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October 24, 2020
ششم ربیع الاول ۱۴۴۲

مناسبت ها

۴ آبان شهادت امام حسن عسکری علیه السلام [ ٨ ربيع الاول ]
۷ آبان سالروز ورود کوروش بزرگ به بابل در سال 539 پیش از میلاد

۸ آبان روز نوجوان
۸ آبان میلاد رسول اکرم به روایت اهل سنت [ ١٢ ربيع الاول ]



 

1- آخرین اخبار از وضعیت دختر آبادانی و مامور حراست؛ دادگستري خوزستان: قدام نگهبان شهرك ناشایست بود - روزنامه
اعتماد

2- آموزش فنی مایکروسافت براي میلیون ها شهروند برزیلی - آخرین خبر

3- تفاهم نامه همکاري دانشگاه فنی و حرفه اي با استانداران کشور منعقد می شود - شبستان

4- اشتغال زایی براي دو هزار و 500 عضو خانواده ایثارگران لرستان - شبستان

5- دولتی ها در فارس کمر همت بستند - روزنامه خبر جنوب

6- پرداخت بیش از 7 هزار فقره تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا - آریا نیوز

7- حمایت 100میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي طرح پرورش ماهی در دریا در پایتخت انرژي ایران - آریا نیوز

8- آمادگی صنایع کوچک و متوسط براي رشد صادرات - ایرنا

9- اهتمام جدي وزارت صمت براي رفع موانع کسب وکار/تصمیم گیري با حداکثر اجماع نظر کارشناسی دولت، مجلس و بخش

خصوصی - حزب االله نیوز

10- آخرین وضعیت پرونده درگیري دختر آبادانی/ اقدام نگهبان شهرك ناشایست بود/ رسیدگی ویژه به حادثه - شوشان

11- افزایش سهم بري مازندران از اعتبارات مشاغل خانگی - رکنا

12- مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران خواستار شد: افزایش سهم بري مازندران از اعتبارات مشاغل خانگی - آریا
نیوز

13- دادگستري خوزستان: آخرین وضعیت پرونده درگیري دختر آبادانی/ اقدام نگهبان شهرك ناشایست بود/ رسیدگی ویژه

به حادثه - انتخاب

14- 264 میلیون نفر افراد لازم التعلیم در دنیا امکان مدرسه رفتن ندارند - میزان

15- 17 هزار تن مرکبات در سیستان و بلوچستان برداشت شد - ایرنا

16- کرونا ساعت کار را در فصل تابستان 1.4ساعت کم کرد - اقتصاد آنلاین

17- از اشتغال چند صد نفري تا جذب نیروهاي بومی/ سال 1403 استارت کاخانه زده می شود - دانا

18- بیش از 53 میلیارد تومان کمک مردمی در خراسان جنوبی جذب شد - ایرنا

19- عرضه قطره چکانی شمش در بورس کالا مشکل ساز خواهد شد - صنعت کار

20- لزوم کاستن از فاصله کارگاه هاي فنی و حرفه اي با تکنولوزي روز دنیا - ایسنا

21- برگزاري یازدهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان بوشهر - صندوق کارآفرینی امید

22- برگزاري جلسه شوراي هماهنگی دستگاه ها ي زیرمجموعه وزارت کار وتعاون - صندوق کارآفرینی امید

23- مسئولین استانی همکاري لازم را با سمن هاي حوزه جوانان ندارند / سمن هاي جوانان در لرستان براي دریافت شناسه

ملی دچار مشکل هستند / خانه هاي جوان استان ساماندهی شوند - برنا نیوز

24- داستانک/ سکاکی و تخته سنگ - آخرین خبر

25- حمایت 100میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي طرح پرورش ماهی در دریا در پایتخت انرژي ایران - نبض نفت

26- واگذاري سکان هدایت دومین اداره ورزش و جوانان در آذربایجان غربی به زنان - کرد پرس

27- 250هزار دانش آموز خارجی در ایران از شبکه شاد جاماندند - عصر ایران



28- شروع طرح توانمندسازي منطقه باغ ابریشم کرمانشاه - باشگاه خبرنگاران جوان

29- تازه شو از شبکه رادیویی البرز پخش می شود - خبرگزاري قرآن

30- 250هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/از لحاظ فرصت برابر آموزش با چالش جدي روبه رو هستیم - نما

31- بانک مرکزي بابت ارزآوري ذوب آهن اصفهان تشکر کرد - با اقتصاد

32- قصه پرغصه این روزهاي کشاورزان/ وزیر جهاد کشاورزي کجاست؟ - اترك نیوز

33- معاون دادستان به وزیر صمت هشدار داد - کیوسک خبر

34- تعداد آزمایش هاي مثبت کرونا در هرمزگان افزایش یافته است - خبرگزاري مهر

35- بازدید مشاور شهردار تهران از طرح خادم منتظر در منطقه 19 - خبر ایران

36- دست کردن در جیب مردم؛ تنها هنر دولت براي جبران کسري بودجه+فایل صوتی - رادیو تهران

37- رسانه ها مطالبات به حق مردم را پیگیري کنند - ایلام بیدار

38- نوسازي 1400 دستگاه اتوبوس شهري - ایمنا

39- معاون دادستان به وزیر صمت هشدار داد - ایسنا

40- پرداخت کمک هزینه بیمه تأمین اجتماعی به مراکز روزانه/ خطر بیکاري 10 هزار کارمند بیمه شده براي دولت - سلامت
نیوز

41- ایجاد اشتغال؛ آسان ترین راه حفظ سلامت معتاد بهبودیافته - ایسنا

42- رویداد سرمایه گذاري ifund برگزار شد - روزنامه کسب و کار

43- جلسه شوراي پژوهشی دانشگاه فنی و حرفه اي استان مازندران - اخبار علمی

44- چاپ همزمان 4 کتاب ادبی، رمان وشعر توسط معلم نویسنده منطقه ورامین - پانا

45- کرونا و کارآفرینی: تهدید یا فرصت؟ - اتاق بازرگانی تهران

46- شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به درستی اجرا نمی کند - نماینده

47- 250هزار دانش آموز خارجی در ایران از شبکه شاد جاماندند - رویداد 24

48- آموزش رایگان به 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار - خبرگزاري صدا و سیما

49- آموزش رایگان به 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار - بازار کار

50- هیچ بانکی حق ندارد براي رسیدن به اهداف خود واحد تولیدي را تعطیل کند - ایرنا

51- بیش از 53 میلیارد تومان کمک مردمی در خراسان جنوبی جمع آوري شد - ایرنا

52- چرا باید در دانشگاه تخصصی تحصیل کنیم؟ - جماران

53- پیشی گرفتن رشد ناهمگون شهرنشینی از سیاست هاي شهري - ایرنا

54- توسعه زیرساخت ها یکی از الزامات ایجاد اقتصاديِ پایدار در گیلان/ مجلس در خصوص بومی نگري در بازارچه هاي

مرزي ورود کند - 8 دي خبر

55- حدود 5میلیارد و 790تومان صدقه در استان گیلان جمع آوري شده است - 8 دي خبر

56- مردم را ناامید نکنید/ علاقه مندم حداقل 10 مدیر شهرستانی را در نمازجمعه براي پاسخگویی ببینم - 8 دي خبر

57- اقدامات جالب کشورهاي مختلف براي نجات صنعت گردشگري - روزنامه فرصت امروز

58- کسب دو موفقیت بزرگ در مدیریت ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه - عصر معدن

59- علت تفاوت در میزان حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی - شهرآرا آنلاین



60- گزارش| آیا ''طرح ملی توسعه مشاغل خانگی'' می تواند موفق شود؟ - تسنیم

61- شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید را به درستی اجرا نمی کند - بولتن نیوز

62- چند دانش آموز ازشبکه شاد جاماندند؟ - ناطقان

63- کمتر از 15 روز تا پایان فراخوان ایده هاي کارآفرینی جامعه ایثارگر - خبرگزاري دفاع مقدس

64- هشدار دادستانی کل کشور به وزیر صنعت : عرضه قطره چکانی شمش در بورس کالا مشکل ساز خواهد شد - نما

65- یک چهارم اقتصاد ایران محصول روستایی ها / چطور روستا را نابود کردیم؟ - نما

66- آمادگی بخش خصوصی براي تشکیل دبیرخانه مشترك با وزارت صمت جهت بازبینی بخشنامه ها - شبستان

67- باور کنیم که فراگیري مهارت و تخصص هاي فنی امري لازم براي جوانان و نوجوانان کشور ماست - روزنامه رویداد امروز

68- کمیسیونی که بدون استقبال نماینده هاي مجلس تشکیل شد/ آزمونی ضدفساد برابر اعضاي کمیسیون قضائی - خبرگزاري
فارس

69- آبگیري حوضچه هاي تغذیه مصنوعی در ساوجبلاغ آغاز شد - ایرنا

70- 4 موقوفه در سردشت رفع تصرف شد - ایرنا

71- اشتغال 2 هزار و 500 عضو خانواده ایثارگر لرستان پیگیري می شود - ایرنا

72- تقدیر بانک مرکزي از نقش ذوب آهن در بازگشت منابع ارزي - فصل اقتصاد

73- کرونا ساعت کار را در فصل تابستان 1.4 ساعت کم کرد - فصل اقتصاد

74- پروژه توانمندسازي "باغ ابریشم" کرمانشاه کلید خورد - ایسنا

75- گزارش کامل اختتامیه سی و سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان - شبستان

76- مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی: خلاقیت و نوآوري از مهم ترین ویژه گیهاي کارآفرینان است - آریا
نیوز

77- شرکت فولاد آتیه خاورمیانه افتخارآفرینی کرد - بهار نیوز

78- پرداخت بیش از 953 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی - صندوق کارآفرینی امید

79- نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند - موج

80- حداقل دستمزد، علت حقوق کم بعضی بازنشستگان تامین اجتماعی است - تابناك

81- احیاي وقفیات داراي ارزش تاریخی و میراثی باید در اولویت قرار گیرد - برنا نیوز

82- مطالبه جدي ما از بنیاد برکت، توسعه اشتغال روستایی است - خبرگزاري فارس

83- بنیاد برکت براي تست انسانی واکسن کرونا آماده می شود - خبرگزاري فارس

84- شبکه هاي اجتماعی و دیوار محلی براي تجارت سیاه هستند/از مدرك معتبر دکتراي 24میلیونی تا گواهینامه 2میلیون

تومانی - عصر هامون

85- نسبت به توزیع اعتبارات به دشتستان معترض هستیم - خبرگزاري فارس

86- دانشگاه فنی و حرفه اي 176 دانشکده دارد/ توسعه رشته ها بر حسب نیاز - خبرگزاري مهر

87- اهمیت و مزایاي کشت گلخانه اي در خوزستان - باشگاه خبرنگاران جوان

88- امید در روزهاي سیاه کرونایی - ایسنا

89- عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس: کلید حل مشکلات جامعه در داخل کشور است/ ضرورت حضور مسئولان بین مردم و

پاسخگویی به مطالبات - تسنیم



90- رسانه ها مطالبات به حق مردم را پیگیري کنند/ لزوم تاثیرگذاري هدفمند رسانه ها - شبستان

91- مدیران صندوق امید و ارتباطات و فناوري اطلاعات آذربایجان غربی، دوشنبه میهمان سامد - ایرنا

92- نرخ بیکاري تابستان گلستان تک رقمی شد - دانا

93- 250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/ با چالش جدي عدالت آموزشی مواجهیم - آفتاب

94- کاشت بیش از 17 میلیون بوته گل در استقبال از بهار 1400 - شهر فردا

95- 66 درصد کشورها شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر دارند - ایران اکونومیست

96- دانشگاه آزاد اسلامی «سوها» را به روستایی بدون بیکار تبدیل کرد - آنا

97- کسب دو موفقیت بزرگ در مدیریت ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه - آریا نیوز

98- با توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل، گستره ي محصولات آن تکمیل شد - میهن صنعت

99- ارسال یک نظر در: ''هشدار معاون قضایی دادستان کل کشور به وزیر صنعت در خصوص عرضه شمش در بورس کالا'' -
معدن 24

100- 400 میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز آبگیري سدنرماب - خبرگزاري برق آب

101- عدم موفقیت سازمان شهرداري ها در رسیدن به اهداف تعیین شده/ پولها کجا می رود؟! - کارگر آنلاین

102- بیشترین نفع اجراي برجام به خانوارهاي ثروتمند رسید by روزنامه آذربایجان - روزنامه آذربایجان

103- ارتقاي مهارت افراد شاغل ضروري است by روزنامه آذربایجان - روزنامه آذربایجان

104- صدور پروانه بهره برداري دو اقامتگاه بوم گردي در کرمانشاه - خبرگزاري صدا و سیما

105- زیست بوم نوآوري با تصویب اختصاص اراضی ملی گسترش می یابد - باشگاه خبرنگاران جوان

106- برنامه اي براي تکمیل زنجیره پروپیلن تدوین نشده است - صداي بورس

107- آموزش و پرورش: 250هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/ با چالش جدي عدالت آموزشی مواجهیم - عصر
ایران

108- تفاهم نامه دانشگاه شیراز و دانشگاه سلمان فارسی کازرون بر جامعه محور کردن نظام دانشگاهی - باشگاه خبرنگاران جوان

109- تازه شو، طراوت و نشاط جوانان البرزي - ایسنا

110- گزارش کامل اختتامیه جشنواره33 - بنیاد سینمایی فارابی

111- مشارکت کانون فرهنگی هنري «نسل پایداري» در کمک مومنانه به 100 خانواده نیازمند - شبستان

112- اصناف خراسان شمالی بیش از 56 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی گرفتند - ایرنا

113- فراهم شدن زمینه فرصت هاي شغلی براي مددجویان چهارمحال و بختیاري - بازار کار

114- افتتاح دبیرخانه طرح ملی مشاغل خانگی در ساوه - بازار کار

115- 10 درصد بودجه مشاغل روستایی به مشاغل خانگی اختصاص می یابد - پایگاه دولت

116- بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طرح هاي اشتغال روستایی مازندران - پایگاه دولت

117- تحریم هاي ظالمانه و پاندمی کرونا همراه با سوء مدیریت ها، عامل تشدید بحران در بخش خصوصی است/ راهکار نجات

اقتصاد و صنعت کشور، تکیه بر توانمندي هاي داخلی با رویکرد اقتصاد مقاومتی است/ کرونا به داد ... - سیتنا

118- تقویت انسجام در تیم اقتصادي دولت به منظور رونق تولید و توسعه ي صادرات در نیمه ي دوم سال جاري/ اهتمام جدي

وزارت صمت براي رفع موانع کسب وکار/ تصمیم گیري با حداکثر اجماع نظر کارشناسی دولت، مجلس و ... - سیتنا

119- در سفرهاي نظارتی قالیباف چه می گذرد؟ - فردا نیوز



120- از ایجاد 42 رشته جدید تحصیلی تا راه اندازي 6 آزمایشگاه و پژوهشکده/ 59 انجمن علمی دانشجویی فعال شدند - آنا

121- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

122- (بدون تیتر) - روزنامه خبر شمال

123- استاندار کرمان: احیاي اماکن وقفی تاریخی در اولویت قرار گیرد - ایرنا

124- به نام محیط زیست، به کام شهرداري ها؟ - ایرنا

125- فتورمان ـ به امید شهدا| ''عامو رحیم''؛ معلمی که قلوب رزمندگان را فرماندهی کرد/ ''شهید آنجفی'' نخبه دوران دفاع

مقدس استان مرکزي + فیلم - تسنیم

126- کمیسیونی که بدون استقبال نماینده هاي مجلس تشکیل شد/ آزمونی ضد فساد برابر اعضاي کمسیون قضایی - خبرگزاري
فارس

127- وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد - دانشجو

128- هشدار دادستانی کل کشور به وزیر صنعت : عرضه قطره چکانی شمش در بورس کالا مشکل ساز خواهد شد - تسنیم

129- تبصره هاي جدید به قانون تعیین تکلیف نیرو هاي حق التدریس تکرار اشتباهات گذشته است - دانشجو

130- 264 میلیون کودك 6 تا 17 سال در دنیا از تحصیل محرومند/ عدم دسترسی 220 هزار دانش آموز تبعه خارجی به

«شاد» - بلاغ

131- این اپلیکیشن روي انگشت معلولان می چرخد/برپایی تورهاي اختصاصی معلولان براي اولین بار در جهان - بلاغ

132- شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به درستی اجرا نمی کند - خبرگزاري فارس

133- عدالت آموزشی دچار چالشی جدي است - شعار سال

134- بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طرح هاي اشتغال روستایی مازندران - فصل اقتصاد

135- درآمدزایی از طلاي کثیف - خبرگزاري صدا و سیما

136- بازار خودرو با وام آرام می شود؟ - آریا نیوز

137- حمایت از سرمایه گذاران بوم گردي روستایی در کهگیلویه و بویراحمد - روستا نیوز

138- ترامپ یا بایدن؟ زندگی ما فرقی نخواهد کرد - روز نو

139- ثبت نام 100 هزار دانشجوي جدید در دانشگاه فنی و حرفه اي کشور - خبرگزاري مهر

140- ترویج فرهنگ کارآفرینی با رویکرد مشاغل خرد و کوچک از اولویتهاي اداره کل تعاون و کار هرمزگان است - روزنامه
شروع

141- بحران هاي ما ربطی به ترامپ و بایدِن ندارد - بهار نیوز

142- کووید 19 یک چالش جدي براي سلامت است - بهار نیوز

143- چندهزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند؟ - روزنامه اعتماد

144- پرداخت بیش از 270 میلیارد ریال تسهیلات کرونا در لاهیجان - تابناك

145- اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید/400000 مسکن ملی تا پایان دولت دوازدهم تکمیل می

شود - شبستان

146- ماهیت، تفاوت ها و الزامات شبکه رشد در کمک به هم افزایی ظرفیت هاي شبکه شاد - پانا

147- طرح استودیوي صنایع خلاق به زودي اجرا می شود/ راه اندازي پورتال جامع ازدواج در واحد یزد - ایسکا

148- خلق ثروت از عناب در شرایط تحریم - باشگاه خبرنگاران جوان



149- نرخ بیکاري تابستان گلستان به 8 درصد رسید - آریا نیوز

150- دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در ساوه راه اندازي شد - آریا نیوز

151- 66 درصد کشورها شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر دارند - باشگاه خبرنگاران جوان

152- بهترین آینده صنعت ماینینگ ، ازآن روسیه است - آنا

153- اختصاص 400 هکتار از اراضی ملی به ناحیه نوآوري پردیس - ایرنا

154- کرمان به مرکز سنترال امحاي زباله هاي بیمارستانی نیاز دارد - ایرنا

155- با توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل، گستره ي محصولات آن تکمیل شد - فصل اقتصاد

156- 430 میلیارد ریال خسارت وارده کرونا به حوزه صنایع دستی البرز - میراث آریا

157- عملیات اجرایی طرح صنعت یار در استان تهران آغاز شد - بسیج نیوز

158- مبارزه با مفاسد اقتصادي از الزامات اقتصاد مقاومتی است - بسیج نیوز

159- جمع آوري معتادان در سراوان - بسیج نیوز

160- بوگده ملکشاهی، رجوع به تاریخ پرافتخار ایلیاتی - بسیج نیوز

161- نخستین جمعه بازار رسمی رشته هاي هنري در مشهد راه اندازي شد - تسنیم

162- 700 موسسه حفاظتی &– مراقبتی عهده دار امنیت محلات کشور هستند - اقتصاد تهران

163- چند جایزه براي «خورشید»، «بچه گرگ هاي دره سیب» و یک جایزه براي شهاب حسینی - ایران اکونومیست

164- هنوز معرفت شناسی علوم انسانی در ایران به وجود نیامده است - رادیو گفت و گو

165- سراي محله «آق تپه» در پارك الغدیر احداث می شود - حزب االله نیوز

166- افتتاح دبیرخانه طرح ملی مشاغل خانگی در ساوه - خبرگزاري صدا و سیما

167- فراهم شدن زمینه فرصت هاي شغلی براي مددجویان چهارمحال و بختیاري - خبرگزاري صدا و سیما

168- 250 هزار دانش آموز اتباع، ابزار هوشمند براي ورود به شاد ندارند - رکنا

169- بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طرح هاي اشتغال روستایی مازندران - آریا نیوز

170- 250 هزار دانش آموز اتباع، ابزار هوشمند براي ورود به شاد ندارند - اتحاد خبر

171- استقبال دانشجویان و زنان خانه دار از طرح ملی توسعه مشاغل خانگی - ایسنا

172- رشد 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن کهگیلویه و بویراحمد - عصر معدن

173- زندانیان حائز شرایط هرمزگان آزاد خواهند شد - روزنامه نداي هرمزگان

174- مرمت 7 مسجد در سردشت - شبستان

175- کمک هاي مومنانه مسجدي ها شادي را به جامعه هدیه می دهد - شبستان

176- استاندار در دیدار با معاون وزیر نفت: استخدام هرمزگانی ها در صنایع نفت و گاز باید افزایش یابد - روزنامه نداي هرمزگان

177- رشد 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن کهگیلویه و بویراحمد - فصل اقتصاد

178- انحراف 78 درصدي منابع قرض الحسنه - فصل اقتصاد

179- اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید - فصل اقتصاد

180- مروري بر مهمترین رویدادهاي هفته گذشته استان سمنان - ایرنا

181- تیران و کرون، بزرگترین قطب تولید موسیر در کشور - ایانا



182- وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد - بازار کار

183- شرکت هاي خلاق حوزه رباتیک نیازمند حمایت بیشتر - بازار کار

184- تفاهم نامه همکاري اداره کل آموزش و پرورش و اتاق بازرگانی استان البرز امضا شد - پانا

185- 250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند - شیعه

186- 88 درصد مدارس کشور دولتی است - ایرنا

187- وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد - ایران اکونومیست

188- دانش آموزان مناطق محروم قربانیان کم کاري دولتی ها - نما

189- دبیرخانه طرح ملی مشاغل خانگی در استان مرکزي افتتاح شد - باشگاه خبرنگاران جوان

190- برگزاري رویداد شتاب استارت آپی شهر هوشمند - باشگاه خبرنگاران جوان

191- راه اندازي مجدد بزرگترین خط تولیدي شرکت سیمانی + دستاورد پروژه ها - بورس پرس

192- کووید 19 یک چالش جدي براي سلامت است/ باورهاي غلط درمانی - خبرگزاري مهر

193- بهینه سازي شبکه هاي برق در منطقه منج، بارز و شوارز لردگان - خبرگزاري صدا و سیما

194- بررسی تأثیر به کارگیري انواع عقلانیت بر رضایت از زندگی - خبرگزاري مهر

195- اجراي طرح «هر کارمند یک حامی معنوي فرزندان» در لرستان - خبرگزاري قرآن

196- همه کسانی که می توانند در طرح مشاغل خانگی ثبت نام کنند - ایسنا

197- کمک مومنانه به مردم، انقلابی گري واقعی است - ایسنا

198- رییس تربیت بدنی ارتش: برنامه هاي ویژه اي در هفته تربیت بدنی برگزار کردیم - شبکه ایران

199- گزارش| قصه پرغصه این روزهاي کشاورزان / افزایش سرسام آور قیمت انواع نهاده هاي کشاورزي / وزیر جهاد

کشاورزي کجاست؟ - تسنیم

200- عامل اصلی دلالی خودرو چیست؟ - شعار سال

201- معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مازندران خبر داد: 10 درصد بودجه مشاغل روستایی به مشاغل

خانگی اختصاص می یابد - آریا نیوز

202- وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد - باشگاه خبرنگاران جوان

203- نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند - شبستان

204- پرداخت 654 میلیارد ریال تسهیلات حمایتی کرونا در کردستان - باشگاه خبرنگاران جوان

205- صدور پروانه بهره برداري یک اقامتگاه بوم گردي در شیراز - باشگاه خبرنگاران جوان

206- بازار خودرو با وام آرام می شود؟ - صبحانه آنلاین

207- الکترونیکی کردن کنترل مرز هاي دریایی خوزستان - مانا

208- بازار خودرو با وام آرام می شود؟/ نبود نقدینگی خودروسازان، عامل اصلی دلالی خودرو - خودروکار

209- نخستین رادیو اینترنتی حوزه شهري استان بوشهر راه اندازي شد - اتحاد خبر

210- آموزش کلید اصلی ارتقا دانش و مهارت افزایی - برنا نیوز

211- سرنوشت "مسکن مهر" در انتظار "طرح اقدام ملی مسکن"/ تدابیر کاغذي دولت مشکل مسکن راحل نمی کند - شیرازه

212- بازار خودرو با وام آرام می شود؟ - جماران



213- خلق ثروت از عناب در شرایط تحریم/ فرآوري را جدي بگیریم - خبرگزاري مهر

214- رشد 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن کهگیلویه و بویراحمد - ایسنا

215- 250 هزار دانش آموز اتباع، ابزار هوشمند براي ورود به شاد ندارند - ایسنا

216- بازار خودرو با وام آرام می شود؟/ نبود نقدینگی خودروسازان، عامل اصلی دلالی خودرو - فصل اقتصاد

217- مهمترین اخبار و رویدادهاي البرز در هفته اي که گذشت - ایرنا

218- نخستین رویداد شتاب استارت آپی شهر هوشمند - خبرگزاري صدا و سیما

219- گزارش کامل اختتامیه جشنواره33 کودك ونوجوان - سلامت

220- افتتاح پیشخوان کتاب روستاي طویلان سفلی در آینده نزدیک - ایسنا

221- بازار خودرو با وام آرام می شود؟ - خبر آنلاین

222- سی و سومین جشنواره فیلم کودك ونوجوان به کار خود پایان داد/ درخشش «خورشید» مجیدي زیر سایه کرونا - آنا

223- آغاز به کار سه حوزه جدید گازي ارم ، پازن و عسلویه غربی در جنوب فارس در آینده اي نزدیک - خبرگزاري فارس

224- 358 واحد تولیدي در آبادان تسهیلات کرونا دریافت کردند - ایرنا

225- ترامپ در کاخ سفید بماند، رییس جمهور معتدل تري خواهد بود - خبر فوري

226- نخستین شهر ایرانی در مسیر پیوستن به شهرهاي جهانی سالم - شبکه ایران

227- چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟ - 55 آنلاین

228- 250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/از لحاظ فرصت برابر آموزش با چالش جدي روبه رو هستیم - ملیت

229- اقتصاد مقاومتی چگونه اجرایی می شود؟ - پول نیوز

230- بهره مندي روستاییان شهرستان ابرکوه از نعمت برق - خبرگزاري برق آب

231- قوانین ما ضد ازدواج هستند/ ذهن بچه هاي ما پر از فرمول ریاضی و فیزیک و شیمی است - خبرگزاري دفاع مقدس

232- 1700 تن کدو آجیلی از اقلید راهی بازار می شود - تابناك

233- عدم دسترسی 220 هزار دانش آموز تبعه خارجی به «شاد» - ایمنا

234- 250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/از لحاظ فرصت برابر آموزش با چالش جدي روبه رو هستیم - تسنیم

235- 264 میلیون کودك 6 تا 17 سال در دنیا از تحصیل محرومند - مشرق

236- انتخابات آمریکا و بورس ایران / شماره 2 نشریه دانشجویی «مدیرانه» منتشر شد - دانشجو

237- بزرگترین طرح گردشگري و آبزي پروري استان اردبیل در خلخال اجرا می شود - ایرنا

238- دستیابی به اشتغال پایدار در گرو توسعه مشاغل خانگی است - خبرگزاري مهر

239- پیش بینی برداشت 24 هزار تن سیب زمینی از اراضی چالدران - ایسنا

240- 6 میلیارد تومان براي اشتغال و خودکفایی مددجویان کمیته امداد پرداخت شده است - شبستان

241- احیاي 42 واحد صنعتی و تولیدي تعطیل شده در استان اردبیل - تابناك

242- این اپلیکیشن روي انگشت معلولان می چرخد/برپایی تورهاي اختصاصی معلولان براي اولین بار در جهان - خبرگزاري
فارس

243- خط قرمز کرونا بر پاییز دلیجان - ایرنا

244- 85 دفتر فناوري اطلاعات روستایی در چهارمحال و بختیاري دایر می شود - ایرنا

245- بازار خودرو با وام آرام می شود؟/نبود نقدینگی خودروسازان، عامل اصلی دلالی خودرو - فصل اقتصاد



246- 2500نفر در صنعت مرغداري استان سمنان مشغول به کار هستند - فصل اقتصاد

247- مرزهاي کشور به زودي هوشمند سازي می شوند - خبرگزاري فارس

248- 264 میلیون نفر افراد لازم التعلیم در دنیا امکان مدرسه رفتن ندارند - خبرگزاري مهر

249- شرکت هاي خلاق حوزه رباتیک نیازمند حمایت بیشتر - ایرنا

250- «روستا، محور توسعه»| یک چهارم اقتصاد ایران محصول دهاتی ها/ چطور روستا را نابود کردیم؟ - همراز

251- آزادي72 نفر از زندانیان جرایم غیر عمد و مالی خوزستان - میزان

252- چین و هند با استفاده از طب سنتی تا 90 درصد موفق به درمان کرونا شدند - اترك نیوز

253- 2500نفر در صنعت مرغداري استان سمنان مشغول به کار هستند - خبرگزاري مهر

254- انتخابات آمریکا | ترامپ در کاخ سفید بماند، رییس جمهور معتدل تري خواهد بود - روزنامه اعتماد

255- تبعیض هاي توسعه انسانی بین تهران و سایر استان ها در چیست؟ - روزنامه اعتماد

256- 700 فرصت شغلی براي مددجویان کمیته امداد در چهارمحال و بختیاري فراهم می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

257- ایجاد زیرساخت هاي گردشگري در روستاهاي هدف کهگیلویه و بویراحمد +تصاویر - صبج زاگرس

258- نمایش ''پا برهنه، لخت، قلبی در مشت'' به زبان آلمانی در شهر کلن به صحنه می رود / هشت اثر جدید علیرضا کوشک

جلالی در دست انتشار - خبرگزاري هنر

259- تغییر الگوي کشت نیاز ضروري بخش کشاورزي کاشان - ایرنا

260- معضل سیگنال فروشان بورس در فضاي مجازي - رادیو گفت و گو

261- پرداخت بیش از 270 میلیارد ریال تسهیلات کرونا در لاهیجان - ایرنا

262- سهم ناچیز صنعت خراسان رضوي از آب، توسعه را دشوار می کند - ایرنا

263- رویدادهاي خبري گلستان در هفته گذشته - ایرنا

264- 30 هزار ابزار براي دانش آموزان اتباع خارجی که به شاد دسترسی ندارند، فراهم شده است - پانا

265- افزایش اعتیاد به اینترنت در پاندمی کرونا - پارسینه

266- مهمترین رخدادهاي هرمزگان در هفته اي که گذشت - ایرنا

267- رییس تربیت بدنی ارتش: برنامه هاي ویژه اي در هفته تربیت بدنی برگزار کردیم - ایرنا

268- بازار خودرو با وام آرام می شود؟ - فصل اقتصاد

269- بازار خودرو با وام آرام می شود؟ - کارگر آنلاین

270- 264 میلیون کودك 6 تا 17 سال در دنیا از تحصیل محرومند/ عدم دسترسی 220 هزار دانش آموز تبعه خارجی به

«شاد» - خبرگزاري فارس

271- چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟ - همراز

272- بازار خودرو با وام آرام می شود؟/نبود نقدینگی خودروسازان عامل اصلی دلالی خودرو - باشگاه خبرنگاران جوان

273- توقف گردشگري و مهار آسیب هاي زیست محیطی آینده - روزنامه همدان پیام

274- ساماندهی وانت بارهاي قزوین در پیچ و خم مشکلات - ایرنا

275- انقلابی نماهایی که تو زرد از آب در آمدند + تصاویر - باشگاه خبرنگاران جوان

276- بازار خودرو با وام آرام می شود؟ - باشگاه خبرنگاران جوان



277- این اپلیکیشن روي انگشت معلولان می چرخد/برپایی تورهاي اختصاصی معلولان براي اولین بار در جهان - خبرگزاري
فارس

278- یادداشت روزنامه ها 3 آبان ماه - بصیرت

279- اقداماتی که باید براي سرزندگی بافت تاریخی شیراز صورت گیرند - صبج زاگرس

280- افتتاح 11هزار و 600 واحد مسکن ملی در 8 استان - اقتصاد تهران

281- پرداخت بیش از 7 هزار فقره تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا - پیک اقتصادي

282- ثبت نام 1100 متقاضی در طرح ملی مشاغل خانگی استان مرکزي - خبرگزاري قرآن

283- ضرورت توجه به معلولان در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی - خبرگزاري قرآن

284- چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟ - فصل اقتصاد

285- قلعه گنج می نویسند ولی قلعه رنج زندگی می کنند - اعتدال

286- علیرضا تابش: پایان جشنواره کودك، نقطه عطف و افتتاحیه مسیري جدید است - پانا

287- آنچه که در اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان گذشت - موج

288- اجحاف در حق نیروهاي بومی پارس جنوبی/ عدالت در انتخاب ها رعایت شود - خبرگزاري مهر

289- چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟ - ایسنا

290- صدور 115 معافیت گمرکی واردات ماشین آلات در قم - تابناك

291- رونق روستاگردي از پنج مسیر - روزنامه دنیاي اقتصاد

292- فرش قرمز روستاها جلوي پاي توریست ها - روزنامه دنیاي اقتصاد

293- مدیرعامل ایرانسل: ایرانسل، ثمره یک تصمیم درست در وقت مناسب است - خبر ایران

294- در خطبه هاي نماز جمعه کهگیلویه و بویراحمد چه گذشت؟ - کبنا نیوز



 

آخرین اخبار از وضعیت دختر آبادانی و مامور حراست؛ دادگستري خوزستان:

قدام نگهبان شهرك ناشایست بود

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1399/08/03

آخرین اخبار از وضعیت دختر آبادانی و مامور حراست؛
دادگستري خوزستان: قدام نگهبان شهرك ناشایست بود
رئیس کل دادگستري استان خوزستان ضمن تشریح
آخرین وضعیت پرونده درگیري و ضرب و شتم دختر
آبادانی گفت: اقدامات قضایی و قانونی براي ضاربان این
دختر صورت گرفته و مامور نگهبانی هم با صدور قرار

 
قانونی بازداشت شده است. 

اعتمادآنلاین| حجت الاسلام مرادي رئیس کل دادگستري خوزستان گفت: خانمی به خاطر اختلاف قدیمی و همچنین تسویه مالی با
یکی از پرسنل شرکت نفت به منزل ایشان می رود. این خانم که همراه خود مواد آتش زا، و مقداري اسید نیز داشته در ابتداي

 
درگیري با اهالی خانه از تیزبر به عنوان تهدید استفاده کرده است. 

وي با بیان اینکه "برادر این خانم نیز توسط این فرد توصیه به اشتغال داشته و به تازگی اخراج شده و این موضوع نیز از موضوعات
درگیري بوده است" ادامه داد: در این درگیري خانم صاحبخانه نیز متقابلاً این خانم را مجروح کرده که اقدامات قضایی در مورد

 
طرفین صورت گرفته است. 

مرادي خاطر نشان کرد: طبق اظهارات این خانم، مسائل دیگري نیز مطرح است که در این باره تحقیقات در حال انجام است. مأمور

 
نگهبانی که در این رابطه اقدام به کار بسیار ناشایستی کرده است، بازداشت و روانه زندان شد. 

 
رئیس کل دادگستري خوزستان همچنین گفت: این پرونده به صورت ویژه در حال رسیدگی است. 

منبع: ایلنا



آموزش فنی مایکروسافت براي میلیون ها شهروند برزیلی

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1399/08/03

 
آموزش فنی مایکروسافت براي میلیون ها شهروند برزیلی 

کلیک/ دولت برزیل از همکاري با کمپانی مایکروسافت
براي آموزش فنی میلیون ها شهروند برزیلی در زمینه هاي

 
فناوري طی سه سال آینده خبر داده است. 

این برنامه که تحت عنوان Mais Brasil نامیده می شود،
Microsoft Community یک بستر آموزش از راه دور است که با مشارکت وزارت اقتصاد تدوین شده و 20 دوره را از طریق ابزار

 
Training با ظرفیت آموزش 5/5 میلیون متقاضی کار تا سال 2023 به علاقه مندان ارائه می دهد. 

دوره هاي فناوري ارائه شده شامل گزینه هایی در سطوح مختلف ، از سواد دیجیتال گرفته تا ماژول هاي پیشرفته تر، شامل مباحثی

 
مانند رایانش ابري، هوش مصنوعی (AI) و علم داده، است. 

علاوه بر این، مایکروسافت همچنین اعتبارات ابري را براي کمک به ارتقا سیستم ملی استخدام و بهبود چشم انداز شغلی 25 میلیون
کارگر به ایم کشور اهدا کرد. این تکنولوژي با استفاده از هوش مصنوعی به اتصال افراد و مهارت هاي آنها به فرصت هاي شغلی مرتبط

 
و همچنین ارجاع افراد به دوره هاي مناسب آن ها به سیستم استخدامی این کشور کمک می کند. 

در رونمایی از این همکاري به منظور آموزش فنی میلیون ها شهروند برزیلی در روز سه شنبه هفته پیش (20 اکتبر 2020)، مارکوس
پونتس، وزیر علوم و فناوري و نوآوري برزیل با تاکید بر اینکه مهارت در نیروي کار براي آینده برزیل حیاتی است گفت: "حوزه فناوري
اطلاعات و ارتباطات با کمبود بسیار زیاد متخصصین ماهر روبه رو است."او افزود: "یکی از زمینه هاي اصلی ما جلب توجه جوانان به

 
مشاغل فنی است." 

طبق گفته هاي کارلوس کوستا، رئیس دبیرخانه ویژه بهره وري ، اشتغال و رقابت در وزارت اقتصاد ، دولت برزیل کمپانی مایکروسافت

 
را به دلیل تمایل به مشارکت در مهارت هاي جمعی بدون دریافت هزینه اضافی انتخاب شده است. 

کوستا خاطرنشان کرد: "در حال حاضر ما در برزیل هیچ منبع (مالی) نداریم. برخی از شرکت ها راه حل هایی ارائه دادند که به طور
موقت رایگان بوده و سپس باید براي ادامه آنها پول پرداخت شود." در ماه ژوئیه، مایکروسافت موافقت کرد قیمت محصولات تولید

 
شده به دولت برزیل را به عنوان بخشی از اقدامات با هدف منطقی سازي بخش عمومی فناوري اطلاعات کاهش دهد. 

کوستا افزود که مایکروسافت همچنین مایل بود راه حلهاي خود را براي آموزش بخشی از جمعیت که ممکن است تحصیلات مقدماتی
نداشته باشند، سازگار کند. وي استدلال کرد: "برزیل در شرایط خاصی است، نیاز است تا اصلاحات از سطوح پایه شروع می شود". 



Covid-19 در ابتداي معرفی این همکاري، رئیس مایکروسافت برزیل ، تانیا کوزنتینو درباره فرآیند دیجیتال شدن که در همه گیري

 
تسریع شده تاکید کرد و از نیاز به کاهش نیاز سالانه به 30000 متخصص فناوري در این کشور خبر داد. 

وي در مورد جایگاه فعلی برزیل در آخرین شاخص جهانی نوآوري (GII)، که توسط سازمان جهانی مالکیت معنوي (WIPO) در ماه

 
سپتامبر منتشر شده، و به بررسی چالش هاي فعلی برزیل در ظرفیت جذب، آموزش و حفظ استعدادها می پردازد، ابراز نگرانی کرد. 

برزیل در GII امسال در موقعیت 62م جهان قرار دارد. و تنها 4پله نسبت به گزارش سال گذشته صعود داشته است: در سال 2019،

 
برزیل در رتبه 66 این شاخص قرار گرفته بود. با این حال این کشور هنوز تا رسیدن به جایگاه 47 خود در سال 2011 فاصله دارد. 

در کانال آي تی و ™CanaleIT هم کلی عکس و ویدئوي دسته اول و جذاب داریم



تفاهم نامه همکاري دانشگاه فنی و حرفه اي با استانداران کشور منعقد می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1399/08/03

صالح عمران گفت:دانشگاه فنی و حرفه اي با امضاي تفاهم نامه هایی با استانداران سراسر کشور تلاش در افزایشر زمینه هاي
رشد و توسعه آموزش هاي فنی و حرفه اي را در سطح استان هاي کشوردارد.

صالح عمران گفت:دانشگاه فنی و حرفه اي با امضاي تفاهم نامه هایی با استانداران سراسر کشور تلاش در افزایشر زمینه هاي

 
رشد و توسعه آموزش هاي فنی و حرفه اي را در سطح استان هاي کشوردارد. 

به گزارش خبرنگارخبرگزاري شبستان از سمنان،« ابراهیم صالح
عمران»در دیدار با استاندار سمنان با بیان اینکه دانشگاه فنی و
حرفه اي با امضاي تفاهم نامه هایی با استانداران سراسر کشور
تلاش در افزایشر زمینه هاي رشد و توسعه آموزش هاي فنی و
حرفه اي را در سطح استان هاي کشوردارد گفت: در این راستا
تاکنون با 12 استاندار تفاهم نامه هایی به ارزش 110 میلیارد

 
تومان امضا شده است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور از وجود 150 رشته تحصیلی در این دانشگاه خبردادو افزود: 90 رشته کاردانی و 60 رشته

 
گرایش هاي کارشناسی در این دانشگاه تدریس می شود. 

وي ضمن بیان اینکه با مجوز وزارت علوم، تحقیقات و فناوري، دانشگاه فنی و حرفه اي، تنها دانشگاهی است که اجازه تغییر سر فصل

 
هاي آموزشی خود را دارد اضافه کرد: این دانشگاه بیش از 150 رشته تحصیلی دارد. 

صالح عمران با اشاره به اینکه در سال تحصیلی جدید 100 هزار دانشجو از دبیرستان هاي فنی و حرفه اي و کاردانش و نظري جذب
دانشگاه فنی و حرفه اي سراسر کشور شده اند اظهارداشت: کار ثبت نام این دانشجویان در حال انجام است تا بتوانند در این دانشگاه

 
تحصیل کنند. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با بیان اینکه 80 درصد دانشجویان جدید ثبت نامی در رشته هاي کاردانی و 20 درصد در رشته

 
هاي کارشناسی ناپیوسته ثبت نام شده اند افزود: در رشته هاي کاردانی نسبت به سال گذشته شاهد رشد 10 درصدي هستیم. 

وي با تأکید بر اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي کشور به عنوان یک دانشگاه مهارتی رسالت اصلی خود را تربیت نیروي داراي مهارت
اشتغال و علم می داند ادامه داد: در این راستا ارتباط تنگاتنگی بین دانشگاه و هنرستان هاي فنی و حرفه اي و کاردانش در سراسر

 
کشور وجود دارد. 



صالح عمران با بیان اینکه بازنگري رشته هاي آموزشی این دانشگاه در دستور کار است، افزود: هدف گذاري اصلی این دانشگاه بر
گسترش و کیفی سازي آموزش ها در سطح کاردانی پیوسته است و اصرار داریم تا دانشجویان را پس از تحصیل در هنرستان ها به

 
سوي تحصیل مستقیم در این دانشگاه سوق دهیم. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور تصریح کرد: حدود 100 هزار دانشجو نیز در مقاطع کاردانی و کارشناسی در حال ثبت نام
هستند که با حضور این دانشجویان تعداد دانشجویان دانشگاه فنی و حرفه اي به بیش از 200 هزار نفر افزایش می یابد.



اشتغال زایی براي دو هزار و 500 عضو خانواده ایثارگران لرستان

منبع: شبستانشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1399/08/03

زرین جویی، گفت: تفاهم نامه اشتغال دو هزار و 500 عضو خانواده ایثارگران استان تا تحقق آن به صورت جدي دنبال می
شود.

زرین جویی، گفت: تفاهم نامه اشتغال دو هزار و 500 عضو خانواده ایثارگران استان تا تحقق آن به صورت جدي دنبال می شود.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از خرم آباد، «محمود
زرین جویی»، امروز(3آبان) اولین جلسه شوراي معاونان بنیاد
شهید و امور ایثارگران لرستان از انعقاد تفاهم نامه اشتغال دو

 
هزار و 500 عضو خانواده ایثارگران استان خبر داد. 

سرپرست بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان افزود: پیگیري و به
نتیجه رسیدن تفاهم نامه اشتغال، ساخت سه هزار مسکن و

 
ساماندهی گلزار شهداها از اولویت هاي بنیاد شهید است. 

وي مدیریت و کار جهادي را رمز موفقیت خواند و ادامه داد: جهادي، اخلاق مداري، رعایت قوانین و احترام ایثارگران باید در اولویت

 
کاري قرار گیرد. 

زرین جویی بر ضرورت ساماندهی دیوار گلزار شهداي شهرستان معمولان توسط آب منطقه اي و شهرداري تأکید کرد و گفت: این
اقدام باید قبل از شروع بارش ها تمام شود.



دولتی ها در فارس کمر همت بستند

منبع: روزنامه خبر جنوبشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1399/08/03

«خبرجنوب»/ معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار فارس با اعلام خبر انعقاد تفاهم نامه تامین مسکن و اشتغال ایثارگران،

 
تاکید کرد که دولت با اهتمام جدي این موضوع را پیگیري می کند. 

سید احمد احمدي زاده در جلسه ویدئو کنفرانس با فرماندارن شهرستان هاي فارس بر ضرورت اجرایی شدن این تفاهم نامه تاکید

 
کرد و افزود:طبق این تفاهم نامه باید 10 هزار مسکن و 12 هزار شغل براي خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران تامین شود. 

وي ابراز امیدواري کرد که با ایمان و اعتقاد و باور قلبی و وجدانی و وظیفه شناسی مسئولین دستگاه هاي اجرایی این طرح به خوبی و

 
به نحو احسنت در فارس اجرا شود . 

به گفته وي تاکنون 24 فرمانداري در خصوص تامین مسکن و زمین و 17 فرمانداري در خصوص ایجاد اشتغال ایثارگران اقدام به

 
برگزاري جلسه و پیگیري موضوع کرده اند. 

معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار فارس با اشاره به تاکید و باور استاندارفارس و مدیران استان بر اجراي تفاهم نامه ایجاد
مسکن و اشتغال ایثارگران و خانواده معظم شهدا، گفت: با توجه به تمهیدات واقدامات صورت گرفته در این راستا همه ظرفیت هاي

 
استان براي به نتیجه رسیدن این تفاهم نامه به کار گرفته خواهد شد. 

همچنین مقرر گردید به صورت ماهانه گزارش عملکرد شهرستان ها به بنیاد شهید استان ارسال شود و هرگونه مشکل احتمالی سریعا

 
به این معاونت اعلام شود تا مورد پیگیري قرار گیرد. 

/انتهاي متن/



پرداخت بیش از 7 هزار فقره تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از

ویروس کرونا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - مدیر امور اعتبارات بانک شهر با بیان
اینکه متاسفانه خسارات ناشی از شیوع ویروس ""کرونا""
در بخش هاي مختلف طی سال جاري بسیار زیاد بوده
است، گفت: خوشبختانه این بانک توانسته با ارائه تسهیلات
مناسب در راستاي حمایت و پشتیبانی از کسب و کارهاي
آسیب دیده از این ویروس منحوس، مشکلات بسیاري از
واحدهاي بزرگ و کوچک تولیدي و شرکت هاي خدمات

 
رسان را مرتفع کند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، مجید کاظمی با تاکید بر اینکه
از ابتداي سال جاري بیش از 260 شعبه بانک شهر در سراسر کشور آماده ارائه تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس
کرونا بوده اند، افزود: به منظور حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي عملیاتی واحدهاي تولیدي کشور، پرداخت تسهیلات حمایتی تا پایان

 
امسال در دستور کار جدي شعب بانک شهر قرار دارد. 

کاظمی در همین راستا ادامه داد: تاکنون بیش از 7 هزار فقره تسهیلات با هدف رفع مشکلات بوجود آمده ناشی از شیوع این ویروس

 
منحوس به افراد حقیقی و حقوقی واجد شرایط ، از سوي شعب بانک شهر پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه استان هاي ""تهران"" ،"" البرز""، ""قزوین"" ، ""خراسان رضوي"" و ""آذربایجان شرقی"" در صدر تسهیلات
گیرندگان از بانک شهر بوده اند، تصریح کرد: میزان تسهیلات اعطایی به هر یک از اشخاص نیز بر اساس ظرفیت اعتباري مشتري و

 
نوع واحد و میزان اشتغال در شهرهاي مختلف و سایر ارکان اعتباري ؛ متفاوت بوده است. 

مدیر امور اعتبارات بانک شهر با تاکید بر اینکه اجازه نخواهیم داد خللی در فعالیت واحدهاي تولیدي در شرایط حساس فعلی به خاطر
کمبود سرمایه درگردش ایجاد شود، ادامه داد: تا پایان سال نیز برنامه هاي مدونی را براي حمایت از فعالان اقتصادي و افزایش تولید و

 
اشتغال در دستور کار قرار داده ایم. 

<--



حمایت 100میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي طرح پرورش ماهی در

دریا در پایتخت انرژي ایران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - استان بوشهر از استان هاي جنوبی ایران
و هفدهمین استان بزرگ کشور به لحاظ مساحت است که
در حاشیه خلیج فارس قرار دارد. این استان ،به علت
قرارگیري درساحل استراتژیک خلیج فارس، صادرات و
واردات دریایی، صنعت صیادي، وجود ذخایر نفت و گاز ،
کشاورزي، نخل داري و وجود نیروگاه هسته اي از اهمیت
راهبردي و اقتصادي برخوردار است؛ به گونه اي که

 
پایتخت انرژي ایران لقب گرفته است . 

به گزارش خبرگزاري آریا ،در بندر کنگان استان بوشهر و
در آبهاي نیلگون خلیج فارس،واحد پرورش ماهی در دریا«

پیشاهنگ » وجود دارد که با ظرفیت 500 تن در سال و با تسهیلات بانک کشاورزي به بهره برداري رسیده است و بستر مناسبی
دردستیابی به تولید انبوه ماهیان با ارزش دریایی و تامین گوشت ماهی مورد نیاز را فراهم کرده که با حمایت و مشارکت 100 میلیارد
ریالی بانک کشاورزي راه اندازي شده و با ایجاد اشتغال براي بیش از 15 نفر ، نقش مهمی در توسعه پایدارو رونق اقتصادي این منطقه

 
ایفا می کند. 

از دیگر قابلیت هاي روش اشتغالزایی پرورش آبزیان در دریا آن بوده که در مناطق محروم و توسعه نیافته می تواند براي جوانان ایجاد
اشتغال و رفاه کند. حمید رضا پیش آهنگ مجري این طرح درباره مزایاي پروژه پرورش ماهی در دریاي پیشاهنگ گفت : با تعداد 4
قفس و با ظرفیت هر قفس 125 تن در سال کاررا شروع کردیم که جایگزین خوبی براي روش هاي منسوخی نظیر صید پره و یا
استفاده از قایق ها و لنج هاي نامطمئن است . این امکانات همگی با استفاده از تسهیلات بانک کشاورزي راه اندازي شده اند. این |
پروژه برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در حمایت از کارآفرینی و تولید به ویژه در مناطق محروم و دورافتاده کشور است

 
 .

شایان ذکر است در حال حاضر زنجیره تولید طرح پرورش ماهی در قفس پیشاهنگ در حال راه اندازي سایت نرسی براي تکمیل

 
زنجیره تولید و پرورش بچه ماهی به سایز سی تا پنجاه گرم براي ارایه به مزارع پرورش ماهی است.. 

<--



آمادگی صنایع کوچک و متوسط براي رشد صادرات

منبع: ایرناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران- ایرنا- معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: چنانچه در 6 ماهه دوم امسال
شرایط صادرات بهتر شود، صنایع کوچک و متوسط می توانند رشد صادرات را محقق سازند.

تهران- ایرنا- معاون صنایع کوچک سازمان صنایع کوچک
و شهرك هاي صنعتی ایران گفت: چنانچه در 6 ماهه دوم
امسال شرایط صادرات بهتر شود، صنایع کوچک و متوسط

 
می توانند رشد صادرات را محقق سازند. 

به گزارش روز شنبه وزارت صنعت، معدن و تجارت، «اصغر
مصاحب» درباره وضعیت صادرات تولیدات صنایع کوچک و
متوسط در 6 ماهه نخست امسال افزود: صادرات کل در
این مدت در همه زمینه ها نسبت به پارسال کاهش

 
محسوسی داشته، اما میزان صادرات محصولات تولیدي صنایع کوچک و متوسط در همین مدت در هم سنجی با پارسال رشد دارد. 

وي افزود: بازار صادراتی تابع بسیاري از شاخص هاست که مراودات بین المللی و بیماري کرونا دو مورد از این فاکتورهاست و چنانچه

 
در 6 ماهه دوم امسال شرایط صادرات بهتر شود، صنایع کوچک و متوسط می توانند در این عرصه حضور پررنگ تري داشته باشند. 

این مقام مسوول با اشاره به توانایی صنایع کوچک و متوسط در دستیابی به «جهش تولید»، خاطرنشان کرد: بازار صادراتی صنایع،

 
بازار داخلی و دیگر مولفه ها در کنار هم می توانند زمینه دستیابی به جهش تولید را فراهم کنند. 

مصاحب ابراز امیدواري کرد: براساس سرمایه گذاري هاي انجام شده براي راه اندازي صنایع جدید و همچنین برنامه هایی که وزارت
صنعت، معدن و تجارت در قالب برنامه هاي هفت گانه و محورهاي چهارگانه مد نظر دارد، صنایع کوچک و متوسط تا پایان امسال به

 
جهش تولید دست یابند. 

به گزارش ایرنا، پیش از این مصاحب در گفت وگو با ایرنا گفته بود: جمع صادرات 6 ماهه شرکت هاي کوچک و متوسط یک میلیارد و

 
740 میلیون دلار بود که در مقایسه با مدت مشابه پارسال (یک میلیارد و 490 میلیون دلار) رشد 16.77 درصدي نشان می دهد. 

وي افزود: این موفقیت با وجود شیوع گسترده کرونا و بسته بودن مرزهاي ایران در ماه هاي ابتدایی شیوع این ویروس به دست آمده

 
است. 

 
کلینیک هاي مشاوره اي و حل مشکلات واحدها 



معاون سازمان صنایع کوچک تاکیدکرد: صنایعی که بازار فروش خود را از دست داده اند، باید پیش از تعطیلی، از خدمات کلینیک

 
مشاوره اي سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران استفاده کنند. 

واحدهاي تولیدي که بازار فروش محصولات آنها صرفه اقتصادي ندارد، می توانند به کلینیک هاي مشاوره مستقر در شهرك هاي

 
صنعتی مراجعه کنند تا درخصوص میزان سرمایه اي که براي تغییر کاربري واحد تولیدي نیاز دارند، به آن ها مشاوره داده شود. 

 
به گفته وي، این واحدها می توانند براي مشاوره در زمینه عارضه یابی و پروژه بهبود از خدمات کلینیک استفاده کنند. 

مصاحب خاطرنشان کرد: گزارش هایی از شرکت شهرك هاي صنعتی استان ها به این سازمان ارائه شده که برخی واحدهاي تولیدي
فعال در سطح شهرك ها و نواحی صنعتی استان ها از چرخه تولید خارج شده اند، در مقابل تعدادي واحد راکد به چرخه تولید

 
بازگشته اند و این، به دلیل ماهیتی است که برخی صنایع دارند. 

عضو هیات مدیره سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران اضافه کرد: برخی صنایع کوچک و متوسط، تولیدشان فصلی
است، به طوري که در یک فصل کار خود را شروع می کنند و با پایان فصل، از مدار تولید خارج می شوند، اما برخی دیگر که فصلی
نیستند، به دلیل نوسانات نرخ ارز و تامین مواد اولیه با مشکلاتی روبه رو می شوند و همین مسائل سبب می شود که از مدار تولید

 
خارج شوند. 

وي گفت: برخی دیگر از صنایع که صرفه اقتصادي نداشته و محصولی که تولید می کنند، بازار فروش خود را از دست داده ، باید قبل

 
از تعطیلی تحقیقات لازم را انجام دهند و از خدمات کلینیک مشاوره اي این سازمان استفاده کنند. 

به گزارش ایرنا، سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران و شرکت هاي استانی تابعه آن اکنون با دارا بودن 500 شهرك و
322 ناحیه صنعتی و سه منطقه ویژه اقتصادي در حال بهره برداري، 65 شهرك و ناحیه صنعتی تخصصی، 6 شهرك فناوري، 37
مرکز خدمات فناوري و کسب و کار، 2 مجتمع فناوري اطلاعات و خدمات نرم افزاري، 85 هزار و 874 قرارداد منعقده و بهره برداري
از 45 هزار و 912 واحد صنعتی و سه هزار و 58 واحد کارگاهی، زمینه اشتغال مستقیم 935 هزار و 868 نفر را در سراسر کشور

 
فراهم کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان صنایع کوچک و شهرك هاي صنعتی ایران 

 
- رونق تولید 

 
- توسعه صادرات 

 
- توسعه ایران 

 
- توسعه اقتصادي 

 
- تولید داخلی 

 
- جهش تولید 

 
- افزایش تولید 

 
- صنایع کوچک و متوسط 

- صادرات غیر نفتی



اهتمام جدي وزارت صمت براي رفع موانع کسب وکار/تصمیم گیري با حداکثر

اجماع نظر کارشناسی دولت، مجلس و بخش خصوصی

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1399/08/03

حزب االله:وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: براي رفع موانع کسب و کار در حوزه تولید و تجارت کشور اهتمام جدي
داریم و درصدد هستیم با پیشنهادهاي ارائه شده از سوي تشکل ها، اصناف و اتاق هاي بازرگانی، همه گلوگاه هاي موجود در

این زمینه را شناسایی و رفع کنیم.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ،علیرضا رزم حسینی در نشست صمیمی با اعضاي فراکسیون تشکل هاي اتاق ایران که

 
در محل دفتر وزیر صمت برگزار شد، اظهار کرد: اصلاح قوانین و مقررات زائد باید مطالبه عمومی و پیگیرانه بخش خصوصی باشد. 

وي اضافه کرد: در حال حاضر تفویض اختیارات در بخش هاي صنعت، معدن و تجارت به استان ها و تشکل هاي بخش خصوصی در

 
اولویت کاري وزارت صمت است و به جز مواردي که منع قانونی دارد، مابقی امور واگذار خواهد شد. 

رزم حسینی تصریح کرد: فارغ از مشکلات و موانع ناشی از تحریم ها، باید با بهره گیري از تمامی ظرفیت هاي داخلی کشور که قابل

 
ملاحظه است، موانع موجود را رفع و شرایط را براي کار و تلاش در حوزه هاي تولید، صنعت و تجارت تسهیل کنیم. 

وي گفت: در حال حاضر نظام تصمیم گیري در وزارت صنعت، معدن و تجارت مبتنی بر حداکثر اجماع نظر کارشناسی دولت، مجلس
شوراي اسلامی و فعالان بخش خصوصی است اما در اجراي این مهم، رعایت اخلاق و حسن اعتماد از اهمیت بسیار زیادي برخوردار

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: ضرورت دارد در شرایط موجود، تمامی ظرفیت هاي کشور را براي حل مشکلات مردم و
تحقق منویات رهبر معظم انقلاب و ریاست محترم جمهوري در زمینه جهش تولید، فعال و توان همه بخش ها را در جهت پیشبرد

 
امور و توسعه فعالیت ها بسیج کنیم. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه از طرح هاي عملیاتی و قابل اجراي تشکل هاي بخش خصوصی به جد حمایت می کنیم، خاطرنشان

 
کرد: پیشنهادات متکی بر نگاه کارشناسی، خردمندانه و قابل اجرا را حتماً تا حصول نتیجه دنبال خواهیم کرد. 

 
وي ادامه داد: به فرموده مقام معظم رهبري، کارآفرینی عبادت است و لذا کارآفرینان عابدین و مجاهدین اقتصادي به شمار می روند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه از همکاري رئیس کل بانک مرکزي و وزراي اقتصادي تشکر کرد و افزود: انسجام خوبی در تیم

 
اقتصادي دولت شکل گرفته است که می تواند به رونق تولید و توسعه صادرات کشور در نیمه دوم سال جاري منجر شود. 

وي خاطرنشان کرد: قشرهاي مختلف مردمی در مقاطع حساس انقلاب به ویژه در دوران دفاع مقدس، با همه وجود، همراه و حامی
نظام بوده اند؛ بنابراین در شرایط جنگ اقتصادي موجود نیز بنا به فرمایش رهبر معظم انقلاب اگر مردم از مسئولین کار و صداقت

ببینند، به طور حتم حمایت می کنند.





آخرین وضعیت پرونده درگیري دختر آبادانی/ اقدام نگهبان شهرك ناشایست

بود/ رسیدگی ویژه به حادثه

منبع: شوشانشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1399/08/03

حجت الاسلام مرادي ضمن تشریح آخرین وضعیت پرونده درگیري و ضرب و شتم دختر آبادانی گفت: اقدامات قضایی و
قانونی براي ضاربان این دختر صورت گرفته و مامور نگهبانی هم با صدور قرار قانونی بازداشت شده است.

حجت الاسلام مرادي رئیس کل دادگستري خوزستان گفت: خانمی به خاطر اختلاف قدیمی و همچنین تسویه مالی با یکی از
پرسنل شرکت نفت به منزل ایشان می رود. این خانم که همراه خود مواد آتش زا، و مقداري اسید نیز داشته در ابتداي درگیري با

 
اهالی خانه از تیزبر به عنوان تهدید استفاده کرده است. 

وي با بیان اینکه "برادر این خانم نیز توسط این فرد توصیه به اشتغال داشته و به تازگی اخراج شده و این موضوع نیز از موضوعات
درگیري بوده است" ادامه داد: در این درگیري خانم صاحبخانه نیز متقابلاً این خانم را مجروح کرده که اقدامات قضایی در مورد

 
طرفین صورت گرفته است. 

مرادي خاطر نشان کرد: طبق اظهارات این خانم، مسائل دیگري نیز مطرح است که در این باره تحقیقات در حال انجام است. مأمور

 
نگهبانی که در این رابطه اقدام به کار بسیار ناشایستی کرده است، بازداشت و روانه زندان شد. 

 
رئیس کل دادگستري خوزستان همچنین گفت: این پرونده به صورت ویژه در حال رسیدگی است. 

ماجراي این درگیري از آنجا شروع شد که دختري جوان به قصد تسویه حساب شخصی به یکی از منازل واقع در منطقه شرکتی نشین

 
بریم مراجعه می کند و با اهالی منزل درگیر می شود. 

در نهایت با کشیده شدن این اختلافات و درگیري ها به بیرون از منزل و تهیه تصاویري از صحنه حادثه ، خبر به سرعت منتشر و
موجب بروز حواشی می شود.



افزایش سهم بري مازندران از اعتبارات مشاغل خانگی

منبع: رکناشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1399/08/03

رکنا: مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران خواستار افزایش سهم بري مازندران از اعتبارات مشاغل خانگی شد و گفت:
باتوجه به درخواست تسهیلات تعداد قابل توجهی از متقاضیان مستقل و پشتیبان، این اعتبارات پاسخگوي نیاز استان در این

بخش نیست.

مشاغل / به گزارش رکنا، کامران اصغري در جلسه مشترك
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، کارگروه اشتغال و
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان مازندران که با
حضور معاون امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزیر کشور
و معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و
رفاه اجتماعی، استاندار مازندران، مدیران کل دستگاه هاي

اجرایی در استانداري مازندران برگزار شد اظهار کرد: اعتبارات اشتغال روستایی از محل منابع صندوق توسعه ملی، در چهار مرحله به
مبلغ کل 4,675,000 میلیون ریال اعتبار به استان ابلاغ شد که تاکنون مبلغ 3,399,000 میلیون ریال به بانکهاي عامل تخصیص

 
داده شده است. 

وي بیان کرد: اعتبار مرحله پنجم به مبلغ کل 1,447,000 میلیون ریال به استان ابلاغ که تاکنون تسهیلات بانکهاي توسعه تعاون و

 
پست بانک تخصیص داده شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به اینکه هزار و 593 طرح به مبلغ 3,896,019 میلیون ریال به بانکهاي عامل
جهت بررسی توجیه فنی، مالی و اقتصادي ارسال شده است، تصریح کرد: هزار و 561 طرح به مبلغ 3,156,426 میلیون ریال از سوي

 
بانکهاي عامل منجر به پرداخت تسهیلات شد. 

 
وي ادامه داد: از محل مرحله پنجم اعتبارات اشتغال روستایی به مبلغ کل 1,447,000 میلیون ریال به استان ابلاغ شده است. 

اصغري خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه سهم بخشهاي هدف(صنعت، کشاورزي، خدمات و سرمایه درگردش) در آیین نامه سازمان
برنامه و بودجه کشور به استانها ابلاغ و سهم استان در بخش کشاورزي 65 درصد تعیین شده و با توجه به طرحهاي حوزه بخش
کشاورزي بالاخص پرورش دام سبک و سنگین که به استناد نامه معاونت مشمول ممنوعیت معرفی و پرداخت تسهیلات شدند لذا
ترتیبی اتخاذ شود تا با توجه به مزیتها و قابلیتهاي موجود در روستاهاي استان و وجود تعداد زیاد متقاضیان رسته پرورش دام سبک و
سنگین ثبت نام شده در سامانه کارا نسبت به افزایش سهم بري استان در این بخش و یا تفویض اختیار به استان تمهیدات لازم

 
صورت پذیرد. 



وي بیان کرد: به استناد ماده 11 دستورالعمل حمایت از اشتغال پایدار در مناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع صندوق
توسعه ملی، پیشنهاد می شود درخصوص دوران مشارکت مدنی با توجه به اینکه حداکثر دو سال در نظر گرفته شده در صورتی که
طرح به دلایل موجه از جمله افزایش قیمت ها و هزینه ها و سایر مشکلات به بهره برداري نرسیده باشد، تمدید و افزایش دوران

 
مشارکت تا سقف 3 سال مشروط به عدم تجاوز از سقف کلی دوران بازپرداخت و تامین مالی(حداکثر 9 سال) امکان پذیر باشد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: با توجه به سیاستگذاري کارگروه وقت تخصصی اشتغال استان در سال 1397 با
حضور منصوري معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار و مقرر شد کلیه طرحهاي بالاي 60
میلیارد ریال استان به کمیته ملی کشور جهت بهره مندي از اعتبارات متمرکز ملی(خارج از منابع اعتباري استان) معرفی گردند لذا
تعدادي از طرحها به بانکهاي عامل استان ارجاع تا نسبت به بررسی و پرداخت تسهیلات اقدام شود اما بنا به اعلام کارگروه کشور
پرداخت تسهیلات به طرحهاي فوق از محل اعتبارات ابلاغی به استان باید تامین گردد؛ که بدلیل عدم وجود اعتبار کافی از محل
اعتبارات اشتغال روستایی منابع صندوق توسعه ملی و وجود تعداد زیاد طرحهاي در دست بررسی نزد بانکهاي عامل، بلاتکلیفی
اینگونه طرحها را در پی داشته که بعضاً تبعاتی از جمله مراجعه پی در پی آنان به دستگاه هاي اجرایی، ادارات تعاون، کار و رفاه
اجتماعی و استانداري را به دنبال داشته است لذا ضروري است نسبت به تامین اعتبار جدید و مورد نیاز استان براي پرداخت تسهیلات

 
به اینگونه طرحها مساعدت و اقدام شود. 

اصغري اظهار کرد: با توجه به ابلاغ اعتبارات مشاغل خانگی به استان مازندران در سال جاري به مبلغ 60 میلیارد ریال به و با توجه به
ثبت نام تعداد زیادي از متقاضیان در سامانه مشاغل خانگی و صدور مجوز و همچنین درخواست تسهیلات تعداد قابل توجهی از
متقاضیان مستقل و پشتیبان، اعتبارات مذکور پاسخگوي نیاز استان در این بخش نبوده لذا پیشنهاد می شود نسبت به افزایش سهم

 
اعتبار استان اقدامات لازم انجام شود. 

وي درباره تسهیلات به بنگاههاي آسیب دیده ناشی از شیوع ویروس کرونا، گفت: با توجه به اعلام مهلت پرداخت تسهیلات مذکور
حداکثر تا پایان مهرماه سال جاري، پیشنهاد می شود با توجه به ثبت نام و معرفی تعداد زیادي از طرحها به بانکها که باعث ایجاد

توقع و بعضاً هزینه هایی را نیز براي متقاضیان در پی داشته، مهلت پرداخت تسهیلات تمدید شود.



مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران خواستار شد: افزایش سهم بري

مازندران از اعتبارات مشاغل خانگی

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
مازندران خواستار افزایش سهم بري مازندران از اعتبارات
مشاغل خانگی شد و گفت: باتوجه به درخواست تسهیلات
تعداد قابل توجهی از متقاضیان مستقل و پشتیبان، این

 
اعتبارات پاسخگوي نیاز استان در این بخش نیست. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی مازندران، کامراناصغري در جلسه مشترك ستاد
فرماندهی اقتصاد مقاومتی، کارگروه اشتغال وکارگروه
تسهیل و رفع موانع تولید استان مازندران که با حضور

معاون اموراقتصادي و توسعه منطقه اي وزیر کشور و معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار ورفاه اجتماعی، استاندار
مازندران، مدیران کل دستگاه هاي اجرایی دراستانداري مازندران برگزار شد اظهار کرد: اعتبارات اشتغال روستایی از محلمنابع صندوق
توسعه ملی، در چهار مرحله به مبلغ کل 4,675,000 میلیون ریالاعتبار به استان ابلاغ شد که تاکنون مبلغ 3,399,000 میلیون ریال

 
بهبانکهاي عامل تخصیص داده شده است. 

وي بیان کرد: اعتبار مرحله پنجم به مبلغ کل 1,447,000 میلیون ریال به استانابلاغ که تاکنون تسهیلات بانکهاي توسعه تعاون و

 
پست بانک تخصیص داده شدهاست. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران با اشاره به اینکه هزار و 593طرح به مبلغ 3,896,019 میلیون ریال به بانکهاي عامل
جهت بررسی توجیه فنی،مالی و اقتصادي ارسال شده است، تصریح کرد: هزار و 561 طرح به مبلغ3,156,426 میلیون ریال از سوي

 
بانکهاي عامل منجر به پرداخت تسهیلات شد. 

 
وي ادامه داد: از محل مرحله پنجم اعتبارات اشتغال روستایی به مبلغ کل 1,447,000 میلیون ریال به استان ابلاغ شده است. 

اصغري خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه سهم بخشهاي هدف(صنعت، کشاورزي، خدماتو سرمایه درگردش) در آیین نامه سازمان
برنامه و بودجه کشور به استانهاابلاغ و سهم استان در بخش کشاورزي 65 درصد تعیین شده و با توجه بهطرحهاي حوزه بخش
کشاورزي بالاخص پرورش دام سبک و سنگین که به استناد نامهمعاونت مشمول ممنوعیت معرفی و پرداخت تسهیلات شدند لذا
ترتیبی اتخاذ شود تابا توجه به مزیتها و قابلیتهاي موجود در روستاهاي استان و وجود تعداد زیادمتقاضیان رسته پرورش دام سبک و
سنگین ثبت نام شده در سامانه کارا نسبت بهافزایش سهم بري استان در این بخش و یا تفویض اختیار به استان تمهیدات لازمصورت

 
پذیرد. 

وي بیان کرد: به استناد ماده 11 دستورالعمل حمایت از اشتغال پایدار درمناطق روستایی و عشایري با استفاده از منابع صندوق
توسعه ملی، پیشنهاد میشود درخصوص دوران مشارکت مدنی با توجه به اینکه حداکثر دو سال در نظر گرفتهشده در صورتی که طرح
به دلایل موجه از جمله افزایش قیمت ها و هزینه ها وسایر مشکلات به بهره برداري نرسیده باشد، تمدید و افزایش دوران مشارکت

 
تاسقف 3 سال مشروط به عدم تجاوز از سقف کلی دوران بازپرداخت و تامینمالی(حداکثر 9 سال) امکان پذیر باشد. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران گفت: با توجه به سیاستگذاریکارگروه وقت تخصصی اشتغال استان در سال 1397 با



حضور منصوري معاونتوسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی برگزار و مقررشد کلیه طرحهاي بالاي 60 میلیارد
ریال استان به کمیته ملی کشور جهتبهره مندي از اعتبارات متمرکز ملی(خارج از منابع اعتباري استان) معرفیگردند لذا تعدادي از
طرحها به بانکهاي عامل استان ارجاع تا نسبت به بررسی وپرداخت تسهیلات اقدام شود اما بنا به اعلام کارگروه کشور پرداخت
تسهیلاتبه طرحهاي فوق از محل اعتبارات ابلاغی به استان باید تامین گردد؛ که بدلیلعدم وجود اعتبار کافی از محل اعتبارات اشتغال
روستایی منابع صندوق توسعهملی و وجود تعداد زیاد طرحهاي در دست بررسی نزد بانکهاي عامل، بلاتکلیفیاینگونه طرحها را در پی
داشته که بعضاً تبعاتی از جمله مراجعه پی در پیآنان به دستگاه هاي اجرایی، ادارات تعاون، کار و رفاه اجتماعی و استانداریرا به دنبال
داشته است لذا ضروري است نسبت به تامین اعتبار جدید و موردنیاز استان براي پرداخت تسهیلات به اینگونه طرحها مساعدت و

 
اقدام شود. 

اصغري اظهار کرد: با توجه به ابلاغ اعتبارات مشاغل خانگی به استان مازندراندر سال جاري به مبلغ 60 میلیارد ریال به و با توجه به
ثبت نام تعداد زیادیاز متقاضیان در سامانه مشاغل خانگی و صدور مجوز و همچنین درخواست تسهیلاتتعداد قابل توجهی از متقاضیان
مستقل و پشتیبان، اعتبارات مذکور پاسخگوینیاز استان در این بخش نبوده لذا پیشنهاد می شود نسبت به افزایش سهم اعتباراستان

 
اقدامات لازم انجام شود. 

وي درباره تسهیلات به بنگاههاي آسیب دیده ناشی از شیوع ویروس کرونا، گفت:با توجه به اعلام مهلت پرداخت تسهیلات مذکور
حداکثر تا پایان مهرماه سالجاري، پیشنهاد می شود با توجه به ثبت نام و معرفی تعداد زیادي از طرحها بهبانکها که باعث ایجاد توقع و

بعضاً هزینه هایی را نیز براي متقاضیان در پیداشته، مهلت پرداخت تسهیلات تمدید شود.



دادگستري خوزستان: آخرین وضعیت پرونده درگیري دختر آبادانی/ اقدام

نگهبان شهرك ناشایست بود/ رسیدگی ویژه به حادثه

منبع: انتخابشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس کل دادگستري استان خوزستان ضمن تشریح آخرین وضعیت پرونده درگیري و ضرب و شتم دختر آبادانی گفت:
اقدامات قضایی و قانونی براي ضاربان این دختر صورت گرفته و مامور نگهبانی هم با صدور قرار قانونی بازداشت شده است.

به گزارش ایلنا، حجت الاسلام مرادي رئیس کل
دادگستري خوزستان گفت: خانمی به خاطر اختلاف
قدیمی و همچنین تسویه مالی با یکی از پرسنل شرکت
نفت به منزل ایشان می رود. این خانم که همراه خود مواد
آتش زا، و مقداري اسید نیز داشته در ابتداي درگیري با

 
اهالی خانه از تیزبر به عنوان تهدید استفاده کرده است. 

وي با بیان اینکه "برادر این خانم نیز توسط این فرد توصیه
به اشتغال داشته و به تازگی اخراج شده و این موضوع نیز
از موضوعات درگیري بوده است" ادامه داد: در این درگیري
خانم صاحبخانه نیز متقابلاً این خانم را مجروح کرده که

 
اقدامات قضایی در مورد طرفین صورت گرفته است. 

مرادي خاطر نشان کرد: طبق اظهارات این خانم، مسائل دیگري نیز مطرح است که در این باره تحقیقات در حال انجام است. مأمور

 
نگهبانی که در این رابطه اقدام به کار بسیار ناشایستی کرده است، بازداشت و روانه زندان شد. 

رئیس کل دادگستري خوزستان همچنین گفت: این پرونده به صورت ویژه در حال رسیدگی است.



264 میلیون نفر افراد لازم التعلیم در دنیا امکان مدرسه رفتن ندارند

منبع: میزانشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور  بین الملل و مدارس خارج از کشور گفت: در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم بین 6 تا
17 سال در دنیا امکان  رفتن به مدرسه را ندارند.

خبرگزاري میزان- غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس
خارج از کشور در برنامه پرسشگر  که  شامگاه  گذشته  از شبکه آموزش با موضوع این هفته «عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس»،  
پخش  شد، گفت: دستیابی به عدالت بسیار سخت است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می

 
کنند. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم
اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم
التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در

 
دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندارند که این افراد بین 6
تا 17 سال هستند. روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی

 
رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است، اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلاً در یک فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 66
درصد کشور هاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است، چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در
مدرسه نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است، اما به لحاظ محتوایی دچار

 
چالش هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در



پیگیري آموزش وجود ندارد، ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند، ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقاً بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، بخشی

 
جبران شود، چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشور هاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده
است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20 تا 24 هزار
دانش آموز دارند یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است، اما از بعُد دیگر باید به این موضوع توجه

 
کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم، اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

وي با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و
غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش دهد. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است، چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان
معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالیست که 62 درصد
مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات

 
محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود، ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگر کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست. 

وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت
پوشش آموزش هستند، اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی



 
درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
عدم دسترسی 3.5 میلیون دانش آموز به اپلیکیشن «شاد» 

انتهاي پیام/



17 هزار تن مرکبات در سیستان و بلوچستان برداشت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1399/08/03

زاهدان- ایرنا- مدیر باغبانی سازمان جهادکشاورزي سیستان و بلوچستان گفت: افزون بر 17 هزار تن انواع مرکبات تاکنون از
سطح باغات این استان برداشت و روانه بازار مصرف شده است.

زاهدان- ایرنا- مدیر باغبانی سازمان جهادکشاورزي
سیستان و بلوچستان گفت: افزون بر 17 هزار تن انواع
مرکبات تاکنون از سطح باغات این استان برداشت و روانه

 
بازار مصرف شده است. 

اردشیر شهرکی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با
بیان اینکه برداشت مرکبات در سیستان و بلوچستان از
مرداد آغازشده و تا بهمن ادامه دارد اظهار داشت: چهار
هزار هکتار از باغات این استان به کشت مرکبات نظیر
پرتقال، لیموترش و شیرین، گریپ فروت، نارنج و نارنگی

 
اختصاص دارد که 2هزار و 700 هکتار آن بارور و بقیه غیر بارور است. 

 
وي ادامه داد: پیش بینی می شود تا پایان فصل برداشت مرکبات 36 هزار و 200 تن محصول برداشت و روانه بازار مصرف شود. 

مدیر باغبانی سازمان جهادکشاورزي سیستان و بلوچستان افزود: شهرستان هاي دلگان، نیکشهر، خاش، سرباز، دشتیاري، تفتان ،فنوج،

 
ایرانشهر، قصرقند و کنارك عمده مناطق کشت مرکبات در استان هستند. 

 
شهرکی اظهار داشت: کشت مرکبات در سیستان و بلوچستان زمینه اشتغال سه هزار نفر را به طور مستقیم فراهم کرده است. 

به گزارش ایرنا سیستان و بلوچستان به سبب نزدیکی به خط استوا و بهره گیري از رطوبت دریا توانمندي زیادي در تولید محصولات
گرمسیري و نیمه گرمسیري و بعضا منحصر به فرد از جمله انبه، موز، پاپایا، گواوا، هندوانه آناناسی، نارگیل، زیتون محلی، مرکبات و

 
غیره دارد. 

تولید محصولات کشاورزي در سیستان و بلوچستان در طول سال رواج دارد و زمین هاي برخی مناطق این استان مانند نیکشهر،

 
سرباز، ایرانشهر، کنارك و چابهار در هر سال توان تولید 2 بار محصول را دارند. 

هم اینک در بیش از 200 هزار هکتار از زمین هاي کشاورزي سیستان و بلوچستان محصولات زراعی و در افزون بر 80 هزار هکتار از

 
باغ هاي استان انواع میوه هاي گرمسیري، نیمه گرمسیري و سردسیري تولید می شود. 

 
برچسب ها 

 
- سیستان و بلوچستان 

 
- برداشت محصول 

- کشاورزي





کرونا ساعت کار را در فصل تابستان 1.4ساعت کم کرد

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1399/08/03

بررسی وضعیت اشتغال در تابستان 99 نشان می دهد که ساعت کار در این دوره، نسبت به مدت مشابه سال گذشته 1.4
ساعت کم شده است.

بررسی وضعیت اشتغال در تابستان 99 نشان می دهد که
ساعت کار در این دوره، نسبت به مدت مشابه سال گذشته

 
1.4 ساعت کم شده است. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از ایرنا، طبق تبصره 1 ماده
51 قانون کار ساعات کار هفتگی نباید از 44 ساعت در
هفته تجاوز کند. هر هفته 7 روز است که 6 روز آن غیر

 
تعطیل و یک روز جمعه آن هم تعطیل است. 

اما با توجه به شیوع بیماري کرونا در کشور، اقداماتی مانند قرنطینه خانگی، فاصله گذاري اجتماعی، کاهش ساعات کار و تعطیلی
مدارس و دانشگاه ها براي قطع زنجیره کرونا در این مدت طبق دستور ستاد مبارزه با کرونا اعلام شده است و براین اساس از اسفند
ماه بود که اعلام شد کارمندان در تمامی ادارات موظف هستند از ساعت هفت و 30 دقیقه تا 14 و 30 دقیقه مشغول به کار باشند تا

 
از رشد و تداوم بیماري کرونا کاسته شود و در فضاهاي بسته، افراد کمتري حضور داشته باشند. 

براساس این گزارش با نگاهی به گزارش وضعیت اشتغال مرکز آمار در تابستان جمعیت شاغل براساس حجم کار و ساعت اشتغال در
فصل قبل ملاحظه می شود که جمعیت شاغل در تابستان 1399 نسبت به فصل مشابه سال 1398 در طول هفته مرجع، حجم ساعت

 
کار کمتري انجام داده اند. 

متوسط ساعات کار هفتگی در دوره مورد بررسی، کاهش داشته و از 44.6 ساعت در هفته در تابستان 1398 به 43.2 ساعت در هفته

 
براي هر نفر شاغل در تابستان امسال رسیده است. 

همچنین بررسی جداول نشان می دهد، 60.7 درصد از جمعیت شاغل، 44 ساعت و بیشتر و 34 درصد کمتر از 44 ساعت در هفته
مرجع کار کرده اند و 5.3 درصد نیز در هفته مورد بررسی در سرکار خود حاضر نبوده اند. بعبارت دیگر، در مقایسه با فصل مشابه سال
گذشته بیش از یک میلیون نفر از افرادي که 44 ساعت و بیشتر در هفته مرجع کار کرده اند و 418 هزار نفر از افرادي که کمتر از 44

 
ساعت کار کرده اند، کاسته شده و 232 هزار نفر به جمعیت غایب موقت، افزوده شده است. 

براساس اعلام مرکز آمار در تابستان امسال 14 میلیون و 298 هزار نفر 44 ساعت و بیشتر در هفته مرجع کار کرده اند، 2 میلیون و

 
99 هزار نفر کمتر از 43 ساعت فعالیت داشتند و یک میلیون و 245 هزار نفر غایب موقت از کار خود بوده اند. 



همچنین سازمان بین المللی کار (ILO) اعلام کرده بود که ساعت هاي کاري در جهان 14 درصد در سه ماهه دوم 2020 در نتیجه

 
همه گیري ویروس کرونا کم شده است. 

پربیننده ترین آخرین آمار کرونا در ایران (99/8/2) فروش وام 50میلیونی ازدواج 2میلیون و500! مثبت شدن تست کروناي بازیگر زن
ایرانی +عکس چند اشتباه رایج در استفاده از اسپري ضد عفونی کننده نیم صفحه اول روزنامه هاي امروز +عکس



از اشتغال چند صد نفري تا جذب نیروهاي بومی/ سال 1403 استارت کاخانه

زده می شود

منبع: داناشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1399/08/03

فتوحی گفت: مرحله احداث کارخانه فاز 3 تغلیظ مس سونگون که با اتمام خاك برداري شروع می شود و در آن ترافیک
کاري به 500 نفر خواهد رسید که پیمانکار موظف شده است از نیروهاي بومی منطقه استفاده کند و با استارت کارخانه که

در نیمه دوم 1403 خواهد بود 250 نفر جذب خواهند شد.

فتوحی گفت: مرحله احداث کارخانه فاز 3 تغلیظ مس
سونگون که با اتمام خاك برداري شروع می شود و در آن
ترافیک کاري به 500 نفر خواهد رسید که پیمانکار موظف
شده است از نیروهاي بومی منطقه استفاده کند و با
استارت کارخانه که در نیمه دوم 1403 خواهد بود 250

 
نفر جذب خواهند شد. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از آواي
ورزقان، مهدي فتوحی مجري پروژه فاز 3 تغلیظ مس
سونگون در گفتگو با خبرنگار آواي ورزقان به تشریح
آخرین وضعیت این پروژه پرداخت و اظهار داشت: طرح
ملی کارخانه تغلیظ فاز 3 تولید کنسانتره مس که با ورود

7 میلیون تن خاك معدنی به آن، 150 هزار تن کنسانتره با عیار 26 درصد در طول سال تولید خواهد کرد، در مرحله اتمام خاك
برداري قرار دارد که البته در کنار انجام این پروژه، زیر ساخت هاي لازم براي توسعه این فاز را در نظر گرفته ایم که با توجه به افزایش

 
ذخیره قابل استخراج در مجتمع احداث فازهاي توسعه اي تغلیظ دور از ذهن نیست. 

 
پروژه اي به بزرگی 30 هزار میلیارد 

وي با بیان اینکه در مجموع زمینی به مساحت 15 هکتار شامل ( سنگ شکن، استوك پایل، کارخانه و تجهیزات جانبی) براي فاز 3
در نظر گرفته شده است گفت: میزان سرمایه گذاري براي اجرا و تکمیل این فاز، حدودا 30 هزار میلیارد ریال اعتبار پیش بینی شده

 
است 

 
سال 1403 استارت کارخانه 

 
مجري این طرح افزود: با برنامه ریزي هاي انجام شده پیش بینی می کنیم در 6 ماهه دوم سال 1403 کارخانه راه اندازي شود 

مهدي فتوحی ادامه داد: براي احداث این کارخانه چندین مورد پیش نیاز است که باید قبل از استارت کارخانه در نظر گرفته شود و از
همین رو از قبل آب مورد نیاز را از طریق سد حاجیلار و برق لازم را از طریق پست برق سایت توسعه در حال تامین است و همچنین

 
مواد معدنی مورد نیاز تا 1403 تامین خواهد شد. 



 
یکی از رسالت هاي شرکت مس حمایت از تولید کنندگان داخی است 

وي در مورد خرید تجهیزات مورد نیاز کارخانه گفت: از قبل حدود 30 درصد از تجهیزات لازم توسط شرکت مس خریداري شده بود و
هم اکنون در معدن مس سونگون دپو شده است که از تجهیزات اصلی و زمان بر پروژه محسوب می شوند و بیشتر ماباقی تجهیزات

 
کارخانه تولید داخل بوده و سیاست شرکت مس نیز مجاب می کند براي حمایت از تولید داخلی از قطعات داخلی استفاده کنیم 

 
از اشتغال چند صد نفري تا جذب نیروهاي بومی 

وي با اشاره به اینکه محصول تولید شده از کارخانه تغلیظ با ارزش و سود آوري بالاي براي شرکت مس دارد گفت: این کارخانه بعد از

 
احداث حدودا 250 نفر به طور مستقیم و براي 3 هزار نفر اشتغال غیر مستقیم ایجاد خواهد کرد 

وي ادامه داد: به زودي پیمانکار اصلی کارخانه مشخص خواهد شد و این شرکت فرصت 2 ماهه دارد تا در محل احداث کارخانه مستقر
شود، پیش بینی داریم در طول اجراي پروژه حداقل روزانه 150 نفر و حداکثر 500 نفر در پروژه ترافیک کاري داشته باشیم که در
قرارداد پیمانکار نیز آورده شده است که پیمانکار موظف به استفاده از ظرفیت نیروي انسانی بومی است که امیدواریم با این کار

 
اشتغال خوبی براي جوانان منطقه ایجاد شود. 

 
همزمان توسعه فاز کار می شود 

مجري فاز 3 تغلیظ مس سونگون گفت: طبق برنامه تا پایان دي ماه خاك برداري فاز 3 به طور کامل به پایان می رسد و آماده اجراي

 
عملیات کارخانه خواهد بود و در عین خاك برداري محل توسعه این فاز نیز به موازات احداث کارخانه ادامه می یابد. 

 
از کاهش هدر رفت تا جهش تولید 

فتوحی با بیان اینکه تا امروز 35 میلیارد تومان براي این پروژه هزینه شده است تاکید کرد: این کارخانه بر اساس تکنیک و استاندارد
هاي روز دنیا طراحی می شود و اولویت اصلی ما در این پروژه کاهش هدر رفت است که اگر این مهم تحقق یابد مطمئنا در مقابل نیز

 
جهش تولید نیز اتفاق خواهد افتاد 

 
اقتصاد مقاومتی سرلوحه شرکت و پروژه 

وي با اشاره به تاکید مقام معظم رهبري به اقتصاد مقاومتی و استفاده از تولید داخلی گفت: تمامی تجهیزاتی که نمونه داخلی داشته
باشند حتما از داخل کشور خریداري خواهد شد و بر همین اساس پیش بینی می شود 60 درصد تجهیزات و دستگاه هاي باقی مانده

 
از تولید همین مرز بوم باشد و سیستم کنترل که مغز متفکر کارخانه محسوب می شود قطعا داخلی خواهد بود. 

انتهاي پیام/



بیش از 53 میلیارد تومان کمک مردمی در خراسان جنوبی جذب شد

منبع: ایرناشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1399/08/03

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: 53 میلیارد و 933 میلیون تومان کمک هاي
مردمی، خیرین و مراکز نیکوکاري استان در نیمه نخست امسال براي نیازمندان جمع آوري شده است.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خراسان جنوبی گفت: 53 میلیارد و 933 میلیون تومان
کمک هاي مردمی، خیرین و مراکز نیکوکاري استان در

 
نیمه نخست امسال براي نیازمندان جمع آوري شده است. 

به گزارش روز شنبه پایگاه خبري کمیته امداد، رضا سلم
آبادي افزود: از این رقم 24 میلیارد و 58 میلیون تومان
نقدي و 29 میلیارد و 875 میلیون تومان غیرنقدي بوده

 
است. 

وي گفت: مجموع درآمدهاي کمیته امداد در مدت مشابه پارسال 33 میلیارد و 187 میلیون تومان بوده که در سال جاري حدود 63

 
درصد رشد داشته است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی اظهار داشت: مبالغ جمع آوري شده مربوط به صدقات، زکوات، ایتام و محسنین است که در

 
سرفصل هاي مختلف اشتغال، معیشت، ازدواج، مسکن، تحصیل و سایر نیازمندهاي جامعه هدف این نهاد هزینه می شود. 

وي ادامه داد: میزان صدقات جمع آوري شده در 6 ماه نخست سال جاري 2 میلیارد و 291 میلیون تومان بوده است که تحقق 65

 
درصدي برنامه را نشان می دهد. 

سلم آبادي از افزایش 33 درصدي جمع آوري زکات در نیمه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه قبل خبر داد و گفت: در این
مدت بالغ بر چهار میلیارد و 161 میلیون تومان زکات در خراسان جنوبی براي گره گشایی از مشکلات نیازمندان و عمران و آبادانی

 
استان جمع آوري شد که 2 میلیارد و 300 میلیون تومان معادل 57 درصد آن نقدي بوده است. 

وي بیان کرد: از این رقم بالغ بر یک میلیارد و 574 میلیون تومان زکات مستحبی، 570 میلیون تومان زکات واجب (مال)، بیش از

 
یک میلیارد و 331 میلیون تومان فطریه عام و سادات، 683 میلیون تومان کفاره و مابقی رد مظالم بوده است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی افزود: در این مدت کشاورزان و دامداران استان 25 هزار و 333 کیلوگرم گندم، پنج هزار و 131

 
کیلوگرم جو، 176 کیلوگرم خرما، 2 نفر شتر و 227 رأس گوسفند را به عنوان زکات مال پرداخت کردند. 



وي تصریح کرد: با توجه به وضعیت استان 95 درصد زکات جمع آوري شده در بخش محرومان و بقیه در بخش پروژه هاي عمرانی

 
عام المنفعه هزینه شده است. 

وي گفت: از ابتداي امسال تاکنون در بحث محرومین، هزینه هفت سري جهیزیه، 257 مورد امور تحصیلی و 21 هزار و 587 مورد
معیشت نیازمندان، 307 مورد درمان، 31 مورد مرمت و بازساري مسکن و 16 هزار و 845 مورد سایر مصارف از محل پرداخت زکات

 
تامین شد. 

 
سلم آبادي ادامه داد: اکنون 663 عامل افتخاري و 244 مبلغ، جمع آوري زکات در استان خراسان جنوبی را برعهده دارند. 

وي گفت: کمک هاي مبتنی بر نیاز طی این مدت 13 میلیارد و 782 میلیون تومان بوده است که رشد 26 درصدي را نسبت به مدت

 
مشابه نشان می دهد. 

 
برچسب ها 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- خراسان جنوبی 

 
- کمک هاي مردمی 
- موسسات نیکوکاري



عرضه قطره چکانی شمش در بورس کالا مشکل ساز خواهد شد

منبع: صنعت کارشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش صنعت کار،سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرري که با تولیدکنندگان
حوزه پایین دستی فولاد داشت و شنیدن مشکلات آنها در تأمین مواد اولیه مورد نیاز و به خطر افتادن اشتغال در این حوزه

در نامه اي به وزیر صنعت، معدن...



لزوم کاستن از فاصله کارگاه هاي فنی و حرفه اي با تکنولوزي روز دنیا

منبع: ایسناشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1399/08/03

استاندار سمنان بر ضرورت کاستن از فاصله کارگاه هاي فنی و حرفه اي با تکنولوزي روز دنیا تاکید کرد و گفت: تجهیزات
آزمایشگاهی و کارگاه هاي فنی و حرفه اي در کشور متناسب با تکنولوزي روز نیستند  .

علیرضا آشناگر سوم آبان ماه در دیدار با صالحی عمران
رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با اشاره به جایگاه
ممتاز استان سمنان در سطح کشور اظهار کرد: استان
سمنان، استانی آرام، امن و با مردمانی صمیمی و مهربان
است که ظرفیت هاي فراوان فرهنگی ، صنعتی و معدنی و

 
... را در خود جاي داده است. 

وي با تجلیل از نقش موثر و اقدامات انجام شده توسط
مدیران دانشگاه فنی و حرفه اي در سطح استان سمنان
خاطرنشان کرد: تمایل به همکاري و مشارکت با دانشگاه

فنی و حرفه اي را داریم و استانداري سمنان به ازاي 70 درصد اعتبارات اختصاص یافته از سوي دانشگاه فنی و حرفه اي کشور، 30

 
درصد مشارکت خواهد داشت. 

آشناگر با انتقاد از شیوه ي نظري و تئوري آموزش در کشور ادامه داد: شیوه و روش آموزش در کشور نیازمند تغییر رویکرد است.اگر

 
مهارت دانشجویان افزایش یابد، بازار کار نیز براي آنان فراهم خواهد شد. 

استاندار سمنان اضافه کرد: یکی از مشکلات اساسی آموزش در کشور ما ، تاکید بیش از حد به تربیت و پرورش کارشناس است در

 
حالی که کشور با کمبود تکنسین و نیروي ماهر مواجه است . 

وي خاطرنشان کرد: دانش آموختگان رشته هاي نظري زیادند ، اما بازار کار مناسبی براي آنان وجود ندارد. بی تردید اگر مهارت

 
دانشجویان افزایش یابد، بازار کار نیز براي آنان فراهم خواهد شد. 

استاندار سمنان با تاکید بر ضرورت بروز رسانی تجهیزات و امکانات کارگاه هاي فنی و حرفه اي گفت: کارگاه هاي فنی و حرفه اي ما

 
متناسب با تکنولوزي روز نیست و لذا این امر بازار کار را محدود می کند. 

آشناگر در ادامه با بیان ظرفیت ها و توانمندي هاي استان سمنان عنوان کرد : استان سمنان ، استانی پر ظرفیت و کم جمعیت است

 
که توجه به نیازهاي این استان می تواند در پذیرش سر ریز جمعیت استانهاي مجاور و ایجاد اشتغال براي کشور موثر باشد. 

صالحی عمران رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور نیز در دیدار با استاندار سمنان با اشاره به توجه ویژه به این دانشگاه گفت: با



مجوز وزارت علوم ، تحقیقات و فناوري ، دانشگاه فنی و حرفه اي ، تنها دانشگاهی است که اجازه ي تغییر سر فصل هاي آموزشی خود
را دارد که در همین راستا با تلاش پرسنل و اساتید توانمند این دانشگاه ، تمامی سر فصل هاي آموزشی دانشگاه را پس از 20 سال

 
تغییر داده و بروز رسانی کرده ایم. 

وي با بیان اینکه بازنگري رشته هاي آموزشی این دانشگاه در دستور کار مسئولان دانشگاه است افزود: هدف گذاري اصلی این دانشگاه
بر گسترش و کیفی سازي آموزش ها در سطح کاردانی پیوسته است و اصرار داریم تا دانشجویان را پس از تحصیل در هنرستانها به

 
سوي تحصیل مستقیم در این دانشگاه سوق دهیم. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با بیان اینکه 60 تا 70 درصد از دروس دانشگاه فنی و حرفه اي به صورت کارگاهی و مهارتی

 
ارائه می شود ادامه داد: متاسفانه هنوز تا بروز رسانی کارگاه ها و آزمایشگاه هاي دانشگاه در حد مورد نظر، فاصله داریم . 

وي با بیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي یکی از بزرگترین دانشگاه هاي حضور ي ایران است اضافه کرد: وجود بیش از 180 دانشکده

 
و آموزشکده موید گستردگی و حجم بالاي فعالیت این دانشگاه در سطح کشور است. 

صالحی عمران با بیان اینکه این دانشگاه بیش از200 هزار دانشجو در سطح کاردانی و کارشناسی دارد افزود: دانشگاه فنی و حرفه اي

 
در سال 1390 با مصوبه ي مجلس شوراي اسلامی از وزارت آموزش و پرورش منفک و در زیر مجموعه آموزش عالی قرار گرفت. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور خاطرنشان کرد: بیش از 60 رشته ي کارشناسی و 90 رشته ي کاردانی در راستاي تربیت

 
تکنسین و کارشناس فنی در سطح این دانشگاه ایجاد شده است. 

وي با بیان اینکه در سطح استان 4 دانشگاه فنی و حرفه اي با 4000 نفر دانشجو در حال حاضر در سطح استان سمنان فعالیت دارد

 
وعده داد: توسعه ي کیفی دانشگاه فنی و حرفه اي استان را در دستور کار قرار دهد. 

دکتر عمران گفت: وجود بیش از 50 کارگاه و آمایشگاه مجهز در دانشگاههاي فنی و حرفه اي استان نشان از توجه خاص این دانشگاه

 
به آموزش مهارتهاي فنی و حرفه اي دارد. 

وي تصریح کرد: دانشگاه فنی و حرفه اي با امضاي تفاهم نامه هایی با استانداران سراسر کشور تلاش دارد تا زمینه هاي رشد و توسعه
ي آموزش هاي فنی و حرفه اي را در سطح استان هاي کشور افزایش دهد و در این راستا تا کنون با 12 استاندار تفاهم نامه هایی به

 
ارزش 110 میلیارد تومان امضا شده است. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با بیان اینکه آموزش هاي دانشگاه فنی و حرفه اي در ارتباط تنگاتنگ با آموزش هنرستان ها و
شاخه هاي کار و دانش است افزود: اختصاص اعتبار به دانشگاه فنی و حرفه اي از محل اعتبارات توازن استان نقش موثري در توسعه

 
این دانشگاه در سطح استان خواهد داشت. 

وي اظهار کرد: ارائه ي مدرك دانشگاهی معتبر و استفاده از اساتید متخصص و ماهر از جمله مواردي است که موجب جذابیت این

 
دانشگاه براي مخاطبین خود شده است. 

وي بر لزوم همکاري بیشتري مراکز علمی و مهارتی تاکید و خاطرنشان کرد: باید بین سازمان فنی و حرفه اي و دانشگاه فنی و حرفه



 
اي کشور تعامل و ارتباط موثر ایجاد شود. 

انتهاي پیام



برگزاري یازدهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان بوشهر

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1399/08/03

 
 

 
شرکت در یازدهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان با حضور استاندار بوشهر و دستگاههاي اجرایی و بانک هاي عامل 

مدیر صندوق کارآفرینی امید استان بوشهر در یازدهمین جلسه کارگروه تخصصی اشتغال استان که با ریاست استاندار بوشهر و با

 
حضور دستگاههاي اجرایی و بانک هاي عامل در سالن جلسات کوثر استانداري برگزار شد، شرکت کرد. 

حاجیانی مدیر صندوق استان بوشهر ضمن ارائه آمار تخصصی از پرداخت تسهیلات اشتغال در استان اظهار داشت: صندوق کارآفرینی
امید استان بوشهر از ابتداي تخصیص اعتبارات اشتغال روستایی مبلغ 530 میلیارد ریال تسهیلات به تعداد 874 فقره طرح پرداخت

 
نموده است که باعث اشتغال بیش از 1،500 نفر در استان گردیده است. 

وي با اشاره به تخصیص اعتبارات جدید اشتغال روستایی اظهار داشت: با تخصیص اعتبارات جدید تاکنون 7 فقره پرونده تسهیلاتی با
اعتباري بالغ بر 110 میلیارد ریال در دست اقدام می باشد که مراحل تشکیل پرونده و تکمیل تضامین صورت گرفته یا در حال

 
تکمیل می باشد که امید است با پیگیري و تسریع در تکمیل مدارك توسط متقاضیان بزودي پرداخت گردد. 

عبدالکریم گراوند استاندار بوشهر نیز در نشست کارگروه اشتغال و رونق تولید استان بوشهر اظهار داشت: مدیران بانکی در استان
احساس مسئولیت بیشتري در ارتباط با اشتغال و تولید در استان داشته باشند، چرا که ایشان در توسعه استان مسئولیت مهمی دارند

 
و باید نقش مهم خود را ایفا کنند. 

وي ضمن تاکید بر تسریع در پرداخت تسهیلات کرونا اظهار داشت: بانک ها و با دستگاه هاي اجرایی تاکنون در پرداخت تسهیلات

 
کرونا عملکرد مناسبی نداشته اند و بایستی هرچه سریعتر نسبت به برطرف نمودن مشکلات همکاري کنند . 

گراوند گفت: هدف از اختصاص تسهیلات ویژه کرونا کمک به بهبود کسب و کار در استان است که با پرداخت نشدن آن هم استانی ها



 
و بویژه فعالان حوزه کسب و کار متضرر می شوند. 

استاندار بوشهر در پایان گفت: در ارتباط با تسهیلات اشتغال روستایی نیز باید نشست  هاي مرتبط با آن به صورت هفتگی برگزار و

 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی نیز با هدف سرعت بخشی به روند پرداخت نظارت جدي به آنها داشته باشد. 



برگزاري جلسه شوراي هماهنگی دستگاه ها ي زیرمجموعه
وزارت کار وتعاون

برگزاري جلسه شوراي هماهنگی دستگاه ها ي زیرمجموعه وزارت کار وتعاون

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1399/08/03

هفتمین جلسه شوراي هماهنگی دستگاههاي زیر مجموعه

 
وزارت کارو رفاه اجتماعی به صورت مجازي از طریق ویدیو کنفرانس برگزار گردید. 

در این جلسه که با شرکت مدیر صندوق کارآفرینی امید استان کرمان برگزار گردید ، اثرات بیماري کرونا بر جامعه و دستگاه ها مورد
بررسی و تبادل نظر قرار گرفت و در خصوص کلیات طرح ملی مسکن کارکنان زیر مجموعه وزارت کار و رفاه اجتماعی و همچنین

آموزش قوانین کار براي دستگاهها تصمیمات لازم اتخاذ گردید.



مسئولین استانی همکاري لازم را با سمن هاي حوزه جوانان ندارند / سمن

هاي جوانان در لرستان براي دریافت شناسه ملی دچار مشکل هستند / خانه

هاي جوان استان ساماندهی شوند

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1399/08/03

آذین عارفیان به خبرگزاري برنا گفت: بی توجهی برخی از مسئولین لرستان جوانان عضو سمن ها را دچار ناامیدي و یاس می
کند.

نایب رئیس مجمع جوانان لرستان در گفت وگو با برنا:
مسئولین استانی همکاري لازم را با سمن هاي حوزه
جوانان ندارند / سمن هاي جوانان در لرستان براي دریافت
شناسه ملی دچار مشکل هستند / خانه هاي جوان استان
ساماندهی شوند آذین عارفیان به خبرگزاري برنا گفت: بی
توجهی برخی از مسئولین لرستان جوانان عضو سمن ها را

 
دچار ناامیدي و یاس می کند. 

خبرگزاري برنالرستان- گروه جوانان : عارفیان با اشاره به
سخنان اخیرخود در سومین جلسه ویدئو کنفرانس ستاد ساماندهی امور جوانان استان که با حضور استاندار لرستان ، سرپرست ورزش
وجوانان لرستان ومعاونت امور جوانان اداره ورزش وجوانان استان برگزار شده بود ،اظهار کرد: با توجه به اینکه جوانان به عنوان سرمایه
هاي طلایی یک کشور محسوب می شوند و به گفته مقام معظم رهبري جوانان به عنوان موتور پیشران حرکت کشور معرفی شده اند
اما آیا مسئولین در جهت کامیابی و راضی نگه داشتن جوانان کارهاي موثري را انجام داده اند؟ امروز همه ما شاهد این موضوع هستیم
که شرایط نامناسب اجتماعی و اقتصادي و فرهنگی بر دنیاي جوانان حاکم شده است که متاسفانه بیشتر این اتفاقات بر اثر بی تدبیري

 
برخی از مسئولین صورت گرفته است. 

او افزود: همه ما سربازان ولایت فقیه هستیم و وقتی مقام معظم رهبري در بیانیه گام دوم انقلاب به نقش موثر جوانان اشاره می کند
بنابراین تمام مسئولین باید بر این امر واقف باشند که اهمیت دادن به جوانان می تواند در رشد و بالندگی حیات اجتماعی کشور موثر

 
باشد بنده از تمام مسئولین تقاضا دارم نظر خاص و ویژه اي نسبت به شرایط جوانان داشته باشند. 

دبیرموسسه مردم نهاد آبشار امید تصریح کرد: امروز جوانان لرستانی در بدترین وضعیت ممکن قرار دارند جوانانی که اگر فرصت لازم
براي ایشان مهیا شود در همه زمینه ها حرفی براي گفتن دارند لرستان به تعداد ستارگان آسمان جوانانی از نسل آفتاب دارد اما
متاسفانه این جوانان امروز در بدترین شرایط بی تفاوتی برخی از مسئولین قرار گرفته اند یا به عبارتی می توان گفت جوانان لرستانی
به دست تاریخ سپرده شدند و آنهایی که در حوزه جوانان مشغول فعالیت هستند متاسفانه به خاطر بی توجهی برخی از مسئولین
دچار ناامیدي و یاس شده اند سمن هاي حوزه جوانان بر این باور بودند که می توانند در کنار مسئولین گره گشاي مشکلات جوانان
لرستانی باشند اما بنده به عنوان نایب رئیس مجمع شاهد عدم موفقیت این سمن ها هستم چون مسئولین همکاري لازم را ندارند به
صورت خلاصه می توانم بگویم بنده به عنوان عضو ستاد ساماندهی جوانان از مسئولین ارشد می خواهم که گره گشاي مشکلات



جوانان باشند نه اینکه مشکلی بر مشکلات جوانان اضافه کنند مشکلاتی از قبیل عدم اعتماد به نفس و یأس و ناامیدي و عدم اشتغال

 
و بزهکاري هاي اجتماعی که همه ناشی از عدم رسیدگی به حوزه جوانان است . 

عارفیان ادامه داد: مسئولین فقط به شعار جوانگرایی بسنده نکنند و پا به دنیاي جوانان بگذارند تا از نزدیک شاهد درد کشیدن این

 
سرمایه هاي بی بدیل جامعه باشند. 

او گفت: بنده حدود 5 ماه است که شناسه ملی دریافت کردم اما تاکنون حتی یک جلسه در استانداري نداشته ایم و دوستان دیگر نیز
براي دریافت شناسه ملی دچار مشکل هستند و به کار این عزیزان رسیدگی نمی شود و همین باعث بی میلی و سرد شدن سمن ها

 
می شود 

عارفیان در مورد خانه جوانان نیز ادامه داد: احداث خانه جوانان استان در قالب سفرهاي استانی دولت آقاي احمدي نژاد صورت گرفت
و زمان تحویل این خانه هاي جوان هم مقارن با موضوع ادغام سازمان هاي تربیت بدنی و سازمان هاي ملی جوانان شد اما نکته حائز
اهمیت این است که از این ساختمان ها که به عنوان خانه هاي جوان باید مورد استفاده قرار بگیرد استفاده هاي مسکونی و غیر
مرتبط می شود این هم به عنوان یکی دیگر از مطالبات ماست که در سال 98 زمانی که جناب تندگویان به استان سفر کردند مطرح

 
شد و حتی مورد موافقت استاندار محترم هم قرار گرفت. 

نایب رئیس مجمع سازمان هاي مردم نهاد بیان کرد: متاسفانه در بحث بحران کرونا عدم حمایت دستگاه دولتی از سمن ها را داریم به
عنوان مثال در بحث رزمایش و کارگاه هاي مجازي و حتی تهیه و توزیع ماسک بین مدافعان سلامت سمن ها همه و همه به صورت

 
خودجوش و بدون حمایت هیچگونه ارگانهاي دولتی پاي کار بودند و این نیز جاي بسی تأسف دارد 

عارفیان در پایان سخنان خود خطاب به استاندار لرستان تاکید کرد: نزدیک به دو سال است که مجمع تشکیل شده و 8 ماه آن مجمع
درگیر حواشی بود انتظار می رود مجمع بتواند حداقل یک جلسه با شما دیدار مفید داشته باشد نه اینکه پشت درهاي بسته بایستد و
هیچ گونه نتیجه ایی هم دریافت نکند و بدین صورت استان زیر سوال برود بنده از استاندار محترم تقاضا دارم که تا حد امکان با
مجمع همکاري هاي لازم را داشته و در مدت زمان هاي معین جلسات مفیدي را با ایشان در جهت رفع و یا کاهش مشکلات جوانان

 
داشته باشیم. 

گفت و گو : عاطفه صادقی



داستانک/ سکاکی و تخته سنگ

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1399/08/03

 
داستانک/ سکاکی و تخته سنگ 

روزنامه شهروند/ سکاکى مردى صنعت گر بود که در پیرانه سري
تصمیم گرفت به آموختن فقه مشغول شود. اما وقتى که شروع به
درس خواندن کرد، در خود هیچگونه ذوق و استعدادى نسبت به این
کار ندید. گویی اشتغال چندین ساله او به کارهاى فنى و صنعتى،
ذوق علمى و ادبى او را جامد کرده بود، ولى نه گذشتن سن و نه
خاموش شدن استعداد، هیچ کدام نتوانست او را از تصمیمى که

 
گرفته بود باز دارد. با جدیت فراوان مشغول کار شد. 

روزي آموزگار براي امتحان حواس او این مساله را به او تعلیم کرد
که: «عقیده برخی بر این است که پوست سگ با دباغى پاك مى
شود.» قرار شد سکاکی چندي بعد این درس را دوباره پس بدهد. او
این جمله را ده ها بار پیش خود تکرار کرد تا در جلسه امتحان

خوب از عهده برآید، ولى همین که خواست درس را به استاد ارایه کند این طور بیان کرد: «عقیده سگ این است که پوست استاد با

 
دباغى پاك مى شود.» 

با خنده دیگر شاگردان بر همه ثابت شد که این مرد که پیرانه سر، هوس درس خواندن کرده به جایى نمى رسد. سکاکى دیگر
نتواست در مدرسه و شهر بماند، پس سر به صحرا گذاشت. جهان بر او تنگ شده بود. از قضا به دامنه کوهى رسید، متوجه شد که از
بلندى قطره قطره آب روى صخره اى مى چکد و در اثر ریزش مداوم، صخره را سوراخ کرده است. لحظه اى اندیشید و فکرى مانند
برق از مغزش عبور کرد، با خود گفت: «دل من هر اندازه غیر مستعد باشد از این سنگ سخت تر نیست.» برگشت و آنقدر فعالیت کرد
و پشتکار به خرج داد تا استعدادش باز و ذوقش زنده شد. سراج الدین سکاکی عاقبت از دانشمندان کم نظیر و بنام در علم صرف و

 
نحو شد. 

 
به پیج اینستاگرامی «آخرین خبر» بپیوندید 
instagram.com/akharinkhabar



حمایت 100میلیاردي بانک کشاورزي از راه اندازي طرح پرورش ماهی در

دریا در پایتخت انرژي ایران

منبع: نبض نفتشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش نبض نفت به نقل از روابط عمومی و همکاري
هاي بین الملل بانک کشاورزي، استان بوشهر از استان هاي
جنوبی ایران و هفدهمین استان بزرگ کشور به لحاظ
مساحت است که در حاشیه خلیج فارس قرار دارد. این
استان ،به علت قرارگیري درساحل استراتژیک خلیج فارس،
صادرات و واردات دریایی، صنعت صیادي، وجود ذخایر
نفت و گاز ، کشاورزي، نخل داري و وجود نیروگاه هسته
اي از اهمیت راهبردي و اقتصادي برخوردار است؛ به گونه
اي که پایتخت انرژي ایران لقب گرفته است .در بندر
کنگان استان بوشهر و در آبهاي نیلگون خلیج فارس،واحد
پرورش ماهی در دریا« پیشاهنگ » وجود دارد که با

ظرفیت 500 تن در سال و با تسهیلات بانک کشاورزي به بهره برداري رسیده است و بستر مناسبی دردستیابی به تولید انبوه ماهیان
با ارزش دریایی و تامین گوشت ماهی مورد نیاز را فراهم کرده که با حمایت و مشارکت 100 میلیارد ریالی بانک کشاورزي راه اندازي

 
شده و با ایجاد اشتغال براي بیش از 15 نفر ، نقش مهمی در توسعه پایدارو رونق اقتصادي این منطقه ایفا می کند. 

از دیگر قابلیت هاي روش اشتغالزایی پرورش آبزیان در دریا آن بوده که در مناطق محروم و توسعه نیافته می تواند براي جوانان ایجاد

 
اشتغال و رفاه کند. 

به گزارش روابط عمومی و همکاري هاي بین الملل بانک کشاورزي، حمید رضا پیش آهنگ مجري این طرح درباره مزایاي پروژه
پرورش ماهی در دریاي پیشاهنگ گفت : با تعداد 4 قفس و با ظرفیت هر قفس 125 تن در سال کاررا شروع کردیم که جایگزین
خوبی براي روش هاي منسوخی نظیر صید پره و یا استفاده از قایق ها و لنج هاي نامطمئن است . این امکانات همگی با استفاده از
تسهیلات بانک کشاورزي راه اندازي شده اند. این |پروژه برگ افتخار دیگري از عملکرد بانک کشاورزي در حمایت از کارآفرینی و

 
تولید به ویژه در مناطق محروم و دورافتاده کشور است . 

شایان ذکر است در حال حاضر زنجیره تولید طرح پرورش ماهی در قفس پیشاهنگ در حال راه اندازي سایت نرسی براي تکمیل

 
زنجیره تولید و پرورش بچه ماهی به سایز سی تا پنجاه گرم براي ارایه به مزارع پرورش ماهی است.. 

برچسب ها: نبض نفت ، بانک کشاورزي



واگذاري سکان هدایت دومین اداره ورزش و جوانان در آذربایجان غربی به

زنان

منبع: کرد پرسشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش کردپرس، در مراسمی که با حضور حجت
الاسلام والمسلمین افشار حسنی معاون فرهنگی و محمد
حسین حسنی معاون امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان
استان آذربایجان غربی در محل دفتر سرپرست فرمانداري
ماکو ترتیب یافت، ""ندا اسماعیلی"" به عنوان سرپرست

 
جدید اداره ورزش و جوانان شهرستان ماکو معرفی شد. 

رعنا قربانی، سرپرست فرمانداري شهرستان ماکو با تقدیر از زحمات و تلاشهاي چندین ساله و شبانه روزي حسن احمدي رئیس سابق

 
اداره ورزش و جوانان شهرستان ماکو براي خانم ندا اسماعیلی در مسئولیت جدیدشان آرزوي موفقیت کرد. 

سرپرست فرمانداري شهرستان ماکو در این دیدار با بیان اینکه ورزشکاران جزو سرمایه هاي کشور محسوب می شوند و نقش ورزش
در سالم سازي محیط و افراد جامعه ضروري است، افزود: در کنار ورزش باید در حوزه جوانان نیز فعالیت شده و به جوانان و حل
مشکلات آن ها توجه ویژه داشته باشیم و امیدواریم در بحث اشتغال ، کارآفرینی ، آسیب ها و مشارکت هاي اجتماعی در حوزه

 
جوانان اقدامات خوبی انجام شود. 

به گزارش کردپرس، با انتخاب ""ندا اسماعیلی"" به عنوان سرپرست اداره ورزش و جوانان ماکو، تا کنون مدیریت دو اداره ورزش و

 
جوانان در آذربایجان غربی به مدیران زن واگذار شده است. 

پیش از این نیز ""اثمر محمودي"" به ریاست اداره ورزش و جوانان پیرانشهر منصوب شده بود.



250هزار دانش آموز خارجی در ایران از شبکه شاد جاماندند

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1399/08/03

ماجرا اما امتداد بی اعتمادي هاست. در همین ماجراي ویدئوي رسول پناه آشکارا می شود بی اعتمادي مدیرعامل به سرمربی
و بازیکنان، بی اعتمادي بازیکنان به همدیگر، بی اعتمادي بازیکنان به مدیرعامل و ....

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250هزار
دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند، به چالش عدالت آموزشی در

 
کشور اشاره کرد. 

به گزارش تسنیم، غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از
کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت
آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع

 
ایجاد عدالت بود و یکی از مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و
پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی

 
رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت
آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر
به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند
مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند. 66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می
کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید

 
به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر



همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان
کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030 مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم
که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید
هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می
شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و
اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند

 
و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش
تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به
آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که

 
هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و
چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان
بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت
باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه

 
مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید



آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته
هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش

 
آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

 
پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است. 
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شروع طرح توانمندسازي منطقه باغ ابریشم کرمانشاه

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس دانشگاه رازي کرمانشاه از شروع طرح توانمندسازي منطقه باغ ابریشم کرمانشاه توسط این دانشگاه خبر داد.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه؛ محمد ابراهیم اعلمی آل آقا رئیس دانشگاه رازي
کرمانشاه با تاکید براینکه دانشگاه رازي باید نقطه قوتی
براي منطقه مجاور خود باشد، گفت : در راستاي ایفاي
رسالت اجتماعی خود با بهره گیري از ظرفیت هاي موجود،

 
متعهد به ارائه خدماتی به مردم منطقه باغ ابریشم هستیم. 

او همه دستگاه هاي اجرایی استان را براي اجراي طرح
توانمندسازي منطقه باغ ابریشم به مشارکت طلبید و گفت : دانشگاه به تنهایی نمی تواند مجري طرح توانمندسازي منطقه باغ ابریشم
باشد، اما می تواند به نمایندگی از مردم این منطقه و از طریق مکاتبات، برگزاري جلسات و ارتباط با دستگاه هاي اجرایی و متولیان

 
ذیربط، پیگیر مطالبات، مسائل، نیاز ها و مشکلات آن ها باشد. 

او افزود: دستگاهی همچون کمیته امداد می تواند از طریق تامین بودجه و امکانات مورد نیاز زمینه ایجاد اشتغال براي اقشار نیازمند
این منطقه را فراهم کند، همچنین می توانیم با بنیاد برکت وارد مذاکره شده و امتیازاتی را براي مردم محله باغ ابریشم بگیریم و در

 
نهایت به عنوان نهادي که دغدغه رشد و اعتلاي منطقه مجاور خود را دارد، در حد توان نقش آفرینی کنیم. 

رئیس دانشگاه رازي افزود: تاکنون جلسات بسیاري براي رسیدگی به مسائل منطقه باغ ابریشم تشکیل شده، اما نتیجه اي در بر
نداشته، لذا دانشگاه براي ایفاي رسالت اجتماعی خود از ظرفیت ها و قابلیت هاي درونی اش استفاده می کند که یکی از این ظرفیت
ها وجود دو دبیرستان وابسته به دانشگاه است که در این راستا برگزاري کلاس هاي تقویتی براي دانش آموزان و کلاس هاي

 
توانمندسازي با هدف کارآفرینی را براي دانش آموزان این منطقه برگزار کرد. 

او با بیان اینکه عمده فعالیت ها و برنامه هاي در نظر گرفته شده براي این منطقه حول محور کار اجتماعی است، گفت: باید شناسایی

 
دقیقی از وضعیت این منطقه و مسائل آن داشته باشیم. 

اعلمی آل آقا ادامه داد: همجواري دانشگاه رازي با منطقه باغ ابریشم باید به رشد و توسعه اجتماعی و اقتصادي این منطقه کمک کند.
شهرداري باید نسبت به وضعیت زیرساختی و عمرانی این منطقه توجه جدي داشته باشد و از این نظر میان منطقه باغ ابریشم و

 
محلات برخوردار تبعیض قائل نگردد. 

او افزود: در میان مدت به دنبال ایجاد بافت دانش بنیان در این محدوده هستیم، مذاکراتی با مدیران استانداري کرمانشاه نیز انجام



شده تا از طریق تغییرات ساختاري جدي، یک منطقه دانش بنیان، فناوري و گردشگري را نیز در محدوده مجاور دانشگاه داشته

 
باشیم. 

رئیس دانشگاه رازي کرمانشاه افزود: دانشگاه رازي باید نسبت به مسائل منطقه باغ ابریشم حساس باشد و از این نظر می خواهیم
تسهیلگر رشد و توسعه و وکیل مدافع مردم باغ ابریشم باشیم و مطالبات مردم این منطقه را به گوش مسئولین ذیربط برسانیم تا در

 
تخصیص اعتبارات، منابع و امکانات استان به مردم این منطقه تبعیضی صورت نگیرد. 

او با بیان اینکه اراده ما بر این است که در مسیر توانمندسازي منطقه باغ ابریشم حرکت کنیم، گفت: در ابتداي راه قطعا با مشکلاتی
مواجه خواهیم بود، اما رسالت اجتماعی ما ایجاب می کند که نسبت به این موضوع و شرکت در جلسات مرتبط با آن جدي باشیم .



تازه شو از شبکه رادیویی البرز پخش می شود

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1399/08/03

برنامه تازه شو با هدف پرداخت به موضوعات جوانان شنبه تا پنج شنبه ساعت 19 از شبکه رادیویی البرز پخش می شود.

 
برنامه تازه شو با هدف پرداخت به موضوعات جوانان شنبه تا پنج شنبه ساعت 19 از شبکه رادیویی البرز پخش می شود. 

به گزارش ایکنا از البرز، برنامه تازه شو به تهیه کنندگی و
کارگردانی «حامد توکل» یک برنامه ترکیبی نمایشی است که با
هدف پرداخت به موضوعات جوانان شنبه تا پنج شنبه ساعت 19

 
از شبکه رادیویی البرز به تازگی پخش می شود. 

موضوعات این برنامه بر اساس پیشنهاد مخاطبان طراحی می
شود و شامل خواسته و نیازهاي دوران جوانی از جمله اشتغال ،

 
ازدواج ، اقتصاد، سبک زندگی ، فضاي مجازي و ... است . 

این برنامه داراي بخش هاي مختلفی از جمله تاریخ گرام(روایتی
از دوران قدیم ایران و مقایسه با زمان حال)، وکس پاپ(صداي جوانان) ، نمایش کوتاه( با حضور جوانان ایران کوچک و از اقوام

 
مختلف)، مصاحبه با جوان موفق، ترانه، نقد وگراف( بسته ترکیبی درباره نقدهاي جوانان) و کارشناسی است. 

جوانان در زمان پخش برنامه می توانند از طریق سامانه پیام کوتاه 10002162 موضوعات و دغدغه هاي خود را پیشنهاد دهند یا اگر

 
کار خلاقانه اي به همراه دوستان خود انجام دادند اعلام کنند و یا تجربه کارآفرینی خود را با دیگران به اشتراك بگذارند . 

 
این برنامه به تازگی جایگزین برنامه موفق قطار سریع السیر شده که به مدت 6 سال بر روي آنتن صداي مرکز البرز بوده است. 

از دیگر عوامل این برنامه می توان به فاطمه بابایی(گوینده)، حسام طالبی حقه(نویسنده و دستیار تهیه کننده)، معصومه احمدي و رویا
زینالی(گزارشگر)، مرتضی مظفري و مرضیه حسنی(صدابردار)، بهنام صفابخش و سرور رخشانی(آیتم سازان) و گروهی از بازیگران

 
اشاره کرد. 

انتهاي پیام



250هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/از لحاظ فرصت برابر

آموزش با چالش جدي روبه رو هستیم

منبع: نماشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی
ندارند، به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد.

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با
اشاره به اینکه 250هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد
دسترسی ندارند، به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره

 
کرد. 

به گزارش نما ،غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل
و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه
تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی
مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع
ایجاد عدالت بود و یکی از مسئله سازترین موضوعات در
دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت

 
بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 

وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی



 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

 
چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و
سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات
جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر
کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با

 
کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 



کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد
دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

 
پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است. 

تسنیم



بانک مرکزي بابت ارزآوري ذوب آهن اصفهان تشکر کرد

منبع: با اقتصادشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس بانک مرکزي کشور از ذوب آهن اصفهان براي ارزآوري و ورود ان به چرخه اقتصاد قدردانی کرد.

 
 

به گزارش پایگاه خبري بااقتصاد، به نقل از ذوب آهن اصفهان، عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران با اهدا
لوح سپاس به منصور یزدي زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان، از نقش این شرکت در صادرات غیرنفتی، ایجاد درآمدهاي ارزي جهت
تأمین نیازهاي وارداتی، حفظ تولید، اشتغال، استمرار صادرات غیر نفتی و بازگشت منابع ارزي حاصل از صادرات به چرخه رسمی

 
اقتصادي کشور تشکر و قدردانی کرد. 

 
متن این لوح سپاس بدین شرح است: 

 
جناب آقاي مهندس یزدي زاده 

 
مدیرعامل محترم شرکت ذوب آهن اصفهان 

تولید و صادرات غیرنفتی نقش معناداري در رشد و توسعه اقتصادي کشور، حفظ ارزش پول ملی و ثبات بازار ارز و بخش هاي واقعی و
مالی اقتصاد دارد. در این خصوص با توجه به وضعیت کلان اقتصادي و غیر اقتصادي کشور از یک سو و وضع شدیدترین و بی سابقه
ترین تحریم هاي بین المللی علیه کشور ایران، به ویژه در بخش هاي بانکی و نفت، از سوي دیگر، نقش صادرکنندگان غیر نفتی در

 
خط مقدم جنگ اقتصادي بسیار حائز اهمیت است. 

از این رو نظر به اینکه در عرصه جنگ تمام عیار اقتصادي، طی سال هاي اخیر نسبت به صادرات غیر نفتی و ایجاد درآمدهاي ارزي
جهت تأمین نیازهاي وارداتی کشور اقدام نموده اید، بدین وسیله از تلاش هاي جنابعالی در جهت حفظ تولید، اشتغال، استمرار
صادرات غیر نفتی و بازگشت منابع ارزي حاصل از صادرات به چرخه رسمی اقتصادي کشور تشکر و قدردانی می شود و به این
مناسبت لوح سپاس به حضورتان تقدیم می شود. امید است همواره در تولید، ایجاد و حفظ اشتغال، سرمایه گذاري و صادرات غیر

 
نفتی پیروز و سربلند باشید. 



 
عبدالناصر همتی 

 
رئیس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران 



قصه پرغصه این روزهاي کشاورزان/ وزیر جهاد کشاورزي کجاست؟

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1399/08/03

افزایش سرسام آور قیمت انواع نهاده هاي کشاورزي و عدم کارشناسی درست بر قیمت گذاري محصولات سبب بی رغبتی
کشاورزان در برنامه ریزي براي کشت شده اما انگار وزیر جهادکشاورزي تمام مشکلات را فقط در اختصاص یارانه به دو کود

فسفره و پتاسه می بیند.

افزایش سرسام آور قیمت انواع نهاده هاي کشاورزي و عدم کارشناسی درست بر قیمت گذاري محصولات سبب بی رغبتی
کشاورزان در برنامه ریزي براي کشت شده اما انگار وزیر جهادکشاورزي تمام مشکلات را فقط در اختصاص یارانه به دو کود فسفره و

 
پتاسه می بیند. 

افزایش یکباره و چندین برابري قیمت انواع کود هاي شیمیایی
در طول ماه هاي اخیر ضربه سنگینی را بر زراعت و کشاورزان
وارد کرد چراکه عدم هم خوانی قیمت انواع محصولات کشاورزي
با هزینه کرد از کاشت تا برداشت خود ضربه مهلکی را به قشر
تولیدکننده در سال جاري وارد ساخته بود و افزایش سرسام آور

 
قیمت کود نیز زخمی دیگر بر این قشر وارد ساخت. 

با این حال اخبار بسیاري از گوشه گوشه کشور به گوش می
رسید که زارعین به دلیل عدم فروش محصول به قیمت مناسب

از برداشت آن خودداري می کردند چرا که در محصولی همچون گوجه فرنگی که هرساله در زمان برداشت به دلیل قیمت بسیار پایین
خبرساز می شود، به طوري که امسال نیز کشاورزان دوباره با چالش کاهش قیمتی روبه رو شده بودند، زیرا کارخانه هاي فرآوري این
محصول با اجبار و هزار ایرادي که به روي گوجه خریداري شده می گذاشتند در نهایت اقدام به دریافت این محصول با قیمت 700 تا

 
یک هزار تومان از کشاورزان در سطح کشور می کردند که این هزینه حتی نمی توانست هزینه تولید را تأمین نماید. 

حال با وجود این، این قصه پرغصه همچنان ادامه دارد چراکه در این روز ها که زمان طلایی کاشت محصول استراتژیک ""گندم""
است در برخی از استان ها همچون همدان، زنجان و کردستان علی رغم این که کمبود در تأمین بذر گندم گواهی شده وجود دارد
بلکه گاهی حتی قیمت نجومی در کود هاي شیمیایی نیز سبب شده است کشاورزان قادر به خرید این نهاده و استفاده از آن براي
کشت و مراحل بعدي داشت نباشند، این در حالی است که موضوع عدم استفاده از کود در نهایت می تواند با عدم وزن گیري و پوکی

 
گندم تولیدي ضربه دیگري را به کشاورزان و تولید در کشور وارد سازد. 

با تمام این ها با اوج گرفتن قیمت کود، بذر و انواع نهاده هاي دیگر تمام انتظار ها بر این بود قیمت گذاري مناسبی به روي محصولات
کشاورزي انجام گیرد بلکه شاید کشاورزان رغبت بیشتري براي کشت محصولات داشته باشند، اما طبق اعلام کارشناسان علاوه بر این
که افزایش قیمت 4 تا 10 برابري کود تأثیر سوء بر تولید محصولات خواهد داشت بلکه عدم کارشناسی بودن قیمت گذاري محصولات

 
نیز سدي در راه تولید و خودکفایی برخی محصولات کشاورزي در سال زراعی پیش ِرو در کشور خواهد شد. 



با این حال در طول روز ها و هفته هاي اخیر سختی دسترسی به بذر گندم خصوصاً بذر گواهی شده سبب شد کشاورزان به دلیل عدم
دسترسی به این امر از سازمان جهاد کشاورزي در راستاي عدم همراهی لازم براي دسترسی سریع بذر گندم انتقاد کنند که با پیگیري
خبرنگار تسنیم، حسین عامري مسئول زراعت سازمان جهاد کشاورزي زنجان اعلام کرد: این سازمان در سطح استان تعهد تأمین
35درصدي بذر گندم گواهی شده یا به عبارت دیگر 13هزار تن گندم بذري را به عهده داشته و این تعهد به طور کامل انجام گرفته

 
است. با وجود این، 65 درصد بذر مورد نیاز گندم کشاورزان نیز باید از بذر خودمصرفی گندم و در نهایت از بازار آزاد تأمین گردد. 

در این راستا علی خان محمدي، دبیر بنیاد ملی گندم کاران در واکنش به این که سازمان جهاد کشاورزي تنها تعهد تأمین
35درصدي گندم بذري مورد نیاز کشاورزان را به عهده ندارد، بلکه در مقابل کشاورز و تأمین نیاز هایش مسئول است گفت: هر استانی
موظف است بر اساس الگوي کشت، نیاز بذري کشاورزان را تأمین نماید و باید خواسته کشاورز را برطرف کند، نباید گفت ""صرفاً ما
مسئول تأمین میزان مشخصی از بذر یا هر نهاده دیگري بوده ایم و با انجام تعهد خود دیگر وظیفه اي در قبال کشاورزان نداریم"". هر
زمان و هر مکانی که کشاورز در حال کشت است باید به نیاز هاي کشتی پاسخ مثبت داده شود و حتی اگر شده از خارج استان موانع

 
مرتفع گردد. 

این مسئول با بیان این که با تلاش هاي انجام گرفته مشکل تأمین بذر گندم در استان هاي مختلف در حال برطرف شدن است گفت:
در این راستا از استان هایی که داراي گندم بذري مازاد هستند درخواست شده است آن را به استان هایی با کمبود بذر گندم ارسال
کنند تا این مشکل در سطح کشور حل گردد، چراکه برخی استان ها در زمان مناسب کشت گندم قرار دارند و باید سریع تر با تأمین
بذر به این امر مبادرت کنند، برخی از استان ها در حال استفاده از بذر خودمصرفی هستند و کشت در حال انجام است با این حال این

 
بذر نمی تواند راندمان مناسب تولید همچون بذر گواهی شده را سبب گردد. 

دبیر بنیاد ملی گندم کاران با بیان این که افزایش قیمت انواع نهاده هاي کشاورزي و افزایش افسارگسیخته قیمت کود می تواند یکی
از مهم ترین دلایل کاهش در سطح تولید محصولات در کشور باشد عنوان کرد: کشاورزان به دلیل کم کردن هزینه ها به اجبار باید
سطح زیر کشت را پایین بیاورند که در نهایت آسیب آن به دولت وارد خواهد شد اما دولتمردان و مسئولان امر در سازمان جهاد
کشاورزي وظیفه دارند شرایط اقتصادي کشاورزان را بهبود ببخشند تا کشاورزان نیز رغبت و انگیزه تولید محصولات را در خود افزایش
دهند اما با این حال عدم قیمت گذاري کارشناسی به روي انواع محصولات کشاورزي همچون گندم و افزایش هزینه هاي تولید، انگیزه

 
کشت را در کشاورزان کاهش خواهد داد. 

این مسئول با بیان این که قیمت گندم در زمان حاضر 4 هزار تومان تصویب شده است اما این مبلغ مورد تأیید بنیاد ملی گندم کاران
نیست تصریح کرد: قیمت پیشنهادي 4هزار و 500 تومان تا 5هزار و 200 تومان است و اگر شوراي نگهبان طرح دوفوریتی مجلس

 
شوراي اسلامی را تصویب کند نرخ خرید تضمینی گندم افزایش می یابد. 

خان محمدي با ابراز تأسف از این که هرساله در زمان کشت مشکل نبود کود تکرار می شود و کشاورزان را با مشکلات بی شماري
مواجه می کند عنوان کرد: چرا کود براي صادرات موجود است؟ اما زمانی که تأمین کود به کشاورزان کشور مطرح می شود این نهاده
از دسترس کشاورزان خارج می گردد؛ چرا نباید کشاورزان کشور بتوانند بدون دغدغه کود مورد نیاز کشت خود را تأمین نمایند؟ همه
این ها نشان از ضعف در ساختار هاي زیرسازي و مدیریتی است که هر یک به نوبه خود در زمان کاشت و برداشت کشاورزان را به

 
گردابی از مشکلات فرو می برد. 

 
پورابراهیمی: 2000میلیارد تومان منابع بانکی براي صادرات محصولات کشاورزي با اولویت پسته اختصاص داده شد 

 
گزارش وزیر جهاد کشاورزي به هیئت عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت 



 
گزارش ویدئویی| روزگار ناخوش کشاورزان بخش حمیدیه خوزستان / زمین هایی که با آب شور آبیاري می شوند 

 
عزم آب رفته سازمان جهاد کشاورزي در تهیه بذر گندم مورد نیاز کشاورزان/ گندم کاران ناچار به خرید بذر از بازار آزاد 

حال با این اوصاف شرایط سختی بر کشاورزان در حال تحمیل شدن است که کاظم خاوازي، وزیر جهاد کشاورزي در طول روز هاي
اخیر براي حمایت از کشاورزان اعلام کرده است؛ ""با در نظر گرفتن یک یارانه، تسهیلاتی در قالب کارت تهیه می شود و در اختیار
کشاورزان قرار می گیرد""، بر اساس اذعان وي بخش عمده اي از قیمت کود هاي شیمیایی نسبت به سال گذشته تفاوت چندانی
نداشته است؛ این در حالی است که به جز مشکل قیمت بالاي کود، این روز ها مسائل بسیاري کشاورزان را دامن گیر کرده و در

 
سختی تأمین کود، سم و حتی بذر و قیمت پایین محصولات قرار داده است. 

اما در بیانی جالب تر وزیر جهاد کشاورزي عنوان کرده است؛ ""تنها در بحث کود هاي فسفره و پتاسه در کشور مشکلاتی وجود دارد
که با در نظر گرفتن یارانه این مسئله حل خواهد شد""! اما باید از وزیر جهاد کشاورزي پرسید؛ آیا واقعاً تنها مشکل کشاورزان در
سطح کشور فقط عدم تامین کود فسفره و پتاسه است؟ آیا خبري از قیمت هاي غیرکارشناسی که براي محصولات کشاورزي اخیراً
اعلام شده است دارید؟ آیا با این قیمت گذاري محصولات کشاورزان و با افزایش نجومی انواع قیمت نهاده هاي کشاورزي، کشاورز می
تواند براي سال زراعی پیش ِرو برنامه ریزي کشت داشته باشد؟ آیا به صورت میدانی در جریان مشکلاتی که دامن گیر کشاورزان شده
و حتی معیشت آن ها را تحت تأثیر قرار داده است، قرار گرفته اید؟ آیا صرفاً ارائه تسهیلات به دو کود فسفره و پتاسه راه حل تمام
مشکلات کشاورزان و زراعت در سال پیش ِرو خواهد بود؟ چرا کشاورزان که تأثیر مستقیم بر سلامت جامعه دارند نباید بتوانند بدون
هیچ گونه مشکلی به انواع نهاده ها دسترسی داشته باشند و همواره باید در مشکلات متعدد گرفتار شوند؟ این ها تنها بخشی از
سؤالاتی است که از وزیر سازمان جهاد کشاورزي می شود چراکه مشکلات در مسیر تولید و کشاورزي بی شمار است و روز به روز نیز

 
بر این مسائل و چالش ها افزوده می شود. 

با تمام این ها افزایش قیمت انواع نهاده ها، کاهش توان خرید، نایاب شدن برخی از نهاده ها، قیمت گذاري غیرکارشناسی بر
محصولات کشاورزي و در نهایت تورم در بخش کشاورزي نشان می دهد که دولت هیچ توجهی به قشر عظیم تولید و تولیدکننده در
کشور ندارد و آن ها را به حال خود رها ساخته است، و تمهید وزیر جهاد کشاورزي نیز نمی تواند گره کور مشکلات کشاورزان را به
این سادگی باز کند چراکه در یک مثال ساده خرید نهاده اي همچون کود شیمیایی با افزایش سرسام آور، توان خرید را از کشاورز
گرفته است، این در حالی است که حمایت از کشاورز در حقیقت همان حمایت از اشتغال و جهش تولید بوده است که می تواند در

 
نهایت گامی در راستاي سلامت مردم داشته باشد. 

با تمام تفاسیر، مهم ترین درخواست کشاورزان از مسئولان ذي ربط این است که در تأمین نهاده هایی همچون کود، سم، بذر و تجدید
نظر در قیمت گذاري به روي انواع محصولات کشاورزي کنار کشاورزان قرار گیرند و مانع از چالش تولید محصول در سال زراعی پیشِ
رو براي کشاورزان و در نهایت کشور شوند، چراکه با شرایط حاکم بر کشور و اوضاع اقتصادي حاضر، دیگر کشاورزان قادر به تأمین

 
هزینه هاي کشت بدون حمایت دولت نیستند. 

انتهاي پیام/تسنیم



معاون دادستان به وزیر صمت هشدار داد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرر با تولیدکنندگان حوزه پایین دستی فولاد و شنیدن مشکلات
آن ها در تامین مواداولیه مورد نیاز و همچنین به خطر افتادن اشتغال در این حوزه، در نامه اي خطاب به وزیر صنعت، معدن

وتجارت (صمت) خواستار رسیدگی و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد در ...

معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرر با تولیدکنندگان حوزه پایین دستی فولاد و شنیدن مشکلات آن
ها در تامین مواداولیه مورد نیاز و همچنین به خطر افتادن اشتغال در این حوزه، در نامه اي خطاب به وزیر صنعت، معدن وتجارت
(صمت) خواستار رسیدگی و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد و نسبت به تداوم روند فعلی عرضه

 
شمش در بورس کالا هشدار داد. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل ازایسنا، در حالی که از مردادماه سال جاري، سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، تمامی
واحدهاي تولیدي فولادي را مکلف به رعایت کف عرضه در بورس کالا در هر مرحله به صورت هفتگی براي تمامی محصولات فولادي
اعم از انواع شمش فولادي، انواع ورق فولادي، میلگرد، تیرآهن و نظایر آن کرده، اما اوایل مهرماه بود که داریوش اسماعیلی &– معاون
معدنی وزارت صمت &– ضمن اشاره به ظرفیت تولید بیش از 30 میلیون تن شمش در کشور و افزایش 10 درصدي تولید شمش
طی شش ماه نخست سال جاري اعلام کرد که کف عرضه شمش فولاد در بورس کالا رعایت نمی شود  و نوردکاران و مصرف کنندگان

 
بعدي آن ها در تامین مواد اولیه خود دچار مشکل هستند. 

پیش از این در شهریورماه، مهدي صادقی نیارکی-معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت- در یک برنامه تلویزیونی با
موضوع روند عرضه ورق لوله و پروفیل در بورس کالا، ضمن اشاره به تاکید وزارت صمت بر عرضه محصولات در بورس کالا اعلام کرده
بود که بایستی کل تولید کارخانه هاي فولاد در بورس قیمت گذاري و عرضه شوند. وي علت این تاکید را بهره مندي شرکت هاي
تولیدکننده فولاد از مزایاي بورس اعلام و تاکید کرده بود که کل تقاضا باید از طریق بورس باشد و همه تولیدکنندگان فولاد نیز مکلف

 
هستند تمام عرضه خود را از طریق بورس انجام دهند. 

مصوبه تنظیم بازار براین اساس بود که 60 درصد تولید شمش، بایستی در بورس کالا عرضه شود؛ اما علیرغم اینکه این موضوع به
عنوان مصوبه تنظیم بازار پذیرفته شد اما کف عرضه رعایت نشد. انجمن تولیدکنندگان فولاد از وزارت صمت اختیار سه ماه خواست و
قول داد که این عرضه را انجام دهد و وزارت صمت هم اجازه داد، اما این عرضه محقق نشد.ضمن اینکه طبق مصوبه ستاد تنظیم بازار،
محمدرضا کلامی-دبیر ستاد تنظیم بازار- ضمن تاکید بر ضرورت رعایت کف عرضه در بورس، به تولیدکنندگان فولاد هشدار داده و
عدم رعایت کف عرضه را تخلف دانسته و اعلام کرد که براین اساس، تولیدکنندگانی که کف عرضه در بورس را رعایت نکنند، به عنوان

 
"اخلال گران در نظام اقتصادي"  به دادستانی معرفی خواهند شد. 

در همان اوایل ارائه این مصوبه و هشدار دبیر ستاد تنظیم بازار، انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران براي عرضه شمش در بورس کالا نیز

 
توضیحاتی ارائه داد. 

اما از سوي دیگر به تازگی نیز رییس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران خطاب به وزیر صمت، ضمن تاکید براینکه بایستی از تجربه
هاي پیشین درس گرفت، سرکوب قیمت فولاد در بورس کالا به هر شکلی را موجب کاهش قیمت براي مصرف کننده نهایی ندانست و



اعلام کرد که این روش تنها سود را با ایجاد رانت، نصیب عده اي واسطه می کند؛ لذا از وزیر صمت خواست تا اجازه ندهد تصمیمات

 
غلط و ناکارآمد گذشته در حوزه تنظیم بازار فولاد تکرار شود. 

به گفته وي، بورس کالا که بر اساس قانون و با هدف کشف قیمت بر اساس عرضه و تقاضا و رقابت تاسیس شده است، با تعیین قیمت
پایه و سقف بسته رقابت دستوري بدون توجه به کاهش ارزش پول ملی و افزایش هزینه جاري و سرمایه اي تولیدکنندگان، فلسفه

 
وجودي خود را از دست خواهد داد. 

در همین زمینه یک عضو شوراي عالی بورس ضمن تاکید بر اینکه اگر قرار است فولاد در بورس کالا باشد، نباید مشمول قیمت گذاري
شود، گفت: نظام قیمت گذاري و عرضه به طور کامل باید به نظام بازار سپرده شود و در بورس کالا انجام شود؛ چراکه هر جا ذره اي از

 
سازوکار بازار خارج شدیم و در روند معاملات یا قیمت، دخالت کردیم، رانت توزیع شده است. 

 
هشدار دادستانی کل کشور به وزیر صنعت، معدن و تجارت 

حالا معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرري که با تولیدکنندگان حوزه پایین دستی فولاد داشت و شنیدن
مشکلات آن ها در تامین مواد اولیه مورد نیاز و به خطر افتادن اشتغال در این حوزه در نامه اي خطاب به رزم حسینی &– وزیر
صمت &– خواستار رسیدگی و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد و در رابطه با تداوم روند فعلی و

 
عرضه هاي قطره چکانی شمش در بورس کالا و عواقب آن هشدار داد. 

سعید عمرانی در نامه خود به علیرضا رزم حسینی خواستار حضور قاطعانه وزارت صمت در عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا

 
شد. 

در متن این نامه آمده است که: "عدم عرضه به مقدار و مناسب شمش در بورس کالا خطر و بیکاري و ورشکستی بعضی کارخانه ها را
قریب الوقوع کرده است. رویه هاي ما متاسفانه دایر مدارِ "نوش دارو بعد از مرگ سهراب" است. آمار 60 تا 70 هزار نفري کارکنان این
حوزه در معرض نابودي است و شیشه عمر بنگاه هاي تولیدي دست عده اي خاص که خدا را بندگی نمی کنند و به هر صراطی

 
مستقیم نیستند، افتاده است.  

 سنگ آهن سرمایه این کشور، شمش محصول آن و تمام زنجیره تولید، با ریال ایران تامین می شود، حقوق کارگر کمتر از صد دلار،
پس چرا قیمت گذاري بر مبناي دلار و چرا تمایل به عرضه در داخل، وجود ندارد؟ بسیاري از کارخانجات نوردي براي تامین مواداولیه
و حفظ کارگران حاضرند قیمت شمش را به دلار بپردازند؛ چرا بیش از دو سال است که کار درست نمیشود، چرا مسئله به این سادگی

 
که نه به تحریم و نه به دلار ارتباطی ندارد حل نمی شود؟ 

جناب آقاي وزیر، زانوي شمش بر روي گلوي کارخانه هاي نوردي بوده و نفس آن ها را به شماره انداخته است؛ لذا انتظار از حضور
دلگرم جنابعالی حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد بوده و هست. هر روز دستمان براي اعلام خبر خوش در حوزه فولاد

 
کوتاه تر شده است و از طرفی آب در کوزه و ما گرد جهان میگردیم. 

من بیش از هر چیز مماشات و اتلاف وقت را موجب این لجام گسیختگی می دانم؛ فلذا قاطعانه اعلام می کنم دادسراهاي ما با معرفی
ریاست محترم ستاد تنظیم بازار کشور آمادگی رسیدگی به جرائم اخلال گران در نظام اقتصادي کشور را دارند، ما نمی توانیم بنشینیم

 
و شاهد تعطیلی و بیکاري کارگران در حوزه فولاد باشیم." 



انتهاي پیام



تعداد آزمایش هاي مثبت کرونا در هرمزگان افزایش یافته است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1399/08/03

بندرعباس - استاندار هرمزگان گفت: تعداد آزمایش هاي مثبت کرونا در هرمزگان افزایش یافته است که این امر ناشی از
کاهش توجه و رعایت توصیه ها و الزامات بهداشتی پیشگیري از کرونا است.

بندرعباس - استاندار هرمزگان گفت: تعداد آزمایش هاي
مثبت کرونا در هرمزگان افزایش یافته است که این امر
ناشی از کاهش توجه و رعایت توصیه ها و الزامات بهداشتی

 
پیشگیري از کرونا است. 

به گزارش خبرنگار مهر، فریدون همتی ظهر شنبه در
نشست ستاد استانی مدیریت بیماري کرونا در هرمزگان
بیان داشت: تعداد بیماران مبتلا به کرونا در هرمزگان رو به

افزایش است و تعداد آزمایش هاي مثبت این بیماري نیز در استان افزایش یافته است که این امر ناشی از کاهش توجه و رعایت

 
توصیه ها و الزامات بهداشتی پیشگیري از کرونا است. 

وي عنوان کرد: در مرحله پیشگیري از بیماري کرونا، رعایت تمامی اصول و پروتکل هاي بهداشتی، شامل استفاده از ماسک، فاصله

 
گذاري، شستن منظم دست ها و ضدعفونی باید به طور شبانه روزي مورد توجه باشد. 

به گفته همتی، در حوزه درمان بیماران مبتلا به کرونا در بیمارستان هاي استان، پزشکان، پرستاران و کادر درمانی با تمام توان نهایت

 
تلاش خود را انجام می دهند. 

استاندار هرمزگان خاطرنشان کرد: از مردم می خواهیم حساسیت آنها نسبت به رعایت اصول بهداشتی در جهت پیشگیري از بیماري
کرونا به هیچ عنوان کم نشود و همچنان پروتکل هاي بهداشتی شامل استفاده از ماسک، رعایت فاصله، شستشوي منظم دست ها و

 
ضدعفونی را رعایت کنند، چون به هر میزان توجه به این اصول کاهش یابد، شیوع این ویروس نیز افزایش خواهد یافت. 

وي تصریح کرد: با توجه به بازگشایی تالارهاي پذیرایی، تمامی مراسم ها در این تالارها باید با رعایت دقیق پروتکل هاي بهداشتی
انجام شود و به چند مورد عدم رعایت طی روزهاي اخیر در تالارها تذکر شدید داده شده و اگر بی توجهی و عدم رعایت دستورالعمل

 
هاي بهداشتی ادامه داشته باشد، قطعاً تالارهاي متخلف پلمپ خواهند شد. 

همتی ابرازداشت: دهیاران بر مراسم هاي عروسی در روستاها نظارت دقیق داشته باشند و در صورت هرگونه بی توجهی به اصول
بهداشتی و حضور جمعیت زیاد در این مراسمات، از آن جلوگیري به عمل آورند و گزارش دهند تا اقدام قضایی لازم صورت گیرد و

 
فرمانداران و بخشداران نیز باید به این امور در شهرستان ها و بخش ها توجه کافی داشته باشند. 

وي تاکید کرد: ترددها و مسافرت هاي غیرضروري در داخل استان از عوامل شیوع بیماري کرونا است و از مردم می خواهیم تا از



 
هرگونه سفر غیرضروري از شهرها به روستاها و همچنین از روستاها به شهرها خودداري و پرهیز کنند. 

به گفته استاندار هرمزگان، تمامی نکاتی که از ابتدا براي پیشگیري از بیماري کرونا مطرح شده باید همچنان رعایت شود و افراد تا
جایی که می توانند در خانه بمانند و در صورت ضرورت براي حضور در محل کار و مکان هاي عمومی باید تمامی پروتکل هاي
بهداشتی از سوي ارائه دهندگان خدمات و همچنین متقاضیان دریافت خدمات در تمامی محیط هاي اشتغال و فعالیت شامل ادارات،

 
بازارها، پاساژها، اصناف، فروشگاه ها و بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي و سایر اماکن رعایت شود. 

وي افزود: نظارت ها بر رعایت این موارد باید دقیق تر و با حساسیت بسیار بیشتر صورت گیرد و هرچه رعایت پروتکل هاي بهداشتی
افزایش یابد، موجب ایمنی و سلامت مردم خواهد شد و از مردم نیز می خواهیم در این راستا همچنان همراهی خوبی داشته باشند.



بازدید مشاور شهردار تهران از طرح خادم منتظر در منطقه 19

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرایران : مشاور شهردار تهران با حضور در منطقه 19 از فعالیت تولید ماسک در سراي محله شریعتی شمالی در قالب
اجراي طرح خادم منتظر بازدید کرد.

خبرایران : مشاور شهردار تهران با حضور در منطقه 19 از فعالیت تولید ماسک در سراي محله شریعتی شمالی در قالب اجراي

 
طرح خادم منتظر بازدید کرد. 

به گزارش روابط عمومی شهرداري منطقه 19، سعید صادقی
مشاور شهردار تهران با همراهی مالک حسینی رئیس سازمان
خدمات اجتماعی، رضا محمدي مشاور و بازرس ویژه سازمان
بازرسی شهرداري تهران و یاسر میرزایی معاون سازمان بسیج
شهرداري تهران ضمن بازدید از فعالیت تولید ماسک در سراي
محله شریعتی شمالی، از علی توکلی شهردار منطقه 19 به پاس

 
مشارکت فعال این منطقه در طرح خادم منتظر تقدیر کردند. 

در حاشیه این بازدید شهردار منطقه با اشاره به تولید 200 هزار
ماسک با هدف توزیع بین افراد کم برخوردار در طرح خادم منتظر گفت: در همین راستا فضاي سراي محله شریعتی شمالی به اشتغال

 
بانوان سرپرست خانوار براي تولید ماسک اختصاص یافت و در نتیجه این اقدام 200 هزار ماسک در زمانی کمتر از 2 ماه تولید شد. 

توکلی خطرنشان کرد: بخشی از این ماسک ها در قالب کسب و کار خانگی توسط بانوان سرپرست خانوار تولید شده است که طی
اقدامی خیرانه بین افراد کم برخوردار محدوده این منطقه توزیع می شود.



دست کردن در جیب مردم؛ تنها هنر دولت براي جبران کسري بودجه+فایل

صوتی

منبع: رادیو تهرانشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1399/08/03

اجراي طرح گشایش اقتصادي ، ورود دولت به بازار بورس و اتخاذ تصمیم هاي هیجانی، بازار بورس را دچار مشکل کرده است.

 
سارا فلاحی: دست کردن در جیب مردم؛ تنها هنر دولت براي جبران کسري بودجه+فایل صوتی 

 
اجراي طرح گشایش اقتصادي ، ورود دولت به بازار بورس و اتخاذ تصمیم هاي هیجانی، بازار بورس را دچار مشکل کرده است. 

سارا فلاحی نماینده مردم ایلام در مجلس یازدهم در گفتگو با برنامه بازار تهران و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی،

 
عملکرد مسئولان بورس را ضعیف خواند و نیاز به تعویض مسئولان را جدي دانست. 

وي با اشاره به بورس به عنوان بازار جدید اقتصادي گفت: راه اندازي یک کسب و کار جدید مانند بورس بسیار خوب است؛ اما این
اتفاق باید زمانی بیفتد که توانایی مدیریت آن نیز وجود داشته باشد. امروزه کلمه بورس تنها در ذهن مردم ترس را تداعی می کند.
بورس می توانست به بازار اقتصادي تبدیل شود؛ اما با دخالت هاي غیر کارشناسی دولت این اتفاق محقق نشد. اگر مسئولان بورس در

 
رابطه با شرایط فعلی تجدید نظر نکنند، باید منتظر یک فاجعه و بحران باشند. 

نماینده مردم ایلام در مجلس یازدهم با اشاره به برگزاري جلسات با مسئولان بورس در مجلس اظهار داشت: در مجلس کارگروهی
مختص به بورس تشکیل شده است و مسائل بورس در این کارگروه بررسی می شود. در روزهاي گذشته مسئول بورس را به مجلس
احضار کردیم؛ اما جوابی از طرف این مقام براي شرایط فعلی دریافت نکردیم. یک مسئول باید با اطلاعاتی سخنرانی کند که براي

 
مسئولان و مردم تاثیر گذار باشد. 

فلاحی در خصوص نوسان قیمت دلاردر بازار گفت: باید نگاهی ساختاري بر این قضیه داشته باشیم. اشاره به مسائل مقطعی نمی
توانند دلیل این آشفتگی باشند ما در اقتصاد فرمانده واحد نداریم. بحث ضعیف شدن ارزش پایه پولی و به تبع آن افزایش تورم و در
کنار آن ارز و نرخ آن زنجیره اي را تشکیل داده اند که کل بازار ما را دچار تشویش کرده است. تعدد نرخ ارز به دلیل نبود یک فرمانده

 
است و شرایطی از لحاظ روانی ایجاد شده است که اقتصاد را از دست مقامات مربوطه خارج کرده است. 

وي با انتقاد از برخی واردات در شرایط بحرانی اقتصادي کشور اظهار داشت: در حال حاضر واردات بدون انتقال ارز تبدیل به یک بلاي
اساسی براي اقتصاد کشور شده است. اخیراً مجوز وارداتی بدون انتقال ارز براي یک میلیارد دلار کالاي دپو شده صادر شده است و این
اقدام فشار اساسی را بر منابع ارزي وارد کرده است. از طرفی هر کدام از مسئولان نرخ متفاوتی را مشخص می کنند؛ در حالی که
کسی تابع نرخ هاي اعلام شده نیست و اقتدار لازمه مبتنی بر نظم در بازارهاي اقتصادي وجود ندارد، باید در این زمینه یک فکر

 
اساسی شود. 



عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی تاکید کرد: از سال 53 تا به امروز نقدینگی به طور میانگین حدود 26 درصد و پایه پولی
23 درصد رشد داشته است؛ در حالی که بین سطح قیمت و این نرخ رشد هیچ تعادل و تناسبی وجود ندارد و تنها هنر دولت ها براي

 
جبران کسري بودجه، دست کردن در جیب مردم است. 

فلاحی اشاره کرد: تا قبل از مطرح شدن بحث طرح گشایش اقتصادي توسط دولت، بازار روند عادي خود را طی می کرد؛ اما به محض
ورود دولت به بازار بورس و اتخاذ تصمیم هاي هیجانی، بازار دچار مشکل شد. همچنین خبر از حمایت هایی مطرح شد که متاسفانه تا
به امروز عملی در این خصوص دیده نشده است. بورس در دنیا بستر سرمایه گذاري و ایجاد اشتغال است ولی در کشور با دخالت
دولت بازار به مشکل خورده است. ما در حال حاضر در تلاشیم تا با استفاده از کارگروه تشکیل شده، وارد بحث قانونگذاري و نظارت

 
شویم و مردم را نجات دهیم. 

نماینده مردم ایلام در مجلس یازدهم با تاکید بر اینکه در حال حاضر بسیاري از شرکت ها در بورس اصلاً وجود خارجی ندارند گفت:
برخی از این شرکت ها رشد شاخص دارند. مواردي از این قبیل به کرات مشاهده شده است که ما در اسرع وقت این مسائل را پیگیري

 
خواهیم کرد. 

مخاطبان در سرتاسر دنیا از طریق وب سایتWWW.RADIOTEHRAN.IR ضمن استفاده از پخش زنده شبکه، در جریان

 
آخرین خبرهاي رادیو تهران قرار بگیرید. 

 
ما را در اینستاگرام و دیگر شبکه هاي اجتماعی با شناسه Tehraan360@ پیدا و همراهی کنید. 

 
همچنین علاقه مندان می توانند برنامه هاي رادیو تهران را از اپلیکیشن ایران صدا دریافت کنند. 

 
#تهران 360 

 
#تهران360 

 
#تهران_360 

 
 tehran360#

 
 tehran_360#

 
 tehraan360#
tehraan_360#



رسانه ها مطالبات به حق مردم را پیگیري کنند

منبع: ایلام بیدارشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1399/08/03

 
 

به گزارش ایلام بیدار ، نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ایلام، صبح امروز(3 آبان)  در دیدار با جمعی از اعضاي شوراي بسیج
رسانه استان ایلام، اظهار کرد: خدمت در بسیج با هر عنوانی که باشد موجب افتخار و ارزش است و این افتخاري است که امام راحل

 
براي همه ما ایجاد کرده است. 

حجت الاسلام « االله نور کریمی تبار» با بیان اینکه بسیجی بودن براي کشور ما ارزش است، یادآور شد: بسیجی در واقع مجاهد فی

 
سبیل االله در عرصه هاي مختلف از جمله سنگر دفاع از کشور، سنگر علمی و سنگر رسانه براي خدمت به مردم و نظام اسلامی است. 

وي با تاکید بر اینکه سازمان بسیج رسانه ظرفیتی است که باید بیش از گذشته مورد توجه اصحاب رسانه قرار گیرد، ابراز کرد: شوراي
بسیج رسانه ظرفیت خوبی براي انجام کار در فضاي رسانه اي با حضور افراد باتجربه دارد و باید رویکرد بسیار مثبت همراه تاثیرگذاري

 
را در فضاي رسانه اي استان ایجاد کند. 

 
 

امام جمعه ایلام با بیان اینکه اصحاب رسانه ها نقش مهم و فوق العاده اي در مهندسی فرهنگی و افکار عمومی جامعه دارند، افزود:



رسانه ها در فرهنگ سازي جامعه تاثیرگذار هستند و امروز رسانه ها در ابعاد مختلف زندگی انسان به ویژه مسائل اجتماعی تاثیرگذار

 
هستند و این ظرفیتی است که رسانه ها باید آگاه به آن باشند. 

 
  

حجت الاسلام کریمی تبار با اشاره به اینکه فضاي مجازي الان بر فضاي حقیقی غلبه پیدا کرده است، یادآور شد: بسیج رسانه در
ساماندهی فضاي رسانه اي استان بسیار تاثیرگذار  بوده و همه اصحاب رسانه در هر ذائقه و سلیقه اي می توانند عضو این نهاد باشند و

 
در کنار گرایش هاي سیاسی مختلف اهداف عالیه نظام اسلامی دنبال کنند. 

 
  

وي  بیان کرد: تأثیرگذاري هدفمند بسیج رسانه از ضروریات است و دغدغه هایی که مردم دارند از جمله تورم، گرانی، بیکاري و
اشتغال در رسانه ها پیگیري شود چرا که رسانه ها، زبان گویاي مردم  براي رساندن پیام آنان به گوش مسئولان و همچنین تبیین

 
مسائل مختلف براي مردم است. 

 
  

امام جمعه ایلام در ادامه با بیان اینکه مشکل عمده ما در استان بیکاري نیست بلکه مشکل عمده ما فرهنگ کار است، ابراز کرد:
مشکل فرهنگ کار با کار رسانه اي در سطح استان باید مرتفع شود، ظرفیت هاي اشتغال و کارآفرینی در سطح استان توسط رسانه ها

 
بیان و توجه به توسعه و ترویج فرهنگ کار و تلاش در سطح رسانه هاي استان پرداخته شود. 

 
  

حجت الاسلام کریمی تبار با بیان اینکه اصحاب رسانه آنچنان باید در مطالبه گري و تاثیرگذاري در سطح جامعه فعال باشند که هیچ
مسئولی براي خود حاشیه امنی متصور نباشد، گفت: مسئول کسی است که در انتخاب مسئولیت باید پاسخگو باشد و  رسانه ها باید

 
چنان تاثیرگذار باشند که شایسته سالاري در مسئولیت ها بیش از گذشته مورد توجه قرار گیرد. 

 
  



که رسانه ها در بیان نقاط قوت و ضعف با نقد وي با تاکید بر این
منصفانه در راستاي خدمت مسئولان به جامعه تاثیرگذار باشند، خاطرنشان کرد: زمانی که مطالبه گري در سطح رسانه ها وجود

 
داشته باشد به طور قطع مسئولان نیز در امر پاسخگویی فعال تر خواهند بود و این امر موجب رفع مشکلات مردم خواهد شد. 

 
  

امام جمعه ایلام بیان کرد: در دین مقدس اسلام گرفتن پست ابزاري براي خدمت به جامعه است، امروز در شرایط جنگ اقتصادي قرار

 
داریم و جاي تجربه، آزمون و خطا نیست و افراد شایسته باید در سنگر مسئولیت براي خدمت به مردم قرار گیرند. 

 
  

حجت الاسلام کریمی تبار با بیان اینکه رسانه هاي جهان  امروز به دنبال سیاه نمایی از توان و ظرفیت کشور هستند، خاطرنشان کرد:
ما امروز در بسیاري از عرصه ها هاي مختلف به توانمندي رسیده ایم و لازم است که خدمات نظام، امروز براي مردم تجزیه و تحلیل

 
شود و  البته باید مراقب بود که در مسیري که دشمن براي ما ترسیم کرده چشم بسته قرار نگیریم. 

 
  

گفتنی است در این نشست اعضاي شوراي بسیج رسانه استان ایلام به بیان دیدگاه ها و نظرات خود در خصوص مسائل رسانه اي و

 
استانی پرداختند. 

 
  

انتهاي پیام/س



نوسازي 1400 دستگاه اتوبوس شهري

منبع: ایمناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل دفتر حمل و نقل عمومی و ترافیک شهري سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور گفت: در چهار سال اخیر
حدود یک هزار و 400 دستگاه اتوبوس بازسازي شد که بخشی به صورت کمک نقدي خرید قطعه و بخشی هم در قالب

تسهیلات واگذار شده به شهرداري ها بوده است.

 
نوسازي 1400 دستگاه اتوبوس شهري 

مدیرکل دفتر حمل و نقل عمومی و ترافیک شهري سازمان
شهرداري ها و دهیاري هاي کشور گفت: در چهار سال اخیر
حدود یک هزار و 400 دستگاه اتوبوس بازسازي شد که بخشی
به صورت کمک نقدي خرید قطعه و بخشی هم در قالب

 
تسهیلات واگذار شده به شهرداري ها بوده است. 

به گزارش ایمنا و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان شهرداري
ها و دهیاري هاي کشور، مرضیه حصاري اظهار کرد: با شرایط به
وجود آمده در پی شیوع کرونا و ضرورت رعایت فاصله گذاري و

از دیگر سو تحریم هاي ظالمانه و افزایش نرخ ارز، امکان تأمین اتوبوس نو در اسرع وقت وجود نداشت و مقرر شد بازسازي اتوبوس ها

 
با دستور ریاست جمهوري افزایش پیدا کند که مصوبه پنج هزار بازسازي اتوبوس را موفق شدیم از دولت بگیریم. 

وي گفت: این پنج هزار دستگاه ارتباطی به آن 1400 دستگاه ندارد، این پنج هزار دستگاه مدل تأمین مالی اش تسهیلات است از
منابع تبصره 18 قانون بودجه، طرح مشترك وزارت کشور و سازمان برنامه و بودجه بوده که مقرر شد وجوه اداره شده را سازمان برنامه

 
و بودجه تأمین کند و وام کم بهره در اختیار شهرداري ها و بخش خصوصی اتوبوسرانی ها قرار بگیرد تا اتوبوس ها بازسازي بشود. 

مدیرکل دفتر حمل و نقل عمومی و ترافیک شهري سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور افزود: از این پنج هزار دستگاه قرار داد
یک هزار و 700 دستگاه آن منعقد شده که از این تعداد تا الان 300 دستگاه تأمین مالی شده و 250 دستگاه هم بازسازي شأن رو به

 
اتمام است. 

حصاري عنوان کرد: سه هزار و 300 دستگاه هم براي کل شهرهایی که ناوگان اتوبوسرانی دارند بازسازي می شوند که آنها را به
سازمان برنامه و بودجه معرفی کرده ایم که در هفته جاري تفاهم کلی بین ما و سازمان برنامه و بودجه و صندوق کارآفرینی امید در

این خصوص منعقد می شود و این سه هزار و 300 دستگاه هم به تدریج تخصیص اعتبار می شود.



معاون دادستان به وزیر صمت هشدار داد

منبع: ایسناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرر با تولیدکنندگان حوزه پایین دستی فولاد و شنیدن مشکلات
آن ها در تامین مواداولیه مورد نیاز و همچنین به خطر افتادن اشتغال در این حوزه، در نامه اي خطاب به وزیر صنعت، معدن

وتجارت (صمت) خواستار رسیدگی و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد در ...

 به گزارش ایسنا، در حالی که از مردادماه سال جاري،
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، تمامی واحدهاي تولیدي فولادي را مکلف به رعایت کف عرضه در بورس کالا در هر
مرحله به صورت هفتگی براي تمامی محصولات فولادي اعم از انواع شمش فولادي، انواع ورق فولادي، میلگرد، تیرآهن و نظایر آن
کرده، اما اوایل مهرماه بود که داریوش اسماعیلی - معاون معدنی وزارت صمت - ضمن اشاره به ظرفیت تولید بیش از 30 میلیون تن
شمش در کشور و افزایش 10 درصدي تولید شمش طی شش ماه نخست سال جاري اعلام کرد که کف عرضه شمش فولاد در بورس

 
کالا رعایت نمی شود و نوردکاران و مصرف کنندگان بعدي آن ها در تامین مواد اولیه خود دچار مشکل هستند. 

پیش از این در شهریورماه، مهدي صادقی نیارکی-معاون امور صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت- در یک برنامه تلویزیونی با
موضوع روند عرضه ورق لوله و پروفیل در بورس کالا، ضمن اشاره به تاکید وزارت صمت بر عرضه محصولات در بورس کالا اعلام کرده
بود که بایستی کل تولید کارخانه هاي فولاد در بورس قیمت گذاري و عرضه شوند. وي علت این تاکید را بهره مندي شرکت هاي
تولیدکننده فولاد از مزایاي بورس اعلام و تاکید کرده بود که کل تقاضا باید از طریق بورس باشد و همه تولیدکنندگان فولاد نیز مکلف

 
هستند تمام عرضه خود را از طریق بورس انجام دهند. 

مصوبه تنظیم بازار براین اساس بود که 60 درصد تولید شمش، بایستی در بورس کالا عرضه شود؛ اما علیرغم اینکه این موضوع به
عنوان مصوبه تنظیم بازار پذیرفته شد اما کف عرضه رعایت نشد. انجمن تولیدکنندگان فولاد از وزارت صمت اختیار سه ماه خواست و
قول داد که این عرضه را انجام دهد و وزارت صمت هم اجازه داد، اما این عرضه محقق نشد.ضمن اینکه طبق مصوبه ستاد تنظیم بازار،
محمدرضا کلامی-دبیر ستاد تنظیم بازار- ضمن تاکید بر ضرورت رعایت کف عرضه در بورس، به تولیدکنندگان فولاد هشدار داده و
عدم رعایت کف عرضه را تخلف دانسته و اعلام کرد که براین اساس، تولیدکنندگانی که کف عرضه در بورس را رعایت نکنند، به عنوان



 
"اخلال گران در نظام اقتصادي" به دادستانی معرفی خواهند شد. 

در همان اوایل ارائه این مصوبه و هشدار دبیر ستاد تنظیم بازار، انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران براي عرضه شمش در بورس کالا نیز

 
توضیحاتی ارائه داد. 

اما از سوي دیگر به تازگی نیز رییس انجمن تولیدکنندگان فولاد ایران خطاب به وزیر صمت، ضمن تاکید براینکه بایستی از تجربه
هاي پیشین درس گرفت، سرکوب قیمت فولاد در بورس کالا به هر شکلی را موجب کاهش قیمت براي مصرف کننده نهایی ندانست و
اعلام کرد که این روش تنها سود را با ایجاد رانت، نصیب عده اي واسطه می کند؛ لذا از وزیر صمت خواست تا اجازه ندهد تصمیمات

 
غلط و ناکارآمد گذشته در حوزه تنظیم بازار فولاد تکرار شود. 

به گفته وي، بورس کالا که بر اساس قانون و با هدف کشف قیمت بر اساس عرضه و تقاضا و رقابت تاسیس شده است، با تعیین قیمت
پایه و سقف بسته رقابت دستوري بدون توجه به کاهش ارزش پول ملی و افزایش هزینه جاري و سرمایه اي تولیدکنندگان، فلسفه

 
وجودي خود را از دست خواهد داد. 

در همین زمینه یک عضو شوراي عالی بورس ضمن تاکید بر اینکه اگر قرار است فولاد در بورس کالا باشد، نباید مشمول قیمت گذاري
شود، گفت: نظام قیمت گذاري و عرضه به طور کامل باید به نظام بازار سپرده شود و در بورس کالا انجام شود؛ چراکه هر جا ذره اي از

 
سازوکار بازار خارج شدیم و در روند معاملات یا قیمت، دخالت کردیم، رانت توزیع شده است. 

 
هشدار دادستانی کل کشور به وزیر صنعت، معدن و تجارت 

حالا معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرري که با تولیدکنندگان حوزه پایین دستی فولاد داشت و شنیدن
مشکلات آن ها در تامین مواد اولیه مورد نیاز و به خطر افتادن اشتغال در این حوزه در نامه اي خطاب به رزم حسینی - وزیر صمت -
خواستار رسیدگی و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد و در رابطه با تداوم روند فعلی و عرضه هاي قطره

 
چکانی شمش در بورس کالا و عواقب آن هشدار داد. 

سعید عمرانی در نامه خود به علیرضا رزم حسینی خواستار حضور قاطعانه وزارت صمت در عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا

 
شد. 

در متن این نامه آمده است که: "عدم عرضه به مقدار و مناسب شمش در بورس کالا خطر و بیکاري و ورشکستی بعضی کارخانه ها را
قریب الوقوع کرده است. رویه هاي ما متاسفانه دایر مدارِ "نوش دارو بعد از مرگ سهراب" است. آمار 60 تا 70 هزار نفري کارکنان این
حوزه در معرض نابودي است و شیشه عمر بنگاه هاي تولیدي دست عده اي خاص که خدا را بندگی نمی کنند و به هر صراطی

 
مستقیم نیستند، افتاده است. 

سنگ آهن سرمایه این کشور، شمش محصول آن و تمام زنجیره تولید، با ریال ایران تامین می شود، حقوق کارگر کمتر از صد دلار،
پس چرا قیمت گذاري بر مبناي دلار و چرا تمایل به عرضه در داخل، وجود ندارد؟ بسیاري از کارخانجات نوردي براي تامین مواداولیه
و حفظ کارگران حاضرند قیمت شمش را به دلار بپردازند؛ چرا بیش از دو سال است که کار درست نمیشود، چرا مسئله به این سادگی

 
که نه به تحریم و نه به دلار ارتباطی ندارد حل نمی شود؟ 



جناب آقاي وزیر، زانوي شمش بر روي گلوي کارخانه هاي نوردي بوده و نفس آن ها را به شماره انداخته است؛ لذا انتظار از حضور
دلگرم جنابعالی حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد بوده و هست. هر روز دستمان براي اعلام خبر خوش در حوزه فولاد

 
کوتاه تر شده است و از طرفی آب در کوزه و ما گرد جهان میگردیم. 

من بیش از هر چیز مماشات و اتلاف وقت را موجب این لجام گسیختگی می دانم؛ فلذا قاطعانه اعلام می کنم دادسراهاي ما با معرفی
ریاست محترم ستاد تنظیم بازار کشور آمادگی رسیدگی به جرائم اخلال گران در نظام اقتصادي کشور را دارند، ما نمی توانیم بنشینیم

 
و شاهد تعطیلی و بیکاري کارگران در حوزه فولاد باشیم." 

 
 

انتهاي پیام



پرداخت کمک هزینه بیمه تأمین اجتماعی به مراکز روزانه/ خطر بیکاري 10

هزار کارمند بیمه شده براي دولت

منبع: سلامت نیوزشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1399/08/03

سلامت نیوز: مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی معلولین کشور گفت: مراکز توانبخشی روزانه به دلیل شرایط
دشوار اقتصادي در شرف تعطیلی هستند و اگر 10 هزار کارمند این مراکز بیکار شوند، هزینه هاي این بیکاري بر گردن دولت

خواهد بود. به گزارش سلامت نیوز، سعید سعدآبادي در گفت وگو با تسنیم اظهار ...

سلامت نیوز: مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی معلولین کشور گفت:
مراکز توانبخشی روزانه به دلیل شرایط دشوار اقتصادي در شرف تعطیلی هستند و اگر
10 هزار کارمند این مراکز بیکار شوند، هزینه هاي این بیکاري بر گردن دولت خواهد

 
بود. 

به گزارش سلامت نیوز، سعید سعدآبادي در گفت وگو با تسنیم اظهار کرد: تعداد زیادي
از مراکز توانبخشی در سراسر کشور، مراکز روزانه هستند و فلسفه راه اندازي این مراکز از

ابتدا این بود که معلولان به جاي اینکه به مراکز شبانه روزي بروند، در کانون مهر و محبت خانواده قرار داشته باشند و ساعاتی در روز

 
به منظور دریافت آموزش هاي مختلف و مفاهیم رفتار، گفتار، مسائل توانبخشی و ... در مراکز روزانه حضور داشته باشند. 

وي افزود: در حال حاضر که شاهد شیوع بیماري کرونا در سراسر کشور هستیم، مراکز روزانه به سمت استفاده از فضاي مجازي براي
ارائه آموزش سوق پیدا کرده و خانواده هاي مددجویان حتی در زمان هاي خارج اداري و روزهاي تعطیل نیز می توانند از خدمات
مراکز روزانه استفاده کنند و راهنمایی هاي گروهی را دریافت کرده و در جلسات گروهی آنلاین حاضر شوند و به تبادل تجربیات خود

 
از طریق فضاي مجازي بپردازند. 

سعدآبادي ادامه داد: در دسته بندي هاي مختلف، مراکز روزانه در حوزه هاي معلولان جسمی، معلولان ذهنی، افراد مبتلا به اوتیسم،
کودکان کم شنوا و ناشنوا، افراد نابینا و کم بینا و حرفه آموزي تقسیم بندي شدند که بعد از اینکه مفاهیم پایه را آموختند و به

 
توانمندي رسیدند بتوانند فعالیت هایی را انجام دهند. 

مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی معلولین کشور از آماده سازي افراد معلول براي اشتغال خبرداد و اضافه کرد: افرادي
که به مراکز روزانه می روند و به توانمندي هاي اولیه دست پیدا می کنند، بعد از حرفه آموزي در مراکز کارگاه هاي تولیدي حمایتی

 
ما مشغول به کار شده تا بتوانند حقوق بگیرند و در کنار سایر افراد جامعه زندگی کنند. 

سعدآبادي درباره چگونگی تأمین هزینه هاي مراکز روزانه خاطرنشان کرد: مراکز روزانه شهریه اي را از خانواده ها دریافت می کردند و

 
از یارانه سازمان بهزیستی نیز برخوردار بودند و در کنار آن، درآمدهایی را از قبیل ارائه خدمات اضافه به افراد داشتند. 

وي افزود: براي مثال، در بخش هاي کاردرمانی، فیزیوتراپی و توانبخشی اگر کودکی نیاز به 4 جلسه در هفته براي دریافت خدمات



 
داشت، 2 جلسه آن از طریق شهریه پرداختی اجرایی می شد و خانواده هزینه 2 جلسه باقی مانده را به صورت آزاد پرداخت می کرد. 

مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی معلولین کشور با اشاره به مشکلات مراکز روزانه توانبخشی در ایام کرونا اذعان کرد:
با ورود بیماري کرونا، تمام هزینه ها به گردن مراکز توانبخشی روزانه افتاده و این مراکز سهمی از خانواده ها دریافت نمی کنند و در

 
مقابل اجاره بها ساختمان هاي آنها افزایش یافته و یارانه سازمان بهزیستی نیز افزایشی پیدا نکرده است. 

سعدآبادي ادامه داد: مراکز روزانه به صورت مجازي به مددجویان خود خدمات ارائه می کنند و در نقاطی از کشور که وضعیت بیماري

 
کرونا قرمز نباشد افراد می توانند به مراکز مراجعه کنند. 

وي با بیان اینکه " مراکز توانبخشی روزانه اقدام به اخراج کارکنان خود نکرده اند" گفت: با وجود اینکه شرایط براي مراکز نگهداري
روزانه بسیار دشوار است اما این مراکز اقدام به اخراج کارکنان خود نکرده و حقوق و مزایاي آنها را طبق بخش نامه وزارت کار با

 
افزایش 41 درصدي پرداخت می کنند. 

مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی معلولین کشور از تعطیلی مراکز توانبخشی روزانه خبرداد و تصریح کرد: متاسفانه
مراکز روزانه به این خاطر که توان پرداخت هزینه هاي بالا را ندارند، یکی پس از دیگري در حال تعطیلی بوده و به تازگی یک مرکز در

 
تهران به دلیل پرداخت اجاره هاي بسیار زیاد در شرف تعطیلی است. 

سعدآبادي تأکید کرد: مراکز روزانه توانبخشی در شرف تعطیلی هستند و اگر اقدام عاجلی صورت نگیرد مراکز با چالشی جدي مواجه

 
می شوند. 

وي درباره وضعیت کارکنان مراکز روزانه توانبخشی خاطرنشان کرد: حدود 10 هزار تن کارمند بیمه شده در مراکز روزانه توانبخشی
مشغول به فعالیت هستند که اگر مراکز مجبور به تعطیلی شوند، بار مضاعفی بر دوش دولت خواهد بود چرا که این افراد بعد از

 
بیکاري، اقدام به دریافت بیمه بیکاري خواهند کرد. 

مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی معلولین کشور افزود: حدود هزار شغل با تعطیلی مراکز روزانه از بین می رود که

 
براي ایجاد این هزار شغل دولت و مدیران مراکز هزینه هاي بسیار زیادي را پرداخت کرده اند. 

سعدآبادي خواستار تزریق مبالغی از سوي سازمان بهزیستی کشور به مراکز روزانه توانبخشی شد و تصریح کرد: پیش از این، مراکز
روزانه زمانی که یارانه خود را از بهزیستی دریافت می کردند، کمک هزینه ایاب و ذهاب، کمک هزینه تغذیه و کمک هزینه بیمه
تأمین اجتماعی کارکنان را نیز دریافت می کردند اما اکنون این کمک هزینه ها قطع شده و این در حالی است که بیمه کارکنان از

 
سوي مراکز در حال پرداخت است. 

وي خاطرنشان کرد: سازمان بهزیستی کشور براي نجات مراکز روزانه توانبخشی از تعطیلی باید حداقل کمک هزینه بیمه را به مراکز

 
پرداخت کند چرا که مراکز با افزایش هزینه بیمه مواجه بوده و در مقابل، یارانه آنها افزایش نیافته است. 

مدیرعامل انجمن عالی مراکز توانبخشی غیردولتی معلولین کشور با ارائه آماري از تعداد افرادي که در مراکز روزانه مشغول به دریافت
خدمات و آموزش ها هستند گفت: در حال حاضر بیش از 50 هزار مددجو تحت آموزش و دریافت خدمات توانبخشی هستند و نیاز

است کمک هاي بیشتري به مراکز روزانه ارائه شود.





ایجاد اشتغال؛ آسان ترین راه حفظ سلامت معتاد بهبودیافته

منبع: ایسناشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس کل دادگستري استان زنجان گفت: یکی از راه هاي حفظ سلامت معتادان بهبودیافته، ایجاد اشتغال براي آنان است.

حجت الاسلام اسماعیل صادقی نیارکی ظهر امروز (3 آبان
ماه) در بازدید از موسسه پیشگامان رهایی، اظهار کرد: براي
مبارزه با پدیده شوم اعتیاد، درمان معتادان در دستور کار
جمهوري اسلامی ایران است و عملکرد قانون گذار و

 
مقاومات قضایی بر این است که اعتیاد جرم نیست. 

وي افزود: اعتیاد به عنوان یک بیماري باید درمان شود.
کسی که خود خواست و حکومت به او کمک کرد که
درمان شود، سالم خواهد شد و باید سلامت به این فرد
تداوم یابد و یکی از راه هاي نزدیکی براي تحقق این امر،

 
اشتغال است. 

این مسئول ادامه داد: اگر براي معتادان بهبودیافته اشتغال ایجاد شود، راه برگشت به مسیر غلط گذشته بسته می شود. تجربه نشان

 
داده که 80 درصد معتادان که شغل دارند، اشتباهات خود را تکرار نمی کنند. 

صادقی نیارکی تصریح کرد: در معاونت پیشگیري از جرم قوه قضائیه یکی از برنامه هاي محوري، اقداماتی از قبیل ایجاد اشتغال است و

 
با این کار پایه و بستر بسیاري دیگر از جرائم که اعتیاد به مواد مخدر است، کاهش می یابد. 

رئیس کل دادگستري استان زنجان، یادآور شد: اقتصاد مقاومتی تنها نسخه شفابخش گذر از مشکلات فعلی اقتصاد است و دستگاه

 
قضا نیز بر خود وظیفه می داند تلاش خود را براي رسیدن به اهداف اقتصاد مقاومتی، افزایش دهد. 

انتهاي پیام



رویداد سرمایه گذاري ifund برگزار شد

منبع: روزنامه کسب و کارشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش کسب و کار نیوز ؛ این رویداد در 30 مهر ماه با شرکت سرمایه گذارانی چون حرکت اول، هاب اصفهان و صندوق
پژوهش و فناوري استان اصفهان برگزار شد.  مجید مختارنیا، مدیر سرمایه گذاري حرکت اول ضمن اشاره به قراردادي که به

... The ... تازگی بین حرکت اول و هاب اصفهان منعقد شد، گفت: «اصفهان یکی از قطب هاي

کسب و کار نیوز - نشست سرمایه گذاران اصفهان (ifund Demo Day 1) با شرکت سرمایه گذاران خطرپذیر و استارت آپ

 
هاي مرکز کشور در اصفهان برگزار شد. 

به گزارش کسب و کار نیوز ؛ این رویداد در 30 مهر ماه با شرکت سرمایه گذارانی چون حرکت اول، هاب اصفهان و صندوق پژوهش و
فناوري استان اصفهان برگزار شد.  مجید مختارنیا، مدیر سرمایه گذاري حرکت اول ضمن اشاره به قراردادي که به تازگی بین حرکت
اول و هاب اصفهان منعقد شد، گفت: «اصفهان یکی از قطب هاي نوآوري کشور است به همین علت یکی از اولویت هاي همراه اول و
حرکت اول براي ایجاد هاب این استان بوده است. حرکت اول سعی دارد تا یکی از رسالت هاي خود که تقویت اکوسیستم نوآوري و

 
کارآفرینی کشور و همچنین ایجاد شوق و امید در این اکوسیستم است را تحقق ببخشد.» 

وي با ذکر این نکته که در حال حاضر حرکت اول مقام بزرگترین وي سی را در کشور دارد، اضافه کرد: «قرار بر این است تا با حمایت
استارت آپ ها بتوانیم اثرگذاري چشمگیري در محیط استارت آپی کشور داشته باشیم و بدین ترتیب کل اکوسیستم را تقویت کنیم.»

مرکز نو آوري هاب اصفهان، ارائه دهنده خدمات شتابدهی، استارت آپ استودیو، فضاي کار اشتراکی در اصفهان و مرکز کشور است.
این مرکز با حمایت رسمی همراه اول، حرکت اول، دانشگاه صنعتی اصفهان، شهرك علمی تحقیقاتی اصفهان و صندوق پژوهش و
فناوري اصفهان به ارائه خدمات می پردازد. مهران کرمی، مدیرعامل هاب اصفهان گفت: «طبق قرادادي که اوایل مهرماه با حرکت اول
به مبلغ 5 میلیارد تومان منعقد شد، تصمیم بر این است تا در آینده در هشت استارت آپ سرمایه گذاري شود. در واقع حدودا یک ماه
پیش فراخوانی داده شد و استارت آپ هاي متعددي در این فراخوان شرکت کردند که از بین آنها دو استارت آپ جیم شو و پلیس

 
عمومی امروز ارائه اي براي سرمایه گذاران دیگر، هاب اصفهان و حرکت اول داشتند.» 

او ضمن اعلام اینکه هاب اصفهان استارت آپ هایی که در مرکز کشور (همسایگان استان اصفهان) فعال هستند را پوشش می دهد،
افزود:« با فراخوان هایی که در آینده خواهیم داد، در استارت آپ هایی که در هشت حوزه تکنولوژي هاي مخابراتی، شهر هوشمند،
گردشگري، سلامت دیجیتال، هوش مصنوعی، بازي و … شناسایی می شوند، با مشارکت حرکت اول سرمایه گذاري می کنیم.

 
همچنین به زودي استارت آپ استادیویی نیز ساخته خواهد شد تا بتوانیم این استارت آپ ها را پرورش دهیم.» 

یکی دیگر از سرمایه گذاران شرکت کننده در رویداد ifund صندوق پژوهش و فناوري استان اصفهان بود. احمد ورد، مدیرعامل این
صندوق اعلام کرد:«این صندوق با هدف تامین مالی نوآوري و فناوري طی 15 سال گذشته نقش به سزایی در توسعه اکوسیستم
کارآفرینی استان بازي کرده است. سرمایه گذاري، اعطاي تسهیلات و صدور ضمانت نامه براي شرکت هاي نوپا، فناوري، دانش بنیان از

 
خدمات این صندوق است.» 

ورد ابراز امیدواري کرد تا به زودي در دو استارت آپ جیم شو و پلیس عمومی سرمایه گذاري شود تا بتوانند در آینده موفقیت هاي



بیشتري را کسب کنند. لازم به ذکر است در این رویداد تفاهم سه جانبه اي بین هدهد، وي سی تخصصی در اصفهان، هاب اصفهان و
صندوق غیردولتی پژوهش و فناوري استان اصفهان امضا شد تا به طور مشترك در استارت آپ ها سرمایه گذاري کنند. محمدعلی
زاهدي، مدیرعامل سرمایه گذاري جسورانه هدهد در این باره گفت:« با امضاي این تفاهم نامه از فعالیت هایی که هدهد، هاب اصفهان
و صندوق پژوهشی و فناوري استان اصفهان به طور موازي انجام می دادند، جلوگیري می شود و مانع از اتلاف وقت و اجبار براي طی
پروسه هاي متعدد براي بنیان گذاران خواهد شد. در واقع با این تفاهم نامه منابع به اشتراك گذاشته می شوند و در مدت کوتاهی

 
تصمیم گیري خواهد شد که چه میزان روي هر استارت آپی سرمایه گذاري شود.» 

 
معرفی استارت آپ ها 

در رویداد ifund مهر ماه، دو استارت آپ پلیس عمومی و جیم شو توانستند از سایر ارائه کنندگان به رتبه بهتري دست یابند. جیم
شو اپلیکیشن تخصصی کالري شمار، رژیم، بدنسازي و فیتنس تی وي است که داراي نسخه مربی، باشگاه و بستر آنلاین ورزش در
خانه ویژه دستگاه هاي اندروید تی وي نیز هست. به گفته حامد احتمالی، موسس جیم شو قرار است تا در شش ماه آینده از نسخه
آي او اس این اپلیکیشن نیز رونمایی شود. همچنین سامانه پلیس عمومی ، سامانه اي متحرك است جهت نظارت هوشمند و ثبت
تخلفات رانندگی و بستري جهت آموزش و فرهنگ سازي در زمینه ترافیک شهري. هم بنیانگذار این استارت آپ محمدجواد سخایی
ابراز داشت:«این سامانه در خدمت پلیس قرار خواهد گرفت و درون خودروهاي پلیس تعبیه خواهد شد تا کارشناس پلیس بتواند

تخلفات ثابت و تخلفات در حال حرکت را ثبت کند.»



جلسه شوراي پژوهشی دانشگاه فنی و حرفه اي استان مازندران

منبع: اخبار علمیشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1399/08/03

دانشگاه فنی و حرفه اي

اولین جلسه شوراي پژوهشی دانشگاه فنی استان مازندران به منظور بررسی موضوعات مهم پژوهشی، معرفی
اعضاء جدید و تشکیل کمیته هاي پژوهشی، تشکیل و راه اندازي وب سایت مجازي فروشگاهی و نمایشگاهی از دستاوردها و دست
ساخته هاي تولیدي دانشجویان، برنامه ریزي جامع جهت بزرگداشت هفته پژوهش، پیش بینی و برنامه خرید از نمایشگاه ساخت و
تولید، پیگیري تشکیل کانون کارآفرینی و کلنیک مشاوره شغلی و پیگیري تشکیل کانون فارغ التحصیل مراکز تابعه دانشگاه فنی و

 
حرفه اي استان در روز چهارشنبه 99/07/30 در سالن جلسات حوزه ریاست دانشکده فنی امام محمد باقر(ع) ساري برگزار گردید. 

به گزارش روابط عمومی، دکتر امیر حیاتی رییس دانشگاه فنی و حرفه اي استان مازندران با تاکید بر اهمیت فعالیت هاي پژوهشی
اظهار داشت: حوزه معاونت پژوهشی در چارت جدید دانشگاه فنی حرفه اي به صورت مستقل دیده شده و با مدیریت دکتر پاشایی،
امور پژوهشی استان در حال پیگیري می باشد و همه ي اساتید، محققان و به خصوص اعضاي هیات علمی باید به شکوفایی بیشتر این

 
واحد کمک نمایند و همکاري هاي لازم و جدي را در این راستا داشته باشند. 

وي تاکید نمود: تعریف شاخص هاي مهم و مبناي گزینش اساتید مدعو با تهیه آیین نامه اجرایی ضروري می باشد تا با ساماندهی
بهتر، انسان هاي توانمند و علاقمند به حوزه کارآفرینی وارد دانشگاه شوند و با ارائه دوره هاي بالندگی به رشد بیشتر آنها کمک

 
خواهد شد. 

دکتر پویا پاشایی معاون پژوهشی دانشگاه فنی و حرفه اي استان مازندران و دبیر شورا، مباحثی را در پیرامون موضوعات جلسه بیان
نمود. وي بیان داشت: برنامه ریزي اجرایی براي شوراي پژوهشی استان را مدنظر قرار داده ایم. سیاستهاي کلی اعلام شده است و
مسئولین کمیته فناوري اطلاعات و ارتباطات، کمیته پژوهشی کارگاه و آزمایشگاهی، کمیته کارآفرینی، کمیته مرکز رشد و کمیته نشر

 
و انتشارات ظرف یک هفته نسبت به معرفی اعضاي کمیته با شاخص هاي لازم اقدام نمایند. 

در ادامه جلسه طراحی وب سایت مجازي فروشگاهی و نمایشگاهی با توجه به طراحی اولیه وب سایت، برنامه ریزي بزرگداشت هفته
پژوهش با توجه به شرایط موجود کرونایی با رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی، برگزاري مجازي نمایشگاه ها در مراکز و در استان

مورد بحث و بررسی قرار گرفت.



چاپ همزمان 4 کتاب ادبی، رمان وشعر توسط معلم نویسنده منطقه ورامین

منبع: پاناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1399/08/03

ورامین(پانا)- به همت معلم اهل قلم، فرحناز مهدي آزاد شاعر و نویسنده و پژوهشگر شهرستان ورامین، چهار کتاب ادبی با
عناوین: سایه تنهایی، ارباب دل، غریبانه (رمان)، و مجموعه اشعار حدیث دل در نخستین روز آبان ماه جاري توسط انتشارات

پلک منتشر شد.

ورامین(پانا)- به همت معلم اهل قلم، فرحناز مهدي آزاد
شاعر و نویسنده و پژوهشگر شهرستان ورامین، چهار کتاب
ادبی با عناوین: سایه تنهایی، ارباب دل، غریبانه (رمان)، و
مجموعه اشعار حدیث دل در نخستین روز آبان ماه جاري

 
توسط انتشارات پلک منتشر شد. 

به گزارش دفتر اطلاع رسانی و روابط عمومی آموزش و
پرورش ورامین، امیر محمدي مدیر آموزش و پرورش شهرستان ورامین ضمن تشکر از این معلم فرهیخته بابت چاپ چهار اثر ادبی

 
فاخر افزود: زحمات این معلم اهل قلم در شرایط کنونی ستودنی است. 

مهدیآزاد در معرفی آثار خود گفت: رمان هاي مذکور داراي مضامینی چون عشق، تلاش، امید، شکست و پیروزي، تقابل ها و کشمکش

 
هاي یأس و اراده و تنهایی و.... در یک جمله به تصویر کشیدن صحنه هاي بسیار جذاب از زندگی است. 

این نویسنده خوشذوق همچنین اقدام به سرودن مجموعه اشعار حدیث دل که پر از موضوعات متنوع از دنیاي درون و بیرون این
شاعر خوش قریحه بوده و براي اهل ادب مجموعه خواندنی بوده، نموده است که نشان از توانمندي ادبی و تسلط ایشان به سبکهاي

 
ادبی به ویژه سبک عراقی است. 

خاطرنشان می شود: آفریننده 4کتاب پیش گفته، زاده سیستان و بزرگ شده اصفهان و ساکن در ورامین است. وي در راستاي
تخصص علمی خود، کتاب دیگري هم در حوزه آموزش و مدیریت با عنوان "مدیریت و سرپرستی سازمان" به چاپ رسانده است و
داراي سوابق ارزنده فرهنگی و آموزشی در آموزش و پرورش و دانشگاه و نیز در سطح کشور و همچنین سوابق تدریس و مدیریت بوده
و در پنج سال اخیر هم به عنوان معاون پژوهش، برنامه ریزي و آموزش نیروي انسانی آموزش و پرورش شهرستان ورامین انجام وظیفه

 
می نماید. 

مهدي آزاد داراي مدرك کارشناسی ارشد در رشته برنامه ریزي بوده و در حال حاضر نیز در مقطع دکتراي مدیریت آموزشی ادامه

 
تحصیل می دهد. 

این معلم فرهیخته در حوزه هاي برنامه ریزي، مشاوره، کارآفرینی، پژوهش، فعالیت هاي ادبی، فرهنگی، هنري، موسیقی و نیز حوزه



هاي مربوط به امور بانوان، چاپ مقالات علمی پژوهشی، علمی ترویجی، عضویت در انجمن هاي ادبی علمی هنري و خبرنگاري و...

 
بسیار فعال بوده و داراي کارنامه درخشانی در این زمینه ها است. 

آموزش وپرورش ورامین معلم نویسنده فرحناز مهدي آزاد



کرونا و کارآفرینی: تهدید یا فرصت؟
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اگر می خواهید درباره فرصت ها و تهدیدهاي ناشی از شیوع ویروس کرونا در حوزه کارآفرینی بدانید، خواندن این مقاله به
شما توصیه می شود.

نسیم توکل، کارآفرین/ آینده نگر به جرئت می توان گفت
بحران ناشی از ویروس کرونا شبیه هیچ یک از بحران هایی
نیست که طی قرن گذشته تجربه کرده ایم، حتی گسترش
ویروس سارس در سال هاي آغازین دهه 2000 نیز به
گستردگی این ویروس نبوده است. از سوي دیگر، امکان
درمان و کشف واکسن این بیماري در هاله اي از ابهام فرو
رفته و هر روز خبرهاي متفاوتی درباره آن شنیده می شود.
کووید-19 یک بحران بزرگ جهانی است که شیوه درمان و
زمان پایان یافتن آن بر کسی روشن نیست. علاوه بر خطر

جانی که مردم جهان را تهدید می کند، متزلزل شدن پایه هاي ساختار اقتصادي جوامع نیز از تبعات منفی است که این بحران در پی
دارد و رکود اقتصادي ناشی از آن در اکثر نقاط جهان به طرز محسوسی قابل مشاهده است. در این میان، کارآفرینان و فعالان بخش
اقتصادي، چاره اي جز پذیرش این بحران، شناسایی درست آن و یافتن راهکارهایی براي بقا نخواهند داشت. بر همین اساس، در ادامه
ضمن بر شمردن خسارت هایی که این بحران به اقتصاد جهانی وارد کرده است، به عنوان یک کارآفرین و فعال اقتصادي، فرصت هاي
این دوران بحرانی را گوشزد می کنم، فرصت هایی که به اعتقاد من با راهکارهاي پیشاکرونایی محقق نمی شوند و کارآفرینان،

 
بازرگانان و فعالان اقتصادي باید به دنبال راهکارهاي جدیدي باشند که بقاي کسب وکار آنها را تضمین کند. 

 
کرونا با اقتصاد جهان چه کرده است؟ 

اگرچه تعیین دقیق خسارات ناشی از کووید-19 امکان پذیر نیست، اما در میان اقتصادانان توافق گسترده اي مبنی بر اثرات منفی
شدید آن بر اقتصاد جهانی وجود دارد. اقتصاد، نقطه آماج ویروس کرونا است و این اپیدمی بزرگ، بیش از هر چیزي، اقتصاد جهان را
(GDP) هدف قرار داده است. پیش بینی می شود اکثر اقتصادهاي بزرگ جهان، حداقل 2.4 درصد از ارزش تولید ناخالص داخلی
خود را طی سال 2020 از دست بدهند. بر همین اساس، زیان هاي احتمالی ناشی از بحران کرونا، متخصصان برجسته اقتصاد جهان را
بر آن داشت که پیش بینی هاي خود را درباره رشد اقتصاد جهان از حدود 3.0 درصد به 2.4 درصد کاهش دهند که این روند به
خوبی شرایط اقتصادي وخیم ناشی از گسترش این ویروس را منعکس می کند؛ شرایطی که قطعاً اقتصاد جهان را در دوران پساکرونا

 
نیز تحت تأثیر قرار خواهد داد. 

براي درك بهتر این عدد، بهتر است نگاهی به تولید ناخالص داخلی جهان و روند کاهش آن در سال 2019 بیندازیم: تولید ناخالص
داخلی جهان در سال 2019 معادل 86.6 تریلیون دلار تخمین زده شده بود که افت اقتصادي آن تنها 0.4 درصد، تقریباً معادل 3.5
تریلیون دلار بود. حال اگر این آمار را با کاهش رشد اقتصاد جهان از 3 درصد به 2.4 درصد مقایسه کنیم، قطعاً شاهد خسارت قابل



توجهی در فرایندهاي اقتصادي جهان خواهیم بود. این نکته را نیز باید در نظر بگیریم که پیش بینی هاي فوق قبل از تبدیل شدن
این بیماري به یک بحران کامل جهانی و اعمال محدودیت هاي گسترده در زمینه ارتباطات اجتماعی بوده است، در نتیجه با توجه به

 
افت شدید بازارهاي سهام جهان و کاهش ارتباطات اجتماعی، باید خود را براي رکودهاي بزرگ تر اقتصادي نیز آماده کنیم. 

 
کاهش تقاضا: نتیجه مستقیم شیوع کرونا 

رکود اقتصادي ناشی از کووید 19، بیش از هر چیز منجر به کاهش تقاضاي مصرف کنندگان و کاهش ارتباطات مردمی شده است. در
نتیجه، بسیاري از صنایع جهان با افت تقاضا مواجه شده اند که نمونه بارز آنها صنایعی مانند گردشگري و حمل ونقل هستند. کم
شدن تقاضاي مصرف کنندگان در رأس زنجیري قرار دارد که به مرور، دیگر رویدادهاي اجتماعی جهان را مختل خواهد کرد. با کاهش
تقاضا در صنایعی مانند اتومبیل، نفت یا حمل ونقل، لزوم کمک دولت ها بیش از پیش احساس می شود، اما دولت ها نیز محدودیت
هاي خود را داشته و در نتیجه صنایع مذکور براي پوشش دادن هزینه هاي خود، مجبور به کم کردن تعداد کارمندان و دیگر هزینه
هاي جاري می شوند؛ در پایان نیز مردمی که شغل خود را از دست داده یا با کاهش درآمد مواجه شده اند، در تشدید روند کاهشی
تقاضاي مصرف کنندگان سهیم می شوند و این رویکرد، به صورت زنجیروار تمام بخش هاي یک جامعه را درگیر کرده و رکود

 
اقتصادي بزرگی را رقم خواهد زد. 

 
کرونا نه اولین بحران جهان است، نه آخرین! 

تجربه زیسته جوامع جهانی که بحران هاي دیگري را در گذشته از سر گذرانده اند، می تواند تا حدي راهگشا باشد. در این میان،
خصوصاً کمک دولت ها در افزایش رفاه کارمندان و کمک به مشاغل آسیب دیده، از بروز یک فاجعه بزرگ جهانی جلوگیري خواهد
کرد. دوشنبه سیاه 1987 که با سقوط عمده بازار سهام همراه بود، بحران مالی سال 2008 که یک خطر جدي براي مؤسسات مالی
بزرگ محسوب می شد و انفجار حباب اقتصادي موسوم به دات. کام در سال 2000، از جمله مهم ترین بحران هاي مالی به شمار می
روند که در روزهایی نه چندان دور جامعه جهانی را درگیر کرده بودند و شاید بسیاري از خوانندگان این مقاله نیز آنها را به یاد بیاورند.
نکته مهمی که در تمام بحران هاي اقتصادي تاریخ بشر صدق می کند، از سر گذراندن آنهاست. به هر روي، انسان در مواجه با
تنگناهاي اقتصادي راه چاره اي خواهد یافت و در مورد بحران جاري، قطعاً شاهد فرصت هایی نیز خواهیم بود. کمک دولت ها در کنار
رونق گرفتن گرفتن کسب وکارهاي اینترنتی مانند تجارت الکترونیک، بارقه هاي امیدي هستند که نشان می دهند بحران کرونا نیز
زمانی به پایان خواهد رسید و اقتصاد جهان با جایگزین کردن شیوه هاي نوین و بعضاً متفاوت سرمایه گذاري، کارآفرینی و درآمدزایی،
به حیات خود ادامه خواهد داد. درك این نکته مهم ضروري است که با ابزارهاي پیشاکرونا نمی توان کشتی اقتصاد جهان را به ساحل

 
امن رساند و باید به دنبال ابزارها و راهکارهاي جدید و کارآمد باشیم. 

 
آیا کرونا روند کارآفرینی جهان را تغییر خواهد داد؟ 

کاهش تقاضاي مصرف کنندگان در کنار تغییر نوع تقاضا، از جمله مهم ترین پیامدهاي شیوع کووید-19 در جهان به شمار می روند.
کرونا نه تنها میزان تقاضا را کاهش داده، بلکه در اولویت بندي تقاضاي مصرف کنندگان نیز تغییراتی ایجاد کرده است، به طوري که
بسیاري از مردم جهان با توجه به وقفه اي که در میزان درآمدشان ایجاد شده است، در انتخاب محصولات مورد نیاز خود اولویت بندي

 
کرده و تلاش خود را منوط به برآورده کردن نیازهاي ضروري تر می کنند. 

بدیهی است که یک کارآفرین نمی تواند در این جاده جدید اقتصادي با همان کفش هاي قبلی خود راه برود. کرونا رویکردهاي گذشته
را تغییر داده و حتی ترندهاي جدیدي را رقم زده است که کارآفرینان و فعالان اقتصادي، چاره اي جز کنار آمدن با این رویکردهاي



جدید نخواهند داشت. پیشنهاد من به سازمان ها و مؤسسات تجاري این است که صرف نظر از نوع فعالیتی که دارند، به ارزیابی مجدد
استراتژي هاي خود پرداخته و با شناخت جاده جدیدي که کرونا ترسیم کرده است، راه خود را پیدا کنند. با سپري شدن چندین ماه
از شیوع این ویروس، نهادها و سازمان هاي اقتصادي جهان تقریباً به یک شناخت نسبی از ترندهاي هم سو با کرونا رسیده اند. شاید
مهم ترین رویکردي که در سیستم اقتصادي جهان بعد از شیوع ویروس کرونا شکل گرفته است، مبحث دورکاري باشد. فرایند
دورکاري مانند یک تیغ دولبه عمل کرده است، یعنی از جهاتی براي شرکت ها سودآور بوده و از جهاتی نیز عملکرد ناخوشایندي
داشته است. سیستم کارآفرینی و اقتصادي جهان چاره اي جز پذیرش فرایند دورکاري ندارد و چه بسا این رویکرد حتی در دوران
پساکرونا نیز به عنوان یک فرهنگ سازمانی پذیرفته شده و در برخی از بخش هاي شرکت ها تداوم پیدا کند. از سوي دیگر،
کووید-19 تا اندازه اي به روند بهینه سازي ارتباطات و مجهز شدن سیستم هاي اقتصادي جهان به فناوري پیشرفته نیز کمک کرده
است، چراکه ارتباطات از راه دور و رعایت فاصله اجتماعی، اهمیت تکنولوژي هاي نوین مبتنی بر دیجیتال را بیش از پیش برجسته

 
کرده است. 

فرایند دورکاري الگوهاي مدیریتی تازه اي را در فرهنگ سازمانی می طلبد که قطعاً در نحوه مدیریت کارآفرینان تأثیر خواهد گذاشت.
اگرچه شیوه دورکاري مزایاي قابل توجهی مانند کاهش هزینه ها، جلوگیري از هدر رفتن زمان اضافی و تقویت پتانسیل کاري دارد،
اما در صورتی کارایی خواهند داشت که با یک رویکرد مدیریتی درست، فرهنگ این شیوه جدید براي کارمندان درونی شود. بر این
اساس، سازمان ها و نهادهاي اقتصادي باید تمرکز عمده اي روي تغییر سیاست ها و فلسفه کاري خود داشته باشند تا بتوانند فرهنگ
کاري منعطف را ترویج کنند. بهره گیري از فناوري هاي نوین، برگزاري جلسات تجاري مجازي و تولید محتواهاي جدید براي جذب
مشتریانی که تغییر کرده اند، از جمله مهم ترین نکاتی به شمار می روند که هر کارآفرینی باید در دوران بحرانی کنونی به آنها توجه

 
داشته و در رویکرد مدیریتی خود از آنها استفاده کند. 

 
کرونا، تهدیدي که می تواند به فرصت تبدیل شود 

علی رغم مشکلات عدیده اي که گسترش این ویروس براي اقتصاد جهان به وجود آورده است، در برخی از صنایع نیز شاهد رشد و
شکوفایی هستیم. به بیان بهتر در همین شرایط بغرنج اقتصادي نیز کارآفرینان و فعالان اقتصادي می توانند تهدیدها را به فرصت
تبدیل کرده و با شناخت درست بازارهاي جهانی و نیازهاي جدید مخاطبان، فرصت رشد اقتصادي را فراهم کنند. صنعت رسانه یکی از
حوزه هایی است که بعد از شیوع کرونا رشد قابل توجهی را تجربه کرد. مردم جهان به منظور رعایت فاصله اجتماعی، ارتباطات
گسترده تري را در فضاي رسانه ها خصوصاً رسانه هاي اجتماعی شکل داده اند و در این میان، صنعت رسانه از طریق ارائه اطلاعات
مورد نظر مخاطبان، بخش مهمی از نیازهاي آنها را پوشش می دهد. حوزه تجارت الکترونیک نیز با افزایش توجه مخاطبان روبه رو
شده است. گروه آمازون به رغم تنش هاي اولیه اي که در نتیجه ترافیک سنگین آنلاین داشت، خیلی زود توانست بر مشکلات مذکور
فائق شده و عملکرد مالی خود را ارتقا بخشد. در کنار دو صنعت رسانه و اي کامرس، حوزه آموزش آنلاین نیز رشد قابل توجهی را
تجربه کرد و برنامه هایی مانند اسکایپ یا زوم محبوبیت بیشتري کسب کردند، چراکه علاوه بر روند آموزش و پرورش جهان که به
سمت فضاي آنلاین نزدیک شد، بسیاري از جلسات سازمان ها نیز در فضاي ابري برگزار شد و در نتیجه این صنعت نیز رشد چشم

 
گیري را تجربه کرد. 

در پی شیوع ویروس کرونا، هریک از بخش هاي اقتصاد جهان، تهدیدها و فرصت هایی را تجربه کرده اند. برخی از صنایع مانند
گردشگري یا حمل ونقل با تنش روبه رو شده و صنایعی مانند آموزش آنلاین یا تجارت الکترونیک فرصت هاي جدیدي را براي رشد
خود به دست آورده اند. آن چیزي که در همه این تهدیدها و فرصت ها قابل توجه است، فناوري هاي نوین و خصوصاً فضاي دیجیتال
است، به این معنا که حتی صنعتی مانند گردشگري نیز به لطف فناوري دیجتیال، می تواند تورهاي مجازي برگزار کرده و در این
شرایط بحرانی به بقاي خود امیدوار باشد. ضمن اینکه فناوري هاي دیگري مانند اینترنت اشیاء یا هوش مصنوعی نیز می توانند مطمح



 
نظر کارآفرینان قرار گرفته و در شرایط کنونی، استراتژي هایی را براي حفظ و بقاي یک کسب وکار ارائه دهند. 

بدون تردید بحران رو به رشدي که در پی شیوع ویروس کرونا گریبان جهان را گرفته است، موجی از بی اعتمادي را بین مدیران و
سرمایه گذاران ایجاد کرده و تا حدي ریسک آنها را در پذیرش ایده هاي جدید و راه اندازي کسب وکارها کاهش داده است. از همین
رو، توصیه من به فعالان بخش خصوصی و جوانانی که به دنبال راه اندازي کسب وکار خود هستند این است که بی گدار به آب نزنند؛
یعنی از طریق مطالعه بازار و فرصت ها و تهدیدهاي ناشی از کرونا، برنامه استراتژیک خود را طراحی کرده و خصوصاً فناوري هاي

نوین را در ترسیم نقشه کارآفرینی خود، مدنظر داشته باشند.



شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به درستی اجرا نمی

کند

منبع: نمایندهشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1399/08/03

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي گفت: شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به درستی
اجرا نمی کند و به همین دلیل قیمت خرید گل زعفران از کشاورزان به یک پنجم کاهش یافته است.

به گزارش «نماینده»،حسین زینعلی مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي، اعلام کرد: امسال شوراي ملی زعفران
مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به عهده گرفته اما به درستی مسؤولیتش را اجرایی نمی کند و به همین دلیل با شروع فصل

 
برداشت زعفران قیمت خرید این محصول از کشاورزان از کیلویی 250 هزار تومان به 50 هزار تومان کاهش یافته است. 

وي عنوان کرد: امسال با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس و شوراي ملی زعفران قرار شده است مسؤولیت خرید گل

 
زعفران از کشاورزان به عهده این شورا باشد. 

زینعلی افزود: نحوه کار به این شکل است که شوراي ملی زعفران باید خریداران گل زعفران را به بانک هایی که براي دریافت

 
تسهیلات معرفی کند. این تسهیلات به خریداران گل زعفران داده می شود تا محصول کشاورزان را خریداري کنند. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي گفت: هزار میلیارد تومان وام 15 درصد توسط سازمان برنامه و بودجه تعیین شده
و در اختیار بانک هاي عامل کشاورزي، توسعه صادرات و سپه قرار گرفته است. شوراي ملی زعفران باید خریداران محصول کشاورزان
را به این بانک ها معرفی کند، اما به علت تعلل که انجام می دهد قیمت خرید گل زعفران از کشاورزان به یک پنجم قیمت رسیده

 
است. 

وي ترکیب شوراي ملی زعفران را مجموعه اي از صادرکنندگان و تجار عنوان کرد: در سال هاي گذشته همواره به خرید توافقی این

 
محصول از سوي وزارت جهاد کشاورزي و سازمان مرکزي تعاون روستایی اعتراض می کردند. 

زینعلی گفت: امسال شدت اعتراضات به حدي شد که مسؤولیت خرید را با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه به شوراي ملی

 
زعفران دادیم و در این مسیر نیز وزارت جهاد کشاورزي تلاش کرد تا مسیر را براي آنها تسهیل کند. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي در پاسخ به اینکه چرا درباره این سهل انگاري شوراي ملی زعفران اعتراض مستقیم

 
نمی کنید، گفت: ما تلاش می کنیم این موضوع رسانه اي شود و تذکر مستقیم به آنها خواهیم داد. 

این مسؤول صادرات زعفران را در سال 98 به میزان 280 تن عنوان کرد و گفت: امسال هم پیش بینی شده بود که 320 تن صادرات

 
این محصول را داشته باشیم اما به دلیل مسائل کرونا که پروازها را مختل کرده بود صادرات این محصول به اندازه سال گذشته شد. 

 
وي اعلام کرد: هر ساله 25 تا 30 تن به صادرات طلاي سرخ کشور اضافه می شود. 



زینعلی در عین حال گفت: مصوب شده است زعفران نگین دار به قیمت 20 میلیون تومان و زعفران پوشال به قیمت 15 میلیون

 
تومان از کشاورزان خریداري شود. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي همچنین گفت: بانک هاي کشاورزي 500 میلیارد تومان و بانک هاي توسعه

 
صادرات و کارآفرینی امید هر کدام 250 میلیارد تومان از تسهیلات منظور شده براي خرید زعفران کشاورزان را در اختیار دارند. 

وي گفت: حدود 5 روز است برداشت محصول زعفران آغاز شده اما متأسفانه شروع خوبی وجود نداشته است و به دلیل عدم انجام

 
مسؤولیت از سوي شوراي ملی زعفران قیمت به شدت کاهش یافته است. 

به گزارش فارس، با وجود تاجران و صادرکنندگان عمده طلاي سرخ در بدنه شوراي ملی زعفران این سؤال پیش می آید آیا سهل
انگاري عمدي در عدم همکاري و کاهش قیمت خرید از کشاورزان وجود دارد؟



250هزار دانش آموز خارجی در ایران از شبکه شاد جاماندند

منبع: رویداد 24شماره خبر:  47  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی
ندارند، به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد.

رویداد24 غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و
مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه
تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی
مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع
ایجاد عدالت بود و یکی از مسئله سازترین موضوعات در
دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت

 
بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه
قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و
دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون

 
دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و
پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی

 
رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

66 درصد کشور هاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت
آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر
به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند
مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند. 66 درصد کشور هاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می
کنند و در بسیاري از کشور ها حتی کشور هاي اسلامی مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دختر ها

 
نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و



تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند، چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند، اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان
کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030 مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم
که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید
هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می
شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و
اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند

 
و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشور ها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشور ها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشور هاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم، چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشور هاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم، اما در کشور ما حداکثر تعداد
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود.بیشتر بخوانید: وزیر

 
آموزش و پرورش: دانش آموزانی که اینترنت ندارند از تلویزیون استفاده کنند 

در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش
تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشور هاي رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به
آموزش خوب بوده، اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش هاي جدي هستیم، چون در یک طرف مدارسی را داریم که

 
هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و
چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان
بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت
باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه

 
مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است، اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آن ها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید
آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته
هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش

 
آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 



رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود، اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظام هاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم، اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.



آموزش رایگان به 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1399/08/03

400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار خراسان جنوبی در قالب طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، به صورت رایگان آموزش
می بینند.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی؛معاون آموزشی جهاددانشگاهی استان گفت: این آموزش ها براي
توانمندسازي و فراهم کردن بستر اتصال 400 نفر از متقاضیان

 
مشاغل مزیت دار استان به بازار کار ارائه می شود. 

ابراهیمی گفت:الگوي ملی توسعه مشاغل خانگی، در دبیرخانه
توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و
اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سال 96 طراحی و
تصویب شد که براي اجراي و پیاده سازي این طرح، جهاد
دانشگاهی به عنوان یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیلگر،

 
انتخاب شد. 

شناسایی، توانمندسازي (آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار، از مسئولیت هایی

 
است که در اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به عهده جهاد دانشگاهی گذاشته شده است. 

معاون آموزشی جهاددانشگاهی استان افزود: آموزش به متقاضیان مشاغل مزیت دار، به دو صورت عمومی و تخصصی به افراد واجد
شرایط ارائه می شود که دارا بودن سن حداقل 18 سال، بومی بودن در استان محل ثبت نام و نداشتن اشتغال تمام وقت و بیمه

 
کارفرمایی، شرایط لازم براي برخورداري از این آموزشهاست. 

ابراهیمی گفت: متقاضیان می توانند در مشاغل خیاط لباس (پوشاك)، کارباف سنتی (حوله بافی)، پرورش دهنده زنبور عسل،
مترجمی زبان خارجه، تراشکار سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، گلیم باف، ویراستاري (مقاله، کتاب و ...)، پاپیه ماشه ساز، رودوزي
هاي سنتی، نمد دوز مدرن، جاجیم، قالی بافی، دوزنده کیف و ساك پارچه اي، پرده دوز و ملحفه دوز، دوخت لباس مبل، لعاب کار

 
سفال، قلم زن، معرق کار چوب، حصیرباف، بافنده الیاف چوبی و ... در سامانه inhb.ir نام نویسی کنند. 

وي با بیان اینکه نام نویسی تا 8 آبان امسال ادامه دارد افزود: متقاضیان پس از نام نویسی، غربال گري و راستی آزمایی می شوند و
سپس به متقاضیان آموزش ها و مشاوره هاي عمومی و تخصصی و اتصال به بازار ارائه خواهد شد.



آموزش رایگان به 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار

منبع: بازار کارشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1399/08/03

400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار خراسان جنوبی در قالب طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، به صورت رایگان آموزش
می بینند.

400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار خراسان جنوبی در قالب طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، به صورت رایگان آموزش می

 
بینند. 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز خراسان جنوبی؛معاون آموزشی جهاددانشگاهی استان گفت: این آموزش ها براي توانمندسازي
و آموزش رایگان به 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دارفراهم کردن بستر اتصال 400 نفر از متقاضیان مشاغل مزیت دار استان به

 
بازار کار ارائه می شود. 

ابراهیمی گفت:الگوي ملی توسعه مشاغل خانگی، در دبیرخانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در سال 96 طراحی و تصویب شد که براي اجراي و پیاده سازي این طرح، جهاد دانشگاهی به عنوان

 
یک نهاد توسعه اي، واسطه اي و تسهیلگر، انتخاب شد. 

شناسایی، توانمندسازي (آموزش و مشاوره) اشخاص حقیقی و حقوقی و پایدارسازي مشاغل خانگی با اتصال به بازار، از مسئولیت هایی

 
است که در اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به عهده جهاد دانشگاهی گذاشته شده است. 

معاون آموزشی جهاددانشگاهی استان افزود: آموزش به متقاضیان مشاغل مزیت دار، به دو صورت عمومی و تخصصی به افراد واجد
شرایط ارائه می شود که دارا بودن سن حداقل 18 سال، بومی بودن در استان محل ثبت نام و نداشتن اشتغال تمام وقت و بیمه

 
کارفرمایی، شرایط لازم براي برخورداري از این آموزشهاست. 

ابراهیمی گفت: متقاضیان می توانند در مشاغل خیاط لباس (پوشاك)، کارباف سنتی (حوله بافی)، پرورش دهنده زنبور عسل،
مترجمی زبان خارجه، تراشکار سنگ هاي قیمتی و نیمه قیمتی، گلیم باف، ویراستاري (مقاله، کتاب و ...)، پاپیه ماشه ساز، رودوزي
هاي سنتی، نمد دوز مدرن، جاجیم، قالی بافی، دوزنده کیف و ساك پارچه اي، پرده دوز و ملحفه دوز، دوخت لباس مبل، لعاب کار

 
سفال، قلم زن، معرق کار چوب، حصیرباف، بافنده الیاف چوبی و ... در سامانه inhb.ir نام نویسی کنند. 

وي با بیان اینکه نام نویسی تا 8 آبان امسال ادامه دارد افزود: متقاضیان پس از نام نویسی، غربال گري و راستی آزمایی می شوند و
سپس به متقاضیان آموزش ها و مشاوره هاي عمومی و تخصصی و اتصال به بازار ارائه خواهد شد.



هیچ بانکی حق ندارد براي رسیدن به اهداف خود واحد تولیدي را تعطیل کند

منبع: ایرناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1399/08/03

زنجان - ایرنا - رییس کل دادگستري استان زنجان گفت: هیچ بانکی حق ندارد براي رسیدن به اهداف خود واحد تولیدي را
تعطیل کند چراکه راه رسیدن به اهداف ایجاد اخلال در تولید نیست.

زنجان - ایرنا - رییس کل دادگستري استان زنجان گفت:
هیچ بانکی حق ندارد براي رسیدن به اهداف خود واحد
تولیدي را تعطیل کند چراکه راه رسیدن به اهداف ایجاد

 
اخلال در تولید نیست. 

حجت الاسلام صادقی نیارکی روز شنبه در مراسم گشایش
شرکت دانش بنیان حیان پژوه، با تقدیر از مهندسان و
دانشمندان جوان کشور که در شرکت هاي دانش بنیان
فعالیت می کنند، اظهار کرد: امروز دشمنان جمهوري
اسلامی که با خون شهیدان و جوانان ما مبارزه می کنند

 
باید صداي رساي جوانان پرفروغ و امید آفرین ما را که روز به روز توفیقات مختلف کسب می کنند بشنوند. 

وي تصریح کرد: به جوانان کشور می بالیم و حمایت و پشتیبانی کامل خود را از شرکت هاي دانش بنیان و هر شخصی که در زمینه

 
اقتصاد مقاومتی کشور فعالیت کند، اعلام میداریم. 

رییس کل دادگستري استان زنجان خاطرنشان کرد: با توجه به احتیاج کشور به اقتصاد مقاومتی به عنوان مسوول قضایی استان دریغ

 
نخواهیم کرد چراکه در حقیقت نسخه شفابخش گذر از بحران اقتصادي همین اقتصاد مقاومتی و جهش تولید است. 

وي یادآور شد:همه مسوولان کشور حمایت از تولید، اشتغال و جهش تولید را وظیفه خود می دانند که تا حدودي در استان با

 
همکاري دستگاه هاي مرتبط به این هدف دست یافتیم. 

حجت الاسلام صادقی نیارکی با اشاره به نوع فعالیت شرکت دانش بنیان حیان پژوه، بیان کرد: این شرکت نوع تولیدات خود را

 
متناسب با نیاز روز براي کمک به جامعه پزشکی انتخاب کرده که از این نظر هم جاي تقدیر دارد. 

وي افزود: بارها از طرف دستگاه قضا اعلام شده که همه دستگاه ها باید حامی تولید و اشتغال باشند که یکی از دستگاه هاي مهم در

 
این امر بانک ها هستند. 

رییس کل دادگستري استان زنجان ابراز کرد: از سال 93 که شاهد تعطیلی 18 شرکت در پی تملک توسط بانک ها بودیم با همراهی

 
و همکاري سایر دستگاه هاي مرتبط 9 شرکت را به چرخه تولید بازگردانیم . 

 
وي تاکید کرد: بانک ها باید طبق مقررات اسلامی سودها را محاسبه کنند در غیر این صورت سود دریافتی قابل برگشت خواهد بود. 

وي خاطرنشان کرد: نیاز امروز ما معیشت، تولید، اشتغال و به ویژه جهش تولید است که از همین جا اعلام می شود هر واحد تولیدي

 
که نیاز به حمایت دستگاه قضا داشته باشد کمک خواهیم کرد. 

 
برچسب ها 

- دادگستري 



 
- افتتاح طرح 

 
- جهش تولید 

- زنجان



بیش از 53 میلیارد تومان کمک مردمی در خراسان جنوبی جمع آوري شد

منبع: ایرناشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1399/08/03

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خراسان جنوبی گفت: 53 میلیارد و 933 میلیون تومان کمک هاي
مردمی، خیرین و مراکز نیکوکاري استان در نیمه نخست امسال براي نیازمندان جمع آوري شده است.

بیرجند - ایرنا - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره)
خراسان جنوبی گفت: 53 میلیارد و 933 میلیون تومان
کمک هاي مردمی، خیرین و مراکز نیکوکاري استان در

 
نیمه نخست امسال براي نیازمندان جمع آوري شده است. 

به گزارش روز شنبه پایگاه خبري کمیته امداد، رضا سلم
آبادي افزود: از این رقم 24 میلیارد و 58 میلیون تومان
نقدي و 29 میلیارد و 875 میلیون تومان غیرنقدي بوده

 
است. 

وي گفت: مجموع درآمدهاي کمیته امداد در مدت مشابه پارسال 33 میلیارد و 187 میلیون تومان بوده که در سال جاري حدود 63

 
درصد رشد داشته است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی اظهار داشت: مبالغ جمع آوري شده مربوط به صدقات، زکوات، ایتام و محسنین است که در

 
سرفصل هاي مختلف اشتغال، معیشت، ازدواج، مسکن، تحصیل و سایر نیازمندهاي جامعه هدف این نهاد هزینه می شود. 

وي ادامه داد: میزان صدقات جمع آوري شده در 6 ماه نخست سال جاري 2 میلیارد و 291 میلیون تومان بوده است که تحقق 65

 
درصدي برنامه را نشان می دهد. 

سلم آبادي از افزایش 33 درصدي جمع آوري زکات در نیمه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه قبل خبر داد و گفت: در این
مدت بالغ بر چهار میلیارد و 161 میلیون تومان زکات در خراسان جنوبی براي گره گشایی از مشکلات نیازمندان و عمران و آبادانی

 
استان جمع آوري شد که 2 میلیارد و 300 میلیون تومان معادل 57 درصد آن نقدي بوده است. 

وي بیان کرد: از این رقم بالغ بر یک میلیارد و 574 میلیون تومان زکات مستحبی، 570 میلیون تومان زکات واجب (مال)، بیش از

 
یک میلیارد و 331 میلیون تومان فطریه عام و سادات، 683 میلیون تومان کفاره و مابقی رد مظالم بوده است. 

مدیرکل کمیته امداد خراسان جنوبی افزود: در این مدت کشاورزان و دامداران استان 25 هزار و 333 کیلوگرم گندم، پنج هزار و 131

 
کیلوگرم جو، 176 کیلوگرم خرما، 2 نفر شتر و 227 رأس گوسفند را به عنوان زکات مال پرداخت کردند. 



وي تصریح کرد: با توجه به وضعیت استان 95 درصد زکات جمع آوري شده در بخش محرومان و بقیه در بخش پروژه هاي عمرانی

 
عام المنفعه هزینه شده است. 

وي گفت: از ابتداي امسال تاکنون در بحث محرومین، هزینه هفت سري جهیزیه، 257 مورد امور تحصیلی و 21 هزار و 587 مورد
معیشت نیازمندان، 307 مورد درمان، 31 مورد مرمت و بازساري مسکن و 16 هزار و 845 مورد سایر مصارف از محل پرداخت زکات

 
تامین شد. 

 
سلم آبادي ادامه داد: اکنون 663 عامل افتخاري و 244 مبلغ، جمع آوري زکات در استان خراسان جنوبی را برعهده دارند. 

وي گفت: کمک هاي مبتنی بر نیاز طی این مدت 13 میلیارد و 782 میلیون تومان بوده است که رشد 26 درصدي را نسبت به مدت

 
مشابه نشان می دهد. 

 
برچسب ها 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- خراسان جنوبی 

 
- کمک هاي مردمی 
- موسسات نیکوکاري



چرا باید در دانشگاه تخصصی تحصیل کنیم؟

منبع: جمارانشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1399/08/03

آنچه باید پیش از انتخاب دانشگاه و انتخاب رشته بدانید.

 
آنچه باید پیش از انتخاب دانشگاه و انتخاب رشته بدانید. 

 
 

اصلی ترین و کارسازترین عامل توسعه دانش، پژوهش و فناوري در هر کشوري، دانشگاه هاي آن کشور هستند. دانشگاه، مکانی
مناسب براي پی ریزي زیرساخت ها و بسترسازي براي تحولات علمی و رشد ذهن هاي جوان و خلاق است. بنابراین می توان دانشگاه

 
هاي هر کشور را شاخص هاي رشد کمی و کیفی آن کشور دانست. 

در میان علوم دانشگاهی، علوم انسانی است که هویت ساز است؛ زیرا فرهنگ ساز است. در واقع هویت هر جامعه، نتیجه فرهنگ آن
جامعه است. علوم انسانی میراث فرهنگی ما را در بر دارد و ما را به گذشته مان پیوند می دهد و به خدمت به کشورمان متعهد می
سازد. این امر به حفظ هویت و استقلال کشور کمک می کند و باعث تقویت فرهنگ بومی و خودباوري می شود. بنابراین جوامع

 
دانشگاهی بایستی در جهت رشد این علوم انسان ساز برنامه ریزي نموده و گام بردارند. 

مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر با پشتوانه هیئت امنا و هیئت موسس با تجربه و خبره در سال 1390 تأسیس گردید که جهت رسالت
و ارزش هاي دینی تعیین شده از سوي هیئت امنا داراي دو واحد خواهران و برادران می باشد. این مؤسسه در سال هاي اخیر از رشد
کمی و کیفی مطلوبی بهره برده و در حال حاضر داراي 47 رشته در مقاطع مختلف می باشد. از آن جا که از آغاز، کیفیت علمی و
توانمندسازي دانشجویان جهت کارآفرینی و اشتغال، اولویت اصلی طلوع مهر بوده است، اساتیدي بنام با سابقه علمی درخشان جهت

 
مدیریت گروه ها و عضویت در هیأت علمی این موسسه به کار گرفته شده اند. 

هم اکنون مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر با بهره گیري از فضاي آموزشی استاندارد، کلاس هاي مجهز به سیستم پیشرفته کمک
آموزشی، کتابخانه، سالن جلسات، امکانات ورزشی، شبکه وایرلس، سایت رایانه و دیگر امکانات با بیش از 7000 مترمربع زیربناي

 
آموزشی، داراي ظرفیتی افزون بر 3000 دانشجو در واحدهاي خواهران و برادران می باشد. 



 
رشته ها و مقاطع تحصیلی 

با توجه به نقش بی بدیل علوم انسانی در ابعاد ذهنی، فکري، روانی و معنوي جامعه، و رویکرد مجموعه براي ایفاي نقش در جهت
تحقق اهداف والاي انقلاب اسلامی، مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر، بناي خود را بر گسترش علوم انسانی گذاشت. این مؤسسه در
سال 1390 با پذیرش دانشجو در دو رشته کارشناسی ناپیوسته فعالیت خود را آغاز نمود و در سال هاي بعد با توجه به بهره وري
مناسب و ظرفیت بالاي علمی، موفق به پذیرش در رشته هاي مختلف در مقاطع کاردانی تا کارشناسی ارشد گردید. این مؤسسه در
حال حاضر فعالیت خود را در 47 رشته تحصیلی فعال شامل 21 رشته کارشناسی ارشد، 13 رشته کارشناسی پیوسته، 10 رشته

 
کارشناسی ناپیوسته و 3 رشته کاردانی پیوسته با قدرت ادامه می دهد. 

 
 

 
امکانات، ویژگی ها و برنامه ها 

موسسه برتر و تخصصی علوم انسانی با مدرك معتبر مورد تایید وزارت علوم بهره مندي از اساتید برتر دانشگاه هاي تهران و قم کارگاه
هاي تخصصی مهارت آموزي کاربردي سامانه تعاملی قدرتمند آموزش مجازي با پهناي باند اختصاصی شهریه مناسب و تخفیف شهریه
براي دانشجویان ممتاز تسهیلات دانشجویی و صندوق رفاه با پوشش 100% شهریه حمایت ویژه از انتشار کتب و مقالات اساتید و
دانشجویان تدوین مجله علمی پژوهشی «مدیریت راهبردي و آینده پژوهی» فضاي آموزشی و تجهیزات استاندارد دسترسی آسان از
نظر موقعیت مکانی تکریم ارباب رجوع و انجام امور اداري به صورت غیرحضوري برگزاري اردوها، مراسم ها و مسابقات مختلف مذهبی،
اجتماعی، ورزشی و ... تشکیل انجمن هاي علمی، کانون هاي فرهنگی-ورزشی و کانون فارغ التحصیلان



 
 

 
آینده پژوهی 

(Futures Studies) آینده تنها دارائی ماست؛ باید به آن اندیشید، مطالعه کرد و براي مطلوب ساختنش، اقدام نمود. آینده پژوهی
حوزه دانشی راهبردي و جوان با عمري در حدود یک سده در جهان و چند دهه در ایران، براي مطالعه، یادگیري و سودمندي است.
هدف از این دانش بهبود وضعیت بشر با طراحی آینده مطلوب و اقدام هاي مربوط به آن است. آینده پژوهی دانشی فرارشته اي و

 
ارزش مدار است که هر زیست بومی باید مبتنی بر معرفت شناسی خود، آینده پژوهی و آینده سازي نماید. 

مؤسسه آموزش عالی طلوع مهر در راستاي رسالت آینده نگري خود، از سال 1394 با هدف توسعه حوزه آینده پژوهی و گام برداشتن
در راستاي گسترش فرهنگ آینده نگري، بهبود تصمیم گیري و ساختن آینده اي مطلوب براي جامعه، اقدام به تأسیس رشته
مهندسی آینده پژوهی در مقطع کارشناسی ارشد نموده است. این رشته با حضور دانشجویان فعال و علاقه مند به یادگیري، ظرفیت
بسیار خوبی را براي شناسایی مسائل و چالش هاي مختلف این حوزه در سطوح خرد و کلان، علی الخصوص چالش هاي آینده کشور،
فراهم نموده است. علاوه بر این مؤسسه طلوع مهر اقدام به برگزاري همایش ها، نشست ها و دوره هاي تخصصی در حوزه آینده پژوهی

 
نموده است. 

 
پذیرش دانشجو 

پذیرش در این موسسه از طریق انتخاب رشته بدون کنکور (بر اساس سوابق تحصیلی) و همچنین انتخاب رشته داوطلبان مجاز در

 
کنکور سراسري امکان پذیر می باشد. 

 
جهت دریافت مشاوره رایگان پذیرش می توانید با شماره تلفن 02532810006 تماس حاصل فرمایید. 

 
موقعیت مکانی 



 
واحد برادران: قم، پردیسان، بلوار دانشگاه، بلوار شهروند شمالی 

 
تلفن: 025-33555610 

 
واحد خواهران: قم، خیابان شهید فاطمی (دورشهر)، نبش میدان رسالت 

 
تلفن: 025-37730080 

جهت کسب اطلاعات بیشتر می توانید به پایگاه اطلاع رسانی طلوع مهر مراجعه نموده و یا از صفحات موسسه در شبکه هاي مجازي با

 
شناسه @tolouemehr بازدید فرمایید. 

 
اخبار مرتبط 2 طرح زیرساختی دانشگاه حضرت معصومه(ع) قم افتتاح شد 

 
سمینار «کهکشان پنهان درون» در قم برگزار می شود 

 
روزانه 60 هزار قمی براي شناسایی موارد مشکوك به کرونا غربال می شوند 

 
نماینده قم درمجلس شوراي اسلامی: قم به پایان کرونا نرسیده است 

 
نمایشگاه مجازي عکس کرونا در قم با حضور ایرنا 

 
انتهاي پیام 

این مطلب برایم مفید است بلی 0 نفر این پست را پسندیده اند



پیشی گرفتن رشد ناهمگون شهرنشینی از سیاست هاي شهري

منبع: ایرناشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران-ایرنا- «معصومه اشتیاقی» جامعه شناس، در خصوص اهمیت مشارکت محلی و تاثیر آن بر ساماندهی حاشیه نشینی
می گوید: مادامی که ساکنان سکونتگاه هاي غیر رسمی نقش مداخله ایی در سرنوشت شهر و مکان سکونت شان نیابند،

اجراي برنامه ها و سیاست ها از سوي دولت با دشواري همراه خواهد بود.

تهران-ایرنا- «معصومه اشتیاقی» جامعه شناس، در
خصوص اهمیت مشارکت محلی و تاثیر آن بر ساماندهی
حاشیه نشینی می گوید: مادامی که ساکنان سکونتگاه هاي
غیر رسمی نقش مداخله ایی در سرنوشت شهر و مکان
سکونت شان نیابند، اجراي برنامه ها و سیاست ها از سوي

 
دولت با دشواري همراه خواهد بود. 

به گزارش روز شنبه ایرنا، یکی از مهمترین مسائل
اجتماعی که امروزه بسیاري از شهرها، خصوصا کلان
شهرها با آن مواجه هستند، رشد و توسعه شتابان و

ناهمگون شهرنشینی بوده است که منجر به شکل گیري سکونتگاه هاي غیررسمی (حاشیه نشینی) است. حاشیه نشینان معمولا
کسانی هستند که به دلیل نارسایی شیوه هاي تولید محل سکونت خود و بازده پایین آن به شهرها روي می آورند ولی به علت
نداشتن مهارت، سرمایه و تحصیلات نمی توانند جذب اقتصاد و بازار کار شوند. از این رو این امر باعث عدم تمکن مالی آن ها شده و

 
آن ها را به حاشیه رانده و مجبور به سکونت در محله هاي ارزان می کند. 

گزارش سازمان ملل در خصوص نسبت جمعیت شهري که در مناطق زاغه نشین در سراسر جهان زندگی می کنند، حاکی از این است
که بین سال هاي 2000 تا 2014 از 28 درصد به 23 درصدکاهش یافته است. این روند مثبت، اخیراً معکوس شده و در سال 2018
به 23.5 درصد افزایش یافته است. بطوریکه تعداد مطلق افرادي که در زاغه ها یا سکونتگاه هاي غیررسمی زندگی می کنند به بیش از
1 میلیارد نفر افزایش یافته است که 80 درصد آن به سه منطقه شرقی یا جنوب شرقی آسیا (370 میلیون) ، زیر صحراي آفریقا

 
(238 میلیون) و آسیاي مرکزي و جنوبی (227 میلیون) متعلق است. 

در ایران نیز میزان و گستره ي سکونتگاه هاي غیررسمی، در شهرها و مناطق مختلف، متفاوت است و به دلیل اینکه این سکونتگاه ها
فاقد سند رسمی هستند، آمار دقیقی از حاشیه شینی در دست نیست. اما بررسی ها و مطالعات انجام شده حاکی از این هستند که
بسیاري از شهرها با این مشکل رو به رو هستند.در این مورد، «نریمان مصطفایی» مدیرکل دفتر ستاد ملی بازآفرینی شهري وزارت راه
و شهرسازي نیز در مصاحبه اي در سال 1396 و با خبرگزاري ایرنا ضمن اشاره به زندگی شهروندان در سکونتگاه هاي غیررسمی،
گفته بود که حدود 30 درصد جمعیت شهري ایران در سکونتگاه هاي غیررسمی کشور ساکن هستند و مساحت این سکونتگاه ها به
حدود 48 هزار هکتار می رسد. پیش از این نیز «مجید روستا» عضو هیات مدیره شرکت بازآفرینی شهري ایران در گفت و گویی با
«پایگاه خبري وزارت راه و شهرسازي» عنوان کرده بود که ساکنین سکونتگاه هاي غیررسمی یا حاشیه نشینان افرادي هستند که از



روستاها و شهرها مهاجرت کرده اند و 30 درصد از آن ها، افراد کم درآمدي هستند که از زندگی مناطق شهري به حاشیه نشینی پناه

 
آورده اند. 

طبق برآوردهاي وزارت مسکن و شهرسازي، 49 محله در شهر تهران داراي سکونتگاه هاي غیررسمی هستند که محلات مساحتی بالغ
بر 5553.29 هکتار و جمعیتی در حدود 1277082 نفر را در بر می گیرند. کل وسعت سکونتگاه هاي غیررسمی در استان تهران نیز
به 8700 هکتار می رسد.بنابراین با توجه به افزایش آمار حاشیه نشینی و بروز مسائل و مشکلات ناشی از آن نظیر آسیب هاي
اجتماعی، بررسی دلایلی که بر این مساله دامن می زنند، نیز ضرورت دارد. اهمیت این موضوع سبب شد پژوهشگر ایرنا با «معصومه

 
اشتیاقی»، جامعه شناس و کارشناس مسائل شهري، گفت و گویی انجام دهد که در ذیل مشروح آن را می خوانید: 

 
مهاجرت مهم ترین علت شکل گیري سکونتگاه هاي غیر رسمی 

معصومه اشتیاقی در خصوص مهاجرت و تاثیر آن بر حاشیه نشینی گفت: یکی از عمده ترین علل پیدایش حاشیه ها در اغلب
کشورهاي جهان رشد شتابان شهري (به خصوص در جهان سوم) است که این امر نیز معلول مهاجرت هاي افسار گسیخته است. در
این میان، نامتوازنی و نابرابري سطح زندگی در روستا و شهر زمینه هاي مهاجرت را فراهم کرده و پس از مدتی سازمان ها و مسئولان
کنترل کننده شهري از پذیرش آنها عاجز می مانند و تعدادي از روستاییان نمی توانند خود را با محیط وفق دهند و جذب حاشیه

 
شهري می شوند. 

وي افزود: کلان شهرهایی مثل تهران به دلیل کارکرد تدارکاتی و خدماتی و نقش تصمیم سازي و انباشت سرمایه و نیز فرصت هاي
شغلی؛ زمینه هاي جذب و مهاجرت افراد را بیش از پیش فراهم کرده و این شهرها را به یکی از مهمترین قطب هاي مهاجر پذیر
تبدیل کرده است. در حال حاضر نیز بیشترین تخصیص بودجه مربوط به کلانشهرها و سپس مراکز شهرها است و این روند باعث ایجاد
تجمع ثروت و امکانات در شهرهایی مانند تهران می شود و طبیعتاً مؤلفه هاي جذابی براي مهاجرت از روستاها و شهرهاي کوچک به

 
شهرهاي بزرگ براي زندگی بهتر و بهره بردن از خدمات و امکانات آن شهر در طول زمان محسوب می شود. 

 
افزایش قیمت مسکن یکی از دلایل گسترش سکونتگاه هاي غیررسمی 

اشتیاقی یکی دیگر از عواملی که منجر به سکونتگاه هاي غیررسمی یا همان حاشیه نشینی در کلان شهرها می شود را در افزایش
قیمت مسکن می داند و در این زمینه می گوید: افزایش قیمت مسکن یکی از عواملی است که بر حاشیه نشینی دامن می زند.
بطوریکه کم درآمدها در زمینه مسکن به دلیل کاستی هاي برنامه ریزي مسکن نه تنها از کمک هاي دولت محرومند؛ بلکه نهادهاي
جدید اقتصادي یعنی بانک ها نیز آنان را زیر پوشش نمی برند. لذا این گونه گروه هاي اجتماعی نا امید از برنامه ریزي کالبدي رسمی
که معیارها و ضوابط آرمانی آن، حق شهروندي را از آنان سلب می کند به پهنه هایی از منطقه ي شهري روي می آورند که فاقد
ضوابط پایدار و همه جانبه است و معمولا نیز در بیرون از حریم شهرها قرار دارند. بنابراین از یک سو افزایش قیمت مسکن و از سوي
دیگر کاستی برنامه ریزي کالبدي و پایدار، خود عاملی براي سکونت اقشار ضعیف جامعه در محلات حاشیه نشین می شود. از یک سو
افزایش قیمت مسکن و از سوي دیگر کاستی برنامه ریزي پایدار، عاملی براي سکونت اقشار ضعیف جامعه در محلات حاشیه نشین می

 
شود. 

وي افزود: از سوي دیگر برنامه مسکن اجرا شده توسط دولت ها در عمل نتوانسته جلوي اسکان غیررسمی، مسکن غیرایمن و
غیراستاندارد و غیر قانونی را بگیرد. به عبارتی، اگر چه در طی سال هاي متمادي سیاست هاي مختلفی در حوزه مسکن به اجرا درآمده
است لیکن نتوانسته منجر به تامین مسکن اقشار کم درآمد و دهک هاي پایین درآمدي شود و براي مثال بسیاري از حاشیه نشینان



دره فرحزاد در طول زمان توسط کم درآمدها (اغلب مهاجران روستایی) ایجاد شده، کسانی که به دلیل گرانی مسکن و عدم توانایی

 
مالی مناسب ناچار ازسکونت در این بافت شدند و پدیده هایی مثل حاشیه نشینی را به وجود آورده اند. 

 
از بین بردن فقر پیش نیاز قطع زنجیره بازتولید سکونتگاه هاي غیررسمی 

این جامعه شناس در خصوص مدیریت شهري و نواقص حاکم در ساماندهی حاشیه نشینی گفت: کشورهاي مختلف براي حل مشکل
حاشیه نشینی سیاست هاي مختلفی از قبیل تخریب، بهسازي و توانمندسازي در پیش گرفته اند که کشور ما نیز از آن جمله است.
اما اینکه چرا این موضوع هنوز لاینحل باقی مانده و روند رو به رشدي دارد، باید گفت که در توانمندسازي و بازآفرینی شهري اگر چه
بر رویکرد توانمند نمودن جامعه هدف آسیب  پذیر اجتماعی تاکید شده است لیکن به دلایل مختلف کلان، میانی و سطح خرد،
اقدامات مذکور به حد کافی اثربخش و موثر نبوده است. این پژوهشگر افزود: در شرایطی که ساختارهاي کلان جامعه با مشکلات

 
عظیم اقتصادي، تورم و کاهش قدرت خرید افراد مواجه است و از سوي دیگر بیکاري یکی از معضلات اساسی آن به شمار 

می رود؛ چطور می توان با تزریق مقطعی برخی خدمات، امید به موفقیت اهدافی داشت که یکی از الزامات آن پایداري اقتصادي و
اجتماعی اقشار آسیب  پذیر در دهک پایین درآمدي است.با تزریق مقطعی برخی خدمات، نمی توان امید به موفقیت اهدافی داشت که

 
یکی از الزامات آن پایداري اقتصادي و اجتماعی اقشار آسیب  پذیر در دهک پایین درآمدي است. 

وي گفت: از طرفی تاکید عمدتا کالبدي براي حل مساله، با تزریق پول در بخش زیرساخت و ارائه خدمات پایه به تنهایی و بدون
لحاظ کردن توانمندسازي اجتماع محلی نمی تواند در دراز مدت مفید واقع شود. مادامی که بخشی از جامعه از کمترین مهارت و
تخصص برخوردار بوده و وارد مشاغل کاذب و مقطعی شوند و از سوي دیگر مهم ترین دغدغه شان داشتن سرپناه حداقلی براي زنده
ماندن باشد، مکانیزم هاي توانمندسازي و پایداري شهري امکان تحقق به کمترین و بدترین شکل را خواهد داشت. لذا درگیر نشدن
جامعه محلی در ارتقاي زندگی خویش و کمترین ارتباط با نهادهایی که خود را متولی حل و ساماندهی سکونتگاه هایشان می دانند، از

 
عوامل مخلی است که روند اجرا را تحت الشعاع قرار می دهد. 

اشتیاقی افزود: گر چه بر ظرفیت سازي مدنی براي ورود به این محلات و ارتباط گیري با جامعه هدف براي آموزش و ارتقاي مهارت
هاي اجتماعی و کارآفرینی تاکید شده است اما در عمل نهادهاي خودجوش مردمی کمی در این سکونتگاه ها فعالیت دارند که نتیجه
این امر، عدم شناسایی جامع نیازهاي محلات هدف است. این در حالی است که در کشورهایی که موفق شدند تا حد زیادي این
سکونتگاه هاي غیررسمی را کنترل و ساماندهی کنند، سیاست هاي چندگانه حول مشارکت جامعه محلی هدف، نهادهاي مدنی و

 
تسهیل  گري دولت با ارائه خدمات و تسهیلات رخ داده است. 

وي ادامه داد: بنابراین فاصله گرفتن از نگاه کالبد محور توسعه به نگاه اجتماعی با هدف سرزندگی اجتماعی و اقتصادي حیات این
محلات از مواردي است که کمتر در دستور کار قرار گرفته و لازم است تنظیمات بر این مبنا بازنگري و اجرا شود. مادامی که کنشگران
اصلی این مساله یعنی ساکنان سکونتگاه هاي غیر رسمی نقش مداخله اي در سرنوشت شهر و مکان محل سکونت شان نیابند اجراي
برنامه ها از سوي دولت و شهرداري ها امري دشوار و با کمترین اثربخشی خواهد بود. زیرا بازآفرینی شهري پایدار مستلزم توجه به
ظرفیت هاي خود این محلات هدف است و فعال کردن این ظرفیت ها پیشنیاز اقدامات و مداخله ها است. پرداختن جدي به مسئله

 
«فقر شهري» پیش نیاز جلوگیري و قطع زنجیره بازتولید موضوع سکونتگاه هاي غیررسمی در کشور و از جمله تهران است. 

 
برچسب ها 

 
- اختصاصی ایرنا 



 
- زاغه 

- حاشیه نشینی بزهکاري



توسعه زیرساخت ها یکی از الزامات ایجاد اقتصاديِ پایدار در گیلان/ مجلس

در خصوص بومی نگري در بازارچه هاي مرزي ورود کند

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1399/08/03

سید علی آقازاده گفت: یک سرمایه گذار براي سرمایه گذاري نیاز به امنیت شغلی در بحث ترانزیت و بازارچه هاي مرزي دارد
که بحث امنیت در استان گیلان برقرار بوده و مجلس شوراي اسلامی در خصوص بومی نگري در مرزهاي استان و کشور

علیرغم وجود قوانین برنامه ویژه اي دارد. The post توسعه زیرساخت ها یکی از الزامات ...
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- کد خبر:531909 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس در نشست خبري: توسعه زیرساخت ها یکی از الزامات ایجاد اقتصاديِ پایدار در گیلان/ مجلس در
خصوص بومی نگري در بازارچه هاي مرزي ورود کند سید علی آقازاده گفت: یک سرمایه گذار براي سرمایه گذاري نیاز به امنیت
شغلی در بحث ترانزیت و بازارچه هاي مرزي دارد که بحث امنیت در استان گیلان برقرار بوده و مجلس شوراي اسلامی در خصوص

بومی نگري در مرزهاي استان و کشور علیرغم وجود قوانین برنامه ویژه اي دارد. به گزارش 8دي، سید علی آقازاده امروز در جمع
خبرنگاران بیان اینکه مرزي بودن استان گیلان یک ظرفیت بسیار خوب براي این استان محسوب می شود، اظهار کرد: استان گیلان
یکی از استان هاي مرزي کشور بوده و با کشورهاي آسیاي میانه، قفقاز و اروپاي شرقی مرزهاي دریایی و زمینی دارد که این امر منجر

 
به رشد اقتصادي و اشتغال پایدار در گیلان می شود. 

وي با اشاره به برنامه مجلس شوراي اسلامی در خصوص بومی نگري در بازارچه هاي مرزي کشور گفت: یک سرمایه گذار براي سرمایه
گذاري نیاز به امنیت شغلی در بحث ترانزیت و بازارچه هاي مرزي دارد که بحث امنیت در استان گیلان برقرار بوده و مجلس شوراي

 
اسلامی در خصوص بومی نگري در مرزهاي استان و کشور علیرغم وجود قوانین برنامه ویژه اي دارد. 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شوراي اسلامی با اذعان به اینکه در ترانزیت و بازارچه هاي مرزي استان امنیت بسیار خوبی حاکم
است، تصریح کرد: در خصوص امنیت در مناطق اقتصادي و ترانزیت، قوانین بسیار خوبی وجود داشته و با تلاش هاي نیروي انتظامی

 
امنیت خوبی در مرزهاي استان گیلان برقرار بوده و این امر منجر به توسعه اقتصاد پایدار در استان شده است. 

آقازاده با تأکید بر لزوم توجه به کریدورهاي شمال به جنوب در استان گیلان افزود: با توجه به بسترهاي جغرافیایی، اقتصادي و
گردشگري در استان قوانین خوبی در خصوص افزایش صادرات و ایجاد امنیت وجود دارد لذا ترانزیت کالا در این استان از طریق

 
کریدور شمال به جنوب به درستی و به خوبی انجام شود. 

وي یکی از الزامات ایجاد اقتصاديِ پایدار در استان را توسعه زیرساخت هاي لازم در استان دانست و بیان کرد: استان گیلان با
کشورهاي آسیاي میانه، اروپاي شرقی و قفقاز در ارتباط بوده و در حوزه صادرات ترانزیتی محدودیتی وجود ندارد ولی لازمه رشد
اقتصادي پایدار استان توسعه زیرساخت هاي ازجمله صنایع تبدیلی، تکمیل خطوط راه آهن، افزایش سردخانه و انبارداري و توسعه

 
منطقه آزاد است. 



عضو مجمع نمایندگان استان گیلان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به نقش فرهنگ سازي در کاهش سرقت کشور گفت: رمز
ماندگاري و برقراري امنیت رعایت پایدار قانون است، لذا باید با فرهنگ سازي، آشنایی مردم با قوانین و استفاده از هنرمندان به

 
کاهش سرقت در کشور کمک کرد. 

آقازاده اقدامات پشتیبانی در مرزهاي کشور و استان را کافی ندانست و تصریح کرد: با تلاش نیروهاي مرزبانی امنیت خوبی در مرزهاي
کشور برقرار است ولی مقدار اقدامات پشتیبانی در مرزبانی کافی نبوده و یکی از محورهاي در حال پیگیري کمیسیون امنیت ملی

 
هوشمند سازي امنیت در مرزهاي است . 

 
- امنیت مرزهاي گیلان 

 
- سید علی آقازاده 

 
- عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط خمام استانداردهاي لازم براي شهرستان شدن را دارد/ مجلس یازدهم پیگیر شهرستان شدن این بخش بیمارستان
جامع 800 تختخوابی در رشت احداث می شود نفوذ دشمن از راه هایی مانند سند 2030 براي غارت کشورها/ مجلس دهم در
خصوص این سند منفعل عمل کرده است عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس: صبر جمهوري اسلامی هم حدي دارد ضرورت موضع

 
گیري صریح و قدرتمندانه جمهوري اسلامی نسبت به پیمان جدید امارات با رژیم صهیونیستی 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



حدود 5میلیارد و 790تومان صدقه در استان گیلان جمع آوري شده است

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان گیلان، گفت: مردم نیکوکار استان گیلان، طی شش ماهه نخست امسال حدود 5میلیارد
و 790میلیون تومان صدقه دادند. The post حدود 5میلیارد و 790تومان صدقه در استان گیلان جمع آوري شده است

appeared first on پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.
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طی شش ماه نخست امسال؛ حدود 5میلیارد و ي1ي30تومان صدقه در استان گیلان جمع آوري شده است مدیرکل کمیته امداد
امام(ره) استان گیلان، گفت: مردم نیکوکار استان گیلان، طی شش ماهه نخست امسال حدود 5میلیارد و ي1ي30میلیون تومان

صدقه دادند. به گزارش 8دي،  عباس، اهرابی، با اشاره به اینکه 258 هزار صندوق صدقه بزرگ، متوسط و کوچک در سطح استان
نصب و توزیع شده است، افزود: صدقه اهدایی در همان محل جمع آوري شده براي رفع نیاز محرومان و مددجویان منطقه هزینه می

 
شود و به هیچ عنوان از این کمک ها براي انجام فعالیت هاي تشکیلاتی و سازمانی استفاده نمی شود. 

وي، با برشمردن موارد مصرف وجوهات صدقات، گفت: مراحم دریافتی براي کمک به خرید، ساخت و تکمیل مسکن مددجویان، کمک
به امر ازدواج نیازمندان، کمک به ارتقاي شاخص هاي بهداشتی و هزینه هاي درمانی نیازمندان، ارائه خدمات فرهنگی و تحصیلی به

 
دانش آموزان و دانشجویان تحت حمایت، هزینه می گردد. 

مدیرکل کمیته امداد امام(ره) استان گیلان ضمن تقدیر از همراهی همیشگی مردم نوعدوست استان در دستگیري از نیازمندان ، با
تأکید بر اینکه شرایط مواجهه با بیماري منحوس کرونا و آسیب هاي ناشی از آن، عاملی براي کاهش مراحم و مساعدت هاي هم

 
استانی هاي معزّز نشده است، بیان کرد: مردم خیّر همانند سال گذشته در این راه خیر قدم برداشته و مشارکت نموده اند. 

اهرابی، در پایان با اشاره به شیوه هاي نوین و الکترونیکی براي پرداخت صدقه، گفت: نیکوکاران می توانند با شماره گیري کد

 
دستوري #0138877 و یا ارسال پیامک بدون متن به 8877 با سهولت صدقه روزانه خود را پرداخت نمایند. 

 
- عباس اهرابی 

 
- کمیته امداد گیلان 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -



- اخبار مرتبط تعدادي از ایتام و کودکان محسنین میهمان فرماندهی یگان ویژه نیروي انتظامی گیلان شدند موفقیت دانش آموزان
گیلانی تحت پوشش کمیته امداد در کنکور سراسري 99 راهیابی 17 اثر مددجویان گیلان در جشنواره قرآنی باران وحی به مرحله
کشوري همکاري 58 راهبر شغلی در ایجاد اشتغال براي مددجویان استان گیلان دست پر مهر حدود 36هزار حامی بر سر ایتام و

 
فرزندان محسنین گیلانی    

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



مردم را ناامید نکنید/ علاقه مندم حداقل 10 مدیر شهرستانی را در نمازجمعه

براي پاسخگویی ببینم

منبع: 8 دي خبرشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1399/08/03

مظفري گفت: اگر مدیري هستیم فقط براي وجود مردم است پس مردم را دریابید و آن ها را ناامید نکنید. The post مردم
appeared first on را ناامید نکنید/ علاقه مندم حداقل 10 مدیر شهرستانی را در نمازجمعه براي پاسخگویی ببینم

پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز.

 
 http://www.8deynews.com پایگاه خبري تحلیلی 8دي نیوز

 
- رودسر 13ي3ي3/0ي2/03 - 13:1ي1 

 
- کد خبر:531843 

فرماندار رودسر در جلسه شوراي اداري این شهرستان:  مردم را ناامید نکنید/ علاقه مندم حداقل 10 مدیر شهرستانی را در نمازجمعه
براي پاسخگویی ببینم مظفري گفت: اگر مدیري هستیم فقط براي وجود مردم است پس مردم را دریابید و آن ها را ناامید نکنید. به

گزارش 8دي، محمد مهدي مظفري، فرماندار رودسر صبح امروز در جلسه شوراي اداري این شهرستان با بیان اینکه در این شرایط
جامعه امر به معروف، امر به رعایت ضوابط بهداشتی است اظهار کرد: شرایط بهداشتی هم براي مدیران و هم براي ارباب رجوع باید

 
مهیا باشد. 

مظفري با تاکید بر تکریم ارباب رجوع گفت: در شرایط کنونی جامعه تکریم ارباب رجوع ضرورت دارد که حداقل کسانی که به شما

 
مراجعه میکنند با روي گشاده مواجه شوند زیرا قطعا بخشی از آلام مردم اینگونه کمرنگ تر خواهد شد. 

فرماندار رودسر با اشاره به اینکه پاسخگویی به مکاتبات بین ادارات یا فرمانداري و ادارات انجام می شود ولی پاسخی دریافت نمی شود

 
گفت: پاسخگویی به مکاتبات اداري ظرف مدت 48ساعت از مصوبات جلسه امروز و مطالبه من است. 

وي با تاکید بر نظارت بر رفتار کارکنان با یکدیگر و مردم، حفاظت از اموال، ساختمان ها، امکانات، تجهیزات و خودروهاي دولتی تاکید

 
کرد: مسئول مستقیم حفاظت از این اموال و رفتار ها مدیران هستند. 

مظفري اشتغال آفرینی را از مهم ترین نیاز هاي امروز جامعه دانست و افزود: حمایت از سرمایه گذار بسیار مهم است ولی سرمایه گذار
از این شهرستان فراري است؛ علت یابی کنید که چه کسی نمیخواهد در این شهر سرمایه گذاري شود تا من در مقابل او محکم

 
بایستم. 

فرماندار رودسر با بیان اینکه حضور مدیران در کنار مردم امید آفرینی می کند گفت: مدیران امروز باید به سراغ منابع مالی اي که به

 
سختی تامین شده است بروند. 

وي با اشاره به پیگیري مبادله ها، پروژه هاي زنگار بسته اي که سالیان طولانی به طول انجامیده، وضعیت بازار، پروژه هاي کشاورزي،
پروژه هاي انتقال آب کم فشار، پایش تصویري، سگ هاي ولگرد و زباله بیان کرد: اگر مدیري هستیم فقط براي وجود مردم است پس



 
مردم را دریابید و ناامید نکنید. 

 
مظفري گفت: من در نماز جمعه حضور دارم و علاقه مندم حداقل 10 مدیر را ببینم که پاسخگوي مردم هستند. 

وي در پایان افزود: هیچ مدیري حق ندارد اختلافات اداري را به دستگاه قضایی ارجاع دهد مگر اینکه من در حوزه خودم نتوانم این

 
موضوع را حل کنم. 

 
- سگ گردانی 

 
- فرماندار رودسر 

 
- فرمانداري رودسر 

 
- ویروس کرونا 

 
لینک در حافظه کپی شد! 

 
 -

 
 -

 
 -

 
 -

- اخبار مرتبط هشدار تلخ سازمان جهانی بهداشت درباره پاییز و زمستان سیاه سلیقه هاي سیاسی و تفکر حزبی در اقدامات اجرایی
خلل ایجاد می کند/ مدیر یک شهرستان فرماندار آن است عقیم شدن آقایان؛ تلخ ترین عارضه ابتلا به کرونا آزمایش رایگان تشخیص

 
کرونا براي زوجین نابارور اقدامات احتیاطی براي پیشگیري از کرونا در دورهمی هاي کوچک 

 
نظرات 

 
- دیدگاه هاي ارسال شده توسط شما، پس از تائید توسط پایگاه خبري تحلیلی 8دي در وبسایت منتشر خواهد شد. 

 
- پیام هایی که حاوي تهمت یا افترا باشد، منتشر نخواهد شد. 

ارسال نظر



اقدامات جالب کشورهاي مختلف براي نجات صنعت گردشگري

منبع: روزنامه فرصت امروزشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1399/08/03

 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف براي نجات صنعت گردشگري 

بحران کرونا بیش از هر چیزي به صنعت گردشگري ضربه وارد کرده است. درواقع عدم سفر به معناي از دست رفتن امکان سودآوري
بسیاري از برندها و حتی کشورها است. در این رابطه این صنعت یکی از منابع درآمدي مهم تقریبا تمامی کشورهاي جهان بوده و این
مسئله باعث شده است تا شاهد راهکارهایی براي بهبود اوضاع باشیم. در این راستا چند نمونه از جالب ترین آنها را بررسی خواهیم
کرد. این امر می تواند به ایده اي براي سایر کشورها و برندها تبدیل شود تا به جاي تسلیم شدن در برابر این بحران، به شرایط ایده آل
سابق خود نزدیک شوند. در این راستا فراموش نکنید که تداوم فعالیت هاي شما باعث خواهد شد تا در صورت بروز یک بحران دیگر،

 
سختی هاي به مراتب کمتري را داشته باشید. تحت این شرایط بهترین آینده در انتظار شما خواهد بود. 

 
1-مکزیک 

 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف نجات صنعت گردشگري 

شاید بتوان جاذبه اصلی این کشور را جزایر کاراییب دانست که هر ساله سود قابل توجهی را براي این کشور به همراه داشته است. در
این راستا با توجه به این امر که هنوز براي پایان این ویروس زمان مشخصی تعیین نشده است، مسئولان این کشور جهت عدم بیکاري
گسترده و قطع یکی از منابع درآمدي اصلی خود، اقامت و استفاده از حمل و نقل را براي دو روز رایگان کرده است. همچنین تخفیف
هاي ویژه براي بلیت بخش هاي گردشگري مختلف خود نیز اعمال کرده است. براي این امر که طرح آنها به خوبی بتواند نتایج مورد

 
انتظار را به همراه داشته باشد، کمپین هایی نیز ایجاد شده است. 

 
مطلب مرتبط: چرا گردشگري بهترین صنعت جهان معرفی می شود 

 
2-ایتالیا 

 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف نجات صنعت گردشگري 

براي بهبود اوضاع در منطقه گردشگري سیسیل، مسئولان این کشور نصف بهاي بلیت هاي هواپیما را پرداخت می کنند. همچنین
تمامی بلیت ها نیز رایگان شده است. در کنار این موضوع یک سوم از هزینه هتل ها نیز توسط دولت پرداخت می شود. آمارها نیز
بیانگر آن است که این طرح تا به امروز به خوبی مورد توجه افراد قرار گرفته است. درواقع براي کشوري که تا چند ماه گذشته کانون

 
اصلی کرونا در اروپا بوده است، چنین اقداماتی جهت ترغیب افراد براي سفر به این کشور، کاملا ضروري خواهد بود. 

 
3-پرتغال 



 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف نجات صنعت گردشگري 

تست دو مرحله اي رایگان کرونا، تنها استراتژي کشور پرتغال براي نجات صنعت گردشگري خود بوده است. در این رابطه افراد 72
ساعت قبل از پرواز به این کشور باید آزمایش کرونا بدهند. همچنین پس از رسیدن به فرودگاه نیز این آزمایش تکرار خواهد شد که
هیچ یک از آنها هزینه اي را براي افراد به همراه ندارد. این مسئله کمک خواهد کرد تا ورود توریست با احتمال شیوع بیشتر ویروس
کرونا همراه نباشد. با این حال این طرح یک ایراد بزرگ داشته و آن عدم انجام این تست هنگام خروج مسافر است. این امر باعث
خواهد شد تا احتمال آن که افراد ناقل پنهان این بیماري در کشور خود باشند، افزایش یابد. به همین خاطر احتمالا طی چند روز

 
آینده، این طرح اصلاحاتی را خواهد داشت. 

 
4-قبرس 

 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف نجات صنعت گردشگري 

مسئولان قبرس به مسافران تضمین داده اند که در صورت ابتلا به ویروس کرونا، تمامی هزینه هاي درمانی آنها رایگان خواهد بود. در
کنار این موضوع آنها تا زمان بهبودي کامل، تمامی هزینه هاي آنها برعهده دولت است. با این حال در هنگام ورود افراد آزمایش هاي

 
لازم انجام می شود تا افراد سودجو از این طرح سوء استفاده نکنند. 

 
5-ایسلند 

 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف نجات صنعت گردشگري 

طرح ایسلند هنوز به مرحله اجرا درنیامده و آنها در حال حاضر پذیراي توریست نیستند. با این حال مسئولان در نظر دارند تا این
امکان را تا چند هفته دیگر مهیا سازند. استراتژي آنها نیز بر پایه رایگان کردن تست کرونا خواهد بود. با این حال اگر در این کشور به
این ویروس مبتلا شوید، قرنطینه 14 روزه رایگان با بالاترین امکانات را تجربه خواهید کرد. با این حال براي اطمینان از نتیجه بخش
بودن این طرح، احتمالا یک دوره یک ماهه به صورت آزمایشی شاهد آن خواهد بود. به همین خاطر در صورت عدم دستیابی به

 
معیارهاي موردنظر، احتمالا قبرس براي مدت زمان طولانی تري صنعت گردشگري خود را به حالت تعلیق در می آورد. 

 
6-یونان 

 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف نجات صنعت گردشگري 

با توجه به این امر که تقاضا براي سفرهاي هوایی با کاهش شدیدي از زمان شیوع جهانی ویروس کرونا، همراه بوده است، این امر
طبیعی است که هزینه بلیت نیز کاهش پیدا کند. در این راستا تنها اقدام یونان، کاهش بلیت هواپیماها است که در رابطه با آن نیز

 
رقم دقیقی مشخص نشده و این طرح احتمالا از دو هفته دیگر به اجرا گذاشته خواهد شد. 

 
مطلب مرتبط: گردشگري؛ صنعتی براي اشتغال زنان 



 
7-ازبکستان 

 
اقدامات جالب کشورهاي مختلف نجات صنعت گردشگري 

مسئولان این کشور استراتژي پرداخت خسارت را مورد توجه قرار داده اند. درواقع اگر در این کشور مبتلا به کرونا شوید، با خسارت
3000 دلاري مواجه خواهید شد، با این حال براي این امر که مشمول این طرح شوید، لازم است که حتما از یک راهنماي محلی

 
استفاده کنید. 

تمامی این اقدامات خود می تواند به ایده اي براي کشورها و یا حتی برندهاي دیگر نیز تبدیل شود. درواقع در شرایط سخت حال
حاضر، ضروري است که به دنبال خلاقیت و ایجاد طرح هاي جدید باشید. در غیر این صورت به نابودي حرفه خود نزدیک خواهید
شد. این نکته را نیز فراموش نکنید که بنا بر پیش بینی ها کرونا آخرین ویروس همه گیر جهانی نخواهد بود. به همین خاطر لازم

است تا از همین امروز به دنبال راهکارهایی باشید. درواقع بدترین اقدام این است که براي روزهاي بهتر، صبر نمایید.



کسب دو موفقیت بزرگ در مدیریت ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه

منبع: عصر معدنشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1399/08/03

عصر معدن- واحد ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه موفق به اخذ پروانه واردات سیستمهاي آنالایزر با اشــعه ایکـس و
پــروانه نصب، راه اندازي و خــدمات دستــگاههاي یــون ســاز از امور حفاظت در برابر اشعه شد.

عصر معدن- واحد ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه موفق به اخذ پروانه واردات سیستمهاي آنالایزر با اشــعه ایکـس و

 
پــروانه نصب، راه اندازي و خــدمات دستــگاههاي یــون ســاز از امور حفاظت در برابر اشعه شد. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از فولاد مبارکه اصفهان، کامـــــران کلوشــــــانی، رئیــس واحــــد ابـــزار
دقیــــق و کالیبراسیون فولاد مبارکه، ضمن اعلام این خبر گفت: XRF(X-Ray Fluorescence) یک طیف خاص است که به
عنوان روشی دقیق شناخته شده و تحت آن می توان اطلاعات کمّی و کیفی بسیاري از عناصر سازنده اغلب نمونه ها را به دست آورد.
قاعده کلی این روش به این صورت است که یک نمونه با تابش باریکه اي از اشعه ایکس در فرایندي خاص که به اندازه کافی انرژي

 
دارد، تحت تأثیر قرار گرفته تا میزان بازتابش فلوئورسانس اشعه ایکس (XRF) آن اندازه گیري گردد. 

وي افزود: این تکنیک گستره وسیعی از وسایل اندازه گیري را شامل می شود، از دستگاه هاي پرتابل براي آنالیز لحظه اي گرفته تا
اسپکترومترهاي با دقت بالا که داراي پروب هایی براي اسکن مواد در زیر میکروسکوپ الکترونی هستند و می توان با آن نقشه اي از

 
عناصر موجود در نمونه را تهیه کرد. 

کامران کلوشانی در ادامه تصریح کرد: در آزمایشگاه هاي مختلف شرکت فولاد مبارکه در حال حاضر تعداد 6 دستگاه آنالایزر مواد با

 
اشعه ایکس با برندهاي مختلف جهت انجام آنالیز نمونه هاي محصول تولیدي مشغول به کارند. 

رئیس واحد ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه با اشاره به اینکه طبق قوانین موجود هرگونه بهره برداري از سیستم هاي یون ساز،
نیاز به اخذ مجوز رسمی از واحدهاي ذي ربط دارد ادامه داد: این مجوز تحت عنوان پروانه اشتغال به کار، جهت هرگونه فعالیت
پرتویی در مراکز صنعتی و پزشکی توسط امور حفاظت در برابر اشعه صادر می گردد. در همین راستا شرکت فولاد مبارکه نیز با طی
مراحل قانونی و تأمین زیرساخت ها، تجهیزات، دستورالعمل هاي اجرایی و پس از بازدیدهاي مکرر بازرسان مربوطه، موفق به اخذ

 
پروانه اشتغال به کار در زمینه آنالیز مواد با اشعه ایکس شد. 

او با تشریح مراحل خرید یا تأمین قطعات یدکی سیستم هاي XRF که اغلب سازندگان آن ها شرکت هاي خارجی هستند و همچنین
ترخیص این کالاها در بنادر وارداتی گفت: علی رغم همه مشقت هاي موجود در این فرایند، فولاد مبارکه مصمم شد پروانه واردات این

 
سیستم ها را اخذ و آن را عملیاتی نماید. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود ادامه داد: با توجه به اینکه نصب، راه اندازي و خصوصا تعمیرات سیستم هاي آنالیز با اشعه ایکس
کاملا تخصصی است، طبق قوانین مربوطه، جهت خرید و واردات تجهیزات جدید باید قراردادي با شرکت هاي مجازي که از امور
حفاظت در برابر اشعه مجوز دارند منعقد گردد که طبق آن قرارداد، فولاد مبارکه متعهد شود کلیه عملیات نصب، راه اندازي و
تعمیرات دستگاه هایی که داراي منابع پرتو هستند توسط شرکت مذکور انجام گیرد. این در حالی است که تاکنون تعمیرات این

 
تجهیزات توسط کارشناسان متخصص و توانمند خود فولاد مبارکه صورت می گرفت. 



کلوشانی در همین زمینه تصریح کرد: ازاین رو تصمیم گرفته شد تا با اخذ پروانه نصب و راه اندازي و خدمات دستگاه هاي یون ساز
این کاستی ها برطرف گردد. سرانجام فولاد مبارکه با طی فرایند و مراحل قانونی و اعمال استانداردها موفق به اخذ پروانه نصب و راه
اندازي و خدمات دستگاه هاي یون ساز و پروانه واردات سیستم هاي آنالایزر با اشعه ایکس از واحد حفاظت در برابر اشعه در سال 99
گردید و ارائه خدمات نصب و راه اندازي و تعمیرات و نگهداري این سیستم ها را به صورت یک توانمندي منحصربه فرد به دست آورد

و توانست به خودکفایی و قطع وابستگی در حوزه تعمیرات و بومی سازي این فرایند نائل آید.



علت تفاوت در میزان حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی

منبع: شهرآرا آنلاینشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1399/08/03

سرپرست سازمان بیمه تامین اجتماعی درباره علت تفاوت بین حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی توضیحاتی ارائه کرد.

به گزارش شهرآرانیوز، ابوالحسن قورچیان، سرپرست سازمان بیمه تامین اجتماعی البرز با اشاره به تفاوت بین حقوق
بازنشستگان تامین اجتماعی گفت: حق بیمه بعضی از بازنشستگان در دو سال آخر توسط بعضی کارفرما ها به صورت حداقل دستمزد
پرداخت می شود و از آنجا که حقوق بازنشستگی براساس حق بیمه دو سال آخر اشتغال افراد محاسبه می شود، حقوق بازنشستگی

 
این افراد کمتر از بقیه واریز می شود. 

 
او افزود: مستمري بگیران هنگام اشتغال به صورت دائم حق بیمه پرداخت شده شان را رصد کنند. 

 
سرپرست سازمان بیمه تامین اجتماعی البرز گفت: درحال شناسایی افراد واجد شرایط دریافت بیمه کارگري هستیم. 

 
 YJC :منبع

 
بیشتر بخوانید: 

 
زمان اجراي متناسب سازي حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی مشخص شد 

چرا حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی و کشوري متفاوت است؟



گزارش| آیا ''طرح ملی توسعه مشاغل خانگی'' می تواند موفق شود؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1399/08/03

گروه استان ها- طرح ملی توسعه مشاغل خانگی که در شرایط کرونایی آغاز شد در چند روز آینده براي کمک به بحث
اشتغال استان وارد فاز دوم می شود.

گروه استان ها- طرح ملی توسعه مشاغل خانگی که در
شرایط کرونایی آغاز شد در چند روز آینده براي کمک به
بحث اشتغال استان وارد فاز دوم می شود. - اخبار استانها

 
 -

به گزارش خبرگزاري تسنیم از زنجان، با شیوع ویروس
کرونا و طرح مسائلی نظیر دور کاري و انجام کار در منزل
طرحی از سمت دولت تحت عنوان "طرح ملی مشاغل
خانگی" پیشنهاد و به مرحله اجرا درآمد. بر اساس این
طرح که در دبیر خانه توسعه و حمایت از مشاغل خانگی

معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به تصویب رسید، مجري آن جهاد دانشگاهی انتخاب شد و قرار

 
است تحولی در بازار کار و ایجاد مشاغل خانگی به وجود آید. 

با توجه به اینکه در نتیجه تعطیلی ها و شرایط به وجود آمده از کرونا عده زیادي از نیروهاي کار و کارگران در ایران شغل خود را از
دست داده اند و در این حمایت ها از مشاغل آنطور که باید مثمر ثمر نبوده و با تورم و گرانی عرصه بر قشر ضعیف و کارگر در جامعه
تنگ شده است، به نظر می رسد دولت سعی داشته در این طرح کمی از ناکارآمدي عملکرد خود در چندساله اخیر بکاهد و در حوزه

 
مشاغل خانگی قدمی مثبت بردارد. 

با توجه به آمار ارائه شده از سمت سازمان مدیریت و برنامه، نرخ بیکاري در کشور برابر 10/6 درصد است و این آمار در استان زنجان
برابر هشت درصد و 2.6 درصد کم تر از نرم کشوري است، اما به هرحال با وجود اینکه مقایسه استان با میانگین کشوري در شرایطی
که اشتغال در کل کشور اوضاع خوبی را سپري نمی کند، کار درستی نیست اما می توان امیدوار بود که وضعیت اشتغال در استان تا

 
حدودي بهتر است. 

اخیرا طرح هاي اشتغال خوبی درحال اجرا هستند که برش استانی آن ها در شهر زنجان نیز عملکرد مناسبی داشته اند، اما طرح ملی
اشتغال خانگی که سابقا در طرح دیگري با عنوان اشتغال زنان سرپرست خانوار در بعضی استان ها به اجرا درآمده بود درصورتی که
طبق دستورالعمل ها به اجرا درآید شاید بتواند در نرخ بیکاري تاثیري گذاشته و در سال پایانی دولت بتوانیم یک کار مناسب در

 
راستاي کمک به اشتغال و معیشت از دولت ببینیم. 

طرح ملی اشتغال خانگی قرار است در سه فاز اجرایی شود که تا به امروز فاز نخست آن به مرحله اجرا درآمده است. با توجه به شرایط



موجود و مجازي شدن همه کارها باید دید که فاز دوم و سوم این طرح که بیشتر نیازمند کارهاي عملی هستند آیا اقبال این را دارند

 
که قبل از به اتمام رسیدن سال کاري دولت دوازدهم به مرحله اجرا درآیند یا خیر. 

موضوعی که باید بررسی شود این است که آیا سهم استان زنجان از این طرح ملی چقدر بوده؟ میزان استقبال و اطلاع رسانی این

 
طرح در شرایطی بوده و آیا استان ظرفیت اجرایی براي طرح ملی اشتغال خانگی دارد یا خیر؟ 

 
سهم اصفهان در طرح توسعه مشاغل خانگی اشتغال زایی براي 3 هزار نفر است 

 
19مرکز علمی کاربردي در استان البرز فعال است/ اشتغال 65درصد از دانشجویان 

 
اختصاص 170 میلیارد تومان براي اشتغال مددجویان امداد در گلستان /6000 نفر صاحب شغل می شوند 

طیب جعفري، معاون اشتغال و کارآفرینی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان در گفت وگو با تسنیم در این خصوص

 
اظهار داشت: این طرح داراي سه فاز اصلی است و باید 12 گام طی شود تا این طرح اجرا شود که مجري آن جهاد دانشگاهی است. 

وي با بیان اینکه در حال حاضر در فاز نخست طرح هستیم، افزود: در واقع در حال حاضر طرح توسعه مشاغل خانگی در مرحله
مطالعات استانی و شناسایی گروه هاي هدف و رسته هاي مورد نظر است و جهاد دانشگاهی استان با جدیت پیش می برد و اخیرا

 
شوراي راهبري آن تشکیل شده است. 

معاون اشتغال و کارآفرینی اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان زنجان تصریح کرد: رویکرد این طرح، توانمندسازي و کمک به

 
شاغلان خانگی براي ارائه محصولاتشان بدون واسطه و یا با واسطه کمتر به بازار هدف است. 

وي با بیان اینکه این طرح تاکیدي به پرداخت وام ندارد، گفت: اگرچه تاکیدي به پرداخت وام نداریم اما ممکن است در صورت نیاز

 
این اقدام انجام شود اما رویکرد اصلی توسعه و توانمند سازي این مشاغل است. 

کامران جعفري، رئیس دانشگاه جهاد دانشگاهی زنجان در گفت وگو با تسنیم اظهار داشت: قرار بر این است که براساس این طرح در
سطح کشور براي 54 هزار و 300 نفر اشتغال ایجاد شود که در برش استانی آن سهم زنجان برابر یک هزار و 800 نفر است که باید

 
براي این تعداد مشاغل خانگی ایجاد کنیم. 

وي افزود: در استان ما اداره کار به عنوان کار فرما و ناظر و جهاد دانشگاهی به عنوان مجري این طرح است که در طی این یک سال
قرار است طرح در سه فاز شناسایی مزیت هاي استانی و ثبت نام متقاضیان، توانمندسازي و اتصال به بازار که مهم ترین فاز محسوب

 
می شود، اجرا خواهد شد، این طرح پشتیبان محور است و باید مزیت ها ومتقاضیان شناسایی شوند و یعد کار شروع شود. 

رئیس دانشگاه جهاد کشاورزي زنجان گفت: پشتیبانان، مشاوران و تسهیل گران موظف هستند که از صفر تا 100 ماجرا در کنار
متقاضیان باشند و نهایتا محصول آن ها را به فروش رسانند که مربوط به فاز سوم است. در حال حاضر تا پنج آبان مهلت ثبت نام
متقاضیان در سامانه است و فاز اول به اتمام می رسد. فاز دوم هم شروع شده است و چند وقتی است اجازه فعالیت در فاز دوم صادر

 
شده است. 

وي تصریح کرد: 14 توانمندي شناسایی شده است که بصورت کشوري در تمام استان ها اجبار شده است و بقیه موارد در خود استان
شناسایی و اضافه شده است که افراد بر حسب توانمندي و علاقه خود ثبت نام می کنند اما باید در مواردي از قبل مهارتی ادلیه داشته

 
باشند، مانند رشته خیاطی که باید فرد متقاضی مهارت اولیه داشته باشد و در فاز دوم، ما مهارت این فرد را اضافه می کنیم. 



با تمام آنچه گفته شد بنظر می رسد مراحل مقدماتی طرح در یک ماه گذشته به طور کامل اجرا شده است و باید منتظر ماند و دید
عملکرد جهاد دانشگاهی در فاز دوم چگونه خواهد بود و آیا متقاضیان از عملکرد مشترك اداره کار و جهاد دانشگاهی رضایت خواهند

 
داشت یا خیر. امید است ان طرح نهاتا بتواند مثمر ثمر باشد. 

گزارش از محیا همتی



شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید را به درستی اجرا نمی کند

منبع: بولتن نیوزشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1399/08/03

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي گفت: شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به درستی
اجرا نمی کند .

به گزارش بولتن نیوز، حسین زینعلی مجري طرح گیاهان
دارویی وزارت جهاد کشاورزي اعلام کرد: امسال شوراي
ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به عهده
گرفته اما به درستی مسؤولیتش را اجرایی نمی کند و به
همین دلیل با شروع فصل برداشت زعفران قیمت خرید
این محصول از کشاورزان از کیلویی 250 هزار تومان به 50

 
هزار تومان کاهش یافته است. 

وي عنوان کرد: امسال با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس و شوراي ملی زعفران قرار شده است مسؤولیت خرید گل

 
زعفران از کشاورزان به عهده این شورا باشد. 

زینعلی افزود: نحوه کار به این شکل است که شوراي ملی زعفران باید خریداران گل زعفران را به بانک هایی که براي دریافت

 
تسهیلات معرفی کند. این تسهیلات به خریداران گل زعفران داده می شود تا محصول کشاورزان را خریداري کنند. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي گفت: هزار میلیارد تومان وام 15 درصد توسط سازمان برنامه و بودجه تعیین شده
و در اختیار بانک هاي عامل کشاورزي، توسعه صادرات و سپه قرار گرفته است. شوراي ملی زعفران باید خریداران محصول کشاورزان
را به این بانک ها معرفی کند، اما به علت تعلل که انجام می دهد قیمت خرید گل زعفران از کشاورزان به یک پنجم قیمت رسیده

 
است. 

وي ترکیب شوراي ملی زعفران را مجموعه اي از صادرکنندگان و تجار عنوان کرد: در سال هاي گذشته همواره به خرید توافقی این

 
محصول از سوي وزارت جهاد کشاورزي و سازمان مرکزي تعاون روستایی اعتراض می کردند. 

زینعلی گفت: امسال شدت اعتراضات به حدي شد که مسؤولیت خرید را با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه به شوراي ملی

 
زعفران دادیم و در این مسیر نیز وزارت جهاد کشاورزي تلاش کرد تا مسیر را براي آنها تسهیل کند. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي در پاسخ به اینکه چرا درباره این سهل انگاري شوراي ملی زعفران اعتراض مستقیم

 
نمی کنید، گفت: ما تلاش می کنیم این موضوع رسانه اي شود و تذکر مستقیم به آنها خواهیم داد. 

این مسؤول صادرات زعفران را در سال 98 به میزان 280 تن عنوان کرد و گفت: امسال هم پیش بینی شده بود که 320 تن صادرات
این محصول را داشته باشیم اما به دلیل مسائل کرونا که پروازها را مختل کرده بود صادرات این محصول به اندازه سال گذشته شد. 



 
وي اعلام کرد: هر ساله 25 تا 30 تن به صادرات طلاي سرخ کشور اضافه می شود. 

زینعلی در عین حال گفت: مصوب شده است زعفران نگین دار به قیمت 20 میلیون تومان و زعفران پوشال به قیمت 15 میلیون

 
تومان از کشاورزان خریداري شود. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي همچنین گفت: بانک هاي کشاورزي 500 میلیارد تومان و بانک هاي توسعه

 
صادرات و کارآفرینی امید هر کدام 250 میلیارد تومان از تسهیلات منظور شده براي خرید زعفران کشاورزان را در اختیار دارند. 

وي گفت: حدود 5 روز است برداشت محصول زعفران آغاز شده اما متأسفانه شروع خوبی وجود نداشته است و به دلیل عدم انجام

 
مسؤولیت از سوي شوراي ملی زعفران قیمت به شدت کاهش یافته است. 

به گزارش فارس، با وجود تاجران و صادرکنندگان عمده طلاي سرخ در بدنه شوراي ملی زعفران این سؤال پیش می آید آیا سهل
انگاري عمدي در عدم همکاري و کاهش قیمت خرید از کشاورزان وجود دارد؟



چند دانش آموز ازشبکه شاد جاماندند؟

منبع: ناطقانشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی
ندارند، به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد.

ناطقان: غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی
پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت بود و یکی از

 
مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

 
54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 

وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 



 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

 
چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و
سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات
جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر
کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با

 
کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد



دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.



کمتر از 15 روز تا پایان فراخوان ایده هاي کارآفرینی جامعه ایثارگر

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1399/08/03

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (3 آبان) - ولادت شهید صدیف اسماعیل پور (استان مازندران، شهرستان بابل،
روستاي معلم کلا) (1344 ه.ش) - آزادي تعدادي از زندانیان سیاسی در پی گسترش نهضت اسلامی مردم (1357 ه.ش) - عملیات
جاده ماهشهر به طور مشترك به فرماندهی ارتش (1359 ه.ش) - شهادت شهید خلبان نصراالله اصیل ادب (استان تهران، شهرستان
ورامین) (1359 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی پورسان (استان تهران، شهرستان ورامین) (1359 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی
رمضانیان (استان خوزستان، شهرستان اندیکا، روستاي جعفرآباد) (1359 ه.ش) - شهادت شهید نورمحمد رمضانی (استان خوزستان،
شهرستان دزفول، روستاي چغاسبز) (1359 ه.ش) - شهادت شهید رجب زالپولی (استان مازندران، شهرستان نوشهر) (1359 ه.ش) -
شهادت شهید اسحاق احمدي گالشی (استان مازندران، شهرستان سوادکوه شمالی) (1359 ه.ش) - شهادت شهید مهدي صفري
گرائیلی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1359 ه.ش) - شهادت شهید بهمن آقابراري (استان مازندران، شهرستان تنکابن) (1359
ه.ش) - شهادت شهید مدد احمدي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1359 ه.ش) - شهادت شهید حسین بخشیان فرح آبادي
(استان مازندران، شهرستان ساري) (1359 ه.ش) - شهادت شهید ارسلان ریحان صفت مرکیه (استان مازندران، شهرستان رامسر)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید علی معظمی گودرزي (استان لرستان، شهرستان بروجرد) (1359 ه.ش) - شهادت شهید پرویز ساعی
مشفق (استان اصفهان، شهرستان اصفهان) (1359 ه.ش) - شهادت شهید علی همتی (استان مرکزي، شهرستان ساوه) (1359 ه.ش)
- شهادت شهید مرتضی احمدي (استان مرکزي، شهرستان اراك) (1361 ه.ش) - شهادت شهید محمد بوربور (استان تهران،
شهرستان ورامین) (1361 ه.ش) - شهادت شهید سیداکبر کوه پیکري (استان مازندران، شهرستان نکا) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
مهدي رحمانی خلیلی (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1362 ه.ش) - شهادت شهید فتح االله شاکري جویباري (استان مازندران،
شهرستان جویبار) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محسن بابائی (استان تهران، شهرستان شمیرانات) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
عباس آران دشتی آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدجعفر رنجبر (استان مرکزي،
شهرستان ساوه) (1363 ه.ش) - شهادت شهید صفدرقلی انگورج تقوي (استان مازندران، شهرستان چالوس) (1364 ه.ش) - شهادت
شهید دوست علی برومند (استان مازندران، شهرستان قائمشهر) (1364 ه.ش) - شهادت شهید منصور پنجه فولادي (استان خراسان
رضوي، شهرستان مشهد) (1366 ه.ش) - شهادت شهید پژمان شاهوند (استان خوزستان، شهرستان اندیمشک) (1392 ه.ش) -
شهادت شهید محمد صادقی نژاد (استان خراسان رضوي، شهرستان قوچان، روستاي شهر کهنه) (1392 ه.ش) - شهادت شهید احمد
لنگري (استان خراسان شمالی، شهرستان بجنورد، روستاي لنگر) (1392 ه.ش) - شهادت شهید امید پارداد (استان خراسان رضوي،
شهرستان مشهد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید حامد عبدالهی شورچه (رضا فراتی) (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد)
(1392 ه.ش) - شهادت شهید حمید لزگی (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید محمد قرائی
(استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید امین ابارشی (استان خراسان رضوي، شهرستان سبزوار)
(1392 ه.ش) - شهادت شهید سعید فسنقري (استان خراسان رضوي، شهرستان سبزوار، روستاي فسنقر) (1392 ه.ش) - شهادت
شهید مهدي عارفی (استان خراسان رضوي، روستاي کندر) (1392 ه.ش) - شهادت شهید مهدي زبردست (استان خراسان رضوي،
شهرستان تربت حیدریه، روستاي عبدآباد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید مسعود معصومی اکبرآبادي (استان خراسان رضوي،
شهرستان رشتخوار، روستاي اکبرآباد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید محمد سلیمانی (استان خراسان رضوي، شهرستان نیشابور،
روستاي سلیمانی) (1392 ه.ش) - شهادت شهید سیدعلی سیادت (استان خراسان جنوبی، شهرستان بیرجند، روستاي اسطرخ)
(1392 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم خان علی یوسفی (لشکر فاطمیون) (1394 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم سردار مقدم



(لشکر فاطمیون) (1394 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم جبار عراقی (استان خوزستان، شهرستان کارون، کوت عبداالله) (1394

 
ه.ش) - شهادت شهید فرشید چیت بندي (استان سیستان و بلوچستان، شهرستان زهک) (1398 ه.ش) 

 
حماسه و جهاد >> دفاع مقدس 

 
کمتر از 15 روز تا پایان فراخوان ایده هاي کارآفرینی جامعه ایثارگر 

جامعه ایثارگران تا 15 روز آینده فرصت دارند ایده هاي نوآورانه و کارآفرینی خود را در «رویداد شاهد» به ثبت رسانده و از مزایاي

 
شرکت در این رویداد بهره مند شوند. 

 
کد خبر: 423219 

 
 24October 2020 - 13:41 - 1399 تاریخ انتشار: 03 آبان

به گزارش خبرنگار حماسه و جهاد دفاع پرس، اولین استارتاپ
ایده هاي کارآفرینی ایثارگران با عنوان «رویداد شاهد» در حال
برگزاري است و در مرحله نخست فراخوان ارسال ایده هاي
کارآفرینی و طرح هاي استارتاپی اعلام شده است تا ایثارگران و
خانواده هاي آنان به منظور بهره مندي از مزایاي رویداد طرح

 
هاي خود را ارائه کنند. 

مزایاي شرکت در این رویداد استفاده از ظرفیت سرمایه گذاري و
کسب حمایت مراکز شتاب دهنده، پیدا کردن سرمایه گذار و

 
لینک هاي مفید است. 

تقویت اکوسیستم کارآفرینی از طریق آموزش علمی و عملی افراد علاقه مند به راه اندازي کسب و کار شخصی و اجرایی کردن ایده

 
هاي خود مطابق با اصول علمی کسب وکار هدف از برگزاري این رویداد اعلام شده است. 

تشکل هاي شاهد و ایثارگر در فراخوانی به استقبال از طرح هاي استارتاپی آمده اند و از همه جامعه هدف ایثارگري اعم از ایثارگران،
خانواده ایثارگران، جانبازان، شهدا و آزادگان دعوت کرده اند ایده هاي خود به دبیرخانه رویداد به نشانی اینترنتی
https://roydadshahed.com/ ارسال کنند تا طی داوري صاحبنظران و اساتید رشته هاي مختلف در نهایت طرح هاي منتخب

 
به بخش حمایت راه یابند. 

 
زمان ارسال ایده هاي کارآفرینی و نوآورانه جامعه ایثارگر تا 15 روز آینده یعنی نیمه آبان ماه ادامه دارد. 

پیش بینی می شود در اولین رویداد شاید نزدیک به 200 ایده ارسال و پس از پایان فراخوان در سه سطح داوري شوند و در نهایت

 
ایده هاي برتر براي رسیدن به نتیجه و ایجاد کار حمایت شوند. 
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هشدار دادستانی کل کشور به وزیر صنعت : عرضه قطره چکانی شمش در

بورس کالا مشکل ساز خواهد شد

منبع: نماشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1399/08/03

معاونت قضایی دادستان کل کشور در نامه اي به وزیر صنعت ، معدن و تجارت خواستار حل سریع مشکل عرضه و توزیع
عادلانه فولاد در بورس کالا شد.

معاونت قضایی دادستان کل کشور در نامه اي به وزیر
صنعت ، معدن و تجارت خواستار حل سریع مشکل عرضه

 
و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد. 

به گزارش نما ، سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل
کشور پس از برگزاري جلسات مکرري که با تولیدکنندگان
حوزه پایین دستی فولاد داشت و شنیدن مشکلات آنها در
تامین مواد اولیه مورد نیاز و به خطر افتادن اشتغال در این
حوزه در نامه اي به وزیر صنعت ، معدن و تجارت خواستار
رسیدگی وي و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه
فولاد در بورس کالا شد و در خصوص تداوم روند فعلی و

 
عرضه هاي قطره چکانی شمش در بورس کالا و عواقب آن هشدار داد. 

 
سعید عمرانی در نامه اي به رزم حسینی خواستار حضور قاطعانه وزارت صمت در عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد . 

در این نامه آمده است : عدم عرضه به مقدار و مناسب شمش در بورس کالا خطر و بیکاري و ورشکستی بعضی کارخانجات را قریب
الوقوع کرده است و رویه هاي ما متاسفانه دایر مدار و نوشدارو بعد از مرگ سهراب است آمار 60 تا 70 هزار نفري کارکنان این حوزه
در معرض نابودي است و شیشه عمر بنگاه هاي تولیدي دست عدي اي خاص که خدا را بندگی نمیکنند و به هر صراطی مستقیم
نیستند افتاده است ، سنگ آهن سرمایه این کشور ، شمش محصول آن و تمام زنجیره تولید با ریال ایران تامین میشود ، حقوق کارگر
کمتر از صد دلار پس چرا قیمت گذاري بر مبناي دلار و چرا تمایل به عرضه در داخل وجود ندارد ؟ بسیاري از کارخانجات نوردي
براي تامین مواد اولیه و حفظ کارگران حاضرند قیمت شمش را به دلار بپردازند ، چرا بیش از دو سال است که کار درست نمیشود ،
چرا مسئله به این سادگی که نه به تحریم و نه به دلار ارتباطی ندارد حل نمیشود ؟ جناب آقاي وزیر زانوي شمش روي گلوي کارخانه
هاي نوردي بوده و نفس آنها را به شماره انداخته است انتظار از حضور دلگرم جنابعالی حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد
بوده و هست ، هر روز دستمان براي اعلام خبر خوش در حوزه فولاد کوتاه تر شده است و از طرفی آب در کوزه و ما گرد جهان
میگردیم ، من بیش از هر چیز مماشات و اتلاف وقت را موجب این لجام گسیختگی میدانم فلذا قاطعانه اعلام میکنم دادسراهاي ما با
معرفی ریاست محترم ستاد تنظیم بازار کشور آمادگی رسیدگی به جرایم اخلال گران در نظام اقتصادي کشور را دارند ، ما نمیتوانیم

 
بنشینیم و شاهد تعطیلی و بیکاري کارگران در حوزه فولاد باشیم . 

تسنیم



یک چهارم اقتصاد ایران محصول روستایی ها / چطور روستا را نابود کردیم؟

منبع: نماشماره خبر:  65  |  تاریخ: 1399/08/03

توان اقتصادي روستاهاي کشور در حالی نادیده گرفته یا کمتر دیده می شود که 20 تا 23 درصد از سهم ارزش افزوده
تولیدي و یک چهارم اقتصاد کشور را روستائیان تامین می کنند.

توان اقتصادي روستاهاي کشور در حالی نادیده گرفته یا
کمتر دیده می شود که 20 تا 23 درصد از سهم ارزش
افزوده تولیدي و یک چهارم اقتصاد کشور را روستائیان

 
تامین می کنند. 

به گزارش نما ، پیشرفت روستاها در ایران به رغم کوشش
هاي سازمان یافته اي که دست کم از 40 سال قبل در این
زمینه به عمل آمده است، کماکان با مسائل و چالش هاي

 
مختلفی روبه رو است. 

با توجه به اقدامات انجام شده طی سالهاي پس از پیروزي
انقلاب اسلامی ایران به استناد آمار شاخص هاي مرتبط با عمران روستایی از قبیل برق، تلفن، شبکه بهداشت، فضاي آموزشی، راه
آسفالته، آب آشامیدنی بهداشتی، گازرسانی و مقاوم سازي مسکن روستایی از وضعیت نسبتاً مطلوبی برخوردار است اما درباره بهبود
وضعیت اقتصادي، افزایش درآمد، بیمه هاي تامین اجتماعی و در یک کلام در باب مسایل اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی توفیق لازم

 
حاصل نگردیده است به همین دلیل روستاهاي زیادي به شدت در معرض کاهش جمعیت و نهایتاً تخلیه کامل است. 

فرآیند پیشرفت روستایی اما نیازمند بازنگري در هدف و رویکرد است؛ ایجاد پیشرفت و آبادانی روستا نیازمند فرآیندي همه جانبه،

 
مستمر، موزون، درونزا و متکی بر همراهی روستائیان است. 

جایگاه روستاییان وعشایر نیازمند شناسایی مجدد در پیشرفت اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی کشور است . اقتصاد روستایی یکی از
مولفه هاي اساسی و مهم در اقتصاد هر کشوري است و در بسیاري از کشورهاي توسعه یافته نیز، توجه به اقتصاد روستا یکی از اهداف

 
کلان در برنامه هاي توسعه اي است. 

خوب است بدانید، 20 تا 23 درصد از سهم ارزش افزوده تولیدي کشور در سال هاي مختلف متعلق به روستاها بوده است و در مجموع

 
یک چهارم اقتصاد کشور را روستائیان تامین می کنند. 

روستا به عنوان یکی از مهمترین پایگاه هاي تولید مواد حیاتی و رفع نیازهاي اساسی هر جامعه است و با توجه به تولید بیش از 90

 
درصد از محصولات کشاورزي و غذایی در روستاهاي کشور، به نظر می رسد نواحی روستایی تاثیر به سزایی در اقتصاد کشور دارند. 

براساس آمار جمعیتی کشور از سال 1335 تا 1395 ،حدود 68درصد جمعیت کل کشور در روستاها ساکن بودند، در حالی که در
آخرین سرشماري انجام شده در سال 1395 ،این این میزان به 25.9 درصد کاهش یافته است. 



این کاهش جمعیت روستاها اما مشکلات دیگري نیز به همراه داشته است و منجر به حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ، بیکاري و

 
افزایش نامتقارن شهرها نیز شده است. 

 
آسیب شناسی نظام مدیریت و برنامه ریزي روستایی 

 
اجراي طرح اصلاحات ارضی 

با اجراي طرح اصلاحات ارضی در دهه 1340 ،عده زیادي از کشاورزان شغل خود را از دست دادند و نظام کشاورزي ایران دچار چالش
هاي اساسی شد. نتیجه این سیاست وارداتی، وابستگی به خارج در تامین مواد غذایی، آغاز مهاجرت هاي سیل آسا روستاییان به

 
سمت شهرها و بروز مشکالت اجتماعی و گسترش حاشیه نشینی در کشور بود. 

 
تشکیل جهاد سازندگی 

نهاد جهاد سازندگی با پیشنهاد جوانان انقلابی و فرمان امام خمینی در اولین روزهاي پیروزي انقلاب اسلامی با هدف سازندگی کشور

 
در عرصه هاي مختلف به ویژه مناطق روستایی و عشایري ایجاد شد. 

در طی دو دهه فعالیت و انجام دادن وظیفه سایر دستگاه هاي سنتی در مناطق دور دست و صعب العبور با کار شبانه روزي، حضور
چشمگیر، اثرگذار و راه گشا در جبهه هاي جنگ و درخشش بی نظیر در عرصه سازندگی، تولیدي وخودکفایی کشور در 20 سالگی

 
عمرش با راي مجلس ششم جوانمرگ شد و در وزارت کشاورزي ادغام گردید. 

پس از ادغام وزارت جهاد سازندگی و وزارت کشاورزي، مدیریت روستایی کشور در نهادهاي مختلف پراکنده شد؛ این موضوع اختلال

 
جدي درنظام برنامه ریزي و سیاستگذاري حوزه روستایی به وجود آورد. 

در سند برنامه چهارم توسعه بر ایجاد یک سازمان متولی امور روستایی تاکید شده بود؛ هرچند این اسناد به لایحه تبدیل شد و در
ماده 19 قانون برنامه چهارم، به این موضوع پرداخته شد، اما هیچگاه این اسناد و لوایح اجرایی نشد و هم اکنون 23 ارگان در مدیریت

 
روستا دخیل هستند. 

نبود متولی واحد در مدیریت روستا سبب بروز مشکلاتی از قبیل عدم وجود راهبرد پیشرفت روستایی واحد، توسعه نامتوازن روستا،

 
توزیع ناهمگون بودجه کشور و عدم نظارت و وحدت رویه شده است. 

تشتت و به هم ریختگی برنامه ریزي روستایی، باعث شده تا مناطق روستایی و عشایري با مسائل و چالش هاي مختلفی روبه رو باشند

 
که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
صنایع تبدیلی و تکمیلی در روستا شکل نگرفت 

یکی از بهترین روش هاي توسعه اشتغال و افزایش درآمدهاي غیر کشاورزي در مناطق روستایی، ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و
تکمیلی کشاورزي و صنایع روستایی است. ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی، مؤثر ترین راهکار براي کاهش حجم ضایعات کشاورزي به



 
شمار می رود. 

یکی از راه هاي پیشرفت اقتصادي- اجتماعی روستاها، ایجاد صنایع تبدیلی در روستاها است. هم اکنون ضایعات بخش کشاورزي

 
حدود 30 درصد است که ارزش این حجم از ضایعات 3 تا 5 میلیارد دلار برآورد می شود. 

صنایع تبدیلی و تکمیلی عاملی است که می تواند آسیب پذیري محصولات کشاورزي را کاهش دهد و ارزش افزوده آنها را زیاد کند و

 
بهره وري از منابع را افزایش دهد. 

محصولات کشاورزي در کمترین زمان در معرض فساد قرار می گیرند و به همین دلیل، ما حتی اگر در تولید محصولات کشاورزي

 
بهترین و با کیفیت ترین محصول را تولید کنیم باید با فرآوري، از ضایعات آن بکاهیم. 

 
هویت روستایی و دانش بومی در مناطق روستایی به رسمیت شناخته نمی شود 

جوامع روستایی و عشایري داراي عملکردي هاي خاص و متنوعی هستند که بازیگران بیرونی روستا، غالبا آنها را نادیده گرفته اند. در
صورتی که کاربرد دانش بومی در برنامه ها و طرح ها مناسبتر بوده و با استفاده از راه حل هاي بومی و ابداعی، روحیه خود اتکایی و

 
اعتماد به نفس در مردم بومی ایجاد شده و به مشارکت و توانمندسازي آنها منجر می شود. 

اگر چه مردم روستاها همواره با محدودیت ها و تنگناهاي بسیاري روبه رو هستند، اما مدیرانی ماهر وآگاه نسبت به محیط اطراف

 
خویش است و در صورتی که منابع کافی در اختیار آنها قرار داده شود، راه حل هاي مناسبی را براي مشکلات توسعه خویش است. 

مسئولین باید واقعگرا بوده و دانش و عقاید مردم بومی را به طور جدي در نظر بگیرند؛ اما هنوز بسیارند سیاست گذارانی که نسبت به

 
سیستم هاي دانش بومی نا آگاه بوده و یا آنها را نادیده می گیرند. 

محور پیشرفت روستا باید دانش بومی و فکر و توان منابع انسانی هر روستا، قرار گیرد که این فرایند در نهایت به ارزش هاي موجود
مربوط می شود که این ارزش ها، ارزش هاي مردمی است. با این رویکرد هویت و جایگاه اصلی روستا حفظ خواهد شد و روستا به

 
عنوان یک واحد مستقل، اصالت هاي خود را حفظ خواهد کرد. 

 
عدالت اجتماعی در مناطق روستایی محقق نشده است 

مطالعه سیر تاریخ و تحولات اوضاع و احوال مناطق روستایی بیانگر وجود انواع بی عدالتی ها و نابرابري ها مرتبط با این مناطق است.
از جمله نابرابري تفاوت بین شهر و روستا که غالباً ناشی از سطوح متفاوت توسعه یافتگی است، در اثر بی توجهی به روستاها و تمرکز

 
منابع و امکانات در شهرها ایجاد شده است. 

هر چند در بین کلان شهرها و شهرهاي بزرگ در برابر شهرهاي متوسط و کوچک( و نیز در درون شهرها )بین مناطق و محالت
شهري( نیز نابرابري هایی وجود دارد، ولی نابرابري و تفاوت در دسترسی به امکانات و خدمات و فرصت ها در بین شهرها و روستاها
بسیار جدي بوده و داراي تفاوت بسیار معناداري است ، اگر چه در راستاي تحقق توسعه روستایی در ایران، از دهه 1330 تاکنون،
راهبردهاي گوناگون به کار گرفته شده، اما همچنان وجود فقر، کمبود امکانات اجتماعی مورد نیاز از جمله خدمات بهداشتی و

 
آموزشی و نیز مهاجرت بی رویه به شهرها کاملا ملموس و بر پیکره جوامع روستایی نمایان است. 



 
عشایر داراي بالاترین بازده اقتصادي در کشور 

در ایران اگرچه اقدامات مربوط به تأمین اجتماعی و حمایت از فقرا و آسیب پذیران روستایی سابقه اي دست کم 40ساله دارد اما

 
دستاوردهاي برنامه ها از حیث کاهش فقر و آسیب پذیري درآمدي در نقاط روستایی کشور در خور توجه نیست. 

طبق بررسی هاي به عمل آمده ، درصد جمعیت زیر خط فقر در جامعه روستایی ایران بیش از دو برابر جمعیت زیر خط فقر شهري

 
است و این بیانگر تفاوت بین شهر و روستا و معلول ضرورت گسترش عدالت و برابري در روستاها است. 

عشایر کشور با توجه به اینکه جامعه اي مولد بوده و با وجود آنکه به استناد آمار، حدود 2 درصد جمعیت کشور را شامل می شوند و با
دارا بودن بالغ بر 24 میلیون واحد دامی 28 درصد دام سبک و 4 درصد دام سنگین کشور و بیش از 20 درصد گوشت قرمز را تولید

 
می کنند. 

علاوه بر آن، حدود 48/1 میلیون مترمربع صنایع دستی کشور را، با همه ارزش هاي تاریخی و فرهنگی که این صنایع دارند، تولید
می کنند و همچنین حدود 38 درصد مراتع خوب کشور را در اختیار دارند و در حدود 59 درصد مساحت عرصه هاي کشور پراکنده

 
هستند. 

عشایر همچنین نقش مهمی را در تأمین امنیت کشور به خصوص در مناطق مرزي و دورافتاده به عهده دارند و تقدیم بیش از ده هزار
شهید والامقام و دارابودن بیشترین تعداد شهدا به نسبت جمعیت، نشان از شجاعت، ولایت مداري، عشق به میهن و سلحشوري آنها

 
است. 

عشایر علاوه اینکه خود فعال و تولیدکننده هستند، تعداد زیادي شغل را در خارج از جامعه عشایري در زمینه هاي صنعتی، بازرگانی و
خدمات پشتیبانی و ماده اولیه آنها را تولید می کنند و با وجود آنکه با این خدمات، جایگاه ارزشمندي در معادلات و مناسبات

 
اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی دارند. 

مقامات تصمیم گیر و تأثیرگذار در کشور، یعنی مراجعی که از نظر تأمین اعتبار و تصویب اختیارات الزام صاحب صلاحیت هستند و
همچنین دستگاه هاي اجرایی و مسئولان که مسئولیت ارائه خدمات به جامعه عشایري را دارند، از سازمان امور عشایر ایران گرفته تا
مجموعه دستگاه هاي اجرایی و فرهنگی و اجتماعی، سندي جامع تنظیم شود که با مراجعه به آن تا حد امکان، آشنایی اولیه و
مختصري از جامعه عشایري فراهم کند تا شاید بیش از پیش زمینه توجه بیشتر و اتحاذ تصمیمات دقیق تر درخصوص توسعه مناطق

 
عشایري و ساماندهی به زندگی عشایر فراهم آید. 

بنابر آسیب شناسی هایی که از زندگی عشایري در ایران صورت گرفته، براي حفظ جایگاه عشایر و تقویت این بدنه اجتماعی، تامین

 
رفاه عشایر و شکوفا شدن ظرفیتهاي این قشر، در برنامه ریزي ها و تصمیمات در مورد عشایر به مسائل زیر باید توجه شود: 

1 .تامین عدالت اجتماعی با رفع محرومیت از مناطق عشایري و تعدیل نا برابري هاي موجود بین جوامع عشایري با جوامع شهري و

 
روستایی. 

 
2.ساماندهی و ارتقاي کیفیت زندگی عشایر کوچنده با رعایت الزامات اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی و تعادل هاي زیست محیطی. 



 
3 .مهندسی فرهنگی و حفظ هویت ایرانی - اسلامی و میراث معنوي عشایر. 

 
4.افزایش توانمندي هاي تولیدي عشایر با استفاده از فن آوري مناسب و دانش و مهارت هاي بومی آنها 

 
5 .ارتقاي شاخص هاي توسعه انسانی و اقتصادي - اجتماعی و فرهنگی جامعه عشایري به میانگین شاخص هاي روستایی کشور. 

6 .تنوع بخشیدن به فعالیت هاي اقتصادي در جامعه عشایري با بهره گیري از امکانات، قابلیت ها و استعدادهاي مناطق عشایري به

 
منظور ایجاد، بهبود و توسعه اشتغال، افزایش درآمد و کمک به نگهداشت جمعیت در زیست بوم ها. 

7 .ایجاد، توسعه و تقویت تشکل هاي مردمی به منظور جلب مشارکت بیشتر عشایر در فرایند تصمیم سازي، اجرا و بهره برداري در

 
زمینه هاي اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و مدیریت محلی . 

 
8 .توسعه پوشش نهادهاي حمایتی بیمه هاي اجتماعی و خدمات درمانی و بیمه محصولات تولیدي در جامعه عشایري 

 
9 .ایجاد نهادهاي اجتماعی در میان جوانان عشایر. 

تسنیم



آمادگی بخش خصوصی براي تشکیل دبیرخانه مشترك با وزارت صمت جهت

بازبینی بخشنامه ها

منبع: شبستانشماره خبر:  66  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس کمیسیون توسعه پایدار اتاق بازرگانی ایران گفت: بخش خصوصی آمادگی لازم را براي تشکیل دبیرخانه مشترك دائمی
با وزارت صنعت، معدن و تجارت دارد تا بتوانیم تمامی پیش نویس ها، آیین نامه ها و بخشنامه ها را مورد بازبینی قرار دهیم.

رئیس کمیسیون توسعه پایدار اتاق بازرگانی ایران گفت: بخش خصوصی آمادگی لازم را براي تشکیل دبیرخانه مشترك دائمی با

 
وزارت صنعت، معدن و تجارت دارد تا بتوانیم تمامی پیش نویس ها، آیین نامه ها و بخشنامه ها را مورد بازبینی قرار دهیم. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، فرشید شکرخدایی با اشاره به
جلسه اعضاي فراکسیون تشکل هاي اتاق ایران با وزیر صنعت،
معدن و تجارت گفت: تشکیل این دبیرخانه می تواند به اعمال
نظرات کارشناسی بخش خصوصی و صاحبان کسب و کارها در

 
روند تصمیم گیري هاي بخش حاکمیتی منجر شود. 

وي افزود: ضرورت دارد در ساختار پیچیده حمایت از حقوق مصرف کنندگان و قوانین مربوطه بازنگري جدي صورت گیرد تا توسعه

 
کیفیت در محصولات و خدمات محقق گردد. 

رئیس کمیسیون توسعه پایدار اتاق بازرگانی ایران تصریح کرد: تسهیل کسب و کارها و زودن مجوز هاي زائد و دست و پا گیر در

 
راستاي توسعه سرمایه گذاري و اشتغال زایی بخش صنعت، معدن و تجارت از اهمیت فراوانی برخوردار است. 

شکرخدایی گفت: افزایش رقابت پذیري کسب و کار ها با ایجاد ارتباط موثر میان تشکل هاي بخش خصوصی کشور و بخش دولتی
امکان پذیر است و در این خصوص باید گام هاي مشترکی از سوي دو طرف برداشته شود.



باور کنیم که فراگیري مهارت و تخصص هاي فنی امري لازم
براي جوانان و نوجوانان کشور ماست

باور کنیم که فراگیري مهارت و تخصص هاي فنی امري لازم براي جوانان و

نوجوانان کشور ماست

منبع: روزنامه رویداد امروزشماره خبر:  67  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري سمنان در دیدار رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با استاندار سمنان گفت :
همه باید باور کنیم که فراگیري مهارت و تخصص هاي فنی امري لازم براي جوانان و نوجوانان کشور ماست و در این زمینه

باید خانواده ها را توجیه و هوشیار ساخت .

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري سمنان در دیدار
رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با استاندار سمنان
گفت : همه باید باور کنیم که فراگیري مهارت و تخصص

 
هاي فنی امري لازم براي جوانان و نوجوانان کشور ماست و در این زمینه باید خانواده ها را توجیه و هوشیار ساخت . 

به گزارش روابط عمومی ، تشریفات و امور بین الملل استانداري سمنان ، فاطمه منصوري ، معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري
سمنان در جلسه دیدار رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با استاندار سمنان که صبح امروز شنبه 3 آبان ماه به میزبانی دفتر
استاندار به انجام رسید با تاکید بر لزوم ارائه آموزشهاي فنی و حرفه اي در سطح کشور گفت : سند راهبردي توسعه مهارت استان
تهیه و تدوین شده است و همکاري تمامی دستگاههاي مرتبط با آموزش فنی و حرفه اي نقشی موثر در توسعه ي این آموزشها و

 
ایجاد اشتغال در سطح استان خواهد داشت. 

منصوري با اشاره به شرایط کرونایی موجود و نیاز به بازنگري در سند توسعه مهارت استان گفت : شوراي مهارت ذیل کارگروه آموزش
و پژوهش استانها تعریف شده و این شورا براي نخستین بار در سطح کشور در استان سمنان اجرایی شد که می توان با تجمیع

 
ظرفیت دستگاههاي دست اندر کار ، از این توانمندي در جهت توسعه ي فنی و حرفه اي و مهارت استفاده نمود. 

منصوري اضافه کرد : برخی رشته هاي فنی و حرفه اي در سطح استان ، از آزمایشگاههاي مجهز و تخصصی برخوردارند که در صورت

 
توجه به ظرفیت ها و میزان تقاضا می توان حوزه ي آموزش هاي با کیفیت فنی و حرفه اي را گسترش داد. 

منصوري در ادامه با اشاره به ارائه ي هشت راهبرد اصولی استاندار در توسعه ي استان بر ضرورت کاربردي شدن و اجرایی نمودن این

 
راهبردها بویژه در توسعه ي مهارتها و آموزش هاي فنی و حرفه اي در استان سمنان تاکید کرد . 

معاون توسعه مدیریت و منابع استانداري سمنان همچنین با تاکید بر لزوم فرهنگ سازي مناسب در جهت توسعه آموزش هاي فنی و
حرفه اي گفت : موضوع فرهنگ یک دغدغه ي عمومی و مهم جامعه ي ماست و همه باید باور کنیم که فراگیري مهارت و تخصص

 
هاي فنی و مهارتی امري لازم براي جوانان و نوجوانان کشور ماست و در این زمینه باید خانواده ها را توجیه و هوشیار ساخت . 

منصوري گفت : خوشبختانه با اقدامات مناسب آموزش و پرورش و متوازن سازي رشته هاي تحصیلی شاهد گرایش طیف گسترده اي
از دانش آموزان به تحصیل در رشته هاي فنی و حرفه اي و کار و دانش می باشیم اما لازم است در این زمینه باز هم تلاش نموده و

 
فعالیت نماییم. 

صالحی عمران ، رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور بمنظور بازدید از چهار دانشگاه فنی و حرفه اي استان و دیدار با مسئولان استان
، صبح شنبه 3 آبان به استان سمنان سفر کرده است.



کمیسیونی که بدون استقبال نماینده هاي مجلس تشکیل شد/ آزمونی ضدفساد

برابر اعضاي کمیسیون قضائی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  68  |  تاریخ: 1399/08/03

 به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، کمیسیون
قضایی ـ حقوقی یازدهمین مجلس شوراي اسلامی پس از 4 ماه بلاتکلیفی به علت عدم رغبت نمایندگان به عضویت در این
کمیسیون، سرانجام با راي نمایندگان مبنی بر دادن اختیار به هیئت رئیسه مجلس در خصوص تعیین حداقل تعداد اعضاي این
کمیسیون تشکیل شد. پس از تشکیل این کمیسیون 8 نفره تعیین اولویت هاي این کمیسیون در دستور کار اعضاي آن قرار گرفته

 
است. 

شروع به کار دیرهنگام کمیسیون قضایی ـ حقوقی به نسبت سایر کمیسیون ها و همچنین اهمیت بالاي مسائل و موضوعات ارجاعی
به این کمیسیون سختی کار اعضاي این کمیسیون را دو چندان کرده است. بنابراین انتظار می رود اعضاي این کمیسیون با حجم کار

 
بیشتر به مسائل و مشکلات این حوزه رسیدگی کنند. 

 
 

 
  

یکی از مطالبات مقام معظم رهبري در ارتباط تصویري با نمایندگان یازدهمین مجلس شوراي اسلامی توجه به مقوله اشتغال بود. بی

 
شک یکی از کارویژه هاي کمیسیون قضایی ـ حقوقی باید ایجاد فضاي مناسب براي اشتغال فارغ التحصیلان رشته حقوق باشد. 



بنابر اظهار نظر مرتضی شهبازي نیا رئیس اسبق اتحادیه سراسري کانون هاي وکلاي دادگستري تنها 10 درصد پرونده هاي قضائی در
محاکم با حضور وکیل بررسی می شوند. این آمار نشان دهنده هزینه بالاي استفاده از وکیل و محرومیت بخش عظیمی از مردم از

 
خدمات حقوقی است. 

از طرفی مطابق آمار اطلاعات شاخص هاي عمده بازار کار در سال 98، رشته حقوق با نرخ بیکاري 22 درصدي در رتبه پنجم
بیکارترین رشته هاي تحصیلی در ایران قرار دارد. این آمار در حالی به ثبت رسیده است که سالانه چیزي حدود 190000 نفر در
آزمون هاي کارآموزي وکالت مرکز وکلاي قوه قضائیه و کانون وکلاي دادگستري شرکت می کنند که تنها 10000 نفر از این شرکت

 
کنندگان موفق به پذیرفته شدن در این آزمون می شوند. 

 
 

 
  

حال این سوال مطرح می شود که با توجه به نیاز مبرم مردم به استفاده از وکیل از یک سو و وجود صف طویل داوطلبان اخذ پروانه

 
وکالت از سوي دیگر، چرا جذب وکیل با محدودیت هاي شدید مواجه است؟ 

براي ریشه یابی دلایل عدم توفیق کمیسیون قضائی ـ حقوقی در شکستن این انحصار و افزایش ظرفیت اشتغال در حرفه خدمات

 
حقوقی به تجربه شکست خورده مجلس دهم در این زمینه مراجعه می کنیم. 

در روزهاي پایانی سال 1396 طرحی موسوم به «طرح جامع آموزش و پذیرش وکالت» با هدف اصلاح بازار خدمات حقوقی و تامین

 
منافع عمومی مردم، در مجلس اعلام وصول شد. 

این طرح که به کمیسیون قضائی ـ حقوقی ارجاع شده بود، براي بررسی هاي بیشتر به کمیته اي به ریاست محمدعلی پورمختار
واگذار شد. اما با گذشت بیش از دو سال از اعلام وصول طرح «جامع پذیرش و آموزش وکالت» و در حالی که مجلس دهم به کار خود

 
پایان داد، هنوز هم گزارش کارگروه بررسی طرح منتشر نشده است! 

به عقیده کارشناسان «تعارض منافع» عامل اصلی رسوب این طرح در مجلس دهم بوده است. مطابق با ماده 8 لایحه استقلال کانون
هاي وکلاي دادگستري، « نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با گذراندن یک دوره کامل نمایندگی که داراي لیسانس قضایی یا گواهی
پایان تحصیلات سطوح عالیه از حوزه علمیه قم و 5 سال سابقه کار قضایی در محاکم باشند» از شرکت در آزمون پروانه وکالت معاف



 
هستند. 

 
  

 
 

 
  

همین امکان دریافت پروانه وکالت بدون شرکت در آزمون انگیزه مهمی براي اعضاي کمیسیون قضائی ـ حقوقی است که از گسترش

 
این بازار ممانعت به عمل آورده و سعی در تثبیت انحصار در این بازار داشته باشند. 

بنابراین کمیسیون قضائی ـ حقوقی در مجلس یازدهم باید علاوه بر توجه به رفع انحصار از حرفه وکالت و تامین نیاز مردم به وکیل و
نیز اشتغالزایی در این حوزه به فرآیند حل این مسئله نیز دقت کند. تعارض منافع عامل شکست طرح در مجلس دهم بود، این مجلس

 
باید به این مقوله توجه جدي کرده و از سپردن این طرح به افراد داراي تعارض منافع خودداري کند. 

تشکیل کمیسیون مشترك بین کمیسیون هاي اقتصادي و قضائی ـ حقوقی می تواند یکی از راه کاري مدیریت تعارض منافع افراد در

 
بررسی این طرح باشد. 

انتهاي پیام/



آبگیري حوضچه هاي تغذیه مصنوعی در ساوجبلاغ آغاز شد

منبع: ایرناشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1399/08/03

کرج - ایرنا - مدیر امور آب شهرستان ساوجبلاغ استان البرز از آغاز آبگیري حوضچه هاي مصنوعی رودخانه کردان با هدف
تقویت سفره هاي آب زیر زمینی این شهرستان خبر داد.

 کرج - ایرنا - مدیر امور آب شهرستان ساوجبلاغ استان

 
البرز از آغاز آبگیري حوضچه هاي مصنوعی رودخانه کردان با هدف تقویت سفره هاي آب زیر زمینی این شهرستان خبر داد. 

محمد سلیمانی روز شنبه به خبرنگار ایرنا گفت : هدف از اجراي این پروژه تغذیه مصنوعی آبخوان دشت هشتگرد و شهرستان نظرآباد

 
به میـزان بیش از پنج میلیون متر مکعب است. 

احداث حوضچه هاي مصنوعی شهرستان ساوجبلاغ، نقش اساسی در پیشگیري از وقوع سیلاب هاي فصلی منطقه دارد ضمن آنکه

 
موجب ساماندهی رودخانه کردان شده است. 

مدیر امور آب شهرستان ساوجبلاغ گفت: در فاز هاي یک و 2 این پروژه یک سد مخزنی انحرافی، تعدادي دیوار حائل سد انحرافی،

 
مجراي تخلیه رسوبات و سازه آبگیر احداث شده است. 



 
 

وي افزود: در اجراي این پروژه، حوضچه رسوبگیر، کانال انتقال آب، حوضچه هاي تغذیه مصنوعی و تجهیزات هیدرومکانیکال احداث و

 
نصب شده است ضمن آنکه ساختمان هاي نگهداري و ساماندهی انهار سنتی بخش دیگر این پروژه در حوضه آبریز گردان است. 

سلیمانی گفت: ظرفیت مخزن سد انحرافی 250 هزار متر مکعب آب، حوضچه رسوبگیر 15 هزار متر مکعب، حوضچه شماره 2
مقدار60 هزار متر مکعب، حوضچه شماره یک 50 هزار متر مکعب و حوضچه شماره سه مقدار 40 هزار متر مکعب آبگیري انجام شده

 
است. 

مدیر امور آب منطقه اي ساوجبلاغ افزود: در هر بار آبگیري حدود 415 هزار متر مکعب آب ذخیره می شود که در سال هاي گذشته

 
این آب به هدر می رفت. 

 
 

وي گفت: ساماندهی رودخانه کردان از نظر کنترل فرسایش و حفاظت کناره ها، پاکسازي منطقه از نخاله ها و باقیمانده سازه هاي
تخریب شده و فرسوده، ایجاد اشتغال در منطقه در دوره ساخت و پس از آن، احداث دریچه آبگیر و کانال انتقال آب در ساحل چپ به

 
منظور تأمین حق آبه سنقرآباد، هشتگرد، ینگی امام و چهار جوب از اقدامات امور آب شهرستان ساوجبلاغ است. 

سلیمانی گفت: پاکسازي بستر مرکزي و لایروبی بخش هایی از رودخانه در محدوده مورد نظر براي هدایت جریان به بخش مرکزي



 
آبراهه و کنترل جریان هم در دستور این اداره قرار گرفته است. 

وي افزود: تاکنون 17 میلیارد تومان براي ساخت حوضچه هاي مصنوعی در رودخانه کردان مشرف به گلسار و تهراندشت هزینه شده

 
و براي تکمیل آن به 14 میلیاد تومان دیگر نیاز است. 

سلیمانی اضافه کرد که براي ساماندهی ساحل چپ رودخانه کردان بین 2 پل بزرگراه کرج قزوین و جاده قدیم حدود 10 میلیارد

 
تومان نیز نیاز است. 

 
رودخانه کردان از ارتفاعات البرز جنوبی سرچشمه می گیرد که در فصول بارندگی برمیزان و شدت آب این رودخانه افزوده می شود. 

شرکت آب منطقه اي استان البرز از 2 سال پیش طرح ساماندهی این رودخانه را با هدف پیشگیري از طغیان رودخانه و استفاده بهینه
از آن براي تغذیه سفره هاي آب زیر زمینی شهرستان هاي ساوجبلاغ و نظرآباد در دستور کار قرار داده که انجام این پروژه الگویی

 
موفق براي مهار آبهاي سطحی و تغذیه سفره هاي زیر زمینی کشور به شمار می رود. 

 
برچسب ها 

 
- ساوجبلاغ 

 
- بارش باران 

 
- شرکت آب منطقه اي 

 
پروندهٔ خبري 

- سال 99؛ سال جهش تولید



4 موقوفه در سردشت رفع تصرف شد

منبع: ایرناشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1399/08/03

مهاباد- ایرنا- رییس اداره اوقاف و امور خیریه سردشت گفت: با تلاش هاي انجام گرفته، چهار موقوفه به ارزش 30 میلیارد
ریال در این شهرستان رفع تصرف و خلع ید شد.

مهاباد- ایرنا- رییس اداره اوقاف و امور خیریه سردشت
گفت: با تلاش هاي انجام گرفته، چهار موقوفه به ارزش 30

 
میلیارد ریال در این شهرستان رفع تصرف و خلع ید شد. 

رحمان شمسی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت: رفع تصرف از این اماکن در راستاي حفظ و
صیانت از موقوفات و اجراي نیات واقفان و خیّران
شهرستان انجام گرفته و شامل یک باب ساختمان، 2 قطعه
زمین مسکونی و یک قطعه زمین کشاورزي است که از

 
دست متصرفان بازپس گیري شد. 

وي با تاکید بر اینکه با تضییع کنندگان موقوفات و موقوفه خواران با قاطعیت برخورد خواهد شد، اضافه کرد: این موقوفات با مساحت

 
کلی 10 هزار مترمربع از طریق محاکم قضایی و کدخدامنشی رفع تصرف شده اند. 

وي افزود: همچنین 24 سند مالکیت جدید و تبدیلی دفترچه اي به تک برگی براي موقوفات شهرستان در سال جاري اخذ شده است.

رییس اداره اوقاف و امورخیریه سردشت با اشاره به اینکه درآمد و ثبت موقوفات امسال نسبت به مدت مشابه سال گذشته افزایش 40
درصدي داشته، افزود: به همت خیّران نیک اندیش در سال جاري 9 وقف جدید شامل سه باب ساختمان، پنج قطعه زمین مسکونی و

 
یک قطعه زمین زراعی در سامانه جامع موقوفات این شهرستان به ثبت رسیدند. 

وي گفت: این موقوفات به ارزش 18 میلیارد و 500 میلیون ریال با نیت اختصاص و احداث خانه عالم، مسجد زنانه و مردانه، وضوخانه

 
و حقوق امام جماعت و خادم وقف شده اند. 

"شمسی" با تاکید بر اینکه بروزرسانی وقف باید متناسب با نیاز جامعه صورت گیرد، اضافه کرد: وقف براي حوزه درمان و سلامت،

 
اشتغال و کارآفرینی، ازدواج، کمک به مستمندان و زندانیان و برنامه هاي قرآنی از جمله مهمترین نیازهاي جامعه است. 

وي بیان کرد: براي اینکه نیات واقفان به این حوزه ها تغییر یابد یک فرهنگ سازي با همکاري و عزم جدي خیران، مسوولان، امامان

 
جمعه و جماعت و خصوصا رسانه ها نیاز است که امیدواریم این امر مهم در آینده اي نه چندان دور اتفاق بیافتد. 



 
شهرستان سردشت با 120 هزار نفر جمعیت در جنوب آذربایجان غربی واقع شده و داراي 446 موقوفه و 726 رقبه است. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان اوقاف و امور خیریه 

 
- سردشت 

- تصرف اراضی



اشتغال 2 هزار و 500 عضو خانواده ایثارگر لرستان پیگیري می شود
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خرم آباد - ایرنا - سرپرست بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان گفت: تفاهم نامه اشتغال2 هزار و 500 عضو خانواده
ایثارگران استان منعقد شده است که دستگاه هاي مرتبط باید بنیاد شهید را براي تحقق این تعداد شغل همراهی کنند.

خرم آباد - ایرنا - سرپرست بنیاد شهید و امور ایثارگران
لرستان گفت: تفاهم نامه اشتغال2 هزار و 500 عضو
خانواده ایثارگران استان منعقد شده است که دستگاه هاي
مرتبط باید بنیاد شهید را براي تحقق این تعداد شغل

 
همراهی کنند. 

به گزارش روز شنبه ایثار محمود زرین جویی در اولین
جلسه شوراي معاونان بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان
افزود: تفاهم نامه اشتغال، ساخت سه هزار مسکن و
ساماندهی گلزار شهداها باید به صورت جدي و تا زمان

 
حصول نتیجه پیگیري شود. 

وي با اشاره به لزوم تلاش مضاعف همه همکاران تصریح کرد: همچنین کار جهادي، اخلاق مداري، رعایت قوانین و احترام ایثارگران

 
سرلوحه امور باشد. 

زرین جویی تاکید کرد: ساماندهی دیوار گلزار شهداي شهرستان معمولان توسط آب منطقه اي و شهرداري پیگیري جدي شود و تا

 
قبل از شروع بارش ها به سرانجام برسد. 

گفتنی است سعید اوحدي معاون رییس جمهوري و رییس بنیاد شهید و امور ایثارگران در پی دریافت گزارش هایی از وضعیت گلزار
مطهر شهداي معمولان، با صدور دستوري ویژه به سرپرست بنیاد شهید و امور ایثارگران لرستان بر لزوم استفاده از همه ظرفیت هاي

 
استان براي پیگیري ویژه این موضوع تاکید کرد. 

اوحدي پس از دریافت گزارش هایی از امکان بروز آسیب جدي به گلزار شهداي معمولان در پی سیل سال گذشته، موضوع را از
مسئولان و دستگاه هاي مربوطه پیگیري و براي کمک به فرمانداري این شهرستان در جلوگیري به آسیب بیشتر به این گلزار اعلام

 
آمادگی کرد. 

امضاي تفاهم نامه تامین زمین و ساخت سه هزار واحد مسکونی و ایجاد 2 هزار و 500 شغل به منظور کارآفرینی خانواده ایثارگران

 
لرستان در جریان سفر 23 مرداد امسال اوحدي به این استان منعقد شد. 



لرستان بیش از 6 هزار و 200 شهید، 837 نفر آزاده تقدیم انقلاب اسلامی کرده است و اکنون 2 هزار و 951 نفر جانباز زیر 25
درصد، 6 هزار و 379 جانباز 25 تا 70 درصد و 263 نفر جانباز 70 درصد به بالا در این استان هستند که با تبعات و عارضه هاي

 
مجروحیت همچنان مبارزه می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- اداره کل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان لرستان 

 
- اشتغال فراگیر 

- بنیاد شهید و امور ایثارگران



تقدیر بانک مرکزي از نقش ذوب آهن در بازگشت منابع ارزي
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فصل اقتصاد - بانک مرکزي از نقش ذوب آهن اصفهان در صادرات غیر نفتی و بازگشت منابع ارزي تقدیر کرد.

 
 

 
فصل اقتصاد - بانک مرکزي از نقش ذوب آهن اصفهان در صادرات غیر نفتی و بازگشت منابع ارزي تقدیر کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از ذوب آهن اصفهان، عبدالناصر همتی رئیس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران با اهدا لوح
سپاس به منصور یزدي زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان، از نقش این شرکت در صادرات غیرنفتی، ایجاد درآمدهاي ارزي جهت
تأمین نیازهاي وارداتی، حفظ تولید، اشتغال، استمرار صادرات غیر نفتی و بازگشت منابع ارزي حاصل از صادرات به چرخه رسمی

 
اقتصادي کشور تشکر و قدردانی کرد. 

 
متن این لوح سپاس بدین شرح است: 

 
جناب آقاي مهندس یزدي زاده 

 
مدیرعامل محترم شرکت ذوب آهن اصفهان 

تولید و صادرات غیرنفتی نقش معناداري در رشد و توسعه اقتصادي کشور، حفظ ارزش پول ملی و ثبات بازار ارز و بخش هاي واقعی و
مالی اقتصاد دارد. در این خصوص با توجه به وضعیت کلان اقتصادي و غیر اقتصادي کشور از یک سو و وضع شدیدترین و بی سابقه
ترین تحریم هاي بین المللی علیه کشور ایران، به ویژه در بخش هاي بانکی و نفت، از سوي دیگر، نقش صادرکنندگان غیر نفتی در

 
خط مقدم جنگ اقتصادي بسیار حائز اهمیت است. 

از این رو نظر به اینکه در عرصه جنگ تمام عیار اقتصادي، طی سال هاي اخیر نسبت به صادرات غیر نفتی و ایجاد درآمدهاي ارزي
جهت تأمین نیازهاي وارداتی کشور اقدام نموده اید ، بدین وسیله از تلاش هاي جنابعالی در جهت حفظ تولید، اشتغال، استمرار
صادرات غیر نفتی و بازگشت منابع ارزي حاصل از صادرات به چرخه رسمی اقتصادي کشور تشکر و قدردانی می شود و به این
مناسبت لوح سپاس به حضورتان تقدیم می شود. امید است همواره در تولید، ایجاد و حفظ اشتغال، سرمایه گذاري و صادرات غیر

 
نفتی پیروز و سربلند باشید. 

 
عبدالناصر همتی 



 
رئیس کل بانک مرکزي جمهوري اسلامی ایران 



کرونا ساعت کار را در فصل تابستان 1.4 ساعت کم کرد
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فصل اقتصاد - تهران - ایرنا - بررسی وضعیت اشتغال در تابستان 99 نشان می دهد که ساعت کار در این دوره، نسبت به
مدت مشابه سال گذشته 1.4 ساعت کم شده است.

فصل اقتصاد - بررسی وضعیت اشتغال در تابستان 99
نشان می دهد که ساعت کار در این دوره، نسبت به مدت

 
مشابه سال گذشته 1.4 ساعت کم شده است. 

به گزارش روز شنبه ایرنا، طبق تبصره 1 ماده 51 قانون کار
ساعات کار هفتگی نباید از 44 ساعت در هفته تجاوز کند.
هر هفته 7 روز است که 6 روز آن غیر تعطیل و یک روز

 
جمعه آن هم تعطیل است. 

اما با توجه به شیوع بیماري کرونا در کشور، اقداماتی مانند قرنطینه خانگی، فاصله گذاري اجتماعی، کاهش ساعات کار و تعطیلی
مدارس و دانشگاه ها براي قطع زنجیره کرونا در این مدت طبق دستور ستاد مبارزه با کرونا اعلام شده است و براین اساس از اسفند
ماه بود که اعلام شد کارمندان در تمامی ادارات موظف هستند از ساعت هفت و 30 دقیقه تا 14 و 30 دقیقه مشغول به کار باشند تا

 
از رشد و تداوم بیماري کرونا کاسته شود و در فضاهاي بسته، افراد کمتري حضور داشته باشند. 

براساس این گزارش با نگاهی به گزارش وضعیت اشتغال مرکز آمار در تابستان جمعیت شاغل براساس حجم کار و ساعت اشتغال در
فصل قبل ملاحظه می شود که جمعیت شاغل در تابستان 1399 نسبت به فصل مشابه سال 1398 در طول هفته مرجع، حجم ساعت

 
کار کمتري انجام داده اند. 

متوسط ساعات کار هفتگی در دوره مورد بررسی، کاهش داشته و از 44.6 ساعت در هفته در تابستان 1398 به 43.2 ساعت در هفته

 
براي هر نفر شاغل در تابستان امسال رسیده است. 

همچنین بررسی جداول نشان می دهد، 60.7 درصد از جمعیت شاغل، 44 ساعت و بیشتر و 34 درصد کمتر از 44 ساعت در هفته
مرجع کار کرده اند و 5.3 درصد نیز در هفته مورد بررسی در سرکار خود حاضر نبوده اند. بعبارت دیگر، در مقایسه با فصل مشابه سال
گذشته بیش از یک میلیون نفر از افرادي که 44 ساعت و بیشتر در هفته مرجع کار کرده اند و 418 هزار نفر از افرادي که کمتر از 44

 
ساعت کار کرده اند، کاسته شده و 232 هزار نفر به جمعیت غایب موقت، افزوده شده است. 

براساس اعلام مرکز آمار در تابستان امسال 14 میلیون و 298 هزار نفر 44 ساعت و بیشتر در هفته مرجع کار کرده اند، 2 میلیون و

 
99 هزار نفر کمتر از 43 ساعت فعالیت داشتند و یک میلیون و 245 هزار نفر غایب موقت از کار خود بوده اند. 

همچنین سازمان بین المللی کار (ILO) اعلام کرده بود که ساعت هاي کاري در جهان 14 درصد در سه ماهه دوم 2020 در نتیجه
همه گیري ویروس کرونا کم شده است.



پروژه توانمندسازي "باغ ابریشم" کرمانشاه کلید خورد

منبع: ایسناشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس دانشگاه رازي کرمانشاه از شروع طرح توانمندسازي منطقه باغ ابریشم کرمانشاه توسط این دانشگاه خبر داد.

دکتر محمد ابراهیم اعلمی آل آقا در نشست هم اندیشی
بررسی راهکارهاي توانمندسازي منطقه باغ ابرایشم که با
حضور معاونین و مدیران دانشگاه برگزار شد، با تاکید
براینکه دانشگاه رازي باید نقطه قوتی براي منطقه مجاور
خود باشد، اظهارکرد: در راستاي ایفاي رسالت اجتماعی
خود با بهره گیري از ظرفیت هاي موجود، متعهد به ارائه

 
خدماتی به مردم منطقه باغ ابریشم هستیم. 

به گزارش ایسنا، به نقل از روابط عمومی دانشگاه رازي، اعلمی آل آقا همه دستگاه هاي اجرایی استان را براي اجراي طرح
توانمندسازي منطقه باغ ابریشم به مشارکت طلبید و افزود: دانشگاه به تنهایی نمی تواند مجري طرح توانمندسازي منطقه باغ ابریشم
باشد، اما می تواند به نمایندگی از مردم این منطقه و از طریق مکاتبات، برگزاري جلسات و ارتباط با دستگاه هاي اجرایی و متولیان

 
ذیربط، پیگیر مطالبات، مسائل، نیازها و مشکلات آنها باشد. 

وي در ادامه گفت: دستگاهی همچون کمیته امداد می تواند از طریق تامین بودجه و امکانات مورد نیاز زمینه ایجاد اشتغال براي اقشار
نیازمند این منطقه را فراهم کند، همچنین می توانیم با بنیاد برکت وارد مذاکره شده و امتیازاتی را براي مردم محله باغ ابریشم

 
بگیریم و در نهایت به عنوان نهادي که دغدغه رشد و اعتلاي منطقه مجاور خود را دارد، در حد توان نقش آفرینی کنیم. 

رئیس دانشگاه رازي تصریح کرد: تاکنون جلسات بسیاري براي رسیدگی به مسائل منطقه باغ ابریشم تشکیل شده اما نتیجه اي در بر
نداشته، لذا دانشگاه براي ایفاي رسالت اجتماعی خود از ظرفیت ها و قابلیت هاي درونی اش استفاده می کند که یکی از این ظرفیت
ها وجود دو دبیرستان وابسته به دانشگاه است که در این راستا برگزاري کلاس هاي تقویتی براي دانش آموزان و کلاس هاي

 
توانمندسازي با هدف کارآفرینی را براي دانش آموزان این منطقه برگزار کرد. 

وي با بیان اینکه عمده فعالیت ها و برنامه هاي در نظر گرفته شده براي این منطقه حول محور کار اجتماعی است، گفت: باید

 
شناسایی دقیقی از وضعیت این منطقه و مسائل آن داشته باشیم. 

اعلمی آل آقا تاکید کرد: همجواري دانشگاه رازي با منطقه باغ ابریشم باید به رشد و توسعه اجتماعی و اقتصادي این منطقه کمک
کند. همچنین شهرداري باید نسبت به وضعیت زیرساختی و عمرانی این منطقه توجه جدي داشته باشد و از این نظر میان منطقه باغ

 
ابریشم و محلات برخوردار تبعیض قائل نگردد. 

وي اضافه کرد: در میان مدت به دنبال ایجاد بافت دانش بنیان در این محدوده هستیم، مذاکراتی با مدیران استانداري کرمانشاه نیز



انجام شده تا از طریق تغییرات ساختاري جدي، یک منطقه دانش بنیان، فناوري و گردشگري را نیز در محدوده مجاور دانشگاه داشته

 
باشیم. 

رئیس دانشگاه رازي کرمانشاه افزود: دانشگاه رازي باید نسبت به مسائل منطقه باغ ابریشم حساس باشد و از این نظر می خواهیم
تسهیلگر رشد و توسعه و وکیل مدافع مردم باغ ابریشم باشیم و مطالبات مردم این منطقه را به گوش مسئولین ذیربط برسانیم تا در

 
تخصیص اعتبارات، منابع و امکانات استان به مردم این منطقه تبعیضی صورت نگیرد. 

وي با بیان اینکه اراده ما بر این است که در مسیر توانمندسازي منطقه باغ ابریشم حرکت کنیم، افزود: در ابتداي راه قطعا با مشکلاتی

 
مواجه خواهیم بود، اما رسالت اجتماعی ما ایجاب می کند که نسبت به این موضوع و شرکت در جلسات مرتبط با آن جدي باشیم. 

 
طرح توانمندسازي باغ ابریشم باید به صورت کلان دیده شود 

در ادامه این نشست دکتر طهماسب علیپوریانی سرپرست معاونت فرهنگی و اجتماعی دانشگاه نیز اظهار کرد: آنچه که رسیدن به
هدف مطلوب در خصوص طرح توانمندسازي باغ ابریشم را میسر می سازد؛ وحدت در بینش و نوع نگاه به موضوع است. ما نسبت به

 
این منطقه و مسائل مردم احساس مسئولیت می کنیم. 

ویبا بیان اینکه طرح توانمندسازي منطقه باغ ابریشم باید به صورت کلان دیده شود، افزود: در این زمینه اولین دستگاه اجرایی که می
تواند یاریگر دانشگاه باشد، شهرداري است و اگر شهردار هم پاي کار بیاید و همگرایی و مشارکت جمعی داشته باشیم، سرعت کار چند

 
برابر می شود. 

علیپوریانی مشکلات فرهنگی مانند اعتیاد، خرید و فروش موادمخدر، مشروبات الکلی و... را از جمله معضلات منطقه باغ ابریشم دانست
و یادآور شد: نیروي انتظامی براي کمک به رفع این مشکلات باید پاي کار بیاید و تفاهم نامه انعقادیافته در این زمینه با فرماندهی

 
انتظامی استان می تواند به پیشبرد بهتر امور کمک کند. 

 
دانشگاه مشوق هاي حمایتی براي جوانان منطقه لحاظ کند 

دکتر فرزاد ویسی معاون پژوهش و فناوري دانشگاه نیز اظهارکرد: منطقه باغ ابریشم مسائل فراوانی دارد و اهالی در بسیاري از امور
ابتدایی زندگی روزمره با مشکلاتی مواجه هستند، متولی رسیدگی به مسائل این منطقه، نهادهاي تخصصی از جمله شهرداري،
بهزیستی، آموزش و پرورش هستند، کما اینکه در همه استان هاي کشور نهادهاي تخصصی متولی کاهش آسیب ها و رسیدگی به

 
امور مردم مناطق حاشیه اي هستند. 

وي با بیان اینکه سازمان هاي اجرایی که امکانات و بودجه هاي قابل توجهی دارند تاکنون براي ساماندهی منطقه باغ ابریشم کار قابل
توجهی انجام نداده اند، گفت: ورود و نحوه فعالیت دانشگاه رازي به موضوع توانمندسازي منطقه نباید به گونه اي باشد که منجر به
توقعات بسیار بالاي مردم از مجموعه دانشگاه گردد، بلکه دانشگاه رازي در حد توان می تواند در بخش هاي مرتبط با فعالیت هاي

 
خود مانند مباحث آموزشی، خدماتی ارائه دهد. 

معاون پژوهشی و فناوري دانشگاه گفت: دانشگاه می تواند مشوق هایی براي ترغیب دانش آموزان و جوانان منطقه باغ ابریشم لحاظ
کند، به عنوان مثال کلاس هاي تقویتی برگزار کند و براي رتبه هاي خوب کنکور و پذیرفته شدگان در این دانشگاه مشوق هاي



حمایتی در نظر بگیرد، همچنین در عرصه ورزشی می توان مسابقاتی را با مشارکت تیم جوانان منطقه باغ ابریشم برگزار کرد و از

 
امکانات ورزشی دانشگاه مانند زمین چمن استفاده شود. 

 
باغ ابریشم از محلات محروم شهر کرمانشاه است که در مجاورت پردیس دانشگاه رازي قرار دارد. 

انتهاي پیام



گزارش کامل اختتامیه سی و سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان

منبع: شبستانشماره خبر:  75  |  تاریخ: 1399/08/03

 آیین اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان از جشنواره دوم آبان ماه در پردیس موسیقی
و تئاتر باغ کتاب برگزار شد.

 آیین اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان از جشنواره دوم آبان ماه در پردیس موسیقی و

 
تئاتر باغ کتاب برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري شبستان و به نقل از ستاد اطلاع رسانی
جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان، این اختتامیه
با پخش تلاوت چند آیه از قرآن کریم و با اجراي محمدرضا

 
مقدسیان آغاز شد. 

«علیرضا تابش» در ابتداي این مراسم گفت: کودکان و نوجوانان
عزیز، والدین و بینندگان گرامی حاضر در خانه، سینماگران و
هنرمندان عزیز و دوست داشتنی سینماي کودك و نوجوان،

همکاران عزیزم در دبیرخانه و دیگر بخش هاي سی وسومین دوره جشنواره فیلم کودك و نوجوان؛ به عنوان دبیر سی وسومین
جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان، در برابر شما ایستاده ام تا مراتب سپاس و تشکرم را از همراهی و هم قدمی تان در مسیر

 
دشوار برگزاري نخستین جشنواره سینمایی آنلاین تاریخ ایران اعلام کنم. 

تابش ادامه داد: براي رسیدن به این نقطه تردید ها، هراس ها و دوراهی هاي فراوانی داشتیم، همچنین باید مسیري می پیمودیم که
نه تنها کسی تا کنون تجربه اش نکرده بود، بلکه بسیاري قدم گذاشتن در آن را نابخردانه یا غیرممکن می دانستند، اما امروز، با این
حجم از استقبال کودکان و نوجوانان کشور، از بخش هاي مختلف جشنواره تجربه لذت بخش، مواجهه مستقیم با مخاطبان و قضاوت
آزادانه آن ها از طریق سامانه هاي آنلاین، حس شیرین تشکیل خانواده اي بزرگ با عنوان خانواده صنعت تصویر و بالاخره برگزاري
پرشور چهارمین المپیاد فیلمسازي نوجوانان کشور، گویی چیزي به نام خستگی براي ما وجود ندارد و نه تنها مراسمی را که در آغاز
آنیم اختتامیه نمی دانیم، بلکه آن رانقطه عطف و افتتاحیه مسیري می دانیم که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و
تحولات به روز جامعه، به همبستگی بیشتر اعضاي خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي جامعه از

 
سوي دیگر بینجامد. 

دبیر سی سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان تصریح کرد: به همین دلیل هم اگرچه گزارش تحلیلی این دوره افتخارآمیز از
جشنواره را همکارانم اعلام خواهند کرد، اما بنا ندارم همچون دیگر اختتامیه ها سخنم را با گزارش آنچه رخ داد ادامه دهم و در عوض
ترجیح می دهم همچون یک افتتاحیه، گزارشی از آنچه از این پس، تا زمانی که در این مسئولیت هستم، رخ خواهد داد را ارائه دهم با
توجه به ظرفیت بالاي سامانه هاي بخش ویدئویی درخواستی بی تردید از این پس سینماي کودك و سامانه هاي نوین، فصل جدیدي



از روابط متقابل را آغاز خواهندکرد، همچنین وي اودي ها می توانند به صورت مستقیم و بی واسطه نظر و نگاه مخاطبان را به گوش
سینماگران برسانند و از سوي دیگر سینماگران و تولیدکنندگان محتوا خواهند توانست با تامین محتواي لازم، سهم محصولات داخلی

 
از سبد مصرف فرهنگی کودکان و نوجوانان را بالا ببرند. 

او ادامه داد: همه ما باید تلاش کنیم فاصله میان نگاه بزرگسالان و کودکان، از آنچه هست کمتر شود، داوري سراسري کودکان در این
دوره و افزایش قابل توجه کودك و نوجوان، باعث شگفتی و تصحیح نگاه بسیاري از اهالی صنعت تصویر شده است. باید و ضروري
است که پیش از پیش به شما مخاطبانمان گوش فرا دهیم و از شما بیاموزیم، بی تردید در قدم هاي بعدي این مسیر را دنبال خواهیم

 
کرد. 

تابش با اشاره به شیوع ویروس کرونا عنوان کرد: هر قدم نخستی، کمی و کاستی هاي خود را دارد، بسیاري ظرایف و نکات فنی در
باب فعالیت در فضاي برخط (آنلاین) تا پیش از این تمرین نشده بود و خطاهاي آن قابل تشخیص نبود. می شد با انفعال و تسلیم در
برابر کرونا، جشنواره فیلم کودك و نوجوان امسال را تعطیل کنیم، اما وظیفه ملی و اسلامی خود دانستیم که نه تنها نشان دهیم
سینما زنده است، بلکه در کنار قهرمانان سلامت، باید از انفعال خارج شده و دست کم تلاش خود را، براي ایفاي نقش مان در زنده
نگاه داشتن امید و نشاط در میان مخاطبان انجام می دادیم. خداوند را شاکرم که هرآنچه در توانمان بود، انجام دادیم و اکنون با
اشتیاق به سال هاي آینده چشم دوخته ایم تا با گذر از این بحران ناشی از شیوع ویروس منحوس کرونا، شکل جدیدي از جشنواره

 
هاي ترکیبی آنلاین و فیزیکی را تجربه کنیم و در قدم هاي بعدي از کاستی هاي این دوره درس بگیریم. 

او افزود: دو چالش «من نقش اول» و «به نظر من» که با همراهی دوتن از مفاخر بزرگ ایران، جناب آقاي هوشنگ مرادي کرمانی و
ایرج طهماسب آغاز شده است، به دلیل استقبال قابل توجه مخاطبان، ادامه خواهد داشت تا بتوانیم امتداد شعار هر خانه یک سینما را

 
در روزهاي آینده نیز شاهد باشیم، جزئیات این رویداد از سوي روابط عمومی جشنواره اطلاع رسانی خواهدشد. 

دبیر این جشنواره خاطرنشان کرد: در پایان باید از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و جناب آقاي دکتر انتظامی ریاست محترم
سازمان سینمایی، وزراي محترم بهداشت و درمان، ارتباطات و فناوري اطلاعات و معاون ایشان جناب آقاي دکتر امیر ناظمی و جناب
آقاي دکتر محمد کیاسالار (دبیر کرونا روایت)، شهرداري محترم اصفهان، شهرداري محترم تهران، سازمان صداوسیما، سازمان بخش
ویدئو (نماوا،فیلیمو، تیوا) اعضاي شوراي برنامه ریزي جشنواره، فعالان سینماي کودك و نوجوان و جمیع دوستان و همکارانی که

 
کمک کردند تا قطار جشنواره سی وسوم سفر خود را به سلامت طی کند، نیز تشکر می کنم. 

او در پایان سخنانش گفت: به تمام همکارانم در خانه هاي اصفهان و تهران که چندین ماه شبانه روزي براي تحقق این آرزو و خواست
تلاش کردند و همه شما داوران عزیز کودك و نوجوان که این روزها کنارمان بودید تشکر کنم و شما را با وعده روزهاي رنگین تر و

 
پرنشاط تر از این روزها به خدا بسپارم. 

 
در ادامه این مراسم جایزه مخصوص بخش «سیفژ» به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت انقلابی)» اهدا شد. 

در ادامه پیام قدرت االله نوروزي شهردار اصفهان و رئیس شوراي شهر اصفهان پخش شد، او در این پیام عنوان کرد: در تمام خیابان
هاي شهر اصفهان شاهد تبلیغات گسترده اي هستیم که در این زمینه انجام گرفته و زمینه شادابی جوانان و نوجوانان عزیز همچنین

 
خانواده هایشان را فراهم کرده است. جشنواره در این شرایط نشان داده که زندگی جاري است. 

شهردار اصفهان ادامه داد: از کادر درمانی این بیمارستان که در شرایط کنونی به روحیه مردم فکر می کنند تشکر می کنم. در شرایط



سخت کرونایی پیام زندگی جاري ست تحقق یافت. از تمام دست اندرکاران تشکر می کنم که شرایطی فراهم کردند تا تمام بچه هاي

 
ایران زمین بتوانند از آن استفاده کنند. 

 
جوایز بخش بین الملل 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه پویانمایی به فیلم «قدم یازدهم» به کارگردانی «مریم کشکولی نیا» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «عبدنور زیان» براي فیلم «روزه تابستانی» داده شد. 

برنده بخش بهترین دستاوردهاي فنی و هنري به «عباس عسگري» کارگردان فیلم «لپتو» تعلق گرفت. همچنین جایزه بهترین بازیگر

 
در بخش بین الملل، پروانه زرین و دیپلم افتخار به روح االله زمانی براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
روح االله زمانی پس از دریافت جایزه خود گفت: خدا را شکر می کنم که توانستم این جایزه را کسب کنم و براي آن بسیار خوشحالم. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلمنامه به «آرویند سیواکوماران» و «ویجاي ك.باتل» براي فیلم «آن سوي رودخانه» تعلق

 
گرفت. 

او گفت: افتخاري است براي من که این جایزه را در این جشنواره کسب کنم. امیدوارم که پیوند کشور خودم و ایران بیشتر از قبل

 
شود و همکاري هاي ما نیز بیش از پیش باشد. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به مجید مجیدي براي فیلم سینمایی «خورشید» تعلق گرفت. 

مجید مجیدي در این بخش با اشاره به جایزه خود عنوان کرد: این جایزه را از طرف خودم و تمام گروه فیلمسازي به فعالان حوزه
سلامت تقدیم می کنم. آنها جانشان را براي سلامت مردم کشور گذاشته اند. آنها جانشان را در کف دستشان گرفته اند و به مردم

 
کمک می کنند. باید از زحمات این عزیزان در این جشن باشکوه تقدیر کنیم. 

دکتر عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: سینماي کودك و نوجوان ایران بخش مهمی از سینماي ایران است.

 
بعد از انقلاب بیش از 200 فیلم کودك و نوجوان ساخته شده که اهمیت این سینما را نشان می دهد. 

او در بخشی از سخنان خود اظهار داشت: در سال 98، 9 فیلم کودك و نوجوان اکران شد. بخش مهمی از کسانی که در سینماي ایران
به عنوان برجستگان شناخته می شوند کسانی هستند که در سینماي کودك و نوجوان حضور داشته اند. امسال این سینما تحت
فضاي کرونا بود و جشنواره هم با این فضا در تماس بود. اما تحت تاثیر این فضا، اتفاقاتی که می تواند مبدا تحولات تازه باشد، پدید
آمد. فرصتی که از طریق فضاي جدید براي امکان ارتباط فراملی پدید آمد و امکان ورود بهتر به بازارهاي جهانی را فراهم کرد. اگر چه
تجربه برگزاري جشنواره به صورت آنلاین در تجربه تهدیدگونه پدید آمد اما فرصتی جدید را براي سینماي ایران موجب شد. من از

 
کسانی که این فرصت را براي سینماي ایران و نگاه به افق هاي تازه پدید آوردند، تشکر می کنم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین فیلم به مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 



مجید مجیدي پس از دریافت این جایزه نیز گفت: رسیدگی به وضعیت کودکان کار در هر کشوري توان و تلاش زیادي می طلبد. همه
ما دوست داریم شرایطی براي کودکان کار فراهم شود که بتوانند شرایط خوبی داشته باشند. باید مدارسی در سراسر کشور براي این
بخش از کودکان سرزمینمان بسازیم و مردم حامی کودکان کار بیایند و به آنها کمک کنند. در بخش کارآفرینی کمک هاي فراوانی
دریافت کرده ایم تا کودکان کار بتوانند کارآفرین شوند. امیدواریم این فیلم زمینه ساز اتفاق هاي خوبی باشد و با تلاش و کوشش
هایی که صورت گرفته دیگر کودك کاري نداشته باشم و تمام کودکان ایران بتوانند درس بخوانند و آینده خوبی براي کشور عزیزمان

 
فراهم کنند. 

 
جایزه ویژه هیئت داوران، پروانه زرین و دیپلم افتخار به فریدون نجفی براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تعلق گرفت. 

فریدون نجفی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: از همه داوران تشکر می کنم که به ما اعتماد کردند، این فیلم ها با شرایط سخت

 
ساخته می شوند از تمام عوامل تولید فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تشکر می کنم. 

جایزه بخش هیئت داوران کودك ونوجوان، پروانه زرین و دیپلم افتخار به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت

 
انقلابی)» اهدا شد. 

 
جوایز ویژه دبیر جشنواره فیلم کودك و نوجوان 

علیرضا تابش درباره جایزه این چهار بخش که توسط خود او طراحی شده، توضیح داد: از سال گذشته علاوه بر جوایز داوران به
تشخیص دبیر در راستاي توسعه سینماي کودك این بخش ها طراحی شد. دبیر جشنواره جوایزي را به فیلم هایی که بخش فرهنگ و
هنري و یا کسب و کار را حمایت می کنند، اختصاص می دهد. به این امید که سازندگان تشویق شوند و شاهد بالندگی این سینما

 
باشیم. 

او ادامه داد: جایزه کرونا روایت که بخش جدید در جشنواره امسال است با همکاري سازمان نظام پزشگی گرد آوري شد و 40 اثر در

 
این بخش به جشنواره رسید. 

 
دیپلم افتخار جایزه ویژه دبیر در بخش کرونا روایت به «محمدمهدي فکریان» براي فیلم «ملاقات آخر» تعلق گرفت. 

 
همچنین ویدئوي مراسم رونمایی از کتاب کرونا روایت که شب گذشته برگزار شده بود، پخش شد. 

حسین قناعت به دلیل حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان جایزه ویژه دبیر را دریافت کرد. 

حسین قناعت پس از دریافت این جایزه گفت: تشکر می کنم که در این شرایط سخت جشنواره کودك برگزار شد. امیدوارم هر چه

 
زودتر این ویروس منحوس برود و بتوانیم در کنار کودکان و خانواده هایشان بنشینیم و فیلم ها را ببینیم. 

سومین جایزه ویژه دبیر به دلیل توجه ویژه به فرهنگ مقاومت و برداشت ملموس، مردمی و قابل فهم براي نسل امروز ایران اسلامی
به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» و چهارمین جایزه ویژه دبیر به علت نگاه ویژه به کسب و کار و رونق صنعت تصویر کودك و نوجوان

 
به «محمدحسین صادقی» براي فیلم «لوپتو» تقدیم شد. 



تابش درباره بخش المپیاد فیلمسازي نوجوانان توضیح داد: این بخش به صورت مجازي برگزار شد و سرشار از شور و نشاط بود. از ایل
بیگی مدیر این رویداد و شوراي علمی و محتوایی تشکر می کنم. امیدوارم وزارت آموزش پرورش و فرهنگسراي هنر این بخش را به

 
رسمیت بشناسند و در آینده شاهد اتفاقات بهتر در این بخش باشیم. 

او همچنین به کمک انجمن سینماي جوانان ایران و کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان براي شناسایی استعداها در سراسر کشور
اشاره کرد و گفت: این رویداد گستره وسیع کشور را شامل شد و در سراسر کشور بچه ها با هم رقابت کردند. ایده هاي برگزیده امسال

 
و سال گذشته مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

 
بخش وب سري 

 
دیپلم افتخار بخش بهترین وب سري به «علی درخشی» کارگردان مجموعه «کووید19» تعلق گرفت. 

 
جایزه ویژه یونیسف 

 
لوح ویژه یونیسف و دوربین طلایی بخش «یونیسف» به «پوریا حیدري اوره» براي فیلم «بعد ازاتفاق» اهدا شد. 

پوریا حیدري اوره پس از دریافت این جایزه گفت: از تمامی عوامل فیلم تشکر می کنم، گرفتن این جایزه بدون کمک هاي شهاب

 
حسینی غیرقابل ممکن بود. 

شهاب حسینی تهیه کننده فیلم «بعد از اتفاق» خاطرنشان کرد: خوشحالم که در اینجا حضور دارم. تمام کارهاي فیلم را خود پوریا
انجام داده و جایزه اي که امروز دریافت کرده به خاطر نیت پاك خودش بود. امیدوارم هر روز حضور کودکان استثنایی را در جامعه

 
بیشتر حس کنیم و به آنها توجه بیشتري داشته باشیم. 

 
در ادامه پیام ویدیویی وزیر بهداشت پخش شد. 

سعید نمکی در این پیام بیان کرد: با نام یاد خدا برگزاري جشنواره کودك نوجوان را تبریک می گویم و از همه برگزارکنندگان تشکر
می کنم. چه هنرمندان و سینماگران چه دست اندرکاران. کرونا یکی از بخش هاي مهم این جشنواره بود. این ویروس به عنوان مولفه
اي مهم بر اقتصاد فرهنگ و کلیه موارد اجتماعی کشور مطرح بود تاثیر گذاشت. کودکان و نوجوانانی تحت تاثیر قرار گرفتند و دچار
انزوا شدند و از مدرسه و همبازي هایشان و فضاي اجتماعی نشاط آور دور شدند. برگزاري این جشنواره توانست نشاط را به درون

 
خانواده ها برگرداند و انزواي ناشی از کرونا را به حداقل برساند. 

وزیر بهداشت ادامه داد: یکی دیگر از کارهاي خوبی که برگزار کنندگان انجام دادند برگزاري هر خانه یک سینما و هر کودك یک داور
بود. براي جامعه محور کردن سینما یکی از کارهاي خلاقه اي بود که انجام شد. این دستاورد بزرگ ملی را بار دیگر تبریک می گویم و

 
تشکر می کنم. 

او همچنین ابراز تاسف کرد که به دلیل مشغله نتوانست در این مراسم حضور داشته باشد و براي همه کودکان و نوجوانان آرزوي

 
تندرستی کرد. 



 
جایزه زاون قوکاسیان 

جایزه زاون قوکاسیان در سی و سومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان توسط هیات داوران این جایزه به مجید مجیدي براي

 
فیلم خورشید اهدا شد. 

او در این بخش گفت: از مرحوم قوکاسیان که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما داشت یاد می کنم و خوشحالم که این جایزه را می

 
گیرم. 

 
جوایز بخش سینماي ایران 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار جایزه بخش پویانمایی کوتاه به «مریم کشکولی نیا» براي فیلم «قدم یازدهم» اهدا شد. 

در بخش دیگري از این مراسم، پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «رضا نجاتی» براي فیلم «شوفر» و پروانه زرین و

 
دیپلم افتخار بخش بلند داستانی به «محمد صالحی نژاد» براي فیلم «پیله و پروانه» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین دست آورد فنی یا هنري به «کیوان مقدم» براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
«محمدرضا عالی ور» بازیگر خردسال فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برنده بخش بهترین بازیگر بود. 

 
عالی ور پس از تشکر از سازندگان این فیلم که او را براي این فیلم انتخاب کردند به زبان محلی براي حاضران خواند. 

در ادامه مراسم علیرضا تابش به تنوع آثار حاضردر این دوره از جشنواره اشاره کرد و گفت: هم کارگردانان پیشکسوت سینماي کودك
و نوجوان و هم جوان ترها آثارشان دیده شد. همچنین از فرهنگ هاي مختلف نماینده داشتیم و توجه به فرهنگ بومی و مناطق

 
مختلف کشور از نکات حائز اهمیت آثار امسال بود. امسال به صورت برخط کلاس آنلاین داشتیم و اتفاقات خوبی رقم خورد. 

او افزود: در سازمان سینمایی و فارابی طراح حمایتی از فیلمنامه نویسان در دوران کرونا برگزار کردیم که مورد استقبال کانون

 
فیلمنامه نویسان قرار گرفت و امیدوارم نتایج آن را در سال آینده سینما ببینیم. 

 
«فریدون نجفی» کارگردان و نویسنده فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برگزیده بخش بهترین فیلمنامه شد. 

 
چهارمین جایزه بخش سینماي ایران به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» در بخش «زاون فوکاسیان» اهدا شد. 

مجیدي با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه از مرحوم قوکاسیان یاد کرد و او را فردي دانست که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما

 
داشت. 

 
در ادامه کلیپ یاد بود سردار شهید سلیمانی پخش شد و پس از ان جایزه بخش نوجوان شهید «بهنام محمدي» اعلام شد. 



تابش درباره جایزه شهید نوجوان بهنام محمدي گفت: او به عنوان یکی از نوجوانان دفاع مقدس به شهادت رسید و این جایزه هر سال
از سوي جشنواره به فیلمی اهدا می شود که فرهنگ مقاومت را براي کودکان و نوجوانان ترویج می کند. با افتخار یاد و خاطره سردار

 
سلیمانی را گرامی می داریم و به استقبال این بخش می رویم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش جایزه «شهید بهنام محمدي» به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» تقدیم شد. 

رقیه توکلی با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه گفت: زمانی که فیلمنامه این فیلم را ارائه دادیم، گفتند این فیلم دفاع مقدس نیست
و امروز خوشحالم که ساخته شد و در این بخش جایزه گرفت. همچنین از همسر و خانواده اش که در تمام مراحل کار از من حمایت

 
کردند تشکر می کنم. 

تابش در میانه مراسم اختتامیه به این موضوع اشاره کرد که سینماي کودك و کارگردان هاي کودك در چند دهه گذشته آبروي بین

 
المللی براي سینماي ایران کسب کرده اند. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» تعلق گرفت. 

مجیدي با تشکر از هیئت داوران ودبیر جشنواره سی وسوم بیان کرد: ظرفیت سینماي ایران بزرگ تر از آن چیزي است که دیگران
فکر می کنند مخصوصا با ورود نسل جوانی که در این جشنواره آثارشان دیده شد. این ها پشتوانه سینماي ایران هستند و باید از این

 
ظرفیت استفاده شود. در معظلات اجتماعی به خصوص در حوزه کودکان می طلبد سینماگران مسئولیت شان را به خوبی ایفا کنند. 

 
در این قسمت از برنامه کلیپ نکوداشت «کامبوزیا پرتوي» براي حاضران پخش شد. 

تابش به مراسم نکوداشتی که شب گذشته در بنیاد سینمایی فارابی براي ابراهیم فروزش و کامبوزیا پرتوي برگزار شد اشاره کرد و
گفت: آقاي فروزش افتخار دادند و امسال در هیئت داوران حضور داشتند همچنین بزرگداشت استاد کامبوزیا پرتوي را برگزار کردیم.

 
رونمایی از بسته آثار این دو استاد از دیگر بخش هاي برنامه شب گذشته بود. 

حسین انتظامی رییس سازمان سینمایی با اشاره به برگزاري سی وسومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان گفت: از تمام سینماگران به
خاطر اینکه چراغ این حوزه را روشن نگه داشته اند تشکر می کنم. تولید آثار فرهنگی در حوزه کودك و نوجوان نشان می دهد چه
قدر آن کشور به ساخت فرهنگی توجه دارد. همچنین کمال تشکر از دبیرخانه جشنواره، علیرضا تابش و همکارانش را دارم که با

 
خونسردي و دقت نظر فیلم ها را برگزیده اند، فیلم هاي برگزیده از لحاظ کیفیت قابل توجه بودند. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلم سینماي ایران به «مجید برزگر» براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد.
«مهین جواهریان» براي فیلم انیمیشن «بعله» جایزه ویژه هیئت داوران را کسب کرد همچنین «نادره ترکمانی» براي فیلم «بازیگوش

 
ها» برنده جایزه ویژه هیئت داوران کودك و نوجوان شد. 

نادره ترکمانی با ابراز خوشحالی و قدردانی از برگزاري این جشنواره گفت: از آقاي تابش براي اینکه جریانی را ایجاد کرد که امسال هم

 
چراغ جشنواره کودك روشن، پرنور و درخشان بماند ممنونم و امیدوارم سالیان سال چراغ این جشنواره روشن باشد. 

او از بچه هایی که به این فیلم راي دادند تشکر کرد وگفت: امیدواریم این فیلم در نمایش هاي آنلاینی که خواهد داشت باعث نشاط



بچه ها شود. همچنین سپاس ویژه دارم از تمام کادر درمانی که این روزها بیشترین تلاش را دارند. امیدوارم ما سینماگران کودك هم

 
در حوزه خود مثل این عزیزان کار کنیم و نشاط و شادي رابراي بچه ها فراهم بیاوریم. 

تابش نیز از کودکان و نوجوانان سراسر کشور که برنامه هاي امسال را دنبال کردند و همکارانی که ریسک برگزاري این جشنواره را

 
تحمل کردند تشکر کرد. او همچنین گفت: از اینکه براي رونق سینماي کودك کار می کنیم به خودمان می بالیم. 

در پایان مراسم، کلیپ نکوداشت «ابراهیم فروزش» کارگردان پیشکسوت سینماي کودك به نمایش درآمد. همچنین به عنوان حسن
ختام برنامه کلیپ از تهران تا اصفهان پخش شد.



مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی: خلاقیت و نوآوري از

مهم ترین ویژه گیهاي کارآفرینان است

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
آذربایجان شرقی گفت: خلاقیت و نوآوري از مهمترین ویژه

 
گیهاي کارآفرینان است. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی آذربایجان شرقی، حسین فتحی در آئین تجلیل از
شرکت چرم خاوري به عنوان واحد نمونه استان اظهارکرد:
مدیران کارآفرین با تلاش مستمر با مدیریت ریسک و
ریسک پذیري فردي در شکوفایی وتوسعه اقتصادي نقش

 
آفرینی می کنند. 

فتحی با اشاره به فعالیت چشمگیر این واحد صنعت چرم کشور افزود: تلاشهایصورت گرفته در این واحد با اعتماد بنفس و پشتکار

 
بالاي مدیران و کارگران در سطح ملیو بین المللی نمود عینی و عملی کارآفرینی است. 

وي منابع انسانی را عامل پیشرفت و توسعه خواند و با قدردانی از اقداماتاثربخش این شرکت با اهداء لوح تقدیر و تندیس ویژه سی و

 
یکمین جشنواره امتنان از واحد هاي نمونهاستان این شرکت تجلیل بعمل آمد. 

در این نشست مدیر عامل شرکت چرم خاوري با اشاره به اینکه تبریز مهد چرماست اظهار کرد: با همت و تلاش جمعی توانسته ایم
علی رغم فشار هاي ناشی از تحریم هایاقتصادي با 115 نفرنیروي انسانی گام بلندي در این عرصه برداشته و با بکارگیري تکنولوژیهاي

 
روز و دانشو تعهد همکاران و با تولید محصولات با کیفیت جهانی، با توسعه این صنعت این افتخاررا براي کشورمان به ارمغان آوریم. 
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شرکت فولاد آتیه خاورمیانه افتخارآفرینی کرد

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1399/08/03

گروه اقتصادي: شرکت فولاد آتیه خاورمیانه بار دیگر در کنار شرکتهاي بزرگ صنعت فولاد کشور. افتخار آفرینی کرد.

 
نشان عالی مدیر سال 1399 کشور به دکتر عزیز قنواتی رسید 

 
گروه اقتصادي: شرکت فولاد آتیه خاورمیانه بار دیگر در کنار شرکتهاي بزرگ صنعت فولاد کشور. افتخار آفرینی کرد. 

 
شرکت فولاد آتیه خاورمیانه افتخارآفرینی کرد 

به گزارش روابط عمومی شرکت فولاد آتیه خاورمیانه؛ در پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال، دکتر عزیز قنواتی
مدیرعامل شرکت فولاد آتیه خاور میانه به عنوان مدیر عالی سال 1399 کشور در کنار مدیران شرکتهاي فولاد خوزستان، فولاد

 
مبارکه، شرکت ملی مس ایران، فولاد هرمزگان انتخاب شد. 

پنجمین اجلاس سراسري نشان عالی مدیر سال با حضور علی اصغر مونسان وزیر میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی، برات
قبادیان معاون آموزش، پژوهش و فناوري وزارت صنعت، معدن و تجارت و رییس کمیته علمی، خداداد غریب پور معاون وزارت
صنعت، معدن و تجارت و رییس هیات عامل ایمیدرو، عیسی کلانتري معاون رییس جمهور و رییس سازمان محیط زیست، داود دانش
جعفري عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و رییس شوراي سیاست گذاري و سایر مسئولان کشوري، در تالار دیپلماتیک وزارت امور

 
خارجه تهران برگزار شد که برگ زرینی براي یک خوزستانی رقم خورد. 

 
 

این اجلاس با رویکرد؛ تجلیل از مدیران موفق و جوان ، معرفی و تجلیل از مدیران خلاق در عرصه کارآفرینی، تقدیر از چهره هاي
شاخص مدیریت، تبیین نقش جایگاه مدیریت در بهبود فضاي کسب و کار و اشاعه فرهنگ مدیریت ایرانی، اسلامی و عدالت اجتماعی
در جامعه انجام شد. در این مراسم نشان عالی مدیر سال به دلیل عملکرد مثبت در حوزه پایداري کسب و کار، خلاقیت، نوآوري و
اشتغال زایی و رشد بیش از 40 درصد تولید به ویژه در شرایط تحریم ها به دکتر عزیز قنواتی مدیرعامل شرکت فولاد آتیه خاور میانه

 
اعطا شد. 

لازم بذکراست، دکتر قنواتی از مدیران توانمند و موفق خوزستانی محسوب می شود که در زمان تصدي مدیریت عاملی شرکت فولاد
اکسین خوزستان و شرکت فولاد امیرکبیر کاشان مفتخر به در یافت نشان مدیر برگزیده جهادي جمهوري اسلامی ایران شده و از
تیرماه 1398که سکان مدیریت شرکت فولاد آتیه خاور میانه را برعهده گرفت،روند موفقیت در تولید آغاز و عملکرد خوب ایشان و
همکاران زحمتکش ایشان موجب شد تا در این شرکت شانه به شانه دیگر شرکت هاي تولیدي -صنعتی کشور حرکت موفقیت آمیز

 
داشته باشد. 

شرکت فولاد آتیه خاور میانه با رویکرد صادرات محور برنامه هاي خود را پایه ریزي کرد، و 90درصد تولید را به کشور هاي عراق، و
حوزه خلیج فارس صادرات نمود ورشد 40درصدي نیز به همراه داشت. دکتر عزیز قنواتی پس از دریافت نشان عالی مدیر سال



1399در گفت وگویی کوتاه ضمن تشکر از خانواده بزرگ این شرکت اظهار داشت: اگرچه سال98 و همچنین 6ماهه اول سال
1399براي تولید کنندگان فولاد سال سختی بود،اما نقطه قوت کار این بود که علیرغم تمام این مشکلات با تلاش مستمر سهامداران
و مدیران و کارکنان پرتلاش و زحمتکش و همکاري ،همدلی همه ذینفعان توانستیم اتفاقات خوبی را براي شرکت فولاد آتیه

خاورمیانه ثبت کنیم.



پرداخت بیش از 953 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1399/08/03

 
 

 
پهلووري در جلسه شوراي اداري گفت: 

 
پرداخت بیش از 953 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی 

به گزارش روابط عمومی صندوق کارآفرینی امید ، حسن پهلووري در جلسه شوراي اداري روساي شهرستانی و کارشناسان ستادي که
در صندوق استان برگزار گردید با اشاره به پرداخت 953 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال روستایی در استان گلستان اظهار داشت:
صندوق کارآفرینی امید گلستان تاکنون ار محل منابع مشترك صندوق با صندوق توسعه ملی به 1205 نفر تسهیلات اشتغال روستایی

 
پرداخت کرده است که براي 1781 نفر ایجاد اشتغال نموده است 

وي در ادامه گفت: صندوق استان در سال 99 تاکنون مبلغ 437 میلیارد ریال تسهیلات به 915 نفر پرداخت نموده است که از این
مبلغ 161 میلیارد ریال از محل منابع مشترك صندوق با صندوق توسعه ملی به 65 نفر و 187 میلیارد ریال تسهیلات از محل تفاهم

 
نامه هاي صندوق به 206 نفر و مابقی نیز در راستاي نامه هاي ریاست جمهوري و سایر منابع داخلی صندوق پرداخت گردیده است 

ایشان در خصوص قرارداد عاملیت 226 میلیاردي با سازمان جهاد کشاورزي فرمود : با توجه به اتمام تفاهم نامه اجرایی صندوق
کارآفرینی امید با سازمان جهاد کشاورزي تاکنون 196 میلیارد ریال تسهیلات از محل تفاهم نامه به 202 نفر پرداخت گردیده است

 
که تا آخر این هفته ما بقی اعتبار نیز به پایان می رسد 

وي همچنین از روساي شهرستانی به خاطر تلاش ویژه در ماه هاي اخیر جهت تشکیل پرونده هاي تسهیلاتی در اجراي این تفاهم

 
نامه تقدیر و تشکر نمودند 

درادامه این جلسه روساي شهرستانی نیز علاوه بر ارائه گزارش عملکرد 7 ماهه ،مسائل، پیشنهادات و مشکلات صندوق را نیز مورد

 
بحث و بررسی قرار دادند 



 
 



نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند

منبع: موجشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت
آموزش و پرورش بیان کرد نیمی از دانش آموزان اتباع به

 
شبکه شاد دسترسی ندارند. 

به گزارش خبرگزاري موج، غلامرضا کریمی رئیس مرکز
امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و
پرورش در برنامه تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت
آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ
بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت بود و یکی از مسئله

 
سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و
پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی

 
رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت
آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر
به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند
مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند. 66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می
کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید

 
به مدرسه بروند. 



رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان
کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030 مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم
که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید
هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می
شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و
اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند

 
و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش
تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به
آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که

 
هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و
چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان
بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت
باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه

 
مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 



نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید
آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته
هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش

 
آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.



حداقل دستمزد، علت حقوق کم بعضی بازنشستگان تامین اجتماعی است

منبع: تابناكشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1399/08/03

 
حداقل دستمزد، علت حقوق کم بعضی بازنشستگان تامین اجتماعی است 

سرپرست سازمان بیمه تامین اجتماعی البرز با اشاره به تفاوت بین حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی گفت: حق بیمه بعضی
بازنشستگان در دو سال آخر توسط بعضی کارفرماها به صورت حداقل دستمزد پرداخت می شود و از آن جا که حقوق بازنشستگی

 
براساس حق بیمه دو سال آخر اشتغال افراد محاسبه می شود، حقوق بازنشستگی این افراد کمتر از بقیه واریز می شود. 

به گزارش «تابناك البرز» ابوالحسن قورچیان گفت: مستمري
بگیران هنگام اشتغال به صورت دائم حق بیمه پرداخت شده شان

 
را رصد کنند. 

سرپرست سازمان بیمه تامین اجتماعی البرز گفت: درحال
شناسایی افراد واجد شرایط دریافت بیمه کارگري هستیم.



احیاي وقفیات داراي ارزش تاریخی و میراثی باید در اولویت قرار گیرد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1399/08/03

استاندار کرمان گفت: احیاي وقفیات داراي ارزش تاریخی و میراثی باید در اولویت قرار گیرد تا به عنوان مراکز اقتصادي از
آنها استفاده کرد.

استاندار کرمان: احیاي وقفیات داراي ارزش تاریخی و
میراثی باید در اولویت قرار گیرد استاندار کرمان گفت:
احیاي وقفیات داراي ارزش تاریخی و میراثی باید در
اولویت قرار گیرد تا به عنوان مراکز اقتصادي از آنها استفاده

 
کرد. 

به گزارش خبرگزاري برنا از کرمان؛ محمدجواد فدائی در
دیدارِ مدیرکل و مدیران اوقاف و امور خیریه استان به
مناسبت دهه وقف، از فرصت مناسب این ایام براي بازنگري

در وضعیت و ظرفیت هاي وقفیات و افزایش درآمدهاي استان نام برد و عنوان کرد: احیاي وقفیات داراي ارزش تاریخی و میراثی باید

 
در اولویت قرار گیرد تا به عنوان مراکز اقتصادي از آنها استفاده کرد. 

وي افزود: به رغم مشکلات ناشی از کرونا فرصت هاي بسیاري در راستاي سرمایه گذاري و ایجاد مشاغل خرد به ویژه در روستاها

 
وجود دارد و باید در خصوص جایگاه وقف در جامعه کارهاي مطالعاتی انجام شود. 

حجت الاسلام جلالی مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان کرمان، ایجاد درآمد پایدار را از اولویت هاي اوقاف در استان برشمرد و گفت:
استفاده از ظرفیت موقوفات براي ایجاد اشتغال و درآمدزایی از سیاست هاي سازمان اوقاف در کشور است و در این راستا در استان
کرمان نیز افزایش بازدهی موقوفات از جمله باغ هاي پسته، پرورش دام هاي داراي نژاد اصیل، سند دار کردن موقوفات تاریخی و

 
احیاي موقافات تاریخی در دستور کار است. 

وي افزود: کرونا مشکلات زیادي را براي درآمدهاي وقف در استان ایجاد کرده است، اما به رغم این مشکل تاکنون بیش از 11 هزار
بسته معیشتی در قالب سه مرحله کمک مومنانه در اختیار محرومان قرار گرفته است.



مطالبه جدي ما از بنیاد برکت، توسعه اشتغال روستایی است

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرگزاري فارس از قزوین، فاطمه محمدبیگی
نماینده مردم قزوین در مجلس شوراي اسلامی، در جلسه
مشترك با امیر حسین مدنی مدیرعامل بنیاد برکت که
ظهر امروز در استانداري قزوین برگزار شد، اظهار کرد:
مشارکت ستاد اجرایی فرمان حضرت امام و بنیاد برکت در
حوزه محرومیت زدایی و بهبود زیرساخت هاي کشور به
ویژه مناطق روستایی و مناطق حاشیه نشین بسیار حائز

 
اهمیت است. 

وي افزود: متأسفانه استان قزوین با وجود داشتن ویترین زیبا، اما از محرومیت و کمبودهاي بسیار رنج می برد، این در حالی است که

 
ظرفیت هاي استان قزوین بسیار است. 

نماینده مردم قزوین اعلام کرد: مطالبه جدي ما از بنیاد برکت و ستاد اجرایی فرمان حضرت امام مشارکت ویژه در حوزه تسهیل گري

 
مشاغل روستایی، ساخت و تجهیز مدارس، مساجد و بهبود زیرساخت هاي روستایی و محرومیت زدایی است. 

یکی از اولویت هاي نظام مسائل قزوین این است که اشتغال خرد و روستایی و تولید روستایی مورد حمایت و توجه جدي قرار بگیرد و

 
در این زمینه می توان ظرفیت هاي کشاورزي قزوین را در نظر گرفت. 

وي در پایان با اشاره به مشکلات آب شرب در برخی روستاهاي قزوین عنوان کرد: بنیاد برکت در ایجاد مخازن آب روستایی می تواند
به استان قزوین و مناطق محروم الموت، کوهین و طارم کمک کند، همچنین مراکز سلامت محور و مراکز سیار بهداشتی نیز در این

 
مناطق مورد نیاز است. 

انتهاي پیام/



بنیاد برکت براي تست انسانی واکسن کرونا آماده می شود

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرگزاري فارس از قزوین، سید امیرحسین
مدنی مدیرعامل بنیاد برکت، صبح امروز در دیدار با آیت
االله عابدینی نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه
قزوین اظهار کرد: با شیوع ویروس کرونا در کشور، مجموعه
هاي تحقیقاتی فراوانی در حال تلاش براي ساخت واکسن
این بیماري هستند، اما ساخت واکسن در بنیاد برکت

 
پیشرفت بسیار بهتري داشته است. 

وي با ابراز رضایت از روند مناسب تحقیقات و تولید واکسن
کرونا، افزود: این واکسن تحت نظارت وزارت بهداشت و درمان و سازمان بهداشت جهانی تولید شده و آزمایش هاي حیوانی آن بر روي

 
موش، میمون و خرگوش با موفقیت انجام شده است. 

مدنی اظهار کرد: امروز پس از طی مراحل تحقیقاتی و تولید واکسن کرونا، آماده تست انسانی آن بر روي 60 نفر داوطلب هستیم و به

 
محض انجام شدن روند اداري، پروتکل ها و هماهنگی با سازمان بهداشت جهانی، این اقدام هم انجام خواهد شد. 

مدیرعامل بنیاد برکت با اشاره به سیاست بنیاد براي ترغیب زندگی در روستا عنوان کرد: بنیاد، اشتغال زایی خانوارهاي روستایی و
حمایت از تولید روستایی را در دستور کار قرار داده است، لذا از سال 97 تا پایان سال گذشته به همت بنیاد بیش از 40 هزار طرح

 
اشتغالزایی در روستاهاي کشور عملیاتی شده است. 

وي عنوان کرد: اشتغالزاي و حمایت از تولید روستایی بسیار رشد داشته و تنها در زمینه صنعت گوشت،  16 هزار تن گوشت قرمز و

 
سفید در کشور تولید شده است. 

مدنی تصریح کرد: برنامه ما براي سال جاري هو ایجاد 60 هزار شغل روستایی هدف گزاري شده که تا امروز توانسته ایم 28 هزار مورد

 
از آن را محقق کنیم. 

وي در پایان یادآور شد: ایجاد اشتغال و تقویت تولید با هدف به محرومیت زدایی هدف اصلی این مجموعه است تلاش می کنیم در

 
این مسیر به اهداف تعیین شده دست پیدا کنیم. 

انتهاي پیام/



شبکه هاي اجتماعی و دیوار محلی براي تجارت سیاه هستند/از مدرك معتبر

دکتراي 24میلیونی تا گواهینامه 2میلیون تومانی

منبع: عصر هامونشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1399/08/03

در سایه عدم نظارت دستگاه هاي مسئول، کلاهبرداري از حوزه علم و دانشگاه در فضاي مجازي و سایت دیوار به پلاك و
اسناد هویتی ماشین، کارت پایان خدمت و گواهینامه رسیده است.

به گزارش عصرهامون، دیگر نیازي نیست براي داشتن مدرك تحصیلی سال ها عمر، وقت و هزینه هدر دهید یا براي اسناد
هویتی ماشین مدت ها در صف تعویض پلاك و ... منتظر بمانید، کافیست دست در جیب مبارك کرده و با داشتن کمی پول، بدون

 
معطلی و درد سر آن هم با استعلام نامحدود مدرك و اسناد هویتی تان را تحویل بگیرید. 

این چرب زبانی ها شیوه صیادانی است که مردم را در دام انداخته و با دریافت هزینه هاي هنگفت اقدام به جعل اسناد هویتی و

 
تحصیلی کرده تا این رویاي بدون تلاش براي عهده اي به واقعیت تبدیل و راه صدساله را یکشبه بپیمایند. 

خرید و فروش مدرك دانشگاهی موضوعی تازه و پنهانی نیست در این میان کم نیستند مسئولانی که متهم به داشتن مدرك تحصیلی
تقلبی بودند. با این تفاسیر اما کلاهبرداري از حوزه علم و دانشگاه در فضاي مجازي و سایت دیوار به پلاك و اسناد هویتی ماشین،

 
کارت پایان خدمت و گواهینامه هم رسیده است. 

 
وزارت علوم هم نمی فهمد! 

در تماسی که خبرنگار ما با یکی از فروشندگان اسناد جعلی در اینستاگرام داشت، وي گفت: جوري مدرك را برایتان آماده می کنم که
وزارت علوم هم بویی نخواهد برد؛ هزینه مدرك تحصیلی در هر گرایشی در مقطع لیسانس 12 میلیون تومان و در مقطع ارشد 15 و
دکتري 24 میلیون تومان است که یک سوم هزینه را اول دریافت کرده و پس از اینکه بر سرکار رفته و جذب شدید مابقی پول را

 
واریز کنید تا اطمینان حاصل شود که در استعلام ها مشکلی رخ نمی دهد. 



 
 

وي بیان کرد: گواهینامه معمولی را با هزینه 2 میلیون و 500 هزار تومان و پایه یک را با سقف پنج میلیون و 500 هزار تومان صادر

 
می کند. 

وي براي اطمینان خاطر بنده به عنوان یک مشتريِ خواهان مدرك تحصیلی افزود: جاي هیچ نگرانی وجود ندارد هیچ کس متوجه

 
بیشوادي شما در این مقطع نمی شود فکر می کنید آنهایی که مدرك داشته از سواد بالایی برخوردارند. 

امروزه خرید مدرك تحصیلی با تمام عجایب و ناعدالتی هایش جزئی از تصمیمات تحصیل جویان براي رسیدن به موفقیت شده اتفاقی
که جنبه هاي مثبت و منفی بسیاري را همراه خود دارد که اگر از دشواري هاي تحصیل و اخذ مدرك تحصیلی گذر کنیم موانع

 
سازمان ها و نهاد ها براي ایجاد اشتغال توانسته است دانشجویان را به فکر خرید مدرك تحصیلی بیاندازد. 

 
 



اگر چه نبود ساز و کار مناسب در فضاي مجازي زمینه را براي بروز کلاه برداري در این عرصه فراهم کرده اما باید در مقابل این گونه
تبلیغات در فضاي مجازي هوشیار باشیم و در دام کلاه برداران نیفتیم چرا که بر اساس قانون استفاده از اسناد جعلی جرم محسوب

 
می شود. 

 
هشدار پلیس نسبت به فروش مدارك جعلی در اینترنت 

حسن کیخا، سرپرست پلیس فتا استان سیستان و بلوچستان در گفت وگو با خبرنگار ما بیان کرد: اگر پیرامون این موضوع کاربران

 
اینترنتی با تبلیغی در فضاي مجازي مواجه شدند به هیچ عنوان به آن توجه نکنند. 

وي گفت: اگر کاربري به دنبال تحصیل و اخذ مدرك است در چنین مواقعی حتما باید به صورت فیزیکی و حضوري از آن واحد
دانشگاهی یا موسسه علمی بازدید و از محتوا و بسته آموزشی که قرار است در طول دوره ارائه شود اطمینان حاصل کند که آیا چنین

 
چیزي واقعیت دارد. 

این مقام مسئول خطاب به تمامی کاربران اینترنتی افزود: توصیه هاي ارائه شده را جدي بگیرید و به تبلیغات فضاي مجازي تحت هر
عنوان جهت صدور مدارك تحصیلی و هویتی اعتماد و اطمینان نکنید، به این دلیل که قطعا پشت پرده موضوعی نهان است و

 
کلاهبرداري صورت می گیرد. 

 
 

وي ادامه داد: در چنین شرایطی کاربران حتما باید به سایت هاي معتبر مراجعه کنند، اگر به موضوعی شک کرده یا ابهامی داشتند آن

 
را با پلیس فتا در میان گذاشته تا با راهنمایی مشاوران در دام کلاهبرداران قرار نگیرند و افرادي سودجو از آنان سواستفاده نکنند. 

کیخا خاطر نشان کرد: در بحث جرایم رایانه اي و هر محتواي غیر قانونی که انجام و شکل می گیرد پلیس فتا براي آنها برنامه دارد،
در این میان با هماهنگی دستگاه قضایی تمامی موضوعاتی که رصد کرده و به این نتیجه رسیدیم که غیرقانونی است و از مردم تحت

 
عنوان صدور مدرك جعلی با هر عنوانی کلاهبرداري می کند برخورد قضایی و قانونی می کنیم. 

سرپرست پلیس فتا استان گفت: از همه کاربران فضاي مجازي تقاضا داریم در صورت مواجهه با موارد مشکوك آن را از طریق سایت

 
پلیس فتا به آدرس Cyberpolice.ir بخش ارتباطات مردمی گزارش کنند. 



انتهاي پیام/



نسبت به توزیع اعتبارات به دشتستان معترض هستیم

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرگزاري فارس از شهرستان دشتستان، ابراهیم
رضایی پیش از ظهر امروز در نشست شوراي اداري
شهرستان دشتستان ضمن تقدیر از تلاش هاي صورت
گرفته براي مقابله با کرونا اظهار داشت: شاهد تلاش
جهادي کادر درمان در مقابله با کرونا هستیم؛ این ماه ها

 
سپري می شود ولی روایت این ایام تا همیشه خواهد بود.  

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی با بیان
اینکه نباید براي مشکلات کشور به مردم آدرس غلط دهیم، تصریح کرد: کلید حل مشکلات کشور راي آوردن یا راي نیاوردن یک نفر
در یک کشور دیگر نیست؛ اینها براي ایران ستیزي و ایران هراسی با هم مسابقه گذاشته اند و گره زدن مشکلات کشور به انتخابات

 
آمریکا تحقیر ملت و کشور است.  

رضایی با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی مبنی بر اینکه کلید حل مشکلات ما در داخل کشور است، تصریح کرد: هرجایی

 
مطیع ولایت بوده و انقلابی و جهادي کار کردیم به نتایج خوبی رسیده ایم.  

وي خواستار حضور مستمر مسؤولان در بین مردم شد و بیان کرد: از کمبودهاي دستگاه ها اطلاع داریم؛ اگر نمی توانیم کاري کنیم

 
حداقل با احترام در بین مردم حضور داشته باشیم و پاسخگو باشیم.  

رضایی با اشاره به اینکه شرایط اقتصادي، زندگی و معیشت مردم را سخت کرده است و مردم حال و روز خوشی ندارند، افزود: انتظار
می رود همه مسؤولان در چارچوب قانون رعایت حال مردم را کنند؛ خیلی از مشکلات مالی نیست و با تعامل و پیگیري می توان

 
مشکل را حل کرد. یکی از شاخصه هاي کار جهادي این است که کارها با کمترین هزینه انجام شود.  

وي خواستار جذب بیشتر اعتبارات ملی و استانی براي شهرستان شد و افزود: نسبت به رو ند توزیع اعتبارات معترض هستیم چراکه
واقعیت شهرستان این نیست؛ دشتستان یک چهارم جمعیت استان را دارد و باید توجه ویژه اي در توزیع اعتبارات به این شهرستان

 
شود.  

نماینده دشتستان در مجلس شوراي اسلامی رفع موانع تولید و تسهیل در اشتغال را یک ضرورت دانست و تاکید کرد: مسائل و

 
مشکلات واحدهاي تولیدي باید حل شود؛ انتظار داریم واحدهاي راکد فعال شوند و مسائل این واحدها یکی یکی رفع شود.  

وي با بیان اینکه دخالتی در مسائل دستگاه هاي اجرایی نداریم و وظیفه ما نظارت است، خاطرنشان کرد: حامی مدیرانی هستیم که با



 
کار و تلاش جهادي و شبانه روزي به مردم خدمت می کنند و توقع ما چیزي جز خدمت به مردم نیست. 

انتهاي پیام/



دانشگاه فنی و حرفه اي 176 دانشکده دارد/ توسعه رشته ها بر حسب نیاز

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1399/08/03

سمنان- رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي با بیان اینکه این دانشگاه 176 دانشکده در سراسر کشور دارد، گفت: کلاس هاي این
دانشگاه به دلیل شیوع کرونا همگی به صورت غیرحضوري برگزار می شود.

سمنان- رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي با بیان اینکه این
دانشگاه 176 دانشکده در سراسر کشور دارد، گفت: کلاس
هاي این دانشگاه به دلیل شیوع کرونا همگی به صورت

 
غیرحضوري برگزار می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، ابراهیم صالح عمران ظهر شنبه در
نشست خبري با حضور اصحاب رسانه و خبرنگاران به
میزبانی دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان با بیان اینکه
دانشگاه فنی و حرفه اي 176 دانشکده در سراسر کشور
دارد، تاکید کرد: در سال تحصیلی جدید 80 درصد از

 
دانشجویان دانشگاه در رشته هاي کاردانی و 20 درصد در رشته اي کارشناسی مشغول به تحصیل خواهند شد. 

وي افزود: در این دانشگاه سعی داریم تا دانشجویانی را تربیت کنیم که بتوانند سریع تر وارد بازار کار شوند و در رشد اقتصادي کشور
نقش داشته باشند چرا که امروز یکی از مشکلات و دغدغه هاي کشور، موضوع اشتغال فارغ التحصیلان دانشگاهی محسوب می شود و

 
اگر چنانچه رشته هاي مهارتی را بیشتر مورد توجه قرار می دادیم کمتر با این چالش روبرو بودیم. 

 
دانشگاه فنی و حرفه اي که یک دانشگاه مأموریت گرا 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور بیان کرد: هدف و رسالت عمده دانشگاه فنی و حرفه اي که یک دانشگاه مأموریت گرا، محسوب
می شود، ارتقاي مهارت براي کمک به اقتصاد کشور است لذا رابطه تنگاتنگی با بازار تولید و کار دارد از سوي دیگر بیش از 60 تا 70
درصد دروس این دانشگاه به صورت آزمایشگاهی و کارگاهی آموزش داده می شود لذا فارغ التحصیلان قبل از بازار کار مهارت ها را

 
آموخته و در نتیجه شانس بیشتري براي اشتغال دارند. 

صالحی عمران در پاسخ به سوال خبرنگار مهر درباره زیرساخت هاي دانشگاه فنی و حرفه اي در سطح استان سمنان، گفت: این
دانشگاه داراي چهار دانشکده در استان سمنان است که دو دانشکده در سمنان، یک دانشکده در امیریه دامغان و یک دانشکده در

 
شاهرود با چهار هزار دانشجو مستقر است. 

وي با بیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان می تواند ظرفیت هاي بسزایی را در بخش تولید و اشتغال زایی داشته باشد، افزود:

 
مجوز 10 رشته جدید در دانشگاه فنی و حرفه اي سمنان داده شده است. 



 
توسعه رشته ها بر حسب نیاز به مهارت و اشتغال در همان استان 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي همچنین تاکید کرد: توسعه رشته ها بر حسب نیاز به مهارت و اشتغال در همان استان تعیین می شود

 
تا بتوانیم کاربردي ترین حالت آموزش ها را شاهد باشیم. 

صالحی عمران با اشاره به اینکه بالغ بر یک میلیارد تومان اعتبارات براي ارتقاي تجهیزات آموزشی به دانشگاه فنی و حرفه اي استان
سمنان اختصاص یافته است، گفت: یکی از دلایل سفر به سمنان حضور در دانشکده ها و احصا نیازها و شناسایی نقاط ضعف محسوب

 
می شود که بتوانیم در بهترین حالت این مسائل را رفع کنیم. 

وي افزود: این دانشگاه از لحاظ شاخص هاي سرانه بودجه، از وضعیت خوبی برخوردار است زیرا سرانه دانشگاه متأثر از آموزش و
پرورش و سازمان برنامه و بودجه بوده است و شاخص هاي آن بیشتر دانش آموزي بوده است لذا سال گذشته این امر به آموزش و

 
عالی منتسب شد و در حال رایزنی هستیم که شاخص هاي متعدد آن از جمله تغذیه و … اصلاح تا مشکلات رفع شود. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور در ادامه گفت: فارغ التحصیلان این دانشگاه عمدتاً جذب اشتغال می شوند و به صورت میانگین
شاهد اشتغال 63 درصد از دانشجویان در سراسر کشور بوده ایم که آمار اشتغال مناسبی در قیاس با دیگر دانشگاه ها محسوب می

شود.



اهمیت و مزایاي کشت گلخانه اي در خوزستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1399/08/03

سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي خوزستان به اهمیت و مزایاي کشت گلخانه اي در استان
پرداخت.

تورج نوروزي سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی
سازمان جهاد کشاورزي خوزستان در گفت وگو با خبرنگار
گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از اهواز، گفت:
گلخانه یکی از راه حل هاي مدرن براي مبارزه با گرما،
سرما و کم آبی است و درمناطق داراي آب و هواي سرد یا
گرم و یا نقاطی که با مشکل کم آبی رو به رو هستند،
احداث گلخانه می تواند بهترین گزینه براي تولید میوه و

 
سبزیجات و ... باشد. 

او افزود: با توجه به نیاز روزافزون بازار به تولید گل و گیاهان زینتی و همچنین سبزي و صیفی جات خارج از فصل، کشت گلخانه اي،

 
امروزه به یکی از سود آورترین بخش هاي کشاورزي تبدیل شده است. 

نوروزي افزایش کمی و کیفی و تولید چندبار محصول در سال، کاهش مصرف آب و عناصر غذایی، امکان تولید محصول با توجه به
شرایط و نیاز بازار، محیط هاي کنترل شده گلخانه اي همزمان با صرفه جویی در مصرف آب تا 90 درصد، افزایش عملکرد در واحد

 
سطح بین 5 تا 10 برابر بیشتر از فضاي باز بالا را از مزایاي کشت گلخانه اي عنوان کرد. 

سرپرست معاونت بهبود تولیدات گیاهی سازمان جهاد کشاورزي خوزستان در ادامه اظهار داشت: کاهش شدید مصرف نهاده هاي
کشاورزي، صرفه جویی در هزینه ها، جلوگیري از آلودگی منابع محیطی، امکان کنترل اقلیم و محیط در گلخانه براساس نوع گلخانه و
محصول، ایجاد اشتغال 8 تا 10 نفر بصورت مستقیم در هر هکتار از گلخانه، ارزآوري فوق العاده بخصوص در تولید گل و گیاهان

 
زینتی از دیگر مزایاي کشت گلخانه اي است. 

این مقام مسئول وجود عوامل اقلیمی و محیطی مناسب، مراکز تحقیقاتی و دانشگاهی تخصصی کشاورزي، کارشناسان اجرایی توانمند
و کشاورزان پیشرو با دانش فنی بالا در زمینه کشت گلخانه اي را از عوامل موثر در توسعه این کشت در استان عنوان و تصریح کرد:
امکان تولید و تنظیم بازار محصولات کشاورزي گلخانه اي خارج از فصل با کیفیت بالا، هزینه هاي کمتر و همچنین امکان سرمایه

 
گذاري براي صادرات محصولات مختلف و ارزآوري نیز از فواید ویژه کشت گلخانه اي در خوزستان است. 

نوروزي در پایان گفت: به منظور توسعه کشت گلخانه اي در خوزستان، سازمان جهاد کشاورزي استان، ضمن استقبال از متقاضیان
توسعه طرح هاي گلخانه اي، اقدام به پرداخت تسهیلات بانکی با سود کم، صدور مجوز ساخت در سریعترین زمان ممکن، تحویل



اراضی در شهرك ها و مجتمع هاي گلخانه اي در صورت وجود ظرفیت و ارائه کمک هاي فنی و تخصصی و حمایت هاي لازم به بهره
برداران می نماید.



امید در روزهاي سیاه کرونایی

منبع: ایسناشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام خمینی (ره) با اعلام اینکه از 6 کانال، در حال پیگیري تولید واکسن کرونا
هستیم، گفت: واکسنی که وزیر بهداشت خبر از تست حیوانی آن دادند در ستاد اجرایی فرمان امام تولید و تست حیوانی این

واکسن انجام شده است و نتیجه مطلوب دریافت کردیم؛ امیدواریم به زودي اخبار ...

امیرحسین مدنی در سفر یک روزه خود به قزوین در دیدار
با نماینده ولی فقیه و امام جمعه قزوین، اظهار کرد: در
بنیاد برکت چون تنها معطوف به مناطق محروم هستیم
تمام تمرکزمان این است که در این مناطق خدمت رسانی

 
داشته باشیم. 

وي ادامه داد: امسال در طرح روستایی، هدف گذاري 1.5
میلیون شغل خانگی مستقیم و 1.5 میلیون شغل
غیرمستقیم را خواهیم داشت و مجموعاً 188 هزار تا در

 
واحدهاي تولیدي و بنگاه ها داریم و 180 هزار عنوان شغل از 60 هزار تا خواهیم داشت که امیدواریم منجر به اشتغال شود. 

مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام بیان کرد: در حوزه کرونا تمام قد وسط میدان آمدیم. حتی زمانی که یک دارویی در
سطح کشور کمیاب می شود ما وارد میدان می شویم. ستاد با مشاهده کمبود دارو در حوزه تولید داروهاي مختلف از جمله داروهاي

 
مرتبط با حوزه کرونا گام برداشت و الان به میزان کافی در بیمارستان ها وجود دارد. 

وي تشریح کرد: امیدواریم اتفاق بسیار خوبی در حوزه واکسن بیافتد، واکسنی که وزیر بهداشت خبر از تست حیوانی آن داد در ستاد
اجرایی فرمان امام تولید شد و از 6 کانال، در حال پیگیري تولید واکسن کرونا هستیم، یکی از آن ها از بقیه واکسن ها جلوتر است و

 
این همان واکسنی است که وزیر بهداشت خبر آن را رسانه اي کرد. 

مدنی اضافه کرد: تست حیوانی این واکسن انجام شده است و نتیجه مطلوب دریافت کردیم و امیدواریم به زودي اخبار خوبی در حوزه

 
مقابله با کرونا مخابره شود. 

 
بزرگ ترین کارخانه ماسک در ستاد اجرایی فرمان امام است 

وي با اشاره به اینکه بزرگ ترین کارخانه ماسک در ستاد اجرایی فرمان امام است، اعلام کرد: در حوزه هاي تأمین مایحتاج بهداشتی و
معیشتی نیز ستاد اجرایی فرمان امام تمام قد در میدان حاضر شد و هر کارگاه و کارخانه اي که داشتیم که می توانست ماسک و گان
تولید کند را در بنیاد برکت و سایر واحدها بسیج کردیم. روزهاي اول لباس براي کادر درمان نبود اما یکی از واحدهاي تولیدي ما در

 
سنندج از قبل تولید داشت که محصولش را به وزارت بهداشت دادیم. 



مدیرعامل بنیاد برکت ستاد اجرایی فرمان امام تصریح کرد: بیش از 4 میلیون بسته پروتئینی و 2 میلیون بسته معیشتی در 2 مرحله
در سراسر کشور توزیع شده است، همچنین بیش از 2 میلیون بسته بهداشتی در چند مرحله توزیع شد. باید بگوییم که ستاد اجرایی

 
فرمان امام همه توان و ظرفیت خود را به میدان آورده است. 

وي در خصوص استان قزوین بیان کرد: در استان قزوین 208 پروژه انجام دادیم که 123 پروژه با اعتبار 129 میلیارد تومان در حوزه
توانمدسازي اقتصادي است، در امور زیربنایی و فرهنگی 84 پروژه با 113 میلیارد ریال اعتبار وجود دارد و در حوزه سلامت نیز

 
خدمات مختلفی ارائه شده است. 

مدنی اضافه کرد:21 مدرسه در استان قزوین احداث کردیم که 19 مدرسه تحویل داده شده و 2 مدرسه نیز در شرف ساخت است،

 
همچنین ساخت هفت مسجد در دستور کار قرار داشت که پنج مسجد تحویل داده شده و 2 مسجد در شرف ساخت است. 

وي تشریح کرد: چهار بنگاه اقتصادي در استان قزوین راه اندازي و امروز یک بنگاه افتتاح شد. استان قزوین جزو استان هایی بود که
اخیراً ورود کردیم و آن هم به دلیل پیگیري نمایندگان این استان بود که 113 طرح اجرا شد و بنا داریم تا پایان سال این رقم را به

 
500 طرح برسانیم تا طرح هاي جدید 1500 شغل را در پی داشته باشد. 

انتهاي پیام



عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس: کلید حل مشکلات جامعه در داخل کشور

است/ ضرورت حضور مسئولان بین مردم و پاسخگویی به مطالبات

منبع: تسنیمشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1399/08/03

گروه استان ها- عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه "کلید حل مشکلات ما در داخل کشور
است" گفت: هرجا مطیع ولایت بودیم و انقلابی و جهادي کار کردیم به نتایج خوبی رسیده ایم.

گروه استان ها- عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست
خارجی مجلس با بیان اینکه ""کلید حل مشکلات ما در
داخل کشور است"" گفت: هرجا مطیع ولایت بودیم و
انقلابی و جهادي کار کردیم به نتایج خوبی رسیده ایم. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از دشتستان ، ابراهیم رضایی
صبح امروز در نشست شوراي اداري شهرستان دشتستان
ضمن تقدیر از تلاش هاي صورت گرفته براي مقابله با
کرونا اظهار داشت: شاهد تلاش جهادي کادر درمان در

 
مقابله با کرونا هستیم و این ماه ها تمام می شود ولی روایت این ایام تا همیشه خواهد بود. 

عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با بیان اینکه "نباید براي مشکلات کشور به مردم آدرس غلط دهیم" تصریح
کرد: کلید حل مشکلات کشور رأي آوردن یا رأي نیاوردن یک نفر در یک کشور دیگر نیست اینها براي ایران ستیزي و ایران هراسی با

 
هم مسابقه گذاشته اند و گره زدن مشکلات کشور به انتخابات آمریکا تحقیر ملت و کشور است. 

نماینده مردم دشتستان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به بیانات رهبر معظم انقلاب اسلامی مبنی بر اینکه "کلید حل مشکلات ما

 
در داخل کشور است" خاطرنشان کرد: هرجا مطیع ولایت بودیم و انقلابی و جهادي کار کردیم به نتایج خوبی رسیده ایم. 

وي خواستار حضور مستمر مسئولان در بین مردم شد و بیان کرد: از کمبودهاي دستگاه ها اطلاع داریم اگر نمی توانیم کاري کنیم

 
حداقل با احترام در بین مردم حضور داشته باشیم و پاسخگو باشیم. 

رضایی با اشاره به اینکه "شرایط اقتصادي، زندگی و معیشت مردم را سخت کرده است و مردم حال و روز خوشی ندارند" افزود: انتظار
می رود همه مسئولان در چارچوب قانون رعایت حال مردم را کنند چراکه خیلی از مشکلات مالی نیست و با تعامل و پیگیري می

 
توان مشکل را حل کرد و یکی از شاخصه هاي کار جهادي این است که کارها با کمترین هزینه انجام شود. 

 
گره زدن رفع مشکلات داخلی به انتخابات دیگر کشورها توهین به ملت ایران است/ عزم جدي مجلس براي بهبود معیشت مردم 

 
بوشهر| رفع مشکلات اعتباري کتابخانه هاي عمومی از اولویت هاي مجلس است 

 
بوشهر| مهم ترین پروژه در حل مشکلات بی آبی دشتستان تکمیل "سد دالکی" است 



وي خواستار جذب بیشتر اعتبارات ملی و استانی براي شهرستان شد و افزود: نسبت به رو ند توزیع اعتبارات معترض هستیم چراکه
واقعیت شهرستان این نیست، دشتستان یک چهارم جمعیت استان بوشهر دارد و باید توجه ویژه اي در توزیع اعتبارات به این

 
شهرستان شود. 

نماینده دشتستان در مجلس شوراي اسلامی رفع موانع تولید و تسهیل در اشتغال را یک ضرورت دانست و تاکید کرد: مسائل و

 
مشکلات واحدهاي تولیدي باید حل شود و انتظار داریم واحدهاي راکد فعال شوند و مسائل این واحدها یکی یکی رفع شود. 

وي با بیان اینکه "دخالتی در مسائل دستگاه هاي اجرایی نداریم و وظیفه ما نظارت است" خاطرنشان کرد: حامی مدیرانی هستیم که
با کار و تلاش جهادي و شبانه روزي به مردم خدمت می کنند و توقع ما چیزي جز خدمت به مردم نیست.



رسانه ها مطالبات به حق مردم را پیگیري کنند/ لزوم تاثیرگذاري هدفمند

رسانه ها

منبع: شبستانشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1399/08/03

حجت الاسلام کریمی تبار با بیان اینکه دغدغه هایی که مردم دارند از جمله تورم، گرانی، بیکاري و اشتغال در رسانه ها
پیگیري شود، گفت: مشکل عمده ما در استان بیکاري نیست بلکه مشکل عمده ما فرهنگ کار است.

حجت الاسلام کریمی تبار با بیان اینکه دغدغه هایی که مردم دارند از جمله تورم، گرانی، بیکاري و اشتغال در رسانه ها پیگیري

 
شود، گفت: مشکل عمده ما در استان بیکاري نیست بلکه مشکل عمده ما فرهنگ کار است. 

 
 

به گزارش خبرگزاري شبستان از ایلام، نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه ایلام، صبح امروز(3 آبان) در دیدار با جمعی از اعضاي
شوراي بسیج رسانه استان ایلام، اظهار کرد: خدمت در بسیج با هر عنوانی که باشد موجب افتخار و ارزش است و این افتخاري است

 
که امام راحل براي همه ما ایجاد کرده است. 

حجت الاسلام « االله نور کریمی تبار» با بیان اینکه بسیجی بودن براي کشور ما ارزش است، یادآور شد: بسیجی در واقع مجاهد فی

 
سبیل االله در عرصه هاي مختلف از جمله سنگر دفاع از کشور، سنگر علمی و سنگر رسانه براي خدمت به مردم و نظام اسلامی است. 

وي با تاکید بر اینکه سازمان بسیج رسانه ظرفیتی است که باید بیش از گذشته مورد توجه اصحاب رسانه قرار گیرد، ابراز کرد: شوراي
بسیج رسانه ظرفیت خوبی براي انجام کار در فضاي رسانه اي با حضور افراد باتجربه دارد و باید رویکرد بسیار مثبت همراه تاثیرگذاري

 
را در فضاي رسانه اي استان ایجاد کند. 



 
 

امام جمعه ایلام با بیان اینکه اصحاب رسانه ها نقش مهم و فوق العاده اي در مهندسی فرهنگی و افکار عمومی جامعه دارند، افزود:
رسانه ها در فرهنگ سازي جامعه تاثیرگذار هستند و امروز رسانه ها در ابعاد مختلف زندگی انسان به ویژه مسائل اجتماعی تاثیرگذار

 
هستند و این ظرفیتی است که رسانه ها باید آگاه به آن باشند. 

حجت الاسلام کریمی تبار با اشاره به اینکه فضاي مجازي الان بر فضاي حقیقی غلبه پیدا کرده است، یادآور شد: بسیج رسانه در
ساماندهی فضاي رسانه اي استان بسیار تاثیرگذار بوده و همه اصحاب رسانه در هر ذائقه و سلیقه اي می توانند عضو این نهاد باشند و

 
در کنار گرایش هاي سیاسی مختلف اهداف عالیه نظام اسلامی دنبال کنند. 

وي بیان کرد: تأثیرگذاري هدفمند بسیج رسانه از ضروریات است و دغدغه هایی که مردم دارند از جمله تورم، گرانی، بیکاري و
اشتغال در رسانه ها پیگیري شود چرا که رسانه ها، زبان گویاي مردم براي رساندن پیام آنان به گوش مسئولان و همچنین تبیین

 
مسائل مختلف براي مردم است. 

امام جمعه ایلام در ادامه با بیان اینکه مشکل عمده ما در استان بیکاري نیست بلکه مشکل عمده ما فرهنگ کار است، ابراز کرد:
مشکل فرهنگ کار با کار رسانه اي در سطح استان باید مرتفع شود، ظرفیت هاي اشتغال و کارآفرینی در سطح استان توسط رسانه ها

 
بیان و توجه به توسعه و ترویج فرهنگ کار و تلاش در سطح رسانه هاي استان پرداخته شود. 

حجت الاسلام کریمی تبار با بیان اینکه اصحاب رسانه آنچنان باید در مطالبه گري و تاثیرگذاري در سطح جامعه فعال باشند که هیچ
مسئولی براي خود حاشیه امنی متصور نباشد، گفت: مسئول کسی است که در انتخاب مسئولیت باید پاسخگو باشد و رسانه ها باید

 
چنان تاثیرگذار باشند که شایسته سالاري در مسئولیت ها بیش از گذشته مورد توجه قرار گیرد. 



که رسانه ها در بیان نقاط قوت و ضعف با نقد وي با تاکید بر این
منصفانه در راستاي خدمت مسئولان به جامعه تاثیرگذار باشند، خاطرنشان کرد: زمانی که مطالبه گري در سطح رسانه ها وجود

 
داشته باشد به طور قطع مسئولان نیز در امر پاسخگویی فعال تر خواهند بود و این امر موجب رفع مشکلات مردم خواهد شد. 

امام جمعه ایلام بیان کرد: در دین مقدس اسلام گرفتن پست ابزاري براي خدمت به جامعه است، امروز در شرایط جنگ اقتصادي قرار

 
داریم و جاي تجربه، آزمون و خطا نیست و افراد شایسته باید در سنگر مسئولیت براي خدمت به مردم قرار گیرند. 

حجت الاسلام کریمی تبار با بیان اینکه رسانه هاي جهان امروز به دنبال سیاه نمایی از توان و ظرفیت کشور هستند، خاطرنشان کرد:
ما امروز در بسیاري از عرصه ها هاي مختلف به توانمندي رسیده ایم و لازم است که خدمات نظام، امروز براي مردم تجزیه و تحلیل

 
شود و البته باید مراقب بود که در مسیري که دشمن براي ما ترسیم کرده چشم بسته قرار نگیریم. 

گفتنی است در این نشست اعضاي شوراي بسیج رسانه استان ایلام به بیان دیدگاه ها و نظرات خود در خصوص مسائل رسانه اي و
استانی پرداختند.



مدیران صندوق امید و ارتباطات و فناوري اطلاعات آذربایجان غربی، دوشنبه

میهمان سامد

منبع: ایرناشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1399/08/03

ارومیه- ایرنا- مدیرکل بازرسی، مدیریت عملکرد و امور حقوقی استانداري آذربایجان غربی گفت: مدیرعامل صندوق
کارآفرینی امید و مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان روز دوشنبه هفته جاري میهمان سامانه ارتباط مردم و دولت

هستند.

ارومیه- ایرنا- مدیرکل بازرسی، مدیریت عملکرد و امور
حقوقی استانداري آذربایجان غربی گفت: مدیرعامل
صندوق کارآفرینی امید و مدیرکل ارتباطات و فناوري
اطلاعات استان روز دوشنبه هفته جاري میهمان سامانه

 
ارتباط مردم و دولت هستند. 

رسول مقابلی روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار
داشت: "علیرضا آخوندزاده" از ساعت 10 تا 11 و "قاسم
جلیلی نژاد" از ساعت 11:30 تا 12:30، پس فردا به

 
سوالات مردم پاسخ می دهند. 

وي اضافه کرد: پیش از شیوع بیماري کرونا طی سال گذشته حدود 50 مدیر استانی از طریق سامد با مردم ارتباط برقرار کرده اند که

 
این روند دوباره آغاز شده است. 

مدیرکل بازرسی، مدیریت عملکرد و امور حقوقی استانداري آذربایجان غربی بیان کرد: در دور جدید حضور مدیران استانی در سامد
نیز بیش از 50 مدیر استانی در این سامانه براي پاسخ به مردم حضور یافته اند که از جمله آنها مقام عالی استان، سه معاون سیاسی
امنیتی اجتماعی، هماهنگی امور اقتصادي و امور عمرانی استاندار و حدود 35 مدیرکل حوزه هاي مختلف استانداري و نهادهاي

 
مختلف در سطح استان به همراه فرمانداران شهرستان هاي مختلف شمالی و جنوبی استان هستند. 

وي اظهار کرد: مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید در استان، پیش از این سه بار در روزهاي 20 بهمن سال گذشته، 11 خرداد و 12

 
مرداد امسال و همچنین مدیرکل ارتباطات میهمان این سامانه بوده و به سوالات مردم پاسخ داده است. 

مقابلی ادامه داد: مردم می توانند با شماره گیري 111 به صورت رایگان مشکلات خود را بدون واسطه با مدیران مرتبط در میان

 
بگذارند و از ابتداي فصل پاییز سال گذشته صدها مورد از این طریق ارتباط مردمی برقرار شده است. 

دولت با راه اندازي سامانه ارتباط مردمی (سامد) گوشی به دست است تا با راهی مناسب و کم هزینه با مردم ارتباط مستقیم برقرار

 
کند و گام هاي بزرگ تري در راستاي رفع مشکلات آنها بردارد. 



 
برچسب ها 

 
- آذربایجان غربی 

 
- دولت تدبیر و امید 

 
- سامد 
- ارومیه



نرخ بیکاري تابستان گلستان تک رقمی شد

منبع: داناشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیر توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان گفت: براساس اعلام مرکز آمار ایران، نرخ
بیکاري استان گلستان در تابستان سال 1399 به هشت درصد رسید.

مدیر توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گلستان گفت: براساس اعلام مرکز آمار ایران، نرخ
بیکاري استان گلستان در تابستان سال 1399 به هشت

 
درصد رسید. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به نقل از گلستان ما؛
موسی بی باك امروز در گفتگو با خبرنگاران اظهار کرد:
نرخ بیکاري گلستان در تابستان سال گذشته 11.1 درصد
بود که این نرخ در تابستان امسال به هشت درصد کاهش

 
یافته است. 

وي افزود: متوسط نرخ بیکاري کشور در تابستان امسال

 
9.5 درصد بود که این عدد نشان می دهد نرخ بیکار در گلستان، 1.5 درصد کمتر از متوسط کشور بوده است. 

مدیر توسعه کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گلستان تصریح کرد: رونق تولید در برخی واحدهاي تولیدي،
تسهیل در اجراي طرح هاي سرمایه گذاري و همچنین اجراي سیاست هاي فعال بازار کار از جمله طرح هاي کارورزي، مشوق هاي
بیمه کارفرمایی، مهارت آموزي در محیط کار واقعی و توسعه و حمایت از مشاغل خانگی و اشتغال روستایی از دلایل کاهش نرخ

 
بیکاري در استان است. 

انتهاي پیام/



250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/ با چالش جدي عدالت

آموزشی مواجهیم

منبع: آفتابشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی
ندارند، به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد.

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند،

 
به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد. 

آفتاب نیوز : غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و
مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه
تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس
اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت
بود و یکی از مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد

 
عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

 
54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 

وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت



بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

 
چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و
سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات
جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر



کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با

 
کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد
دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.



کاشت بیش از 17 میلیون بوته گل در استقبال از بهار 1400

منبع: شهر فرداشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون خدمات شهري شهردار مشهد از هماهنگی و برنامه ریزي هاي لازم براي حمایت از تولیدکنندگان داخل استان، در
راستاي افزایش رونق کسب و کار و بهبود اشتغال در شهر مقدس مشهد خبر داد.

به گزارش پایگاه خبري - تحلیلی «شهر فردا»، مهدي یعقوبی در حاشیه بازدید از خزانه هاي کاشت گل مورد نیاز در برنامه گل
کاري 1400، اظهار کرد: با توجه به برنامه ریزي هاي صورت گرفته براي استقبال از بهار 1400 در سطح کلان شهر مشهد، و از طرفی
ظرفیت خوب تولید در بین تولیدکنندگان داخل استان، تلاش شده تا گل هاي موردنیاز، که قابلیت تولید با کیفیت مناسب، توسط

 
تولید کنندگان بومی وجود دارد، از داخل استان تأمین شود. 

وي افزود: در همین راستا با توجه به نزدیکی محل تولید، و قابلیت رقابت با تولیدکنندگان خارج استان، به عنوان نمونه بیش از 11

 
میلیون بوته گل بنفشه مورد نیاز بهار، توسط تولید کنندگان مشهدي، تأمین خواهد شد. 

معاون خدمات شهري شهردار مشهد ادامه داد: با توجه به شیوع ویروس کرونا، در برنامه هاي بهار 1400، کاشت گل هاي پیازي به

 
صورت متمرکز در برخی بوستان ها نظیر بوستان ملت که در سال هاي گذشته متداول بود، صورت نخواهد گرفت. 

وي تصریح کرد: در راستاي جلوگیري از تمرکز جمعیت، مقرر شده گل هاي پیازي لاله و نرگس در سطح معابر و عرصه هاي عمومی

 
کاشته و زینت بخش بهار مشهد شود. 

یعقوبی افزود: امسال با توجه به برگزاري مناقصه عمومی، بیش از 80 درصد از گل هاي مورد نیاز استقبال از بهار از داخل استان تهیه
می شود که این میزان، در مقایسه با سنوات قبل، بی سابقه است و به توانمند سازي تولیدکنندگان داخل استان و افزایش اشتغال،

 
کمک خواهد نمود. 

معاون شهردار مشهد ادامه داد: علاوه بر برنامه ریزي در راستاي کاشت بوته هاي گل فصلی، به منظور افزایش زیبایی بصري فضاي
سبز شهري و توسعه گل هاي دائمی در سطح شهر، تا پایان آذرماه بیش از 10 هزار درختچه گل دار نیز در سطح شهر مشهد کاشته

 
خواهد شد. 

شهناز رمارم، عضو شوراي اسلامی شهر مشهد نیز در این بازدید، با اشاره به عملکرد خوب شهرداري در زمینه برنامه ریزي در راستاي
تأمین گونه هاي مورد نیاز از داخل استان، گفت: مبناي شوراي پنجمین این بوده است که بتوانیم شهروندان را ابتدا در شهر مشهد و
سپس در شهرهاي دیگر استان تقویت کنیم و به همین منظور در سال گذشته مصوبه اي داشتیم که در حوزه تأمین گل و گیاه مورد

 
نیاز در فضا آرایی شهر، این گونه ها از تولید کننده هاي داخل استان تأمین شود. 

وي ادامه داد: اگر بخواهیم سیاست حمایت از تولیدکنندگان داخل استان را پیش ببریم، باید از ایجاد اشتغال و رشد اقتصادي در

 
حوزه تولید کنندگان گل و گیاه حمایت کنیم و با نظارت و حمایت مستمر در این زمینه گام برداریم. 



رمارم افزود: متأسفانه فارغ التحصیلان رشته کشاورزي در این استان سال ها است که با مشکل اشتغال مواجه هستند و امیدواریم این
سیاست هاي حمایتی بتواند انگیزه اي براي کارآفرینی و ایجاد اشتغال براي این فارغ التحصیلان باشد.



66 درصد کشورها شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر دارند

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1399/08/03

ایران اکونومیست-کریمی گفت: براساس مطالعات انجام شده فقط 66 درصد کشور هاي دنیا امکان برابر تحصیل براي دختران
و پسران را دارند.

غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور
بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از
کشور در برنامه پرسشگر با موضوع «عدالت آموزشی در
تعطیلی مدارس» بیان کرد: دستیابی به عدالت بسیار
سخت و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به

 
این سمت حرکت می کنند. 

او افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است
که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به
گونه اي عمل کند تا همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش

 
محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در دنیا با چالش مواجه هستیم. 

 
264 میلیون نفر در دنیا امکان تحصیل ندارند 

کریمی با اشاره به اینکه در شرایط کنونی 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند، گفت:
این افراد بین 6 تا 17 سال هستند و روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره

 
ابتدایی نمی رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود

 
دارد، اظهار کرد: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

او اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است. در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. در بحث
جنسیت، بین جنسیت دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است، اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلا در یک

 
فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 

کریمی با بیان اینکه در 66 درصد کشور هاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر فراهم است، گفت: عدالت آموزشی

 
جنسیتی به معناي فرصت برابر همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

او ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است، چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه
نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است، اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 



رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و

 
گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. 

کریمی ادامه داد: در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در پیگیري آموزش وجود ندارد، ولی معتقدیم باید برنامه هایی
را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد؛ یعنی برنامه مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف

 
داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

او بیان کرد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و منزلت
اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند، ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي آموزشی
لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، جبران شود،

 
چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

 
بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور درباره وضعیت جانمایی مدارس گفت: جزو معدود کشور هاي دنیا هستیم که
سرویس مدارس نداریم، چون تلاش کردیم بعد از انقلاب، مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه

 
داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده است. 

او با بیان اینکه در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس دنیا داراي 20 هزار تا
24 هزار دانش آموز هستند، افزود: 242 مدرسه با یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است، اما از بعُد دیگر باید به این

 
موضوع توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

کریمی تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم، اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي

 
شدیم. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت:
چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد؛ نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد

 
پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را افزایش دهد. 

 
62 مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند 

او افزود: در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است، چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان معلم
با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر برآورد می شود و این در حالیست که 62

 
درصد مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد. 

کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 



او در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود، ولی گامی براي حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار
اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش هستند، اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر ابزار ندارند
که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی

 
پناهندگان فراهم شده است. 

باشگاه خبرنگاران جوان



دانشگاه آزاد اسلامی «سوها» را به روستایی بدون بیکار تبدیل کرد

منبع: آناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1399/08/03

امام جمعه شهرستان نیر عنوان کرد که دانشگاه آزاد اسلامی واحد اردبیل علاوه بر بهبود وضعیت زندگی مردم در روستاي
سوها، این روستا را به روستایی بدون بیکار تبدیل کرده است.

امام جمعه شهرستان نیر عنوان کرد که دانشگاه آزاد
اسلامی واحد اردبیل علاوه بر بهبود وضعیت زندگی مردم
در روستاي سوها، این روستا را به روستایی بدون بیکار
تبدیل کرده است. به گزارش خبرنگار خبرگزاري آنا از
اردبیل، حجت الاسلام آیت نعمتی در حاشیه بازدید از
روستاي نمونه گردشگري «کورعباسلو» با اشاره با به
اقدامات توسعه اي دانشگاه آزاد اسلامی گفت: دانشگاه آزاد
با ورود به روستاي گردشگري سوها این منطقه را متحول

 
کرده و علاوه بر بهبود وضعیت زندگی مردم، این روستا را به روستایی بدون بیکار تبدیل کرده است. 

وي، راه اندازي مزرعه گردشگري «آرتان» را از دیگر فعالیت هاي قابل توجه دانشگاه آزاد اسلامی اردبیل عنوان و اضافه کرد: این مرکز
علمی در کنار آموزش علمی و مهارت افزایی دانشجویان با رویکرد کارآفرینی و اقتصادي به دانشگاهی جامعه محور تبدیل شده که
لازم است سایر دانشگاه هاي استان اردبیل نیز با الگوبرداري از دانشگاه آزاد اسلامی وارد جامعه شده و از زندگی مردم گره گشایی

 
کنند. 

امام جمعه شهرستان نیر با بیان اینکه مزرعه «آرتان» ماهانه 700 میلیون تومان درآمدزایی دارد، ادامه داد: در این مزرعه بیش از 50
نفر مشغول کار و تلاش هستند و در کنار تولیدات کشاورزي با فراهم کردن امکانات تفریحی سالم به بزرگترین ظرفیت در استان

 
اردبیل تبدیل شده اند. 

نعمتی با بیان اینکه روستاییان باید به شغل هاي اجدادي خود بازگردند، افزود: راه اندازي مزرعه پرورش اسب ضمن درآمدزایی به

 
جاذبه گردشگري نیز تبدیل می شود که از درآمد اقتصادي بالایی برخوردار است. 

وي با اشاره به اهمیت ایجاد اشتغال براي جوانان متذکر شد: در راستاي ایجاد اشتغال با دانشگاه آزاد اسلامی استان اردبیل تفاهم نامه
اي منعقد شده که در مسجد جامع شهر نیر قالیبافی راه اندازي شود و در این باره اشتغال براي بخشی از جوانان این شهرستان ایجاد

 
خواهد شد. 

انتهاي پیام/4078/4062/



کسب دو موفقیت بزرگ در مدیریت ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - واحد ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد
مبارکه موفق به اخذ پروانه واردات سیستمهاي آنالایزر با
اشــعه ایکـس و پــروانه نصب، راه اندازي و خــدمات
دستــگاههاي یــون ســاز از امور حفاظت در برابر اشعه

 
شد. 

به گزارش خبرگزاري آریا به نقل از روابط عمومی فولاد
مبارکه؛ کامـــــران کلوشــــــانی، رئیــس واحــــد

ابـــزار دقیــــق و کالیبراسیون فولاد مبارکه، ضمن اعلام این خبر گفت: XRF(X-Ray Fluorescence) یک طیف خاص است
که به عنوان روشی دقیق شناخته شده و تحت آن می توان اطلاعات کمّی و کیفی بسیاري از عناصر سازنده اغلب نمونه ها را به دست
آورد. قاعده کلی این روش به این صورت است که یک نمونه با تابش باریکه اي از اشعه ایکس در فرایندي خاص که به اندازه کافی

 
انرژي دارد، تحت تأثیر قرار گرفته تا میزان بازتابش فلوئورسانس اشعه ایکس (XRF) آن اندازه گیري گردد. 

وي افزود: این تکنیک گستره وسیعی از وسایل اندازه گیري را شامل می شود، از دستگاه هاي پرتابل براي آنالیز لحظه اي گرفته تا
اسپکترومترهاي با دقت بالا که داراي پروب هایی براي اسکن مواد در زیر میکروسکوپ الکترونی هستند و می توان با آن نقشه اي از

 
عناصر موجود در نمونه را تهیه کرد. 

کامران کلوشانی در ادامه تصریح کرد: در آزمایشگاه هاي مختلف شرکت فولاد مبارکه در حال حاضر تعداد 6 دستگاه آنالایزر مواد با

 
اشعه ایکس با برندهاي مختلف جهت انجام آنالیز نمونه هاي محصول تولیدي مشغول به کارند. 

رئیس واحد ابزار دقیق و کالیبراسیون فولاد مبارکه با اشاره به اینکه طبق قوانین موجود هرگونه بهره برداري از سیستم هاي یون ساز،
نیاز به اخذ مجوز رسمی از واحدهاي ذي ربط دارد ادامه داد: این مجوز تحت عنوان پروانه اشتغال به کار، جهت هرگونه فعالیت
پرتویی در مراکز صنعتی و پزشکی توسط امور حفاظت در برابر اشعه صادر می گردد. در همین راستا شرکت فولاد مبارکه نیز با طی
مراحل قانونی و تأمین زیرساخت ها، تجهیزات، دستورالعمل هاي اجرایی و پس از بازدیدهاي مکرر بازرسان مربوطه، موفق به اخذ

 
پروانه اشتغال به کار در زمینه آنالیز مواد با اشعه ایکس شد. 

او با تشریح مراحل خرید یا تأمین قطعات یدکی سیستم هاي XRF که اغلب سازندگان آن ها شرکت هاي خارجی هستند و همچنین
ترخیص این کالاها در بنادر وارداتی گفت: علی رغم همه مشقت هاي موجود در این فرایند، فولاد مبارکه مصمم شد پروانه واردات این

 
سیستم ها را اخذ و آن را عملیاتی نماید. 

وي در بخش دیگري از سخنان خود ادامه داد: با توجه به اینکه نصب، راه اندازي و خصوصا تعمیرات سیستم هاي آنالیز با اشعه ایکس
کاملا تخصصی است، طبق قوانین مربوطه، جهت خرید و واردات تجهیزات جدید باید قراردادي با شرکت هاي مجازي که از امور
حفاظت در برابر اشعه مجوز دارند منعقد گردد که طبق آن قرارداد، فولاد مبارکه متعهد شود کلیه عملیات نصب، راه اندازي و
تعمیرات دستگاه هایی که داراي منابع پرتو هستند توسط شرکت مذکور انجام گیرد. این در حالی است که تاکنون تعمیرات این

 
تجهیزات توسط کارشناسان متخصص و توانمند خود فولاد مبارکه صورت می گرفت. 

کلوشانی در همین زمینه تصریح کرد: ازاین رو تصمیم گرفته شد تا با اخذ پروانه نصب و راه اندازي و خدمات دستگاه هاي یون ساز



این کاستی ها برطرف گردد. سرانجام فولاد مبارکه با طی فرایند و مراحل قانونی و اعمال استانداردها موفق به اخذ پروانه نصب و راه
اندازي و خدمات دستگاه هاي یون ساز و پروانه واردات سیستم هاي آنالایزر با اشعه ایکس از واحد حفاظت در برابر اشعه در سال 99
گردید و ارائه خدمات نصب و راه اندازي و تعمیرات و نگهداري این سیستم ها را به صورت یک توانمندي منحصربه فرد به دست آورد

و توانست به خودکفایی و قطع وابستگی در حوزه تعمیرات و بومی سازي این فرایند نائل آید.



با توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل، گستره ي محصولات آن تکمیل شد

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1399/08/03

شرکت بهمن دیزل به عنوان بزرگترین تجاري ساز کشور در سال جهش تولید توسعه کاربري سازي، جهش تولید بیش از
200 درصدي و داخلی سازي حدود 65 تا 75 درصد برند شیلر را در برنامه دارد و هم اکنون این مجموعه براي 571 نفر

اشتغال پایدار ایجاد کرده است.

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، شرکت بهمن دیزل به عنوان بزرگترین تجاري ساز کشور در سال جهش تولید
توسعه کاربري سازي، جهش تولید بیش از 200 درصدي و داخلی سازي حدود 65 تا 75 درصد برند شیلر را در برنامه دارد و هم

 
اکنون این مجموعه براي 571 نفر اشتغال پایدار ایجاد کرده است. 

محمد محمدي مدیرعامل بهمن دیزل در نشست خبري با موضوع برنامه هاي توسعه این شرکت با اشاره به توسعه فضاي تولیدي در
راستاي توسعه محصول گفت: کارخانه بهمن دیزل داراي فضاي 16 هکتاري بود و با افزایش حجم تولید، کارخانه مجاور به عنوان

 
سایت 2 خریداري شد و اکنون فضاي 33 هکتاري را داراست. 

محمدي اظهار کرد: امسال آزمایشگاه هاي جدید مطابق با استاندارد 17025 و سالن PDI افتتاح می شود. همچنین براي سومین
سال پیاپی رتبه اول را در شاخص بهره وري در حوزه وسایل نقلیه تجاري و گرید A در زمینه طراحی و ساخت انواع کاربري هاي

 
عمومی ، خاص(آتشنشانی و امداد و نجات) و خدمات شهري را کسب کردیم. 

 
توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل 

سید محسن مرتضوي قائم مقام مدیرعامل بهمن دیزل با اشاره به اینکه بهمن دیزل در سال 95 با خصوصی سازي، پیشرفت و توسعه
بسیاري به خصوص در حوزه محصولات داشته است، گفت: فضاي بهمن دیزل قبل از خصوصی سازي80هزار متر مربع بود و پس از

 
خصوصی سازي فضایی به همان متراژ به آن افزوده شد. 

مرتضوي از توسعه محصولات بهمن دیزل خبر داد و گفت: امسال برنامه ورود به بازار محصولات سنگین، فوق سنگین و کشنده را

 
داریم. 

قائم مقام مدیرعامل بهمن دیزل با اشاره به اینکه از سال 96 واحد کاربري سازي به این مجموعه افزوده شد، اظهار کرد: فعالیت
کاربري سازي با کاربري ایزوله و یخچالی آغاز شد و به مرور زمان با تجهیز سالن تولید و تامین ابزار و تجهیزات مورد نیاز به طراحی و

 
ساخت انواع کاربري هاي عمومی و خاص پرداخته است. 

مرتضوي اظهار کرد: کاربري در بحث ایمنی خودرو بسیار مهم است و نصب غیر استاندارد امکان بروز حوادث جاده اي را به همراه
دارد. خودروهاي بهمن دیزل با کاربري هاي تولیدي این شرکت و مطابق با استانداردهاي شاسی به بازار عرضه می شوند و امکان

 
تولید هر کاربري مطابق با نیاز مشتري وجود دارد. 

وي با اشاره به اینکه در سال جاري طراحی و ساخت پنل تزریق اتوماتیک و یونیت یخچالی بهمن انجام شده است، بیان کرد: با توجه
به افزایش فروش محصولات تجاري بهمن دیزل و نیاز مشتریان به کاربري هاي ساخت آن و برنامه تولید انواع کاربري با افزایش



ظرفیت حدود 2000 دستگاه در سال، فضاي سالن سه برابري اختصاص داده شده و اکنون درحال تجهیز این سالن و همچنین تأمین

 
ماشین آلات جدید در راستاي افزایش تکنولوژي است. 

مرتضوي گفت: در ساخت همه کاربري هاي بهمن دیزل استقرار صحیح اتاق بار بر روي کامیونت، عایق زیر اتاق بار، استفاده ازمواد
اولیه استاندارد مرغوب، PT و آسترED براي جلوگیري از پوسیدگی بدنه خودرو، استفاده از چراغ ها و شبرنگ هاي E-MARK دار

 
مورد توجه قرار می گیرد. 

قائم مقام مدیرعامل بهمن دیزل در خصوص کاربري آتش نشانی توضیح داد: با ظرفیت هاي متفاوت در سال گذشته براي کامیون 6،
8، 18 و 26 تن به سبد محصولات کاربري افزوده شد. بهمن دیزل با گذراندن مراحل اخذ استاندارد و انجام تست هاي لازم، تنها
شرکت داراي گواهی استاندارد تولید خودرو با کاربري آتش نشانی در کشور است و اولین شرکتی است که بصورت تشویقی و دارا

 
بودن مطلوبیت محصول، مجوز درج علامت استاندارد بر روي پلاك محصولات آتش نشانی خود با نام تجاري بهمن را دارد. 

انتهاي پیام/



ارسال یک نظر در: ''هشدار معاون قضایی دادستان کل کشور به وزیر صنعت

در خصوص عرضه شمش در بورس کالا''

منبع: معدن 24شماره خبر:  99  |  تاریخ: 1399/08/03

اعلام آمادگی دادستانی براي رسیدگی به جرایم اخلال گران نظام اقتصادي در حوزه فولاد معاون قضایی دادستان کل کشور
پس از برگزاري جلسات مکرري که با تولیدکنندگان حوزه پایین دستی فولاد داشت و شنیدن مشکلات آنها در تامین مواد

اولیه مورد نیاز و به خطر...

 
اعلام آمادگی دادستانی براي رسیدگی به جرایم اخلال گران نظام اقتصادي در حوزه فولاد 

معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرري که با تولیدکنندگان حوزه پایین دستی فولاد داشت و شنیدن
مشکلات آنها در تامین مواد اولیه مورد نیاز و به خطر افتادن اشتغال در این حوزه در نامه اي به وزیر صنعت ، معدن و تجارت خواستار
رسیدگی وي و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد و در خصوص تداوم روند فعلی و عرضه هاي قطره

 
چکانی شمش در بورس کالا و عواقب آن هشدار داد. 

 
سعید عمرانی در نامه اي به رزم حسینی خواستار حضور قاطعانه وزارت صمت در عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد . 

در این نامه آمده است : عدم عرضه به مقدار و مناسب شمش در بورس کالا خطر و بیکاري و ورشکستی بعضی کارخانجات را قریب
الوقوع کرده است و رویه هاي ما متاسفانه دایر مدار و نوشدارو بعد از مرگ سهراب است آمار 60 تا 70 هزار نفري کارکنان این حوزه
در معرض نابودي است و شیشه عمر بنگاه هاي تولیدي دست عدي اي خاص که خدا را بندگی نمیکنند و به هر صراطی مستقیم
نیستند افتاده است ، سنگ آهن سرمایه این کشور ، شمش محصول آن و تمام زنجیره تولید با ریال ایران تامین میشود ، حقوق کارگر
کمتر از صد دلار پس چرا قیمت گذاري بر مبناي دلار و چرا تمایل به عرضه در داخل وجود ندارد ؟ بسیاري از کارخانجات نوردي
براي تامین مواد اولیه و حفظ کارگران حاضرند قیمت شمش را به دلار بپردازند ، چرا بیش از دو سال است که کار درست نمیشود ،
چرا مسئله به این سادگی که نه به تحریم و نه به دلار ارتباطی ندارد حل نمیشود ؟ جناب آقاي وزیر زانوي شمش روي گلوي کارخانه
هاي نوردي بوده و نفس آنها را به شماره انداخته است انتظار از حضور دلگرم جنابعالی حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد
بوده و هست ، هر روز دستمان براي اعلام خبر خوش در حوزه فولاد کوتاه تر شده است و از طرفی آب در کوزه و ما گرد جهان
میگردیم ، من بیش از هر چیز مماشات و اتلاف وقت را موجب این لجام گسیختگی میدانم فلذا قاطعانه اعلام میکنم دادسراهاي ما با
معرفی ریاست محترم ستاد تنظیم بازار کشور آمادگی رسیدگی به جرایم اخلال گران در نظام اقتصادي کشور را دارند ، ما نمیتوانیم

 
بنشینیم و شاهد تعطیلی و بیکاري کارگران در حوزه فولاد باشیم . 





400 میلیارد تومان اعتبار مورد نیاز آبگیري سدنرماب

منبع: خبرگزاري برق آبشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا در مراسم افتتاحیه پروژه هاي متمرکز شرکت آب منطقه اي گلستان گفت:وضعیت آب
شرب استان گلستان با 2 درصد آب سطحی و 98 درصد آب زیرزمینی نمی تواند ادامه پیدا کند و باید این موضوع مرتفع

شود. به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت منابع آب ایران، مهندس (...)

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا در مراسم افتتاحیه پروژه
هاي متمرکز شرکت آب منطقه اي گلستان گفت:وضعیت
آب شرب استان گلستان با 2 درصد آب سطحی و 98
درصد آب زیرزمینی نمی تواند ادامه پیدا کند و باید این

 
موضوع مرتفع شود. 

به گزارش روابط عمومی شرکت مدیریت منابع آب ایران،
مهندس تقی زاده خامسی معاون وزیر نیرو در امور آب
وآبفا در مراسم افتتاحیه پروژه هاي متمرکز شرکت آب
منطقه اي گلستان در راستاي هفته 25 پویش الف. ب .

ایران در محل پروژه شبکه قره سو- زرین گل اظهار کرد: می توانیم بخشی از تامین آب شرب استان را از دریا وبخشی از سد نرماب

 
که در حال ساخت است تامین نماییم. 

وي اظهار کرد: در بازدیدي که از سدنرماب انجام شد ، مشخص شد همه شرایط براي آبگیري سد نرماب در پایان اردیبهشت ماه
فراهم شده است. وبه گفته شرکت آب منطقه اي گلستان، در سال جاري به 400 میلیارد اعتبار نیازاست که آن را تامین می کنیم. تا
امروز 290 میلیارد تومان اعتبار این سد براي سال جاري فراهم شده است و موجود هست بخشی نقدي و بخشی اسناد که جمع بندي

 
لازم براي این طرح در محل سد انجام شد. 

معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا افزود: طرح شبکه قره سو- زرین گل که امروز کلنگ آن به زمین زده شد، طرح  مهمی است که
92 میلیون یورو اعتبار آن عدد بسیار بزرگی است که  در معیشت و اشتغال این منطقه تاثیر گذار است.وي بیان کرد: پیمانکار طرح

 
شرکت مهمی است که از برجستگان پیمانکاري کشور است و میتوان امیدوار بود که اجراي آن ظرف مدت معین به انجام برسد. 

 
شروع عملیات اجرائی احداث و تکمیل شبکه آبیاري شبکه قره سو زرین گل وسازه هاي مربوطه 

مدیر عامل شرکت آب منطقه اي گلستان در مراسم افتتاح و کلنگ زنی پروژه هاي صنعت آب استان در شهرستان علی آباد کتول که
در راستاي پویش الف. ب. ایران با حضور معاون وزیر نیرو برگزارشد، اظهار کرد: در شبکه قره سو زرین گل بیش از 10 سال است
تلاش می شود که این شبکه را به سرانجام برسانیم.مهندس سید محسن حسینی اظهار کرد: تلاش هاي بسیاري براي گرفتن وام از
بانک توسعه اسلامی صورت گرفت. مجموعا 92 میلیون یورو وام گرفته شد. مراسم کلنگ زنی امروز ، احداث و تکمیل شبکه آبیاري



 
شبکه قره سو زرین گل وسازه هاي مربوطه هست که بخش عمده از این طرح به شمار می رود. 

وي افزود: 84 کیلومتر کانال هاي آبیاري، 122 کیلومتر کانال هاي زهکشی، 293 کیلومتر خطوط پلی اتیلن براي آبیاري تحت فشار

 
و..... طی مدت 4 سال در این شبکه احداث می شود. 

مهندس حسینی بیان کرد: در این شبکه 14 هزار هکتاري در حال حاضر 40 هزارتن محصول برداشت می شود و پس از اجراي
شبکه، به 98 هزار تن محصول می رسیم. درآمد خالص حاصل زراعت این شبکه در حال حاضر 62 میلیارد تومان است و بعد از اتمام
طرح به 124 میلیارد تومان افزایش می رسد. 280 شغل مستقیم و 500 شغل غیر مستقیم در زمینه زراعت، در این قسمت شاهد

 
خواهیم بود. 

مدیر عامل شرکت آب منطقه اي گلستان در این جلسه، در خصوص افتتاح لایروبی هاي پس از سیل گفت: بعد از سیل 98 خرابی
هایی علاوه بر شهرها و روستاها براي تاسیسات آبی و رودخانه هاي استان وتاسیسات هیدرومتري پیش آمد. که با اختصاص 80

 
میلیارد تومانی که در اختیار ما قرار گرفته بود 228 کیلومتر رودخانه در 70 بازه منعقد گردید. 

مهندس حسینی افزود: حدود 6 میلیون متر مکعب از رسوباتی که در سیل و قبل سیل وارد رودخانه ها شده بود از رودخانه ها خارج

 
کنیم و رودخانه ها باز وهدایت آب تسریع شد. 

وي بیان کرد:42 سازه آبی اعم از سدهاي انحرافی، ایستگاه هاي پمپاژ دچار مشکل شده بود که آن ها نیز با 58 قرارداد ترمیم و 13

 
سازه آب سنجی نیز در قالب 9 قرارداد پیمانکاري مرمت گردید و امروز روز پایان عملیات اجرائی این ها هست. 

true



عدم موفقیت سازمان شهرداري ها در رسیدن به اهداف تعیین شده/ پولها کجا

می رود؟!

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  101  |  تاریخ: 1399/08/03

 
کارگرآنلاین گزارش می دهد؛ 

 
عدم موفقیت سازمان شهرداري ها در رسیدن به اهداف تعیین شده/ پولها کجا می رود؟! 

سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور که زیرمجموعه وزارت کشور محسوب می شود، یکی از نهادهاي بالادستی شهرداري هاي
کشور است که با اهداف مدیریتی و نظارتی شکل گرفته اما به نظر نمی رسد لااقل در دهه هاي گذشته توانسته باشد کارنامه قابل

 
قبولی در رسیدن به این اهداف، ثبت کرده باشد. 

به گزارش خبرنگار پایگاه خبري کارگر آنلاین ،در پرتال رسمی وزارت کشور، در معرفی اهداف و شرح وظایفِ سازمان شهرداري ها و
دهیاري هاي کشور، علاوه بر اهداف آموزشی (شامل برگزاري کنفرانس ها و تهیه بروشورهاي آموزشی براي کارکنان رده بالاي
شهرداري ها) چند هدف اجرایی و مدیریتی نیز ذکر شده است: « تقویت مدیریت شهري و روستایی کشور از طریق حمایت، نظارت و
پشتیبانی فنی، مالی و علمی از شهرداري ها و دهیاري ها با هدف ارتقاي خدمات رسانی مطلوب به شهروندان؛ بسترسازي لازم براي
ترویج استفاده از تجهیزات و فناوریهاي نوین در شهرداري ها و دهیاري ها و ایجاد تاسیسات و زیرساخت موردنیاز با مشارکت و
سرمایه گذاري بخش خصوصی؛ بررسی و تنقیح قوانین و مقررات و تدوین دستورالعمل ها و ضوابط مرتبط با امور شهرداري ها و
دهیاري ها؛ ساماندهی تشکیلات و نیروي انسانی شاغل در شهرداري ها و دهیاري ها؛ تهیه و تدوین نظام برنامه ریزي شهرداري ها و

 
دهیاري ها و نظارت عالیه بر نحوه اجراي پروژه ها و طرحهاي عمرانی و خدمات شهري و روستایی از نظر فنی و اجرایی.» 

 
کدام هدف ها محقق نشده است؟! 

بررسی دقیق این نقشه راه بالادستی نشان می دهد که لااقل در یک دهه گذشته، سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور در تحقق
هیچ کدام از اهداف کلیدي خود موفق نبوده است: سطح خدمات رسانی به شهروندان به هیچ وجه ارتقا نیافته است و شاهد این ادعا
نیز دعاوي گسترده و شکایاتی است که در مراجع حل اختلاف و در سطوح بالاتر حتی در دیوان عدالت ثبت شده است؛ حتی اگر یک
نظر سنجی منصفانه و آزاد از مراجعان به شهرداري ها در کلانشهرها از جمله تهران صورت پذیرد، مشخص می شود که واقعاً چند
درصد شهروندان از نحوه خدمات رسانی شهرداري ها رضایت دارند و در مقابل چند درصد مراجعان به این باور رسیده اند که براي
کامیابی در تعاملات شهرداري مثلا در گرفتن مجوزهاي ساخت، نیاز به بهره گیري از راهکارهاي غیرقانونی و آمیخته به فساد
-پرداخت رشوه، دادن حق العمل زیر میزي و یا استفاده از روابط شخصی و پارتی بازي- دارند. هدف کلیدي دیگر، فراهم آوردن
زیرساختهاي الکترونیکی و استفاده از تجهیزات و فناوریهاي نوین در شهرداري ها بوده که به نظر نمی رسد در تحقق این هدف نیز
موفقیتی حاصل شده باشد چراکه تا امروز هیچ یک از شهرداري هاي کشور به سامانه هاي هوشمند براي تسهیل مراودات مراجعان

 
تجهیز نشده اند و حتی در دوران کرونا نیز شهروندان نیاز به مراجعه حضوري به شهرداري ها دارند. 

اما یکی از اهداف کلیدي عمده در نقشه راه این سازمان، « ساماندهی تشکیلات و نیروي انسانی شاغل در شهرداري ها و دهیاري ها»



عنوان شده است. با این حساب، تعیین تکلیف نیروي انسانی شاغل در شهرداري ها و رسیدگی به مطالبات این کارکنان، برعهده
سازمان شهرداریهاي کشور به عنوان یک نهاد بالادستی است اما سوال اینجاست که آیا این نهاد، تا امروز توانسته در این زمینه موفق

 
عمل کند؟ آیا ساماندهی فعلی نیروي انسانی شاغل در شهرداري هاي کشور، یک ساماندهی قانونی، عادلانه و قابل قبول است؟ 

 
تبعیض در میان کارکنان شهرداري ها 

نادر مرادي (رئیس شوراي اسلامی کار کارگرانِ آتش نشانی تهران) در پاسخ به این سوالات با بیان اینکه مکانیسم اشتغال در
شهرداري هاي کشور آکنده از تبعیض و اجحاف به خصوص در حق کارگران است؛ می گوید: «در شهرداري ها، تبعیض آشکار وجود
دارد و قانونِ لازم الاجراي «کار یکسان- مزد یکسان» که ماده 38 قانون کار نیز بر آن تاکید دارد، در شهرداري ها به هیچ وجه رعایت

 
نمی شود.» 

مرادي در اثبات این ادعا به تفاوت حقوق میان کارمندان و کارگران در شهرداري تهران اشاره می کند و می گوید: براي یک کار
یکسان، مثلاً آتش نشانی چند مدل اشل شغلی داریم؛ گروهی کارمند هستند و بیمه شده ي صندوق شهرداري ها و گروهی دیگر
کارگر و بیمه شده سازمان تامین اجتماعی هستند؛ بنابراین دریافتی و شرایط کار این دو گروه با هم تفاوتهاي بسیار دارد؛ کارمندان از
حقوق و مزایاي مزدي بالاتري برخوردارند و شرایط مناسب تري دارند اما کارگران که مشمول قانون کار هستند، دستمزد و مزایاي

 
پایین تري دارند و علیرغم تشابه شغل و وظایف، از حقوق بسیار کمتري برخوردار هستند. 

او ادامه می دهد: مثلا در مورد اجراي آیین نامه مشاغل سخت و زیان آور که بازنشستگی پیش از موعد را به همراه دارد، گروه هایی از
کارکنان آتش نشانی ها، مشمول شده اند و گروه هایی از این شمول خارج هستند؛ در مجموع تبعیض در سطوح مختلف از میزان

 
دستمزد گرفته تا شرایط اشتغال به چشم می خورد و این تبعیض براي کارکنان شهرداري ها بسیار ناپسند و آزاردهنده است. 

به گفته مرادي، وضعیت کارگران پیمانکاري به مراتب بدتر از کارگران قراردادي است؛ چراکه کارگران پیمانکاري شهرداري ها با یک

 
واسطه به شهرداري متصل می شوند و معمولاً حقوق هاي ناچیز خود را با تاخیر بسیار دریافت می کنند. 

مساله تبعیض در شرایط شغلی و دستمزد، یک وجه قضیه است که البته وجه بسیار مهمی است؛ در بسیاري از مشاغل شهرداري ها
مثلاً پاکبانی یا نگهداري فضاي سبز که براساس ماهیت، مشاغل مستمر و دائمی هستند؛ خلاف تصریحات ماده هفت قانون کار، با
کارگران قراردادهاي موقت آنهم از نوع پیمانکاري (بی ثبات ترین و بی حقوق ترین نوع قراردادهاي موقت) منعقد می شود و هیچ نهاد
بالادستی وجود ندارد که به این تخلف قانونی ورود کرده و کارگران شاغل در مشاغل مستمر و دائمی شهرداري ها را ساماندهی کند

 
به گونه اي که لااقل این کارگران، قرارداد دائم و مستقیم با خود شهرداري مربوطه داشته باشند. 

 
ناکامی در تبدیل وضعیت کارکنان 

این در حالیست که براساس قانون، سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور مسئول تبدیل وضعیت و ساماندهی نیروي کار شاغل
در شهرداري هاست. براي نمونه در بند هشتم از فصل سومِ بخشنامه بودجه سال 99 شهرداري هاي کشور آمده است: «هرگونه به
کارگیري نیروي انسانی و تبدیل وضعیت استخدامی تحت هر عنوان در ستاد شهرداري، مناطق، نواحی و سازمان هاي وابسته بدون

 
اخذ مجوز از سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور ممنوع است.» 

اما کاستی هاي اشتغال در شهرداري ها فقط محدود به تبعیض در پرداخت ها و شرایط شغلی نیست؛ یکی از وجوه بارز این کاستی



ها، تاخیر طولانی در پرداخت حقوق و دستمزد پرسنلی است که در شهرداري هاي مختلف کشور مشغول به کار هستند. براي نمونه،
در بیست و نهم مهرماه عنوان شد که کارگران خدماتی و فضاي سبز شهرداري لوشان در استان گیلان حدود 6 ماه مطالبات مزدي

 
پرداخت نشده طلبکارند. 

این کارگران می گویند: از مهر ماه سال گذشته بعد از بازداشت شهردار سابق و تعدادي از اعضاي شوراي شهر لوشان قراربود دهم هر
ماه یک ماه از معوقات مزدي کارگران پرداخت شود اما در حال حاضر که به پایان مهر ماه سال جاري نزدیک می شویم، علیرغم اینکه

 
می دانیم منابع مالی کافی در حساب شهرداري وجود دارد هنوز حقوق اردیبهشت ماه خودرا دریافت نکرده ایم. 

یا در روزهاي پایانی مهرماه، کارگران شهرداري حمیدیه در استان خوزستان، خواستار پرداخت مطالبات 15 ماهه خود هستند. این

 
کارگران در روزهاي گذشته بارها مقابل ساختمان شهرداري و شوراي شهر دست به اعتراض صنفی زده اند. 

این مطالبات مزدي محدود به یک استان یا ناحیه از کشور نیست؛ شهرداري ها در پرداخت مطالبات مزدي و در رعایت حقوق شغلی
کارگران اهمال می کنند و هیچ نهادي هم در این زمینه مسئولیت نمی پذیرد؛ براي نمونه، 93 کارگر پسماند شهرداري بجنورد،

 
ماههاست که بدون قرارداد شغلی کار می کنند و حقوق ناچیز خود را با تاخیر فراوان دریافت می نمایند. 

از این نمونه ها در شهرداري ها بسیار است؛ هر ماه شاهد اعتراض کارگران شهرداري ها حداقل در سه یا چهار شهر از کشور هستیم و
در این شرایط، نه شوراهاي شهرها و نه سازمان شهرداري ها، قدمی براي ساماندهی نیروي انسانی، حذف پیمانکاران و دلالان نیروي

 
انسانی و رفع تبعیض میان کارکنان برنمی دارند. 

 
وضعیت مبهم بودجه اي سازمان شهرداري ها 

نادر مرادي در ارتباط با این شرایط ناعادلانه با تاکید بر اینکه به نظر می رسد هیچ نهاد بالادستی در ارتباط با قانون شکنی در
شهرداري ها به میدان نمی آید؛ می گوید: اینهمه بوروکراسی و نهادسازي وقتی حقوق کارگران و نیروي انسانی به راحتی ضایع می
شود، چه فایده اي دارد؟! فقط پستهاي مدیریتی ایجاد می کنند و براي نزدیکان به بلوك هاي قدرت، رانت و امتیاز شغلی می خرند؛

 
والا هیچ بهبودي از این نهادها و ارگانها حاصل نمی شود! 

با همه این کاستی ها، سازمان شهرداري ها و دهیاري هاي کشور همچنان بودجه دریافت می کند و به عنوان یک نهاد بالادستی
شناخته می شود؛ علیرغم تلاش بسیار نتوانسته ایم از میزان بودجه ماهانه یا سالانه این نهاد و میزان حقوق و دستمزد مدیران آن
اطلاعِ دقیقی کسب کنیم؛ با این حال، بدیهی است که مسئولان و مدیران این سازمان، ماهانه حقوق هاي زیاد می گیرند (چندین

 
برابر حقوق کارگران زحمتکش شهرداري ها) و هیچ گاهی در جهت رفع کاستی ها در شهرداري هاي کشور برنمی دارند! 

هیچ سامانه روشن و شفافی براي اطلاع رسانی در مورد بودجه هاي این نهاد و حقوق کارمندان و مدیران آن وجود ندارد اما مشخص
است در حالیکه کارگران در بسیاري از شهرداري ها ماههاست که حقوق نگرفته اند، در ساختار بورکراتیک و ناکارآمدِ مدیریت شهري،

 
پول هاي کلان به جیب مدیران می رود ولی اشکالات و کاستیهاي موجود، هرگز رفع نمی شود! 

گزارش/نسرین هزاره مقدم
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امور اقتصاد کلان سازمان برنامه و بودجه کشور در مطالعه اي که با هدف تحلیل تغییرات رفاه خانوار منتشر کرده، به بررسی
نوسانات رفاه مادي خانوار پرداخته است. به گزارش فارس، در این مطالعه بررسی هایی روي مهمترین عواملی که بر رفاه

مادي خانوار تاثیر داشته از جمله ضریب جینی، اثر اعمال تحریم ها و پرداختهاي ...

 
سازمان برنامه و بودجه: بیشترین نفع اجراي برجام به خانوارهاي ثروتمند رسید 

امور اقتصاد کلان سازمان برنامه و بودجه کشور در مطالعه اي که با هدف تحلیل تغییرات رفاه خانوار منتشر کرده، به بررسی نوسانات

 
رفاه مادي خانوار پرداخته است. 

به گزارش فارس، در این مطالعه بررسی هایی روي مهمترین عواملی که بر رفاه مادي خانوار تاثیر داشته از جمله ضریب جینی، اثر

 
اعمال تحریم ها و پرداختهاي انتقالی اعم از یارانه نقدي و کمک حق بیمه رایگان صورت گرفته است. 

این مطالعه نشان می دهد براي سنجش دقیق رفاه مادي خانوار و استفاده از جریان مصرفی کالاي سرمایه اي خانوار ضرورت تولید

 
داده تابلویی بلندمدت هزینه هاي خانوار توسط مرکز آمار ایران ضروري است. 

بر اساس بررسی هاي دفتر اقتصاد کلان سازمان برنامه و بودجه کشور، شدت نابرابري (ضریب جینی) رفاه مادي خانوار از سال 1390
شاهد افزایش ملایمی بوده در حالیکه ضریب جینی براساس مخارج تقریبا ثابت تغییرات از نظر آماري غیر معنادار و افزایش نابرابري

 
درآمدي در طول زمان شدید بوده است. 

از سوي دیگر، در اثر اعمال تحریم هاي ابتداي دهه تمام دهکهاي درآمدي با کاهش رفاه مادي بین 10 الی 20درصدي مواجه شده
است و به نظر می رسد با انجام تفاهم اولیه سال 1392 و آغاز فرایند مذاکرات برجام و تسهیل در برخی مبادلات بین المللی،
خانوارهاي دهک هاي مختلف از لحاظ درآمدي منتفع شدند، اما بهبود در مصرف و رفاه مادي از ابتداي سال 1395 و با حذف تحریم
ها و رفع نااطمینانی تحریم، به وقوع پیوست. این مطالعه نشان می دهد طی دو سال پس از رفع تحریم ها، رفاه مادي خانوارهاي

 
شهري بین 5 الی 10 درصد بهبود یافته است. 

بیشترین اثر منفی اعمال تحریم هاي بین المللی بر دهک هاي پایین درآمدي به خصوص روستایی؛ و بیشترین نفع از اجراي برجام

 
نصیب خانوارهاي پردرآمد شهري و روستایی شده است. 

مشابه سایر مطالعات، بیشترین کاهش در سهم و مقدار اجزاء مصرف خانوار در بخش خوراکی، طی یک دهه گذشته مشاهده می شود
و این در حالی است که از سال 1395 و با اجراي طرح تحول سلامت مخارج خانوار در بخش سلامت بخصوص در مناطق روستایی

 
افزایش شدید داشته است. 

در این گزارش آمده است: پرداختهاي انتقالی اعم از یارانه نقدي و کمک حق بیمه رایگان به قیمت ثابت از سال 1390 به صورت

 
مستمر و به سرعت کاهش داشته است؛ به نحوي که در سال 1397 به یک سوم مقدار سال 1390 رسیده است. 

درآمد سرانه نیز به قیمت ثابت در همین دوره حدود 11 درصد کاهش داشته است، به نحوي که تنها از سال 96 تا سال 97 نزدیک به

 
15 درصد کاهش داشته است. 

درآمدهاي انتقالی نزدیک به 26 درصد از کل درآمدهاي خانوارهاي دهک اول و کمتر از 4 درصد از درآمد خانوارهاي دهک دهم را
پوشش می دهند. حقوق و درآمدهاي متفرقه معمولاً معاف از مالیات به ترتیب 35 و 41درصد از درآمدهاي خانوارهاي پردرآمد را

 
تامین می نماید. 

همچنین بدلیل همزمانی رفع تحریم ها و رشد اقتصادي در خلال سال هاي 95-96 و کاهش نابرابري مصرفی و همزمان رشد



چشمگیر در رفاه خانوار در این دو سال؛ به نظر میرسد ایجاد اشتغال و رشد اقتصادي اثر غالب در رفع نابرابري، کاهش فقر و افزایش
رفاه داشته است.
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معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري آذربایجان شرقی با بیان اینکه نیروي انسانی ماهر محور توسعه همه جانبه است،
گفت: در این زمینه ارتقاي مهارت افراد شاغل ضروري بوده و باید در سطح استان پیگیري شود. علی جهانگیري در جلسه

شوراي توسعه مهارت استان بر ضرورت مهارت آموزي در بخش هاي مختلف تاکید و اضافه ...

 
معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري آذربایجان شرقی: ارتقاي مهارت افراد شاغل ضروري است 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري آذربایجان شرقی با بیان اینکه نیروي انسانی ماهر محور توسعه همه جانبه است، گفت: در

 
این زمینه ارتقاي مهارت افراد شاغل ضروري بوده و باید در سطح استان پیگیري شود. 

علی جهانگیري در جلسه شوراي توسعه مهارت استان بر ضرورت مهارت آموزي در بخش هاي مختلف تاکید و اضافه کرد: باید توجه
داشت که مهارت آموزي تنها منحصر به حوزه صنعت و تولید نیست بلکه شامل تمامی بخش هاي خدماتی، اقتصادي، اجتماعی،

 
کشاورزي و حتی فرهنگی می شود. 

وي بر برگزاري منظم و مستمر جلسات شوراي توسعه مهارت آذربایجان شرقی تاکید کرد و خواستار همکاري تمامی دستگاه هاي

 
عضو این شورا براي اجراي مصوبات شد. 

جهانگیري ادامه داد: از سازمان مدیریت و برنامه ریزي استان نیز انتظار داریم توجه بیشتري نسبت به رفع مشکل مالی پروژه هاي

 
مصوب این ستاد داشته باشد. 

وي با اشاره به مزایاي توسعه مهارت آموزي در بخش هاي مختلف صنعت، تجارت و واحدهاي تولیدي، اظهار داشت: باید بتوانیم

 
میزان مهارت در افراد شاغل را هم افزایش داده تا شعار « هر شاغل، یک مهارت» را در استان محقق کنیم. 

جهانگیري اضافه کرد: افراد فاقد مهارت توان کافی و تخصص لازم براي اشتغال را ندارند و بر همین اساس باید هر فرد شاغلی در
استان، مهارت هاي لازم براي همان کار را دارا باشد، چون در غیر این صورت نه تنها واحدهاي اقتصادي دچار ضرر می شود بلکه

 
مجموعه هاي اقتصادي استان نیز از این بابت لطمه خواهند دید. 

روند راه اندازي مرکز آموزش هتل داري و قطب گردشگري آذربایجان شرقی و واگذاري آن به بخش خصوصی، تسریع در ایجاد زنجیره
ارزش کیف، کفش و مصنوعات چرمی استان و آخرین وضعیت ایجاد بانک اطلاعاتی استادکاران مهارتی در این جلسه مورد بحث و

بررسی قرار گرفت.



صدور پروانه بهره برداري دو اقامتگاه بوم گردي در کرمانشاه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  104  |  تاریخ: 1399/08/03

پروانه بهره برداري دو اقامتگاه بوم گردي در منطقه اورامانات صادر شد.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز کرمانشاه، مدیر کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان گفت: این اقامتگاه
ها شامل اقامتگاه بوم گردي «ئاکو شاه» در روستاي زردویی و اقامتگاه
«پیران» در روستاي نجار منطقه اورامانات است که با ظرفیت اشتغال 40

 
نفر پروانه بهره برداري آن ها صادر شده است. 

امید قادري افزود: با تأسیس این دو اقامتگاه، تعداد اقامتگاه هاي بوم گردي

 
و سنتی کرمانشاه به 32 مورد می رسد. 

وي خاطرنشان کرد: میزان اعتبار و سرمایه گذاري براي اقامتگاه هاي استان 12 هزار و 230 میلیارد ریال با اشتغال زایی 108 نفر
است.



زیست بوم نوآوري با تصویب اختصاص اراضی ملی گسترش می یابد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  105  |  تاریخ: 1399/08/03

ستاري گفت: با تصویب اختصاص اراضی ملی در جنوب پارك فناوري پردیس، زیست بوم نوآوري گسترده تر شد.

به گزارش حوزه فناوري گروه علمی پزشکی باشگاه
خبرنگاران جوان، سورنا ستاري، معاون علمی و فناوري
رئیس جمهور اظهار کرد: با ایجاد ناحیه نوآوري در کنار
پارك فناوري پردیس، زیست بوم نوآوري و فناوري توسعه

 
خواهد یافت. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور گفت: 1000 هکتار
اراضی ملی در محدود جنوب پارك فناوري پردیس قرار

دارد که با حمایت معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و همکاري استانداري تهران، مصوب شد در گام نخست حدود 400 هکتار

 
از این اراضی به ناحیه نوآوري پردیس اختصاص پیدا کند. 

او افزود: شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران در جلسه هفتم مهرماه سال جاري، موضوع جانمایی پارك علم و فناوري در حریم
شهر پردیس را مورد بررسی قرار داد و با جانمایی ناحیه نوآوري در اراضی یادشده تحت کاربري علوم، تحقیقات و فناوري موافقت کرد.

ستاري ادامه داد: ناحیه نوآوري فراتر از شرکت ها است و بخش هاي زنجیره زیست بوم نوآوري در آن گرد هم آمده اند تا تمام نیاز
هاي توسعه فناوري و نوآوري در این ناحیه تأمین می شود. مجموعه چرخ هاي زنجیره فناور و نوآور گردآمده در ناحیه نوآوري، در
واقع یک شهر فناور و نوآور را شکل می دهند. از مراکز خرید، سکونتگاه، دانشگاه ها، شرکت هاي دانش بنیان و دیگر بخش هاي

 
زیست بوم نوآوري در این ناحیه گرد هم می آیند و شهر نوآور را شکل می دهند. 

 
پارك فناوري پردیس، هسته اصلی شکل گیري شهر نوآور 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهور، با بیان این که پارك فناوري پردیس، هسته اصلی شکل گیري شهر نوآور خواهد بود، افزود:
ناحیه نوآوري پردیس تهران به عنوان پیشران آینده اقتصاد کشور و جایگزین منابع نفتی با جذب استعداد ها و متخصصان داخل و
خارج از کشور با بهره گیري از توانمندي هاي شرکت هاي فناور و نوآور، بستري براي یکپارچگی بین سه رکن منطقه نوآوري، منطقه

 
صنعتی و منطقه مسکونی را در شرق استان تهران ایجاد کرده است. 

ستاري انعقاد تفاهم نامه اي میان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و استانداري تهران را در راستاي توسعه این زیست بوم در
شرق تهران دانست و گفت: پیش از این نیز تفاهم نامه اي با هدف تقویت زیست بوم فناوري و نوآوري استان تهران با مرکزیت شرق
استان و استفاده از حداکثر ظرفیت ها و امکانات و تسهیلات معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و استانداري تهران براي



 
گسترش سخت افزاري و نرم افزاري ناحیه نوآوري پردیس امضا شد. 

فرصتی براي تبدیل پایتخت به شهر نوآور و هوشمند ستاري، ایجاد نواحی و مراکز نوآوري را الگویی اثربخش در توسعه اقتصاد دانش
بنیان دانست و گفت: الگو هاي موفق از ناحیه ها و مراکز نوآوري با کارکرد هاي علمی، پژوهشی و تولیدي در دنیا وجود دارد. از جمله
دره سیلیکون آمریکا که 67 سال پیش کار خود را آغاز کرده و 3 میلیون جمعیت دارد و 500 هزار نفر شغل نوآورانه نیز در آن ایجاد
شده است، همچنین می توان به «دایدوك» کره جنوبی، «سوژوي» چین و «هسینچوي» تایوان اشاره کرد که هر کدام بر اساس دامنه

 
جغرافیایی و عملکردي، به ترتیب با 56 هزار نفر، 700 هزار نفر و 150 هزار نفر شغل نوآورانه فعالیت می کنند. 

او افزود: تمامی نواحی نوآوري در دنیا از یک هسته مرکزي شکل گرفته و بر اساس ظرفیت هاي منطقه اي گسترش پیدا کرده و
تبدیل به نواحی ویژه نوآوري شده اند، بر این اساس در منطقه شرق تهران، پارك فناوري پردیس به عنوان بزرگترین پارك فناوري

 
کشور، هسته اصلی ناحیه نوآوري پردیس را شکل داده است. 

ستاري همچنین با اشاره به ظرفیت هاي پردیس براي تبدیل مشکلات پایتخت به کسب وکار هاي نوآورانه و اشتغال آفرین گفت:
پارك فناوري پردیس به عنوان یکی از بهترین موقعیت هاي جغرافیایی براي تاسیس ناحیه ویژه نوآوري در ایران، می تواند بستري
براي حل نیاز هاي نوآورانه کلان شهر بزرگ تهران، ایجاد اشتغال و خلق ارزش افزوده باشد و پایتخت را به یک شهر هوشمند بدل

 
کند. 

 
پردیس، شهري با ظرفیت هاي دانش بنیان 

شهر پردیس با 4 هزار و 150 هکتار، 170 هزار نفر ساکن یکی از بهترین موقعیت هاي جغرافیایی براي تاسیس ناحیه نوآوري در ایران
است. این موقعیت به دانشگاه آزاد رودهن، دانشگاه پیام نور پردیس، دانشگاه آزاد ناحیه نوآوري پردیس، مرکز ارتباطات ماهواره اي

 
بومهن و پژوهشگاه علوم شناختی قابل اتصال است. 

چشم انداز ناحیه نوآوري پردیس در فاز اول، بر مبناي برنامه زمان بندي پنج ساله و تا سال 1403 در نظر گرفته شده است، این
ناحیه در فاز اول به وسعتی به مساحت 115 هکتار عملیاتی خواهد رسید، همچنین در این مدت امکان حضور 5 هزار دانشجو، 20
هزار فعال، یک هزار شرکت، 100 متخصص ایرانی بازگشته به کشور فراهم خواهد شد، از وجه تجاري نیز این ناحیه توانایی دستیابی

به 120 میلیون دلار صادرات و 30 هزار میلیارد تومان فروش را خواهد داشت.



برنامه اي براي تکمیل زنجیره پروپیلن تدوین نشده است

منبع: صداي بورسشماره خبر:  106  |  تاریخ: 1399/08/03

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: در طرح وزارت نفت براي تولید پروپیلن ماده اولیه از عسلویه به مناطقی با فاصله
صدها و حتی بیش از هزار کیلومتر منتقل شده و پس از فرآوري در مقصد با صرف هزینه گزاف براي صادرات به مبدا

بازگردانده می شود.

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: در طرح وزارت نفت براي تولید
پروپیلن ماده اولیه از عسلویه به مناطقی با فاصله صدها و حتی بیش
از هزار کیلومتر منتقل شده و پس از فرآوري در مقصد با صرف هزینه

 
گزاف براي صادرات به مبدا بازگردانده می شود. 

به گزارش صداي بورس، مجتبی توانگر عضو کمیسیون اقتصادي
مجلس و رئیس کمیته اقتصاد انرژي مجلس در گفتگو با خبرنگار

اقتصادي خبرگزاري فارس درباره مطالعات فنی و اقتصادي طرح جامع پروپیلن گفت: در ابتدا باید به این نکته اشاره کرد که متاسفانه
برخی از مسئولان و مدیران وزارت نفت و شرکت هاي تابعه آن و همچنین برخی از مسئولان استانی، پیش از آن که طرح هاي
پتروشیمی پلی پروپیلن مرودشت، امیرآباد و اسلام آباد غرب، مراحل مطالعاتی و قانونی را به طور کامل طی کنند، در رسانه ها

 
پیرامون آن مصاحبه ها و خبرهاي متعددي منتشر کرده اند که گویا این پروژه ها در آستانه بهره برداري هستند. 

وي افزود: در حالی که واقعیت این است که پروژه هاي فوق به دلایل مختلفی موفق به دریافت خوراك نگردیده اند و در مرحله اي
هستند که ابتدائا باید اقتصادي بودن آنها احراز شود. تجارب تلخ خطوط اتیلن غرب، دنا و مرکزي، ضرورت توجه و دقت مسئولان در

 
تصمیمات اقتصادي در تعریف پروژه هاي جدید را بیش از پیش عیان کرده است. 

توانگر گفت: اظهارنظرها پیرامون احداث سه خط تولید پروپیلن یاد شده در حالی است که هیچ یک از این سه پروژه در طرح
راهبردي وزارت نفت موسوم به جهش سوم وجود نداشته اند. علاوه بر اشکالات متعدد طرح جهش سوم که در این سه پروژه نیز به
چشم می خورد، باید گفت که دیده نشدن موارد یاد شده در طرح جهش سوم نشانگر تناقضات استراتژیک دولت و وزارت نفت در

 
حوزه پتروشیمی است. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس اشاره کرد: زنجیره خوراك و متوازن نمودن آن در صنعت پتروشیمی امري یک شبه نیست و نیازمند
برنامه ریزي بلندمدت است. در آخرین مطالعات منتشر شده شرکت ملی پترشیمی، اثري از برخی از این پروژه ها دیده نمی شود و

 
تعریف خلق الساعه آنها نگرانی هاي متعددي را از بابت توجیه فنی اقتصادي و منافع ملی ایجاد کرده است. 

 
مکان یابی پروژه هاي طرح تولید پروپیلن، فاقد مطالعات اقتصادي است 

رئیس کمیته اقتصاد انرژي مجلس گفت: مناطق انتخاب شده براي این سه پروژه در استان هاي مازندران، کرمانشاه و فارس، فاقد
زنجیره مناسب براي واحدهاي میان دستی و پایین دستی بوده و برنامه اي براي آن تدوین نشده است و خروجی آنها در اغلب موارد با



انتقال به جنوب کشور یعنی عسلویه یا بندرعباس، صادر می شود. این یعنی، منابع کشور صرف انتقال ماده اولیه از عسلویه به مناطقی
با فاصله صدها و حتی بیش از هزار کیلومتر، فرآوري در مقصد و سپس صرف هزینه گزاف براي انتقال محصولات به مبدا و سپس

 
صادرات می شود. 

وي اظهار داشت: لازم به ذکر است که فاصله منبع تامین خوراك یعنی عسلویه تا مرودشت نزدیک به 400 کیلومتر، تا اسلام آباد
حدود 1000 کیلومتر و تا بندر امیرآباد بیش از 1500 کیلومتر است. با اجراي متمرکز این پروژه ها در هاب ها و قطب هاي اصلی

 
پتروشیمی کشور، توسعه پارك هاي پروپیلن تسهیل می گردد و با ارزش افزوده بالاتر قابل اجرا خواهد بود. 

توانگر ادامه داد: از سوي دیگر، انجام هر فعالیت تولیدي و صنعتی وابسته به تامین خوراك است و دسترسی به خوراك مزیت اصلی در
تولید به شمار می رود. در ساخت مجتمع هاي پتروشیمی، دسترسی به خوراك ارزان و فراوان عامل اساسی در مکان یابی است.
اجراي پرهزینه خط اتیلن غرب و تجربه هاي شکست خورده خطوط اتیلن دنا و اتیلن مرکزي نشان داد که پروژه ها فقط زمانی

 
اقتصادي هستند که در مجاورت خوراك قرار داشته باشند و در نتیجه نباید این اشتباهات مجدد تکرار شود. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: انتقال صدها و گاه هزاران کیلومتري خوراك از مناطق داراي ذخایر نفتی و گازي به سایر
مناطق کشور نه تنها منطبق بر آمایش سرزمین نیست، بلکه در شرایط کمبود ارز، اتلاف منابع و سرمایه هاي ملی محسوب می شود
که به جاي هزینه در ساخت خط لوله می توان با اندکی تدبیر، تعداد بیشتري مجتمع پتروشیمی ساخت و از سوي دیگر از چالش
هاي بی شمار آتی بین تامین کنندگان خوراك و مجتمع هاي پتروشیمی در حال ساخت در زمینه قراردادهاي فروش و حمل خوراك

 
جلوگیري نمود. 

رئیس کمیته اقتصاد انرژي مجلس اظهار داشت: همچنین مکان یابی نادرست مانعی اساسی در سرمایه گذاري در ساخت واحدهاي
پتروشیمی و تاخیرهاي متعدد به دلایلی مانند خط انتقال، محیط زیست و دسترسی به تجهیزات و خدمات فنی است. در مجموع با

 
توجه به نکات گفته شده به نظر می رسد مکان یابی پروژه هاي طرح تولید پروپیلن فاقد مطالعات کارشناسی باشد. 

 
طرح تولید پروپیلن به دلیل گسستگی در زنجیره تولید، زیان سنگینی را در پی دارد 

وي افزود: نکته دیگر آن است که تکنولوژي تولید باید مورد توجه بیشتر قرار گیرد. ساخت واحدهاي جدید تولید پروپیلن از متانول
که تکنولوژي مورد نیاز در ساخت واحدهاي مرودشت، اسلام آباد و امیرآباد است، در شرق آسیا و از جمله چین کاهش پیدا کرده
است. دلیل اصلی این امر غیراقتصادي بودن آن است. علاوه بر این، ما در کشور پروپان مازاد داریم که به صورت خام صادر می گردد.

 
در حالی که سرمایه گذاري در این حوزه توجیه فنی و اقتصادي بیشتري نسبت به طرح هاي GTPP فوق الذکر دارد. 

توانگر همچنین گفت: مسئله دیگر، نگاه فنی به ماجراست. از آنجایی که این واحدها براساس خوراك متانول طراحی شده اند، در
صورت بروز مشکل در تولید یا تامین متانول منجر به اختلال و توقف کامل زنجیره تولید می گردد. علاوه بر این در دوره ساخت، می

 
بایست به طور همزمان به بهره برداري برسند، در حالی که تولید زودهنگام (Early Start) در واحدها نیز میسر نخواهد بود. 

عضو کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: تولید پلی پروپیلن نیازمند پروپیلن است و بسته به تکنولوژي از کراکینگ میعانات یا پروپان یا
تبدیل متانول به پروپیلن تولید می شود. در این پروژه ها، محل تامین پروپیلن در هاله اي از ابهام است و از سوي دیگر به دلیل
نوسانات متعدد قیمت پروپیلن و پلی پروپیلن، باید زنجیره در یک مجموعه و واحد تعریف شود و این خطا، پیش از این منجر به

 
شکست پروژه هاي متعدد پتروشیمی در قالب پتروشیمی هاي استانی گردیده است. 



رئیس کمیته اقتصاد انرژي مجلس گفت: کشور نیازمند توسعه قطب هاي پتروشیمی است و طرح هاي وزارت نفت براي گسستگی
زنجیره پتروشیمی زیان سنگینی را به تولید و اقتصاد ملی وارد می سازد. از جمله این موارد، بهاي بالاي ساخت واحدهاي پتروشیمی،
هزینه هاي بسیار بالاتر براي ساخت به دلیل عدم بهره گیري از مزیت واحدهاي جانبی متمرکز، هزینه انتقال خوراك و حمل مجدد
محصول عمده به محل اولیه تامین شده خوراك و پایانه هاي صادراتی، نادیده گرفتن آمایش سرزمینی به خصوص در انتخاب استان

 
هاي با مزیت نسبی بالا در حوزه کشاورزي است. 

وي اظهار کرد: علاوه بر این، آمار و اطلاعات منتشر شده در خصوص سطح اشتغال زایی این واحدها با اعداد و ارقام واقعی فاصله
معناداري دارد و این موضوع در خط اتیلن غرب به وضوح دیده می شود، به طوري که یک واحد تبدیل پروپیلن به پلی پروپیلن با
سرمایه گذاري بین 200 تا 300 میلیون دلار می تواند منجر به اشتغال 500 نفر به صورت مستقیم گردد که نرخ بسیار پایینی براي

 
ایجاد اشتغال نسبت به سرمایه گذاري صورت گرفته است. 

منبع:فارس



آموزش و پرورش: 250هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/ با

چالش جدي عدالت آموزشی مواجهیم

منبع: عصر ایرانشماره خبر:  107  |  تاریخ: 1399/08/03

ماجرا اما امتداد بی اعتمادي هاست. در همین ماجراي ویدئوي رسول پناه آشکارا می شود بی اعتمادي مدیرعامل به سرمربی
و بازیکنان، بی اعتمادي بازیکنان به همدیگر، بی اعتمادي بازیکنان به مدیرعامل و ....

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250هزار
دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند، به چالش عدالت آموزشی در

 
کشور اشاره کرد. 

به گزارش تسنیم، غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از
کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت
آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع

 
ایجاد عدالت بود و یکی از مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و
پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی

 
رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت
آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر
به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند
مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند. 66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می
کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید

 
به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر



همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان
کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030 مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم
که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید
هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می
شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و
اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند

 
و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش
تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به
آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که

 
هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و
چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان
بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت
باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه

 
مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید



آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته
هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش

 
آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

 
پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است. 

asriran.com/0039qI :لینک کوتاه



تفاهم نامه دانشگاه شیراز و دانشگاه سلمان فارسی کازرون بر جامعه محور

کردن نظام دانشگاهی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  108  |  تاریخ: 1399/08/03

تفاهم نامه اي میان دانشگاه شیراز و دانشگاه سلمان فارسی کازرون براي جامعه محور کردن نظام دانشگاهی و هم افزایی هر
چه بیشتر براي ارائه خدمات علمی مناسب منعقد شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از شیراز، نادگران رئیس دانشگاه شیراز به همراه
زبرجد معاون پژوهشی و تشخوریان مدیر حوزه ریاست و
روابط عمومی این دانشگاه، با حضور در دانشگاه سلمان
فارسی کازرون، ضمن دیدار و گفت وگو با هیئت رئیسه
دانشگاه سلمان فارسی کازرون، با حائز اهمیت توصیف

کردن این دانشگاه براي مردم منطقه، بر تثبیت هویت سازمانی آن تأکید کرده و مردمی کردن علم را یکی از ضرورت هاي اساسی

 
براي اعتلاي دانشگاه ها و عمل به مأموریت هاي آن ها برشمرد. 

نادگران در نشست مشترك با هیئت رئیسه دانشگاه سلمان فارسی کازرون، با اشاره به ارتقاي نسلی دانشگاه ها نسبت به گذشته، به
تجربه هاي به دست آمده در دانشگاه هاي مطرح دنیا اشاره کرد و اصلاح جهت و مسیر دانشگاه ها بر اساس نیاز جامعه و مردم را حائز

 
اهمیت دانست. 

او افزود: مطالبات مردم از یک سو و مطالبات دولت از سوي دیگر ایجاب می کند که تغییر مأموریت هاي دانشگاه ها در کشور ما هم
باید اتفاق بیفتد و در این میان دانشگاه هایی مانند دانشگاه سلمان فارسی کازرون که ساختاري جوان دارد، امکان بالقوه مناسبی را

 
براي تحقق هرچه بهتر این مقوله دارد. 

رئیس دانشگاه شیراز با اشاره به مأموریت هاي آموزشی، پژوهشی، کارآفرینی و نوآوري دانشگاه ها و با برشمردن چالش هاي برجسته
جامعه امروز ایران در مسائلی همچون حوزه آب، محیط زیست و آسیب هاي اجتماعی، تصریح کرد: این دست از مسائل را در جایی

 
جز دانشگاه نمی توان حل کرد و اساساً مردم نیز چنین انتظاري را از دانشگاه دارند. 

او گفت: اگر دانشگاه ها به جامعه ورود نکنند و مسائل جامعه را در محیط هاي علمی بررسی نکنند، مردم با آن ها بیگانه می شوند و

 
دانشگاه ها را پس می زنند؛ بنابراین نباید امید مردم را ناامید کنیم. 

نادگران بیان کرد: دانشگاه سلمان فارسی کازرون می تواند فضاي مردمی سازي علم را شروع و علم و دانش را مردمی کند که دانشگاه

 
سلمان فارسی کازرون فعالیت هاي مرتبط با این مهم را در برنامه ریزي هاي مدیریتی آغاز کرده است. 



او همچنین با بیان اینکه دانشگاهی که در بین مردم باشد و مسائلش را از جامعه بگیرد، کارآیی بیشتري هم دارد، بر ضرورت

 
بکارگیري نیرو هاي متخصص و ماهر در همه سطوح دانشگاه اعم از اعضا هیئت علمی و کارمندي تاکید کرد. 

رئیس دانشگاه شیراز افزود: مسائل و مشکلات کشور، با اتکا به نیرو هاي متخصص و ماهر قابل حل هستند و بنابراین دانشگاه ها هم
باید در جذب نیرو هاي جدید دقت زیادي داشته باشند تا با ایجاد انگیزش هاي لازم، زمینه هاي جذب و بکارگیري نیرو هاي
متخصص را امکان پذیر کنند و امکان بالقوه اي براي اعتلاي هر چه بیشتر دانشگاه و تبدیل کردن آن به برندي علمی در نظام

 
دانشگاهی را فراهم آورند. 

غریب فاضل نیا رئیس دانشگاه سلمان فارسی کازرون، نیز در این نشست با اشاره به برنامه ریزي هایی که در دانشگاه سلمان فارسی
کازرون آغاز شده است، اظهار کرد: من اساساً با هدف جامعه محور کردن دانشگاه سلمان فارسی کازرون، در این دانشگاه قبول
مسئولیت کرده ام تا در تداوم خدماتی که روساي پیشین دانشگاه داشته اند، بتوان از ظرفیت هاي مختلف این دانشگاه جهت ارائه

 
خدمات مطلوب علمی، پژوهشی و کارآفرینی به جامعه و مردم بیش از پیش استفاده کرد. 

او، ضمن برشمردن برخی مصادیق از افزایش سطح تعاملات دانشگاه سلمان فارسی کازرون با فضاي اجتماعی طی چند ماه اخیر،

 
تصریح کرد: این دانشگاه به پشتوانه مردم کازرون تکیه داده است و مردم منطقه مطالبه و انتظارات زیادي از آن دارند. 

رئیس دانشگاه سلمان فارسی کازرون همچنین ادامه داد: همچنین از طرف دیگر ظرفیت هاي علمی و برخی زیرساخت هاي موجود و
در دست توسعه دانشگاه سلمان فارسی، امکان بالقوه اي را براي خیز هاي بلندتري در جهت پیوند هر چه بیشتر با جامعه به وجود

 
آورده است، اما در عین حال با محدودیت هایی از جمله در تنوع رشته هاي مورد نیاز منطقه و برخی مسائل دیگر مواجه هستیم. 

او گفت: در این رابطه امیدواریم با همراهی مسئولان و با اتکا به چشم انداز هاي آتی، بتوانیم گام هاي مناسبی را براي کاهش و
برطرف کردن این موانع برداریم و با ایجاد ظرفیت هاي علمی جدید پاسخگوي بخشی از مطالبات مردم منطقه به منظور عمل به

 
مأموریت دانشگاه باشیم. 

فاضل نیا اظهار امیدواري کرد: با انعقاد تفاهم نامه مشترك با دانشگاه شیراز، بتوان از ظرفیت این 2 نهاد علمی استان فارس براي هم
افزایی هر چه بیشتر براي ارائه خدمات علمی مناسب به جامعه و مردم، گام هاي مناسبی را برداشت.



تازه شو، طراوت و نشاط جوانان البرزي

منبع: ایسناشماره خبر:  109  |  تاریخ: 1399/08/03

برنامه  تازه شو  به تهیه کنندگی و کارگردانی حامد توکل یک برنامه ترکیبی نمایشی است که با هدف پرداخت به موضوعات
جوانان شنبه تا پنج شنبه ساعت 19 از شبکه رادیویی البرز به تازگی پخش می شود.

موضوعات این برنامه بر اساس پیشنهاد مخاطبان طراحی می شود و
شامل خواسته و نیازهاي دوران جوانی از جمله اشتغال ، ازدواج ،

 
اقتصاد، سبک زندگی ، فضاي مجازي و ... است . 

به گزارش ایسنا، این برنامه داراي بخش هاي مختلفی از جمله تاریخ
گرام ( روایتی از دوران قدیم ایران و مقایسه با زمان حال )، وکس پاپ
( صداي جوانان ) ، نمایش کوتاه ( با حضور جوانان ایران کوچک و از

 
اقوام مختلف )، مصاحبه با جوان موفق، ترانه، نقد وگراف ( بسته ترکیبی درباره نقدهاي جوانان) و کارشناسی است. 

جوانان در زمان پخش برنامه می توانند از طریق سامانه پیام کوتاه 10002162 موضوعات و دغدغه هاي خود را پیشنهاد دهند یا اگر

 
کار خلاقانه اي به همراه دوستان خود انجام دادند اعلام کنند و یا تجربه کارآفرینی خود را با دیگران به اشتراك بگذارند . 

گفتنی است این برنامه به تازگی جایگزین برنامه موفق قطار سریع السیر شده که به مدت شش سال بر روي آنتن صداي مرکز البرز

 
بوده است. 

از دیگر عوامل این برنامه می توان به فاطمه بابایی (گوینده )، حسام طالبی حقه ( نویسنده و دستیار تهیه کننده )، معصومه احمدي و
رویا زینالی ( گزارشگر)، مرتضی مظفري و مرضیه حسنی ( صدابردار )، بهنام صفابخش و سرور رخشانی (آیتم سازان ) و گروهی از

 
بازیگران اشاره کرد. 

انتهاي پیام



گزارش کامل اختتامیه جشنواره33

منبع: بنیاد سینمایی فارابیشماره خبر:  110  |  تاریخ: 1399/08/03

آیین اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان از جشنواره عصر امروز دوم آبان ماه در
پردیس موسیقی و تئاتر باغ کتاب برگزار شد.

آیین اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم
هاي کودکان و نوجوانان از جشنواره عصر امروز دوم آبان

 
ماه در پردیس موسیقی و تئاتر باغ کتاب برگزار شد. 

به گزارش ستاد اطلاع رسانی جشنواره بین المللی فیلم
هاي کودکان و نوجوانان، این اختتامیه با پخش تلاوت چند

 
آیه از قرآن کریم و با اجراي محمدرضا مقدسیان آغاز شد. 

علیرضا تابش در ابتداي این مراسم گفت: کودکان و
نوجوانان عزیز، والدین و بینندگان گرامی حاضر در خانه، سینماگران و هنرمندان عزیز و دوست داشتنی سینماي کودك و نوجوان،
همکاران عزیزم در دبیرخانه و دیگر بخش هاي سی وسومین دوره جشنواره فیلم کودك و نوجوان؛ به عنوان دبیر سی وسومین
جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان، در برابر شما ایستاده ام تا مراتب سپاس و تشکرم را از همراهی و هم قدمی تان در مسیر

 
دشوار برگزاري نخستین جشنواره سینمایی آنلاین تاریخ ایران اعلام کنم. 

تابش ادامه داد: براي رسیدن به این نقطه تردید ها، هراس ها و دوراهی هاي فراوانی داشتیم، همچنین باید مسیري می پیمودیم که
نه تنها کسی تا کنون تجربه اش نکرده بود، بلکه بسیاري قدم گذاشتن در آن را نابخردانه یا غیرممکن می دانستند، اما امروز، با این
حجم از استقبال کودکان و نوجوانان کشور، از بخش هاي مختلف جشنواره تجربه لذت بخش، مواجهه مستقیم با مخاطبان و قضاوت
آزادانه آن ها از طریق سامانه هاي آنلاین، حس شیرین تشکیل خانواده اي بزرگ با عنوان خانواده صنعت تصویر و بالاخره برگزاري
پرشور چهارمین المپیاد فیلمسازي نوجوانان کشور، گویی چیزي به نام خستگی براي ما وجود ندارد و نه تنها مراسمی را که در آغاز
آنیم اختتامیه نمی دانیم، بلکه آن رانقطه عطف و افتتاحیه مسیري می دانیم که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و
تحولات به روز جامعه، به همبستگی بیشتر اعضاي خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي جامعه از

 
سوي دیگر بینجامد. 

دبیر سی سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان تصریح کرد: به همین دلیل هم اگرچه گزارش تحلیلی این دوره افتخارآمیز از
جشنواره را همکارانم اعلام خواهند کرد، اما بنا ندارم همچون دیگر اختتامیه ها سخنم را با گزارش آنچه رخ داد ادامه دهم و در عوض
ترجیح می دهم همچون یک افتتاحیه، گزارشی از آنچه از این پس، تا زمانی که در این مسئولیت هستم، رخ خواهد داد را ارائه دهم با
توجه به ظرفیت بالاي سامانه هاي بخش ویدئویی درخواستی بی تردید از این پس سینماي کودك و سامانه هاي نوین، فصل جدیدي
از روابط متقابل را آغاز خواهندکرد، همچنین وي اودي ها می توانند به صورت مستقیم و بی واسطه نظر و نگاه مخاطبان را به گوش
سینماگران برسانند و از سوي دیگر سینماگران و تولیدکنندگان محتوا خواهند توانست با تامین محتواي لازم، سهم محصولات داخلی



 
از سبد مصرف فرهنگی کودکان و نوجوانان را بالا ببرند. 

او ادامه داد: همه ما باید تلاش کنیم فاصله میان نگاه بزرگسالان و کودکان، از آنچه هست کمتر شود، داوري سراسري کودکان در این
دوره و افزایش قابل توجه کودك و نوجوان، باعث شگفتی و تصحیح نگاه بسیاري از اهالی صنعت تصویر شده است. باید و ضروري
است که پیش از پیش به شما مخاطبانمان گوش فرا دهیم و از شما بیاموزیم، بی تردید در قدم هاي بعدي این مسیر را دنبال خواهیم

 
کرد. 

تابش با اشاره به شیوع ویروس کرونا عنوان کرد: هر قدم نخستی، کمی و کاستی هاي خود را دارد، بسیاري ظرایف و نکات فنی در
باب فعالیت در فضاي برخط (آنلاین) تا پیش از این تمرین نشده بود و خطاهاي آن قابل تشخیص نبود. می شد با انفعال و تسلیم در
برابر کرونا، جشنواره فیلم کودك و نوجوان امسال را تعطیل کنیم، اما وظیفه ملی و اسلامی خود دانستیم که نه تنها نشان دهیم
سینما زنده است، بلکه در کنار قهرمانان سلامت، باید از انفعال خارج شده و دست کم تلاش خود را، براي ایفاي نقش مان در زنده
نگاه داشتن امید و نشاط در میان مخاطبان انجام می دادیم. خداوند را شاکرم که هرآنچه در توانمان بود، انجام دادیم و اکنون با
اشتیاق به سال هاي آینده چشم دوخته ایم تا با گذر از این بحران ناشی از شیوع ویروس منحوس کرونا، شکل جدیدي از جشنواره

 
هاي ترکیبی آنلاین و فیزیکی را تجربه کنیم و در قدم هاي بعدي از کاستی هاي این دوره درس بگیریم. 

او افزود: دو چالش «من نقش اول» و «به نظر من» که با همراهی دوتن از مفاخر بزرگ ایران، جناب آقاي هوشنگ مرادي کرمانی و
ایرج طهماسب آغاز شده است، به دلیل استقبال قابل توجه مخاطبان، ادامه خواهد داشت تا بتوانیم امتداد شعار هر خانه یک سینما را

 
در روزهاي آینده نیز شاهد باشیم، جزئیات این رویداد از سوي روابط عمومی جشنواره اطلاع رسانی خواهدشد. 

دبیر این جشنواره خاطرنشان کرد: در پایان باید از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و جناب آقاي دکتر انتظامی ریاست محترم
سازمان سینمایی، وزراي محترم بهداشت و درمان، ارتباطات و فناوري اطلاعات و معاون ایشان جناب آقاي دکتر امیر ناظمی و جناب
آقاي دکتر محمد کیاسالار (دبیر کرونا روایت)، شهرداري محترم اصفهان، شهرداري محترم تهران، سازمان صداوسیما، سازمان بخش
ویدئو (نماوا،فیلیمو، تیوا) اعضاي شوراي برنامه ریزي جشنواره، فعالان سینماي کودك و نوجوان و جمیع دوستان و همکارانی که

 
کمک کردند تا قطار جشنواره سی وسوم سفر خود را به سلامت طی کند، نیز تشکر می کنم. 

او در پایان سخنانش گفت: به تمام همکارانم در خانه هاي اصفهان و تهران که چندین ماه شبانه روزي براي تحقق این آرزو و خواست
تلاش کردند و همه شما داوران عزیز کودك و نوجوان که این روزها کنارمان بودید تشکر کنم و شما را با وعده روزهاي رنگین تر و

 
پرنشاط تر از این روزها به خدا بسپارم. 

 
در ادامه این مراسم جایزه مخصوص بخش «سیفژ» به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت انقلابی)» اهدا شد. 

در ادامه پیام قدرت االله نوروزي شهردار اصفهان و رئیس شوراي شهر اصفهان پخش شد، او در این پیام عنوان کرد: در تمام خیابان
هاي شهر اصفهان شاهد تبلیغات گسترده اي هستیم که در این زمینه انجام گرفته و زمینه شادابی جوانان و نوجوانان عزیز همچنین

 
خانواده هایشان را فراهم کرده است. جشنواره در این شرایط نشان داده که زندگی جاري است. 

شهردار اصفهان ادامه داد: از کادر درمانی این بیمارستان که در شرایط کنونی به روحیه مردم فکر می کنند تشکر می کنم. در شرایط
سخت کرونایی پیام زندگی جاري ست تحقق یافت. از تمام دست اندرکاران تشکر می کنم که شرایطی فراهم کردند تا تمام بچه هاي

 
ایران زمین بتوانند از آن استفاده کنند. 



 
جوایز بخش بین الملل 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه پویانمایی به فیلم «قدم یازدهم» به کارگردانی «مریم کشکولی نیا» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «عبدنور زیان» براي فیلم «روزه تابستانی» داده شد. 

برنده بخش بهترین دستاوردهاي فنی و هنري به «عباس عسگري» کارگردان فیلم «لپتو» تعلق گرفت. همچنین جایزه بهترین بازیگر

 
در بخش بین الملل، پروانه زرین و دیپلم افتخار به روح االله زمانی براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
روح االله زمانی پس از دریافت جایزه خود گفت: خدا را شکر می کنم که توانستم این جایزه را کسب کنم و براي آن بسیار خوشحالم. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلمنامه به «آرویند سیواکوماران» و «ویجاي ك.باتل» براي فیلم «آن سوي رودخانه» تعلق

 
گرفت. 

او گفت: افتخاري است براي من که این جایزه را در این جشنواره کسب کنم. امیدوارم که پیوند کشور خودم و ایران بیشتر از قبل

 
شود و همکاري هاي ما نیز بیش از پیش باشد. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به مجید مجیدي براي فیلم سینمایی «خورشید» تعلق گرفت. 

مجید مجیدي در این بخش با اشاره به جایزه خود عنوان کرد: این جایزه را از طرف خودم و تمام گروه فیلمسازي به فعالان حوزه
سلامت تقدیم می کنم. آنها جانشان را براي سلامت مردم کشور گذاشته اند. آنها جانشان را در کف دستشان گرفته اند و به مردم

 
کمک می کنند. باید از زحمات این عزیزان در این جشن باشکوه تقدیر کنیم. 

دکتر عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: سینماي کودك و نوجوان ایران بخش مهمی از سینماي ایران است.

 
بعد از انقلاب بیش از 200 فیلم کودك و نوجوان ساخته شده که اهمیت این سینما را نشان می دهد. 

او در بخشی از سخنان خود اظهار داشت: در سال 98، 9 فیلم کودك و نوجوان اکران شد. بخش مهمی از کسانی که در سینماي ایران
به عنوان برجستگان شناخته می شوند کسانی هستند که در سینماي کودك و نوجوان حضور داشته اند. امسال این سینما تحت
فضاي کرونا بود و جشنواره هم با این فضا در تماس بود. اما تحت تاثیر این فضا، اتفاقاتی که می تواند مبدا تحولات تازه باشد، پدید
آمد. فرصتی که از طریق فضاي جدید براي امکان ارتباط فراملی پدید آمد و امکان ورود بهتر به بازارهاي جهانی را فراهم کرد. اگر چه
تجربه برگزاري جشنواره به صورت آنلاین در تجربه تهدیدگونه پدید آمد اما فرصتی جدید را براي سینماي ایران موجب شد. من از

 
کسانی که این فرصت را براي سینماي ایران و نگاه به افق هاي تازه پدید آوردند، تشکر می کنم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین فیلم به مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

مجید مجیدي پس از دریافت این جایزه نیز گفت: رسیدگی به وضعیت کودکان کار در هر کشوري توان و تلاش زیادي می طلبد. همه
ما دوست داریم شرایطی براي کودکان کار فراهم شود که بتوانند شرایط خوبی داشته باشند. باید مدارسی در سراسر کشور براي این



بخش از کودکان سرزمینمان بسازیم و مردم حامی کودکان کار بیایند و به آنها کمک کنند. در بخش کارآفرینی کمک هاي فراوانی
دریافت کرده ایم تا کودکان کار بتوانند کارآفرین شوند. امیدواریم این فیلم زمینه ساز اتفاق هاي خوبی باشد و با تلاش و کوشش
هایی که صورت گرفته دیگر کودك کاري نداشته باشم و تمام کودکان ایران بتوانند درس بخوانند و آینده خوبی براي کشور عزیزمان

 
فراهم کنند. 

 
جایزه ویژه هیئت داوران، پروانه زرین و دیپلم افتخار به فریدون نجفی براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تعلق گرفت. 

فریدون نجفی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: از همه داوران تشکر می کنم که به ما اعتماد کردند، این فیلم ها با شرایط سخت

 
ساخته می شوند از تمام عوامل تولید فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تشکر می کنم. 

جایزه بخش هیئت داوران کودك ونوجوان، پروانه زرین و دیپلم افتخار به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت

 
انقلابی)» اهدا شد. 

 
جوایز ویژه دبیر جشنواره فیلم کودك و نوجوان 

علیرضا تابش درباره جایزه این چهار بخش که توسط خود او طراحی شده، توضیح داد: از سال گذشته علاوه بر جوایز داوران به
تشخیص دبیر در راستاي توسعه سینماي کودك این بخش ها طراحی شد. دبیر جشنواره جوایزي را به فیلم هایی که بخش فرهنگ و
هنري و یا کسب و کار را حمایت می کنند، اختصاص می دهد. به این امید که سازندگان تشویق شوند و شاهد بالندگی این سینما

 
باشیم. 

او ادامه داد: جایزه کرونا روایت که بخش جدید در جشنواره امسال است با همکاري سازمان نظام پزشگی گرد آوري شد و 40 اثر در

 
این بخش به جشنواره رسید. 

 
دیپلم افتخار جایزه ویژه دبیر در بخش کرونا روایت به «محمدمهدي فکریان» براي فیلم «ملاقات آخر» تعلق گرفت. 

 
همچنین ویدئوي مراسم رونمایی از کتاب کرونا روایت که شب گذشته برگزار شده بود، پخش شد. 

حسین قناعت به دلیل حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان جایزه ویژه دبیر را دریافت کرد. 

حسین قناعت پس از دریافت این جایزه گفت: تشکر می کنم که در این شرایط سخت جشنواره کودك برگزار شد. امیدوارم هر چه

 
زودتر این ویروس منحوس برود و بتوانیم در کنار کودکان و خانواده هایشان بنشینیم و فیلم ها را ببینیم. 

سومین جایزه ویژه دبیر به دلیل توجه ویژه به فرهنگ مقاومت و برداشت ملموس، مردمی و قابل فهم براي نسل امروز ایران اسلامی
به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» و چهارمین جایزه ویژه دبیر به علت نگاه ویژه به کسب و کار و رونق صنعت تصویر کودك و نوجوان

 
به «محمدحسین صادقی» براي فیلم «لوپتو» تقدیم شد. 

تابش درباره بخش المپیاد فیلمسازي نوجوانان توضیح داد: این بخش به صورت مجازي برگزار شد و سرشار از شور و نشاط بود. از ایل



بیگی مدیر این رویداد و شوراي علمی و محتوایی تشکر می کنم. امیدوارم وزارت آموزش پرورش و فرهنگسراي هنر این بخش را به

 
رسمیت بشناسند و در آینده شاهد اتفاقات بهتر در این بخش باشیم. 

او همچنین به کمک انجمن سینماي جوانان ایران و کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان براي شناسایی استعداها در سراسر کشور
اشاره کرد و گفت: این رویداد گستره وسیع کشور را شامل شد و در سراسر کشور بچه ها با هم رقابت کردند. ایده هاي برگزیده امسال

 
و سال گذشته مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

 
بخش وب سري 

 
دیپلم افتخار بخش بهترین وب سري به «علی درخشی» کارگردان مجموعه «کووید19» تعلق گرفت. 

 
جایزه ویژه یونیسف 

 
لوح ویژه یونیسف و دوربین طلایی بخش «یونیسف» به «پوریا حیدري اوره» براي فیلم «بعد ازاتفاق» اهدا شد. 

پوریا حیدري اوره پس از دریافت این جایزه گفت: از تمامی عوامل فیلم تشکر می کنم، گرفتن این جایزه بدون کمک هاي شهاب

 
حسینی غیرقابل ممکن بود. 

شهاب حسینی تهیه کننده فیلم «بعد از اتفاق» خاطرنشان کرد: خوشحالم که در اینجا حضور دارم. تمام کارهاي فیلم را خود پوریا
انجام داده و جایزه اي که امروز دریافت کرده به خاطر نیت پاك خودش بود. امیدوارم هر روز حضور کودکان استثنایی را در جامعه

 
بیشتر حس کنیم و به آنها توجه بیشتري داشته باشیم. 

 
در ادامه پیام ویدیویی وزیر بهداشت پخش شد. 

سعید نمکی در این پیام بیان کرد: با نام یاد خدا برگزاري جشنواره کودك نوجوان را تبریک می گویم و از همه برگزارکنندگان تشکر
می کنم. چه هنرمندان و سینماگران چه دست اندرکاران. کرونا یکی از بخش هاي مهم این جشنواره بود. این ویروس به عنوان مولفه
اي مهم بر اقتصاد فرهنگ و کلیه موارد اجتماعی کشور مطرح بود تاثیر گذاشت. کودکان و نوجوانانی تحت تاثیر قرار گرفتند و دچار
انزوا شدند و از مدرسه و همبازي هایشان و فضاي اجتماعی نشاط آور دور شدند. برگزاري این جشنواره توانست نشاط را به درون

 
خانواده ها برگرداند و انزواي ناشی از کرونا را به حداقل برساند. 

وزیر بهداشت ادامه داد: یکی دیگر از کارهاي خوبی که برگزار کنندگان انجام دادند برگزاري هر خانه یک سینما و هر کودك یک داور
بود. براي جامعه محور کردن سینما یکی از کارهاي خلاقه اي بود که انجام شد. این دستاورد بزرگ ملی را بار دیگر تبریک می گویم و

 
تشکر می کنم. 

او همچنین ابراز تاسف کرد که به دلیل مشغله نتوانست در این مراسم حضور داشته باشد و براي همه کودکان و نوجوانان آرزوي

 
تندرستی کرد. 

 
جایزه زاون قوکاسیان 



جایزه زاون قوکاسیان در سی و سومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان توسط هیات داوران این جایزه به مجید مجیدي براي

 
فیلم خورشید اهدا شد. 

او در این بخش گفت: از مرحوم قوکاسیان که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما داشت یاد می کنم و خوشحالم که این جایزه را می

 
گیرم. 

 
جوایز بخش سینماي ایران 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار جایزه بخش پویانمایی کوتاه به «مریم کشکولی نیا» براي فیلم «قدم یازدهم» اهدا شد. 

در بخش دیگري از این مراسم، پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «رضا نجاتی» براي فیلم «شوفر» و پروانه زرین و

 
دیپلم افتخار بخش بلند داستانی به «محمد صالحی نژاد» براي فیلم «پیله و پروانه» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین دست آورد فنی یا هنري به «کیوان مقدم» براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
«محمدرضا عالی ور» بازیگر خردسال فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برنده بخش بهترین بازیگر بود. 

 
عالی ور پس از تشکر از سازندگان این فیلم که او را براي این فیلم انتخاب کردند به زبان محلی براي حاضران خواند. 

در ادامه مراسم علیرضا تابش به تنوع آثار حاضردر این دوره از جشنواره اشاره کرد و گفت: هم کارگردانان پیشکسوت سینماي کودك
و نوجوان و هم جوان ترها آثارشان دیده شد. همچنین از فرهنگ هاي مختلف نماینده داشتیم و توجه به فرهنگ بومی و مناطق

 
مختلف کشور از نکات حائز اهمیت آثار امسال بود. امسال به صورت برخط کلاس آنلاین داشتیم و اتفاقات خوبی رقم خورد. 

او افزود: در سازمان سینمایی و فارابی طراح حمایتی از فیلمنامه نویسان در دوران کرونا برگزار کردیم که مورد استقبال کانون

 
فیلمنامه نویسان قرار گرفت و امیدوارم نتایج آن را در سال آینده سینما ببینیم. 

 
«فریدون نجفی» کارگردان و نویسنده فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برگزیده بخش بهترین فیلمنامه شد. 

 
چهارمین جایزه بخش سینماي ایران به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» در بخش «زاون فوکاسیان» اهدا شد. 

مجیدي با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه از مرحوم قوکاسیان یاد کرد و او را فردي دانست که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما

 
داشت. 

 
در ادامه کلیپ یاد بود سردار شهید سلیمانی پخش شد و پس از ان جایزه بخش نوجوان شهید «بهنام محمدي» اعلام شد. 

تابش درباره جایزه شهید نوجوان بهنام محمدي گفت: او به عنوان یکی از نوجوانان دفاع مقدس به شهادت رسید و این جایزه هر سال
از سوي جشنواره به فیلمی اهدا می شود که فرهنگ مقاومت را براي کودکان و نوجوانان ترویج می کند. با افتخار یاد و خاطره سردار



 
سلیمانی را گرامی می داریم و به استقبال این بخش می رویم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش جایزه «شهید بهنام محمدي» به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» تقدیم شد. 

رقیه توکلی با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه گفت: زمانی که فیلمنامه این فیلم را ارائه دادیم، گفتند این فیلم دفاع مقدس نیست
و امروز خوشحالم که ساخته شد و در این بخش جایزه گرفت. همچنین از همسر و خانواده اش که در تمام مراحل کار از من حمایت

 
کردند تشکر می کنم. 

تابش در میانه مراسم اختتامیه به این موضوع اشاره کرد که سینماي کودك و کارگردان هاي کودك در چند دهه گذشته آبروي بین

 
المللی براي سینماي ایران کسب کرده اند. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» تعلق گرفت. 

مجیدي با تشکر از هیئت داوران ودبیر جشنواره سی وسوم بیان کرد: ظرفیت سینماي ایران بزرگ تر از آن چیزي است که دیگران
فکر می کنند مخصوصا با ورود نسل جوانی که در این جشنواره آثارشان دیده شد. این ها پشتوانه سینماي ایران هستند و باید از این

 
ظرفیت استفاده شود. در معظلات اجتماعی به خصوص در حوزه کودکان می طلبد سینماگران مسئولیت شان را به خوبی ایفا کنند. 

 
در این قسمت از برنامه کلیپ نکوداشت «کامبوزیا پرتوي» براي حاضران پخش شد. 

تابش به مراسم نکوداشتی که شب گذشته در بنیاد سینمایی فارابی براي ابراهیم فروزش و کامبوزیا پرتوي برگزار شد اشاره کرد و
گفت: آقاي فروزش افتخار دادند و امسال در هیئت داوران حضور داشتند همچنین بزرگداشت استاد کامبوزیا پرتوي را برگزار کردیم.

 
رونمایی از بسته آثار این دو استاد از دیگر بخش هاي برنامه شب گذشته بود. 

حسین انتظامی رییس سازمان سینمایی با اشاره به برگزاري سی وسومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان گفت: از تمام سینماگران به
خاطر اینکه چراغ این حوزه را روشن نگه داشته اند تشکر می کنم. تولید آثار فرهنگی در حوزه کودك و نوجوان نشان می دهد چه
قدر آن کشور به ساخت فرهنگی توجه دارد. همچنین کمال تشکر از دبیرخانه جشنواره، علیرضا تابش و همکارانش را دارم که با

 
خونسردي و دقت نظر فیلم ها را برگزیده اند، فیلم هاي برگزیده از لحاظ کیفیت قابل توجه بودند. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلم سینماي ایران به «مجید برزگر» براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد.
«مهین جواهریان» براي فیلم انیمیشن «بعله» جایزه ویژه هیئت داوران را کسب کرد همچنین «نادره ترکمانی» براي فیلم «بازیگوش

 
ها» برنده جایزه ویژه هیئت داوران کودك و نوجوان شد. 

نادره ترکمانی با ابراز خوشحالی و قدردانی از برگزاري این جشنواره گفت: از آقاي تابش براي اینکه جریانی را ایجاد کرد که امسال هم

 
چراغ جشنواره کودك روشن، پرنور و درخشان بماند ممنونم و امیدوارم سالیان سال چراغ این جشنواره روشن باشد. 

او از بچه هایی که به این فیلم راي دادند تشکر کرد وگفت: امیدواریم این فیلم در نمایش هاي آنلاینی که خواهد داشت باعث نشاط
بچه ها شود. همچنین سپاس ویژه دارم از تمام کادر درمانی که این روزها بیشترین تلاش را دارند. امیدوارم ما سینماگران کودك هم

 
در حوزه خود مثل این عزیزان کار کنیم و نشاط و شادي رابراي بچه ها فراهم بیاوریم. 



تابش نیز از کودکان و نوجوانان سراسر کشور که برنامه هاي امسال را دنبال کردند و همکارانی که ریسک برگزاري این جشنواره را

 
تحمل کردند تشکر کرد. او همچنین گفت: از اینکه براي رونق سینماي کودك کار می کنیم به خودمان می بالیم. 

در پایان مراسم، کلیپ نکوداشت «ابراهیم فروزش» کارگردان پیشکسوت سینماي کودك به نمایش درآمد. همچنین به عنوان حسن
ختام برنامه کلیپ از تهران تا اصفهان پخش شد.



مشارکت کانون فرهنگی هنري «نسل پایداري» در کمک مومنانه به 100

خانواده نیازمند

منبع: شبستانشماره خبر:  111  |  تاریخ: 1399/08/03

حجت الاسلام والمسلمین فلاح گفت: اهالی مسجد «منشور» با مشارکت و فعالیت کانون فرهنگی هنري نسل پایداري و
پایگاه بسیج شهید مطهري در دوره شیوع ویروس کرونا در سه نوبت، سبد کالا میان نیازمندان توزیع کردند.

حجت الاسلام والمسلمین فلاح گفت: اهالی مسجد «منشور» با مشارکت و فعالیت کانون فرهنگی هنري نسل پایداري و پایگاه

 
بسیج شهید مطهري در دوره شیوع ویروس کرونا در سه نوبت، سبد کالا میان نیازمندان توزیع کردند. 

حجت الاسلام والمسلمین «رضا فلاح» در گفت و گو با خبرنگار
گروه مسجد و کانون هاي مساجد خبرگزاري شبستان با بیان
اینکه با شیوع ویروس کرونا شوراي فرهنگی مسجد منشور (واقع
در تهران، خیابان امام خمینی (ره)، نرسیده به میدان حر، کوچه
منشور) با محوریت فعالیت کانون فرهنگی هنري نسل پایداري و
پایگاه بسیج شهید مطهري، گروه جهادي شهید فرامرزي را

تشکیل داد، اظهار کرد: اولین کار این گروه برنامه ریزي براي ضد عفونی کردن فضاي این مسجد و آماده سازي فضاي باز این خانه

 
خدا براي برگزاري برنامه در مناسبت هاي مختلف بود که همچنان نیز ادامه دارد. 

امام جماعت مسجد منشور افزود: اهالی مسجد منشور با مشارکت و فعالیت کانون فرهنگی هنري نسل پایداري و پایگاه بسیج شهید
مطهري در دوره شیوع ویروس کرونا در سه نوبت، سبد کالا میان میان نیازمندان توزیع کردند که هر بسته شامل اقلامی همچون
برنج، چاي، قند، شکر، گوشت و مرغ و به ارزش 350 هزار تومان بود. متاسفانه، به دلیل چند نوبت تعطیل شدن این مسجد همچون
سایر مساجد به دستور ستاد ملی مقابله با کرونا و همچنین کمبود منابع مالی، هنوز برنامه اي براي توزیع نوبت چهارم بسته ارزاق

 
میان نیازمندان نداریم. این مسجد چند موقوفه دارد ولی درآمدي از محل آنها نصیب مسجد نمی شود. 

وي اضافه کرد: گروه سرود کانون فرهنگی هنري نسل پایداري در دوره شیوع ویروس کرونا با مشارکت پایگاه شهید مطهري اجراي
برنامه در مناسبت هاي مذهبی و ملی همچون میلاد امام زمان (عج)، ولادت امام حسن مجتبی (ع) و هفته دفاع مقدس را در سطح

 
کوچه منشور و خیابان امام خمینی (ره) و میدان حر انجام داد. 

فلاح در ادامه با بیان اینکه کانون فرهنگی هنري نسل پایداري در برگزاري برنامه هاي مختلف در مسجد منشور نقش محوري دارد و
در این زمینه همکاري و تعامل خوبی با هیئت امنا و پایگاه بسیج این مسجد دارد، گفت: دوره هاي آموزش کسب و کارهاي ساده و

 
کم هزینه و کسب مهارت هاي کارآفرینی توسط این کانون در مسجد منشور برگزار می شود. 



وي یادآور شد: فعالیت کانون نسل پایداري همچون سایر نهادهاي مسجد منشور با شیوع ویروس کرونا متوجه مقابله با این ویروس
شد و بخشی از آنها طبیعتا تعطیل و بخشی نیز به فضاي مجازي منتقل شده است.



اصناف خراسان شمالی بیش از 56 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی گرفتند

منبع: ایرناشماره خبر:  112  |  تاریخ: 1399/08/03

بجنورد- ایرنا- معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی گفت: تاکنون 56 میلیارد و
595 میلیون ریال تسهیلات براي جبران خسارت کرونا به کسب و کارهاي استان پراخت شده است که پرداخت ها ادامه دارد.

بجنورد- ایرنا- معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی گفت: تاکنون
56 میلیارد و 595 میلیون ریال تسهیلات براي جبران
خسارت کرونا به کسب و کارهاي استان پراخت شده است

 
که پرداخت ها ادامه دارد. 

محمد اربابی روز شنبه به خبرنگار ایرنا اظهار داشت:
تاکنون 10 هزار و 700 پرونده اصناف و کسب و کارهاي
خسارت دیده از کرونا به بانک هاي استان ارسال شده

 
است. 

وي افزود: میزان اشتغال این پرونده ها 12 هزار و 405 نفر گزارش شده و میزان تسهیلات درخواستی در این پرونده ها 95 میلیارد و

 
841 میلیون ریال است. 

وي گفت: حدود 11 هزار و 200 صنف و کسب و کار آسیب دیده کرونایی در این استان که زیر پوشش بیمه هستند از حمایت

 
تسهیلاتی دولت بهره مند می شوند و علاوه بر آن شماري از بنگاه هاي فاقد بیمه هم از این مزایاي بهره مند خواهند شد. 

معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراسان شمالی با اشاره به اینکه این تسهیلات با نرخ 12 درصد و با
دوره بازپرداخت با احتساب زمان تنفس 24 ماهه، پرداخت می شود تصریح کرد: سهم استان از این تسهیلات، پرداخت 2 هزار و 100

 
میلیارد ریال تسهیلات بود که البته این رقم کاهش یافت. 

13 رسته آسیب دیده کرونا شناسایی شده است که هتل داران، رستوران ها، مهدهاي کودك، باشگاه هاي ورزشی، واحدهاي تولید

 
پوشاك و گلخانه هاي تولید گل از جمله آنان است. 

حدود 11 هزار و 200 صنف و کسب و کار آسیب دیده کرونایی در خراسان شمالی که کارگر بیمه شده دارند، از حمایت تسهیلاتی

 
بهره مند می شوند علاوه بر آن سایر کسب و کار بیمه نشده هم می توانند از این فرصت استفاده کنند. 

 
برچسب ها 

- بجنورد 



 
- ویروس کرونا 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- بهبود کسب و کار 

 
- اصناف 

 
- خراسان شمالی 

- خسارت مالی



فراهم شدن زمینه فرصت هاي شغلی براي مددجویان چهارمحال و بختیاري

منبع: بازار کارشماره خبر:  113  |  تاریخ: 1399/08/03

700 فرصت شغلی براي مددجویان کمیته امداد در چهارمحال و بختیاري فراهم می شود

 
700 فرصت شغلی براي مددجویان کمیته امداد در چهارمحال و بختیاري فراهم می شود 

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز چهارمحال و بختیاري ؛ تفاهم نامه همکاري در ایجاد 700 فرصت شغلی براي مددجویان در

 
چهارمحال و بختیاري با مشارکت کمیته امداد و سازمان بسیج سازندگی به امضا رسید. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد کشور در مراسم امضاي این تفاهم نامه، کارآفرینی را مولفه هاي اصلی تحقق اقتصاد مقاومتی

 
دانست و گفت: اقتصاد مقاومتی ابزار رشد و شکوفایی اقتصاد کشور است. 

حجت االله عبدالملکی با بیان اینکه تنها راه رسیدن به سطحی از رفاه براي مردم توجه به توسعه اشتغال در کشور به ویژه براي
محرومان است، افزود: با ایده بسیج سازندگی کشور مراحل اشتغال زایی در 6 استان ازجمله کرمان، خراسان جنوبی و چهارمحال و

 
بختیاري به صورت پایلوت آغاز شده است تا زمینه کاهش بیکاري فراهم شود. 

وي، ایجاد 725 طرح اشتغال زا یی، آموزش کسب و کار و تشکیل کانون خیرین در استان را از جمله مفاد تفاهم نامه دانست و اضافه
کرد: همچنین کاریابی براي مددجویان، راه اندازي 10 مرکز نیکوکاري و حمایت از اجراي طرح هاي نوآورانه و بازاریابی و فروش

 
تولیدات از دیگر موضوعات تفاهم نامه با بسیج سازندگی است. 

سردار محمد زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور نیز در این مراسم با بیان اینکه کمیته امداد یک نهاد دغدغه مند براي مردم
است که ماهیت و فلسفه وجودي خود را از انقلاب دارد، گفت: این تفاهم نامه با هدف ایجاد زمینه اشتغال براي نیازمندان در قالب 10

عنوان پروژه با مبانی علمی و نظري، تهیه شده است.



افتتاح دبیرخانه طرح ملی مشاغل خانگی در ساوه

منبع: بازار کارشماره خبر:  114  |  تاریخ: 1399/08/03

اولین دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان مرکزي در ساوه راه اندازي شد.

 
اولین دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان مرکزي در ساوه راه اندازي شد. 

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ در مراسمی با حضور مسئولان استانی و شهرستانی اولین دبیرخانه طرح ملی توسعه
مشاغل خانگی استان مرکزي در شهرستان ساوه راه اندازي شد تا با اجراي این طرح، مزیت هاي مختلف نقاط مختلف استان مرکزي

 
شناسایی و نسبت به معرفی آن ها اقدام شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي با اشاره به اینکه هدف اصلی اجراي این طرح کمک به اشتغال متقاضیان است گفت: امیدواریم با
راه اندازي دبیر خانه هاي منطقه اي که اولین آن ها در ساوه و زرندیه است، بتوانیم در راستاي شناسایی، غربالگري و اتصال آن ها به

 
بازار، به وظایف ذاتی خود در این زمینه عمل کنیم. 

شهرجردي افزود: ظرفیت اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در استان مرکزي، بالغ بر 2 هزار نفر در نظر گرفته شده که تا به امروز

 
حدود هزار و100 نفر در این طرح ثبت نام کرده اند. 

او با اشاره به اجراي این طرح در سه مرحله گفت : اولین مرحله اجراي این طرح، شناسایی فرصت ها و مزیت هاي هر منطقه است که

 
در استان مرکزي به صورت کامل انجام شده است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي بیان کرد: در مرحله دوم توانمندسازي است و مشاوران این طرح در جهاد دانشگاهی و اداره کل

 
تعاون در کنار متقاضیان قرار می گیرند و مشاوره هایی را به منظور شناسایی توانمندي ها و غربالگري متقاضیان انجام می دهند. 

وي مرحله سوم را مهمترین مرحله اجراي این طرح عنوان کرد و گفت: در این مرحله امید است بتوانیم با توانمندسازي متقاضیان آن

 
ها را به بازار متصل کنیم و بتوانیم گام موثري را در راستاي اشتغال متقاضیان برداریم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي هم گفت: براي اجراي این طرح ملی تفاهم نامه مشترکی بین وزارت کار، جهاد

 
دانشگاهی و صندوق کارآفرینی امید امضا است. 

آبایی افزود: : از سال 1389 قانون مشاغل خانگی در مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید و از آن زمان تاکنون در استان مرکزي

 
26 هزار مجوز در 303 عنوان شغلی صادر شده است 

او اضافه کرد: براي مشاغل خانگی هر ساله تسهیلاتی در نظر گرفته می شود که سهم امسال استان مرکزي در این زمینه بالغ بر 46
میلیارد ریال است که به ازاي هر شغلی که در این زمینه ایجاد شود، حداکثر به میزان 500 میلیون ریال تسهیلات، به صورت قرض

 
الحسنه پرداخت خواهد شد. 

نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی هم در این مراسم گفت: هم افزایی و تعامل در بین سازمان هاي مختلف، می

 
تواند به بهره برداري مناسب طرح ملی مشاغل خانگی در کشور کمک کند. 

حجت الاسلام سبزي افزود: با استفاده از ظرفیت هاي جهاد دانشگاهی در زمینه ي آموزش و توانمند سازي اقشار مختلف جامعه و
توسعه ي مشاغل خانگی، باید به اقتصاد خانوار ها کمک کرد.



10 درصد بودجه مشاغل روستایی به مشاغل خانگی اختصاص می یابد

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  115  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از اختصاص 10 درصد بودجه مشاغل روستایی به مشاغل
خانگی خبر داد....

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از اختصاص 10 درصد بودجه مشاغل روستایی به مشاغل خانگی

 
خبر داد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی مازندران، عیسی منصوري در جلسه مشترك ستاد
فرماندهی اقتصاد مقاومتی، کارگروه اشتغال و کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان مازندران که با حضور بابک دین پرست معاون
اقتصادي وزیر کشور و مدیران استانی برگزار شد، با بیان اینکه تنفس تسهیلات اشتغال روستایی باید افزایش پیدا کند، برنامه ریزي

 
براي تحقق این موضوع را از اقدامات این وزارتخانه برشمرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین از نامه به رئیس جمهوري براي افزایش دوره مشارکت

 
تسهیلات روستایی از دو به سه سال خبر داد. 

منصوري بر تولید هدفمند و ضرورت تشکیل بازار در حوزه هاي مختلف تاکید کرد و تشکیل بازار در حوزه صنعت و خدمات را الزامی

 
دانست. 

 
وي از تخصیص یارانه به فعالیت هاي مهارت آموزي و کارورزي خبر داد و افزود: مشوق بیمه اي نیز براي این موضوع لحاظ می شود. 

 
کاهش زمان قراردادهاي کاروزي به 3 ماه 

منصوري با اعلام اینکه زمان قراردادها در حوزه کاروزي به 3 ماه کاهش یافته است،گفت: البته این طرح شامل یارانه دستمزد هم می

 
شود و محدودیتی در این حوزه وجود ندارد. 

وي با اشاره به برنامه هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از جمله طرح کارورزي دانشآموختگان دانشگاهی، طرح معافیتهاي
بیمـه کارفرمایی، طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی، طرح یارانه دستمزد و برنامه تامین مالی خرد، تصریح کرد: برنامه هاي

 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان مصادیق سیاست هاي فعال بازار کار و توسعه اشتغال و مشاغل خرد هستند. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: در بسته کرونایی که روزهاي گذشته ابلاغ شده است در

 
حوزه مشوق بیمه اي و یارانه دستمزد به کارفرما پول داده می شود. 

منصوري با اشاره به این که سیاست وزارت کار ، حمایت از واحدهاي اشتغال خرد است، ادامه داد: راه حل مشکل اشتغال در کشور

 
هماهنگی بین دستگاه هاي مختلف است و این وزارتخانه بین نقش هماهنگ کننده را دارد. 

وي گفت: مجموعه سیاستهاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ایجاد تغییرات لازم در بازار کار و کیفیت عرضه نیروي کار بوده و با

 
ایجاد تحرك در عرضه نیروي کار، توسعه اشتغال با ایجاد مهارتهاي جدید باعث کاهش بار تعهدات کارفرما و دولت می شوند. 

وي با اعلام اینکه در حوزه دام مخالف دادن تسهیلات به سیستم پرورش دام سنتی هستیم و باید بازار شکل بگیرد، خاطرنشان کرد:

 
در این حوزه باید به فراوري کوچک و روستایی توجه شود. 

منصوري خواستار ورود جدي استان مازندران به صنایع تبدیلی شد و گفت: زراعت چوب طرح بسیار خوبی است و باید به شکل

 
صحیح در مازندران اجرا شود و آمادگی داریم منابع را به این سمت بیاوریم. 



وي از آمادگی براي راه اندازي مرکز آموزش گردشگري در برخی از استان ها به ویژه مازندران خبر داد و بر ضرورت برنامه ریزي
درست در این بخش تاکید کرد.



بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طرح هاي اشتغال

روستایی مازندران

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  116  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درجریان سفر یک روزه خود به استان مازندران،ضمن
بازدید از چند طرح و مجموعه ورزشی،گلخانه ...

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درجریان سفر یک روزه خود به استان مازندران،ضمن بازدید از
چند طرح و مجموعه ورزشی،گلخانه اي و درمانی که از تسهیلات روستائی بهره مند شده اند، از نزدیک روند آماده سازي، پیشرفت و

 
اجراي این پروژه ها را بررسی کرد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت به نقل از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی، این پروژه در سال 1397 در زمینی به مساحت 6
هکتار و با سرمایه گذاري 150 میلیارد ریال در قائمشهر آغاز شد و تا کنون 43 میلیارد ریال تسهیلات از محل صندوق کارآفرینی

 
امید و 25 میلیارد ریال از بانک توسعه تعاون دریافت کرده است. 

این مجموعه با توجه به دارا بودن 120 واحد تولید گل و گیاه در منطقه و 40 واحد تولید لیمو ترش و ظرفیت تولید 100 تن ,

 
مجموعا 200 نفر اشتغالزایی دارد. 

 
بازدید از پروژه گلخانه هیدورپونیک و مدرن دشت ناز در میاندورود با اشتغالزائی 40 نفر 

پروژه گلخانه هیدورپونیک و مدرن دشت ناز در شهرستان میاندورود در زمینی به مساحت 5 هکتار , با سرمایه گذاري 300 میلیارد
ریال اجرا و در حال توسعه است و تا کنون نیز 150 میلیارد ریال از محل بسته تسهیلات اشتغال روستایی وام دریافت کرده وظرفیت

 
اشتغالزایی 40 نفر و تولید 1300 تن صیفی جات را دارد . 

 
طرح مجموعه ورزشی و تندرستی لاله"" در لاله آباد بابل با اشتغالزائی 30 نفر 

این پروژه شامل بخش هاي آبی ، استخرهاي شنا ، آب درمانی، تنیس و رستوران است که با حدود 12 میلیارد تومان سرمایه گذاري

 
با پیش بینی اشتغال براي حدود 30 نفر و بخشی از محل سهمیه تسهیلات اشتغال روستایی ایجاد شده است. 

در ادامه، از گلخانه مدرن قنبري، درمانگاه سلطان تویه و مجتمع دخانیات مازندران نیز بازدید بعمل آمد و مشکلات این واحدهاي

 
اقتصادي مورد بررسی و پیگیري قرار گرفت. 

بابک دین پرست، معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور، علی بابایی کارنامی نماینده مردم شهرستان ساري
در مجلس شوراي اسلامی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري مازندران، کامران اصغري مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی

مازندران و جمعی از مسئولین در این بازدید ها حضور داشتند.





تحریم هاي ظالمانه و پاندمی کرونا همراه با سوء مدیریت ها، عامل تشدید

بحران در بخش خصوصی است/ راهکار نجات اقتصاد و صنعت کشور، تکیه بر

توانمندي هاي داخلی با رویکرد اقتصاد مقاومتی است/ کرونا به داد ...

منبع: سیتناشماره خبر:  117  |  تاریخ: 1399/08/03

 
 

به گزارش سیتنا، ماهنامه نسل چهارم در بخش «گفت وگوي ماه» شماره 61 (سال ششم) ویژه مهرماه 1399 با دکتر عبدالرضا
رضوانی از مدیران باتجربه و نام آشناي صنعت ارتباطات و بخش اقتصادي کشور که سابقه مدیرعاملی شرکت کارخانجات مخابراتی
ایران را در کارنامه اش دارد به گفت و گو نشسته است. او که در سال هاي مدیریتش در بخش هاي مختلف با اعتقاد به استفاده از
توان داخل و تکیه بر نیروهاي متخصص، شعار جهش تولید را عینیت بخشید، امیدوار است که بتواند تجربیات خود در حوزه ارتباطات

 
و فناوري اطلاعات کشور را در ادامه مسیر مدیریتش بکار گیرد. 

 
به عنوان سوال نخست توضیحاتی پیرامون سوابق تحصیلی و مدیریتی تان بفرمایید. 

بنده عبدالرضا رضوانی متولد 1355 درشهر تهران هستم و دیپلم خود را در رشته ریاضی فیزیک از دبیرستان ماندگار البرز اخذ نمودم
و پس از آن موفق شدم به لطف خداوند، تحصیلات آکادمیک خود را در رشته ها و مقاطع تحصیلی مختلف طی نمایم و دانش آموخته
مهندسی صنایع از دانشگاه علم و صنعت ایران و رشته حقوق از دانشگاه آزاد اسلامی در مقطع کارشناسی و MBA از دانشگاه صنعتی
What Are the? فرانسه هستم که اخیراً موفق به دفاع از تز دکتراي خود با عنوان (Ipag) از دانشگاه ایپگ  DBA شریف و
Impact of IoT on supply chain integration process  گردیدم.بنده داراي 21 سال سابقه مدیریتی در بنگاههاي
اقتصادي و سازمانهاي مختلف می باشم و درهرکجا که مسئولیت داشتم، نهایت تلاشم را نمودم که هم اثر گذار باشم و هم با دید
توسعه اي آن مجموعه را رهبري نمایم و طی سالهاي 1395 لغایت اسفندماه 1398 رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل شرکت
کارخانجات مخابراتی ایران و از سال 1395 لغایت 1396 عضوهیأت مدیره مرکز گسترش فناوري اطلاعات بوده ام و در حال حاضر نیز
با اعتماد جناب دکتر مهري، مدیرعامل محترم بانک صنعت و معدن، رئیس موظف هیأت مدیره شرکت ریسندگی خاور هستم و
ICT امیدوارم بتوانم در این مجموعه هم منشاء خیر و اثرگذار باشم و انشاء ا... روزي فرا رسد که مجددا بتوانم تجربیاتم را در حوزه

 
بکار گیرم. 

آقاي دکتر رضوانی از آنجا که جنابعالی سابقه مدیریت کلان در بخش هاي مختلف، علی الخصوص بخش خصوصی صنعت مخابرات را
داشته اید، با تجربه اي که در این حوزه کسب کردید، چالش هاي حال حاضر بخش خصوصی در شرایط اقتصادي دوران پس از تحریم



 
ها و شرایط فعلی کرونا را در چه می دانید؟ 

پاندمی کرونا اتفاقی نادر است که متأسفانه دنیا درگیر آن است ولی از طرفی محک جدي براي مدیران کشور در مناصب و مشاغل
مختلف است تا ثابت کنند که آیا به درستی لباس مدیریت بر تن کرده اند یا خیر؟ و آیا می توانند در عمل، تهدید را به فرصت تبدیل
کنند؟ بزرگترین چالش بخش خصوصی که ITMC هم از آن مستثنی نیست، تصمیم هاي شتاب زده بسیاري از دولتمردان و
مسئولین کشور، عدم اصلاح نظام بانکی، عدم حمایت هاي کافی و به موقع دولت و موانع دولتی است که به آنها باید قوانین زائد و یا
تداخل قوانین و دستورالعمل هاي ابلاغی و بروکراسی هاي زیاد اداري وعدم اجراي صحیح و به موقع برخی قوانین و دستورالعمل هاي
ابلاغی را هم اضافه کرد و همچنین دولت نیز با توجه به تأکیدات مقام معظم رهبري بر اجراي سیاستهاي کلی اصل 44 قانون اساسی
باید از تصدي گري دست بردارد، اما نکته حائز اهمیتی که وجود دارد این است که چه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات و چه سایر
وزارتخانه ها نمی توانند به شرکت هائی که سهام عدالتی هستند، کمک خاصی بکنند و با توجه به موافقت مقام معظم رهبري در نهم
اردیبهشت ماه امسال با آزاد سازي سهام عدالت و خرید و فروش این سهام در بازار سرمایه، عملاً هیچ یک از ارکان دولتی نمی توانند
مانند گذشته در این شرکت ها به هر طریقی و بهانه اي حضور داشته باشند و تنها مجموعه دولت و دولتمردان باید به کمک وحمایت
اینگونه شرکت ها بیایند تا مجموعه هاي خصوصی در مسیر رشد و تعالی گام بردارند و بتوانند به عنوان بازوهاي اجرائی دولت به
تحقق اهداف و برنامه هاي توسعه اي کشور کمک نمایند و متأسفانه شاهد هستیم که برخی از مدیران رانتی در سطح کشور و در
مجموعه هائی مانند ITMC از تجربه و یا تخصص لازم برخوردار نیستند! و در رأس مجموعه ها و یا مشاغلی بکارگیري شده و می
شوند که جز خسران براي آن مجموعه و صنعت کشور عایدي نداشته و نخواهد داشت و بسیاري از مجموعه هاي بزرگ که به سمت
خصوصی سازي رفته اند مشکلات سنواتی زیادي دارند که اگر مدیران آنها توأمان داراي تجربه، تخصص و دانش مدیریتی نباشند نه
تنها نمی توانند کمک قابل ملاحظه اي بکنند بلکه مشکلات دیگري که ناشی از سوء مدیریت و سوء تدبیر است را هم به مشکلات
سنواتی اضافه می کنند و آن شاخصه اي که در مدیریت بحران و همچنین مدیریت اینگونه مجموعه ها بسیار مهم است تجربه و توان
مدیریتی و علم مدیریت است نه صرفاً مدارك دانشگاهی و سوابق تدریس و معلمی در سطح دانشگاه! در چنین شرایطی مدیران
مجموعه ها باید هدف، برنامه، استراتژي و ارتباطات جهت برون رفت از شرایط بحران و دشوار فعلی را داشته باشند. نه اینکه به فکر
خودنمائی و درصدد درست کردن رزومه و نهایتاً رشد و نفع شخصی به بهاي نابود کردن یک مجموعه توانمند باشند. بخش خصوصی
در شرایط فعلی که با بحران اقتصادي مواجه هستیم و از یک طرف تحریم هاي ظالمانه و پاندمی کرونا و از طرف دیگر سوء مدیریت
برخی از مدیران باعث تشدید بحران گردیده با مشکلات متعدد بسیاري دست به گریبان است، از جمله تأمین سرمایه در گردش،
نوسانات بی رویه و بسیار زیاد نرخ ارز، تصمیم هاي شتاب زده و فاقد بررسی هاي کارشناسی، رقابت هاي ناسالم درون بخشی، عدم

 
حمایت هاي به موقع دولت در این برهه زمانی حساس، عدم تناسب منطقی بین افزایش هزینه ها و درآمدها و.... 

 
 

لذا اگر واقع بین باشیم بهترین راهکار براي نجات اقتصاد و صنعت کشور تکیه بر توانمندیهاي داخلی با رویکرد اقتصاد مقاومتی است و
اعتماد به مدیران توانمند، خلاق، با انگیزه و با دانش و تجربه کافی است چرا که در شرایط بحرانی فرصت سعی و خطا نیست. فرصت



شعار دادن و عوام فریبی نیست بلکه وقت عمل و از خود گذشتگی است و آنچه که در چند دهه اخیر کشور را با مشکلات و مصائب
بسیاري مواجه کرده، اغلب سوء مدیریت یا سوء تدبیر برخی از به اصطلاح مدیرانی است که بدون داشتن تخصص، تجربه و دانش
مدیریتی لازم خسارتهاي بسیاري را به کشور و ملت در بخش هاي مختلف اقتصادي و صنعتی تحمیل نموده اند. در شرایط فعلی
مهمترین رویکرد و استراتژي، تثبیت و بقاء بنگاههاي اقتصادي است و دولت باید سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی را بدون
فوت وقت عملیاتی کند و به وظایف ذاتی خودش که ریل گذاري صحیح ، حمایت و نظارت است عمل کند، ولی متأسفانه امروزه
شاهد لجام گسیختگی در بازارهاي مختلف بدلیل عدم سیاستگذاري منسجم، عدم هماهنگی بین بخشی و بین نهادهاي مختلف با
یکدیگر و عدم نظارت و کنترل لازم هستیم و دولت بیشتر نظاره گر وضعیت فعلی است تا ساماندهی، نظارت و برخورد قاطعانه با
عاملان وضعیت اسفبار فعلی! و از طرفی هم شاهد عدم توانمندي برخی از مدیران اجرائی هستیم که بدون داشتن تجربه و برنامه صرفا
به دنبال تخریب و تخطئه عملکرد درخشان مدیران دیگر هستند و برخی دولتمردان ما بجاي صیانت از آبروي مدیران کارآمد، سکوت
پیشه کرده اند تا آشنایان، دوستان و وابستگانشان با برچسب زنی ناحق به دیگران، سوء مدیریت ، سوء تدبیر و ناکارامدي خودشان را

 
توجیه نمایند و امیدوارم دولتمردان و نهادهاي نظارتی با اینگونه بی اخلاقی ها برخورد قاطعی نمایند. 

آیا خصوصی سازي در کشور ما مخصوصا در صنعت مخابرات به صورت کامل انجام شده است؟ موانعی که بر سر راه خصوصی سازي
صنعت مخابرات بوده و خیلی شرکت ها نیمه دولتی مانده اند، چیست؟ این نیمه دولتی بودن به آنها کمک می کند یا باید کاملا

 
خصوصی شوند؟ 

متأسفانه شاهد هستیم که رویه اجراي فرآیند خصوصی سازي در کشور ما به درستی انجام نشد و این موضوع تبعات بسیاري را ایجاد
کرده است، لذا می بایست با الگوبرداري صحیح از کشورهائی که در این مقوله موفق بوده اند و سنجیدن جمیع جهات و بررسی هاي
کارشناسی اجراي آن را به مدیران کارآمد و با صلاحیت بسپاریم که اهلیت لازم را دارند تا شاهد هپکو، نیشکر هفت تپه و شرکت
مخابرات راه دور (ITI)  دیگري در سطح کشور نباشیم و از طرفی نظارت مستمر و هدفمندي بر فرآیند خصوصی سازي داشته باشیم
و شاخص گذاري کنیم و تا چند سال پس از واگذاري ها و خصوصی سازي براساس شاخص هاي اعلامی توسط دولت برآن مجموعه
ها نظارت کنیم تا مطمئن شویم سوء استفاده و انحراف از معیارها صورت نپذیرد و باید به شدت مراقب فرصت طلبان و رانت خواران
باشیم که به خاطر منافع شخصی، این مجموعه ها را به تباهی و زوال نکشانند، لذا لازمه این کار سیاستگذاري صحیح و اجراي دقیق
و کم اشتباه آن است و از طرفی باید امنیت اقتصادي را براي سرمایه گذاران فراهم کنیم و از جانب دولت سیاستهاي حمایتی تبیین
گردد مانند بخشودگی هاي مالیاتی و امثالهم و اطمینان داشته باشید که اگر خصوصی سازي به درستی انجام شود شاهد رشد و
شکوفائی صنعتی و اقتصادي، ایجاد اشتغال، کارآفرینی و توسعه صنعتی در کشور خواهیم بود. به جرأت عرض می کنم که شرکت
هاي نیمه دولتی یا خصولتی غیر از ایجاد رانت و فساد هیچ ثمره اي براي اقتصاد و صنعت کشور ندارند و می بایست هرچه سریعتر و
با برنامه ریزي مدون به معناي واقعی به سمت خصوصی سازي گام برداریم و دولتمردان ما نیز باید در رویکرد و نگرش تصدي گري
خود تجدید نظر کنند و باور داشته باشند که دولتی کارآمد است که کمترین تصدي گري را داشته و چابک باشد. سئوالی که همیشه
برایم مطرح بوده و هست این است که چطور می شود متخصصین و جوانان کشورمان در صنایع هسته اي و نظامی به موفقیت هاي
چشمگیري رسیده اند، ولی در صنایع دیگري همچون  ICT، خودروسازي و .... کماکان درگیر مشکلات عدیده اي هستیم؟ براي
پاسخ به این سوال قطعا باید به افکار، نوع نگرش و اهداف مدیران و متولیان این صنایع رجوع کنیم . قطعاً و یقیناً اگر منافع ملی را بر
منافع شخصی ارجح بدانیم بقیه صنایع کشورمان هم در مسیر توسعه ، رشد و عدم وابستگی خارجی قرار خواهند گرفت و سه رکن

 
نیت، باور و خواستن مدیران ارشد و متولیان امور، نقش کلیدي در توسعه و شکوفائی کشورمان خواهد داشت. 



 
 

 
مهمترین دستاورد حضور شما در دوران مدیریت ITMC را بفرمایید و بعد از ترك این مجموعه چه تغییراتی در شرکت اعمال شد؟ 

مهمترین دستاورد حضور بنده در ITMC ایجاد  خود باوري، انگیزه، تلاش مضاعف و فعل خواستن در بین کارمندان ، مدیران ،
سهامداران، ذینفعان و مسئولین استانی و وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات جهت برون رفت از وضعیت اسفباري بود که شرکت را به
مرز ورشکستگی و زوال رسانده بود. هنگامی که به عنوان مدیرعامل، شرکت را تحویل گرفتم به استناد گزارشات وشاخص هاي
مدیریتی شرکت، ورشکسته بود و سوء مدیریت و بی برنامگی بیداد می کرد، از طرفی شرکت با مشکلات عدیده سنواتی مواجه بود و
از طرف دیگر خطوط تولید عملاً متوقف بود و شرکت بجز قرارداد تولید 180 دستگاه راك BBU  قرارداد دیگري نداشت و پرسنل نیز
به دلیل بیکاري، نحوه رفتار برخی از مدیران ارشد اجرائی و تأخیر در پرداخت حقوق ها، عیدي هاو...عملاً انگیزه لازم را نداشتند و
مدیران وقت و فعلی شرکت نیز متأسفانه بر این باور بوده و هستند که شرکت توان تولید بالائی ندارد، با وجود آنکه شرکت سالیانه
فقط بالغ بر 600 میلیارد ریال هزینه هاي مالی و جاري دارد و این به معناي آن است که شرکت می بایست حداقل سالی 4000
میلیارد ریال درآمد عملیاتی با سود حداقل 15 درصد داشته باشد تا تنها بتواند به حیات خود ادامه دهد، در صورتیکه مدیران گذشته
و حال حاضر شرکت این موضوع را رویا می پندارند و عملاً عنوان می کردند که گرفتن این حجم قرارداد سالیانه غیرممکن است در
صورتیکه بنده در شرایطی شرکت را تحویل گرفتم که کمتر از 200 میلیون تومان نقدینگی داشتیم، خطوط تولید عملاً متوقف بود،
تعهدات بسیار داشتیم بدون آنکه ورودي داشته باشیم، قرارداد تولیدي خاصی نداشتیم و نمی توانستیم ضمانت نامه بانکی بگیریم و
همچنین تا به حال با شرکت ایرانسل همکاري نداشتیم و در همراه اول هم بدلیل عدم ایفاي به موقع تعهدات قبلی بدنام بودیم و در
 FAT ، ODC  شرکت مخابرات ایران نیز چند قرارداد باز داشتیم و داریم که به تعهداتمان عمل نکرده بودیم مانند قراردادهاي
وGpon  و پیش پرداختهاي دریافتی را هم صرف خرید پروژه ها نکرده بودیم! افتخار مدیران سابق شرکت که متأسفانه در حال
حاضر نیز برخی از آنها سکاندار مجموعه هستند این بود که براي درآمد زائی در مقطعی صندوق صدقات تولید کرده اند و به واسطه
این سوء تدبیر و سوء مدیریت برند معتبري چون ITMC را به اسباب تحقیر و مضحکه عام و خاص تبدیل کرده بودند! در این شرایط
سخت و پیچیده با توکل به خدا و برنامه ریزي و اعتماد به توان پرسنل متخصص شرکت در لایه هاي میانی و کف کارخانه و ایجاد
خودباوري و انگیزه در پرسنل زحمتکش و تلاشگر مجموعه در سه جبهه مختلف شروع به برنامه ریزي، جنگیدن و تلاش مضاعف
نمودیم: جبهه اول تعیین تکلیف مشکلات سنواتی شرکت بود، جبهه دوم برنامه ریزي جهت توسعه و شکوفائی شرکت با استراتژي
توسعه بازار و توسعه محصول بود و نگاه به آینده اي روشن و سزاوار مجموعه معظم و توانمندي چون ITMC و جبهه سوم بی
اثرکردن و خنثی نمودن توطئه ها و کارشکنی برخی افراد داخل و خارج از مجموعه بود که منافع شخصی شان به خطر افتاده بود که
برخی از آنها در لباس دوست و در ظاهر همراه، اقدام به خدئه و نیرنگ می کردند و از هر فرصتی براي آسیب زدن به مجموعه
استفاده می کردند که به لطف خداوند در مدتی که بنده مدیرعامل مجموعه بودم تا حد زیادي توانستم دست فرصت طلبان و منفعت
طلبان را از این شرکت کوتاه نمایم ودر عرض دو ماه و نیم پس از پذیرش مسئولیت مدیرعاملی توانستیم برنده بزرگترین مناقصه
تولید تجهیزات power در کشور شویم که کارفرماي ما همراه اول بود، سپس اقدام به خرید ماشین آلات تولیدي جدید مانند



دستگاه برش لیزر آنهم پس از یک دهه نمودیم و برخلاف مدیران سابق شرکت که ماشین آلات تولیدي را می فروختند و وجوه آنها را
به جاي سرمایه گذاري هزینه می کردند اقدام به نوسازي خطوط تولیدي شرکت نمودیم و برخی دستگاههاي SMT را پس از چندین
سال با آوردن تعمیرکار خارجی و قطعات یدکی مجدداً راه اندازي و به چرخه تولید اضافه کردیم که باعث افزایش ظرفیت تولیدمان
گشت و توانستیم گلوگاه هاي تولیدي را تا حد زیادي مرتفع کنیم، سپس توانستیم به بزرگترین شرکت دانش بنیان تولیدي کشور که
قدمتی 52 ساله دارد، تبدیل شویم و از طرفی با رایزنی هاي بسیار توانستیم براي اولین بار به لطف اعتماد آقاي دکتر عباسی آرند به

 
بازار بزرگ ایرانسل وارد شویم. 

در پروژه همراه اول توانستیم براي اولین بار در یک دهه گذشته بدون حتی یکروز تأخیر سه پارت اول پروژه را که مشتمل بر 450
دستگاه راك هاي Indoor و Outdoor و 990 دستگاه  تابلو برق بود را در زمان مقرر تحویل دهیم و قسمت مکانیک پارت هاي
4 و5 را هم تولید کنیم ، حتی در ابتداي سال 1398 و بواسطه سیل پیش آمده در کشور، پیش از انعقاد قرارداد اقدام به تحویل برخی
از محصولات به همراه اول نمودیم که در تاریخ همکاري شرکت با همراه اول بی سابقه بود و همچنین توانستیم براي اولین بار در دو
مناقصه بازرگانی تأمین کالا و تجهیزات آنهم به صورت ارزي و با سود بسیار مناسب در همراه اول برنده شویم و با همت و تلاش
مستمر همکاران عزیزم در مجموعه ITMC توانستیم به عنوان واحد نمونه کشوري شناخته شویم و اینجانب افتخار این را داشتم که
بعنوان مدیر نمونه از دست رئیس جمهور محترم لوح تقدیر دریافت نمایم و همچنین واحد نمونه استانی نیز گردیدیم و توانستیم با
گرفتن پروژه هاي متعدد و سودآور بیش از 120 نفر را جذب و ایجاد اشتغال نمائیم و با تدوین رویکرد صادرات محور در سال 1398
توسط هیأت مدیره و حضور در نمایشگاههاي بین المللی به دنبال ایجاد سهم بازار در خارج از مرزهاي کشور بودیم که به افتخاري در
نمایشگاه ITU بوداپست نیز نائل گردیدیم و قرار بود که جهت صادرات سامانه برنامه ریزي آبیاري هوشمند به کشورهاي مجارستان و
آذربایجان اقداماتی انجام دهیم که متأسفانه پس از بنده نه تنها این موضوعات دنبال نشد بلکه آقایان با ایجاد هیاهو و اتهام زنی و
دادن نشانی هاي غلط سعی کردند سرپوشی بر سوء مدیریت و سوء تدبیر خود بگذارند چرا که یکی از قراردادهاي ارزي که مربوط به
تأمین تجهیزات یدکی هواوي بود را با 39 درصد سود با بی تدبیري از دست دادند! از طرفی به دنبال توسعه محصول بودیم و در
زمینه تولید پلنت پر ظرفیت در یک مناقصه همراه اول براي اولین بار برنده شدیم و همچنین در مناقصه تولید مودم نیز براي اولین
بار شرکت کردیم و نمونه سازي گردید که در آن مناقصه هم پس از تائید فنی مودم هاي تحویلی در مجموع دوم شدیم و حتی پروانه
بهره برداري جهت مونتاژ باطري هاي مخابراتی را اخذ نمودیم و ... در مجموع هنگامی که شرکت را تحویل آقایان دادم بیش از 1600
میلیارد ریال قرارداد جاري و سودآور داشتیم و برنامه ریزي کرده بودیم که تا پایان سال حداقل درآمد عملیاتی شرکت را با جذب
قراردادهاي جدید و سودآور به 2500 میلیارد ریال برسانیم که به هیچ وجه در باور مدیران فعلی نمی گنجد و دائم به دنبال فرافکنی
و ایجاد شبهه هستند که ماحاضر نیستیم به هرقیمتی پروژه بگیریم! آیا اپراتوري حاضر است به مدیرانی که توان تولید 100 راك را
در عرض 84 روز ندارند پروژه اي دیگر بدهد؟ ضمناً با مذاکرات صورت گرفته توسط اینجانب با آقاي دکتر ستاري، معاون محترم
علمی و فناوري رئیس جمهور و پیگیري هاي مستمر بنده توانستیم بزرگترین کارخانه نوآوري کشور را در محل ITMC راه اندازي
کنیم و در حال حاضر نیز برخی از مدیران فعلی دائماً با این  دستاوردها و افتخارات دوران مدیریت بنده عکس و فیلم می گیرند و در
حال خودنمائی هستند. بنده بیش از 200 میلیارد ریال نقدینگی براي آقایان به جا گذاشتم آنهم در شرکتی که همیشه مشکل
نقدینگی داشت! و سوال اساسی و مهم این است که منافع چه اشخاصی به خطر افتاد که تصمیم به تغییرات غیر قانونی و مغایر با
مفاد اساسنامه گرفتند و شرکتی که در مسیر رشد و شکوفائی بود را یکباره در سرازیري زوال و نابودي قرار دادند! چندین سؤال
کلیدي مطرح است که می بایست مدیران فعلی پاسخگو باشند، اول اینکه آقایان پرمدعا از ابتداي سال 1399 چند دستگاه راك تولید
و تحویل داده اند!؟ دوم اینکه در 10 ماه گذشته چند عدد رکتی فایر 3 کیلو وات تولید کرده اند؟ سوم اینکه در سبد محصولات
شرکت دستگاه هاي سامانه برنامه ریزي آبیاري هوشمند و سامانه خودکار هواشناسی است، در این چند سال چند دستگاه از این
محصولات را فروخته اند؟ نمونه اي دیگر از سوء تدبیر مدیران گذشته این بود که با وجود داشتن چنین محصولی در شرکت، فضاي
سبز مجموعه بزرگی چون ITMC را با شلنگ و به روش سنتی آبیاري می کردند که در همان ماههاي ابتدائی حضور بنده در رأس

 
امور اجرایی شرکت اقدام به راه اندازي این سیستم در محیط کارخانه کردیم. 



 
 

صرف نوآوري و تولید محصول جدید که هنر نیست بلکه تجاري سازي محصولات نوآورانه بسیار حائز اهمیت است که آقایان چنین
توانمندي را نداشته و ندارند. چهارم اینکه برنامه مدیران فعلی براي برون رفت از وضعیت بحرانی فعلی چیست؟ و چرا در مجمع
عمومی سالیانه شرکت در تاریخ 06/06/1399 هیچ گونه برنامه اي علیرغم تذکر بنده ارائه نشد! پنجم اینکه چرا فقط به دنبال فروش
دارائی هاي با ارزش شرکت هستند؟! ششم اینکه هفت ماه از سال مالی شرکت می گذرد و به زودي باید صورتهاي مالی 6 ماهه
حسابرسی نشده را بر روي سامانه کدال بگذارند که قطعا بیانگر عملکرد فاجعه بار مدیران فعلی می باشد چرا که در سه ماهه نخست
امسال 269 میلیارد ریال شرکت درآمد عملیاتی داشت که 263 میلیارد ریال آن مربوط به دوره مدیریتی بنده و بابت تأمین تجهیزات
SQM بود که اسفندماه 1399 تحویل همراه اول گردید! که این موارد جاي بسی تأمل از جانب ذینفعان و مسئولین محترم وزارت
ارتباطات و فناوري اطلاعات دارد. هفتم اینکه چرا در این مدت فقط در مناقصات شرکت ایرانسل حضور بهم می رسانند؟ دلیلش کاملا
براي بنده واضح است و آنهم به این دلیل است که ایرانسل ضمانتنامه بانکی شرکت در مناقصه نمی خواهد ولی مابقی مناقصه گذاران
می خواهند و شرکت بدلیل مشکلات بانکی نمی تواند ضمانتنامه بانکی دریافت کند در صورتیکه در زمان مدیریت بنده این مسائل و
مشکلات بسیار بیشتر از حال حاضر بود که با تعامل سازنده با بانکهاي عامل و از خود گذشتگی امثال بنده که حاضر به تعهد شخصی
بیش از 1500 میلیارد ریال ضمانت نامه هاي شرکت گردیدیم، موفق شدیم که در تاریخ 53 ساله ITMC بیشترین ضمانت نامه را در
طول یکسال از سیستم بانکی اخذ نمائیم و در حال حاضر با رصد کردن عملکرد مدیران فعلی و افول فعالیتهاي شرکت هر روز دست
به دعا برمی دارم که به واسطه عملکرد ضعیف و سوء تدبیر مدیران فعلی، مشکلی براي بنده پیش نیاید و من بیش از هر شخص
دیگري خواهان موفقیت این مجموعه هستم. همچنین توانستیم علیرغم مشکلات در تأمین نقدینگی احترام و کرامت انسانی کارمندان
عزیز مجموعه را به درستی حفظ نمائیم و با هیچ کارمندي تسویه حساب هاي شخصی و جناحی انجام نگردید بلکه افتخار بنده این
است که با همان تیم سابق که تصمیماتی مانند تولید صندوق صدقات را گرفتند! کار کردم و تمام این موفقیت ها را با عنایت ویژه
پروردگار و با تغییر نگرش و همت پرسنل خدوم مجموعه کسب نمودیم چرا که به لطف خداوند، دعاي خیر کارمندان و خانواده هاي
محترمشان و بازنشستگان شرکت و همچنین با تکیه به توان و تخصص همکاران عزیزم و با ایمان و باور به راهی که در پیش گرفته
بودیم و مبتنی بر برنامه و استراتژي بود توانستیم این مجموعه را مجددا احیاء کنیم و شخصاً روزانه بیش از 15 ساعت تلاش کردم تا
به این دستاوردها و موفقیت ها رسیدیم تا جائیکه در زمان حضور بنده بزرگترین رقیبمان حتی نتوانست یک مناقصه تولید تجهیزات
را در همراه اول برنده شود. چرا امروزه و در سال جهش تولید مدیران فعلی برخلاف شعارهائی که می دهند موجبات توقف نسبی
تولید را فراهم کرده اند و شرکتی که در زمان مدیریت بنده و پس از سالها دو شیفت کار می کرد الان براي یک شیفت خود هم کار
ندارد  و قریب به سه ماه است که کارمندان صبورش حقوق نگرفته اند! ضمناً چرا پس از مدیریت بنده امتیاز فنی ITMC در
مناقصات همراه اول نزول کرد! باید عرض کنم که از چهار ماه دیگر سررسید اقساط بانک تجارت پس از سه سال تنفس فرا می رسد و
با نگاهی واقع بینانه به عملکرد مدیران فعلی پر واضح است که شرکت فاقد برنامه عملیاتی می باشد و با مدیران فعلی توان بازپرداخت



اقساط خود را نخواهد داشت و از طرفی توان تولیدي شرکت نیز کاهش چشمگیري داشته است لذا بهتر است تا بیش از این دیر نشده
و این شرکت معظم تعطیل و ورشکسته نگردیده، نهادهاي نظارتی و سهامداران مجموعه فکري اساسی به حال این شرکت معظم و
توانمند نمایند تا شاهد ITI دیگري در استان فارس نباشیم و خواهشی که دارم این است که این آقایان به اصطلاح مدیر خودشان
پیش قدم شوند و تا قبل از اینکه این مجموعه کارا به جائی برسد که کسی نتواند کمکی به آن بکند، کناره گیري نمایند و این شرکت
را به اهلش بسپارند که قطعا در این کشور به جزء بنده مدیران بسیار توانمندي وجود دارند که می توانند این مجموعه را مجدداً احیا

 
نمایند. 

بنده معتقدم که کرونا به داد مدیران نالایق و ناکارآمد رسید تا بتوانند سوء مدیریت، عدم شایستگی و توانمندي و کم کاري خودشان
را با موضوع کرونا گره بزنند و ناکارآمدي شان را گردن کرونا بیاندازند! من افتخار این را داشتم که تا 12 اسفندماه 1398 به عنوان
عضو موظف هیأت مدیره در خدمت ITMC باشم و از آقاي دکتر مهري، مدیرعامل محترم بانک صنعت و معدن به دلیل حمایت
هایشان از بنده و همچنین پذیرش استعفایم صمیمانه قدردانی می نمایم و فرصت را براي تشکر ویژه از آقاي دکتر ستاري، معاون
محترم علمی و فناوري رئیس جمهور، آقاي دکتر رحیمی، استاندارد محترم فارس، آقاي مهندس رحمانی، معاون محترم وقت استاندار
فارس، آقاي دکتر قادري فر، معاون محترم معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، آقاي مهندس جهانگرد معاون محترم وقت
وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات، آقاي مهندس سهرابی مدیرکل محترم ICT استان فارس، آقاي دکتر اخوان بهابادي، مدیرعامل
محترم همراه اول، آقاي دکتر بقائی، رئیس محترم هیأت مدیره همراه اول، آقاي مهندس فرهنگ، مدیرعامل محترم وقت همراه اول و
آقاي دکتر عباسی آرند مدیرعامل محترم ایرانسل مغتنم می شمارم و همچنین تشکر ویژه اي دارم از همکاران عزیز و پرتلاشم در

 
مجموعه ITMC  و امیدوارم اگر آنچنان که شایسته آنها بود نتوانستم انجام وظیفه نمایم، بنده را به بزرگی خودشان حلال کنند. 

 
 

به صورت کلی دورنماي بخش صنعت کشور را چگونه ارزیابی می کنید و طبیعتا در شرایطی که تحریم ها ادامه پیدا کند و موانع ارزي
داشته باشیم، نگاه به صنعت باید عمیق تر باشد. در این شرایط پیشنهادي براي حوزه صنعت دارید و مدیران بخش دولتی باید با چه

 
نگاهی به حوزه صنعت باعث رشد آن می شوند؟ 

ابتدا می خواهم به مطلب مهمی اشاره کنم، تا زمانیکه نظام بانکی ما اصلاح نشود، صنعت و تولید کشور شکوفا نمی شود لذا مجددا
عرض می نمایم که با توجه به تاکیدات مقام معظم رهبري باید در راستاي اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی و سیاستهاي کلی
اصل 44 قانون اساسی گام برداریم و دولت به جاي تصدي گري به دنبال واگذاري امور به بخش خصوصی و مردم باشد و به دنبال
شایسته سالاري باشیم تا غوغا سالاري، به افراد متخصص و با تجربه خوب مدیریتی اعتماد کنیم و به آنها بها دهیم تا به منفعت
طلبان و فرصت طلبانی که تنها به فکر منافع شخصی هستند تا منافع ملی و جمعی. از کشورهائی که داراي اقتصاد و صنعت پویا و
قوي هستند نکات مثبت و کلیدي را الگوبرداري کنیم و نگرش و باور خودمان را اصلاح کنیم که می توانیم روي پاهاي خود بایستیم،



واقع بین باشیم و در جاهائیکه توان کافی نداریم از شرکاي قابل اعتماد تجاري مان در دنیا کمک بگیریم و دائماً با سعی و خطا هزینه
هاي گزافی را به کشور و ملت تحمیل نکنیم. دولت و دولتمردان عزیز ریل گذاري صحیحی در چارچوب چشم انداز 1404 انجام دهند
تا بتوانیم عقب افتادگی ها را با روحیه جهادي و تلاش مضاعف و بهادادن به جوانان و متخصصین جبران کنیم و به جاي فرافکنی،
تخریب دیگران و عوام فریبی و شعار دادن سعی کنیم عملگرا باشیم و صادقانه مشکلات را با مردم درمیان بگذاریم و خالصانه به
کشورمان در هرجائی که هستیم خدمت کنیم و مدیران را با توجه به تخصص و تجاربی که دارند در جاهاي درست بکارگیري کنیم
فارغ از نگاه هاي حزبی، جناحی و رانتی. همگی در راستاي یک هدف واحد که آنهم اعتلاء و شکوفائی صنعت و اقتصاد کشور است
بدون انجام کارهاي موازي گام برداریم و مهمتر آنکه منافع ملی را به منافع شخصی ارجح بدانیم و از خود گذشتگی نمائیم و حرص
مناصب و مال دنیا را نزنیم، دقیقا همان کاري که در 8 سال دفاع مقدس کردیم. امروز کشورمان فارغ از منیت ها به اتحاد، تلاش بی
وقفه و هدفمند، اعتماد، خودباوري و کار تیمی بیش از هر زمانی نیاز دارد و نباید نگاهمان و نگرشمان فقط معطوف به تأمین نیاز
داخل کشور باشد بلکه باید با رویکرد ورود به بازارهاي منطقه اي و جهانی تفکراتمان و فعالیت هایمان را باز تعریف و اجرائی کنیم. در
آخر از مجموعه کارآمد دست اندرکاران محترم ماهنامه نسل چهارم بدلیل فرصتی که در اختیار بنده گذاشتند و توجه ویژه اي که به

 
شکوفائی صنعت کشور دارند، تشکرو قدردانی می نمایم. 

گفت وگو از زهرا طاهري



تقویت انسجام در تیم اقتصادي دولت به منظور رونق تولید و توسعه ي صادرات

در نیمه ي دوم سال جاري/ اهتمام جدي وزارت صمت براي رفع موانع کسب

وکار/ تصمیم گیري با حداکثر اجماع نظر کارشناسی دولت، مجلس و ...

منبع: سیتناشماره خبر:  118  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش سیتنا، علیرضا رزم حسینی در نشست صمیمی با اعضاي فراکسیون
تشکل هاي اتاق ایران که در محل دفتر وزیر صمت برگزار شد، اظهار کرد: اصلاح

 
قوانین و مقررات زائد باید مطالبه عمومی و پیگیرانه بخش خصوصی باشد. 

وي اضافه کرد: در حال حاضر تفویض اختیارات در بخش هاي صنعت، معدن و
تجارت به استان ها و تشکل هاي بخش خصوصی در اولویت کاري وزارت صمت است و به جز مواردي که منع قانونی دارد، مابقی امور

 
واگذار خواهد شد. 

رزم حسینی تصریح کرد: فارغ از مشکلات و موانع ناشی از تحریم ها، باید با بهره گیري از تمامی ظرفیت هاي داخلی کشور که قابل

 
ملاحظه است، موانع موجود را رفع و شرایط را براي کار و تلاش در حوزه هاي تولید، صنعت و تجارت تسهیل کنیم. 

وي گفت: در حال حاضر نظام تصمیم گیري در وزارت صنعت، معدن و تجارت مبتنی بر حداکثر اجماع نظر کارشناسی دولت، مجلس
شوراي اسلامی و فعالان بخش خصوصی است اما در اجراي این مهم، رعایت اخلاق و حسن اعتماد از اهمیت بسیار زیادي برخوردار

 
است. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت تاکید کرد: ضرورت دارد در شرایط موجود، تمامی ظرفیت هاي کشور را براي حل مشکلات مردم و
تحقق منویات رهبر معظم انقلاب و ریاست محترم جمهوري در زمینه جهش تولید، فعال و توان همه بخش ها را در جهت پیشبرد

 
امور و توسعه فعالیت ها بسیج کنیم. 

رزم حسینی با تاکید بر اینکه از طرح هاي عملیاتی و قابل اجراي تشکل هاي بخش خصوصی به جد حمایت می کنیم، خاطرنشان

 
کرد: پیشنهادات متکی بر نگاه کارشناسی، خردمندانه و قابل اجرا را حتماً تا حصول نتیجه دنبال خواهیم کرد. 

 
وي ادامه داد: به فرموده مقام معظم رهبري، کارآفرینی عبادت است و لذا کارآفرینان عابدین و مجاهدین اقتصادي به شمار می روند. 

وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه از همکاري رئیس کل بانک مرکزي و وزراي اقتصادي تشکر کرد و افزود: انسجام خوبی در تیم

 
اقتصادي دولت شکل گرفته است که می تواند به رونق تولید و توسعه صادرات کشور در نیمه دوم سال جاري منجر شود. 

وي خاطرنشان کرد: قشرهاي مختلف مردمی در مقاطع حساس انقلاب به ویژه در دوران دفاع مقدس، با همه وجود، همراه و حامی



نظام بوده اند؛ بنابراین در شرایط جنگ اقتصادي موجود نیز بنا به فرمایش رهبر معظم انقلاب اگر مردم از مسئولین کار و صداقت
ببینند، به طور حتم حمایت می کنند.



در سفرهاي نظارتی قالیباف چه می گذرد؟

منبع: فردا نیوزشماره خبر:  119  |  تاریخ: 1399/08/03

نظارت هاي میدانی پارلمان تاکنون با سفر رئیس مجلس به 2 استان خوزستان و سیستان و بلوچستان چهره جدي به خود
گرفته؛ سفرهایی که از به اعتقاد نمایندگان مجلس از دید و بازدید صرف فراتر رفته و براي هر مشکلی راهکار دارد.

 
03 آبان 1399 - 11:49 

نظارت هاي میدانی پارلمان تاکنون با سفر رئیس مجلس به 2 استان خوزستان و سیستان و بلوچستان چهره جدي به خود گرفته؛

 
سفرهایی که از به اعتقاد نمایندگان مجلس از دید و بازدید صرف فراتر رفته و براي هر مشکلی راهکار دارد. 

خبرگزاري فارس: مجلس یازدهم براي تقویت بعد نظارتی
پارلمان ابتکار عملی به نام «نظارت میدانی مجلس» را در نظر
گرفته و علاوه بر بازدیدهاي گروهی نمایندگان، شخص رئیس
مجلس هم سفرهاي خود را به استان هاي مختلف آغاز کرده؛
سفرهایی که گرچه مخالفان از آن به سفر انتخاباتی تعبیر کردند
اما فارغ از حواشی موجب شد تا مجلس بالاخره از پایتخت جدا

 
شده و تا عمق نقاط توسعه نیافته و شهرها و روستاهاي محروم برود. 

آنچه هدف از این بازدیدهاي نظارتی بوده، کسب داده ها و اطلاعات دقیق از سوي تصمیم سازان مجلس شوراي اسلامی در جهت حل
مشکلات کشور و رسیدگی به مطالبات مردم و قانون گذاري و نظارت صحیح بوده است و حل مشکلات مردم با اجرایی سازي و نظارت

 
بر اجراي قوانین در این سفرها دنبال می شود. 

از آنجا که مجلس شوراي اسلامی ریل گذار اجرا است و در کنار ریل گذاري، مجلس موظف است بر اجرایی سازي و اجراي قانون،
نظارت کند تا از میزان اجرا شدن قوانین، اثرات آن بر کشور، موانع اجراي قوانین و نقاط قوت و ضعف آنها مطلع شود تا ریل، سرعت و

 
نحوه حرکت را در صورت نیاز اصلاح کند و یا تغییر دهد. 

آگاهی از اثرات و تبعات سیاست ها و قوانین مصوب مجلس بر شرایط کشور و زندگی مردم، شناسایی ظرفیت هاي بالقوه و استعداد
هاي مختلف انسانی و مکانی که همچنان مورد غفلت واقع شده و تصمیم گیري بر مبناي این شناخت می تواند در رشد اقتصادي

 
کشور و عبور از اقتصاد تک محصولی و از بین بردن تحریم ها کمک کند. 

به همین منظور رئیس مجلس تا کنون 2 سفر نظارتی را انجام داده؛ یکی سفر به خوزستان از 11 تا 14 شهریور و دیگري سفر به
استان سیستان و بلوچستان از ... . وجه مشترك این دو سفر عمق محرومیت دو استانی است که از لحاظ ظرفیت هاي انسانی و ذخایر

و منابع طبیعی زرخیزند اما از لحاظ برخورداري از امکانات و توسعه بسیار محرومند. 



 
خوزستان: مقصد نخستین سفر نظارتی رئیس مجلس 

سفر به خوزستان نخستین سفر محمدباقر قالیباف در قالب نظارت میدانی بود که از 11 شهریور ماه آغاز شد و تا 14 شهریور ادامه

 
داشت؛ اما چرا خوزستان؟ نظارت میدانی قرار است گره از کدام مشکلات در این استان بگشاید؟ 

مجتبی یوسفی، نماینده مردم اهواز، باوي، حمیدیه و کارون در گفت و گو با خبرنگار فارس از مشکلات انباشته استان خوزستان می

 
گوید. 

یوسفی می گوید: آقاي قالیباف پیش از آنکه به عنوان رئیس مجلس انتخاب شود، وعده داده بود که نهاد مجلس را به مناطق مختلف

 
می آوریم و سفرهایی با عنوان نظارت میدانی در راستانی تحقق آن وعده است. 

به گفته وي، پیش از سفر رئیس مجلس به خوزستان، به دعوت او 12 نماینده دیگر مجلس به استان سفر کرده و از نقاط مختلف

 
استان خوزستان بازدید کردند و بعد از انعکاس گزارش آنها به هیات رئیسه، قالیباف سفر نظارتی به این استان را تدارك دید. 

 
خوزستان؛ هنوز درگیر نیازهاي اولیه 

وي ادامه می دهد: استان خوزستان به دلیل عدم توسعه متوازن از لحاظ توسعه زیرساختی با بسیاري از استان ها فاصله گرفته و در
حالی که برخی دیگر از استان ها از توسعه زیرساخت هاي عبور کرده و به سمت توسعه فرهنگی و اجتماعی می روند، هنوز برخی

 
استانها از جمله خوزستان درگیر توسعه زیرساختی هستند. 

 
نماینده مردم اهواز یادآوري می کند: استان خوزستان هنوز درگیر مسئله آب شرب و فاضلاب است. 

دبیر مجمع نمایندگان استان خوزستان با اشاره به مشکل آب شرب در برخی مناطق این استان می گوید: متاسفانه با وجود رودخانه
هاي پرآب، آب شرب که نیاز اولیه مردم است هنوز در این استان یک مشکل جدي است و مساله فضلاب هم به عنوان یک مشکل
جدي در استان وجود دارد به نحوي که در عمده شهرها حتی شهرهاي بزرگ مانند اهواز، خرمشهر، کوت عبداالله و ... در برخی

 
محلات فاضلاب وجود ندارد و در مواقع بارندگی فاضلاب به خیابان ها سرریز شده و حتی وارد خانه هاي مردم می شود. 

یوسفی یادآوري می کند: در موضوع اشتغال در سفر رئیس مجلس به این استان نگاه ویژه اي وجود داشت و پیشنهاداتی با نگاه به
توسعه مشاغل خرد و خانگی و استقلال و تامین مالی زنان خانه دار مطرح بود.نماینده مردم اهواز همچنین به ابر مشکل اشتغال در
استان خوزستان اشاره و تاکید می کند: این مسئله به عدم به کارگیري نیروهاي بومی و مدیران پروازي بر می گردد؛ اکثر شرکت هاي
دولتی و خصولتی هیئت مدیره خوزستانی به خود ندیده اند آن هم مردم فرهیخته اي که در شرایط سخت ترین همواره کنار هم

 
وطنان خود بودند اما حالا آنها را نادیده می گیرند. 

به گفته وي بخش دیگري از مشکلات مربوط به اعتبارات است که باید در بودجه سالیانه لحاظ شود که البته مورد تاکید مقام معظم

 
رهبري بوده و باید اعتبارات خاص در بودجه براي آن مد نظر قرار گیرد. 

این نماینده مجلس با اشاره به مشکل صنایع پیشرو و مادر استان در زمینه تامین مواد اولیه و سرمایه در گردش پروژه هاي ملی باید



توسط می گوید: در واقع با همکاري دولت، وزارت نفت و شرکت گاز تولید ملی در راستانی جهش تولید با پرهیز از خام فروشی و

 
اشتغال منطقه اي خوزستان این دو محقق می شود. 

 
نبض نظارت و راهکارهاي پیشنهادي 

اما براي هر یک از این مشکلات در سفر رئیس مجلس به خوزستان راهکارهایی پیشنهاد و بررسی شد که با کدام سازمان یا نهاد
اجرایی امکان تحقق این راهکار وجود دارد؛ توافقات لازم انجام شود و پیگیري تامین اعتبار صورت گیرد . در همین حال در هر مورد
به طور خاص کمیسیون تخصصی، نماینده یا نمایندگانی مامور نظارت بر اجراي این مصوبات شدند و در عین حال که در هر مورد
زمان بندي اجرا نیز به طور مشخص تعیین شد. در ادامه فهرستی از مصوبات این نظارت میدانی در استان خوزستان را مشاهده می

 
کنیم: 

راهکار پیشنهاديموضوع
دستگاه اجرایی

مرتبط
برنامه زمانی

آب شرب
حل مشکلات تأمین آب شرب براي رفع تنش آبی

702 روستا
تیرماه 1400سازمان آبفا

کشاورزي و امنیت
غذایی

کشاورزي و امنیت غذایی با تأکید بر اجراي مرحله
دوم طرح 550 هزار هکتاري(پیگیري تخصیص آب

 
براي مرحله دوم) 

 

ابلاغ شدوزارت نیرو

کشاورزي/تأمین

 
منابع 

 

کشاورزي و امنیت غذایی با تأکید بر اجراي مرحله
دوم طرح 550 هزار هکتاري ( پیگیري تأمین

 
منابع براي اجراي مرحله دوم) 

 

سازمان برنامه و
بودجه

پیش بینی در
بودجه سال 1400
و برنامه هفتم

 
توسعه 

 

کشاورزي/ محدوده

 
طرح 

 

کشاورزي و امنیت غذایی با تأکید بر اجراي مرحله
دوم طرح 550 هزار هکتاري ترمیم و باز تنظیم
فهرست نقاط جدید در مرحله دوم (نقاطی که در
مرحله اول یا تعریف نشده اند یا سهم آن ها به

درستی تخصیص داده نشده است)

وزارت جهاد
کشاورزي

در حال پیگیري

کشاورزي/ مدیریت
بهره برداري

کشاورزي و امنیت غذایی با تأکید بر اجراي مرحله
دوم طرح 550 هزار هکتاري (تعیین مسئول
مشخص براي مدیریت بهره برداري از طرح مذکور)

 

وزارت جهاد
کشاورزي

در حال پیگیري

اشتغال
توسعه اشتغال بر اساس ظرفیت نیروي بومی (

 
استخدام نیروهاي بومی) 

 
ابلاغ شده استوزارت کار

آذر 1400تسهیلگران اجتماعیحمایت براي ایجاد 30،000 شغل خرد و متوسطاشتغال



حمایت براي ایجاد 10،000 شغل براي زناناشتغال
سرپرست خانوار

تسهیلگران اجتماعی
  

آذر 1400 
 

اشتغال
صلاح و باز تنظیم قوانین مرتبط با کالاهاي ملوانی

و ته لنجی ها
آذرماه 1399سازمان گمرك

محرومیت

اقدام به محرومیت زدایی در 16 شهرستان کمتر
برخوردار استان شامل شهرستان هاي اندیکا - لالی
- مسجد سلیمان - هفتگل - باغملک - امیدیه -
شادگان - خرمشهر - ایذه - آغاجاري - حمیدیه -
رامشیر - دشت آزادگان - هندیجان - هویزه -

گتوند - 30 محله شهر اهواز

 
گروه هاي جهادي 

 
شروع از

1399/09/30

مسائل مربوط به
شهرداري شهرهاي

 
محروم 

 

پیگیري تأمین منابع براي پرداخت معوقات
شهرداري ها

در بودجه 1400وزارت کشور

مسائل ناشی از
مشکلات و خسارات

 
جنگ تحمیلی 

 

تشکیل کمیسیون ویژه با مسئولیت استاندار و

 
اتخاذ تصمیم در خصوص مسائل مربوطه 

 
وزارت کشور

شروع از سال
1399

 
اربعین و راهیان نور 

 
پیگیري تخصیص اعتبار براي شهرهاي درگیر در

موضوع اربعین و راهیان نور
در حال پیگیريوزارت کشور

حمایت از ظرفیت

 
هاي دانش بنیان 

 

راه اندازي 4 مرکز نوآوري در شهرستان هاي اهواز
- امیدیه - ماهشهر و دزفول و یک کارخانه نوآوري

امنیت غذایی در اهواز

شتاب دهنده هاي
علمی - پارك علم و
فناوري استان -
دانشگاه آزاد اسلامی

آذر ماه 1399

علاوه بر این موارد که به صورت مشترك براي تمام شهرستان هاي استان خوزستان مصوب شد، مصوباتی هم به صورت اختصاصی
براي شهرستان ها، روستاها و سایر مناطق در این سفر نظارتی وجود داشت که پیگیري تامین اعتبار یا ردیف بودجه اختصاصی و یا

 
معرفی به گروه هاي جهادي با زمان بندي مشخص و تعیین ناظر بر اي هر کدام پیش بینی و اعلام شد. 

 
سیستان و بلوچستان؛ دومین مقصد نظارت میدانی 

رئیس مجلس شوراي اسلامی در سفري سه روزه به استان سیستان و بلوچستان از نزدیک با مردم این استان دیدار و مشکلات آنها را

 
بررسی کرد. 

ملک فاضلی نماینده مردم سراوان، سیب، سوران و مهرستان و رئیس مجمع نمایندگان استان سیستان و بلوچستان در گفت و گو با
فارس درباره سفر نظارتی رئیس مجلس به این استان می گوید: شرط اول هر برنامه ورود به محیط، بررسی مشکلات و مشاهده آنها



 
آن طور که هستند، است. 

وي با اشاره به اینکه استان سیستان و بلوچستان توسعه نیافته ترین استان کشور است، یادآوري می کند: علت توسعه نیافتن این
است که این استان در مسیر توسعه در کلان و جزء دیده نشده است و این هم به دلیل نبود نیرو در مرکز بوده است؛ زمانی که بودجه

 
هاي سالانه تعیین می شد این استان دیده نمی شد و به همین دلیل از کاروان توسعه کشور عقب ماند. 

این نماینده مجلس می گوید: آرزوي اولیه مردم این استان آب و راه است که جزو بدیهیات اولیه زندگی است و حتی در مقایسه با

 
استان هاي همجوار بی نهایت عقب مانده است. 

وي با اشاره به درخواست نمایندگان استان از رئیس مجلس براي بازدید از این استان، می گوید: گرچه در این دیدار به دلیل
محدودیت وقت امکان دیدن تمام مشکلات استان وجود نداشت اما حداقل به صورت واضح عدم توسعه در عمر استان را دیدند؛ آن هم
استانی که نیروي انسانی توانمند دانش آموخته و متعهد به برکت انقلاب اسلامی و همچنین منابع طبیعی سرشار دارد اما متاسفانه

 
توسعه نیافته است. 

این نماینده مجلس با اشاره به احداث سد در این استان اظهار می دارد: هر چند که سد تاسیس شد اما بعد از آن امکان توزیع منابع

 
جمع شده پشت سر وجود نداشت و صرفاً هزینه هاي نگهداري سد نیز بر مشکلات اضافه شد. 

فاضلی تاکید می کند: همه می دانیم که استان سیستان و بلوچستان توسعه نیافته است اما راه حل آن توجه به این مقولات در بودجه
هاي سالانه است تا به حداقل هاي کشوري از لحاظ توسعه برسد. بر اساس آنچه برآورد کردیم 400 میلیون یورو براي راهسازي استان

 
و 500 میلیون یورو براي آب باید براي این استان لحاظ شود. 

وي با اشاره به عدم برخورداري 23 شهرستان جنوب استان از جاده دو بانده و افزایش مرگ و میر بر اثر تصادفات در این منطقه
یادآوري کرد: سال گذشته نماینده مردم ایرانشهر را در همین جاده ها از دست دادیم و این اتفاق ممکن است براي هر کدام از ما رخ

 
دهد. 

نماینده سراوان با اشاره به 1600 کیلومتر مرز آبی و خاکی استان با پاکستان و افغانستان گفت: این مرزها قابل بهره برداري و اشتغال
است و با ساماندهی مرز خاکی از لحاظ بازارچه ها و ... می توان حرکت وسیعی انجام داد. الان افرادي هستند که از مرز سوءاستفاده

 
می کنند و لازم است نظارت مناسبی انجام شود. 

وي محرومیت از تحصیل را یکی دیگر از عمده ترین مشکلات استان عنوان کرد که البته در سفر رئیس مجلس به آن توجه شده است.
او در عین حال گفت که کمیته اي براي پیگیري تصمیمات سفر تشکیل شده تا صرفاً به بحث انتقاد و بازدید منحصر نشود و مصوبات

 
اجرایی شود. 

 
راهکارها: از توسعه متوازن تا ممنوعیت صید ترال 

برنامه زمانیسازمان یا نهاد مرتبطراهکارموضوع

 
اختلاف شاخص ها 

 
متوازن سازي شاخص هاي پیشرفت استان
 و کم نمودن فاصله این شاخص ها نسبت

سازمان برنامه و بودجه کشور 
 

بودجه
1400 و



 
به سطح ملی 

 

 
سازمان برنامه و بودجه کشور 

 

برنامه هفتم

 
توسعه 

 

بحران آب شرب و
آبرسانی سقایی در
1062روستا با جمعیت

 
428906 نفر 

 

ارتقاي کمی و کیفی آب شرب روستاهاي

 
منطقه هیرمند (300 روستا) 

 

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام

 
(ره) 

 

 
- شرکت آب و فاضلاب استان 

 

بودجه
1400 و
برنامه هفتم

 
توسعه 

 

گاز رسانی به نقاط

 
مختلف استان 

 

پیگیري تأمین منابع براي نصب انشعابات

 
گاز مشترکان در شهرستان ایرانشهر 

 

شرکت ملی پالایش و پخش

 
فرآورده هاي نفتی ایران 

 

پایان سال

 
 1399

 

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت تجارت 

 

پیگیري تأمین تجهیزات فنی و ایجاد
زیرساخت هاي فناوري و مکانیزه مورد نیاز

 
در گمرکات چابهار و میلک 

 

پایان 1399سازمان گمرك

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت تجارت 

 

فعال سازي بازارچه هاي مرزي گمشاد و
کوهک و پیگیري تصویب مجوزات رسمی
گمرکی وتأمین الزامات مربوطه (نیروي

 
انسانی و ...) 

 

پایان 1399سازمان گمرك

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت تجارت 

 

پیگیري براي افزایش زمان فعالیت مرز

 
میلک( 24 ساعته) 

 
پایان 1399سازمان گمرك

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت تجارت 

 

فعال سازي ظرفیت سایر بازارچه هاي
مرزي و گمرکات قانونی استان سیستان و

 
بلوچستان 

 

سازمان گمرك جمهوري

 
اسلامی ایران 

 
سازمان اداري و استخدامی

 
کشور 

 

پایان 1400

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت تجارت 

 
 
توافق براي عملیاتی نمودن طرح رزاق 

 

شرکت ملی پالایش و پخش

 
فرآورده هاي نفتی ایران 

 
قرارگاه قدس نیروي زمینی

 
سپاه 

 

پایان 1399

پیگیري اعطاي گواهی کشف براي معدنفعال سازي حداکثري
 
پایان 1399وزارت صنعت،معدن و تجارت 



 
ظرفیت معادن 

 
مس در منطقه ( جنوبی جانجا )و انتخاب

 
سرمایه گذار 

 

 

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت معادن 

 

«طلاي سیاه جنگل» پیگیري فراخوان
براي جذب سرمایه گذار و انتخاب آن

 
پیرامون معدن 

 

سازمان توسعه و نوسازي معادن

 
و صنایع معدنی ایران 

 

پایان سال

 
 1399

 

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت معادن 

 

پیگیري فراخوان براي جذب سرمایه گذار
و انتخاب آن پیرامون معدن(طلاي بزمان )

 

سازمان توسعه و نوسازي معادن

 
و صنایع معدنی ایران 

 
پایان 1399

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت معادن 

 

پیگیري صدور مجوز فعالیت هاي اکتشافی
اولیه در پهنه سراوان و جلب موافقت

 
سازمان محیط زیست 

 

 
وزارت صنعت،معدن و تجارت 

 

 
سازمان محیط زیست 

 

پایان سال

 
 1399

 

فعال سازي حداکثري

 
ظرفیت معادن 

 

پیگیري تعیین بهره برداري براي دو معدن
( آنتیموان شورجاه و توزگی )توسط
سازمان صنعت،معدن و تجارت استان

 
سیستان و بلوچستان 

 

سازمان صنعت،معدن و تجارت

 
استان سیستان و بلوچستان 

 

پایان سال

 
 1399

 

تکمیل و اتمام طرح 46
هزار هکتاري در منطقه

 
سیستان 

 

پیگیري براي احیاي سازمان عمران استان

 
سیستان و بلوچستان 

 
وزارت جهاد کشاورزي

پایان سال

 
 1399

 

تکمیل و اتمام طرح 46
هزار هکتاري در منطقه

 
سیستان 

 

بررسی نحوه هزینه کرد منابع و کیفیت
واگذاري و اجرا با درنظر گرفتن ملاحظات
اجتماعی(حق آبه، تجهیزات، نگهداشت و

 
نظام بهره برداري) 

 

 
وزارت جهاد کشاورزي 

 

پایان سال

 
 1399

 

مسائل مربوط سواحل

 
مکران 

 

پیگیري براي تسریع در اجراي طرح جامع

 
سواحل مکرا ن 

 
 
سازمان منطقه آزاد 

سازمان برنامه و بودجه کشور

سال 1400
وبرنامه

 
هفتم 

 

مسائل مربوط به

 
فرودگاه چابهار 

 

پیگیري براي تعیین تکلیف فرودگاه چابهار
  

وزارت راه و شهرسازي 
ستاد کل نیروهاي مسلح

سال 1399
وسال 1400

 

فعال سازي حداکثري
ظرفیت شبکه حمل و

تسریع و تسهیل اجراي خط ریلی چابهار
 سرخس 

وزارت راه و شهرسازي 
 

پایان سال
1400



 
نقل استان 

 
 

تسریع تکمیل بزرگراه مواصلاتی « زاهدان

 
زابل » 

 
تسریع تکمیل بزرگراه مواصلاتی(میرجاوه

 
-زاهدان- بم ) 

 

فعال سازي حداکثري
ظرفیت شبکه حمل و

 
نقل استان 

 

تسریع تکمیل بزرگراه هاي مواصلاتی(

 
زاهدان خاش- ایرانشهر- چابهار ) 

 

 
تکمیل راه هاي مواصلاتی روستایی 

 

 
وزارت راه و شهرسازي 

 

سال 1400
و برنامه

هفتم

مسائل مرتبط با کارخانه
بافت بلوچ

 تکمیل زنجیره تولید و کشت پنبه
وزارت صنعت و معدن و تجارت 

 

سال 99

 
و1400 

 

اشتغال
پیگیري براي ایجاد 65 هزار شغل بر
اساس ظرفیت هاي متنوع و بومی استان

سیستان و بلوچستان

ستاد اجرایی فرمان حضرت امام

 
(ره) 

 

پایان سال

 
 1402

 

سطح پایین پوشش
تحصیلی در مقاطع

 
متوسطه اول و دوم 

 

فراهم نمودن تمهیدات لازم براي جذب

 
معلمان و امکانات زیرساختی 

 
 
وزارت آموزش و پرورش 

 

 
سال 1400 

 
برنامه هفتم

 
توسعه 

 

 
مراکز علم و فناوري 

 

ایجاد و حمایت از 6 مرکز علم وفناوري در
شهرستان هاي زاهدان، زابل، ایرانشهر و

 
چابهار، خاش و سراوان 

 

معاونت علمی و فناوري ریاست

 
جمهوري 

استانداري سیستان و بلوچستان
 

پایان سال

 
 1399

 

رفع محرومیت و

 
پیشرفت شهرستانی 

 

فعال نمودن گروه هاي جهادي براي
محرومیت زدایی از 10 شهرستان استان و

 
حاشیه نشینی زاهدان و چابهار 

 

استانداري سیستان و بلوچستان

 
وزارت راه و شهرسازي 

 
گروه هاي جهادي 

 

شروع از
1400

نبود زیرساخت ها ي
نگهدار ي و صنایع

 
تبدیلی خرما 

 

پیگیري براي ایجاد زیر ساخت هاي لازم و

 
صنایع تبدیلی مورد نیاز 

 

 
وزارت جهاد کشاورزي 

 

 
وزارت صنعت و معدن و تجارت 

 

سال هاي
1399 و

 
 1400

 

کمبود زیرساخت هاي

 
امنیتی 

پیگیري براي فراهم نمودن تمهیدات لازم

 
به جهت ایجاد زیرساخت هاي امنیتی 

ستاد کل نیروهاي مسلح

 
جمهوري اسلامی ایران 

سال هاي
1399 و



   
نیروي انتظامی جمهوري

 
اسلامی ایران 

 

 
 1400

 

مسائل مربوط به صید

 
ترال 

 

تفسیر صریح قوانین مربوطه به منظور
تعیین محدوده صیادي و نظارت بر کنترل

 
و اجراي دقیق آن 

 

وزارت جهاد کشاورزي (سازمان

 
شیلات ایران) 

 
سال 1399

عدم بهره برداري از
ظرفیت زمین 5000

هکتاري گوهر کوه

پیگیري براي احیا ظرفیت و گسترش

 
سطح بهره برداري از آن 

 
 
قوه قضائیه 

(سازمان امور زندان ها)
سال 1399

 
صید ترال ممنوع شد 

30 مهر ماه، محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شوراي اسلامی در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت: «در نظارت میدانی  سیستان و
بلوچستان  به صیادان زحمتکش و عزیز قول دادیم که موضوع  صید ترال  را پیگیري خواهیم کرد.خدا را شکر با پیگیري فراکسیون
محیط زیست وکمک قوه قضائیه و نیروي دریایی در راستاي وظیفه شرعی حفاظت از محیط زیست وبراي صیانت ازمعیشت کارگر

 
ایرانی، ممنوعیت صید ترال قطعی شد.» 

علاوه بر این موارد که به صورت مشترك براي تمام شهرستان هاي استان سیستان و بلوچستان مصوب شد، مصوباتی هم به صورت
اختصاصی براي شهرستان ها، روستاها و سایر مناطق استان در این سفر نظارتی وجود داشت که پیگیري تامین اعتبار یا ردیف بودجه

 
اختصاصی و یا معرفی به گروه هاي جهادي با زمان بندي مشخص و تعیین ناظر بر اي هر کدام پیش بینی و اعلام شده است. 

نظارت هاي میدانی رئیس مجلس به استان هاي دیگر نیز ادامه خواهد داشت بر همین اساس خبرگزاري فارس علاوه بر اطلاع رسانی
درباره جزئیات این سفرها، اجراي مصوبات، تصمیمات و توافقات این سفرها را پیگیري خواهد کرد.



از ایجاد 42 رشته جدید تحصیلی تا راه اندازي 6 آزمایشگاه و پژوهشکده/

59 انجمن علمی دانشجویی فعال شدند

منبع: آناشماره خبر:  120  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي ایجاد 42 رشته جدید تحصیلی با تأکید بر میان رشته اي ها، راه اندازي 6
آزمایشگاه و پژوهشکده و بازار فناوري و نوآوري شهید قاسم سلیمانی را ازجمله دستاوردهاي یک سال اخیر این دانشگاه

دانست.

 
 

رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي ایجاد 42 رشته جدید تحصیلی با تأکید بر میان رشته اي ها، راه اندازي 6 آزمایشگاه و
پژوهشکده و بازار فناوري و نوآوري شهید قاسم سلیمانی را ازجمله دستاوردهاي یک سال اخیر این دانشگاه دانست. گروه استان هاي
خبرگزاري آنا؛ بیش از یک سال از انتصاب حسین کلانتري خلیل آباد به سرپرستی دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي و واحد اراك
(شهریور 98) می گذرد. این دانشگاه در یک سال اخیر در حوزه هاي مختلف با تحولات و تحرکات علمی، پژوهشی و فرهنگی زیادي

 
مواجه بوده است. 

خبرنگار آنا در اراك براي بررسی عملکرد این دانشگاه در یک سال گذشته در حوزه هاي آموزشی و پژوهشی، عمرانی، آموزش هاي
عمومی و مهارتی(سما)، پزشکی و دیگر حوزه ها با حسین کلانتري خلیل آباد رئیس دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي و واحد اراك

 
گفتگو کرده است که مشروح بخش نخست آن در پی می آید. 

آنا: دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي در یک سال اخیر در حوزه هاي آموزشی و پژوهشی چه برنامه ها و دستاوردهایی داشته است؟ 

کلانتري: از فعالیت هاي اصلی دانشگاه، آموزش و پژوهش است که در این راستا اقدامات خوبی انجام شده است. اخذ مجوز ایجاد 42
رشته جدید با تأکید بر میان رشته اي ها در استان مرکزي، جذب 7 هزار و 373 دانشجوي جدید در واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی
استان مرکزي، تعریف، طراحی و ارسال سه دانشکده موضوعی جدید (هنر و معماري، کارآفرین، فرهنگ و ارتباطات اجتماعی)، پایش
و آمایش رشته هاي دانشگاه در مقطع کارشناسی و کارشناسی ارشد و دکتري، ساماندهی شوراها و کمیسیون هاي آموزشی، جابه

 
جایی و انتقال اعضاي هیئت علمی ازجمله فعالیت ها و دستاوردهاي حوزه آموزشی این دانشگاه به شمار می آید. 

برگزاري کلاس هاي مجازي در ترم تابستان براي هزار و 500 دانشجو، راه اندازي مرکز آزمون و برگزاري چهار آزمون EPT ویژه



دانشجویان دکتري (700 نفر)، آزمون ارتقاي سازمان نظام مهندسی (3 هزار و 200 نفر)، آزمون هاي استخدامی دهیاري ها و ... (5
هزار و 200 نفر)، برگزاري آزمون ارشد با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و رعایت فاصله گذاري اجتماعی در واحد اراك و برگزاري
کنکور سراسري در مجموعه گروه هاي آموزشی علوم انسانی و علوم تجربی در دو روز با 2 هزار داوطلب در سه حوزه امتحانی با رعایت

 
پروتکل هاي بهداشتی و رعایت فاصله گذاري اجتماعی در واحد اراك از دیگر اقدامات سال گذشته در حوزه آموزش بوده است. 

 
راه اندازي 6 آزمایشگاه و پژوهشکده در واحد اراك 

اخذ مجوز و راه اندازي 6 آزمایشگاه و پژوهشکده در واحد اراك (راه اندازي پژوهشکده علوم گیاهی کاربردي، راه اندازي مرکز
تحقیقاتی امنیت غذایی، اخذ مجوز و راه اندازي دبیرخانه کنسرسیوم امنیت غذایی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اراك، اخذ مجوز و راه
اندازي مرکز تحقیقاتی علوم اعصاب کاربردي، اخذ مجوز آزمایشگاه غذا و دارو دانشگاه آزاد اسلامی اراك، اخذ مجوز فعالیت آزمایشگاه

 
معتمد محیط زیست دانشگاه آزاد اسلامی اراك) از اقدامات حوزه پژوهشی است. 

اخذ مجوز دبیرخانه کمیسیون امنیت غذایی کشور، انتشار 460 مقاله ISI و علمی پژوهشی در واحدهاي دانشگاه آزاد اسلامی استان
مرکزي، انعقاد 15 قرارداد طرح پژوهشی برون دانشگاهی به مبلغ بالغ بر 20 میلیارد ریال در دانشگاه آزاد اسلامی واحد اراك، تأیید
یک مورد ثبت اختراع و یک شرکت دانش بنیان در دانشگاه آزاد اسلامی واحد اراك و ثبت یک شرکت دانش بنیان در دانشگاه آزاد
اسلامی واحد ساوه و امضاي 29 فقره تفاهم نامه همکاري با دستگاه هاي اجرایی دانشگاه ها در واحد اراك از دیگر اقدامات و فعالیت

 
هاي حوزه پژوهش هستند. 

 
59 انجمن علمی دانشجویی در استان مرکزي فعال شد 

از دیگر برنامه ها و اقدامات حوزه پژوهشی می توان فعال کردن تعداد 59 انجمن علمی دانشجویی در دانشگاه آزاد اسلامی استان
مرکزي، پیگیري امور دفاع بیش از 420 رساله دکتري و هزار و 300 پایان نامه کارشناسی ارشد در استان، حمایت از تعداد 10 نشریه
فعال دانشجویی در سطح دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي، اخذ شابک کتاب هاي منتشرشده دانشگاه از سازمان مرکزي، اخذ
فیپاي کتاب هاي تأییدشده در شوراي انتشارات از کتابخانه ملی و عقد قرارداد حق التألیف با مؤلفان و مترجمان کتاب ها، چاپ 36
جلد کتاب تألیف شده در سطح دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي و برنامه ریزي براي راه اندازي آزمایشگاه مرجع در استان را نام

 
برد. 

پیگیري و اخذ گواهینامه کالیبراسیون تجهیزات پیشرفته آزمایشگاهی، برگزاري رویداد استارت آپی، مسابقه طراحی وب سایت، کافه
کارآفرینی، کارگاه پویش کارآفرینی، معرفی دانشجویان به صنایع براي مهارت آموزي و اشتغال (312 نفر)، کسب رتبه بین المللی
مجله مکانیک دانشگاه آزاد اسلامی واحد اراك، کسب رتبه (ب) مجله ریاضیات مالی دانشگاه آزاد اسلامی واحد اراك از وزارت علوم،
تحقیقات و فناوري و برگزاري کلاس هاي مجازي در ترم 2-99-98 براي 21 هزار و 700 نفر از برنامه ها و اقدامات انجام شده دیگر

 
در حوزه پژوهشی دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي محسوب می شود. 

از اقدامات دیگر در حوزه پژوهش می توان برگزاري پیش نشست کنفرانس ملی علل و پیامدهاي فقر فرهنگی و فرهنگ فقر در سیره
حضرت علی(ع) در مرداد 99، اخذ مجوز برگزاري کنفرانس ملی کووید-19، دستاوردها، تهدیدها و فرصت هاي پیش رو با همکاري
دانشگاه علوم پزشکی اراك در آبان ماه 99، پیگیري و ایجاد دسترسی به سامانه ساتع براي اخذ پروژه هاي تحقیقاتی استادان دانشگاه
آزاد اسلامی، پیگیري و ایجاد دسترسی به سامانه ستاد ایران براي شرکت در مناقصات و اخذ پروژه براي دانشگاه آزاد اسلامی استان
مرکزي، برگزاري نمایشگاه پژوهش و فناوري دانشگاه هاي آزاد اسلامی استان مرکزي در واحد اراك با حضور دکتر طهرانچی را نام



 
کرد. 

شرکت در نمایشگاه هفته پژوهش سال 98 استان در دانشگاه صنعتی اراك، شرکت در نمایشگاه فناوري و نوآوري دانشگاه هاي سراسر
کشور در تهران، تشکیل تیم هاي پروژه یاب تخصصی در واحد اراك، تشکیل کارگروه تخصصی معادن در استان مرکزي، فعال سازي و
بازدید استادان از صنایع و کارخانجات استان در قالب تورهاي صنعت از قبیل شرکت آونگان، پارس دکل گستر، شایان برق، واگن
پارس، شرکت صنعتی گام، نیروگاه شازند، هپکو، آلومینیوم سازي، ماشین سازي و ...، فعال کردن بازدیدهاي دانشجویی از صنایع
استان مانند کارگاه تعمیر ترانسفورماتوهاي شرکت توزیع برق استان، پست GIS 63/20 اراك، پست فوق توزیع برق اراك 4، پست

 
انتقال برق اراك 2 و ... هم از دیگر اقدامات در حوزه پژوهش بوده است. 

آنا: فعالیت ها و اقدامات یک سال اخیر دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي در حوزه عمرانی، املاك و مستغلات را چگونه ارزیابی می

 
کنید؟ 

کلانتري: از فعالیت هاي دانشگاه آزاد اسلامی مرکزي در یک سال اخیر در حوزه عمرانی را می توان راه اندازي استخر دانشگاه پس از
دو سال تعطیلی، تعمیر موتورخانه مرکزي، گواهی پایان کار مجتمع قائم مقام فراهانی، تحویل قطعی المان شهداي خمین، تهیه
صورت وضعیت و تحویل قطعی ساختمان آزمایشگاه رازي، تعمیر، نقاشی، ایزوگام و تعمیر تأسیسات و شیرآلات خوابگاه شهید قاسم
سلیمانی، مجزاسازي فضاهاي ورزشی براي درآمدزایی غیرشهریه اي، اخذ گواهی استاندارد آسانسورها، تعمیر پیاده رو و محوطه سایت
شهرك دانشگاهی، اجراي لوله کشی تحت فشار بارانی به مساحت حدود 13 هکتار در شهرك دانشگاهی فلق و بهسازي و نوسازي

 
کامل ساختمان پروفسور حسابی به ارزش 25 میلیارد ریال و تغییر کاربري به سراي نوآوري تکنولوژي نساجی نام برد. 

 
ابطال رأي خلع ید سایت فلسطین واحد ساوه به ارزش بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال 

 
 

بهسازي و نوسازي کامل ساختمان حضرت امام (ره) به ارزش بیش از 40 میلیارد ریال و تغییر کاربري به ستاد مرکزي بازار نوآوري،
بهسازي و نوسازي فضاي ورودي مجتمع قائم مقام فراهانی (بازار فناوري و نوآوري شهید قاسم سلیمانی)، عقد توافق نامه احداث 98
مترمربع فضاي طبقه همکف خوابگاه شهید سلیمانی به فضاي تجاري، تعمیر و تعویض لوله هاي دیگ آب گرم موتورخانه مسجد،
خرید و تعویض لوله هاي گرمایش ساختمان علوم پزشکی، جوشکاري دیگ پنج تن و راه اندازي مجدد دیگ آب گرم موتورخانه
مرکزي، شست وشو و جمع آوري لوله هاي ورودي به تمام کولرهاي آبی ساختمان ها، تعمیر اساسی چیلر ساختمان علوم انسانی 2 و
تالار فردوسی، شست وشوي کندانسور چیلر ساختمان اداري شماره یک، تعمیر برج روشنایی در میدان اصلی دانشگاه روبه روي
ساختمان مدیریت، تعمیرات تابلوهاي برق در محوطه دانشگاه و موتورخانه مسجد، پیگیري املاك و مستغلات واحدهاي استان به ویژه



واحدها ساوه، محلات، تفرش، فراهان، شازند، زرندیه، آشتیان و ...، پیگیري و اخذ حکم قطعی مبنی بر ابطال رأي خلع ید سایت
فلسطین واحد ساوه به ارزش بالغ بر 2 هزار میلیارد ریال و سایت آموزشی واحد محلات به ارزش 25 میلیارد ریال از دیگر فعالیت

 
هاي دانشگاه آزاد اسلامی استان در یک سال اخیر است. 

 
آنا: فعالیت هاي معاونت آموزش هاي عمومی و مهارتی (سما) در دانشگاه آزاد استان مرکزي در یک سال گذشته را شرح دهید. 

کلانتري: حوزه آموزش هاي عمومی و مهارتی یکی دیگر از فعالیت هاي این دانشگاه به شمار می رود که در این زمینه 37 گروه و
تشکل در مراکز آموزشی سماي استان اقداماتی مانند برگزاري دوره هاي مختلف آموزشی کوتاه مدت، برگزاري کلاس هاي اوقات
فراغت تابستانی (علمی، پژوهشی، ورزشی و فرهنگی)، ایجاد پانسیون مطالعاتی دخترانه و پسرانه سما واحد اراك، راه اندازي آموزشگاه
علمی آزاد دخترانه سماي واحد اراك، انجام پروژه مهر در کل مدارس اراك و استان، تلاش براي راه اندازي مجتمع آب درمانی و

 
برگزاري آزمون هاي استخدامی کشوري، پتروشیمی، دهیاران و ... را انجام می دهند. 

 
اجراي 30 فعالیت علمی دانش آموزي در مراکز سما 

ارزیابی کیفی مدارس سماي استان، اجراي طرح بوم در مدارس ابتدایی و دبیرستان دوره اول مدارس استان، برگزاري جشن تکلیف در
مدارس ابتدایی دخترانه و متوسطه دوره اول پسرانه، راه اندازي اتاق انجمن مدارس، برگزاري مسابقات مختلف دانش آموزي و
دانشجویی در زمینه هاي هنري، مهارتی، آموزشی و پژوهشی، برگزاري نمایشگاه هاي مختلف عکس و کتاب، فعال کردن مرکز مشاوره
دانشجویی، رنگ آمیزي و بهسازي مدارس سما، تجهیز و گسترش فضاي آموزشی و کارگاهی مدارس سما با توجه به افزایش جمعیت
دانش آموزي، راه اندازي مرکز خلاقیت و بازي مدارس ابتدایی سما 1، بسترسازي سراي نوآوري دانش آموزي (مرکز فناوري علوم)، راه
اندازي مرکز اختلال یادگیري سما، اجراي 30 فعالیت علمی دانش آموزي در مراکز سماي اراك، خمین و ساوه و اخذ مجوز مدارس

 
مهارتی بورس و ورزش در اراك و حسابداري در ساوه از برنامه هاي حوزه آموزش هاي عمومی و مهارتی سما بوده است. 

انعقاد تفاهم نامه با شوراي رفاه کارکنان وزارت نیرو در استان مرکزي به منظور افزایش جذب دانش آموز و ...، جذب 130 دانش آموز
هنرستانی در قالب طرح خرید خدمات آموزشی آموزش و پرورش، برگزاري نمایشگاه آیین هاي سرزمین من و دستاوردهاي مهارت
آموزي دانش آموزان مدارس سما، راه اندازي سینماي دانش آموزي در تالار ولایت دانشگاه، اتاق تولید محتوا در هنرستان دخترانه، راه
اندازي هنرستان دخترانه در اراك و راه اندازي متوسطه اول دخترانه در خمین از دیگر برنامه هاي حوزه سما در استان مرکزي بوده

 
است. 

 
آنا: از فعالیت ها و دستاوردهاي یکساله حوزه پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی استان مرکزي بگویید. 

کلانتري: موضوع سلامت و پزشکی براي جوامع به ویژه کشور ما اهمیت زیادي دارد و در این زمینه سعی کردیم با کمک همکاران
اقدامات خوبی را بسترسازي کنیم، ازجمله این اقدامات راه اندازي سه مرکز بالینی، برگزاري دوره هاي آموزشی کوتاه مدت علوم
پزشکی ازجمله دوره تزریقات در دو نوبت با هدف درآمدزایی، اخذ مجوز راه اندازي مرکز رشد سلامت و فناوري اطلاعات در دانشگاه
آزاد اسلامی اراك، عقد قرارداد برون دانشگاهی با شرکت داروسازي بهسا، انعقاد قرارداد همکاري در برگزاري دوره هاي آموزشی حوزه
علوم پزشکی با جمعیت هلال احمر استان مرکزي در دي ماه سال جاري و هماهنگی به منظور توسعه همکاري هاي برون دانشگاهی
و افزایش درآمدهاي غیرشهریه اي دانشگاه، انعقاد تفاهم نامه همکاري هاي مشترك علمی آموزشی و تحقیقاتی با جمعیت هلال احمر

 
استان مرکزي در آذر سال جاري برخی از اقدامات در این حوزه است. 



 
اخذ موافقت اصولی آزمایشگاه تشخیص طبی ویروس کرونا 

پیگیري براي راه اندازي دو رشته تحصیلی در مقاطع کارشناسی و کارشناسی ارشد شامل بیوتکنولوژي پزشکی، فناوري اطلاعات،
برگزاري چهار جلسه کمیته اخلاق پزشکی، برگزاري نخستین دوره کوتاه مدت تکنیک هاي کاربردي علوم آزمایشگاهی با همکاري
جهاد دانشگاهی استان و آماده سازي دانشجویان واحدهاي مجري علوم پزشکی در منطقه 6 آمایشی دانشگاه آزاد اسلامی براي شرکت
در دوازدهمین المپیاد کشوري دانشجویان علوم پزشکی، اخذ مجوز آموزشگاه بهداشت اصناف، اخذ موافقت اصولی آزمایشگاه تشخیص
طبی ویروس کرونا، کاشت بیش از سه هکتار گیاهان دارویی، تولید مواد ضدعفونی کننده براي مصارف داخلی در کارگاه گیاهان
دارویی، اخذ مجوز مرکز تحقیقات علوم اعصاب کاربردي، راه اندازي مرکز خدمات پرستاري و پیگیري در راستاي راه اندازي دانشکده

 
داروسازي از عمده ترین اقدامات در این بخش بوده است. 

انتهاي پیام/4103/4062/



(بدون تیتر)
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نماینده مردم ساري و میاندرود: 

 
از زمین به عنوان یک فرصت استفاده شود 

طرح ممنوعیت تغییر کاربري اراضی کشاورزي به صورت دوفوریتی قرار است در مجلس موردبحث و بررسی قرار گیرد تا از زمین به

 
عنوان فرصت مورداستفاده شود. 

علی بابایی کارنامی در جلسه کارگروه تسهیل تولید در استان مازندران، گفت: سیاست هاي پولی و مالی کشور باید طوري تنظیم شود

 
که بنگاه هاي اقتصادي مورد حمایت قرار گیرند. 

وي افزود: طرح ممنوعیت تغییر کاربري اراضی کشاورزي به صورت دوفوریتی قرار است در مجلس مورد بحث و بررسی قرار گیرد تا از

 
زمین به عنوان فرصت استفاده شود. 

نماینده مردم ساري و میاندورود در مجلس شوراي اسلامی بابیان اینکه وزارت تعاون به تنهایی متولی بخش اشتغال نیست، گفت:

 
براي توسعه اشتغال نیاز به همراهی همه دستگاه هاي اجرایی داریم. 

وي با اشاره به دغدغه اشتغال و تأکید بر کاهش نرخ بیکاري افزود: کاهش نرخ بیکاري دغدغه همه مردم است تا پایان این دولت باید

 
زیرساخت هاي ویژه توسعه استان طراحی شود. 

بابایی کارنامی تصریح کرد: با توجه به مشکلاتی که در مازندران براي تأمین زمین وجود دارد باید مدل توسعه اقتصادي در استان

 
مطرح شود که مختص این 

 
استان باشد. 

وي بابیان اینکه از صندوق کارآفرینی امید توقع داریم که منابع مناسب را در اختیار استان قرار دهد، ادامه دارد: مرکز استان مازندران
سه واحد تولیدي (چوب فریم، نکا چوب و صنایع چوب و کاغذ) دارد که به دلیل ضعف زیرساخت هاي از حداکثر ظرفیت خویش بهره

 
برداري نمی کنند. 

 
بابایی ادامه داد: در حمایت از شالیکوبی داران و صنایع تبدیلی اشکالات فراوانی وجود دارد که در اختیار استان و استانداري نیست. 

نماینده مردم ساري و میاندرود در خانه ملت گفت: واحدهاي دخانی استان مازندران نیاز به زیرساخت ها و سیاست گذاري هاي
حمایتی دارند. سهم 7 هزار میلیارد تومانی دخانیات مازندران از 35 هزار تومان آورده مالی که در بازار کشور وجود دارد بسیار کم

 
است. 

 
معرفی شهردار جدید نکا معرفی شد 

موسی خلیلی که تا چندي پیش معاون شهردار نکا بود و از حدود بیش از دو هفته گذشته با عنوان سرپرست شهرداري نکا انتخاب

 
شده بود، با راي اعضاي شوراي اسلامی شهر نکا به عنوان شهردار نکا معرفی شد. 

موسی خلیلی، با توجه به مصوبه شوراي اسلامی شهر نکا و راي کمیته انطباق با برکناري سیدمهدي احمدي شهردار نکا به عنوان

 
سرپرست شهرداري نکا انتخاب شده بود. 

سید مهدي احمدي بعد از گذشت حدود 37 ماه با مصوبه شوراي اسلامی شهر نکا و راي کمیته انطباق برکنار شد و علت برکناري وي



 
عدم سکونت وي در شهر نکا اعلام 

 
شده است. 

بالاخره با گذشت حدود دو هفته از عزل سیدمهدي احمدي شهردار سابق نکا، اعضاي شورا، 30 مهرماه، در جلسه اي «موسی خلیلی»

 
را به عنوان شهردار جدید نکا 

 
انتخاب کردند. 

 
بازدید فرماندار گالیکش 

 
از مجتمع فرهنگی هنري 

ابراهیم کریمی معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري گلستان با همراهی عادله کشمیري مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی
گلستان، علی اصغر میرزایی فرماندار گالیکش و جمعی از مدیران شهرستانی از پروژه در حال ساخت مجتمع فرهنگی هنري گالیکش

 
بازدید و درباره روند و چگونگی تسریع در پایان ساخت پروژه به گفت وگو و تبادل نظر پرداختند. 

یادآوري می شود ساخت این پروژه از مطالبات اهالی فرهنگ و هنر شهرستان گالیکش است و امید است به زودي قابل بهره برداري
شده و کمبود سرانه فرهنگی و هنري شهرستان جبران شود.



(بدون تیتر)
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آغاز اعطاي 

 
تسهیلات حمایتی 

 
براي تثبیت 

 
فرصت هاي شغلی 

اعطاي تسهیلات حمایتی براي حفظ و تثبیت فرصت هاي شغلی بخش با کارمزد 4درصد و عاملیت صندوق کارآفرینی امید آغاز شد.

 
میزان کلی این تسهیلات که با اصلاح تفاهم نامه تبصره 18 سال 97 ویژه بحران کرونا اصلاح شد، 224 میلیارد تومان است. 

تسهیلات حمایتی به کسب و کارهاي فرهنگی، هنري و رسانه اي طبق برش استانی اختصاص داده شده است، چگونگی این تخصیص
در شیوه نامه ها و کاربرگ هاي معاونت ها، سازمان سینمایی و مرکز رسانه هاي دیجیتال آمده و بر روي سامانه تحفه بارگذاري شده

 
است. 

شایان ذکر است جذب به هنگام این تسهیلات، امکان تجدید دریافت تسهیلاتی دیگر را نیز فراهم می کند، همچنین رعایت مفاد

 
شیوه نامه ابلاغی صندوق کارآفرینی امید که در سامانه تحفه نیز درج شده، ضروري است. 

جهت کسب اطلاعات بیشتر به سامانه تحفه https://tohfeh.farhang.gov.ir مراجعه فرمایید.



استاندار کرمان: احیاي اماکن وقفی تاریخی در اولویت قرار گیرد
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کرمان - ایرنا - استاندار گفت: احیاي اماکن وقفی داراي ارزش تاریخی و میراثی باید در اولویت قرار گیرد تا به عنوان مراکز
اقتصادي از آنها استفاده شود.

کرمان - ایرنا - استاندار گفت: احیاي اماکن وقفی داراي
ارزش تاریخی و میراثی باید در اولویت قرار گیرد تا به

 
عنوان مراکز اقتصادي از آنها استفاده شود. 

به گزارش ایرنا، محمدجواد فدائی روز شنبه در دیدار
مدیرکل و مدیران اوقاف و امور خیریه استان به مناسبت
دهه وقف با وي هفته وقف را فرصتی براي بازنگري در
وضعیت و ظرفیت هاي وقفیات و افزایش درآمدهاي استان

کرمان دانست و افزود: به رغم مشکلات ناشی از شیوع کرونا فرصت هاي بسیاري در راستاي سرمایه گذاري و ایجاد مشاغل خرد به

 
ویژه در روستاها وجود دارد و باید در خصوص جایگاه وقف در جامعه اقدامات مطالعاتی انجام شود. 

مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان کرمان نیز ایجاد درآمد پایدار را از اولویت هاي اوقاف در این استان برشمرد و گفت: استفاده از
ظرفیت موقوفات براي ایجاد اشتغال و درآمدزایی از سیاست هاي سازمان اوقاف در کشور است و در این راستا در کرمان نیز افزایش
بازدهی موقوفات از جمله باغ هاي پسته، پرورش دام هاي داراي نژاد اصیل، سند دار کردن موقوفات تاریخی و احیاي موقافات تاریخی

 
در دستور کار است. 

حجت الاسلام جلالی افزود: کرونا مشکلات زیادي را براي درآمدهاي وقف در استان ایجاد کرده اما به رغم این شرایط تاکنون بیش از

 
11 هزار بسته معیشتی در قالب سه مرحله کمک مومنانه در اختیار محرومان قرار گرفته است. 

 
برچسب ها 

 
- خبرگزاري جمهوري اسلامی 

 
- محمد جواد فدایی 

- کرمان



به نام محیط زیست، به کام شهرداري ها؟
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قم ـ ایرنا ـ به دنبال تصویب یک فوریت طرح لغو دریافت بخشی از عوارض آلایندگی توسط سازمان حفاظت محیط زیست
براي ارائه تسهیلات به واحدهاي آلاینده صنعتی و شرکت هاي دانش بنیان، نگرانی هایی میان کارشناسان و فعالان زیست

محیطی ایجاد شده است.

قم ـ ایرنا ـ به دنبال تصویب یک فوریت طرح لغو دریافت
بخشی از عوارض آلایندگی توسط سازمان حفاظت محیط
زیست براي ارائه تسهیلات به واحدهاي آلاینده صنعتی و
شرکت هاي دانش بنیان، نگرانی هایی میان کارشناسان و

 
فعالان زیست محیطی ایجاد شده است. 

تعدادي از دست اندرکاران و کارشناسان حوزه محیط
زیست روز شنبه در تماس با ایرنا اعلام کردند که بر اساس
تبصره یک ماده 38 قانون مالیات بر ارزش افزوده،
واحدهاي تولیدي آلاینده محیط زیست که استانداردها و

ضوابط زیست محیطی را رعایت نمی کنند، طبق تشخیص و اعلام سازمان حفاظت محیط زیست، علاوه بر مالیات و عوارض متعلق

 
موضوع این قانون، مشمول پرداخت یک درصد از قیمت فروش به عنوان عوارض آلایندگی هستند. 

به گفته آنان، در قانون بودجه سال 99 براي نخستین بار پس از حدود 18 سال، یک سوم از این عوارض آلایندگی به صندوق ملی
محیط زیست اختصاص یافت تا صرف اعطاي تسهیلات مالی براي کاهش آلودگی هاي زیست محیطی و جلوگیري از تخریب محیط
زیست شود، اعتباري که پیش از این به صورت کامل در اختیار شهرداري ها قرار داشت، اما به نظر بسیاري از مسؤولان و کارشناسان،

 
بدون هیچگونه نظارتی در حوزه هاي غیر محیط زیستی هزینه شده است. 

این کارشناسان گفتند: اکنون نمایندگان مجلس یازدهم یک فوریت طرحی را تصویب کرده اند که در صورت نهایی شدن، سهم
صندوق ملی محیط زیست از عوارض آلایندگی حذف شده و این اعتبارات بار دیگر به دامان شهرداري ها و دهیاري ها بازمی گردد تا

 
به زعم نمایندگان، موجب کاهش ارایه خدمات شهري و نارضایتی شهروندان و روستاییان نشود. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در همین پیوند در گفتگو با خبرنگار ایرنا تاکید کرد: سازمان حفاظت محیط زیست به عنوان
مرجع شناسایی و معرفی واحدهاي آلاینده صنعتی به سازمان امور مالیاتی، هیچگاه از عوارض آلایندگی سهمی نداشته، در حالی که

 
این اعتبارات در شهرداري ها و دهیاري ها، صرف هزینه هاي جاري و عمرانی می شود. 

سید رضا موسوي مشکینی با اشاره به نظارت کامل بر عملکرد صندوق ملی محیط زیست، خاطرنشان کرد: با اختصاص 35 درصد از
عوارض آلایندگی به این صندوق، تسهیلات لازم براي نصب تجهیزات کنترل آلودگی هوا، پساب و پسماند به واحدهاي آلاینده صنعتی



تعلق می گرفت و مراکز علمی و شرکت هاي فن آور و دانش بنیان نیز می توانستند در ارائه راهکارهاي علمی و عملیاتی در این رابطه

 
مشارکت جدي داشته باشند. 

وي در ادامه افزود: این اقدام در حالی است که در استان قم 55 واحد و در کل کشور بیش از 12 هزار واحد آلاینده صنعتی وجود
دارد که با توجه به مشکلات متعدد اقتصادي و هزینه هاي سرسام آور، قادر به حل معضلات زیست محیطی خود و نصب تجهیزات
کنترل آلودگی نبوده و در صورت ادامه فعالیت که در راستاي حمایت از تولید و اشتغال ضرورتی اجتناب ناپذیر است، سلامت عمومی

 
جامعه به شدت در معرض خطر قرار می گیرد. 

وي همچنین سرنوشت نامعلوم طرح هاي زیست محیطی با حذف سهم صندوق ملی محیط زیست را مورد توجه قرار داد و گفت: اگر
این طرح در صحن مجلس شوراي اسلامی تصویب شود، طرح هایی که براي حل معضلات پسماند و پساب وجود داشته، رها خواهد

 
شد و فرصت مناسب براي اشتغالزایی و فعالیت شرکت هاي دانش بنیان نیز از میان می رود. 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم در پایان با اشاره به اصل 50 قانون اساسی و ابلاغ سیاست هاي کلی محیط زیست از سوي
مقام معظم رهبري، تصریح کرد: اعتبارات و تجهیزات سازمان حفاظت محیط زیست بسیار حداقلی بوده و همه مسؤولان و دلسوزان

 
نظام باید براي نجات محیط زیست کشورمان، نسبت به اینگونه مسائل دغدغه هاي جدي داشته باشند./ 

 
برچسب ها 

 
- سازمان امور مالیاتی کشور 

 
- سازمان حفاظت محیط زیست 

 
- قم 

 
- مجلس یازدهم 

 
- واحدهاي آلاینده 

- صندوق ملی محیط زیست



فتورمان ـ به امید شهدا| ''عامو رحیم''؛ معلمی که قلوب رزمندگان را

فرماندهی کرد/ ''شهید آنجفی'' نخبه دوران دفاع مقدس استان مرکزي +

فیلم

منبع: تسنیمشماره خبر:  125  |  تاریخ: 1399/08/03

گروه استان ها- سردار شهید رحیم آنجفی نخبه دوران دفاع مقدس و معلم فرماندهی بود که به دلیل صمیمیت رزمندگان،
وي را با لهجه اراکی "عامو رحیم" صدا می کردند.

 
 

گروه استان ها- سردار شهید رحیم آنجفی نخبه دوران دفاع مقدس و معلم فرماندهی بود که به دلیل صمیمیت رزمندگان، وي را با

 
لهجه اراکی ""عامو رحیم"" صدا می کردند. - اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از اراك، دفاع مقدس چشمه اي جوشان از معارف و آموزه هاي دینی رزمندگانی بود که در مکتب پاك

 
امام راحل درس خوانده و در حماسه اي عاشورایی بار دیگر علم عشق حسینی را در بلنداي جهان به اهتزاز درآوردند. 

به منظور معرفی بهتر سیره پاك شهداي گلگون کفن دفاع مقدس خبرگزاري تسنیم در پرونده ویژه اي در آغاز هر هفته با عنوان "به

 
امید شهدا" به معرفی یکی از شهداي شاخص دوران دفاع مقدس استان مرکزي خواهد پرداخت. 

فتورمان ـ به امید شهدا| "کاوه نبیري" پهلوان شهید سرزمین آفتاب / سردار مجاهدي که براي مبارزه مرز و جغرافیا نمی شناخت +

 
فیلم 

این بار، سخن از سرداري شجاع، دلیري متواضع و محبوب دل  هاي سربازان اسلام است که عاشق اهل بیت عصمت و طهارت(ع) بود و

 
ساده زیست که با چهره اي آرام و لبخندي متین الگوي جوانان بود. 

 
از اراك تا آذربایجان شرقی، براي تعلیم و تربیت کودکان 

سردار شهید رحیم آنجفی در یکی از روستاهاي اراك به نام مرزیجران در دهم اردیبهشت ماه 1332 در خانواده  اي مذهبی چشم به
جهان گشود، شش ساله بود که محیط مدرسه را درك کرد و بسیاري از سجایاي اخلاقی از همان دوران طفولیت در وي دیده می  شد.



سپس براي ادامه تحصیل راهی شهر اراك شد، جدیت او در تحصیل تا آنجا بود که هر روز 6 کیلومتر فاصله روستا تا شهر را گاه پیاده

 
و گاه با وسایل نقلیه می  پیمود و در کلاس حاضر می  شد. 

هم زمان با تکلیف مدرسه، پدر را در کشاورزي و مادر را در امور خانه، یاري می  کرد و با وجود تنگ دستی و مشکلات مادي،

 
تحصیلات متوسطه را در رشته علوم انسانی به پایان رساند. 

رحیم از هوش و استعداد خوبی برخوردار بود اما مشکلات و نبود امکانات مانع ورود او به دانشگاه شد، بنابراین به سربازي اعزام شد و

 
در لباس سپاهی  دانش، در روستاهاي آذربایجان شرقی دلسوزانه به تعلیم و تربیت کودکان پرداخت. 

بعد از اتمام سربازي، شغل مقدس معلمی را انتخاب کرد و عازم روستاهاي اراك شد، سال دوم معلمی بود که موفق شد به رشته

 
ادبیات عرب دانشگاه تهران راه یابد. 

 
همراه شدن با جریان انقلاب اسلامی از دوران دانشجویی 

شهید آنجفی در خاطراتش می گوید از سال دوم دانشگاه، مسیر زندگی  اش به کلی عوض شده و با بسیاري از دانشجویان مذهبی که
کارشان مبارزه با رژیم بود ارتباط برقرار کرده است، به طوري که وي هر بار که به اراك باز می  گشت، یک ساك پر از کتاب  هاي

 
مذهبی و سیاسی با خود داشت. 

روشنگري را از خانواده کوچک خود آغاز و سپس به دوستان و خویشاوندان گسترش داد، هر جایی که او حضور داشت عکس  ها،

 
اعلامیه  ها و نوارهاي سخنرانی امام خمینی(ره) و دیگر مبارزان انقلاب اسلامی مشاهده می  شد. 

 
نقش موثر شهید آنجفی در تشکیل کمیته در مسجد آقاضیاالدین اراك 

پس از پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامی در بهمن ماه 1357 از اولین نیروهاي انقلابی بود که براي تشکیل کمیته در محل مسجد آقا
ضیاءالدین اراك تلاش کرد، کسانی که سال  هاي اول پیروزي را به یاد دارند، به خوبی نقش نیرو هاي آگاه و فعال و دلسوزي مانند

 
شهید رحیم  آنجفی را درك می  کنند. 

وي در روزگار مظلومیت حزب االله، خون دل بسیار خورد و تا آنجا که در توان داشت با عناصر ضد انقلاب و لیبرال به ستیز برخاست،
بعد از اتمام تحصیلات دانشگاهی و دریافت مدرك لیسانس در رشته زبان و ادبیات عرب به شهر خود اراك بازگشت و ضمن همکاري

 
با سپاه، در دبیرستان هاي شهر نیز تدریس می  کرد. 

در این زمان از طرف سپاه به وي پیشنهاد قبول مسئولیت  هاي اجرایی داده شد اما شهید آنجفی از همه آن ها سر باز زد و در نهایت

 
پس از اصرار بسیار از طرف دوستانش، فرماندهی عملیات سپاه اراك را بر عهده گرفت. 

قبول مسئولیت هاي جدید براي وي به معنی انصراف از تدریس نبود و شهید آنجفی در همان حال نیز به تدریس اشتغال داشت و

 
براي تحقق اهداف انقلابی نظام، کوشا بود. 



چند روزي از آغاز دفاع مقدس نگذشته بود که رحیم آنجفی به همراه گروهی از دوستان سپاهی، به کرمانشاه عازم شد، پس از آن به
جبهه گیلانغرب رفت و بعد از مدتی براي سامان دادن به اعزام نیروهاي مردمی به اراك بازگشت اما گویا جبهه براي او دلپذیرتر بود،

 
زیرا توقف وي در اراك چندان طول نکشید و در رأس گروهی از نیروهاي سپاه پاسداران راهی جبهه سومار شد. 

 
گزارش ویدئویی| تشییع باشکوه پیکر جانباز دفاع مقدس در رشت / شهید خانجانی در کنار همرزمانش آرام گرفت 

قزوین| پیروزي در جنگ اقتصادي مستلزم احیاي روحیه رزمندگی است/ برخی سیاسیون خودباوري دوران دفاع مقدس را فراموش

 
کرده اند 

 
جشنواره بین المللی فیلم کودکان و نوجوانان| قهرمان پروري در آثار دفاع مقدس لازمه جذب مخاطبان نوجوان است 

 
عزیمت از جبهه هاي غرب کشور به جبهه هاي جنوب 

بعد از بازگشت از جبهه سومار به جنوب اعزام شد و در عملیات طریق  القدس و فتح بستان و پس از آن در عملیات  هاي فتح المبین،

 
بیت المقدس، رمضان و محرم شرکت کرد. 

از ویژگی  هاي بارز سردار شهید آنجفی، توفیق در برقراري ارتباط عاطفی با نیروها بود و تمام رزمندگان جبهه وي را دوست داشتند و

 
شهید آنجفی را «عمو رحیم» خطاب می کردند. 

حضور سردار شهید آنجفی امید آفرین و سخنانش نشاط آور بود و حضور وي در جبهه ها، گاه تا 9 ماه متوالی طول می کشید، در این
مدت حتی چند روزي هم به عقب باز نمی گشت به طوري که گاهی مادرش تنها در سپاه موفق به دیدار وي می شد و از اینکه می

 
دید فرزندش چنین عاشقانه در راه اهداف رهبر و انقلاب اسلامی تلاش می کند، خرسند بود. 

 
شهید آنجفی چند روز پس از عقد راهی جبهه شد 

به اصرار دوستان و خانواده، همسر برگزید اما چند روز پس از عقد دوباره راهی جبهه شد و در لشکر 17 علی بن ابی طالب(ع)
مسئولیت تیپ یکم را بر عهده گرفت، در همان زمان در عملیات والفجر 3 با شجاعت تمام در تک و پاتک  هاي دشمن در مهران،

 
هدایت تیپ را با لیاقت و دلیري انجام داد. 

گروهی از بسیجیان که شاهد رزم او در آن مناطق بودند، پس از شهادتش می گویند "در یکی از پاتک  هاي عراق که به منظور بازپس 
گیري مهران عمل کرد، عمو رحیم را دیدیم که با پاي برهنه و سر و صورت آشفته، دست هاي خود را بلند کرده و در حالی که در

 
محاصره گلوله  هاي توپ و تانک بود، گفت خدایا خودت این بچه  ها را که سربازان تو هستند یاري کن". 

بعد از همین عملیات بود که براي شرکت در مجلس ختم شهید ندیري به ساوه رفت و از آنجا براي ملاقات والدین خود به اراك آمد
اما این بار، وجودش همه نور بود و دوست داشتنی تر از همیشه بود طوري که بر لب  هایش تبسمی شیرین داشت و نگاهش سخن از

 
وداع داشت. 

 
شهادت در روز پنجم آبان 62 در پنجوین عراق 

هنگام بازگشت به جبهه این بار از هر دفعه شادتر بود، رفتنی که بازگشت نداشت و رفتنی که براي او وصال را به همراه داشت و قامتی

 
دیگر در بهشت حسین(ع) افراشته می  شد و یاري به یاران شهیدش می پیوست. 



عملیات والفجر 4 در پنجوین عراق آخرین حضور زمینی سردار شهید آنجفی بود که در پنجمین روز از آبان ماه 1362 با تیر دشمن

 
به شهادت رسید. 

پیکر مطهر شهید بر دوش هزاران نفر از مردم شهید پرور اراك در گلزار شهدا به خاك سپرده شد و هر پنجشنبه میعادگاه بسیجیانی

 
است که از قافله شهدا جا مانده اند. 



کمیسیونی که بدون استقبال نماینده هاي مجلس تشکیل شد/ آزمونی ضد فساد

برابر اعضاي کمسیون قضایی

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  126  |  تاریخ: 1399/08/03

 به گزارش خبرنگار پارلمانی خبرگزاري فارس، کمیسیون
قضایی ـ حقوقی یازدهمین مجلس شوراي اسلامی پس از 4 ماه بلاتکلیفی به علت عدم رغبت نمایندگان به عضویت در این
کمیسیون، سرانجام با راي نمایندگان مبنی بر دادن اختیار به هیئت رئیسه مجلس در خصوص تعیین حداقل تعداد اعضاي این
کمیسیون تشکیل شد. پس از تشکیل این کمیسیون 8 نفره تعیین اولویت هاي این کمیسیون در دستور کار اعضاي آن قرار گرفته

 
است. 

شروع به کار دیرهنگام کمیسیون قضایی ـ حقوقی به نسبت سایر کمیسیون ها و همچنین اهمیت بالاي مسائل و موضوعات ارجاعی
به این کمیسیون سختی کار اعضاي این کمیسیون را دو چندان کرده است. بنابراین انتظار می رود اعضاي این کمیسیون با حجم کار

 
بیشتر به مسائل و مشکلات این حوزه رسیدگی کنند. 

 
 

 
  

یکی از مطالبات مقام معظم رهبري در ارتباط تصویري با نمایندگان یازدهمین مجلس شوراي اسلامی توجه به مقوله اشتغال بود. بی

 
شک یکی از کارویژه هاي کمیسیون قضایی ـ حقوقی باید ایجاد فضاي مناسب براي اشتغال فارغ التحصیلان رشته حقوق باشد. 



بنابر اظهار نظر مرتضی شهبازي نیا رئیس اسبق اتحادیه سراسري کانون هاي وکلاي دادگستري تنها 10 درصد پرونده هاي قضائی در
محاکم با حضور وکیل بررسی می شوند. این آمار نشان دهنده هزینه بالاي استفاده از وکیل و محرومیت بخش عظیمی از مردم از

 
خدمات حقوقی است. 

از طرفی مطابق آمار اطلاعات شاخص هاي عمده بازار کار در سال 98، رشته حقوق با نرخ بیکاري 22 درصدي در رتبه پنجم
بیکارترین رشته هاي تحصیلی در ایران قرار دارد. این آمار در حالی به ثبت رسیده است که سالانه چیزي حدود 190000 نفر در
آزمون هاي کارآموزي وکالت مرکز وکلاي قوه قضائیه و کانون وکلاي دادگستري شرکت می کنند که تنها 10000 نفر از این شرکت

 
کنندگان موفق به پذیرفته شدن در این آزمون می شوند. 

 
 

 
  

حال این سوال مطرح می شود که با توجه به نیاز مبرم مردم به استفاده از وکیل از یک سو و وجود صف طویل داوطلبان اخذ پروانه

 
وکالت از سوي دیگر، چرا جذب وکیل با محدودیت هاي شدید مواجه است؟ 

براي ریشه یابی دلایل عدم توفیق کمیسیون قضائی ـ حقوقی در شکستن این انحصار و افزایش ظرفیت اشتغال در حرفه خدمات

 
حقوقی به تجربه شکست خورده مجلس دهم در این زمینه مراجعه می کنیم. 

در روزهاي پایانی سال 1396 طرحی موسوم به «طرح جامع آموزش و پذیرش وکالت» با هدف اصلاح بازار خدمات حقوقی و تامین

 
منافع عمومی مردم، در مجلس اعلام وصول شد. 

این طرح که به کمیسیون قضائی ـ حقوقی ارجاع شده بود، براي بررسی هاي بیشتر به کمیته اي به ریاست محمدعلی پورمختار
واگذار شد. اما با گذشت بیش از دو سال از اعلام وصول طرح «جامع پذیرش و آموزش وکالت» و در حالی که مجلس دهم به کار خود

 
پایان داد، هنوز هم گزارش کارگروه بررسی طرح منتشر نشده است! 

به عقیده کارشناسان «تعارض منافع» عامل اصلی رسوب این طرح در مجلس دهم بوده است. مطابق با ماده 8 لایحه استقلال کانون
هاي وکلاي دادگستري، « نمایندگان مجلس شوراي اسلامی با گذراندن یک دوره کامل نمایندگی که داراي لیسانس قضایی یا گواهی
پایان تحصیلات سطوح عالیه از حوزه علمیه قم و 5 سال سابقه کار قضایی در محاکم باشند» از شرکت در آزمون پروانه وکالت معاف



 
هستند. 

 
  

 
 

 
  

همین امکان دریافت پروانه وکالت بدون شرکت در آزمون انگیزه مهمی براي اعضاي کمیسیون قضائی ـ حقوقی است که از گسترش

 
این بازار ممانعت به عمل آورده و سعی در تثبیت انحصار در این بازار داشته باشند. 

بنابراین کمیسیون قضائی ـ حقوقی در مجلس یازدهم باید علاوه بر توجه به رفع انحصار از حرفه وکالت و تامین نیاز مردم به وکیل و
نیز اشتغالزایی در این حوزه به فرآیند حل این مسئله نیز دقت کند. تعارض منافع عامل شکست طرح در مجلس دهم بود، این مجلس

 
باید به این مقوله توجه جدي کرده و از سپردن این طرح به افراد داراي تعارض منافع خودداري کند. 

تشکیل کمیسیون مشترك بین کمیسیون هاي اقتصادي و قضائی ـ حقوقی می تواند یکی از راه کاري مدیریت تعارض منافع افراد در

 
بررسی این طرح باشد. 

انتهاي پیام/



وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد

منبع: دانشجوشماره خبر:  127  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري دانشجو، وزارت تعاون،
کار و رفاه اجتماعی با توجه به ظرفیت ایجاد شده در اصل
147 قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران، در نظر دارد از
توان علمی و تخصصی فارغ التحصیلان دانشگاهی در قالب
جذب نیرو هاي امریه (کارکنان وظیفه) براي ارائه خدمات
در حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي، کارآفرینی و رفاه در
مراکز استان ها و مناطق محروم و کمتر توسعه یافته کشور

 
اقدام کند. 

در این راستا اداره کل توسعه منابع انسانی - امور مشمولین، این وزارتخانه با همکاري ادارات کل اجرائی در استان ها در سال 1399
اقدام به جذب و به کارگیري تعدادي نیروي متخصص، نخبه و متعهد با مدرك تحصیلی لیسانس، فوق لیسانس و دکتري در قالب

 
طرح سرباز تعاون یار (سرباز امریه) در تاریخ اعزام 99/10/01 نموده است. 

متقاضیان امریه سربازي می توانند تا تاریخ 99/08/10 با مراجعه به سامانه تعاون یار این وزارتخانه به آدرس اینترنتی
taavonyar.mcls.gov.ir از شرایط پذیرش و جذب در ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها اطلاع و ثبت نام کنند.



هشدار دادستانی کل کشور به وزیر صنعت : عرضه قطره چکانی شمش در

بورس کالا مشکل ساز خواهد شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  128  |  تاریخ: 1399/08/03

معاونت قضایی دادستان کل کشور در نامه اي به وزیر صنعت ، معدن و تجارت خواستار حل سریع مشکل عرضه و توزیع
عادلانه فولاد در بورس کالا شد.

 
 

معاونت قضایی دادستان کل کشور در نامه اي به وزیر صنعت ، معدن و تجارت خواستار حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد

 
در بورس کالا شد. - اخبار اقتصادي - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم، سعید عمرانی معاون قضایی دادستان کل کشور پس از برگزاري جلسات مکرري که با تولیدکنندگان
حوزه پایین دستی فولاد داشت و شنیدن مشکلات آنها در تامین مواد اولیه مورد نیاز و به خطر افتادن اشتغال در این حوزه در نامه
اي به وزیر صنعت ، معدن و تجارت خواستار رسیدگی وي و حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد و در

 
خصوص تداوم روند فعلی و عرضه هاي قطره چکانی شمش در بورس کالا و عواقب آن هشدار داد. 

 
سعید عمرانی در نامه اي به رزم حسینی خواستار حضور قاطعانه وزارت صمت در عرضه و توزیع عادلانه فولاد در بورس کالا شد . 

در این نامه آمده است : عدم عرضه به مقدار و مناسب شمش در بورس کالا خطر و بیکاري و ورشکستی بعضی کارخانجات را قریب
الوقوع کرده است و رویه هاي ما متاسفانه دایر مدار و نوشدارو بعد از مرگ سهراب است آمار 60 تا 70 هزار نفري کارکنان این حوزه
در معرض نابودي است و شیشه عمر بنگاه هاي تولیدي دست عدي اي خاص که خدا را بندگی نمیکنند و به هر صراطی مستقیم
نیستند افتاده است ، سنگ آهن سرمایه این کشور ، شمش محصول آن و تمام زنجیره تولید با ریال ایران تامین میشود ، حقوق کارگر
کمتر از صد دلار پس چرا قیمت گذاري بر مبناي دلار و چرا تمایل به عرضه در داخل وجود ندارد ؟ بسیاري از کارخانجات نوردي
براي تامین مواد اولیه و حفظ کارگران حاضرند قیمت شمش را به دلار بپردازند ، چرا بیش از دو سال است که کار درست نمیشود ،
چرا مسئله به این سادگی که نه به تحریم و نه به دلار ارتباطی ندارد حل نمیشود ؟ جناب آقاي وزیر زانوي شمش روي گلوي کارخانه
هاي نوردي بوده و نفس آنها را به شماره انداخته است انتظار از حضور دلگرم جنابعالی حل سریع مشکل عرضه و توزیع عادلانه فولاد
بوده و هست ، هر روز دستمان براي اعلام خبر خوش در حوزه فولاد کوتاه تر شده است و از طرفی آب در کوزه و ما گرد جهان
میگردیم ، من بیش از هر چیز مماشات و اتلاف وقت را موجب این لجام گسیختگی میدانم فلذا قاطعانه اعلام میکنم دادسراهاي ما با
معرفی ریاست محترم ستاد تنظیم بازار کشور آمادگی رسیدگی به جرایم اخلال گران در نظام اقتصادي کشور را دارند ، ما نمیتوانیم



 
بنشینیم و شاهد تعطیلی و بیکاري کارگران در حوزه فولاد باشیم . 



تبصره هاي جدید به قانون تعیین تکلیف نیرو هاي حق التدریس تکرار

اشتباهات گذشته است

منبع: دانشجوشماره خبر:  129  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، دفاتر بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان در نامه اي به
سیدمسعود خاتمی، رئیس مجمع نمایندگان این استان در مجلس شوراي اسلامی، نکات خود را در خصوص قانون استخدامی

اموزش و پرورش بیان کردند. در این نامه آمده است: نیک مستحضرید که پیشرفت و آبادانی ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، دفاتر بسیج
دانشجویی دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان در نامه اي به
سیدمسعود خاتمی، رئیس مجمع نمایندگان این استان در
مجلس شوراي اسلامی، نکات خود را در خصوص قانون

 
استخدامی اموزش و پرورش بیان کردند. 

 
در این نامه آمده است: 

نیک مستحضرید که پیشرفت و آبادانی جامعه در گروي تربیت انسان هاي آن جامعه مطابق ارزش ها و مبانی اسلامی است و این مهم
محقق نمی شود مگر به دست معلمان متعهد و متخصص آن جامعه؛ لذا لازم است سیاست گذاري و قانون گذاري در حوزه نظام

 
آموزش و پرورش با دقت و حساسیت بالایی صورت گیرد. 

اما اخیرا حرکت هایی از جانب مجلس شوراي اسلامی مشاهده می شود که دنباله رو سیاست ها و نگاه هاي غلط گذشته به نظام
مسائل آموزش و پرورش است؛ پیشنهاد طرح الحاق تبصره 11 به ماده 17 قانون تعیین تکلیف نیرو هاي حق التدریس و آموزشیاران

 
نهضت سواد آموزي در وزارت آموزش و پرورش از جمله تکرار مدام اشتباهات و غفلت هاي گذشته است. 

این قانون که در سال 1388 جهت تعیین تکلیف استخدام 60 هزار نیرو در وزارت آموزش و پرورش به تصویب رسید، امید هایی را
جهت ساماندهی پروسه جذب معلمان ایجاد کرد. اما اضافه شدن 10 تبصره به این قانون طی 11 سال، سبب شده است که تا امروز
حدود 50 درصد (197 هزار نفر) از متولیان تربیت جامعه، براساس مصوبات مجلس و مجوز ها مقطعیِ جذب نیروي انسانی، بدون در
نظر گرفتن شیوه هاي علمی جذب و سنجش صلاحیت هاي تخصصی و حرفه اي، برخورداري از سن مناسب و حتی مدرك تحصیلی

 
مناسب، و بدون انطباق با نیاز هاي واقعی مناطق به دستگاه آموزش و 

 
پرورش وارد شوند. 

این در حالی است که طبق قانون، افراد مشمول این قانون باید از مسیر آموزش فنون معلمی در دانشگاه فرهنگیان عبور کنند، اما به
اذعان بطحایی وزیر اسبق آموزش و پرورش، معمولا دولت به بهانه کمبود بودجه طول و کیفیت دوره هاي آموزشی را از یکسال به 6

 
ماه و 3 ماه و حتی یکماه کاهش داده است. 



همچنین تصویب این طرح سبب اشغال ردیف هاي استخدامی اختصاص یافته به آموزش و پرورش توسط تعداد بیشماري نیروي
غیرمتخصص شده، و مانع جذب نیرو هاي جوان و مستعد از طریق کنکور سراسري و استخدامی ماده28 می شود که این فعل به
معناي دهن کجی نمایندگان محترم مجلس انقالبی به فرامین رهبري و اسناد بالا دستی سند تحول بنیادین، ماده 63 قانون توسعه و

 
ماده 2 اساسنامه دانشگاه فرهنگیانب در خصوص استقرار نظام ملی تربیت معلم و راه اندازي دانشگاه ویژه فرهنگیان است. 

لازم است سخنان مقام معظم رهبري در ارتباط تصویري با روسا و مدیران آموزش و پرورش را یادآور شویم که صریحا خطاب به
نمایندگان مجلس فرمودند «این طور نباشد که یک جوري تصویب کنند که مثال یک جمعی یک وقت بی حساب به شکل برف
انباري همین جوري وارد آموزش و پرورش بشوند. این جوري مصلحت نیست. هر کاري انجام میگیرد ورودي معلمین باید از طریق

 
این دو دانشگاه باشد.» 

 
حال از شما نمایندگان محترم استان اصفهان انتظار می رود: 

1. پس از اطلاع از دلایل تخصصی و قانونی رد طرح مذکور در هنگام راي گیري در صحن علنی مجلس قاطعانه به آن راي مخالف

 
داده و با شفاف کردن راي خود از نگرانی دلسوزان نظام تعلیم و تربیت کشور بکاهید. 

2. با تصویب قوانین دقیق و کارشناسی شده، ضمن پایان دادن به جذب نیروي انسانی از مسیري جز دانشگاه فرهنگیان، زمینه را

 
جهت سنجش صلاحیت هاي حرفه اي و قانونی مشمولان این طرح، و استخدام نیرو هاي لایق و شایسته فراهم گردانید. 

3. مقام معظم رهبري در امر استخدام چه از راه دانشگاه فرهنگیان و یا راه هاي دیگر، می فرمایند شایسته ها را جذب کنید، لذا انتظار
می رود یکبار هم شده بناي جذب و گزینش آموزش و پرورش را تقویت کنید و امري جدي در کیفیت گزینش صلاحیت هاي

 
اعتقادي و اخلاقی انجام دهید. 

4. با تغییر نگاهِ اقتصادي، و بنگاه کاریابی و حل مشکلاتِ اشتغال به نظام تعلیم و تربیت کشور، شاهد تلاش هاي ایشان در جهت
توسعه کمی و کیفی دانشگاه فرهنگیان و ارتقاي سطح تربیت معلم تراز انقلاب و در نتیجه پیشرفت و حرکت به سمت آرمان هاي

 
جمهوري اسلامی باشیم. 

در پایان به استحضار می رساند مجموعه بسیج دانشجویی دانشگاه فرهنگیان استان اصفهان، آماده هر گونه همکاري با نمایندگان
استان در باب حل این مساله و تحقق مطالبات مقام معظم رهبري است.



264 میلیون کودك 6 تا 17 سال در دنیا از تحصیل محرومند/ عدم دسترسی

220 هزار دانش آموز تبعه خارجی به «شاد»

منبع: بلاغشماره خبر:  130  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش بلاغ به نقل ازغلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و
مدارس خارج از کشور در برنامه پرسشگر با موضوع «عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس»، اظهار کرد: دستیابی به عدالت بسیار سخت

 
است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می کنند. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم
اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم
التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در

 
دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6
تا 17 سال هستند. روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی

 
رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلا در یک فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 66
درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه
نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

 
هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، بخشی

 
جبران شود چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده



است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20 هزار تا 24
هزار دانش آموز دارد یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

وي با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و
غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش دهد. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان
معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالیست که 62 درصد
مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات

 
محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگه کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست. 

وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت
پوشش آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی

 
درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



این اپلیکیشن روي انگشت معلولان می چرخد/برپایی تورهاي اختصاصی

معلولان براي اولین بار در جهان

منبع: بلاغشماره خبر:  131  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش بلاغ به نقل ازسعیده اسدیان: سفر حتماً نباید لوکس باشد و براي اقامت هم نیازي به هتل هاي گرانقیمت و آنچنانی
نیست، فقط کافی است عزم طبیعت گردي کنید تا با کمترین وسایل دل به جاده بزنید و روزهاي خوشی را کنار دوستان و خانواده

 
داشته باشید. 

یکی از سبک هاي محبوب سفر که طی سال هاي اخیر به خصوص در بین جوانان مورد استقبال قرار گرفته، طبیعت گردي است اما
باید بدانیم که براي رفتن به طبیعت و اقامت در آن باید به قدر کافی آگاهی داشته باشیم، اینکه کجا کمپ بزنیم و چه وسایلی با خود

 
به همراه ببریم، تغذیه مان چگونه باشد و اگر کودك داریم باید به چه نکاتی توجه کنیم. 

اکثر جوان ها در سال هاي اخیر به طبیعت گردي علاقمند شده اند و شاید نمی دانند باید طبیعت گردي مسئولانه را انتخاب کنند،
فرق بین طبیعت گرد و طبیعت گرد مسئول شبیه آدم بی خیال و فرد مسئولیت پذیر است، همه به قصد طبیعت گردي می روند اما

 
کسی که مسئولیت پذیر است و از اصل اکوتوریست پیروي می کند، یکسري نکاتی را رعایت می کند تا به طبیعت آسیبی نرساند. 

در طبیعت اکثراً هم چشمه وجود دارد و هم گیاهان خوراکی که اگر آنها را بشناسیم می توانیم هزینه هایمان را کاهش دهیم، بارها
پیش آمده خیلی از افرادي که طبیعت گردي می کنند با وجود این که 500 متر با چشمه فاصله دارند یا رودخانه کنارشان است،

 
براي مصرف خوراکی یا شستشو آب معدنی می برند، بنابراین آموزش می تواند هزینه ها را مدیریت کند. 

بنا بر این است که وقتی به طبیعت می رویم تنها چیزي که به جا می ماند رد پایمان می ماند و تنها چیزي که از طبیعت خارج می
کنیم عکس هاي یادگاري ما، باید توجه کرد که در جنگل هاي بکر حیوانات وحشی زیاد هستند اما می توانیم به صورت هوشمندانه از
آزار حیوانات در امان باشیم به این ترتیب که درب ظروف خوراکی را ببنیدم و زباله ها را در کیسه هایی به صورت محکم ببندیم تا

 
بویی از آن خارج نشود، چراکه حیوانات شم بویایی بالایی دارند. 

اگر خودمان طبیعت گردي می کنیم حتماً خودمان را بیمه کنیم و اگر با گروه می رویم از وجود راهنماي کارت دار رسمی وزارت

 
میراث فرهنگی و گردشگري، مجوز و بیمه اطمینان داشته باشیم تا از بروز مشکلات غیر قابل جبران پیشگیري کنیم. 

تمامی این ها مواردي است که باید براي رفتن به طبیعت بدانیم، به همین جهت و در راستاي ساماندهی تورهاي طبیعت گردي
اپلیکشنی زیر نظر وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی راه اندازي شده تا مشکلاتی که پیش از این در مسیر طبیعت

 
گردي بوده رفع شود. 

 
ساماندهی تورهاي طبیعت گردي با اپلیکشین «تور اپ» 

فربد حمیدي فعال گردشگري و مسئول «تور اپ» در گفت وگو با خبرنگار فارس در خصوص این اپلیکیشن گفت: طی جلساتی
مختلفی که با وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی داشتیم به این نتیجه رسیدیم که باید در بحث تورهاي طبیعت
گردي یک ساماندهی صورت گیرد. به همین جهت با دستور آقاي تیموري معاون گردشگري این وزارتخانه طرحی را در قالب یک

 
آژانس پیاده کردیم که نتیجه آن راه اندازي اپلیکیشن تور اپ بود. 

وي با بیان اینکه به دلیل شیوع کرونا سفرهاي برون مرزي کاهش پیدا کرده، گفت: این اتفاق سبب خیر شد تا راهی براي افزایش

 
سفرهاي داخلی داشته باشیم. 



 
 

این فعال گردشگري با تأکید بر اینکه ما متأسفانه ایران را به خوبی نمی شناسیم گفت: مردم ایران نمی دانند که روي چه گنجی
زندگی می کنند و به همین جهت هم بی تفاوت از کنار آن می گذرند همیشه حرف از رونق گردشگري داخلی بوده اما آنچنان

 
عملکرد موفقی نداشته ایم چرا که مرجع قابل پیگیري و گزارش گیري نداشتیم. 

حمیدي با بیان اینکه نسخه اول اپلیکیشن تور اپ اردیبهشت ماه سال جاري ارائه شد گفت: به دلیل حجم ورودي غیرقابل پیش بینی
به این اپلیکیشن مشکلاتی ایجاد شد که ما مجبور شدیم زیرساخت و برنامه نویسی آن را تغییر دهیم تا پذیرش بیشتري داشته باشیم

 
چرا که در روزهاي نخست ارائه این اپ 13 هزار نصب داشتیم و این ما را شوکه کرد. 

وي با بیان اینکه تور اپ اولین اپلیکیشن تورهاي طبیعت گردي ایران است و رسالت خود را معرفی ایران واقعی و درست می داند

 
گفت: در واقع کار این اپلیکیشن کاري است که بزرگانی مثل آقاي ایرانلو در حوزه طبیعت و گردشگري انجام می دادند. 

 
باید ایران واقعی را به تمام دنیا معرفی کنیم 

این فعال گردشگري با بیان اینکه یکی از ویژگی هاي مثبت این اپلیکیشن کارآفرینی براي بومی ها، تورلیدرهاي بومی و بوم گردي
هاي اقصی نقاط ایران است، گفت: هدف مهمتر این است که اگر کسی به کبیر مرنجاب رفت بتواند تفاوت اقلیمی آن را با کویر مصر

 
تشخیص دهد یا بداند فرق جنگل هاي ارسباران با هیرکانی چیست. 

حمیدي رسالت بعدي این اپلیکیشن را معرفی مناطق گردشگري ایران به توریست هاي خارجی عنوان کرد و گفت: این برنامه به 4
زبان روسی، انگلیسی، چینی و عربی در اختیار کاربران خارجی قرار می گیرد و همین باعث ارزآوري براي کشور خواهد شد. امروز
دیگر دروازه نورنبرگ، برج پیزا و یا ایفل براي توریست هاي خارجی جذابیتی ندارد و گردشگران واقعی به دنبال تماشاي جاذبه هاي

 
گردشگري در کشورهاي آسیایی هستند که خوشبختانه ایران هم در این زمینه پرچم بلندي دارد. 



 
 

وي ادامه داد: ما کشوري هستیم که دریاچه صورتی گمیشان را داریم، بندر درك در چابهار را داریم، دو جا در دنیا صحرا یا کویر به
اقیانوس می رسد که یکی در نامیبیا و دیگري در ایران است و یا جنگل هاي هیرکانی که در دنیا زبانزد شده است. ما همزمان در یک
فصل گرمترین نقطه زمین و سردترین نقطه را داریم اما نسبت به این ها بی تفاوت هستیم در حالی که توریست هاي خارجی وقتی به

 
ایران می آیند و قدم به کویر ایران می گذارند به وجد می آیند. 

 
تمام کارمندان تور اپ معلول هستند/برپایی تورهاي اختصاصی براي معلولان، نابینایان و ناشنوایان 

مسؤول اپلیکیشن تور اپ با بیان اینکه این برنامه شما را براي سفر به طبیعت راهنمایی می کند و به شما آموزش هاي لازم را می
دهد، گفت: ما در ایران تورهاي طبیعت گردي زیادي داریم که متأسفانه خیلی از آنها بدون مجوز فعالیت می کنند یکی از اهداف ما
ساماندهی این تورها است چرا که هر کسی یک ماشین دیفرانسیل داشته باشد و چند نفر را جمع کند نمی تواند تور طبیعت گردي
راه بیندازد. ما آمارهایی داشتیم که یک تور با یک کیسه 20 کیلویی زباله برگشته اما تورهایی هم بوده اند همان 20 کیلو زباله را در



 
طبیعت رها کردند در حالی که بناي طبیعت گردي حفظ محیط زیست و احیاي طبیعت است. 

 
 

وي یکی از نقاط قوت این اپلیکیشن را استفاده از معلولان عنوان کرد و گفت: هر 8 تور در اپلیکیشن تور اپ یک کارشناس دارند و
کسانی که به عنوان کارشناس فعالیت می کنند قرار است به صورت دورکار و از پشت سیستم و با یک تلفن کار خود را انجام دهند و
من با افتخار می گویم تمام کارمندان تور اپ معلول هستند چرا که این کار یک گوش، یک چشم، یک زبان و حتی یک دست می
خواهد و نیاز ندارد که فرد راه برود، جوان هاي سالم این روزها به راحتی کار پیدا نمی کنند واي به حال افراد معلول به همین جهت

 
هم ما با مراکز توانبخشی صحبت کردیم و تعدادي از افراد معلول را به عنوان کارمند استخدام کردیم. 

حمیدي برپایی تورهاي اختصاصی براي معلولان، نابینایان و ناشنوایان را یکی از برنامه هاي مهم تور اپ عنوان کرد و گفت: این اتفاقی

 
است که تا الان در هیچ کجاي دنیا انجام نشده است. 



 
 

 
فعالیت تورهاي بدون بیمه و مجوز ممنوع! 

وي در ادامه به نیاز خانواده ها به اپلیکیشن تور اپ اشاره کرد و گفت: زمانی که شما بخواهید با خانواده خود به یک تور طبیعت
گردي بروید باید به کجا اعتماد کنید؟ آیا اینستاگرام محلی براي اعتماد است آن هم در شرایطی که خیلی از پیج ها صرفا نظرات
موافق را درج می کنند اما در تور اپ ما به تورلیدرها می گوییم اگر خوب عمل کنند یا بد همه نظرات منتشر می شود، بنابراین وقتی
شما بخواهید به همراه خانواده خود به یک تور طبیعت گردي بروید و بخواهید حداقل بدانید شرایط اقلیمی براي کودك همراه شما

 
مناسب است یا نه می توانید اطلاعات لازم را از این اپلیکیشن دریافت کنید. 

این فعال گردشگري با بیان اینکه صفر تا 100 انجام این پروژه زیر نظر معاونت گردشگري است گفت: در این اپلیکیشن کسی که
مجوز یا بیمه نداشته باشد به هیچ عنوان اجازه فعالیت ندارد، مخاطرات تورها خیلی زیاد است مثل اتفاقی که اخیراً براي یک دختر

 
جوان افتاد و اگر تور لیدر ماهر و آموزش دیده بود به عقیده من درصد این اتفاق کم می شد. 

حمیدي افزود: متأسفانه خیلی از تورها نه تنها بیمه ندارند بلکه دانش کافی نسبت به اتفاقاتی که می افتد هم ندارند اما ما با تورهایی

 
همکاري می کنیم که هویت داشته باشند و در مواجهه با مخاطرات طبیعی مهارت و مدیریت لازم را از خود نشان دهند. 



 
 

وي ادامه داد: یکی از مشکلاتی که بسیاري از مردم در مواجهه با تورهاي گردشگري دارند این است که یا تورها پول را می گیرند و
تور را برگزار نمی کنند یا اینکه زمان آن را تغییر می دهند و در صورت هماهنگ نبودن مسافر بازگشت هزینه اي ندارند در حالی که

 
ما تا 72 ساعت بعد هم به هر دلیلی که سفر کنسل شود پول مسافر را پس می دهیم. 

 
«توراپ» یک پلتفرم ملی و قابل استناد است 

یکی از ویژگی هاي دیگر این اپلیکیشن احیاي طبیعت است، خیلی از تورلیدرها به مسافران خود می گویند می توانند پوست میوه را
در طبیعت بریزند در حالی که این حرکت اشتباه است پوست خوراکی هاي قابل بازیافت باید در عمق 30 متري زمین دفن شود ما در
این اپلیکیشن این موارد را هم آموزش می دهیم و به تورها می گوییم که با نرخ دولتی برایشان کیسه زباله تهیه می کنیم و به آنها

 
بذر رایگان می دهیم تا به احیاي طبیعت کمک کنند. 

حمیدي گفت: خیلی ها فکر می کنند هر چه ماشین بزرگ تر و ظاهرشان عجیب تر باشد حرفه اي تر هستند در حالی که این ها

 
فقط نشانه کمبود شخصیتی افراد است. 

یکی از موضوعاتی بسیاري از مسافران در تورهاي طبیعت گردي با آن مشکل دارند پخش موسیقی هاي سرسام آور است، بسیاري از
تورها فکر می کنند که نورپردازي و پخش موسیقی ندارند اما این همگانی نیست ما در این اپلیکیشن به صورت غیرمستقیم تمامی
این موارد را آموزش می دهیم که در نهایت منجر به این شود که افراد موسیقی جاري در طبیعت را بیشتر از هر موسیقی دوست

 
داشته باشند و برایشان جذاب تر باشد. 



 
 

وي ادامه داد: پلتفرم تور اپ ملی است و در واقع مرجعی است که می توانند به آن استناد کنند. یکی از الزاماتی که ما در تور اپ
گذاشته ایم این است که همه تورها موظف به داشتن یک کمک یار پزشکی هستند و این موضوع در متن قراردادشان هم قید شده

 
است چرا که بارها دیده ایم در یک تور اگر یک سی پی آر انجام نمی شد فرد فوت می کرد. 

 
رونمایی از اپلیکیشن در آبان ماه 

مسؤول اپلیکیشن تور اپ با بیان اینکه تمامی رانندگانی که در تورها فعالیت می کنند باید گواهی عدم اعتیاد داشته باشند، گفت:
تمام خودروها باید پیش از سفر تأیید سلامت شده باشند و استانداردسازي روي آنها پیاده شود متأسفانه خیلی وقت ها تور لیدرها
حتی نقشه خوانی هم بلد نیستند چه برسد به اینکه یک مشکل مکانیکی را حل کنند و همه این ها به دلیل نبود آموزش صحیح

 
است. 

یکی از بخش هاي جذاب این اپلیکیشن آموزش هاي آنلاین است مثلاً شما می خواهید بدانید که در سفر به طبیعت اجازه دارید از
چوب کدام درختان استفاده کنید یا به غیر از تخت جمشید، نارنجستان و حافظیه چه جاهاي دیگري در شیراز وجود دارد که می

 
تواند برایتان جذابیت داشته باشد. 

وي با بیان اینکه تورهاي گردشگري فعال در تور اپ در تمام شهرها فعال هستند گفت: هر تخلفی که صورت بگیرد تماما مسؤول آن



 
تورلیدر است و متناسب با نوع تخلف باید به تعهداتی که داده عمل کند. 

وي با بیان اینکه شما در تور اپ شاهد مطالب مفید در مورد جاذبه هاي طبیعی، مخاطرات طبیعی، برخورد با حیوانات در سفر و ...

 
هستید گفت: قرار بر این بود که این اپلیکیشن 7 مهر ماه رونمایی شود اما به دلیل دستور ستاد مقابله با کرونا برنامه ها لغو شد. 

وي در پایان گفت: همه چیز براي رونمایی از این اپلیکیشن آماده است و به احتمال زیاد هفته دوم آبان ماه این اپلیکیشن با حضور

 
مسؤولان میراث فرهنگی و گردشگري رونمایی می شود. 

بلاغ: انتشار مطالب و اخبار تحلیلی سایر رسانه هاي داخلی و خارجی لزوما به معناي تایید محتواي آن نیست و صرفا جهت اطلاع
کاربران از فضاي رسانه اي منتشر می شود.



شوراي ملی زعفران مسؤولیت تنظیم خرید طلاي سرخ را به درستی اجرا نمی

کند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  132  |  تاریخ: 1399/08/03

حسین زینعلی مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد
کشاورزي در گفت وگو با خبرنگار اقتصادي خبرگزاري
فارس، اعلام کرد: امسال شوراي ملی زعفران مسؤولیت
تنظیم خرید طلاي سرخ را به عهده گرفته اما به درستی
مسؤولیتش را اجرایی نمی کند و به همین دلیل با شروع
فصل برداشت زعفران قیمت خرید این محصول از
کشاورزان از کیلویی 250 هزار تومان به 50 هزار تومان

 
کاهش یافته است. 

وي عنوان کرد: امسال با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه در مجلس و شوراي ملی زعفران قرار شده است مسؤولیت خرید گل

 
زعفران از کشاورزان به عهده این شورا باشد. 

زینعلی افزود: نحوه کار به این شکل است که شوراي ملی زعفران باید خریداران گل زعفران را به بانک هایی که براي دریافت

 
تسهیلات معرفی کند. این تسهیلات به خریداران گل زعفران داده می شود تا محصول کشاورزان را خریداري کنند. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي گفت: هزار میلیارد تومان وام 15 درصد توسط سازمان برنامه و بودجه تعیین شده
و در اختیار بانک هاي عامل کشاورزي، توسعه صادرات و سپه قرار گرفته است. شوراي ملی زعفران باید خریداران محصول کشاورزان
را به این بانک ها معرفی کند، اما به علت تعلل که انجام می دهد قیمت خرید گل زعفران از کشاورزان به یک پنجم قیمت رسیده

 
است. 

وي ترکیب شوراي ملی زعفران را مجموعه اي از صادرکنندگان و تجار عنوان کرد: در سال هاي گذشته همواره به خرید توافقی این

 
محصول از سوي وزارت جهاد کشاورزي و سازمان مرکزي تعاون روستایی اعتراض می کردند. 

زینعلی گفت: امسال شدت اعتراضات به حدي شد که مسؤولیت خرید را با همکاري نماینده مردم تربت حیدریه به شوراي ملی

 
زعفران دادیم و در این مسیر نیز وزارت جهاد کشاورزي تلاش کرد تا مسیر را براي آنها تسهیل کند. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي در پاسخ به اینکه  چرا درباره این سهل انگاري شوراي ملی زعفران اعتراض

 
مستقیم نمی کنید، گفت: ما تلاش می کنیم این موضوع رسانه اي شود و تذکر مستقیم به آنها خواهیم داد. 

این مسؤول صادرات زعفران را در سال 98 به میزان 280 تن عنوان کرد و گفت: امسال هم پیش بینی شده بود که 320 تن صادرات



 
این محصول را داشته باشیم اما به دلیل مسائل کرونا که پروازها را مختل کرده بود صادرات این محصول به اندازه سال گذشته شد. 

 
وي اعلام کرد: هر ساله 25 تا 30 تن به صادرات طلاي سرخ کشور اضافه می شود. 

زینعلی در عین حال گفت: مصوب شده است زعفران نگین دار به قیمت 20 میلیون تومان و زعفران پوشال به قیمت 15 میلیون

 
تومان از کشاورزان خریداري شود. 

مجري طرح گیاهان دارویی وزارت جهاد کشاورزي همچنین گفت: بانک هاي کشاورزي 500 میلیارد تومان و بانک هاي توسعه

 
صادرات و کارآفرینی امید هر کدام 250 میلیارد تومان از تسهیلات منظور شده براي خرید زعفران کشاورزان را در اختیار دارند. 

وي گفت: حدود 5 روز است برداشت محصول زعفران آغاز شده اما متأسفانه شروع خوبی وجود نداشته است و به دلیل عدم انجام

 
مسؤولیت از سوي شوراي ملی زعفران قیمت به شدت کاهش یافته است. 

به گزارش فارس، با وجود تاجران و صادرکنندگان عمده طلاي سرخ در بدنه شوراي ملی زعفران این سؤال پیش می آید  آیا سهل

 
انگاري عمدي در عدم همکاري و کاهش قیمت خرید از کشاورزان وجود دارد؟ 

انتهاي پیام/



عدالت آموزشی دچار چالشی جدي است

منبع: شعار سالشماره خبر:  133  |  تاریخ: 1399/08/03

شعار سال: غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی
پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت بود و

یکی از مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به ...

شعار سال: غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی
پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت بود و یکی از

 
مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

 
54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 

وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران



جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

 
چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به
منزله آن نیست نگاه مساوات جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس
دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش

 
یافته، امکان فراهم کردن معلم با کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 



رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد
دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

 
پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است. 
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بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طرح هاي اشتغال

روستایی مازندران

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  134  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی درجریان سفر یک روزه خود به استان
مازندران،ضمن بازدید از چند طرح و مجموعه ورزشی،گلخانه اي و درمانی که از تسهیلات روستائی بهره مند شده اند، از

نزدیک روند آماده سازي، پیشرفت و اجراي این پروژه ها را بررسی کرد.

فصل اقتصاد - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی درجریان سفر یک روزه خود به
استان مازندران،ضمن بازدید از چند طرح و مجموعه
ورزشی،گلخانه اي و درمانی که از تسهیلات روستائی بهره
مند شده اند، از نزدیک روند آماده سازي، پیشرفت و

 
اجراي این پروژه ها را بررسی کرد. 

به گزارش فصل اقتصاد به نقل از وزارت تعاون،کار و رفاه اجتماعی، این پروژه در سال 1397 در زمینی به مساحت 6 هکتار و با
سرمایه گذاري 150 میلیارد ریال در قائمشهر آغاز شد و تا کنون 43 میلیارد ریال تسهیلات از محل صندوق کارآفرینی امید و 25

 
میلیارد ریال از بانک توسعه تعاون دریافت کرده است. 

این مجموعه با توجه به دارا بودن 120 واحد تولید گل و گیاه در منطقه و 40 واحد تولید لیمو ترش و ظرفیت تولید 100 تن ,

 
مجموعا 200 نفر اشتغالزایی دارد. 

 
بازدید از پروژه گلخانه هیدورپونیک و مدرن دشت ناز در میاندورود با اشتغالزائی 40 نفر 

پروژه گلخانه هیدورپونیک و مدرن دشت ناز در شهرستان میاندورود در زمینی به مساحت 5 هکتار , با سرمایه گذاري 300 میلیارد
ریال اجرا و در حال توسعه است و تا کنون نیز 150 میلیارد ریال از محل بسته تسهیلات اشتغال روستایی وام دریافت کرده وظرفیت

 
اشتغالزایی 40 نفر و تولید 1300 تن صیفی جات را دارد . 

 
طرح مجموعه ورزشی و تندرستی لاله" در لاله آباد بابل با اشتغالزائی 30 نفر 

این پروژه شامل بخش هاي آبی ، استخرهاي شنا ، آب درمانی، تنیس و رستوران است که با حدود 12 میلیارد تومان سرمایه گذاري

 
با پیش بینی اشتغال براي حدود 30 نفر و بخشی از محل سهمیه تسهیلات اشتغال روستایی ایجاد شده است. 

در ادامه، از گلخانه مدرن قنبري، درمانگاه سلطان تویه و مجتمع دخانیات مازندران نیز بازدید بعمل آمد و مشکلات این واحدهاي

 
اقتصادي مورد بررسی و پیگیري قرار گرفت. 

بابک دین پرست، معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور، علی بابایی کارنامی نماینده مردم شهرستان ساري
در مجلس شوراي اسلامی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري مازندران، کامران اصغري مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی

مازندران و جمعی از مسئولین در این بازدید ها حضور داشتند.



درآمدزایی از طلاي کثیف

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  135  |  تاریخ: 1399/08/03

کارگاه بازیافت خشک با اشتغالزایی براي صد نفر در شیراز آغاز به کار کرد.

مدیر مجموعه بازیافت کارگاه تولیدي حمایتی احسان نیا در گفت و گوي اختصاصی با خبرنگار خبرگزاري صدا و سیما، مرکز

 
فارس، گفت: 

با راه اندازي خط دوم بازیافت مواد کاغذي، مقوایی و کارتنی در شیراز ، 100 نفر از بهبودیافتگان اعتیاد، زنان سرپرست خانوار و

 
معلولان مشغول به کار شدند . 

علی اصغر احسان نیا افزود:کارگاه بازیافت احسان نیا روزانه توان بازیافت و سورتینگ 20 تن زباله خشک را با گردش مالی 40 میلیون

 
تومان دارد و اکنون تفکیک زباله هاي خشک 6 منطقه از 11 منطقه شهرداري شیراز را به عهده دارد . 

وي با بیان این که دستگاه استفاده شده براي بازیافت در این کارگاه توسط متخصصان شیرازي ساخته شده است، افزود: دستگاه

 
سورت بازیافت خشک با یک میلیارد و 400 میلیون تومان طراحی و ساخته شده است. 

احسان نیا گفت: این دستگاه امکان تفکیک و خرد کردن زباله را به صورت ماشینی فراهم کرده و توان بازیافت و سورتینگ کاغذ و

 
کارتن، پلاستیک، بطري آب معدنی، قوطی فلزي و نایلون و ارسال به کارخانه هاي مختلف را داراست . 

مدیر مجموعه بازیافت ، که خود بهبود یافته اعتیاد است، پیش از این در نخستین کارگاه خود با راه اندازي خط بازیافت بطري، زمینه

 
اشتغال 120 نفر را فراهم کرده بود. 
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بازار خودرو با وام آرام می شود؟

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  136  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - این روز ها بسیاري از افراد براي خرید

 
خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند. 

به گزارش خبرگزاري آریا ، بازار خودرو این روزها دچار
التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت
گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو افزایش
قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده

 
است. 

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان
زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید
خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از
طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را

 
داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
بیشتر بخوانید 

قیمت مواد اولیه ساخت قطعات خودرو افزایش یافته است مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد یک منبع اگاه بانکی در
گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط بانک ها اظهار کرد: مصوبه
پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال حاضر با افزایش قیمت هاي

 
سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

وام باید به خودروسازان پرداخت شود! علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي
گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت:براي صنعت خودرو اگر براي
ریشه مشکلات آن چاره اندیشی نکنیم، راه حل هاي دیگر یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور

 
ما بعضا برخلاف آنچه در کشورهاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 



او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و
کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط
خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل

 
دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 



به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

 
ریسک را نمی کنند. 

<--



حمایت از سرمایه گذاران بوم گردي روستایی در کهگیلویه و بویراحمد

منبع: روستا نیوزشماره خبر:  137  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد گفت: زیرساخت هاي مورد نیاز براي حضور
گردشگران در روستاهاي هدف گردشگري استان ایجاد می شود.

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد
گفت: زیرساخت هاي مورد نیاز براي حضور گردشگران در روستاهاي هدف

 
گردشگري استان ایجاد می شود. 

به گزارش خبرنگار ما، مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی
کهگیلویه و بویراحمدگفت: زیرساخت هاي مورد نیاز براي حضور گردشگران

 
در روستاهاي هدف گردشگري استان ایجاد می شود. 

مجید صفایی در بازدید از روستاي گردشگري ده بزرگ شهرستان باشت با بیان اینکه هدفگذاري توسعه گردشگري روستاهاي استان
انجام شده است، اظهار کرد: در طرح جامع گردشگري براي ظرفیت هاي همه روستاها گردشگرپذیر برنامه ریزي هاي مناسبی شده

 
است. 

صفایی تصریح کرد: توسعه گردشگري روستایی در کهگیلویه و بویراحمد با هدف جلوگیري از مهاجرت ها و توسعه اشتغالزایی براي

 
مردم انجام می شود. 

وي با تاکید بر حمایت از سرمایه گذاري در بخش بوم گردي گفت: هر سرمایه گذاري که خانه هاي قدیمی روستایی را احیا و بوم

 
گردي را ترویج دهد از حمایت دولت برخوردار می شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد ادامه داد: گردشگري  در کنار کشاورزي زمینه مناسبی براي

 
توسعه اقتصادي و ایجاد اشتغال در روستاهاي هدف گردشگري استان دارد. 

صفایی بیان کرد: 14 روستاي هدف گردشگري در کهگیلویه و بویراحمد تاکنون شناسایی شده است.



ترامپ یا بایدن؟ زندگی ما فرقی نخواهد کرد

منبع: روز نوشماره خبر:  138  |  تاریخ: 1399/08/03

محسن رنانی؛ اقتصاددان در یادداشتی به تحلیل انتخابات 2020 آمریکا و تاثیر آن بر شرایط ایران پرداخته است.

 
محسن رنانی؛ اقتصاددان در یادداشتی به تحلیل انتخابات 2020 آمریکا و تاثیر آن بر شرایط ایران پرداخته است. 

 
محسن رنانی؛ اقتصاددان در یادداشتی به تحلیل انتخابات 2020 آمریکا و تاثیر آن بر شرایط ایران پرداخته است. 

 
رنانی در کانال تلگرامی خود نوشت: 

به گزارش روز نو اکنون که همه در این اندیشه اند که اگر ترامپ بیاید چه می شود؟ و اگر بایدِن بیاید چه؟ فکر کردم اکنون زمان
خوبی براي توجه دادن به این نکته است که تا الگو هاي ما تغییر نکنند چیزي عوض نخواهد شد. بحران هاي ما حاصل سوء رفتار
الگوهاي ما و سوء مدیریت سیاستگران ماست، ربطی به ترامپ و بایدِن ندارد. آمدن و رفتن ترامپ و بایدِن فقط سرعت بحران هاي ما

 
را کم و زیاد می کند. 

ترامپ بیاید، تولید ما با سرعت بیشتري سقوط می کند؛ بایدن بیاید، تولید ما با سرعت کمتري سقوط می کند. ترامپ بیاید، حجم
نقدینگی ما با سرعت بیشتري بالا می رود؛ بایدن بیاید، حجم نقدینگی ما با سرعت کمتري بالا می رود. ترامپ بیاید، کشورهاي عربی

 
با سرعت بیشتري از ما دور می شوند و به سوي هم پیمانی با اسرائیل می روند؛ بایدن بیاید، با سرعت کمتري چنین می کنند. 

ترامپ بیاید، کشته هاي تصادفات رانندگی ما با سرعت بیشتري بالاتر می رود؛ بایدن بیاید، کشته ها همچنان بالا می رود اما با
سرعتی کمتر. ترامپ بیاید، مرگ هاي کرونایی ما با سرعت بیشتري افزایش می یابد؛ بایدن بیاید با سرعتی کمتر. ترامپ بیاید،
فحاشی هاي ما در فضاي مجازي خیلی زیادتر می شود؛ بایدن بیاید، کمتر زیادتر می شود. ترامپ بیاید شکاف و قهر بین روشنفکران

 
و حاکمان خیلی عمیق تر می شود؛ بایدن بیاید، همچنان عمیق تر می شود اما با سرعت کمتر. 

و البته ترامپ بیاید احتمالا ما زودتر به نقطه تصمیمات سخت براي افق گشایی می رسیم؛ اما اگر بایدن بیاید، مدت دیگري فرصت
می یابیم تا بیشتر همدیگر را و کشور را تخریب کنیم و بعد به آن نقطه برسیم. احتمالا در نقطه تصمیمات سخت هم، یا شروع می
کنیم فرصت طلبی کنیم تا نگذاریم تصمیمات سخت گرفته شود و کشور از بحران فاصله بگیرد؛ یا این که به جاي همکاري و همدلی
براي رسیدن به تصمیم درست و کم هزینه، سعی می کنیم همدیگر را مقصر معرفی کنیم و بیشتر تخریب کنیم. حتی وقتی
تصمیمات سخت را هم گرفتیم دوباره همان تصمیم سخت را بهانه اي براي تخریب یکدیگر قرار خواهیم داد (تکرار تجربه برجام). پس

 
با آمد و رفت ترامپ و بایدن چیزي عوض نمی شود چون ما عوض نمی شویم. 

دقت کنیم، ما در ده سال گذشته تجربه هاي بزرگ و پرهزینه اي را پشت سر گذاشته ایم، اما در این ده سال هیچ کس عوض نشده
است، یعنی هیچ کس از جاي خودش تکان نخورده است، همه همان جایی هستند که ده سال پیش ایستاده بودند و حرف ها همان
حرف ها و الگوهاي رفتاري، همان الگوها. نه رهبري، به عنوان الگویی که جایگاه منحصر به فردي در ساختار سیاسی ما دارد، و نه



آقایان موسوي یا خاتمی یا کروبی یا چهره هاي اصول گرا، یا روشنفکران بیرون حاکمیت یا نخبگان درون حاکمیت، یا حتی منتقدان
خارج از کشور، هیچ کدام در این ده سال از موضع خود جابه جا نشده اند؛ یعنی همه همان «حقّ»ي که بوده اند هستند. و چون همه
همان حقّی که بوده اند هستند، آنچه فدا شده است، حقّ ملت ایران است: حق رفاه، حق امنیت، حق آرامش، حق اشتغال، حق ازدواج،

 
حق امید، حق آینده اي روشن و حق توسعه. 

به گمان من از اکنون تا انتخابات ریاست جمهوري 1400 در مهم ترین نقطه عطف تاریخ بعد از انقلاب ایستاده ایم. تحولات بزرگی در
راه است که کوچکترین انتخاب خطا می تواند هزینه هاي سنگین بین نسلی تازه اي بر کشور ما تحمیل کند. پس نوبت آن است که
همه مان تغییر کنیم، و همه مان جا به جا بشویم تا مجالی و فضایی براي تغییر ایجاد کنیم و بستر تصمیمات بزرگ اما عقلانی را

 
آماده کنیم. 

کشور سالهاست مانند چهارراهی شده است که خودروها از چهار طرف آمده اند و در وسط آن گره خورده و متوقف شده اند، حالا همه
راننده ها سرشان را از خودروي خود بیرون کرده اند و داد می زنند آقا تو خطا آمده اي برو عقب و البته هیچ کس عقب نمی رود
چون هر کس که تا وسط چهارراه آمده است عده دیگري هم پشت سر او وارد چهارراه شده اند. براي خروج از این بن بست هیچ راهی
نیست که همه با هم یک دنده عقب بگیریم. آنانی که در خودروي سیاست، دنده عقب ندارند شایسته سیاست ورزي در عصر توسعه

خواهی نیستند.



ثبت نام 100 هزار دانشجوي جدید در دانشگاه فنی و حرفه اي کشور

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  139  |  تاریخ: 1399/08/03

سمنان- رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور از ثبت نام 100 هزار دانشجوي جدید در این دانشگاه در سراسر کشور خبر داد
و گفت: 80 درصد این دانشجویان در دوره کاردانی تحصیل خواهند کرد.

سمنان- رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور از ثبت نام
100 هزار دانشجوي جدید در این دانشگاه در سراسر کشور
خبر داد و گفت: 80 درصد این دانشجویان در دوره

 
کاردانی تحصیل خواهند کرد. 

ابراهیم صالحی عمرانی در گفتگو با خبرنگار مهر، ضمن
بیان اینکه در سال تحصیلی جدید 100 هزار دانشجو از
دبیرستان هاي فنی و حرفه اي و کاردانش و نظري جذب
دانشگاه فنی و حرفه اي سراسر کشور شده اند، بیان کرد:
کار ثبت نام این دانشجویان در حال انجام است تا بتوانند

 
در این دانشگاه تحصیل کنند. 

وي با بیان اینکه 80 درصد دانشجویان جدید ثبت نامی در رشته هاي کاردانی و 20 درصد در رشته هاي کارشناسی ناپیوسته ثبت

 
نام شده اند، افزود: در رشته هاي کاردانی نسبت به سال گذشته شاهد رشد 10 درصدي هستیم. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با بیان اینکه این دانشگاه به عنوان یک دانشگاه مهارتی رسالت اصلی خود را تربیت نیروي داراي
مهارت اشتغال و علم می داند، ابراز داشت: در این راستا ارتباط تنگاتنگی بین دانشگاه و هنرستان هاي فنی و حرفه اي و کاردانش در

 
سراسر کشور وجود دارد. 

صالحی عمران با بیان اینکه دانشگاه فنی و حرفه اي به چهار صورت دانشجو می پذیرد، افزود: دانشجویان این دانشگاه در یکی از چهار
شاخه اصلی شامل کاردانی ناپیوسته و پیوسته و همچنین کارشناسی ناپیوسته و پیوسته درس می خوانند که البته تاکید ما بر روي

 
کاردانی ناپیوسته با 90 رشته مختلف در سطح کشور است. 

وي با بیان اینکه 60 رشته کارشناسی در دانشگاه فنی و حرفه اي کشور وجود دارد، بیان کرد: ما دانش آموزان متوسطه و فنی حرفه
اي را به سمت دانشگاه فنی و حرفه اي تشویق می کنیم چرا که اولویت در این دانشگاه یادگیري مهارت هاي مرتبط با بازار کار

 
محسوب می شود که می تواند در آینده شغلی شأن بسیار مفید باشد. 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه اي کشور با بیان اینکه 60 درصد دروس این دانشگاه به صورت آزمایشگاهی و کارگاهی برگزار می شود تا
دانشجویان به صورت عملی کار را بیاموزند، تاکید کرد: سه هزار و 600 کارگاه در سطح دانشگاه هاي فنی و حرفه اي کشور وجود

دارد.



ترویج فرهنگ کارآفرینی با رویکرد مشاغل خرد و کوچک از اولویتهاي اداره

کل تعاون و کار هرمزگان است

منبع: روزنامه شروعشماره خبر:  140  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل تعاون ، کار ورفاه اجتماعی هرمزگان گفت: ایجاد بستر مناسب و تقویت و گسترش فرهنگ کارآفرینی با رویکرد
مشاغل خرد و کوچک در راستاي ایجاد اشتغال پایدار ، از اولویت هاي این اداره کل است.

هادي ابراهیمی در حاشیه انعقاد تفاهم نامه همکاري بین
اداره کل و مرکز رسیدگی به امور مساجد استان افزود:
بخش عمده اي از رشد اشتغال کشورها بر پایه مشاغل
کوچک استوار است و این کشورها با تکیه بر این مشاغل ،
اقتصاد خود را توسعه دادند و ما نیز از طریق تسهیلات،
شناسایی مزیت هاي مشاغل خانگی بر اساس ظرفیت

 
استان از این مشاغل حمایت می کنیم. 

وي اظهارداشت: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی توسط
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی به
منظور کمک و رونق اقتصاد خانوار و تحقق شعار سال و
توسعه جایگاه مشاغل خانگی در اقتصاد در حال اجرا است
که این طرح در سه فاز بررسی و شناسایی مزیت ها،
توانمندسازي و اتصال به بازار انجام می شود و آموزش و

مشاوره، رصد و پایش، ارزیابی، اثربخشی، شبکه سازي، هم افزایی، توجه به زنجیره ارزش و ظرفیت سازي و .... توسط جهاد دانشگاهی

 
بعنوان نهاد توسعه اي و واسطه اي انجام می شود. 

ابراهیمی از طرح کارورزي، مشوق بیمه اي کارفرما و یارانه دستمزد بعنوان طرحهایی نام برد که در راستاي ایجاد اشتغال در دستور

 
کار وزارتخانه قرار دارد و استان با هم افزایی سایر دستگاهها باید از این ظرفیت براي اشتغال جوانان استفاده کند. 

رئیس مرکز رسیدگی به امور مساجد استان گفت: کمک به اشتغال جوانان یکی از دغدغه هاي مسئولان است که باید به صورت

 
جهادي در این زمینه تلاش کرد. 

مصطفی خطاط افزود: استان داراي ظرفیتهاي خوبی بویژه در حوزه کشاورزي و صنایع دستی براي ایجاد است که با حمایت از صنایع

 
خرد در بخش کشاورزي می توان براي جوانان زیادي اشتغال ایجاد کرد. 

وي گفت: با همت این مرکز تیمی در جهت راه اندازي خط تولید مشاغل کوچک تشکیل شده که آمادگی همکاري در این خصوص را

 
داریم. 

با هدف استفاده حداکثري از امکانات و ظرفیتهاي اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی و مرکز رسیدگی به مساجد به منظور
توانمندسازي افراد جویاي کار و شناسایی فرصتهاي شغلی موجود جهت کمک به تامین اشتغال جوانان و ساماندهی و توسعه طرحهاي

 
خوداشتغالی و کارآفرینی مناطق کم برخوردار در جهت اشتغال پایدار و مولد این تفاهم نامه همکاري منعقد شد. 

ایجاد زمینه همکاري متقابل در خصوص بستر سازي مناسب و تقویت و گسترش فرهنگ کارآفرینی و ایجاد اشتغال پایدار به



جویندگان کار و متقاضیان کسب و کارهاي خرد در قالب طرح هاي مشاغل خانگی و تشکیل تعاونی و هدایت آنها به سمت فرصتها و
ظرفیتهاي شغلی خالی شناسایی شده توسط کاریابی ها از جمله موضوعات این تفاهم نامه است.



بحران هاي ما ربطی به ترامپ و بایدِن ندارد

بحران هاي ما ربطی به ترامپ و بایدِن ندارد

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  141  |  تاریخ: 1399/08/03

 
گروه سیاسی: محسن رنانی؛ اقتصاددان در یادداشتی به تحلیل انتخابات 2020 آمریکا و تاثیر آن بر شرایط ایران پرداخت و نوشت: 

اکنون که همه در این اندیشه اند که اگر ترامپ بیاید چه می شود؟ و اگر بایدِن بیاید چه؟ فکر کردم اکنون زمان خوبی براي توجه
دادن به این نکته است که تا الگو هاي ما تغییر نکند چیزي عوض نخواهد شد. بحران هاي ما حاصل سوء رفتار الگوهاي ما و سوء
مدیریت سیاستگران ماست، ربطی به ترامپ و بایدِن ندارد. آمدن و رفتن ترامپ و بایدِن فقط سرعت بحران هاي ما را کم و زیاد می

 
کند. 

ترامپ بیاید، تولید ما با سرعت بیشتري سقوط می کند؛ بایدن بیاید، تولید ما با سرعت کمتري سقوط می کند. ترامپ بیاید، حجم
نقدینگی ما با سرعت بیشتري بالا می رود؛ بایدن بیاید، حجم نقدینگی ما با سرعت کمتري بالا می رود. ترامپ بیاید، کشورهاي عربی

 
با سرعت بیشتري از ما دور می شوند و به سوي هم پیمانی با اسرائیل می روند؛ بایدن بیاید، با سرعت کمتري چنین می کنند. 

ترامپ بیاید، کشته هاي تصادفات رانندگی ما با سرعت بیشتري بالاتر می رود؛ بایدن بیاید، کشته ها همچنان بالا می رود اما با
سرعتی کمتر. ترامپ بیاید، مرگ هاي کرونایی ما با سرعت بیشتري افزایش می یابد؛ بایدن بیاید با سرعتی کمتر. ترامپ بیاید،
فحاشی هاي ما در فضاي مجازي خیلی زیادتر می شود؛ بایدن بیاید، کمتر زیادتر می شود. ترامپ بیاید شکاف و قهر بین روشنفکران
و حاکمان خیلی عمیق تر می شود؛ بایدن بیاید، همچنان عمیق تر می شود اما با سرعت کمتر. و البته ترامپ بیاید احتمالا ما زودتر
به نقطه تصمیمات سخت براي افق گشایی می رسیم؛ اما اگر بایدن بیاید، مدت دیگري فرصت می یابیم تا بیشتر همدیگر را و کشور
را تخریب کنیم و بعد به آن نقطه برسیم. احتمالا در نقطه تصمیمات سخت هم، یا شروع می کنیم فرصت طلبی کنیم تا نگذاریم
تصمیمات سخت گرفته شود و کشور از بحران فاصله بگیرد؛ یا این که به جاي همکاري و همدلی براي رسیدن به تصمیم درست و کم
هزینه، سعی می کنیم همدیگر را مقصر معرفی کنیم و بیشتر تخریب کنیم. حتی وقتی تصمیمات سخت را هم گرفتیم دوباره همان
تصمیم سخت را بهانه اي براي تخریب یکدیگر قرار خواهیم داد (تکرار تجربه برجام). پس با آمد و رفت ترامپ و بایدن چیزي عوض
نمی شود چون ما عوض نمی شویم. دقت کنیم، ما در ده سال گذشته تجربه هاي بزرگ و پرهزینه اي را پشت سر گذاشته ایم، اما در
این ده سال هیچ کس عوض نشده است، یعنی هیچ کس از جاي خودش تکان نخورده است، همه همان جایی هستند که ده سال
پیش ایستاده بودند و حرف ها همان حرف ها و الگوهاي رفتاري، همان الگوها. نه رهبري، به عنوان الگویی که جایگاه منحصر به فردي
در ساختار سیاسی ما دارد، و نه آقایان موسوي یا خاتمی یا کروبی یا چهره هاي اصول گرا، یا روشنفکران بیرون حاکمیت یا نخبگان
درون حاکمیت، یا حتی منتقدان خارج از کشور، هیچ کدام در این ده سال از موضع خود جابه جا نشده اند؛ یعنی همه همان
«حقّ»ي که بوده اند هستند. و چون همه همان حقّی که بوده اند هستند، آنچه فدا شده است، حقّ ملت ایران است: حق رفاه، حق
امنیت، حق آرامش، حق اشتغال، حق ازدواج، حق امید، حق آینده اي روشن و حق توسعه. به گمان من از اکنون تا انتخابات ریاست
جمهوري 1400 در مهم ترین نقطه عطف تاریخ بعد از انقلاب ایستاده ایم. تحولات بزرگی در راه است که کوچکترین انتخاب خطا می
تواند هزینه هاي سنگین بین نسلی تازه اي بر کشور ما تحمیل کند. پس نوبت آن است که همه مان تغییر کنیم، و همه مان جا به جا
بشویم تا مجالی و فضایی براي تغییر ایجاد کنیم و بستر تصمیمات بزرگ اما عقلانی را آماده کنیم. کشور سالهاست مانند چهارراهی
شده است که خودروها از چهار طرف آمده اند و در وسط آن گره خورده و متوقف شده اند، حالا همه راننده ها سرشان را از خودروي
خود بیرون کرده اند و داد می زنند آقا تو خطا آمده اي برو عقب و البته هیچ کس عقب نمی رود چون هر کس که تا وسط چهارراه



آمده است عده دیگري هم پشت سر او وارد چهارراه شده اند. براي خروج از این بن بست هیچ راهی نیست که همه با هم یک دنده
عقب بگیریم. آنانی که در خودروي سیاست، دنده عقب ندارند شایسته سیاست ورزي در عصر توسعه خواهی نیستند.



کووید 19 یک چالش جدي براي سلامت است

کووید 19 یک چالش جدي براي سلامت است

منبع: بهار نیوزشماره خبر:  142  |  تاریخ: 1399/08/03

گروه جامعه: نایب رئیس کمیته ملی پیشگیري و کنترل بیماري هاي غیرواگیر کشور، کووید 19 را چالش جدي سلامت خواند که
حدود 30 هزار نفر را در ایران به کام مرگ کشانده است.باقر لاریجانی، با بیان اینکه کووید 19 تنها یک پاندمی نیست، افزود: ما شاهد
سندمی کووید 19 و بیماري هاي غیر واگیر هستیم که جوامع فقیر را به طور جدي تري تحت تأثیر قرار می دهد و رویکرد چند
وجهی در مواجهه با این پدیده نیاز است.وي ادامه داد: با توجه به نابرابري که در همه جوامع وجود دارد، کووید 19 بر گروه هاي
مختلف اجتماعی تأثیرات متفاوتی خواهد داشت. لاریجانی، بیماران مبتلا به بیماري هاي غیر واگیر را در معرض خطر بیشتري براي
عواقب شدید ناشی از کووید 19 خواند که باید مراقبت هاي ویژه اي را دریافت کنند.رئیس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم با بیان
اینکه بحران اقتصادي ناشی از کووید 19 تنها با دارو یا واکسن حل نخواهد شد، گفت: براي مقابله با کووید 19 به چشم انداز وسیع

 
تري در مقیاس ملی نیاز است که در بر دارنده تمام جنبه ها از جمله آموزش، اشتغال، مسکن، غذا و محیط باشد. 

لاریجانی افزود: گنجاندن برنامه کنترل بیماري هاي غیر واگیر در پاسخ ملی به کووید -19 در تقلیل شدت و مرگ و میر ناشی از این
بحران بهداشتی بسیار مهم است. شدت همه گیري و مرگ و میر بالاي کووید 19 به دولت ها و مردم بستگی دارد و همه دولت ها
باید مدیریت بیماري هاي غیر واگیر را به عنوان بخش مهمی از پاسخ ملی به کووید 19 در نظر بگیرند.وي با تشریح تأثیر همه گیري
کووید 19 بر منابع و خدمات بیماري هاي غیر واگیر، افزود: در یک مطالعه اخیر که در مجله لنست به چاپ رسیده است، 75 درصد از
کشورهاي شرکت کننده اختلال کامل یا جزئی خدمات مدیریت بیماري هاي غیر واگیر را گزارش کردند. همچنین 28 کشور (17
درصد) اختصاص تخصیص بودجه مازاد براي مدیریت بیماري هاي غیر واگیر را در برنامه پاسخ ملی کووید 19 اعلام کرده اند.وي
افزود: با توجه به ارتباط نزدیک بین چاقی و بیماري هاي غیر واگیر و شدت کووید 19، نیاز فوري به اقدامات هماهنگ در همه

 
کشورها براي کاهش عوامل خطر چاقی براي اطمینان از سلامت و رفاه جمعیت جهانی وجود دارد. 

نایب رئیس کمیته ملی پیشگیري و کنترل بیماري هاي غیر واگیر، همچنین نگاهی به وضعیت ایران در این زمینه داشته و تصریح
کرد: تعداد ویزیت هاي بیماران طی شیوع کووید 19 در مقایسه با سال گذشته به طور قابل توجهی کاهش یافته است که بیشترین
میزان این کاهش در مراقبت هاي مربوط به چاقی و کمترین آن در ویزیت هاي فشار خون بوده است.وي همچنین اختلال در خدمات
مدیریت پوکی استخوان و مدیریت شکستگی ناشی از آن در کشور را نگران کننده خواند و خاطر نشان کرد: در طول بیماري همه گیر
کووید 19، شکستگی هاي ناشی از پوکی استخوان یک چالش واقعی براي تشخیص و مدیریت مناسب است و فاصله میان تشخیص و
درمان پوکی استخوان در این دوران افزایش یافته است.وي با بیان اینکه در شرایط همه گیري بهتر است تصمیمات بالینی بر اساس
استفاده گسترده از ابزارهاي پیش بینی مانند ابزار FRAX گرفته شود، خاطر نشان کرد: در حوزه درمان نیز باورهاي غلطی وجود دارد
اما می توان گفت که درمان با دنوزوماب یک عامل خطر براي کووید 19 نیست.لاریجانی در پایان با این جمع بندي که گنجاندن
برنامه کنترل بیماري هاي غیر واگیر در استراتژي ها و پاسخ هاي ملی نسبت به کووید 19 بر شدت و مرگ و میر کووید 19 بسیار
تأثیرگذار است، تصریح کرد: بر اساس گزارش سازمان بهداشت جهانی دو سوم کشورهاي جهان این اقدام را کرده اند و خدمات درمانی

بیماري هاي قلبی عروقی، سرطان و دیابت را جز برنامه هاي کنترل کووید 19 قرار داده اند.



چندهزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند؟

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  143  |  تاریخ: 1399/08/03

چندهزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند؟ غلامرضا
کریمی، رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و
پرورش با اشاره به اینکه 250هزار دانش آموز اتباع به
شبکه شاد دسترسی ندارند، به چالش عدالت آموزشی در

 
کشور اشاره کرد. 

اعتمادآنلاین|غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی
پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت بود و یکی از

 
مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 

وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 



رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و
سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات
جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر
کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با

 
کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت



 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد
دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

 
پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است. 

منبع: تسنیم



پرداخت بیش از 270 میلیارد ریال تسهیلات کرونا در لاهیجان

منبع: تابناكشماره خبر:  144  |  تاریخ: 1399/08/03

 
پرداخت بیش از 270 میلیارد ریال تسهیلات کرونا در لاهیجان 

سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی لاهیجان گفت: این شهرستان تا پایان مهرماه سال جاري با پرداخت بیش از 270 میلیارد

 
ریال تسهیلات کرونایی رتبه نخست را در این زمینه در استان گیلان کسب کرده است. 

محمدهوشنگ علیجانی روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: این میزان تسهیلات توسط بانک هاي عامل از محل

 
تسهیلات کرونا براي 13 رسته از واحدهاي صنفی و کارگاه هاي آسیب دیده مصوب و به افراد واجد شرایط پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: از ابتداي این طرح و تا پایان مهلت ثبت نام متقاضیان آسیب دیده از شرایط کرونا یک هزار و 426 طرح با سطح

 
اشتغال 3 هزار و 55 نفر از لاهیجان در سامانه "کارآ" نام نویسی کردند. 

سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی لاهیجان خاطر نشان کرد: اکنون در تلاشیم براي جذب اعتبار باقیمانده تا پایان آبان ماه

 
هرچه سریعتر و با کمک دستگاه هاي تخصصی اقدام کنیم. 

علیجانی با قدردانی از همکاري بانک هاي عامل شهرستان ابراز امیدواري کرد : با تسریع در روند پرداخت ها همه تسهیلات اختصاص

 
یافته به لاهیجان جذب شود. 

شیوع بیماري کرونا که بیش از 200 کشور جهان را درگیر خود کرده، باعث تعطیلی، رکود بخش هاي اقتصادي و خسارت به اصناف و

 
بازاریان در همه کشورها شده است. 

شهرستان لاهیجان با بیش از 167 هزار نفر جمعیت در 40 کیلومتري شرق مرکز استان گیلان واقع است و تقسیمات سیاسی این
شهرستان متشکل از دو بخش "مرکزي و رودبنه" است.



اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید/400000 مسکن

ملی تا پایان دولت دوازدهم تکمیل می شود

منبع: شبستانشماره خبر:  145  |  تاریخ: 1399/08/03

اعلام اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید، تعهد وزارت راه و شهرسازي به تکمیل 400000 واحد
مسکن ملی تا پایان1400، آغاز عملیات اجرایی بخشی از واحدهاي مسکن ملی به دستور رییس جمهور بخشی از اخبار حوزه

مسکن در هفته گذشته بود.

اعلام اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید، تعهد وزارت راه و شهرسازي به تکمیل 400000 واحد
مسکن ملی تا پایان1400، آغاز عملیات اجرایی بخشی از واحدهاي مسکن ملی به دستور رییس جمهور بخشی از اخبار حوزه مسکن

 
در هفته گذشته بود. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، اهم اخبار حوزه مسکن در هفته

 
اي که گذشت به شرح زیر است: 

 
اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید 

رئیس جمهور در مراسم افتتاح، بهره برداري و آغاز عملیات
اجرایی بخشی از واحدهاي مسکونی ملی، حوزه مسکن را پیشران

بسیار مهم بخش گسترده اي از صنایع کشور برشمرد و تاکید کرد، تکمیل طرح هاي این حوزه با توجه به نقش مهم آن در عرصه

 
اشتغال زایی، باید تا پایان دولت دوازدهم، با شتاب ادامه یابد. 

 
تعهد وزارت راه و شهرسازي به تکمیل 400000 واحد مسکن ملی تا پایان1400 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي از افتتاح پروژه هاي طرح اقدام ملی مسکن در روزهاي آتی با حضور رییس جمهور خبر داد و
گفت: وزارت راه و شهرسازي به تکمیل 400هزار واحد مسکن ملی تا پایان 1400 به شرط همکاري پذیرفته شدگان، متعهد است.
اسلامی گفت: دستورالعمل و شیوه نامه اي تنظیم شده که بر اساس آن، صاحبان خانه هاي خالی و یا نیمه تمام می توانند در طرح
اقدام ملی مسکن وارد شوند و واحدهایشان راعرضه کنند. در مقابل وزارت ره و شهرسازي، زمین مرغوب در اختیار این عده قرار می

 
دهد تا جریان تولید و عرضه مسکن تداوم یابد. 

 
استانداران جریان تولید مسکن را رهبري کنند 

وزیر راه و شهرسازي در مراسم بهره برداري و عملیات اجرایی 509 هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن و مسکن مهر از شکل

 
گیري جریان پایدار تولید مسکن در کشور خبر داد. 



حمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي در بخشی از این مراسم با اشاره به اینکه امروز شاهد فعالیت خط تولید پیوسته مسکن هستیم، آن
را نشانگر یک جریان پایدار تولید مسکن دانست و گفت: امروز از نقطه آغاز یعنی تهیه نقشه و زمین تا ساز و کار ساخت، تعیین و
معرفی متقاضی، اجرا، اتمام و تحویل پروژه را شاهد هستیم. این یکی از مهم ترین اهدافی بود که ما با تدبیر دولت دنبال کردیم تا

 
بتوانیم جریان تولید مسکن را با مصون سازي از همه آفت هایی که کشور را تهدید می کند ایجاد کنیم. 

 
آغاز عملیات اجرایی ساخت 69000 مسکن ملی در قالب تفاهم نامه ها با سایر وزارتخانه ها 

محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان جزئیات افتتاح هاي طرح اقدام ملی مسکن را که با حضور رییس جمهوري در اول آبان
ماه انجام می شود، تشریح کرد و از تعیین تکلیف نهایی 400 هزار واحد مسکن ملی در قالب واگذاري گروهی زمین و یا معرفی افراد

 
به پروژه هاي آغاز شده و در حال ساخت خبر داد. 

 
آغاز عملیات اجرایی 120000 مسکن ملی در شهرهاي جدید 

مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید از آغاز عملیات اجرایی 120 هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در شهرهاي جدید

 
خبر داد. 

طاهرخانی، مجموع واحدهاي طرح اقدام ملی مسکن شهرهاي جدید که ساخت آن شروع شده را 120 هزار واحد عنوان و اعلام کرد:
سعی کرده ایم طرح اقدام ملی در اراضی بدون مشکل که به خدمات پایه دسترسی دارند، ساخته شود. تمرکز ما در مسکن مهر، در

 
ساخت واحد است و قرار نیست مانند مسکن مهر، زیرساخت هاي سکونتی را هم تأمین کنیم. 

معاون وزیر راه و شهرسازي در خصوص میزان آورده متقاضیان طرح ملی مسکن گفت: بر اساس آخرین برآوردها، ساخت واحد با

 
متري 2 میلیون و 700 هزار تومان و حداکثر 10 درصد افزایش انجام خواهد شد و این رقم به پیمانکاران ابلاغ شده است. 

 
آغاز احداث 1000 واحد مسکن ملی در شهرهاي با جمعیت کمتر از 100 هزار نفر 

معاون مسکن شهري بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آخرین آمار درباره میزان و حجم ریالی واریز آورده اولیه متقاضیان این طرح در

 
شهرهاي کوچک را اعلام کرد. 

بنا بر اعلام حق شناس تاکنون 1150 میلیارد تومان اعتبار از محل آورده متقاضیان سپرده گذاري شده است که این اعتبارات براي

 
ساخت واحدهاي مسکونی طرح اقدام ملی هزینه خواهد شد و در روند ساخت از اعتبارات و تسهیلات بانکی نیز استفاده می شود. 

به گفته وي، افزایش سرعت روند واریز آورده اولیه طرح اقدام ملی مسکن به معناي شتاب گرفتن روند اجراي این طرح است و هر چه

 
سریعتر متقاضیان اقدام به واریز آورده هاي خود کنند روند ساخت نیز سرعت بیشتري به خود خواهد گرفت. 

 
تدوین لایحه بازنگري قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان 

حامد مانی فر مدیرکل دفتر مقررات ملی و کنترل ساختمان از تدوین لایحه بازنگري قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان خبر داد



 
و گفت: با دستور وزیر راه و شهرسازي، بیمه تضمین کیفیت ساختمان هاي طرح اقدام ملی مسکن، نهایی و کامل خواهد شد. 

 
بهره برداري از 194000 مسکن محرومان تا خرداد 1400 

سهرابیمدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از تکمیل و بهره برداري از 194 هزار واحد مسکونی براي محرومان تا خرداد 1400 خبر
داد و گفت: حدود 100 هزار واحد از این تعداد در همکاري بنیاد با سازمان برنامه و بودجه، تکمیل شده و به بهره برداري می رسد.



ماهیت، تفاوت ها و الزامات شبکه رشد در کمک به هم افزایی ظرفیت هاي

شبکه شاد

منبع: پاناشماره خبر:  146  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران (پانا) - بررسی پرونده شبکه ملی رشد در بخش دوم به بررسی دیدگاه مسؤولان و دست اندرکاران حوزه تعلیم و تربیت
کشور در مواجهه با این شبکه تعاملی می پردازد.

تهران (پانا) - بررسی پرونده شبکه ملی رشد در بخش دوم
به بررسی دیدگاه مسؤولان و دست اندرکاران حوزه تعلیم و

 
تربیت کشور در مواجهه با این شبکه تعاملی می پردازد. 

به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل سازمان پژوهش
و برنامه ریزي آموزشی، در بخش دوم این پرونده رسانه اي،
مسؤولان به موضوع ماهیت، تفاوت ها و الزامات شبکه رشد

 
در کمک به هم افزایی ظرفیت هاي شبکه شاد پرداخته اند. 

سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی در نشست تعاملی با معاونت هاي وزارت آموزش و پرورش نسبت شبکه ملی مدارس ایران
(رشد) و شبکه آموزش دانش آموزي (شاد) را به عنوان دو ظرفیت بالا در آموزش و پرورش مورد بررسی قرار داد. در این نشست
تعاملی حسن ملکی رئیس سازمان پژوهش، علیرضا کمرئی معاون متوسطه، نمایندگانی از معاونت پرورشی و فرهنگی، معاونت ابتدایی،
مرکز فناوري و دیگر حوزه هاي ستادي، نماینده شبکه آموزش دانش آموزي (شاد) و تنی چند از مسؤولان سازمان پژوهش و برنامه

 
ریزي آموزشی حضور داشتند. 

در شروع نشست حسن ملکی معاون وزیر و رئیس سازمان پژوهش با تأکید بر نظر ویژه وزیر آموزش و پرورش مبنی بر برگزاري این
نشست تعاملی یادآور شد: چندي پیش گزارشی از توانمندي شبکه ملی رشد که حاصل تلاش هاي دفتر انتشارات و فناوري آموزشی

 
بود تقدیم مقام عالی وزارت شد. 

وي افزود: نکته بسیار مهمی که این جلسه براي آن برگزار شده این است که شبکه ملی رشد با این جهت گیري و اثرگذاري در
آموزش و پرورش، باید چه نسبتی با دیگر ظرفیت مهم آموزش و پرورش یعنی شبکه شاد داشته باشد؟ براي شبکه شاد به عنوان یک
رویداد ملی زحمات زیادي صورت گرفته است. باید تلاش کنیم به حد شایسته اي برسیم که شبکه رشد و شاد به عنوان دو بال

 
خدمات دهی مجازي به خانواده ها و معلمان خدمات رسانی کنند. 

 
محتواهاي شبکه ملی رشد 

در ادامه محسن باهو مشاور فناوري رئیس سازمان در خصوص ظرفیت هاي وزارت آموزش و پرورش و آموزش هاي الکترونیک،



 
آموزش هاي ترکیبی و فعالیت هاي شبکه ملی مدارس ایران (رشد) گزارشی را ارائه کرد. 

باهو گفت: ظرفیت وزارت آموزش و پرورش در حوزه خدمات الکترونیک به خصوص در ایام خاص مبارزه با ویروس کرونا ترکیبی در
دو بستر شبکه ملی مدارس ایران "رشد" و شبکه آموزش دانش آموزي "شاد" شکل می گیرد. قطع به یقین اگر این دو مجموعه
نتوانند به هم خدمت بدهند و از خدمات هم استفاده کنند، کسانی که متضرر اصلی این اتفاق می شوند خانواده ها و دانش آموزان

 
هستند. 

مشاور فناوري رئیس سازمان پژوهش خاطر نشان کرد: در شبکه رشد سرویس هاي بسیار متنوع و متعددي از جمله دانشنامه،
المپیادها، کارآفرینی، بانک تصاویر، جشنواره فیلم رشد و محتواهاي الکترونیک را داریم و واقعاً محتواهاي این شبکه محتواهاي قابل
قبولی است؛ این شبکه یک پایگاه خوب براي پژوهشگري و مطالعه دانش آموزان است. بر این اساس گزارشی که در جلسه شوراي
معاونین خدمت آقاي دکتر ملکی و آقاي دکتر کمرئی ارائه شد مورد پذیرش مقام عالی وزارت قرار گرفت و ایشان صراحتاً گفتند

 
شبکه رشد یک بستر بسیار معتبر آموزش و پرورش است و سیاست ما در وزارتخانه بحث حمایت جدي از این شبکه است. 

 
اغلب محتواهاي شبکه رشد، کلاس محور است 

سپس سعید بدیعی معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی گزارش کاملی را از وضعیت شبکه رشد، مأموریت ها و اقدامات آتی این

 
شبکه و فعالیت هاي ویژه در شرایط کرونایی ارائه کرد. 

وي گفت: شبکه رشد شبکه ناآشنایی براي آموزش و پرورش نیست. جشنواره فیلم رشد تقریباً قدیمی ترین جشنواره فیلم در ایران
است و شبکه رشد هم اولین شبکه آموزشی وزارت آموزش و پرورش است که سال 1380 تأسیس شد. این شبکه فراز و نشیب هاي
زیادي داشت. کلیات اهداف شبکه رشد براي مخاطبش این بوده که ما پشتیبان برنامه درسی، کلاس درس و معلم باشیم. یعنی اصلاً
بحث آموزش خودآموز یا آموزش از راه دور در شبکه رشد دیده نشده است. به همین خاطر الآن اغلب محتواهاي شبکه رشد کلاس

 
محور است. 

بدیعی افزود: ما تلاش کردیم که دسترسی به محتواها را براي گروه هاي مختلف راحت تر کنیم. بر این اساس شبکه رشد جدید که
تقریباً سه سال پیش براساس نظام برنامه درسی راه اندازي شد، هم به سند تحول بنیادین و هم به نظام برنامه درسی و حوزه هاي
تربیت و یادگیري توجه زیادي داشته است. اساس محتواي ما در شبکه رشد در 11 حوزه تربیت و یادگیري قرار می گیرد و کل
محتواها در این مخزن ریخته می شود و براساس دوره هاي تحصیلی، پایه هاي تحصیلی و کتاب درسی از این حوزه ها استخراج می

 
شود و بعد درون کتاب ها قرار می گیرد. 

 
فیلم هاي آموزشی در شبکه رشد 

وي با اشاره به اینکه یکی از محتواهایی که در شبکه ملی رشد براي هر درس تدارك دیده شده شامل فیلم هاي آموزشی است، بیان
کرد: در حال حاضر سه دسته فیلم آموزشی داریم. یک دسته از فیلم هاي آموزشی مربوط به آموزش معلمانی است که می خواهند آن
درس را تدریس کنند. یک دسته دیگر از محتواها نیز تدریس هایی است که به صورت زنده براي دانش آموز انجام می شود. بخش
دیگر هم فیلم هاي آموزشی مکمل است. براي بعضی از درس ها علاوه بر فیلم آموزشی، بحث محتواي مکمل، محتواي صوتی، عکس

 
و حتی محتواهاي تعاملی که به صورت تکلیف و تمرین وجود دارد را هم قرار داده ایم. 



وي افزود: ما در شبکه رشد بیش از 3 هزار تصویر دسته بندي شده را براساس موضوعات کتب درسی قرار داده ایم تا اگر معلم یا
دانش آموزي براي بحث پژوهشی یا بحث ارائه محتوا به تصویر نیاز داشت به راحتی بتواند به تصویر مورد نظر دسترسی پیدا کند. همه

 
این تصاویر داراي شناسنامه و توضیح اند و براي دانش آموزان قابل دانلود هستند. 

 
محتواهاي تعاملی در شبکه رشد 

معاون دفتر انتشارات و فناوري آموزشی سازمان پژوهش و برنامه ریزي درسی عنوان کرد: ما در شبکه رشد سرویس رسانه هاي
آموزشی را هم داریم که آن را از شبکه رشد قبلی وارد شبکه رشد جدید کرده ایم و اکنون هم کاربران خیلی زیادي دارد. در این
بخش هم حدود 14 هزار جزء آموزشی به تفکیک وجود دارد. فایل هاي این بخش هم به صورت صوت، انیمیشن و فیلم هستند. یکی
از مشکلاتی که بین شاد و رشد وجود دارد این است که بیش از 90 درصد دانش آموزان از نسخه اندروید شاد استفاده می کنند و
خیلی از فعالیت هاي تعاملی که در رشد وجود دارد قابل انتقال به شاد نیست تا بتوانند کار تعاملی انجام بدهند. اما به هر صورت ما
این محتواهاي تعاملی را گذاشته ایم تا اگر دانش آموز احتیاج داشت بتواند آن ها را از روي سیستم ما بردارد و بر روي کامپیوتر اجرا

 
کند. 

 
راه اندازي مرکز یادگیري معلم در شبکه رشد 

عید بدیعی ادامه داد: یکی از سرویس هاي دیگري که ما آن را با انجام نیازسنجی از معلمان راه اندازي کرده ایم و بازخورد آن را هم از
معلمان گرفته ایم، مرکز یادگیري معلم است که در این بخش آموزش هاي مختلفی می تواند اتفاق بیافتد. به طور مثال در هر دوره
اي که تعریف می شود یک بحث روش تدریس دارد که ما روش تدریس یا مبانی نظري آن مطلب را می گذاریم. ابزارها و وسایلی که
معلم باید داشته باشد تا بتواند با آن کار کند را نیز در این بخش قرار می دهیم. همچنین نمونه تدریس هایی که براي معلمان آماده

 
شده نیز در این بخش ارائه شده است. 

وي افزود: معلمانی که با گروه هاي درسی ما در ارتباط هستند را جلوي دوربین برده ایم تا براي معلمان توضیح دهند که در فضاي
مجازي چه مقداري از هر درس را باید تدریس کنند و چگونه باید تدریس و ارزشیابی نمایند. ما با سازمان استثنائی هم مکاتبه
داشتیم و حتی براي دانش آموزان با نیازهاي ویژه هم نمونه هایی را ضبط کردیم و روي سایت گذاشتیم تا معلمان مدارس خاص هم

 
به نمونه تدریس ها دسترسی داشته باشند. در حال حاضر از هر عنوان درس حداقل یک نمونه تدریس داریم. 

 
کمرئی: شبکه رشد رقیب شاد نیست 

در ادامه علیرضا کمرئی معاون آموزش متوسطه وزارت آموزش و پرورش گفت: به اعتقاد من تفاوت شبکه رشد با شبکه شاد را باید در
ماهیت شکل گیري آن ها جستجو کرد. ضرورت هاي تکمیل و پیدایش شاد با ضرورت هاي تکمیل و پیدایش رشد خیلی تفاوت دارد.
شاد، محصول دوران بحران است و رشد، محصول دوره آرامش است و این شبکه تلاش می کند آموزش را غنی تر و کیفی تر کند و از
مباحث تعلیم و تربیت پشتیبانی کند. به همین دلیل ضرورت هاي کارکردي رشد با ضرورت هاي کارکردي شاد فرق دارد و همچنین

 
ورود عملیات و توان این دو نیز با هم متفاوت است. 

معاون متوسطه وزیر با بیان این که از نظر من شبکه ملی رشد باید به عنوان یک پایگاه تخصصی و جامع علمی تقویت شود، خاطر
نشان کرد: شبکه ملی رشد باید منبعی براي تغذیه فکري وزارت آموزش و پرورش و خاستگاهی براي تولید استانداردهاي درخور شأن
این وزارتخانه باشد. این شبکه در آن چه که قلمرو برنامه درسی است می تواند تولید اندیشه و فکر کند و ایده و جهت بدهد و منبع



تغذیه آموزش و پرورش باشد. شاید فلسفه زایش و پیدایش نیز همین بوده است. به نظر من شبکه رشد زمانی از چرخه خارج می شود
که بخواهد با شاد مقابله یا رقابت کند. در واقع شاد باید توسط رشد تغذیه شود نه این که در حدود عملیات وارد شود، بلکه تغذیه

 
فکري شود، مدل طراحی کند و اقتضائات هدایت جریان تربیت و یادگیري را بگذارد. 

 
تکلیف شاد پس از کرونا چه می شود؟ 

کمرئی درباره اینکه سرنوشت شبکه شاد پس از کرونا چه می شود، توضیح داد: مطلوب مان این است سامانه شاد در داخل سیستم
بماند، اما اینکه در همین قالب و همین پلتفرم و به همین شیوه ادامه بدهیم محل گفت وگو است. بنابراین پایداري شاد هم با پایداري
رشد نباید یکی انگاشته شود. رشد باید بماند تا هم خودش غنی شود و هم تغذیه کننده باشد، در صورتی که شاد بعد از گذر از این

 
ایام و شرایط بحرانی احتمالاً باید دچار دگردیسی ها و تغییراتی بشود تا بتواند در زیست بوم آینده بقا داشته باشد. 

وي بار دیگر به تفاوت هاي دو شبکه رشد و شاد اشاره و اظهار کرد: معماري شبکه شاد متفاوت از معماري شبکه رشد است. ماهیت
شبکه شاد به گونه اي است که می تواند جریان تربیت و یادگیري را مدیریت کند. به همین دلیل در ساختار آن، کلاس درس طراحی
و مدل سازي شده است تا معلم بتواند کلاس ها را اداره کند و دانش آموزان را در یک فضاي یادگیري قرار بدهد. این ویژگی، سامانه
شاد را از شبکه رشد کاملاً متمایز کرده است. شاید تفاوتی که بین برنامه ریزي آموزشی با برنامه ریزي درسی وجود دارد بتواند این دو
شبکه را به یک شکلی از همدیگر جدا کند. در رشد بیشتر ابعاد آموزشی و مدیریتی کار مطرح است و در شاد بیشتر به برنامه درسی و

 
مسائل مرتبط با آن پرداخته می شود. 

وي افزود: شبکه ملی رشد باید یک مرجعیت تخصصی براي معلم پیدا کند، اگر چه بتواند دانش آموز را هم سرویس بدهد و اولیا را
هم در درون خودش جا بدهد، اما شأن و توان تخصصی اش باید در این باید باشد که معلم و نظام آموزشی را تغذیه بکند. اما باید
بتواند به عنوان یک واحد عملیاتی و اجرایی عمل کند و با توان و توشه اي که دارد و معماري خاصی که در شبکه اش طراحی کرده،

 
حوزه هاي یادگیري را به میدان عملیات ببرد. بنابراین این دو باید با دو مرجعیت متفاوت به کار خود ادامه دهند. 

 
ارتباط و هم افزایی شبکه رشد و شبکه شاد 

در ادامه محمود حبیبی مدیرکل دفتر فناوري اطلاعات و ارتباطات وزارت آموزش و پرورش گفت: حسم این است که شبکه شاد می
تواند به تکمیل و غنابخشی محتواهاي شبکه ملی رشد کمک زیادي کند. شاید به شبکه ملی رشد بشود به عنوان یک مجموعه کاملاً
تخصصی و یک مخزن کاملاً استاندارد نگاه کرد. در مقابل آن، شبکه شاد یک استراتژي توسعه دارد و انواع و اقسام محتواها و روش ها

 
و الگوهاي تدریس در آن قابل ارائه است و چه بسا این ها بتواند باعث تکمیل محتواي رشد هم بشود. 

حبیبی تأکید کرد: چیزي که به لحاظ فنی خیلی اهمیت دارد ارتباط این دو با همدیگر است. در این زمینه یک نگرانی وجود دارد.
ارتباط و هم افزایی یک اصل اساسی در فضاي فناورانه است. اصلاً در فضاي IT باید نگرش هم افزایی وجود داشته باشد، منتها باید
ببینیم ظرفیت ها چطور امکان این هم افزایی را به ما می دهد. همچنین اگر بخواهیم بین این دو ارتباط ایجاد کنیم باید به ظرافت
هاي فنی هم توجه نماییم. یعنی اگر شبکه ملی رشد زیرساخت هاي لازم را نداشته باشد و ما بخواهیم شاد را بی محابا به رشد وصل
کنیم، طبیعتاً هم شبکه رشد مورد مواجهه زیادي قرار می گیرد و ممکن است نتواند پاسخگو باشد و هم وزارت آموزش و پرورش به

 
عنوان یک سیستم یکپارچه تحت تأثیر قرار خواهد گرفت. 

وي افزود: ما راه حل هاي مختلفی را بررسی کردیم و به یک جمع بندي رسیدیم، منتها تفکیک وظایف هر کدام از این سامانه ها



خیلی مهم است. ما باید شرح وظایف هر کدام از این سامانه ها را مشخص کنیم تا انشاءاالله به فاز فنی هم ورود کنیم و ارتباط بین

 
این دو سامانه را ایجاد نماییم. 

 
آمادگی شبکه شاد براي همکاري با شبکه ملی رشد 

اسماعیلی مسئول هماهنگی اجرایی شبکه شاد نیز گفت: براي ارتباط بین شبکه رشد و شبکه شاد پیشنهادات مختلفی مطرح شده
است. یکی این است که به صورت مأموریت محور به آن ها نگاه کنیم. یعنی بگوییم مأموریت شاد آموزش دانش آموزان باشد و
مأموریت رشد آموزش معلمان باشد. اگر این اتفاق بیافتد با توجه به طبیعت خودشان و ویژگی هاي فنی که دارند ممکن است

 
پاسخگو هم باشند. این یک پیشنهاد بود که هنوز هم می شود رویش بحث و صحبت کرد و به یک نتیجه اي رسید. 

وي افزود: شبکه شاد این آمادگی را دارد که هر کمکی که بتواند جهت دسترسی بهتر دانش آموزان، معلمین و اولیا به شبکه رشد
انجام بدهد را ارائه کند. این باید هم از نظر فنی بررسی شود و هم از نظر مسائل دیگر. به هر حال این آمادگی در سامانه شاد وجود
دارد که یک کانال ایجاد شود که بعضی از خدمات یا تمام خدمات شبکه ملی رشد در آن کانال قرار بگیرد و سازمان پژوهش بتواند آن

 
را به هر نحوي که می خواهد ارائه کند. 

مسئول هماهنگی اجرایی شبکه شاد بیان کرد روش دوم همکاري بین شبکه ملی رشد و سامانه شاد می تواند این باشد که محتواي
تولیدشده شبکه ملی رشد به صورت درس به درس توسط معاونین آموزشی و یا توسط خود دوستان شبکه رشد در سامانه شاد
بارگذاري شود. پیشنهاد ما این بود که یک لینک هم در سامانه شاد در نظر گرفته شود که معلمان و دانش آموزان از طریق آن بتوانند
وارد شبکه ملی رشد شوند، اما گویا به دلیل آن که تعداد استفاده کنندگان به چند میلیون نفر می رسد از نظر فنی یک مشکلاتی

 
ایجاد می شود. 

 
شبکه ملی رشد کنار نمی رود 

در ادامه قاسم پور نماینده معاونت پرورشی وزارتخانه گفت: مدتی است در وزارت آموزش و پرورش یک تفکر غلط شایع شده که چون
سامانه شاد آمده است بقیه چیزها باید کنار گذاشته شود. به نظرم این تفکر پایه و اساس ندارد. ما خیلی از زیرساخت هاي فناورانه
آموزش و پرورش را قبل از ماجراي بحران در سامانه هاي مختلفی که داشتیم از جمله سناد، همگام و رشد، تعریف کرده ایم، اما الآن
ظاهراً این تفکر وجود دارد که چون شاد آمده است بقیه سامانه ها باید کنار بروند. این در حالی است که بسیاري از دیتاهاي آموزش و
پرورش در این سامانه ها قرار دارند و ما همچنان متقاضی هستیم که براي خیلی از خدماتی که به دانش آموزان می دهیم از سامانه

 
هاي قبلی استفاده کنیم. 

نماینده معاونت پژوهشی آموزش و پرورش یادآور شد: سامانه رشد مسیر بسیار خوب و کاملی را داشت پیش می گرفت. اتفاقاً دوستان
داشتند تلاش می کردند که شبکه رشد به هوش مصنوعی مجهز شود و بتواند صلاحیت دانش آموزان را تشخیص بدهد و براساس
سلیقه دانش آموز به او پیشنهادهاي مختلف تربیتی، آموزشی و محتوایی ارائه بدهد، که امیدوارم انشاءاالله آن مسیر همچنان ادامه پیدا
کند، چون واقعاً رشد جدي ترین و اصلی ترین مجموعه محتوایی آموزش و پرورش است و بخش عمده اي از محتواهاي ارزشمند

 
آموزش و پرورش در این شبکه قرار گرفته است. 

 
رشد حاصل یک نیاز است و شاد حاصل یک بحران 



محمدابراهیم محمدي مدیرکل دفتر انتشارات و فناوري آموزشی نیز درباره تفاوت هاي شبکه ملی رشد و شبکه شاد گفت: فراموش
نکنیم که رشد حاصل یک نیاز است، اما شاد حاصل یک بحران است. این دو در تعریف با هم تفاوت دارند. مسئله دیگر این است که
مأموریت اولیه رشد، کتاب، معلم و مدرسه است و مأموریت ثانویه اش از سر اضطرار رفته به سمت مسائل دانش آموزي. مطلب دیگر
این است که آن شبکه رشدي که ما براي دوران پساکرونا دنبالش هستیم این نخواهد بود. باید به لحاظ محتوا، ارائه و دسترسی
تغییراتی را در خودش ایجاد کند. ما با این که متولی رشد هستیم واقعاً راضی نیستیم و فکر می کنیم با آن چه که مد نظرمان است
هنوز فاصله داریم. این جلسه می تواند آغاز مبارکی باشد که بتوانیم به یک تقسیم مأموریت دست پیدا کنیم تا انشاءاالله معلمان و

 
دانش آموزان ما از این دو ظرفیت استفاده خوبی ببرند. 

 
باهو و تأکید بر توجه به سه عنصر مهم 

سپس باهو تأکید کرد: ما در این مرحله باید به سه عنصر توجه داشته باشیم؛ یکی بحث زمان است، یکی بحث منابع و دیگري بحث
هزینه. براي این که بتوانیم تصمیمات مان را تنظیم کنیم خیلی تعیین کننده هستند. نکته دوم بحث مدل یادگیري الکترونیکی است
که در حوزه معلم و دانش آموز و در آموزش رسمی و غیررسمی باید به آن توجه داشته باشیم. همچنین بحث اجبار و نیاز از دیگر
مباحث خیلی مهم است. در شاد بحث اجبار مطرح است و در رشد بحث نیاز. این دو مقوله در ارائه خدمت و سرویس کاملاً می تواند
به ما کمک کند. عرض دیگرم این است که ما خانواده بزرگی هستیم و در خانواده بزرگ اصلاً نباید معادلات و قیاس و غیرقیاس وجود

 
داشته باشد. هر جا که بتوانیم باید به هم کمک کنیم. 

 
جمع بندي ملکی 

در پایان نشست حسن ملکی جمع بندي خود از صحبت ها مطرح شده را بیان کرد. رئیس سازمان پژوهش گفت: بنده مباحث را در
چند گزاره جمع بندي می کنم که ان شاءاالله یک نقشه راهی هم براي اقدامات بعدي ما باشد. گزاره نخست این است که شبکه ملی
رشد و سامانه شاد رقیب هم نیستند بلکه همراه و همکار هم هستند. حقیقتاً چیزي جز این هم مد نظر نبوده است ولی از حاصل این

 
جلسه چنین جمع بندي مصرحی را داشته باشیم. 

دوم اینکه مأموریت شبکه ملی مدارس ایران (رشد)، مأموریت هم سنخ جایگاه سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی در نظام آموزش
و پرورش است و آن مأموریت هم تولید استانداردهاي گوناگون در عناصر برنامه درسی و فعالیت هاي آموزشی و معرفی آن ها به
عنوان کالاي قابل استفاده براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها است. من عنوان کالاي قابل استفاده را خودم اضافه کرده ام و به
آن تأکید دارم. اگر ما به آن تأکید نکنیم و این تولید استانداردها صرفاً تولید استانداردهاي انتزاعی و جدا از مسائل انضمامی و عینی
باشد، کالاي ما کالاي به درد بخوري نخواهد بود. بنابراین این کالا باید کالاي قابل استفاده اي باشد، بدون اینکه خودش وارد صحنه

 
اجرا و عمل شود. 

نکته سوم این است که مأموریت شبکه شاد اجراي آموزش ها و استانداردهاي تولید شده در صحنه عمل است. این شبکه تا زمانی که
اوضاع کرونایی دارد به فعالیت خود ادامه می دهد و بعد از آن هم بعید است که شبکه شاد حذف شود بلکه قاعدتاً تغییر جهت باید
بدهد. مأموریت شبکه شاد یک مأموریت اجرایی و عملیاتی است، منتها آن اجرا در صحنه عملیات باید یک نسبت روشن حمایتی از
سوي شبکه ملی رشد داشته باشد. درست است که این دو رقیب نیستند اما مجزا از هم نیز نباید تلقی شوند. این نقشه در یک

 
وزارتخانه دارد طراحی می شود. 

نکته چهارم این است که در مسائل فنی باید تدبیراندیشی لازم براي تحقق هم افزایی و شیوه ارتباط شبکه رشد و شبکه شاد فراهم



شود. مثلاً می توان براي ارتباط با شبکه ملی رشد لینکی در سامانه شاد گذاشت یا بالعکس. در کل نباید این طور باشد که ما در مقام

 
نظر تصمیم به هم افزایی این دو شبکه بگیریم ولی امکانات فنی این اجازه را به دانش آموز، معلم و خانواده ها ندهد. 

گزاره پنجم این است که شبکه ملی رشد را به عنوان یک مرجع مطمئن و قابل اعتماد براي معلمان، دانش آموزان و خانواده ها تلقی
کنیم و مشترکاً مبلغ این معنا باشیم، چون بالأخره همه ما می خواهیم در نهایت تربیت و یادگیري به درستی اتفاق بیافتد. جناب

 
آقاي وزیر هم در جلسه گذشته تأکید فراوان داشتند که شبکه ملی رشد معرفی شود. از این رو ما در فکر تیزر تبلیغاتی هم هستیم. 

گزاره ششم این است که شبکه ملی رشد باید شیوه ارائه خودش را جاذب تر، شیواتر و مطلوب تر کند تا اقشار مختلف خودشان براي
رجوع به آن انگیزه داشته باشند. بالأخره شبکه ملی رشد در جامعه رقبایی هم دارد و خودش را در مقابل آن رقبا باید مطلوب تر و

 
جذاب تر ارائه دهد. 

نکته آخر این است که بنده پیشنهاد می کنم این گزاره ها و این جمع بندي ها که ابهام ندارند ولی باید عملیاتی تر بیان شوند، در
یک شیوه نامه یا منشور به عنوان یک نقشه عمل و نقشه راه دربیایند و کاملاً عملیاتی شوند تا بعد ما آن را ملاحظه کنیم و نقشه راه
خودمان در صحنه عمل قرار بدهیم. آقاي مهندس باهو می توانند یک کارگروه ایجاد کنند و با کمک آقاي محمدي و دیگر دوستان

 
اعضایی را تشکیل بدهند و این شیوه نامه یا منشور را تهیه کنند. 

شبکه ملی رشد سازمان پژوهش و برنامه ریزي آموزشی شبکه ملی مدارس حسن ملکی



طرح استودیوي صنایع خلاق به زودي اجرا می شود/ راه اندازي پورتال جامع

ازدواج در واحد یزد

منبع: ایسکاشماره خبر:  147  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون فرهنگی و دانشجویی دانشگاه آزاد اسلامی واحد یزد با بیان اینکه تجربه موفقی در برگزاري بازارچه توانمندسازي و
کارآفرینی، رویدادهاي استارتاپی داشتیم، گفت: برهمین اساس طرح استودیوي صنایع خلاق در حال تدوین و راه اندازي

است.



خلق ثروت از عناب در شرایط تحریم

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  148  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی خراسان جنوبی گفت: برنامه ریزي دقیق در حوزه فرآوري گیاهان دارویی منجر
به خلق ثروت از آنها در شرایط تحریم می شود.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بیرجند، نام خراسان جنوبی با سه محصول استراتژیک،
چون زرشک، عناب و زعفران گره خورده است. سه
محصولی که در صورت معرفی و فرآوري می تواند براي

 
مردم این دیار کویري به خلق ثروت بینجامد. 

اما متأسفانه همچنان خام فروشی و آن هم خام فروشی بدون کیفیت گریبان فروش این محصولات را گرفته است در حالی که با

 
اندکی آموزش می توان این موانع را رفع کرد. 

راغ آرا مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی در این زمینه گفت: جهاد دانشگاهی
در سال 94 مأموریتی را بر عهده گرفت که بر اساس ظرفیت هاي منطقه در حوزه بهینه سازي، تولید و فرآوري گیاهان دارویی

 
استراتژیک استان (عناب، زرشک و زعفران) بود. 

 
او افزود: در گام اول مشکلات مرتبط با گیاهان دارویی استراتژیک استان مورد بررسی قرار گرفت. 

راغ آرا ادامه داد: با جمع بندي مشکلات به این نتیجه رسیدیم که براي رفع آن باید با بازار فروش این محصولات ارتباط مستقیم

 
داشته و با آن کار کنیم چرا که بخش عمده اي از مسائل به حوزه فروش برمی گردد. 

مردم با خواص محصولات استراتژیک خراسان جنوبی آشنایی ندارند او با بیان اینکه در نهایت سایت بیرناب را براي فروش گیاهان
دارویی استراتژیک خراسان جنوبی و مهم تر از آن تکمیل زنجیره ارزش این محصولات ثبت و راه اندازي کرده ایم، گفت: یکی از

 
مشکلات گیاهان استراتژیک استان، چون عناب عدم آشنایی مردم با خواص و ویژگی هاي منحصر به فرد آن است. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی اظهار کرد: وقتی که ما سخن از محصولی،
چون خرما می زنیم همه در هر کجاي ایران و حتی جهان با آن آشنایی کامل دارند، ولی به راستی چقدر از این آشنایی درباره

 
محصولی، چون عناب رخ داده است. 

بیشتر بخوانید 



 
- تولید 3500 تن عناب در خوسف 

 
- شکل گیري سازمان زرشک و عناب بستري براي درآمد پایدار 

- خراسان جنوبی بی نصیب از بازار پرسود عناب / مروارید سرخ تحفه دیار کویر او با اشاره به برخی از محصولات فرآوري شده از عناب
توسط پژوهشگران جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی ادامه داد: رسانه ها می توانند در جهت معرفی ظرفیت هاي بی بدیل خراسان

 
جنوبی در حوزه گیاهان دارویی استراتژیک اقدامات بسیار مؤثري انجام دهند. 

ثبت اختراع 11 محصول فرآوري شده از عناب راغ آرا با بیان اینکه در حال حاضر 11 محصول ثبت اختراع شده داریم که از عناب
فرآوري شده است، بیان کرد: ما بر روي بازار پسندي این محصولات نیز کار می کنیم که رسیدن به این مهم ماه ها کار و تلاش و

 
پژوهش نیاز دارد. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه تولید، توزیع و مصرف یک محصول هر
کدام مرحله مجزا و جداگانه اي است، تصریح کرد: امیدواریم طی یک سال آینده بخشی از محصولات فرآوري شده از عناب به صورت

 
انبوه وارد بازار نیز شود. 

فرآوري محصول رمز موفقیت در حوزه گیاهان استراتژیک راغ آرا گفت: تنها راه نجات و موفقیت ما در بخش گیاهان دارویی
استراتژیک خراسان جنوبی بی شک فرآوري این محصولات است و موفقیت در فرآوري نیز به معرفی درست و دقیق این محصولات

 
بستگی دارد. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی اظهار کرد: نمی توان از مردمی که هنوز از خواص عناب

 
اطلاع دقیقی ندارند انتظار خرید محصولات فرآوري شده از عناب، چون کلوچه عناب را داشت. 

او با بیان اینکه در صورت عدم معرفی درست محصولات استراتژیک خراسان جنوبی، چون عناب در فرآوري و فروش و بازاریابی آن نیز
موفق نخواهیم بود، بیان کرد:، اما اگر به مردمی که دغدغه سرماخوردگی و سایر بیماري هاي ویروسی را دارند این نکته علمی را

 
منتقل کنیم که ویتامین c عناب 2.5 برابر مرکبات است از آن استقبال خواهند کرد. 

راغ آرا ادامه داد: یکی از مزیت هاي محصولات استراتژیک خراسان جنوبی مانند عناب این است که حتی در شرایط تحریم نیز امکان

 
فروش و صادرات و در نهایت خلق ثروت از آن وجود دارد. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه خراسان جنوبی تنها تولید کننده

 
زرشک بی دانه دنیا است، اظهار کرد: این محصول با چنین مشخصاتی در هیچ اقلیمی ثبت نشده است. 

خلق ثروت از عناب و زرشک با فرآوري مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی خراسان جنوبی اظهار کرد: براي خلق ثروت از این

 
محصول نیز نیاز به فرآوري و کیفیت بالاي محصول براي صادرات و معرفی آن داریم. 

راغ آرا با اشاره به اینکه متأسفانه گاه در سبد خانوار مردم خراسان جنوبی نیز مصرف زرشک به اندازه کافی وجود ندارد، بیان کرد:
موفقیت در صادرات این محصول به تولید با کیفیت آن، بسته بندي و تدوین راهکار هایی براي تازه ماندن و ماندگاري این محصول در

 
فرایند صادرات دارد. 



او با تأکید بر اینکه باید بازار، تحقیقات و تولید کننده را در مورد هر سه محصول استراتژیک خراسان جنوبی به هم وصل کنیم، عنوان
کرد: باید در حوزه محصولات استراتژیک، آموزش هاي حداقلی را به تولیدکنندگان بدهیم تا زمینه افزایش کیفیت تولیدات را به وجود

 
بیاوریم. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی خراسان جنوبی بیان کرد: به عنوان مثال ما ممکن است بر اثر نا آگاهی زعفران را بر روي

 
روزنامه خشک کنیم در حالی که در این روش سرب روزنامه وارد زعفران شده و براي سلامتی بسیار آسیب زا است. 

راغ آرا ادامه داد: از طرف دیگر اگر محصولی که در آن سرب وجود داشته باشند وارد فرآیند صادرات شود از طرف کشور مقصد معدوم

 
و یا برگشت داده می شود. 

او اظهار کرد: از این جهت تأکید داریم که آموزش هاي عمومی در حوزه گیاهان استراتژیک خراسان جنوبی در افزایش کیفیت

 
محصول و ارتقا برند محصولات ایرانی تأثیر دارد. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی خراسان جنوبی گفت: متأسفانه با گذشت سال ها هنوز در حوزه فرآوري گیاهان دارویی

 
استراتژیک خراسان جنوبی، چون زرشک و عناب در استان اقدام قابل توجهی انجام نداده ایم. 

راغ آرا گفت: البته باید به این نکته نیز توجه داشته باشیم که فرآوري نیز باید بر اساس نیازسنجی بازار صورت گیرد چرا که در غیر

 
این صورت سرمایه گذاري در این بخش نیز با شکست رو به رو خواهد شد. 

 
او افزود: از ایده هاي جوانان در حوزه محصولات استراتژیک خراسان جنوبی در صورت کاربردي بودن استفاده می کنیم. 

گنج هاي بی بدیلی در خاك دیار خاوران و در دستان کشاورزان پر تلاش خراسان جنوبی نهفته است. امید آنکه با گره خوردن بازار،

 
پژوهش و تولید با یکدیگر این گنج هاي بی بدیل استخراج و منجر به کارآفرینی و ثروت شود. 

منبع: مهر



نرخ بیکاري تابستان گلستان به 8 درصد رسید

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  149  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - مدیر کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون،
کار و رفاه اجتماعی گلستان گفت: بر اساس اعلام مرکز
آمار ایران، نرخ بیکاري استان گلستان در تابستان سال

 
1399 به 8 درصد رسید. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی گلستان موسی بی باك اظهارکرد: نرخ بیکاري
گلستان در تابستان سال گذشته 11.1 درصد بود که این

 
نرخ درتابستان امسال به 8 درصد کاهش یافته است. 

وي بیان کرد: متوسط نرخ بیکاري کشور درتابستان امسال

 
9.5 درصد بود که این عدد نشان می دهد نرخ بیکار در گلستان،1.5 درصد کمتر از متوسط کشور بوده است. 

بی باك خاطرنشان کرد: رونق تولید در برخیواحدهاي تولیدي، تسهیل در اجراي طرح هاي سرمایه گذاري و همچنین اجرایسیاست
هاي فعال بازار کار از جمله طرح هاي کارورزي، مشوق هاي بیمهکارفرمایی، مهارت آموزي در محیط کار واقعی و توسعه و حمایت از

مشاغل خانگی واشتغال روستایی از دلایل کاهش نرخ بیکاري در استان است.



دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در ساوه راه اندازي شد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  150  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی
با حضور جمعی از مسئولان در شهرستان ساوه راه اندازي

 
شد. 

به گزارش روابط عمومی تعاون، کارو رفاه اجتماعی استان
مرکزي محمدتقی آبایی مدیرکل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان مرکزي، در حاشیه آئین افتتاح این
دبیرخانه که در ساختمان جهاد دانشگاهی ساوه انجام شد،
اظهار کرد: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در قالب تفاهم
نامه مشترك بین معاونت اشتغال و کارآفرینی وزارت

 
تعاون، جهاد دانشگاهی کشور و صندوق کارآفرینی امید اجرایی می شود. 

وي با بیان اینکه اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ناظر بر اجراي طرح در استان و جهاد دانشگاهی مجري آن است، افزود: این نهاد

 
همواره در حوزه هاي مختلف خوش درخشیده و از شروع انقلاب در هر حوزه اي که ورود پیدا کرده توانسته موفق عمل کند. 

آبایی اظهار کرد: به همین جهت است که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه هاي مختلف از جمله اشتغال با جهاد دانشگاهی
همکاري هایی را انجام داده است و طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار و طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از جمله این همکاري

 
هاست. 

دبیرخانه این طرح در شهرستان ساوه با حضور نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی، مدیرکل تعاون و رئیس جهاد

 
دانشگاهی استان به عنوان یکی از دبیرخانه هاي طرح در استان مرکزي افتتاح شد. 

دبیرخانه هاي طرح در "اراك، کمیجان، شازند، خنداب، تفرش، آشتیان و فراهان با محوریت اراك" و " محلات، خمین، دلیجان،
محلات با محوریت نیم ور محلات" نیز راه اندازي می شود و شهرستان هاي ساوه و زرندیه نیز زیرمجموعه دبیرخانه ساوه خواهند بود.

دبیرخانه مرکزي طرح نیز در اراك مستقر خواهد شد.



66 درصد کشورها شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر دارند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  151  |  تاریخ: 1399/08/03

کریمی گفت: براساس مطالعات انجام شده فقط 66 درصد کشور هاي دنیا امکان برابر تحصیل براي دختران و پسران را دارند.

به گزارش حوزه آموزش و پرورش گروه علمی پزشکی
باشگاه خبرنگاران جوان، غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر
آموزش و پرورش در امور بین الملل و رئیس مرکز امور بین
الملل و مدارس خارج از کشور در برنامه پرسشگر با موضوع
«عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس» بیان کرد: دستیابی
به عدالت بسیار سخت و جزو آرمان هاي بشر است و

 
حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می کنند. 

او افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم اولین
حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به گونه اي عمل کند تا همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم التعلیم
به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در دنیا با

 
چالش مواجه هستیم. 

264 میلیون نفر در دنیا امکان تحصیل ندارند کریمی با اشاره به اینکه در شرایط کنونی 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در
دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند، گفت: این افراد بین 6 تا 17 سال هستند و روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره
ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند،

 
دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود

 
دارد، اظهار کرد: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

او اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است. در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. در بحث
جنسیت، بین جنسیت دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است، اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلا در یک

 
فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 

کریمی با بیان اینکه در 66 درصد کشور هاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر فراهم است، گفت: عدالت آموزشی

 
جنسیتی به معناي فرصت برابر همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

او ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است، چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه



نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است، اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

 
هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و

 
گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. 

کریمی ادامه داد: در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در پیگیري آموزش وجود ندارد، ولی معتقدیم باید برنامه هایی
را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد؛ یعنی برنامه مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف

 
داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

او بیان کرد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و منزلت
اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند، ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي آموزشی
لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، جبران شود،

 
چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور درباره وضعیت جانمایی
مدارس گفت: جزو معدود کشور هاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم، چون تلاش کردیم بعد از انقلاب، مدرسه را در نزدیک

 
ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده است. 

او با بیان اینکه در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس دنیا داراي 20 هزار تا
24 هزار دانش آموز هستند، افزود: 242 مدرسه با یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است، اما از بعُد دیگر باید به این

 
موضوع توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

کریمی تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم، اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي

 
شدیم. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت:
چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد؛ نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد

 
پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را افزایش دهد. 

62 مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند او افزود: در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است، چون بودجه
مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر
برآورد می شود و این در حالیست که 62 درصد مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند

 
انجام دهد. 

کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 



او در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود، ولی گامی براي حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار
اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش هستند، اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر ابزار ندارند
که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی

پناهندگان فراهم شده است.



بهترین آینده صنعت ماینینگ ، ازآن روسیه است

منبع: آناشماره خبر:  152  |  تاریخ: 1399/08/03

علی رغم مقررات نامشخص رمزارزي در روسیه، این کشور ممکن است به رهبر استخراج رمزارزها با انرژي هاي تجدید پذیر
تبدیل شود.

 
 

علی رغم مقررات نامشخص رمزارزي در روسیه، این کشور ممکن است به رهبر استخراج رمزارزها با انرژي هاي تجدید پذیر تبدیل
شود. به گزارش گروه رسانه هاي دیگر خبرگزاري آنا، ماه گذشته، شی جین پینگ رئیس جمهور چین، اعلام کرد که این کشور قصد
دارد تا سال 2060 تولید کربن خود را به صفر برساند و «انقلاب سبز» را به راه بیاندازد. اگر این طرح به درستی اجرا شود، می تواند
به چین کمک کند تا سرانجام عنوان «بزرگ ترین آلاینده جهان» را از خود سلب کند و اکوسیستم جهانی را به طور قابل توجهی
بهبود بخشد، امري که همچنین می تواند صنعت برجسته استخراج بیت کوین این کشور را به شدت متزلزل کند. مشهورترین قطب
استخراج چین استان جنوبی سیچوان است که داراي منبع هیدروالکتریک فراوانی است. با این حال، برق در آنجا به خصوص فقط در
فصل بارانی که بین ماه هاي مه و سپتامبر است، ارزان است. خارج از این بازه زمانی، بیشتر ماینرها از شمال به استان سین کیانگ و
مغولستان داخلی که در حال حاضر بیش از 40 درصد از کل هش ریت بیت کوین را استخراج می کنند، مهاجرت می کنند. برخلاف
استان سیچوان، این مناطق کویري به طور عمده به منابع انرژي تجدیدناپذیرمانند زغال سنگ متکی هستند. اگر دولت تلاش کند تا
انتشار دي اکسید کربن خالص را کاهش دهد، استخراج در آنجا ناکارآمد خواهد شد و بازیگران محلی گزینه هاي بسیار کمتري

 
خواهند داشت. 

 
آینده استخراج بیت کوین سبز است 

سینا استوي محقق و پژوهشگر تکنولوژیهاي نوین در این زمینه به اکوپرشین گفت: همچنان که جهان سرانجام حقایق تلخ تغییرات
اقلیمی و انتشار دي اکسید کربن تولیدشده توسط انسان را آموخته است، دسترسی مداوم به انرژي هاي تجدیدپذیر به یکی از مهم
ترین عوامل استخراج بیت کوین تبدیل خواهد شد. اما آیا مکان هایی وجود دارد که بتواند این نیاز را تأمین کند؟ بیایید به نقشه
استخراج بیت کوین که توزیع جغرافیایی هش ریت جهانی بیت کوین را نشان می دهد، نگاهی بیندازیم. البته چین پادشاه بی رقیب
در دنیا است که بیش از 65 درصد از هش ریت را به خود اختصاص داده است. پس از چین، ایالات متحده، روسیه و قزاقستان به

 
ترتیب با 7.24درصد، 6.90 درصد و 6.17 درصد در جایگاه بعدي قرار دارند. 



به نظر می رسد که کشورهاي مشترك المنافع، یا کشورهاي منطقه CIS که شامل هم روسیه و هم قزاقستان می شود، به ویژه به
خاطر فقدان اطلاعات در مورد استخراج در این کشورها، از جانب بازیگران بین المللی نادیده گرفته شده اند. مانند شمال چین، برق
قزاقستان بیشتر توسط نیروگاه هاي زغال سنگ تولید می شود. این برق ارزان است اما پایدار نیست. همچنین، دولت محلی با کاهش
تعرفه ها و هزینه ها در بازار برق مداخله کرده است، به این معنی که آنها درنهایت ممکن است شرایط را به قبل برگردانند. در طرف

 
دیگر، روسیه منابع طبیعی بسیاري براي انرژِي برق تجدیدپذیر ارزان و همچنین فضاي اقتصادي باثبات تري دارد. 

 
 

 
سرما و انرژي زیاد 

استوي در ادامه میگوید : اگر از من بخواهید چیزي را که اتحاد جماهیر شوروي در آن مهارت داشت را نام ببرم، می گویم زیرساخت
هاي صنعتی. بیشتر استخراج بیت کوین در روسیه در منطقه معروف سیبري انجام می شود که از دهه 1960 نیز یکی از نقاط اصلی
تولید آلومینیوم بوده است. از آنجا که در تمام مراحل تولید آلومینیوم انرژي مصرف می شود، اتحاد جماهیر شوروي از سالها پیش

 
ساخت کارخانه هاي ذوب آلمینیوم در منطقه سیبري را به کمک نیروگاه هاي برق هیدروالکتریک انتخاب کرد . 

فناوري ذوب آلومینیوم از آن زمان به بعد تکامل یافته و مصرف انرژي در فرآیند تولید را بسیار به صرفه نمود. این امر، در کنار این
واقعیت که دولت شوروي در هنگام ایجاد این زیرساخت ها، غالباً جایی براي رشد در آینده باقی می گذاشت، دلیل اصلی این است که
این روزها این منطقه از منابع برق مازاد برخوردار است. طبق ادعاي RusHydro(دومین تولیدکننده بزرگ برق هیدروالکتریک در
جهان) در حال حاضر ظرفیت نصب شده کل واحدهاي برق هیدروالکتریک در روسیه تقریباً 45 میلیون کیلووات است. به طور دقیق
تر، برآورد می شود که نیروگاه هاي برق هیدروالکتریک در سیبري تقریباً 10٪ از کل خروجی نیروگاه هاي برق روسیه را تولید کنند.
نکته مهم دیگر، آب وهواي بد سیبري است که در آن 9 ماه سال هوا بشدت سرد است. تنها ویژگی مثبت این منطقه این است که

 
سیبري میزبان یک مرکز داده پرازواحدهاي بزرگ ASIC است که با ظرفیت کامل کار می کنند. 

 
چین متحد روسیه است 

مجاورت روسیه با چین نیز مزیت بزرگی است، زیرا بهترین سخت افزار استخراج در آنجا تولید می شود. این فعال حوزه IT و
بلاکچین ضمن بیان این مطالب در ادامه افزود: ازنظر تاریخی، مسکو رابطه اقتصادي قوي با پکن داشته است که تا امروز نیز ادامه
دارد. حمل ونقل بین دو کشور ارزان، سریع و منظم است و با وجود بیماري کرونا، قطارهاي و هواپیماهاي باري با وجود همه گیري
این بیماري همچنان به کار خود ادامه می دهند. اکنون، تصور کنید که هزاران ریگ ماینینگ از پکن به ایالت تگزاس حمل شود،



 
ضمن اینکه ایالات متحده در جنگ تجاري با چین است و تعرفه سنگین 25 درصدي تجهیزات ماینینگ وارداتی را وضع کرده است. 

 
کارایی مقرون به صرفه 

مهندس استوي اظهار داشت: در ادامه مقایسه روسیه با ایالات متحده، هزینه هاي عملیاتی و هزینه هاي سرمایه براي نگهداري مراکز
داده در روسیه به طور قابل توجهی کمتر است، چرا که نیروي کاردرآنجا ارزان تر است. علاوه بر این، اگر ریگ شما خراب شود، حتی
مجبور نیستید آن را به چین برگردانید. در روسیه شرکت هایی وجود دارد که تعمیرات سخت افزارهاي ماینینگ را انجام می دهند و
تکنسین هاي آن ها مستقیماً توسط تولیدکنندگان بزرگ سخت افزارهاي ماینینگ چین آموزش دیده اند. مدتی است که روسیه

 
سومین کشور بزرگ استخراج بیت کوین در جهان است و این صنعت در این کشور به طور قابل توجهی پیشرفت کرده است. 

 
مقررات ازآنچه تصور می کنید روشن تر است 

استوي در ادامه بیان کرد: ممکن است استدلال کنید دولت روسیه رمزارزها را ممنوع کرده است. خب، درواقع این طور نیست. بیایید
به قانون اصلی مربوط به رمزارزها در این کشور، به نام «On Digital Financial Assets» یا DFA که در ژوئیه امضا شد،
نگاهی دقیق تر بیاندازیم. این لایحه از ژانویه 2021 شهروندان روسیه را از پرداخت با رمزارز منع می کند، اما به طور قانونی آنها را به
عنوان «دارایی هاي مالی دیجیتال» به رسمیت می شناسد. در این قانون به استخراج رمزارز به هیچ وجه اشاره نشده است، به این
معنی که در حال حاضر هیچ محدودیت قانونی براي استخراج وجود ندارد. بنابر گزارش ها دراوایل ماه سپتامبر، وزارت دارایی روسیه
به منظور منع ماینرها از دریافت کارمزد به شکل رمزارز پیشنهاد اصلاح قانون DFA را ارائه داد. همچنین بر اساس گزارش مقامات،
استخراج رمزارزها به صورت مستقل قانونی بوده، اما با توجه به اینکه پرداخت ها معمولاً تنها به شکل بیت کوین و اترانجام می شوند،

 
رمزارز استخراج شده ارزش مالی نخواهد داشت. 

گرچه هیچ کس نمی داند که این اصلاحات به تصویب خواهند رسید یا خیر، اما منظور آن ها بسیار روشن است؛ روس ها نمی توانند
کوین هایی را که استخراج می کنند بفروشند، اما می توانند به طور قانونی از سخت افزارها و دیگر زیرساخت هاي خود براي استخراج
آن ها استفاده کنند. به احتمال زیاد، این تغییر تنها بر روي ماینرهاي کوچک تأثیرگذار خواهد بود، زیرا پرداخت به ماینرهاي بزرگ
معمولاً با ارز فیات صورت می گیرد. علاوه بر این، با توجه به اینکه مشتریان چنین عملیاتی در خارج از کشورروسیه مستقر هستند،
حتی در صورت عملی شدن این لایحه پیشنهادي، همچنان می تواند از خارج از کشور به طور قانونی به شکل رمزارز پول دریافت کند.

علاوه بر این، مقامات محلی در سیبري به دلیل دریافت مالیات از اپراتورهاي بزرگ استخراج به شدت از آن ها حمایت می کنند. البته
لازم به ذکر است که این اپراتورها نقش مهمی در کارآفرینی را نیز بر عهده دارند. حقیقت این است که دولت طرفدار تجارت است و
هیچ علاقه اي به تخریب چیزي که به اقتصاد کمک می کند ندارد. در اوایل ماه اوت، وزارت توسعه دیجیتال، ارتباطات و رسانه هاي
جمعی روسیه، یک لایحه پیشنهادي منتشر کرد که کنترل بیشتري بر مراکز داده در روسیه را مستلزم می ساخت. با این حال ممکن

 
است تصور شود که «مطمئناً اگر بخواهید در روسیه استخراج کنید، کلاه بردار تلقی می شوید». 

سینا استوي محقق تکنولوژي بلاکچین در ادامه سخنان خود به اکو پرشین گفت: فراموش نکنید که تجارت هرگز یک فعالیت بدون
ریسک نیست؛ به ویژه هنگامی که صحبت از صنعت رمزارزها باشد. اما تا کنون هیچ موردي از کلاه برداري مربوط به استخراج رمزارز
در روسیه گزارش نشده است. پلیس به طور مرتب عملیات غیرقانونی که باعث سرقت برق می شوند را متوقف می کند، اما مقامات
هرگز عملیات منطبق با مقررات که مالیات پرداخت می کنند و هزینه هاي مقرون به صرفه دارند را توبیخ نکرده است. جالب اینکه
اکثر داستان هاي مربوط به ماینرهاي متخلف از نواحی آمریکاي شمالی به گوش می رسند که به طورکلی یک بازار بسیار تحت نظارت



دولت محسوب می شوند. درواقع، این منطقه مملو از شرکت هاي ماینینگ است که یا ناگهان منحل می شوند یا معلوم می شود کلاه

 
بردار هستند؛ به هر صورت این نوع شرکت ها همراه با پول سرمایه گذاران ناپدید خواهند شد. 

آخرین نمونه قابل بررسی، HyperBlock مستقر در شهر تورنتو کانادا است که مرکز داده 20 مگاواتی خود را در ماه مه به طور
ناگهانی تعطیل کرده و بیان داشت که به دلیل هاوینگ بیت کوین، مجبور به پایان دادن به فعالیت هاي خود است؛ گرچه هاوینگ
یک رویداد منظم است که شرکت ها می توانند از قبل براي آن آماده شوند. به همین ترتیب، در اوایل سال 2019، شرکت بزرگ
ماینینگ Giga Watt مستقر در ایالات متحده پس از ادعاي عدم توانایی در پرداخت 300 هزار دلار قبض آب و برق، دسترسی به

 
تأسیسات خود را قطع کرد. 

 
آیا یک رونق ماینینگ دیگر ن زدیک است؟ 

سینا استوي تحقیقات زیادي در خصوص شرکت ها استخراج رمزارز در جهان انجام داده است، او در پایان صحبت هاي خود درباره
نتایج تحقیقات خود به اکو پرشین گفت : مطمئناً روسیه می تواند از مقررات شفاف تري در زمینهٔ استخراج رمزارزها استفاده کند
(مانند اکثر کشورهاي جهان)، اما این روند احتمالاً مدتی زمان خواهد برد. سرانجام چندي پیش مقامات دولت روسیه نگرش کلی خود
نسبت به رمزارزها را به این شکل بیان کردند: «ما در مورد استفاده از رمزارزها به عنوان روش پرداخت تردید داریم، اما با فعالیت هاي

 
مرتبط که اقتصاد ما را تحریک می کنند مشکلی نداریم.» 

درنتیجه، به نظر می رسد که روس ها در حال آماده شدن براي یک رونق جدید در صنعت ماینینگ، مشابه با سال 2017، هستند.
خرده فروشان محلی اخیراً گزارش کرده اند که 49 درصد از فروش GPUهاي استخراج رمزارز در ماه اوت افزایش یافته و فروش آن ها
ازماه ژوئن تا آگوست در مقایسه با سال گذشته 470 درصد افزایش یافته است؛ بنابراین اوضاع در این کشور رفته رفته در حال جذاب

 
تر شدن است. 

انتهاي پیام/



اختصاص 400 هکتار از اراضی ملی به ناحیه نوآوري پردیس

منبع: ایرناشماره خبر:  153  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران- ایرنا- معاون علمی و فناوري رییس جمهوري از هموار شدن شرایط براي تحقق شهر نوآور با توسعه ناحیه نوآوري
پردیس خبر داد و گفت: در گام نخست حدود 400 هکتار از اراضی ملی به این طرح اختصاص می یابد.

تهران- ایرنا- معاون علمی و فناوري رییس جمهوري از
هموار شدن شرایط براي تحقق شهر نوآور با توسعه ناحیه
نوآوري پردیس خبر داد و گفت: در گام نخست حدود 400

 
هکتار از اراضی ملی به این طرح اختصاص می یابد. 

به گزارش روز شنبه ایرنا از معانت علمی و فناوري ریاست
جمهوري، سورنا ستاري افزود: هزار هکتار اراضی ملی در
محدود جنوب پارك فناوري پردیس قرار دارد که با حمایت
این معاونت و همکاري استانداري تهران، مصوب شد در گام
نخست حدود 400 هکتار از این اراضی به ناحیه نوآوري

 
پردیس اختصاص پیدا کند. 

وي با بیان این که با ایجاد ناحیه نوآوري در کنار پارك فناوري پردیس، هسته اصلی شکل گیري شهر نوآور خواهد بود، یادآور شد:
شوراي عالی شهرسازي و معماري ایران در جلسه مهر ماه خود موضوع جانمایی پارك علم و فناوري در حریم شهر پردیس را مورد

 
بررسی قرار داد و با جانمایی ناحیه نوآوري در این اراضی تحت کاربري علوم، تحقیقات و فناوري موافقت کرد. 

 
ایجاد ناحیه نوآوري پردیس 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري ادامه داد: ناحیه نوآوري فراتر از شرکت ها ساخت و زنجیره زیست بوم نوآوري در آن گرد هم
آمده اند و تمام نیازهاي توسعه فناوري و نوآوري در این ناحیه تأمین می شود، مجموعه چرخ هاي زنجیره فناور و نوآور گردآمده در

 
ناحیه نوآوري، در واقع یک شهر فناور و نوآور را شکل می دهند. 

ستاري همچنین گفت: مراکز خرید، سکونتگاه، دانشگاه ها، شرکت هاي دانش بنیان و دیگر بخش هاي زیست بوم نوآوري در این

 
ناحیه گرد هم می آیند و شهر نوآور را شکل می دهند. 

وي با بیان این که پارك فناوري پردیس هسته اصلی شکل گیري شهر نوآور خواهد بود، اظهارداشت: ناحیه نوآوري پردیس تهران به
عنوان پیشران آینده اقتصاد کشور و جایگزین منابع نفتی با جذب استعدادها و متخصصان داخل و خارج از کشور با بهره گیري از
توانمندي هاي شرکت هاي فناور و نوآور، بستري براي یکپارچگی بین سه رکن منطقه نوآوري، منطقه صنعتی و منطقه مسکونی را در

شرق استان تهران ایجاد کرده است. 



معاون علمی و فناوري رییس جمهوري انعقاد تفاهم نامه اي میان معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري و استانداري تهران را در
راستاي توسعه این زیست بوم در شرق تهران عنوان کرد و افزود: پیش از این نیز تفاهم نامه اي با هدف تقویت زیست بوم فناوري و
نوآوري استان تهران با مرکزیت شرق استان و استفاده از حداکثر ظرفیت ها و امکانات و تسهیلات معاونت علمی و فناوري ریاست

 
جمهوري و استانداري تهران براي گسترش سخت افزاري و نرم افزاري ناحیه نوآوري پردیس امضا شد. 

 
فرصتی براي تبدیل پایتخت به شهر نوآور و هوشمند 

ستاري، ایجاد نواحی و مراکز نوآوري را الگویی اثربخش در توسعه اقتصاد دانش بنیان دانست و گفت: الگوهاي موفق از ناحیه ها و
مراکز نوآوري با کارکردهاي علمی، پژوهشی و تولیدي در دنیا وجود دارد از جمله دره سیلیکون آمریکا که 67 سال پیش کار خود را

 
آغاز کرده و 3 میلیون جمعیت دارد و 500 هزار نفر شغل نوآورانه نیز در آن ایجاد شده است. 

وي ادامه داد: همچنین می توان به «دایدوك» کره جنوبی، «سوژوي» چین و «هسینچوي» تایوان اشاره کرد که هر کدام بر اساس

 
دامنه جغرافیایی و عملکردي، به ترتیب با 56 هزار نفر، 700 هزار نفر و 150 هزار نفر شغل نوآورانه فعالیت می کنند. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري افزود: تمامی نواحی نوآوري در دنیا از یک هسته مرکزي شکل گرفته و بر اساس ظرفیت هاي
منطقه اي گسترش پیدا کرده و تبدیل به نواحی ویژه نوآوري شده اند، بر این اساس در منطقه شرق تهران، پارك فناوري پردیس به

 
عنوان بزرگترین پارك فناوري کشور، هسته اصلی ناحیه نوآوري پردیس را شکل داده است. 

ستاري همچنین به ظرفیت هاي پردیس براي تبدیل مشکلات پایتخت به کسب وکارهاي نوآورانه و اشتغال آفرین اشاره کرد و گفت:
پارك فناوري پردیس به عنوان یکی از بهترین موقعیت هاي جغرافیایی براي تاسیس ناحیه ویژه نوآوري در ایران، می تواند بستري
براي حل نیازهاي نوآورانه کلان شهر بزرگ تهران، ایجاد اشتغال و خلق ارزش افزوده باشد و پایتخت را به یک شهر هوشمند بدل

 
کند. 

 
شهري با ظرفیت هاي دانش بنیان 

شهر پردیس با چهار هزار و 150 هکتار، 170 هزار نفر ساکن یکی از بهترین موقعیت هاي جغرافیایی براي تاسیس ناحیه نوآوري در
ایران است. این موقعیت به دانشگاه آزاد اسلامی رودهن، دانشگاه پیام نور پردیس، دانشگاه آزاد اسلامی ناحیه نوآوري پردیس، مرکز

 
ارتباطات ماهواره اي بومهن و پژوهشگاه علوم شناختی قابل اتصال است. 

چشم انداز ناحیه نوآوري پردیس در فاز اول، بر مبناي برنامه زمان بندي پنج ساله و تا سال 1403 در نظر گرفته شده است، این

 
ناحیه در فاز اول به وسعتی به مساحت 115 هکتار عملیاتی می رسد. 

همچنین در این مدت امکان حضور پنج هزار دانشجو، 20 هزار فعال، یک هزار شرکت، 100 متخصص ایرانی بازگشته به کشور فراهم

 
می شود، از نظر تجاري نیز این ناحیه توانایی دستیابی به 120 میلیون دلار صادرات و 30 هزار میلیارد تومان فروش را خواهد داشت. 

 
برچسب ها 

 
- سورنا ستاري 



 
- پارك فناوري پردیس 

- شرکت دانش بنیان



کرمان به مرکز سنترال امحاي زباله هاي بیمارستانی نیاز دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  154  |  تاریخ: 1399/08/03

کرمان - ایرنا - یک کارشناس بهداشت محیط در استان کرمان با تاکید بر اینکه این استان به مرکز سنترال امحاي زباله هاي
عفونی و بیمارستانی نیاز دارد گفت: ظرفیت هاي سرمایه گذاري مناسبی در کرمان بین سرمایه گذاران بومی براي ایجاد مرکز

سنترال امحاي زباله هاي بیمارستانی وجود دارد که باید از سوي مسئولان ...

کرمان - ایرنا - یک کارشناس بهداشت محیط در استان
کرمان با تاکید بر اینکه این استان به مرکز سنترال امحاي
زباله هاي عفونی و بیمارستانی نیاز دارد گفت: ظرفیت هاي
سرمایه گذاري مناسبی در کرمان بین سرمایه گذاران بومی
براي ایجاد مرکز سنترال امحاي زباله هاي بیمارستانی
وجود دارد که باید از سوي مسئولان استانی مورد حمایت

 
قرار گیرد. 

حمید فرحبخش روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با
اشاره به اینکه در حال حاضر سه دستگاه امحاي زباله هاي

بیمارستانی در بیمارستان هاي شفا، باهنر و افضلی پور کرمان وجود دارد افزود: این دستگاه ها با ظرفیت محدود در حال فعالیت
هستند و لازم است با حمایت مدیران استانی محل مناسبی براي ایجاد مرکز سنترال امحاي زباله هاي بیمارستانی مراکز درمانی،

 
پزشکی و آزمایشگاهی فراهم شود زیرا بیمارستان ها داراي تجهیزات مربوطه هستند. 

وي خاطرنشان کرد: زباله هاي بیمارستانی باید طی فرایند خاص خود بی خطر، غیرقابل بازیافت و امحا شوند زیرا ورود حتی تعداد

 
محدود این زباله ها به زباله هاي شهري می تواند تهدید جدي علیه بهداشت و سلامت جامعه ایجاد کند. 

وي اظهار داشت: با توجه به ساخت وسایل بیمارستانی از اجناس پلاستیکی مرغوب، بسیاري از افراد زباله گرد با جمع آوري این زباله
ها ضمن آسیب رساندن به خود، آنها را وارد چرخه بازیافت پلاستیک آنها و تولید سایر محصولات مورد استفاده از این وسایل می

 
کنند که این موضوع نیز تهدید جدي براي سلامت جامعه به شمار می رود. 

این کارشناس بهداشت محیط با تاکید بر این مطلب که کار جمع آوري و امحاي زباله هاي بیمارستانی در بسیاري از کشورها به
صورت حرفه اي انجام شده و قسمت مهمی از خدمات شهري به شمار می رود، تاکید کرد: لازم است مراکزي از جمله مطب هاي

 
پزشکان، آزمایشگاه ها و سایر مراکز درمانی توجه لازم را به امحاي صحیح زباله ها داشته باشند. 

فرحبخش توسعه فعالیت واحدهاي امحاي زباله هاي بیمارستانی و عفونی با همکاري بخش خصوصی را مورد تاکید قرار داد و گفت:
این اقدام ضمن ایجاد اشتغال، گام مهمی در راستاي توسعه سلامت جامعه به شمار می رود و کار جمع آوري زباله هاي موجود در

مطب هاي پزشکان و سایر واحدهی پزشکی را تسهیل می کند. 



وي تصریح کرد: در شهر کرمان در صورت همکاري مدیران استانی آماده راه اندازي مرکز سنترال امحاي زباله هاي عفونی و
بیمارستانی با کادر آموزش دیده هستیم که در صورت تحقق این کار، مطب هاي پزشکان به جاي ارسال زباله هاي خود به مراکز
امحاي زباله هاي مستقر در بیمارستان ها که آلودگی هاي متعددي را در پی دارد، می توانند از خدمات مرکز سنترال امجاي زباله

 
هاي بیمارستانی استفاده کنند. 

این کارشناس بهداشت محیط تاکید کرد: با ایجاد مرکز سنترال دفن زباله هاي بیمارستانی از بروز بسیاري از مشکلات سلامت محور
نیز پیشگیري می شود زیرا زباله گردهایی که اقدام به جمع آوري این زباله ها می کنند در بسیاري از موارد خودشان نیز دچار آسیب

 
هاي جسمی شده و به بیماري هاي مختلفی مبتلا می شوند. 

فرحبخش ایجاد مرکز سنترال امحاي زباله هاي بیمارستانی را در کاهش عفونت هاي بیمارستانی نیز بسیار تاثیرگذار دانست و اظهار
داشت: ایجاد مرکز سنترال امحاي زباله هاي بیمارستانی توسط شرکت هاي بومی یک امتیاز براي این استان به شمار می رود و لازم

 
است که به صورت ویژه مورد توجه مدیران استانی قرار گیرد. 

مدیرعامل شرکت یکتا سلامت زیتون با اشاره به اینکه این شرکت با مدیریت عامل فاطمه کریمی نژاد و با استفاده از نیروهاي بومی و
سرمایه گذاري یک میلیارد و 500 میلیون تومانی به عنوان یک سرمایه گذار بومی استان به عرصه امحاي زباله هاي بیمارستانی وارد
شده است، گفت: این شرکت ظرفیت لازم براي افزایش پنج برابري ظرفیت موجود را دارد و در این مسیر نیازمند حمایت مدیران

 
استانی است. 

وي با اشاره به این مطلب که مراکز بهداشتی و درمانی مانند آزمایشگاه ها، مطب ها، کلینیک ها و ساختمان هاي پزشکان که مکانی
براي امحا سنترال براي آنها وجود ندارد و باید به بیمارستان ها مراجعه کنند و از خدمات آنها استفاده کنند، می توانند از خدمات
مرکز سنترال کرمان استفاده کنند زیرا این مراکز در حال حاضر زباله هاي خود را به بیمارستان هاي داراي دستگاه امحاي زباله ها
می برند و از آنجا که ظرفیت بیمارستان ها تکمیل شده، می توان با ایجاد مرکز سنترال امحا زباله هاي بیمارستانی مشکلات موجود

 
در این عرصه را برطرف کرد. 

فرحبخش تاکید کرد: شرکت یکتا سلامت زیتون هم با مدیریت فاطمه کریمی نژاد توانایی لازم براي توسعه سرمایه گذاري در این

 
زمینه را دارد و تاکنون نیز کارهاي خوبی در این زمینه انجام شده است. 

وي خاطرنشان کرد: ظرفیت هاي لازم براي ورود تخصصی به عرصه امحاي زباله هاي بیمارستانی در مجموعه استان و از جمله در

 
شرکت یکتا سلامت زیتون وجود دارد. 

وي به نظارت هاي معاونت بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی و سازمان محیط زیست بر روند امحاي زباله هاي بیمارستانی اشاره و بیان

 
کرد: به صورت مستمر تست هاي لازم براي اطمینان از بی خطر شدن این زباله ها انجام می شود. 

 
برچسب ها 

 
- خبرگزاري جمهوري اسلامی 

 
- کرمان 



 
- دفع زباله 

- بهداشت و سلامت



با توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل، گستره ي محصولات آن تکمیل شد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  155  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - شرکت بهمن دیزل به عنوان بزرگترین تجاري ساز کشور در سال جهش تولید توسعه کاربري سازي، جهش
تولید بیش از 200 درصدي و داخلی سازي حدود 65 تا 75 درصد برند شیلر را در برنامه دارد و هم اکنون این مجموعه براي

571 نفر اشتغال پایدار ایجاد کرده است.

فصل اقتصاد - شرکت بهمن دیزل به عنوان بزرگترین
تجاري ساز کشور در سال جهش تولید توسعه کاربري
سازي، جهش تولید بیش از 200 درصدي و داخلی سازي
حدود 65 تا 75 درصد برند شیلر را در برنامه دارد و هم
اکنون این مجموعه براي 571 نفر اشتغال پایدار ایجاد

 
کرده است. 

به گزارش فصل اقتصاد ، محمد محمدي مدیرعامل بهمن دیزل در نشست خبري با موضوع برنامه هاي توسعه این شرکت با اشاره به
توسعه فضاي تولیدي در راستاي توسعه محصول گفت: کارخانه بهمن دیزل داراي فضاي 16 هکتاري بود و با افزایش حجم تولید،

 
کارخانه مجاور به عنوان سایت 2 خریداري شد و اکنون فضاي 33 هکتاري را داراست. 

محمدي اظهار کرد: امسال آزمایشگاه هاي جدید مطابق با استاندارد 17025 و سالن PDI افتتاح می شود. همچنین براي سومین
سال پیاپی رتبه اول را در شاخص بهره وري در حوزه وسایل نقلیه تجاري و گرید A در زمینه طراحی و ساخت انواع کاربري هاي

 
عمومی ، خاص(آتشنشانی و امداد و نجات) و خدمات شهري را کسب کردیم. 

 
توسعه کاربري سازي در بهمن دیزل 

سید محسن مرتضوي قائم مقام مدیرعامل بهمن دیزل با اشاره به اینکه بهمن دیزل در سال 95 با خصوصی سازي، پیشرفت و توسعه
بسیاري به خصوص در حوزه محصولات داشته است، گفت: فضاي بهمن دیزل قبل از خصوصی سازي80هزار متر مربع بود و پس از

 
خصوصی سازي فضایی به همان متراژ به آن افزوده شد. 

مرتضوي از توسعه محصولات بهمن دیزل خبر داد و گفت: امسال برنامه ورود به بازار محصولات سنگین، فوق سنگین و کشنده را

 
داریم. 

قائم مقام مدیرعامل بهمن دیزل با اشاره به اینکه از سال 96 واحد کاربري سازي به این مجموعه افزوده شد، اظهار کرد: فعالیت
کاربري سازي با کاربري ایزوله و یخچالی آغاز شد و به مرور زمان با تجهیز سالن تولید و تامین ابزار و تجهیزات مورد نیاز به طراحی و

 
ساخت انواع کاربري هاي عمومی و خاص پرداخته است. 

مرتضوي اظهار کرد: کاربري در بحث ایمنی خودرو بسیار مهم است و نصب غیر استاندارد امکان بروز حوادث جاده اي را به همراه
دارد. خودروهاي بهمن دیزل با کاربري هاي تولیدي این شرکت و مطابق با استانداردهاي شاسی به بازار عرضه می شوند و امکان

 
تولید هر کاربري مطابق با نیاز مشتري وجود دارد. 

وي با اشاره به اینکه در سال جاري طراحی و ساخت پنل تزریق اتوماتیک و یونیت یخچالی بهمن انجام شده است، بیان کرد: با توجه
به افزایش فروش محصولات ت اري بهمن دیزل و نیاز مشتریان به کاربري هاي ساخت آن و برنامه تولید انواع کاربري با افزایش



ظرفیت حدود 2000 دستگاه در سال، فضاي سالن سه برابري اختصاص داده شده و اکنون درحال ت هیز این سالن و همچنین تأمین

 
ماشین آلات جدید در راستاي افزایش تکنولوژي است. 

مرتضوي گفت: در ساخت همه کاربري هاي بهمن دیزل استقرار صحیح اتاق بار بر روي کامیونت، عایق زیر اتاق بار، استفاده ازمواد
اولیه استاندارد مرغوب، PT و آسترED براي جلوگیري از پوسیدگی بدنه خودرو، استفاده از چراغ ها و شبرنگ هاي E-MARK دار

 
مورد توجه قرار می گیرد. 

قائم مقام مدیرعامل بهمن دیزل در خصوص کاربري آتش نشانی توضیح داد: با ظرفیت هاي متفاوت در سال گذشته براي کامیون 6،
8، 18 و 26 تن به سبد محصولات کاربري افزوده شد. بهمن دیزل با گذراندن مراحل اخذ استاندارد و انجام تست هاي لازم، تنها
شرکت داراي گواهی استاندارد تولید خودرو با کاربري آتش نشانی در کشور است و اولین شرکتی است که بصورت تشویقی و دارا

 
بودن مطلوبیت محصول، مجوز درج علامت استاندارد بر روي پلاك محصولات آتش نشانی خود با نام تجاري بهمن را دارد. 

انتهاي پیام/



430 میلیارد ریال خسارت وارده کرونا به حوزه صنایع دستی البرز

منبع: میراث آریاشماره خبر:  156  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش میراث آریا به نقل از روابط عمومی اداره کل
میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان البرز،
فریدون محمدي روز شنبه سوم آبان ماه 99، با اعلام این
خبر افزود: «متاسفانه کرونا در فعالیت هاي گوناگون تمامی
عرصه هاي اقتصادي، اجتماعی، فرهنگی، هنري و ... چالش
و خلل ایجاد کرده است که حوزه صنایع دستی و

 
هنرمندان فعال در این حوزه نیز مستثنی نبوده اند.» 

او گفت: «با وجود تمهیداتی که این اداره کل به عنوان نهاد
حامی هنرمندان و تولیدکنندگان صنایع دستی و هنرهاي
سنتی براي مدیریت بحران اندیشیده است اما همچنان با

 
توجه به گستردگی و اثرگذاري این بیماري با شرایط سخت و پیچیده اي مواجه هستیم.» 

محمدي ادامه داد: «کارگاه هاي صنایع دستی و هنرمندان شاغل در آن با وجود دریافت حمایت ها و تسهیلات بانکی، همچنان با
مشکلات بسیاري دست به گریبان هستند که باید با مدیریت درست و منطقی و ارائه طرح هاي حمایتی تازه و هر چه بیشتر، درصدد

 
رفع آنها برآییم و آنها را مرتفع کنیم.» 

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی البرز عنوان کرد: «نقش این حوزه در زمینه ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي غیر

 
قابل انکار است و همدلی و همراهی تمام مسئولین و نهادهاي ذیربط را براي مقابله و مهار مشکلات به وجود آمده می طلبد.» 

محمدي گفت: «با توجه به مشکلات زیرساختی و تهدیدات جدي به وجود آمده در این حوزه که موجب رکود شدید اقتصادي و
تعطیلی کارگاه هاي بسیاري در سطح استان شده است، با ارائه طرح هاي حمایتی درصدد جلوگیري از آسیب پذیري هر چه بیشتر

این حوزه و متعاقب آن شاهد رشد و شکوفایی مجدد این حوزه باشیم.»



عملیات اجرایی طرح صنعت یار در استان تهران آغاز شد

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  157  |  تاریخ: 1399/08/03

دکتر توشه مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعت و معدن در مراسم آغاز عملیات اجرایی طرح صنعت یار در استان تهران
گفت: توجه ویژه به سه رکن تولید، توزیع و مصرف در عرصه صنعت و معدن به صورت یک فرآیند از راهبرهاي جدید سازمان

می باشد.

به گزارش سرویس بسیج مهندسین صنعت خبرگزاري بسیج، مراسم آغاز عملیات اجرایی طرح صنعت یار در استان تهران با
حضور سردار حسن زاده فرمانده سپاه سیدالشهداء(ع)، دکتر علی توشه مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعت و معدن کشور و دیگر

 
مسئولین در استان تهران برگزار شد. 

در این مراسم دکتر توشه ضمن تشریح راهبردها، اهداف و برنامه هاي عملیاتی سازمان بسیج مهندسین صنعت و معدن گفت: براساس
تدابیر مقام معظم رهبري (مدظله) که در سال 94 خطاب به هیات دولت بیان فرمودند، معدن باید جایگزین نفت شود، که با توجه به
ظرفیت هاي عظیم بخش معدن این مهم با ایجاد اشتغال و رفع محرومیت زدایی همراه است و ما باید بتوانیم صنعت و معدن را به

 
صورت متوازن پیش ببریم. 

مسئول سازمان بسیج مهندسین صنعت و معدن اظهار داشت: جهش و رونق تولید اتفاق نمی افتد مگر آنکه سه رکن تولید، توزیع و

 
مصرف در عرصه صنعت و معدن به صورت یک فرآیند با هم مورد توجه قرار گیرند. 

دکتر توشه عنوان کرد: اگر بخواهیم چرخه تولید را مدیریت کنیم باید عرضه و تقاضا را نیز مدیریت کنیم اینها یک چرخه و زنجیره
هستند. تمرکز ما باید بر روي بازار مصرف باشد. جهت تحقق این امرایجاد مسیري براي صادرات کالا ضروري است. با ایجاد شبکه
هلدینگ سراسري، شرکت هاي تعاونی بسیجیان و بازارچه هاي مرزي می توانیم در حوزه افزایش تولید، رونق اقتصادي، اشتغالزایی و

 
به تبع آن جهش تولید منشاء اثر باشیم. 

علی توشه از مسئولین بسیج مهندسین صنعتی استان ها خواست ضمن شناسایی ظرفیت هاي بالقوه استانی و محصولات با ظرفیت
صادراتی در عرصه صنعت، معدن، کشاورزي و صنایع دستی، شناسایی ظرفیت اسمی نیروي انسانی در واحدهاي تولیدي، محیط
شناسی، آسیب شناسی و تبدیل تهدیدات به فرصت ها، نسبت به ارائه برنامه هاي عملیاتی خود در حوزه اجرایی راهبردهاي مطروحه

 
اقدام نمایند. 

انتهاي پیام/



مبارزه با مفاسد اقتصادي از الزامات اقتصاد مقاومتی است

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  158  |  تاریخ: 1399/08/03

فرمانده سپاه ناحیه فارسان در جمع خواهران بسیجی شهر جونقان گفت: باید تلاش کنیم تا با همدلی و تکیه بر توان داخلی
بر مشکلات اقتصادي و معیشتی پیروز شویم.

به گزارش خبرگزاري بسیج از استان چهارمحال و بختیاري؛سرهنگ پاسدار حمید یزدانی فرمانده سپاه ناحیه فارسان در جمع
خواهران بسیجی جونقان، اقتصاد مقاومتی و توجه به توانائی جوانان داخلی را علاج مشکلات اقتصادي و معیشتی کشور دانست و
عنوان کرد: اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی باعث می شود پس اندازهاي خُرد و منابع کلان کشور به سمت سرمایه گذاري و

 
ایجاد اشتغال خُرد در شهرها و روستاها و تجاري سازي و نیز عرضه به بازار هدایت شود. 

سرهنگ یزدانی در نشست بصیرتی سیاسی حوزه خواهران فاطمه الزهرا شهر جونقان، گفت: متاسفانه اقتصاد مقاومتی در بین

 
مسئولان در حد کلید واژه و حرف باقی مانده و باید اقتصاد مقاومتی را در عمل پیاده کنیم تا نتایج آنرا در اقتصاد ببینیم. 

وي خاطرنشان کرد: استفاده از همه ظرفیتهاى دولتى و مردمى و اهتمام جدي به حل مشکلات معیشتی مردم، مبارزه با مفاسد
اقتصادي، حمایت از تولید ملی و مبارزه با اسراف از الزامات اقتصاد مقاومتی است و تا زمانی که اینها در عمل اجرا نشوند مشکلات

معیشتی حل نخواهند شد.



جمع آوري معتادان در سراوان

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  159  |  تاریخ: 1399/08/03

مسئول معاونت اجتماعی سپاه شهرستان سراوان از جمع آوري معتادان متجاهر در این شهرستان خبر داد.

به گزارش خبرنگار خبرگزاري بسیج در سراوان، رئیسی
مسئول معاونت اجتماعی سپاه شهرستان سراوان با اشاره
به جمع آوري تعدادي از معتادین متجاهر و تحویل آن ها
به کمپ ترك اعتیاد، گفت: پاکسازي سیماي شهر از وجود
معتادین متجاهر از عهده یک دستگاه خارج است و باید

 
کلیه نهاد ها و ارگان هاي مربوطه پاي کار باشند. 

وي با تاکید بر اینکه این روز ها افراد زیادي در منجلاب
اعتیاد گرفتار شده اند، بیان کرد: در حال حاضر بسیاري از
نقاط سطح شهر به مامن امنی براي معتادین متجاهر

 
تبدیل شده که نتیجه عدم نظارت کافی و برنامه ریزي مناسب براي رفع این مشکل است. 

وي افزود: براي پاك سازي سیماي شهر از وجود معتادین متجاهر و افرادي که آزادانه در بولوار ها و معابر سطح شهر در حال مصرف

 
مواد مخدر این بلاي خانمان سوز هستند، می طلبد تمامی نهاد ها و ارگان هاي متولی جهادگونه پاي کار باشند. 

مسئول معاونت اجتماعی سپاه شهرستان سراوان ادامه داد: برخی از افرادي که به این بلاي خانمان سوز دچار شده اند استعداد هاي

 
خوبی دارند که از دستگاه هاي مربوطه انتظار می رود با ایجاد اشتغال و سرمایه گذاري دستگیر این افراد باشند. 

رئیسی خاطر نشان کرد: در روز هاي اخیر تعدادي از معتادین از سطح شهر جمع آوري و به کمپ ترك اعتیاد تحویل داده شد که با
استمرار این اقدام می توان چهره شهر را از وجود معتادین متجاهر پاکسازي کرد و با پاك شدن این افراد و توانمند ساختن آنها، امید

 
به زندگی را به آن ها دوباره بازگرداند. 

وي در پایان تصریح کرد: همچنین طی بازدیدي که از کمپ ترك اعتیاد امید انجام شد از طرف سپاه شهرستان سراوان پتو، بخاري

 
نفتی و بسته هاي غذایی به این مرکز اهدا شد. 

انتهاي پیام/



بوگده ملکشاهی، رجوع به تاریخ پرافتخار ایلیاتی

منبع: بسیج نیوزشماره خبر:  160  |  تاریخ: 1399/08/03

ملکشاهی خاستگاه چاقوهاي سنتی با نام محلی بوگده است که توسط آهنگران ماهر این دیار آنچنان هنرمندانه ساخته شده
اند که در یک نگاه انسان را مجذوب خود می کند و قابلیت عرضه و رقابت در بازارهاي ملی و جهانی را دارد.

به گزارش خبرگزاري بسیج، کمتر کسی است که با سفر به
شهرستان ملکشاهی استان ایلام بوگده اي(چاقوي سنتی)
زیبا و مرصع را به سوغات نبرده باشد چرا که این کالاي بی
نظیر در یک نگاه نه فقط به عنوان یک چاقو بلکه یک
کالاي هنري و تزیینی و نماد ایلیاتی که در دل خود

 
هزاران سخن دارد، جلوه گري می کند. 

روزگارانی مردان و جنگاوران ایلامی از این سلاح جهت
دفاع از سرزمین و ارزش هاي خود در مقابل دشمن بهره
می بردند و بستن بوگده مرصع و زیبا، نشان از لیاقت و

شجاعت ایلیاتی می داد ولی اکنون در دوران تکنولوژي هنوز در کوچه پس کوچه هاي شهرستان ملکشاهی صداي دلنشین آهنگران
بوگده ساز گوش نواز و دلنشین است و مشتري این بوگده هاي زیبا نه براي دفاع و جنگاوري بلکه جهت رجوع به تاریخ پر افتخار

 
ایلیاتی و عشایري و نگه داشتن بخشی از تاریخ این منطقه آن را نزد خود نگه می دارند. 

افزایش درخواست هاي بوگده از گوشه و کنار ایران زمین، اکنون این هنر باستانی و دیرینه را به صنعتی درآمدزا تبدیل کرده است هر
چند براي عرضه بوگده هاي منحصر به فرد ملکشاهی به بازارهاي ملی و حتی جهانی نیازمند بسترهاي لازم از جمله ارائه تسهیلات

 
متناسب و حمایت از تولید کنندگان است. 

صیدمحمد جعفرزاده قدیمی ترین آهنگر سنتی و بوگده ساز معروف ملکشاهی گفت: هنر ساخت بوگده را از شاگردي پدر آموخته

 
است و این هنر ریشه تاریخی طولانی داشته است. 

این آهنگر کهنه کار ملکشاهی یادآور شد: از دوران نوجوانی به ساخت بوگده مشغول بوده اما در سال 1372 با ایجاد یک کارگاه و اخذ
مجوز این کار به صورت حرفه اي دنبال کرده است و تاکنون بیش از 20 شاگرد نزد وي دانش و هنر این کار آموخته و اکنون خود

 
صاحب کارگاه و کسب و کار شده اند. 

جعفرزاده تاکید کرد: این حرفه می تواند زمینه کسب و کار بیشتري را ایجاد کند که لازمه آن اطلاع رسانی و تبلیغات فروش از طرف

 
دستگاه هاي متولی است چرا که امروزه از اقصی نقاط ایران و عراق مشتري و طرفدار دارند. 

بوگده ساز جوان ملکشاهی گفت: بوگده سازي حرفه اي هنري و آمیخته با ذوق و علاقه است و اکثر بوگده سازان ملکشاهی این حرفه
را از اجداد خود گرفته اند و ریشه اي در تاریخ این سرزمین دارد. 



جلال مهدي بیگی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود: بی تعارف و تعصب بوگده هاي ملکشاهی در دنیا نظیر ندارد ایجاد چنین فرم و

 
یراقی زاییده هنر بی بدیلی است که باید در سطح دنیا معرفی و عرضه شود. 

وي خاطر نشان کرد: مسئولان باید بیش از پیش از بوگده سازان حمایت کنند، ارائه تسهیلات با بهره پایین و حمایت هاي بیمه اي و
همچنین ایجاد ساز و کارهایی براي عرضه این محصول سنتی به بازارهاي ملی و حتی جهانی می تواند زمینه کارآفرینی و اشتغال و

 
درآمدزایی را براي منطقه به ارمغان آورد. 

علی مهدي زاده از دیگر بوگده سازان ملکشاهی نیز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: با توجه به نوسانات بازار، خرید مواد

 
اولیه براي ساخت بوگده به سختی و با قیمت بالا انجام می گیرد و همین باعث افزایش قیمت تمام شده بوگده شده است. 

وي با اشاره به اینکه از تسهیلات دولتی استفاده کرده است، افزود: براي توسعه بیشتر کارگاه و خرید امکانات و وسایل جدید نیازمند

 
تسهیلات متناسب است. 

مدیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري ملکشاهی گفت: تاکنون 9 کارگاه آهنگري سنتی (چلنگري) از این سازمان مجوز
فعالیت گرفته اند که به این کارگاه ها تاکنون تسهیلات کم بهره 200 تا 300 میلیون ریالی پرداخت شده است و به نمایشگاه هاي

 
مختلف سراسري و منطقه اي نیز معرفی شده اند. 

یداالله شهمیر افزود: یکی از برنامه هاي سازمان توسعه و حمایت از مشاغل و افراد کارآفرین است که در این خصوص با صندوق کار

 
آفرینی مهر امید رایزنی شده است. 

فرماندار ملکشاهی با اشاره به اینکه از همه اصناف بویژه بوگده سازان حمایت کرده ایم و خواهیم کرد، گفت : از چند سال گذشته از

 
همه بوگده سازان جهت ارائه تسهیلات و تجهیز کارگاه دعوت شده است و حتی نشست هایی با این صنوف صورت گرفته است. 

محمد تاسمه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: ارائه تسهیلات به هر میزانی براي این افراد محدودیتی وجود ندارد و بیشتر

 
این افراد به دلایلی علاقه اي به توسعه کارگاه ندارند. 

وي افزود: از هر طرح و برنامه اي جهت حمایت از بوگده سازان و عرضه این محصول به بازارهاي ملی و حتی جهانی حمایت می کنیم

 
و در این راستا کارگروهی را راه اندازي خواهیم کرد. 

شهرستان 22 هزار نفري ملکشاهی در 35 کیلومتري جنوب ایلام قرار دارد، 20 کارگاه فعال و داراي مجوز از سازمان میراث فرهنگی،
صنایع دستی و گردشگري از جمله آهنگري سنتی، نمد مالی، چرم دوزي، معرق کاري و چادردوزي در این شهرستان فعال است که

زمینه اشتغال بیش از 200 نفر را فراهم کرده است.



نخستین جمعه بازار رسمی رشته هاي هنري در مشهد راه اندازي شد

منبع: تسنیمشماره خبر:  161  |  تاریخ: 1399/08/03

گروه استان ها- جمعه بازار ترنج به عنوان اولین بازار رسمی پیشه هاي هنري در شهر مشهد راه اندازي شد.

گروه استان ها- جمعه بازار ترنج به عنوان اولین بازار
رسمی پیشه هاي هنري در شهر مشهد راه اندازي شد. -

 
اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از مشهدمقدسبه نقل از پایگاه
اطلاع رسانی شهرداري مشهد، مسعود رضوي اظهار داشت:
یکی از اهداف سازمان در حمایت از مشاغل خرد و کسب و
کارهاي خانگی پرداختن به شاخه هاي هنري و حمایت از
استعدادهاي، فراوان و هنرمندان توانمند شهر مشهد براي
ارزش آفرینی هنري و ایجاد اشتغال هاي خرد در سطح

شهر بوده، از این رو برنامه عملیاتی سازمان در این حوزه راه اندازي روز بازارها و شب بازارهاي تخصصی صنایع دستی، سنگ هاي

 
قیمتی، تمبر، عتیقه و سایر رشته هاي هنري است. 

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهري و فرآورده هاي کشاورزي شهرداري مشهد با بیان اینکه جمعه بازار ترنج به عنوان اولین
بازار رسمی پیشه هاي هنري در شهر مشهد از اولین جمعه آبان ماه کار خود را آغاز کرد، افزود: پیش بینی ما آن است که هم از باب

 
هنرمندان فعال در بازار و هم از نظر مخاطبان و مشتریان، استقبال بسیار خوبی از چنین بازارهایی انجام شود. 

رضوي بیان کرد: از این رو براي تامین فضاي مناسب جهت راه اندازي بازار که سبب بروز مشکلات حاشیه اي نباشد در مشاوره با
سازمان هاي تخصصی مرتبط، مطالعات مفصلی انجام شده و به این نتیجه رسیدیم که جمعه بازار ترنج یک در ابتداي بولوار وکیل

 
آباد، حاشیه خیابان فرعی وکیل آباد سه برگزار شود. 

 
97درصد صنعت گردشگري ایران از کرونا آسیب دید/ لزوم ارائه تسهیلات خرید محصولات صنایع دستی 

 
بازارچه صنایع دستی براي حمایت از هنرمندان یاسوجی راه اندازي شد 

 
ایجاد خانه هاي صنایع دستی در بروجرد؛ خانه نساجی راه اندازي می شود 

رضوي با اشاره به اینکه مهم ترین شرط واگذاري غرفه به هنرمندان در بازار ترنج اجراي تولیدات درون غرفه است، بیان کرد: به هر
غرفه دو میز نیز اختصاص می یابد و هنرمندان می بایست به صورت ورکشاپ محصولات هنري خود را در داخل غرفه تولید و به طور

 
مستقیم به فروش برسانند. 

وي تاکید کرد: شاخه هاي هنري از جمله نقاشی، میناکاري، آینه کاري، انواع امور بافت و تولید منسوجات تزیینی، بافت انواع قالی،
نمد، گلیم، و تابلو فرش، فرث بافی، تراش و تولید سنگ هاي نیمه قیمتی، محصولات چرمی، و انواع محصولات دکوري و تزئینی



 
امکان حضور، تولید و عرضه محصولات هنري خود در جمعه بازار ترنج را خواهند داشت. 

مدیرعامل سازمان ساماندهی مشاغل شهري و فرآورده هاي کشاورزي شهرداري مشهد ادامه داد: هدف ما از ترویج حضور هنرمندان و
شهروندان در این بازار بوده و براي راه اندازي شعب دیگر بازار ترنج در مناطق مختلف شهر و براي تخصص هاي گوناگون برنامه ریزي

مفصلی انجام داده و آمادگی لازم را داریم.



700 موسسه حفاظتی &– مراقبتی عهده دار امنیت محلات کشور هستند

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  162  |  تاریخ: 1399/08/03

اقتصادتهران: رئیس پلیس مرکز انتظام نیروي انتظامی گفت: 700 موسسه حفاظتی &– مراقبتی بنا بر ضرورت موجود، حفظ
امنیت و مراقبت از محلات و مکان هاي مختلف در کشور را برعهده دارند. به گزارش اقتصادتهران، سرهنگ اکبر امینی روز

جمعه در گفت وگو با ایرنا با تبریک فرارسیدن هفته نیروي انتظامی به پرسنل مرکز ...

اقتصادتهران: رئیس پلیس مرکز انتظام نیروي انتظامی گفت: 700
موسسه حفاظتی &– مراقبتی بنا بر ضرورت موجود، حفظ امنیت و

 
مراقبت از محلات و مکان هاي مختلف در کشور را برعهده دارند. 

به گزارش اقتصادتهران، سرهنگ اکبر امینی روز جمعه در گفت وگو با
ایرنا با تبریک فرارسیدن هفته نیروي انتظامی به پرسنل مرکز انتظام

ناجا اظهار داشت: 100 هزار نیروي آموزش دیده در قالب نگهبانان به صورت شبانه روزي در امر حفاظت و مراقبت محلات و مکان ها

 
فعالیت می کنند. 

وي با بیان اینکه از این تعداد موسسات فعال 46 مورد در قالب رتبه یک، 101 مورد رتبه دوم و بقیه در رتبه سوم هستند، تصریح
کرد: بنا به درخواست متقاضیان جدید براي فعالیت موسسات حفاظتی، مراقبتی از ابتداي سال جاري تاکنون، 24 مجوز فعالیت صادر

 
و 36 درخواست نیز در دست بررسی است. 

به گفته سرهنگ امینی، این نگهبانان به مدت 64 ساعت، دوره هاي آموزشی شامل حفاظت فیزیکی، اطفاء حریق، امداد و نجات و

 
کمک هاي اولیه، دفاع شخصی، حقوقی، نحوه برخورد با افراد و اشیاء مشکوك و غیره را با اخذ مدرك معتبر از ناجا گذرانده اند. 

وي با تاکید بر اینکه افشانه، شوکر، باتوم، بیسیم و در شرایط خاص دستبند نیز مورد استفاده نگهبان قرار می گیرد، افزود: ارائه
آموزش راه هاي پیشگیري از جرایم و نیز نحوه گزارش نویسی به نگهبانان از دیگر مواد ضروري است که قبل از شروع فعالیت در قالب

 
برنامه هاي آموزشی ارائه می شود. 

رئیس پلیس مرکز انتظام ناجا اظهار داشت: این مرکز فعالیت خود را از سال 1383 آغاز کرد و هر روز بر تنوع فعالیت ها و ماموریت

 
هاي آن افزوده می شود. 

وي با بیان اینکه در صورت حمایت و توجه هرچه بیشتر به این مرکز در قالب تسهیلات خاص و بهره مندي از فناوري روز، ظرفیت
ایجاد اشتغال در قالب به کارگیري نگهبانان تا 200 هزار فرصت شغلی نیز افزایش خواهد یافت، افزود: با توجه به ظرفیت هاي موجود

 
و برنامه ریزي هایی به انجام رسیده می توان ظرفیت موسسات فعال را تا یکهزار موسسه افزایش داد. 



رییس پلیس مرکز انتظام ناجا با بیان اینکه در راه اندازي موسسات خدمات حفاظتی &– مراقبتی و نحوه تعامل هرچه بیشتر با
کلانتري ها، پیش بینی هاي لازم صورت گرفته، افزود: ساماندهی و قانونمند کردن امور نگهبانی، ارائه خدمات انتظامی با هدف

 
جلوگیري از گسترش جرایم و مراقبت هاي بیشتر از محلات و مکان هاي خاص از جمله اهداف راه اندازي این موسسات است. 

سرهنگ امینی گفت: حفاظت از شعبه هاي غیر مادر بانک هاي دولتی، ساماندهی حفاظتی مراقبتی و الکترونیکی، حمل اوراق بهادار و

 
پول، مراقبت از گردشگران، اماکن تفریحی و غیره از جمله دیگر وظایف موسسات حفاظتی &– مراقبتی است . 

وي با تاکید بر اینکه مرکز انتظام ناجا یکی از رده هاي زیرمجموعه پلیس پیشگیري نیروي انتظامی است، افزود: تقویت امنیت عمومی
و پیشگیري از وقوع جرایم با بهره گیري از تجهیزات و فناوري هاي نوین با بهره مندي از نیروهاي مردمی در راستاي افزایش احساس

 
امنیت در جامعه از جمله اهداف این مرکز می توان برشمرد. 

گرامیداشت هفته نیروي انتظامی برابر تقویم زمانی سنوات گذشته در دهه دوم مهر ماه برگزار می شود، اما با توجه به تلاقی ماه صفر
و مراسم اربعین با ایام هفته ناجا، هفته ناجا در سال 1399 از 27 مهر ماه تا 2 آبان برگزار خواهد شد.



چند جایزه براي «خورشید»، «بچه گرگ هاي دره سیب» و یک جایزه براي

شهاب حسینی

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  163  |  تاریخ: 1399/08/03

ایران اکونومیست-با اهداي چند جایزه به فیلم «خورشید» مجید مجیدي و همچنین فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» و یک
جایزه به شهاب حسینی، برگزیدگان سی وسومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان معرفی شدند.

جوایز بخش هاي مختلف این دوره جشنواره طی مراسمی
که 2 آبان ماه در باغ کتاب تهران برگزار شد، به شرح زیر

 
به برگزیدگان اهدا شد. 

 
جوایز بخش مسابقه بین الملل 

جایزه مخصوص سیفژ: رالف کوکولا و مانیاس برون براي

 
فیلم «حکایت انقلابی» (فریتزي) 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه پویانمایی: مریم

 
کشکولی نیا براي فیلم «قدم یازدهم» 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی: عبدنور زیان براي فیلم «روزه تابستانی» 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش دست آورد فنی: فیلم عباس عسکري براي فیلم «لوپتو» 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین بازیگر: روح االله زمانی براي فیلم «خورشید» 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین فیلمنامه: «آن سوي رودخانه» آرویند سیواکوماران، ویجاي ك. پاتل از هندوستان 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی: مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین بهترین فیلم: فیلم «خورشید» به تهیه کنندگی مجید مجیدي و امیر بنان 

 
جایزه ویژه هیات داوران: فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» به کارگردانی فریدون نجفی 

 
جایزه ویژه هیات داوران کودك و نوجوان بخش بین الملل: رالف کوکولا و مانیاس برون براي فیلم «حکایت انقلابی» (فریتزي) 

 
جوایز ویژه 



 
جایزه بخش یونیسف به فیلم «بعد از اتفاق» به کارگردانی پوریا حیدري اوره و تهیه کنندگی شهاب حسینی 

جایزه ویژه در بخش «کرونا روایت» به دلیل توجه دلسوزانه به ایثارگريِ مدافعان سلامت بنا، به محمدمهدي فکریان کارگردان فیلم

 
کوتاه ملاقات آخر اهدا شد. 

جایزه ویژه دبیر براي حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان: حسین قناعت براي فیلم «سلفی با رستم» 

جایزه ویژه دبیر براي توجه به فرهنگ مقاومت و برداشت ملموس مردمی و قابل فهم براي نسل امروز ایران اسلامی: رقیه توکلی

 
کارگردان فیلم سینمایی «مهران» 

 
جایزه ویژه دبیر براي کسب وکار و رونق صنعت تصویر کودك و نوجوان: محمدحسین صادقی (تهیه کننده فیلم لوپتو) 

 
بخش وب سري 

 
دیپلم افتخار بهترین وب سري به علی درخشی کارگردان مجموعه کُووید 19 اهدا شد. 

 
جایزه شهید بهنام محمدي 

پروانه زرین جایزه شهید بهنام محمدي به دلیل نگاه قدرشناسانه به مدافعانِ سال هايِ دفاع مقدس به رقیه توکلی کارگردان فیلم

 
سینمایی مهران اهدا شد. 

 
جوایز بخش مسابقه سینماي ایران 

پروانه زرین بهترین فیلم پویانمایی کوتاه به دلیل پرداختِ هنرمندانه يِ کارگردان به موضوع پیوند با طبیعت و دوستی با حیوانات و

 
همچنین تکنیک بدیع و خلاقانه به مریم کشکولی نیا کارگردان فیلم «قدم یازدهم» اهدا شد. 

پروانه زرین بهترین فیلم کوتاه داستانی به دلیل توجه به اهمیت دورانِ کودکی در رشد و پرورش انسان ها به رضا نجاتی کارگردان

 
فیلم «شوفر» اهدا شد. 

پروانه زرین بهترین فیلم بلند داستانی به دلیل توجه به حق آموزش، بهداشت و ایمنی کودکان به محمد صالحی نژاد کارگردان فیلم

 
«پیله و پروانه» اهدا شد. 

پروانه زرین بهترین دست آورد فنی یا هنري به دلیل ترسیم و عینیت بخشیدن هنرمندانه به حریم خصوصی نوجوانان به کیوان مقدم

 
طراح صحنه فیلم سینمایی «خورشید» اهدا شد. 

 
پروانه زرین بهترین بازیگر به دلیل بازي صمیمانه و باورپذیر نوجوان فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» به محمدرضا عالی ور اهدا شد. 



پروانه زرین بهترین فیلمنامه به دلیل نگاه انسانی و توجه ویژه به آرامش و زندگی صلح آمیز کودکان به فریدون نجفی کارگردان فیلم

 
سینمایی «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد. 

پروانه زرین بهترین کارگردانی به دلیل توجه به امنیت کودکان بدون در نظر گرفتن ملیت، رنگ و نژاد به مجید مجیدي کارگردان

 
فیلم سینمایی «خورشید» اهدا شد. 

پروانه زرین بهترین فیلم به دلیل توجه به استقلالِ هویتی کودکان و احترام به حریم خصوصی و خانوادگی ایشان به مجید برزگر تهیه

 
کننده فیلم سینمایی «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد. 

جایزه ویژه هیأت داوران جشنواره به دلیل توجه توجه ویژه به اهمیت شادابی و طراوت کودکان در رشد و پرورش انسان ها به مهین

 
جواهریان کارگردان فیلم کوتاه پویانمایی «بعله!» اهدا شد. 

 
هیأت داوران کودك و نوجوان ایران رأي خود را به نادره ترکمانی براي فیلم «بازیگوش ها» اهدا کرد. 

در آیین اختتامیه جشنواره فیلم کودك و نوجوان به دلیل شیوع کرونا ،نامزدها و تعداد محدودي از دعوت شدگان در فضاي باز باغ
کتاب حاضر شدند و برگزیدگان دقایقی بر روي صحنه داخلی سالن می رفتند و سپس از سالن خارج می شدند تا پروتکل هاي

 
بهداشتی رعایت شود. 

 
مشروح صحبت هاي مدیران و مسئولان در این لینک قابل مشاهده است اما هنرمندان برگزیده در آیین اختتامیه چه گفتند؟! 

جایزه بهترین بازیگر در بخش بین الملل، پروانه زرین و دیپلم افتخار به روح االله زمانی براي فیلم «خورشید» اهدا شد که روح االله

 
زمانی پس از دریافت جایزه خود گفت: خدا را شکر می کنم که توانستم این جایزه را کسب کنم و براي آن بسیار خوشحالم. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلمنامه به «آرویند سیواکوماران» و «ویجاي ك.باتل» براي فیلم «آن سوي رودخانه» تعلق

 
گرفت. 

او گفت: افتخاري است براي من که این جایزه را در این جشنواره کسب کنم. امیدوارم که پیوند کشور خودم و ایران بیشتر از قبل

 
شود و همکاري هاي ما نیز بیش از پیش باشد. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به مجید مجیدي براي فیلم سینمایی «خورشید» تعلق گرفت. 

مجید مجیدي در این بخش با اشاره به جایزه خود عنوان کرد: این جایزه را از طرف خودم و تمام گروه فیلمسازي به فعالان حوزه
سلامت تقدیم می کنم. آنها جانشان را براي سلامت مردم کشور گذاشته اند. آنها جانشان را در کف دستشان گرفته اند و به مردم

 
کمک می کنند. باید از زحمات این عزیزان در این جشن باشکوه تقدیر کنیم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین فیلم به مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 



مجید مجیدي پس از دریافت این جایزه نیز گفت: رسیدگی به وضعیت کودکان کار در هر کشوري توان و تلاش زیادي می طلبد. همه
ما دوست داریم شرایطی براي کودکان کار فراهم شود که بتوانند شرایط خوبی داشته باشند. باید مدارسی در سراسر کشور براي این
بخش از کودکان سرزمینمان بسازیم و مردم حامی کودکان کار بیایند و به آنها کمک کنند. در بخش کارآفرینی کمک هاي فراوانی
دریافت کرده ایم تا کودکان کار بتوانند کارآفرین شوند. امیدواریم این فیلم زمینه ساز اتفاق هاي خوبی باشد و با تلاش و کوشش
هایی که صورت گرفته دیگر کودك کاري نداشته باشم و تمام کودکان ایران بتوانند درس بخوانند و آینده خوبی براي کشور عزیزمان

 
فراهم کنند. 

 
جایزه ویژه هیئت داوران، پروانه زرین و دیپلم افتخار به فریدون نجفی براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تعلق گرفت. 

فریدون نجفی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: از همه داوران تشکر می کنم که به ما اعتماد کردند، این فیلم ها با شرایط سخت

 
ساخته می شوند از تمام عوامل تولید فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تشکر می کنم. 

حسین قناعت به دلیل حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان جایزه ویژه دبیر را دریافت کرد. 

حسین قناعت پس از دریافت این جایزه گفت: تشکر می کنم که در این شرایط سخت جشنواره کودك برگزار شد. امیدوارم هر چه

 
زودتر این ویروس منحوس برود و بتوانیم در کنار کودکان و خانواده هایشان بنشینیم و فیلم ها را ببینیم. 

 
جایزه ویژه یونیسف 

 
لوح ویژه یونیسف و دوربین طلایی بخش «یونیسف» به «پوریا حیدري اوره» براي فیلم «بعد ازاتفاق» اهدا شد. 

پوریا حیدري اوره پس از دریافت این جایزه گفت: از تمامی عوامل فیلم تشکر می کنم، گرفتن این جایزه بدون کمک هاي شهاب

 
حسینی غیرقابل ممکن بود. 

شهاب حسینی تهیه کننده فیلم «بعد از اتفاق» خاطرنشان کرد: خوشحالم که در اینجا حضور دارم. تمام کارهاي فیلم را خود پوریا
انجام داده و جایزه اي که امروز دریافت کرده به خاطر نیت پاك خودش بود. امیدوارم هر روز حضور کودکان استثنایی را در جامعه

 
بیشتر حس کنیم و به آنها توجه بیشتري داشته باشیم. 

 
جایزه زاون قوکاسیان 

جایزه زاون قوکاسیان در سی و سومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان توسط هیات داوران این جایزه به مجید مجیدي براي

 
فیلم خورشید اهدا شد. 

او در این بخش گفت: از مرحوم قوکاسیان که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما داشت یاد می کنم و خوشحالم که این جایزه را می

 
گیرم. 

 
«محمدرضا عالی ور» بازیگر خردسال فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برنده بخش بهترین بازیگر بود. 



 
عالی ور پس از تشکر از سازندگان این فیلم که او را براي این فیلم انتخاب کردند به زبان محلی براي حاضران خواند. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش جایزه «شهید بهنام محمدي» به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» تقدیم شد. 

رقیه توکلی با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه گفت: زمانی که فیلمنامه این فیلم را ارائه دادیم، گفتند این فیلم دفاع مقدس نیست
و امروز خوشحالم که ساخته شد و در این بخش جایزه گرفت. همچنین از همسر و خانواده اش که در تمام مراحل کار از من حمایت

 
کردند تشکر می کنم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» تعلق گرفت. 

مجیدي با تشکر از هیئت داوران ودبیر جشنواره سی وسوم بیان کرد: ظرفیت سینماي ایران بزرگ تر از آن چیزي است که دیگران
فکر می کنند مخصوصا با ورود نسل جوانی که در این جشنواره آثارشان دیده شد. این ها پشتوانه سینماي ایران هستند و باید از این

 
ظرفیت استفاده شود. در معظلات اجتماعی به خصوص در حوزه کودکان می طلبد سینماگران مسئولیت شان را به خوبی ایفا کنند. 

 
«نادره ترکمانی» براي فیلم «بازیگوش ها» برنده جایزه ویژه هیئت داوران کودك و نوجوان شد. 

نادره ترکمانی با ابراز خوشحالی و قدردانی از برگزاري این جشنواره گفت: از آقاي تابش براي اینکه جریانی را ایجاد کرد که امسال هم

 
چراغ جشنواره کودك روشن، پرنور و درخشان بماند ممنونم و امیدوارم سالیان سال چراغ این جشنواره روشن باشد. 

او از بچه هایی که به این فیلم راي دادند تشکر کرد و افزود: امیدواریم این فیلم در نمایش هاي آنلاینی که خواهد داشت باعث نشاط
بچه ها شود. همچنین سپاس ویژه دارم از تمام کادر درمانی که این روزها بیشترین تلاش را دارند. امیدوارم ما سینماگران کودك هم

 
در حوزه خود مثل این عزیزان کار کنیم و نشاط و شادي رابراي بچه ها فراهم بیاوریم. 

ایسنا



هنوز معرفت شناسی علوم انسانی در ایران به وجود نیامده است

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  164  |  تاریخ: 1399/08/03

صادقی زاده گفت: درست است که علوم انسانی به ایران آمده اما معرفت شناسی علوم انسانی در ایران به وجود نیامده و ما
دانشگاه در خدمت الهیات را در ارتباط با علوم انسانی داریم.

صادقی زاده گفت: درست است که علوم انسانی به ایران
آمده اما معرفت شناسی علوم انسانی در ایران به وجود
نیامده و ما دانشگاه در خدمت الهیات را در ارتباط با علوم

 
انسانی داریم. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران دانشجویی (ایسکانیوز)، برنامه
«گفتگوي علمی» رادیو گفت وگو با موضوع ریشه هاي
توسعه نیافتگی علوم انسانی در ایران با حضور سلمان

 
صادقی زاده عضو هیئت علمی پژوهشگاه علوم انسانی به روي آنتن رفت. 

سلمان صادقی زاده ریشه هاي توسعه نیافتگی علوم انسانی در ایران را یکی از بنیادي ترین پرسش هاي ایران امروز برشمرد و گفت:
هرگونه پاسخی براي پیشبرد و توسعه کلان کشور از گذر پاسخ به این پرسش می گذرد و تا زمانی که نتوانیم در علوم انسانی توسعه
پیدا کنیم در سایر علوم هم توسعه پیدا نخواهیم کرد و حتی اگر هم توسعه ظاهري پیدا کنیم توسعه اي بسیار ظاهري، مقطعی و

 
گذرا، شکلی و بی بنیان خواهد بود. 

وي با اشاره به اینکه امروز در ارتباط با علوم انسانی دچار مشکلات بنیادینی هستیم، تصریح کرد: ما گذار به دانشگاه نسل سوم یا گذار
به نگرش از نوع سوم به علم را نکردیم در حالی که باید بدانیم این گذار تا چه حد به ریشه هاي توسعه نیافتگی یا توسعه یافتگی علوم

 
انسانی می تواند پیوند داشته باشد. 

عضو هیئت علمی پژوهشگاه علوم انسانی با اظهار به اینکه اگر بخواهیم پاسخی به عدم توسعه نیافتگی علوم انسانی در ایران بدهیم

 
نیاز به یک بخش شناخت شناسانه داریم، بیان کرد: باید معرفت شناسی عدم توسعه نیافتگی در علوم انسانی را درك کنیم. 

وي به تعریف علوم انسانی پرداخت و گفت: علوم انسانی را می توان در چهار نسل تقسیم بندي کرد؛ یک نسلی را داشتیم که نسل اول
دانش بود و دانش در خدمت الهیات بود. این نگرش از قرن هشتم شروع شد و تا قرن سیزدهم ادامه داشت. در این دوران علم به

 
معناي ساینس هنوز شکل نگرفته بود و در خدمت فرا علم است. 

صادقی زاده افزود: در مرحله دیگري ما شاهد شکل گیري دولت ملت ها هستیم که در این قسمت دانش در خدمت دولت ملت سازي
قرار می گیرد. این نسل دوم دانش است. نسل سومی از دانش، مقارن با شکل گیري روشنگري در قرن هجدهم است که آنجا دانش به



عنوان دانش در جستجوي حقیقت است. در این دوره دانشگاه برلین تاسیس می شود و متفکرینی مثل کانت و هگل طلایه داران

 
شکل گیري این اندیشه هستند. باورم این است که در این دوره است که علوم انسانی به معناي دقیق کلمه شکل می گیرد. 

وي از دوره چهارم به عنوان دوره مهارت افزایی و کارآفرینی یاد کرد و گفت: این دوره اخیرا اتفاق افتاده است و متاسفانه همه توجه ها
به قسمت چهارم معطوف شده و اکثر مباحث پیرامون علوم انسانی این است که علوم انسانی چه میزان درآمد ایجاد می کند و یا

 
چقدر کار می آفریند. 

عضو هیئت علمی پژوهشگاه علوم انسانی متذکر شد: اگر ما هنوز ریشه هاي درخت علوم انسانی را نکاشتیم و به دنبال شمارش تعداد

 
میوه هاي آن درخت باشیم نوعی ساده انگاري و ره به جایی نخواهد سپرد. 

وي با بیان اینکه ما هنوز در مرحله اول هستیم، توضیح داد: درست است که علوم انسانی به ایران آمده اما معرفت شناسی علوم انسانی
در ایران به وجود نیامده و ما دانشگاه در خدمت الهیات را در ارتباط با علوم انسانی داریم آن هم نه به معناي صرفا الهیات بلکه به

 
معناي نگاهی نقلی و نه عقلی به موضوع است که این تولید علم را با مشکل مواجه می کند. 

صادقی زاده متذکر شد: منظور از گذر کردن از دانشگاه در خدمت الهیات به این معنا نیست که الهیات را کنار بگذاریم. در مرحله
روشنگري که مقصود نظر بنده است و ما تا به آن مرحله نرسیم نمی توانیم معرفت شناسی علوم انسانی را ایجاد کنیم، اتفاقی که افتاد

 
این بود که معارف انسانی در طول معارف الهی دیده شد. اینها تناقض و تنافی شان کنار گذاشته شد. 

وي اظهار کرد: وقتی می گوییم باید به مرحله سوم گذر کنیم منظورمان این است که خرد انسانی را به رسمیت بشناسیم و همچنین
باید حقوق انسانی را هم به رسمیت بشناسیم در این صورت به معناي واقعی کلمه می توانیم معرفت شناسی علوم انسانی را بیاوریم.

 
دلیل اینکه ما نظریه نداریم این است که ما مبانی نظریه پردازي را نیاوردیم. 

عضو هیئت علمی پژوهشگاه علوم انسانی از این پژوهشگاه به عنوان بزرگترین پژوهشگاه علوم انسانی در کشور یاد کرد و گفت: این
پژوهشگاه به عنوان قدیمی ترین نهاد علوم انسانی به لحاظ راهبردي همواره در ارتقا سطح علمی علوم انسانی ساعی و کوشا بوده و به

 
لحاظ ارتباط با جامعه هم خوشبختانه همواره راهبرد پژوهشگاه بدون دیوار را پی گرفته است. 

وي افزود: در حال حاضر این راهبرد به طور جدي پیگیري می شود و همه سعی پژوهشگاه علوم انسانی این است که بتواند بیش از
پیش با جامعه مدنی، گروه هاي اجتماعی و با افکار عمومی ارتباط برقرار کند و سعی کند علوم انسانی را تا حد امکان با مسائل
مبتلابه روز پیوند دهد. مثلا فعالیت هاي بسیار گسترده اي در ارتباط با بحران کرونا داشته که شاید در اولین نگاه چنین انتظاري از
پژوهشگاه علوم انسانی نرود ولی در عمل همایش هایی که برگزار کرد بسیار مورد توجه قرار گرفت و بازخوردهاي خوبی را در سطح

 
جامعه ایجاد کرد از جمله پویش رسانه اي امید. 

صادقی زاده با تاکید بر اینکه پژوهشگاه ها رسالت پژوهشی دارند و گسترش وظایف آموزشی براي آن ها می تواند آسیب زا باشد،
گفت: امسال دانشجوي کارشناسی ارشد نخواهیم گرفت و فقط در مقطع دکتري دانشجو خواهیم گرفت.



سراي محله «آق تپه» در پارك الغدیر احداث می شود

منبع: حزب االله نیوزشماره خبر:  165  |  تاریخ: 1399/08/03

حزب االله:رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهاي شهري شهرداري کرج از احداث سراي محله آق تپه در پارك الغدیر خبر
داد.

به گزارش شبکه خبري تحیلی حزب االله ،علیرضا عاقلی راه اندازي سراهاي محله را نخستین گام براي مشارکت مؤثر شهروندان
در اداره محله و شهر دانست و گفت: یکی از مهم ترین مسائل شهري، همکاري شهروندان در بازآفرینی شهري و حذف بافت هاي

 
فرسوده است. 

وي در ادامه با تاکید بر اینکه سراي محله آق تپه در پارك الغدیر در زمینی به مساحت حدود 650 متر احداث خواهد شد، گفت:
سراي محله آق تپه در طبقات همکف تا سوم شامل باشگاه ورزشی، خانه کودك، کافه کتاب، خانه کارآفرینی و توانمندسازي، کلاس
آموزشی، اتاق مشاور، نمایشگاه روباز، سالن اجتماعات و سینما و شورایاري و بازرسی بوده که در حال حاضر در مرحله انجام

 
گودبرداري، عملیات بتن ریزي و اجراي فونداسیون است. 

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهاي شهري شهرداري کرج با تاکید بر اینکه راه اندازي سراهاي محله می تواند گامی مؤثر براي
تحقق حکمرانی شهروندان در شهرها باشد، گفت: در واقع سراهاي محلات پایه اي براي انتخابات شورایاري و همچنین محلی براي
آموزش هاي شهروندي از جمله آموزش هاي مذهبی و فرهنگی هستند و مدیریت شهري کرج به ویژه سازمان عمران در راستاي

تحقق محله محوري از هیچ تلاشی فروگذار نخواهد کرد.



افتتاح دبیرخانه طرح ملی مشاغل خانگی در ساوه

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  166  |  تاریخ: 1399/08/03

اولین دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان مرکزي در ساوه راه اندازي شد.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز اراك؛ در مراسمی با
حضور مسئولان استانی و شهرستانی اولین دبیرخانه طرح
ملی توسعه مشاغل خانگی استان مرکزي در شهرستان
ساوه راه اندازي شد تا با اجراي این طرح، مزیت هاي
مختلف نقاط مختلف استان مرکزي شناسایی و نسبت به

 
معرفی آن ها اقدام شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي با اشاره به اینکه هدف اصلی اجراي این طرح کمک به اشتغال متقاضیان است گفت: امیدواریم با
راه اندازي دبیر خانه هاي منطقه اي که اولین آن ها در ساوه و زرندیه است، بتوانیم در راستاي شناسایی، غربالگري و اتصال آن ها به

 
بازار، به وظایف ذاتی خود در این زمینه عمل کنیم. 

شهرجردي افزود: ظرفیت اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در استان مرکزي، بالغ بر 2 هزار نفر در نظر گرفته شده که تا به امروز

 
حدود هزار و100 نفر در این طرح ثبت نام کرده اند. 

او با اشاره به اجراي این طرح در سه مرحله گفت : اولین مرحله اجراي این طرح، شناسایی فرصت ها و مزیت هاي هر منطقه است که

 
در استان مرکزي به صورت کامل انجام شده است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي بیان کرد: در مرحله دوم توانمندسازي است و مشاوران این طرح در جهاد دانشگاهی و اداره کل

 
تعاون در کنار متقاضیان قرار می گیرند و مشاوره هایی را به منظور شناسایی توانمندي ها و غربالگري متقاضیان انجام می دهند. 

وي مرحله سوم را مهمترین مرحله اجراي این طرح عنوان کرد و گفت: در این مرحله امید است بتوانیم با توانمندسازي متقاضیان آن

 
ها را به بازار متصل کنیم و بتوانیم گام موثري را در راستاي اشتغال متقاضیان برداریم. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي هم گفت: براي اجراي این طرح ملی تفاهم نامه مشترکی بین وزارت کار، جهاد

 
دانشگاهی و صندوق کارآفرینی امید امضا است. 

آبایی افزود: : از سال 1389 قانون مشاغل خانگی در مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید و از آن زمان تاکنون در استان مرکزي

 
26 هزار مجوز در 303 عنوان شغلی صادر شده است 



او اضافه کرد: براي مشاغل خانگی هر ساله تسهیلاتی در نظر گرفته می شود که سهم امسال استان مرکزي در این زمینه بالغ بر 46
میلیارد ریال است که به ازاي هر شغلی که در این زمینه ایجاد شود، حداکثر به میزان 500 میلیون ریال تسهیلات، به صورت قرض

 
الحسنه پرداخت خواهد شد. 

نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی هم در این مراسم گفت: هم افزایی و تعامل در بین سازمان هاي مختلف، می

 
تواند به بهره برداري مناسب طرح ملی مشاغل خانگی در کشور کمک کند. 

حجت الاسلام سبزي افزود: با استفاده از ظرفیت هاي جهاد دانشگاهی در زمینه ي آموزش و توانمند سازي اقشار مختلف جامعه و
توسعه ي مشاغل خانگی، باید به اقتصاد خانوار ها کمک کرد.



فراهم شدن زمینه فرصت هاي شغلی براي مددجویان چهارمحال و بختیاري

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  167  |  تاریخ: 1399/08/03

700 فرصت شغلی براي مددجویان کمیته امداد در چهارمحال و بختیاري فراهم می شود

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما، مرکز چهارمحال و
بختیاري ؛ تفاهم نامه همکاري در ایجاد 700 فرصت شغلی
براي مددجویان در چهارمحال و بختیاري با مشارکت

 
کمیته امداد و سازمان بسیج سازندگی به امضا رسید. 

معاون اشتغال و خودکفایی کمیته امداد کشور در مراسم
امضاي این تفاهم نامه، کارآفرینی را مولفه هاي اصلی
تحقق اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: اقتصاد مقاومتی ابزار

 
رشد و شکوفایی اقتصاد کشور است. 

حجت االله عبدالملکی با بیان اینکه تنها راه رسیدن به سطحی از رفاه براي مردم توجه به توسعه اشتغال در کشور به ویژه براي
محرومان است، افزود: با ایده بسیج سازندگی کشور مراحل اشتغال زایی در 6 استان ازجمله کرمان، خراسان جنوبی و چهارمحال و

 
بختیاري به صورت پایلوت آغاز شده است تا زمینه کاهش بیکاري فراهم شود. 

 
بیشتر بخوانید 

 
ارائه خدمات مشاوره به مددجویان کمیته امداد از طریق فضاي مجازي 

وي، ایجاد 725 طرح اشتغال زا یی، آموزش کسب و کار و تشکیل کانون خیرین در استان را از جمله مفاد تفاهم نامه دانست و اضافه
کرد: همچنین کاریابی براي مددجویان، راه اندازي 10 مرکز نیکوکاري و حمایت از اجراي طرح هاي نوآورانه و بازاریابی و فروش

 
تولیدات از دیگر موضوعات تفاهم نامه با بسیج سازندگی است. 

سردار محمد زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور نیز در این مراسم با بیان اینکه کمیته امداد یک نهاد دغدغه مند براي مردم
است که ماهیت و فلسفه وجودي خود را از انقلاب دارد، گفت: این تفاهم نامه با هدف ایجاد زمینه اشتغال براي نیازمندان در قالب 10

عنوان پروژه با مبانی علمی و نظري، تهیه شده است.



250 هزار دانش آموز اتباع، ابزار هوشمند براي ورود به شاد ندارند

منبع: رکناشماره خبر:  168  |  تاریخ: 1399/08/03

رکنا: رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور درباره ادامه تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی از طریق شبکه شاد
گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش هستند؛ اما از نظر دسترسی به سامانه شاد،

250 هزار نفر ابزار هوشمند ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا ...

دانش آموز / به گزارش رکنا، غلامرضا کریمی در پاسخ به
پرسشی درباره عدالت آموزشی در ایام تعطیلی مدارس
اظهار کرد: دستیابی به عدالت بسیار سخت و جزو آرمان

 
هاي بشر است. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی و در اختیار قرار گرفتن
فرصت برابر براي همگان دو نکته حائز اهمیت است. اگر دسته بندي کنیم اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم
به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند و همه افراد لازم التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی

 
است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در دنیا با چالش مواجه هستیم. 

54 درصد دانش آموزان دنیا دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش
و پرورش با بیان اینکه در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندارند که این افراد
بین 6 تا 17 سال هستند گفت: روال آماري در دنیا این ترتیب است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان

 
دوره ابتدایی نمی رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

تنها 66 درصد کشورهاي دنیا شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر فراهم می کنند کریمی افزود: از جمله پرچالش ترین مباحث
عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است. در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث
جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد به عنوان مثال
ممکن است در یک فرهنگ بگویند دختر نباید درس بخواند. 66 درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را

 
فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

و اما وضعیت ایران در جهان رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش افزود: نمره ایران از لحاظ
شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است، زیرا تفاوت مشهودي میان ثبت نام دختران و پسران در مدرسه نیست. در کنکور هم می بینید



که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم و به لحاظ جامعه شناختی

 
کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند بخشی از عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود

 
دارد، جبران شود زیرا در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا
هستیم که سرویس مدارس نداریم زیرا تلاش کردیم بعد از انقلاب، مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار

 
مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده است. 

کریمی ادامه داد: در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20
هزار تا 24 هزار دانش آموز دارد. 242 مدرسه یک دانش آموزه داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

 
وي افزود: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

88 درصد مدارس ایران دولتی اند رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 88
درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و غیردولتی آموزش با

 
کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه آن 82 درصد باید کیفیت آموزش را افزایش دهند. 

رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است کریمی ادامه داد: در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص
است زیرا بودجه مدارس دولتی رو به کاهش است، امکان وجود معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در
کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالی است که 62 درصد مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر در هر کلاس درس دارند. وزارت
آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش

 
پایین تر بیاید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش درباره آموزش در دوران کرونا نیز گفت: در زمان کرونا،
چهار مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق تلویزیون، آموزش از طریق شبکه شاد و توزیع بسته هاي آموزشی در
مناطق محروم ارائه می شود. در مناطق روستایی کم جمعیت نیز آموزش در دسترس است و هیچ کدام از 15 میلیون دانش آموز از

 
گردونه آموزش خارج نمی شوند. 



وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

کریمی افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند ولی
دیگر کاري ندارند. در حالی که بحث پول به تنهایی مطرح نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به مشارکت در امور مدرسه

 
وجود دارد. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی پرسشگر، درباره ادامه تحصیل دانش
آموزان اتباع خارجی از طریق شبکه شاد نیز اظهار کرد: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش
هستند. اما از نظر دسترسی به سامانه شاد، 250 هزار نفر ابزار هوشمند ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا

بخشی را تهیه کنند. تا کنون 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است.



بازدید معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از طرح هاي اشتغال

روستایی مازندران

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  169  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی درجریان سفر یک روزه خود به
استان مازندران،ضمن بازدید از چند طرح و مجموعه
ورزشی،گلخانه اي و درمانی که از تسهیلات روستائی بهره
مند شده اند، از نزدیک روند آماده سازي، پیشرفت و

 
اجراي این پروژه ها را بررسی کرد. 

پروژه اشتغال روستایی گلخانه لیموترش قائمشهر با

 
اشتغالزائی 200 نفر 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون،کار و رفاه
اجتماعی، این پروژه در سال 1397 در زمینی به مساحت 6 هکتار و با سرمایه گذاري 150 میلیارد ریال در قائمشهر آغاز شد و تا

 
کنون 43 میلیارد ریال تسهیلات از محل صندوق کارآفرینی امید و 25 میلیارد ریال از بانک توسعه تعاون دریافت کرده است. 

این مجموعه با توجه به دارا بودن 120 واحد تولید گل و گیاه در منطقه و 40 واحد تولید لیمو ترش و ظرفیت تولید 100 تن ,

 
مجموعا 200 نفر اشتغالزایی دارد. 

 
بازدید از پروژه گلخانه هیدورپونیک و مدرن دشت ناز در میاندورود با اشتغالزائی 40 نفر 

پروژه گلخانه هیدورپونیک و مدرن دشت ناز در شهرستان میاندورود در زمینی به مساحت 5 هکتار , با سرمایه گذاري 300 میلیارد
ریال اجرا و در حال توسعه است و تا کنون نیز 150 میلیارد ریال از محل بسته تسهیلات اشتغال روستایی وام دریافت کرده وظرفیت

 
اشتغالزایی 40 نفر و تولید 1300 تن صیفی جات را دارد . 

 
طرح مجموعه ورزشی و تندرستی لاله" در لاله آباد بابل با اشتغالزائی 30 نفر 

این پروژه شامل بخش هاي آبی ، استخرهاي شنا ، آب درمانی، تنیس و رستوران است که با حدود 12 میلیارد تومان سرمایه گذاري

 
با پیش بینی اشتغال براي حدود 30 نفر و بخشی از محل سهمیه تسهیلات اشتغال روستایی ایجاد شده است. 

در ادامه، از گلخانه مدرن قنبري، درمانگاه سلطان تویه و مجتمع دخانیات مازندران نیز بازدید بعمل آمد و مشکلات این واحدهاي

 
اقتصادي مورد بررسی و پیگیري قرار گرفت. 

بابک دین پرست، معاون هماهنگی امور اقتصادي و توسعه منطقه اي وزارت کشور، علی بابایی کارنامی نماینده مردم شهرستان ساري
در مجلس شوراي اسلامی، معاون هماهنگی امور اقتصادي استانداري مازندران، کامران اصغري مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی

مازندران و جمعی از مسئولین در این بازدید ها حضور داشتند.



250 هزار دانش آموز اتباع، ابزار هوشمند براي ورود به شاد ندارند

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  170  |  تاریخ: 1399/08/03

اتحادخبر: رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور درباره ادامه تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی از طریق شبکه
شاد گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش هستند؛ اما از نظر دسترسی به سامانه شاد،

250 هزار نفر ابزار هوشمند ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم ...

اتحادخبر: رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور درباره ادامه تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی از طریق شبکه
شاد گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش هستند؛ اما از نظر دسترسی به سامانه شاد، 250
هزار نفر ابزار هوشمند ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا بخشی را تهیه کنند. تا کنون 30 هزار ابزار با

 
هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

به گزارش ایسنا، غلامرضا کریمی در پاسخ به پرسشی درباره
عدالت آموزشی در ایام تعطیلی مدارس اظهار کرد: دستیابی به

 
عدالت بسیار سخت و جزو آرمان هاي بشر است. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی و در اختیار قرار گرفتن فرصت
برابر براي همگان دو نکته حائز اهمیت است. اگر دسته بندي
کنیم اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم
به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند و همه افراد

لازم التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه

 
در دنیا با چالش مواجه هستیم. 

 
54 درصد دانش آموزان دنیا دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد
لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندارند که این افراد بین 6 تا 17 سال هستند گفت: روال آماري در دنیا این ترتیب است
که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد

 
دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

تنها 66 درصد کشورهاي دنیا شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر فراهم می کنند 



کریمی افزود: از جمله پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است. در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد.
بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد به عنوان مثال ممکن است در یک فرهنگ بگویند دختر نباید درس بخواند. 66 درصد کشورهاي دنیا فقط
شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر همه مردم فارغ از جنسیت

 
براي دسترسی به آموزش است. 

 
و اما وضعیت ایران در جهان 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش افزود: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20
است، زیرا تفاوت مشهودي میان ثبت نام دختران و پسران در مدرسه نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55
درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود

 
دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند بخشی از عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود

 
دارد، جبران شود زیرا در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا
هستیم که سرویس مدارس نداریم زیرا تلاش کردیم بعد از انقلاب، مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار

 
مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده است. 

کریمی ادامه داد: در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20
هزار تا 24 هزار دانش آموز دارد. 242 مدرسه یک دانش آموزه داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

 
وي افزود: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

 
88 درصد مدارس ایران دولتی اند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12



درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات

 
این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه آن 82 درصد باید کیفیت آموزش را افزایش دهند. 

 
رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است زیرا بودجه مدارس دولتی رو به کاهش است،
امکان وجود معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالی است
که 62 درصد مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر در هر کلاس درس دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟

 
وقتی بودجه محدود است، امکانات محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش درباره آموزش در دوران کرونا نیز گفت: در زمان کرونا،
چهار مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق تلویزیون، آموزش از طریق شبکه شاد و توزیع بسته هاي آموزشی در
مناطق محروم ارائه می شود. در مناطق روستایی کم جمعیت نیز آموزش در دسترس است و هیچ کدام از 15 میلیون دانش آموز از

 
گردونه آموزش خارج نمی شوند. 

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

کریمی افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند ولی
دیگر کاري ندارند. در حالی که بحث پول به تنهایی مطرح نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به مشارکت در امور مدرسه

 
وجود دارد. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی پرسشگر، درباره ادامه تحصیل دانش
آموزان اتباع خارجی از طریق شبکه شاد نیز اظهار کرد: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش
هستند. اما از نظر دسترسی به سامانه شاد، 250 هزار نفر ابزار هوشمند ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا

بخشی را تهیه کنند. تا کنون 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است.



استقبال دانشجویان و زنان خانه دار از طرح ملی توسعه مشاغل خانگی

منبع: ایسناشماره خبر:  171  |  تاریخ: 1399/08/03

پیشران میناکاري طرح توسعه مشاغل خانگی در استان مرکزي گفت: زنان خانه دار و دانشجویان از طرح توسعه مشاغل
خانگی استقبال کردند.

زهره نیکی ملکی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به ارائه
آموزش هایی در حوزه فیروزه کوبی، مس و قلم زنی در
راستاي اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی به کسانی که
ثبت نام کرده اند، افزود: اکثر آموزش ها و علاقمندي ها به
حوزه قلم زنی و میناست و در واقع عمده آموزش ها در این

 
حوزه ها ارائه می شود. 

وي با اشاره به اینکه تاکنون متقاضیانی از قشر دانشجو و
زنان خانه دار در راستاي این طرح آموزش هاي خود را
دریافت کرده اند، گفت: در حال حاضر اکثر هنرجویانی که

به این عرصه ورود کرده اند، سفارشات دریافتی را انجام می دهند که در قبال آن هزینه دریافت می کنند و هنوز به صورت مستقل
وارد بازار کار نشده اند و تحت نظارت پیشرانان فعالیت می کنند، لذا با توجه به راه اندازي فروشگاه هاي اینترنتی با حمایت معاونت
زنان و خانواده ریاست جمهوري و وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و جهاددانشگاهی امیدواریم در عرصه ملی بتوانیم فعالیت اقتصادي

 
خوبی داشته باشیم. 

نیکی ملکی افزود: دوره هاي آموزشی این مرکز در قالب جلسات 12 گانه برگزار می شود و تمامی صفر تا صد کار به صورت کامل به

 
هنرجویان آموزش داده می شود و مواد اولیه مورد نیاز این افراد نیز توسط پیشران تهیه می شود. 

پیشران میناکاري طرح توسعه مشاغل خانگی در استان مرکزي با اشاره به کاهش فروش محصولات هنري در شرایط کنونی اقتصاد
کشور به عنوان یکی از چالش هاي این حوزه، بیان کرد: مواد اولیه به شدت گران شده است ولی با این وجود همچنان مواد اولیه

 
رایگان براي علاقمندان تامین می شود، تا به شبکه تولید وصل شوند. 

گفتنی است، طرح ملی توسعه مشاغل خانگی که هم اکنون در حال اجرا است، با رویکرد هر خانه یک محصول و در راستاي تحقق

 
جهش تولید و با هدف اتصال فعالان مشاغل خانگی به بازار در قالب شبکه سازي در 31 استان کشور آغاز شده و پیگیري می شود. 

طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در ذیل برنامه اشتغال فراگیر تعریف شده و در راستاي تحقق اقتصاد مقاومتی، جهش تولید، کمک به

 
توانمندسازي اقتصادي خانواده ها و حمایت از کسب وکارهاي خرد و خانگی اجرایی شده است. 

این طرح در قالب تفاهم نامه همکاري وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی و جهاد دانشگاهی کشور تدوین و اجرا شده و جهاد دانشگاهی



 
به عنوان یک نهاد توسعه اي پیاده سازي طرح را بر عهده دارد. 

انتهاي پیام



رشد 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن کهگیلویه و بویراحمد

منبع: عصر معدنشماره خبر:  172  |  تاریخ: 1399/08/03

عصر معدن- معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد گفت: عملکرد سازمان صنعت،
معدن و تجارت استان در وصول حقوق دولتی معادن، در شش ماهه نخست سال 99 نسبت به مدت مشابه سال 98، بیش از

18 درصد رشد داشته است.

عصر معدن- معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد گفت: عملکرد سازمان صنعت،
معدن و تجارت استان در وصول حقوق دولتی معادن، در شش ماهه نخست سال 99 نسبت به مدت مشابه سال 98، بیش از 18

 
درصد رشد داشته است. 

به گزارش پایگاه خبري «عصر معدن» به نقل از ایسنا، دارا فرامرزي افزود: در شش ماهه نخست سال 99 بیش از 4 هزار و 48 میلیون

 
ریال حقوق دولتی از بهره برداران معادن و دارندگان مجوزهاي برداشت موقت مواد معدنی وصول شده است. 

وي با اشاره به رشد بیش از 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن نسبت به مدت مشابه سال قبل تصریح کرد: در شش ماهه نخست

 
سال 98، وصولی حقوق دولتی 3 هزار و 420 میلیون ریال بوده است. 

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد از وجود 76 فقره پروانه بهره برداري معدن در استان
خبر داد و اظهار کرد: این معادن با سرمایه گذاري بیش از 820 میلیارد ریال و اشتغال 808 نفر، داراي بیش از یک میلیارد و 596

 
میلیون تن ذخیره معدنی هستند و در حال حاضر 44 معدن در استان فعال و در حال بهره برداري هستند. 

فرامرزي بیان کرد: عمده مواد معدنی استان فسفات، مواد اولیه سیمان، گچ، آهک، سنگ لاشه و مالون، مرمریت، بوکسیت، سلستین،
مارن و ....می باشد.



زندانیان حائز شرایط هرمزگان آزاد خواهند شد

منبع: روزنامه نداي هرمزگانشماره خبر:  173  |  تاریخ: 1399/08/03

رییس کل دادگستري استان هرمزگان با اعلام آغاز طرح بزرگ غربالگري در زندان هاي هرمزگان از حضور قضات در ندامتگاه
هاي استان براي شناسایی زندانیان حائز شرایط آزادي خبر داد.

رییس کل دادگستري استان هرمزگان با اعلام آغاز طرح بزرگ غربالگري در زندان هاي هرمزگان از حضور قضات در ندامتگاه

 
هاي استان براي شناسایی زندانیان حائز شرایط آزادي خبر داد. 

علی صالحی در جریان برگزاري نشست فصلی رؤساي دادگستري
و دادستان هاي استان ضمن تقدیر از عملکرد هر یک از
مسئولین حوزه هاي قضایی که با وجود کمبودها، رسیدگی به
درخواست ها و مشکلات مردم را در اولویت برنامه هاي خود قرار
داده اند، اظهار کرد: تحول دستگاه قضایی و رسیدگی به موقع و
دقیق به مطالبات مردم موجب جلب اعتماد عمومی به عنوان

 
سرمایه اي اجتماعی براي دستگاه قضایی شده است . 

وي با اشاره به اینکه صیانت از رضایت مندي عمومی که در
جامعه شکل گرفته است بسیار حائز اهمیت است تأکید کرد:

تمامی کارکنان دستگاه قضایی موظف هستند با تکریم ارباب رجوع و حفظ کرامت انسانی مراجعین در صیانت از اعتماد ایجاد شده

 
تلاش کنند . 

عالی ترین مقام قضایی استان هرمزگان تصریح کرد: همه پرونده ها در هرمزگان به روز می باشند و تلاش همکاران ما این است تا در
کوتاهترین زمان ممکن و با نهایت دقت به این پرونده ها رسیدگی کنند و با ارتقاي عملکرد ها نقش مطلوبی در اجراي شاخص هاي

 
ابلاغی داشته باشند . 

صالحی توجه به کیفیت در صدور آراي قضایی را بسیار مهم عنوان کرد و بر ضرورت ایجاد توازن در عمل به وظایف اجرایی و سایر

 
بخش ها اعم از پیشگیري از وقوع جرم و اصلاح مجرمین به عنوان یک اصل اساسی در برنامه ریزي ها تأکید کرد . 

وي همچنین تصریح کرد: توجه به تحول گرایی، همسان با گام دوم انقلاب اسلامی ایجاب می کند با استفاده از نظر نخبگان و اساتید
حوزه و دانشگاه و اجراي دستور العمل مشارکت هاي مردمی، ایده هاي نو و خلاقانه را در تمام امور اجرایی به کار بگیریم و در راستاي

 
عمل به منویات مقام معظم رهبري(مد ظله العالی) بیش از گذشته تلاش نماییم . 

رییس شوراي قضایی استان هرمزگان همچنین از آغاز طرح بزرگ غربالگري در زندان هاي استان خبر داد و اظهار داشت: با اجراي
این طرح ، قضات برجسته با حضور در زندان هاي سطح استان با تک تک زندانیان به صورت چهره به چهره ملاقات می کنند و با
بررسی دقیق و خارج از نوبت پرونده ها و شنیدن اظهارات مددجویان در صورتی که این افراد مشمول عفو ، تخفیف مجازات و ارفاق



 
باشند ، پرونده آنها را جهت انجام مراحل قانونی براي آزادي از زندان، تکمیل و تصمیمات لازم را اتخاذ می نمایند . 

علی صالحی بار دیگر با تأکید بر حمایت دادگستري کل استان هرمزگان از تولید و اشتغال اظهار داشت: کارخانجات، کارگاه ها به هیچ
وجه نباید به علت بدهی تعطیل باشند و در راستاي اجراي سیاست هاي اقتصاد مقاومتی هیچ واحد تولیدي حتی براي یک ثانیه هم

 
نباید بسته شود . 

وي ضمن اشاره به دستاوردهاي دادگستري کل استان هرمزگان در احقاق حقوق عامه افزود: اجازه تضییع حق مردم را در هیچ نقطه
اي از استان هرمزگان نخواهیم داد و دستگاه قضایی مقابله با هر نوع تعدي به یک وجب زمین و حتی یک شاخه درخت را با

 
حساسیت و جدیت دنبال خواهد کرد . 

به گزارش ایسنا، بهره گیري از ظرفیت دیده بان مردمی در پیشگیري از وقوع جرم، استفاده حداکثري از مجازات هاي جایگزین و
اهتمام به بازدید هاي مستمر توسط قضات از زندان هاي سطح استان از دیگر توصیه هاي مورد تأکید رییس کل دادگستري به

رؤساي دادگستري و دادستان هاي شهرستان ها بود.



مرمت 7 مسجد در سردشت

منبع: شبستانشماره خبر:  174  |  تاریخ: 1399/08/03

شمسی گفت: تا پایان سال جاري با اعتباري بالغ بر 30 میلیارد ریال، 2 مسجد احداث و پنج مسجد دیگر در شهرستان
سردشت مرمت و بازسازي می شود.

شمسی گفت: تا پایان سال جاري با اعتباري بالغ بر 30 میلیارد ریال، 2 مسجد احداث و پنج مسجد دیگر در شهرستان سردشت

 
مرمت و بازسازي می شود. 

«رحمان شمسی»، در گفتگو با خبرنگار شبستان در ارومیه،
اظهار کرد: به همت خیران نیک اندیش نیز در راستاي افزایش
سرانه فضاي مذهبی و حفظ و نگهداري آنها این پنج باب مسجد
مرمت و بازسازي و 2 باب مسجد نیز در مجموع با 800 متر مربع

 
زیربنا احداث خواهد شد. 

رییس اداره اوقاف و امور خیریه سردشت با بیان اینکه براي
تکمیل و بهره برداري از این مساجد نیازمند همت والاي خیران و مشارکت واقفان نیک اندیش و سایر خیران هستیم، افزود: مردم با

 
آشنایی با عواید وقف می توانند بهتر در این راه نیک گام بردارند. 

شمسی تصریح کرد: وقف یک امر فراگیر و بدون محدودیت است که هیچ محدودیتی چه از لحاظ زمان چه از لحاظ مکان در آن راه

 
ندارد. 

این مسئول در ادامه سخنان خود با تاکید بر اینکه بروزرسانی وقف باید متناسب با نیاز امروز جامعه صورت گیرد، افزود: وقف براي

 
حوزه درمان و سلامت، اشتغال، ازدواج جوانان، کمک به مستمندان و برنامه هاي قرآنی از جمله مهم ترین نیازهاي امروز جامعه است. 

وي گفت: براي نخستین بار شوراي امور خیریه متشکل از خیران، معتمدان و متنفذین شهرستان با هدف حفظ یاریگري و تکریم از
ایتام و بی سرپرستان، خانواده هاي نیازمند در عرصه بهداشت و درمان، آزادي زندانیان جرائم غیر عمد، کمک و تسهیل به امر ازدواج
تشکیل شده است و با راه اندازي این شورا در شرایط فعلی با وجود مشکلات اقتصادي جامعه با هم افزایی، جلب و جذب خیران و نیز

 
اجراي نیت از محل موقوفات یاري گر بهتر نیازمندان و بی بضاعت خواهیم بود. 

گفتنی است؛ در شهرستان سردشت 446 موقوفه و 726 رقبه وجود دارد.



کمک هاي مومنانه مسجدي ها شادي را به جامعه هدیه می دهد

منبع: شبستانشماره خبر:  175  |  تاریخ: 1399/08/03

حجت الاسلام میرصانع گفت: مساجد، برنامه خدمت به نیازمندان را جزو کارهاي ثابت و مستمر خود قرار داده اند که قطعا با
این کار شادي هاي مومنانه به ویژه در شرایط سخت کرونایی در جامعه تسري می یابد.

حجت الاسلام میرصانع گفت: مساجد، برنامه خدمت به نیازمندان را جزو کارهاي ثابت و مستمر خود قرار داده اند که قطعا با

 
این کار شادي هاي مومنانه به ویژه در شرایط سخت کرونایی در جامعه تسري می یابد. 

خبرگزاري شبستان، گروه مسجد و کانون هاي مساجد: نقش
مساجد در ترویج و نشر مسائل ارزشی در جامعه و همراه کردن
آحاد مردم با آن، بی نظیر است و بر همین منوال در ارتقاي
معنویت و شادي مومنانه نیز نقش مهمی ایفا می کنند. این
موضوع در دوره کرونا به ویژه از طریق تهیه و توزیع بسته هاي

 
ارزاق، پوشاك، لوازم بهداشتی و لوازم التحریر نمایان شد. 

خبرنگار ما در گفت و گویی با حجت الاسلام والمسلمین «سید
محمدرضا میرصانع» استاد حوزه علمیه، نقش مساجد در گسترش فرهنگ شادي مومنانه و نشاط معنوي در جامعه را بررسی کرده

 
است که مشروح این گفت و گو در ادامه می آید. 

دستگیري اهالی مساجد از نیازمندان، دیرپاترین سنت مساجد است که هیچ گاه حتی در بدترین شرایط نیز تعطیل نشد. آیا می توان

 
این برنامه را در ترویج شادي، موثر دانست؟ 

کمک به نیازمندان به ویژه ایتام و زنان سرپرست خانوار از بهترین نمونه هاي ایجاد شادي در افراد است که اسلام نیز توصیه هاي
فراوانی در این زمینه دارد. جالب است بدانیم که پیامبر اسلام (ص) تعبیر بسیار جالبی در این زمینه دارند: «خیرُبیُوتکُِم بیَتٌ فیهِ یتَیمٌ
مٌ؛ بهترین خانه هاي شما خانه ایست که در آن طفل یتیمی مورد مهر و عطوفت قرار بگیرد» (مواعظ عددیّه، ص 19). دستگیري مُکَرَّ
از یک نیازمند، آنقدر مهم و مورد سفارش اسلام است که حضرت محمد مصطفی (ص) که وجود چنین خانه اي را بهترین خانه ها

 
معرفی کرده اند. 

حال تصور کنید مرکزي مهم و تاثیرگذار در اسلام یعنی مساجد، برنامه خدمت به نیازمندان را جزو کارهاي ثابت و مدام خود قرار
داده است. قطعا با این کار محبت مسجدي ها به نیازمندان نشان داده می شود و به این صورت عطوفت و رحمت اسلامی از مساجد به

 
سراسر جامعه منتقل می شود. 

سخنان مقام معظم رهبري درباره کمک مومنانه موجی جدید از خدمت رسانی به محرومان ایجاد کرد که البته می توان گفت از سطح



موج فراتر رفته و به اقیانوسی زلال تبدیل شده است، آیا دستگاه هاي مختلف نقشی در استمرار این حرکت زیبا و انسان دوستانه

 
مسجدي ها دارند؟ 

نکته اول این است که مسجدي ها در عمل به فرمایش رهبر معظم انقلاب اسلامی، کاملا خودجوش عمل کردند و همین موضوع، رمز
ماندگاري این حرکت عظیم است و اگر این حرکت دستخوش سهم خواهی هاي سیاسی یا حمایت هاي دولتی شود، هر زمان باید
منتظر متوقف شدن آن بود. با وجود این، دستگاه هاي مختل می توانند بدون اینکه استقلال مساجد را خدشه دار کنند بخشی از
خدمت رسانی خود به طبقات آسیب پذیر را از طریق مساجد انجام دهند کاري که طی چند سال اخیر از سوي سپاه پاسداران انقلاب
اسلامی انجام شده است و کمیته امداد نیز در همین مسیر، شعبه هایی در مساجد راه اندازي کرده است. هرچقدر همدلی مردم در
کمک مومنانه بیشتر شود شاهد اشاعه بیشتر شادي و نشاط و امید و انگیزه در جامعه خواهیم بود که پیوند اینها با مساجد، در ترویج

 
این کار قشنگ، بسیار موثر خواهد بود. 

شیوع ویروس کرونا علاوه بر مشکلاتی که براي بسیاري از مردم ایجاد کرد فعالیت بسیاري از مساجد را تحت الشعاع قرار داد به طوري
که برخی از ائمه جماعات از عدم مراجعات مردمی به منظور تامین بسته هاي ارزاق و پوشاك براي دستگیري از نیازمند، ناراحت
هستند. در چنین وضعیتی چگونه می توان از مساجد براي تداوم کمک مومنانه و در پی آن ایجاد شادي و نشاط در جامعه، توقع

 
داشت؟ 

سخن درستی را مطرح کردید زیرا بسیاري از مساجد از نظر مالی دچار تنگنا هستند و با کاهش مراجعات مردمی، دچار مشکلاتی
هستند ولی برخی از مساجد را می شناسم که در چنین شرایط سختی نیز، در کمک مومنانه فعال هستند. دلیل این وضعیت را باید
در پایگاه مردمی و خاستگاه دینی مساجد جستجو کرد. در واقع این واقعیت نشان می دهد هر کاري که با مردم پیوند بخورد و هدف
بانیان آن، الهی باشد همچون چشمه جوشانی است که هیچ گاه خشک نمی شود. البته انتظار ما از مساجد باید مطابق با وضعیت
اقتصادي کشور باشد و به این صورت نباشد که باري بیش از اندازه بر دوش مسجدي ها تحمیل کنیم که اگر زمانی به دلیل تورم و
رکود اقتصادي در انجام آن موفق نبودند، جایگاه مساجد در میان مردم تضعیف شود. با تمام این تفاسیر این جمله که «خدا بزرگ

 
است» همیشه در روشن ماندن چراغ مساجد و خدمت مومنان مسجدي به نیازمندان تحقق یافته است. 

 
مساجد به غیر از دستگیري از نیازمندان، چه کارهاي دیگري می توانند در اشاعه شادي در جامعه انجام دهند؟ 

مساجد علاوه بر اجراي برنامه هاي شاد و پر نشاط همچون برگزاري اردوهاي تفریحی، زیارتی و سیاحتی، کارگاه هاي مهارت آموزي و
سایر برنامه هایی از این دست، می توانند با تولید کار بزرگ ترین خدمت را در گسترش نشاط در کشور داشته باشند. موضوعی که در
دوره کرونا به کرات اتفاق افتاد. به عبارت دیگر، کارگاه هاي تولید ماسک، دستکش، شیلد و گان که زمینه کارآفرینی براي بسیاري از
بی کاران را فراهم کرد بهترین کار براي ارمغان آوردن شادي براي خانواده هاي نیازمند است. در واقع بهتر است مسجدي ها تا آنجایی
که می توانند به جاي تهیه و توزیع بسته هاي ارزاق که البته بسیار لازم است و در مواردي نیز جایگیزینی براي آن وحود ندارد، کار

ایجاد کنند تا افراد در کسب درآمد، کاملا مستقل شوند.



استاندار در دیدار با معاون وزیر نفت: استخدام هرمزگانی ها در صنایع نفت و

گاز باید افزایش یابد

منبع: روزنامه نداي هرمزگانشماره خبر:  176  |  تاریخ: 1399/08/03

استاندار هرمزگان گفت: تعداد بکارگیري و استخدام نیروهاي جوان بومی در صنایع نفت و گاز این استان باید افزایش یابد و
وزارت نفت باید در بکارگیري نیروي هاي بومی اهتمام لازم را داشته باشد.

استاندار هرمزگان گفت: تعداد بکارگیري و استخدام نیروهاي جوان بومی در صنایع نفت و گاز این استان باید افزایش یابد و

 
وزارت نفت باید در بکارگیري نیروي هاي بومی اهتمام لازم را داشته باشد. 

فریدون همتی در دیدار با علیرضا صادق آبادي معاون وزیر نفت و
مدیرعامل شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده هاي نفتی ایران در
تهران اظهارداشت: بخش اعظم نیروي انسانی فعال در این حوزه باید

 
از دانش آموختگان دانشگاهی هرمزگانی باشد. 

وي ادامه داد:اگرچه طی سال هاي اخیر گام هاي مثبتی در حوزه
بکارگیري نیروهاي بومی در پست هاي مدیریتی شرکت هاي فعال در
حوزه نفت و گاز برداشته شده اما انتظار است ترکیب فعلی نیروي
انسانی در میزان بکارگیري نیروهاي جوان به ویژه در پست هاي مهم

 
شتاب بیشتري داشته باشد. 

استاندار هرمزگان از مهم ترین انتظارات مجموعه دولت و مردم استان
از صنایع فعال در حوزه نفت و گاز به ساخت بیمارستان، مدرسه و ایجاد اشتغال براي جمعیت جوان بومی عنوان کرد و افزود: شرکت

 
ها و پالایشگاه هاي نفتی به دلیل ارتباط نزدیکی که با جامعه پیرامون خود دارند، باید در توسعه محلی نیز مشارکت داشته باشند . 

همتی ابرازداشت: طرح هاي زیادي در حوزه هاي صنایع نفت و گاز در استان هرمزگان درحال احداث است که وزارت نفت باید در

 
بکارگیري نیروي انسانی بومی اهتمام لازم را داشته باشد . 

استاندار هرمزگان اضافه کرد: استخراج و پالایش منابع نفت و گاز داراي تبعات اجتماعی و محیط زیستی است و از این رو اهمیت

 
ایفاي مسئولیت هاي اجتماعی را در استان هرمزگان، به دلیل وجود صنایع عظیم حوزه نفت و گاز چندب رابر می کند . 

وي یادآور شد: طرح ها و فعالیت ها در حوزه مسوولیت هاي اجتماعی باید در راستاي توانمندسازي جامعه محلی عملیاتی شود که
منجر به توسعه پایدار در مناطق شود.



رشد 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن کهگیلویه و بویراحمد

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  177  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد گفت: عملکرد سازمان
صنعت، معدن و تجارت استان در وصول حقوق دولتی معادن، در شش ماهه نخست سال 99 نسبت به مدت مشابه سال 98،

بیش از 18 درصد رشد داشته است.

فصل اقتصاد - معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت،
معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد گفت: عملکرد
سازمان صنعت، معدن و تجارت استان در وصول حقوق
دولتی معادن، در شش ماهه نخست سال 99 نسبت به

 
مدت مشابه سال 98، بیش از 18 درصد رشد داشته است. 

"دارا فرامرزي" ، افزود: در شش ماهه نخست سال 99
بیش از 4 هزار و 48 میلیون ریال حقوق دولتی از بهره برداران معادن و دارندگان مجوزهاي برداشت موقت مواد معدنی وصول شده

 
است. 

وي با اشاره به رشد بیش از 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن نسبت به مدت مشابه سال قبل تصریح کرد: در شش ماهه نخست

 
سال 98، وصولی حقوق دولتی 3 هزار و 420 میلیون ریال بوده است. 

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد از وجود 76 فقره پروانه بهره برداري معدن در استان
خبر داد و اظهار کرد: این معادن با سرمایه گذاري بیش از 820 میلیارد ریال و اشتغال 808 نفر، داراي بیش از یک میلیارد و 596

 
میلیون تن ذخیره معدنی هستند و در حال حاضر 44 معدن در استان فعال و در حال بهره برداري هستند. 

فرامرزي بیان کرد: عمده مواد معدنی استان فسفات، مواد اولیه سیمان، گچ، آهک، سنگ لاشه و مالون، مرمریت، بوکسیت، سلستین،

 
مارن و ….می باشد. 

انتهاي پیام



انحراف 78 درصدي منابع قرض الحسنه

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  178  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - براساس آمار هاي ارائه شده در 17 بانک، مجموع مصارف قرض الحسنه اي (تسهیلات قرض الحسنه اعطا
شده) که شامل؛ تسهیلات کارکنان، تسهیلات ازدواج، تسهیلات جوانان، تسهیلات ...

فصل اقتصاد - براساس آمار هاي ارائه شده در 17 بانک،
مجموع مصارف قرض الحسنه اي (تسهیلات قرض الحسنه
اعطا شده) که شامل؛ تسهیلات کارکنان، تسهیلات ازدواج،
تسهیلات جوانان، تسهیلات مسکن، اشتغال و دیگر نیاز
هاي ضروري بوده در حدود 38 هزار و 800 میلیارد تومان

 
بوده است. 

به گزارش فصل اقتصاد و به نقل از اخبار بانک، بانک ها در
حدود 6 هزار و 368 میلیارد تومان تسهیلات قرض الحسنه اي کارکنان خود را از این محل پرداخت کرده اند. همه چالش تنها در بالا
بودن حجم پرداخت به کارکنان خلاصه نمی شود بلکه بر خلاف آن میزان تسهیلات اعطایی از منابع قرض الحسنه اي بانک ها در

 
حجم پایینی قرار دارد. 

براساس آمار «مانده منابع قرض الحسنه» در 17 بانک مورد بررسی در پایان سال مالی 98 چیزي در حدود 173 هزار میلیارد تومان
بوده است. بنابراین مشخص است که تنها 22 درصد از منابع قرض الحسنه بانک ها در قالب تسهیلات قرض الحسنه اي وام داده شده

 
اند که 4 درصد از آن سهم کارکنان بوده و بیش از 78 درصد از منابع نیز به مسیري غیر از پرداخت هاي قرض الحسنه رفته اند. 

البته این انتقاد به این معنی نبوده که بانک ها باید تمامی منابع قرض الحسنه خود را در قالب تسهیلات ارائه کنند بلکه سیستم بانکی
با توجه به ذخیره قانونی و احتیاطی و همچنین موارد مدیریت ریسک و سرمایه خود لازم است که بخشی از منابع سپرده اي را نزد

خود یا بانک مرکزي حفظ کند. با وجود این پیش شرط نیز عدم پرداخت 78 درصد از منابع قرض الحسنه اي محل سوال است.



اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  179  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - اعلام اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید، تعهد وزارت راه و شهرسازي به تکمیل
400000 واحد مسکن ملی تا پایان1400، تدوین لایحه بازنگري قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان و آغاز عملیات

اجرایی بخشی از واحدهاي مسکن ملی به دستور رییس جمهور، بخشی از اخبار حوزه مسکن در ...

فصل اقتصاد - اعلام اتمام یک میلیون و 355000 مسکن
مهر در دولت تدبیر و امید، تعهد وزارت راه و شهرسازي به
تکمیل 400000 واحد مسکن ملی تا پایان1400، تدوین
لایحه بازنگري قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان و
آغاز عملیات اجرایی بخشی از واحدهاي مسکن ملی به
دستور رییس جمهور، بخشی از اخبار حوزه مسکن در

 
هفته گذشته بود. 

 
به گزارش فصل اقتصاد و به نقل از وزارت راه و شهرسازي، اهم اخبار حوزه مسکن در هفته اي که گذشت به شرح زیر است: 

 
اتمام یک میلیون و 355000 مسکن مهر در دولت تدبیر و امید 

رئیس جمهور در مراسم افتتاح، بهره برداري و آغاز عملیات اجرایی بخشی از واحدهاي مسکونی ملی، حوزه مسکن را پیشران بسیار
مهم بخش گسترده اي از صنایع کشور برشمرد و تاکید کرد، تکمیل طرح هاي این حوزه با توجه به نقش مهم آن در عرصه اشتغال

 
زایی، باید تا پایان دولت دوازدهم، با شتاب ادامه یابد. 

 
تعهد وزارت راه و شهرسازي به تکمیل 400000 واحد مسکن ملی تا پایان1400 

محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازي از افتتاح پروژه هاي طرح اقدام ملی مسکن در روزهاي آتی با حضور رییس جمهور خبر داد و
گفت: وزارت راه و شهرسازي به تکمیل 400هزار واحد مسکن ملی تا پایان 1400 به شرط همکاري پذیرفته شدگان، متعهد است.
اسلامی گفت: دستورالعمل و شیوه نامه اي تنظیم شده که بر اساس آن، صاحبان خانه هاي خالی و یا نیمه تمام می توانند در طرح
اقدام ملی مسکن وارد شوند و واحدهایشان راعرضه کنند. در مقابل وزارت ره و شهرسازي، زمین مرغوب در اختیار این عده قرار می

 
دهد تا جریان تولید و عرضه مسکن تداوم یابد. 

 
استانداران جریان تولید مسکن را رهبري کنند 

وزیر راه و شهرسازي در مراسم بهره برداري و عملیات اجرایی 509 هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن و مسکن مهر از شکل

 
گیري جریان پایدار تولید مسکن در کشور خبر داد. 

حمد اسلامی، وزیر راه و شهرسازي در بخشی از این مراسم با اشاره به اینکه امروز شاهد فعالیت خط تولید پیوسته مسکن هستیم، آن
را نشانگر یک جریان پایدار تولید مسکن دانست و گفت: امروز از نقطه آغاز یعنی تهیه نقشه و زمین تا ساز و کار ساخت، تعیین و
معرفی متقاضی، اجرا، اتمام و تحویل پروژه را شاهد هستیم. این یکی از مهم ترین اهدافی بود که ما با تدبیر دولت دنبال کردیم تا

 
بتوانیم جریان تولید مسکن را با مصون سازي از همه آفت هایی که کشور را تهدید می کند ایجاد کنیم. 

 
آغاز عملیات اجرایی ساخت 69000 مسکن ملی در قالب تفاهم نامه ها با سایر وزارتخانه ها 



محمود محمودزاده معاون مسکن و ساختمان جزئیات افتتاح هاي طرح اقدام ملی مسکن را که با حضور رییس جمهوري در اول آبان
ماه انجام می شود، تشریح کرد و از تعیین تکلیف نهایی 400 هزار واحد مسکن ملی در قالب واگذاري گروهی زمین و یا معرفی افراد

 
به پروژه هاي آغاز شده و در حال ساخت خبر داد. 

 
آغاز عملیات اجرایی 120000 مسکن ملی در شهرهاي جدید 

مدیرعامل شرکت عمران شهرهاي جدید از آغاز عملیات اجرایی 120 هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در شهرهاي جدید

 
خبر داد. 

طاهرخانی، مجموع واحدهاي طرح اقدام ملی مسکن شهرهاي جدید که ساخت آن شروع شده را 120 هزار واحد عنوان و اعلام کرد:
سعی کرده ایم طرح اقدام ملی در اراضی بدون مشکل که به خدمات پایه دسترسی دارند، ساخته شود. تمرکز ما در مسکن مهر، در

 
ساخت واحد است و قرار نیست مانند مسکن مهر، زیرساخت هاي سکونتی را هم تأمین کنیم. 

معاون وزیر راه و شهرسازي در خصوص میزان آورده متقاضیان طرح ملی مسکن گفت: بر اساس آخرین برآوردها، ساخت واحد با

 
متري 2 میلیون و 700 هزار تومان و حداکثر 10 درصد افزایش انجام خواهد شد و این رقم به پیمانکاران ابلاغ شده است. 

 
آغاز احداث 1000 واحد مسکن ملی در شهرهاي با جمعیت کمتر از 100 هزار نفر 

معاون مسکن شهري بنیاد مسکن انقلاب اسلامی آخرین آمار درباره میزان و حجم ریالی واریز آورده اولیه متقاضیان این طرح در

 
شهرهاي کوچک را اعلام کرد. 

بنا بر اعلام حق شناس تاکنون 1150 میلیارد تومان اعتبار از محل آورده متقاضیان سپرده گذاري شده است که این اعتبارات براي

 
ساخت واحدهاي مسکونی طرح اقدام ملی هزینه خواهد شد و در روند ساخت از اعتبارات و تسهیلات بانکی نیز استفاده می شود. 

به گفته وي، افزایش سرعت روند واریز آورده اولیه طرح اقدام ملی مسکن به معناي شتاب گرفتن روند اجراي این طرح است و هر چه

 
سریعتر متقاضیان اقدام به واریز آورده هاي خود کنند روند ساخت نیز سرعت بیشتري به خود خواهد گرفت. 

 
تدوین لایحه بازنگري قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان 

حامد مانی فر مدیرکل دفتر مقررات ملی و کنترل ساختمان از تدوین لایحه بازنگري قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان خبر داد

 
و گفت: با دستور وزیر راه و شهرسازي، بیمه تضمین کیفیت ساختمان هاي طرح اقدام ملی مسکن، نهایی و کامل خواهد شد. 

 
بهره برداري از 194000 مسکن محرومان تا خرداد 1400 

سهرابیمدیرکل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی از تکمیل و بهره برداري از 194 هزار واحد مسکونی براي محرومان تا خرداد 1400 خبر
داد و گفت: حدود 100 هزار واحد از این تعداد در همکاري بنیاد با سازمان برنامه و بودجه، تکمیل شده و به بهره برداري می رسد.



مروري بر مهمترین رویدادهاي هفته گذشته استان سمنان

منبع: ایرناشماره خبر:  180  |  تاریخ: 1399/08/03

سمنان- ایرنا- آزادي 9 زندانی جرایم غیرعمد با کمک اهالی ورزش و رسانه استان، جریمه 16 میلیارد ریالی براي تخلف
ارزي در استان، فراخوان برگزاري جشنواره جایزه ادبی آفتاب، افزایش 110 درصدي اشتغال در معادن و سفر سرزده رئیس

سازمان محیط زیست کشور، بخشی از مهمترین خبرهاي استان سمنان در هفته گذشته بود.

سمنان- ایرنا- آزادي 9 زندانی جرایم غیرعمد با کمک
اهالی ورزش و رسانه استان، جریمه 16 میلیارد ریالی براي
تخلف ارزي در استان، فراخوان برگزاري جشنواره جایزه
ادبی آفتاب، افزایش 110 درصدي اشتغال در معادن و سفر
سرزده رئیس سازمان محیط زیست کشور، بخشی از

 
مهمترین خبرهاي استان سمنان در هفته گذشته بود. 

به گزارش ایرنا، استان سمنان در هفته گذشته از بیست و
ششم مهر تا دوم آبان 99 شاهد رویدادهاي مختلف
فرهنگی، اجتماعی، اقتصادي و علمی بود که خلاصه اي از

 
آن در این گزارش آمده است. 

 
اجتماعی 

فرمانده انتظامی استان سمنان گفت: 800 متهم در زمینه قاچاق کالا و ارز در استان با هوشیاري پلیس طی یک سال گذشته دستگیر

 
شدند. 

سردار سرتیپ دوم عبداالله حسنی روز سه شنبه در گفت و گو با ایرنا ابراز داشت: نیروي انتظامی استان سمنان در مدت مذکور با به
کارگیري شیوه هاي پلیسی انواع کالاي قاچاق مانند خوراك، پوشاك، منسوجات و آرایشی و بهداشتی به ارزش 54 میلیارد ریال

 
کشف کرد. 

فرمانده انتظامی میامی گفت: دستگیري و مبارزه قاطع با خرده فروشان مواد مخدر نسبت به مدت مشابه پارسال در این شهرستان

 
170 درصد افزایش داشت. 

سرهنگ دوم حسین عجم روز جمعه در گفت وگو با ایرنا، افزود : از ابتداي سال تاکنون بیش از 35 کیلوگرم انواع موادمخدر کشف

 
شده است. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان سمنان گفت: 16 میلیارد و 833 میلیون و 558 هزار و 240 ریال جریمه براي تخلف ارزي مربوط به



 
عدم تعهد یک شرکت واردکننده چاي سیاه فله در استان سمنان تعیین شد. 

رضا محمدي روز پنجشنبه به رسانه ها ابراز داشت: چندي پیش پرونده تخلف ارزي مربوط به عدم تعهد یک شرکت واردکننده چاي

 
سیاه فله با گرفتن 24 میلیون و 45 هزار روپیه در این اداره کل تشکیل شد. 

مدیرکل زندان هاي استان سمنان گفت: 9 زندانی جرائم غیرعمد با کمک جهادي اهالی ورزش و رسانه استان سمنان و از طریق

 
پویش «نذر حسینی» آزاد شدند. 

امید کهربایی روز چهارشنبه با اشاره به کمک گروه هاي جهادي در آزادسازي زندانیان غیرعمد به رسانه ها ابراز داشت: به همت اهالی
ورزش استان سمنان در روزهاي سوگواري حضرت اباعبداالله (ع) از ابتداي محرم تا پایان ماه صفر، با همکاري انجمن ورزشکاران،
قهرمانان و پیشکسوتان، کانون مربیان فوتبال، اصحاب رسانه و ستاد دیه استان سمنان، پویش نذر حسینی برگزار و در نتیجه آن 9

 
زندانی جرائم غیرعمد استان از زندان آزاد شدند. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی و خدمات بهداشتی درمانی استان سمنان گفت : پنج دستگاه ونتیلاتور یا تنفس مصنوعی پیشرفته به

 
منظور ارایه خدمات درمانی گسترده تر به مبتلایان به کرونا به بیمارستان ولایت دامغان اختصاص یافت. 

نوید دانایی عصر یکشنبه به رسانه ها افزود: دستگاه هاي ونتیلاتور موجود در بیمارستان ولایت کفاف مراجعین به آن بیمارستان را می
داد ولی در راستاي پیش بینی شرایط آینده و با توجه به همه گیري کرونا، تعداد پنج دستگاه ونتیلاتور یا دستگاه تنفس مصنوعی

 
پیشرفته به بخش هاي ویژه بیمارستان ولایت دامغان اختصاص یافت. 

 
فرمانده انتظامی گرمسار گفت: 2 جوان که به سرقت با چاقو در شهرك صنعتی ایوانکی اقدام می کردند، دستگیر شدند. 

سرهنگ غلامحسین عرب روز سه شنبه افزود: در پی اعلام وقوع چند فقره سرقت به عنف از سوي کارگران شرکت هاي تولیدي
شهرك صنعتی پایتخت در حوزه بخش ایوانکی شهرستان گرمسار و با توجه به حساسیت موضوع، اقدامات پلیس آغاز شد و تحقیقات

 
گسترده توسط ماموران پلیس آگاهی در دستور کار قرار گرفت. 

 
فرماندار شاهرود گفت: شهرستان شاهرود با 98.5 درصد باسواد رتبه نخست در استان سمنان را کسب کرده است. 

نادر فخري روز سه شنبه در حاشیه نشست شوراي پشتیبانی سوادآموزي شهرستان شاهرود در گفت وگو با خبرنگار ایرنا اظهارداشت:
سوادآموزي براساس تاکید امام(ره) و مقام معظم رهبري در بسیج همه امکانات و ریشه کنی این معضل اساسی در جامعه سر لوحه

 
کار قرار گرفته است. 

 
فرهنگی 

رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان گرمسار گفت: فراخوان سومین دوره جشنواره «جایزه ادبی آفتاب» با حضور

 
نویسندگانی از 10 استان منتشر شد. 

نعمت االله قنبري نیکدل روز پنجشنبه به رسانه ها افزود: جایزه ادبی آفتاب جشنواره منطقه اي داستان کوتاه است که با موضوع آزاد و



با حضور نویسندگانی از استان هاي تهران، خراسان رضوي و شمالی، اصفهان، یزد، مازندران، گلستان، قم، البرز و سمنان برنامه ریزي

 
شده است. 

سرپرست معاونت صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی استان سمنان گفت: 73 مجوز مشاغل خانگی

 
صنایع دستی در نیمه نخست سال 99 صادر شد. 

علی اکبر زارعی روز سه شنبه به رسانه ها افزود: 42 مجوز تولید انفرادي و سه مجوز تولید کارگاهی نیز در نیمه نخست امسال صادر

 
شد. 

 
علمی 

اختراع دستگاه ضدعفونی کننده محیط و اجسام با استفاده از پرتو فرابنفش و گرما توسط 2 تن از اعضاي هیات علمی دانشگاه آزاد

 
اسلامی شاهرود به ثبت رسید. 

فریبرز فروهنده یکی از سازندگان این دستگاه روز پنجشنبه در گفت و گو با ایرنا، ابراز داشت: با استفاده از این دستگاه نگرانی از لمس

 
سطوح در دسترس مانند دستگیره ها، میز و صندلی، اسکناس و انتقال میکروب ها از این طریق برطرف می شود. 

کلانتري رئیس سازمان حفاظت محیط زیست روز چهارشنبه در سفري سرزده وارد استان سمنان شد و تا روز پنجشنبه از 2 پارك

 
ملی توران در شاهرود و پارك ملی کویر گرمسار بازدید کرد. 

 
اقتصادي 

مدیر کل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان سمنان گفت: 62 روستاي استان در فهرست ارتقاي جدید ابلاغی از سوي وزارت

 
ارتباطات و فناوري اطلاعات براي اجراي اینترنت پهن باند سیار قرار گرفت. 

سید یاسر حسن پور روز چهارشنبه به رسانه ها افزود: ارتقاي فناوري 62 روستاي استان سمنان از نوع اینترنت 2G به 4G از محل

 
اعتبارات پروژه USO در برنامه قرار گرفته است. 

مدیر تعاون روستایی استان سمنان گفت: امسال برداشت یک هزار و 500 تن دانه روغنی آفتابگردان از مزرعه هاي این محصول در

 
شهرستان میامی این استان پیش بینی می شود. 

احسان عباسپور عصر شنبه در گفت و گو با ایرنا، ابراز داشت: سال گذشته 620 تن دانه روغنی آفتابگردان در شهرستان میامی خرید

 
مباشرتی و تضمینی شد. 

معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان سمنان گفت: ایجاد اشتغال در معادن استان در نیمه نخست

 
امسال 110 درصد افزایش یافت. 

محمد فروهر روز سه شنبه در جلسه کارشناسی شوراي معادن استان سمنان افزود: زمینه اشتغال 145 نفر در بخش معادن استان در



 
6 ماه ابتدایی سالجاري فراهم شد که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 110 درصد افزایش داشت. 

 
ورزش 

سرپرست اداره کل ورزش و جوانان استان سمنان گفت: سمنان از نظر توسعه یافتگی سازمان هاي مردم نهاد جوانان، رتبه دوم را در

 
بین استان هاي کشور داراست. 

مصطفی مرادي روز چهارشنبه در گفت وگو با ایرنا ابراز داشت: مصوب شده تا پایان برنامه ششم توسعه، به ازاي هر 5 هزار نفر، یک
سمن فعال در استان وجود داشته باشد اما اکنون در استان سمنان به ازاي هر 3 هزار و 500 نفر یک سمن فعالیت می کند و استان

 
سمنان حتی از برنامه تعیین شده هم جلوتر است. 

 
برچسب ها 

 
- بسته خبري 

 
- خبرگزاري جمهوري اسلامی 

- سمنان



تیران و کرون، بزرگترین قطب تولید موسیر در کشور

منبع: ایاناشماره خبر:  181  |  تاریخ: 1399/08/03

 
کشت موسیر در صد و پنجاه هکتار از زمین هاي کشاورزي شهرستان تیران و کرون آغاز شد. 

به گزارش خبرنگار ایانا در استان اصفهان ، مدیر جهاد کشاورزي
تیر ان و کرون با بیان اینکه رعایت اصول و شرایط کشت موسیر
از نکات مهم در افزایش کمی و کیفی این گیاه است گفت: سطح
زیر کشت موسیر در سال قبل صد و سی هکتاربوده که پیش
بینی می شود با افزایش 20 درصدي، سطح زیر کشت این

 
محصول امسال به صد و پنجاه هکتار برسد. 

محمد حسین احمدي نیاز آب کم و بهره وري بالا و ایجاد
اشتغال پایدار را مهمترین دلایل استقبال کشاورزان براي کشت
این محصول بیان کردو افزود: شهرستان تیران و کرون با توجه به

 
سطح زیر کشت بزرگترین قطب تولید موسیر در کشور شناخته می شود. 

وي از ابتداي مهر تا اواسط آبان را بهترین زمان براي کشت موسیر بیان کرد و گفت: حدود بیست هزار هکتار از مراتع کوهستانی
منطقه دالانکوه در تیران و کرون رویشگاه طبیعی موسیر است کشت این محصول تاثیر زیادي براي حفاظت از این گونه گیاهی خودرو

 
در طبیعت دارد. 

حسینی کارشناس مرکز جهاد کشاورزي عسگران هم گفت: انتخاب بذر مرغوب و ضد عفونی شده، آماده سازي بستر مناسب و استفاده

 
از کود و ریز مغذي ها، رعایت زمان کشت، آبیاري به موقع در افزایش کمی و کیفی محصول حائز اهمیت است. 

وي نبود مراکز پیشرفته فرآوري موسیر، گرانی کود هاي شیمیایی مورد نیاز، و نبود بازار صادرات مناسب را از مهمترین مشکلات
موسیرکاران بیان کرد.



وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد

منبع: بازار کارشماره خبر:  182  |  تاریخ: 1399/08/03

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب جذب نیرو هاي امریه از توان فارغ التحصیلان دانشگاهی براي ارائه خدمات در
حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي و... استفاده می کند.

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب جذب نیرو هاي امریه از توان فارغ التحصیلان دانشگاهی براي ارائه خدمات در حوزه

 
هاي اجتماعی، اقتصادي و... استفاده می کند. 

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با توجه به ظرفیت ایجاد شده در اصل 147 قانون اساسی
جمهوري اسلامی ایران، در نظر دارد از توان علمی و تخصصی فارغ التحصیلان دانشگاهی در قالب جذب نیرو هاي امریه (کارکنان
وظیفه) براي ارائه خدمات در حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي، کارآفرینی و رفاه در مراکز استان ها و مناطق محروم و کمتر توسعه یافته

 
کشور اقدام کند. 

در این راستا اداره کل توسعه منابع انسانی - امور مشمولین، این وزارتخانه با همکاري ادارات کل اجرائی در استان ها در سال 1399
اقدام به جذب و به کارگیري تعدادي نیروي متخصص، نخبه و متعهد با مدرك تحصیلی لیسانس، فوق لیسانس و دکتري در قالب

 
طرح سرباز تعاون یار (سرباز امریه) در تاریخ اعزام 99/10/01 نموده است. 

متقاضیان امریه سربازي می توانند تا تاریخ 99/08/10 با مراجعه به سامانه تعاون یار این وزارتخانه به آدرس اینترنتی
taavonyar.mcls.gov.ir از شرایط پذیرش و جذب در ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها اطلاع و ثبت نام کنند.



شرکت هاي خلاق حوزه رباتیک نیازمند حمایت بیشتر

منبع: بازار کارشماره خبر:  183  |  تاریخ: 1399/08/03

شرکت هاي خلاق و دانش بنیان در حوزه هاي مختلف همواره از تسهیلات و حمایت هاي معاونت علمی ریاست جمهوري
بهره مند بوده و توانسته اند رشد کنند در این میان شرکت هاي فعال در زمینه رباتیک به جهت هزینه هاي بالاي تجهیزات و

امکانات نیازمند توجه و رشد بیشتري هستند.

شرکت هاي خلاق و دانش بنیان در حوزه هاي مختلف همواره از تسهیلات و حمایت هاي معاونت علمی ریاست جمهوري بهره
مند بوده و توانسته اند رشد کنند در این میان شرکت هاي فعال در زمینه رباتیک به جهت هزینه هاي بالاي تجهیزات و امکانات

 
نیازمند توجه و رشد بیشتري هستند. 

با توجه به رونق اقتصاد خلاق به عنوان رویکردي نوین در عرصه اقتصاد، صنعت و فرهنگ که در تلاش است با ایجاد پیوند و تعامل
میان این حوزه ها، ارزش اقتصادي و فرهنگی محصولات خلاق را به مثابه تولیدات ارزشمند در عصر حاضر نشان دهد، شاهد هستیم
که در کنار شکل گیري شرکت هاي دانش بنیان در مراکز علمی و دانشگاهی کشور، بخش دیگري از شرکت ها که عمدتا در صنایع
خلاق، فرهنگی و خدمات نوین و مبتنی بر فضاي دیجیتال فعال هستند و ماهیت رشد آنها بر مبناي خلاقیت، نوآوري و ارایه مدل
هاي نوین کسب و کار است، در زیست بوم نوآوري و کارآفرینی کشور ظهور کرده و مراحل رشد خویش را با شتاب پشت سر می

 
گذارند. 

در چند سال خیر ظرفیت بالاي شرکت هاي خلاق در ایجاد و رونق اشتغال کشور و فقدان یک برنامه منسجم و متمرکز به منظور
حمایت از شرکت هاي فعال در حوزه صنایع خلاق، معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري را بر آن داشت، تا در راستاي ایجاد و
ارتقاي زیست بوم نوآوري و کارآفرینی به منظور توسعه اقتصاد دانش بنیان در چارچوب سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و تدابیر
مقام معظم رهبري، با برنامه ریزي، ارایه و تصویب برنامه اي با عنوان برنامه توسعه زیست بوم شرکت هاي خلاق، بیش از پیش توجه
به این حوزه از صنایع را در دستور کار خویش قرار دهد و تحت برنامه مصوب مذکور، راهکارهاي سیاستی و حمایتی را در این حوزه

 
ایجاد و تسهیل کنند. 

خوشبختانه با اجراي برنامه توسعه زیست بوم شرکت هاي خلاق از سوي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، شاهد شکل گیري
953 شرکت خلاق و نوآور در حوزه هاي مختلف در این زیست بوم بوده ایم که توانسته اند با برنامه هاي حمایتی معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري از قبیل خدمات توسعه بازار، خدمات تسهیل فضاي کسب و کار و خدمات پشتیبانی، تامین مالی و جذب

 
سرمایه رشد کنند که حوزه رباتیک نیز یکی از شاخه هاي فعال در این زیست بوم بوده است. 

اما گویا این پشتیبانی ها نیاز حوزه شرکت هاي خلاق در زمینه آموزش رباتیک را تامین نکرده است و برخی از آنها خواستار حمایت
بیشتر در این زمینه با توجه به بالا بودن قیمت قطعات تجهیزات آموزشی رباتیک با توجه به اینکه برخی از آنها با قیمت دلار دچار

 
نوسان اند و نیز معرفی این فعالیت ها در مدارس هستند. 

داوود صفیري مدیر یک شرکت خلاق در حوزه رباتیک با انتقاد از اینکه در کشور ما از فعالیت هاي آموزشی حوزه رباتیک حمایت قابل
توجهی صورت نمی گیرد، گفت: باید شرکت هاي دانش بنیان و خلاقی که در این حوزه فعال هستند، به لحاظ دریافت مجوز و کمک

 
هاي مالی حمایت شوند. 

وي روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار دانشگاه و آموزش ایرنا در این خصوص توضیح داد: علم رباتیک در زمینه اشتغال زایی به دلیل



 
اینکه از سه علم مکانیک، الکترونیک و برنامه ریزي تشکیل شده، براي کودکان و نوجوانان کاربردي است. 

صفیري بیان کرد: افرادي که بتوانند این سه علم را با عنوان رباتیک بر اساس آموزش هاي مناسب یاد بگیرند، می توانند در آینده در
هر رشته اي اختراع داشته باشند. مثلا در صنعت شیمی و آزمایشگاه، علم ربات مورد استفاده قرار می گیرد، در پزشکی نیز ربات

 
جراح و در کشاورزي و هوا و فضا نیز ربات ها به کار می آیند. 

مدیر این شرکت خلاق افزود: رباتیک یک میان رشته است و بنابراین محدودیتی نخواهد داشت؛ یعنی دانش آموز اگر بتواند از سن کم

 
این مفاهیم را یاد بگیرد، در آینده با ورود به علوم مرتبط با آن چند پله بالاتر خواهد بود. 

 
لزوم توجه بیشتر به حوزه رباتیک در مدارس 

این فعال حوزه رباتیک اظهار داشت: در کشور ما در حال حاضر در حوزه رباتیک بسیار کار می شود اما متاسفانه به ویژه در حوزه

 
مدارس خوب عمل نمی شود؛ چرا که به آن از جنبه بیزینسی توجه می شود. 

صفیري با اشاره به اینکه هزینه هاي رباتیک بالا است و متاسفانه حمایتی از بحث رباتیک در مدارس نشده است، یادآور شد: مدارس

 
اگر بخواهند در این زمینه کار کنند، نیاز به قطعه و تجهیزات رباتیکی دارند که قیمت آنها بر مبناي دلار است. 

مدیر این شرکت ادامه داد: در حال حاضر در این شرکت دانش بنیان متنوع ترین ربات هاي آموزشی کشور را از ساده ترین تا پیچیده

 
ترین را طراحی کرده ایم، در این شرکت اولین ربات آموزشی هوشمند و ماژولار کشور را داریم که 15 کار انجام می دهد. 

وي با اشاره به اینکه نمونه این ربات ها را در کشور نداریم، اظهار داشت: نمونه خارجی این ربات ها نیز سه برابر قیمت نمونه ایرانی

 
است. 

صفیري افزود: در مدل آموزشی رباتیک بچه ها با مباحث مکانیک، الکترونیک و برنامه نویسی از ساده به سخت آشنا می شوند. در

 
سنین پایین بین 5 تا 6 سال مباحث مکانیکی در ربات ارایه می شود و بعد از آن مباحث الکترونیک و برنامه نویسی ارایه خواهد شد. 

وي یادآور شد: چیزي که در حوزه رباتیک کشور وجود ندارد، این است که این سه مفهوم با هم ارتباط داده نشده اند. نکته قابل تامل
این است علم کودکانی که با ربات هاي آموزشی کار می کنند، از کسانی که در سطح لیسانس هستند، کاربردي تر است؛ چرا که
توانسته اند سه علم کاربردي را با هم انجام دهند. ضمن اینکه ذهن بچه ها مهندسی می شود و این یکی از کاربردهاي علم رباتیک

 
است. 

صفیري گفت: کودکان با رباتیک دست ورزي، حوصله کردن، ارتباط بین ذهن و دست، ساختار الگوسازي و تجسم سازي را یاد می

 
گیرند و با رباتیک، هوش هیجانی بچه ها تقویت می شود. 

وي اظهار داشت: هدف ما از طراحی این ربات ها این است که بچه ها صرفا یک اسباب بازي خرید نکنند که فقط باتري بیندازند و

 
بازي کنند، بلکه اسباب بازي خود را بسازند و لذت ببرند و با آن بازي کنند. 

صفیري گفت: به لحاظ شغلی رباتیک جزو شغل هاي اول دنیا است و هوش مصنوعی نیز بعد از آن است و این علم نیاز کشور است و



 
آینده دنیا بر اساس این دو علم تعریف می شود. 

وي اظهار داشت: رباتیک به لحاظ کاربردي و اشتغال زایی حوزه اي فعال است. ضمن اینکه برنامه نویسی، رشته مستقلی است که
ساده ترین نوع آن در حال حاضر در نمونه هاي بازي هاي آموزشی رباتیک این شرکت استفاده می شود و به ترتیب پیشرفت می کند.

صفیري افزود: در ایران متاسفانه از حوزه رباتیک به خوبی حمایت نمی شود و باید شرکت هاي دانش بنیانی که در این حوزه وجود
دارند به لحاظ مالی و دریافت مجوز حمایت شوند. اگر مسایل و مشکلاتی که وجود دارد، حل شود قطعا زودتر نتیجه خواهیم گرفت.
ما نیز آمادگی داریم که اگر شرکتی در این زمینه کار می کند، به عنوان هم افزایی با هم وارد شویم؛ چرا که در دنیا نیز به این صورت

است. به صورت تک و جداگانه کار کردن خوب نیست و باید کارهاي علمی را به اشتراك بگذارند.



تفاهم نامه همکاري اداره کل آموزش و پرورش و اتاق بازرگانی استان البرز

امضا شد
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کرج (پانا)- تفاهم نامه همکاري اداره کل آموزش و پرورش و اتاق بازرگانی استان البرز با هدف مشارکت طرفین در تربیت
نیروي انسانی ماهر در حوزه مهارت آموزي و کارآفرینی امضا شد.

کرج (پانا)- تفاهم نامه همکاري اداره کل آموزش و پرورش
و اتاق بازرگانی استان البرز با هدف مشارکت طرفین در
تربیت نیروي انسانی ماهر در حوزه مهارت آموزي و

 
کارآفرینی امضا شد. 

به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره کل
آموزش و پرورش استان البرز، در نشستی با حضور سالار

قاسمی مدیرکل آموزش و پرورش استان و پرهام رضایی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي طرفین تفاهم نامه همکاري

 
به امضا رساندند. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان البرز با اشاره بر اینکه باید تعامل دستگاه ها و مجموعه هاي صنعتی با حوزه هاي آموزشی از سطوح
تحصیلی پایین تر از دانشگاه و در مدارس آغاز شود، گفت: در این راستا آموزش پایه اي براي مقاطع تحصیلی از جمله هنرستان ها و

 
یا دیگر مقاطع تحصیلی دوره متوسطه باید مدنظر قرار داده شود. 

به گفته قاسمی باید زیرساخت هاي لازم براي آموزش دانش آموزان فراهم شود تا به عنوان آینده سازان مملکت از اکنون بدانند که
قرار است در آینده وارد چه فضاي کاري شوند و این همان توجه به بحث جانشین پروري در حوزه کسب و کار است که آموزش و

 
پرورش و اتاق به دنبال تحقق این مهم هستند. 

مدیرکل آموزش و پرورش استان افزود: استان البرز قطب پژوهش، فناوري و صنعت است که می توان امکان استفاده از این ظرفیت ها

 
را براي دانش آموزان با ایجاد تعامل برون سپاري به وجود آورد. 

وي هدف از انعقاد این تفاهم نامه را ایجاد ارتباط و تعامل در توسعه همکاري هاي مشترك علمی، پژوهشی ، ترویجی و همچنین
هماهنگی و خدمات مشاوره اي با استفاده از امکانات و ظرفیت هاي طرفین در جهت توسعه ، بهبود کسب و کار و کاربردي کردن

 
دانش و فناوري ذکر کرد. 

وي بیان داشت: در قالب تفاهم نامه منعقد شده با اتاق بازرگانی هنرجویان هنرستان هاي فنی حرفه اي و کاردانش می توانند در
رشته هاي مورد نیاز بازار دردوران تحصیل خود آموزش ببینند وبعد از فارغ التحصیلی در شرکت ها و واحدهاي صنعتی مشغول به



 
کار شوند. 

قاسمی با اشاره به اینکه این حرکت نو در تربیت نیروي انسانی ماهرنقش موثري دارد، خاطرنشان کرد: براي پیشگیري از بیکاري و

 
کاهش دغدغه اشتغال در بین نسل آینده باید به آموزش مهارت آموزي در مدارس و خانواده اهمیت بیشتري داده شود. 

پرهام رضایی رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان البرز نیز در این جلسه گفت: دانش آموزان باید با مواردي که در

 
راستاي ورود به صنعت و دیگر کسب و کارها لازم است از نزدیک آشنا شوند و این یکی از رسالت هاي اتاق بازرگانی است. 

رئیس اتاق البرز با این توضیح که این مجموعه قدرت اجرایی ندارد اما از توان مشاوره اي بالایی برخوردار است، افزود: اتاق بازرگانی با
فعالان حوزه صنعت و مجموعه داران کسب و کارهاي کوچک و بزرگ در ارتباط است و می تواند از ظرفیت این بخش ها براي آموزش

 
دانش آموزان استفاده کرده و به نوعی به جوانان کمک کند که آینده خود را به درستی رقم بزنند. 

وي ضمن اشاره به اینکه فضاي کسب و کار در ایران در حال تغییر است، گفت: اتاق بازرگانی نیز از تمامی ظرفیت ها و امکانات
استفاده خواهد کرد تا در البرز که استانی صنعتی است از پتانسیل هاي بالاي این حوزه براي آموزش دانش اموزان به عنوان آینده

 
سازان جامعه استفاده شود. 

رضایی توضیح داد: حوزه صنعت در البرز به دنبال استفاده هرچه بیشتر از نیروهاي بومی استان است؛ زیرا با پرورش نیروي متخصص
درالبرزضمن ساختن آینده اي مناسب براي فضاي کسب و کار استان مواردي از جمله کاهش نرخ بیکاري و رشد تولید ناخالص داخلی

 
محقق می شود. 

وي در ادامه از ایجاد انجمن شرکت هاي دانش بنیان در استان سخن گفت و افزود: اتاق بازرگانی به دنبال روشن کردن مسیر جوانان
جویاي کار است تا با کسب مهارت کافی آینده خوبی را براي کشور رقم بزنند، در کنار این مسائل برگزاري همایش ها با حضور
صاحبان صنایع نیز می تواند در جوانان ایجاد انگیزه کند؛ چرا که البرز داراي حدود 150 برند ملی است که استفاده از تجربیات هر

 
کدام ازاین صنعتگران چراغ راه آینده سازان مملکت است. 

به گفته مدیرکل آموزش و پرورش استان تربیت نیروي انسانی ماهر متناسب با نیاز استان البرز در حوزه مهارت آموزي و کارآفرینی با
رویکرد اشتغال پویا و موثر، برگزاري دوره هاي آموزشی، برگزاري همایش ها و جشنواره ها، ارائه خدمات مشاوره اي به دانش آموزان
در حوزه کسب و کار و دانش و فناوري، همکاري در خصوص معرفی و تامین نیروي انسانی مورد نیاز شرکت ها و صنایع استان از فارغ
التحصیلان هنرستان هاي فنی و حرفه اي و کاردانش جهت تامین نیاز بازار کار، همکاري مشترك در جهت تأسیس هنرستان هاي

 
تخصصی و اجراي طرح هاي پژوهشی مورد نیاز طرفین از مهم ترین مفاد اجرایی این تفاهم نامه خواهد بود. 

تفاهم نامه همکاري اداره آموزش و پرورش و اتاق بازرگانی فناوري و صنعت کار آفرینی اشتغال پویا سالار قاسمی رئیس اتاق بازرگانی
پرهام رضایی کرج



250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند

منبع: شیعهشماره خبر:  185  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250 هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی
ندارند به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد.

 
 <

به گزارش «شیعه نیوز»، غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه
تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت بود و

 
یکی از مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

 
54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 

وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران



جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند.



88 درصد مدارس کشور دولتی است

منبع: ایرناشماره خبر:  186  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران- ایرنا- رییس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش گفت:  88 درصد مدارس کشور،
دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، اما چالش از آنجایی آغاز می شود که در مدارس سمپاد و غیردولتی آموزش با کیفیت تر

ارائه شد.

تهران- ایرنا- رییس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از
کشور وزارت آموزش و پرورش گفت:  88 درصد مدارس
کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، اما چالش از
آنجایی آغاز می شود که در مدارس سمپاد و غیردولتی

 
آموزش با کیفیت تر ارائه شد. 

غلامرضا کریمی در برنامه پرسشگر با موضوع این هفته
«عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس» افزود: نگاه مساوات

این نیست که این 12 درصد پایین بیاید، بلکه بقیه مدارس باید کیفیت آموزش را افزایش دهند. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور

 
در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدارس دولتی رو به کاهش است. 

کریمی ادامه داد: معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالی
است 62 درصد مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود

 
است، امکانات محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

 
وي گفت: دستیابی به عدالت بسیار سخت است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می کنند. 

رییس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت
است، افزود: فرصت برابر باید در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که
سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند و افراد لازم التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش

 
محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندارند که بین 6 تا 17
سال هستند. روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و

 
54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، این دوره را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و جابه
جایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 



قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است، اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد. مثلا در یک فرهنگ می گوید دختر نباید درس بخواند. 66
درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

کریمی ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است؛ چراکه تفاوت مشهودي میان ثبت نام دختران و پسران در
مدرسه نیست. در کنکور هم دیده می شود که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است، اما به لحاظ محتوایی

 
دچار چالش هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

وي در خصوص تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل می
کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در پیگیري
آموزش وجود ندارد، ولی معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها جنبه هاي مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم؛ در حالی که در سند 2030 هرگونه تفاوت نسبت به جنس زن و

 
مرد به منزله تبعیض است. 

رییس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی که
بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و منزلت اقدام می شود. زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند، ولی
تفاوت هایی که در برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند بخشی از عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت
به قشر دختران و زنان وجود دارد، جبران شود؛ چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود

 
دارد. 

کریمی درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده
است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه هزار و 500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا 20 هزار تا 24
هزار دانش آموز دارند. 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است، اما از بعُد دیگر باید به این موضوع توجه کرد

 
که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

وي تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم، اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي

 
شدیم. 

 
15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نیستند 

رییس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش درباره آموزش در دوران کرونا اظهار داشت: در زمان
کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق تلویزیون، آموزش از «شاد» و توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق
محروم ارائه می شود. آموزش در مناطق روستایی کم جمعیت در دسترس است؛ هیچ کدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه

 
آموزش خارج نمی شوند. 



کریمی گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10 هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد، این چالش ها حل نمی

 
شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

وي افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند. بخش اعظمی از مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگر

 
کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به مشارکت در امور مدرسه هست. 

کریمی در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی در سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه
تحت پوشش آموزش هستند، اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر دستگاه ارتباطی هوشمند و ابزار ندارند که از
سازمان هاي بین المللی درخواست شده بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان

 
فراهم شده است. 

 
برچسب ها 

 
- مدارس 

 
- تعطیلی مدارس 

 
- وزارت آموزش و پرورش 

 
- شبکه شاد 

 
پروندهٔ خبري 

 
- بازگشایی مدارس و دانشگاه ها در سال تحصیلی 1400-1399 

 
- شبکه آموزشی شاد 

 
- آموزش مجازي ؛ تجربه اي نو در سایه کرونا 

- کرونا در ایران؛ آخرین اخبار و گزارش ها



وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد

منبع: ایران اکونومیستشماره خبر:  187  |  تاریخ: 1399/08/03

ایران اکونومیست-وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب جذب نیرو هاي امریه از توان فارغ التحصیلان دانشگاهی براي
ارائه خدمات در حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي و... استفاده می کند.

کار و رفاه اجتماعی با توجه به ظرفیت ایجاد شده در اصل
147 قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران، در نظر دارد از
توان علمی و تخصصی فارغ التحصیلان دانشگاهی در قالب
جذب نیرو هاي امریه (کارکنان وظیفه) براي ارائه خدمات
در حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي، کارآفرینی و رفاه در
مراکز استان ها و مناطق محروم و کمتر توسعه یافته کشور

 
اقدام کند. 

در این راستا اداره کل توسعه منابع انسانی - امور مشمولین، این وزارتخانه با همکاري ادارات کل اجرائی در استان ها در سال 1399
اقدام به جذب و به کارگیري تعدادي نیروي متخصص، نخبه و متعهد با مدرك تحصیلی لیسانس، فوق لیسانس و دکتري در قالب

 
طرح سرباز تعاون یار (سرباز امریه) در تاریخ اعزام 99/10/01 نموده است. 

متقاضیان امریه سربازي می توانند تا تاریخ 99/08/10 با مراجعه به سامانه تعاون یار این وزارتخانه به آدرس اینترنتی

 
taavonyar.mcls.gov.ir از شرایط پذیرش و جذب در ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها اطلاع و ثبت نام کنند. 

باشگاه خبرنگاران جوان



دانش آموزان مناطق محروم قربانیان کم کاري دولتی ها

منبع: نماشماره خبر:  188  |  تاریخ: 1399/08/03

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل گفت: در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم در دنیا،
امکان رفتن به مدرسه را ندادند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و 54 درصد، دوره متوسطه را به پایان نمی

رسانند.

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل گفت: در حال
حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم در دنیا، امکان رفتن
به مدرسه را ندادند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و 54

 
درصد، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

به گزارش نما، غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در
امور بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور
در برنامه پرسشگر با موضوع «عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس»،
اظهار کرد: دستیابی به عدالت بسیار سخت است و جزو آرمان هاي

 
بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می کنند. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم
اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم
التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در

 
دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6
تا 17 سال هستند. روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی

 
رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلا در یک فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 66
درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

 
بیشتر بخوانید: 

بلاتکلیفی از کودکستان تا دبستان؛ متولی آموزش وپرورش کودکان کیست؟ 



وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه
نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

 
هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، بخشی

 
جبران شود چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده
است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20 هزار تا 24
هزار دانش آموز دارد یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

وي با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و
غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش دهد. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان
معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالیست که 62 درصد
مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات

 
محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 



رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگه کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست. 

وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت
پوشش آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی

 
درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

منبع: فارس



دبیرخانه طرح ملی مشاغل خانگی در استان مرکزي افتتاح شد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  189  |  تاریخ: 1399/08/03

درمراسمی اولین دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی استان مرکزي در ساوه استان مرکزي راه اندازي شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از اراك، در مراسمی با حضور مسئولان استانی و
شهرستانی اولین دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی
استان مرکزي در شهرستان ساوه راه اندازي شد تا با اجراي
این طرح، مزیت هاي مختلف نقاط مختلف استان مرکزي

 
شناسایی و نسبت به معرفی آن ها اقدام شود. 

شهرجردي رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي با اشاره
به اینکه هدف اصلی اجراي این طرح کمک به اشتغال متقاضیان است گفت: امیدواریم با راه اندازي دبیر خانه هاي منطقه اي که
اولین آن ها در ساوه و زرندیه است، بتوانیم در راستاي شناسایی، غربالگري و اتصال آن ها به بازار، به وظایف ذاتی خود در این زمینه

 
عمل کنیم. 

شهرجردي افزود: ظرفیت اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی در استان مرکزي، بالغ بر 2 هزار نفر در نظر گرفته شده که تا به امروز

 
حدود هزار و100 نفر در این طرح ثبت نام کرده اند. 

او با اشاره به اجراي این طرح در سه فاز اضافه کرد: اولین فاز اجراي این طرح، شناسایی فرصت ها و مزیت هاي هر منطقه است که

 
خوشبختانه در استان مرکزي به صورت کامل انجام شده است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي بیان کرد: در فاز دوم توانمندسازي است و مشاوران این طرح در جهاد دانشگاهی و اداره کل

 
تعاون در کنار متقاضیان قرار می گیرند و مشاوره هایی را به منظور شناسایی توانمندي ها و غربالگري متقاضیان انجام می دهند. 

او ادامه داد: فاز سوم را مهمترین فاز اجراي این طرح عنوان کرد و گفت: در این فاز امید است بتوانیم با توانمندسازي متقاضیان آن ها

 
را به بازار متصل کنیم و بتوانیم گام موثري را در راستاي اشتغال متقاضیان برداریم. 

آبایی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي هم گفت: براي اجراي این طرح ملی تفاهم نامه ي مشترکی بین وزارت کار،

 
جهاد دانشگاهی و صندوق کارآفرینی امید اجرا شده است. 



آبایی افزود: براي اجراي این خبر داد و گفت: از سال 1389 قانون مشاغل خانگی در مجلس شوراي اسلامی به تصویب رسید و از آن

 
زمان تاکنون در استان مرکزي 26 هزار مجوز در 303 عنوان شغلی صادر شده است 

او اضافه کرد: براي مشاغل خانگی هر ساله تسهیلاتی در نظر گرفته می شود که سهم امسال استان مرکزي در این زمینه بالغ بر 46
میلیارد ریال است که به ازاي هر شغلی که در این زمینه ایجاد شود، حداکثر به میزان 500 میلیون ریال تسهیلات، به صورت قرض

 
الحسنه پرداخت خواهد شد. 

حجت الاسلام سبزي نماینده مردم ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی در این مراسم گفت: هم افزایی و تعامل در بین سازمان

 
هاي مختلف، می تواند به بهره برداري مناسب طرح ملی مشاغل خانگی در کشور کمک کند. 

حجت الاسلام سبزي افزود: با استفاده از ظرفیت هاي جهاد دانشگاهی در زمینه ي آموزش و توانمند سازي اقشار مختلف جامعه و

 
توسعه ي مشاغل خانگی، باید به اقتصاد خانوار ها کمک کرد. 

انتهاي پیام / ج



برگزاري رویداد شتاب استارت آپی شهر هوشمند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  190  |  تاریخ: 1399/08/03

نخستین رویداد شتاب استارت آپی شهر هوشمند با هدف توسعه کارآفرینی برگزار می شود.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از رشت، امیررضا مقیمیان، سرپرست مرکز آموزش
علمی کاربردي برهان نیروي شمال گفت: نخستین رویداد
شتاب استارت آپ شهر هوشمند با موضوع مدیریت پسماند
و با محوریت پسماند هاي عادي، شهري و روستایی،
پسماند عفونی پزشکی، پسماند کشاورزي و فرآورده هاي
تجدید پذیر، پساب و پسماند هاي صنعت و بازیافت خودرو

 
برگزار می شود. 

او افزود: ترویج و توسعه فرهنگ نوآوري، شناسایی و توانمندسازي متخصصان، دانشجویان و کارآفرینان، ایجاد زمینه تجاري سازي
دست آورد هاي علمی براي ورود به فعالیت هاي کارآفرینلانه شهر هوشمند و شناسایی و حمایت از ایده هاي برتر در حوزه مدیریت

 
پسماند شهر هوشمند را از اهداف برگزاري این استارت آپ عنوان کرد. 

سرپرست مرکز آموزش علمی کاربردي برهان نیروي شمال تصریح کرد: علاقمندان و می توانند از 15 مهر تا 5 آذر با مراجعه به
آدرس الکترونیکی bnsh-uast.ac.ir در این رویداد ثبت نام کنند.



راه اندازي مجدد بزرگترین خط تولیدي شرکت سیمانی + دستاورد پروژه ها

منبع: بورس پرسشماره خبر:  191  |  تاریخ: 1399/08/03

بزرگترین خط تولیدي سیمان تهران و بهره برداري از پروژه بهینه سازي سیستم فیلتراسیون براي بازگشت یک میلیون تن به
ظرفیت تولید کلینکر ، راه اندازي مجدد شد.

به گزارش پایگاه خبري بورس پرس، بزرگ ترین خط تولیدي سیمان تهران و بهره برداري از پروژه بهینه سازي سیستم

 
فیلتراسیون خطوط 6 و 9 با حضور مقامات کشوري و مدیران سازمان حفاظت محیط زیست راه اندازي مجدد شد. 

عباس حسینی مدیرعامل ""ستران"" با اعلام بازگشت یک میلیون تن به ظرفیت تولید کلینکر ، گفت: قرار بود پروژه تعمیر و راه
اندازي خط 6 و بهینه سازي سیستم فیلتراسیون خطوط 6 و 9 توسط شرکت هاي خارجی انجام شود اما با امتناع آنها به بهانه تحریم

 
این پروژه ها متوقف شد. 

وي افزود: با اعتماد به تخصص و تعهد کارکنان مجموعه این پروژه ها همزمان با شصت و ششمین سالگرد تاسیس سیمان تهران به

 
بهره برداري می رسند. 

حفظ اشتغال مستقیم 250 نفر و غیرمستقیم 1500 نفر، بومی سازي فناوري تعمیر و نگهداري این خطوط، حفظ سرمایه ملی و

 
کاهش غبار خروجی خطوط تولید به کمتر از میزان استاندارد را از دستاوردهاي انجام این پروژه ها است. 

 
 t.me/boursepressir : تلگرام اصلی بورس پرس

انتهاي پیام



کووید 19 یک چالش جدي براي سلامت است/ باورهاي غلط درمانی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  192  |  تاریخ: 1399/08/03

نایب رئیس کمیته ملی پیشگیري و کنترل بیماري هاي غیرواگیر کشور، کووید 19 را چالش جدي سلامت خواند که حدود
30 هزار نفر را در ایران به کام مرگ کشانده است.

نایب رئیس کمیته ملی پیشگیري و کنترل بیماري هاي
غیرواگیر کشور، کووید 19 را چالش جدي سلامت خواند
که حدود 30 هزار نفر را در ایران به کام مرگ کشانده

 
است. 

به گزارش خبرگزاري مهر، باقر لاریجانی، با بیان اینکه
کووید 19 تنها یک پاندمی نیست، افزود: ما شاهد سندمی
کووید 19 و بیماري هاي غیر واگیر هستیم که جوامع فقیر
را به طور جدي تري تحت تأثیر قرار می دهد و رویکرد

 
چند وجهی در مواجهه با این پدیده نیاز است. 

وي ادامه داد: با توجه به نابرابري که در همه جوامع وجود دارد، کووید 19 بر گروه هاي مختلف اجتماعی تأثیرات متفاوتی خواهد

 
داشت. 

لاریجانی، بیماران مبتلا به بیماري هاي غیر واگیر را در معرض خطر بیشتري براي عواقب شدید ناشی از کووید 19 خواند که باید

 
مراقبت هاي ویژه اي را دریافت کنند. 

رئیس پژوهشگاه علوم غدد و متابولیسم با بیان اینکه بحران اقتصادي ناشی از کووید 19 تنها با دارو یا واکسن حل نخواهد شد، گفت:
براي مقابله با کووید 19 به چشم انداز وسیع تري در مقیاس ملی نیاز است که در بر دارنده تمام جنبه ها از جمله آموزش، اشتغال،

 
مسکن، غذا و محیط باشد. 

لاریجانی افزود: گنجاندن برنامه کنترل بیماري هاي غیر واگیر در پاسخ ملی به کووید -19 در تقلیل شدت و مرگ و میر ناشی از این
بحران بهداشتی بسیار مهم است. شدت همه گیري و مرگ و میر بالاي کووید 19 به دولت ها و مردم بستگی دارد و همه دولت ها

 
باید مدیریت بیماري هاي غیر واگیر را به عنوان بخش مهمی از پاسخ ملی به کووید 19 در نظر بگیرند. 

وي با تشریح تأثیر همه گیري کووید 19 بر منابع و خدمات بیماري هاي غیر واگیر، افزود: در یک مطالعه اخیر که در مجله لنست به
چاپ رسیده است، 75 درصد از کشورهاي شرکت کننده اختلال کامل یا جزئی خدمات مدیریت بیماري هاي غیر واگیر را گزارش
کردند. همچنین 28 کشور (17 درصد) اختصاص تخصیص بودجه مازاد براي مدیریت بیماري هاي غیر واگیر را در برنامه پاسخ ملی

 
کووید 19 اعلام کرده اند. 



وي افزود: با توجه به ارتباط نزدیک بین چاقی و بیماري هاي غیر واگیر و شدت کووید 19، نیاز فوري به اقدامات هماهنگ در همه

 
کشورها براي کاهش عوامل خطر چاقی براي اطمینان از سلامت و رفاه جمعیت جهانی وجود دارد. 

نایب رئیس کمیته ملی پیشگیري و کنترل بیماري هاي غیر واگیر، همچنین نگاهی به وضعیت ایران در این زمینه داشته و تصریح
کرد: تعداد ویزیت هاي بیماران طی شیوع کووید 19 در مقایسه با سال گذشته به طور قابل توجهی کاهش یافته است که بیشترین

 
میزان این کاهش در مراقبت هاي مربوط به چاقی و کمترین آن در ویزیت هاي فشار خون بوده است. 

وي همچنین اختلال در خدمات مدیریت پوکی استخوان و مدیریت شکستگی ناشی از آن در کشور را نگران کننده خواند و خاطر
نشان کرد: در طول بیماري همه گیر کووید 19، شکستگی هاي ناشی از پوکی استخوان یک چالش واقعی براي تشخیص و مدیریت

 
مناسب است و فاصله میان تشخیص و درمان پوکی استخوان در این دوران افزایش یافته است. 

وي با بیان اینکه در شرایط همه گیري بهتر است تصمیمات بالینی بر اساس استفاده گسترده از ابزارهاي پیش بینی مانند ابزار
FRAX گرفته شود، خاطر نشان کرد: در حوزه درمان نیز باورهاي غلطی وجود دارد اما می توان گفت که درمان با دنوزوماب یک

 
عامل خطر براي کووید 19 نیست. 

لاریجانی در پایان با این جمع بندي که گنجاندن برنامه کنترل بیماري هاي غیر واگیر در استراتژي ها و پاسخ هاي ملی نسبت به
کووید 19 بر شدت و مرگ و میر کووید 19 بسیار تأثیرگذار است، تصریح کرد: بر اساس گزارش سازمان بهداشت جهانی دو سوم
کشورهاي جهان این اقدام را کرده اند و خدمات درمانی بیماري هاي قلبی عروقی، سرطان و دیابت را جز برنامه هاي کنترل کووید

19 قرار داده اند.



بهینه سازي شبکه هاي برق در منطقه منج، بارز و شوارز لردگان

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  193  |  تاریخ: 1399/08/03

شبکه هاي برق در منطقه منج، بارز و شوارز شهرستان لردگان در استان چهارمحال و بختیاري بهینه سازي می شود.

به گزارش خبرگزاري صدا و سیما مرکز چهارمحال و
بختیاري، مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق چهارمحال و
بختیاري در سفر به لردگان اظهار داشت: تاکنون در این
شهرستان بیش از 25 کیلومتر تبدیل سیم به کابل

 
خودنگهدار جهت پایایی شبکه انجام شده است. 

مجید فرهزادافزود: همچنین مبلغ 9 میلیارد تومان جهت
توسعه و بهینه سازي شبکه هاي برق روستایی در این

 
شهرستان هزینه شده است. 

 
بیشتر بخوانید 

 
کارآفرینی معلم در حیاط مدرسه+فیلم 

وي گفت: با تلاش شبانه روزي نیرو هاي عملیاتی این شرکت در منطقه خاموشی نداریم و تبدیل سیم به کابل خود نگهدار در این

 
منطقه به طول پنج کیلومتر نیز به زودي انجام خواهد شد. 

فرهزاد با بیان اینکه یک پست برق جهت بهینه سازي شناسایی شده است گفت: یک پست هوایی نیز در این منطقه جهت توسعه و

 
بهبود شرایط اضافه می شود. 

وي افزود: روستاي دره گرم از توابع این شهرستان تا پایان سال برقدار خواهد شد.



بررسی تأثیر به کارگیري انواع عقلانیت بر رضایت از زندگی

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  194  |  تاریخ: 1399/08/03

پژوهش «بررسی تأثیر به کارگیري انواع عقلانیت بر رضایت از زندگی» با مطالعه موردي شهروندان تهرانی از سوي پژوهشگاه
فرهنگ، هنر و ارتباطات منتشر شد.

پژوهش «بررسی تأثیر به کارگیري انواع عقلانیت بر رضایت
از زندگی» با مطالعه موردي شهروندان تهرانی از سوي

 
پژوهشگاه فرهنگ، هنر و ارتباطات منتشر شد. 

به گزارش خبرگزاري مهر، پژوهش «بررسی تأثیر به
کارگیري انواع عقلانیت بر رضایت از زندگی» به دنبال
شناسایی تأثیر به کارگیري انواع انتخاب عقلانی کنشگران
بر رضایت از زندگی است و در پی آن است تا اثرات ناشی
از سرمایه اجتماعی، دینداري و احساس محرومیت نسبی
بر رضایت از زندگی را بکاود و به این سوال پاسخ دهد که

 
میزان رضایت از زندگی کنشگران در گروه هاي مختلف سنی، تحصیلی و … چه تفاوتی باهم دارد. 

این پژوهش مجموعاً در 5 فصل تدوین شده که در فصل اول به ذکر کلیات تحقیق پرداخته شده و در فصل دوم ادبیات نظري تحقیق
از نظر گذرانده شده است. توضیح درباره روش تحقیق و تعاریف متغیرها، موضوع فصل سوم است، فصل چهارم یافته هاي تحقیق را

 
ارائه می کند و فصل پایانی به جمع بندي و ارائه پیشنهادات اختصاص داده شده است. 

پژوهشگر در این مطالعه ضمن بررسی انواع عقلانیت (هنجاري، فردي و دگرخواهانه)، نتیجه می گیرد که در میان انواع عقلانیت ها،
عقلانیت هنجاري بیشترین رابطه را با احساس رضایت از زندگی دارد و معتقد است رعایت کردن ارزش ها و هنجارهاي حاکم بر

 
جامعه، یک عامل مهم در احساس رضایت از زندگی است. 

به استناد این پژوهش، علی رغم ایجاد عقلانیت اجتماعی از ترکیب عقلانیت هنجاري، فردي و دگرخواهانه، عقلانیت هنجاري در
جامعه ایران، از عقلانیت اجتماعی مهم تر است و از جایگاه بالایی برخوردار است. به همین دلیل پژوهشگر، جامعه را نیازمند معرفی و
روشن سازي ارزش ها و هنجارهاي خود می داند و باور دارد باید از طریق سیستم هاي آموزشی و رسانه هاي جمعی به شفاف سازي

 
و تبیین ارزش ها و هنجارهاي موجود در جامعه پرداخته شود تا افراد با رعایت کردن آن ها از زندگی خود لذت بیشتري ببرند. 

در بررسی ارتباطات میان فاکتورهاي سرمایه اجتماعی، دینداري، احساس محرومیت نسبی، گروه هاي مختلف و احساس رضایت از
زندگی، ضمن تشریح چگونگی تأثیر و تأثر هریک از این مولفه ها به طور مبسوط، به استناد یافته هاي تحقیق، رضایت از زندگی در
گروه زنان و مردان و گروه هاي سنی تفاوت معناداري ندارد و متغیرهاي ثابت دیگري ازجمله «وضعیت اشتغال» و «درآمد» جزو عامل
هاي مؤثر هستند و مطابق با نظریه هاي رضایت از زندگی، سطوح اولیه براي به وجود آمدن احساس رضایت از زندگی، مسائل مربوط
به حوزه اقتصادي هستند. به همین دلیل در پایان، به سیاست گذاران و برنامه ریزان توصیه شده که جنبه هاي اقتصادي زندگی افراد



 
در درجه اول، مورد ملاحظه قرار گیرد. 

علاقه مندان براي مشاهده نسخه الکترونیکی اثر اینجا کلیک کنند!



اجراي طرح «هر کارمند یک حامی معنوي فرزندان» در لرستان

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  195  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل کمیته امداد لرستان با بیان این که تعداد 10 هزار و 500 کودك از ایتام و محسنین تحت حمایت کمیته امداد
لرستان هستند، گفت: طرح «هر کارمند یک حامی معنوي فرزندان» براي حمایت بیشتر از این فرزندان در سطح ادارات

استان با همکاري استانداري اجرا می شود.

مدیرکل کمیته امداد لرستان با بیان این که تعداد 10 هزار و 500 کودك از ایتام و محسنین تحت حمایت کمیته امداد لرستان
هستند، گفت: طرح «هر کارمند یک حامی معنوي فرزندان» براي حمایت بیشتر از این فرزندان در سطح ادارات استان با همکاري

 
استانداري اجرا می شود. 

جاسم محمدي فارسانی، مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره)
لرستان در گفت وگو با ایکنا از لرستان، با اشاره به این که 108
هزار خانوار در لرستان تحت پوشش کمیته امداد هستند بیش از
48 هزار خانواده از مجموع این تعداد خانوار توسط زنان
سرپرست خانوار اداره می شوند، گفت: کمیته امداد با هدف
توانمندسازي خانواده ها در بعُدهاي مادي و معنوي، در صدد
است خانوارهاي داراي قابلیت را پس از خودکفایی از چرخه
حمایتی خارج نماید و نیازمندان جدید را زیر چتر حمایتی خود

 
بگیرد. 

وي با بیان این که لزوماً توجه به اولویت هاي مادي خانوارهاي تحت حمایت در بحث معیشت، اشتغال، بیمه و درمان، آموزش، مسکن

 
و .. . کافی نیست، افزود: اگر در حوزه معنوي اقداماتی صورت نگیرد خدمات مادي نیز مورد تایید نخواهند بود. 

محمدي فارسانی اضافه کرد: پیش از کرونا اقداماتی مانند آموزش هاي معنوي، بصیرت افزایی، برگزاري اردوهاي زیارتی، فرهنگی،
تربیتی و .... در بعُد معنوي براي خانواده ها انجام می شد و در این شرایط حساس کرونایی در صدد تدوین برنامه هایی از طریق فضاي

 
مجازي و آموزش از راه دور براي خانواده هاي تحت پوشش هستیم . 

مدیرکل کمیته امداد لرستان به کمک هاي 20 میلیارد و 500 میلیون تومانی به نیازمندان، توزیع بسته هاي مواد غذایی خشک و
غذاي گرم، اهداي کارت هاي 500 هزار تومانی بین اصناف و نیازمندان و ... با همکاري بنیاد مستضعفان اشاره کرد و گفت: تعداد 10
هزار و 500 کودك از ایتام و محسنین تحت حمایت کمیته امداد لرستان هستند و طرح «هر کارمند یک حامی معنوي فرزندان»

 
براي حمایت بیشتر از این فرزندان در سطح ادارات استان با همکاري استانداري اجرا می شود. 

محمدي با بیان این که یکی از چالش هاي جدي زنان سرپرست خانوار عدم ازدواج مجدد است که به دلایل مختلف ازجمله فرهنگ
غلط رایج اتفاق افتاده است، افزود: حدود 18 در صد از زنان سرپرست خانوار تحت پوشش کمیته امداد لرستان را زنانی با رنج سنی

16 تا 35 سال تشکیل می دهند که باید با فرهنگ سازي درست زمینه ازدواج مجدد آن ها را فراهم نمود. 



وي پرداخت حق بیمه تامین اجتماعی براي زنان تحت پوشش را بسیار هزینه بردار برشمرد و گفت: هم اکنون براي 3800 نفر از زنان
تا سن 49 سال حق بیمه پرداخت می شود که پس از تاریخ معین و دریافت مستمري تامین اجتماعی از چرخه حمایتی خارج

 
خواهند شد. 

محمدي با بیان این که توجه به خانواده هاي زندانیان و حمایت از آن ها نیز موضوع مهمی است که توسط کمیته امداد اجرا شده
است، اظهارکرد: با توجه به بحث فرزندپروري براي زنان که بسیار مورد تاکید است کمیته امداد در حوزه اشتغال خُرد و مشاغل

 
خانگی براي این دسته از افراد حرکت می کند. 

انتهاي پیام



همه کسانی که می توانند در طرح مشاغل خانگی ثبت نام کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  196  |  تاریخ: 1399/08/03

طرح مشاغل خانگی در قم آغاز شده و در حال حاضر فرایند ثبت نام این طرح در حال انجام است.

طرح توسعه مشاغلی خانگی، یک طرح ملی است که در قم توسط اداره کل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی و با همکاري جهاددانشگاهی واحد استان قم در
حال انجام است که به دنبال رفع مشکل بیکاري در سطوح خرد در جامعه

 
است. 

یکی از اهداف مهم این طرح به کار گرفتن همه ظرفیت هاي انسانی در
جامعه براي حل مشکل بیکاري و درآمد خانوار است که در این طرح نه فقط

 
زنان بلکه مردان نیز می توانند ثبت نام کنند. 

مزیت مهم این طرح آن است که افراد به محض ثبت نام و فراگیري یکی از 10 شغلی که در این طرح قرارداده شده به پیشران هایی

 
که آنها را به درآمد می رسانند متصل می شوند و دیگر در مسیر درآمدزایی تنها نخواهند بود. 

در این طرح افراد بالاي 18 سال و بومی قم و عدم اشتغال تمام وقت و نداشتن بیمه کارفرمایی می توانند ثبت نام کنند و از شرایط

 
خاص این طرح بهره ببرند. 

علاقه مندان براي ثبت نام می توانند به آدرس www.inhb.ir مراجعه کنند. همچنین شماره تلفن هاي 02537832878 و

 
025237748632 براي کسب اطلاعات بییشتر داوطلبان فعال است. 

انتهاي پیام



کمک مومنانه به مردم، انقلابی گري واقعی است

منبع: ایسناشماره خبر:  197  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان زنجان گفت: کمک مومنانه به مردم، انقلابی گري واقعی است.

هدایت صفري صبح امروز (3 آبان ماه) در جلسه با کارکنان
کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان ابهر با اشاره به
اینکه اصلی ترین شاخص کارگزاران باید محرومیت زدایی
این نهاد با عمل به وصیت شهداي گرانقدر ولایت مداري،
ولایت باوري و ولایت یاوري باشد، گفت: وظیفه ما در نهاد
انقلابی کمیته امداد امام خمینی (ره)، گفتمان سازي کار
جهادي و حرکت انقلابی براي جهش در خدمت رسانی به
نیازمندان و ارتقاي همدلی و انسجام براي ارائه بهترین و

 
موثرترین خدمات به خانواده هاي تحت حمایت است. 

وي با بیان اینکه در یک جنگ تمام عیار اقتصادي با دشمن هستیم و امروز خط تخریبی دشمن ایجاد نارضایتی در مردم و فاصله بین
امام و امت است، افزود: علی رغم محدودیت هاي موجود و تلاش ما در نهاد انقلابی و ولایی کمیته امداد امام خمینی (ره) باید به
سمتی هدایت شود که با ایجاد و ارتقاي پویایی، خلاقیت و نوآوري در حوزه خدمت رسانی به نیازمندان، به ویژه ایجاد بسترهاي لازم
براي اشتغال زایی ودرآمدزدایی خانواده هاي تحت حمایت زمینه استقلال اقتصادي و توانمندسازي و ارتقاي رضایت مندي جامعه

 
هدف را فراهم کنیم. 

صفري با تاکید بر اینکه محدودیت ها و چالش هاي اقتصادي نباید مانع خدمت رسانی اثربخش به خانواده هاي تحت حمایت شود،
ادامه داد: انقلابی گري واقعی از لسان مبارك ولی امر مسلمین به کمک مومنانه به نیازمندان تعبیر شده است و تلاش جهادي براي
ایجاد هم افزایی در حوزه خدمت رسانی به جامعه هدف از طریق ایجاد عنصر اعتماد و اطمینان در جامعه و انسجام بخشی به فعالیت

 
هاي خیر خواهانه و پاي کار آوردن بیشتر مردم به صحنه کارگزاري خدمت به نیازمندان باید از اولویت هاي کاري در این نهاد باشد. 

این مسئول، با اشاره به اینکه نیازهاي جامعه هدف با گذشته تفاوت داشته و باید با نیازسنجی صحیح، ظرفیت سازي و ایجاد تحول در
حوزه خدمت رسانی، بهره وري در حوزه واگذار شده به این نهاد ارتقا داده شود، تصریح کرد: امروز براي خدمت رسانی اثر بخش به
خانواده هاي تحت حمایت نیازمند شناخت صحیح از وضعیت مددجو، تحول در حوزه تفکر واندیشه و در نهایت نوآوري و ابتکار

 
هستیم. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) استان زنجان ادامه داد: با همین نگاه و برنامه ریزي صحیح و برنامه محوري در خدمت رسانی
به خانوارهاي تحت حمایت وظیفه ما به عنوان عناصري از یک نهاد ولایی و انقلابی تغییر به سمت بهبود مستمر و جاري ساختن

 
جریان گفتمان جهادي در حوزه کاري است تا در سایه آن توانمندسازي و ایجاد در آمد با ثبات اتفاق بیفتد. 



انتهاي پیام



رییس تربیت بدنی ارتش: برنامه هاي ویژه اي در هفته تربیت بدنی برگزار

کردیم

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  198  |  تاریخ: 1399/08/03

رییس تربیت بدنی ارتش گفت: به مناسبت هفته تربیت بدنی هرروز را با یک نام خاص نامگذاري و برنامه هاي ویژه اي را
برگزار کردیم.

رییس تربیت بدنی ارتش گفت: به مناسبت هفته تربیت
بدنی هرروز را با یک نام خاص نامگذاري و برنامه هاي ویژه

 
اي را برگزار کردیم. 

امیر سرتیپ دوم «جمشید فولادي» روز شنبه در گفت
وگوي اختصاصی با ایرنا، درباره برنامه هاي هفته تربیت
بدنی در ارتش اظهار داشت: ابتدا هفته تربیت بدنی را به
همه آحاد ملت شریف ایران، خصوصا ورزشکاران تبریک
می گویم. امیدوارم همه در پناه خدا در کنار ورزش همه
سرحال و قبراق باشند. به مناسبت این هفته، هرروز را با

یک نام خاص نامگذاري کردیم و برنامه هاي ویژه اي را تدارك دیدیم و همینطور به دلیل مصادف شدن با ایام وفات، برنامه هاي ویژه

 
ما از روز یکشنبه آغاز شد. 

وي در ادامه افزود: روز یکشنبه را روز ورزش و میثاق با شهدا نامگذاري کردیم. به همه یگان ها و پادگان هاي ارتش گفته شد تا به
مزار شهداي گمنام بروند و با اهداي گل اداي احترام کنند و همچنین با آرمان هاي امام (ره) و انقلاب تجدید میثاق کنند. برنامه هاي
ابلاغی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار شد. روز دوشنبه روز ورزش، سلامتی و ورزش همگانی بود. برنامه هاي متنوعی در
خصوص ورزش همگانی اجرا شد. به عنوان نمونه در یکی از برنامه ها از عبدالحمید احمدي، معاون وزیر وزیر ورزش و جوانان دعوت
شد تا در جمع ورزشکاران ارتش، ورزش صبحگاهی انجام دهند. این ورزش در حضور امیر دریادار سیاري انجام شد. امیر سرلشگر
صالحی، فرمانده سابق ارتش و همچنین سرهنگ علی روزبهانی کاپیتان اسبق تیم ملی ارتش و نیروهاي مسلح در این مراسم دعوت و

 
از آنان تقدیر به عمل آمد. 

رییس تربیت بدنی ارتش در ادامه خاطرنشان کرد: روز سه شنبه روز ورزش و فرماندهان بود. در این روز شاهد دیدار ورزشکاران با
فرماندهان پیش بینی شده بود. افسران ورزش و مسوولان تربیت بدنی ارتش با فرماندهان دیدار داشتند و رهنمودهاي آنها را در حوزه
ورزش دریافت کردند. در این روز وزارت ورزش هم از ما دعوت کرد تا در مجموعه انقلاب حاضر شویم و برنامه پیاده روي را اجرا
کنیم. روز (چهارشنبه) تحت عنوان ورزش و سرباز نامگذاري شد. دستور دادیم از سربازان قهرمان و حرفه اي ارتش در پادگان ها

 
تقدیر شود. برنامه ورزش نیز با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی ستاد مبارزه با کرونا اجرا شد. 

وي همچنین بیان داشت: روز (پنجشنبه) روز ورزش، طبیعت و تقدیر از پیشکسوتان بود. ابلاغ شد که دوستان در برنامه هاي کوه
پیمایی و کوه نوردي شرکت کنند و عکس بگیرند و براي ما بفرستند. همچنین در این روز از پیشکسوتان ارتش در کوهنوردي تقدیر



به عمل آمد. در نهایت، روز جمعه به عنوان آخرین روز هفته تربیت بدنی، روز ورزش و خانواده نامگذاري شد. از خانواده هاي ارتشی
خواستیم که در خانه و یا در مکان هاي ورزشی به انجام فعالیت هاي ورزشی بپردازند و عکس ارسال کنند. همچنین جشنواره
مسابقات ورزشی در فضاي مجازي نیز ر چهار حوزه ورزش انفرادي، اجراي گروهی و خانوادگی، عکس ورزش و مسابقه سوالات ورزشی

 
برگزار شد. 

امیر سرتیپ دوم جمشید فولادي درباره اقدامات صورت گرفته از سوي تربیت بدنی ارتش در یک سال اخیر و با توجه به شیوع
ویروس کرونا تصریح کرد: پیش از فرا رسیدن عید نوروز بود که در نخستین اقدام، کمیته ورزش مبارزه با کرونا را تشکیل دادیم.
تعدادي از متخصصین در بحث کرونا آمدند و فعالیت هایی در این کمیته داشتند. آگاه سازي، چاپ بروشور آموزشی، فعالیت در فضاي
مجازي و برگزاري جشنواره بزرگ ارتش در روز 29 فروردین با 48 هزار شرکت کنند بخشی از فعالیت هاي انجام شده است. در
شرایط کرونا امکان انجام هرگونه ورزش پربرخورد را ممنوع کردیم اما ورزش هایی چون تنیس روي میز، تنیس عرضی، دوومیدانی،

 
تیروکمان، جهت یابی و ... در دستور کار براي برگزاري قرار دارد. 

رییس تربیت بدنی ارتش در پایان گفت: نکته اي را باید در حوزه سربازان عرض کنم و آن هم موضوع مهارت آموزي آنهاست. با
قرارگاه مهارت آموزي ستاد کل نیروهاي مسلح به ریاست سردار فرحی و همچنین اداره تربیت بدنی استان تهران همکاري و تعامل
خوبی داریم؛ با دیگر استان ها نیز به ارتباط برقرار کردیم. در این بستر کلاس هاي مهارت آموزي و اشتغال زایی سربازان در ورزش را
پیگیري کردیم. برگزاري کلاس هاي داوري و مربیگري یا مهارت آموزي در حوزه هاي کاري مانند نگهداري آب استخر، تاسیسات
اماکن ورزشی، نعل بندي اسب، تعمیر تجهیزات ورزشی و دستگاه هاي بدنسازي، تعمیر دوچرخه و ... از جمله فعالیت ها در این حوزه
بوده است. در سال 1398 بالغ بر 12 هزار نفر را با این مهارت ها آموزش دادیم و امسال هم با توجه به محدودیت کرونا حدود 2 هزار
را تحت پوشش این مهارت آموزي قرار دادیم. در پایان هم توصیه می کنم که همه ملت ایران در شرایط کرونایی و با توجه به کم

شدن فعالیت ها ورزش را فراموش نکنند چرا که می تواند از لحاظ روحی و جسمی به آنها کمک کند.



گزارش| قصه پرغصه این روزهاي کشاورزان / افزایش سرسام آور قیمت

انواع نهاده هاي کشاورزي / وزیر جهاد کشاورزي کجاست؟

منبع: تسنیمشماره خبر:  199  |  تاریخ: 1399/08/03

گروه استان ها ـ افزایش سرسام آور قیمت انواع نهاده هاي کشاورزي و عدم کارشناسی درست بر قیمت گذاري محصولات
سبب بی رغبتی کشاورزان در برنامه ریزي براي کشت شده اما انگار وزیر جهادکشاورزي تمام مشکلات را فقط در اختصاص

یارانه به دو کود فسفره و پتاسه می بیند.

گروه استان ها ـ افزایش سرسام آور قیمت انواع نهاده هاي
کشاورزي و عدم کارشناسی درست بر قیمت گذاري
محصولات سبب بی رغبتی کشاورزان در برنامه ریزي براي
کشت شده اما انگار وزیر جهادکشاورزي تمام مشکلات را
فقط در اختصاص یارانه به دو کود فسفره و پتاسه می بیند.

 
- اخبار استانها - 

به گزارش خبرگزاري تسنیم از زنجان، افزایش یکباره و
چندین برابري قیمت انواع کود هاي شیمیایی در طول ماه
هاي اخیر ضربه سنگینی را بر زراعت و کشاورزان وارد کرد

چراکه عدم هم خوانی قیمت انواع محصولات کشاورزي با هزینه کرد از کاشت تا برداشت خود ضربه مهلکی را به قشر تولید کننده در

 
سال جاري وارد ساخته بود و افزایش سرسام آور قیمت کود نیز زخمی دیگر بر این قشر وارد ساخت. 

با این حال اخبار بسیاري از گوشه گوشه کشور به گوش می رسید که زارعین به دلیل عدم فروش محصول به قیمت مناسب از
برداشت آن خودداري می کردند چرا که در محصولی همچون گوجه فرنگی که هر ساله در زمان برداشت به دلیل قیمت بسیار پایین
خبر ساز می شود، به طوري که امسال نیز کشاورزان دوباره با چالش کاهش قیمتی رو به رو شده بودند، زیرا کارخانه هاي فرآوري این
محصول با اجبار و هزار ایرادي که بر روي گوجه خریداري شده می گذاشت در نهایت اقدام به دریافت این محصول با قیمت 700 تا

 
یک هزار تومان از کشاورزان در سطح کشور می کرد که این هزینه حتی نمی توانست هزینه تولید را تامین نماید. 

حال با این وجود این قصه پر غصه همچنان ادامه دارد چراکه در این روز ها که زمان طلایی کاشت محصول استراتژیک "گندم" است
در برخی از استان ها همچون همدان، زنجان و کردستان علی رغم این که کمبود در تامین بذر گندم گواهی شده وجود دارد بلکه
گاها حتی قیمت نجومی در کود هاي شیمیایی نیز سبب شده تا کشاورزان قادر به خرید این نهاده و استفاده از آن براي کشت و
مراحل بعدي داشت نباشند. این در حالی است که موضوع عدم استفاده از کود در نهایت می تواند با عدم وزن گیري و پوکی گندم

 
تولیدي ضربه دیگري را به کشاورزان و تولید در کشور وارد سازد. 

با تمام این ها با اوج گرفتن قیمت کود، بذر و انواع نهاده هاي دیگر تمام انتظار ها بر این بود تا قیمت گذاري مناسبی بر روي
محصولات کشاورزي انجام گیرد بلکه شاید کشاورزان رغبت بیشتري براي کشت محصولات داشته باشند، اما طبق اعلام کارشناسان
علاوه بر این که افزایش قیمت 4 تا 10 برابري کود تاثیر سو بر تولید محصولات خواهد داشت بلکه عدم کارشناسی بودن قیمت



 
گذاري محصولات نیز سدي در راه تولید و خودکفایی برخی محصولات کشاورزي در سال زراعی پیش رو در کشور خواهد شد. 

با این حال در طول روز ها و هفته هاي اخیر سختی دسترسی به بذر گندم خصوصا بذر گواهی شده سبب شد تا کشاورزان به دلیل
عدم دسترسی به این امر از سازمان جهاد کشاورزي در راستاي عدم همراهی لازم براي دسترسی سریع بذر گندم انتقاد کنند که با
پیگیري خبرنگار تسنیم، حسین عامري مسئول زراعت سازمان جهاد کشاورزي زنجان اعلام کرد: این سازمان در سطح استان تعهد
تامین 35 درصدي بذر گندم گواهی شده یا به عبارت دیگر 13 هزار تن گندم بذري را بر عهده داشته و این تعهد به طور کامل انجام
گرفته است. با این وجود 65 درصد بذر مورد نیاز گندم کشاورزان نیز باید از بذر خودمصرفی گندم و در نهایت از بازار آزاد تامین

 
گردد. 

در این راستا علی خان محمدي، دبیر بنیاد ملی گندم کاران در واکنش به این که سازمان جهاد کشاورزي تنها تعهد تامین 35
درصدي گندم بذري مورد نیاز کشاورزان را بر عهده ندارد، بلکه در مقابل کشاورز و تامین نیاز هایش مسئول است گفت: هر استانی
موظف است بر اساس الگوي کشت، نیاز بذري کشاورزان را تامین نماید و باید خواسته کشاورز را برطرف کند، نباید گفت صرفا ما
مسئول تامین میزان مشخصی از بذر یا هر نهاده دیگري بوده ایم و با انجام تعهد خود دیگر وظیفه اي در قبال کشاورزان نداریم. هر
زمان و هر مکانی که کشاورز در حال کشت است باید به نیاز هاي کشتی پاسخ مثبت داده شود و حتی اگر شده از خارج استان موانع

 
مرتفع گردد. 

این مسئول با بیان این که با تلاش هاي انجام گرفته مشکل تامین بذر گندم در استان هاي مختلف در حال برطرف شدن است گفت:
در این راستا از استان هایی که داراي گندم بذري مازاد هستند درخواست شده تا آن را به استان هایی با کمبود بذر گندم ارسال کنند
تا این مشکل در سطح کشور حل گردد، چراکه برخی استان ها در زمان مناسب کشت گندم قرار دارند و باید سریع تر با تامین بذر به
این امر مبادرت کنند. با این حال برخی از استان ها در حال استفاده از بذر خودمصرفی هستند و کشت در حال انجام است با این

 
حال این بذر نمی تواند راندمان مناسب تولید همچون بذر گواهی شده را سبب گردد. 

دبیر بنیاد ملی گندم کاران با بیان این که افزایش قیمت انواع نهاده هاي کشاورزي و افزایش افسارگسیخته قیمت کود می تواند یکی
از مهم ترین دلایل کاهش در سطح تولید محصولات در کشور باشد عنوان کرد: کشاورزان به دلیل کم کردن هزینه ها به اجبار باید
سطح زیر کشت را پایین بیاورند که در نهایت آسیب آن به دولت وارد خواهد شد اما دولتمردان و مسئولان امر در سازمان جهاد
کشاورزي وظیفه دارند شرایط اقتصادي کشاورزان را بهبود ببخشند تا کشاورزان نیز رغبت و انگیزه تولید محصولات را در خود افزایش
دهد. اما با این حال عدم قیمت گذاري کارشناسی بر روي انواع محصولات کشاورزي همچون گندم و افزایش هزینه هاي تولید، انگیزه

 
کشت را در کشاورزان کاهش خواهد داد. 

این مسئول با بیان این که قیمت گندم در حال حاضر 4 هزار تومان تصویب شده است اما این مبلغ مورد تایید بنیاد ملی گندمکاران
نیست تصریح کرد: قیمت پیشنهادي 4 هزار و 500 تومان تا 5 هزار و 200 تومان است و اگر شوراي نگهبان طرح دو فوریتی مجلس

 
شوراي اسلامی را تصویب کند نرخ خرید تضمینی گندم افزایش می یابد. 

خانمحمدي با ابراز تاسف از این که هر ساله در زمان کشت مشکل نبود کود تکرار می شود و کشاورزان را با مشکلات بی شماري
مواجه می کند عنوان کرد: چرا کود براي صادرات موجود است؟ اما زمانی که تامین کود به کشاورزان کشور مطرح می شود این نهاده
از دسترس کشاورزان خارج می گردد؛ چرا نباید کشاورزان کشور بتوانند بدون دغدغه کود مورد نیاز کشت خود را تامین نمایند؟ همه
این ها نشان از ضعف در ساختار هاي زیرسازي و مدیریتی است که هر یک به نوبه خود در زمان کاشت و برداشت کشاورزان را به

 
گردابی از مشکلات فرو می برد. 



 
پورابراهیمی: 2000 میلیارد تومان منابع بانکی براي صادرات محصولات کشاورزي با اولویت پسته اختصاص داده شد 

 
گزارش وزیر جهاد کشاورزي به هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت 

 
گزارش ویدئویی| روزگار ناخوش کشاورزان بخش حمیدیه خوزستان / زمین هایی که با آب شور آبیاري می شوند 

 
عزم آب رفته سازمان جهاد کشاورزي در تهیه بذر گندم مورد نیاز کشاورزان/ گندم کاران ناچار به خرید بذر از بازار آزاد 

حال با این اوصاف شرایط سختی بر کشاورزان در حال تحمیل شدن است که کاظم خاوازي، وزیر جهاد کشاورزي در طول روز هاي
اخیر براي حمایت از کشاورزان اعلام کرده است: با در نظر یک یارانه، تسهیلاتی در قالب کارت تهیه می شود و در اختیار کشاورزان
قرار می گیرد، بر اساس اذعان وي بخش عمده اي از قیمت کود هاي شیمایی نسبت به سال گذشته تفاوت چندانی نداشته است؛ این
در حالی است که به جز مشکل قیمت بالاي کود، این روز ها مسائل بسیاري کشاورزان را دامن گیر کرده و در سختی تامین کود، سم

 
و حتی بذر و قیمت پایین محصولات قرار داده است. 

اما در بیانی جالب تر وزیر جهاد کشاورزي عنوان کرده است: تنها در بحث کود هاي فسفره و پتاسه در کشور مشکلاتی وجود دارد که
با در نظر گرفتن یارانه این مسئله حل خواهد شد! اما باید از وزیر جهاد کشاورزي پرسید، آیا واقعا تنها مشکل کشاورزان در سطح
کشور فقط عدم تامین کود فسفره و پتاسه است؟ آیا خبري از قیمت هاي غیر کارشناسی که براي محصولات کشاورزي اخیرا اعلام
شده است دارید؟ آیا با این قیمت گذاري محصولات کشاورزان و با افزایش نجومی انواع قیمت نهاده هاي کشاورزي، کشاورز می تواند
براي سال زراعی پیش رو برنامه ریزي کشت داشته باشد؟ آیا به صورت میدانی در جریان مشکلاتی که دامن گیر کشاورزان شده است
و حتی معیشت آن ها را تحت تاثیر قرار داده است، قرار گرفته اید؟ آیا صرفا ارائه تسهیلات به دو کود فسفره و پتاسه راه حل تمام
مشکلات کشاورزان و زراعت در سال پیش رو خواهد بود؟ چرا کشاورزان که تاثیر مستقیم بر سلامت جامعه دارند نباید بتوانند بدون
هیچ گونه مشکلی به انواع نهاده ها دسترسی داشته باشند و همواره باید در مشکلات متعدد گرفتار شوند؟ این ها تنها بخشی از
سوالاتی است که از وزیر سازمان جهاد کشاورزي می شود چراکه مشکلات در مسیر تولید و کشاورزي بی شمار است و روز به روز نیز

 
بر این مسائل و چالش ها افزوده می شود. 

با تمام این ها افزایش قیمت انواع نهاده ها، کاهش توان خرید، نایاب شدن برخی از نهاده ها، قیمت گذاري غیر کارشناسی بر
محصولات کشاورزي و در نهایت تورم در بخش کشاورزي نشان می دهد که دولت هیچ توجهی به قشر عظیم تولید و تولید کننده در
کشور ندارد و آن ها را به حال خود رها ساخته است، و تمهید وزیر جهاد کشاورزي نیز نمی تواند گره کور مشکلات کشاورزان را به
این سادگی باز کند چراکه در یک مثال ساده خرید نهاده اي همچون کود شیمیایی با افزایش سرسام آور، توان خرید را از کشاورز
گرفته است. این در حالی است که حمایت از کشاورز در حقیقت همان حمایت از اشتغال و جهش تولید بوده است که می تواند در

 
نهایت گامی در راستاي سلامت مردم داشته باشد. 

با تمام تفاسیر، مهم ترین درخواست کشاورزان از مسئولان ذیربط این است تا در تامین نهاده هایی همچون کود، سم، بذر و تجدید
نظر در قیمت گذاري بر روي انواع محصولات کشاورزي در کنار کشاورزان قرار گیرند و مانع از چالش تولید محصول در سال زراعی
پیش رو براي کشاورزان و در نهایت کشور شوند، چراکه با شرایط حاکم بر کشور و اوضاع اقتصادي حاضر، دیگر کشاورزان قادر به

تامین هزینه هاي کشت بدون حمایت دولت نیستند.



عامل اصلی دلالی خودرو چیست؟

منبع: شعار سالشماره خبر:  200  |  تاریخ: 1399/08/03

شعار سال: بازار خودرو این روز ها دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت گذاري بر قیمت خودرو هاي
کارخانه و از یک سو افزایش قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهو هاي زیادي ایجاد کرده است. این روز ها بسیاري از افراد براي

خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی ...

شعار سال: بازار خودرو این روز ها دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت گذاري بر قیمت خودرو هاي

 
کارخانه و از یک سو افزایش قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهو هاي زیادي ایجاد کرده است. 

این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2
سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند

 
پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفتگو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در



خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري
که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور،

 
برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 



این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو ، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط
خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل

 
دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

 
ریسک را نمی کنند. 
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معاون اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مازندران خبر داد: 10

درصد بودجه مشاغل روستایی به مشاغل خانگی اختصاص می یابد

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  201  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرگزاري آریا - معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی از اختصاص 10 درصد بودجه

 
مشاغل روستایی به مشاغل خانگی خبر داد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی مازندران، عیسی منصوري در جلسه مشترك
ستاد فرماندهی اقتصاد مقاومتی، کارگروه اشتغال و
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان مازندران که با
حضور بابک دین پرست معاون اقتصادي وزیر کشور و
مدیران استانی برگزار شد، با بیان اینکه تنفس تسهیلات

 
اشتغال روستایی باید افزایش پیدا کند، برنامه ریزي براي تحقق این موضوع را از اقدامات این وزارتخانه برشمرد. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین از نامه به رئیس جمهوري براي افزایش دوره مشارکت

 
تسهیلات روستایی از دو به سه سال خبر داد. 

منصوري بر تولید هدفمند و ضرورت تشکیل بازار در حوزه هاي مختلف تاکید کرد و تشکیل بازار در حوزه صنعت و خدمات را الزامی

 
دانست. 

 
وي از تخصیص یارانه به فعالیت هاي مهارت آموزي و کارورزي خبر داد و افزود: مشوق بیمه اي نیز براي این موضوع لحاظ می شود. 

 
کاهش زمان قراردادهاي کاروزي به 3 ماه 

منصوري با اعلام اینکه زمان قراردادها در حوزه کاروزي به 3 ماه کاهش یافته است،گفت: البته این طرح شامل یارانه دستمزد هم می

 
شود و محدودیتی در این حوزه وجود ندارد. 

وي با اشاره به برنامه هاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از جمله طرح کارورزي دانشآموختگان دانشگاهی، طرح معافیتهاي
بیمـه کارفرمایی، طرح مهارت آموزي در محیط کار واقعی، طرح یارانه دستمزد و برنامه تامین مالی خرد، تصریح کرد: برنامه هاي

 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به عنوان مصادیق سیاست هاي فعال بازار کار و توسعه اشتغال و مشاغل خرد هستند. 

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی بیان کرد: در بسته کرونایی که روزهاي گذشته ابلاغ شده است در

 
حوزه مشوق بیمه اي و یارانه دستمزد به کارفرما پول داده می شود. 

منصوري با اشاره به این که سیاست وزارت کار ، حمایت از واحدهاي اشتغال خرد است، ادامه داد: راه حل مشکل اشتغال در کشور

 
هماهنگی بین دستگاه هاي مختلف است و این وزارتخانه بین نقش هماهنگ کننده را دارد. 

وي گفت: مجموعه سیاستهاي وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، ایجاد تغییرات لازم در بازار کار و کیفیت عرضه نیروي کار بوده و با

 
ایجاد تحرك در عرضه نیروي کار، توسعه اشتغال با ایجاد مهارتهاي جدید باعث کاهش بار تعهدات کارفرما و دولت می شوند. 

وي با اعلام اینکه در حوزه دام مخالف دادن تسهیلات به سیستم پرورش دام سنتی هستیم و باید بازار شکل بگیرد، خاطرنشان کرد:

 
در این حوزه باید به فراوري کوچک و روستایی توجه شود. 

منصوري خواستار ورود جدي استان مازندران به صنایع تبدیلی شد و گفت: زراعت چوب طرح بسیار خوبی است و باید به شکل



 
صحیح در مازندران اجرا شود و آمادگی داریم منابع را به این سمت بیاوریم. 

وي از آمادگی براي راه اندازي مرکز آموزش گردشگري در برخی از استان ها به ویژه مازندران خبر داد و بر ضرورت برنامه ریزي
درست در این بخش تاکید کرد.



وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی سرباز امریه می پذیرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  202  |  تاریخ: 1399/08/03

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در قالب جذب نیرو هاي امریه از توان فارغ التحصیلان دانشگاهی براي ارائه خدمات در
حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي و... استفاده می کند.

به گزارش گروه اجتماعی باشگاه خبرنگاران جوان، وزارت
تعاون، کار و رفاه اجتماعی با توجه به ظرفیت ایجاد شده
در اصل 147 قانون اساسی جمهوري اسلامی ایران، در نظر
دارد از توان علمی و تخصصی فارغ التحصیلان دانشگاهی
در قالب جذب نیرو هاي امریه (کارکنان وظیفه) براي ارائه
خدمات در حوزه هاي اجتماعی، اقتصادي، کارآفرینی و
رفاه در مراکز استان ها و مناطق محروم و کمتر توسعه

 
یافته کشور اقدام کند. 

در این راستا اداره کل توسعه منابع انسانی - امور مشمولین، این وزارتخانه با همکاري ادارات کل اجرائی در استان ها در سال 1399
اقدام به جذب و به کارگیري تعدادي نیروي متخصص، نخبه و متعهد با مدرك تحصیلی لیسانس، فوق لیسانس و دکتري در قالب

 
طرح سرباز تعاون یار (سرباز امریه) در تاریخ اعزام 99/10/01 نموده است. 

متقاضیان امریه سربازي می توانند تا تاریخ 99/08/10 با مراجعه به سامانه تعاون یار این وزارتخانه به آدرس اینترنتی

 
taavonyar.mcls.gov.ir از شرایط پذیرش و جذب در ادارات کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان ها اطلاع و ثبت نام کنند. 

 
بیشتربخوانید 

- اختصاص وام و امریه سربازي به مدال آوران مسابقات جهانی مهارت



نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند

منبع: شبستانشماره خبر:  203  |  تاریخ: 1399/08/03

کریمی گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین
المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.

کریمی گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین

 
المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است. 

به گزارش خبرگزاري شبستان به نقل از برنامه پرسشگر،
«غلامرضا کریمی» در برنامه تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت
آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین
چالش جوامع ایجاد عدالت بود و یکی از مسئله سازترین
موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به

 
عدالت بسیار دشوار است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت
آموزش و پرورش افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است،
نخست عدالت ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم
کنیم که در این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم

 
هستند. 

 
54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 



وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

 
چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و



سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات
جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر
کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با

 
کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد
دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.



پرداخت 654 میلیارد ریال تسهیلات حمایتی کرونا در کردستان

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  204  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کردستان گفت: تاکنون 654 میلیارد ریال تسهیلات حمایتی کرونا به کسب و کار هاي
آسیب دیده از شیوع این بیماري در استان پرداخت شده است.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
سنندج ،برهان صلواتی مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی
کردستان گفت: در مجموع 9 هزار و 511 فقره پرونده ویژه
پرداخت تسهیلات حمایت از کسب و کار هاي آسیب دیده
از شیوع بیماري کرونا به مبلغ یک هزار و 228 میلیارد

 
ریال در کردستان تشکیل شده است. 

او با اشاره به اینکه این پرونده ها به بانک هاي عامل
معرفی شده است، اضافه کرد: تاکنون مبلغ 654 میلیارد ریال تسهیلات به 6 هزار و 76 متقاضی معرفی شده به بانک هاي استان،

 
پرداخت شده است. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی کردستان افزود: با این میزان تسهیلاتی پرداختی اشتغال هفت هزار و 583 نفر از کارگران و

 
کارکنان 6 هزار و 76 واحد خدماتی و تولیدي تثبیت شده است. 

صلواتی گفت: از آنجا که شیوع کرونا منجر به متضرر شدن و آسیب وارد کردن به بسیاري از کسب و کار ها شد دولت به شیوه هاي
مختلف از جمله پرداخت تسهیلات حمایتی، امهال تسهیلات و برقراري بیمه بیکاري اقدام به حمایت از شاغلان و افرادي که بدلیل

 
شرایط پیش آمده از کار بیکار شدند، کرده است. 

14 رسته شغلی از جمله مراکز تولید و توزیع غذا هاي آماده، مراکز گردشگري، حمل و نقل عمومی، تولید و توزیع پوشاك، مراکز
توزیع آجیل و خشکبار، باشگاه ها و مجتمع هاي ورزشی و آموزشگاه هاي رانندگی مشمول دریافت تسهیلات حمایتی در مقابل آسیب

هاي شیوع ویروس کرونا هستند.



صدور پروانه بهره برداري یک اقامتگاه بوم گردي در شیراز

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  205  |  تاریخ: 1399/08/03

یک اقامتگاه بوم گردي با ظرفیت 13 نفر در شیراز پروانه بهره برداري گرفت.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شیراز، سیدمؤید محسن نژاد معاون گردشگري استان
فارس گفت: مجوز اقامتگاه بوم گردي "پري دخت" شیراز

 
صادر شد. 

او با بیان اینکه این اقامتگاه شش اتاق و ظرفیت اقامتی 13
نفر را دارد، افزود: اقامتگاه بوم گردي "پري دخت" با 10
میلیارد ریال سرمایه گذاري، و ایجاد اشتغال براي دو نفر به

 
صورت مستقیم و سه نفر به صورت غیرمستقیم به بهره برداري رسید. 

محسن نژاد گفت: با بهره برداري از این اقامتگاه، تعداد اقامتگاه هاي بوم گردي استان، به 157 واحد رسید که از این تعداد 34
اقامتگاه در شیراز قرار دارد.



بازار خودرو با وام آرام می شود؟

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  206  |  تاریخ: 1399/08/03

این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

به گزارش صبحانه،بازار خودرو این روزها دچار التهابات
زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت گذاري بر
قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو افزایش قیمت

 
خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده است. 

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان
زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی
بی انتها تبدیل شده که امان از کف بریده است، برخی از

افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به مشتریان می دادند. در گذشته این
تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و خصوصی ارائه می شد که هر کدام

 
شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی در گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط
بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال

 
حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 



علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو ، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو
باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند

 
گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور، برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 



این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران
جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر

 
نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

ریسک را نمی کنند./باشگاه خبرنگاران



الکترونیکی کردن کنترل مرز هاي دریایی خوزستان

منبع: ماناشماره خبر:  207  |  تاریخ: 1399/08/03

جانشین فرماندهی دریابانی خوزستان از الکترونیکی کردن کنترل مرز هاي دریایی خوزستان و آب هاي شمال غرب خلیج
فارس خبرداد.

جانشین فرماندهی دریابانی خوزستان از الکترونیکی کردن کنترل مرز هاي دریایی خوزستان و آب هاي شمال غرب خلیج

 
فارس خبرداد. 

سرهنگ یداالله شرفی در گفتگو با خبرنگار مانا افزود: با تجهیز
کردن دریابانی استان به سامانه هوشمند، کنترل و رصد مرز هاي

 
دریایی استان به صورت الکترونیکی خواهد شد. 

وي با اشاره به اینکه براي کنترل آبراه اروندرود از پهپاد
نیزاستفاده می شود افزود: هرگونه تحرك مشکوك و یا قاچاق نیز

 
از طریق پهپاد نیز رصد می شود. 

سرهنگ شرفی با بیان اینکه روند کشف کالاي قاچاق در آب هاي سرزمینی رو به افزایش است افزود: استفاده از سامانه هوشمند در

 
کشف سوخت بسیار مؤثر بوده است. 

جانشین فرماندهی دریابانی خوزستان با اشاره به اینکه تجهیزات دریایی فرماندهی دریابانی خوزستان امسال تقویت و به روزرسانی

 
شده است افزود: کنترل آب هاي سرزمینی شمال غرب خلیج فارس توسط مأموران دریابانی خوزستان انجام می شود. 

وي بر برخورد با پدیده قاچاق کالا و سوخت در مناطق ساحلی و آب هاي شمال غرب خلیج فارس با هدف حمایت از اشتغال و تولید

 
ملی تأکید کرد. 

جانشین فرماندهی دریابانی خوزستان ادامه داد: قاچاق موجب آسیب رساندن به اقتصاد کشور می شود و بر این اساس دریابانان شجاع

 
با تمام توان با پدیده شوم قاچاق برخورد و مقابله می کنند. 

 
استان خوزستان با 500 کیلومتر ساحل همواره در معرض پدیده قاچاق و سوخت بوده است. 

مهرماه گذشته دو مامور دریابانی خوزستان در برخورد با قاچاقچیان در تالاب هورالعظیم به شهادت رسیدند.



بازار خودرو با وام آرام می شود؟/ نبود نقدینگی خودروسازان، عامل اصلی

دلالی خودرو

منبع: خودروکارشماره خبر:  208  |  تاریخ: 1399/08/03

این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

به گزارش خودروکار، بازار خودرو این روزها دچار التهابات زیادي
شده است. از یک سو نظارت و قیمت گذاري بر قیمت خودروهاي
کارخانه و از یک سو افزایش قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي

 
زیادي ایجاد کرده است. 

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست
و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل شده
که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی

کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي

 
خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2
سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند

 
پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت:براي صنعت خودرو اگر براي



ریشه مشکلات آن چاره اندیشی نکنیم، راه حل هاي دیگر یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور

 
ما بعضا برخلاف آنچه در کشورهاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه



هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی

 
دارد که اکنون این کار امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

 
ریسک را نمی کنند. 

 
منبع: باشگاه خبرنگاران جوان 

انتهاي پیام/



نخستین رادیو اینترنتی حوزه شهري استان بوشهر راه اندازي شد

منبع: اتحاد خبرشماره خبر:  209  |  تاریخ: 1399/08/03

اتحادخبر: نخستین رادیو اینترنتی (حوزه شهري) استان بوشهر در شهر جدید عالیشهر در راستاي معرفی مشکلات، کمبودها
و ظرفیت هاي اجتماعی و فرهنگی راه اندازي شد. طراح رادیو اینترنتی شهر جدید عالیشهر بوشهر ظهر امروز در جمع

خبرنگاران با اشاره به راه اندازي نخستین رادیو اینترنتی(حوزه شهري) استان بوشهر در ...

اتحادخبر: نخستین رادیو اینترنتی (حوزه شهري) استان بوشهر در شهر جدید عالیشهر در راستاي معرفی مشکلات، کمبودها و

 
ظرفیت هاي اجتماعی و فرهنگی راه اندازي شد. 

به گزارش تسنیم، طراح رادیو اینترنتی شهر جدید عالیشهر
بوشهر ظهر امروز در جمع خبرنگاران با اشاره به راه اندازي
نخستین رادیو اینترنتی(حوزه شهري) استان بوشهر در شهر
جدید عالیشهر اظهار داشت: در این رسانه از ظرفیت نخبگان،
فرهیختگان، نویسندگان، هنرمندان و همه اقشار مختلف استفاده

 
می شود. 

فاطمه بحریاري با بیان اینکه نخستین رادیو اینترنتی(حوزه
شهري) توسط دفتر توسعه اجتماعی و فرهنگی شرکت عمران

شهر جدید عالیشهر راه اندازي شده است افزود:در این رسانه ضمن بازگویی خاطرات، در ارائه، شناسایی و معرفی مشکلات، کمبودها،

 
ظرفیت هاي اجتماعی و فرهنگی تلاش می شود. 

مشاور اجتماعی و فرهنگی شرکت عمران شهر جدید عالیشهر با بیان اینکه در این رادیو به فعالیت ها، حوزه هاي زیر ساختی و
فعالیت هاي اجتماعی توجه ویژه می شود گفت: در رادیو اینترنتی عالیشهر بوشهر در عرصه سراهاي محله، مدارس اجتماع محور، گذر
فرهنگ و هنر، دورهمی هاي محله محوري، رویدادهاي شهري، مشارکت هاي اجتماعی، معرفی جوانان موفق، شهر دوستدار کودك،

 
هویت بخشی،گسترش فضاهاي کسب و کار اجتماعی و کارگاه هاي کارآفرینی صحبت می شود. 

وي با بیان اینکه این رادیو نقش مهمی در پرکردن اوقاف فراغت مردم و جلوگیري از تجمعات در راستاي مقابله با کرونا دارد به
تولیدات آن پرداخت و خاطرنشان کرد: تولید پادکست با موضوعات، توسعه روابط انسانی، فردي(خودشناسی)،محلی، شکوفایی

 
استعدادها، معرفی مهارتهاي زندگی، ارتباط همسایگی، حقوق شهروندي در رادیو اینترنتی عالیشهر بوشهر توجه ویژه می شود. 

بحریاري، مصاحبه با شهروندان و کارشناسان را در اولویت برنامه هاي این رادیو دانست و بیان کرد:گزارش هاي طنز، پخش موسیقی
هاي محلی و خیام خوانی، لطیفه گویی و پخش شعرهاي طنز همراه با آموزش گویش محلی از دیگر ویژگی هاي این رادیو است.



آموزش کلید اصلی ارتقا دانش و مهارت افزایی

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  210  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرعامل مجموعه ایزوایکو در نشست مشترك با سازمان فنی و حرفه اي گفت: آموزش کلید اصلی ارتقا دانش و مهارت
افزایی است.

مدیرعامل مجموعه ایزوایکو در نشست مشترك با سازمان
فنی و حرفه اي : آموزش کلید اصلی ارتقا دانش و مهارت
افزایی مدیرعامل مجموعه ایزوایکو در نشست مشترك با
سازمان فنی و حرفه اي گفت: آموزش کلید اصلی ارتقا

 
دانش و مهارت افزایی است. 

به گزارش خبرگزاري برنا در هرمزگان، حمید رضاییان اصل
در نشست مشترك با سازمان فنی و حرفه اي با اشاره به
اینکه مطالعات سودمندي را در خصوص پایش بازار و

منطقه انجام داده ایم، اذعان داشت:این مجموعه از تمام استانداردهاي جهانی براي تعمیر و ساخت انواع شناورها، لایروب ها و کشتی
ها را در منطقه دارد و تمام تلاش خود را بکار گرفته ایم تا با بازاریابی هدفمند محصولات و صنایع دریایی را به سوي بازارهاي بین

 
المللی سوق دهیم. 

در حوزه نفت و گاز به جرات می گویم ما بزرگترین پیمانکار صنعت نفت در ساخت پلتفرم هاي نفتی هستیم که این موفقیت ثمره ي

 
یک دهه فعالیت هاي مهندسی براي رسیدن به این جایگاه است. 

تعمیر شناورهاي 300 هزار تنی در بازه زمانی یک ماهه گوشه ایی از افتخارات مجموعه ایزوایکو است که با همت متخصصان بومی و

 
کارآمد به این سطح از مهارت و تخصص دست یافته ایم. 

حوزه آموزش ایزوایکو با توانمندي که دارد در کنارشهرك هاي صنعتی صنایع دریایی می تواند نقطه ي مشترك پیشرفت و هم افزایی

 
بیشتر بین ایزوایکو و فنی و حرفه اي باشد. 

با تداوم ارتباط بین مجموعه ایزوایکو و فنی و حرفه اي باید به سطحی از استاندارد سازي مهارت و آموزش برسیم تا نه تنها مهارت

 
افزایی در حوزه صنایع دریایی را ارتقا دهیم بلکه بتوانیم پیشرو در امر کارآفرینی باشیم. 

 
فنی و حرفه اي می تواند پل ارتباطی صنعت و دانشگاه باشد. 

قطعا" با شکل گیري مثلث طلایی ایزوایکو، فنی و حرفه اي و دانشگاه می توانیم به سطحی از ارتقا صنعت دریایی، مهارت افزایی،
پرورش نیرو و توسعه دانش در سطح جهانی دست یابیم.





سرنوشت "مسکن مهر" در انتظار "طرح اقدام ملی مسکن"/ تدابیر کاغذي

دولت مشکل مسکن راحل نمی کند

منبع: شیرازهشماره خبر:  211  |  تاریخ: 1399/08/03

در حالی که در کشورهاي توسعه یافته از همان ابتدا براي متقاضیان واقعی مسکن خانه و منزل اقساطی ارائه می دهند اما در
کشور ما مردم باید دل خوش به وعده و وعیدهاي چندین ساله خانه و مسکن هایی باشند که معلوم نیست چه از آب در می

آید.

در حالی که در کشورهاي توسعه یافته از همان ابتدا براي متقاضیان واقعی مسکن خانه و منزل اقساطی ارائه می دهند اما در

 
کشور ما مردم باید دل خوش به وعده و وعیدهاي چندین ساله خانه و مسکن هایی باشند که معلوم نیست چه از آب در می آید. 

به گزارش پایگاه تحلیلی-خبري"شیرازه"،بعد از مسکن مهر که مهرش به هیچ کس نرسیده حالا سخن از "اقدام ملی مسکن" است
که گویا درصدد می باشد تا سقفی را براي بی خانمان ها بگسترداند اما این که چه نوع سقفی و چه زمانی را نمی توان پیش بینی
کرد، چرا که این روزها مراحل اولیه خود را طی می کند.نگرانی از دچار شدن طرح اقدام ملی به سرنوشت نامعلوم و پرحاشیه مسکن
مهر نیز از دیگر دلایلی است که می تواند منجر به بی میلی و بی انگیزگی براي قدم برداشتن در اقدام ملی مسکن شود.این پروژه
علاوه بر این پروسه اي زمانبر و طولانی مدت است مردم باید حدود 200 میلیون خود را در اما و اگرهاي باسابقه رها کنند به امید این

 
که آیا روزي سقف درست و حسابی بالاي سرشان قرار می گیرد یا نه؟. 

 
 

در حال حاضر قرار بر این است که طرح هاي اقدام ملی مسکن در شیراز در شهرصدرا،گلستان و میانرود به اجرا درآید.با این که
کارگران یکی از آسیب پذیرترین اقشار جامعه به شمار می روند و نقش اساسی در تولید داخلی دارند ولی در داشتن مسکن دچار

 
مشکل هستند. از همین رو تعداد بیشماري از آن ها به دنبال قیمت هاي نجومی اجاره بها به حاشیه شهر کشیده شده اند. 

طی تفاهم نامه اي با وزارت راه و شهرسازي و در قالب "طرح اقدام ملی مسکن" بنا شد در کنار شهرك هاي صنعتی در شیراز،

 
واحدهاي مسکونی کارگري نیز با هدف تامین مسکن ارزان قیمت براي کارگران و حل مشکل تردد آن ها احداث شود. 

بررسی هاي صورت گرفته نشان داد که در شهرك هاي صنعتی بالغ بر 800 هزار نفر مشغول کارعملا متقاضی مسکن هستند، علاوه
بر آن مشکل رفت و آمد به محل کار دارند و ناچارند در داخل شهرها ساکن شوند و مسافت طولانی را تا رسیدن به محل کار طی
کنند.با این وجود شرایط ثبت نام براي آن ها نیز سخت و غیر ممکن به نظر می رسد.چرا که علاوه بر شرط و شروط هاي هفت خان
رستمی که براي متقاضیان اقدام ملی مسکن ارائه شده، تورم، گرانی،درآمد حداقلی، شیوع بیماري کرونا،حقوق هاي ثابت مانده و

 
تحریم هاي اقتصادي از جمله مورادیست که باعث شده تعداد زیادي از متقاضیان واقعی به لیست سیاه آن بپیوندند. 



اینطور که پیداست اجراي قصه طرح ملی مسکن سر دراز دارد، چرا که متقاضیان باید بعد از عبور هفت خان رستم از شرایط سن و
سال گرفته تا عدم دریافت وام مسکن و وضعیت تاهل از سال ها پیش، باید مبلغ 40 میلیون تومان آورده داشته باشند. این مقدار
آورده شاید براي افرادي که در ناز و نعمت زندگی می کنند پولی نباشد، اما براي کارگران و مستاجرانی که سال ها خانه به دوش بوده

 
و رویاي خانه دار شدن را درسر دارند چگونه تامین می شود؟ 

مستاجرانی که خودشان در خانه هاي اجاره اي بالاي سه میلیون تومانی روزگار می گذرانند و سال ها نتوانسته اند یک خانه نقلی را
رهن کرده یا پول پیش بیشتري دهند که از بار سنگین اجاره هایشان کم شود، چگونه می توانند هم مخارج زندگی و اجاره مسکن را
تامین نموده و هم براي ثبت نام ملی مسکن 40 میلیون تومان هزینه کنند. تازه این در حالیست که باید در طول دو سال حدود 200
میلیون تومان هم پرداخت کنند.در این طرح اعلام شد که به طور متوسط هزینه ساخت هر یک واحد ساختمانی حدود 500 میلیون
تومان آب می خورد که 300 میلیون آن به صورت تسهیلات بانکی و 200 میلیون آن به صورت پیش پرداخت در طول دو سال اخذ
می گردد.این شرط و شروط ها در حالی مطرح شده که این طرح در عمل تفاوت چندانی با مسکن مهر نخواهد داشت؛مسکن مهري

 
که بی مهري آن از هزینه هاي گزاف گرفته تا غیراستاندارد بودن خانه و محل دور از شهر آن، براي خیلی ها ثابت شده است. 

به باور برخی کارشناسان،عمده متقاضیان این خانه ها اقشار متوسط به پایین جامعه هستند اما با این حال بعضی نورچشمی هم
هستند تا با رانت و زدو بندهاي اداري براي خرید این خانه ها هجوم آورند تا با فروش چند برابري به متقاضیان واقعی، سودهاي
هنگفتی به جیب بزنند.به گفته محمود محمود زاده معاون وزیر راه، کسانی که در مهلت تعیین شده نسبت به افتتاح حساب و واریز
وجه اقدام نکنند، جزو انصراف دهندگان و حذفی هاي طرح اقدام ملی مسکن به شمار می روند،این صحبت در حالی بیان شده که

 
برخی متقاضیان واقعی مسکن قدرت و توان تامین حتی 10 میلیون تومان را هم ندارند. 

 
 

 
ثروت ها دوباره راهی جیب توانمند ترها و پولدارها 

عزیزي، نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس در گفت و گو با خبرنگار"شیرازه"، با اشاره به محدودیت زمانی دولت کنونی در اجراي
طرح اقدام ملی مسکن گفت:این طرح یکی از طرح هاي پایان عمر دولت کنونیست که قصد اجرایی شدن دارد،اما متاسفانه با
پیچیدگی هاي زیادي همراه می شود.وي با اشاره به شرایط سخت مالی مردم در این روزها اشاره کرد و ادامه داد:اگر کسی بخواهد

 
40میلیون بلا استفاده را سپرده گذاري کند این بدان معنی است که دولت عملا نمی خواهند مشکل مسکن حل و فصل شود. 

عزیزي بیان کرد:موضوع بعد مکانیزیمی است که اعلام شده و البته مناسب هم نیست چرا که مراحل اول و دوم به سرعت پر شده این
در حالیست که باشرایط غیرمعقول وضعیت تاهل و سن و سال همره است، این شرایط خود موجب می شود که خیلی از جوانان از
ازدواج باز بمانند چرا که از جمله دلایل آن در بی میلی براي ازدواج همین نبود مسکن است.البته به جز این شرط سن بالاي 35 سال

 
هم کاملا غیرمنطقی به نظر می رسد. 



وي ادامه داد:حدود 200 تومان سرمایه گذاري طی دو سال یا همان 40 میلیون آورده براي دهک هاي پایین جامعه غیرممکن

 
است،آن هم دهکی که بخش اعظم جامعه را تشکیل می دهند. 

 
به این ترتیب ثروت ها دوباره راهی جیب توانمند ترها و پولدارها می شود. 

نماینده مردم شیراز و زرقان به برخی راهکارها اشاره کرد و افزود:مناسب ترین اقدام از چند جهت می باشد که یکی از مهم ترین آن
تعیین تکلیف دو میلیون و 600 هزار واحد مسکن خالی و اعمال مالیات است.وي ادامه داد:دولت باید به سمت طرح هایی مثل ساخت
مسکن با رویکرد« اجاره به شرط تملیک»باشد،بدین معنی که دولت خودش بسازد و آن را به صورت اقساطی مثلا ماهانه یک تا دو

 
میلیون تومان در اختیار جوانان و خصوصا دهک هاي پایین جامعه قرار دهد. 

 
تامین زمین براي 10 هزار واحد مسکونی 

عنایت االله رحیمی،استاندار فارس نیز با بیان این که استان فارس در تامین زمین براي طرح اقدام ملی مسکن پس از تهران رتبه
نخست را کسب کرده، گفت: تاکنون بخش زیادي از زمین هاي مورد نیاز طرح اقدام ملی مسکن در این استان احصا شده و در این

 
زمینه پس از تهران جایگاه نخست را به خود اختصاص داده است. 

وي افزود: تفاهم نامه هایی با بنیاد شهید کشور جهت تامین مسکن خانواده شهدا و ایثارگران منعقد کردیم که تعهد استانداري تامین
زمین براي 10 هزار واحد مسکونی است که در فاز اول تعداد 5 هزار و 500 واحد درنظر گرفته شده و مابقی در فازهاي دوم به بعد در

 
دستور کار است. 

البته تفاهم نامه هایی نیز با نیروهاي نظامی و انتظامی و سایر نهادها از جمله با سپاه پاسدران و کمیته امداد منعقد شده که در طی
این تفاهم نامه سه جانبه تامین زمین، تامین تسهیلات و ساخت و واگذاري با اولویت در دستور کار قرار گرفته است.رحیمی ادامه داد:
تفاهم نامه اي هم با آموزش و پرورش منعقد شده که بیش از 560 واحد در شهر شیراز و تعدادي در شهر جدید صدرا شروع به

 
ساخت شده است که در آینده نزدیک به عنوان مسکن ملی در اختیار فرهنگیان واجد شرایط قرار می گیرد. 

 
پرداخت آورده 2 هزار و 171 متقاضی مسکن ملی 

عطا االله زمانی،مدیر کل بنیاد مسکن استان فارس نیز در ادامه با بیان اینکه 2 هزار و 171 متقاضی مسکن ملی تا کنون آورده خود را
تامین و پرداخت کرده اند، گفت: این نهاد در سطح استان فارس در حوزه طرح اقدام ملی مسکن کارگزار اصلی بوده و اراضی مورد نیاز

 
اجراي این طرح نیز توسط ادارات کل راه و شهرسازي فارس و لارستان تحویل داده شده است. 

مدیر کل بنیاد مسکن استان فارس با اشاره به این که وضعیت زمین بیش از 50 درصد متقاضیان طرح اقدام ملی مسکن تعیین
تکلیف و همچنین جانمایی پروژه ها مشخص شده، افزود: در مجموع در 16 شهر این استان براي 2 هزار و 209 واحد در بانک مسکن
افتتاح حساب انجام شده است.وي با بیان این که بیش از 50 درصد متقاضیان مربوط به طرح اقدام ملی مسکن مربوط به شهرستان
لارستان می باشد، گفت: پیش بینی می شود که با ادامه روند همکاري و تعامل بین بخشی در شهرستان لارستان و استان فارس

 
ساخت و اجراي طرح اقدام ملی مسکن تا نیمه نخست سال آینده به مرحله اسکلت سازي نیز برسد. 

 
تکمیل پروژه ها طی 3 سال آینده 

معاون مسکن شهري بنیاد مسکن فارس هم با اشاره به استقبال از طرح اقدام ملی مسکن در این استان گفت:این طرح در فارس وارد

 
فاز اجرایی شده و این امیدواري وجود دارد که طی 2 تا 3 سال آینده، به سرانجام برسد. 

محمد رسول پروري با تاکید براین که پایان کار دولت به معناي متوقف شدن طرح اقدام ملی مسکن نیست، افزود: مسکن مهر در
اراضی خارج از بافت شهري و دور از خدمات ساخته شده، به همین دلیل هزینه بسیاري را به براي تامین نیازهاي روبنایی و زیربنایی

 
تحمیل کرده اما دسترسی به خدمات در اراضی طرح اقدام ملی مسکن، وجود دارد و از این لحاظ جاي نگرانی نیست. 

پروري با اشاره به احتمال افزایش نرخ براي تامین مسکن در این طرح بیان کرد: دولت این اجازه را به انبوه ساز داده که براساس
افزایش نرخ مصالح بیش از 20 درصد و با تایید شوراي مسکن استان افزایش قیمت انجام شود؛ اما امیدواریم قیمت و نرخ مسکن



دستکم در دوران 6 ماهه یا یکساله ثابت بماند.معاون مسکن شهري بنیاد مسکن استان فارس تاکید کرد: واحدها هم اکنون مشخص

 
نمی شود تا از بورس بازي و خرید و فروش اشتباه جلوگیري کنیم؛ بنابراین هر گونه شرط و شروط براي واگذري به غیر ممنوع است. 

 
تعیین جایگزین براي حذف شده ها/سیل تقاضاي جنوبی ها براي ملی مسکن 

پروري با تاکید بر این که بلاتکلیفی متقاضیان در طرح اقدام ملی مسکن وجود ندارد، گفت: اگر متقاضی نتواند ظرف یک ماه آورده
خود را تکمیل کند، بعد از یک اخطار بلافاصله حذف می شود و نفر جایگزین او اعلام خواهد شد، بنابراین مشکلی براي ادامه طرح به
دلیل نبود آورده وجود نخواهد داشت.این مقام مسئول گفت: میزان تقاضاي موثر در جنوب استان فارس بیش از شمال این استان
است؛ اگرچه در مناطق شمالی ساخت وسازها با نرخ کمتري ارائه می شود اما در مناطق جنوبی قیمت زمین و مسکن رشد بسیاري

 
داشته است. 

معاون بنیاد مسکن فارس با یادآوري اینکه امکان اجراي این طرح در کل شهرهاي فارس وجود دارد؛ اما در حال حاضر و براساس
برنامه وزارت راه و شهرسازي در شهرهایی انجام می شود که در آن ها زمین تامین شده باشد، ادامه داد: عمده کارکرد این طرح تامین
مسکن در شهرهاي زیر 100 هزار نفر با مسئولیت بنیاد مسکن است؛ اما پیشنهاد شده که در شهرهاي بالاي 100 هزار نفر نیز اقدام
شود؛ هم اکنون در منطقه میانرود شیراز 480 واحد در قالب این طرح درنظر گرفته شده؛ هرچند بارگذاري شیراز عمدتا در شهر صدرا

 
انجام شده است. 

 
16هزار 666 متقاضی دراستان فارس 

پروري به ظرفیت هاي ثبت نام شده فارس در این حوزه هم اشاره و عنوان کرد: در مجموع تاکنون 16هزار 666 متقاضی دراستان
فارس ثبت نام انجام شده است، 6 هزار 511 نفر از استعلام سه گانه اول عبور کرده اند، از این تعداد در 16 شهر براي 2 هزار 209
واحد افتتاح حساب در بانک مسکن انجام شده و یک هزار و 989 نفر نیز آورده اولیه معادل حداقل 40 میلیون تومان ارائه کرده اند؛

 
براین اساس سرجمع واریزي کل استان فارس هم اکنون معادل 95 میلیارد تومان است. 

او با بیان اینکه تلاش شده است زمین هاي بدون معارض براي این طرح انتخاب شود، گفت: تاکنون هیچ یک از زمین هاي فارس که
براي این طرح در نظر گرفته شده است، معارض شخصی نداشته؛ همچنین تمام مسائل زیست محیطی، دسترسی ها و نیازها در این
طرح لحاظ شده است.پروري با تاکید بر ضرورت تولید مسکن در کشور بیان کرد: این صنعت بعد از صنعت نفت با 35 درصد ایجاد

 
اشتغال، جایگاه مهمی در چرخاندن چرخ اقتصاد دارد و به صورت مستقیم و غیرمستقیم با 300 شغل در ارتباط است. 

 
ضرورت کاهش سود تسهیلات بانکی 

مهندس عبدالهی، رئیس اداره راه و شهرسازي شهرستان شیراز نیز گفت:اگر بتوانند سود تسهیلات را هم کاهش دهند و تنها کار مزد

 
به آن تعلق گیرد می توان به طرح اقدام ملی مسکن امیدوار بود. 

عبدالهی گفت:همانطور که مستحضرید از ابتداي پیروزي انقلاب اسلامی تاکنون طرح هاي مختلفی براي تامین مسکن از جهت
واگذاري زمین ماده 67 -احداث پروژه هاي مشارکتی، احداث پروژه هاي استیجاري به شرط تملیک،اجاره اي مسکن طرح

 
غدیر،مسکن مهر 99 ساله (ساخت با تعاونی مسکن)، مسکن مهر خود مالکی و اخیرا هم طرح اقدام ملی مسکن می باشد. 

وي افزود:با عنایت به این که از دیر باز در کل دنیا مشخص شده که دولت ها به تنهایی؛سرمایه گذار یا کشاورز یا تولید کننده و یا

 
تاجر خوبی نبوده اند و گاها پروژه هاي دولتی نیز با هزینه هاي گزاف و سرعت پایین انجام شده است. 

مهندس عبدالهی به مزیت هاي طرح ملی مسکن اشاره کردو گفت: علاوه بر خود مالکی، در کلیه طرح هاي فوق الذکر تنها طرحی که
کاملابه بخش خصوصی واگذار شده و جهت دهک هاي مختلف جامعه قابل اجرا می باشد طرح اقدام ملی مسکن می باشد که البته
این طرح مزیت هاي مختلفی از جمله: قابلیت ساخت در مناطق مختلف اعم از شهري -روستایی یا در داخل بافت هاي فرسوده و



ناکارآمد شهري، ساخت و ساز به هر تعداد از یک واحد به بالا،قابلیت پیش فروش توسط انبوه ساز و حمایت از سازندگان و انبوه سازان
، ساخت و ساز براي دهک هاي مختلف جامعه5.قابلیت ساخت به صورت مشارکتی براي متقاضیان واجد شرایط،ساخت و ساز توسط
تعاونی هاي مسکن،اخذ سند ملکی خریدار و محرز بودن مالکیت فروشنده،وجود تاسیسات زیربنایی .قابلیت خرید به صورت سلیقه اي
در هر مکان با توجه به گستردگی احداث واحدها و باز سازي بافت هاي فرسوده شهري و مقاوم سازي ساختمان هاي شهري و

 
روستایی و زیباسازي منظر شهري را دارد. 

لازم به ذکر است،کم اعتمادي به شرایط روز دنیا و آینده نامعلوم و مبهم اقتصاد جهانی و خصوصا کشورما باعث شده که عده زیادي به

 
وعده و وعیدهاي رنگارنگ دلخوش نباشند و از برخی آرزوهاي مادي و البته ضروري خود دست بکشند. 

برپایه این گزارش، همان بهتر که به جاي ارائه طرح هاي نامشخص که معلوم نیست چه آینده اي به دنبال دارد،به مانند کشورهاي
توسعه یافته از همان ابتدا براي متقاضیان واقعی مسکن خانه و مسکن در نظر گرفته و در اختیار آن ها قرار داده شود تا به مرور

 
اقساط آن را بپردازند تا در آینده اي نزدیک خود صاحب آن خانه شوند. 

 
انتهاي پیام/ 

گزارش از بهاره یاري



بازار خودرو با وام آرام می شود؟

منبع: جمارانشماره خبر:  212  |  تاریخ: 1399/08/03

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

 
این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند. 

جی پلاس، بازار خودرو این روزها دچار التهابات زیادي شده
است. از یک سو نظارت و قیمت گذاري بر قیمت خودروهاي
کارخانه و از یک سو افزایش قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي

 
زیادي ایجاد کرده است. 

باشگاه خبرنگاران جوان نوشت؛ این روزها بسیاري از افراد براي
خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از
این رو چند سال گذشته بانک ها وام به مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت

 
هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید
خودروهاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک

 
هاي ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان
بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیازهاي

 
مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می



 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو باید
چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند

 
گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور، برخلاف آنچه در کشورهاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیازهاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 



او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کارهاي کنترلی اصولی تر و
جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحدهاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی

 
دارد که اکنون این کار امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

ریسک را نمی کنند.



خلق ثروت از عناب در شرایط تحریم/ فرآوري را جدي بگیریم

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  213  |  تاریخ: 1399/08/03

بیرجند- مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی گفت: برنامه ریزي دقیق در
حوزه فرآوري منجر به خلق ثروت از گیاهان دارویی چون عناب حتی در شرایط تحریم می شود.

 بیرجند- مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی
استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی گفت: برنامه ریزي دقیق در حوزه فرآوري منجر به خلق ثروت از گیاهان دارویی چون

 
عناب حتی در شرایط تحریم می شود. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها: نام خراسان جنوبی با سه محصول استراتژیک چون زرشک، عناب و زعفران گره خورده است. سه

 
محصولی که در صورت معرفی و فرآوري می تواند براي مردم این دیار کویري به خلق ثروت بینجامد. 

اما متأسفانه همچنان خام فروشی و آن هم خام فروشی بدون کیفیت گریبان فروش این محصولات را گرفته است در حالی که با

 
اندکی آموزش می توان این موانع را رفع کرد. 

حسین راغ آرا مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی در گفت وگو با خبرنگار مهر
در این زمینه اظهار کرد: جهاد دانشگاهی در سال 94 مأموریتی را بر عهده گرفت که بر اساس ظرفیت هاي منطقه در حوزه بهینه

 
سازي، تولید و فرآوري گیاهان دارویی استراتژیک استان (عناب، زرشک و زعفران) بود. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی بیان کرد: در گام اول مشکلات مرتبط با

 
گیاهان دارویی استراتژیک استان مورد بررسی قرار گرفت. 

راغ آرا ادامه داد: با جمع بندي مشکلات به این نتیجه رسیدیم که براي رفع آن باید با بازار فروش این محصولات ارتباط مستقیم

 
داشته و با آن کار کنیم چرا که بخش عمده اي از مسائل به حوزه فروش برمی گردد. 



 
 

 
مردم با خواص محصولات استراتژیک خراسان جنوبی آشنایی ندارند 

وي با بیان اینکه در نهایت سایت بیرناب را براي فروش گیاهان دارویی استراتژیک خراسان جنوبی و مهم تر از آن تکمیل زنجیره
ارزش این محصولات ثبت و راه اندازي کردیم، گفت: یکی از مشکلات گیاهان استراتژیک استان چون عناب عدم آشنایی مردم با

 
خواص و ویژگی هاي منحصر به فرد آن است. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی اظهار کرد: وقتی که ما سخن از محصولی
چون خرما می زنیم همه در هر کجاي ایران و حتی جهان با آن آشنایی کامل دارند ولی به راستی چقدر از این آشنایی درباره

 
محصولی چون عناب رخ داده است. 

راغ آرا با اشاره به برخی از محصولات فرآوري شده از عناب توسط پژوهشگران جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی ادامه داد: رسانه ها می

 
توانند در راستاي معرفی ظرفیت هاي بی بدیل خراسان جنوبی در حوزه گیاهان دارویی استراتژیک اقدامات بسیار مؤثري انجام دهند. 

 
ثبت اختراع 11 محصول فرآوري شده از عناب 

وي با بیان اینکه در حال حاضر 11 محصول ثبت اختراع شده داریم که از عناب فرآوري شده است، بیان کرد: ما بر روي بازار پسندي

 
این محصولات نیز کار می کنیم که رسیدن به این مهم ماه ها کار و تلاش و پژوهش نیاز دارد. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی با اشاره به اینکه تولید، توزیع و مصرف یک محصول هر
کدام مرحله مجزا و جداگانه اي است، گفت: امیدواریم طی یک سال آینده بخشی از محصولات فرآوري شده از عناب به صورت انبوه

 
وارد بازار نیز شود. 



 
 

 
فرآوري محصول رمز موفقیت در حوزه گیاهان استراتژیک 

راغ آرا گفت: تنها راه نجات و موفقیت ما در بخش گیاهان دارویی استراتژیک خراسان جنوبی بی شک فرآوري این محصولات است و

 
موفقیت در فرآوري نیز به معرفی درست و دقیق این محصولات بستگی دارد. 

وي اظهار کرد: نمی توان از مردمی که هنوز از خواص عناب اطلاع دقیقی ندارند انتظار خرید محصولات فرآوري شده از عناب چون

 
کلوچه عناب را داشت. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی استراتژیک جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی با بیان اینکه در صورت عدم معرفی درست
محصولات استراتژیک خراسان جنوبی چون عناب در فرآوري و فروش و بازاریابی آن نیز موفق نخواهیم بود، بیان کرد: اما اگر به
مردمی که دغدغه سرماخوردگی و سایر بیماري هاي ویروسی را دارند این نکته علمی را منتقل کنیم که ویتامین c عناب 2.5 برابر

 
مرکبات است از آن استقبال خواهند کرد. 

راغ آرا ادامه داد: یکی از مزیت هاي محصولات استراتژیک خراسان جنوبی مانند عناب این است که حتی در شرایط تحریم نیز امکان

 
فروش و صادرات و در نهایت خلق ثروت از آن وجود دارد. 

وي با اشاره به اینکه خراسان جنوبی تنها تولیدکننده زرشک بی دانه دنیا است، گفت: این محصول با چنین مشخصاتی در هیچ

 
اقلیمی ثبت نشده است. 

 
خلق ثروت از عناب و زرشک با فرآوري 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی خراسان جنوبی اظهار کرد: براي خلق ثروت از این محصول نیز نیاز به فرآوري و کیفیت

 
بالاي محصول براي صادرات و معرفی آن داریم. 

راغ آرا با اشاره به اینکه متأسفانه گاه در سبد خانوار مردم خراسان جنوبی نیز مصرف زرشک به اندازه کافی وجود ندارد، بیان کرد:
موفقیت در صادرات این محصول به تولید با کیفیت آن، بسته بندي و تدوین راهکارهایی براي تازه ماندن و ماندگاري این محصول در

 
فرایند صادرات دارد. 



وي با تأکید بر اینکه باید بازار، تحقیقات و تولید کننده را در مورد هر سه محصول استراتژیک خراسان جنوبی به هم وصل کنیم،
یادآور شد: باید در حوزه محصولات استراتژیک آموزش هاي حداقلی را به تولیدکنندگان بدهیم تا زمینه افزایش کیفیت تولیدات را به

 
وجود بیاوریم. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی خراسان جنوبی بیان کرد: به عنوان مثال ما ممکن است بر اثر ناآگاهی زعفران را بر روي

 
روزنامه خشک کنیم در حالی که در این روش سرب روزنامه وارد زعفران شده و براي سلامتی بسیار آسیب زا است. 

 
 

 
آسیبی که عدم آموزش به صادرات محصولات استراتژیک استان می زند 

راغ آرا ادامه داد: از طرف دیگر اگر محصولی که در آن سرب وجود داشته باشند وارد فرآیند صادرات شود از طرف کشور مقصد معدوم

 
و یا برگشت داده می شود. 

وي اظهار کرد: از این جهت تأکید داریم که آموزش هاي عمومی در حوزه گیاهان استراتژیک خراسان جنوبی در افزایش کیفیت

 
محصول و ارتقا برند محصولات ایرانی تأثیر دارد. 

مدیر مرکز خدمات تخصصی گیاهان دارویی خراسان جنوبی یادآور شد: متأسفانه با گذشت سال ها هنوز در حوزه فرآوري گیاهان

 
دارویی استراتژیک خراسان جنوبی چون زرشک و عناب در استان اقدام قابل توجهی انجام نداده ایم. 

راغ آرا گفت: البته باید به این نکته نیز توجه داشته باشیم که فرآوري نیز باید بر اساس نیازسنجی بازار صورت گیرد چرا که در غیر

 
این صورت سرمایه گذاري در این بخش نیز با شکست رو به رو خواهد شد. 

 
وي یادآور شد: از ایده هاي جوانان در حوزه محصولات استراتژیک خراسان جنوبی در صورت کاربردي بودن استفاده می کنیم. 

گنج هاي بی بدیلی در خاك دیار خاوران و در دستان کشاورزان پر تلاش خراسان جنوبی نهفته است. امید آنکه با گره خوردن بازار،
پژوهش و تولید با یکدیگر این گنج هاي بی بدیل استخراج و منجر به کارآفرینی و ثروت شود.



رشد 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن کهگیلویه و بویراحمد

منبع: ایسناشماره خبر:  214  |  تاریخ: 1399/08/03

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و بویراحمد گفت: عملکرد سازمان صنعت، معدن و
تجارت استان در وصول حقوق دولتی معادن، در شش ماهه نخست سال 99 نسبت به مدت مشابه سال 98، بیش از 18

درصد رشد داشته است.

"دارا فرامرزي" در گفت و گو با خبرنگار ایسنا، افزود: در شش ماهه نخست
سال 99 بیش از 4 هزار و 48 میلیون ریال حقوق دولتی از بهره برداران

 
معادن و دارندگان مجوزهاي برداشت موقت مواد معدنی وصول شده است. 
وي با اشاره به رشد بیش از 18 درصدي وصول حقوق دولتی معادن نسبت
به مدت مشابه سال قبل تصریح کرد: در شش ماهه نخست سال 98،

 
وصولی حقوق دولتی 3 هزار و 420 میلیون ریال بوده است. 

معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و تجارت کهگیلویه و
بویراحمد از وجود 76 فقره پروانه بهره برداري معدن در استان خبر داد و

اظهار کرد: این معادن با سرمایه گذاري بیش از 820 میلیارد ریال و اشتغال 808 نفر، داراي بیش از یک میلیارد و 596 میلیون تن

 
ذخیره معدنی هستند و در حال حاضر 44 معدن در استان فعال و در حال بهره برداري هستند. 

فرامرزي بیان کرد: عمده مواد معدنی استان فسفات، مواد اولیه سیمان، گچ، آهک، سنگ لاشه و مالون، مرمریت، بوکسیت، سلستین،

 
مارن و ….می باشد. 

انتهاي پیام



250 هزار دانش آموز اتباع، ابزار هوشمند براي ورود به شاد ندارند

منبع: ایسناشماره خبر:  215  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور درباره ادامه تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی از طریق شبکه شاد
گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش هستند؛ اما از نظر دسترسی به سامانه شاد،

250 هزار نفر ابزار هوشمند ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا بخشی را ...

به گزارش ایسنا، غلامرضا کریمی در پاسخ به پرسشی
درباره عدالت آموزشی در ایام تعطیلی مدارس اظهار کرد:
دستیابی به عدالت بسیار سخت و جزو آرمان هاي بشر

 
است. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی و در اختیار قرار گرفتن
فرصت برابر براي همگان دو نکته حائز اهمیت است. اگر
دسته بندي کنیم اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي
است که سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه
وارد شوند و همه افراد لازم التعلیم به مدرسه بروند و

دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در دنیا با چالش مواجه

 
هستیم. 

 
54 درصد دانش آموزان دنیا دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد
لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندارند که این افراد بین 6 تا 17 سال هستند گفت: روال آماري در دنیا این ترتیب است
که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد

 
دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

 
تنها 66 درصد کشورهاي دنیا شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر فراهم می کنند 

کریمی افزود: از جمله پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است. در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد.
بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد به عنوان مثال ممکن است در یک فرهنگ بگویند دختر نباید درس بخواند. 66 درصد کشورهاي دنیا فقط



شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر همه مردم فارغ از جنسیت

 
براي دسترسی به آموزش است. 

 
و اما وضعیت ایران در جهان 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش افزود: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20
است، زیرا تفاوت مشهودي میان ثبت نام دختران و پسران در مدرسه نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55
درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود

 
دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند بخشی از عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود

 
دارد، جبران شود زیرا در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا
هستیم که سرویس مدارس نداریم زیرا تلاش کردیم بعد از انقلاب، مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار

 
مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده است. 

کریمی ادامه داد: در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20
هزار تا 24 هزار دانش آموز دارد. 242 مدرسه یک دانش آموزه داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

 
وي افزود: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

 
88 درصد مدارس ایران دولتی اند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12
درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات

 
این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه آن 82 درصد باید کیفیت آموزش را افزایش دهند. 

 
رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است 



کریمی ادامه داد: در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است زیرا بودجه مدارس دولتی رو به کاهش است،
امکان وجود معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالی است
که 62 درصد مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر در هر کلاس درس دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟

 
وقتی بودجه محدود است، امکانات محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش درباره آموزش در دوران کرونا نیز گفت: در زمان کرونا،
چهار مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق تلویزیون، آموزش از طریق شبکه شاد و توزیع بسته هاي آموزشی در
مناطق محروم ارائه می شود. در مناطق روستایی کم جمعیت نیز آموزش در دسترس است و هیچ کدام از 15 میلیون دانش آموز از

 
گردونه آموزش خارج نمی شوند. 

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

کریمی افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند ولی
دیگر کاري ندارند. در حالی که بحث پول به تنهایی مطرح نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به مشارکت در امور مدرسه

 
وجود دارد. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی پرسشگر، درباره ادامه تحصیل دانش
آموزان اتباع خارجی از طریق شبکه شاد نیز اظهار کرد: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش
هستند. اما از نظر دسترسی به سامانه شاد، 250 هزار نفر ابزار هوشمند ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست کردیم تا

 
بخشی را تهیه کنند. تا کنون 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

انتهاي پیام



بازار خودرو با وام آرام می شود؟/ نبود نقدینگی خودروسازان، عامل اصلی

دلالی خودرو

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  216  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

فصل اقتصاد - این روز ها بسیاري از افراد براي خرید

 
خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند. 

به گزارش خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه
اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان ، بازار خودرو این روزها
دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت
گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو افزایش

 
قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده است.  

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند.  

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم.  

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد.  

 
بیشتر بخوانید 

 
قیمت مواد اولیه ساخت قطعات خودرو افزایش یافته است مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی در گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط
بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال

 
حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در



خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري
که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور،

 
برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران
جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر

 
نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 



این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

ریسک را نمی کنند.



مهمترین اخبار و رویدادهاي البرز در هفته اي که گذشت

منبع: ایرناشماره خبر:  217  |  تاریخ: 1399/08/03

کرج - ایرنا - هفته گذشته (26 مهر تا دوم آبان) رویدادها و اخبار مهمی در حوزه هاي مختلف از جمله اجتماعی، اقتصادي،
فرهنگی و سیاسی استان البرز رخ داد که مهمترین آنها تمدید محدودیت هاي کرونایی بود.

کرج - ایرنا - هفته گذشته (26 مهر تا دوم آبان) رویدادها
و اخبار مهمی در حوزه هاي مختلف از جمله اجتماعی،
اقتصادي، فرهنگی و سیاسی استان البرز رخ داد که

 
مهمترین آنها تمدید محدودیت هاي کرونایی بود. 

90 درصد محصولات بهداشتی کشور در البرز تولید می
شود، نانوایان البرز مشکل کمبود آرد ندارند، بازگشت
حاشیه ها به تیم فوتبال گل ریحان البرز، کشاورز

ساوجبلاغی گرانترین فلفل دنیا را تولید کرد، میزان صادرات البرز 43 درصد افزایش یافت، ایران و افغانستان قربانی اصلی مواد مخدر
هستند، آموزش هاي رانندگی البرز تعطیل شد، محدودیت هاي کرونایی البرز تمدید شد و ساخت 12 هزار واحد طرح اقدام ملی

 
مسکن در البرز آغاز شداز جمله مهمترین خبرهاي استان البرز در هفته گذشته بود. 

 
90 درصد محصولات بهداشتی کشور در البرز تولید می شود 

سرپرست شرکت شهرك هاي صنعتی البرز در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: 90 درصد کالاهاي بهداشتی و آرایشی کشور در این
استان تولید می شود، برهمین اساس خوشه بهداشتی، آرایشی و شوینده ها با هدف توسعه تولیدات و صادرات در این استان راه

 
اندازي می شود. 

علی مهدي پور افزود: خوشه پوشاك این استان امسال به عنوان خوشه برتر کشوري معرفی شد؛ حمایت هر چه بیشتر از تولیدات در

 
استان با هدف اشتغال هر چه بیشتر و صادرات در دستور کار قرار گرفته است. 

 
172 هکتار زمین کشاورزي البرز به چرخه تولید بازگشت 

فرمانده یگان حفاظت از امور اراضی کشاورزي استان البرز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: با حکم قضایی 172 هکتار از

 
اراضی کشاورزي استان که به صورت غیرمجاز تغییر کاربري شده بودند طی هفته گذشته به چرخه تولید باز گشت. 

سید مجتبی موسوي افزود: در راستاي اجراي قوانین و مقررات حفظ کاربري در اراضی کشاورزي و باغ هاي استان البرز و همچنین
مصوبات قرارگاه صیانت و حفظ حقوق عامه دادگستري استان نسبت به شناسایی ساخت و سازهاي غیر قانونی در اراضی اقداماتی

مستمر صورت گرفت. 



 
100 واحد صنفی در کرج اخطار تعطیلی دریافت کردند 

معاون استاندار البرز و فرماندار ویژه کرج در گفت و گو با ایرنا اعلام کرد: 100 واحد صنفی در این شهرستان طی سه روز گذشته

 
اخطار تعطیلی دریافت کردند. 

غفور قاسم پور افزود: نظارت ها و گشت هاي مشترك فرمانداري کرج، دانشگاه علوم پزشکی و مراکز بهداشت در کرج تشدید شده و

 
در بازرسی از 200 واحد صنفی در سطح شهر کرج، 100 واحد در سه روز اخیر تذکر شفاهی و اخطار کتبی دریافت کرده اند. 

 
نانوایان البرز مشکل کمبود آرد ندارند 

رییس اتاق اصناف البرز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا با اشاره به برخی شایعات فضاي مجازي در خصوص کمبود آرد در این استان

 
اعلام کرد: نانوایی هاي البرز در این زمینه با هیچ کمبودي مواجه نیستند. 

 
بهروز حصاري افزود: اکنون تمام نانوایی هاي استان البرز هیچ مشکلی براي پخت نان ندارند و روند فعالیت آنها عادي است. 

طی چند روز گذشته در فضاي مجازي مطالبی با مضمون کمبود آرد سبب تعطیلی برخی نانوایان استان البرز شده که این موضوع

 
صحت ندارد و نانوایان استان در 2 نوبت صبح و عصر طبق ماههاي گذشته فعالیت می کنند. 

 
جمعیت روستایی البرز سه درصد افزایش یافت 

استاندار البرز در مراسم معارفه سرپرست جدید صندوق کارآفرینی امید در البرز که با حضور مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید کشور
در دفتر استاندار برگزار شد، با اشاره به مهاجرت معکوس به روستاهاي استان گفت: جمعیت روستایی این استان بر خلاف بسیاري

 
استان هاي کشور سه درصد افزایش یافته است. 

عزیزاله شهبازي افزود: با توجه به این امر نیازمند توجه و حمایت بیشتر هستیم که از صندوق کارآفرینی امید انتظار می رود در این

 
مسیر همراهی بیشتري داشته باشد. 

 
بازگشت حاشیه ها به تیم فوتبال گل ریحان البرز 

تیم فوتبال گل ریحان البرز به عنوان تنها نماینده این استان در رقابت هاي لیگ دسته یک کشور، یک ماه مانده به فصل جدید رقابت

 
ها دچار حاشیه شد، حاشیه هایی که می تواند مشکلات زیادي براي این تیم ایجاد کند. 

در تازه ترین حاشیه اي که براي این تیم ایجاد شده، نامه اي است که صبح امروز در فضاي مجازي مبنی بر استمداد مسوولان گل

 
ریحان براي خروج از البرز است. 

 
کشاورز ساوجبلاغی گرانترین فلفل دنیا را تولید کرد 



رییس جهاد کشاورزي شهرستان ساوجبلاغ استان البرز گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: براي نخستین بار در کشور، یک کشاورز

 
ساوجبلاغی موفق به تولید، گرانترین فلفل جهان در گلخانه خود شد. 

ایرج الماسی افزود: محمد صادق گلباز یکی از گلخانه داران خوش ذوق شهرستان ساوجبلاغ اقدام به تولید فلفل "آجی کاراپیتا" کرده

 
است که مبدا آن جنگل هاي کشور پرو بوده و داراي قیمت بالایی می باشد. 

 
وي ادامه داد: مهمترین ویژگی این فلفل خاصیت دارویی آن است و بیشتر در صنایع دارویی مورد استفاده قرار می گیرد. 

 
پلیس فتا البرز به استفاده کنندگان از کلیپ مو مو هشدار داد 

رییس پلیس فتا نیروي انتظامی استان البرز در گفت و گو با خبرنگار ایرنا در خصوص عواقب کلیپ زیانبار موسوم به «مومو» هشدار

 
داد. 

سرهنگ محمد اقبالی افزود: به تازگی شاهد مطرح شدن چالش مومو در سطح کشور هستیم که بیشتر متقاضی آن نوجوانان بودندکه

 
این پیام ها و تصاویر موسوم به مومو را از اپلیکیشن واتساپ دریافت کرده بودند. 

«طبق بررسی ها مومو یک اکانت واتساپ است که در ابتدا کاربر یک لینک تماس از سوي مومو دریافت و پس از شروع به گفت وگو از

 
سوي حساب کاربري مومو فرد به رفتارهاي خطرناك دعوت می شود.» 

 
جانشین پلیس راه کشور: تکمیل آزادراه تهران – شمال در کاهش محدودیت ها موثر است 

جانشین پلیس راه کشور روز دوشنبه در آیین افتتاح پاسگاه پلیس لانیز - کندوان در محدوده استان البرز با اشاره به اعمال محدودیت
هاي ترافیکی روزهاي تعطیل و پایانی هفته در محور کرج - چالوس گفت: تکمیل آزاد راه تهران - شمال در کاهش محدودیت هاي

 
ترافیکی موثر است. 

سردار سید تیمور حسینی افزود: قطعه یک آزاد راه تهران - شمال داراي یک پاسگاه پلیس راه در حوزه استحفاظی تهران بزرگ بود

 
که امروز با افتتاح پاسگاه لانیز - کندوان خدمات دهی در حوزه استان البرز نیز توسعه پیدا کرد. 

 
قائم مقام وزارت راه: تکمیل مسکن مهر تا پایان امسال اولویت دولت است 

قائم مقام وزارت راه و شهرسازي در بازدید سرزده از پروژه هاي مسکن مهر شهرجدید هشتگرد استان البرز با اشاره به اهمیت تامین

 
مسکن اقشار کم درآمد جامعه اعلام کرد که تکمیل پروژه مسکن مهر کشور تا پایان امسال در اولویت دولت است. 

احمد اصغري مهرآبادي افزود: تاکنون بخش عمده اي از مسکن مهر کشور تکمیل شده و مابقی نیز باید تا پایان آبان ماه امسال از

 
مرحله نازك کاري عبور کند. 

 
72 مورد ساخت و ساز غیرمجاز در اراضی ساوجبلاغ تخریب شد 



فرمانده یگان حفاظت از اراضی کشاورزي استان البرز به خبرنگار ایرنا گفت: 72 مورد ساخت و ساز و تغییر کاربري غیرمجاز طی 24

 
ساعت گذشته باحکم قضایی در اراضی کشاورزي و باغی شهرستان ساوجبلاغ تخریب شد. 

سرهنگ سید مجتبی موسوي افزود: با تخریب این ساخت وسازها، 34 هکتار از اراضی کشاورزي و باغی شهرستان ساوجبلاغ به ارزش

 
تقریبی 400 میلیارد تومان به عرصه تولید بازگشت. 

 
میزان صادرات البرز 43 درصد افزایش یافت 

استاندار البرز روز سه شنبه در پیامی به مناسبت روز صادرات با اشاره به ظرفیت ها و توانمندي هاي اقتصادي استان اعلام کرد: میزان

 
صادرات کالا از این استان در 6 ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل از افزایش 43 درصدي برخوردار است. 

عزیزاله شهبازي افزود: استان البرز توفیق یافته در چنین شرایطی در سال 98 نسبت به سال 97 حدود 72 درصد و در 6 ماهه سال

 
99 نسبت به مدت مشابه سال 98 حدود 43 درصد افزایش صادرات را داشته باشد. 

 
معاون وزیر کشور افغانستان: ایران و افغانستان قربانی اصلی مواد مخدر هستند 

معاون مبارزه با مواد مخدر وزارت کشور افغانستان در بازدید از مرکز سپکا در چهارباغ ساوجبلاغ که با حضور رییس پلیس مبارزه با
مواد مخدر جمهوري اسلامی ایران انجام شد، در جمع خبرنگاران گفت: مساله مواد مخدر یک موضوع نه تنها ملی و منطقه اي، بلکه

 
جهانی است و می توان گفت که ایران و افغانستان قربانی هاي اصلی مواد مخدر هستند. 

 
محمد هاشم اورتاق افزود: امروز ایران و افغانستان در خط مقدم جبهه مبارزه با مواد مخدر قرار دارند. 

 
2هزار و 200 هکتار از اراضی البرز آزاد سازي شد 

رییس کل دادگستري البرز در دیداري با رییس جدید جهاد کشاورزي این استان گفت: حدود 2 هزار و 200 هکتار از اراضی

 
کشاورزي و باغی تغییر کاربري یافته این استان از ابتداي سال جاري تاکنون آزاد سازي شده است. 

حسین فاضلی هریکندي افزود: شهرستان ساوجبلاغ با یک هزارو142 هکتار اراضی آزاد شده، بیشترین حجم برخورد با متخلفان در

 
این شهرستان بوده است. 

 
تولید انبوه در البرز قیمت سیمان را کاهش داد 

سرپرست فرمانداري نظرآباد استان البرز در گفت و گوي اختصاصی با ایرنا اظهار داشت: افزایش ظرفیت و تولید انبوه سیمان در

 
بزرگترین کارخانه کشور مستقر در این شهرستان نرخ این محصول ساختمانی را در بازار کاهش داده است. 

ابوالفضل ارمندپور افزود: در هفته هاي اخیر به علت نواسانات ارزي و بالا رفتن کرایه حمل و نقل شاهد افزایش قیمت سیمان در

 
کشور بودیم. 



 
آموزش هاي رانندگی البرز تعطیل شد 

رییس پلیس راهنمایی و رانندگی البرز به خبرنگار ایرنا گفت: کلاس هاي آموزش آیین نامه رانندگی به علت افزیش ابتلا به کرونا در

 
این استان تعطیل است. 

سرهنگ غلامعلی شرق افزود: این تعطیلی تا پایان هفته آینده ادامه خواهد داشت و چنانچه وضعیت استان البرز همچنان در حالت

 
قرمز باشد تمدید می شود. 

وي ادامه داد: آزمون هاي آیین نامه و عملی رانندگی به قوت خود باقی است و به ترتیب حروف الفبا هنرجویان می توانند به محل

 
آزمون درمیدان سپاه کرج مراجعه و نسبت به ارائه آزمون اقدام کنند. 

 
713 کیلو انواع مواد مخدر در فردیس کشف شد 

فرمانده انتظامی شهرستان فردیس در نشست با خبرنگاران شهرستان فردیس اظهار داشت: طی یکسال گذشته تاکنون 713 کیلو و

 
934 گرم انواع مواد مخدر در این شهرستان کشف شد. 

سرهنگ بیژن جنتی افزود: این مقدار مواد مخدر شامل 651 کیلو تریاك، 28 کیلو گرم هروئین، هفت کیلو و 500 گرم مرفین، هشت

 
کیلو و 300 گرم حشیش، 18 کیلوگرم سایر مواد مخدر است. 

 
محدودیت هاي کرونایی البرز تمدید شد 

جانشین ستاد استانی مدیریت بیماري کرونا در البرز با اشاره به وضعیت قرمز استان و روند افزایشی ابتلا به کرونا گفت: محدودیت

 
هاي کرونایی به مدت یک هفته دیگر در البرز تمدید شد. 

علی درویش پور افزود: با توجه به آمار بالاي مبتلایان و درخواست استاندار البرز از وزیر کشور محدودیت ها در این استان از سوم تا

 
نهم آبان تمدید شد. 

 
عضو شورا: شهرداري کرج سطل هاي مکانیزه در محله ها جانمایی کند 

رییس کمیسیون محیط زیست شوراي اسلامی شهر کرج در گفت وگو با ایرنا با اشاره به گلایه و اعتراض شهروندان کرجی نسبت به
جمع آوري سطل هاي کوچک مقابل درب منازل در برخی محلات این شهر گفت: شهرداري کرج باید قبل از اجراي طرح، نسبت به

 
جانمایی و نصب سطل هاي مکانیزه در معابر و محله ها اقدام کند. 

حسین محمدي افزود: شهرداري به تازگی طرحی را اجرایی کرده که براساس آن مخازن کوچک فلزي و سطل هاي زباله در ورودي

 
ساختمان ها، کوچه ها و معابر شهر کرج جمع آوري می شود. 

وي ادامه داد: گلایه و اعتراض مردم از نحوه اجراي این طرح به حق است؛ ما باید درمرحله نخست زیرساخت ها را براي جمع آوري
مکانیزه زباله ها در محلات مختلف کلانشهر کرج فراهم کنیم ، سپس نسبت به جمع آوري سطل هاي کوچک و مخازن فلزي اقدام



 
شود. 

 
باپیام رییس جمهوري؛ ساخت 12 هزار واحد طرح اقدام ملی مسکن در البرز آغاز شد 

ساخت 12 هزارو 96 واحد مسکونی در قالب طرح اقدام ملی مسکن با پیام ویدئو کنفرانسی رییس جمهوري در شهرجدید هشتگرد

 
استان البرز آغاز شد. 

علی درویش پور معاون هماهنگی عمرانی استانداري البرز نیز در حاشیه آیین ساخت واحدهاي طرح اقدام ملی مسکن شهر جدید
هشتگرد گفت: در مجموع 53 هزار 307 طرح اقدام ملی براي استان البرز پیش بینی شده است که 21 هزارو 772 واحد در شهر
جدید هشتگرد ، 29 هزارو 155 واحد تکالیف اداره کل راه و شهرسازي استان در شهرهاي مختلف و 2 هزارو 380 واحد جز تکالیف

 
بنیاد مسکن استان تعیین شده است. 

 
تفاهم نامه ساخت 770 هزار واحد طرح اقدام ملی مسکن منعقد شد 

مدیرکل دفتر اقتصاد مسکن وزارت راه و شهرسازي روز پنجشنبه در آیین آغاز عملیات ساخت 69 هزار مسکن طرح اقدام ملی مسکن
که به میزبانی شهرجدید هشتگرد استان البرز و با حضور ویدئوکنفرانسی رییس جمهوري اسلامی ایران برگزار شد، گفت: تاکنون

 
تفاهم نامه ساخت 770 هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی مسکن در کشور با وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی منعقد شده است. 

پروانه اصلانی افزود: انعقاد تفاهم نامه ها یکی از مزیت هاي بسیار مناسب براي تحقق وعده ایجاد جریان تولید مسکن در سراسر کشور
بوده و در همین راستا با وزارتخانه ها و دستگاه هاي اجرایی مختلف تفاهم نامه ساخت 770 هزار واحد مسکونی تفاهم نامه منعقد

 
کردیم. 

 
نیروگاه هاي خورشیدي چهار بقعه متبرکه البرز افتتاح شد 

 
شرکت توزیع برق استان البرز نیروگاه هاي خورشیدي در چهار بقعه متبرکه این استان تجهیز و راه اندازي کرد. 

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان البرز در آیین راه اندازي این نیروگاه ها که به صورت متمرکز در امامزاده طاهر(ع) کرج برگزار شد،
گفت: امروز نیروگاه هاي برق خورشیدي آستان امامزاده طاهر(ع) به میزان 30 کیلووات، آستان امامزاده قاسم(ع ) به میزان 15
کیلووات، آستان امامزاده عبداالله(ع) به میزان 15کیلووات و آستان امامزاده محمد(ع) به میزان 25کیلووات به طور همزمان راه اندازي

 
شد. 

 
بهنام بیات افزود: با توجه به هزینه بالاي صنعت برق، امروز طرح توسعه و تولید انرژي خورشیدي در اولویت کاري قرار گرفته است. 

 
مدیرکل میراث فرهنگی البرز: مسجد تاریخی نجم آباد با بهترین روش مرمت می شود 

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري استان البرز روز جمعه با اشاره به آسیب دیدگی مسجد تاریخی نجم آباد
شهرستان نظرآباد براثر بارش هاي سال هاي اخیر به خبرنگار ایرنا گفت: مرمت این بناي ارزشمند با بهترین روش و شکل ممکن تا

 
یک ماه آینده انجام می شود. 



فریدون محمدي افزود: دوستداران آثار فرهنگی، تاریخی و مذهبی نگران نباشند، چرا که اعتبار و تمهیدات لازم براي مرمت این اثر

 
تاریخی تدارك دیده ایم. 

وي ادامه داد: آسیب دیدگی مسجد تاریخی نجم آباد شهرستان نظرآباد براثر بارش هاي چند سال اخیر با واکنش هاي اجتماعی در

 
فضاي مجازي همراه شده است. 

 
امام جمعه کرج: نتیجه انتخابات آمریکا براي ما نفع یا ضرري ندارد 

نماینده ولی فقیه در البرز و امام جمعه کرج در سی و چهارمین خطبه مکتوب نماز جمعه کرج گفت: کسانی که فکر می کنند نتیجه

 
انتخابات آمریکا براي ما نفع و یا ضرري دارد سخت در اشتباه هستند. 

آیت االله سید محمد مهدي حسینی همدانی افزود: مسوولان همانگونه که رهبر عزیزمان فرمودند همچنان به اروپا بی اعتماد باشند و
فکر هیچ گونه صلح و مذاکره در سر نداشته باشند و آن عده اي هم که فکر می کنند نتیجه انتخابات آمریکا براي ما نفع و یا ضرري

 
دارد سخت در اشتباه هستند. 

البرز که به دلیل مهاجرپذیري و وجود اقوام مختلف «ایران کوچک» لقب گرفته است، سال 1389 با مساحت پنج هزار و 800

 
کیلومتر و جمعیتی حدود سه میلیون نفر به عنوان سی و یکمین استان کشور شناخته شد. 

این استان مهاجرپذیر با داشتن 6 شهرستان طالقان، ساوجبلاغ، نظرآباد، اشتهارد، کرج و فردیس در کنار پایتخت ایران قرار گرفته و

 
روزانه 300 هزار نفر از آن به تهران در حال تردد هستند. 

هر چند البرز از نظر مساحت کوچکترین استان کشور محسوب می شود اما جاذبه هاي طبیعی و تاریخی آن به خصوص جاده کرج –

 
چالوس که به دروازه بهشت شمال ایران مشهور است، سالانه میلیون ها گردشگر داخلی و خارجی را به سوي خود می کشاند. 

این استان یک هزار و 450 کیلومتر آزاد راه، بزرگراه، راه اصلی و فرعی دارد و 18 درصد ترافیک جاده اي کشور مربوط به راه هاي آن

 
است. 

فعالیت بیش از سه هزار و 500 واحد تولیدي و صنعتی و 150 برند (الگو) در البرز، این استان را به یکی از قطب هاي صنعت و تولید

 
در کشور تبدیل کرده است. 

 
برچسب ها 

 
- خبرگزاري جمهوري اسلامی 

 
- ویروس کرونا 

 
- البرز 

 
- نانوا 

- استانداري البرز



نخستین رویداد شتاب استارت آپی شهر هوشمند

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  218  |  تاریخ: 1399/08/03

سرپرست مرکز آموزش علمی – کاربردي برهان نیروي شمال گفت: نخستین رویداد شتاب استارت آپی شهر هوشمند با
هدف توسعه کارآفرینی برگزار می شود.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز گیلان؛سرپرست
مرکز آموزش علمی - کاربردي برهان نیروي شمال گفت:
نخستین رویداد شتاب استارت آپی شهر هوشمند با
موضوع مدیریت پسماند و با محوریت پسماندهاي عادي،
شهري و روستایی، پسماند عفونی پزشکی، پسماند
کشاورزي و فرآورده هاي تجدید پذیر، پساب و پسماندهاي

 
صنعت و بازیافت خودرو برگزار می شود. 

- امیررضا مقیمیان افزود: ترویج و توسعه فرهنگ نوآوري،
شناسایی و توانمندسازي متخصصان، دانشجویان و
کارآفرینان، ایجاد زمینه تجاري سازي دست آوردهاي
علمی براي ورود به فعالیتهاي کارآفرینلانه شهر هوشمند و
شناسایی و حمایت از ایده هاي برتر در حوزه مدیریت
پسماند شهر هوشمند را از اهداف برگزاري این استارتآپ

 
عنوان کرد. 

- وي گفت: علاقمندان و می توانند از 15مهر تا 5آذر با
مراجعه به آدرس اکترونیکی bnsh-uast.ac.ir در این

رویداد ثبت نام کنند.



گزارش کامل اختتامیه جشنواره33 کودك ونوجوان

منبع: سلامتشماره خبر:  219  |  تاریخ: 1399/08/03

آیین اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان از جشنواره عصر امروز دوم آبان ماه در پردیس

 
موسیقی و تئاتر باغ کتاب برگزار شد. 

 
 

به گزارش  فرهنگ و هنر خبرگزاري سلامت به نقل از ستاد اطلاع رسانی جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان، این

 
اختتامیه با پخش تلاوت چند آیه از قرآن کریم و با اجراي محمدرضا مقدسیان آغاز شد. 

علیرضا تابش در ابتداي این مراسم گفت: کودکان و نوجوانان عزیز، والدین و بینندگان گرامی حاضر در خانه، سینماگران و هنرمندان
عزیز و دوست داشتنی سینماي کودك و نوجوان، همکاران عزیزم در دبیرخانه و دیگر بخش هاي سی وسومین دوره جشنواره فیلم
کودك و نوجوان؛ به عنوان دبیر سی وسومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان، در برابر شما ایستاده ام تا مراتب سپاس و

 
تشکرم را از همراهی و هم قدمی تان در مسیر دشوار برگزاري نخستین جشنواره سینمایی آنلاین تاریخ ایران اعلام کنم. 

تابش ادامه داد: براي رسیدن به این نقطه تردید ها، هراس ها و دوراهی هاي فراوانی داشتیم، همچنین باید مسیري می پیمودیم که
نه تنها کسی تا کنون تجربه اش نکرده بود، بلکه بسیاري قدم گذاشتن در آن را نابخردانه یا غیرممکن می دانستند، اما امروز، با این
حجم از استقبال کودکان و نوجوانان کشور، از بخش هاي مختلف جشنواره تجربه لذت بخش، مواجهه مستقیم با مخاطبان و قضاوت
آزادانه آن ها از طریق سامانه هاي آنلاین، حس شیرین تشکیل خانواده اي بزرگ با عنوان خانواده صنعت تصویر و بالاخره برگزاري
پرشور چهارمین المپیاد فیلمسازي نوجوانان کشور، گویی چیزي به نام خستگی براي ما وجود ندارد و نه تنها مراسمی را که در آغاز
آنیم اختتامیه نمی دانیم، بلکه آن رانقطه عطف و افتتاحیه مسیري می دانیم که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و
تحولات به روز جامعه، به همبستگی بیشتر اعضاي خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي جامعه از

 
سوي دیگر بینجامد. 

دبیر سی سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان تصریح کرد: به همین دلیل هم اگرچه گزارش تحلیلی این دوره افتخارآمیز از
جشنواره را همکارانم اعلام خواهند کرد، اما بنا ندارم همچون دیگر اختتامیه ها سخنم را با گزارش آنچه رخ داد ادامه دهم و در عوض
ترجیح می دهم همچون یک افتتاحیه، گزارشی از آنچه از این پس، تا زمانی که در این مسئولیت هستم، رخ خواهد داد را ارائه دهم با
توجه به ظرفیت بالاي سامانه هاي بخش ویدئویی درخواستی بی تردید از این پس سینماي کودك و سامانه هاي نوین، فصل جدیدي
از روابط متقابل را آغاز خواهندکرد، همچنین وي اودي ها می توانند به صورت مستقیم و بی واسطه نظر و نگاه مخاطبان را به گوش
سینماگران برسانند و از سوي دیگر سینماگران و تولیدکنندگان محتوا خواهند توانست با تامین محتواي لازم، سهم محصولات داخلی

 
از سبد مصرف فرهنگی کودکان و نوجوانان را بالا ببرند. 

او ادامه داد: همه ما باید تلاش کنیم فاصله میان نگاه بزرگسالان و کودکان، از آنچه هست کمتر شود، داوري سراسري کودکان در این
دوره و افزایش قابل توجه کودك و نوجوان، باعث شگفتی و تصحیح نگاه بسیاري از اهالی صنعت تصویر شده است. باید و ضروري



است که پیش از پیش به شما مخاطبانمان گوش فرا دهیم و از شما بیاموزیم، بی تردید در قدم هاي بعدي این مسیر را دنبال خواهیم

 
کرد. 

تابش با اشاره به شیوع ویروس کرونا عنوان کرد: هر قدم نخستی، کمی و کاستی هاي خود را دارد، بسیاري ظرایف و نکات فنی در
باب فعالیت در فضاي برخط (آنلاین) تا پیش از این تمرین نشده بود و خطاهاي آن قابل تشخیص نبود. می شد با انفعال و تسلیم در
برابر کرونا، جشنواره فیلم کودك و نوجوان امسال را تعطیل کنیم، اما وظیفه ملی و اسلامی خود دانستیم که نه تنها نشان دهیم
سینما زنده است، بلکه در کنار قهرمانان سلامت، باید از انفعال خارج شده و دست کم تلاش خود را، براي ایفاي نقش مان در زنده
نگاه داشتن امید و نشاط در میان مخاطبان انجام می دادیم. خداوند را شاکرم که هرآنچه در توانمان بود، انجام دادیم و اکنون با
اشتیاق به سال هاي آینده چشم دوخته ایم تا با گذر از این بحران ناشی از شیوع ویروس منحوس کرونا، شکل جدیدي از جشنواره

 
هاي ترکیبی آنلاین و فیزیکی را تجربه کنیم و در قدم هاي بعدي از کاستی هاي این دوره درس بگیریم. 

 
 

او افزود: دو چالش «من نقش اول» و «به نظر من» که با همراهی دوتن از مفاخر بزرگ ایران، جناب آقاي هوشنگ مرادي کرمانی و
ایرج طهماسب آغاز شده است، به دلیل استقبال قابل توجه مخاطبان، ادامه خواهد داشت تا بتوانیم امتداد شعار هر خانه یک سینما را

 
در روزهاي آینده نیز شاهد باشیم، جزئیات این رویداد از سوي روابط عمومی جشنواره اطلاع رسانی خواهدشد. 

دبیر این جشنواره خاطرنشان کرد: در پایان باید از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و جناب آقاي دکتر انتظامی ریاست محترم
سازمان سینمایی، وزراي محترم بهداشت و درمان، ارتباطات و فناوري اطلاعات و معاون ایشان جناب آقاي دکتر امیر ناظمی و جناب
آقاي دکتر محمد کیاسالار (دبیر کرونا روایت)، شهرداري محترم اصفهان، شهرداري محترم تهران، سازمان صداوسیما، سازمان بخش
ویدئو (نماوا،فیلیمو، تیوا) اعضاي شوراي برنامه ریزي جشنواره، فعالان سینماي کودك و نوجوان و جمیع دوستان و همکارانی که

 
کمک کردند تا قطار جشنواره سی وسوم سفر خود را به سلامت طی کند، نیز تشکر می کنم. 

او در پایان سخنانش گفت: به تمام همکارانم در خانه هاي اصفهان و تهران که چندین ماه شبانه روزي براي تحقق این آرزو و خواست
تلاش کردند و همه شما داوران عزیز کودك و نوجوان که این روزها کنارمان بودید تشکر کنم و شما را با وعده روزهاي رنگین تر و

 
پرنشاط تر از این روزها به خدا بسپارم. 

 
در ادامه این مراسم جایزه مخصوص بخش «سیفژ» به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت انقلابی)» اهدا شد. 

در ادامه پیام قدرت االله نوروزي شهردار اصفهان و رئیس شوراي شهر اصفهان پخش شد، او در این پیام عنوان کرد: در تمام خیابان



هاي شهر اصفهان شاهد تبلیغات گسترده اي هستیم که در این زمینه انجام گرفته و زمینه شادابی جوانان و نوجوانان عزیز همچنین

 
خانواده هایشان را فراهم کرده است. جشنواره در این شرایط نشان داده که زندگی جاري است. 

شهردار اصفهان ادامه داد: از کادر درمانی این بیمارستان که در شرایط کنونی به روحیه مردم فکر می کنند تشکر می کنم. در شرایط
سخت کرونایی پیام زندگی جاري ست تحقق یافت. از تمام دست اندرکاران تشکر می کنم که شرایطی فراهم کردند تا تمام بچه هاي

 
ایران زمین بتوانند از آن استفاده کنند. 

 
جوایز بخش بین الملل 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه پویانمایی به فیلم «قدم یازدهم» به کارگردانی «مریم کشکولی نیا» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «عبدنور زیان» براي فیلم «روزه تابستانی» داده شد. 

برنده بخش بهترین دستاوردهاي فنی و هنري به «عباس عسگري» کارگردان فیلم «لپتو» تعلق گرفت. همچنین جایزه بهترین بازیگر

 
در بخش بین الملل، پروانه زرین و دیپلم افتخار به روح االله زمانی براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
روح االله زمانی پس از دریافت جایزه خود گفت: خدا را شکر می کنم که توانستم این جایزه را کسب کنم و براي آن بسیار خوشحالم. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلمنامه به «آرویند سیواکوماران» و «ویجاي ك.باتل» براي فیلم «آن سوي رودخانه» تعلق

 
گرفت. 

او گفت: افتخاري است براي من که این جایزه را در این جشنواره کسب کنم. امیدوارم که پیوند کشور خودم و ایران بیشتر از قبل

 
شود و همکاري هاي ما نیز بیش از پیش باشد. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به مجید مجیدي براي فیلم سینمایی «خورشید» تعلق گرفت. 

مجید مجیدي در این بخش با اشاره به جایزه خود عنوان کرد: این جایزه را از طرف خودم و تمام گروه فیلمسازي به فعالان حوزه
سلامت تقدیم می کنم. آنها جانشان را براي سلامت مردم کشور گذاشته اند. آنها جانشان را در کف دستشان گرفته اند و به مردم

 
کمک می کنند. باید از زحمات این عزیزان در این جشن باشکوه تقدیر کنیم. 

دکتر عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: سینماي کودك و نوجوان ایران بخش مهمی از سینماي ایران است.

 
بعد از انقلاب بیش از 200 فیلم کودك و نوجوان ساخته شده که اهمیت این سینما را نشان می دهد. 



 
 

او در بخشی از سخنان خود اظهار داشت: در سال 98، 9 فیلم کودك و نوجوان اکران شد. بخش مهمی از کسانی که در سینماي ایران
به عنوان برجستگان شناخته می شوند کسانی هستند که در سینماي کودك و نوجوان حضور داشته اند. امسال این سینما تحت
فضاي کرونا بود و جشنواره هم با این فضا در تماس بود. اما تحت تاثیر این فضا، اتفاقاتی که می تواند مبدا تحولات تازه باشد، پدید
آمد. فرصتی که از طریق فضاي جدید براي امکان ارتباط فراملی پدید آمد و امکان ورود بهتر به بازارهاي جهانی را فراهم کرد. اگر چه
تجربه برگزاري جشنواره به صورت آنلاین در تجربه تهدیدگونه پدید آمد اما فرصتی جدید را براي سینماي ایران موجب شد. من از

 
کسانی که این فرصت را براي سینماي ایران و نگاه به افق هاي تازه پدید آوردند، تشکر می کنم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین فیلم به مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
 

مجید مجیدي پس از دریافت این جایزه نیز گفت: رسیدگی به وضعیت کودکان کار در هر کشوري توان و تلاش زیادي می طلبد. همه
ما دوست داریم شرایطی براي کودکان کار فراهم شود که بتوانند شرایط خوبی داشته باشند. باید مدارسی در سراسر کشور براي این
بخش از کودکان سرزمینمان بسازیم و مردم حامی کودکان کار بیایند و به آنها کمک کنند. در بخش کارآفرینی کمک هاي فراوانی
دریافت کرده ایم تا کودکان کار بتوانند کارآفرین شوند. امیدواریم این فیلم زمینه ساز اتفاق هاي خوبی باشد و با تلاش و کوشش
هایی که صورت گرفته دیگر کودك کاري نداشته باشم و تمام کودکان ایران بتوانند درس بخوانند و آینده خوبی براي کشور عزیزمان

 
فراهم کنند. 

 
جایزه ویژه هیئت داوران، پروانه زرین و دیپلم افتخار به فریدون نجفی براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تعلق گرفت. 



فریدون نجفی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: از همه داوران تشکر می کنم که به ما اعتماد کردند، این فیلم ها با شرایط سخت

 
ساخته می شوند از تمام عوامل تولید فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تشکر می کنم. 

جایزه بخش هیئت داوران کودك ونوجوان، پروانه زرین و دیپلم افتخار به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت

 
انقلابی)» اهدا شد. 

 
جوایز ویژه دبیر جشنواره فیلم کودك و نوجوان 

علیرضا تابش درباره جایزه این چهار بخش که توسط خود او طراحی شده، توضیح داد: از سال گذشته علاوه بر جوایز داوران به
تشخیص دبیر در راستاي توسعه سینماي کودك این بخش ها طراحی شد. دبیر جشنواره جوایزي را به فیلم هایی که بخش فرهنگ و
هنري و یا کسب و کار را حمایت می کنند، اختصاص می دهد. به این امید که سازندگان تشویق شوند و شاهد بالندگی این سینما

 
باشیم. 

او ادامه داد: جایزه کرونا روایت که بخش جدید در جشنواره امسال است با همکاري سازمان نظام پزشگی گرد آوري شد و 40 اثر در

 
این بخش به جشنواره رسید. 

 
دیپلم افتخار جایزه ویژه دبیر در بخش کرونا روایت به «محمدمهدي فکریان» براي فیلم «ملاقات آخر» تعلق گرفت. 

 
همچنین ویدئوي مراسم رونمایی از کتاب کرونا روایت که شب گذشته برگزار شده بود، پخش شد. 

حسین قناعت به دلیل حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان جایزه ویژه دبیر را دریافت کرد. 

حسین قناعت پس از دریافت این جایزه گفت: تشکر می کنم که در این شرایط سخت جشنواره کودك برگزار شد. امیدوارم هر چه

 
زودتر این ویروس منحوس برود و بتوانیم در کنار کودکان و خانواده هایشان بنشینیم و فیلم ها را ببینیم. 

سومین جایزه ویژه دبیر به دلیل توجه ویژه به فرهنگ مقاومت و برداشت ملموس، مردمی و قابل فهم براي نسل امروز ایران اسلامی
به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» و چهارمین جایزه ویژه دبیر به علت نگاه ویژه به کسب و کار و رونق صنعت تصویر کودك و نوجوان

 
به «محمدحسین صادقی» براي فیلم «لوپتو» تقدیم شد. 

تابش درباره بخش المپیاد فیلمسازي نوجوانان توضیح داد: این بخش به صورت مجازي برگزار شد و سرشار از شور و نشاط بود. از ایل
بیگی مدیر این رویداد و شوراي علمی و محتوایی تشکر می کنم. امیدوارم وزارت آموزش پرورش و فرهنگسراي هنر این بخش را به

 
رسمیت بشناسند و در آینده شاهد اتفاقات بهتر در این بخش باشیم. 

او همچنین به کمک انجمن سینماي جوانان ایران و کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان براي شناسایی استعداها در سراسر کشور
اشاره کرد و گفت: این رویداد گستره وسیع کشور را شامل شد و در سراسر کشور بچه ها با هم رقابت کردند. ایده هاي برگزیده امسال

 
و سال گذشته مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 



 
 بخش وب سري 

 
دیپلم افتخار بخش بهترین وب سري به «علی درخشی» کارگردان مجموعه «کووید19» تعلق گرفت. 

 
جایزه ویژه یونیسف 

 
لوح ویژه یونیسف و دوربین طلایی بخش «یونیسف» به «پوریا حیدري اوره» براي فیلم «بعد ازاتفاق» اهدا شد. 

پوریا حیدري اوره پس از دریافت این جایزه گفت: از تمامی عوامل فیلم تشکر می کنم، گرفتن این جایزه بدون کمک هاي شهاب

 
حسینی غیرقابل ممکن بود. 

شهاب حسینی تهیه کننده فیلم «بعد از اتفاق» خاطرنشان کرد: خوشحالم که در اینجا حضور دارم. تمام کارهاي فیلم را خود پوریا
انجام داده و جایزه اي که امروز دریافت کرده به خاطر نیت پاك خودش بود. امیدوارم هر روز حضور کودکان استثنایی را در جامعه

 
بیشتر حس کنیم و به آنها توجه بیشتري داشته باشیم. 

 
در ادامه پیام ویدیویی وزیر بهداشت پخش شد. 

سعید نمکی در این پیام بیان کرد: با نام یاد خدا برگزاري جشنواره کودك نوجوان را تبریک می گویم و از همه برگزارکنندگان تشکر
می کنم. چه هنرمندان و سینماگران چه دست اندرکاران. کرونا یکی از بخش هاي مهم این جشنواره بود. این ویروس به عنوان مولفه
اي مهم بر اقتصاد فرهنگ و کلیه موارد اجتماعی کشور مطرح بود تاثیر گذاشت. کودکان و نوجوانانی تحت تاثیر قرار گرفتند و دچار
انزوا شدند و از مدرسه و همبازي هایشان و فضاي اجتماعی نشاط آور دور شدند. برگزاري این جشنواره توانست نشاط را به درون

 
خانواده ها برگرداند و انزواي ناشی از کرونا را به حداقل برساند. 

وزیر بهداشت ادامه داد: یکی دیگر از کارهاي خوبی که برگزار کنندگان انجام دادند برگزاري هر خانه یک سینما و هر کودك یک داور
بود. براي جامعه محور کردن سینما یکی از کارهاي خلاقه اي بود که انجام شد. این دستاورد بزرگ ملی را بار دیگر تبریک می گویم و

 
تشکر می کنم. 

او همچنین ابراز تاسف کرد که به دلیل مشغله نتوانست در این مراسم حضور داشته باشد و براي همه کودکان و نوجوانان آرزوي

 
تندرستی کرد. 

 
 جایزه زاون قوکاسیان 

جایزه زاون قوکاسیان در سی و سومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان توسط هیات داوران این جایزه به مجید مجیدي براي

 
فیلم خورشید اهدا شد. 

او در این بخش گفت: از مرحوم قوکاسیان که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما داشت یاد می کنم و خوشحالم که این جایزه را می

 
گیرم. 



 
 جوایز بخش سینماي ایران 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار جایزه بخش پویانمایی کوتاه به «مریم کشکولی نیا» براي فیلم «قدم یازدهم» اهدا شد. 

در بخش دیگري از این مراسم، پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «رضا نجاتی» براي فیلم «شوفر» و پروانه زرین و

 
دیپلم افتخار بخش بلند داستانی به «محمد صالحی نژاد» براي فیلم «پیله و پروانه» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین دست آورد فنی یا هنري به «کیوان مقدم» براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
«محمدرضا عالی ور» بازیگر خردسال فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برنده بخش بهترین بازیگر بود. 

 
عالی ور پس از تشکر از سازندگان این فیلم که او را براي این فیلم انتخاب کردند به زبان محلی براي حاضران خواند. 

در ادامه مراسم علیرضا تابش به تنوع آثار حاضردر این دوره از جشنواره اشاره کرد و گفت: هم کارگردانان پیشکسوت سینماي کودك
و نوجوان و هم جوان ترها آثارشان دیده شد. همچنین از فرهنگ هاي مختلف نماینده داشتیم و توجه به فرهنگ بومی و مناطق

 
مختلف کشور از نکات حائز اهمیت آثار امسال بود. امسال به صورت برخط کلاس آنلاین داشتیم و اتفاقات خوبی رقم خورد. 

او افزود: در سازمان سینمایی و فارابی طراح حمایتی از فیلمنامه نویسان در دوران کرونا برگزار کردیم که مورد استقبال کانون

 
فیلمنامه نویسان قرار گرفت و امیدوارم نتایج آن را در سال آینده سینما ببینیم. 

 
«فریدون نجفی» کارگردان و نویسنده فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برگزیده بخش بهترین فیلمنامه شد. 

 
چهارمین جایزه بخش سینماي ایران به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» در بخش «زاون فوکاسیان» اهدا شد. 

مجیدي با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه از مرحوم قوکاسیان یاد کرد و او را فردي دانست که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما

 
داشت. 

 
در ادامه کلیپ یاد بود سردار شهید سلیمانی پخش شد و پس از ان جایزه بخش نوجوان شهید «بهنام محمدي» اعلام شد. 

تابش درباره جایزه شهید نوجوان بهنام محمدي گفت: او به عنوان یکی از نوجوانان دفاع مقدس به شهادت رسید و این جایزه هر سال
از سوي جشنواره به فیلمی اهدا می شود که فرهنگ مقاومت را براي کودکان و نوجوانان ترویج می کند. با افتخار یاد و خاطره سردار

 
سلیمانی را گرامی می داریم و به استقبال این بخش می رویم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش جایزه «شهید بهنام محمدي» به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» تقدیم شد. 

رقیه توکلی با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه گفت: زمانی که فیلمنامه این فیلم را ارائه دادیم، گفتند این فیلم دفاع مقدس نیست
و امروز خوشحالم که ساخته شد و در این بخش جایزه گرفت. همچنین از همسر و خانواده اش که در تمام مراحل کار از من حمایت



 
کردند تشکر می کنم. 

تابش در میانه مراسم اختتامیه به این موضوع اشاره کرد که سینماي کودك و کارگردان هاي کودك در چند دهه گذشته آبروي بین

 
المللی براي سینماي ایران کسب کرده اند. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» تعلق گرفت. 

مجیدي با تشکر از هیئت داوران ودبیر جشنواره سی وسوم بیان کرد: ظرفیت سینماي ایران بزرگ تر از آن چیزي است که دیگران
فکر می کنند مخصوصا با ورود نسل جوانی که در این جشنواره آثارشان دیده شد. این ها پشتوانه سینماي ایران هستند و باید از این

 
ظرفیت استفاده شود. در معظلات اجتماعی به خصوص در حوزه کودکان می طلبد سینماگران مسئولیت شان را به خوبی ایفا کنند. 

 
در این قسمت از برنامه کلیپ نکوداشت «کامبوزیا پرتوي» براي حاضران پخش شد. 

تابش به مراسم نکوداشتی که شب گذشته در بنیاد سینمایی فارابی براي ابراهیم فروزش و کامبوزیا پرتوي برگزار شد اشاره کرد و
گفت: آقاي فروزش افتخار دادند و امسال در هیئت داوران حضور داشتند همچنین بزرگداشت استاد کامبوزیا پرتوي را برگزار کردیم.

 
رونمایی از بسته آثار این دو استاد از دیگر بخش هاي برنامه شب گذشته بود. 

 
 

حسین انتظامی رییس سازمان سینمایی با اشاره به برگزاري سی وسومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان گفت: از تمام سینماگران به
خاطر اینکه چراغ این حوزه را روشن نگه داشته اند تشکر می کنم. تولید آثار فرهنگی در حوزه کودك و نوجوان نشان می دهد چه
قدر آن کشور به ساخت فرهنگی توجه دارد. همچنین کمال تشکر از دبیرخانه جشنواره، علیرضا تابش و همکارانش را دارم که با

 
خونسردي و دقت نظر فیلم ها را برگزیده اند، فیلم هاي برگزیده از لحاظ کیفیت قابل توجه بودند. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلم سینماي ایران به «مجید برزگر» براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد.
«مهین جواهریان» براي فیلم انیمیشن «بعله» جایزه ویژه هیئت داوران را کسب کرد همچنین «نادره ترکمانی» براي فیلم «بازیگوش

 
ها» برنده جایزه ویژه هیئت داوران کودك و نوجوان شد. 

نادره ترکمانی با ابراز خوشحالی و قدردانی از برگزاري این جشنواره گفت: از آقاي تابش براي اینکه جریانی را ایجاد کرد که امسال هم
چراغ جشنواره کودك روشن، پرنور و درخشان بماند ممنونم و امیدوارم سالیان سال چراغ این جشنواره روشن باشد. 



او از بچه هایی که به این فیلم راي دادند تشکر کرد وگفت: امیدواریم این فیلم در نمایش هاي آنلاینی که خواهد داشت باعث نشاط
بچه ها شود. همچنین سپاس ویژه دارم از تمام کادر درمانی که این روزها بیشترین تلاش را دارند. امیدوارم ما سینماگران کودك هم

 
در حوزه خود مثل این عزیزان کار کنیم و نشاط و شادي رابراي بچه ها فراهم بیاوریم. 

تابش نیز از کودکان و نوجوانان سراسر کشور که برنامه هاي امسال را دنبال کردند و همکارانی که ریسک برگزاري این جشنواره را

 
تحمل کردند تشکر کرد. او همچنین گفت: از اینکه براي رونق سینماي کودك کار می کنیم به خودمان می بالیم. 

در پایان مراسم، کلیپ نکوداشت «ابراهیم فروزش» کارگردان پیشکسوت سینماي کودك به نمایش درآمد. همچنین به عنوان حسن

 
ختام برنامه کلیپ از تهران تا اصفهان پخش شد. 

 
 vote 0 0
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افتتاح پیشخوان کتاب روستاي طویلان سفلی در آینده نزدیک

منبع: ایسناشماره خبر:  220  |  تاریخ: 1399/08/03

بخشدار پیرسلمان شهرستان اسدآباد از افتتاح پیشخوان کتاب روستاي طویلان سفلی در آینده نزدیک خبر داد.

محمود فیروزبخت در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: در
حال حاضر در بخش پیرسلمان دو کتابخانه عمومی شامل
یک باب کتابخانه عمومی در شهر آجین و یک باب
کتابخانه در روستاي قاسم آباد لک لک فعالیت دارد که
پیشخوان کتاب روستاي طویلان سفلی نیز در شرف افتتاح

 
است. 

وي در ادامه با اشاره به تحت پوشش بیمه روستایی قرار
گرفتن 3500 خانوار بخش پیرسلمان مطرح کرد: اقشار
آسیب پذیري چون روستائیان و کشاورزان از اولویت و

ضرورت بیشتري براي زیر پوشش قرار گرفتن بیمه قرار دارند که به همین علت اولویت اصلی ما زیرپوشش قرار دادن خانوار روستایی
و کشاورزي بخش پیرسلمان در بیمه روستائیان بوده و در همین راستا تاکنون 3500 نفر از خانوارهاي روستایی بخش بیمه روستایی

 
شده اند. 

فیروزبخت با اشاره به عملکرد مطلوب بنیاد برکت در سطح روستاهاي بخش پیرسلمان طی دو سال گذشته خاطرنشان کرد: در سال
گذشته توسط بنیاد برکت با استفاده از تسهیلات این بنیاد در هفت روستاي بخش به تعداد 100 نفر اشتغال و کارآفرینی ایجاد شده و

 
امسال نیز بنیاد برکت هفت روستا را در این بخش براي اشتغال و کارآفرینی هدفگذاري کرده است. 

وي با اشاره به تعداد 31 روستا در بخش پیرسلمان مطرح کرد: خوشبختانه احیاي اشتغال، افزایش درآمد، روند افزایش پروژه هاي
عمرانی و توسعه زیرساخت هاي روستایی در بخش پیرسلمان روند مهاجرت معکوس به روستاهاي این بخش را افزایش داده به
طوریکه در حال حاضر 102 خانوار از روستائیان بخش به روستاهاي خود بازگشته و حتی در این مهاجرت هاي معکوس برخی از

 
روستاهاي بخش از جمله چشمه بید مجدداً احیاء شده اند. 

فیروزبخت در ادامه از پیش بینی افتتاح و بهره برداري آسفالت جاده روستاي گدارپهن به آفریانج خبر داد و تصریح کرد: عملیات
اجرایی این طرح با اعتباري افزون بر یک میلیارد تومان از چندي پیش به عنوان یکی از مطالبات عمومی مردم آغاز شده که با افتتاح
و بهره برداري آن 15روستا با جمعیت 4000 نفر در دو شهرستان اسدآباد استان همدان و شهرستان سنقر استان کرمانشاه براي تردد

 
خود از جاده روستاي گدارپهن به آفریانج استفاده خواهند کرد. 

وي در پایان اجراي کانال سنگی در روستاي بیتروان در دو مسیر با اعتبار یک میلیارد و 300 میلیون تومان، اجراي فاز سوم سنگفرش
معابر روستاي هدف گردشگري حبشی با اعتبار یک میلیارد تومان، جدولگذاري معابر در روستاهاي نجف آباد، قاسم آباد لک لک،



جعفرآباد، طویلان علیا و طویلان سفلی و آسفالت جاده روستاي گدارپهن به آفریانج با اعتبار یک میلیارد تومان را از پروژه هاي

 
عمرانی در حال اجرا در بخش پیرسلمان عنوان کرد. 

انتهاي پیام



بازار خودرو با وام آرام می شود؟

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  221  |  تاریخ: 1399/08/03

باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

 باشگاه خبرنگاران جوان نوشت: این روزها بسیاري از افراد

 
براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند. 

بازار خودرو این روزها دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو

 
افزایش قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده است. 

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید
خودروهاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک

 
هاي ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2
سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند

 
پاسخگوي نیازهاي مردم براي خرید خودرو باشد. 



او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو باید
چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند

 
گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور، برخلاف آنچه در کشورهاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،



تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیازهاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کارهاي کنترلی اصولی تر و
جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحدهاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی

 
دارد که اکنون این کار امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

 
ریسک را نمی کنند. 
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سی و سومین جشنواره فیلم کودك ونوجوان به کار خود پایان داد/ درخشش

«خورشید» مجیدي زیر سایه کرونا

منبع: آناشماره خبر:  222  |  تاریخ: 1399/08/03

آیین اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان از جشنواره عصر امروز دوم آبان ماه در
پردیس موسیقی و تئاتر باغ کتاب برگزار شد.

 
 

آیین اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان از جشنواره عصر امروز دوم آبان ماه در پردیس
موسیقی و تئاتر باغ کتاب برگزار شد. به گزارش گروه فرهنگ و هنر خبرگزاري آنا از ستاد اطلاع رسانی جشنواره بین المللی فیلم

 
هاي کودکان و نوجوانان، این اختتامیه با پخش تلاوت چند آیه از قرآن کریم و با اجراي محمدرضا مقدسیان آغاز شد. 

علیرضا تابش در ابتداي این مراسم گفت: کودکان و نوجوانان عزیز، والدین و بینندگان گرامی حاضر در خانه، سینماگران و هنرمندان
عزیز و دوست داشتنی سینماي کودك و نوجوان، همکاران عزیزم در دبیرخانه و دیگر بخش هاي سی وسومین دوره جشنواره فیلم
کودك و نوجوان؛ به عنوان دبیر سی وسومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان، در برابر شما ایستاده ام تا مراتب سپاس و

 
تشکرم را از همراهی و هم قدمی تان در مسیر دشوار برگزاري نخستین جشنواره سینمایی آنلاین تاریخ ایران اعلام کنم. 

تابش ادامه داد: براي رسیدن به این نقطه تردید ها، هراس ها و دوراهی هاي فراوانی داشتیم، همچنین باید مسیري می پیمودیم که
نه تنها کسی تا کنون تجربه اش نکرده بود، بلکه بسیاري قدم گذاشتن در آن را نابخردانه یا غیرممکن می دانستند، اما امروز، با این
حجم از استقبال کودکان و نوجوانان کشور، از بخش هاي مختلف جشنواره تجربه لذت بخش، مواجهه مستقیم با مخاطبان و قضاوت
آزادانه آن ها از طریق سامانه هاي آنلاین، حس شیرین تشکیل خانواده اي بزرگ با عنوان خانواده صنعت تصویر و بالاخره برگزاري
پرشور چهارمین المپیاد فیلمسازي نوجوانان کشور، گویی چیزي به نام خستگی براي ما وجود ندارد و نه تنها مراسمی را که در آغاز
آنیم اختتامیه نمی دانیم، بلکه آن رانقطه عطف و افتتاحیه مسیري می دانیم که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و
تحولات به روز جامعه، به همبستگی بیشتر اعضاي خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي جامعه از

 
سوي دیگر بینجامد. 



 
 

دبیر سی سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان تصریح کرد: به همین دلیل هم اگرچه گزارش تحلیلی این دوره افتخارآمیز از
جشنواره را همکارانم اعلام خواهند کرد، اما بنا ندارم همچون دیگر اختتامیه ها سخنم را با گزارش آنچه رخ داد ادامه دهم و در عوض
ترجیح می دهم همچون یک افتتاحیه، گزارشی از آنچه از این پس، تا زمانی که در این مسئولیت هستم، رخ خواهد داد را ارائه دهم با
توجه به ظرفیت بالاي سامانه هاي بخش ویدئویی درخواستی بی تردید از این پس سینماي کودك و سامانه هاي نوین، فصل جدیدي
از روابط متقابل را آغاز خواهندکرد، همچنین وي اودي ها می توانند به صورت مستقیم و بی واسطه نظر و نگاه مخاطبان را به گوش
سینماگران برسانند و از سوي دیگر سینماگران و تولیدکنندگان محتوا خواهند توانست با تامین محتواي لازم، سهم محصولات داخلی

 
از سبد مصرف فرهنگی کودکان و نوجوانان را بالا ببرند. 

او ادامه داد: همه ما باید تلاش کنیم فاصله میان نگاه بزرگسالان و کودکان، از آنچه هست کمتر شود، داوري سراسري کودکان در این
دوره و افزایش قابل توجه کودك و نوجوان، باعث شگفتی و تصحیح نگاه بسیاري از اهالی صنعت تصویر شده است. باید و ضروري
است که پیش از پیش به شما مخاطبانمان گوش فرا دهیم و از شما بیاموزیم، بی تردید در قدم هاي بعدي این مسیر را دنبال خواهیم

 
کرد. 

تابش با اشاره به شیوع ویروس کرونا عنوان کرد: هر قدم نخستی، کمی و کاستی هاي خود را دارد، بسیاري ظرایف و نکات فنی در
باب فعالیت در فضاي برخط (آنلاین) تا پیش از این تمرین نشده بود و خطاهاي آن قابل تشخیص نبود. می شد با انفعال و تسلیم در
برابر کرونا، جشنواره فیلم کودك و نوجوان امسال را تعطیل کنیم، اما وظیفه ملی و اسلامی خود دانستیم که نه تنها نشان دهیم
سینما زنده است، بلکه در کنار قهرمانان سلامت، باید از انفعال خارج شده و دست کم تلاش خود را، براي ایفاي نقش مان در زنده
نگاه داشتن امید و نشاط در میان مخاطبان انجام می دادیم. خداوند را شاکرم که هرآنچه در توانمان بود، انجام دادیم و اکنون با
اشتیاق به سال هاي آینده چشم دوخته ایم تا با گذر از این بحران ناشی از شیوع ویروس منحوس کرونا، شکل جدیدي از جشنواره

 
هاي ترکیبی آنلاین و فیزیکی را تجربه کنیم و در قدم هاي بعدي از کاستی هاي این دوره درس بگیریم. 

او افزود: دو چالش «من نقش اول» و «به نظر من» که با همراهی دوتن از مفاخر بزرگ ایران، جناب آقاي هوشنگ مرادي کرمانی و
ایرج طهماسب آغاز شده است، به دلیل استقبال قابل توجه مخاطبان، ادامه خواهد داشت تا بتوانیم امتداد شعار هر خانه یک سینما را

 
در روزهاي آینده نیز شاهد باشیم، جزئیات این رویداد از سوي روابط عمومی جشنواره اطلاع رسانی خواهدشد. 

دبیر این جشنواره خاطرنشان کرد: در پایان باید از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و جناب آقاي دکتر انتظامی ریاست محترم
سازمان سینمایی، وزراي محترم بهداشت و درمان، ارتباطات و فناوري اطلاعات و معاون ایشان جناب آقاي دکتر امیر ناظمی و جناب
آقاي دکتر محمد کیاسالار (دبیر کرونا روایت)، شهرداري محترم اصفهان، شهرداري محترم تهران، سازمان صداوسیما، سازمان بخش



ویدئو (نماوا،فیلیمو، تیوا) اعضاي شوراي برنامه ریزي جشنواره، فعالان سینماي کودك و نوجوان و جمیع دوستان و همکارانی که

 
کمک کردند تا قطار جشنواره سی وسوم سفر خود را به سلامت طی کند، نیز تشکر می کنم. 

او در پایان سخنانش گفت: به تمام همکارانم در خانه هاي اصفهان و تهران که چندین ماه شبانه روزي براي تحقق این آرزو و خواست
تلاش کردند و همه شما داوران عزیز کودك و نوجوان که این روزها کنارمان بودید تشکر کنم و شما را با وعده روزهاي رنگین تر و

 
پرنشاط تر از این روزها به خدا بسپارم. 

 
در ادامه این مراسم جایزه مخصوص بخش «سیفژ» به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت انقلابی)» اهدا شد. 

در ادامه پیام قدرت االله نوروزي شهردار اصفهان و رئیس شوراي شهر اصفهان پخش شد، او در این پیام عنوان کرد: در تمام خیابان
هاي شهر اصفهان شاهد تبلیغات گسترده اي هستیم که در این زمینه انجام گرفته و زمینه شادابی جوانان و نوجوانان عزیز همچنین

 
خانواده هایشان را فراهم کرده است. جشنواره در این شرایط نشان داده که زندگی جاري است. 

شهردار اصفهان ادامه داد: از کادر درمانی این بیمارستان که در شرایط کنونی به روحیه مردم فکر می کنند تشکر می کنم. در شرایط
سخت کرونایی پیام زندگی جاري ست تحقق یافت. از تمام دست اندرکاران تشکر می کنم که شرایطی فراهم کردند تا تمام بچه هاي

 
ایران زمین بتوانند از آن استفاده کنند. 

 
جوایز بخش بین الملل 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه پویانمایی به فیلم «قدم یازدهم» به کارگردانی «مریم کشکولی نیا» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «عبدنور زیان» براي فیلم «روزه تابستانی» داده شد. 

برنده بخش بهترین دستاوردهاي فنی و هنري به «عباس عسگري» کارگردان فیلم «لپتو» تعلق گرفت. همچنین جایزه بهترین بازیگر

 
در بخش بین الملل، پروانه زرین و دیپلم افتخار به روح االله زمانی براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
روح االله زمانی پس از دریافت جایزه خود گفت: خدا را شکر می کنم که توانستم این جایزه را کسب کنم و براي آن بسیار خوشحالم. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلمنامه به «آرویند سیواکوماران» و «ویجاي ك.باتل» براي فیلم «آن سوي رودخانه» تعلق

 
گرفت. 

او گفت: افتخاري است براي من که این جایزه را در این جشنواره کسب کنم. امیدوارم که پیوند کشور خودم و ایران بیشتر از قبل

 
شود و همکاري هاي ما نیز بیش از پیش باشد. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به مجید مجیدي براي فیلم سینمایی «خورشید» تعلق گرفت. 

مجید مجیدي در این بخش با اشاره به جایزه خود عنوان کرد: این جایزه را از طرف خودم و تمام گروه فیلمسازي به فعالان حوزه
سلامت تقدیم می کنم. آنها جانشان را براي سلامت مردم کشور گذاشته اند. آنها جانشان را در کف دستشان گرفته اند و به مردم



 
کمک می کنند. باید از زحمات این عزیزان در این جشن باشکوه تقدیر کنیم. 

 
 

دکتر عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: سینماي کودك و نوجوان ایران بخش مهمی از سینماي ایران است.

 
بعد از انقلاب بیش از 200 فیلم کودك و نوجوان ساخته شده که اهمیت این سینما را نشان می دهد. 

او در بخشی از سخنان خود اظهار داشت: در سال 98، 9 فیلم کودك و نوجوان اکران شد. بخش مهمی از کسانی که در سینماي ایران
به عنوان برجستگان شناخته می شوند کسانی هستند که در سینماي کودك و نوجوان حضور داشته اند. امسال این سینما تحت
فضاي کرونا بود و جشنواره هم با این فضا در تماس بود. اما تحت تاثیر این فضا، اتفاقاتی که می تواند مبدا تحولات تازه باشد، پدید
آمد. فرصتی که از طریق فضاي جدید براي امکان ارتباط فراملی پدید آمد و امکان ورود بهتر به بازارهاي جهانی را فراهم کرد. اگر چه
تجربه برگزاري جشنواره به صورت آنلاین در تجربه تهدیدگونه پدید آمد اما فرصتی جدید را براي سینماي ایران موجب شد. من از

 
کسانی که این فرصت را براي سینماي ایران و نگاه به افق هاي تازه پدید آوردند، تشکر می کنم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین فیلم به مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

مجید مجیدي پس از دریافت این جایزه نیز گفت: رسیدگی به وضعیت کودکان کار در هر کشوري توان و تلاش زیادي می طلبد. همه
ما دوست داریم شرایطی براي کودکان کار فراهم شود که بتوانند شرایط خوبی داشته باشند. باید مدارسی در سراسر کشور براي این
بخش از کودکان سرزمینمان بسازیم و مردم حامی کودکان کار بیایند و به آنها کمک کنند. در بخش کارآفرینی کمک هاي فراوانی
دریافت کرده ایم تا کودکان کار بتوانند کارآفرین شوند. امیدواریم این فیلم زمینه ساز اتفاق هاي خوبی باشد و با تلاش و کوشش
هایی که صورت گرفته دیگر کودك کاري نداشته باشم و تمام کودکان ایران بتوانند درس بخوانند و آینده خوبی براي کشور عزیزمان

 
فراهم کنند. 



 
 

 
جایزه ویژه هیئت داوران، پروانه زرین و دیپلم افتخار به فریدون نجفی براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تعلق گرفت. 

فریدون نجفی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: از همه داوران تشکر می کنم که به ما اعتماد کردند، این فیلم ها با شرایط سخت

 
ساخته می شوند از تمام عوامل تولید فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تشکر می کنم. 

جایزه بخش هیئت داوران کودك ونوجوان، پروانه زرین و دیپلم افتخار به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت

 
انقلابی)» اهدا شد. 

 
جوایز ویژه دبیر جشنواره فیلم کودك و نوجوان 

علیرضا تابش درباره جایزه این چهار بخش که توسط خود او طراحی شده، توضیح داد: از سال گذشته علاوه بر جوایز داوران به
تشخیص دبیر در راستاي توسعه سینماي کودك این بخش ها طراحی شد. دبیر جشنواره جوایزي را به فیلم هایی که بخش فرهنگ و
هنري و یا کسب و کار را حمایت می کنند، اختصاص می دهد. به این امید که سازندگان تشویق شوند و شاهد بالندگی این سینما

 
باشیم. 

او ادامه داد: جایزه کرونا روایت که بخش جدید در جشنواره امسال است با همکاري سازمان نظام پزشگی گرد آوري شد و 40 اثر در

 
این بخش به جشنواره رسید. 

 
دیپلم افتخار جایزه ویژه دبیر در بخش کرونا روایت به «محمدمهدي فکریان» براي فیلم «ملاقات آخر» تعلق گرفت. 

 
همچنین ویدئوي مراسم رونمایی از کتاب کرونا روایت که شب گذشته برگزار شده بود، پخش شد. 

حسین قناعت به دلیل حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان جایزه ویژه دبیر را دریافت کرد. 

حسین قناعت پس از دریافت این جایزه گفت: تشکر می کنم که در این شرایط سخت جشنواره کودك برگزار شد. امیدوارم هر چه

 
زودتر این ویروس منحوس برود و بتوانیم در کنار کودکان و خانواده هایشان بنشینیم و فیلم ها را ببینیم. 



سومین جایزه ویژه دبیر به دلیل توجه ویژه به فرهنگ مقاومت و برداشت ملموس، مردمی و قابل فهم براي نسل امروز ایران اسلامی
به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» و چهارمین جایزه ویژه دبیر به علت نگاه ویژه به کسب و کار و رونق صنعت تصویر کودك و نوجوان

 
به «محمدحسین صادقی» براي فیلم «لوپتو» تقدیم شد. 

تابش درباره بخش المپیاد فیلمسازي نوجوانان توضیح داد: این بخش به صورت مجازي برگزار شد و سرشار از شور و نشاط بود. از ایل
بیگی مدیر این رویداد و شوراي علمی و محتوایی تشکر می کنم. امیدوارم وزارت آموزش پرورش و فرهنگسراي هنر این بخش را به

 
رسمیت بشناسند و در آینده شاهد اتفاقات بهتر در این بخش باشیم. 

او همچنین به کمک انجمن سینماي جوانان ایران و کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان براي شناسایی استعداها در سراسر کشور
اشاره کرد و گفت: این رویداد گستره وسیع کشور را شامل شد و در سراسر کشور بچه ها با هم رقابت کردند. ایده هاي برگزیده امسال

 
و سال گذشته مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

 
بخش وب سري 

 
دیپلم افتخار بخش بهترین وب سري به «علی درخشی» کارگردان مجموعه «کووید19» تعلق گرفت. 

 
جایزه ویژه یونیسف 

 
لوح ویژه یونیسف و دوربین طلایی بخش «یونیسف» به «پوریا حیدري اوره» براي فیلم «بعد ازاتفاق» اهدا شد. 

پوریا حیدري اوره پس از دریافت این جایزه گفت: از تمامی عوامل فیلم تشکر می کنم، گرفتن این جایزه بدون کمک هاي شهاب

 
حسینی غیرقابل ممکن بود. 

شهاب حسینی تهیه کننده فیلم «بعد از اتفاق» خاطرنشان کرد: خوشحالم که در اینجا حضور دارم. تمام کارهاي فیلم را خود پوریا
انجام داده و جایزه اي که امروز دریافت کرده به خاطر نیت پاك خودش بود. امیدوارم هر روز حضور کودکان استثنایی را در جامعه

 
بیشتر حس کنیم و به آنها توجه بیشتري داشته باشیم. 

 
در ادامه پیام ویدیویی وزیر بهداشت پخش شد. 

سعید نمکی در این پیام بیان کرد: با نام یاد خدا برگزاري جشنواره کودك نوجوان را تبریک می گویم و از همه برگزارکنندگان تشکر
می کنم. چه هنرمندان و سینماگران چه دست اندرکاران. کرونا یکی از بخش هاي مهم این جشنواره بود. این ویروس به عنوان مولفه
اي مهم بر اقتصاد فرهنگ و کلیه موارد اجتماعی کشور مطرح بود تاثیر گذاشت. کودکان و نوجوانانی تحت تاثیر قرار گرفتند و دچار
انزوا شدند و از مدرسه و همبازي هایشان و فضاي اجتماعی نشاط آور دور شدند. برگزاري این جشنواره توانست نشاط را به درون

 
خانواده ها برگرداند و انزواي ناشی از کرونا را به حداقل برساند. 

وزیر بهداشت ادامه داد: یکی دیگر از کارهاي خوبی که برگزار کنندگان انجام دادند برگزاري هر خانه یک سینما و هر کودك یک داور
بود. براي جامعه محور کردن سینما یکی از کارهاي خلاقه اي بود که انجام شد. این دستاورد بزرگ ملی را بار دیگر تبریک می گویم و

 
تشکر می کنم. 



او همچنین ابراز تاسف کرد که به دلیل مشغله نتوانست در این مراسم حضور داشته باشد و براي همه کودکان و نوجوانان آرزوي

 
تندرستی کرد. 

 
جایزه زاون قوکاسیان 

جایزه زاون قوکاسیان در سی و سومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان توسط هیات داوران این جایزه به مجید مجیدي براي

 
فیلم خورشید اهدا شد. 

او در این بخش گفت: از مرحوم قوکاسیان که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما داشت یاد می کنم و خوشحالم که این جایزه را می

 
گیرم. 

 
جوایز بخش سینماي ایران 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار جایزه بخش پویانمایی کوتاه به «مریم کشکولی نیا» براي فیلم «قدم یازدهم» اهدا شد. 

در بخش دیگري از این مراسم، پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «رضا نجاتی» براي فیلم «شوفر» و پروانه زرین و

 
دیپلم افتخار بخش بلند داستانی به «محمد صالحی نژاد» براي فیلم «پیله و پروانه» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین دست آورد فنی یا هنري به «کیوان مقدم» براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
«محمدرضا عالی ور» بازیگر خردسال فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برنده بخش بهترین بازیگر بود. 

 
عالی ور پس از تشکر از سازندگان این فیلم که او را براي این فیلم انتخاب کردند به زبان محلی براي حاضران خواند. 

در ادامه مراسم علیرضا تابش به تنوع آثار حاضردر این دوره از جشنواره اشاره کرد و گفت: هم کارگردانان پیشکسوت سینماي کودك
و نوجوان و هم جوان ترها آثارشان دیده شد. همچنین از فرهنگ هاي مختلف نماینده داشتیم و توجه به فرهنگ بومی و مناطق

 
مختلف کشور از نکات حائز اهمیت آثار امسال بود. امسال به صورت برخط کلاس آنلاین داشتیم و اتفاقات خوبی رقم خورد. 

او افزود: در سازمان سینمایی و فارابی طراح حمایتی از فیلمنامه نویسان در دوران کرونا برگزار کردیم که مورد استقبال کانون

 
فیلمنامه نویسان قرار گرفت و امیدوارم نتایج آن را در سال آینده سینما ببینیم. 

 
«فریدون نجفی» کارگردان و نویسنده فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برگزیده بخش بهترین فیلمنامه شد. 

 
چهارمین جایزه بخش سینماي ایران به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» در بخش «زاون فوکاسیان» اهدا شد. 

مجیدي با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه از مرحوم قوکاسیان یاد کرد و او را فردي دانست که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما

 
داشت. 



 
در ادامه کلیپ یادبود سردار شهید سلیمانی پخش شد و پس از ان جایزه بخش نوجوان شهید «بهنام محمدي» اعلام شد. 

تابش درباره جایزه شهید نوجوان بهنام محمدي گفت: او به عنوان یکی از نوجوانان دفاع مقدس به شهادت رسید و این جایزه هر سال
از سوي جشنواره به فیلمی اهدا می شود که فرهنگ مقاومت را براي کودکان و نوجوانان ترویج می کند. با افتخار یاد و خاطره سردار

 
سلیمانی را گرامی می داریم و به استقبال این بخش می رویم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش جایزه «شهید بهنام محمدي» به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» تقدیم شد. 

رقیه توکلی با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه گفت: زمانی که فیلمنامه این فیلم را ارائه دادیم، گفتند این فیلم دفاع مقدس نیست
و امروز خوشحالم که ساخته شد و در این بخش جایزه گرفت. همچنین از همسر و خانواده اش که در تمام مراحل کار از من حمایت

 
کردند تشکر می کنم. 

تابش در میانه مراسم اختتامیه به این موضوع اشاره کرد که سینماي کودك و کارگردان هاي کودك در چند دهه گذشته آبروي بین

 
المللی براي سینماي ایران کسب کرده اند. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» تعلق گرفت. 

مجیدي با تشکر از هیئت داوران ودبیر جشنواره سی وسوم بیان کرد: ظرفیت سینماي ایران بزرگ تر از آن چیزي است که دیگران
فکر می کنند مخصوصا با ورود نسل جوانی که در این جشنواره آثارشان دیده شد. این ها پشتوانه سینماي ایران هستند و باید از این

 
ظرفیت استفاده شود. در معظلات اجتماعی به خصوص در حوزه کودکان می طلبد سینماگران مسئولیت شان را به خوبی ایفا کنند. 

 
در این قسمت از برنامه کلیپ نکوداشت «کامبوزیا پرتوي» براي حاضران پخش شد. 

تابش به مراسم نکوداشتی که شب گذشته در بنیاد سینمایی فارابی براي ابراهیم فروزش و کامبوزیا پرتوي برگزار شد اشاره کرد و
گفت: آقاي فروزش افتخار دادند و امسال در هیئت داوران حضور داشتند همچنین بزرگداشت استاد کامبوزیا پرتوي را برگزار کردیم.

 
رونمایی از بسته آثار این دو استاد از دیگر بخش هاي برنامه شب گذشته بود. 

حسین انتظامی رییس سازمان سینمایی با اشاره به برگزاري سی وسومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان گفت: از تمام سینماگران به
خاطر اینکه چراغ این حوزه را روشن نگه داشته اند تشکر می کنم. تولید آثار فرهنگی در حوزه کودك و نوجوان نشان می دهد چه
قدر آن کشور به ساخت فرهنگی توجه دارد. همچنین کمال تشکر از دبیرخانه جشنواره، علیرضا تابش و همکارانش را دارم که با

 
خونسردي و دقت نظر فیلم ها را برگزیده اند، فیلم هاي برگزیده از لحاظ کیفیت قابل توجه بودند. 



 
 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلم سینماي ایران به «مجید برزگر» براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد.
«مهین جواهریان» براي فیلم انیمیشن «بعله» جایزه ویژه هیئت داوران را کسب کرد همچنین «نادره ترکمانی» براي فیلم «بازیگوش

 
ها» برنده جایزه ویژه هیئت داوران کودك و نوجوان شد. 

نادره ترکمانی با ابراز خوشحالی و قدردانی از برگزاري این جشنواره گفت: از آقاي تابش براي اینکه جریانی را ایجاد کرد که امسال هم

 
چراغ جشنواره کودك روشن، پرنور و درخشان بماند ممنونم و امیدوارم سالیان سال چراغ این جشنواره روشن باشد. 

او از بچه هایی که به این فیلم راي دادند تشکر کرد وگفت: امیدواریم این فیلم در نمایش هاي آنلاینی که خواهد داشت باعث نشاط
بچه ها شود. همچنین سپاس ویژه دارم از تمام کادر درمانی که این روزها بیشترین تلاش را دارند. امیدوارم ما سینماگران کودك هم

 
در حوزه خود مثل این عزیزان کار کنیم و نشاط و شادي رابراي بچه ها فراهم بیاوریم. 

تابش نیز از کودکان و نوجوانان سراسر کشور که برنامه هاي امسال را دنبال کردند و همکارانی که ریسک برگزاري این جشنواره را

 
تحمل کردند تشکر کرد. او همچنین گفت: از اینکه براي رونق سینماي کودك کار می کنیم به خودمان می بالیم. 

در پایان مراسم، کلیپ نکوداشت «ابراهیم فروزش» کارگردان پیشکسوت سینماي کودك به نمایش درآمد. همچنین به عنوان حسن

 
ختام برنامه کلیپ از تهران تا اصفهان پخش شد. 

انتهاي پیام/4104/



آغاز به کار سه حوزه جدید گازي ارم ، پازن و عسلویه غربی در جنوب فارس

در آینده اي نزدیک

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  223  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرگزاري فارس از مهر، در دیدار نماینده مردم
شهرستان هاي لامرد و مهر در مجلس با اعضاي شوراي
اداري شهرستان هاي یاد شده در سالن جهاد کشاورزي
اسیر در روز گذشته، سید موسی موسوي بر عدم تبعیض
در سرکشی به شهرها و روستاهاي حوزه انتخابیه تاکید

 
کرد. 

وي اظهار داشت: درخصوص حضور وسرکشی از شهرها و
روستاها تفاوت و تبعیضی وجود ندارد و به یاري خداوند بزرگ به همه روستاها وشهرها سرکشی خواهد شد و انتخاب جوانان و
واگذاري سکان دفاتر ارتباطات مردمی تهران، مهر، و لامرد به جوانان نیز درهمین راستا بوده است و از مردم خوب حوزه انتخابیه هم

 
انتظار می رود ارتباطات بیشتري با این دفاتر داشته باشند. 

 موسوي ضمن تاکید بر وحدت عملی هر دو شهرستان لامرد و مهر افزود: وحدت و انسجام همه مردم  برایمان مهم است، هم گرایی و
هم افزایی داشته باشید،  چراکه واگرایی آفت و آسیب به همراه دارد، اگر با هم حرکت کنید، در راهبري و برنامه ریزي قطعا موفق

 
خواهید شد. 

نماینده مردم لامرد و مهر افزود: هراتفاقی در حوزه انتخابیه روي دهد لامرد ومهر با هم خواهند بود، نظیر کارگروه اشتغال مشترك،

 
همایش هاي مشترك دانشگاهیان و ... 

وي همچنین در خصوص طرح ها و پروژه هاي هر دو شهرستان اظهار داشت: توازن و مساوات سرلوحه کار قرار دارد و خواهش  این
است که فضاي منطقه  بیش از بیش سیاسی نشود، هر مسئولی زحمتی کشیده و خدماتی ارائه داده شایسته تقدیر است و مردم آگاه
هستند و تشخیص خواهند داد این خدمات از کدام ناحیه و پیگیري از سمت چه کسانی بوده است.در همین رابطه با پیگیري ها و
رایزنی هاي انجام شده با سازمان برنامه و بودجه و مساعدت مسئولین مربوطه مبلغ صد میلیارد تومن بودجه به شهرستانهاي لامرد

 
ومهر اختصاص داده شد که پیشنهاد می شود در طرح هاي اولویت دار نظیر رفع مشکل آب شهر و روستاها هزینه شود. 

عضو کمیسیون انرژي مجلس  خاطر نشان کرد: در مورد طرح آلایندگی ،بعد از ورود به مجلس متاسفانه متوجه شدیم هیچ مصوبه و
صورتجلسه اي در ارتباط با لامرد و مهر وجود ندارد. درعین حال بحث آلایندگی بحث مهمی است و علی رغم مخالفت نماینده

 
کنگان، جم، دیر و عسلویه در مجلس، ما به پیگیري ها و تلاش هاي خود ادامه خواهیم داد. 

موسوي درباره بحث اشتغال نیز ضمن اظهار امیدواري نسبت به جذب و به کارگیري تعدادي از جوانان منطقه در آینده اي نزدیک در



صنایع گازي ، پالایشگاه اتان ، پالایشگاه پارسیان وصنایع آلومینیوم جنوب افزود: با تغییري که در مدیریت زاگرس جنوبی  و
پالایشگاه پارسیان صورت خواهد گرفت وجایگزینی مدیران همراه ، مقتدر ، توانمند و فنی شاهد به کار گیري تعداد بیشتري از بچه ها

 
ونیروهاي بومی خواهیم بود. 

موسوي در ادامه به سایر روش هاي دیگر اشتغال در منطقه اشاره کرد و خواستار ارائه طرح هاي متناسب با شرایط بومی منطقه نظیر

 
پرورش شتر، کشت نخیلات و تولید خرماي پیارم و مجول و سایر گونه هاي پر درآمد شد. 

وي در این باره بیان کرد:کسانی که اینگونه  طرح هاي اشتغال را ارائه دهند مورد حمایت قرار خواهند گرفت  و از سویی توجه به

 
فعالیت هاي خرد وخانگی به ویژه براي بانوان در دستور کار است. 

در ادامه این نشست، موسوي به وضعیت بهداشت و درمان شهرستان نیز اشاره کرد و اظهار داشت: خوشبختانه در همین مدت کم،
تامین کادر پزشکی متخصص براي هر سه بیمارستان مهر، لامرد و اشکنان پیگیري شد و با تهیه و  پرداخت مبلغ  چهار میلیارد تومان
بدهی ومطالبات پزشکان، انگیزه بیشتري براي آنان جهت ماندن در لامرد و مهر به وجود آمد و اکنون وضعیت به گونه اي است که
بیمارستان مهر را که سال ها شبیه یک درمانگاه کوچک بود فعال شده و در حال حاضر پزشکان بیهوشی، داخلی، اطفال و زنان به

 
صورت ثابت در این بیمارستان مشغول به خدمت هستند. 

وي در ادامه با اشاره به شروع طرح و پروژه ایجاد شهرك جدید تابناك افزود: شهر جدید 54 هزار نفري تابناك لامرد، اتفاق مهمی در

 
منطقه است و منجر به حرکت مشاغل و ایجاد فرصت هاي شغلی جدید به ویژه در زمینه مسکن و ساخت وساز خواهد شد. 

نماینده لامرد و مهر در آخرین بخش از سخنانش اظهار داشت: حوزه هاي گازي فعلی در منطقه به اصطلاح فشارشان پایین افتاده و
نیاز به توسعه میادین دیگر و ایجاد چاه هاي جدید است در این راستا  آغاز به کار سه حوزه جدید گازي ارم، پازن و عسلویه غربی در

 
آینده اي نزدیک با حفر چاه هاي جدید کیفیت تولید گاز در جنوب استان فارس را بالا خواهد برد. 

عضو کمیسیون انرژي مجلس خبر نوید بخش دیگري به مردم شهرستان هاي لامرد و مهر داد وعنوان کرد: طی هفته هاي آتی هیئتی
از وزارت نفت جهت مکان یابی و جانمایی ایستگاه هاي جدید تقویت فشار گاز به لامرد و مهر عزیمت و پس از انجام جانماي،ي این

 
سه طرح نیز شروع به کار خواهد کرد که ظرف مدت سه سال به بهره برداري خواهد رسید. 

وي افزود: هزار نفر در این طرحی که به اعتبار ده هزار میلیارد تومانی نیاز دارد به کار گرفته خواهند شد. همچنین پیگیري هاي لازم

 
در مورد تکمیل بیمارستان گله دار و رفع مشکل آب شهرها و روستاهاي منطقه با جدیت در حال پیگیري است. 

انتهاي پیام/ ن



358 واحد تولیدي در آبادان تسهیلات کرونا دریافت کردند

منبع: ایرناشماره خبر:  224  |  تاریخ: 1399/08/03

آبادان - ایرنا - سرپرست معاونت برنامه ریزي و توسعه انسانی فرمانداري ویژه آبادان تعداد واحدهاي متقاضی تسهیلات کرونا
در این شهرستان را 797 کارگاه عنوان کرد و گفت: از این تعداد 358 واحد تولیدي تسهیلات کرونا دریافت کردند.

آبادان - ایرنا - سرپرست معاونت برنامه ریزي و توسعه
انسانی فرمانداري ویژه آبادان تعداد واحدهاي متقاضی
تسهیلات کرونا در این شهرستان را 797 کارگاه عنوان کرد
و گفت: از این تعداد 358 واحد تولیدي تسهیلات کرونا

 
دریافت کردند. 

سیدمصطفی علوي نیا شنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا
اظهار داشت:از ابتداي شروع طرح پرداخت تسهیلات به
واحدهاي تولیدي متضرر شده از کرونا تاکنون پنج میلیارد
و 556 میلیون ریال تسهیلات به 358 کارگاه واجد شرایط

پرداخت شده است. وي با بیان اینکه این کارگاه ها پس از ثبت نام در سامانه کارا تسهیلات حمایتی دریافت کردند اظهار داشت:
تقاضاي 439 کارگاه دیگر در دست بررسی است و در صورت واجد شرایط بودن تسهیلات بانکی از 6 میلیون تا 50 میلیون ریال به

 
آنها پرداخت می شود. 

علوي نیا گفت:ثبت نام از کارگاه هاي متقاضی تسهیلات کرونا تا 30 مهرماه ادامه داشت و درخواست صاحبان کسب و کار و بنگاههاي

 
اقتصادي آسیب دیده از کرونا براي دریافت تسهیلات حمایتی در سامانه کارا در حال بررسی است. 

وي با تاکید بر حمایت دولت از شرکت ها و واحدهاي تولیدي تعطیل شده بیان داشت: به منظور حفظ اشتغال و رونق کسب و کار در

 
شهرستان آبادان اقدامات خوبی از سوي دولت در راستاي حمایت از فعالان اقتصادي پیش بینی شده و در حال اجرا است. 

 
2 هزار و 144 واحد صنفی در آبادان فعالیت دارند. 

 
برچسب ها 

 
- تسهیلات بانکی 

 
- ویروس کرونا 

 
- جهش تولید 

 
- اشتغال زایی 

- آبادان



ترامپ در کاخ سفید بماند، رییس جمهور معتدل تري خواهد بود

منبع: خبر فوريشماره خبر:  225  |  تاریخ: 1399/08/03

تحلیلگر مسائل بین الملل گفت: آنچه دو کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري آمریکا در مناظره دوم مطرح کردند و چالش
هایی که با یکدیگر داشتند، به قدري اهمیت نداشت که بتواند در تصمیم مردم اثري حتی اندك بگذارد.

تحلیلگر مسائل بین الملل گفت: آنچه دو کاندیداي
انتخابات ریاست جمهوري آمریکا در مناظره دوم مطرح
کردند و چالش هایی که با یکدیگر داشتند، به قدري
اهمیت نداشت که بتواند در تصمیم مردم اثري حتی اندك

 
بگذارد. 

مناظره دوم دونالد ترامپ و جو بایدن بر خلاف مناظره اي
که حدود سه هفته پیش جنجالی شروع شد و جنجالی به
پایان رسید، حاوي دیالوگ هایی نسبتا آرام بود، به طوري

 
که چالش چندانی بین دو رقیب اتفاق نیفتاد. 

علی بیگدلی، تحلیلگر مسائل بین الملل در باره اظهار داشت: مناظره دوم دونالد ترامپ و جو بایدن در شرایطی انجام شد که نسبت به
مناظره اول منظم تر بود و حاشیه هایی به مراتب کمتري داشت. این مناظره 4 محور اصلی داشت که همه آنها به مسائل داخلی
مربوط می شدند. کلا براي مردم آمریکا موضوع هاي مربوط به روابط کشورشان با کشورهاي دیگر چندان مهم نیست و در راي آنها

 
اثري ندارند. در واقع بیشتر دغدغه آمریکایی ها درباره مسایل داخلی از قبیل اشتغال و وضع معیشت است. 

این استاد دانشگاه در ادامه گفت: زمانی که مساله کرونا در این مناظره مطرح شد، ترامپ به طور کاملا آشکاري در موضع ضعف قرار
گرفت، البته او به بستري شدن خودش و پسرش اشاره اي داشت تا از این طریق احساسات مردم را بر بیانگیزد که در این کار هم

 
توفیق چندانی نداشت. همچنین سعی داشت با خبر تولید واکسن جدید دولت اش را در مبارزه با کرونا موفق نشان بدهد. 

او تصریح کرد: درباره شرایط آقاي بایدن باید گفت طرح مساله رشوه گیري خانواده بایدن، کاندیداي دموکرات را تا حدي متزلزل کرده
بود. او تلاش کرد به نوعی از پاسخگویی در این باره طفره برود با این حال موضوع رشوه گرفتن در آمریکا و سایر کشورها مساله اي

 
نیست که افکار عمومی بتوانند به سادگی با آن کنار بیایند و این کار را کاري عادي جلوه بدهند. 

علی بیگدلی در پایان گفت: برداشت من از این مناظره این است که آنچه دو کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري آمریکا در مناظره
دوم مطرح کردند و چالش هایی که با یکدیگر داشتند، به قدري اهمیت نداشت که بتواند در تصمیم مردم اثري حتی اندك بگذارد.

شواهد نشانگر این است که ترامپ در صورت ماندن در کاخ سفید رییس جمهور معتدل تري خواهد بود.



نخستین شهر ایرانی در مسیر پیوستن به شهرهاي جهانی سالم

منبع: شبکه ایرانشماره خبر:  226  |  تاریخ: 1399/08/03

شهر جدید "سهند" در 25 کیلومتري جنوب تبریز، نخستین شهر ایرانی است که گام هاي خود را براي پیوستن همزمان به
شبکه جهانی "شهرهاي سالم" و "جوامع ایمن" تند کرده است.

شهر جدید "سهند" در 25 کیلومتري جنوب تبریز،
نخستین شهر ایرانی است که گام هاي خود را براي
پیوستن همزمان به شبکه جهانی "شهرهاي سالم" و

 
"جوامع ایمن" تند کرده است. 

تلاش براي پیوستن شهر جدید 130 هزار نفري «سهند»
واقع در شهرستان اسکو به شبکه جهانی «شهرهاي سالم»
و «جوامع ایمن» بر اساس پیگیري و برنامه ریزي وزارت
بهداشت و درمان به سال 1395 برمی گردد؛ از آن زمان
تاکنون نهادهاي مرتبط با استفاده از ظرفیت هاي این شهر

و با نظارت فرمانداري شهرستان اسکو به عنوان ناظر عالی این طرح و حمایت دانشگاه علوم پزشکی تبریز برنامه هاي مختلفی را براي

 
تحقق « شهر سالم» و ثبت یک رویداد جهانی آغاز کرده اند. 

البته باید توجه داشت که طرح پیوستن «سهند» به شبکه جهانی «شهرهاي سالم» و «جوامع ایمن» به عنوان یکی از طرح هاي
جهان شمول سازمان بهداشت جهانی (WHO) مترادف با سالم شدن این شهر جدید در تمامی شاخص ها نیست، بلکه گامی در

 
راستاي تحقق این ایده و هدف محسوب می شود. 

تاکنون ارزیابی هاي ابتدایی از سوي سازمان بهداشت جهانی و وزارت بهداشت در ارتباط با شاخص هاي شهر سالم و جوامع ایمن و
اقدامات لازم صورت گرفته در این راستا در عرصه هاي مختلف شهر جدید سهند انجام و نقاط ضعف و قوت شناسایی شده است و در

 
آخر آبان امسال نیز ارزیابی آنلاین در این زمینه انجام می شود. 

ارزیابی نهایی این طرح در آذر ماه امسال با رعایت پروتکل هاي بهداشتی از سوي کارشناسان سازمان بهداشت جهانی مستقر در دفتر

 
مدیترانه شرقی سازمان در قاهره انجام می شود تا مراحل پیوستن این شهر به جرگه «شهرهاي سالم» و «جوامع ایمن» تکمیل شود. 

با تحقق این طرح و ثبت نام «شهر جدید سهند» در سازمان بهداشت جهانی و پیوستن این شهر به شبکه جهانی «شهرهاي سالم»،
سهند به الگویی براي سایر شهرهاي کشور و منطقه مدیترانه شرقی که آماده پیمودن راه براي ارتقاي سلامت و آگاهی در حوزه

 
بهداشت و سلامت جامعه هستند، تبدیل می شود. 

 
شهر جدید سهند پیشتاز پیوستن به شبکه جهانی «شهرهاي سالم» و «جوامع ایمن» است 



فرماندار اسکو با بیان اینکه شهر جدید سهند در سال 95 بر اساس پیگیري و ارزیابی هاي وزارت بهداشت و درمان جزو شهرهاي ایمن
شناخته شده است، می گوید: این شهر جدید براي پیوستن به شبکه جهانی شهرهاي سالم به عنوان نخستین شهر کشور پیشتاز بوده
و در صورت تحقق آن به الگویی براي سایر شهرهاي ایران و حتی مدیترانه شرقی در راستاي ارتقاي سطح بهداشت و رفاه عمومی

 
تبدیل می شود. 

بابک رضی منش، با اشاره به اینکه حوزه سلامت به عنوان حق اساسی هر انسان و پایه و اساس توسعه پایدار بوده و نظام هاي سلامت
با هدف ارتقاي امید به زندگی در جوامع تلاش می کنند، می افزاید: تمام فعالیت ها و اقداماتی که موجب ارتقاي سلامت فکري،

 
جسمی، معنوي شهروندان می شود مدنظر طرح «شهر سالم سهند» است. 

وي اظهار می کند: در دنیا 25 درصد از تامین سلامت جامعه در ابعاد مختلف در دست نظام سلامت آن کشور بوده و 75 درصد آن

 
خارج از سیستم نظام سلامت و شبکه بهداشت و درمان است و مستقیما به مردم و سایر دستگاه هاي اجرایی مربوط می شود. 

ناظر عالی طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند با تاکید بر مشارکت مردم و دستگاه هاي اجراي در تحقق این طرح، می گوید:
جنبش شبکه جهانی شهرهاي سالم از سال 1984 در دنیا براي حل چالش هاي بزرگ و پیچیده زیست محیطی ناشی از مدرنیته و

 
شهرنشینی آغاز شده است. 

رضی منش، ادامه می دهد: طرح شهر سالم مبتنی بر اقدامات جامعه محور، نوآور و ایجاد تعهد در شهروندان بوده و حصول اطمینان از
وجود یک شهر با ساختارهاي زیست محیطی، مقابله با نابرابري و ناعدالتی ها در نظام سلامت و جلب مشارکت و همکاري هاي بین

 
بخشی از اهداف این طرح است. 

وي با بیان اینکه براي اجراي طرح شهر سالم سهند 6 کمیته تخصصی ایجاد شده است، یادآوري می کند: تاکنون این کمیته ها بیش
از 100 جلسه برگزار، طرح هاي عملیاتی در این زمینه ارایه و آن ها را اجرا کرده اند و نظارت مستمر و ارزیابی جدي از سوي

 
دبیرخانه علمی رصد و پایش می شود. 

فرماندار اسکو، با درخواست از رسانه ها براي کمک به تحقق طرح شهر سالم سهند و پیوستن این شهر به عنوان نخستین شهر کشور
در شبکه جهانی شهرهاي سالم و اشاعه و فرهنگ سازي زیستن همراه با سلامتی و ارتقاي شاخصه هاي آبرومند در جامعه می گوید:
براي تحقق این طرح تلاش هاي لازم در عرصه سلامت محیط کار، کنترل بیماري هاي واگیر، پیشگیري و مراقبت از بیماري هاي

 
غیرواگیر، سلامت خانواده، سلامت روانی و اجتماعی و ارتقاي همکاري سازمان ها و ادارات انجام می شود. 

رضی منش، وجود ساختار مدرن، لحاظ شدن تمامی مسایل حوزه شهرسازي مدرن، طراحی شهر به شکل محله محوري براي افزایش
تعاملات اجتماعی، اجراي شبکه معابر مطابق با آیین نامه هاي روز کشور، نفوذپذیري بافت هاي شهري، اولین شهر دانشگاهی بزرگ،
طراحی سطح و سطوح سرانه متناسب با نیاز مردم و استاندارد بالا، قرار گرفتن در بلندترین نقطه استان از نظر آب و هوایی و نبود
بافت حاشیه اي و ناکارآمد در شهر جدید سهند را از ویژگی هاي منحصر بفرد این شهر براي پیوستن به شبکه جهانی شهرهاي سالم

 
اعلام می کند. 

وي اظهار می کند: بررسی و احصا مشکلات، کمبودها و نواقص، هماهنگی و مشارکت سازمان ها و تشکل هاي مردم نهاد در قالب 6
سمن، برگزاري پویش هاي مختلف، ارایه آموزش به 3 هزار و 500 دانش آموز در مقاطع مختلف و یک هزار اولیاي دانش آموزان،
احداث پارك بانوان، تشکیل کمیته توانمند سازي اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی بانوان و تهیه و تدوین نقشه جامع خطرپذیري آسیب



 
هاي اجتماعی از جمله اقدامات کمیته هاي تخصصی طرح سالم سهند است. 

ناظر عالی طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند، مدیریت زباله و تفکیک پسماند از مبدا، توسعه ورزش هاي همگانی، ایجاد
مسیرهاي مختلف دوچرخه سواري در راستاي انسان محوري، مسیرهاي پیاده روي با عنوان «320 قدم تا سلامتی» در نقاط مختلف
شهر، ایجاد زمین تنیس، نمایشگاه کاردستی در مدارس براي حفط مسایل زیست محیطی، نظارت بر اماکن توزیع مواد غذایی، آموزش
4 هزار دانش آموز در قالب کمک اورژانس یار و اجراي طرح هاي فرهنگی مانند پویش «گل بجاي سیگار» و «مار پله مهارت هاي

 
زندگی» را از دیگر اقدامات انجام شده در اجراي طرح شهر سالم سهند اعلام می کند. 

رضی منش، ادامه می دهد: پیوستن شهر جدید سهند به شبکه جهانی شهرهاي سالم به مفهوم سالم بودن این شهر نیست بلکه به
معناي شروع یک حرکت، رویکرد و نگاه جدید در مردم، مسوولان و تشکل هاي مردم نهاد این شهر براي ایجاد اراده و عزم جدي به

 
منظور رسیدن به 100 شاخص حوزه سلامت و توسعه پایدار است. 

وي یادآوري می کند: شهر جدید سهند براي رسیدن به شاخص هاي توسعه برنامه محور حرکت می کند و مسیر راهی براي رسیدن

 
به این شاخص ها ایجاد شده به طوري که خروجی آن منجر به ارتقاي سطح رفاه و سلامتی مردم می شود. 

 
شهر جدید سهند به عنوان یازدهمین شهر منطقه مدیترانه شرقی به شبکه جهانی شهرهاي سالم ملحق می شود 

دبیر علمی طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند نیز می گوید: از جمله برنامه هاي سازمان جهانی بهداشت طرح «جوامع ایمن» و

 
«شهرهاي سالم» براي ارتقاي سلامت و ایمنی در شهرهاست. 

رسول هاشمی، با بیان اینکه مرکز شبکه جهانی «جوامع ایمن» در سوئد و مرکز «شهرهاي سالم» سازمان جهانی بهداشت در 5
منطقه دنیا واقع بوده که در منطقه مدیترانه شرقی در مصر است، می افزاید: در زمستان سال 97 شهر جدید سهند به عنوان چهارصد

 
و هشتمین شهر دنیا، سی و سومین شهر کشور و اولین شهر شمالغرب به شبکه جهانی «جوامع ایمن» ملحق شد. 

وي اظهار می کند: کارهاي مربوط به طرح شهر سالم سهند نیز به خوبی در حال اجرا بوده و ارزیابی اولیه آن در اواخر مرداد امسال
انجام و مقرر شد ارزیابی نهایی توسط کارشناسان دفتر منطقه سازمان جهانی بهداشت واقع در مصر انجام شود و اگر شاخص هاي
مدنظر این سازمان رعایت شده باشد به عنوان اولین شهر سالم ایران و یازدهمین شهر منطقه مدیترانه شرقی به شبکه جهانی

 
شهرهاي سالم ملحق شود. 

دبیر کمیته شیوه زندگی و سلامت طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند با اشاره به شاخصه هاي مهم ارتقا یافته در حوزه سلامت
در شهر جدید سهند می گوید: «برنامه سراج» از جمله برنامه هاي اجرایی در حوزه سلامت روان در راستاي طرح شهر سالم در این

 
شهر است که با هدف شناسایی بیماران روانی و افراد داراي مشکلات اجتماعی و مراقبت از آن ها اجرا می شود. 

هاشمی، ادامه می دهد: تاکنون 13 هزار و 500 بیمار مبتلا به بیماري هاي روانی یا اختلال روانی در این شهر شناسایی شده یعنی

 
23 درصد جمعیت شهر غربال مثبت بوده که میانگین استانی آن 8 درصد و میانگین کشوري آن حدود 4 درصد است. 

وي با اشاره به ارتقاي شاخص مسمومیت با گاز منوکسید کربن در این شهر، یادآوري می کند: در سال 94 آمار مسمومیت با این گاز
در این شهر 23 مورد بود که با ارایه آموزش هاي لازم، روز به روز از تعداد آن ها کاسته شده و به طور میانگین تعداد مسمومیت نیاز



 
به بستري سال هاي اخیر به 3 یا 4 مورد از 130 هزار نفري شه جدید سهند رسیده است. 

دبیر علمی طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند می گوید: با انجام اقدامات مناسب و ارایه بسته هاي حفاظتی، آموزشی و حمایتی
در شهر جدید سهند با گذشت 8 ماه از شیوع ویروس کرونا، این شهر جزو نادرترین شهرهاي استان بوده که در اکثر این ایام وضعیت

 
آن سفید بود و در برخی مواقع زرد شده است. 

هاشمی، می افزاید: شاخص بروز این بیماري در یکهزار نفر در شهر جدید سهند 8.3، در اسکو 9.7 و در ایلخچی 8.4 است در حالی
که پیش بینی می شد این شاخص در این شهر به علت بالا بودن آمار تردد شهري و برون شهري و وجود جاذبه گردشگري کندوان

 
خیلی بالا باشد. 

 
طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند در راستاي ارتقاي سلامت شهر و شهروندان طراحی شده است 

دبیر اجرایی طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند نیز با اشاره به اقدامات انجام شده از سوي کمیته اجرایی این طرح می گوید:

 
سهند به عنوان یک شهر جدید مکان یابی و با اهداف خاصی ایجاد شده است. 

رشید وکیلی، با اشاره به اینکه شهرهاي جدید براي ساماندهی جمعیت روبه رشد کلانشهرها ایجاد شده است، می افزاید: این شهر نیز
جهت ایجاد اشتغال در نظام ساماندهی جمعیت روبه رشد کلانشهر تبریز، ارتقاي کیفیت زندگی شهروندان و بهبود شرایط زیست

 
محیطی شهر مکان یابی و در حال رشد و توسعه است. 

وي با تاکید بر ضرورت هماهنگی هاي بین بخشی، اظهار می کند: شهرداري شهر جدید سهند آماده همکاري در اجراي طرح هاي

 
مختلفی است که در جهت ارتقاي سطح ایمنی و زندگی شهروندان برنامه ریزي شده باشد. 

وکیلی، با بیان اینکه طرح جامعه ایمن و مروج سلامت نیز در راستاي ارتقاي سلامت شهر و شهروندان طراحی شده است، ادامه می
دهد: شهرداري در اجراي این طرح آماده همکاري بوده و دوشادوش سایر کمیته ها و دبیران علمی این طرح است تا به تحقق اهداف

 
این طرح کمک کند. 

 
شرکت عمران شهر جدید سهند طرح هاي مختلفی را براي تحقق طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند اجرا کرده است 

عضو هیات مدیره شرکت عمران شهر جدید سهند نیز با بیان اینکه طرح آزادراه تبریز - سهند نقش بسزایی در تحقق طرح جامعه
ایمن و مروج سلامت سهند ایفا می کند، می گوید: این طرح به طول 22 کیلومتر در حال اجرا بوده و به بیش از 95 درصد پیشرفت

 
فیزیکی رسیده است و به زودي به بهره برداري می رسد. 

فرهاد سعیدي، می افزاید: حدود 4 کیلومتر از این آزادراه در مسیر فاز 5 شهر جدید سهند واقع شده که از سوي این شرکت به صورت

 
مشارکتی احداث شده، آسفالت آن در حال اتمام، ایمن سازي آن در حال اجرا و اجراي روشنایی معابر آن در مرحله مناقصه است. 

وي اظهار می کند: بیش از 15 کیلومتر مسیر دوچرخه طی 2 سال گذشته در این شهر اجرا، 70 هکتار فضاي سبز شهري و پارك در
مجموعه هشت بهشت به بهره برداري رسیده و برنامه ریزي براي توسعه آن به 400 هکتار انجام شده، بیش از 80 هکتار پارك و
فضاي سبز شهري در مرحله طراحی و اجراست و بزرگترین مجموعه ورزشی استان و منطقه با 65 هزار مترمربع زیربنا از سوي این



 
شرکت با مشارکت بخش خصوصی در حال احداث است. 

عضو کمیته ایمنی و سلامت ساختمانی طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند می گوید: پیست اسب سواري و بزرگترین زمین
تنیس در مجموعه هشت بهشت در حال بهره برداري است و مدرنترین و بزرگترین کتابخانه استان بعد از کتابخانه تبریز در شهر

 
جدید سهند توسط این شرکت در زمینی به وسعت 2 هزار و 200 مترمربع در حال احداث است. 

سعیدي، احداث مدارس شهر جدید سهند به طوري که 4 مدرسه طی یکسال گذشته احداث و تحویل آموزش و پرورش شده است،
احداث مساجد با معماري خاص به عنوان شاخص معماري شهر، تکمیل ساختمان اورژانس شهر و برگزاري جشنواره هاي فرهنگی

 
مانند آدم برفی را از دیگر اقدامات این شرکت در راستاي تحقق طرح شهر سالم سهند اعلام می کند. 

 
جشنواره استانی « سهند داستانک» با موضوع شهر سالم در شهر جدید سهند برگزار می شود 

دبیر کمیته اطلاع رسانی و مستند سازي طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند نیز می گوید: امسال در راستاي تحقق طرح جامعه
ایمن و مروج سلامت سهند دو رویداد مهم فرهنگی در این شهر روي می دهد که یکی از آن ها برگزاري جشنواره استانی « سهند

 
داستانک» است که موضوعات آن به شهر سالم اختصاص می یابد. 

محمدعلی قلیزاده، با دعوت از علاقه مندان براي شرکت در این جشنواره، می افزاید: اولین کنسرت بالاي یک هزار و 500 نفري در
این شهر برگزار شده و شرکت عمران سهند براي تامین زیرساخت هاي لازم در این زمینه در حال بررسی احداث 2 مجتمع فرهنگی

 
در این شهر است. 

وي اظهار می کند: یکی از این مجتمع ها در فاز 4 شهر جدید سهند با سالنی به ظرفیت بیش از 700 نفري و یکی نیز در فاز 3 این

 
شهر با 2 سالن مجزا احداث می شود و هم اکنون نقشه هاي اجرایی آن ها در حال طراحی است. 

دبیر کمیته اطلاع رسانی و مستند سازي طرح جامعه ایمن و مروج سلامت سهند با اشاره به استقبال بالاي بیش از 500 تا 600 نفري
شهروندان این شهر در برنامه هاي فرهنگی و هنري، می گوید: بیشترین مراجعه کنندگان به کتابخانه هاي استان بعد از کتابخانه

 
مرکزي تبریز به کتابخانه سهند است و در این راستا دومین کتابخانه استاندارد استان در فاز 2 این شهر احداث خواهد شد. 

قلیزاده، ادامه می دهد: از سوي شرکت عمران سهند 2 باب سینما نیز در پروژه کمال شهر جدید سهند احداث می شود./ایرنا



چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟

منبع: 55 آنلاینشماره خبر:  227  |  تاریخ: 1399/08/03

محققان کشور در یک پژوهش که نتایج ارزشمندي را به همراه داشته است، به بررسی شاخص هاي توسعه انسانی در نقاط
مختلف کشور پرداخته اند و بار دیگر بر تبعیض هاي موجود بین استان ها بالأخص بین تهران با دیگر مناطق صحه گذارده

اند.

محققان کشور در یک پژوهش که نتایج ارزشمندي را به همراه داشته است، به بررسی شاخص هاي توسعه انسانی در نقاط

 
مختلف کشور پرداخته اند و بار دیگر بر تبعیض هاي موجود بین استان ها بالأخص بین تهران با دیگر مناطق صحه گذارده اند. 

سازمان ملل متحد در گزارش هاي مربوط به توسعه کشورها در
دهه 1990، بهبود کیفیت زندگی انسان ها را هدف اساسی
توسعه معرفی کرده و انسان را هم عامل توسعه و هم هدف نهایی
آن ذکر کرده است. توسعه انسانی از دیدگاه فلسفی به مفهوم
توجه و احترام به فردیت انسان است. دستیابی به زندگی بهتر،
ازیک طرف نیازمند مصرف بیشتر کالاها و خدمات و از طرف
دیگر ثمره رشد استعدادها و ظرفیت هاي انسانی است. لذا

 
گسترش ظرفیت هاي ذهنی از طریق آموزش در کنار درآمد، از عناصر اصلی توسعه انسانی به شمار می رود. 

بنا بر نظر متخصصان، توسعه انسانی، شالوده اصلی خود را از رویکردي تحت عنوان «قابلیت هاي سن» گرفته است که عبارت از
توانایی یک فرد براي داشتن انتخاب هاي مختلف براي دستیابی به سطح رفاه متناظر است. بر اساس این رویکرد، رشد اقتصادي می
تواند یکی از ابزارهاي دستیابی به زندگی بهتر باشد؛ ولی نمی تواند لزوماً به عنوان هدف در نظر گرفته شود. تفاوت رشد اقتصادي و
توسعه انسانی به این صورت است که رشد اقتصادي منحصراً بر گسترش یک انتخاب؛ یعنی درآمد است، درحالی که توسعه انسانی

 
شامل گسترش تمام انتخاب هاي انسانی مانند اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی است. 

با توجه به اهمیت روزافزون این مفهوم در جهان و لزوم توجه بیشتر به این حوزه در کشور ما، گروهی از محققان دانشگاه شهید
چمران اهواز، اقدام به انجام پژوهشی در این خصوص کرده اند که در آن، نسبت به برآورد شاخص توسعه انسانی استان هاي ایران و

 
بررسی تأثیر آن بر رشد اقتصادي اقدام شده است. 

در این تحقیق، ابتدا شاخص توسعه انسانی (بدون نفت) براي استان هاي ایران در سال هاي 1385، 1390 و 1395 با تکیه بر روش

 
جدید سازمان ملل محاسبه شده و سپس تأثیر این شاخص بر رشد اقتصادي با استفاده از داده هاي استانی بررسی شده است. 

طبق نتایج حاصله از این بررسی ها که بسیار قابل تأمل است، بیشترین شاخص توسعه انسانی استان ها در هر سه سال مورد بررسی،



براي استان تهران و کمترین آن براي استان سیستان و بلوچستان بوده است. بعد از سیستان و بلوچستان نیز استان هاي کردستان،

 
خراسان شمالی، کهگیلویه و بویراحمد و لرستان پایین ترین شاخص توسعه انسانی را در بین استان هاي کشور داشته اند. 

دیگر نتایج این تحقیق نشان می دهند که متوسط توسعه انسانی استان ها در کشور ما در فاصله 1385 الی 1390 رشدي معادل 3

 
درصد داشته است، ولی این رشد در فاصله سال هاي 1390 الی 1395 به نیم درصد کاهش یافته است! 

در خصوص این نتایج، سید مرتضی افقه، پژوهشگر دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز و همکارانش اظهار داشته اند: «بررسی
اجزاء شاخص توسعه انسانی نشان می دهد مهم ترین عامل کندي بهبود این شاخص، رشد منفی درآمد سرانه استان ها در فاصله

 
1385 الی 1395 است. در این فاصله درآمد سرانه استان ها به طور متوسط حدود 20 درصد کاهش یافته است». 

به گفته آن ها، «اما با دقت در یافته ها ملاحظه می شود که شاخص آموزش استان ها، نقطه قوت شاخص توسعه انسانی استان ها
است که نشان می دهد تحولات خوبی در سال هاي اخیر رخ داده است و وضعیت آموزش وپرورش در کشور از دوره 1385 تا 1395

 
همواره رو به بهبود بوده است». 

بر اساس یافته هاي این تحقیق و با توجه به این که در فاصله 1390 الی 1395 روند بهبودي توسعه انسانی نسبت به قبل از آن بسیار
اندك بوده است، افقه و همکارانش به لزوم توجه بیشتر برنامه ریزان کشور براي سرمایه گذاري در آموزش و بهداشت و سلامتی که

 
اجزاي اثرگذار شاخص توسعه اند، تأکید کرده اند. 

به اعتقاد آن ها، «همچنین براي بهبود شرایط زندگی ساکنین استان هایی که شاخص توسعه انسانی پایینی دارند و بنابراین دچار فقر
و محرومیت بیشتري هستند، این موضوع بایستی با حساسیت بیشتري پیگیري شود تا ضمن افزایش درآمد سرانه و اشتغال این
مناطق، شرایط براي کاهش فقر و محرومیت فراهم شود؛ اقداماتی که درنهایت می تواند نابرابري منطقه اي و بین استانی در کشور را

 
کاهش دهد». 

این یافته هاي ارزشمند که در قالب یک مقاله علمی پژوهشی در فصل نامه «اقتصاد مقداري» از انتشارات دانشگاه شهید چمران اهواز
به چاپ رسیده است، بار دیگر اهمیت رسیدگی بیشتر و نگاه یکسان به تمام مناطق این مرز و بوم را نشان می دهند و به خوبی یادآور

می شود که «ایران، فقط تهران نیست!».



250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/از لحاظ فرصت برابر

آموزش با چالش جدي روبه رو هستیم

منبع: ملیتشماره خبر:  228  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250 هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی
ندارند به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد.

به گزارش ملیت به نقل از تسنیم، غلامرضا کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش
در برنامه تلویزیونی پرسشگر با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد

 
عدالت بود و یکی از مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 

وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر



همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

 
چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و
سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات
جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر
کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با

 
کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره



 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد
دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.



اقتصاد مقاومتی چگونه اجرایی می شود؟

منبع: پول نیوزشماره خبر:  229  |  تاریخ: 1399/08/03

رهبر معظم انقلاب اسلامی در 29 بهمن 1392، سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی را که در مجمع تشخیص مصلحت نظام
تدوین شد، به روساي قواي سه گانه، دولت، مجلس و قضاییه ابلاغ و دستور داد که با زمان بندي مشخص آن را اجرا کنند و در نامه
اي به سران قوا، هدف از اقتصاد مقاومتی را «تأمین رشد پویا و بهبود شاخص هاي مقاومت اقتصادي و دستیابی به اهداف سند «چشم

 
انداز بیست ساله» و لازمه اجراي آن را «رویکردي جهادي، انعطاف پذیر، فرصت ساز، مولد، درون زا، پیشرو و برون گرا» دانست. 

به گزارش پول نیوز، راه حل هایی جهت اجرایی شدن اقتصاد

 
مقاومتی: 

1. با عنایت به رعایت پروتکلهاي کرونایی، آنرا به عنوان یک
معضل و یک بیماري ناقل پذیرفته و تمام دستورالعمل ها را

 
رعایت کنیم. 

2. بانک مرکزي مبادرت به تقویت پول ملی نماید و همانطور که
غالب مراجع در خصوص کاهش ارزش پول ملی به منظور جبران

 
کسري بودجه را خلاف شرع دانسته اند. 

3. نرخ بهره بانکی جهت سرمایه گذاري در بخش مسکن و
بخشهاي مختلف اقتصادي مخصوصا گسترش تولید، افزایش

 
صادرات وکاهش تورم و رکود، کاهش یابد. 

4. بجاي افزایش کالاي نهایی کشاورزي حمایت از بخش
کشاورزي به عنوان محور استقلال بیشتر شده و نهاده هاي
کشاورزي از قبیل بذر، کود و سم با قیمت کم در اختیار کشاورز

قرار گیرد تا بهاي تمام شده محصول کشاورزي کاهش یافته و نهایتا افزایش قیمت محصولات کشاورزي را شاهد نباشیم تا در این

 
راستا مجلس و دیگر نهادها ورود ننمایند. 

5. آبهاي سطحی و زیر سطح به صورت بهینه مدیریت شده و روش نوین بهره برداري همانند کشورهاي پیشرفته با سرمایه گذاري
دولت و یا با کمک بانک ها با تسهیلات کم بهره به کشاورزان، مخصوصا در استانهایی که بارندگی در آنها کم می باشد ونیز استفاده

 
کمتر از چاههاي آب جهت کشاورزي، 

6. با تجربیات به دست آمده در بخش کشاورزي در طی چندین سال، طرحهایی که قبل از کرونا در این بخش اجرا می شد و توسط

 
مراکز خدمات کشاورزي به عنوان پیشران همچنان ادامه داشته باشد 

 
7. استفاده بهینه از معادن در جهت تولیدات ترکیبی نهایی و عدم صادرات معادن به صورت خام 

8. استفاده بهینه از ذخایر دریاي عمان و خلیج فارس و دریاي خزر و عدم واگذاري این دریاها به کشورهاي دیگر جهت بهره برداري از

 
ذخایر دریایی(ماهیان و غیره) 

9. در زمان کرونا و تعطیلی تقریبا تمام مراکز تفریحی و توریستی و مراکز اقامتی برنامه هایی براي فعال شدن این مراکز اندیشیده



 
شود تا همه هتلها و مسافرخانه ها و رستورانها فعال کردند 

اقتصاد مقاومتی راه حل هاي ذیل علاوه بر راه حلهاي فوق، که با حمایت از کالاي ایرانی با گسترش تولیدات داخلی با تکیه بر دانش
فنی با کمک شرکت هاي دانش بنیان، با توجه به جنگ اقتصادي و نیز در داخل بر اثر سوء مدیریت در خصوص بانکداري، ارز، سکه و

 
بورس و منابع و مصارف درآمدي و فشارهاي زیادي که از نظر اقتصادي بر مردم وارد شده است، ارائه می گردد: 

 
1) مدیریت درست بر منابع و مصارف ارزي و بستن تمام راهها و درزها نشتی بانک مرکزي 

 
2( عدم هرگونه مصاحبه مسئولان در خصوص ارز و پول(هر مصاحبه شوك به بازار وارد می شود. 

 
3)استفاده موثر و مفید از اعتبارات موسسات مالی و پولی بین المللی که ایران عضو آنها است. 

 
4)دریافت و پرداختهاي صادراتی و وارداتی که به دلار صورت میگیرد تلاش گردد که به دیگر ارزها هم باشد 

 
5)پاسخگو بودن رئیس کل بانک مرکزي قبلی و فعلی در خصوص وضع به وجود آمده 

6)حذف ارز دانشجویی و بازگشت دانشجویان به داخل(اشتغال به تحصیل در داخل) امکانات تحصیل در همه رشته ها در ایران وجود
دارد، در بدو امر مسئولان فرزندانشان را از خارج فرا خوانده و در دانشگاههاي غیر انتفاعی و آزاد ثبت نام نمایند ( میلیونها دلار ارز

 
صرفه جویی می شود. 

7)ارزهایی که از طریق swift خارج شده و عواملی که از رانت استفاده کرده و ارز دریافت نموده اند و بعضی از اشخاص حقیقی و
حقوق وامهاي ارزي کلان(با بهره کم) از بانک ها دریافت کردند(به قوه قضاییه معرفی) و باید معادل ارزي(به همراسود به قیمت روز)

 
به خزانه برگردانند. 

8)کاهش سفرهاي خارجی همه مسئولان و وابستگانشان( با ارز دولتی یا ارز بازار دوم) و کاهش کارمندان سفارتخانه هاي ایران

 
وکاهش هزینه هاي جاري سفارتخانه هاي جمهوري اسلامی 

9)نظارت مستقیم بانک مرکزي در خروج ارز و سه قفله کردن بانک مرکزي، معرفی تمام کسانی که بیش از حد مجاز ارز از کشور
خارح کرده اند و همچنین بازگشت ارز حاصل از صادرات محصولات صنعتی، کشاورزي، معدنی و پتروشیمی توسط اشخاص حقیقی و

 
حقوقی و تحویل ارز به بانک مرکزي 

 
10)قطع یارانه هاي صادراتی تولید کنندگان با توجه به بازار دوم خرید و فروش ارز 

11)ممنوع شدن واردات تمام کالاهایی که مشابه آن در داخل تولید می شود اعم از صنعتی و کشاورزي و نیز ممنوع شدن واردات

 
تمام کالاهاي غیر ضرور(مثل دسته بیل، مژه، ناخن، ماشین هاي لوکس و غیره 

12)مطالبه بدهی بیش از1000 میلیارد دلاري غرامت جنگی از عراق و بدهی هاي صادرات برق و غیره در ازاي آن صادرات نفت عراق
حد اقل روزانه به مقدار 600هزار بشکه براي ایران و ارز حاصل از این صادرات بابت بدهی مستقیما به حساب ایران واریز گردد.(با

 
توجه به تحریم وکاهش صادرات نفت ایران) 

 
13)وزارت نفت بجاي فروش نفت خام مبادرت به تولید مشتقات نفتی نماید و صادرات را افزایش دهد. 

14)براي هماهنگ شدن نرخ محصولات کشاورزي و جلوگیري از صدور محصولات به کشورهاي همسایه قیمت محصولات کشاورزي با

 
قیمت ارز بازار دوم محاسبه و تضمینی از کشاورزان خریداري گردد. 

15)سفارتخانه ایران جاذبه هاي توریستی را با راه کارهاي مناسب به جهانیان معرفی و جذب توریست نمایند و همچنین تبلیغات

 
وسیع درجهت جذب سرمایه هاي ایرانیان مقیم خارج و نیز غیر ایرانی نمایند. 

 
16)بخش بازرگانی سفارتخانه ها فعال شده و کالاهاي ایرانی را به بازرگانان و تجار خارجی معرفی نمایند. 

17)کاهش مدیران وزارت نفت (نمایندگان ادوار) و نیز مدیرانی که در بخش صادرات در این وزارت خانه مشغول فعالیت هستند(با

 
کاهش صادرات) لزومی ندارد مدیران چند ده میلیونی در این وزارتخانه باشند. 

نویسنده: حمزه جلالی- تحلیل گر اقتصادي





بهره مندي روستاییان شهرستان ابرکوه از نعمت برق

منبع: خبرگزاري برق آبشماره خبر:  230  |  تاریخ: 1399/08/03

روستاهاي سهراب و روستاي دولت آباد اردي شهرستان ابرکوه از نعمت برق برخوردار شدند مدیرعامل شرکت توزیع نیروي
برق استان یزد از برق رسانی به دو روستاي سهراب و دولت آباد اردي شهرستان ابرکوه با اعتبار 6820 میلیون ریال خبر داد.

به گزارش دفتر روابط عمومی شرکت ، مهندس آرش نواب با اشاره به برق (...)

 
روستاهاي سهراب و روستاي دولت آباد اردي شهرستان ابرکوه از نعمت برق برخوردار شدند 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان یزد از برق رسانی به دو روستاي سهراب و دولت آباد اردي شهرستان ابرکوه با اعتبار 6820

 
میلیون ریال خبر داد. 

به گزارش دفتر روابط عمومی شرکت ، مهندس آرش نواب با اشاره به برق رسانی به دو روستاي سهراب و روستاي دولت آباد اردي 
شهرستان ابرکوه از محل عوارض برق ، افزود :براي برق رسانی به این دو روستا 510 متر شبکه فشار متوسط، 2100 متر شبکه فشار

 
ضعیف و دو دستگاه ترانسفورماتور به ظرفیت 100 کیلوولت آمپر نصب شده است. 

وي به جزییات پروژه روشنایی باند ورودي شهرستان ابرکوه  اشاره اي داشت و عنوان کرد :5000 متر شبکه فشار ضعیف روشنایی و

 
دو دستگاه ترانسفورماتور به ظرفیت 25 کیلوولت آمپر با مشارکت فرمانداري و بخشداري احداث و به بهره برداري رسید. 

این مسئول یادآور شد :  175 دستگاه چراغ 150 وات پربازده و 110 اصله پایه فلزي روشنایی با مجموع هزینه 13 هزار 500 میلیون

 
ریالی در طرح روشنایی باند ورودي شهرستان ابرکوه نصب شده است. 

وي با بیان اینکه 100 درصد روستاهاي ابرکوه از نعمت برق برخوردار هستند ، گفت : 94.8 درصد از چاه هاي کشاورزي شهرستان

 
یعنی 644 حلقه چاه کشاورزي از برق پایدار بهره می برند. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان یزد اضافه کرد : در حال حاضر تعداد کل روستاهاي استان 989 روستا است که از این

 
تعداد 938 روستا،  برق دار و در مجموع 99.7 درصد از خانوارهاي روستایی استان برق دار هستند. 

 
برقرسانی به 10 روستاي شهرستان خاتم 

 
مدیرعامل شرکت توزیع نیروي برق استان یزد از بهره برداري 10 پروژه برق رسانی به روستاهاي حوزه شهرستان خاتم خبر داد. 

به گزارش دفتر روابط عمومی، مهندس آرش نواب در خصوص بهره برداري 10 پروژه برق روستایی ، افزود : این روستاها شامل
 روستاهاي حسین آباد 24 یار ، خضرآباد، کریم آباد، مجیدآباد، محمدآباد ارجمندي، فتح آباد جنوبی،  امین آباد چلپایی ، قدمگاه ،

 
رضاآباد و  ابوالفضل  است. 



وي اضافه کرد : در مجموع 4310  متر شبکه فشارمتوسط ، 440 متر شبکه فشار ضعیف ، 12 دستگاه ترانسفورماتور در مجموع به

 
ظرفیت 650 کیلوولت آمپر با اعتبار 14 میلیارد و 908 میلیون ریال به بهره برداري رسیده است. 

این مسئول یادآور شد : بخش عمده اي از این پروژه ها در شهرستان مروست با اعتباري بالغ بر 10 میلیارد و 58 میلیون ریال افتتاح

 
شد که تاثیر بسزایی در رونق کشاورزي و مهاجرت معکوس روستاییان از شهرها به روستا خواهد داشت. 

وي درصد تلفات شهرستان را 5.4 و میزان خاموشی به ازاي هر مشترك را 84 دقیقه بیان کرد و گفت : 99.7 درصد از چاه هاي

 
کشاورزي منطقه از نعمت برق برخوردار و 99.5 درصد از روستاها به طور کامل از شبکه برق پایدار بهره مند هستند. 

این مسئول بعد از افتتاح این پروژه ها که شماري از مسئولین استانی وي را همراهی می کردند، با حضور در فرمانداري شهرستان و
در آیین معارفه مهندس محسن مشهدي بافان به عنوان مدیربرق شهرستان ، افزود : 77.5 درصد مصرف برق شهرستان خاتم

 
کشاورزي است و نقش قابل توجه آنان در کاهش پیک بار مصرفی تابستان را نمی توان نادیده گرفت. 

وي با قدردانی از تلاش هاي مهندس علیرضا ابراهیمی ، مدیر سابق آن مجموعه ؛ از خاتم به قطب کشاورزي استان نام برد و گفت :
فعالیت هاي خوب و چشمگیر بهره برداران دو شهرستان هرات و مروست باعث شده تا در سال هاي اخیر باوجود پراکندگی شبکه ،

 
ضریب اطمینان شبکه ها افزایش چشمگیري یابد. 

 
رونمایی از طرح تکنولوژي ربات پرنده در برق استان یزد 

نماینده مردم یزد و اشکذر در مجلس شوراي اسلامی از طرح تکنولوژي ربات پرنده در بازدید و پایش شبکه هاي توزیع برق استان یزد

 
رونمایی کرد. 

به گزارش دفتر روابط عمومی شرکت توزیع نیروي برق استان یزد ، دکتر صالح جوکار ، نماینده مردم در مجلس در آیین رونمایی از
طرح تکنولوژي ربات پرنده در بازدید و پایش شبکه هاي توزیع برق با اشاره به اینکه استان یزد از برنامه ششم توسعه جلوتر است ،
افزود : در حوزه توزیع برق ؛ خدمات بسیارمطلوب و فراتر از انتظار به شهروندان ارائه می شود که نشان از تفکرمهندسی و توجه

 
مدیران این بخش به نیاز مردمی است. 

وي با ابراز نگرانی از اینکه در برخی مناطق شهرك هاي صنعتی ایجاد شده ، انرژي برق تامین شده اما سرمایه گذار وجود ندارد ،
ترغیب سرمایه گذاران براي رونق بخشیدن به تولید را مهم خواند و افزود : بهره گیري از ربات هاي پرنده ، از جمله فناوري هاي مهم
در حوزه نظامی است اما امروز متخصصان صنعت برق از این فناوري براي رفع آسیب دیدگی به خصوص در شرایط بحران می توانند

 
بهره زیادي ببرند. 

این مسئول تثبیت جایگاه و حفظ رتبه هاي نخست برق استان یزد در کاهش خاموشی و تلفات شبکه را با اهمیت دانست و

 
برخورداري 99.7 روستاها از نعمت برق و تامین برق چاه هاي کشاورزي براي رونق اشتغال در این بخش را قابل تقدیر برشمرد. 

مهندس آرش نواب ، مدیرعامل این شرکت نیز در سخنانی افزایش اثربخشی در هزینه ها و راندمان نیروهاي بهره برداري را از اهداف
بهره گیري از ربات پرنده برشمرد و گفت : افزایش تاب آوري شبکه هاي توزیع ف سرعت بخشیدن به بازدیدها ، آنالیز دقیق تر شبکه



هاي هوایی ، نگاه هوشمندانه به موضوع تعمیرات و نگهداري شبکه و استفاده ویژه در بحران ها از دیگر مزیت هاي بهره گیري از ربات

 
پرنده است. 

این مسئول با اشاره به وضعیت خاموشی هاي استان و اهداف چشم انداز براي رساندن خاموشی استان به 21 دقیقه در سال 1404 ،
رویت خطاهاي غیر قابل مشاهده از روي زمین بر روي ایزولاتورهاي شبکه  و استفاده از پهپاد در مناطق صعب العبور را از مزیت هاي
آن برشمرد و گفت : بازرسی حرارتی اتصالات مقره ها ، ترانسفورماتور و خطوط توزیع توسط دوربین ترموگرافی این ربات پرنده ،

 
تشخیص اتصالات سست و آنالیز خطوط را سهل می کند. 

 
17 روستاي استان یزد برق دار می شوند 

 
مدیر عامل شرکت توزیع نیروي برق استان یزد از برق رسانی به 17 روستاي دیگر استان در شش ماهه دوم سال جاري خبر داد. 

مهندس  آرش نواب در حاشیه افتتاحیه فاز چهارم پروژه روشنایی بلوار آیت االله میرغنی زاده روستاي مبارکه بافق، گفت: 99 درصد و

 
هفت دهم درصد از خانوار هاي روستایی استان یزد از نعمت برق برخوردار هستند. 

این مسئول افزود: در سال 98 حدود 16 روستاي استان برق دار شدند و از بودجه سال 99 تعداد 17 روستاي دیگر نیز از نعمت برق

 
برخوردار می شوند. 

مهندس نواب با اشاره به افتتاح فاز چهارم و نهایی پروژه روشنایی بلوار آیت االله میرغنی زاده روستاي مبارکه بافق، گفت: این پروژه با

 
پنج هزار و 200 متر شبکه برق زمینی و با اعتبار 12میلیارد و 368 میلیون ریال به بهره برداري رسید. 

او افزود: نصب دو عدد ترانسفورماتور 25 کاوا، نصب 143 عدد چراغ ال اي دي 80 وات و نصب 139 عدد پایه هشت وجهی 105

 
متري از عملیات اجرایی این پروژه است. 

مدیر عامل شرکت توزیع نیروي برق استان یزد ادامه داد: این پروژه با مشارکت چند جانبه شرکت توزیع برق استان یزد، سنگ آهن

 
مرکزي ایران بافق، فرمانداري، شهرداري و دهیاري مبارکه راه اندازي شده است. 

وي همچنین در حاشیه آیین تودیع و معارفه رییس جدید  مدیریت برق بافق، گفت: بیش از 705 هزار نفر در استان یزد و بیش از

 
30هزار نفر در شهرستان بافق مشترك برق هستند. 

او با بیان اینکه استان یزد در چند شاخص کشوري رتبه اول را داراست، افزود: میزان خاموشی کشور به ازاي هر مشترك در سال 600

 
دقیقه است، اما براي استان یزد به ازاي هر مشترك در سال 64 دقیقه است. 

مدیر عامل شرکت توزیع نیروي برق استان یزد با اشاره به جایگاه نخست یزد در کاهش تلفات شبکه هاي برق، تصریح کرد: درصد
تلفات شبکه هاي برق 6 و پنج صدم درصد است که عدد کشوري آن 9 و 9 دهم درصد است که در این شاخص نیز جایگاه اول را

 
داریم. 

مهندس نواب علاوه بر افتتاح پروژه روشنایی میرغنی زاده و معارفه مدیرجدید شهرستان بافق ، با کارکنان آن مجموعه دیدار کرد و



 
پیش از ترك بافق با حضور بر مزار مرحوم محمدرضافتوحی  ، یاد و خاطره این  پیشکسوت و ورزشکار صنعت برق را گرامی داشت. 

true



قوانین ما ضد ازدواج هستند/ ذهن بچه هاي ما پر از فرمول ریاضی و فیزیک و

شیمی است

منبع: خبرگزاري دفاع مقدسشماره خبر:  231  |  تاریخ: 1399/08/03

رویداد هاي مهم این روز در تقویم شمسی (3 آبان) - ولادت شهید صدیف اسماعیل پور (استان مازندران، شهرستان بابل،
روستاي معلم کلا) (1344 ه.ش) - آزادي تعدادي از زندانیان سیاسی در پی گسترش نهضت اسلامی مردم (1357 ه.ش) - عملیات
جاده ماهشهر به طور مشترك به فرماندهی ارتش (1359 ه.ش) - شهادت شهید خلبان نصراالله اصیل ادب (استان تهران، شهرستان
ورامین) (1359 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی پورسان (استان تهران، شهرستان ورامین) (1359 ه.ش) - شهادت شهید محمدعلی
رمضانیان (استان خوزستان، شهرستان اندیکا، روستاي جعفرآباد) (1359 ه.ش) - شهادت شهید نورمحمد رمضانی (استان خوزستان،
شهرستان دزفول، روستاي چغاسبز) (1359 ه.ش) - شهادت شهید رجب زالپولی (استان مازندران، شهرستان نوشهر) (1359 ه.ش) -
شهادت شهید اسحاق احمدي گالشی (استان مازندران، شهرستان سوادکوه شمالی) (1359 ه.ش) - شهادت شهید مهدي صفري
گرائیلی (استان مازندران، شهرستان نکا) (1359 ه.ش) - شهادت شهید بهمن آقابراري (استان مازندران، شهرستان تنکابن) (1359
ه.ش) - شهادت شهید مدد احمدي (استان مازندران، شهرستان ساري) (1359 ه.ش) - شهادت شهید حسین بخشیان فرح آبادي
(استان مازندران، شهرستان ساري) (1359 ه.ش) - شهادت شهید ارسلان ریحان صفت مرکیه (استان مازندران، شهرستان رامسر)
(1359 ه.ش) - شهادت شهید علی معظمی گودرزي (استان لرستان، شهرستان بروجرد) (1359 ه.ش) - شهادت شهید پرویز ساعی
مشفق (استان اصفهان، شهرستان اصفهان) (1359 ه.ش) - شهادت شهید علی همتی (استان مرکزي، شهرستان ساوه) (1359 ه.ش)
- شهادت شهید مرتضی احمدي (استان مرکزي، شهرستان اراك) (1361 ه.ش) - شهادت شهید محمد بوربور (استان تهران،
شهرستان ورامین) (1361 ه.ش) - شهادت شهید سیداکبر کوه پیکري (استان مازندران، شهرستان نکا) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
مهدي رحمانی خلیلی (استان مازندران، شهرستان بهشهر) (1362 ه.ش) - شهادت شهید فتح االله شاکري جویباري (استان مازندران،
شهرستان جویبار) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محسن بابائی (استان تهران، شهرستان شمیرانات) (1362 ه.ش) - شهادت شهید
عباس آران دشتی آرانی (استان اصفهان، شهرستان آران و بیدگل) (1362 ه.ش) - شهادت شهید محمدجعفر رنجبر (استان مرکزي،
شهرستان ساوه) (1363 ه.ش) - شهادت شهید صفدرقلی انگورج تقوي (استان مازندران، شهرستان چالوس) (1364 ه.ش) - شهادت
شهید دوست علی برومند (استان مازندران، شهرستان قائمشهر) (1364 ه.ش) - شهادت شهید منصور پنجه فولادي (استان خراسان
رضوي، شهرستان مشهد) (1366 ه.ش) - شهادت شهید پژمان شاهوند (استان خوزستان، شهرستان اندیمشک) (1392 ه.ش) -
شهادت شهید محمد صادقی نژاد (استان خراسان رضوي، شهرستان قوچان، روستاي شهر کهنه) (1392 ه.ش) - شهادت شهید احمد
لنگري (استان خراسان شمالی، شهرستان بجنورد، روستاي لنگر) (1392 ه.ش) - شهادت شهید امید پارداد (استان خراسان رضوي،
شهرستان مشهد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید حامد عبدالهی شورچه (رضا فراتی) (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد)
(1392 ه.ش) - شهادت شهید حمید لزگی (استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید محمد قرائی
(استان خراسان رضوي، شهرستان مشهد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید امین ابارشی (استان خراسان رضوي، شهرستان سبزوار)
(1392 ه.ش) - شهادت شهید سعید فسنقري (استان خراسان رضوي، شهرستان سبزوار، روستاي فسنقر) (1392 ه.ش) - شهادت
شهید مهدي عارفی (استان خراسان رضوي، روستاي کندر) (1392 ه.ش) - شهادت شهید مهدي زبردست (استان خراسان رضوي،
شهرستان تربت حیدریه، روستاي عبدآباد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید مسعود معصومی اکبرآبادي (استان خراسان رضوي،
شهرستان رشتخوار، روستاي اکبرآباد) (1392 ه.ش) - شهادت شهید محمد سلیمانی (استان خراسان رضوي، شهرستان نیشابور،
روستاي سلیمانی) (1392 ه.ش) - شهادت شهید سیدعلی سیادت (استان خراسان جنوبی، شهرستان بیرجند، روستاي اسطرخ)
(1392 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم خان علی یوسفی (لشکر فاطمیون) (1394 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم سردار مقدم



(لشکر فاطمیون) (1394 ه.ش) - شهادت شهید مدافع حرم جبار عراقی (استان خوزستان، شهرستان کارون، کوت عبداالله) (1394

 
ه.ش) - شهادت شهید فرشید چیت بندي (استان سیستان و بلوچستان، شهرستان زهک) (1398 ه.ش) 

 
فرهنگ و هنر >> فرهنگ و هنر 

 
امیرحسین بانکی پور: 

 
قوانین ما ضد ازدواج هستند/ ذهن بچه هاي ما پر از فرمول ریاضی و فیزیک و شیمی است 

عضو هیئت علمی دانشگاه اصفهان با اشاره به اینکه قوانین ما ضد ازدواج است، گفت: استراتژي غلطی که در حاکمیت داشتیم این بود

 
که سن ازدواج باید در جوانان بالا برود. 

 
کد خبر: 423134 

 
 24October 2020 - 08:52 - 1399 تاریخ انتشار: 03 آبان

به گزارش گروه فرهنگ و هنر دفاع پرس، «امیرحسین بانکی
پور» در برنامه «بدون توقف» در پاسخ به این سؤال که حاکمیت
نسبت به روابط دختر و پسر چقدر مسؤلیت دارد»، اظهار داشت:
ما بیشتر در حد شعارها باقی ماندیم، ولی یک راهکار مشخصی
باید داشته باشیم، نظام آموزشی ما در یک فضاي علمی بدون
مهارت جلو می رود، الان موج سوم دانشگاه ها، دانشگاه هاي
مهارت محور است، اما ما فقط مدرك گرایی را در جوان ها بالا

بردیم که همین باعث می شود ازدواج شان به تأخیر افتاده و نیازشان را با ارتباط جبران کنند. ما اول باید یک استراتژي درستی

 
نسبت به جوان هاي مان داشته باشیم، چون استراتژي غلطی که در حاکمیت داشتیم این بود که سن ازدواج باید در جوانان بالا برود. 

وي تأکید کرد: من این را محکم می گویم این در حاکمیت بود، تا 20 سال پیش کل برنامه ریزي ها در راستاي بالا بردن سن ازدواج
بود، لذا دوره هاي آموزشی طولانی تر را بیشتر دوست داشتند تا جوان دیرتر ازدواج کند، بنده زمان مرحوم آقاي رفسنجانی در کمیته
آموزش و پروش شوراي انقلاب فرهنگی بودم معاون برنامه ریزي آقاي رفسنجانی یک نامه با ایشان نوشت و اعلام کرد که آقا این نظام
متوسطه آن زمان که تازه پیش دانشگاهی وارد آن شده بود، خلاف اهداف توسعه است، آقاي رفسنجانی نامه را به شوراي عالی انقلاب
فرهنگی ارجاع داد و آمد به کمیته ما، ما معاون برنامه و بودجه را خواستیم، به کارشناس شان گفتیم اینکه ما یک سال از آموزش و
پرورش کم کردیم که خوب است، شما که همیشه از بودجه آموزش و پرورش می نالیدین اینکه یک سال زودتر دیپلم بگیرند که بهتر
است گفت ضربه اي که به ما زدید بیشتر از این حرف هاست، وقتی یک سال زودتر دیپلم بگیرند، یک سال زودتر سربازي می روند و

 
ازدواج می کنند و این مغایر با اهداف توسعه است. 

این استاد دانشگاه با اشاره به اینکه آنها با این برنامه جلو رفتند، اظهار کرد: خوب وقتی سن ازدواج بالا برود جوان مجبور می شود وارد
فضاي ارتباط شود، همین آقایانی که این بلا را سر جوانان آوردند در دوره اي که دو میلیون و 100 هزار دختر بالاي 30 سال ازدواج
نکرده داریم شعار می دهند مواظب ازدواج کودکان باشیم، ما الان مشکل مان ازدواج کودکان است یا ازدواج این دو میلیون و 100
هزار نفر، چرا آدرس غلط می دهید این آقایان الان هم خجالت نمی کشند، وقتی ازدواج را سخت می کنند و سن ازدواج را بالا می



برند خوب طبیعی است که این رابطه ها پیش بیاید. حق طبیعی هر جوانی است که در سنی که نیاز دارد بتواند ازدواج کند، چرا می
ترسیم این حرف ها را بزنیم، چطور رابطه با جنس مقابل را می پذیریم اما ازدواج خلاف روشنفکري است، مسیر ارتباط را باز می
کنیم مسیر ازدواج را می بندیم، اگر می خواهیم جوان در وقت نیازش ازدواج کند باید به هنرستان ها بیشتر بپردازیم، باید مدرك
گرایی را کم کنیم، مهارت آموزي را در دانشگاه ها تقویت کنیم، شرایط ازدواج یک دانشجوي متأهل را فراهم کنیم، محدودیت هاي

 
قانونی یک دانشجوي متأهل نباید مثل یک دانشجوي مجرد باشد. 

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس یازدهم یادآور شد: اما براي ما این جور نیست، قوانین ما ضد ازدواج است، بروید جزء جزء قوانین را
نگاه کنید، آن زمانی که داشتند روي کنترل جمعیت کار می کردند حساب شده مسیر جامعه را به سمتی بردند که ازدواج دیرتر
صورت بگیرد، بعد هم فریاد می زنند که چرا دختر و پسرها رابطه دارند، چرا فساد جامعه را گرفته، خوب طبیعی است که وقتی راه
حلال را ببندید راه حرام باز شود. باید شرایط ازدواج را آسان کنیم، از هیچ کسی نترسیم، ما باید ازدواج 20 ساله ها را الگو کنیم،
شعار ازدواج 20 ساله ها یک شعار واقعی است که ما باید بدهیم، منتهی کسی که ازدواج می کند باید به بلوغ عقلی و اجتماعی هم

 
برسد، بلوغ جنسی کافی نیست، باید نظام تربیتی مدارس ما در جهت آموزش مهارت هاي زندگی باشد. 

بانکی پور در پاسخ به این مطلب که «نظام آموزشی با اولویت دادن به رشته هاي کار و دانش و فنی، حرفه اي می تواند متخصصانی
پرورش دهد که آماده تشکیل خانواده اند» عنوان کرد: مسائل اجتماعی شبکه اي با هم مرتبطند، وقتی که جوان شغل داشته و سرش
شلوغ باشد دیگر سراغ ارتباط نمی رود، در واقع یکی از راه هاي شکستن ارتباط همین است که سرش را شلوغ کند ولی جوان ما که
صبح تا شب بیکار نشسته در این ارتباط سُر می خورد. با کاهش سن ازدواج مشکل اشتغال را هم حل می کنیم، چون جوانان
مسؤلیت پذیرتر می شوند. مشکل اشتغال این است که سن مناسب ورود به اشتغال مان بالا رفته وقتی شما در 25 سالگی می خواهی
وارد بازار کار شوي توقعت بالاست، هر شغلی را درشأن خودت نمی دانی، کار هم بلد نیستی، کدام صاحبکاري جرأت دارد تو را به کار
بگیرد، اما اگر نوجوان 16 ساله بخواهد کار کند، هم توقعی ندارد و هم حاضر است با حقوق کم کار کند تا کار یاد بگیرد، اگر سرش
هم داد بکشند ناراحت نمی شود و بدنش هم به کار کردن عادت کرده و شکل می گیرد، جوانی که قرار باشد 20 ساله ازدواج کند از

 
17 سالگی خانواده به کار درگیرش می کنند. 

وي با اشاره به اینکه نظام تربیتی ما باید به سمتی برود که بلوغ عقلی و اجتماعی جوانان را بالا ببرد، تصریح کرد: الان ذهن بچه هاي
ما پر از فرمول ریاضی و فیزیک و شیمی است، اما مهارت حل مشکل ندارند، در این نظام آموزشی یک نیمکره مغزي بیشتر فعال
نیست، جوان در20 سالگی که هیچ در 28 سالگی هم بلد نیست زندگی کند، چون یادش ندادیم باید یکی از برنامه هاي آموزش و
پرورش از اول ابتدایی آموزش مهارت هاي زندگی باشد، نه اینکه درس مدیریت خانواده را در سال دوازدهم بگذاریم که بچه ها کنکور

 
دارند و اصلا لاي کتاب را باز نمی کنند. 

این کارشناس مسائل خانواده در پایان در پاسخ به این سؤال که «کسی که درگیري عاطفی پیدا کرده الان باید چکار کند» گفت: در
درجه اول باید افراد امین خانواده را در جریان بگذارد، بعد یک مشاور با تجربه پیدا کند، اگر مشکلی هم پیش آمده در هر مرحله بیدار
شود بهتر از فرداست، پس تا دیر نشده یک مشاور خبره پیدا کند تا او تشخیص دهد طرف مقابلش فرد شایسته اي هست یا نیست،
این شایستگی را خود فرد نمی تواند تشخیص دهد چون عقل و احساسش درگیر است، قطعا نمی شود یک شبه عشقی که مدت
هاست در وجود شماست از بین برود، لذا شرایط سختی دارید، آن مشاور بررسی می کند که رسیدن شما هزینه کمتري دارد یا
جدایی تان، گاهی مشاور به این نتیجه می رسد باید به هم برسید، او اول از نظر بینشی ذهن شما را قوي می کند، بعد نسبت به آثار
و عواقب این مسئله شما را آگاه می کند، شما هم باید از نظر عاطفی خودتان را غنی کنید خیلی اوقات دلیل وابستگی ضعف هاي
عاطفی است که باید جایگزین هاي عاطفی قوي پیدا کرد، از نظر رفتاري نیز باید هر رابطه دیداري و شنیداري را قطع کرده و سود و

 
زیان هاي فرد و رابطه را براي خودتان بررسی کنید. 
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1700 تن کدو آجیلی از اقلید راهی بازار می شود

منبع: تابناكشماره خبر:  232  |  تاریخ: 1399/08/03

 
1700 تن کدو آجیلی از اقلید راهی بازار می شود 

سید علی آقا میرطالبی با اشاره به برداشت مکانیزه این محصول اظهار کرد: پیش بینی می شود بیش از 1700 تن بذر کدو در

 
شهرستان تولید و روانه بازار هاي مصرف شود. 

تابناك فارس به نقل از صدا و سیما: مدیر جهاد کشاورزي شهرستان اقلید گفت: برداشت بذر کدو آجیلی از 1700 هکتار از مزارع

 
شهرستان آغاز شده است. 

سید علی آقا میرطالبی با اشاره به برداشت مکانیزه این محصول اظهار کرد: پیش بینی می شود بیش از 1700 تن بذر کدو در

 
شهرستان تولید و روانه بازار هاي مصرف شود. 

وي افزود: این محصول با ایجاد اشتغال به صورت فصلی براي کارگران در فصل کاشت و برداشت می تواند در ایجاد اشتغال منطقه

 
نقش داشته باشد. 

به گفته مدیر جهاد کشاورزي شهرستان اقلید، ورود دستگاه هاي مکانیزه به شهرستان، قیمت بالاي محصول، مصرف پایین آب،
ریسک پائین تولید با توجه به تولید خشکبار، شرایط آب و هواي مناسب از جمله دلایلی است که باعث گرایش کشاورزان به کشت

این محصول شده است.



عدم دسترسی 220 هزار دانش آموز تبعه خارجی به «شاد»

منبع: ایمناشماره خبر:  233  |  تاریخ: 1399/08/03

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش
آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی

درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند.

 
عدم دسترسی 220 هزار دانش آموز تبعه خارجی به «شاد» 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل گفت: 500
هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت پوشش آموزش
هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر
device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی درخواست

 
کردیم که بخشی را تهیه کنند. 

به گزارش ایمنا، غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش
در امور بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج
از کشور در برنامه پرسشگر با موضوع «عدالت آموزشی در
تعطیلی مدارس»، اظهار کرد: دستیابی به عدالت بسیار سخت

 
است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می کنند. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم
اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم
التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در

 
دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6
تا 17 سال هستند. روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی

 
رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلاً در یک فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 66



درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه
نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

 
هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقاً بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، بخشی

 
جبران شود چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده
است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20 هزار تا 24
هزار دانش آموز دارد یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

وي با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و
غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش دهد. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان
معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالیست که 62 درصد
مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات

 
محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، چهار مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 



وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگر کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست. 

به گزارش فارس، وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم
که همه تحت پوشش آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي
بین المللی درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم

شده است.



250 هزار دانش آموز اتباع از شبکه شاد جاماندند/از لحاظ فرصت برابر

آموزش با چالش جدي روبه رو هستیم

منبع: تسنیمشماره خبر:  234  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 250 هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد دسترسی
ندارند به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره کرد.

رئیس مرکز امور بین الملل وزارت آموزش و پرورش با
اشاره به اینکه 250 هزار دانش آموز اتباع به شبکه شاد
دسترسی ندارند به چالش عدالت آموزشی در کشور اشاره

 
کرد. - اخبار اجتماعی - 

به گزارش خبرنگار اجتماعی خبرگزاري تسنیم، غلامرضا
کریمی رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از
کشور وزارت آموزش و پرورش در برنامه تلویزیونی پرسشگر
با موضوع عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس اظهار کرد: در
طول تاریخ بزرگترین چالش جوامع ایجاد عدالت بود و یکی

 
از مسئله سازترین موضوعات در دستور کار بشر ایجاد عدالت است و دستیابی به عدالت بسیار دشوار است. 

وي افزود: عدالت آموزشی یعنی فرصت برابر در اختیار همه قرار بگیرد در بحث عدالت آموزشی دو نکته مهم است، نخست عدالت
ساختاري و کالبدي است تا همه بتوانند وارد مدرسه شوند و دوم عدالت آموزشی محتوایی است تا فرصت مناسب فراهم کنیم که در

 
این بخش با چالش مواجه هستیم هم اکنون 264 میلیون دانش آموز در سن 6 تا 17 سال از رفتن به مدرسه محروم هستند. 

 
جدیدترین خبرها و تحلیل هاي ایران و جهان را در کانال تلگرامی تسنیم بخوانید. (کلیک کنید) 

 
54 درصد دانش آموزان جهان به دوره متوسطه نمی رسند 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه 17 افرادي که وارد دوره ابتدایی می
شوند به پایان این دوره نمی رسند و 54 درصد به دوره متوسطه نمی رسند، گفت: یعنی نیمی از افرادي که در دوره ابتدایی وارد

 
مدرسه می شوند دیپلم نمی گیرند. 

کریمی ادامه داد: به لحاظ کالبدي و ساختاري و محتوایی براي دستیابی به آموزش با مشکل مواجه هستیم یکی از مصادیق جابجایی
در بین طبقات اجتماعی بحث آموزش است یعنی فردي از طبقه پایین به طبقات بالاي جامعه می رسد، تحرك اجتماعی از طریق

 
سواد و آموزش انجام می شود. 

 
66 درصد کشورهاي دنیا فرصت آموزشی برابر فراهم می کنند 



وي درباره عدالت جنسیتی متذکر شد: پرچالش ترین بحث در عدالت آموزشی موضوع عدالت جنسیتی است. دو نظر در این زمینه
وجود دارد نخست بین جنسیت تفاوت وجود دارد و جنس دختر و پسر به لحاظ خصوصیات فیزیولوژي متفاوت هستند، جنسیت
بستگی به فرهنگ دارد و فرهنگ نحوه نگاه به جنسیت را مشخص می کند مثلا در یک جامعه می گویند دختر نباید درس بخواند.
66 درصد کشورهاي دنیا، شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کنند و در بسیاري از کشورها حتی کشورهاي اسلامی

 
مانند افغانستان یا در آفریقا یا حتی برخی مناطق ایران می گویند دخترها نباید به مدرسه بروند. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش عنوان کرد: عدالت آموزشی جنسیتی یعنی فرصت برابر
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش. به لحاظ شاخص هاي کالبدي در ایران عدالت جنسیتی نمره 18 می گیرد و
تفاوت مشهودي بین دختران و پسران براي ثبت نام در مدارس وجود ندارد و در برخی موارد مانند دوره متوسطه و کنکور دختران
جلوتر هستند چون برخی پسران به سراغ بازار کار می روند اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم یعنی وجود کلیشه هاي

 
جنسیتی و این تفکر که پسران امکان موفقیت بیشتري دارند و این موارد جامعه شناختی بوده و در اختیار دولت ها نیست. 

 
تفاوت عدالت جنسیتی در سند تحول و 2030 

کریمی درباره تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول و سند 2030 عنوان کرد: سند تحول مبتنی بر دین اسلام و 2030
مبتنی بر مبناي عرف و تجربه بشر است. ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که تفاوت بین زن و مرد را نشان دهد حتی
تفاوت مثبت مثلاً براي حجاب و عفاف برنامه داریم در حالی که سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت بین زن و مرد تبعیض است. در
سند تحول تفاوت هاي ذاتی و نه شأن و منزلت براي برنامه ریزي آموزشی لحاظ می شود تا بتوان عقب ماندگی هاي تاریخی که
نسبت به دختران وجود دارد را جبران کرد یعنی در حوزه بهداشت، آموزش، کارآفرینی و اقتصادي مشکلاتی براي دختران وجود دارد
و در حوزه بهداشت در مناطق محروم به برخی مسائل مربوط به دختران دسترسی ندارند و در این قالب دولت امتیازات ویژه براي این

 
کار در نظر می گیرد. 

وي درباره شرایط سایر کشورها در بحث عدالت عنوان کرد: برخی کشورها در سیاست گذاري به گونه اي عمل کردند که تعداد
بیشتري از افراد تحت پوشش قرار بگیرند ما جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون وقتی انقلاب شد
تلاش کردیم مدرسه را در نزدیک ترین محل سکونت افراد ایجاد کنیم و 116 هزار مدرسه که دولت اداره می کند توان را براي ارائه
آموزش هاي با کیفیت کم رنگ کرده است در کشورهاي مختلف مدارسی با 24 هزار دانش آموز داریم اما در کشور ما حداکثر تعداد

 
دانش آموزان یک مدرسه 1500 نفر است نوع نگاهی که از ابتدا بر این قضیه حاکم بود عدالت جویانه صرف بود. 

 
در تامین فرصت هاي برابر آموزش حال خوبی نداریم 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش تصریح کرد: ایران در منطقه خاورمیانه جزو کشورهاي
رده بالا است که به لحاظ سطح پوشش وضعیتمان خوب است و توجه به آموزش خوب بوده اما به لحاظ فرصت هاي برابر آموزشی
دچار چالش هاي جدي هستیم چون در یک طرف مدارسی را داریم که هزینه هاي بالا براي آموزش انجام می دهند و در یک طرف

 
مدارس دولتی را داریم که با روند کاهشی بودجه مواجه هستند. 

 
چرا مدارس سمپاد نافی عدالت آموزشی است؟ 

 
زنگ خطر "عدالت آموزشی"؛ سهم کمتر دانش آموزان خانواده هاي محروم از سبد آموزش کشور+ جداول 



 
ما و مسئله ي عدالت آموزشی/ خطر سرمایه داري از آنچه تصور می کنید به شما نزدیک تر است! 

 
چالش مدارس دولتی با مدارس سمپاد و غیر دولتی 

وي افزود: 12.2 درصد دانش آموزان در مدارس غیر دولتی درس می خوانند و چالش از آنجا شروع شد که در مدارس غیردولتی و
سمپاد آموزش با کیفیت تري ارائه و فرصت هاي یادگیري براي دانش آموزان بیشتر فراهم شد این به منزله آن نیست نگاه مساوات
جویانه داشته باشیم و کیفیت آموزشی این مدارس را پایین بیاوریم بلکه دولت باید بر روي مدارس دولتی متمرکز شود. رتبه هاي برتر
کنکور در اختیار مدارس خاص قرار گرفتند و چالش این است که بودجه مدارس دولتی کاهش یافته، امکان فراهم کردن معلم با

 
کیفیت نیست و تراکم دانش آموزان در کلاس درس افزایش یافته است. 

کریمی ادامه داد: هم اکنون تراکم استاندارد دانش آموز در کلاس درس 20 تا 22 نفر است اما 62 درصد مدارس کشور تراکم دانش
آموزان آنها بالاي 26 نفر است. آموزش و پرورش باید چه کار کند، وقتی بودجه و امکانات محدود است و در کلاس 40 یا 46 نفره

 
طبیعی است که کیفیت آموزش پایین می آید. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش خاطرنشان کرد: ایران به لحاظ عدالت جنسیتی و عدالت

 
آموزشی در رده بالاي منطقه خاورمیانه قرار دارد. 

 
نیمی از دانش آموزان اتباع به شبکه شاد دسترسی ندارند 

وي در پاسخ به این پرسش که این موضوع را بر چه اساسی اعلام می کنید آن هم وقتی 3.5 میلیون دانش آموز به شبکه شاد
دسترسی ندارند، گفت: 4 مدل براي آموزش وجود دارد، آموزش تلویزیونی، بسته هاي آموزشی، آموزش حضوري در مناطق روستایی و

 
کم جمعیت و 3.5 میلیون دانش آموز به آموزش دسترسی دارند و هیچ دانش آموزي کاملا از گردونه آموزش خارج نشده است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور وزارت آموزش و پرورش در واکنش به افزایش بودجه وزارتخانه تصریح کرد:
بودجه آموزش و پرورش 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش پیدا کند چالش ها حل نمی شود البته بحث تامین معلم با کیفیت و
کاهش تراکم دانش آموز در کلاس هاي درس افزایش بودجه حل می شود اما بحث مشارکت مهم است در تمام نظامهاي آموزشی با
کیفیت در دنیا مشارکت فعال در امور مدرسه وجود دارد. بخش زیادي از جامعه می گویند وقتی دانش آموز را به مدرسه فرستادیم

 
دیگر کاري با آن نداریم اما اولیا باید در امور مدرسه مشارکت داشته باشند و این صرفاً بحث پول نیست. 

وي درباره دسترسی دانش آموزان اتباع خارجی به شبکه شاد گفت: از 500 هزار دانش آموز اتباع خارجی 250 هزار نفر ابزار لازم
براي اتصال به شاد را ندارند و از سازمان هاي بین المللی درخواست کمک کردیم که 30 هزار موبایل توسط کمیساریاي عالی

پناهندگان سازمان ملل در حال تامین است.



264 میلیون کودك 6 تا 17 سال در دنیا از تحصیل محرومند

منبع: مشرقشماره خبر:  235  |  تاریخ: 1399/08/03

 
- سیاست 

 
264 میلیون کودك 6 تا 17 سال در دنیا از تحصیل محرومند 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل گفت: در حال حاضر
264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم در دنیا، امکان رفتن به مدرسه را
ندادند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و 54 درصد، دوره

 
متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

به گزارش مشرق، غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور
بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور در برنامه
پرسشگر با موضوع «عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس»، اظهار کرد:

 
دستیابی به عدالت بسیار سخت است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می کنند. 

بیشتر بخوانید: دانش آموزان مناطق محروم قربانیان کم کاري دولتی ها وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است
که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به
گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش

 
محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6
تا 17 سال هستند. روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی

 
رسند و 54 درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

بیشتر بخوانید: روزگار نا«شاد» دانش آموزان بلوچستان +عکس وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی،

 
چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلا در یک فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 66
درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 



بیشتر بخوانید: بلاتکلیفی از کودکستان تا دبستان؛ متولی آموزش وپرورش کودکان کیست؟ وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص
هاي کالبدي 18 از 20 است چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه نیست. در کنکور هم می بینید که حتی
حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه

 
هاي جنسیتی وجود دارد. 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، بخشی

 
جبران شود چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

بیشتر بخوانید: اما و اگرهاي حضور ایمن دانش آموزان در مدارس +جزئیات وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي
دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب، مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116
هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه
1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20 هزار تا 24 هزار دانش آموز دارد یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز
داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر

 
می شود. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

وي با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و
غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش دهد. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان
معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالیست که 62 درصد
مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات

 
محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

بیشتر بخوانید: آیا وزارت ارتباطات سرِ کیسه اینترنت شاد را شُل کرده است؟ کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد:
در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در
مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه

 
آموزش خارج نمی شوند. 



وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگه کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست. 

وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت
پوشش آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی

 
درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

منبع: فارس



انتخابات آمریکا و بورس ایران / شماره 2 نشریه دانشجویی «مدیرانه» منتشر

شد

منبع: دانشجوشماره خبر:  236  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به همت انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده مدیریت دانشگاه تهران،
دومین شماره نشریه دانشجویی «مدیرانه» منتشر شد. در این شماره از نشریه دانشجویی «مدیرانه» با توجه به افت و رکود

هاي طولانی و صعودهاي نامنظم در بازار بورس کشور و نزدیکی انتخابات آمریکا و ...

به گزارش خبرنگار دانشگاه خبرگزاري دانشجو، به همت انجمن اسلامی دانشجویان مستقل دانشکده مدیریت دانشگاه تهران،

 
دومین شماره نشریه دانشجویی «مدیرانه» منتشر شد. 

در این شماره از نشریه دانشجویی «مدیرانه» با توجه به افت و رکود هاي طولانی و صعودهاي نامنظم در بازار بورس کشور و نزدیکی
انتخابات آمریکا و تاثیر گذاري آن بر قیمت دلار، وضعیت بازار اقتصادي ایران که تحت تاثیر ارز قرار دارد بررسی شده است. در
خصوص این موضوع، بر مفاهیمی چون ارز دیجیتال و بیتکویین، ارز فیات و ماهیت بازار بورس و تحلیل آن در بازار جهانی، مروري
شده است. معرفی کتاب در حوزه کارآفرینی، مفاهیم بنیادین مدیریت دولتی و روانشناسی کار، از جمله دیگر مطالب مهم این نشریه

 
دانشجویی است. 

 
براي مشاهده این نشریه اینجا را کلیک کنید. 





بزرگترین طرح گردشگري و آبزي پروري استان اردبیل در خلخال اجرا می

شود

منبع: ایرناشماره خبر:  237  |  تاریخ: 1399/08/03

اردبیل - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی ، صنایع دستی و گردشگري استان اردبیل گفت: بزرگترین طرح گردشگري و تولید
آبزیان در منطقه نمونه گردشگري اندبیل خلخال با سرمایه گذاري بخش خصوصی در حال اجرا است.

اردبیل - ایرنا - مدیرکل میراث فرهنگی ، صنایع دستی و
گردشگري استان اردبیل گفت: بزرگترین طرح گردشگري
و تولید آبزیان در منطقه نمونه گردشگري اندبیل خلخال با

 
سرمایه گذاري بخش خصوصی در حال اجرا است. 

به گزارش ایرنا ، نادر فلاحی روز شنبه در بازدید از عملیات
اجرایی پروژه مشترك گردشگري و آبزي پروري تفرجگاه
اندبیل خلخال افزود: اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگري
و صنایع دستی استان در سال جهش تولید از هر گونه
طرح هاي منجر به تولید و اشتغال استان بصورت جدي

 
حمایت می کند. 

او با اعلام حمایت از سرمایه گذاران در بخش گردشگري استان اردبیل و تلاش براي دستیابی به اهداف شعار امسال جهش تولید و
رونق اشتغال در بخش گردشگري استان اردبیل گفت: هر سرمایه گذاري که تمایل به احداث هتل هاي چهار و پنج ستاره و نیز پروژه

 
ها و مجتمع هاي شاخص گردشگري در استان داشته باشد، تسهیلات و اعتبارات ویژه در اختیار آنها قرار خواهد گرفت. 

وي بیان کرد: استان اردبیل بویژه منطقه خلخال در جنوب این استان قابلیت هاي بسیار بالایی در بخش گردشگري داشته و در زمینه
توسعه زیرساخت هاي در این حوزه اقدامات شاخصی انجام شده و نیازمند تبلیغ و معرفی بیشتر این اقدامات و زیرساخت ها در سطح
ملی و بین المللی است که انتظار می رود در این زمینه تشکل هاي گردشگري غیردولتی مردم نهاد همکاري و مشارکت لازم را داشته

 
باشند. 

فلاحی از برنامه ریزي براي تحقق شعار اردبیل 1400 بر قله گردشگري کشور خبر داد و گفت: در راستاي دستیابی اردبیل به سهم
خود در حوزه گردشگري هدف گذاري هاي اساسی انجام شده و برنامه هاي مختلفی در دست اجراست تا بتوانیم شاهد تحقق این

 
شعار در موعد مقرر باشیم. 

وي اظهارداشت: طرح مشترك گردشگري و آبزي پروري اندبیل خلخال شامل برگترین طرح تولید و پرورش ماهیان سردآبی و 2 طرح

 
بزرگ خدمات گردشگري است که با سرمایه گذاري بخش خصوصی در 2 فاز در مدت 2 سال اجرا می شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی استان اردبیل افزود: اداره میراث فرهنگی ، گردشگري و صنایع دستی خلخال



باید به عنوان متولی این طرح در کنار سایر دستگاه هاي اجرایی براي تسریع در امور اداري و عملیات اجرایی این پروژه و همچنین

 
رفع موانع با تمام توان تلاش کند. 

مجید جعفرزاده ، سرمایه گذار و مجري طرح گردشگري اندبیل نیز گفت: فاز اول این طرح شامل پروژه بزرگ آبزي پروري با پیش

 
بینی ایجاد دریاچه مصنوعی براي ماهیگیري با قلاب گردشگران و چند استخر پرورش و تکثیر ماهیان سردابی است. 

وي افزود: همچنین احداث اقامتگاه هاي موقت و دایم گردشگران ، فروشگاه صنایع دستی ، آلاچیق ، فضاي بازي کودکان ، محل
سوارکاري ، رستوران ، موزه ، آبشار مصنوعی ، فضاي سبز و سایر امکانات مورد نیاز گردشگران است که با 100 میلیارد ریال سرمایه

 
گذاري در زمینی به مساحت 6 هزار و 500 متر مربع با پیش بینی ایجاد 25 فرصت شغلی پایدار هم اکنون در حال اجرا است. 

او اظهارداشت: فاز دوم طرح گردشگري اندبیل نیز شامل احداث دهکده توریستی با تمام امکانات رفاهی موردنیاز گردشگران در سطح

 
15 هکتار زمین و با سرمایه گذاري 150 میلیارد ریال و ایجاد 50 شغل جدید در سال در آینده راه اندازي می شود. 

وي گفت: علاوه بر استفاده از مصالح بومی و سازگار با طبیعت منطقه براي احداث سازه هاي طرح از انرژي هاي موجود منطقه از

 
جمله انرژي آب ، باد و خورشید براي تامین انرژي مورد نیاز طرح استفاده خواهد شد. 

تفرجگاه و چشمه پرآب اندبیل در هفت کیلومتري خلخال و 6 کیلومتري روستاي هدف گردشگري اندبیل خلخال واقع شده و با

 
برخورداري از جنگل هاي درختان نادر قد کوتاه با گونه هاي مختلف از مناطق نمونه گردشگري استان اردبیل است. 

 
برچسب ها 

 
- گردشگري 

 
- خلخال 

- استان اردبیل



دستیابی به اشتغال پایدار در گرو توسعه مشاغل خانگی است

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  238  |  تاریخ: 1399/08/03

قزوین - رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین از اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان قزوین خبر داد و گفت: این
طرح می تواند منجر به توسعه و اشتغال پایدار در استان قزوین شود.

قزوین - رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین از اجراي
طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در استان قزوین خبر داد و
گفت: این طرح می تواند منجر به توسعه و اشتغال پایدار

 
در استان قزوین شود. 

فرشاد پیله چی رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین در
گفت وگو با خبرنگار مهر با بیان اینکه طرح ملی توسعه
مشاغل خانگی در ابتدا در نقاط کم برخوردار و مرزي
برگزار شد، اظهار کرد: پس از گذشت چند سال از اجراي
طرح ملی توسعه مشاغل خانگی، مردم استان هاي مختلف

 
از این طرح استقبال کرده اند. 

پیله چی با اشاره به اینکه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در قزوین از شهریور ماه سال 99 آغاز و تا شهریور سال آینده نیز ادامه
خواهد داشت، تصریح کرد: براي اجراي این طرح ملی در قزوین نزدیک به یک هزار و 500 نفر ظرفیت ثبت نام در نظر گرفته شده

 
است. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین عنوان کرد: این نهاد در نظر دارد تا افراد ذي صلاحی که در این طرح ثبت نام می کنند را به
رسته هاي مختلفی که ظرفیت و زیر ساخت آن در استان وجود دارد متصل کند به همین سبب تلاش جهاد دانشگاهی استان براي

 
تکمیل این زنجیره ارزش قرار گرفته است. 

وي با بیان اینکه هدف از اجراي این طرح اشتغالزایی براي جوانان استان خوانده می شود افزود: مردمی که در این طرح ثبت نام می

 
کنند می توانند در مدت کوتاهی وارد چرخه بازار کار شوند. 

پیله چی اظهار کرد: امروز که در شرایط اقتصادي نامطلوب قرار داریم و وضعیت اشتغال نیز سامان چندانی ندارد این طرح می تواند به

 
عنوان یک ناجی عمل کرده و موجب تحول در وضع فعلی اشتغال استان شود. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین با اشاره به اینکه پس از ثبت نام در این طرح، متقاضیان وارد مرحله مصاحبه شده و ارزیابی
دقیقی در خصوص شرایط و ویژگی هاي آنها صورت می گیرد، گفت: این افراد باید پتانسیل فعالیت در رسته هاي انتخابی که زیر

 
ساخت آن در استان فراهم شده را داشته باشند. 



وي با تأکید بر اینکه ثبت نام در این طرح تا هفتم آبان ماه ادامه خواهد داشت، خاطرنشان کرد: جهاد دانشگاهی استان پس بررسی
پتانسیل ها و ظرفیت هاي ثبتنام کنندگان و همچنین بعد از قرار گرفتن در رسته هاي مختلف آنها را به پیشران هایی که هم اکنون

 
در بازارکار حضور فعال دارند متصل می نماید. 

پیله چی با بیان اینکه ارتباط این نهاد با پیشران ها و کارآفرین ها ادامه خواهد داشت، عنوان کرد: از کارافرینان می خواهیم نیازهاي

 
افراد جدیدالورود را تصریح کرده تا دوره هایی که مد نظر پیشران ها است را آموزش ببینند. 

رئیس جهاد دانشگاهی استان قزوین گفت: پس از گذشت سه سال از آموزش دوره هایی که توسط پیشران ها در نظر گرفته شده این
افراد مشاوره شغلی رایگان دریافت کرده و در نهایت به عنوان کارآفرین و یا در قالب شرکت هاي تعاونی وارد چرخه بازار کار می

 
شوند. 

وي افزود: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به کارفرمایی وزارت کار و رفاه اجتماعی انجام می شود و اجراي این طرح از سال 95
برعهده جهاد دانشگاهی قرار گرفته است.



پیش بینی برداشت 24 هزار تن سیب زمینی از اراضی چالدران

منبع: ایسناشماره خبر:  239  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرجهاد کشاورزي چالدران گفت: کشاورزان شهرستان چالدران در سال زراعی جاري بیش از 24 هزار تن سیب زمینی
برداشت می کنند.

جلالی در گفت و گو با ایسنا با تاکید براینکه، برداشت
محصول سیب زمینی در چالدران شروع شده و به مدت
یک. ماه ادامه خواهد داشت، اظهار کرد: کشت این محصول

 
در 800 هکتار از اراضی چالدران صورت گرفته است. 

وي با تاکید براینکه بیش از 50 درصد سیب زمینی
آذربایجان غربی در چالدران کشت می شود، افزود: براساس
پیش بینی هاي صورت گرفته بیش از 24 هزار تن سیب

 
زمینی در این شهرستان برداشت خواهد شد. 

مدیر جهاد کشاورزي چالدران گفت: استفاده از ماشین آلات کشاورزي در کشت این محصول باعث شده میزان تولید این محصول در

 
این شهرستان افزایش یابد. 

 
جلالی با اشاره به اشتغال زایی فصلی برداشت سیب زمینی نیز گفت: براي 50 نفر به مدت یک ماه اشتغال ایجاد شده است. 

وي با تاکید براینکه در این شهرستان ارقام اصلاح شده همچون اسپریت، سوپر اسپریت، جلی، بامبا و آگریا کشت می شود، افزود: در

 
سایه اصلاح کشت صورت گرفته در این شهرستان شاهد افزایش قابل توجه راندمان تولید هستیم. 

به گفته مدیرجهاد کشاورزي چالدران بیش از 500 کشاورز در چالدران سیب زمینی می کارند که تمام مراحل کاشت، داشت و

 
برداشت این محصول کاملا به صورت مکانیزه انجام می شود. 

انتهاي پیام



6 میلیارد تومان براي اشتغال و خودکفایی مددجویان کمیته امداد پرداخت

شده است

منبع: شبستانشماره خبر:  240  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان مانه و سملقان گفت: از ابتداي سال تاکنون تعداد 156 فقره وام به مبلغ 6
میلیارد تومان در راستاي اشتغالزایی مددجویان پرداخت شده است.

مدیر کمیته امداد امام خمینی (ره) شهرستان مانه و سملقان گفت: از ابتداي سال تاکنون تعداد 156 فقره وام به مبلغ 6

 
میلیارد تومان در راستاي اشتغالزایی مددجویان پرداخت شده است. 

""غلام عباس صادقی"" در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاري
شبستان اظهارداشت: تعداد 74 نفر از مددجویان دوره هاي
خیاطی، آرایشگري، کامپیوتر، پرورش ماهی و... را با مبلغ 80

 
میلیون ریال آموزش دیده اند. 

مدیر کمیته امداد مانه و سملقان بیان کرد: اعتبارات سال جاري
از محل تبصره 16 بانکی و امدادي، 19 میلیارد تومان است که
تاکنون 10 میلیارد تومان آن ابلاغ و 50 درصد آن جذب شده

 
است. 

صادقی کل مبلغ سرانه اشتغال از محل تبصره بانکی به ازاي هر نفر را 50 میلیون تومان عنوان کرد و افزود: مبلغ سرانه اشتغال از

 
محل امدادي 30 میلیون تومان به ازاي هر نفر است. 

مدیر کمیته امداد مانه و سملقان گفت: در صورت به کارگیري کارفرمایان از افراد تحت پوشش، بسته هاي تشویقی وام به ازاي هر نفر

 
50 میلیون تومان و حق بیمه به کارفرمایان تعلق خواهد گرفت. 

 
وي تصریح کرد: از سال 87 تاکنون از تعداد سه هزارو 956 طرح با مبلغ 56 میلیاردو 500 میلیون تومان حمایت شده است. 

صادقی بیان کرد: تعداد هزارو 500 طرح نیز هم اکنون تحت نظارت و بازدید است و دوهزارو 500 طرح دیگر نیز خودکفا اعلام شده
است.



احیاي 42 واحد صنعتی و تولیدي تعطیل شده در استان اردبیل

منبع: تابناكشماره خبر:  241  |  تاریخ: 1399/08/03

 
احیاي 42 واحد صنعتی و تولیدي تعطیل شده در استان اردبیل 

رئیس سازمان صمت اردبیل گفت: احصاء و شناسایی 75 واحد تعطیل شده استان اردبیل در سال جاري انجام شده که از این تعداد

 
تاکنون احیاي 42 واحد صنعتی و تولیدي براي فعالیت مجدد اتفاق افتاده است. 

به گزارش تابناك از اردبیل به نقل از روابط عمومی سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل، رامین صادقی در جریان بازدید از
دو طرح احیاء شده صنعتی در اردبیل اظهار کرد: قرار است تا پایان امسال واحدهاي تکمیلی و افتتاحی به 150 مورد برسد تا فرصت

 
اشتغال و افزایش تولید در این استان فراهم آید. 

وي با اشاره به برنامه این سازمان در احیاي واحدهاي تولیدي و صنعتی افزود: با تلاش همکاران و سرکشی هاي مرتب به شهرك ها و

 
نواحی صنعتی نسبت به احصا و شناسایی 75 واحد تعطیل شده در سال هاي اخیر اقدام شده تا احیاي آنها را شاهد باشیم. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل بیان کرد: از این تعداد تاکنون احیاي 42 واحد صنعتی و تولیدي اتفاق افتاده و با

 
تزریق تسهیلات سرمایه در گردش و سایر برنامه ها و رویکردهاي حمایتی تلاش براي فعالیت مجدد این واحدها شروع شده است. 

 
ایجاد مجموعه تولید قطعات خودرو و موتورسیکلت با ظرفیت اشتغال 500 نفر در اردبیل 

صادقی ادامه داد: یکی از واحدهاي موفق و توانمند در شهرستان اردبیل کارخانه تولید قطعات خودرو و موتورسیکلت است که با

 
سرمایه گذاري 500 میلیارد تومان توسط بخش خصوصی اجرایی و عملیاتی شده است. 

وي ظرفیت اشغال در این واحد تولیدي را 500 نفر اعلام کرد و گفت: در این مجموعه بیش از یک هزار قطعه خودرو و موتورسیکلت

 
تولید می شود که علاوه بر تامین نیاز داخلی صادرات این محصولات را شاهد هستیم. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان اردبیل بیان کرد: با تاکید استاندار اردبیل سرکشی به واحدهاي تولیدي در طول هفته و
در چند نوبت انجام می شود و امیدواریم شرایط مساعدي را در حمایت و پشتیبانی واحدهاي تولیدي در سال جهش تولید شاهد

باشیم.



این اپلیکیشن روي انگشت معلولان می چرخد/برپایی تورهاي اختصاصی

معلولان براي اولین بار در جهان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  242  |  تاریخ: 1399/08/03

 خبرگزاري فارس؛ سعیده اسدیان: سفر حتماً نباید لوکس
باشد و براي اقامت هم نیازي به هتل هاي گرانقیمت و آنچنانی نیست، فقط کافی است عزم طبیعت گردي کنید تا با کمترین وسایل

 
دل به جاده بزنید و روزهاي خوشی را کنار دوستان و خانواده داشته باشید. 

یکی از سبک هاي محبوب سفر که طی سال هاي اخیر به خصوص در بین جوانان مورد استقبال قرار گرفته، طبیعت گردي است اما
باید بدانیم که براي رفتن به طبیعت و اقامت در آن باید به قدر کافی آگاهی داشته باشیم، اینکه کجا کمپ بزنیم و چه وسایلی با خود

 
به همراه ببریم، تغذیه مان چگونه باشد و اگر کودك داریم باید به چه نکاتی توجه کنیم. 

اکثر جوان ها در سال هاي اخیر به طبیعت گردي علاقمند شده اند و شاید نمی دانند باید طبیعت گردي مسئولانه را انتخاب کنند،
فرق بین طبیعت گرد و طبیعت گرد مسئول شبیه آدم بی خیال و فرد مسئولیت پذیر است، همه به قصد طبیعت گردي می روند اما

 
کسی که مسئولیت پذیر است و از اصل اکوتوریست پیروي می کند، یکسري نکاتی را رعایت می کند تا به طبیعت آسیبی نرساند. 

در طبیعت اکثراً هم چشمه وجود دارد و هم گیاهان خوراکی که اگر آنها را بشناسیم می توانیم هزینه هایمان را کاهش دهیم، بارها
پیش آمده خیلی از افرادي که طبیعت گردي می کنند با وجود این که 500 متر با چشمه فاصله دارند یا رودخانه کنارشان است،

 
براي مصرف خوراکی یا شستشو آب معدنی می برند، بنابراین آموزش می تواند هزینه ها را مدیریت کند. 

بنا بر این است که وقتی به طبیعت می رویم تنها چیزي که به جا می ماند رد پایمان می ماند و تنها چیزي که از طبیعت خارج می
کنیم عکس هاي یادگاري ما، باید توجه کرد که در جنگل هاي بکر حیوانات وحشی زیاد هستند اما می توانیم به صورت هوشمندانه از
آزار حیوانات در امان باشیم به این ترتیب که درب ظروف خوراکی را ببنیدم و زباله ها را در کیسه هایی به صورت محکم ببندیم تا

 
بویی از آن خارج نشود، چراکه حیوانات شم بویایی بالایی دارند. 

اگر خودمان طبیعت گردي می کنیم حتماً خودمان را بیمه کنیم و اگر با گروه می رویم از وجود راهنماي کارت دار رسمی وزارت

 
میراث فرهنگی و گردشگري، مجوز و بیمه اطمینان داشته باشیم تا از بروز مشکلات غیر قابل جبران پیشگیري کنیم. 



تمامی این ها مواردي است که باید براي رفتن به طبیعت بدانیم، به همین جهت و در راستاي ساماندهی تورهاي طبیعت گردي
اپلیکشنی زیر نظر وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی راه اندازي شده تا مشکلاتی که پیش از این در مسیر طبیعت

 
گردي بوده رفع شود. 

 
ساماندهی تورهاي طبیعت گردي با اپلیکشین «تور اپ» 

فربد حمیدي فعال گردشگري و مسئول «تور اپ» در گفت وگو با خبرنگار فارس در خصوص این اپلیکیشن گفت: طی جلساتی
مختلفی که با وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی داشتیم به این نتیجه رسیدیم که باید در بحث تورهاي طبیعت
گردي یک ساماندهی صورت گیرد. به همین جهت با دستور آقاي تیموري معاون گردشگري این وزارتخانه طرحی را در قالب یک

 
آژانس پیاده کردیم که نتیجه آن راه اندازي اپلیکیشن تور اپ بود. 

وي با بیان اینکه به دلیل شیوع کرونا سفرهاي برون مرزي کاهش پیدا کرده، گفت: این اتفاق سبب خیر شد تا راهی براي افزایش

 
سفرهاي داخلی داشته باشیم. 

 
 

این فعال گردشگري با تأکید بر اینکه ما متأسفانه ایران را به خوبی نمی شناسیم گفت: مردم ایران نمی دانند که روي چه گنجی
زندگی می کنند و به همین جهت هم بی تفاوت از کنار آن می گذرند همیشه حرف از رونق گردشگري داخلی بوده اما آنچنان

 
عملکرد موفقی نداشته ایم چرا که مرجع قابل پیگیري و گزارش گیري نداشتیم. 

حمیدي با بیان اینکه نسخه اول اپلیکیشن تور اپ اردیبهشت ماه سال جاري ارائه شد گفت: به دلیل حجم ورودي غیرقابل پیش بینی
به این اپلیکیشن مشکلاتی ایجاد شد که ما مجبور شدیم زیرساخت و برنامه نویسی آن را تغییر دهیم تا پذیرش بیشتري داشته باشیم

 
چرا که در روزهاي نخست ارائه این اپ 13 هزار نصب داشتیم و این ما را شوکه کرد. 

وي با بیان اینکه تور اپ اولین اپلیکیشن تورهاي طبیعت گردي ایران است و رسالت خود را معرفی ایران واقعی و درست می داند

 
گفت: در واقع کار این اپلیکیشن کاري است که بزرگانی مثل آقاي ایرانلو در حوزه طبیعت و گردشگري انجام می دادند. 

 
باید ایران واقعی را به تمام دنیا معرفی کنیم 

این فعال گردشگري با بیان اینکه یکی از ویژگی هاي مثبت این اپلیکیشن کارآفرینی براي بومی ها، تورلیدرهاي بومی و بوم گردي



هاي اقصی نقاط ایران است، گفت: هدف مهمتر این است که اگر کسی به کبیر مرنجاب رفت بتواند تفاوت اقلیمی آن را با کویر مصر

 
تشخیص دهد یا بداند فرق جنگل هاي ارسباران با هیرکانی چیست. 

حمیدي رسالت بعدي این اپلیکیشن را معرفی مناطق گردشگري ایران به توریست هاي خارجی عنوان کرد و گفت: این برنامه به 4
زبان روسی، انگلیسی، چینی و عربی در اختیار کاربران خارجی قرار می گیرد و همین باعث ارزآوري براي کشور خواهد شد. امروز
دیگر دروازه نورنبرگ، برج پیزا و یا ایفل براي توریست هاي خارجی جذابیتی ندارد و گردشگران واقعی به دنبال تماشاي جاذبه هاي

 
گردشگري در کشورهاي آسیایی هستند که خوشبختانه ایران هم در این زمینه پرچم بلندي دارد. 

 
 



وي ادامه داد: ما کشوري هستیم که دریاچه صورتی گمیشان را داریم، بندر درك در چابهار را داریم، دو جا در دنیا صحرا یا کویر به
اقیانوس می رسد که یکی در نامیبیا و دیگري در ایران است و یا جنگل هاي هیرکانی که در دنیا زبانزد شده است. ما همزمان در یک
فصل  گرمترین نقطه زمین و سردترین نقطه را داریم اما نسبت به این ها بی تفاوت هستیم در حالی که توریست هاي خارجی وقتی

 
به ایران می آیند و قدم به کویر ایران می گذارند به وجد می آیند. 

 
تمام کارمندان تور اپ معلول هستند/برپایی تورهاي اختصاصی براي معلولان، نابینایان و ناشنوایان 

مسؤول اپلیکیشن تور اپ با بیان اینکه این برنامه شما را براي سفر به طبیعت راهنمایی می کند و به شما آموزش هاي لازم را می
دهد، گفت: ما در ایران تورهاي طبیعت گردي زیادي داریم که متأسفانه خیلی از آنها بدون مجوز فعالیت می کنند یکی از اهداف ما
ساماندهی این تورها است چرا که هر کسی یک ماشین دیفرانسیل داشته باشد و چند نفر را جمع کند نمی تواند تور طبیعت گردي
راه بیندازد. ما آمارهایی داشتیم که یک تور با یک کیسه 20 کیلویی زباله برگشته اما تورهایی هم بوده اند همان 20 کیلو زباله را در

 
طبیعت رها کردند در حالی که بناي طبیعت گردي حفظ محیط زیست و احیاي طبیعت است. 

 
 

وي یکی از نقاط قوت این اپلیکیشن را استفاده از معلولان عنوان کرد و گفت: هر 8 تور در اپلیکیشن تور اپ یک کارشناس دارند و
کسانی که به عنوان کارشناس فعالیت می کنند قرار است به صورت دورکار و از پشت سیستم و با یک تلفن کار خود را انجام دهند و
من با افتخار می گویم تمام کارمندان تور اپ معلول هستند چرا که این کار یک گوش، یک چشم، یک زبان و حتی یک دست می
خواهد و نیاز ندارد که فرد راه برود، جوان هاي سالم این روزها به راحتی کار پیدا نمی کنند واي به حال افراد معلول به همین جهت

 
هم ما با مراکز توانبخشی صحبت کردیم و تعدادي از افراد معلول را به عنوان کارمند استخدام کردیم. 

حمیدي برپایی تورهاي اختصاصی براي معلولان، نابینایان و ناشنوایان را یکی از برنامه هاي مهم تور اپ عنوان کرد و گفت: این اتفاقی

 
است که تا الان در هیچ کجاي دنیا انجام نشده است. 



 
 

 
فعالیت تورهاي بدون بیمه و مجوز ممنوع! 

وي در ادامه به نیاز خانواده ها به اپلیکیشن تور اپ اشاره کرد و گفت: زمانی که شما بخواهید با خانواده خود به یک تور طبیعت
گردي بروید باید به کجا اعتماد کنید؟ آیا اینستاگرام محلی براي اعتماد است آن هم در شرایطی که خیلی از پیج ها صرفا نظرات
موافق را درج می کنند اما در تور اپ ما به تورلیدرها می گوییم اگر خوب عمل کنند یا بد همه نظرات منتشر می شود، بنابراین وقتی
شما بخواهید به همراه خانواده خود به یک تور طبیعت گردي بروید و بخواهید حداقل بدانید شرایط اقلیمی براي کودك همراه شما

 
مناسب است یا نه می توانید اطلاعات لازم را از این اپلیکیشن دریافت کنید. 

این فعال گردشگري با بیان اینکه صفر تا 100 انجام این پروژه زیر نظر معاونت گردشگري است گفت: در این اپلیکیشن کسی که
مجوز یا بیمه نداشته باشد به هیچ عنوان اجازه فعالیت ندارد، مخاطرات تورها خیلی زیاد است مثل اتفاقی که اخیراً براي یک دختر



 
جوان افتاد و اگر تور لیدر ماهر و آموزش دیده بود به عقیده من درصد این اتفاق کم می شد. 

حمیدي افزود: متأسفانه خیلی از تورها نه تنها بیمه ندارند بلکه دانش کافی نسبت به اتفاقاتی که می افتد هم ندارند اما ما با تورهایی

 
همکاري می کنیم که هویت داشته باشند و در مواجهه با مخاطرات طبیعی مهارت و مدیریت لازم را از خود نشان دهند. 

 
 

وي ادامه داد: یکی از مشکلاتی که بسیاري از مردم در مواجهه با تورهاي گردشگري دارند این است که یا تورها پول را می گیرند و
تور را برگزار نمی کنند یا اینکه زمان آن را تغییر می دهند و در صورت هماهنگ نبودن مسافر بازگشت هزینه اي ندارند در حالی که

 
ما تا 72 ساعت بعد هم به هر دلیلی که سفر کنسل شود پول مسافر را پس می دهیم. 

 
 «توراپ» یک پلتفرم ملی و قابل استناد است 

یکی از ویژگی هاي دیگر این اپلیکیشن احیاي طبیعت است، خیلی از تورلیدرها به مسافران خود می گویند می توانند پوست میوه را
در طبیعت بریزند در حالی که این حرکت اشتباه است پوست خوراکی هاي قابل بازیافت باید در عمق 30 متري زمین دفن شود ما در
این اپلیکیشن این موارد را هم آموزش می دهیم و به تورها می گوییم که با نرخ دولتی برایشان کیسه زباله تهیه می کنیم و به آنها



 
بذر رایگان می دهیم تا به احیاي طبیعت کمک کنند. 

حمیدي گفت: خیلی ها فکر می کنند هر چه ماشین بزرگ تر و ظاهرشان عجیب تر باشد حرفه اي تر هستند در حالی که این ها

 
فقط نشانه کمبود شخصیتی افراد است. 

یکی از موضوعاتی بسیاري از مسافران در تورهاي طبیعت گردي با آن مشکل دارند پخش موسیقی هاي سرسام آور است، بسیاري از
تورها فکر می کنند که نورپردازي و پخش موسیقی ندارند اما این همگانی نیست ما در این اپلیکیشن به صورت غیرمستقیم تمامی
این موارد را آموزش می دهیم که در نهایت منجر به این شود که افراد موسیقی جاري در طبیعت را بیشتر از هر موسیقی دوست

 
داشته باشند و برایشان جذاب تر باشد. 

 
 

وي ادامه داد: پلتفرم تور اپ ملی است و در واقع مرجعی است که می توانند به آن استناد کنند. یکی از الزاماتی که ما در تور اپ



گذاشته ایم این است که همه تورها موظف به داشتن یک کمک یار پزشکی هستند و این موضوع در متن قراردادشان هم قید شده

 
است چرا که بارها دیده ایم در یک تور اگر یک سی پی آر انجام نمی شد فرد فوت می کرد. 

 
رونمایی از اپلیکیشن در آبان ماه 

مسؤول اپلیکیشن تور اپ با بیان اینکه تمامی رانندگانی که در تورها فعالیت می کنند باید گواهی عدم اعتیاد داشته باشند، گفت:
تمام خودروها باید پیش از سفر تأیید سلامت شده باشند و استانداردسازي روي آنها پیاده شود متأسفانه خیلی وقت ها تور لیدرها
حتی نقشه خوانی هم بلد نیستند چه برسد به اینکه یک مشکل مکانیکی را حل کنند و همه این ها به دلیل نبود آموزش صحیح

 
است. 

یکی از بخش هاي جذاب این اپلیکیشن آموزش هاي آنلاین است مثلاً شما می خواهید بدانید که در سفر به طبیعت اجازه دارید از
چوب کدام درختان استفاده کنید یا به غیر از تخت جمشید، نارنجستان و حافظیه چه جاهاي دیگري در شیراز وجود دارد که می

 
تواند برایتان جذابیت داشته باشد. 

وي با بیان اینکه تورهاي گردشگري فعال در تور اپ در تمام شهرها فعال هستند گفت: هر تخلفی که صورت بگیرد تماما مسؤول آن

 
تورلیدر است و متناسب با نوع تخلف باید به تعهداتی که داده عمل کند. 

وي با بیان اینکه شما در تور اپ شاهد مطالب مفید در مورد جاذبه هاي طبیعی، مخاطرات طبیعی، برخورد با حیوانات در سفر و ...

 
هستید گفت: قرار بر این بود که این اپلیکیشن 7 مهر ماه رونمایی شود اما به دلیل دستور ستاد مقابله با کرونا برنامه ها لغو شد. 

وي در پایان گفت: همه چیز براي رونمایی از این اپلیکیشن آماده است و به احتمال زیاد هفته دوم آبان ماه این اپلیکیشن با حضور

 
مسؤولان میراث فرهنگی و گردشگري رونمایی می شود. 

انتهاي پیام/



خط قرمز کرونا بر پاییز دلیجان

منبع: ایرناشماره خبر:  243  |  تاریخ: 1399/08/03

خمین - ایرنا - پاییز رنگارنگ ایام رویایی، خاطره انگیز و زیبا در زندگی مردم است اما، امسال شهرستان دلیجان با شیوع
کرونا حال و هواي لذت از این فصل را ندارد و به عنوان سی و هفتمین شهر کرونایی کشور آژیر قرمز و شرایط بحرانی سلامت

در آن به صدا درآمده است.

 خمین - ایرنا - پاییز رنگارنگ ایام رویایی، خاطره انگیز و
زیبا در زندگی مردم است اما، امسال شهرستان دلیجان با شیوع کرونا حال و هواي لذت از این فصل را ندارد و به عنوان سی و

 
هفتمین شهر کرونایی کشور آژیر قرمز و شرایط بحرانی سلامت در آن به صدا درآمده است. 

 
 

ویروس کرونا از 12 دسامبر سال گذشته میلادي (دي ماه) در چین شیوع یافت و در آخرین ماه از سال گذشته مردم ایران و سایر
نقاط جهان را را غافلگیر کرد و اکنون با گذشت 9 ماه از شیوع آن هر روز ابعاد تازه اي بر بحران کووید 19 افزوده می شود و این
روزها در دلیجان که در جوار یکی از کریدورهاي اصلی تردد جاده اي کشور است با همه تلاش مدافعان سلامت شرایط دشواري براي

 
مهار کووید 19 رقم خورده که نگران کننده است. 

شاید بخشی از این بحران به دلیل رفتار طیفی از مردمی که بی تفاوت نسبت به سلامت دیگران در زدن ماسک و رعایت پروتکل هاي



بهداشتی کوتاهی می کنند رو به وخامت دارد و تبعات آن براي سایر مردم و کادر درمان خسته است که با شعله ور شدن آتش همه

 
گیري بیماري دیگر رمقی براي خدمت ندارند. 

هنوز هستند غافلانی که این روزها با وجود محدودیت هایی نظیر تعطیلی مدارس، دورکاري مراکز دولتی و کاهش سهم فعالیت برخی
مشاغل و خدمات عمومی، تعطیلی باشگاه هاي ورزشی، لغو مراسم عروسی و عزا ، تعطیلی مراکز تفریحی و تمام اماکنی که سبب

 
ازدحام مردم می شود، بر طبل بی خیالی می کوبند و گویا وضعیت قرمز استان برایشان اهمیتی ندارد. 

بر اساس اعلام وزارت بهداشت استان مرکزي یکی از استان هاي قرمز در کشور است و شهرستان دلیجان با 50 هزار نفر جمعیت در

 
نوار جنوبی استان مرکزي در فهرست مناطق بحرانی کرونا اعلام شده است. 

دلیجان در سال گذشته و در نخستین روزهاي شیوع بیماري کرونا نیز یکی از شهرستان هاي داراي آمار بالاي مبتلایان به کووید 19

 
بود و در آن زمان اقدامات ویژه از سوي استان براي حل مشکلات بهداشتی و درمانی این شهرستان گرفته شد. 

 
 

برخی مسئولان استانی معتقدند که دلیجان به دلیل همجواري با استان قم و تردد بالاي افراد براي کار و مسافرت از حریم آن آلودگی
بالا به ویروس کرونا دارد و به گفته مدیر شبکه بهداشت و درمان دلیجان همجواري این شهرستان با شهرهاي قم و کاشان که کانون

 
بیماري کووید 19 هستند از مهمترین دلایل افزایش آمار مبتلایان به این بیماري در دلیجان است. 

دکتر «عبدالرحیم فردوسی» اضافه کرد: مردم دلیجان و برخی اهالی روستاهاي این شهرستان با این 2 شهر ارتباط تنگاتنگ و سنتی

 
و رفت و آمدهاي پیوسته دارند. 

وي با اشاره به رفت و آمد فراوان مسافران به دلیجان گفت: این شهرستان در مسیر عبور شمار بسیاري از خودروهاي سبک و سنگین

 
قرار گرفته و توقف این خودروها می تواند عامل انتقال ویروس کرونا باشد. 

مدیر شبکه بهداشت و درمان دلیجان حضور کارگران غیر بومی و رفت و آمدهاي دوره اي آنها به شهرهاي دیگر را از عوامل آمار بالاي

 
ابتلا به بیماري کووید 19 در این شهرستان عنوان کرد. 

فردوسی ادامه داد: بیمارستان دلیجان اکنون با سه چهارم ظرفیت بیماران کرونا را پذیرش می کند و آمار بیماران بستري در این مرکز

 
درمانی به سرعت در حال افزایش است. 

وي افزود: اگر شرایط به این روال باشد به زودي تمام ظرفیت بستري بیمارستان دلیجان به اجبار براي خدمات به بیماران کرونایی

 
اختصاص پیدا خواهد کرد و شاید بیمارستان مجبور به استقرار تخت در راهروها براي پذیر افراد نیازمند بستري باشد. 

مدیر شبکه بهداشت و درمان دلیجان تاکید کرد: شمار کادر درمانی در دلیجان محدود و اندك است و این افراد که از نخستین

 
روزهاي شیوع بیماري کرونا ایثارگرانه براي بهبودي مبتلایان تلاش کرده و اکنون خسته و فرسوده هستند. 

فردوسی گفت: برخلاف داشتن هفت دستگاه ونتیلاتور ( ماشین تنفس مصنوعی) در صورت عدم رعایت شهروندان دلیجانی و گسترش

 
افسار گسیخته کرونا و افزایش تعداد بیماران بدحال تنفسیدر زمینه این خدمات مضیقه جدي ایجاد می شود. 

وي اضافه کرد: روزانه به طور متوسط 40 تخت در بیمارستان امام صادق (ع)دلیجان از سوي بیماران کرونایی اشتغال می شود و تعداد



 
جایگزین ها بیشتر از ترخیصی ها است. 

مدیر شبکه بهداشت و درمان دلیجان اظهار داشت: در سه ماه اخیر شمار قابل توجهی از بیماران مبتلا به کووید 19 جان خود را از

 
دست دادند و این به هیچ وجه خوشایند نیست. 

 
 

 
محدودیت ها براي مقابله از روند رو به رشد کرونا در دلیجان اعمال شده است 

سرپرست فرمانداري دلیجان گفت: محدودیت هایی نظیر بستن آرامستان، لغو مراسم عزا و عروسی در این شهرستان اعمال شده است

 
و اگر تا چند روز آینده آمار مبتلایان در دلیجان کاهش پیدا نکند محدودیت هاي جدیدي در این شهرستان اعمال می شود. 

«حمید براتی زاده» تاکید کرد: شهروندان با زدن ماسک، رعایت فاصله گذاري اجتماعی، ممانعت از برپایی مهمانی و پرهیز از حضور

 
در مراسم جشن و عزا می توانند به کنترل ویروس کرونا کمک کنند. 

وي توضیح داد: پاییز و زمستان امسال با احتمال شیوع آنفلوآنزا همزمان با موج سوم کرونا به نظر می رسد که روزهاي دشوارتري در
پیش باشد و همه باید خودمراقبتی را در سطوح فردي، خانوادگی و اجتماعی با محوریت قرار دادن پروتکل هاي بهداشتی جدي

 
بگیرند. 

 
 

 
کادر درمان را در مهار کرونا یاري دهید 

پرستار بخش اورژانس بیمارستان امام صادق(ع) در دلیجان با انتقاد از بی توجهی مردم این شهرستان به رعایت موارد بهداشتی در
مبارزه با بیماري کرونا گفت: پرستاران خسته هستند و دیگر توان ساعت ها کار در بیمارستان با وجود ماسک را ندارند نیاز است مردم

 
آنان را در مهار کرونا یاري دهند. 



«مهشید دلاوري»اظهار داشت: کادر درمان اصلا اوضاع خوبی ندارند واز مردم تمنا و تقاضا می شود با زدن ماسک و عدم شرکت در

 
اجتماعات زنجیره انتقال بیماري را کند کنند. 

وي با بیان اینکه این بیماري، قابل پیشگیري است و به راحتی و با راهکارهاي ساده می توان از شیوع و ابتلا به آن جلوگیري کرد ،

 
گفت: مردم باید از تماس هاي غیرضروري و حضور در میان ازدحام جمعیت پرهیز کنند، فاصله منطقی را با همه افراد رعایت کنند. 

پرستار بخش اورژانس بیمارستان امام صادق(ع) در دلیجان بیان کرد: مهمترین توصیه اي که به مردم براي مقابله با کرونا می شود

 
ماندن در خانه، پرهیز از حضور در مکان هاي شلوغ و اماکن سربسته و پرهیز از مسافرت به ویژه سفر به شهرهاي آلوده است. 

 
 

 
آمار رو به رشد کرونا در دلیجان هولناك است 

مدیر خدمات پرستاري اورژانس بیمارستان امام صادق (ع) در دلیجان از مردم این شهرستان درخواست کرد کووید 19 را جدي

 
بگیرند و گفت: روند رو به رشد این بیماري در دلیجان هولناك است. 

«مژگان نظري» گفت: هر روز آمار مراجعه کنندگان به این بیمارستان و درمانگاه در حال افزایش است و خطر بیخ گوش هر شهروند

 
دلیجانی است و کمترین غفلتی به بیماري آنان ختم می شود. 

وي بیان کرد: شهروندان کووید 19 را جدي بگیرند و در اجتماعات شرکت نکنند تا بتوانیم با همکاري هم این بیماري را شکست

 
دهیم و روزهاي خوبی در کنار یکدیگر داشته باشیم. 

نظري، شستن اصولی و مکرر دست ها، ضدعفونی کردن سطوح و وسایل که نحوه انجام آن ساده و در دسترس است را مهمترین

 
راهکار براي مقابله با بیماري کرونا بیان کرد. 

 
شاغلان مهاجر و مسافران عاملی جدي براي شیوع کرونا در دلیجان 

عضو شوراي شهر دلیجان با اشاره به موقعیت خاص این شهرستان به دلیل صنعتی بودن گفت: حضور کارگران و مهندسان از شهرهاي

 
پر خطري مثل قم و کاشان در کارخانه هاي شهر دلیجان یکی از دلایل افزایش آمار مبتلایان به کرونا در این شهرستان است. 

«رحمان دلاوري» ادامه داد: در تعطیلات پایان هفته دلیجانی هاي مقیم شهرهاي تهران، قم و کاشان در روستاها و شهرهاي نراق و

 
دلیجان حضور پیدا می کنند و این عوامل بر غیر قابل کنترل بودن شرایط افزوده است. 

وي افزود: هنوز تصمیم هاي سختگیرانه از طرف مسئولان و ستاد مقابله با کرونا اتخاذ نشده و چاره اي جز این نیست که شهروندان

 
مراقب سلامت خود و خانواده هایشان باشند و رعایت پروتکل هاي بهداشتی را سرلوحه قرار دهند. 

عضو شوراي شهر دلیجان گفت: با توجه به آمار بالاي فوتی هاي افراد سالخورده و داراي بیماري زمینه اي لازم است براي ایزوله شدن



 
این قشر تصمیمی قاطع اتخاذ شود که حداقل افراد داراي ریسک بالا کمتر در معرض ویروس کرونا قرار گیرند. 

به گفته سخنگوي وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی تاکنون 556 هزار و 891 نفر در کشور به طور قطعی به ویروس کرونا
مبتلا شده و با فوت 335 نفر از بیماران کرونایی در 24 ساعت گذشته، تعداد جان باختگان کرونا در کشور به 31 هزار و 985 نفر

 
رسیده است. 

«سیما سادات لاري» روز جمعه درباره آخرین آمار مبتلایان قطعی به ویروس کرونا و موارد فوت ناشی از ابتلا به کووید 19 در کشور
افزود: در 24 ساعت منتهی به دوم آبامان ماه جاري بر اساس معیارهاي قطعی تشخیصی 6 هزار و 134 بیمار جدید مبتلا به کووید19
در کشور شناسایی شده که دو هزار و 214 نفر آنان بستري شدند و شاخص بیماران بستري تاکنون به 556 هزار و 891 نفر رسیده

 
است. 

وي ادامه داد: در شبانه روز اخیر 335 بیمار کووید19 جان خود را از دست دادند و مجموع جان باختگان این بیماري به 31 هزار و

 
985 نفر رسید. 

معاون وزیر بهداشت گفت: تاکنون 446 هزار و 685 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند و چهار هزار و

 
933 بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماري تحت مراقبت هستند. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- دلیجان 

 
- وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی 

 
- محدودیت هاي کرونا 

 
پروندهٔ خبري 

- مدیریت استانی کرونا



85 دفتر فناوري اطلاعات روستایی در چهارمحال و بختیاري دایر می شود

منبع: ایرناشماره خبر:  244  |  تاریخ: 1399/08/03

شهرکرد- ایرنا- مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات چهارمحال و بختیاري گفت:به منظور سهولت در خدمات رسانی به
روستاها 85 دفتر خدمات ارتباطی روستایی (ICT ) یا همان دفاتر فناوري اطلاعات روستایی و پیشخوان دولت در این استان

فعال می شود.

شهرکرد- ایرنا- مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات
چهارمحال و بختیاري گفت:به منظور سهولت در خدمات
رسانی به روستاها 85 دفتر خدمات ارتباطی روستایی
(ICT ) یا همان دفاتر فناوري اطلاعات روستایی و

 
پیشخوان دولت در این استان فعال می شود. 

مرتضی بلالی روز شنبه در گفت وگو با ایرنا، با بیان اینکه
هم اینک 12 دفتر خدمات ارتباطی روستایی در این استان
فعال است، افزود: فعال کردن دفاتر جدید ICT روستایی

 
در دستورکار این اداره کل قرار گرفته است. 

وي با بیان اینکه این دفاتر نقش موثري در صرفه جویی هزینه، زمان و کاهش مشکلات ترد مردم از روستاها به شهرها دارند،
گفت:براساس برنامه ششم توسعه، دغدغه وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات افزایش خدمات با سرعت بالا و هزینه کم به مناطق

 
روستایی است. 

بلالی افزود:ارائه حداقل چهار خدمت الکترونیکی اصلی دولت سلامت، آموزش، کشاورزي و بانکی در 80 درصد روستاهاي بالاي 20

 
خانوار در کشور امکان پذیر است. 

مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات چهارمحال و بختیاري با بیان اینکه تا پایان برنامه ششم توسعه باید 30 درصد مبادلات تجاري
مردم از طریق تجارت الکترونیکی انجام شود، ادامه داد: مسئولان دفاتر ICT در روستاها می توانند از طریق توسعه کسب و کار

 
الکترونیکی اشتغالزایی و کسب درآمد کنند. 

وي یادآور شد: همچنین براي ارتقاي وضعیت ارتباطات و فناوري اطلاعات چهارمحال و بختیاري در دولت هاي یازدهم و دوازدهم،

 
توسعه شبکه موبایل و اینترنت پر سرعت در روستاها مورد توجه جدي قرار گرفت. 

بلالی تصریح کرد: اتصال روستاها به شبکه ملی اطلاعات و اتصال رایگان مدارس به شبکه ملی از دیگر اقدامات دولت تدبیر و امید
براي بهبود حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات استان است که تاکنون یکهزار و 270 مدرسه به شبکه اطلاعات متصل و 165 مرکز

 
آموزشی داراي اولویت نیز در فرایند انجام قرار دارد. 

وي اظهار داشت: اداره کل ارتباطات و فناوري اطلاعات استان براي تحقق اهداف دولت در این حوزه، همزمان با سال "جهش تولید"
برنامه هاي کارشناسی، علمی و عملیاتی را در دستورکار خود داده است. 



مدیرکل ارتباطات و فناوري اطلاعات چهارمحال و بختیاري تاکید کرد: دولت با این اقدام ثابت نشان داده است که برقراري عدالت

 
اجتماعی در تمامی نقاط شهري و روستایی از مهم ترین اولویت ها و نیازهاي توسعه اي است. 

وي افزود: اجراي این طرح ها در اشتغال زایی، کاهش نرخی بیکاري، رونق اقتصادي، ارتقاي خدمات رفاهی، کم شدن شکاف

 
دیجیتالی، توسعه خدمات مبتنی بر فناوري اطلاعات، و توسعه زیرساخت هاي ارتباطی نقش آفرین است. 

بلالی تصریح کرد: توسعه خدمات ارتباطات و فناوري اطلاعات شهرهاي استان از مهمترین راهکارهاي افزایش خدمات کمی و کیفی با

 
هدف ارتقاي رفاه عمومی شهروندان جزو برنامه هاي اولویت دار این اداره است. 

به گزارش ایرنا، چهارمحال و بختیاري داراي 10 شهرستان با 979 هزار نفر جمعیت است که نزدیک به 900 روستا در این استان

 
وجود دارد. 

 
برچسب ها 

 
- توسعه ایران 

 
- شهرکرد 

 
- چهارمحال وبختیاري 

 
- توسعه روستایی 

- وزارت ارتباطات و فناوري اطلاعات



بازار خودرو با وام آرام می شود؟/نبود نقدینگی خودروسازان، عامل اصلی

دلالی خودرو

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  245  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

فصل اقتصاد - این روز ها بسیاري از افراد براي خرید

 
خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند. 

به گزارش خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه
اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان ، بازار خودرو این روزها
دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت
گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو افزایش

 
قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده است.  

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند.  

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم.  

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد.  

 
بیشتر بخوانید 

 
قیمت مواد اولیه ساخت قطعات خودرو افزایش یافته است مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی در گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط
بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال

 
حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در



خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري
که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور،

 
برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران
جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر

 
نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 



این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

ریسک را نمی کنند.



2500نفر در صنعت مرغداري استان سمنان مشغول به کار هستند

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  246  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - سمنان- مدیرکل دامپزشکی سمنان با بیان اینکه دو هزار و 500 نفر در صنعت مرغداري استان به صورت
مستقیم مشغول به کار هستند، گفت: ضریب اشتغال این صنعت بسیار بالا است.

فصل اقتصاد - سمنان- مدیرکل دامپزشکی سمنان با بیان
اینکه دو هزار و 500 نفر در صنعت مرغداري استان به
صورت مستقیم مشغول به کار هستند، گفت: ضریب

 
اشتغال این صنعت بسیار بالا است. 

حمیدرضا حسینی در گفت وگو با خبرنگار مهر ، ضمن
اشاره به وضعیت امروز صنعت مرغداري استان سمنان به

مثابه یکی از قطب هاي پرورش مرغ در بین استان هاي کشور، بیان کرد: بیش از 400 واحد انواع مرغداري گوشتی، تخم گذار و… در

 
سطح استان فعالیت دارند. 

وي با بیان اینکه ضریب اشتغال این صنعت بسیار بالا است و لذا در این واحدهاي تولیدي، دو هزار و 500 نفر به صورت مستقیم کار

 
می کنند، بیان کرد: ظرفیت تولیدي واحدهاي مرغداري استان 13 میلیون قطعه است. 

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان با بیان اینکه یک هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري موجود در صنعت مرغداري استان است، تاکید
کرد: بیش از دو سوم تولیدات مرغداري هاي استان اعم از مرغ و تخم مرغ به تهران و استان هاي دیگر صادر می شود و مازاد بر نیاز

 
داخل استان است. 

حسینی با بیان اینکه نهاده هاي طیور و غذاي مرغ ها مهمترین دغدغه و مشکل مرغداران است، ابراز کرد: رفع مشکل مرغداري ها
نیازمند یک عزم همگانی بین همه دستگاه هاي موجود در سطح استان است.



مرزهاي کشور به زودي هوشمند سازي می شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  247  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرگزاري فارس از رشت، سید علی آقازاده
امروز در جمع خبرنگاران بیان اینکه مرزي بودن استان
گیلان یک ظرفیت بسیار خوب براي این استان محسوب
می شود، اظهار کرد: استان گیلان یکی از استان هاي
مرزي کشور بوده و با کشورهاي آسیاي میانه، قفقاز و
اروپاي شرقی مرزهاي دریایی و زمینی دارد که این امر

 
منجر به رشد اقتصادي و اشتغال پایدار در گیلان می شود. 

وي با اشاره به برنامه مجلس شوراي اسلامی در خصوص بومی نگري در بازارچه هاي مرزي کشور گفت: یک سرمایه گذار براي سرمایه
گذاري نیاز به امنیت شغلی در بحث ترانزیت و بازارچه هاي مرزي دارد که بحث امنیت در استان گیلان برقرار بوده و مجلس شوراي

 
اسلامی در خصوص بومی نگري در مرزهاي استان و کشور علیرغم وجود قوانین برنامه ویژه اي دارد. 

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس شوراي اسلامی با اذعان به اینکه در ترانزیت و بازارچه هاي مرزي استان امنیت بسیار خوبی حاکم
است، تصریح کرد: مجلس در خصوص امنیت در مناطق اقتصادي و ترانزیت قوانین بسیار خوبی وجود داشته و با تلاش هاي نیروي

 
انتظامی امنیت خوبی در مرزهاي استان گیلان برقرار بوده و این امر منجر به توسعه اقتصاد پایدار در استان شده است. 

آقازاده با تأکید بر لزوم توجه به کریدورهاي شمال به جنوب در استان گیلان افزود: با توجه به  بسترهاي جغرافیایی، اقتصادي و
گردشگري در استان قوانینی خوبی در خصوص افزایش صادرات و ایجاد امنیت وجود دارد لذا ترانزیت کالا در این استان از طریق

 
کریدور شمال به جنوب به درستی و به خوبی انجام شود. 

وي یکی از الزامات ایجاد اقتصاديِ پایدار در استان را توسعه زیرساخت هاي لازم در استان دانست و بیان کرد: استان گیلان با
کشورهاي آسیاي میانه، اروپاي شرقی و قفقاز در ارتباط بوده و در حوزه صادرات ترانزیتی محدودیتی وجود ندارد ولی لازمه رشد
اقتصادي پایدار استان توسعه زیرساخت هاي ازجمله صنایع تبدیلی، تکمیل خطوط راه آهن، افزایش سردخانه و انبارداري و توسعه

 
منطقه آزاد است. 

عضو مجمع نمایندگان استان گیلان در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به نقش فرهنگ سازي در کاهش سرقت کشور گفت: رمز
ماندگاري و برقراري امنیت رعایت پایدار قانون است،  لذا باید با فرهنگ سازي، آشنایی مردم با قوانین و استفاده از هنرمندان به

 
کاهش سرقت در کشور کمک کرد. 

آقازاده اقدامات پشتیبانی در مرزهاي کشور و استان را کافی ندانست و تصریح کرد: با تلاش نیروهاي مرزبانی امنیت خوبی در مرزهاي



کشور برقرار است ولی مقدار اقدامات پشتیبانی در مرزبانی کافی نبوده و یکی از محورهاي در حال پیگیري کمیسیون امنیت ملی

 
هوشمند سازي امنیت در مرزهاي است . 

انتهاي پیام/84007



264 میلیون نفر افراد لازم التعلیم در دنیا امکان مدرسه رفتن ندارند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  248  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس مرکز امور  بین الملل و مدارس خارج از کشور گفت: در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم در دنیا
امکان  رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6 تا 17 سال هستند.

رئیس مرکز امور  بین الملل و مدارس خارج از کشور گفت:
در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم
در دنیا امکان  رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6

 
تا 17 سال هستند. 

به  گزارش خبرنگار مهر، غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر
آموزش و پرورش در امور بین الملل و رئیس مرکز امور  بین
الملل و مدارس خارج از کشور در برنامه پرسشگر  که 
شامگاه  گذشته  از شبکه آموزش با موضوع این هفته
«عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس»،  پخش  شد، گفت:

 
دستیابی به  عدالت بسیار سخت است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت  حرکت می کنند.  

وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه  قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم
اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم  به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم
التعلیم به مدرسه  بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم  شود و در این زمینه در

 
دنیا با چالش مواجه هستیم.  

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون نفر در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان  رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6
تا 17 سال هستند. روال آماري در دنیا این است  که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی

 
رسند و 54  درصد کسانی که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان  نمی رسانند.  

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد،  گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است.  

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث  عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین  جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات  فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلاً در یک فرهنگی می گوید  دختر نباید درس بخواند. 66
درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و  پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از  جنسیت براي دسترسی به آموزش است.  



وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است چون تفاوت مشهودي  بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه
نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران   55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

 
هستیم و به لحاظ  جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد.  

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در  سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري  عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود  ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد.  یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که  در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است.   

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام  وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و  منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود  براي این است که اتفاقاً بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان  وجود دارد، بخشی

 
جبران شود چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي  این چالش ها وجود دارد.   

وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم  چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116  هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده
است. در کشور  ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا  داراي 20 هزار تا 24
هزار دانش آموز دارد یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از  یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با  کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود.  

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در  خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي  شدیم.  

وي با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت:  چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و
غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه  مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش  دهد. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدرسه  دولتی رو به کاهش است، امکان
معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد  در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالیست که 62 درصد
مدارس کشور تراکم  بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه  محدود است، امکانات

 
محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید.  

  کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش  شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در  دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند.  

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر  امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد  این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است.  



رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور  مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگه  کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست.  

وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع  خارجی در مدارس داریم که همه تحت
پوشش آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه    «شاد»، 250 هزار نفر  device  و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی

درخواست  کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی  پناهندگان فراهم شده است. 



شرکت هاي خلاق حوزه رباتیک نیازمند حمایت بیشتر

منبع: ایرناشماره خبر:  249  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران- ایرنا- شرکت هاي خلاق و دانش بنیان در حوزه هاي مختلف همواره از تسهیلات و حمایت هاي معاونت علمی ریاست
جمهوري بهره مند بوده و توانسته اند رشد کنند در این میان شرکت هاي فعال در زمینه رباتیک به جهت هزینه هاي بالاي

تجهیزات و امکانات نیازمند توجه و رشد بیشتري هستند.

تهران- ایرنا- شرکت هاي خلاق و دانش بنیان در حوزه هاي مختلف
همواره از تسهیلات و حمایت هاي معاونت علمی ریاست جمهوري بهره
مند بوده و توانسته اند رشد کنند در این میان شرکت هاي فعال در زمینه
رباتیک به جهت هزینه هاي بالاي تجهیزات و امکانات نیازمند توجه و رشد

 
بیشتري هستند. 

با توجه به رونق اقتصاد خلاق به عنوان رویکردي نوین در عرصه اقتصاد،
صنعت و فرهنگ که در تلاش است با ایجاد پیوند و تعامل میان این حوزه

ها، ارزش اقتصادي و فرهنگی محصولات خلاق را به مثابه تولیدات ارزشمند در عصر حاضر نشان دهد، شاهد هستیم که در کنار شکل
گیري شرکت هاي دانش بنیان در مراکز علمی و دانشگاهی کشور، بخش دیگري از شرکت ها که عمدتا در صنایع خلاق، فرهنگی و
خدمات نوین و مبتنی بر فضاي دیجیتال فعال هستند و ماهیت رشد آنها بر مبناي خلاقیت، نوآوري و ارایه مدل هاي نوین کسب و

 
کار است، در زیست بوم نوآوري و کارآفرینی کشور ظهور کرده و مراحل رشد خویش را با شتاب پشت سر می گذارند. 

در چند سال خیر ظرفیت بالاي شرکت هاي خلاق در ایجاد و رونق اشتغال کشور و فقدان یک برنامه منسجم و متمرکز به منظور
حمایت از شرکت هاي فعال در حوزه صنایع خلاق، معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري را بر آن داشت، تا در راستاي ایجاد و
ارتقاي زیست بوم نوآوري و کارآفرینی به منظور توسعه اقتصاد دانش بنیان در چارچوب سیاست هاي کلی اقتصاد مقاومتی و تدابیر
مقام معظم رهبري، با برنامه ریزي، ارایه و تصویب برنامه اي با عنوان برنامه توسعه زیست بوم شرکت هاي خلاق، بیش از پیش توجه
به این حوزه از صنایع را در دستور کار خویش قرار دهد و تحت برنامه مصوب مذکور، راهکارهاي سیاستی و حمایتی را در این حوزه

 
ایجاد و تسهیل کنند. 

خوشبختانه با اجراي برنامه توسعه زیست بوم شرکت هاي خلاق از سوي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، شاهد شکل گیري
953 شرکت خلاق و نوآور در حوزه هاي مختلف در این زیست بوم بوده ایم که توانسته اند با برنامه هاي حمایتی معاونت علمی و
فناوري ریاست جمهوري از قبیل خدمات توسعه بازار، خدمات تسهیل فضاي کسب و کار و خدمات پشتیبانی، تامین مالی و جذب

 
سرمایه رشد کنند که حوزه رباتیک نیز یکی از شاخه هاي فعال در این زیست بوم بوده است. 

اما گویا این پشتیبانی ها نیاز حوزه شرکت هاي خلاق در زمینه آموزش رباتیک را تامین نکرده است و برخی از آنها خواستار حمایت
بیشتر در این زمینه با توجه به بالا بودن قیمت قطعات تجهیزات آموزشی رباتیک با توجه به اینکه برخی از آنها با قیمت دلار دچار

نوسان اند و نیز معرفی این فعالیت ها در مدارس هستند. 



داوود صفیري مدیر یک شرکت خلاق در حوزه رباتیک با انتقاد از اینکه در کشور ما از فعالیت هاي آموزشی حوزه رباتیک حمایت قابل
توجهی صورت نمی گیرد، گفت: باید شرکت هاي دانش بنیان و خلاقی که در این حوزه فعال هستند، به لحاظ دریافت مجوز و کمک

 
هاي مالی حمایت شوند. 

وي روز شنبه در گفت و گو با خبرنگار دانشگاه و آموزش ایرنا در این خصوص توضیح داد: علم رباتیک در زمینه اشتغال زایی به دلیل

 
اینکه از سه علم مکانیک، الکترونیک و برنامه ریزي تشکیل شده، براي کودکان و نوجوانان کاربردي است. 

صفیري بیان کرد: افرادي که بتوانند این سه علم را با عنوان رباتیک بر اساس آموزش هاي مناسب یاد بگیرند، می توانند در آینده در
هر رشته اي اختراع داشته باشند. مثلا در صنعت شیمی و آزمایشگاه، علم ربات مورد استفاده قرار می گیرد، در پزشکی نیز ربات

 
جراح و در کشاورزي و هوا و فضا نیز ربات ها به کار می آیند. 

مدیر این شرکت خلاق افزود: رباتیک یک میان رشته است و بنابراین محدودیتی نخواهد داشت؛ یعنی دانش آموز اگر بتواند از سن کم

 
این مفاهیم را یاد بگیرد، در آینده با ورود به علوم مرتبط با آن چند پله بالاتر خواهد بود. 

 
لزوم توجه بیشتر به حوزه رباتیک در مدارس 

این فعال حوزه رباتیک اظهار داشت: در کشور ما در حال حاضر در حوزه رباتیک بسیار کار می شود اما متاسفانه به ویژه در حوزه

 
مدارس خوب عمل نمی شود؛ چرا که به آن از جنبه بیزینسی توجه می شود. 

صفیري با اشاره به اینکه هزینه هاي رباتیک بالا است و متاسفانه حمایتی از بحث رباتیک در مدارس نشده است، یادآور شد: مدارس

 
اگر بخواهند در این زمینه کار کنند، نیاز به قطعه و تجهیزات رباتیکی دارند که قیمت آنها بر مبناي دلار است. 

مدیر این شرکت ادامه داد: در حال حاضر در این شرکت دانش بنیان متنوع ترین ربات هاي آموزشی کشور را از ساده ترین تا پیچیده

 
ترین را طراحی کرده ایم، در این شرکت اولین ربات آموزشی هوشمند و ماژولار کشور را داریم که 15 کار انجام می دهد. 

وي با اشاره به اینکه نمونه این ربات ها را در کشور نداریم، اظهار داشت: نمونه خارجی این ربات ها نیز سه برابر قیمت نمونه ایرانی

 
است. 

صفیري افزود: در مدل آموزشی رباتیک بچه ها با مباحث مکانیک، الکترونیک و برنامه نویسی از ساده به سخت آشنا می شوند. در

 
سنین پایین بین 5 تا 6 سال مباحث مکانیکی در ربات ارایه می شود و بعد از آن مباحث الکترونیک و برنامه نویسی ارایه خواهد شد. 

وي یادآور شد: چیزي که در حوزه رباتیک کشور وجود ندارد، این است که این سه مفهوم با هم ارتباط داده نشده اند. نکته قابل تامل
این است علم کودکانی که با ربات هاي آموزشی کار می کنند، از کسانی که در سطح لیسانس هستند، کاربردي تر است؛ چرا که
توانسته اند سه علم کاربردي را با هم انجام دهند. ضمن اینکه ذهن بچه ها مهندسی می شود و این یکی از کاربردهاي علم رباتیک

 
است. 

صفیري گفت: کودکان با رباتیک دست ورزي، حوصله کردن، ارتباط بین ذهن و دست، ساختار الگوسازي و تجسم سازي را یاد می



 
گیرند و با رباتیک، هوش هیجانی بچه ها تقویت می شود. 

وي اظهار داشت: هدف ما از طراحی این ربات ها این است که بچه ها صرفا یک اسباب بازي خرید نکنند که فقط باتري بیندازند و

 
بازي کنند، بلکه اسباب بازي خود را بسازند و لذت ببرند و با آن بازي کنند. 

صفیري گفت: به لحاظ شغلی رباتیک جزو شغل هاي اول دنیا است و هوش مصنوعی نیز بعد از آن است و این علم نیاز کشور است و

 
آینده دنیا بر اساس این دو علم تعریف می شود. 

وي اظهار داشت: رباتیک به لحاظ کاربردي و اشتغال زایی حوزه اي فعال است. ضمن اینکه برنامه نویسی، رشته مستقلی است که
ساده ترین نوع آن در حال حاضر در نمونه هاي بازي هاي آموزشی رباتیک این شرکت استفاده می شود و به ترتیب پیشرفت می کند.

صفیري افزود: در ایران متاسفانه از حوزه رباتیک به خوبی حمایت نمی شود و باید شرکت هاي دانش بنیانی که در این حوزه وجود
دارند به لحاظ مالی و دریافت مجوز حمایت شوند. اگر مسایل و مشکلاتی که وجود دارد، حل شود قطعا زودتر نتیجه خواهیم گرفت.
ما نیز آمادگی داریم که اگر شرکتی در این زمینه کار می کند، به عنوان هم افزایی با هم وارد شویم؛ چرا که در دنیا نیز به این صورت

 
است. به صورت تک و جداگانه کار کردن خوب نیست و باید کارهاي علمی را به اشتراك بگذارند. 

 
برچسب ها 

 
- شرکت دانش بنیان 

 
- رباتیک 

- صنایع خلاق



«روستا، محور توسعه»| یک چهارم اقتصاد ایران محصول دهاتی ها/ چطور

روستا را نابود کردیم؟

منبع: همرازشماره خبر:  250  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرنگار اقتصادي خبرگزاري تسنیم ، پیشرفت روستاها در ایران به رغم کوشش هاي سازمان یافته اي که دست کم

 
از 40 سال قبل در این زمینه به عمل آمده است، کماکان با مسائل و چالش هاي مختلفی روبه رو است. 

با توجه به اقدامات انجام شده طی سالهاي پس از پیروزي انقلاب اسلامی ایران به استناد آمار شاخص هاي مرتبط با عمران روستایی
از قبیل برق، تلفن، شبکه بهداشت، فضاي آموزشی، راه آسفالته، آب آشامیدنی بهداشتی، گازرسانی و مقاوم سازي مسکن روستایی از
وضعیت نسبتاً مطلوبی برخوردار است اما درباره  بهبود وضعیت اقتصادي، افزایش درآمد، بیمه هاي تامین اجتماعی و در یک کلام در
باب مسایل اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی توفیق لازم حاصل نگردیده است به همین دلیل روستاهاي زیادي به شدت در معرض

 
کاهش جمعیت و نهایتاً تخلیه کامل است. 

 فرآیند پیشرفت روستایی اما نیازمند بازنگري در هدف و رویکرد است؛ ایجاد پیشرفت و آبادانی روستا نیازمند فرآیندي همه جانبه،

 
مستمر، موزون، درونزا و متکی بر همراهی روستائیان است. 

جایگاه روستاییان وعشایر نیازمند شناسایی مجدد در پیشرفت اجتماعی، اقتصادي و فرهنگی کشور است . اقتصاد روستایی یکی از
مولفه هاي اساسی و مهم در اقتصاد هر کشوري است و در بسیاري از کشورهاي توسعه یافته نیز، توجه به اقتصاد روستا یکی از اهداف

 
کلان در برنامه هاي توسعه اي است. 

خوب است بدانید، 20 تا 23 درصد از سهم ارزش افزوده تولیدي کشور در سال هاي مختلف متعلق به روستاها بوده است و در مجموع

 
یک چهارم اقتصاد کشور را روستائیان تامین می کنند. 

روستا به عنوان یکی از مهمترین پایگاه هاي تولید مواد حیاتی و رفع نیازهاي اساسی هر جامعه است و با توجه به تولید بیش از 90

 
درصد از محصولات کشاورزي و غذایی در روستاهاي کشور، به نظر می رسد نواحی روستایی تاثیر به سزایی در اقتصاد کشور دارند. 

براساس آمار جمعیتی کشور از سال 1335 تا 1395 ،حدود 68درصد جمعیت کل کشور در روستاها ساکن بودند، در حالی  که در

 
آخرین سرشماري انجام شده در سال 1395 ،این این میزان به 25.9 درصد کاهش یافته است. 

این کاهش جمعیت روستاها اما مشکلات دیگري نیز به همراه داشته است و منجر به حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ، بیکاري و

 
افزایش نامتقارن شهرها نیز شده است. 

 
آسیب شناسی نظام مدیریت و برنامه ریزي روستایی 

 
 اجراي طرح اصلاحات ارضی 



 با اجراي طرح اصلاحات ارضی در دهه 1340 ،عده زیادي از کشاورزان شغل خود را از دست دادند و نظام کشاورزي ایران دچار
چالش هاي اساسی شد. نتیجه این سیاست وارداتی، وابستگی به خارج در تامین مواد غذایی، آغاز مهاجرت هاي سیل آسا روستاییان

 
به سمت شهرها و بروز مشکالت اجتماعی و گسترش حاشیه نشینی در کشور بود. 

 
تشکیل جهاد سازندگی 

نهاد جهاد سازندگی با پیشنهاد جوانان انقلابی و فرمان امام خمینی در اولین روزهاي پیروزي انقلاب اسلامی با هدف سازندگی کشور

 
در عرصه هاي مختلف به ویژه مناطق روستایی و عشایري ایجاد شد. 

در طی دو دهه فعالیت و انجام دادن وظیفه سایر دستگاه هاي سنتی در مناطق دور دست و صعب العبور با کار شبانه روزي، حضور
چشمگیر، اثرگذار و راه گشا در جبهه هاي جنگ و درخشش بی نظیر در عرصه سازندگی، تولیدي وخودکفایی کشور در 20 سالگی

 
عمرش با راي مجلس ششم جوانمرگ شد و در وزارت کشاورزي ادغام گردید. 

پس از ادغام وزارت جهاد سازندگی و وزارت کشاورزي، مدیریت روستایی کشور در نهادهاي مختلف پراکنده شد؛ این موضوع

 
اختلال  جدي درنظام برنامه ریزي و سیاستگذاري حوزه روستایی به وجود آورد. 

در سند برنامه چهارم توسعه بر ایجاد یک سازمان متولی امور روستایی تاکید شده بود؛ هرچند این اسناد به لایحه تبدیل شد و در
ماده 19 قانون برنامه چهارم، به این موضوع پرداخته شد، اما هیچگاه این اسناد و لوایح اجرایی نشد و هم اکنون 23 ارگان در مدیریت

 
روستا دخیل هستند. 

نبود متولی واحد در مدیریت روستا سبب بروز مشکلاتی از قبیل عدم وجود راهبرد پیشرفت روستایی واحد، توسعه نامتوازن روستا،

 
توزیع ناهمگون بودجه کشور و عدم نظارت و وحدت رویه شده است. 

تشتت و به هم ریختگی برنامه ریزي روستایی، باعث شده تا مناطق روستایی و عشایري با مسائل و چالش هاي مختلفی روبه رو باشند

 
که از آن جمله می توان به موارد زیر اشاره کرد: 

 
صنایع تبدیلی و تکمیلی در روستا شکل نگرفت 

 یکی از بهترین روش هاي توسعه اشتغال و افزایش درآمدهاي غیر کشاورزي در مناطق روستایی، ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و
تکمیلی کشاورزي و صنایع روستایی است. ایجاد صنایع تبدیلی و تکمیلی، مؤثر ترین راهکار براي کاهش حجم ضایعات کشاورزي به

 
شمار می رود. 

یکی از راه هاي پیشرفت اقتصادي- اجتماعی روستاها، ایجاد صنایع تبدیلی در روستاها است. هم اکنون ضایعات بخش کشاورزي

 
حدود 30 درصد است که ارزش این حجم از ضایعات 3 تا 5 میلیارد دلار  برآورد می شود. 

صنایع تبدیلی و تکمیلی عاملی است که می تواند آسیب پذیري محصولات کشاورزي را کاهش دهد و ارزش افزوده آنها را زیاد کند و

 
بهره وري از منابع را افزایش دهد. 



محصولات کشاورزي در کمترین زمان در معرض فساد قرار می گیرند و به همین دلیل، ما حتی اگر در تولید محصولات کشاورزي

 
بهترین و با کیفیت ترین محصول را تولید کنیم باید با فرآوري، از ضایعات آن بکاهیم. 

 
هویت روستایی و دانش بومی در مناطق روستایی به رسمیت شناخته نمی شود  

جوامع روستایی و عشایري داراي  عملکردي هاي خاص و متنوعی هستند که بازیگران بیرونی روستا، غالبا آنها را نادیده گرفته اند. در
صورتی که کاربرد دانش بومی در برنامه ها و طرح ها مناسبتر بوده و با استفاده از راه حل هاي بومی و ابداعی، روحیه خود اتکایی و

 
اعتماد به نفس در مردم بومی ایجاد شده و به مشارکت و توانمندسازي آنها منجر می شود. 

اگر چه مردم روستاها همواره با محدودیت ها و تنگناهاي بسیاري روبه رو هستند، اما مدیرانی ماهر وآگاه نسبت به محیط اطراف

 
خویش است و در صورتی که منابع کافی در اختیار آنها قرار داده شود، راه حل هاي مناسبی را براي مشکلات توسعه خویش است. 

مسئولین باید واقعگرا بوده و دانش و عقاید مردم بومی را به طور جدي در نظر بگیرند؛ اما هنوز بسیارند سیاست گذارانی که نسبت به

 
سیستم هاي دانش بومی نا آگاه بوده و یا آنها را نادیده می گیرند. 

محور پیشرفت روستا باید دانش بومی و فکر و توان منابع انسانی هر روستا، قرار گیرد که این فرایند در نهایت به ارزش هاي موجود
مربوط می شود که این ارزش ها، ارزش هاي مردمی است. با این رویکرد هویت و جایگاه اصلی روستا حفظ خواهد شد و روستا به

 
عنوان یک واحد مستقل، اصالت هاي خود را حفظ خواهد کرد. 

 
عدالت اجتماعی در مناطق روستایی محقق نشده است 

مطالعه سیر تاریخ و تحولات اوضاع و احوال مناطق روستایی بیانگر وجود انواع بی عدالتی ها و نابرابري ها مرتبط با این مناطق است.
از جمله نابرابري تفاوت بین شهر و روستا که غالباً ناشی از سطوح متفاوت توسعه یافتگی است، در اثر بی توجهی به روستاها و تمرکز

 
منابع و امکانات در شهرها ایجاد شده است. 

هر چند در بین کلان شهرها و شهرهاي بزرگ در برابر شهرهاي متوسط و کوچک( و نیز در درون شهرها )بین مناطق و محالت
شهري( نیز نابرابري هایی وجود دارد، ولی نابرابري و تفاوت در دسترسی به امکانات و خدمات و فرصت ها در بین شهرها و روستاها
بسیار جدي بوده و داراي تفاوت بسیار معناداري است ، اگر چه در راستاي تحقق توسعه روستایی در ایران، از دهه 1330 تاکنون،
راهبردهاي گوناگون به کار گرفته شده، اما همچنان وجود فقر، کمبود امکانات اجتماعی مورد نیاز از جمله خدمات بهداشتی و

 
آموزشی و نیز مهاجرت بی رویه به شهرها کاملا ملموس و بر پیکره جوامع روستایی نمایان است. 

 
عشایر داراي بالاترین بازده اقتصادي در کشور 

در ایران اگرچه اقدامات مربوط به تأمین اجتماعی و حمایت از فقرا و آسیب پذیران روستایی سابقه اي دست کم 40ساله دارد اما

 
دستاوردهاي برنامه ها از حیث کاهش فقر و آسیب پذیري درآمدي در نقاط روستایی کشور در خور توجه نیست. 

طبق بررسی هاي به عمل آمده ، درصد جمعیت زیر خط فقر در جامعه روستایی ایران بیش از دو برابر جمعیت زیر خط فقر شهري



 
است و این بیانگر تفاوت بین شهر و روستا و معلول ضرورت گسترش عدالت و برابري در روستاها است. 

عشایر کشور با توجه به اینکه جامعه اي مولد بوده و با وجود آنکه به استناد آمار، حدود 2 درصد جمعیت کشور را شامل می شوند و با
دارا بودن بالغ بر 24 میلیون واحد دامی 28 درصد دام سبک و 4 درصد دام سنگین کشور و  بیش از 20 درصد گوشت قرمز را تولید

 
می کنند. 

علاوه بر آن، حدود 48/1 میلیون مترمربع صنایع دستی کشور را، با همه ارزش هاي تاریخی و فرهنگی که این صنایع دارند، تولید
می کنند و همچنین حدود 38 درصد مراتع خوب کشور را در اختیار دارند و در  حدود 59 درصد مساحت  عرصه هاي کشور پراکنده

 
هستند. 

عشایر همچنین نقش مهمی را در تأمین امنیت کشور به خصوص در مناطق مرزي و دورافتاده به عهده دارند و تقدیم بیش از ده هزار
شهید والامقام و دارابودن بیشترین تعداد شهدا به نسبت جمعیت، نشان از شجاعت، ولایت مداري، عشق به میهن و سلحشوري آنها

 
است. 

عشایر علاوه  اینکه خود فعال و تولیدکننده هستند، تعداد زیادي شغل را در خارج از جامعه عشایري در زمینه هاي صنعتی، بازرگانی
و خدمات پشتیبانی و ماده اولیه آنها را تولید می کنند و با وجود آنکه با این خدمات، جایگاه ارزشمندي در معادلات و مناسبات

 
اقتصادي، اجتماعی و فرهنگی دارند. 

مقامات تصمیم گیر و تأثیرگذار در کشور، یعنی مراجعی که از نظر تأمین اعتبار و تصویب اختیارات الزام صاحب صلاحیت هستند و
همچنین دستگاه هاي اجرایی و مسئولان که مسئولیت ارائه خدمات به جامعه عشایري را دارند، از سازمان امور عشایر ایران گرفته تا
مجموعه دستگاه هاي اجرایی و فرهنگی و اجتماعی، سندي جامع تنظیم شود که با مراجعه به آن تا حد امکان، آشنایی اولیه و
مختصري از جامعه عشایري فراهم کند تا شاید بیش از پیش زمینه توجه بیشتر و اتحاذ تصمیمات دقیق تر درخصوص توسعه مناطق

 
عشایري و ساماندهی به زندگی عشایر فراهم آید. 

بنابر آسیب شناسی هایی که از زندگی عشایري در ایران صورت گرفته، براي حفظ جایگاه عشایر و تقویت این بدنه اجتماعی، تامین

 
رفاه عشایر و شکوفا شدن ظرفیتهاي این قشر، در برنامه ریزي ها و تصمیمات در مورد عشایر به مسائل زیر باید توجه شود: 

1 .تامین عدالت اجتماعی با رفع محرومیت از مناطق عشایري و تعدیل نا برابري هاي موجود بین جوامع عشایري با جوامع شهري و

 
روستایی. 

 
2.ساماندهی و ارتقاي کیفیت زندگی عشایر کوچنده با رعایت الزامات اجتماعی، اقتصادي، فرهنگی و تعادل هاي زیست محیطی. 

 
3 .مهندسی فرهنگی و حفظ هویت ایرانی - اسلامی و میراث معنوي عشایر. 

 
4.افزایش توانمندي هاي تولیدي عشایر با استفاده از فن آوري مناسب و دانش و مهارت هاي بومی آنها 

 
5 .ارتقاي شاخص هاي توسعه انسانی و اقتصادي - اجتماعی و فرهنگی جامعه عشایري به میانگین شاخص هاي روستایی کشور. 



6 .تنوع بخشیدن به فعالیت هاي اقتصادي در جامعه عشایري با بهره گیري از امکانات، قابلیت ها و استعدادهاي مناطق عشایري به

 
منظور ایجاد، بهبود و توسعه اشتغال، افزایش درآمد و کمک به نگهداشت جمعیت در زیست بوم ها. 

7 .ایجاد، توسعه و تقویت تشکل هاي مردمی به منظور جلب مشارکت بیشتر عشایر در فرایند تصمیم سازي، اجرا و بهره برداري در

 
زمینه هاي اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و مدیریت محلی . 

 
8 .توسعه پوشش نهادهاي حمایتی بیمه هاي اجتماعی و خدمات درمانی و بیمه محصولات تولیدي در جامعه عشایري 

 
9 .ایجاد نهادهاي اجتماعی در میان جوانان عشایر. 

انتهاي پیام/



آزادي72 نفر از زندانیان جرایم غیر عمد و مالی خوزستان

منبع: میزانشماره خبر:  251  |  تاریخ: 1399/08/03

رییس کل دادگستري استان خوزستان از آزادي 72 نفر از زندانیان جرایم غیر عمد و مالی خبر داد و گفت: 55میلیارد تومان
بدهی این زندانیان با موضوعات دیه، مهریه و طلب هاي مالی بود که از این مبلغ 37 میلیارد آن با کار قضایی حل و 16

میلیارد را شکات گذشت کردند و مابقی آن را ستاد دیه، شرکت فولاد و شرکت فولاد ...

خبرگزاري میزان- حجت الاسلام والمسلمین صادق مرادي در آیین مراسم آزادي 72 نفر از زندانیان جرایم غیر عمد و مالی
گفت: ستاد دیه استان با همکاري 2شرکت صنعتی توانستند 72نفر از زندانیان جرایم غیر عمد و مالی را آزاد و آنان را به آغوش گرم

 
خانواده خود بازگردانند و اینگونه کمک رسانی در نوع خودش بی نظیر است. 

وي افزود: 55میلیارد تومان بدهی این زندانیان با موضوعات دیه، مهریه و طلب هاي مالی بود که از این مبلغ 37 میلیارد آن با کار

 
قضایی حل و 16 میلیارد را شکات گذشت کردند و مابقی آن را ستاد دیه، شرکت فولاد و شرکت فولاد اکسین تقبل کردند. 

رییس شوراي قضایی خوزستان افزود: آزادي این افراد یک روي ماجراست و روي دیگر آن زندگی آنان پس از آزادي است و مراقبت
هایی که براي دوران پس از آزادي این افراد ضرورت دارد.لذا همه نهادها و شرکتها و حتی همین شرکتها، اگر بتوان براي اشتغال مفید
پس از آزادي آنها اقدامی شود ، قطعا در پیشگیري از جرم و بازگشت به زندان آنها بسیار مؤثر است و ما این مهم را از مبادي مختلف

 
پیگیري کرده ایم و البته هر کس که خدمتی در این زمینه انجام دهد باید مورد تقدیر واقع شود. 

وي در ادامه افزود: همانطوریکه دستگاه قضایی خوزستان با همکاري نیروي هاي انتظامی ، امنیتی و اداره اطلاعات امنیت پایدار در
استان فراهم کرده باید تولید کنندگان و صنعت گران در زمینه امنیت با ایجاد اشتغال اقدام موثري داشته باشند و در این راستاء عمل

 
کنند و همچنین با راهکاري مناسب زمینه اشتغال این زندانیان را هم فراهم کنند. 

حجت الاسلام و المسلمین مرادي با دعوت از مردم در امر کمک رسانی مالی به اینگونه زندانیان اظهار داشت: مردم نوع دوست و
بزرگ ایران اسلامی در یک نهضت بزرگ براي آزادي زندانیان جرائم غیر عمد و مالی اقدام به کمک مالی کنند تا زمینه آزادي اینگونه

 
زندانیان در اسرع وقت فراهم شود. 

رییس دادگستري خوزستان بر لزوم تقویت فرهنگ روحیه گذشت در جامعه تاکید کرد و گفت: در دین مبین اسلام نیز بر موضوعات
رضایت، بخشش، عفو و گذشت به عنوان موضوعاتی کلیدي براي زندگی اجتماعی انسان ها تاکید شده است و باید فرهنگ بخشش،

 
عفو و گذشت در جامعه توسعه و تقویت شود. 

حجت الاسلام والمسلمین مرادي ظهار داشت: شرکت هاي فولاد و فولاد اکسین خوزستان امسال در رونق و جهش تولید خوش
درخشیدند و توانستند علاوه بر رفع موانع و مشکلات مالی خود، اقدام به کمک مالی به همشهریان خود در زمینه هاي مختلف از

 
جمله آزادي این 72 نفر از زندانیان کنند و جا دارد از اقدامات خداپسندانه این 2 شرکت صنعتی تشکر و قدردانی شود. 



بیشتر بخوانید: آزادي 432 زندانی جرایم مالی طی 6 ماهه نخست سال جاري در استان آذربایجان شرقی انتهاي پیام/



چین و هند با استفاده از طب سنتی تا 90 درصد موفق به درمان کرونا شدند

منبع: اترك نیوزشماره خبر:  252  |  تاریخ: 1399/08/03

عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی در وبینار دستاوردهاي دانش طب ایرانی با بیان اینکه ارزش طب سنتی و دستاوردهاي
این علم در جریان بیماري کرونا مشخص شد، گفت: کشورهایی مثل هند و چین تا 90 درصد با استفاده از طب سنتی قادر به

درمان کرونا شدند.

عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی در وبینار دستاوردهاي دانش طب ایرانی با بیان اینکه ارزش طب سنتی و دستاوردهاي
این علم در جریان بیماري کرونا مشخص شد، گفت: کشورهایی مثل هند و چین تا 90 درصد با استفاده از طب سنتی قادر به درمان

 
کرونا شدند. 

وبینار ""دستاوردهاي دانش طب ایرانی مبتنی بر استراتژي
سازمان جهانی بهداشت در سال 2014 تا 2023"" با حضور

 
متخصصین و علاقمندان این حوزه برگزار شد. 

در پنل ابتدایی، دکتر نفیسه حسینی یکتا؛ سرپرست دفتر طب
ایرانی و مکمل وزارت بهداشت با تبیین ماهیت این وبینار اظهار
کرد: وبینار پیش رو بخشی از دستاوردهاي دانش طب ایرانی
مبتنی بر استراتژي سازمان جهانی بهداشت است؛ این سازمان

 
تأکید بر استفاده از طب مکمل در نظامهاي سلامت را دارد. 

وي با اشاره به افزایش اپیدمی کرونا و اخبار ناگوار مرتبط با آن تصریح کرد: شرایط فعلی، شرایط رزم و بحران است و با دید عقلایی
در این شرایط رزم، باید استفاده از تمام ظرفیتها مدنظر قرار گیرد و استفاده از هر سلاحی براي توانمند شدن نظام سلامت ضروري

 
است و استفاده از مکاتب درمانی مختلف نیز باید مورد توجه واقع شود. 

حسینی یکتا افزود: ادغام خدمات طب سنتی ایرانی در نظام سلامت و آموزه هاي راستی آزمایی شده میتواند به این شرایط کمک
کند؛ این وبینار نیز بخشی از دستاوردهاي طب ایرانی در حوزه پژوهش و درمان و... است که توسط اساتید مورد استفاده قرار خواهد

 
گرفت. 

سرپرست دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت با بیان دستاوردهاي این طب در حوزه مقابله و درمان بیماري کرونا تأکید کرد:
تعدادي از کارآزماییهاي بالینی در جریان بیماري کرونا به شکل موفقی ظاهر شدند و بالغ بر 70 مورد کارآزمایی بالینی کد اخلاق

 
گرفته اند و تعداد دیگري از این دستاوردها به ستاد ملی کرونا تقدیم شده است. 

حسینی یکتا اظهار امیدواري کرد: امیدواریم این برنامه و فعالیتهاي این حوزه موجب تقویت و حتی تغییر نگرش در این زمینه شود و

 
از نتایج کارآزمایی هاي موجود در شرایط فعلی بتوانیم براي ارتقاء نظام سلامت بهره ببریم. 



محمدرضا شمس اردکانی؛ عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی، به عنوان سخنران دوم این وبینار، به بیان ماهیت طب سنتی
پرداخت و گفت: در طب سنتی ایرانی، از کتب و منابع یونانی استفاده شده است، هرچند عده زیادي از جمله الگوت معتقد بودند این

 
طب از یونان به ایران رفته اما از مسلمات مشخص است طبی که ما از آنان أخذ کردیم، متفاوت از صورت اولیه است. 

این استاد دانشگاه تهران تصریح کرد: ما به این دلیل تولیدکننده علم بودیم که سازوکار آن را یافتیم و آن را به نقطه مطلوب رسانیدیم
همچنین توفیق اتصال این دانش به جهان بینی توحیدي را یافتیم، این جهان بینی مختصات خاص خود را دارد که می توان آن را به

 
جهان عرضه کرد. 

شمس اردکانی مبناي طب سنتی را ""حکمت بنیان"" دانست و ادامه داد: طب سنتی مبتنی بر علم و عقل و استدلال است؛ مطلب
اساسی این است که در طب سنتی مقصد و مبدأ متفاوت از مقاصد و مبدائی است که برخی از آن بهره مند می شوند؛ مقصد ما در

 
این دانش انسان، به معناي مخلوق خداست و این بحث متکی بر مباحث فلسفی است. 

این استاد دانشکده داروسازي دانشگاه علوم پزشکی تهران، مهمترین دستاورد سالهاي اخیر در حوزه طب سنتی را تأسیس دانشکده و
گروه هاي طب سنتی دانست و گفت: وقتی دولت به نتیجه رسید که آموزش وارد عرصه طب سنتی شود، موضوع تأسیس دانشکده و

 
گروه طب سنتی در دستور کار قرار گرفت و این مهم اتفاق افتاد و سخن رهبر انقلاب درباره تأسیس این دانشکده حجت را تمام کرد. 

شمس اردکانی تصریح کرد: پیشنهاداتی که در قالب برنامه پنجم و ششم توسعه به مجلس ارائه شد نیز باعث شد تا موضوع طب
سنتی رنگ قانونی به خود بگیرد و این دستاورد بزرگی بود؛ ورود طب سنتی به دانشگاه ها و قرار دادن عنوان واحد درسی طب سنتی

 
براي دانشجویان منجر به پژوهش محور شدن این علم شد. 

وي انتشار ویروس کرونا و افزایش آمار مبتلایان در سطح جهان اهمیت و کارآمدي طب سنتی براي مقابله با این بیماري را عاملی
براي استفاده از ظرفیت طب سنتی برشمرد و افزود: ارزش طب سنتی و دستاوردهاي این علم در بیماري کرونا مشخص شد؛
کشورهایی مثل هند و چین تا 90 درصد با استفاده از طب سنتی قادر به درمان کرونا شدند؛ ما نیز در این حوزه دستاوردهایی داشته

 
ایم. 

رئیس انجمن متخصصین علوم دارویی در تبیین نسبت طب سنتی و دموکراسی گفت: گرایش مردم به طب سنتی و انتخاب آن نشان
از موفقیت این دانش دارد؛ در سال 1387 مقاله اي نیز منتشر شد که بیانگر این موضوع بود ضمن اینکه نگاه سلامت محور طب

 
سنتی مبتنی بر خودمراقبتی و پیشگیري است و این نگاه را توانسته در بین مردم تا حدودي مسلط کند. 

وي در پایان با ذکر این نکته که در آینده نزدیک شاهد شکوفایی در طب سنتی ایرانی خواهیم بود، اقبال مردم به این مهم و

 
دستاوردهاي دانشی و پژوهشی در این حوزه را عاملی براي این توفیق برشمرد. 

همچنین در پایان پنل اول، دکتر حسین رضایی زاده متخصص طب سنتی و رئیس دانشکده طب ایرانی دانشگاه تهران به ارائه گزارش

 
جامعی از وضعیت طب مکمل در سازمان بهداشت جهانی و کشورهاي عضو پرداخت. 

رضایی زاده موضوع آموزش طب مکمل و سنتی در سازمان بهداشت جهانی را موضوعی مهم ارزیابی کرد و گفت: موضوع آموزش چه

 
براي حوزه پزشکی و چه براي تربیت نیروهاي متخصص و دانش آموختگان تاریخ پزشکی در دنیا و ایران در حال روي دادن است. 



رئیس دانشکده طب ایرانی دانشگاه تهران ضمن ارائه آماري از دانش پژوهان و دانش آموختگان طب سنتی در ایران ادامه داد: ارائه
درس دو واحدي آشنایی با مبانی طب ایرانی و مکمل براي دانشجویان علوم پزشکی و هفت رشته مرتبط، سر و صداي زیادي به پا

 
کرد و افراد و رسانه هاي سیاسی که گاهی در سایه بودند نیز نسبت به این موضوع موضع گیري کردند که جالب توجه است. 

وي تأکید کرد: در تابستان گذشته اتفاق خوبی در حوزه طب سنتی افتاد و در دور دوم فراخوان، ما با تعداد زیادي از دانش آموختگان
و علاقمندان به این دانش روبرو شدیم که براي شنیدن این موضوع وارد عرصه شدند و همین موضوع باعث موضع رسانه هایی مانند

 
BBC شد. 

رضایی زاده به تشریح وضعیت جمعیت شاغل و بیکار در حوزه طب سنتی پرداخت و گفت: اینکه تعداد قابل توجهی از دانش

 
آموختگان در مشاغل دولتی و هیئتهاي علمی هستند و تعداد اندکی در بخش خصوصی فعال هستند، قابل تأمل است. 

وي گفت: از مجموع فارغ التحصیلان این رشته 13 درصد بیکار و 70 درصد شاغل هستند و بر اساس تفکر دانشگاه هاي پیشرو و به

 
لحاظ خدمتگزاري باید به این اندیشید که چرا این دوستان نتوانستند براي خدمت به مردم در بخش خصوصی وارد شوند. 

رضایی زاده با ارائه آماري از فارغ التحصیلان رشته تاریخ و اخلاق پزشکی و همچنین داروسازي به آسیب شناسی اشتغال در این حوزه

 
پرداخت. 

در ادامه این پنل، دکتر آرمان زرگران، مشاور امور بین الملل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت به تشریح استراتژیهاي سازمان

 
بهداشت جهانی در حوزه طب سنتی و مکمل در سالهاي 2014 تا 2023 و فعالیتهاي جمهوري اسلامی ایران در این زمینه پرداخت. 

در پنل دوم این وبینار، دکتر سید علی مظفرپور متخصص طب سنتی و رئیس دانشکده طب ایرانی دانشگاه بابل به ارائه گزارش
کوتاهی از پژوهشهاي طب سنتی ایرانی پرداخت و با اشاره به تاریخچه اي از فعالیتهاي صورت گرفته، مسئله کمبود بودجه و عدم
حمایت مالی را یکی از مشکلات گسترش پژوهش برشمرد و خاطرنشان کرد: با وجود اینکه طب مکمل تنها کمتر از پنج درصد از
بودجه وزارت بهداشت را به خود اختصاص داده است اما با این حال تولید علم در این زمینه صورت گرفته است؛ ایران در حوزه تولید

 
مقاله طب سنتی در رتبه پنجم قرار دارد و دانشگاه تهران بهترین تولیدات علمی در زمینه طب سنتی و گیاهان دارویی را دارد. 

در ادامه، دکتر مژگان تن ساز، پزشک متخصص طب سنتی و معاون توسعه سلامت دفتر طب ایرانی وزارت بهداشت، گزارشی از

 
وضعیت درمان در حوزه این طب ارائه کرد. 

در بخش هایی از این گزارش به آموزش بهورزان، مراکز ارائه خدمات طب سنتی، تعرفه هاي بیمه و برنامه هاي کلان حوزه درمان

 
تعالی و توسعه مراکز درمان، فعالیت طب ایرانی براي مقابله با کرونا و مسائل مهمی از این دست اشاره شده بود. 

در پایان پنل دوم، فعالان و علاقمندان حوزه طب سنتی حاضر در اتاق گفتگو، به ارائه پرسشها و دریافت پاسخ از اساتید حاضر

 
پرداختند. 

انتهاي پیام/ تسنیم



2500نفر در صنعت مرغداري استان سمنان مشغول به کار هستند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  253  |  تاریخ: 1399/08/03

سمنان- مدیرکل دامپزشکی سمنان با بیان اینکه دو هزار و 500 نفر در صنعت مرغداري استان به صورت مستقیم مشغول به
کار هستند، گفت: ضریب اشتغال این صنعت بسیار بالا است.

سمنان- مدیرکل دامپزشکی سمنان با بیان اینکه دو هزار و
500 نفر در صنعت مرغداري استان به صورت مستقیم
مشغول به کار هستند، گفت: ضریب اشتغال این صنعت

 
بسیار بالا است. 

حمیدرضا حسینی در گفت وگو با خبرنگار مهر، ضمن
اشاره به وضعیت امروز صنعت مرغداري استان سمنان به
مثابه یکی از قطب هاي پرورش مرغ در بین استان هاي
کشور، بیان کرد: بیش از 400 واحد انواع مرغداري

 
گوشتی، تخم گذار و… در سطح استان فعالیت دارند. 

وي با بیان اینکه ضریب اشتغال این صنعت بسیار بالا است و لذا در این واحدهاي تولیدي، دو هزار و 500 نفر به صورت مستقیم کار

 
می کنند، بیان کرد: ظرفیت تولیدي واحدهاي مرغداري استان 13 میلیون قطعه است. 

مدیرکل دامپزشکی استان سمنان با بیان اینکه یک هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري موجود در صنعت مرغداري استان است، تاکید
کرد: بیش از دو سوم تولیدات مرغداري هاي استان اعم از مرغ و تخم مرغ به تهران و استان هاي دیگر صادر می شود و مازاد بر نیاز

 
داخل استان است. 

حسینی با بیان اینکه نهاده هاي طیور و غذاي مرغ ها مهمترین دغدغه و مشکل مرغداران است، ابراز کرد: رفع مشکل مرغداري ها
نیازمند یک عزم همگانی بین همه دستگاه هاي موجود در سطح استان است.



انتخابات آمریکا | ترامپ در کاخ سفید بماند، رییس جمهور معتدل تري

خواهد بود

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  254  |  تاریخ: 1399/08/03

علی بیگدلی، تحلیلگر مسائل بین الملل، در گفت وگو با

 
"اعتمادآنلاین": 

انتخابات آمریکا | ترامپ در کاخ سفید بماند، رییس
جمهور معتدل تري خواهد بود علی بیگدلی گفت: آنچه دو
کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري آمریکا در مناظره دوم
مطرح کردند و چالش هایی که با یکدیگر داشتند، به قدري

اهمیت نداشت که بتواند در تصمیم مردم اثري حتی اندك بگذارد. شواهد نشانگر این است که ترامپ در صورت ماندن در کاخ سفید

 
رییس جمهور معتدل تري خواهد بود. 

اعتمادآنلاین| مناظره دوم دونالد ترامپ و جو بایدن بر خلاف مناظره اي که حدود سه هفته پیش جنجالی شروع شد و جنجالی به

 
پایان رسید، حاوي دیالوگ هایی نسبتا آرام بود، به طوري که چالش چندانی بین دو رقیب اتفاق نیفتاد. 

علی بیگدلی، تحلیلگر مسائل بین الملل، در گفت وگو با اعتمادآنلاین در باره اظهار داشت: مناظره دوم دونالد ترامپ و جو بایدن در
شرایطی انجام شد که نسبت به مناظره اول منظم تر بود و حاشیه هایی به مراتب کمتري داشت. این مناظره 4 محور اصلی داشت که
همه آنها به مسائل داخلی مربوط می شدند. کلا براي مردم آمریکا موضوع هاي مربوط به روابط کشورشان با کشورهاي دیگر چندان

 
مهم نیست و در راي آنها اثري ندارند. در واقع بیشتر دغدغه آمریکایی ها درباره مسایل داخلی از قبیل اشتغال و وضع معیشت است. 

این استاد دانشگاه در ادامه گفت: زمانی که مساله کرونا در این مناظره مطرح شد، ترامپ به طور کاملا آشکاري در موضع ضعف قرار
گرفت، البته او به بستري شدن خودش و پسرش اشاره اي داشت تا از این طریق احساسات مردم را بر بیانگیزد که در این کار هم

 
توفیق چندانی نداشت. همچنین سعی داشت با خبر تولید واکسن جدید دولت اش را در مبارزه با کرونا موفق نشان بدهد. 

او تصریح کرد: درباره شرایط آقاي بایدن باید گفت طرح مساله رشوه گیري خانواده بایدن، کاندیداي دموکرات را تا حدي متزلزل کرده
بود. او تلاش کرد به نوعی از پاسخگویی در این باره طفره برود با این حال موضوع رشوه گرفتن در آمریکا و سایر کشورها مساله اي

 
نیست که افکار عمومی بتوانند به سادگی با آن کنار بیایند و این کار را کاري عادي جلوه بدهند. 

علی بیگدلی در پایان گفت: برداشت من از این مناظره این است که آنچه دو کاندیداي انتخابات ریاست جمهوري آمریکا در مناظره
دوم مطرح کردند و چالش هایی که با یکدیگر داشتند، به قدري اهمیت نداشت که بتواند در تصمیم مردم اثري حتی اندك بگذارد.

 
شواهد نشانگر این است که ترامپ در صورت ماندن در کاخ سفید رییس جمهور معتدل تري خواهد بود. 



 
چکیده گفت وگو با علی بیگدلی 

-روابط خارجی آمریکا با کشورهاي دیگر در راي مردم اثري ندارد -دغدغه آمریکایی ها اشتغال و وضع معیشت است -ترامپ به طور
کاملا آشکاري درباره مساله کرونا در موضع ضعف قرار گرفته است -رشوه گیري خانواده بایدن، کاندیداي دموکرات را تا حدي متزلزل

کرده بود -مناظره دوم در تصمیم مردم اثري نمی گذارد



تبعیض هاي توسعه انسانی بین تهران و سایر استان ها در چیست؟

منبع: روزنامه اعتمادشماره خبر:  255  |  تاریخ: 1399/08/03

تبعیض هاي توسعه انسانی بین تهران و سایر استان ها در
چیست؟ محققان کشور در یک پژوهش که نتایج
ارزشمندي را به همراه داشته است، به بررسی شاخص هاي
توسعه انسانی در نقاط مختلف کشور پرداخته اند و بار
دیگر بر تبعیض هاي موجود بین استان ها بالأخص بین

 
تهران با دیگر مناطق صحه گذارده اند. 

اعتمادآنلاین| سازمان ملل متحد در گزارش هاي مربوط به توسعه کشورها در دهه 1990، بهبود کیفیت زندگی انسان ها را هدف
اساسی توسعه معرفی کرده و انسان را هم عامل توسعه و هم هدف نهایی آن ذکر کرده است. توسعه انسانی از دیدگاه فلسفی به مفهوم
توجه و احترام به فردیت انسان است. دستیابی به زندگی بهتر، ازیک طرف نیازمند مصرف بیشتر کالاها و خدمات و از طرف دیگر ثمره
رشد استعدادها و ظرفیت هاي انسانی است. لذا گسترش ظرفیت هاي ذهنی از طریق آموزش در کنار درآمد، از عناصر اصلی توسعه

 
انسانی به شمار می رود. 

بنا بر نظر متخصصان، توسعه انسانی، شالوده اصلی خود را از رویکردي تحت عنوان «قابلیت هاي سن» گرفته است که عبارت از
توانایی یک فرد براي داشتن انتخاب هاي مختلف براي دستیابی به سطح رفاه متناظر است. بر اساس این رویکرد، رشد اقتصادي می
تواند یکی از ابزارهاي دستیابی به زندگی بهتر باشد؛ ولی نمی تواند لزوماً به عنوان هدف در نظر گرفته شود. تفاوت رشد اقتصادي و
توسعه انسانی به این صورت است که رشد اقتصادي منحصراً بر گسترش یک انتخاب؛ یعنی درآمد است، درحالی که توسعه انسانی

 
شامل گسترش تمام انتخاب هاي انسانی مانند اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی است. 

با توجه به اهمیت روزافزون این مفهوم در جهان و لزوم توجه بیشتر به این حوزه در کشور ما، گروهی از محققان دانشگاه شهید
چمران اهواز، اقدام به انجام پژوهشی در این خصوص کرده اند که در آن، نسبت به برآورد شاخص توسعه انسانی استان هاي ایران و

 
بررسی تأثیر آن بر رشد اقتصادي اقدام شده است. 

در این تحقیق، ابتدا شاخص توسعه انسانی (بدون نفت) براي استان هاي ایران در سال هاي 1385، 1390 و 1395 با تکیه بر روش

 
جدید سازمان ملل محاسبه شده و سپس تأثیر این شاخص بر رشد اقتصادي با استفاده از داده هاي استانی بررسی شده است. 

طبق نتایج حاصله از این بررسی ها که بسیار قابل تأمل است، بیشترین شاخص توسعه انسانی استان ها در هر سه سال مورد بررسی،
براي استان تهران و کمترین آن براي استان سیستان و بلوچستان بوده است. بعد از سیستان و بلوچستان نیز استان هاي کردستان،

 
خراسان شمالی، کهگیلویه و بویراحمد و لرستان پایین ترین شاخص توسعه انسانی را در بین استان هاي کشور داشته اند. 



دیگر نتایج این تحقیق نشان می دهند که متوسط توسعه انسانی استان ها در کشور ما در فاصله 1385 الی 1390 رشدي معادل 3

 
درصد داشته است، ولی این رشد در فاصله سال هاي 1390 الی 1395 به نیم درصد کاهش یافته است! 

در خصوص این نتایج، سید مرتضی افقه، پژوهشگر دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز و همکارانش اظهار داشته اند: «بررسی
اجزاء شاخص توسعه انسانی نشان می دهد مهم ترین عامل کندي بهبود این شاخص، رشد منفی درآمد سرانه استان ها در فاصله

 
1385 الی 1395 است. در این فاصله درآمد سرانه استان ها به طور متوسط حدود 20 درصد کاهش یافته است». 

به گفته آن ها، «اما با دقت در یافته ها ملاحظه می شود که شاخص آموزش استان ها، نقطه قوت شاخص توسعه انسانی استان ها
است که نشان می دهد تحولات خوبی در سال هاي اخیر رخ داده است و وضعیت آموزش وپرورش در کشور از دوره 1385 تا 1395

 
همواره رو به بهبود بوده است». 

بر اساس یافته هاي این تحقیق و با توجه به این که در فاصله 1390 الی 1395 روند بهبودي توسعه انسانی نسبت به قبل از آن بسیار
اندك بوده است، افقه و همکارانش به لزوم توجه بیشتر برنامه ریزان کشور براي سرمایه گذاري در آموزش و بهداشت و سلامتی که

 
اجزاي اثرگذار شاخص توسعه اند، تأکید کرده اند. 

به اعتقاد آن ها، «همچنین براي بهبود شرایط زندگی ساکنین استان هایی که شاخص توسعه انسانی پایینی دارند و بنابراین دچار فقر
و محرومیت بیشتري هستند، این موضوع بایستی با حساسیت بیشتري پیگیري شود تا ضمن افزایش درآمد سرانه و اشتغال این
مناطق، شرایط براي کاهش فقر و محرومیت فراهم شود؛ اقداماتی که درنهایت می تواند نابرابري منطقه اي و بین استانی در کشور را

 
کاهش دهد». 

این یافته هاي ارزشمند که در قالب یک مقاله علمی پژوهشی در فصل نامه «اقتصاد مقداري» از انتشارات دانشگاه شهید چمران اهواز
به چاپ رسیده است، بار دیگر اهمیت رسیدگی بیشتر و نگاه یکسان به تمام مناطق این مرز و بوم را نشان می دهند و به خوبی یادآور

 
می شود که «ایران، فقط تهران نیست!». 

منبع: ایسنا



700 فرصت شغلی براي مددجویان کمیته امداد در چهارمحال و بختیاري

فراهم می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  256  |  تاریخ: 1399/08/03

تفاهم نامه همکاري در راستاي ایجاد 700 فرصت شغلی براي مددجویان در چهارمحال و بختیاري با مشارکت کمیته امداد و
سازمان بسیج سازندگی به امضا رسید.

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
شهرکرد، تفاهم نامه همکاري در راستاي ایجاد 700 فرصت
شغلی براي مددجویان در چهارمحال و بختیاري با
مشارکت کمیته امداد و سازمان بسیج سازندگی به امضا

 
رسید. 

حجت االله عبدالملکی معاون اشتغال و خودکفایی کمیته
امداد کشور در مراسم امضاي این تفاهم نامه، کارآفرینی را

 
مولفه هاي اصلی تحقق اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: اقتصاد مقاومتی ابزار رشد و شکوفایی اقتصاد کشور است. 

 
بیشتر بخوانید 

- ایجاد 500 مرکز نیکوکاري کاریابی در کشور تا پایان سال او با بیان اینکه تنها راه رسیدن به سطحی از رفاه براي مردم توجه به
توسعه اشتغال در کشور به ویژه براي محرومان است، افزود: با ایده بسیج سازندگی کشور مراحل اشتغال زایی در 6 استان ازجمله

 
کرمان، خراسان جنوبی و چهارمحال و بختیاري به صورت پایلوت آغاز شده است تا زمینه کاهش بیکاري فراهم شود. 

عبدالملکی، ایجاد 725 طرح اشتغال زا یی، آموزش کسب و کار و تشکیل کانون خیرین در استان را از جمله مفاد تفاهم نامه دانست و
اضافه کرد: همچنین کاریابی براي مددجویان، راه اندازي 10 مرکز نیکوکاري و حمایت از اجراي طرح هاي نوآورانه و بازاریابی و فروش

 
تولیدات از دیگر موضوعات تفاهم نامه با بسیج سازندگی است. 

سردار محمد زهرایی رئیس سازمان بسیج سازندگی کشور نیز در این مراسم با بیان اینکه کمیته امداد یک نهاد دغدغه مند براي مردم
است که ماهیت و فلسفه وجودي خود را از انقلاب دارد، گفت: این تفاهم نامه با هدف ایجاد زمینه اشتغال براي نیازمندان در قالب 10

عنوان پروژه با مبانی علمی و نظري، تهیه شده است.



ایجاد زیرساخت هاي گردشگري در روستاهاي هدف کهگیلویه و بویراحمد

+تصاویر

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  257  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیرکل میراث فرهنگی کهگیلویه و بویراحمد،گفت: زیرساخت هاي موردنیاز براي حضور گردشگران در روستاهاي هدف
گردشگري استان ایجاد می شود.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس مجید صفایی در بازدید از روستاي گردشگري ده بزرگ شهرستان باشت استان
کهگیلویه و بویراحمد با بیان اینکه هدفگذاري توسعه گردشگري روستاهاي استان انجام شده است،اظهار کرد: در طرح جامع

 
گردشگري براي ظرفیت هاي همه روستاها گردشگرپذیر برنامه ریزي هاي مناسبی شده است. 

صفایی تصریح کرد: توسعه گردشگري روستایی در کهگیلویه و بویراحمد با هدف جلوگیري از مهاجرت ها و توسعه اشتغالزایی براي

 
مردم انجام می شود. 

او با تاکید بر حمایت از سرمایه گذاري در بخش بوم گردي،گفت: هر سرمایه گذاري که خانه هاي قدیمی روستایی را احیا و بوم

 
گردي را ترویج دهد از حمایت دولت برخوردار می شود. 

مدیرکل میراث فرهنگی،گردشگري و صنایع دستی کهگیلویه و بویراحمد،ادامه داد: گردشگري در کنار کشاورزي زمینه مناسبی براي

 
توسعه اقتصادي و ایجاد اشتغال در روستاهاي هدف گردشگري استان دارد. 

 
صفایی بیان کرد: 14 روستاي هدف گردشگري در کهگیلویه و بویراحمد تا کنون شناسایی شده است. 

 
تصاویر تکمیلی در زیر آمده است: 



 
 ---

 
 ---

 
 

انتهاي پیام/



نمایش ''پا برهنه، لخت، قلبی در مشت'' به زبان آلمانی در شهر کلن به صحنه

می رود / هشت اثر جدید علیرضا کوشک جلالی در دست انتشار

منبع: خبرگزاري هنرشماره خبر:  258  |  تاریخ: 1399/08/03

نمایش ''پا برهنه، لخت، قلبی در مشت'' (برنده جایزه نمایش نامه  نویسی مردمی آلمان) که تمریناتش عمدتا به صورت آنلاین
انجام شد به زبان آلمانی در شهر کلن با حضور محدود تماشاگران اجرا می شود.

 
 

سرویس تئاتر هنرآنلاین، علیرضا کوشک جلالی برنده جایزه افتخاري تئاتر شهر کلن/ آلمان در سال 2016، نویسنده، کارگردان،
مترجم و مدرس تئاتر که اکنون ساکن کشور آلمان است؛ از زمان شروع کرونا حدود 12- 13 کلاس آنلاین در زمینه نمایشنامه
نویسی، کارگردانی و بازیگري در سراسر دنیا برگزار کرده است. او در گفت وگو با هنرآنلاین درباره شکل نوین فعالیت ها گفت: در این
دوران تلخ که مرگ تدریجی، طاقت فرسا و افسردگی مطلق در گوشه و کنار شهر کمین کرده، تجربه سختی را از سر می  گذرانیم که
کمتر نسلی طعم آن را چشیده است. انسان این دوران به سرگشتگی وحشتناکی دچار شده است. اما این شرایط داراي جنبه  هاي
بسیاري مثبتی نیز هست که این خود حاکی از آبزورد بودن زمانه ماست. بخشی از تجارب زندگی ما کمدي است و بخش دیگرش

 
تراژدي. 

او در ادامه افزود: زندگی این گونه است؛ در غمگین ترین لحظات، چیزهاي احمقانه اي از ذهن  می گذرد که باعث می شوند شما
بخندید. دنیاي ما خطی و یکنواخت نیست. در هر پدیده اجتمایی چیزهایی وجود دارد که شما را به خنده، خلاقیت و تفکر بیاندازد.
کرونا مجبورمان کرد به سوي کشف شیوه  هاي نوین ارتباطی گام برداریم که این شیوه ها، هم بسیار دشوار و هم امیدوارکننده هستند
چراکه پتانسیل تازه اي به منظور همکاري  هاي گسترده، در سطح جهانی را ایجاد می کند و شاید بتوان به وسیله این امکانات جدید،

 
از این شرایط نامطلوب بهترین بهره را ببریم. 

کوشک جلالی با بیان اینکه ویژگی خاص برگزاري کلاس هاي آنلاین این است که هنرجویان کشورهاي مختلف، بدون هیچ خطري،
امکان شرکت در آن را دارند، اظهار کرد: براي نخستین بار به صورت آنلاین در 4 شهر ایران و آلمان مشغول تمرین نمایش هستیم که
اولین اجراي نمایش با تمرینات آنلاینی، روز چهارم نوامبر (14 آبان) در شهر کلن به زبان آلمانی به صحنه می  رود. کرونا بی رحمانه
می تازد، اما هنرمندان آلمان با تمام وجود مقاومت می  کنند تا صحنه تئاتر و زندگی خالی نماند. البته باید یادآور شوم که بدون کمک
مالی و معنوي ارگان  هاي دولتی به سالن  هاي نمایش، هیچ نمایشی نمی  توانست به صحنه برود. با تمام این کمک  ها، باز هم شاهد

فشار شدیدي هستیم که بر دوش هنرمندان سنگینی می  کند. 



او همچنین اضافه کرد: براي مثال طی آخرین خبر ستاد مبارزه با کروناي شهر کلن، ما هر شب پذیراي تنها 20 تماشاچی هستیم که
این ضرر اقتصادي بزرگی براي گروه اجرایی است. اما بدون حمایت دولت همین اجراهاي حداقلی هم ممکن نبود. امیدوارم در ایران
نیز هر چه زودتر کمک  هاي مناسبی به هنرمندان تئاتر و تمام فعالان هنرهاي نمایشی صورت گیرد تا چراغ تئاتر، چراغ زندگی در

 
میهن  مان رنگ نبازد. کرونا دنیا را به تعطیلی محکوم کرده و ما چاره اي نداریم جز این که دنیا را به مسیر زندگی رهنمون کنیم. 

 
 

نمایش نامه ""پا برهنه، لخت، قلبی در مشت"" (برنده جایزه نمایش نامه نویسی مردمی در آلمان 1999) که بیش از 1000 اجرا
توسط گروه هاي مختلف در کشورهاي آلمان، سوئیس، اتریش، اوکراین، روسیه، ترکیه، آمریکا، ایران، بورکینا فاسو، ... و شرکت در
فستیوال هاي بین المللی را تجربه کرده است، از سوي نشر مهر نوروز منتشر شده است. این نمایشنامه پانزدهمین کتاب از مجموعه

 
نمایشنامه ها، آثار ادبی و ترجمه  هاي کوشک جلالی در نشر مهر نوروز است. 

همچنین دو نمایشنامه ""هتل اروپا"" و ""دست نیافتنی ها"" توسط انتشارات مهر نوروز، نمایشنامه ""سکوت برده  ها"" و ترجمه
نمایش نامه ""سیستم گرون هلم"" توسط نشر افراز، دو نمایشنامه (باد زرد/ وینسنت ونگوگ و ترجمه نمایش نامه راهزنان اثر فریدریش

 
شیلر) و داستان ""باد زرد/ وینسنت ونگوگ توسط نشر آماره در دست چاپ است. 

نمایشنامه ""پابرهنه، لخت، قلبی در مشت"" براساس جنایت هولناکی نوشته شده که چند جوان نئوفاشیست آلمانی در سال 1993
در شهر زولینگن آلمان مرتکب شدند. آن ها ساختمانی را که یک خانواده ترك در آن زندگی می کرد به آتش کشیدند و چند تن از

 
اعضاي خانواده خاکستر شدند. 

کوشک جلالی، به جاي استفاده از کلیشه هاي مترادف، براي بازسازي این جنایت، طنز گزنده اي آفرید که نه تنها جایگاهی ویژه در
تئاتر معاصر آلمان یافت بلکه بر افکار عمومی تاثیري پایدار داشت. در این نمایش، ""علی"" برش هایی از زندگی روزمره با همسایگان
و همکاران آلمانی خود را شرح می دهد که بیانگر تحقیر دائمی اقلیت ترکی است که بیش تر آن ها به سخت ترین و بعضاً پست ترین
کارهاي آلمان اشتغال دارند. لابه لاي شرح این روزمرگی ها، علی ناگهان مورد هجوم کابوس هاي مربوط به سوختن اعضاي خانواده
خود می افتد. به این ترتیب، نمایش دائماً با فرازهاي طنز و مطایبه و فرودهاي دردناك فاجعه همراه می شود و در تمام مدت، یک
چشم را خندان و چشمی دیگر را گریان نگه می دارد. نمایش نامه موفقى که در آن هم عشق به زندگى و اجتماعى بودن یک خارجى
که در آلمان زندگى مى کند، به تصویر کشیده مى شود و هم رنج و دردش. زیبایى متن در این است که على هیچ گاه نه از کسى
شکایت مى کند و نه کسى را متهم. گرایشات ضد نژادپرستانه نمایشنامه، تنها با در برابر هم قرار دادن دشمنى کور از یک سو و عشق
انسانى از سوى دیگر، پرداخته مى شوند و این نشان دهند ه هنر خلاق کوشک جلالى است. تکنیک به نمایش گذاردن چنین متنى،



بازیگر قَدَرى را طلب مى کند که بسیار بیگانه و دوست داشتنى به چشم بیاید و به گونه اى قصه را جلو ببرد که تماشاگر اسیر فضاى
سراپا وحشت داستان نگردد. بازیگر این نمایش با قدرت، تراژدى و کمدى را درهم می آمیزد. این لحظات کمدى به کمک تماشاگران
مى آید تا آن ها تحمل درد و رنج انسانى را که تا مرز جنون پیش رفته است، بیابد. نمایش گروتسکی که تا مغز استخوان نفوذ می
کند. قهرمان نمایش هیچ گاه دست به شکایت نمی زند؛ وي با ظرافت و طنزي تلخ و گزنده برخورد دو فرهنگ را به نمایش می
گذارد. جملات نمایش بسان شعري لطیف تماشاگران را مسحور می کند. مونولوگى سراپا انسانى که به هنگام دیدنش مثل فیلم هاى
چارلى چاپلین باید با یک چشم گریست و با چشم دیگر خندید. نمایشنامه ""پابرهنه، لخت، قلبی در مشت"" یکی از زیباترین متن
هایی است که به وسیله یک نویسنده و کارگردان خارجی به زبان آلمانی نوشته شده و تاکنون بارها با کارگردانان و بازیگران مختلف
در تئاترهاي شهر آلمان بر صحنه آمده است. این نمایش، با دست مایه طنزي تلخ و شیرین، اما همواره گزنده، به وسیله خود علیرضا

کوشک جلالی نیز کارگردانی شده و بسیاري آن اجرا را همچنان بهترین می دانند.



تغییر الگوي کشت نیاز ضروري بخش کشاورزي کاشان

منبع: ایرناشماره خبر:  259  |  تاریخ: 1399/08/03

کاشان- ایرنا- تغییر الگوي کشت با توجه به شرایط ویژه دشت کاشان از نظر کاهش سطح آب هاي زیرزمینی یکی از ضرورت
ها بوده که در چند سال گذشته در این راستا گام هاي خوبی برداشته شده است.

کاشان- ایرنا- تغییر الگوي کشت با توجه به شرایط ویژه
دشت کاشان از نظر کاهش سطح آب هاي زیرزمینی یکی
از ضرورت ها بوده که در چند سال گذشته در این راستا

 
گام هاي خوبی برداشته شده است. 

به گزارش ایرنا، زمین هاي کشاورزي نزدیک به 568 هزار
هکتار (برابر 3.5 درصد) از مساحت کل استان اصفهان را
شامل می شود که با توجه به محدودیت منابع آبی در سال
هاي گذشته، تنها نزدیک به 300 هزار هکتار آن زیر کشت

 
زراعی و باغی قرار دارد. 

کمبود آب در واقع بزرگ ترین مشکل کشاورزان منطقه است که سال هاست با آن دست به گریبان شدند؛ در حالی که با استفاده از
فناوري هاي نوین آبیاري، شیوه هاي جدید کشت، استفاده از محصولات کم آب بر و ابزارهاي نوین کشاورزي می توانست شرایط

 
دیگري در شمال استان اصفهان رقم بخورد. 

اگرچه طرح تغییر الگوي کشت اخیرا در اصفهان به عنوان نخستین استان کشور طراحی شده و براي تصویب در اختیار سازمان
مدیریت و برنامه ریزي این استان قرار گرفته است اما فعالان بخش کشاورزي در نقاط مختلف منجمله کاشان با وجود همه کاستی ها،

 
در چند سال گذشته فعالیت هاي خوبی را در این زمینه آغاز کردند. 

 
تغییر الگوي کشت، ضرورت حفظ منابع آب 

عضو هیات علمی دانشگاه کاشان در گفت و گو با ایرنا با اشاره به وجود چشمه سلیمانیه و قنات هاي دیگر در فین، از این منطقه به

 
عنوان کمربند سبز و باغ هاي کاشان یاد کرد و گفت: با تغییر الگوي کشت باید این سرمایه (آب) در شهرستان حفظ شود. 

حسین خراسانی زاده افزود: اگر به سمت تغییر الگوي کشت نرویم، به علت کمبود آب مشکلات و تنش هاي اجتماعی ادامه دار در
کاشان آغاز و روز به روز بیشتر خواهد شد؛ چون مجبور می شویم آبدهی چاه هاي کشاورزي را کاهش دهیم، در حالی که کشاورز

 
احساس می کند آب از کیفیت مناسبی برخوردار نیست و از سویی دیگر از توان مالی لازم براي ادامه کار برخوردار نیست. 

وي با تاکید بر کاهش تدریجی محصولات آب بر در منطقه کاشان اظهار داشت: باید با آموزش کشاورزان توجیه شوند و به صورت



 
پیشنهاد محصولات جایگزین را به آنها معرفی کرد. 

عضو هیات علمی دانشگاه کاشان با اشاره به اقلیم منطقه و تابش نور خورشید تشریح کرد: براي تامین نزدیک به 80 درصد گرمایش

 
گلخانه ها حتی در فصل زمستان، می توان از انرژي خورشیدي بهره گرفت. 

وي تاکید کرد: با تغییر الگوي کشت ضمن ایجاد اشتغال بیشتر، کار کشاورزان راحت تر و اقتصاد کشاورزي بهتر می شود و می توانند

 
محصول بیشتري را به هنگام تولید کنند. 

 
افق افزایش گلخانه ها به 500 هکتار 

مدیر جهاد کشاورزي کاشان نیز در گفت و گو با ایرنا اظهار داشت: تغییر الگوي کشت از جمله ملزومات موضوع بهره وري آب به ویژه
در دشت کاشان به شمار می رود و سازمان جهاد کشاورزي استان اصفهان در یک سال گذشته خوشبختانه اقدام هاي بسیار خوبی

 
براي مطالعه و تهیه برنامه الگوي کشت با بهره مندي از سازمان تحقیقات کشاورزي این استان انجام داده است. 

رضا مظلومی افزود: این برنامه تا سطح دهستان ها آماده شده و هم اکنون با نظر مشورتی کارشناسان سازمان جهاد کشاورزي استان
اصفهان و شهرستان کاشان در حال بازنگري است و البته تا پیش از نهایی شدن مطالعات برنامه الگوي کشت، مدیریت جهاد کشاورزي

 
کاشان اقدام هایی را از سال هاي گذشته براي پیش برد هدف ها از جمله کشت پسته انجام داده بود. 

وي بیان کرد: پیش نویس تغییر الگوي کشت هم آماده شده و قرار است در هیات دولت به تصویب برسد که در شهرستان کاشان با
مشورت فرمانداري در حال بازنگري و اصلاح است اما مقرر شده قانونی مصوب شود که براي رعایت الگو ضمانت هایی وجود داشته

 
باشد. 

مدیر جهاد کشاورزي کاشان اضافه کرد: هدف این مدیریت انتقال کشت از فضاي باز به فضاي گلخانه اي است به همین منظور مناطق
و کانون هاي استقرار شرکت هاي گلخانه اي شناسایی شدند تا با همراهی دستگاه هاي خدمات رسان مانند برق، گاز و منابع آب

 
برنامه عملیاتی شود. 

وي تصریح کرد: در حال حاضر کاشان با 27 هکتار، بالاترین سطح زیر کشت محصولات گلخانه اي را در بین شهرستان هاي کویري
استان اصفهان به خود اختصاص داده و بر اساس افقی که براي 2 سال آینده ترسیم شده است، این رقم باید به سطح 500 هکتار

 
افزایش یابد. 

مظلومی با تاکید بر اینکه جهاد کشاورزي از دیدگاه صاحب نظران، استادان و کارشناسان در راستاي اصلاح الگوي کشت استقبال می
کند، از کشاورزان خواست تا براي افزایش بهره وري مصرف آب و درآمدسرانه به این سازمان مراجعه کنند تا بتوان گام مهمی براي

 
تغییر الگوي کشت در این منطقه برداشت. 

 
تولید پسته، نمونه موفق تغییر الگوي کشت 

مدیرعامل شرکت کشت و صنعت آب شیرین کاشان هم در این زمینه گفت: 500 هکتار زمین پسته کاري داریم که نیمی از آن بارور
و بازده شده و بقیه نیز در حال پیوند زدن براي باروري است که هر سال بر تولید آن افزوده می شود و رقوم موجود شامل احمدآقایی،



 
کله قوچی، فندقی، اکبري و عباسعلی است که از محصولات با کیفت به شمار می آیند. 

احسان درستکار با اشاره به استخدام 30 نفر و اشتغال 100 نفر در فصل هاي مختلف افزود: شرکت کشت و صنعت آب شیرین از ابتدا
با نام شرکت ایثار فجر داراي 17 هزار سهام دار بود که سال 91 وارد بورس شد و تا کنون نزدیک 30 درصد سهام خود را عرضه کرده

 
است. 

وي در ادامه بیان کرد: عملکرد تولید این شرکت در سال گذشته 160 تن در هکتار بود که امسال به 700 تن رسیده است و بر اساس

 
برنامه 6 ساله، این رقم باید به سه هزار و 500 تن در هر هکتار برسد. 

مدیرعامل شرکت کشت و صنعت آب شیرین کاشان اضافه کرد: سال گذشته 2 میلیارد و 800 میلیون تومان پسته از این شرکت به
فروش رسید و پیش بینی می شود این رقم امسال با افزایش 10 برابري به 28 میلیارد تومان افزایش یابد که البته تا کنون قرارداد

 
فروش 22 میلیارد تومان بسته شده و 18 میلیارد تومان آن نیز دریافت شده است. 

وي با اشاره به نصب دستگاه فرآوري پسته در این شرکت از چهار سال گذشته اضافه کرد: پیش تر براي فرآوري، محصول به شهرهاي

 
کرمان و رفسنجان انتقال می یافت که افزون بر تحمیل هزینه هاي حمل و نقل، مشکلات بهداشتی نیز به همراه داشت. 

 
در حال حاضر 6 هزار و 300 هکتار زمین زراعی و 9 هزار هکتار باغ و گلخانه در شهرستان کاشان وجود دارد. 

 
شهرستان کاشان با جمعیت افزون بر 368 هزار نفر، در فاصله نزدیک به 200 کیلومتري شمال اصفهان واقع شده است. 

 
برچسب ها 

 
- کم آبی 

 
- اصفهان 

 
- اراضی کشاورزي 

 
- الگوي کشت 

- کاشان



معضل سیگنال فروشان بورس در فضاي مجازي

منبع: رادیو گفت و گوشماره خبر:  260  |  تاریخ: 1399/08/03

برنامه ضرب سکه با هدف بررسی کارآفرینی و حمایت از مشاغل خانگی از شبکه رادیویی گفت و گو پخش می شود.

برنامه ضرب سکه با هدف بررسی کارآفرینی و حمایت از
مشاغل خانگی از شبکه رادیویی گفت و گو پخش می شود.

به گزارش روابط عمومی رادیو گفت و گو، برنامه ضرب
سکه کاري از گروه تاریخ و فرهنگ رادیو گفت وگو با هدف
بررسی کارآفرینی و حمایت از مشاغل خانگی با هدف
کمک به تحقق اقتصاد مقاومتی و پاسخ به سوالات

 
اقتصادي مخاطبان از این شبکه پخش می شود. 

این برنامه با محوریت طرح مباحث اقتصادي همچنین تحلیل و بررسی موضوعات مختلف اقتصادي با حضور کارشناسان، سوم آبان با

 
بررسی موضوع سیگنال فروشان بورس در فضاي مجازي تقدیم مخاطبان می شود. 

دکتر احسان عامري(مدیر آموزش کانون کارگزاران بورس اوراق بهادار)، دکتر علیرضا ماهیار(معاون فناوري توسعه و نوآوري شرکت

 
سپرده گذاري مرکزي) و دکتر مهدي حاجی وند(کارشناس بازار بورس و سرمایه) از مهمانان امروز برنامه هستند. 

گفتنی است این برنامه شنبه ها ساعت 11:00 به مدت 60 دقیقه و به صورت زنده روي موج اف ام ردیف 103/5 مگاهرتز به روي

 
آنتن رادیو گفت گو می رود. 

شبکه رادیویی گفت و گو از طریق گیرنده هاي دیجیتالی، رادیو نما، اپلکیشین هاي موبایلی و آدرس اینترنتی

 
http://radiogoftogoo.ir نیز قابل دریافت است. 

مخاطبان رادیو گفت و گو براي ارتباط با این برنامه و دیگر برنامه هاي این شبکه رادیویی می توانند با سامانه پیامکی 300001035 و
شماره تماس 27861035 در ارتباط باشند.



پرداخت بیش از 270 میلیارد ریال تسهیلات کرونا در لاهیجان

منبع: ایرناشماره خبر:  261  |  تاریخ: 1399/08/03

لاهیجان - ایرنا - سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی لاهیجان گفت: این شهرستان تا پایان مهرماه سال جاري با
پرداخت بیش از 270 میلیارد ریال تسهیلات کرونایی رتبه نخست را در این زمینه در استان گیلان کسب کرده است.

لاهیجان - ایرنا - سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه
اجتماعی لاهیجان گفت: این شهرستان تا پایان مهرماه
سال جاري با پرداخت بیش از 270 میلیارد ریال تسهیلات
کرونایی رتبه نخست را در این زمینه در استان گیلان

 
کسب کرده است. 

محمدهوشنگ علیجانی روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار
ایرنا اظهار داشت: این میزان تسهیلات توسط بانک هاي
عامل از محل تسهیلات کرونا براي 13 رسته از واحدهاي
صنفی و کارگاه هاي آسیب دیده مصوب و به افراد واجد

 
شرایط پرداخت شده است. 

وي ادامه داد: از ابتداي این طرح و تا پایان مهلت ثبت نام متقاضیان آسیب دیده از شرایط کرونا یک هزار و 426 طرح با سطح

 
اشتغال 3 هزار و 55 نفر از لاهیجان در سامانه "کارآ" نام نویسی کردند. 

سرپرست اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی لاهیجان خاطر نشان کرد: اکنون در تلاشیم براي جذب اعتبار باقیمانده تا پایان آبان ماه

 
هرچه سریعتر و با کمک دستگاه هاي تخصصی اقدام کنیم. 

علیجانی با قدردانی از همکاري بانک هاي عامل شهرستان ابراز امیدواري کرد : با تسریع در روند پرداخت ها همه تسهیلات اختصاص

 
یافته به لاهیجان جذب شود. 

شیوع بیماري کرونا که بیش از 200 کشور جهان را درگیر خود کرده، باعث تعطیلی، رکود بخش هاي اقتصادي و خسارت به اصناف و

 
بازاریان در همه کشورها شده است. 

شهرستان لاهیجان با بیش از 167 هزار نفر جمعیت در 40 کیلومتري شرق مرکز استان گیلان واقع است و تقسیمات سیاسی این

 
شهرستان متشکل از دو بخش "مرکزي و رودبنه" است. 

 
برچسب ها 

- رشت 



 
- تسهیلات بانکی 

 
- ویروس کرونا 

- گیلان



سهم ناچیز صنعت خراسان رضوي از آب، توسعه را دشوار می کند

منبع: ایرناشماره خبر:  262  |  تاریخ: 1399/08/03

مشهد- ایرنا- سرپرست معاونت برنامه ریزي و سرمایه گذاري سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوي گفت: سهم
ناچیز بخش صنعت این خطه از منابع آب و فشار رسانه اي مبنی بر چرایی نهضت فولادسازي در استان، تحقق انتظارات براي

توسعه این بخش را دشوار کرده است.

مشهد- ایرنا- سرپرست معاونت برنامه ریزي و سرمایه
گذاري سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوي
گفت: سهم ناچیز بخش صنعت این خطه از منابع آب و
فشار رسانه اي مبنی بر چرایی نهضت فولادسازي در
استان، تحقق انتظارات براي توسعه این بخش را دشوار

 
کرده است. 

جواد خزائی روز شنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا افزود: سهم
بخش صنعت استان از منابع آب 1.4 درصد و معادل 85
میلیون مترمکعب در سال است، در حالی که سالانه 6

 
میلیارد مترمکعب آب در خراسان رضوي مصرف می شود که سهم بخش کشاورزي از این میزان 88 درصد است. 

 
وي ادامه داد: میانگین سهم صنعت کشورهاي دیگر از آب حدود 22 درصد است. 

سرپرست معاونت برنامه ریزي و سرمایه گذاري سازمان صنعت، معدن و تجارت خراسان رضوي گفت: رسانه هاي استان بارها اعلام
کرده اند که "با توجه به کمبود آب در استان چه نیازي به فولادسازي با توجه به مصرف زیاد آب آن است" این در حالی است که 50
درصد از ذخایر معدنی سنگ آهن کشور (ماده اولیه تولید فولاد) معادل 1.2 میلیارد تن در این استان قرار دارد که بضاعتی منحصر به

 
فرد است. 

وي افزود: ذخایر سنگ آهن خراسان رضوي یا باید در استان فرآوري و به محصولات صنایع معدنی تبدیل شود یا به صورت خام از

 
استان خارج شده و در مناطق دیگر فرآوري گردد. 

خزائی ادامه داد: با پیش بینی برداشت سالانه 34 میلیون تن سنگ آهن از معادن خراسان رضوي و حمل آن به استانهاي دیگر با
استفاده از ارزان ترین نوع حمل و نقل که ریل می باشد، هزینه این حمل بسیار بیشتر از هزینه احداث یک کارخانه و فرآوري این
محصول است، حال آنکه به کارخانه هاي استان آب تازه تعلق نمی گیرد و عمده آب مورد نیاز خود را از طریق تصفیه خانه و

 
بازچرخانی آب تامین می کنند. 

وي گفت: یکی از زیرساختهاي مهم بخش تولید، آب است و براي تحقق توسعه تولید و اشتغال باید نیاز صنعت استان به آب را تامین



 
کرد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت صنعت معدن و تجارت 

 
- جهش تولید 
- آب و فاضلاب



رویدادهاي خبري گلستان در هفته گذشته

منبع: ایرناشماره خبر:  263  |  تاریخ: 1399/08/03

گرگان - ایرنا - رهاسازي فوك خزري گرفتار در تور ماهی گیران گلستان، سفر رییس کمیته امداد کشور و معاون وزیر نیرو
به استان، فعالیت دوباره کارخانه سیمان گالیکش، برگزاري نمایشگاه تخصصی دام و طیور در گرگان و تحویل 303 واحد

مسکونی مرمت و نوسازي شده سیل در گمیشان از جمله رویدادهاي خبري گلستان در هفته ...

گرگان - ایرنا - رهاسازي فوك خزري گرفتار در تور ماهی
گیران گلستان، سفر رییس کمیته امداد کشور و معاون
وزیر نیرو به استان، فعالیت دوباره کارخانه سیمان
گالیکش، برگزاري نمایشگاه تخصصی دام و طیور در گرگان
و تحویل 303 واحد مسکونی مرمت و نوسازي شده سیل
در گمیشان از جمله رویدادهاي خبري گلستان در هفته

 
گذشته بود. 

نماینده مرکز تحقیقات و بازتوانی سگهاي آبی هلند در
ایران (CSRRC) از تحویل یک قلاده فوك خزري گرفتار

در تور ماهی گیران گلستان به گروه امداد و نجات این گونه کمیاب آبزي خبر داد و گفت: این فوك پس از تیمار و نمونه برداري در

 
پهنه آبی دریاي خزر رها شد. 

رییس کمیته امداد حضرت امام خمینی (ره) در گرگان به برنامه ریزي ایجاد 200 هزار فرصت شغلی براي مددجویان زیر پوشش این

 
نهاد در سال جاري اشاره کرد و گفت: براي تحقق این هدف 62 هزار میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه پیش بینی شده است. 

بازدید از طرح هاي اشتغال زایی در آزادشهر و علی آباد، شهرك توتستان ویژه پرورش کرم ابریشم، اداره امداد مرزي داشلی برون،
بهره برداري از 2 مرکز نیکوکاري و کارآفرینی در گرگان، دیدار با تعدادي از مددجویان و شرکت در مراسم بهره برداري متمرکز از 2

 
هزار و 50 مسکن نیازمندان از جمله برنامه هاي سفر 2 روزه سیدمرتضی بختیاري به گلستان بود. 

در مراسمی با حضور جمعی از مدیران گلستان و فرماندهان نظامی و انتظامی، بهره برداري از 303 خانه نوسازي شده سیل پارسال

 
شهرستان ساحلی گمیشان که به همت سپاه گیلان ساخته شده آغاز شد. 

چهار پروژه صنعت آب گلستان با حجم سرمایه گذاري هشت هزار و 80 میلیارد ریال در قالب پویش "الف - ب ایران" (ساخت و

 
سازها - ساز و کارها) بطور متمرکز در شهرستان علی آباد کتول بهره برداري یا عملیات ساخت آن شد. 

مدیرعامل شرکت آب منطقه اي گلستان گفت: 2 پروژه بهره برداري شده شامل لایروبی رودخانه هاي استان و مرمت و بازسازي شبکه
هیدرومتري و تاسیسات آبی آسیب دیده از سیل 98 بود که براي اجراي آن بیش از 800 میلیارد ریال هزینه شد. 



سیدمحسن حسینی افزود: همچنین عملیات اجرایی 2 پروژه شامل تکمیل شبکه آبیاري و زهکشی قره سو - زرین گل در علی آباد و
ایستگاه پمپاژ فاضلاب شهر آزادشهر و آبرسانی به 26 روستا آغاز شد که براي اجراي آن هفت هزار و 280 میلیارد ریال اعتبار

 
اختصاص یافت. 

سیدمحمود مسلمی عقیلی پدر سالار عقیلی خواننده کشورمان روز پنجشنبه در کردکوي واقع در غرب استان گلستان تشییع و به

 
خاك سپرده شد. 

فعالیت خط تولید تنها کارخانه سیمان استان گلستان واقع در شهرستان گالیکش که به سبب مشکلات زیست محیطی از 23 روز

 
پیش تعطیل شده بود، با نصب فیلترهاي جدید وارداتی از روز چهارشنبه دوباره از سرگرفته شد. 

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی گلستان گفت: تاکنون سه هزار و 200 فرزند زاده شده از مادر ایرانی اهل این استان و پدر

 
خارجی براي اخذ تابعیت و شهروندي جمهوري اسلامی ایران نام نویسی کردند. 

به گفته مهدي دهرویه در گلستان حدود 30 هزار نفر تبعه خارجی داراي کارت آمایش سرزمین زندگی می کنند و مطابق مصوبه

 
شوراي تامین استان تنها مجاز به سکونت در 2 شهرستان گرگان و گنبدکاووس هستند. 

سراج الدین عارف نیا معاون درمان دانشگاه علوم پزشکی گلستان در اوایل هفته گذشته گفت : در حال حاضر 245 بیمار مبتلا به

 
ویروس کووید 19 در بیمارستان ها و مراکز درمانی گلستان بستري هستند. 

استاندار گلستان هم با اشاره به علاقه خانواده ها براي برگزاري جشن هاي عقد و عروسی در ماه ربیع الاول اظهار داشت که با هدف
جلوگیري از شیوع بیشتر کرونا، برگزاري مراسم در خانه با حضور بیش از 200 نفر و در تالارها با بیشتر از نصف ظرفیت جرم بوده و

 
در صورت مشاهده، پدر و مادر عروس و داماد به عنوان صاحبان مجلس مطابق قانون بازداشت خواهند شد. 

رییس اداره نظارت بر ساخت راه هاي فرعی و روستایی اداره کل راهداري و حمل و نقل جاده اي گلستان گفت : انجام عملیات مرمت،
بهسازي و آسفالت طی سالهاي اخیر سبب بهره مندي 98 درصد جمعیت روستایی این استان شمالی از راه ارتباطی مناسب شده است

هادي حق شناس استاندار گلستان گفت که با وجود پرداخت یارانه زیاد از سوي دولت به صنعت آرد و نان کشور، قیمت نان در این

 
استان تا پایان سال گران نخواهد شد. 

سید حمزه حسینی پیر غلام تعزیه و هنرمند آواز اصیل ایرانی و آشنا با ردیف هاي موسیقی و از چهره هاي ماندگار استان گلستان در

 
سن 72 سالگی به دیار باقی شتافت. 

رییس گروه بهبود کیفیت، فرآوري و توسعه آبزیان اداره کل شیلات گلستان گفت که میگوي صیدشده از مزارع این محصول در

 
گمیشان پس از فرآوري در کارگاه هاي بسته بندي با رعایت الزامات فنی و بهداشتی، آماده عرضه به بازارهاي داخلی و خارجی است. 

دهمین نمایشگاه تخصصی دام، طیور، شیلات، آبزیان و صنایع وابسته، هفتمین نمایشگاه تخصـصی نهاده هاي کشاورزي و سومین
نمایشگاه تخصصی گلخانه، ادوات باغـبانی، ماشین ها و صنایع وابسته بطور همزمان در محل نمایشگاه بین المللی استان گلستان آغاز



 
به کار کرد. 

معاون امور جنگل اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداري گلستان گفت که 30 هزار هکتار جنگل کم بازده و نیمه مخروبه در استان که

 
عمده آن در نواحی پایین دست و جلگه اي شرقی قرار دارد، نیازمند سرمایه گذاري کلان براي بازسازي است. 

همزمان با هفته سلامت بانوان ایرانی؛ طرح غربالگري بیماري هاي زنان در بین 450 هزار بانوي تحت پوشش تامین اجتماعی و
دانشگاه علوم پزشکی گلستان با محوریت مدیریت درمان تامین اجتماعی و همکاري بسیج جامعه پزشکی و دفتر امور بانوان و خانواده

 
استانداري در بیمارستان حکیم جرجانی گرگان آغاز شد. 

استاندار گلستان گفت: ساخت سه هزار خانه ویژه نیازمندان و اقشار کم درآمد استان از سوي کمیته امداد در دست اقدام است که بر

 
اساس تفاهم نامه جدید با سازمان برنامه و بودجه براي تامین اعتبار این عدد به 5 هزار واحد مسکونی افزایش خواهد یافت. 

معاون آب و آبفاي وزیر نیرو در گرگان با بیان اینکه اقدامات خوبی در حوزه آب و فاضلاب کشور طی چند سال اخیر انجام شده گفت:
تا سال 92 تنها 900 هزار نفر روستایی از آب شرب سالم و پایدار برخوردار بودند که این رقم اکنون به هشت میلیون نفر افزایش یافته

 
است. 

قاسم تقی زاده خامسی همچنین افزود که با تامین چهار هزار میلیارد ریال اعتبار براي تکمیل سد نرماب مینودشت، این طرح مهم در

 
چند ماه آینده آبگیري خواهد شد. 

 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- کمیته امداد امام خمینی 

 
- گلستان 

- قاسم تقی زاده خامسی



30 هزار ابزار براي دانش آموزان اتباع خارجی که به شاد دسترسی ندارند،

فراهم شده است

منبع: پاناشماره خبر:  264  |  تاریخ: 1399/08/03

هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند

تهران (پانا) - قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین
الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از
کشور با اشاره به دانش آموزان اتباع خارجی که به شاد
دسترسی ندارند، بیان کرد براي این افراد 30 هزار ابزار با
هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان

 
فراهم شده است. 

غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور در برنامه
پرسشگر که جمعه شب ها از شبکه آموزش پخش می شود، با موضوع این هفته «عدالت آموزشی در تعطیلی مدارس»، گفت: دستیابی

 
به عدالت بسیار سخت است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و افراد به این سمت حرکت می کنند. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم
اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم
التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در

 
دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: اکنون 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6 تا 17
سال هستند. روال آماري در دنیا این است افرادي که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی رسند و 54

 
درصد افرادي که از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

 
مفهوم عدالت آموزشی جنسیتی 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلا در یک فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 66



درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند. عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه
نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

 
هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 

 
تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 

کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030 می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، بخشی

 
جبران شود چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد. 

وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده
است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20 هزار تا 24
هزار دانش آموز دارد یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

 
88 درصد مدارس کشور، دولتی است 

وي با بیان اینکه 88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد و
غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش دهد. اکنون رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان معلم با
کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالی است که 62 درصد مدارس
کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات محدود

 
است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 



کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 

 
افزایش بودجه گامی در جهت حل مشکل است 

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را به مدرسه می فرستند و دیگه کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه 2 برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست. 

وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت
پوشش آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی

 
درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

غلامرضا کریمی پرسشگر شبکه آموزش قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس
خارج از کشور مدارس خارج از کشور شبکه شاد بودجه



افزایش اعتیاد به اینترنت در پاندمی کرونا

منبع: پارسینهشماره خبر:  265  |  تاریخ: 1399/08/03

یک روانشناس با بیان اینکه حدود 10 درصد از افراد در کشور درگیر اعتیاد به اینترنت هستند و با تاکید بر اینکه این اعتیاد
اغلب در سنین نوجوانی رخ می دهد، گفت: پیس بینی می شود این اعتیاد در ایام پاندمی کرونا افزایش پیدا کند چراکه

نوجوانان داراي وقت آزاد بیشتري هستند و استفاده مشروع آن ها از اینترنت ...

مسعود چینی فروشان در وبینار "نوجوانان در ایام کرونا" با بیان اینکه اعتیاد به فضاي مجازي به معناي استفاده وسواس گونه و
آسیب زا از فضاي مجازي است، اظهار کرد: در اعتیاد به فضاي مجازي افراد انتخابگر نیستند و به طور افراطی درگیر این فضا می

 
شوند، به گونه اي که هنگام دوري از این فضا دچار دل مشغولی هستند. 

به گفته این روانشناس اعتیاد به فضاي مجازي در سنین نوجوانی رایج تر است چراکه در این سنین استفاده از اینترنت افزایش پیدا
می کند و نظارت والدین کمتر است، همچنین به مرور زمان و با ورود افراد به فضاي دانشگاه و اشتغال، اعتیاد به اینترنت می تواند

 
کاسته شود. 

وي با بیان اینکه اعتیاد به اینترنت در کشورهاي جنوب شرق آسیا بسیار رایج است، افزود: اعتیاد به فضاي مجازي معمولا به دسته
هایی نظیر اعتیاد کلی به اینترنت، اعتیاد به شبکه هاي اجتماعی، اعتیاد به تصاویر غیر اخلاقی، اعتیاد به بازي هاي آنلاین و... تقسیم

 
بندي می شود که دختران معمولا به شبکه هاي اجتماعی و پسران به بازي هاي اینترنتی اعتیاد پیدا می کنند. 

وي افزود: والدین باید بدانند الگوي فرزندان هستند و اگر خودشان دائما در حال استفاده از اینترنت اند، نمی توانند از نوجوان انتظار
داشته باشند که استفاده از فضاي مجازي را مدیریت کند، همچنین والدین باید رابطه مثبت خود با نوجوان را حفظ کنند و به او

 
یادآودي کنند که در این دوران براي کسب هویت خود نیاز است مدتی را در تنهایی، تفکر و به دور از فضاي مجازي سپري کند. 

این روانشناس در خاتمه همچنین به والدین توصیه کرد که شب ها حداقل دو ساعت قبل از خواب اینترنت و مودم را خاموش کنند
چراکه استفاده از اینترنت و به طور کلی گوشی همراه در هنگام خواب موجب ایجاد اختلالات در خواب نوجوانان می شود.



مهمترین رخدادهاي هرمزگان در هفته اي که گذشت

منبع: ایرناشماره خبر:  266  |  تاریخ: 1399/08/03

بندرعباس- ایرنا- شهادت دومین مرزبان هرمزگان در هفته ناجا، آغاز عملیات اجرایی مسکن ملی ، تخصیص 300 میلیارد به
بیمارستان 531 تختخوابی بندرعباس، آغاز طرح غربالگري در زندان ها و بهره برداري از 35 طرح ورزشی در مدارس از

مهمترین اخبار هرمزگان در هفته گذشته است.

بندرعباس- ایرنا- شهادت دومین مرزبان هرمزگان در هفته
ناجا، آغاز عملیات اجرایی مسکن ملی ، تخصیص 300
میلیارد به بیمارستان 531 تختخوابی بندرعباس، آغاز طرح
غربالگري در زندان ها و بهره برداري از 35 طرح ورزشی در

 
مدارس از مهمترین اخبار هرمزگان در هفته گذشته است. 

هرمزگان در هفته گذشته ( 26 مهر تا دوم آبان ماه) شاهد
رخدادها و انتشار اخبار مختلفی در حوزه هاي اقتصادي،
سیاسی، اجتماعی، انتظامی، ورزشی و دیگر بخش ها بود

 
که در این گزارش مهمترین این رخدادها مرور می شود. 

 
اقتصادي 

عملیات اجرایی چهارهزار و 932 واحد مسکن در هرمزگان در قالب طرح اقدام ملی پنجشنبه گذشته به صورت ویدیو کنفرانسی با

 
حضور حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس جمهوري کشورمان آغاز شد. 

هفته گذشته همزمان با دستور رییس جمهوري در 25 استان کشور، عملیات اجرایی 157هزار واحد مسکونی طرح اقدام ملی در قالب
تفاهم نامه آغازشد که سهم هرمزگان درحال حاضر چهار هزار و 923 واحد بوده که سه هزار و 700 واحد آن دربندرعباس درحال

 
ساخت است. 

مدیرعامل شهرکهاي صنعتی هرمزگان گفت: در راستاي حمایت از بخش سلامت، خط تولید4واحد صنعتی این استان به مواد

 
ضدعفونی کننده تغییر یافت. 

سید امیر امیري زاده هفته گذشته در گفت وگو با ایرنا افزود: شرکت هاي صبا کار یلداي سهند، پدرام طب بندر، مصطفی گرمابدري و
هرمز الکل بندر تولیدات خود را براي مقابله با بیماري کرونا در استان هرمزگان به تولید موادضدعفونی کننده(ماسک، ژل و دستکش)

 
تغییر دادند. 

استاندار هرمزگان گفت: مرحله دوم رینگ دور جزیره هرمز به طول 10 کیلومتر و با اعتبار بیش از 300 میلیارد ریال با قول تخصیص



 
سهم اعتبار ستاد اجرایی فرمان امام (ره) و بنیاد برکت به زودي آغاز می شود. 

فریدون همتی هفته گذشته اعلام کرد: در مرحله نخست این طرح که به طول 10 کیلومتر اجرا شد، بلوار 14.6 متري و 2 خط عبوري

 
2 متري براي پیاده روي و مسیر دوچرخه سواري نیز احداث شده است. 

وي سه شنبه گذشته در نشستی با محمد مخبر رییس ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی (ره) نیز اعلام کرد: با تخصیص اعتبار

 
100 میلیارد ریال براي بازگشایی یک قطعه راه در شهرستان بشاگرد از سوي ستاد اجرایی فرمان امام خمینی(ره) موافقت شد. 

سرپرست معاونت امور صنایع سازمان صنعت، معدن وتجارت هرمزگان گفت: تاکنون 704 میلیارد ریال از محل تسهیلات حمایت از

 
تولید و اشتغال به واحدهاي صنفی و صنعتی استان پرداخت شده است. 

ابراهیم سعدینی روز چهارشنبه گذشته با اعلام این خبر افزود: در راستاي قراردادهاي منقعد شده با بانک  هاي عامل این تسهیلات، تا

 
پایان سالجاري قابل پیگیري و پرداخت خواهدبود. 

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان گفت: 57 خانه فرهنگ کار در مجموعه هاي فرهنگی ورزشی و واحدهاي تولیدي و

 
صنعتی این استان در آبان ماه افتتاح می شود. 

هادي ابراهیمی هفته گذشته در این خصوص افزود: با توجه به اهمیت توسعه و ترویج فرهنگ کار در جامعه و به منطور انسجام در

 
انجام برنامه هاي فرهنگی جامعه کار و تلاش، خانه هاي فرهنگ کار تشکیل می شود. 

سرپرست اداره کل تامین اجتماعی هرمزگان گفت: به منظور توسعه خدمات غیرحضوري به مستمري بگیران، کاهش مراجعه هاي
غیرضروري و افزایش رضایتمندي افراد، امکان ارائه شماره حساب بانکی مستمري بگیران تامین اجتماعی به صورت غیرحضوري فراهم

 
شد. 

عباس اکبري روز دو شنبه گذشته اعلام کرد: مستمري بگیران می توانند با مراجعه به سامانه خدمات غیرحضوري سازمان تامین
اجتماعی به آدرس اینترنتی eservices.tamin.ir و با کد کاربري و رمز عبور مختص خود و از طریق منوي مستمري بگیران،
گزینه «اعلام شماره حساب بانکی ویژه مستمري بگیران»، نسبت به تکمیل اطلاعات و ارسال آن براي شعبه محل دریافت مستمري

 
اقدام کنند. 

چهارشنبه گذشته تفاهم نامه همکاري منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس با بنیاد شهید و امور ایثارگران

 
هرمزگان در راستاي اختصاص سهمیه 25 درصد ایثارگران در شرکت هاي مستقر در این منطقه ویژه امضا شد. 

این تفاهم نامه که روز چهارشنبه به امضاي عطا ناوکی مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران هرمزگان و حسن خلج طهرانی مدیرعامل
منطقه ویژه اقتصادي صنایع معدنی و فلزي خلیج فارس رسید، طرفین بر استفاده از فرصت ها و ظرفیت هاي موجود در منطقه ویژه

 
اقتصادي خلیج فارس تاکید کردند. 

استاندار هرمزگان گفت: با پیگیري صورت گرفته با معاون وزیر بهداشت، 300 میلیارد ریال اعتبار براي تکمیل و تجهیز بیمارستان

 
531 تختخوابی بندرعباس اختصاص یافت. 



فریدون همتی شامگاه چهارشنبه گذشته در نشست با سید کامل تقوي نژاد معاون توسعه مدیریت، منابع و برنامه ریزي وزارت

 
بهداشت افزود: این میزان اعتبار در هفته آینده به حساب دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان واریز می شود. 

 
اجتماعی 

سخنگوي دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان گفت: از ابتداي شیوع بیماري کرونا تاکنون ، یک هزار و 158 نفر از کادر درمان و دیگر

 
کارکنان خط مقدم مقابله با ویروس کرونا در استان به این بیماري مبتلا شدند . 

دکتر فاطمه نوروزیان شامگاه شنبه گذشته در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهار داشت: متاسفانه افزایش شمار مبتلایان به کرونا در
استان و حضور طولانی مدت نیروهاي درمان در بیمارستان به منظور خدمت رسانی به بیماران مبتلا ، موجب ابتلاي این نیروها به

 
بیماري کرونا شده است. 

استاندار هرمزگان گفت: میزان رعایت پروتکل هاي بهداشتی و استقاده از ماسک در بین شهروندان بیش از این 80 درصد بود که

 
اکنون این آمار با 20 درصد کاهش به 60 درصد رسیده است. 

فریدون همتی عصر یکشنبه گذشته در نشست هفتگی ستاد مدیریت بیماري کروناي استان افزود: اگر مردم به توصیه هاي بهداشتی
توجه نکنند، تعداد بیماران بستري و فوتی ناشی از کرونا در هفته هاي آینده افزایش پیدا خواهد کرد و به شرایط حاد 2 ماه گذشته و

 
وضعیت قرمز خواهیم گشت. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) هرمزگان گفت: یکی از شرکت هاي فولادي استان 700میلیون ریال براي خرید تبلت دانش

 
آموزان نیازمند و ایتام تحت پوشش این نهاد اختصاص داد. 

علی الهیاري روز دوشنبه گذشته با اعلام این خبر افزود: تبلت ها تا پایان نیمه اول آبانماه امسال تهیه و بین دانش آموزان نیازمند

 
هرمزگان که توسط مددکاران شناسایی شده، توزیع خواهد شد. 

رییس مدارس استعدادهاي درخشان آموزش و پرورش هرمزگان گفت: طرح «کیانوش مقصودي نژاد» دانش آموز پایه دوازدهم ناحیه

 
یک بندرعباس به مرحله دفاع کشوري بیست و دومین جشنواره جوان خوارزاه یافت. 

مدیحه دوانی روز یکشنبه گذشته با اعلام این خبر افزود: در بخش دانش آموزي بیست ودومین جشنواره جوان خوارزمی هرمزگان که
در بهار امسال باتوجه به شرایط قرنطینه و بیماري کرونا به صورت غیرحضوري برگزار شد، 12 طرح از آموزش و پرورش این استان به

 
مرحله کشوري ارسال شد. 

 
انتظامی، نظامی، قضایی 

پیکر شهید مرزبان پایگاه دریابانی قشم که جمعه گذشته 25 مهرماه در درگیري با قاچاقچیان در آبهاي لافت قشم به شهادت رسیده
بود ، هفته گذشته همزمان با سالروز شهادت هشتمین اختر تابناك امامت و ولایت حضرت علی بن موسی الرضا(ع) در بندرعباس

 
تشییع شد. 



فرمانده مرزبانی هرمزگان گفت: در جریان درگیري مرزبانان با قاچاقچیان در آبهاي سواحلی گروگ میناب دومین مرزبان این استان

 
در هفته ناجا به شهادت رسید. 

سردار حسین دهکی روز چهارشنبه گذشته با اعلام این خبر اظهار داشت: این حادثه براي مقابله با قاچاقیچان سوخت بامداد امروز رخ

 
داد، یکی از مرزبانان این شهرستان به نام ستوان سوم "محمد احمدي سکل" به درجه رفیع شهادت نائل آمد. 

 
فرمانده نیروي انتظامی هرمزگان گفت: در مدت یازده ماهه گذشته تاکنون، 9هزار پرونده به مصالحه و سازش ختم شده است. 

سردار غلامرضا جعفري هفته گذشته پیش از خطبه هاي نماز جمعه شهر بندرعباس اظهار داشت: در این مدت کشف 72 تن مواد
مخدر، ضررمالی یک هزار میلیارد تومانی به قاچاقچیان خودورهاي مدل بالاي خارجی و خانه هاي مجلل، توقیف 4هزار خودروي

 
قاچاق و دستگیري بیش از 400نفر انجام شده است. 

رییس کل دادگستري هرمزگان گفت: طرح بزرگ غربالگري در زندان هاي این استان با هدف شناسایی زندانیانی که حائز شرایط

 
آزادي باشند، طبق نظر قضات آزاد می شوند. 

علی صالحی چهارشنبه گذشته در نشست فصلی رؤساي دادگستري و دادستان هاي هرمزگان اظهارداشت: تحول دستگاه قضایی و
رسیدگی به موقع و دقیق به مطالبات مردم موجب جلب اعتماد عمومی به عنوان سرمایه اي اجتماعی براي دستگاه قضایی شده است.

 
ورزشی 

 
تیم بسکتبال شهرداري بندرعباس حریفان خود را در رقابت هاي فصل جدید لیگ برتر باشگاه هاي کشور شناخت. 

سرپرست تیم بسکتبال شهرداري بندرعباس گفت: با انجام قرعه کشی رقابت هاي لیگ برتر باشگاه هاي کشور، این تیم در گروه (ب)

 
قرار گرفت. 

حمیدمرادي روز چهارشنبه گذشته در گفت وگو با ایرنا افزود: در فصل جدید لبگ برتر بسکتبال کشور تیم شهرداري بندرعباس با
تیم هاي «شیمیدر قم»، «مهرام تهران»، «ذوب آهن اصفهان»، «صنعت مس کرمان»، «جوانان 2020»، «آینده سازان تهران» و

 
«نیروي زمینی ارتش» هم گروه شد. 

مدیرکل آموزش وپرورش هرمزگان گفت: به مناسبت هفته تربیت بدنی بهره برداري از 35 طرح ورزشی در جهت تحقق اهداف تربیت

 
ساحت تندرستی و سلامت سند تحول بنیادین آموزش و پرورش آغاز شد. 

موسی دادي زاده سرخایی عصر دوشنبه گذشته در مراسم بهره برداري از این طرح ها افزود: این طرح ها شامل افتتاح 22 زمین چمن

 
مصنوعی، هفت کلاس درس تربیت بدنی و پنج مدرسه پویا است. 

مسابقه تیراندازي به اهداف ثابت بانوان مشاغل آزاد و ادارات هرمزگان گرامیداشت هفته تربیت بدنی و ورزش چهارشنبه شب هفته

 
گذشته با معرفی نفرهاي برتر پایان یافت. 



این مسابقه با شرکت 43 نفر از تیراندازان بانوان شاغل هرمزگان در رشته تفنگ بادي وتپانچه بادي با رعایت پروتکل هاي بهداشتی و

 
فاصله گذاري اجتماعی در بندرعباس برگزار شد. 

به مناسبت هفته پارالمپیک یک دوره مسابقه مهارت هاي فردي اسکواش با ویلچر جانبازان ومعلولان هرمزگان یکشنبه شب گذشته

 
در بندرعباس برگزار شد. 

دراین رقابت ها داریوش انصاري توانست به مقام اول دست یابد و علی مینابی زیدانی، مهدي امانی و عباس درویش نژاد به ترتیب

 
جایگاه دوم تا چهارم را کسب کردند. 

هفته گذشته نخستین رالی خانوادگی فولاد هرمزگان با شرکت 36 خودرو، 72 راننده و نقشه خوان و 9 کنترل رالی به مناسبت هفته

 
تربیت بدنی و باهمکاري اداره کل ورزش وجوانان و نیروي انتظامی استان در بندرعباس برگزارشد. 

 
برچسب ها 

 
- مطبوعات و خبرگزاري هاي داخلی 

 
- هرمزگان 
- اخبارنامه



رییس تربیت بدنی ارتش: برنامه هاي ویژه اي در هفته تربیت بدنی برگزار

کردیم

منبع: ایرناشماره خبر:  267  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران- ایرنا- رییس تربیت بدنی ارتش گفت: به مناسبت هفته تربیت بدنی هرروز را با یک نام خاص نامگذاري و برنامه هاي
ویژه اي را برگزار کردیم.

تهران- ایرنا- رییس تربیت بدنی ارتش گفت: به مناسبت
هفته تربیت بدنی هرروز را با یک نام خاص نامگذاري و

 
برنامه هاي ویژه اي را برگزار کردیم. 

امیر سرتیپ دوم «جمشید فولادي» روز شنبه در گفت
وگوي اختصاصی با ایرنا، درباره برنامه هاي هفته تربیت
بدنی در ارتش اظهار داشت: ابتدا هفته تربیت بدنی را به
همه آحاد ملت شریف ایران، خصوصا ورزشکاران تبریک
می گویم. امیدوارم همه در پناه خدا در کنار ورزش همه
سرحال و قبراق باشند. به مناسبت این هفته، هرروز را با

یک نام خاص نامگذاري کردیم و برنامه هاي ویژه اي را تدارك دیدیم و همینطور به دلیل مصادف شدن با ایام وفات، برنامه هاي ویژه

 
ما از روز یکشنبه آغاز شد. 

وي در ادامه افزود: روز یکشنبه را روز ورزش و میثاق با شهدا نامگذاري کردیم. به همه یگان ها و پادگان هاي ارتش گفته شد تا به
مزار شهداي گمنام بروند و با اهداي گل اداي احترام کنند و همچنین با آرمان هاي امام (ره) و انقلاب تجدید میثاق کنند. برنامه هاي
ابلاغی با رعایت پروتکل هاي بهداشتی برگزار شد. روز دوشنبه روز ورزش، سلامتی و ورزش همگانی بود. برنامه هاي متنوعی در
خصوص ورزش همگانی اجرا شد. به عنوان نمونه در یکی از برنامه ها از عبدالحمید احمدي، معاون وزیر وزیر ورزش و جوانان دعوت
شد تا در جمع ورزشکاران ارتش، ورزش صبحگاهی انجام دهند. این ورزش در حضور امیر دریادار سیاري انجام شد. امیر سرلشگر
صالحی، فرمانده سابق ارتش و همچنین سرهنگ علی روزبهانی کاپیتان اسبق تیم ملی ارتش و نیروهاي مسلح در این مراسم دعوت و

 
از آنان تقدیر به عمل آمد. 

رییس تربیت بدنی ارتش در ادامه خاطرنشان کرد: روز سه شنبه روز ورزش و فرماندهان بود. در این روز شاهد دیدار ورزشکاران با
فرماندهان پیش بینی شده بود. افسران ورزش و مسوولان تربیت بدنی ارتش با فرماندهان دیدار داشتند و رهنمودهاي آنها را در حوزه
ورزش دریافت کردند. در این روز وزارت ورزش هم از ما دعوت کرد تا در مجموعه انقلاب حاضر شویم و برنامه پیاده روي را اجرا
کنیم. روز (چهارشنبه) تحت عنوان ورزش و سرباز نامگذاري شد. دستور دادیم از سربازان قهرمان و حرفه اي ارتش در پادگان ها

 
تقدیر شود. برنامه ورزش نیز با رعایت شیوه نامه هاي بهداشتی ستاد مبارزه با کرونا اجرا شد. 

وي همچنین بیان داشت: روز (پنجشنبه) روز ورزش، طبیعت و تقدیر از پیشکسوتان بود. ابلاغ شد که دوستان در برنامه هاي کوه
پیمایی و کوه نوردي شرکت کنند و عکس بگیرند و براي ما بفرستند. همچنین در این روز از پیشکسوتان ارتش در کوهنوردي تقدیر



به عمل آمد. در نهایت، روز جمعه به عنوان آخرین روز هفته تربیت بدنی، روز ورزش و خانواده نامگذاري شد. از خانواده هاي ارتشی
خواستیم که در خانه و یا در مکان هاي ورزشی به انجام فعالیت هاي ورزشی بپردازند و عکس ارسال کنند. همچنین جشنواره
مسابقات ورزشی در فضاي مجازي نیز ر چهار حوزه ورزش انفرادي، اجراي گروهی و خانوادگی، عکس ورزش و مسابقه سوالات ورزشی

 
برگزار شد. 

امیر سرتیپ دوم جمشید فولادي درباره اقدامات صورت گرفته از سوي تربیت بدنی ارتش در یک سال اخیر و با توجه به شیوع
ویروس کرونا تصریح کرد: پیش از فرا رسیدن عید نوروز بود که در نخستین اقدام، کمیته ورزش مبارزه با کرونا را تشکیل دادیم.
تعدادي از متخصصین در بحث کرونا آمدند و فعالیت هایی در این کمیته داشتند. آگاه سازي، چاپ بروشور آموزشی، فعالیت در فضاي
مجازي و برگزاري جشنواره بزرگ ارتش در روز 29 فروردین با 48 هزار شرکت کنند بخشی از فعالیت هاي انجام شده است. در
شرایط کرونا امکان انجام هرگونه ورزش پربرخورد را ممنوع کردیم اما ورزش هایی چون تنیس روي میز، تنیس عرضی، دوومیدانی،

 
تیروکمان، جهت یابی و ... در دستور کار براي برگزاري قرار دارد. 

رییس تربیت بدنی ارتش در پایان گفت: نکته اي را باید در حوزه سربازان عرض کنم و آن هم موضوع مهارت آموزي آنهاست. با
قرارگاه مهارت آموزي ستاد کل نیروهاي مسلح به ریاست سردار فرحی و همچنین اداره تربیت بدنی استان تهران همکاري و تعامل
خوبی داریم؛ با دیگر استان ها نیز به ارتباط برقرار کردیم. در این بستر کلاس هاي مهارت آموزي و اشتغال زایی سربازان در ورزش را
پیگیري کردیم. برگزاري کلاس هاي داوري و مربیگري یا مهارت آموزي در حوزه هاي کاري مانند نگهداري آب استخر، تاسیسات
اماکن ورزشی، نعل بندي اسب، تعمیر تجهیزات ورزشی و دستگاه هاي بدنسازي، تعمیر دوچرخه و ... از جمله فعالیت ها در این حوزه
بوده است. در سال 1398 بالغ بر 12 هزار نفر را با این مهارت ها آموزش دادیم و امسال هم با توجه به محدودیت کرونا حدود 2 هزار
را تحت پوشش این مهارت آموزي قرار دادیم. در پایان هم توصیه می کنم که همه ملت ایران در شرایط کرونایی و با توجه به کم

 
شدن فعالیت ها ورزش را فراموش نکنند چرا که می تواند از لحاظ روحی و جسمی به آنها کمک کند. 

 
برچسب ها 

 
- ستاد کل نیروهاي مسلح 

 
- هفته تربیت بدنی 

- جمشید فولادي



بازار خودرو با وام آرام می شود؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  268  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

فصل اقتصاد - این روز ها بسیاري از افراد براي خرید

 
خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند. 

به گزارش خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه
اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان ، بازار خودرو این روزها
دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت
گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو افزایش

 
قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده است.  

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند.  

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم.  

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد.  

 
بیشتر بخوانید 

 
قیمت مواد اولیه ساخت قطعات خودرو افزایش یافته است مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی در گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط
بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال

 
حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در
خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري



که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور،

 
برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران
جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر

 
نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند



در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

ریسک را نمی کنند.



بازار خودرو با وام آرام می شود؟

منبع: کارگر آنلاینشماره خبر:  269  |  تاریخ: 1399/08/03

 
بازار خودرو با وام آرام می شود؟ 

 
این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند. 

کارگرآنلاین| بازار خودرو این روزها دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و

 
از یک سو افزایش قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده است. 

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد 

یک منبع اگاه بانکی در گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط
بانک ها اظهار کرد: مصوبه پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال

 
حاضر با افزایش قیمت هاي سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 

او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

 
وام باید به خودروسازان پرداخت شود! 

علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در
خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري



که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور،

 
برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 

او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه



هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

 
تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو 

کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران
جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر

 
نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

 
ریسک را نمی کنند. 

منبع : باشگاه خبرنگاران جوان



264 میلیون کودك 6 تا 17 سال در دنیا از تحصیل محرومند/ عدم دسترسی

220 هزار دانش آموز تبعه خارجی به «شاد»

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  270  |  تاریخ: 1399/08/03

به گزارش خبرنگار آموزش و پرورش خبرگزاري فارس،
غلامرضا کریمی قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور
بین الملل و رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از
کشور در برنامه پرسشگر با موضوع «عدالت آموزشی در
تعطیلی مدارس»، اظهار کرد: دستیابی به عدالت بسیار
سخت است و جزو آرمان هاي بشر است و حکومت ها و

 
افراد به این سمت حرکت می کنند. 

وي افزود: درباره عدالت آموزشی دو نکته حائز اهمیت است که فرصت برابر در اختیار همه قرار گیرد. یعنی اگر دسته بندي کنیم
اولین حالت، عدالت ساختاري و کالبدي است که سیستم به گونه اي عمل کند که همه به مدرسه وارد شوند به این معنا که افراد لازم
التعلیم به مدرسه بروند و دومین حالت، عدالت آموزش محتوایی است که فرصت مناسب در این زمینه فراهم شود و در این زمینه در

 
دنیا با چالش مواجه هستیم. 

کریمی ادامه داد: در حال حاضر 264 میلیون فرد در بین افراد لازم التعلیم در دنیا امکان رفتن به مدرسه را ندادند که این افراد بین 6
تا 17 سال هستند. روال آماري در دنیا این است که کسانی که وارد دوره ابتدایی می شوند، 17 درصد به پایان دوره ابتدایی نمی

 
رسند و 54 درصد کسانی که  از دوره ابتدایی وارد دوره متوسطه می شوند، دوره متوسطه را به پایان نمی رسانند. 

وي با بیان اینکه در دنیا در زمینه آموزش از نظر کالبدي و محتوایی، چالش وجود دارد، گفت: یکی از مصادیق اعتبار اجتماعی و

 
جابجایی در طبقات اجتماعی، آموزش است. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل اضافه کرد: از پرچالش ترین مباحث عدالت آموزشی، بحث آموزش جنسیتی است.
در این راستا دو نگاه و منظر وجود دارد. بین جنس و جنسیت فاصله است. در بحث جنس، بین جنس دختر و پسر به لحاظ
خصوصیات فیزیولوژیکی تفاوت است اما جنسیت بستگی به فرهنگ دارد مثلا در یک فرهنگی می گوید دختر نباید درس بخواند. 66
درصد کشورهاي دنیا فقط شانس برابر تحصیل براي دختر و پسر را فراهم می کند.  عدالت آموزشی جنسیتی به معناي فرصت برابر

 
همه مردم فارغ از جنسیت براي دسترسی به آموزش است. 

وي ادامه داد: نمره ایران از لحاظ شاخص هاي کالبدي 18 از 20 است چون تفاوت مشهودي بین ثبت نام دختران و پسران در مدرسه
نیست. در کنکور هم می بینید که حتی حضور دختران 55 درصد و پسران 45 درصد شده است اما به لحاظ محتوایی دچار چالش

 
هستیم و به لحاظ جامعه شناختی کلیشه هاي جنسیتی وجود دارد. 



کریمی به تفاوت عدالت آموزشی جنسیتی در سند تحول با سند 2030 اشاره کرد و گفت: در سند تحول مبتنی بر دین اسلام عمل
می کنیم و در سند 2030 بر مبناي عرف و تجربه بشري عمل می شود. در سند 2030 تفاوت معناداري بین جنس زن و مرد در
پیگیري آموزش وجود ندارد ولی ما معتقدیم باید برنامه هایی را تدوین کنیم که این تفاوت ها حتی مثبت را نشان دهد. یعنی برنامه
مشخص در قالب سند تحول بنیادین در زمینه حجاب و عفاف داریم در حالی که در سند 2030  می گوید هرگونه تفاوت نسبت به

 
جنس زن و مرد به منزله تبعیض است. 

وي ادامه داد: در سند تحول با توجه به تفاوت هاي ذاتی و تفاوت هایی که بر مبناي دین اسلام وجود دارد و نه به لحاظ شأن و
منزلت اقدام می شود؛ تأکید می کنم زن و مرد از نظر شأن و منزلت هر دو یکسان هستند ولی این تفاوت هایی که در برنامه ریزي
آموزشی لحاظ می شود براي این است که اتفاقا بتواند عقب ماندگی هاي تاریخی که نسبت به قشر دختران و زنان وجود دارد، بخشی

 
جبران شود چون در حوزه هاي بهداشتی، آموزشی، کارآفرینی و اقتصادي این چالش ها وجود دارد.  

وي درباره وضعیت مدارس گفت: جزو معدود کشورهاي دنیا هستیم که سرویس مدارس نداریم چون تلاش کردیم بعد از انقلاب،
مدرسه را در نزدیک ترین مکان به منازل ایجاد کنیم. 116 هزار مدرسه داریم که توان دولت را براي ارائه آموزش باکیفیت کمتر کرده
است. در کشور ما بیشترین تعداد دانش آموزان در مدرسه 1500 نفر است در حالی که برخی مدارس در دنیا داراي 20 هزار تا 24
هزار دانش آموز دارد یا اینکه 242 مدرسه یک دانش آموز داریم که از یک بعُد قابل توجه است اما از بعُد دیگر باید به این موضوع

 
توجه کرد که توان آموزش با کیفیت با گسترش مدارس کمتر می شود. 

قائم مقام وزیر آموزش و پرورش در امور بین الملل تصریح کرد: از نظر سطح پوشش در خاورمیانه وضعیت خوبی داریم اما به لحاظ

 
فرصت هاي برابر آموزشی دچار چالش جدي شدیم. 

وي با بیان اینکه  88 درصد مدارس کشور، دولتی و 12 درصد غیر دولتی است، گفت: چالش از آنجا شروع شد که در مدارس سمپاد
و غیردولتی آموزش با کیفیت تر ارائه شد. نگاه مساوات این نیست که این 12 درصد پایین بیاید بلکه 82 درصد باید کیفیت آموزش را
افزایش دهد. در حال حاضر رتبه هاي برتر کنکور در اختیار مدارس خاص است چون بودجه مدرسه دولتی رو به کاهش است، امکان
معلم با کیفیت در این مدارس نیز کمتر است. تراکم استاندارد در کلاس درس، 20 تا 22 نفر است و این در حالیست که 62 درصد
مدارس کشور تراکم بالاي 26 نفر دارند. وزارت آموزش و پرورش چه کاري می تواند انجام دهد؟ وقتی بودجه محدود است، امکانات

 
محدود است و طبیعی است که کیفیت آموزش پایین تر بیاید. 

 کریمی به آموزش در دوران کرونا اشاره کرد و ادامه داد: در زمان کرونا، 4 مدل آموزش شامل آموزش حضوري، آموزش از طریق
تلویزیون، آموزش از «شاد» و هم توزیع بسته هاي آموزشی در مناطق محروم ارائه می شود در مناطق روستایی کم جمعیت آموزش

 
در دسترس است؛ هیچکدام از 15 میلیون دانش آموز از گردونه آموزش خارج نمی شوند. 

وي در واکنش به این موضوع که مشکل آموزش و پرورش با بودجه حل می شود، گفت: اگر امروز بودجه وزارت آموزش و پرورش 10

 
هزار تا 20 هزار میلیارد تومان هم  افزایش یابد این چالش ها حل نمی شود ولی گامی در جهت حل مشکل است. 

رئیس مرکز امور بین الملل و مدارس خارج از کشور افزود: باید تمام ذي نفعان در امور مدرسه مشارکت داشته باشند بخش اعظمی از
مردم، بچه ها را  به مدرسه می فرستند و دیگه کاري ندارند. در حالی که بحث پول نیست. حتی اگر بودجه دو برابر شود نیز نیاز به

 
مشارکت در امور مدرسه هست. 



وي در خصوص تحصیل دانش آموزان اتباع خارجی به سامانه «شاد» گفت: 500 هزار اتباع خارجی در مدارس داریم که همه تحت
پوشش آموزش هستند اما از نظر دسترسی به سامانه «شاد»، 250 هزار نفر device و ابزار ندارند که از سازمان هاي بین المللی

 
درخواست کردیم که بخشی را تهیه کنند و 30 هزار ابزار با هماهنگی سازمان ملل و کمیساریاي عالی پناهندگان فراهم شده است. 

انتهاي پیام/



چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟

منبع: همرازشماره خبر:  271  |  تاریخ: 1399/08/03

عکس آرشیوي است محققان کشور در یک پژوهش که نتایج ارزشمندي را به همراه داشته است، به بررسی شاخص هاي توسعه
انسانی در نقاط مختلف کشور پرداخته اند و بار دیگر بر تبعیض هاي موجود بین استان ها بالأخص بین تهران با دیگر مناطق صحه

 
گذارده اند. 

به گزارش ایسنا، سازمان ملل متحد در گزارش هاي مربوط به توسعه کشورها در دهه 1990، بهبود کیفیت زندگی انسان ها را هدف
اساسی توسعه معرفی کرده و انسان را هم عامل توسعه و هم هدف نهایی آن ذکر کرده است. توسعه انسانی از دیدگاه فلسفی به مفهوم
توجه و احترام به فردیت انسان است. دستیابی به زندگی بهتر، ازیک طرف نیازمند مصرف بیشتر کالاها و خدمات و از طرف دیگر ثمره
رشد استعدادها و ظرفیت هاي انسانی است. لذا گسترش ظرفیت هاي ذهنی از طریق آموزش در کنار درآمد، از عناصر اصلی توسعه

 
انسانی به شمار می رود. 

بنا بر نظر متخصصان، توسعه انسانی، شالوده اصلی خود را از رویکردي تحت عنوان «قابلیت هاي سن» گرفته است که عبارت از
توانایی یک فرد براي داشتن انتخاب هاي مختلف براي دستیابی به سطح رفاه متناظر است. بر اساس این رویکرد، رشد اقتصادي می
تواند یکی از ابزارهاي دستیابی به زندگی بهتر باشد؛ ولی نمی تواند لزوماً به عنوان هدف در نظر گرفته شود. تفاوت رشد اقتصادي و
توسعه انسانی به این صورت است که رشد اقتصادي منحصراً بر گسترش یک انتخاب؛ یعنی درآمد است، درحالی که توسعه انسانی

 
شامل گسترش تمام انتخاب هاي انسانی مانند اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی است. 

با توجه به اهمیت روزافزون این مفهوم در جهان و لزوم توجه بیشتر به این حوزه در کشور ما، گروهی از محققان دانشگاه شهید
چمران اهواز، اقدام به انجام پژوهشی در این خصوص کرده اند که در آن، نسبت به برآورد شاخص توسعه انسانی استان هاي ایران و

 
بررسی تأثیر آن بر رشد اقتصادي اقدام شده است. 

در این تحقیق، ابتدا شاخص توسعه انسانی (بدون نفت) براي استان هاي ایران در سال هاي 1385، 1390 و 1395 با تکیه بر روش

 
جدید سازمان ملل محاسبه شده و سپس تأثیر این شاخص بر رشد اقتصادي با استفاده از داده هاي استانی بررسی شده است. 

طبق نتایج حاصله از این بررسی ها که بسیار قابل تأمل است، بیشترین شاخص توسعه انسانی استان ها در هر سه سال مورد بررسی،
براي استان تهران و کمترین آن براي استان سیستان و بلوچستان بوده است. بعد از سیستان و بلوچستان نیز استان هاي کردستان،

 
خراسان شمالی، کهگیلویه و بویراحمد و لرستان پایین ترین شاخص توسعه انسانی را در بین استان هاي کشور داشته اند. 

دیگر نتایج این تحقیق نشان می دهند که متوسط توسعه انسانی استان ها در کشور ما در فاصله 1385 الی 1390 رشدي معادل 3

 
درصد داشته است، ولی این رشد در فاصله سال هاي 1390 الی 1395 به نیم درصد کاهش یافته است! 

در خصوص این نتایج، سید مرتضی افقه، پژوهشگر دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز و همکارانش اظهار داشته اند: «بررسی
اجزاء شاخص توسعه انسانی نشان می دهد مهم ترین عامل کندي بهبود این شاخص، رشد منفی درآمد سرانه استان ها در فاصله



 
1385 الی 1395 است. در این فاصله درآمد سرانه استان ها به طور متوسط حدود 20 درصد کاهش یافته است». 

به گفته آن ها، «اما با دقت در یافته ها ملاحظه می شود که شاخص آموزش استان ها، نقطه قوت شاخص توسعه انسانی استان ها
است که نشان می دهد تحولات خوبی در سال هاي اخیر رخ داده است و وضعیت آموزش وپرورش در کشور از دوره 1385 تا 1395

 
همواره رو به بهبود بوده است». 

بر اساس یافته هاي این تحقیق و با توجه به این که در فاصله 1390 الی 1395 روند بهبودي توسعه انسانی نسبت به قبل از آن بسیار
اندك بوده است، افقه و همکارانش به لزوم توجه بیشتر برنامه ریزان کشور براي سرمایه گذاري در آموزش و بهداشت و سلامتی که

 
اجزاي اثرگذار شاخص توسعه اند، تأکید کرده اند. 

به اعتقاد آن ها، «همچنین براي بهبود شرایط زندگی ساکنین استان هایی که شاخص توسعه انسانی پایینی دارند و بنابراین دچار فقر
و محرومیت بیشتري هستند، این موضوع بایستی با حساسیت بیشتري پیگیري شود تا ضمن افزایش درآمد سرانه و اشتغال این
مناطق، شرایط براي کاهش فقر و محرومیت فراهم شود؛ اقداماتی که درنهایت می تواند نابرابري منطقه اي و بین استانی در کشور را

 
کاهش دهد». 

این یافته هاي ارزشمند که در قالب یک مقاله علمی پژوهشی در فصل نامه «اقتصاد مقداري» از انتشارات دانشگاه شهید چمران اهواز
به چاپ رسیده است، بار دیگر اهمیت رسیدگی بیشتر و نگاه یکسان به تمام مناطق این مرز و بوم را نشان می دهند و به خوبی یادآور

 
می شود که «ایران، فقط تهران نیست!». 

انتهاي پیام



بازار خودرو با وام آرام می شود؟/نبود نقدینگی خودروسازان عامل اصلی

دلالی خودرو

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  272  |  تاریخ: 1399/08/03

این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

به گزارش خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه
اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، بازار خودرو این روزها
دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت
گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو افزایش
قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده

 
است. 

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
بیشتر بخوانید 

- قیمت مواد اولیه ساخت قطعات خودرو افزایش یافته است مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد یک منبع اگاه بانکی در
گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط بانک ها اظهار کرد: مصوبه
پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال حاضر با افزایش قیمت هاي

 
سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 



او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

وام باید به خودروسازان پرداخت شود! علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي
گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو
باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند

 
گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور، برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 



او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و
کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط
خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل

 
دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

ریسک را نمی کنند.



توقف گردشگري و مهار آسیب هاي زیست محیطی آینده

منبع: روزنامه همدان پیامشماره خبر:  273  |  تاریخ: 1399/08/03

محققان دریافتند که بیماري همه گیر کووید-19 به گردشگري فرصت می دهد تا آسیب هاي زیست محیطی آینده را مهار

 
کند. 

به نقل از بلومبرگ، براساس اعلام سازمان جهانی گردشگري، جهانگردي یکی از بزرگ ترین قربانیان اقتصادي بیماري همه گیر
کووید-19 بوده است، به طوري که این صنعت در نیمه نخست سال، 440 میلیون بازدیدکننده و 460 میلیارد دلار را ازدست داده
است؛ اما این ویروس که منجر به کشته شدن بیش از یک میلیون نفر در جهان شده است، آگاهی از تأثیرات تولید برق تا تأثیر

 
سفرهاي هوایی بر محیط زیست را نیز مشخص کرده است. 

واراووت سیلپا-آرچا، وزیر منابع ملی و محیط زیست تایلند، دهه هاست که قصد دارد به پارك هاي ملی این کشور، فرصتی ارائه کند
تا خسارت هاي ناشی از جریان بی پایان گردشگري را بازیابی کنند و شیوع بیماري همه گیر کووید-19 این فرصت را فراهم کرده

 
است. 

درحال حاضر، واراووت، شاهد مزیت مهلت دادن به طبیعت براي پیشرفت بیشتر است. وي تصویب کرده است که تمام پارك هاي ملی
تایلند، به طور متوسط، سالانه 3 ماه تعطیل باشند و این قانون از سال 2021 اجرا خواهد شد. این اقدام، حرکتی جسورانه براي پایدار

 
کردن صنعت حیاتی گردشگري این کشور است، اما براي بسیاري از مشاغل در نقاط مختلف این کشور می تواند مشکلاتی ایجاد کند. 
واراووت 47 ساله گفت: باید تعادل ایجاد کنیم و از این همه گیري به عنوان یک فرصت استفاده کنیم. اگر بشر به سوءاستفاده از

 
طبیعت ادامه دهد، طبیعت نیز انتقام خواهد گرفت و احتمالا، اکنون زمانی براي این فرصت است. 

واراووت اظهار کرد: با توجه به اینکه تایلند، پذیرش گردشگران خارجی خود را به دلیل شیوع ویروس همه گیر ممنوع کرده است،
تعداد بیشتري نهنگ قاتل و فیل دریایی در آب هاي تایلند شنا می کنند و لاك پشت هاي کمیاب چرمی نیز در سواحل آن تخم

 
گذاري کرده اند. 

برایان سلست، شهردار 24 ساله آلامیناس فیلیپین اظهار کرد: غواصانی که زباله ها را از پارك ملی صد جزیره جمع می کردند، در این

 
روزها تنها چند کیلوگرم زباله در ماه، جمع آوري کرده اند و این درحالی است که پیش از آن صدها کیلوگرم زباله جمع می شد. 

وي همچنین در تلاش براي محدودیت هاي طولانی مدت در بخش گردشگري است، درحالی که دولت محلی در سالجاري با از دست
دادن حدود 824 هزار و 165 دلار درآمد(بدون درنظر گرفتن خسارات واردشده به مشاغل) روبه روست. این شهردار درحال بررسی

 
تصمیم گیري محدودیت بازدیدکنندگان از پارك و ارائه ظرفیت و استفاده از پلتفرمی است که بر تعداد گردشگران نظارت کند. 

اقدامات براي کوتاه کردن فصول گردشگري، با مقاومت مشاغل مرتبط با سفر روبه رو شده است چون بیشتر آنها به بهبود آمار تعداد

 
گردشگران در زمان کاهش محدودیت هاي کرونایی جهانی امیدوار هستند. 

مطابق شوراي جهانی سفر و گردشگري، در سال گذشته سفر و گردشگري، حدود 12 درصد از تولید ناخالص داخلی آسیاي جنوب

 
شرقی و 13 درصد اشتغال را تشکیل داده است. 

براساس نتایج نظرسنجی از افراد شاغل در منطقه، برخی عنوان کردند: ممکن است این قانوان از نظر تئوري خوب باشد، اما براي

 
مشاغلی که اجاره پرداخت می کنند این تعطیلی 2 ماهه می تواند ویرانگر باشد. 

گردشگري در سطح بالاتر یا پررونق تر، شغل و تولید ناخالص داخلی را اندکی تقویت می کند، اما ازنظر پروازهایی که وارد می شود،

 
اتاق هاي هتل نیاز است که به تعداد میهمانان بستگی دارد. 

سووارین مایازز، نایب رئیس شوراي گردشگري تایلند گفت: دولت باید بیش از گردشگران، نگران خسارت ناشی از فعالیت هاي



غیرقانونی باشد. شاید قایق هاي ماهیگیري غیرقانونی، به جاي محیط زیست از بسته شدن پارك بهره مند شوند، زیرا می توانند

 
آزادانه و بدون مشاهده دیگران فعالیت داشته باشند. 

دفتر گردشگري دونسول (سایت غواصی در فیلیپین که خانه کوسه نهنگ هاي در معرض خطر انقراض است)، اظهار کرد: محدودیت
هاي کرونایی و خانه نشینی، ضربه بزرگی به صنعت گردشگري وارد کرده، اما محیط زیست را نیز قادر به استراحت و بهبودي کرده
است. همچنین کاهش گردشگري، ممکن است به مقامات، فرصتی براي ارزیابی هزینه هاي پنهان گردشگري جمعی ازجمله آلودگی،

 
آلودگی آب هاي زیرزمینی و زیرساخت ها ارائه کند. 

کشورهایی که براي رونق اقتصادي، وابسته به گردشگري هستند، تمرکز خود را در تلاش براي جبران درآمد از دست رفته از طریق

 
ترویج سفرهاي داخلی یا استفاده از زمان از کارافتادگی براي بهترشدن در هنگام انتظار براي بازگشت انبوه گردشگران گذاشته اند. 

گزارش هاي خبري محلی نشان می دهد که کشور سریلانکا در آسیاي جنوبی از رونق گردشگري داخلی لذت می برد، درحالی که
مقامات، معبد معروف آنگکور وات کامبوج را با گل و حدود 3 هزار درخت در پارك هاي اطراف رونق می دهند و مغازه ها و موارد

نامربوط از مقابل مجموعه را جابه جا می کنند.



ساماندهی وانت بارهاي قزوین در پیچ و خم مشکلات

منبع: ایرناشماره خبر:  274  |  تاریخ: 1399/08/03

قزوین- ایرنا- وانت بارهاي قزوین با مشکلات مختلفی در حوزه صدور بارنامه، بیمه، حمل و نقل درون و برون شهري، محل
هاي استقرار و ... مواجه هستند که ظاهرا طی سال هاي اخیر مورد توجه دستگاه هاي متولی قرار نگرفته و ساماندهی و حل

و فصل نشده اند.

 قزوین- ایرنا- وانت بارهاي قزوین با مشکلات مختلفی در
حوزه صدور بارنامه، بیمه، حمل و نقل درون و برون شهري، محل هاي استقرار و ... مواجه هستند که ظاهرا طی سال هاي اخیر مورد

 
توجه دستگاه هاي متولی قرار نگرفته و ساماندهی و حل و فصل نشده اند. 

به گزارش ایرنا، حدود 15 هزار دستگاه وانت بار در استان قزوین فعالیت دارند که تعداد آنها از کلیه ناوگان حمل و نقل استان بیشتر

 
است ولی متاسفانه این وانت بارها تا به امروز از یک تشکل قانونی و ویژه براي پیگیري مشکلات و مطالبات خود محروم بوده اند. 

موضوعی که مشکلات وانت بارها را مضاعف کرده و ساماندهی آنها و رسیدگی به مطالبات برحق و قانونی شان را سال ها به تعویق

 
انداخته است. 

بالاخره بعد از سال ها تلاش و پیگیري اولین کانون سراسري انجمن هاي صنفی رانندگان وانت بارهاي کشور در قزوین با تلاش
جمعی از فعالان و پیشکسوتان این عرصه راه اندازي شد تا گام هاي بلندي براي حل مشکلات این قشر برداشته شود و نتایج حاصل از

 
آن در سایر استان ها اجرایی گردد. 

توزیع عادلانه خدمات دولتی از لاستیک و...، احصاي وانت داران از وانت باران، صدور مجوز و بارنامه بار و... از جمله اهدافی است که

 
فعالان این بخش براي راه اندازي این کانون اعلام می کنند. 

 
نارضایتی از اقدامات صورت گرفته در ساماندهی وانت بارها 



مسوول انجمن صنفی رانندگان وانت استان و رییس کانون سراسري انجمن هاي صنفی کارگري رانندگان وانت بارهاي کشور در این
خصوص گفت: از عملکرد خود در حوزه ساماندهی وانت بارها در استان و کشور راضی نیستیم و سال هاست در جلسات مختلف، دلایل

 
آن را واکاوي کرده و به چهار مشکل اصلی رسیده ایم. 

سیدرضا محمدي اضافه کرد:متاسفانه ما در حوزه تصمیم سازي در کلان کشور فاقد یک تشکل رسمی و قانونی و مورد قبول ذینفعان
بودیم که با تلاش هاي صورت گرفته طی یکسال و نیم اخیر با همکاري سایر استان ها بالاخره کانون کشوري وانت بارها در شهر

 
قزوین افتتاح شد. 

محمدي گفت:امیدواریم افتتاح این کانون منشا خیر براي فعالان این حوزه باشد و بتواند بخشی از مشکلات و معضلات آنها را مرتفع

 
سازد. 

 
 

وي اضافه کرد: خوشبختانه با تعامل خوبی که با مجموعه حمل و نقل و راهداري، اتحادیه هاي کشوري حمل و نقل و سایر تشکلات

 
برقرار کرده ایم توانسته ایم مشکلات مجموعه را احصا کرده و براي حل آنها تلاش کنیم. 

این مسوول گفت: یکی از مشکلات ما نداشتن اطلاعات سالم و به روز در مجموعه بود که امکان هرگونه برنامه ریزي و بسترسازي را از

 
ما سلب می کرد. 

وي اضافه کرد: همچنین نبود هماهنگی در حوزه وانت بار با توجه به تعداد زیاد دستگاه ها و کثرت متولیان این حوزه به خاطر تنوع

 
کاري از دیگر مشکلات ما است. 

محمدي افزود: حدود 15 هزار دستگاه وانت بار در استان داریم که بیش از کلیه ناوگان حمل و نقل استان است و در کل کشور هم 2
میلیون دستگاه وانت بار فعال هستند که در حوزه حمل و نقل شخصی، سازمانی، عمومی، درون و برون شهري، امداد و ... فعالیت

 
دارند و ساماندهی این بخش را به یک کار فراسازمانی تبدیل کرده است. 

این مسوول گفت: ما به نمایندگی از کمیسیون حمل و نقل و ترانزیت اتاق ایران موظف شده ایم دو موضوع جمع آوري اطلاعات و

 
دیتاي سالم و استفاده از فناوري روز را به صورت پایلوت در استان قزوین راهبري کرده و از این طریق به سایر استان ها تسري دهیم. 

 
ساماندهی وانت بارها به اشتباه داراي مشکلات اجتماعی اعلام شده بود 



مدیر کل راهداري و حمل و نقل جاده اي استان قزوین در این خصوص گفت:ساماندهی وانت بارها تا به امروز آنچنان که باید و شاید

 
انجام نشده و مشکلات آنها به هر دلیل تا به امروز باقی مانده است. 

جواد حق لطفی گفت:دلیل آن این است که ساماندهی وانت بارها به اشتباه از سوي مسوولان داراي مشکلات اجتماعی بیان شده بود

 
در حالیکه بحث ساماندهی و شناسنامه دار شدن به نفع یک صنف است. 

وي گفت: اگر شناسنامه دار شدن براي یک صنف اتفاق نیفتد به نفع متخلفان و کسانی است که خلاف قانون عمل می کنند و از این

 
محل سود می برند. 

این مسوول اضافه کرد: تشکیل یک صنف به استیفاي حقوق رانندگان آن کمک می کند؛ آراي کمیسیون 12 گواه خوبی است براي

 
اینکه تا به امروز اتفاقات خوبی در این حوزه افتاده و امکان پیگیري شکایت براي رانندگان حوزه بار و مسافر به وجود آمده است. 

وي گفت: بحث بیمه بار و مسوولیت و ارایه امکانات دولتی مثل لاستیک و ... از طریق شناسنامه دار شدن اتفاق می افتد، در این راستا

 
اداره کل راهداري آمادگی دارد که براي ساماندهی وانت بارها با یک تعامل موثر اقدام کرده و هرچه سریعتر به نتایج لازم دست یابد. 

 
پلیس قزوین، نگران وانت بارهاي بدون بارنامه است 

رییس فرماندهی پلیس راه استان قزوین در این خصوص گفت: ما نگران وانت بارها هستیم چون وقتی بارنامه ندارند و تصادف می

 
کنند، محموله و بار آنها از بین می رود و عملا از چرخه حمل و نقل نیز خارج می شوند. 

سرهنگ فرهاد ذاکري منش افزود: براي رفع مشکل بارنامه وانت بارها باید برنامه ریزي هاي لازم در این زمینه صورت گیرد و البته

 
نباید همه امور به گردن راننده و پلیس انداخته شود. 

وي گفت: باید تقسیم کاري در این حوزه میان دستگاه هاي مختلف صورت گیرد از جمله اینکه هزینه صدور بارنامه پایین آورده شود،

 
مسافت ها محاسبه گردد و هزینه بین استان ها کاهش یابد. 

 
 

ذاکري منش افزود: ما دوست داریم وانت بارها سرو سامان پیدا کنند چون در بسیاري از صحنه هاي تصادف، راننده اذعان می کند که

 
"کاش بارنامه داشتم". 



وي افزود:با توجه به این موضوع باید زمینه هاي صدور بارنامه از امکانات و تمهیدات لازم مانند کارت هوشمند و ... فراهم شود که در

 
این صورت با استقبال رانندگان نیز مواجه خواهیم شد. 

 
شهرداري قزوین: با شرکت هاي باربري درون شهري با مشکل مواجه هستیم 

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري قزوین در این خصوص گفت: موضوع ساماندهی وانت بارها سالیان سال حل نشده باقی مانده

 
است و به تبع آن با شرکت هاي باربري درون شهري با مشکل مواجه هستیم. 

شیما زرآبادي پور گفت: با تعامل صورت گرفته با اداره راهداري و جلسات متعددي که در شوراي شهر برگزار کردیم به یک چهارچوب

 
کلی در این زمینه رسیده ایم که تعاریف خود را با یکدیگر مشخص کنیم. 

وي افزود: در این خصوص جلسه اي در سازمان شهرداري هاي کشور و وزارت کشور برگزار شد و تجارب شهرهاي مختلف استخراج

 
گردید. 

زرآبادي پور گفت: شهر اصفهان در این زمینه خیلی خوب عمل کرده است و نرم افزاري شبیه اسنپ راه اندازي کرده ولی چون نیاز به

 
پشتوانه هاي قانونی دارد هنوز مورد استفاده قرار نداده است. 

وي اضافه کرد: ما تمامی این موارد را استخراج کرده ایم و درصدد هماهنگ کردن تعریف ها در قزوین هستیم چون بحث حمل و نقل

 
درون شهري و برون شهري را نمی توانیم در شهر تفکیک کنیم. 

این مسوول گفت: بارنامه نیز موضوعی است که هم در درون شهر اتفاق می افتد و هم در جاده و در شهرك هاي اقماري قزوین نیز

 
دپویی از مصالح ساختمانی وجود دارد که بدون مجوز وارد شهر می شود. 

وي اضافه کرد:آیین نامه حمل و نقل درون شهري با تعاریف شهر قزوین و مشکلات آن در حال تدوین بوده و نرم افزار آن هم در حال

 
بروزرسانی است. 

زرآبادي پور گفت:پایه این نرم افزار متعلق به شهر اصفهان و شبیه نرم افزار اسنپ است و متولی آن آمادگی دارد طرح را به صورت بی

 
او تی براي ما اجرا کند. 

 
صدور بارنامه وانت بارها باید فرهنگ سازي شود 

رییس شوراي شهر قزوین در این خصوص گفت: چند ماه گذشته وزارت کشور بخشنامه اي را در ارتباط با صدور بارنامه داخل شهري

 
براي وانت بارها ارسال کرد چون تا به امروز چنین چیزي سابقه نداشت. 

سرهنگ حکمت االله داودي افزود:عنوان بارنامه وانت بارها کالابرگ یا باربرگ بود که در شوراي شهر هم تصویب شد و مقرر گردید

 
براي تشویق رانندگان مبالغ کمتري براي صدور بارنامه دریافت شود یا حتی 6 ماه رایگان باشد تا فرهنگ استفاده از آن جا بیفتد. 

وي اضافه کرد: مشکل اصلی که باید روي آن کار شود موضوع فرهنگ سازي است که این باربرگ چه سودي براي رانندگان دارد و در



 
صورت تصادف، بیمه بار آنها محسوب می شود. 

 
داودي گفت: متاسفانه این موضوع هنوز جا نیفتاده و باید سازمان تاکسیرانی و اتحادیه سراسري وانت داران به این موضوع ورود کنند. 

این مسوول تصریح کرد: ما به همکاران در سازمان تاکسیرانی در بخش وانت بارها ابلاغ کرده ایم که در هیات مدیره سازمان از رییس
انجمن سراسري وانت داران دعوت کنند تا هم در جریان موضوعات مربوط به وانت بارها قرار بگیرند و هم از تجربه آنها در حل

 
مشکلات این حوزه استفاده شود. 

 
 

وي گفت: همچنین قرار شد بخش هایی از امور که غیرحاکمیتی هستند به این اتحادیه واگذار شود که مقدمات آن در حال انجام

 
است. 

داودي افزود: ما کمک می کنیم که بحث ساماندهی و وضعیت نامناسب وانت بارها در سطح شهر و اینکه به طور مشخص متولی

 
ندارند ساماندهی شده و هرچه سریعتر به مرحله اجرا برسد. 

وي گفت: امیدواریم با تشکیل اتحادیه سراسري وانت بارها، حضور رییس این اتحادیه در هیات مدیره بخش وانت بارهاي سازمان
تاکسیرانی قزوین و اجراي بخشنامه هاي ابلاغی، کارها را ساماندهی کنیم و به رانندگان زحمت کش داخل شهري که مشکلات آنها

 
مغفول مانده است، کمک کنیم. 

 
باید وانت دار از راننده وانت تفکیک شود 

مدیر کل تامین اجتماعی استان قزوین در خصوص بیمه وانت داران، گفت: از سال 80 و قبل از آن به صورت بیمه اجباري در خدمت

 
این قشر زحمت کش بوده ایم و به تدریج از سال 80 به بعد در قالب تعاونی ها، اتحادیه ها یا به صورت خودپرداز بیمه شده اند. 

قاریان پور گفت: وانت داراها اکثرا از اقشار کم درآمد جامعه هستند و سازمان تامین اجتماعی خود را موظف به خدمت دهی به آنها

 
دانسته و براي تامین آینده و خانواده و آسایش روانی خانواده آنها در حد توان تلاش کرده است. 

وي اضافه کرد:ما با ساماندهی فعالان این حوزه کاملا موافق هستیم چون در حوزه وانت داران داخل شهري و برون شهري مشکلاتی را

 
مشاهده می کنیم که شخصی کارت هوشمند به نام خود دارد و شخص دیگري راننده است. 



قاریان پور گفت: همین موضوع مشکلات زیادي را ایجاد کرده است و باید وانت دار از راننده وانت تفکیک شود و در این راستا

 
هرخدمتی از ما لازم باشد جهت تسهیل امور مضایقه نخواهیم کرد. 

 
تشکیل اتحادیه سراسري وانت داران حلقه مفقوده حمل و نقل کشور بود 

رییس کانون انجمن هاي صنفی رانندگان استان قزوین در این خصوص گفت:خدا را شاکریم که بالاخره آرزوي چند دهه قبل ما براي

 
تشکیل اتحادیه وانت داران برآورده شد. 

علی اکبر سیارمه افزود: این صنف خدوم و خدمتگزار به بخش هاي مختلف اقتصادي و اجتماعی همواره نیاز داشتند که داراي یک

 
تشکیلات با ساختار قانونی باشند ولی تا به امروز محقق نشده بود. 

وي اضافه کرد: همیشه فکر می کردیم که آیا امکان دارد در کمیسیون ها و جلساتی که پشت درهاي بسته براي فعالان این صنف

 
تصمیم گیري می شود خود آنها نیز حضور داشته باشند. 

 
 

سیارمه افزود: ما همواره تلاش می کردیم مقدمات این امر را فراهم کنیم که خوشبختانه استان در راه اندازي تشکلات مردم نهاد

 
سبقه طولانی دارد و در نهایت بالاخره این آرزوي دیرینه محقق شد. 

وي گفت:قزوین جزو اولین شهرهایی است که تعاونی هاي مختلف حمل و نقل را بیش از سه دهه قبل مانند تعاونی هاي تریلی داران،

 
کامیون داران، کمپرسی داران، نفتکش ها، تاکسی داران و ... راه اندازي کرده است. 

سیارمه خاطر نشان ساخت: ما از نظر سازمان دهی تشکل هاي صنفی و مردم نهاد و تعاونی هاي مربوط در سطح استان و کشور
حضور فعالی داشته ایم تا اینکه امروز نتیجه آن فعالیت ها به تشکیل اتحادیه سراسري وانت دارها به عنوان حلقه مفقوده حمل و نقل

 
کشور منجر شد. 

 
حوزه حمل و نقل نیازمند سرمایه گذاري درست است 

معاون هماهنگی امور اقتصادي استاندار قزوین در این خصوص گفت: در حوزه حمل و نقل باید سرمایه گذاري درستی داشته باشیم



 
چون سرمایه گذاري در این حوزه، بسیار سنگین، کاملا زیرساختی و نیازمند توجه ویژه است. 

عیسی قبادي گفت: امروزه حمل و نقل به یکی از موضوعات مهم در حوزه اقتصاد تبدیل شده است و هم بر اقتصاد به دلیل نوع

 
فعالیت خود تاثیر می گذارد و هم تاثیر زیادي بر اشتغال دارد. 

وي گفت: اگر بخش بازرگانی در اقتصاد از اهمیت زیادي برخوردار است اتکاي بسیار زیادي بر صنعت حمل و نقل دارد چون در
مجموع حمل و نقل بیش از نیمی از هزینه و قیمت کالا را در کشورهاي دنیا تعریف و تعیین می کند که بستگی به سرمایه گذاري

 
کشورها دارد. 

معاون استاندار قزوین اضافه کرد: به موازات سرمایه گذاري هاي کلان در جهان سرمایه گذاري هایی در حوزه حمل و نقل نیز صورت
می گیرد چون اگر به به سرمایه گذاري در بخش حمل و نقل توجه نکنیم سرمایه گذاري در کارهاي دیگر هم با مشکل مواجه می

 
شود. 

قبادي افزود: به صنعت حمل و نقل در کشور باید به مثابه گردش خون در بدن نگاه کرد که اگر این چرخه در پیکر به مانعی برخورد

 
کند یا رگ ها انسداد یابد مشکلات بسیاري براي کل کالبد انسان به وجود می آید. 

 
 

وي با اشاره به تشکیل کانون سراسري وانت داران در قزوین، گفت: ایجاد این کانون و اهمیت این جایگاه براي ما بسیار مهم است و

 
باید به آن توجه بیشتري داشته باشیم. 

قبادي گفت: خوشحال هستیم، کسانی که در این حوزه نقش ملی دارند از فرزندان و پیشکسوتان این استان هستند که نشان از

 
فرهیختگی و نبوغ این استان دارد و باید قدردان زحمات و تلاش هاي آنها براي ساماندهی امور این حوزه باشیم. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان راهداري و حمل و نقل جاده اي 

 
- شهرداري قزوین 

 
- استان قزوین 

 
- حمل و نقل درون شهري 

- حمل و نقل عمومی





انقلابی نماهایی که تو زرد از آب در آمدند + تصاویر

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  275  |  تاریخ: 1399/08/03

بسیاري از آدم هاي نادرستی که امروز در سیاست حضور دارند عقیده اي متفاوت از گذشته دارند.

به گزارش خبرنگار حوزه احزاب و تشکل هاي گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان، زمان عنصري که امروز بیش از هر چیز
دیگري عامل تغییرات افراد ، نگاه ها و بینش هاي سیاسی آنهاست؛ براي مثال بسیاري از آدم هایی که امروز در عالم سیاست حضور
داشته و از اندیشه هایشان می گویند اگر به عقایدشان در روزهایی دور نگاه کنیم می بینیم که چقدر متفاوت از امروز گام برمی

 
داشتنه اند. 

موضوعی که سید محمد حسینی هم در گفت وگو با گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان بر آن صحه گذاشته و گفته است: در 41
سال گذشته برخی چهره ها و جریانات سیاسی مسیر واحدي را طی نکرده اند، بلکه در مواردي 180 درجه مواضعشان تغییر کرده
است. اصلاح طلبان از جمله این افراد هستند به ویژه نیروهاي افراطی آنها مثل تاج زاده، اکبر گنجی و فاطمه حقیقت جو که این سه

 
نفر پناهنده کشورهاي غربی شدند و یا عناصر حزب مشارکت که انحرافات آنان را در مجلس ششم شاهد بودیم. 

 
حال شاید بد نباشد که به نظرات برخی از نام هایی که در بالا آمده نگاهی انداخته و در مقام مقایسه گذشته و امروز آنها برآییم. 

اکبر گنجی از آن آدم هایی بود که در روزهاي انقلاب به خشکه مذهب معروف بود، اما خب همه چیز به یک منوال پیش نرفت.
محمدحسین صفار هرندي وزیر سابق فرهنگ و ارشاد اسلامی در باره او در روزهاي نخست انقلاب گفته است: "اکبر گنجی آن روزها
دنبال دخترهایی می گشت که چند تار مو از زلف شان بیرون زده و به روي آن ها اسید می پاشید و این که به او اکبر پونز می گفتند

 
براي این بود که به پیشانی دخترهاي جوانی که پوشش متفاوتی داشتند پونز می چسباند. 

 
 

اکبر گنجی بلافاصله پس از پیروزي انقلاب ایران، در سال 1358 وارد سپاه پاسداران شد و در واحد عقیدتی که در آن روز ها با عنوان



واحد ایدئولوژي خوانده می شد به فعالیت پرداخت. او همزمان در مرکز تحقیقات سیاسی ایدئولوژیک سپاه پاسداران در قم فعالیت می
کرد. او از جمله افرادي بود که پس از سال 1360 با سیاست هاي حضرت امام خمینی (ره) مبنی بر ادامه جنگ مخالفت کرد. وي در
سال 1362 در یک سخنرانی علنی در پادگان ولی عصر به سیاست ادامه جنگ اعتراض کرد و آن را بی فایده دانست و فرماندهان
سپاه را متهم کرد که سپاه را آلت دست سازمان مجاهدین انقلاب اسلامی کرده اند و خواستار برکناري فرماندهی سپاه شد. کار گنجی

 
حتی به جایی کشید که در مناطق جنگی یک بار با سردار سرلشکر پاسدار حاج محمدابراهیم همت هم درگیري لفظی پیدا کرد. 

در پی این اقدام، حضرت امام خمینی (ره) طی نامه اي براي آیت االله محلاتی که در آن زمان نماینده ایشان در سپاه بود، فرماندهی
سپاه و سیاست هاي نظام مبنی بر ادامه جنگ را مورد تأیید قرار داد. وي در سال 1363 از سپاه پاسداران استعفا داد. او بعدها به اروپا
و سپس آمریکا رفت و به نگارش مقالاتی علیه نظام اسلامی و ادامه روند اتهام زنی بدون هیچ سند و مدرکی پرداخت و با بسیاري از

 
چهره هاي معاند نظام اسلامی و خوانندگان فراري دیدار و همفکري نمود. 

وي در سفر هاي مختلف خود در اروپا و آمریکا با بیش از بیست نفر از به ظاهر اندیشمندان جهان از جمله آنتونی گیدنز، یورگن
هابرماس، دیوید هلت، نوآم چامسکی، ریچارد رورتی، فوکویاما، رابرت بلا، نیکی کدي، خالد ابوالفضل، السدر مکاینتایر، مارتا نونپام،
مارشال برمن، رونالد رورکین، نانسی فریزر، مایکل سندل، چارلز تیلور، فیلیپ پتیت، عبدالحی عبدالنعیم، خوزه کازاناوا و اولیور روآ

 
ملاقات کرده و با آنان به گفت وگو پرداخت. 

 
 

او همچنین بخاطر فعالیت هاي هتاکانه رسانه اي در دوران حضور در ایران و سخنانش در مخدوش ساختن چهره جمهوري اسلامی
ایران در اذهان عمومی مردم جهان، جوایز متعددي از جشنواره ها و انجمن هاي وابسته صهیونیستی و نهاد هاي حقوق بشري غربی
دریافت نمود. وي در حالی اکنون با ژست روشنفکري نظام جمهوري اسلامی را متهم به اقدامات ضد حقوق بشري می کند که در
اوایل دهه 60 در پاسخ به سؤالی در گزینش یک نهاد، درباره اقدامات دادگاه انقلاب و اینکه کدام کار هاي دادگاه انقلاب مورد تأیید
شما بوده و کدامیک مورد تأیید شما نیست، اینچنین نوشته بود: "آنکه مورد تأیید ماست، اعدام مفسدین است و آنکه نیست، برخورد
مکتبی نکردن با ضد انقلاب است که هزاران ساواکی و گروه هاي ضد انقلاب در کمال مطلق آزادي، هر کاري دلشان می خواهد می

 
کنند". 

وي همچنین در حالی انقلابیون ایران را به بنیادگرایی و تندروي متهم می نماید که در ابتداي پیروزي انقلاب و پس از استعفاي
بازرگان از دولت موقت، گفته بود "ببینید، دولت بازرگان دولتی نبود که انقلابی باشد و برخوردش به جاي اینکه برخورد مکتبی باشد،
یک برخورد سیاسی بود و در آن جو که احتیاج به یک دولت انقلابی با برخورد مکتبی بوده، این دولت ازش کاري ساخته نبود و فشار
مردم از یک طرف و پیام هاي امام که دولت، انقلابی نیست از طرف دیگر، و ملاقات آمریکایی ها از طرف دیگر و بالاخره تسخیر



 
سفارت آمریکا باعث استعفاي دولتش شد. 

 
 

اکبر گنجی در مقاله اي به نام "همجنس گرایی اقلیتی ناحق و فاقد حقوق" که مستقیماً در پاسخ به آراي "محسن کدیور" درباره
عدم جواز عقلی و شرعی همجنس گرایی در روشنفکري دینی نوشته شده پس از ذکر آراي او همجنسگرایی را "همچون یهودیت و

 
بهائیت و تسنن و تشیع، یک سبک متفاوت زندگی محسوب" می کند. 

اکبر گنجی به تدریج پاي خود را از حد زیر سؤال بردن نظام جمهوري اسلامی فراتر نهاد و به تقلید از افرادي، چون سروش و
شبستري و به اسم "عقلانی کردن معتقدات دینی" به انکار بدیهی ترین اعتقادات مسلمین همچون کلام خدا بودن قرآن کریم، خاتم
بودن پیامبر اسلام، وجود زندگی پس از مرگ و... پرداخته است. گنجی با ایجاد شبهاتی بی پایه و اساس پیرامون سخن خدا بودن

 
قرآن کریم، مدعی می شود قرآن می تواند سخنی غیرالهی و برساخته ذهن پیامبر باشد. 

وي در ادامه، وجود زندگی پس از مرگ را نیز مورد تردید جدي قرار داده و مدعی می شود «نه دلیلی بر صدق حیات شخصی پس از
مرگ ارائه شده است، نه تصاویر بهشت و جهنم قابل دفاع عقلانی است». وي چهره به تصویر کشیده شده از بهشت و جهنم در قرآن
را نتیجه «عصر بودن» قرآن دانسته و به تقلید از سروش، ادعا می کند که بهشت و جهنم به تصویر کشیده شده در قرآن «تصویر

 
صورت هاي اسطورهاي عصري است که تجربه ي دینی در آن محقق شده است». (40) شور و شوق گنجی در میان ضد انقلاب 

گنجی پس از طرح ادعاي "کلام پیامبر بودن قرآن" با نگارش مجموعه مقالاتی تحت عنوان "امام زمان به چه کار می آید؟ " به طرح
ادعا هایی به تردید در وجود امام عصر (عج) پرداخت و مدعی شد "تاکنون حتی یک دلیل بر وجود "موجود مقدس و معصومی با عمر

 
بیش از هزار و دویست سال" (مهدي موعود) اقامه نشده و اساساً اقامه شدنی نیست». 

مردي با دو چهره متفاوت محسن کدیور روحانی نمایی بود که بعد از فتنه 88 به خارج از کشور رفت و به عنوان یکی از اعضاء اصلی
اتاق فکر جنبش موسوم به سبز، شروع به فعالیت علیه جمهوري اسلامی کرد؛ این فعالیت ها در مخالفت با جمهوري اسلامی تا جایی

 
پیش رفت که حتی حاضر به سفر به اسرائیل و دیدار با مقامان رژیم صهیونیستی و احتمالا دریافت دستورات لازم از آنان شد. 

نگافته نماند که کدیور کارشناسی ارشد الهیات و معارف اسلامی را در سال 1372 از مرکز تربیت مدرس دانشگاه قم، و دکتراي فلسفه
و حکمت اسلامی را از دانشگاه تربیت مدرس تهران در سال 1378 اخذ کرد و در کنار تحصیل، تدریس علوم حوزوي را از سال 1362
در مدرسه رضویه آغاز و از سال 1369 در مدرسه ي آقاي گلپایگانی مستمرا دنبال کرد . اگر چه در مورد انحرافات عقیدتی و اقدامات



علیه جمهوري اسلامی موارد مختلفی را می توان مطرح کرد، اما یک نکته جالب توجه وجود دارد که شاید نمونه اي واضح بر نفاق

 
درونی او باشد. 

 
 

او داراي یک وب سایتی شخصی است ؛ موضوعی که تا اینجا عجیب نیست اما زمانی جالب می شود که بدانیم این وب سایت داراي
دو صفحه و به دو زبان فارسی و انگلیسی است و تصویري که از خود در این دو صفحه به نمایش گذارده است با یکدیگر تفاوت دارد.
براي مثال در صفحه مربوط به زبان فارسی که بدیهی است براي مخاطبین فارسی زبان که عمدتا داخل کشور هستند طراحی شده،

 
تصویري که از کدیور وجود دارد، تصویري است با لباس روحانیت. 

اما در صفحه زبان انگلیسی که اختصاص به کاربران غیر ایرانی دارد، کدیور تصویري با کت و شلوار که نماد یک انسان علمی و
آکادمیک است از خود به نمایش گذارده است. چرا که کدیور به خوبی می داند اگر قرار است در داخل ایران، نظریات دینی او مورد
خوانش قرار بگیرد چاره اي ندارد جز آنکه از خود، وجهه اي حوزوي و دروس فقهی و کلامی خوانده نشان دهد. در حالی که این را
می داند براي مخاطب انگلیسی زبان، اصل بر ارائه نظریات و تئوري هاي دانشگاهی است نه صرفا دینی. و حالا تو خود حدیث مفصل

 
بخوان از این مجمل... 

 
 

خانه بگیر کشف حجاب کن فریبا داودي مهاجر در زمانی که ساکن ایران بود سردبیر انجمن روزنامه نگاران جوان، عضو مرکزي کمیته
سازمان مدافعان آزادي مطبوعات ایران، همچنین عضو شوراي عالی سازمان دانش آموختگان ایران اسلامی (ادوار دفتر تحکیم وحدت)
بوده است و اگرچه از نوشتن براي نشریات مستقل منع شده بود اما مطالب و نوشته هاي او در نشریاتی همچون «روز»، «اعتماد»،
«یاس نو»، و «گویا نیوز» به منتشر می شد. داوودي در 29 فروردین ماه سال 1386، به چهار سال زندان محکوم شد و اتهاماتش اقدام



 
علیه امنیت ملی، تبلیغ علیه نظام، مصاحبه با رسانه هاي خارجی، و نشر اکاذیب بود. 

 
 

او پس از آزادي از زندان ایران را به مقصد آمریکا ترك کرد و به گفته علیرضا نوري زاده که ارتباطات نزدیکی با دستگاه هاي اطلاعاتی
عربی دارد، داودي مهاجر حاضر شده در ازاي تامین خانه و زندگی کشف حجاب کند. او همچنین در مصاحبه با شبکه صداي آمریکا
نقابی دیگر از چهره خود برداشت و صراحتا اعلام کرد مذهب را کنار گذاشته است. وي در پاسخ به مجري برنامه مبنی بر کنار
گذاشتن مذهب خود گفت: بله من مذهب را به طور عملی کنار گذاشته ام، یعنی حجاب و آداب مذهبی را کنار گذاشتم. او حالا در
راستاي اجراي پروژه هاي ضد فرهنگی خود، بخشی را به حمایت از همجنس بازي اختصاص داده و در صفحه اجتماعی خود به تبلیغ

 
این اقدام ضد اخلاقی و ضد دینی می پردازد. 

وقتی نماینده محجبه مجلس ششم حامی ازدواج سفید شد «فاطمه حقیقت جو» نماینده ي محجبه مجلس ششم پس از مهاجرتش
به آمریکا اعلام کرد: من مسلمانم و از زمانی که به آمریکا مهاجرت کرده ام به انتخاب شخصی خودم با روسري در محل کارم،

 
میهمانی ها و گردهمایی ها حاضر شده ام، اما همواره مخالف اجبار حجاب می باشم.» 



 
 

او همچنین در اظهاراتی عجیب تر گفته بود: «من همین جا عرض کنم که ازدواج کردم، دوازده سیزده سال با همسرم زندگی کردم،
ازش جدا شدم و الان بدون اینکه رسماً با کسی ازدواج کرده باشم با یک آقایی دارم زندگی می کنم و بیشتر در واقع می خواهم ببینم

 
که ما به درد هم می خوریم یا نمی خوریم». 

تو و مسعود رجوي، به هم پیوند خوردید! محسن مخملباف هم از آن دسته آدم هایی بود که چرخش یکباره اش موجبات تعجبات
بسیاري را فراهم آورد. مرحوم امیرحسین فردي، مدیرمسئول کیهان بچه ها، «مخملباف دهه 60» را به خوبی روایت کرده است: «او
طبع بسیار تندي داشت. خشونت کلامش بسیار بالا بود. در سال 58-59 با آقاي مخملباف در حوزه هنري آشنا شدم. روزي در اتاقم
نشسته بودم، دیدم یکی عربده می کشد و فحش هاي رکیک می دهد. آمدم بیرون دیدم محسن است. داشت به یک دانشجوي پسر
جوان که رنگش پریده و می لرزید ناسزا می گفت. به حکم وظیفه ام گفتم محسن جان چه شده، گفت: کلاهت را بگذار بالاتر. می
پرسی چی شده؟ این فلان فلان شده داشت با آن دختر پشت درخت ها حرف می زد! گفتم این ها دانشجو هستند بالاخره همیشه
حرف زده اند بعد از این هم حرف خواهند زد. گفت: یا جاي من در حوزه است یا جاي اینجور کارها. گفتم هر جور خودت راحت تري.

 
خلاصه وسایلش را جمع کرد و رفت. 



 
 

مرحوم فردي پس از سال 1384 هم که مخملباف از ایران مهاجرت کرد و سپس در سال 88 همنوا با سازمان مجاهدین خلق علیه
نظام و انقلاب موضع گیري می کرد، طی یادداشتی خطاب به او نوشت: «همکارانم عکس پاپیون دارت را نشانم دادند تا من عصبانی
بشوم، اما نه تنها عصبانی نشدم، بلکه خنده ام هم گرفت. می دانی چرا؟ براي اینکه هیچ وقت نتوانستم تو را جدي بگیرم. یادت هست
با موتور تو خیابان هاي تهران راه می افتادي تا عناصر فراري سازمان مجاهدین خلق را شناسایی و معرفی کنی؟ می گفتی من تو
زندان با این ها بودم و می شناسمشان. شده بودي شکارچی گراز. دنبال مسعود رجوي می گشتی، حالا خوب تو فرانسه به هم
رسیدید! بازي روزگار را می بینی؟ تو و مسعود رجوي، به هم پیوند خوردید! آن هم احتمالا تو پاریس! فکرش را می کردي کارت به

 
اینجا ها بکشد؟» 

او وقتی پانزده ساله بود، در یک گروه چریکی فعالیت می کرد و دو سال بعد در جریان حادثه اي با حمله به یک پلیس شهربانی، او را

 
خلع سلاح کرد، سپس دستگیر شد و به زندان افتاد و تا قبل از سال 57 هم در زندان ماند. 

 
 



محسن آزرم می گوید: «مخملباف یک روز خودش را با ابوذر غفاري مقایسه می کرد و روز دیگر می گفت که به سلمان فارسی
شباهت دارد. یکبار اخلاق و مذهب را دغدغه اصلی اش می دانست و بعدتر می گفت به عدالت اجتماعی روي آورده است. او چندي

 
بعد گفت نسبیت و دموکراسی را شناخته و دغدغه می داند و کمی بعدتر هم می گفت به شادي زندگی و غم انسانی رسیده است».. 

برخی از منتقدین سینما معتقدند نیست انگاري در آثار مخملباف وجود دارد. جهان از منظر او کریه و زشت و سرنوشت انسان هم به
سوي هیچ و پوچ در حرکت است. آدم هاي آثار مخملباف همه ناقص اند. زن ها بی شوهر یا شوهر مرده اند و بچه ها ناقص الخلقه اند.
آدم ها یا دزدند یا جانی، رزمنده ها یا موجی اند یا شیمیایی و معلول و حتی آن هایی که سالمند هم لکنت زبان دارند. در همه فیلم

 
ها دنیاي مخملباف، دنیایی کریه و سیاه است و هستی ناقص و بی ارزش. 

 
 

او در یک مصاحبه معروف و طولانی با یکی از مجلات سینمایی گفته بود : «انقلاب اسلامی بازگشت به خویشتن اسلامی بود... در
مورد طاغوتی ها باید بپذیریم که سینماي آن ها مثل تمدن شاهنشاهی به پایان رسیده است ... طاغوتی ها خودشان هم می دادند که
من حتی حاضر نیستم در یک لانگ شات با آن ها حضور پیدا کنم، چه رسد به اینکه با آن ها در یک صحنه کار کنم ... من جارو
کردن پاي ضعیف ترین مسلمان کارگردان یا بازیگر را به همکاري با گردن کلفت ترین هنرمند غیرمسلمان عوض نمی کنم... اگر دین
از سیاست جدا نیست، که نیست، هنرمند مسلمان غیرسیاسی هم نداریم ... ما هنرمندان مسلمان شاگرد بهشتی و مطهري و شریعتی

 
و رجایی هستیم و عاقبت همان ها را داریم. ما عاشق شهادتیم و اگر شهید نشوم خسران عمر کرده ام.» 

بیش از دو دهه از مصاحبه معروف مخملباف که گذشت، تغییرات فکري و سیاسی او چنان سرعت گرفت که کارش به عذرخواهی از
آمریکایی ها بابت تسخیر سفارتشان در 13 آبان 58 کشید. پس از انتخابات 88 مجله تایم از نامه برخی اپوزیسیون جمهوري اسلامی
از جمله مخملباف به اوباما خبر داد. مخملباف در بخشی از نامه خود به رئیس جمهور آمریکا می نویسد: «حمله به سفارت آمریکا و
گروگانگیري کارمندان آن از سوي جوانان انقلابی ما، ملت شما را عمیقا رنجانده است؛ به سهم خود از شما عذر می خواهیم و

 
امیدواریم که ما را ببخشید» 

او چندي بعد از مقامات انگلیس در لندن، جایزه آزادي آفرینش به مبلغ 50 هزار پوند را دریافت کرد و گفت: «بخشی از آنچه که
دریافت کرده ام را به دلیل عذرخواهی آیت االله منتظري از آمریکا به دلیل تسخیر سفارت این کشور در سال 58 به او اهدا می کنم».
او در مهر ماه 88 بخاطر حمایت هایی که از فتنه داشت، از جشنواره فیلم حقوق بشر نورنبرگ در آلمان هم جایزه گرفت و جایزه خود

 
را به زهرا رهنورد اهدا کرد. 



 
 

محسن مخملباف بیش از 21 جایزه از جشنواره هاي بین المللی دریافت کرد، اما آخرین جایزه اي که آفتی بر جان انسانیتش بود
حضورش در سرزمین هاي اشغالی قدس و شرکت در جشنواره فیلم اورشلیم در تیرماه 1392 بود. او در این جشنواره سخنان تلخی
بیان کرد و خطاب به ساکنان سرزمین هاي اشغالگر گفت: «شما را دوست دارم، اما خواهش می کنم به ایران حمله نکنید. من

 
خواستار حمایت مقامات اسرائیل از نیرو هاي دمکراتیک ایران هستم» 

مرحوم فرج االله سلحشور می گفت: «آقاي مخملباف از وقتی وارد سینمایی شد که در آن شهرت طلبی، زن، شهوت و کبر و غرور بود،

 
ناخالصی هایش بیرون ریخت. او از قبل هم شاگرد مکتب اسلام نبود» 

او که روزگاري با عقاید رادیکال دینی شناخته می شد سال 92 به سرزمین هاي اشغالی می رود و در نشست دریافت جایزه اش از
صهیونیست ها می گوید: «من متدین نیستم، اما نمی توان امور دینی و قدرت آن در امور را رد کرد؛ من پیروان بهائیت را در این فیلم
انتخاب کرده ام، زیرا آنان رویکردي دارند که می تواند براي پیروان دیگر ادیان نمونه باشد» و البته این جایزه گرفتن از اسرائیلی ها،
اقدامی تصادفی و بی نتیجه نبود و مخملباف را به یک حامی تمام قد این رژیم تبدیل کرده تا آنجا که در نامه اش به تاجزاده از اینکه
تکفیري هاي جنایتکار علی رغم حمایت جدي دولت هاي غربی نتوانسته اند حکومت قانونی سوریه را سرنگون کنند، عصبانی است و
آنرا بدلیل نقش آفرینی ایران می داند و کیست که نداند رژیم صهیونیستی بیشترین نفع را در سال هاي جنگ سوریه به جیب زد و

 
در گوشه میدان ناظر اشتغال مسلمانان به جنگ داخلی بود. 

اینها تنها بخشی از نام هایی است که در طول زمان نه تنها باور خود را به انقلاب از دست دادند بلکه به مرور زمان از دیانت خود نیز
دست کشیدند و به مردم . نظام . خاك خود پشت کردند، نام هایی که امروز در کنار منافقینی مثل ابوالحسن بنی صدر و مسعود

 
رجوي و هزاران اسم دیگر قرار می گیرند. 

موضوعی که محمدحسن قدیري ابیانه سفیر اسبق کشورمان در گفت وگو با گروه سیاسی باشگاه خبرنگاران جوان، درباره آن گفته
است : مهم این است که در ایران فرزندان انقلاب نتوانستند انقلاب را نابود کنند نه بنی صدر، نه بازرگان و نه دیگران لذا ما شاهد
موضع گیري الان آنها هستیم و بیشتر این مواضع هم به سبب قدرت طلبی شان است. اگرچه هنوز هم هستند افرادي که در قدرت
ماندن را منوط به این می دانند که خود را همراه انقلاب نشان دهند و شاید هم یک روزي مواضع اصلی شان مشخص شود، اما
خوشبختانه شاهد این هستیم که نیروهاي بسیاري از مسئولان امروز پایبند به انقلاب اسلامی ، نظام ولایی، مردم سالاري دینی و

حقوق مردم هستند و اگر هم ریزش هایی وجود داشته در برابرش هم رویش هایی وجود داشته که بیش از ریزش ها بوده است.



بازار خودرو با وام آرام می شود؟

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  276  |  تاریخ: 1399/08/03

این روز ها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلات زیادي دست و پنجه نرم می کنند.

به گزارش خبرنگار صنعت،تجارت و کشاورزي گروه
اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، بازار خودرو این روزها
دچار التهابات زیادي شده است. از یک سو نظارت و قیمت
گذاري بر قیمت خودروهاي کارخانه و از یک سو افزایش
قیمت خودرو در بازار آزاد هیاهوهاي زیادي ایجاد کرده

 
است. 

این روزها بسیاري از افراد براي خرید خودرو با مشکلان زیادي دست و پنجه نرم می کنند. گرانی خودرو به معضلی بی انتها تبدیل
شده که امان از کف بریده است، برخی از افراد براي خرید خودرو نقدینگی کافی را ندارند و از این رو چند سال گذشته بانک ها وام به
مشتریان می دادند. در گذشته این تسهیلات معمولا از طریق شرکت هاي خودروساز، شرکت هاي لیزینگ و بانک هاي دولتی و

 
خصوصی ارائه می شد که هر کدام شرایط خاص خود را داشتند. 

در گذشته شرکت هاي خودروساز، معمولا براي فروش هر چه بیشتر خودروهایشان در زمانی که مشتريِ محصولاتشان کم می شد،
اقدام به راه اندازي طرح هاي مختلف تسهیلاتی می کردند که بعضا براي محصولات پرفروش نیز به مناسبت هاي مختلف این تسهلات

 
ارائه می شد. اما با کاهش تولید این وام قطع شد و به دنبال آن شاهد گرانی در بازار خودرو بودیم. 

یکی از نکات اصلی در مورد تسهیلات خرید خودرو که توسط بانک هاي ایرانی پرداخت می شد این بود که صرفا براي خرید خودرو
هاي ایرانی این وام پرداخت می شد. این بدین معناست که اگر کسی قصد خرید خودروي خارجی داشت، روي وام خودرو بانک هاي

 
ایرانی نباید حساب می کرد. 

 
بیشتر بخوانید 

- قیمت مواد اولیه ساخت قطعات خودرو افزایش یافته است مصوبه پرداخت وام از میان بانک ها برداشته شد یک منبع اگاه بانکی در
گفت و گو با خبرنگار بانک و بیمه باشگاه خبرنگاران جوان درخصوص عدم پرداخت وام هاي خودرو توسط بانک ها اظهار کرد: مصوبه
پرداخت وام براي خودرو حدود 2 سالی است که از میان بانک ها برداشته شده است. همچنین در حال حاضر با افزایش قیمت هاي

 
سرسام آور خودرو این وام نمی تواند پاسخگوي نیاز هاي مردم براي خرید خودرو باشد. 



او با بیان اینکه به جاي وام خودرو می توان از وام کالا استفاده کرد، گفت: جدیدا افراد اقدام به دریافت وام کالا می کنند. به این
صورت که وام را دریافت می کنند و در حساب خود می خوابانند و در پایان هرجایی که بخواهند، پول را از حساب خود دریافت می

 
کنند. 

وام باید به خودروسازان پرداخت شود! علی قاسمیان کارشناس صنعت خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و کشاورزي
گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: براي مشکلات صنعت خودرو
باید چاره اندیشی کنیم. راه حل هاي دیگري که براي کاهش التهابات بازار خودرو بیان می شود، یا تاثیر بسیار کم و موقتی خواهند

 
گذاشت یا با توجه به اقتصاد بیمار کشور، برخلاف آنچه در کشور هاي دیگر اتفاق می افتد اثر معکوس خواهند گذاشت. 

او بیان کرد: یکی از مهمترین مشکلات صنعت خودرو در شرایط فعلی که موجب قیمت هاي حیرت آور و سرسام آور خودرو شده
است، تولید کم خودروسازان به نسبت نیاز مشتریان است. اگر بتوانیم تولید را به اندازه کافی داشته باشیم، به دنبال آن قیمت بازار با

 
قیمت کارخانه تفاوت چندانی نخواهد داشت. اکنون میزان تولید یا عرضه خودرو کم است و در مقابل تقاضاي زیادي وجود دارد. 

این کارشناس صنعت خودرو تشریح کرد: با پرداخت وام به مردم، مشکل صنعت خودرو حل نخواهد شد بلکه مشکلات آن بیشتر هم
می شود؛ چرا که با پرداخت این وام تقاضا همچنان بیشتر می شود و مشکلات صنعت خودرو فعلی دوچندان می شود. با پرداخت وام،

 
نقدینگی افزایش یافته و در پی آن تعداد خریداران و متقاضیان بیشتر خواهد شد. 

قاسمیان ادامه داد: در واقع با این کار عطش خرید در این بازار بیشتر خواهد شد، در حالی که تعداد خودرو تولیدي ثابت است و این
موجب تورم و حباب و در نهایت افزایش قیمت ها می شود. البته ممکن است با پرداخت وام براي خرید خودرو تعداد معدودي عدم
نقدینگی خود را جبران کنند و صاحب خودرو شوند، اما در یک نگاه کلی این کار به جاي آنکه آبی بر آتش بازار خودرو باشد به مثابه

 
بنزین براي آن آتش خواهد شد. 

او بیان کرد: اگر فرض کنیم که شرایط نظام بانکی و مالی به گونه اي است که قدرت پرداخت وام به تعداد زیادي از متقاضیان را
داشته باشد، این حجم از سرمایه و نقدینگی نباید به صورت مستقیم به دست افراد برسد و باید به گونه اي هدایت شود که بتواند
مسیر تولید را تقویت کند. بدین معنی که برویم سراغ صنایع مادر و استراتژیکی که به عنوان گلوگاه، صنعت خودرو را تحت فشار قرار

 
داده اند. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر در این صنایع و حتی صنایع میانی و کوچکتر، مشکلی در نقدینگی، خرید مواد اولیه،
تحقیق و توسعه یا هر چیزي که نیاز به سرمایه گذاري دارد، وجود داشته باشد و قصد داشته باشیم با این وام ها آن مشکلات اساسی
را حل کنیم، یا اگر صنعت یا محصولی انحصاري شده است، به گونه اي که هر زمان که بخواهد خودروساز و مردم را تحت فشار قرار
دهند و در این میان منفعت خود را کسب کنند، با سرمایه گذاري هاي کلان آن محصولات و صنایع را از انحصار خارج کرد تا

 
بدینوسیله قیمت برخی محصولات و زمان عرضه آن را با ایجاد رقابت کنترل و متعادل کنیم، مشکلاتی به وجود خواهد آمد. 

قاسمیان تشریح کرد: در این حالت نخست نقدینگی را وارد بازار نکرده ایم و از ایجاد تورم بیجا ممانعت کرده ایم؛ همچنین جان
دوباره اي به صنایع تولیدي داده ایم، به طوریکه بتوانند تا حد خوبی نیاز هاي صنعت خودرو را به درستی و متناسب با تقاضاي بازار
خودرو مرتفع سازند و اشتغال را در آن صنایع تقویت کرده ایم. در واقع با این کار بطور غیر مستقیم آحاد جامعه منتفع خواهند شد.
هم اشتغال تقویت خواهد شد و هم قیمت خودرو اینچنین افسار گسیخته افزایش پیدا نخواهد کرد و در نتیجه قدرت خرید بصورت

 
روزانه کاهش پیدا نخواهد کرد. 



او گفت: بدیهی است که وقتی می خواهیم از وام هاي خرد به سمت وام هاي کلان برویم، حتماً باید ساز و کار هاي کنترلی اصولی تر
و جدي تري از مناظر مختلف فنی، اقتصادي و قضایی اتخاذ شود. وقتی می گوییم از نظر فنی، منظور آن است که از نقطه نظر فنی

 
طرح هاي داراي توجیه اقتصادي با پشتوانه مطالعاتی قوي باید از این وام ها بهره مند شوند. 

این کارشناس صنعت خودرو افزود: همچینن در این راستا بایستی عملکرد واحد هاي تولیدي مستمرا مورد نظارت و ارزیابی کارگروه
هاي فنی و اقتصادي در یک فضاي سالم و عالمانه و با پشتوانه قضایی قوي قرار گیرد و در صورت حرکت درست صنایع خرد و کلان
هدف در راستاي مقاصدي که کمک آن ها به پیشبرد تولید و کیفیت صنعت خودرو قبلا مطالعه و مسجل شده است، آن صنایع را به

 
شکل تدریجی و دوره اي از این تسهیلات بهره مند گردانیم. 

تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو کاظم محمدي نیکخواه کارشناس بازار خودرو در گفت و گو با خبرنگار صنعت، تجارت و
کشاورزي گروه اقتصادي باشگاه خبرنگاران جوان، در خصوص تاثیرات پرداخت وام خودرو بر بازار خودرو، گفت: پرداخت وام شرایط
خاصی دارد که اکنون این کار امکان پذیر نیست. در شرایط فعلی بانک ها پول ندارند و در مقابل خودروساز ماشین ندارد تا تحویل

 
دهد. 

این کارشناس صنعت خودرو بیان کرد: اگر خودروسازان به خوبی فعالیت می کنند و خودرو را به اندازه نیاز به بازار عرضه می کردند
در آن صورت با پرداخت وام می توانستیم این بازار را کمی کنترل کنیم. با این شرایط کنونی کسی تمایل به پرداخت وام ندارد و بانک

 
ها این کار را انجام نمی دهند. 

به گفته کارشناسان صنعت خدرو، پرداخت وام براي زمانی است که عرضه و تقاضا برابر باشند. با این شرایط که هر روز ارزش پول
کشور در حال کم شدن است کسی ریسک نمی کند که پول خود را به قرض به کسی دهد و این مثالی براي بانک هاست که این

ریسک را نمی کنند.



این اپلیکیشن روي انگشت معلولان می چرخد/برپایی تورهاي اختصاصی

معلولان براي اولین بار در جهان

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  277  |  تاریخ: 1399/08/03

 خبرگزاري فارس؛ سعیده اسدیان: سفر حتماً نباید لوکس
باشد و براي اقامت هم نیازي به هتل هاي گرانقیمت و آنچنانی نیست، فقط کافی است عزم طبیعت گردي کنید تا با کمترین وسایل

 
دل به جاده بزنید و روزهاي خوشی را کنار دوستان و خانواده داشته باشید. 

یکی از سبک هاي محبوب سفر که طی سال هاي اخیر به خصوص در بین جوانان مورد استقبال قرار گرفته، طبیعت گردي است اما
باید بدانیم که براي رفتن به طبیعت و اقامت در آن باید به قدر کافی آگاهی داشته باشیم، اینکه کجا کمپ بزنیم و چه وسایلی با خود

 
به همراه ببریم، تغذیه مان چگونه باشد و اگر کودك داریم باید به چه نکاتی توجه کنیم. 

اکثر جوان ها در سال هاي اخیر به طبیعت گردي علاقمند شده اند و شاید نمی دانند باید طبیعت گردي مسئولانه را انتخاب کنند،
فرق بین طبیعت گرد و طبیعت گرد مسئول شبیه آدم بی خیال و فرد مسئولیت پذیر است، همه به قصد طبیعت گردي می روند اما

 
کسی که مسئولیت پذیر است و از اصل اکوتوریست پیروي می کند، یکسري نکاتی را رعایت می کند تا به طبیعت آسیبی نرساند. 

در طبیعت اکثراً هم چشمه وجود دارد و هم گیاهان خوراکی که اگر آنها را بشناسیم می توانیم هزینه هایمان را کاهش دهیم، بارها
پیش آمده خیلی از افرادي که طبیعت گردي می کنند با وجود این که 500 متر با چشمه فاصله دارند یا رودخانه کنارشان است،

 
براي مصرف خوراکی یا شستشو آب معدنی می برند، بنابراین آموزش می تواند هزینه ها را مدیریت کند. 

بنا بر این است که وقتی به طبیعت می رویم تنها چیزي که به جا می ماند رد پایمان می ماند و تنها چیزي که از طبیعت خارج می
کنیم عکس هاي یادگاري ما، باید توجه کرد که در جنگل هاي بکر حیوانات وحشی زیاد هستند اما می توانیم به صورت هوشمندانه از
آزار حیوانات در امان باشیم به این ترتیب که درب ظروف خوراکی را ببنیدم و زباله ها را در کیسه هایی به صورت محکم ببندیم تا

 
بویی از آن خارج نشود، چراکه حیوانات شم بویایی بالایی دارند. 

اگر خودمان طبیعت گردي می کنیم حتماً خودمان را بیمه کنیم و اگر با گروه می رویم از وجود راهنماي کارت دار رسمی وزارت

 
میراث فرهنگی و گردشگري، مجوز و بیمه اطمینان داشته باشیم تا از بروز مشکلات غیر قابل جبران پیشگیري کنیم. 



تمامی این ها مواردي است که باید براي رفتن به طبیعت بدانیم، به همین جهت و در راستاي ساماندهی تورهاي طبیعت گردي
اپلیکشنی زیر نظر وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی راه اندازي شده تا مشکلاتی که پیش از این در مسیر طبیعت

 
گردي بوده رفع شود. 

 
ساماندهی تورهاي طبیعت گردي با اپلیکشین «تور اپ» 

فربد حمیدي فعال گردشگري و مسئول «تور اپ» در گفت وگو با خبرنگار فارس در خصوص این اپلیکیشن گفت: طی جلساتی
مختلفی که با وزارت میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی داشتیم به این نتیجه رسیدیم که باید در بحث تورهاي طبیعت
گردي یک ساماندهی صورت گیرد. به همین جهت با دستور آقاي تیموري معاون گردشگري این وزارتخانه طرحی را در قالب یک

 
آژانس پیاده کردیم که نتیجه آن راه اندازي اپلیکیشن تور اپ بود. 

وي با بیان اینکه به دلیل شیوع کرونا سفرهاي برون مرزي کاهش پیدا کرده، گفت: این اتفاق سبب خیر شد تا راهی براي افزایش

 
سفرهاي داخلی داشته باشیم. 

 
 

این فعال گردشگري با تأکید بر اینکه ما متأسفانه ایران را به خوبی نمی شناسیم گفت: مردم ایران نمی دانند که روي چه گنجی
زندگی می کنند و به همین جهت هم بی تفاوت از کنار آن می گذرند همیشه حرف از رونق گردشگري داخلی بوده اما آنچنان

 
عملکرد موفقی نداشته ایم چرا که مرجع قابل پیگیري و گزارش گیري نداشتیم. 

حمیدي با بیان اینکه نسخه اول اپلیکیشن تور اپ اردیبهشت ماه سال جاري ارائه شد گفت: به دلیل حجم ورودي غیرقابل پیش بینی
به این اپلیکیشن مشکلاتی ایجاد شد که ما مجبور شدیم زیرساخت و برنامه نویسی آن را تغییر دهیم تا پذیرش بیشتري داشته باشیم

 
چرا که در روزهاي نخست ارائه این اپ 13 هزار نصب داشتیم و این ما را شوکه کرد. 

وي با بیان اینکه تور اپ اولین اپلیکیشن تورهاي طبیعت گردي ایران است و رسالت خود را معرفی ایران واقعی و درست می داند

 
گفت: در واقع کار این اپلیکیشن کاري است که بزرگانی مثل آقاي ایرانلو در حوزه طبیعت و گردشگري انجام می دادند. 

 
باید ایران واقعی را به تمام دنیا معرفی کنیم 

این فعال گردشگري با بیان اینکه یکی از ویژگی هاي مثبت این اپلیکیشن کارآفرینی براي بومی ها، تورلیدرهاي بومی و بوم گردي



هاي اقصی نقاط ایران است، گفت: هدف مهمتر این است که اگر کسی به کبیر مرنجاب رفت بتواند تفاوت اقلیمی آن را با کویر مصر

 
تشخیص دهد یا بداند فرق جنگل هاي ارسباران با هیرکانی چیست. 

حمیدي رسالت بعدي این اپلیکیشن را معرفی مناطق گردشگري ایران به توریست هاي خارجی عنوان کرد و گفت: این برنامه به 4
زبان روسی، انگلیسی، چینی و عربی در اختیار کاربران خارجی قرار می گیرد و همین باعث ارزآوري براي کشور خواهد شد. امروز
دیگر دروازه نورنبرگ، برج پیزا و یا ایفل براي توریست هاي خارجی جذابیتی ندارد و گردشگران واقعی به دنبال تماشاي جاذبه هاي

 
گردشگري در کشورهاي آسیایی هستند که خوشبختانه ایران هم در این زمینه پرچم بلندي دارد. 

 
 



وي ادامه داد: ما کشوري هستیم که دریاچه صورتی گمیشان را داریم، بندر درك در چابهار را داریم، دو جا در دنیا صحرا یا کویر به
اقیانوس می رسد که یکی در نامیبیا و دیگري در ایران است و یا جنگل هاي هیرکانی که در دنیا زبانزد شده است. ما همزمان در یک
فصل  گرمترین نقطه زمین و سردترین نقطه را داریم اما نسبت به این ها بی تفاوت هستیم در حالی که توریست هاي خارجی وقتی

 
به ایران می آیند و قدم به کویر ایران می گذارند به وجد می آیند. 

 
تمام کارمندان تور اپ معلول هستند/برپایی تورهاي اختصاصی براي معلولان، نابینایان و ناشنوایان 

مسؤول اپلیکیشن تور اپ با بیان اینکه این برنامه شما را براي سفر به طبیعت راهنمایی می کند و به شما آموزش هاي لازم را می
دهد، گفت: ما در ایران تورهاي طبیعت گردي زیادي داریم که متأسفانه خیلی از آنها بدون مجوز فعالیت می کنند یکی از اهداف ما
ساماندهی این تورها است چرا که هر کسی یک ماشین دیفرانسیل داشته باشد و چند نفر را جمع کند نمی تواند تور طبیعت گردي
راه بیندازد. ما آمارهایی داشتیم که یک تور با یک کیسه 20 کیلویی زباله برگشته اما تورهایی هم بوده اند همان 20 کیلو زباله را در

 
طبیعت رها کردند در حالی که بناي طبیعت گردي حفظ محیط زیست و احیاي طبیعت است. 

 
 

وي یکی از نقاط قوت این اپلیکیشن را استفاده از معلولان عنوان کرد و گفت: هر 8 تور در اپلیکیشن تور اپ یک کارشناس دارند و
کسانی که به عنوان کارشناس فعالیت می کنند قرار است به صورت دورکار و از پشت سیستم و با یک تلفن کار خود را انجام دهند و
من با افتخار می گویم تمام کارمندان تور اپ معلول هستند چرا که این کار یک گوش، یک چشم، یک زبان و حتی یک دست می
خواهد و نیاز ندارد که فرد راه برود، جوان هاي سالم این روزها به راحتی کار پیدا نمی کنند واي به حال افراد معلول به همین جهت

 
هم ما با مراکز توانبخشی صحبت کردیم و تعدادي از افراد معلول را به عنوان کارمند استخدام کردیم. 

حمیدي برپایی تورهاي اختصاصی براي معلولان، نابینایان و ناشنوایان را یکی از برنامه هاي مهم تور اپ عنوان کرد و گفت: این اتفاقی

 
است که تا الان در هیچ کجاي دنیا انجام نشده است. 



 
 

 
فعالیت تورهاي بدون بیمه و مجوز ممنوع! 

وي در ادامه به نیاز خانواده ها به اپلیکیشن تور اپ اشاره کرد و گفت: زمانی که شما بخواهید با خانواده خود به یک تور طبیعت
گردي بروید باید به کجا اعتماد کنید؟ آیا اینستاگرام محلی براي اعتماد است آن هم در شرایطی که خیلی از پیج ها صرفا نظرات
موافق را درج می کنند اما در تور اپ ما به تورلیدرها می گوییم اگر خوب عمل کنند یا بد همه نظرات منتشر می شود، بنابراین وقتی
شما بخواهید به همراه خانواده خود به یک تور طبیعت گردي بروید و بخواهید حداقل بدانید شرایط اقلیمی براي کودك همراه شما

 
مناسب است یا نه می توانید اطلاعات لازم را از این اپلیکیشن دریافت کنید. 

این فعال گردشگري با بیان اینکه صفر تا 100 انجام این پروژه زیر نظر معاونت گردشگري است گفت: در این اپلیکیشن کسی که
مجوز یا بیمه نداشته باشد به هیچ عنوان اجازه فعالیت ندارد، مخاطرات تورها خیلی زیاد است مثل اتفاقی که اخیراً براي یک دختر



 
جوان افتاد و اگر تور لیدر ماهر و آموزش دیده بود به عقیده من درصد این اتفاق کم می شد. 

حمیدي افزود: متأسفانه خیلی از تورها نه تنها بیمه ندارند بلکه دانش کافی نسبت به اتفاقاتی که می افتد هم ندارند اما ما با تورهایی

 
همکاري می کنیم که هویت داشته باشند و در مواجهه با مخاطرات طبیعی مهارت و مدیریت لازم را از خود نشان دهند. 

 
 

وي ادامه داد: یکی از مشکلاتی که بسیاري از مردم در مواجهه با تورهاي گردشگري دارند این است که یا تورها پول را می گیرند و
تور را برگزار نمی کنند یا اینکه زمان آن را تغییر می دهند و در صورت هماهنگ نبودن مسافر بازگشت هزینه اي ندارند در حالی که

 
ما تا 72 ساعت بعد هم به هر دلیلی که سفر کنسل شود پول مسافر را پس می دهیم. 

 
 «توراپ» یک پلتفرم ملی و قابل استناد است 

یکی از ویژگی هاي دیگر این اپلیکیشن احیاي طبیعت است، خیلی از تورلیدرها به مسافران خود می گویند می توانند پوست میوه را
در طبیعت بریزند در حالی که این حرکت اشتباه است پوست خوراکی هاي قابل بازیافت باید در عمق 30 متري زمین دفن شود ما در
این اپلیکیشن این موارد را هم آموزش می دهیم و به تورها می گوییم که با نرخ دولتی برایشان کیسه زباله تهیه می کنیم و به آنها



 
بذر رایگان می دهیم تا به احیاي طبیعت کمک کنند. 

حمیدي گفت: خیلی ها فکر می کنند هر چه ماشین بزرگ تر و ظاهرشان عجیب تر باشد حرفه اي تر هستند در حالی که این ها

 
فقط نشانه کمبود شخصیتی افراد است. 

یکی از موضوعاتی بسیاري از مسافران در تورهاي طبیعت گردي با آن مشکل دارند پخش موسیقی هاي سرسام آور است، بسیاري از
تورها فکر می کنند که نورپردازي و پخش موسیقی ندارند اما این همگانی نیست ما در این اپلیکیشن به صورت غیرمستقیم تمامی
این موارد را آموزش می دهیم که در نهایت منجر به این شود که افراد موسیقی جاري در طبیعت را بیشتر از هر موسیقی دوست

 
داشته باشند و برایشان جذاب تر باشد. 

 
 

وي ادامه داد: پلتفرم تور اپ ملی است و در واقع مرجعی است که می توانند به آن استناد کنند. یکی از الزاماتی که ما در تور اپ



گذاشته ایم این است که همه تورها موظف به داشتن یک کمک یار پزشکی هستند و این موضوع در متن قراردادشان هم قید شده

 
است چرا که بارها دیده ایم در یک تور اگر یک سی پی آر انجام نمی شد فرد فوت می کرد. 

 
رونمایی از اپلیکیشن در آبان ماه 

مسؤول اپلیکیشن تور اپ با بیان اینکه تمامی رانندگانی که در تورها فعالیت می کنند باید گواهی عدم اعتیاد داشته باشند، گفت:
تمام خودروها باید پیش از سفر تأیید سلامت شده باشند و استانداردسازي روي آنها پیاده شود متأسفانه خیلی وقت ها تور لیدرها
حتی نقشه خوانی هم بلد نیستند چه برسد به اینکه یک مشکل مکانیکی را حل کنند و همه این ها به دلیل نبود آموزش صحیح

 
است. 

یکی از بخش هاي جذاب این اپلیکیشن آموزش هاي آنلاین است مثلاً شما می خواهید بدانید که در سفر به طبیعت اجازه دارید از
چوب کدام درختان استفاده کنید یا به غیر از تخت جمشید، نارنجستان و حافظیه چه جاهاي دیگري در شیراز وجود دارد که می

 
تواند برایتان جذابیت داشته باشد. 

وي با بیان اینکه تورهاي گردشگري فعال در تور اپ در تمام شهرها فعال هستند گفت: هر تخلفی که صورت بگیرد تماما مسؤول آن

 
تورلیدر است و متناسب با نوع تخلف باید به تعهداتی که داده عمل کند. 

وي با بیان اینکه شما در تور اپ شاهد مطالب مفید در مورد جاذبه هاي طبیعی، مخاطرات طبیعی، برخورد با حیوانات در سفر و ...

 
هستید گفت: قرار بر این بود که این اپلیکیشن 7 مهر ماه رونمایی شود اما به دلیل دستور ستاد مقابله با کرونا برنامه ها لغو شد. 

وي در پایان گفت: همه چیز براي رونمایی از این اپلیکیشن آماده است و به احتمال زیاد هفته دوم آبان ماه این اپلیکیشن با حضور

 
مسؤولان میراث فرهنگی و گردشگري رونمایی می شود. 

انتهاي پیام/



یادداشت روزنامه ها 3 آبان ماه

منبع: بصیرتشماره خبر:  278  |  تاریخ: 1399/08/03

 
پایگاه بصیرت 

 
روزنامه کیهان 

 
احساس مسئولیت یا سوداي مدیریت؟/ عباس شمسعلی 

آن روز صبح وقتی تاکسی به مقصد رسید و من و سایر مسافران در حال پیاده شدن بودیم، خانم جوانی که ظاهراً کارمند بود متوجه
شد کیف پول خود را به همراه نیاورده است، وقتی این موضوع را به راننده گفت صحنه جالبی رقم خورد؛ شاید توقع این بود که این

 
راننده 

یا بر دریافت کرایه اصرار کند یا بزرگوارانه از گرفتن آن صرف نظر، اما بدون درنگ و بلافاصله از دخل خود چند برابر آن کرایه را به

 
خانم مسافر داد و گفت این پول همراهت باشد تا براي مسیرهاي بعدي و بازگشت به خانه مشکلی نداشته باشی. 

درباره علت این رفتار درس آموز که با گذشت چند سال همچنان در ذهن من ثبت شده است، نباید در کنار انگیزه هاي ارزشمندي

 
همچون ایثار یا ثواب و... از عاملی به نام احساس مسئولیت و اعتقاد به مسئول بودن در قبال دیگران به راحتی گذشت. 

در جامعه ارزش محور ما خوشبختانه نمونه هاي این چنینی از احساس مسئولیت و عبور نکردن بی تفاوت از کنار نیاز یا مشکل

 
دیگران و ابتکار به خرج دادن براي خدمت به همنوع در بین اقشار مختلف مردم به وفور دیده می شود. 

مأمور پلیسی که کاور خود را در هواي بارانی با کودك کار به اشتراك می گذارد، میوه فروشی که بالاي بساط خود نوشته «میوه به
نیازمندان رایگان داده می شود»، قصابی که در وانفساي گرانی، بدون اینکه بیان کند بیش از پول اندك مشتري تهی دست خود
گوشت به او می دهد، پزشکی که از بیماران نیازمند حق ویزیت نمی گیرد و حتی پرداخت پول داروي آنها را نیز متقبل می شود،
معلم فداکاري که براي شاگرد خود که در روزهاي کرونایی براي استفاده از آموزش مجازي گوشی و تبلت ندارد بر روي نیمکت پارك
کلاس درس برگزار می کند، معلمی که یک کلیه خود را به شاگرد بیمارش اهدا می کند، راننده اي که روي شیشه تاکسی خود
نوشته «از سربازان کرایه گرفته نمی شود» تا به اندازه یک کرایه تاکسی در حمایت مالی از یک جوان سرباز سهیم باشد، روحانی و
جوانانی که از وقت خود براي تدریس رایگان و رفع اشکال درسی دانش آموزان در مسجد محل استفاده می کنند، دانشجو و بسیجی
جهادگري که گاهی هزار کیلومتر را طی می کند تا در اردوي جهادي باري از مشکلات مردم در مناطق محروم را کم کند، کارمندي
که حتی خارج از وقت اداري کار مراجعه کنندگان را راه می اندازد، صاحبخانه منصفی که رعایت حال مستاجر کم توان خود را می

 
کند و انبوهی از نمونه هاي مختلف دیگر را می توان به عنوان مصادیقی از احساس مسئولیت اجتماعی در بین مردم ما برشمرد. 

این افراد شاید به ظاهر وظیفه یا مسئولیت ابلاغ شده اي براي انجام این کارهاي ارزشمند نداشته باشند و به عبارتی اگر این کارها را
انجام نمی دادند کسی آنها را بازخواست نمی کرد، اما باز هم احساس مسئولیت در قبال دیگران که یک توصیه دینی و الهی است



 
باعث شده تا چنین رفتارهاي تحسین برانگیزي از خود بروز دهند. 

اما سؤال این است که در جامعه اي که مردم عادي هم براي کمک و رفع مشکل دیگران تا این حد پاي کار هستند، چرا برخی
مشکلات مزمن در حوزه هاي مختلف از جمله اقتصاد، فرهنگ، آموزش و... همچنان پابرجاست؟ شاید بتوان علت را در این دانست که
بخشی از متولیان امر بیش از آنکه مسئول باشند؛ مدیرند یا به عبارتی بیش از آنکه در فکر انجام درست مسئولیت باشند درگیر

 
حواشی مدیریت هستند. 

وقتی یک مدیر پس از سال ها مدیریت در یک حوزه، فهرست بلند بالایی از کارهاي بر زمین مانده یا ناقص را از خود به یادگار می
گذارد در کنار سایر عوامل موثر، می توان سهم نحوه انجام غیرمسئولانه وظایف از سوي وي را در این نتیجه نامطلوب مورد توجه قرار

 
داد. 

بارها پیش آمده که در کشور ما برخی مشکلات که ظاهراً کلافی سردرگم داشته و رفع آنها سخت یا غیرممکن به نظر می رسیده
است، با یک اراده یا عزم جزم یا ورود جوانان خلاق مرتفع شده است تا متوجه شویم این مشکل پیش از این هم قابل رفع بوده اگر آن
مدیر یا مدیران همچون او مسئولانه تر رفتار می کردند. به عنوان مثال سال ها اهالی یک منطقه از کمبود آب رنج می برند اما اتفاق
ویژه اي از سوي مدیران مربوطه رخ نمی دهد اما به یکباره با ورود همراه با اراده و احساس مسئولیت جوانان جهادي یا سایر مسئولان

 
دلسوز در یک مدت زمان کوتاه کیلومترها لوله کشی انجام و مشکل رفع می شود. 

سال ها وابستگی کشور به واردات در فلان حوزه باعث گرانی یا کمبود یک کالا در کشور می باشد و مسئولان مختلف می آیند و می
روند اما فشار این وابستگی و خروج هنگفت ارز هر روز سخت تر می شود تا اینکه عده اي جوان تحصیل کرده با سرمایه اي اندك اما
اراده اي بزرگ در یک شرکت دانش بنیان با احساس مسئولیت در قبال جامعه به موضوع ورود کرده و پس از مدتی کشور را تبدیل به
سازنده و حتی صادرکننده آن کالا می کنند. نمونه هاي فراوانی از این دست می توان ذکر کرد از تجهیزات پزشکی و دارو تا بنزین و...

مشکل اینجاست؛ برخی از مدیران در سطوح مختلف بیش از آنکه تن به زحمت و تلاش انجام مسئولانه وظایف محوله بدهند، علاقه
مند به مدیریت و شاید در مواقعی بهره مندي از مواهب و مزایاي پُست ها و ارتباطات ناشی از آن هستند، چه انتظاري است از این
گونه مدیرانی که براي رسیدن به آن پست و مقام مدت ها زحمت! کشیده تا حال وقت ارزشمند دوره مدیریت را صرف کارهاي ساده

 
اي همچون رفع مشکل مردم کند؟! او آمده است تا خستگی راه رسیدن به این پست را در این دوره از تن به در کند! 

در کنار این نمونه ها خوشبختانه در عرصه هاي مختلف شاهد کارنامه درخشان مدیرانی هستیم که مسئولانه پا در میدان انجام

 
وظایف گذاشته اند و نتایج زحمات آنها در عرصه هاي مختلف عیان است. 

 
آیا نمونه هایی بالاتر از انجام وظیفه مسئولانه مدیرانی همچون 

سردار شهید سلیمانی یا شهید طهرانی مقدم و امثال آنها سراغ دارید که پیش از آنکه خود را مدیر بدانند خادم ملت و سرباز وطن می
دانستند؟ آنها که با تمام وجود و توان مأموریت خود را انجام دادند و در عرصه دفاع از وطن و ناکامی دشمن و یا پیشرفت صنایع
موشکی حماسه آفریدند. آیا این شهداي عزیز نمی توانستند به جاي حضور در بطن ماموریت ها به دادن دستور و امر و نهی نیروها از

 
راه دور اکتفا کنند؟ آیا در آن صورت نتیجه کار آنها این همه پربرکت و ماندگار می شد؟ 

نمونه هاي فراوان دیگري می توان براي انجام مسئولانه وظایف برشمرد؛ از مدیر بیمارستانی که در کنار نیروهاي خود در خط مقدم



مبارزه با کرونا می ایستد و حتی جان خود را فدا می کند یا مرحوم کاظمی آشتیانی مسئول فقید موسسه رویان که تا آخر عمر
عاشقانه و براي پیشرفت کشور لحظه اي کم کاري نکرد یا شهید باکري که به عنوان شهردار ارومیه خاضعانه به نظافت جوي آب می

 
پرداخت و... 

یا در سوي دیگر چه عاملی جز احساس مسئولیت باعث می شود که یک سرمایه گذار و تولید کننده متعهد به جاي بردن سرمایه خود

 
به سمت دلالی یا واردات، به فکر اشتغال و نان سفره کارگران خود باشد؟ 

 
این رفتار مسئولانه را باید جزئی از فرهنگ جامعه ما دانست که سرچشمه در ارزش هاي دینی دارد؛ فرهنگی که باعث می شود 

یک شهید مدافع حرم داوطلبانه و بدون اجبار براي دفاع پیش دستانه از مردم خود در برابر دشمنان تکفیري چند هزار کیلومتر دورتر
از مرزهاي کشور حاضر شود، یا شهید امر به معروف به جاي بی تفاوتی در برابر جولان اراذل و اوباش در دفاع از ناموس مردم جان

 
خود را فدا کند. 

مشکل این روزهاي کشور در بخش هایی که کارها سخت و دشوار به نظر می آید از گرانی و تورم تا جولان دلالان و فرصت طلبان
عرصه هاي مختلف یا رشد قاچاق کالا و نابودي تولید کنندگان، فشار اقتصادي بر مردم، رهاشدگی فضاي مجازي ناامن و... این است
که مدیران این بخش ها بیش از آنکه مسئول باشند و مسئولیت پذیر، مدیر هستند. حال آنکه یک مدیر در تراز جمهوري اسلامی باید

 
خود را وقف انجام وظیفه و چاره جویی و تلاش براي حل مشکلات کند. 

فراموش نکنیم؛ خسارت مدیرانی که با کم کاري یا فرار از انجام وظایف و در نتیجه، عملکرد ضعیف خود باعث بدبینی مردم و آسیب

 
به سرمایه اجتماعی نظام می شوند به مراتب بیشتر است از تحریم و دشمنی دشمنان. 

راه عبور کشور ما از تنگنا ها و مشکلات موجود با وجود ثروت و ظرفیت هاي فراوان و متنوع و انبوه نیروي متخصص و تحصیلکرده
جوان، خلاق و توانمند، سپردن امور به مدیران کارآمد، متعهد و مسئولیت پذیر و ترویج این مسئولیت پذیري به عنوان یک ارزش

 
است. 

 
روزنامه وطن امروز 

 
غلبه آراي پستی، تأثیر مستقیم کرونا بر انتخابات آمریکا 

 
ترامپ یا بایدن؟ هیچکدام! 

علی زنگنه: ترامپ و بایدن یکی از بیهوده ترین مناظره هاي تلویزیونی انتخابات ریاست جمهوري در تاریخ معاصر آمریکا را برگزار
کردند. این دو پنجشنبه شب ساعت 21 به وقت ایالت تنسی در حالی مقابل هم قرار گرفتند که بیش از یک سوم راي دهندگان
آمریکایی تصمیم خود را گرفته بودند. به نظر می رسد لجن مالی متقابل ترامپ و بایدن در 2 مناظره اخیر بسیاري از راي دهندگان را

 
دلسرد کرده یا دست کم آنها را نسبت به دنبال کردن مواضع و سخنان 2 طرف، بی تفاوت کرده باشد. 

طبق نظرسنجی شبکه سی ان ان که پس از این مناظره انجام شد، یکی از گزینه ها که «هیچکدام» بود، بیش از هر 2 نامزد، مورد
توجه مخاطبان قرار گرفت، چنانکه 21 درصد پرسش شوندگان گفتند بایدن بهتر بوده و 14 درصد هم حرف هاي ترامپ را در مناظره



 
پسندیده بودند، در حالی که 64 درصد به هیچکدام راي دادند. 

به گزارش تارنماي الکت پراجکت که آمار راي گیري زودهنگام انتخابات قبل از روز نهایی یعنی سوم نوامبر را اعلام می کند، 48
میلیون و 700 هزار راي دهنده عمدتا از حدود 10 ایالت تا زمان آغاز مناظره در نشویل آراي خود را به شکل حضوري یا پستی به
صندوق ها ریخته بودند. همچنین تا پایان مناظره این رقم به 49 میلیون و 313 هزار راي رسید که احتمالا عمده این آرا توسط
کسانی ریخته یا پست شده که مناظره را نگاه نکرده اند. از این تعداد آرا، 34 میلیون و 861 هزار و 168 راي توسط پست ارسال شده
و 14میلیون و 452 هزار و 279 رأي به شکل مورد حضوري بوده است. به عبارت دیگر 70 درصد آرایی که تاکنون ریخته شده، پستی
بوده است. این در حالی است که طبق گزارش تدارکاتی اداره ملی پست ایالات متحده احتمالا 76 درصد کل راي دهندگان از طریق

 
صندوق هاي پست آراي شان را به صندوق هاي انتخابات ریاست جمهوري و کنگره منتقل خواهند کرد که رکوردي تاریخی است. 

اگر تعداد شرکت کنندگان در انتخابات ریاست جمهوري 2016 را ملاك این دوره قرار دهیم که حدود 137 میلیون نفر بود، در این
صورت بر اساس گزارش اداره پست، ممکن است تا روز نهایی انتخابات یعنی 13 آبان، بیش از 104 میلیون نفر راي خود را پستی
ارسال کنند. این موضوع تاثیر مستقیمی است که واگیر کرونا روي انتخابات آمریکا گذاشته. در دوره قبلی انتخابات ریاست جمهوري

 
در سال 2016 و انتخابات مجلسین کنگره در سال 2018 تنها حدود 25 درصد آرا پستی بود. 

 
روزنامه خراسان 

 
سرنوشت ترامپ چه خواهد شد؟/دکتر رضا واعظی 

با نگاهی به کنش و واکنش هاي رسانه ها به آخرین مناظره انتخاباتی جو بایدن نامزد حزب دموکرات و دونالد ترامپ نامزد حزب
جمهوري خواه، دو رقیب اصلی ریاست جمهوري آمریکا که شامگاه پنج شنبه در نشویل ایالت تنسی برگزار شد، به نظر می رسد این
رویارویی چندان تاثیري بر نتیجه بازي نداشته باشد ؛ هم به این دلیل که اغلب راي دهندگان آمریکایی انتخابشان را کرده اند و هم
این که در مناظره اخیر، اتفاق خاصی رخ نداده است. بنابراین مهم ترین اقدام از سوي دوحزب را باید تمرکز تیم جو بایدن بر تشویق و
ترغیب راي دهندگان به حضور در پاي صندوق راي و تلاش تیم ترامپ براي پیداکردن راهکارهاي قانونی، سواي جلب نظر راي
دهندگان، براي پیروزي در انتخابات و ماندن در کاخ سفید دانست.آن گونه که بسیاري از صاحب نظران نیز معتقدند، با وجود شرایط
کنونی در صحنه رقابت هاي انتخاباتی ریاست جمهوري آمریکا، سه احتمال براي این انتخابات متصور است.احتمال اول؛ پیروزي
جوبایدن دموکرات است. حسب نظر سنجی ها و شرایط به وجود آمده در فضاي عمومی ایالات متحده آمریکا، چنان چه اتفاق خاصی
رخ ندهد و اوضاع به همین صورت بماند جو بایدن پیروز انتخابات است. در این صورت به دلیل فاصله رایی که بین این دو هست، باید
منتظر اقدامات غیر منتظره دونالد ترامپ براي تحویل پست ریاست جمهوري بود. زیرا فاصله راي به حدي است که امکان اعلام تقلب
در انتخابات ضعیف و غیر ممکن است.احتمال دوم: پیروزي مجدد ترامپ جمهوري خواه است. یعنی رویداد سال 2016 تکرار شود و
به رغم نظر سنجی ها و تحلیل ها، ترامپ در کاخ سفید بماند. در آن دوره اگرچه نظر سنجی ها و حتی تعداد آراي مردم به نفع
هیلاري کلینتون بود اما آراي الکترال ترامپ را برنده انتخابات دانست. در آن دوره اشکال در شیوه هاي نظر سنجی و اختلاف بین نظر
سنجی هاي ملی و ایالتی باعث اشتباه در تشخیص راي و نظر مردم آمریکا بود. اما به نظر می رسد آن گونه که مراکز نظر سنجی
اعلام کرده اند اشکالات آن دوره برطرف شده و همین امر احتمال تکرار رویداد سال 2016 را کاهش داده است.سومین احتمال؛
کاهش فاصله آراي دو نامزد و تقویت بازي تقلب و استفاده ترامپ از ظرفیت هاي قانونی براي ماندن در کاخ سفید است. اگر فاصله آرا
کم شود- کما این که نظرسنجی هاي چند روز اخیر حاکی ازرشد ترامپ در برخی ایالت هاي حساس یا «swing state »بوده
است - جمهوري خواهان فرصت دارند تا با ادعاي تقلب، مکانیزم هاي قانونی دیگري را( که کاملا به نفع آن هاست) فعال کنند. به
همین منظور زمینه را براي ادعاي تقلب فراهم می کنند، این که ترامپ در اغلب سخنرانی ها درباره تقلب هشدار می دهد و دخالت



هاي خارجی در انتخابات آمریکا را مطرح می کند یا اعتراض به راي گیري پستی که این دوره به دلیل شرایط کرونا با استقبال زیادي
مواجه شده و از 6 میلیون در دوره قبل به بیش از 40 میلیون راي در این دوره (تا این تاریخ) افزایش یافته است. گویا بیش از 50
میلیون برگ راي براي شهروندان آمریکایی به صورت پستی ارسال شده است؛ خصوصا این که این موضوع بیشتر در ایالت هایی اتفاق
افتاده که دست دموکرات هاست. همه این اقدامات و اظهار نظر هاي دونالد ترامپ و همراهانش از جمله رئیس اف بی اي ، آتش تهیه
ستاد ترامپ براي پروژه تقلب است.در صورتی که موضوع تقلب جدي شود چند اقدام متصور است. اولین اقدام واکنش پارلمان هاي
ایالتی آمریکا خصوصا ایالت هاي به اصطلاح خاکستري( که گرایش حزبی کمتري هم دارند) به این موضوع است. ایالت هایی
«خاکستري» نامیده می شوند که به صورت سنتی و برخلاف دیگر مناطق، از آن ها انتظار نمی رود که از پیش، جهت گیري مشخص
و قطعی حزبی داشته باشند. این 11 ایالت شامل کلرادو، فلوریدا، آیووا، میشیگان، نوادا، نیوهمپشایر، کارولیناي شمالی، اوهایو،
پنسیلوانیا، ویرجینیا و ویسکانسین هستند که در مجموع 146 رأي از 538 رأي کالج الکترال را به خود اختصاص می دهند. این ایالت
ها به دلیل بروز تقلب ممکن است دارندگان حق راي الکترال را معرفی نکنند یا این که افرادي با گرایش به جمهوري خواهان را
معرفی کنند. در صورت اول، به دلیل این که هیچ کدام از نامزدها موفق به کسب 270 راي الکترال نمی شود( لازم است برنده
انتخابات از 538 راي الکترال حداقل 270 راي را کسب کند) حسب قانون اساسی آمریکا مجلس نمایندگان متشکل از 50 ایالت
آمریکا که هر یک صرفا یک عضو در آن خواهند داشت، تعیین تکلیف می کنند. بنابراین با توجه به این که حداقل 26 ایالت در دست
جمهوري خواهان است، بخت ترامپ بیشتر خواهد بود و در صورت معرفی افراد با گرایش حزبی از سوي ایالت ها نیز بخت با دونالد
ترامپ است. اقدام دیگر مراجعه به دیوان عالی آمریکاست. در این صورت به دلیل ترکیب اعضاي دیوان عالی به لحاظ گرایش سیاسی،
نتیجه قریب به یقین به نفع ترامپ است. زیرا از 9 قاضی دیوان عالی در شرایط کنونی 5 نفر جمهوري خواه هستند و تنها 3 نفر
دموکرات هستند که با اضافه شدن عضو جدید نیز ترکیب 6 به3 به نفع ترامپ خواهد بود. جالب این که 3 نفر از اعضاي جدید دیوان
عالی منصوب ترامپ هستند. این موضوع در سال 2000 نیز که ترکیب دیوان عالی 5 به 4 به نفع جمهوري خواهان بود در رقابت بین
ال گور دموکرات و جرج بوش جمهوري خواه، اتفاق افتاد و جرج دبلیو بوش رئیس جمهور آمریکا شد.نهایت این که حتی اگر به هر
دلیل در 13 آبان مردم آمریکا راي ندهند، رئیس جمهوري آمریکا با مکانیزم هاي دیگري تا اواسط دسامبر تعیین خواهد شد وانتخاب

 
رئیس جمهور بدون مراجعه به آراي عمومی در این کشور مدعی دموکراسی هم ممکن ومتصور است! 

 
روزنامه ایران 

 
گره پیچیده قره باغ/محسن پاك آیین 

 
سفیر سابق ایران در جمهوري آذربایجان 

بحران قره باغ به دوره پیش از اتحاد جماهیر شوروي باز می گردد. اتحاد جماهیر شوروي در ســـــــال 1921 در چارچوب سیاست
هاي خود منطقه قره باغ را به جمهوري آذربایجان واگذار کرد و از آن زمان این منطقه جزو تمامیت ارضی این کشور به شمار می آید.
این در حالی بود که اکثریت اهالی قره باغ ارمنی هستند و سرزمین مردم این منطقه ارمنی نشین به قلمرو جمهوري آذربایجان الحاق
شد.کمی بعد از فروپاشی شوروي در سال 1992 قره باغ که جمهوري خودمختار بود و در عین حال جزئی از جمهوري آذربایجان به
شمار می آمد، با کمک ارمنستان اعلام استقلال کرد اگرچه تا به امروز هیچ کشوري حتی خود ارمنستان استقلال قره باغ را به
رسمیت نشناخته است؛ اما این موضوع به عنوان یک مناقشه جدي در منطقه ایجاد شد. این در حالی بود که در آن مقطع ارمنستان با
کمک روسیه حامی قره باغ بود و براي اینکه آذربایجان به طور مستقیم به قره باغ حمله نکند 7 شهر حائل بین قره باغ و آذربایجان را

 
اشغال کرد و نیروهاي خود را در آنجا مستقر کرد. 

لذا مسأله قره باغ بعد از این اتفاق دو وجه پیدا کرده است؛ یک بخش به 7 شهر اشغال شده توسط ارمنستان مربوط است در حالی که



این شهرها جزو تمامیت ارضی آذربایجان است و حتی خود ارمنستان هم در این باره بحثی ندارد. یک بحث حقوقی هم مطرح است.
جمهوري خودمختار قره باغ بعد از فروپاشی شوروي اعلام کرده است که می تواند مانند بقیه کشورها از قبیل ازبکستان، ارمنستان و
آذربایجان مستقل شود. روسیه در آن زمان اعلام کرد که قره باغ به دلیل نداشتن مشخصه هاي یک کشور همچون قلمرو وسیع و
جمعیت نمی تواند مستقل شود ولی قره باغ این بحث را رد کرد. این بحث هم همچنان میان ارمنستان، آذربایجان و روسیه پیگیري
می شود. ولی قبل از حل این مسأله ابتدا باید آن 7 شهر اشغال شده توسط ارمنستان رفع اشغال شود. همه اقدامات میانجیگرانه هم
که تاکنون از طریق شوراي امنیت سازمان ملل، گروه مینسک به ریاست روسیه، امریکا و فرانسه و کشورهاي همسایه اي مانند ایران
انجام شده است، به دلیل عدم رفع اشغال 7 شهر آذربایجان نتیجه بخش نبوده است. شوراي امنیت سازمان ملل هم تاکنون چهار
قطعنامه صادر کرده که در هر چهار قطعنامه از ارمنستان خواسته است که ابتدا شهرهاي آذربایجان را آزاد کند تا با استقرار نیروهاي
حافظ صلح، خیال ارمنستان راحت شود که آذربایجان به قره باغ حمله نمی کند که بعد مذاکره براي حل این مسأله ادامه یابد؛ اما

 
ارمنستان این راهکار را نپذیرفته است. 

از طرف دیگر گروه مینسک نیز در 2007 در مادرید جلسه اي تشکیل داد و مشابه این پیشنهادات را مطرح کرد که ارمنستان اول 4
شهر اشغالی را آزاد کند بعد نیروهاي حافظ صلح مستقر شوند و سپس ارمنستان 2 شهر دیگر را آزاد کند و مذاکره درباره قره باغ
انجام شود که ارمنستان باز هم این پیشنهاد را نپذیرفت. آقاي لاوروف، وزیرخارجه روسیه نیز مشابه همین پیشنهاد را در سال 1395
در روسیه مطرح کرد که باز هم ارمنستان نپذیرفت؛ یعنی طرحی داده شد مبنی بر اینکه مدیریت مشترك آذربایجان و ارمنستان بر

 
قره باغ اعمال شود که این طرح نیز از طرف قره باغ و ارمنستان پذیرفته نشد. 

این درگیري ها در شرایطی ادامه پیدا کرده است که متأسفانه اینک جنگ از میدان به شهرها کشیده شده است و دو طرف شهرهاي
مسکونی و مناطق غیر نظامی را عمداً یا سهواً مورد هدف قرار می دهند. چنانکه در شهر گنجه تعدادي خانه خراب شده است و بیش
از 20 نفر غیر نظامی هم کشته شده است. مشابه این رخدادها و حمله به مکان هاي غیر نظامی در قره باغ هم اتفاق افتاده است. این
در حالی است که روسیه اخیراً ساعت ها با وزراي خارجه دو کشور براي پایان دادن به درگیري ها مذاکره کرد که تنها نیم ساعت پس
از این مذاکرات آتش بس نقض شد. در شرایط کنونی جمهوري آذربایجان خود را محق می داند که از تمامیت ارضی خود دفاع کند و
براي این اقدام سلاح هاي فراوانی خریداري کرده است. از سوي دیگر ارمنستان هم به مردم ارمنی کشور خود و ارمنی هاي قره باغ
قول داده که این منطقه را مستقل کند و اتحادیه ارمنی ها را ایجاد کند از این رو نه آذربایجان حاضر است تمامیت ارضی اش نقض
شود نه ارمنستان حاضر است به مطالبات ارمنی هاي آن منطقه پاسخ منفی دهد بنابراین این موضوع باعث شده است که این مشکل
به همین شکل باقی بماند. این درگیري ها در کنار مرزهاي ایران در حالی شدت گرفته است که موضع گیري جمهوري اسلامی در
قبال این رویداد تاکنون سازنده بوده است. ایران جزو اولین کشورهایی در منطقه بوده است که تلاش کرده از طریق گفت وگو با

 
مقامات ارشد آذربایجان و ارمنستان این غائله را پایان دهد. سیاست اصولی ایران بر چند محور استوار شده است؛ 

ابتدا ایران در چارچوب سیاست همسایگی تمایل و اراده دارد که با هر دو کشور آذربایجان و ارمنستان روابط دوستانه خود را داشته
باشد و ارتباطات مستحکم ایجاد کند. دوم اینکه ایران به طور اصولی مخالف نقض تمامیت ارضی کشورهاست و به همین دلیل تا به
حال از تمامیت ارضی جمهوري آذربایجان حمایت کرده است و باز به طور اصولی مخالف تجزیه طلبی بخصوص در محیط پیرامونی
خود است. ایران ذیل همین نگاه از تجزیه قره باغ از جمهوري آذربایجان حمایت نکرده است. جمهوري اسلامی ایران بیش از پیگیري
و تکیه به این سیاست ها نمی تواند کار دیگري انجام دهد. شوراي امنیت سازمان ملل می تواند و باید از مکانیسم هاي اجرایی خودش
استفاده کند و بر اساس قطعنامه هاي چهارگانه خود از ارمنستان بخواهد که یکی از مفاد این قطعنامه ها یعنی رفع اشغال 7 شهر

 
جمهوري آذربایجان را اجرا کند تا پس از آن مذاکره بر سر بحران قره باغ دنبال شود. 

 
روزنامه شرق 



 
تاب آوري در محک داوري کرونا/حمید بهلولی 

جان فوران کتابی دارد تحت عنوان «مقاومت شکننده» (Fragile Resistance 1993) که به بررسی تحولات اجتماعی ایران در
بازه زمانی بلندمدت قرن 16 تا 20 می پردازد و اما همه کتاب درباره تاریخ دیالکتیک تحول در ایران را در یک جمله طلایی خلاصه
می کند که: ایران محل تلاش هاي جسورانه در مسیر تحول است اما هیچ تضمینی براي پیامدها نمی دهد. این سخن بیان می دارد
که ایران زمین بستر تحولات جسورانه و تغییر مداوم بدون توجه به پیامد هاي سیاست و اقدام بوده است. شاید به همین دلیل است
که ما به صورت نهادینه شده همیشه می خواهیم آغازکننده باشیم و کارهاي جسورانه بکنیم، اما از سیاست تمام کنندگی آغاز خود و
آغازهاي قبلی خبري نیست. ما معمولا آغازهایی داریم که براي اولین بار در جهان بدون تجربه قبلی توسط ابناي بشر بوده است یا
حداقل چنین ادعایی برایمان خوشایند است. بزرگ ترین ها و بهترین ها و دست نیافتی ترین ها در سفره آرزوهاي ما زیاد پیدا می
شود؛ همان گونه که می خواستیم در سند چشم انداز 1404 همه ترین ها در آسیاي جنوب غربی بدون توجه بر روند توسعه
کشورهاي دیگر و بدون ارتباط منطقی با منابع خودمان و از جمله توان و دانش و سازوکارهاي حکمروایی کشور باشیم. ما همیشه به
دنیا درس می دهیم اما بسیار اندك از دنیا و تجربه هاي بشري درس می گیریم. اما شاید این سخن از این منظر که دنیا از ما درس
می گیرد درست باشد که وقتی پیامد سیاست هاي ما را می بیند، می داند چه کاري نباید بکند یا چه کار باید بکند. در شرایط بحران
پاندمی کووید 19 هم ما با چشمان خودمان دیدیم که کشورهاي موفق و نه لزوما بزرگ و ثروتمند و حتی کشورهاي متوسط و
کوچکی چون ونزولا، کره جنوبی، هنگ کنگ، نیجریه و... چگونه عمل کردند و چگونه توانستند با سیاست هاي عاقلانه و درست و با
کمترین آسیب از این واقعه یا بگذرند یا در حال عبور باشند، اما ما درس لازم را نگرفتیم و باز خود را بهترین تصور کردیم. کشورهاي
بزرگ صاحب نامی همچون چین و ایتالیا و آلمان نیز با اولین موج شدید کووید 19 مناطق آلوده را قرنطینه کردند و سرچشمه
زنجیره انتقال را بستند و حتی ترکیه مرزهاي هوایی و زمینی با ایران را بست، اما ما براي چین در اوج آلودگی کریدور ایجاد کردیم.
قرنطینه را قرون وسطایی معرفی کردیم. دانشجویان ایرانی برگشتی از ووهان چین و مشکوك به آلودگی را در هتل با سیستم باز و
متصل به آب و فاضلاب شهري اسکان دادیم و ده ها خطاي دیگر که خود مسئولان بهتر می دانند، انجام دادیم. آنها مراکز ورود
بیماران کووید 19 را از مراکز الکتیو و اورژانس و سرپایی معمول، از ابتدا جدا کردند و ما همه را تا مدت ها رها کردیم، آنها تلاش
کردند تا امکان انجام تست قابل اعتماد و در کمتر از 24 ساعت را براي تفکیک منبع عفونت مهیا کنند و ما هنوز به این امر توفیق
نیافته ایم. آنها هر مورد مثبت را به عنوان یک منبع پخش عفونت در نظر گرفتند و تماس هاي آن را ردیابی و مدیریت کردند و ما
میزان زیادي از مراجعان با علایم کرونا را نسخه به دست و دنبال دارو در شهرها چرخانیدیم و به منازلشان روانه کردیم و بدون انجام
تست آنها را در آمارهاي ابتلا وارد نکردیم. آنها با بسیج همه دولت و با نظام فرماندهی مستقر موضوع را دیدند و مدیریت کردند و ما با
نگاه بخشی سلامت، بدون داشتن اختیار واقعی به آن نگاه کردیم. آنها اولویت اول را به پیشگیري دادند و ما به درمان . آنها ارتباط
اقتصاد و بحران کرونا را عمیقا درك و مداخله کردند و ما این ارتباط و معیشت مردم را جدي نگرفتیم و تمهیدات لازم را براي آن
نیندیشیدیم. بسیاري از اینها به این دلیل بود و هست که سیاست گذاران ما ابتدا تفاوت بین آرزو و سیاست را عمیقا درك نمی کنند

 
و هنوز ارتباط وثیق و تعیین کننده مابین سیاست و پیامد و عواقب 

(policy-outcome-consequence ) ناشی از سیاست را به صورت جدي متوجه نیستند. در نهایت شاید امروز زمان آن
رسیده باشد که سیاست گذاران ما به این ارتباط توجه کرده و باور کنند که بین سیاست و پیامد رابطه واضح و غیرقابل چشم پوشی
وجود دارد و شرایط امروز پاندمی کرونا در مهر ماه 1399 با پیک سوم و مرگ بیش از 300 نفر روزانه در گزارش رسمی و جایگاه رو
به صعود در پنج کشور اول در مرگ ومیر کرونایی با 80 میلیون جمعیت و بالاتر از همه در میان کشور هاي منطقه، به سیاست هاي
ما، به ویژه در چند ماه گذشته و حتی چند سال پیش برمی گردد. هفته گذشته در جلسه اي درباره سیاست هاي کنترل کووید 19
در کلمبیا با حضور و ارائه سفیر کلمبیا در لندن شرکت داشتم و نکات مهمی از عملکرد آنها در موضوع مدیریت منعطف یا رزیلینسی
(با اغماض تاب آوري) و تأکید بر رسپانس و کنش به موقع و ریکاوري یا بازتوانی اقتصادي به وضوح دریافتم و آن چیزي را که دو



هفته قبل در تفاوت رزیلینسی (مدیریت منعطف) و رزیستنسی (مقاومت) در وبینار شهرداري تهران در حوزه نظر و تئوري عرض کرده

 
بودم و امروز در حوزه عمل و پراکتیس نتایج مشهود این رویکرد رزیلینسی یا تاب آوري را می دیدم. 

کلمبیا اولین کشوري در بدنه آمریکاي جنوبی است که در مسیر آمریکا بعد از پل ارتباطی کاستاریکا- پاناما قرار می گیرد و از طرف
شرق با ونزوئلا، یکی از ورشکسته ترین اقتصادهاي جهان، همسایه می شود. کلمبیا مثل بسیاري از کشورهاي دیگر در پنج قاره جهان
با بیماري کووید 19 درگیر شده و در ابتدا در تاریخ ششم مارس 2020 ورود ویروس به کلمبیا را تأیید کرده است، ولی تا 10 روز این
را که کلمبایی ها آلوده اند، انکار می کرده است و همین موضوع موجب انتشار ویروس در کشور شده است، اما در 17 مارس رئیس
جمهور اعلام وضعیت فوق العاده کرده است. آمار امروز آن حدود 960هزار مورد تأیید شده و حدود 29 هزار مرگ (3.1 درصد از کل
ابتلا) و البته با روند رو به پایین و کنترل شده و فقط با یک پیک اولیه بوده است و البته علایم افزایش مجدد در آن موجب نگرانی
شده است. اقتصاد کلمبیا به دلیل محیط بیودایورس و زیبایی هاي طبیعی بیشتر بر صنعت توریسم تکیه دارد و در ضمن محصول
قهوه و کاکائوي آن اشتهار و صادرات جهانی دارد. میزان GDP در کلمبیا در سال 2018 مبلغ 331 بیلیون دلار بوده و طبیعی است
که باید در دوره پاندمی کووید 19 به دلیل توقف و کاهش مسافرت ها و توریسم دچار آسیب اساسی شود اما برآورد GDP کلمبیا تا
سال 2022 که سال احتمالی کاهش آثار کرونا ویروس بر اقتصاد است 320 بیلیون دلار با کاهشی اندك است. اما چگونه کلمبیا
توانسته است چنین موفقیت نسبی اي را به دست آورد و چه سیاست هایی را اتخاذ کرده است؟ براي فهم این موضوع باید به سال
2014 برگشت که اقتصاد ونزوئلاي ورشکسته امروز با GDP 482.4 بیلیون دلار از اقتصاد 381.00بیلیون دلاري کلمبیا بسیار قوي تر
است و از همان سال آثار رکود اقتصادي در قاره آفریقا شروع شد و از همان سال این دو کشور همسایه دو رویکرد متفاوت را
برگزیدند. ونزوئلا رویکرد رزیستنس یا مقاومت را برگزید و کلمبیا رویکرد رزیلینس یا مدیریت منعطف یا تاب آوري را و همین نوع
سیاست ورزي در دوره کرونا نیز ادامه پیدا کرده و این دو کشور را در دو شرایط متفاوت قرار داده است. آنچه واضح است اینکه کلمبیا
توانسته با نگاهی استراتژیک و با اتخاذ سیاست هاي عاقلانه و رسپانس به موقع نه تنها این دوران شکننده را با کنترل و کاهش میزان
ابتلا و مرگ و با نسبت مرگ نسبت به ابتلا 3.13 درصد بگذراند که نشانه ریکاوري خوب سیستم درمانی او نیز هست، بلکه در همین
هفت ماه با ریکاوري و بازتوانی اقتصادي یک میلیون و 200 هزار شغل جدید نیز ایجاد کرد. آنها بسیاري از شرکت ها و کارکنان
صنعت توریسم را با تغییر کاربري و تجهیز اولیه به شرکت هاي تولیدي تجهیزات (PPE) براي تولید لباس و ماسک و تجهیزات مورد
استفاده در امر محافظت شخصی در مقابل آلودگی ویروسی، تبدیل کرده و با افزایش قابل پیش بینی بازار جهانی حداقل براي دو سال
و در غیاب اولیه چین در چند ماه اول رقابت ضمن تأمین نیازهاي داخلی، به میزان زیادي از محصولات خود را صادر کرده اند یعنی
ریکاوري بسیار اثربخش و مثبت اقتصادي انجام داده اند، مضافا اینکه 1،200 هزار شغل جدید در همین راستا ایجاد کرده اند. در
ادبیات کشور ما (Resiliency) را به تاب آوري ترجمه کرده اند اما شمایلی که از آن توسط مدیریت میانی در کشور کشیده می
شود شباهتی با اصل آن ندارد، بلکه در صورت تجسم عینی که آن هم بعید می نمایاند شباهت با (Resistance) یا مقاومت دارد
که نوعا بدون داشتن ظرفیت تاب آوري، شکننده است. اینکه جامعه اي به دنبال رزیلینسی (مدیریت منعطف تاب آوري) باشد یا
رزیستنسی (مقاومت) به مؤلفه هاي تعیین کننده بسیاري مرتبط است که بیش از هر چیز به آگاهی ها و جهان بینی مسئولان آن
جامعه و شرایط سیاسی. اقتصادي، اجتماعی، امنیتی و توان شناخت و عمل مدیران در حوزه هاي مختلف توسعه اي آن جوامع ارتباط
پیدا می کند. تفاوت مهم جامعه اي که هدف گیري استراتژیک آن ایجاد مقاومت است با جامعه اي که به صورت استراتژیک رزیلینس
یا مدیریت منعطف و تاب آور را هدف گرفته، این خواهد بود که اولی در مقابل هر تغییري مقاومت یا تلاش خواهد کرد حداقل تأثیر از
تغییر را پیدا کند و به صورت سنتی هر تغییري را تهدید فرض خواهد کرد. مهم اینجاست که این گونه جوامع مقاومتی ضمن اینکه
در مقابل تغییراتی که ناهنجار ارزش گذاري می شوند مقاومت و مقابله می کنند، چنین جوامعی یک پاي ثابت در سنت گرایی و یک
پاي لرزان در مدرنیسم دارند و بیشتر کانسرواتیو و محافظه کار هستند تا تحول گرا و ریسک پذیر. چنین جوامعی در وادي سرعت
توسعه، به کندي می روند و گرفتار کلیشه هاي بی شماري هستند. این جوامع بیش از اندازه گرفتار شعار و نمایش می شوند. در این
جوامع رشد و توسعه پایدار اتفاق نمی افتد؛ چراکه زمینه اصلی آن که ایجاد اعتماد اجتماعی و نهادینه شدن شبکه هاي زایاي
اجتماعی است، فرصت پیدا نمی کند. در نهایت این جوامع مقاومت را لازمه حفظ استقلال می شمارند و استقلال را خودکفایی و



خودبسندگی در همه عرصه ها فرض می گیرند و در مقابل تغییر در حوزه نظر و عمل مقاومت می کنند. اما (resiliency) یا
مدیریت منعطف با هوشمندي و محاسبه پایه هاي خویش را بر اجماع (consensus) می گذارد و از شانه هاي کنش و پاسخ گویی
به موقع، بالا می رود و مسئولیت واکنش معقول را بر چشم خویش می نهد و تمام توان خویش را بر بازسازي، بازآفرینی و بازتوانی
(Recovery) و ایجاد تنوع اقتصادي و رشد بخش اقتصادي مولد و نوآور و ایجاد فرصت هاي برابر براي همه در جهت شکوفایی
کارآفرینان واقعی و ایجاد جامعه همه شمول و غیرانحصاري با بستن مسیرهاي رانت و ویژه خواري فساد زا و واسطه پروري می گذارد.
جوامع رزیلینس چون شاخه هاي تر و منعطف درختان هستند که در مقابل توفان خم می شوند اما نمی شکنند و اما جوامع
رزیستنس که فقط بر مبناي مقاومت سخت و بی انعطاف شکل می گیرند در تندباد حوادث می شکنند و امکان بازیافت پیدا نمی
کنند. جوامع رزیلینس با ریسک ها زندگی می کنند و هر روز خلاقیتی جدید را در تضارب با ریسک ها و نظرها می آفرینند و سعی
می کنند هر تهدید ملی و منطقه اي و حتی جهانی را به فرصت متقابل در همان سطح تبدیل کنند. در این جوامع گستره بازار جهانی
هدف اقتصادي می شود و خود را براي رقابت آماده می کنند و آموزش و پرورش در چارچوب ایجاد انسان هاي درستکار، کنجکاو،
کارآفرین و سرمایه آفرین در بستر انتخاب طبیعی تکاملی سیاست گذاري می شود. جامعه رزیلینس تفسیر متفاوتی از استقلال دارد و
آن را نه هم وزن خودبسندگی بلکه مساوي با حق و فرصت انتخاب می گیرد. حق و فرصت انتخاب شدن و حق و فرصت انتخاب
کردن که هر دو مهم و حیاتی هستند. جامعه رزیلینس دنبال حق و فرصت انتخاب شدن در جامعه جهانی و رقابت هاي جهانی است
و فرصت انتخاب کردن را نیز در بالاترین سطح به خدمت می گیرد و همین نگاه را در بسط و احقاق حقوق مردم به کار می گیرد.
جامعه رزیلینس همان جامعه اي است که به فرمایش مولاي متقیان حاکم و مردم در آن نسبت به هم حق دوطرفه دارند. در حوزه
اقتصاد جامعه رزیلینس همان جامعه اي است که ماهیگیري یاد می دهد اما هیچ کس نیز سفره اش بی ماهی نمی ماند. برمبناي
جامعه رزیلینس طبقات آسیب پذیر به دلیل آسیب طبیعی یا براثر حوادث از سفره عمومی بیرون نمی افتند، بلکه جایگاه مطمئن
تري را دارند. جامعه رزیلینس یا اگر آن را تاب آور بنامیم جامعه اي است که پیش از همه مسئولان و نخبگانش تاب تحمل عدالت را
پیدا می کنند و در دام ویژه خواري نمی افتند. جامعه اي که نمایندگانش پیش از موکلانش سهمیه واکسن یا هر امتیاز و دسترسی
شهروندي دیگري را به دلیل نماینده بودن دریافت نمی کنند و وزرایشان به خاطر دو روز بیشتر ماندن به بی عدالتی و تبعیض تن
نمی دهند. جامعه اي رزیلینس و تاب آور می شود که در آن ترس ازدست دادن حق خود و ولع دست یازي به حق دیگران بر زبان
نخبگان و اهل دانش لکنت نمی اندازد و امتیازها و ابلاغ ها قفل بر زبان دانش نمی نهد. این اتفاق نمی افتد مگر اینکه حقوق مردم و
حکومت در دو کفه یک ترازو کنار هم پاس داشته شود و در تعادل موجب قوام و تعادل اجتماعی و سیاسی شود؛ آنجا که امام علی
(ع) در خطبه 216 نهج البلاغه این دو حق را از واجبات الهی می شمارد. جامعه رزیلینس جامعه اي است که اگر در آن کنترل درونی
اخلاق و ایمان و وجدان هم نباشد اما کنترل هاي بیرونی مقتدري چون افکار عمومی آگاه و رسانه هاي مستقل و قانون همه گیر و
نظارت هاي مستقر امکان کج روي را هزینه ساز می کند. جامعه رزیلینس را نمی توان از چند پاورپوینت به سرقت رفته استخراج کرد
که رزیلینسی ریشه در باور عمومی به احقاق حق عمومی دارد. رزیلینسی در یک جامعه ارتباط وثیق با میزان فربهی حوزه عمومی و
حق عمومی و سیاست گذاري بر مبناي خیر عمومی دارد و در یک کلام شکل و شمایل جامعه رزیلینس یا جامعه آگاه عدالت محور
منعطف یا سازگار با مبانی توسعه بشري از ترکیب دو مؤلفه پاسخ گویی (Responce) و بازتوانی (Recovery) هویدا می شود.
یک جامعه رزیلینس ایرانی - اسلامی طبیعی است که با یک جامعه رزیلینس مسیحی یا اتیست در بسیاري از محورها متفاوت خواهد
بود و رزیلینس به معنی تطبیق فرهنگی یا حتی اجتماعی و سیاسی نیست اما در همه اینها سه مشخصه پاسخ گویی و بازتوانی و
اولویت خیر عمومی باید موجود باشد که در غیر این صورت جامعه رزیلینس محسوب نمی شوند. رزیستنسی و رزیلینسی نه مخالف
هم که مکمل هم هستند و با هم سکوریتی یا امنیت اجتماعی را می سازند. در اوایل همه گیري کرونا این جانب در جهت ایجاد توجه
و عنایت سیاست گذاران نظام سلامت کشور، نمودار وضعیت امنیت سلامت ایران با اسکور 37.7 با جایگاه 97 از 195 کشور را مبتنی
بر GHS INDEX در نوشتار کوتاهی منتشر کردم تا هشدارباش سیاست گذاران در ایجاد کمربند ایمنی مناسب قبل از رسیدن همه
گیري به کشور باشد؛ اما متأسفانه التفاتی نشد و تمهیدي اندیشیده نشد تا شرایط به این وضع ناگوار درآمد. در ایران سیاست گذاران
ارتباط منطقی بین سیاست متخذه خودشان و نتیجه محیطی آن را نمی بینند و ارتباط سیاست- پیامد - عواقب (POC) را به
رسمیت نمی شناسند و فکر می کنند آنها هر سیاست ناقصی هم که اتخاذ بکنند نتایج دلخواه خود را خواهند گرفت و اگر آن نتایج



نیز حاصل نیاید، نشانه خلأ یا نقص سیاستی آنها نیست، بلکه دیگران خوب عمل نمی کنند یا چوب لاي چرخ آنها می گذارند و این
نشانه ناقص ترین درك از مقوله چرخه سیاست است. در نهایت اگر ما در ایران دنبال توسعه فراگیر و پایدار باشیم، باید مقاومت را در
شکل هوشمند، منعطف و دانش مدار و مبتنی بر شواهد واقعی آن در جهت افزایش رزیلینسی و مدیریت تاب آورانه ببینیم و عمیقا
باور کنیم که پیامدها نتیجه سیاست هاي دیروز و امروز و آینده ما هستند. در شرایط فعلی و به طور خلاصه کشورها را در ارتباط با
تعادل بین رزیلینسی و رزیستنسی می توان مطابق شکل زیر به چهار گروه مختلف تقسیم کرد و جایگاه هر کشور را مبتنی بر

 
سیاست هاي آن و شرایط زیست بوم آن مشخص کرد. 

 
1) کشورهایی که هر دو متغیر در آنها بالاست. 

 
2) کشورهایی که هردو این متغیرها پایین است. 

 
3) کشورهایی که رزیلینسی بالا و رزیستنسی پایین دارند. 

4) کشورهایی که رزیلینسی پایین و رزیستنس بالا دارند.



اقداماتی که باید براي سرزندگی بافت تاریخی شیراز صورت گیرند

منبع: صبج زاگرسشماره خبر:  279  |  تاریخ: 1399/08/03

این خبر پیرامون اقداماتی که باید براي سرزندگی بافت تاریخی شیراز صورت گیرند، براي شما نگارش شده است.

 
 

به گزارش پایگاه تحلیل و اطلاع رسانی صبح زاگرس بافت تاریخی شیراز، قلب و هسته اولیه شکل گیري این شهر است که طی قرون

 
و سالها تکامل یافته و زندگی و فرهنگ، از آن به دیگر کوچه ها و محله ها جاري شده است. 

بسیاري از خانه هاي این منطقه 360 هکتاري نمایان گر هنر دوره هاي مختلف است؛ از زندیه گرفته تا قاجار، دروازه هاي گوناگون،
چندین محور فرهنگی و حدود 400 اثر باارزش میراثی شیوه زندگی، روابط اجتماعی، آداب و رسوم، باورها، تاریخ و هنر این شهر را

 
نمایان می کنند و هویتی دیگرگونه به شیراز بخشیده اند. 

از دستکم چهار سال پیش که نوید واگذاري خانه هاي بافت تاریخی به بخش خصوصی براي مرمت و بهره برداري در حوزه فرهنگی و

 
گردشگري رنگ و بویی دیگرگونه به خود گرفت، موضوع احیاي این خانه ها نیز جدي تر مطرح شد. 

واگذاري خانه هاي میراثی به بخش خصوصی امیدها را براي احیاي بافت تاریخی شیراز و دور کردن آن از گزند آسیب هاي اجتماعی
از رهگذر فعالیت هاي فرهنگی زنده کرد؛ افزون بر این، با انتقال این خانه ها، هزینه مرمتشان نیز از دوش دولت برداشته می شود،

 
بخش گردشگري رونق می گیرد و به صنایع دستی، جانی دیگرگونه دمیده خواهد شد. 

اما، با نادیده گرفتن این مهم، بر اثر گذر زمان، رنگ و لعاب خانه هاي تاریخی کمتر می شود، تمایل مردم براي حضور در بافت کاهش
می یابد و آنچه حاصل احیاي بافت است، از امنیت گرفته تا فرهنگ سازي و حتی تغییر ساکنان محلات تاریخی، به نقطه بی

 
سرانجامی باز می گردد. 



 
 

برخی خانه ها در این میانه، اما اهمیتی صدچندان دارند، آنها سرپاترین نمونه خانه هاي بافت و برخوردار از ارزشهاي فراوان تاریخی و
فرهنگی بوده و نماد هویت معماري و هنري شهر بشمار می روند. تک خانه هایی همچون خانه منطقی نژاد، خانه کازرونی ها، خانه
محتشم، موزه آب وکیل و دیوانخانه امروز چشم به راه سرمایه گذارانی بوده که رونق را دوباره به آنها بازگرداند و در این آشفته بازاري

 
که بحران جانی کرونا ایجاد کرده است، جانی به صنعت خفته و آسیب دیده گردشگري بخشند. 

پژوهشگر حوزه فارس شناسی و مدرس دانشگاه پیرامون اقداماتی که باید براي سرزندگی بافت تاریخی شیراز صورت گیرند، افزود:
جمعیت کنشگر، فعال و مولد شیراز در اعصار مختلف و در دوره هاي تاریخی گوناگون در این ناحیه زیسته اند؛ از سوي دیگر بافت از
لحاظ ماهیت ارزشمند است، زیرا در خلال مواجهه با این اثر می توان به درك و فهم درست تري از تاریخ شهر رسید؛ به بیان دیگر

 
می توان آن را مانند کتابی خواند که هر خطش نکته هایی بدیع و آموزنده دربر دارد. 

مهدي پارسایی پیرامون اقداماتی که باید براي سرزندگی بافت تاریخی شیراز صورت گیرند، اظهار کرد: در این میان، خانه هاي تاریخی
واقع در بافت، همانند ژنهاي سازنده پیکر کلی فرهنگ ایرانی هستند، حیاتشان در گرو سادگی و پویایی آن هاست و به ما این امکان

 
را می دهند که ایرانی باقی بمانیم و در تعامل با سرزمین خود ملاحظات منطقی و واقع بینی هاي عقلانی و فرهنگی را لحاظ کنیم. 

رهاکردن خانه هاي تاریخی هویت بومی را خدشه دار می کند این مدرس دانشگاه افزود: رهاکردن خانه هاي تاریخی به تخریب آنها

 
خواهد انجامید و جاي خالیشان را عناصري می گیرد که فاقد هویت بومی هستند. 

او بافت هاي تاریخی را پیوند دهنده نسبت فرهنگی مردمان با سرزمینشان عنوان کرد و گفت: این مجموعه هاي درهم تنیده که در
گذر سالیان بوجود آمده، حاصل صبر و طمأنینه است و سرشار از آزمون و خطا که درنهایت به این منتج شده که اثر پایداري ساخته

 
شود که می تواند براي سالها پاسخگوي نیازهاي واقعی مردمان این سرزمین باشد. 

پارسایی اظهار کرد: وقتی بافت تاریخی تخریب شود، به زمین خالی بدل خواهد شد که برآمده از محیط واقعی نیست و نسبتی بین ما

 
و اثر و محیط پدید نمی آورد؛ از همین رو بعد از چند سال مجددا تخریب می شوند چون مردم حس تعلق ویژه اي به آنها ندارند. 

گستردگی بافت تاریخی شیراز، نقطه قوت و ضعف توامان مسئول واحد پژوهش حوزه هنري استان فارس معناي بافت را در پیوستگی
آن نهفته دانست و درباره ظرفیت شیراز در این زمینه گفت: شیراز از منظر برخورداري از آثار تاریخی در کشور رکورددار است و بافت

 
تاریخی معظم و مفصلی دارد؛ اما این وسعت هم نقطه قوت است و هم مشکل ساز شده است. 



او اظهار کرد: بافت تاریخی شیراز باید به منزله پیکره اي واحد و یکپارچه شناخته شود؛ از همین رو مرمت و احیاي آن ضروري است؛

 
با وجود این، چنین مساله اي در شیراز به خوبی فهم نشده یا دیر رخ داده است. 

پارسایی با بیان اینکه تعلل در احیاي درست بافت تاریخی منجر به تخریب بخش جدیدي از آن خواهد شد، عنوان داشت: از بین رفتن
عناصر بافت تاریخی که روند آن هم اکنون نیز آغاز شده است، بدلیل کمبود نیروي متخصص در حوزه مرمت است که در شیراز با

 
توجه به ظرفیت هاي فراوان میراثی باید بیش از اینها باشد. 

شیراز از ساماندهی بافت تاریخی عقب مانده است این مدرس دانشگاه ادامه داد: از سوي دیگر موضوع مرمت بافت شهري براي دستگاه
هاي اجرایی به درستی تبیین نشده و مجموعه مدیریت شهري درمقایسه با شهرهاي تاریخی دیگر همچون یزد و اصفهان در

 
ساماندهی به بافت تاریخی چند قدم عقب ترند. 

او با اشاره به اینکه باید براي ساماندهی و احیاي بافت تاریخی رویکردي تازه تر در نظر گرفته شود، گفت: طی سالهاي اخیر میراث

 
فرهنگی و شهرداري گام هایی در این زمینه برداشته اند که باید با پشتوانه علمی و جدیت بیشتر پیگیري شود. 

پارسایی با بیان اینکه در سراسر جهان نمونه هایی پیشرو در احیاي بافت هاي تاریخی وجود دارد، بیان داشت: در مجموع، در حوزه
عمل در مقیاس ملی خوب عمل کرده ایم و شهرهایی همچون یزد، کاشان و بخشی از بافت تاریخی اصفهان درها را به روي مرمتگران

 
جهانی و ملی گشوده و با حضور گروه هاي متخصص از نقاط مختلف، به پیشرفت هاي خوبی دست یافته اند. 

 
 

پژوهشگر حوزه فارس شناسی با اشاره به اینکه در حوزه شناخت ضرورت هاي محیطی و ارزش هاي یک اثر به خوبی اقدامی صورت
نداده ایم، عنوان داشت: مواجهه ما با آثار تاریخی در حوزه مرمت بیشتر به صورت برخورد شکلی است و درواقع درگیر فرم هستیم و
به لایه هاي علمی و معنایی نمی پردازیم؛ بنابراین در قدم اول باید به شناخت برسیم و ایده هایی براي مرمت، احیا، تغییر کاربري،
دادن نقش نو به یک اثر تاریخی در سپهر فرهنگی جدید منطقه تعریف کنیم که باعث سرزندگی بافت، منطقه و حوزه نفوذ پیرامون

 
آن باشد. 

مهرداد ایروانیان نیز که از معماران و طراحان بنام شیراز است و در بافت تاریخی شیراز اقداماتی شایان توجه انجام داده، با بیان اینکه
از هر مجموعه زیستی با قدمت و پیشینه فرهنگی چندصد ساله و برآمده از ساختاري فرهنگی، در هر نقطه جهان باعنوان اثري

 
ارزشمند یاد می شود، بر اهمیت سابقه و پیوستگی بافت تاریخی تاکید کرد. 



او عنوان کرد: این دو شاخصه در چند دهه اخیر دچار گسستگی شده است؛ درحالیکه پیوستگی صدها ساله فرهنگی و زیستی، خانه

 
ها و مراکز مختلف عمومی را در بافت تاریخی بوجود آورده که فضاهایی بینابینی را ایجاده کرده است. 

جمعیت مهاجر توازن بافت تاریخی شیراز را بر هم زده است این معمار اظهار داشت: در چند دهه اخیر، بافت تاریخی که پیش از این

 
مأمنی براي افراد بود، از بین رفته و متروك شده و توازنش با ورود جمعیت مهاجر بر هم خورده است. 

ایروانیان با تاکید بر ضرورت آسیب شناسی چرایی بر هم خوردن توازن بافت تاریخی، عنوان کرد: باید دید این پیکره که صدها سال

 
زنده بود چگونه به مرحله بحران رسیده است. 

او تصریح کرد: براي زنده کردن بافت، تنها نمی توان به یک وجه آن رسیدگی کرد؛ بلکه شیوه ها و وجوه مختلفی را باید به صورت

 
همزمان پیگیري و اعمال کرد تا بتوان جانی دوباره به آن بخشید. 

سرزندگی بافت در گرو احیاي خانه هاي تاریخی برنده جایزه معماري ماریل ایتالیا، احیاي خانه هاي تاریخی واقع در بافت تاریخی را
بخشی از اقداماتی برشمرد که باید براي سرزندگی بافت تاریخی صورت گیرد و افزود: البته این، تنها بخشی از فرایند احیاست، گاه
ساختن و احیا چندان خاصیتی ندارد همانگونه که هیچگاه کالبد تخت جمشید را درست نمی کنیم، چرا که این، خرابه ها هستند که

 
به مجموعه روح می دهند، ارزش بسیاري دارند و میل فراوانی براي بازدیدکنندگان و علاقه مندان ایجاد می کنند. 

ایروانیان در ادامه به این نکته اشاره کرد که بافت تاریخی بر خلاف آثاري همچون تخت جمشید، ساکنانی دائم و یا موقت دارد؛ براین
اساس یا باید آن را همچون یک بناي تاریخی درنظر گرفت که درهاي آن ساعاتی بر روي بازدیدکنندگان گشوده می شود و یا
محیطی که ساکنانی همیشگی دارد که در این صورت نمی توان روش بازدید را به شیوه بناهاي فاخر تعریف کرد، چرا که مجموعه

 
بافت از این منظر، دیگر نمایشگاهی دائمی نیست، بلکه به عناصر زندگی روزمره نیز نیازمند است. 

حضور دائمی جمعیت فعال در بافت، روشی براي زنده نگاه داشتن آن او با اشاره روش هاي مختلف حفظ بافت هاي تاریخی در سراسر
جهان، گفت: در یک شیوه می توان تعدادي از افراد را به بافت تزریق کرد، افرادي که تظاهر به زندگی می کنند و بعد از اتمام ساعات
بازدید از آنجا خارج می شوند؛ این روش در بسیاري از بافت هاي قدیم جهان به کار گرفته می شود؛ به بیان دیگر، کارمندان این بافت
تاریخی، به ظاهر سبکی از زندگی را نمایش می دهند و سر ساعت خاصی بافت را ترك می کنند؛ درست مانند دهکده تائوس در
نیومکزیکو آمریکا که دهکده اي سرخپوستی است اما چندان ساکنانی ندارد، با این حال افرادي که در این مجموعه حضور دارند، در

 
شمایل سرخپوست هایی هستند که شیوه زندگی بومیان را نشان می دهند. 

 



ایروانیان افزود: نمونه اي نزدیک به این شیوه را می توان در ابیانه دید، گرچه این روستا مسکونی است، بعضی خانه ها براي تداعی
زندگی در محیط ترتیب داده شده است؛ بنابراین یا باید جمعیتی را براي بافت تاریخی تعریف کنیم که روزانه در آن رفت وآمد کنند،

 
مانند ساختن دانشکده معماري در بافت تاریخی یا باید بتوان جمعیتی را وارد بافت کرد. 

این معمار و طراح شیرازي، عنوان داشت: بخش دیگري از سرزندگی بافت تاریخی را می توان با تبدیل بعضی خانه ها به رستوران یا
هتل یا گالري تامین کرد؛ بدین ترتیب همواره عده اي براي بهره بردن از این مجموعه ها وارد بافت می شوند و حتی ممکن است

 
برخی راغب شوند در آن ساکن شوند. 

او در عین حال به این موضوع نیز اشاره کرد که تبدیل بافت فقط به هتل یا رستوران یا مرکز فرهنگی کافی نیست، بلکه ترکیبی از

 
چند عملکرد آنجا را زنده خواهد کرد. 

بافت تاریخی با حضور مردم از ناهنجاري ها پاکسازي می شود ایروانیان با اشاره به برخی نظرها درباره پاکسازي بافت از عناصر
نامطلوب و سپس دعوت از مردم گفت: عده اي می گویند ابتدا معتادان را جمع آوري کنیم، نازیبایی هاي محیط را از میان برداریم،
همه چیز را تمیز کنیم و بعد از مردم براي حضور در بافت دعوت کنیم؛ درحالیکه چنین نیست، بلکه اتفاقاتی که در راستاي احیاي

 
بافت تاریخی رخ می دهد، همه با هم باعث می شود محیط به خودي خود پاکسازي شود. 

این معمار در ادامه به اهمیت عملکردها در حوزه احیاي بافت تاریخی اشاره کرد و اظهار داشت: پدیدآوردن زمینه مناسب براي ارائه
تسهیلات اجتماعی از رهگذر تصویب قوانین لازم در این خصوص بسیار ضروري است؛ براي مثال شهرداري یا میراث فرهنگی باید
اهتمام ویژه اي براي فروش صنایع دستی در محدوده بافت تاریخی به خرج دهند، در کشوري همچون مراکش، صنایع دستی را فقط
می توان در بافت تاریخی به فروش رساند، اگر چنین چیزي درباره بافت تاریخی شیراز اعمال شود، تمام فعالان این حوزه در محدوده

 
بافت حاضر می شوند و این سبب انگیزه و حرکتی اقتصادي در مجموعه خواهد شد. 

او فعالیت شوراي شهر و اتحادیه ها و اصناف را در زمینه یادشده مهم ارزیابی کرد و گفت: ایجاد قوانین جدید با هدف جاري کردن

 
روح زندگی در شریان خفته بافت تاریخی در نهایت به تحول این محدوده خواهد انجامید. 

این طراح و معمار شیرازي از قوانین دست وپاگیر و سختگیرانه حوزه میراثی که مانع پیشرفت و احیاي بافت تاریخی می شود انتقاد
کرد و گفت: ایجاد فضاهاي منطبق با بافت که براي این مجموعه درهم تنیده تاریخی افزون بر ایجاد منظر مناسب، اشتغال زایی و

 
ورود افراد را در پی دارد نباید با سخت گیري هاي غیر کارشناسی محدود شود. 

ایروانیان بیان کرد: بافت تاریخی شیراز بسیار مورد توجه گردشگران خارجی است و تمام بناهاي منطبق با ساختار بافت، براي

 
گردشگر جاذبه ایجاد می کند. 

او با بیان اینکه مشخص نیست برخی موانع چه منشائی دارد، ادامه داد: به هر روي باید براي بهره وري مناسب بافت تاریخی، به
عناوین مختلف چندین شیوه گوناگون را به صورت همزمان به کار گرفت و در این حوزه نیز نه تنها سازمان هاي متولی همچون

 
شهرداري یا میراث فرهنگی که تمامی نهادها باید همکاري کنند و قوانین بازدارنده نیز تعدیل شود. 



 
 

وي نقطه به نقطه ایران را برخوردار از دستاوردهاي فرهنگی سرشاري دانست که باید مدیریت شود و گفت: طی دهه ها میراث
فرهنگی در قالب سازمان به فعالیت می پرداخت و عملا نگهدارنده بناها بود، اما امروز در قامت وزارت خانه از بودجه برخوردار است و
باید در حوزه تخصص نیز دقت نظري صورت گیرد تا برآیند تخصص و بودجه، جرات و جسارت ایجاد تغییرات را در بافت هاي تاریخی

 
فراهم سازد. 

ایروانیان سرزندگی بافت تاریخی شیراز را در گرو دعوت مردم و گردشگران به آن دانست و گفت: رویدادها بافت تاریخی را زنده نگاه
خواهند داشت؛ بنابراین چنانچه بتوانیم رویدادهایی دائمی را در این مجموعه ها تدارك ببینیم به خودي خود می توان ارزش آنها را

 
متبلور ساخت. 

با تمام این تفاسیر، احیاي بافت تاریخی شیراز را می توان در گرو توجه بیش از پیش مسئولان امر و نیز حضور مردم در این مجموعه

 
باارزش میراثی دانست و از همین رو اهمیت دارد که احیاي خانه هاي تاریخی هر چه سریع تر در دستور کار قرار گیرد. 

28 خانه تاریخی شیراز بزودي واگذار می شود در همین راستا مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگري فارس واگذاري

 
خانه هاي تاریخی را به بخش خصوصی اولویت همیشگی این مجموعه خواند و نوید واگذاري 28 خانه را در آینده اي نزدیک داد. 

مصیب امیري عنوان کرد که این خانه ها براساس ماده 27 که به واگذاري پروژه هاي ناتمام به بخش خصوصی دلالت دارد، واگذار

 
خواهد شد و در مراحل پایانی است. 

 
او ابراز داشت: خانه هاي تاریخی از این منظر که نیاز به مرمت دارند، در اولویت واگذاري هستند. 

وي از ناموفق بودن همکاري با شهرداري طی سه سال اخیر سخن گفت و ابراز داشت: حدود سه سال قبل براساس تفاهم نامه اي که
با شهرداري شیراز امضا کردیم، همه خانه ها به این نهاد واگذار شد؛ اما در ادامه این همکاري به دلایل مختلفی ادامه نیافت و خانه ها

 
را بازگرداندند. 

به گفته امیري در طی نیمه دوم سال 97 و 98 هم چندین بار فراخوان هایی اعلام شده و یکی دو بار هم سرمایه گذارهایی یافت

 
شدند، اما درنهایت موضوع واگذاري خانه هاي تاریخی فرجامی نیافت. 

مدیرکل میراث فرهنگی فارس با تاکید بر اینکه در طرح واگذاري کمیته اي تخصصی کاربري خانه ها را مشخص می کند، اظهار کرد:



28 خانه اي که هم اکنون در مرحله عقد قرارداد با سرمایه گذار است، سه کاربري اصلی دارد؛ مرکز اقامتی و هتل و سفره خانه سنتی،
کارگاه تولید و فروشگاه صنایع دستی و بخشی هم باعنوان مرکز فرهنگی واگذار خواهد شد؛ افزون بر این، براي برخی خانه ها صرفا

 
کاربري موزه، گالري و ارائه صنایع دستی انتخاب شده است و بسته به اینکه سرمایه گذار چه هدفی دارد، واگذار می شود. 

انتهاي پیام/ایرنا



افتتاح 11هزار و 600 واحد مسکن ملی در 8
استان

افتتاح 11هزار و 600 واحد مسکن ملی در 8 استان

منبع: اقتصاد تهرانشماره خبر:  280  |  تاریخ: 1399/08/03

اقتصادتهران: معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي گفت: امروز 11 هزار و 600 واحد پروژه هاي طرح اقدام ملی مسکن
در 8 استان به بهره برداري می رسد. به گزارش مهر، محمود محمودزاده در مراسم آغاز بهره برداري و شروع عملیات اجرایی

طرح هاي اقدام ملی مسکن و همچنین افتتاح واحدهاي مسکن مهر گفت: امروز 11 هزار و ...

اقتصادتهران: معاون مسکن و ساختمان راه و شهرسازي گفت: امروز 11

 
هزار و 600 واحد پروژه هاي طرح اقدام ملی مسکن در 8 استان به بهره برداري می رسد. 

به گزارش مهر، محمود محمودزاده در مراسم آغاز بهره برداري و شروع عملیات اجرایی طرح هاي اقدام ملی مسکن و همچنین افتتاح

 
واحدهاي مسکن مهر گفت: امروز 11 هزار و 600 واحد پروژه هاي طرح اقدام ملی مسکن در 8 استان به بهره برداري می رسد. 

وي افزود: 33 هزار نفر اشتغال اجراي این پروژه ها بوده و 5,500 میلیارد تومان براي آن سرمایه گذاري شده که سهم دولت 1,400

 
میلیارد تومان و مابقی آورده هاي مردم بوده است. 

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازي افزود: ساخت اکثر این پروژه ها از انتهاي سال 97 و ابتداي سال 98 آغاز شده بود
که در قالب واگذاري زمین به تعاونی هاي مسکن عملیاتی شد.



پرداخت بیش از 7 هزار فقره تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از

ویروس کرونا

منبع: پیک اقتصاديشماره خبر:  281  |  تاریخ: 1399/08/03

مدیر امور اعتبارات بانک شهر با بیان اینکه متاسفانه خسارات ناشی از شیوع ویروس "کرونا" در بخش هاي مختلف طی سال
جاري بسیار زیاد بوده است، گفت: خوشبختانه این بانک توانسته با ارائه تسهیلات مناسب در راستاي حمایت و پشتیبانی از

کسب و کارهاي آسیب دیده از این ویروس منحوس، مشکلات بسیاري از واحدهاي بزرگ و ...

مجید کاظمی با تاکید بر اینکه از ابتداي سال جاري بیش
از 260 شعبه بانک شهر در سراسر کشور آماده ارائه
تسهیلات به کسب و کارهاي آسیب دیده از ویروس کرونا
بوده اند، افزود: به منظور حفظ اشتغال و تامین هزینه هاي
عملیاتی واحدهاي تولیدي کشور، پرداخت تسهیلات
حمایتی تا پایان امسال در دستور کار جدي شعب بانک

 
شهر قرار دارد. 

کاظمی در همین راستا ادامه داد: تاکنون بیش از 7 هزار
فقره تسهیلات با هدف رفع مشکلات بوجود آمده ناشی از شیوع این ویروس منحوس به افراد حقیقی و حقوقی واجد شرایط ، از سوي

 
شعب بانک شهر پرداخت شده است. 

وي با بیان اینکه استان هاي "تهران" ،" البرز"، "قزوین" ، "خراسان رضوي" و "آذربایجان شرقی" در صدر تسهیلات گیرندگان از
بانک شهر بوده اند، تصریح کرد: میزان تسهیلات اعطایی به هر یک از اشخاص نیز بر اساس ظرفیت اعتباري مشتري و نوع واحد و

 
میزان اشتغال در شهرهاي مختلف و سایر ارکان اعتباري ؛ متفاوت بوده است. 

مدیر امور اعتبارات بانک شهر با تاکید بر اینکه اجازه نخواهیم داد خللی در فعالیت واحدهاي تولیدي در شرایط حساس فعلی به خاطر
کمبود سرمایه درگردش ایجاد شود، ادامه داد: تا پایان سال نیز برنامه هاي مدونی را براي حمایت از فعالان اقتصادي و افزایش تولید و

 
اشتغال در دستور کار قرار داده ایم. 

 
 -
-



ثبت نام 1100 متقاضی در طرح ملی مشاغل خانگی استان مرکزي

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  282  |  تاریخ: 1399/08/03

رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي اظهار کرد: ظرفیت اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی استان مرکزي 2هزار نفر است که
تاکنون 1100 متقاضی در این طرح ثبت نام کردند.

رئیس جهاد دانشگاهی استان مرکزي اظهار کرد: ظرفیت اجراي طرح توسعه مشاغل خانگی استان مرکزي 2هزار نفر است که

 
تاکنون 1100 متقاضی در این طرح ثبت نام کردند. 

به گزارش ایکنا از استان مرکزي، به همت جهاد دانشگاهی استان
مرکزي دبیرخانه طرح ملی توسعه مشاغل خانگی با حضور حجت
الاسلام سبزي، منتخب مردم ساوه و زرندیه در مجلس، مسعود
شهرجردي رئیس جهاد دانشگاهی، محمدتقی آبایی مدیرکل
تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان روز پنجشنبه، اول آبان ماه در

 
شهرستان ساوه راه اندازي شد. 

شهرجردي در حاشیه این مراسم با اشاره به اینکه طرح توسعه
مشاغل خانگی در سراسر کشور در حال انجام است و ظرفیتی که
براي اجراي آن در استان مرکزي در نظر گرفته شده بالغ بر 2

هزار نفر است که تا به امروز حدود 1100 نفر در این طرح ثبت نام کرده اند، ابراز امیدواري کرد با راه اندازي دبیرخانه هاي منطقه اي

 
این ظرفیت کامل شود. 

وي ضرورت طرح را حمایت از اشتغال متقاضیان دانست و بیان کرد: شناسایی و غربالگري متقاضیان و اتصال آنان به بازار یکی از
وظایف دبیرخانه است. مشاوران این طرح در جهاد دانشگاهی و اداره کل تعاون جهت شناسایی توانمندي ها و غربالگري در کنار

 
متقاضیان هستند. 

فاطمه غنی پور، مدیر سازمان تجاري سازي و اشتغال دانش آموختگان جهاددانشگاهی استان مرکزي نیز در این مراسم گفت: در
راستاي اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی مزیت هاي نقاط مختلف استان در این عرصه شناسایی شده است. در واقع مزیت هاي

 
منحصربفرد هر منطقه در شهرستان ها شناسایی و برنامه هایی براي آنان تعریغ شده است. 

وي با اشاره به برگزاري جلسات با فرمانداران و ائمه جمعه استان، تصریح کرد: قرار بر این است براي متقاضیان جلسات مشاوره اي،
آموزش هاي عمومی و تخصصی برگزار و در نهایت اتصال به بازار براي متقاضیان رقم خورد. با توجه به شیوع کرونا راه اندازي فروشگاه
هاي اینترنتی در دستور کار قرار گرفت و خدمات این فروشگاه ها به گونه اي طراحی شده که محصول از درب منزل تولید کننده به

 
درب منزل مصرف کننده تحویل داده می شود. 

غنی پور افزود: متقاضیانی از جامعه هنرمندان، NGOها، جمعیت حمایت از زندانیان و دانشگاه هاي استان و نفراتی که توسط اداره



کل تعاون معرفی شده اند در قالب این طرح در حوزه مشاغل خانگی ورود کرده اند. همچنین هدف از اجراي طرح مذکور بازاریابی،
بازارسازي، مدیریت محصول و ایجاد ارزش افزوده است. فناوري هاي مرتبط با مشاغل خانگی نیز در قالب این طرح مد نظر مجموعه

 
جهاد دانشگاهی است که توسط نخبگان و مخترعان شناسایی و در خدمت تولید ملی باشند. 

وي از راه اندازي خوشه ها و شبکه سازي در قالب این طرح خبر داد و گفت: تلاش می کنیم در قالب این شبکه سازي ها فرایند تولید
محصول از مرحله تأمین مواد اولیه تا فروش براي تولیدکننده تسهیل شود. راه اندازي 4 فروشگاه اینترنتی ملی و یک فروشگاه

 
اینترنتی بین المللی در قالب این طرح انجام می شود. 

غنی پور ادامه داد: تولیدات به 20 زبان ترجمه می شود و آثار افرادي که در این فروشگاه ها ارائه محصول دارند از طریق این فروشگاه
ها در داخل و خارج کشور به فروش می رسد و از این طریق دلال ها از این بازار حذف می شوند. همچنین درگاه هاي اینترنتی براي
تمامی اعضا تعریف شده و تمامی پرداخت ها به حساب شخص واریز می شود و فرایند ارسال و دریافت محصول در فروش به صورت

 
اینترنتی تعریف شده است. 

انتهاي پیام



ضرورت توجه به معلولان در طرح ملی توسعه مشاغل خانگی

منبع: خبرگزاري قرآنشماره خبر:  283  |  تاریخ: 1399/08/03

نماینده ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی گفت: معلولان در ساوه و زرندیه و دیگر نقاط استان که نیازمند شغلی
متناسب با محدودیت جسمانی شان هستند نباید فراموش شوند. جهاد دانشگاهی در قالب این طرح می تواند براي اشتغال

خانگی این افراد گام هاي خوبی بردارد.

نماینده ساوه و زرندیه در مجلس شوراي اسلامی گفت: معلولان در ساوه و زرندیه و دیگر نقاط استان که نیازمند شغلی متناسب
با محدودیت جسمانی شان هستند نباید فراموش شوند. جهاد دانشگاهی در قالب این طرح می تواند براي اشتغال خانگی این افراد گام

 
هاي خوبی بردارد. 

حجت الاسلام محمد سبزي، منتخب مردم ساوه و زرندیه در
خانه ملت در حاشیه مراسم افتتاحیه دبیرخانه طرح ملی توسعه
مشاغل خانگی ساوه در گفت و گو با ایکنا از استان مرکزي،
اجراي طرح ملی توسعه مشاغل خانگی به همت جهاد دانشگاهی
کشور و به تبع آن استان مرکزي را طرحی مطلوب براي توسعه
اشتغال بیان کرد و گفت: جهاد دانشگاهی می تواند نقش مؤثري

 
در توسعه اشتغال خانگی داشته باشد. 

وي تصریح کرد: بنا به اظهارات مسئولان جهاد دانشگاهی متناسب با افزایش تعداد متقاضی در ساوه و زرندیه امکان افزایش سهمیه
دراین مناطق وجود دارد، اما گویا استقبال از این طرح در زرندیه کمتر است در حالی که این طرح فرصت بسیار خوبی براي اشتغال

 
محسوب می شود که باید مورد بهره برداري قرار گیرد. 

سبزي ضرورت هم افزایی و هم پوشانی بین مسئولان و سازمان ها در رابطه با اجراي این طرح را مهم ارزیابی کرد و این امر را دلیل
محکمی براي رفع مشکلات دانست و اضافه کرد: نمایندگان می توانند تمهیدات لازم را در حوزه تسهیلات مورد نیاز این طرح را مورد

 
توجه قرار دهند و اگر نیاز باشد تعاون روستایی، کمیته امداد و دیگر نهادها به تدریج می توانند در اجراي این طرح کمک رسان باشد. 

این مقام مسئول تأکید کرد: معلولان در ساوه و زرندیه و دیگر نقاط استان که نیازمند شغلی متناسب با محدودیت جسمانی شان

 
هستند نباید فراموش شوند. جهاد دانشگاهی در قالب این طرح می تواند براي اشتغال خانگی این افراد گام هاي خوبی بردارد. 

محمدتقی آبایی، مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان مرکزي هم در این مراسم بیان کرد: طرح ملی توسعه مشاغل خانگی در
قالب تفاهم نامه مشترك بین معاونت اشتغال و کارآفرینی وزارت تعاون، جهاد دانشگاهی کشور و صندوق کارآفرینی امید اجرایی می

 
شود. 



وي گفت: اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی ناظر بر اجراي طرح در استان و جهاد دانشگاهی مجري آن است. این نهاد همواره در

 
حوزه هاي مختلف خوش درخشیده و از شروع انقلاب در هر حوزه اي که ورود پیدا کرده توانسته موفق عمل کند. 

آبایی اظهار کرد: وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه هاي مختلف از جمله اشتغال با جهاد دانشگاهی همکاري هایی را انجام

 
داده است و طرح توانمندسازي زنان سرپرست خانوار و طرح ملی توسعه مشاغل خانگی از جمله این همکاري هاست. 

یادآور می شود؛ دبیرخانه هاي طرح توسعه مشاغل خانگی در شهرستان هاي اراك، کمیجان، شازند، خنداب، تفرش، آشتیان و فراهان

 
با محوریت اراك، محلات، خمین، دلیجان با محوریت نیم ور محلات نیز راه اندازي می شود. 

انتهاي پیام



چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟

منبع: فصل اقتصادشماره خبر:  284  |  تاریخ: 1399/08/03

فصل اقتصاد - محققان کشور در یک پژوهش که نتایج ارزشمندي را به همراه داشته است، به بررسی شاخص هاي توسعه
انسانی در نقاط مختلف کشور پرداخته اند و بار دیگر بر تبعیض هاي موجود بین استان ها بالأخص بین تهران با دیگر مناطق

صحه گذارده اند.

فصل اقتصاد - محققان کشور در یک پژوهش که نتایج
ارزشمندي را به همراه داشته است، به بررسی شاخص هاي
توسعه انسانی در نقاط مختلف کشور پرداخته اند و بار
دیگر بر تبعیض هاي موجود بین استان ها بالأخص بین

 
تهران با دیگر مناطق صحه گذارده اند. 

سازمان ملل متحد در گزارش هاي مربوط به توسعه
کشورها در دهه 1990، بهبود کیفیت زندگی انسان ها را هدف اساسی توسعه معرفی کرده و انسان را هم عامل توسعه و هم هدف
نهایی آن ذکر کرده است. توسعه انسانی از دیدگاه فلسفی به مفهوم توجه و احترام به فردیت انسان است. دستیابی به زندگی بهتر،
ازیک طرف نیازمند مصرف بیشتر کالاها و خدمات و از طرف دیگر ثمره رشد استعدادها و ظرفیت هاي انسانی است. لذا گسترش

 
ظرفیت هاي ذهنی از طریق آموزش در کنار درآمد، از عناصر اصلی توسعه انسانی به شمار می رود. 

بنا بر نظر متخصصان، توسعه انسانی، شالوده اصلی خود را از رویکردي تحت عنوان «قابلیت هاي سن» گرفته است که عبارت از
توانایی یک فرد براي داشتن انتخاب هاي مختلف براي دستیابی به سطح رفاه متناظر است. بر اساس این رویکرد، رشد اقتصادي می
تواند یکی از ابزارهاي دستیابی به زندگی بهتر باشد؛ ولی نمی تواند لزوماً به عنوان هدف در نظر گرفته شود. تفاوت رشد اقتصادي و
توسعه انسانی به این صورت است که رشد اقتصادي منحصراً بر گسترش یک انتخاب؛ یعنی درآمد است، درحالی که توسعه انسانی

 
شامل گسترش تمام انتخاب هاي انسانی مانند اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی است. 

با توجه به اهمیت روزافزون این مفهوم در جهان و لزوم توجه بیشتر به این حوزه در کشور ما، گروهی از محققان دانشگاه شهید
چمران اهواز، اقدام به انجام پژوهشی در این خصوص کرده اند که در آن، نسبت به برآورد شاخص توسعه انسانی استان هاي ایران و

 
بررسی تأثیر آن بر رشد اقتصادي اقدام شده است. 

در این تحقیق، ابتدا شاخص توسعه انسانی (بدون نفت) براي استان هاي ایران در سال هاي 1385، 1390 و 1395 با تکیه بر روش

 
جدید سازمان ملل محاسبه شده و سپس تأثیر این شاخص بر رشد اقتصادي با استفاده از داده هاي استانی بررسی شده است. 

طبق نتایج حاصله از این بررسی ها که بسیار قابل تأمل است، بیشترین شاخص توسعه انسانی استان ها در هر سه سال مورد بررسی،
براي استان تهران و کمترین آن براي استان سیستان و بلوچستان بوده است. بعد از سیستان و بلوچستان نیز استان هاي کردستان،

 
خراسان شمالی، کهگیلویه و بویراحمد و لرستان پایین ترین شاخص توسعه انسانی را در بین استان هاي کشور داشته اند. 

دیگر نتایج این تحقیق نشان می دهند که متوسط توسعه انسانی استان ها در کشور ما در فاصله 1385 الی 1390 رشدي معادل 3

 
درصد داشته است، ولی این رشد در فاصله سال هاي 1390 الی 1395 به نیم درصد کاهش یافته است! 

در خصوص این نتایج، سید مرتضی افقه، پژوهشگر دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز و همکارانش اظهار داشته اند: «بررسی



اجزاء شاخص توسعه انسانی نشان می دهد مهم ترین عامل کندي بهبود این شاخص، رشد منفی درآمد سرانه استان ها در فاصله

 
1385 الی 1395 است. در این فاصله درآمد سرانه استان ها به طور متوسط حدود 20 درصد کاهش یافته است». 

به گفته آن ها، «اما با دقت در یافته ها ملاحظه می شود که شاخص آموزش استان ها، نقطه قوت شاخص توسعه انسانی استان ها
است که نشان می دهد تحولات خوبی در سال هاي اخیر رخ داده است و وضعیت آموزش وپرورش در کشور از دوره 1385 تا 1395

 
همواره رو به بهبود بوده است». 

بر اساس یافته هاي این تحقیق و با توجه به این که در فاصله 1390 الی 1395 روند بهبودي توسعه انسانی نسبت به قبل از آن بسیار
اندك بوده است، افقه و همکارانش به لزوم توجه بیشتر برنامه ریزان کشور براي سرمایه گذاري در آموزش و بهداشت و سلامتی که

 
اجزاي اثرگذار شاخص توسعه اند، تأکید کرده اند. 

به اعتقاد آن ها، « همچنین براي بهبود شرایط زندگی ساکنین استان هایی که شاخص توسعه انسانی پایینی دارند و بنابراین دچار
فقر و محرومیت بیشتري هستند، این موضوع بایستی با حساسیت بیشتري پیگیري شود تا ضمن افزایش درآمد سرانه و اشتغال این
مناطق، شرایط براي کاهش فقر و محرومیت فراهم شود؛ اقداماتی که درنهایت می تواند نابرابري منطقه اي و بین استانی در کشور را

 
کاهش دهد». 

این یافته هاي ارزشمند که در قالب یک مقاله علمی پژوهشی در فصل نامه «اقتصاد مقداري» از انتشارات دانشگاه شهید چمران اهواز
به چاپ رسیده است، بار دیگر اهمیت رسیدگی بیشتر و نگاه یکسان به تمام مناطق این مرز و بوم را نشان می دهند و به خوبی یادآور

 
می شود که «ایران، فقط تهران نیست!». 

انتهاي پیام



قلعه گنج می نویسند ولی قلعه رنج زندگی می کنند

منبع: اعتدالشماره خبر:  285  |  تاریخ: 1399/08/03

مردمان ساکن این دیار که در جنوب استان کرمان واقع شده است سال هاي متمادي عمرشان را در بین فراموش شدگان
گذرانده اند و اکنون نیز که برخی توجه ها به سمت این سرزمین نشانه رفته است، همچنان فقر، محرومیت و زندگی مشقت

بار را با نام خود یدك می کشند.

میلاد شیراوند: قلعه گنج نوشته می شود اما قلعه ي رنج خوانده می شود. مردمان ساکن این دیار که در جنوب استان کرمان
واقع شده است سال هاي متمادي عمرشان را در بین فراموش شدگان گذرانده اند و اکنون نیز که برخی توجه ها به سمت این

 
سرزمین نشانه رفته است، همچنان فقر، محرومیت و زندگی مشقت بار را با نام خود یدك می کشند. 

به گزارش اعتدال، گزارش پیش رو مشاهدات خبرنگار جماران از وضعیت زندگی مردمان شهرستان قلعه گنج که به دلیل دماي بسیار

 
بالاي هوا و شرایط اقلیمی در برخی ماه هاي سال توسط مردمانش، آفریقاي ایران خوانده می شود است: 

فرهنگ شهرستان قلعه گنج متشکل از اقوام و نژادهاي گوناگونی از جمله بلوچی، بندري و کرمانی است که علی رغم تنوع مذهبی و

 
زبانی، تنازعات میان اقوام در سطح نازلی قرار دارد و در هم آمیختگی از طریق پیوندهاي خونی و ... به وفور دیده می شود. 

قلعه گنج، محصور در میان نخلستان هایی است که بسیاري از آنان به دلیل خشکسالی و توسعه ابعاد شهر در سال هاي اخیر خشکیده

 
و بی بار شده اند. 

 
قلعه گنج 

نقطه مرکزي شهر قلعه گنج با یک خیابان دوار مرکزي بنا شده است و طی سال هاي اخیر با توسعه شهر، شهرك هاي کوچکی در

 
گوشه کنار این شهر بنا شده اند به طوري که می توان ابتدا تا انتهاي قلعه گنج را در 15 دقیقه قدم زد. 

بازار بسیار کوچک قلعه گنج جز کالاهاي اساسی اولیه، تقریبا هیچ کسب و کار تکمیلی ندارد و پررونق ترین کسبه هاي آن مربوط به

 
صنف کافی شاپ داران به دلیل مصرف بالاي کافئین مردم و فروشندگان تانکر آب به خاطر کمبود آب در حومه قلعه گنج است. 

 
قلعه گنج 

مبلمان شهري این منطقه جز در خیابان اصلی که به ندرت دیده می شود، در هیچ کدام از کوچه ها و خیابان هاي حاشیه مرکز شهر

 
وجود ندارد. 

آب آشامیدنی شهر قلعه گنج داراي مضرات بسیاري است اما تنها منبع قابل اتکا مردم همین آب است چراکه کمی آن ورتر از شهر،

 
همین آب هم پیدا نمی شود. 



مرکز درمانی این شهر نیز به دلیل تعلل علوم پزشکی استان کرمان، علی رغم تجهیز توسط بنیاد مستضعفان، فاقد کادر درمانی کافی

 
است و همین موضوع باعث پدید آمدن مشکلات زیادي در بحث درمان و بهداشت ساکنان قلعه گنج شده است. 
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بیمارانی که مشکلات جدي دارند بعضا بایستی ده ها کیلومتر تا بیمارستان شهر قلعه گنج طی کنند و سپس حداقل 200 کیلومتر تا

 
مرکز درمانی در شهرهاي مجاور نیز بپیمایند تا بتوانند توسط پزشک متخصص معاینه شوند. 

نرخ کودکان معلول در شهرستان قلعه گنج بنابر گفته رییس بهزیستی قلعه گنج، دوبرابر میانگین کشوري است که یکی از عوامل آن،

 
زایمان دیررس مادران به دلیل نبود مراکز درمانی و مسافت زیاد آن ها با محل سکونت است. 

از سوي دیگر با توجه به تعداد قابل توجه کودکان آلوده به مواد مخدر، یکی از عوامل شکل گیري این مسئله، نبود مراکز درمانی است

 
چراکه برخی محلی ها براي تسکین درد کودکان، آنها را وادار به استفاده از تریاك می کنند. 

اگرچه بیمارستان جدید شهر توسط بنیاد مستضعفان در حال ساخت است اما معماي حضور کادر درمانی و متخصصین در این شهر با
توجه به دور دست بودن و بدي آب وهوا(در بعضی ماه هاي سال دماي هواي قلعه گنج به 61 درجه سانتی گراد می رسد) همچنان

 
حل نشده باقی مانده است. 

پرس و جو از مسئولین مرکز بهداشت این شهر بی نتیجه ماند و معاون رییس مرکز بهداشت قلعه گنج هرگونه مصاحبه را منوط به

 
هماهنگی با اداره کل علوم پزشکی استان کرمان بنا بر دستور اکید این اداره کرد. 

چند همسري، نرخ بالاي اقدام به خودکشی زنان، زنان بدسرپرست و خودسرپرست از جمله مشکلاتی است که زنان قلعه گنجی با آن
دست و پنجه نرم می کنند. علت آمار بالاي اقدام به خودکشی در بین زنان بیشتر ازدواج اجباري عنوان شده است که در این میان
سهم زنان درگیر با مسئله چندهمسري تقریبا نزدیک به صفر است و بیشترین اقدام خودکشی به دلیل اجبار در ازدواج اول شکل می

 
گیرد. همسر آزاري و اعتیاد همسر عوامل بعدي اقدام به خودکشی در بین زنان قلعه گنج است. 

البته مردان قلعه گنج در خودکشی منجر به مرگ، آمار نگران کننده اي را رقم زده اند که عمده ترین دلیل آن بیکاري و اعتیاد

 
قلمداد شده است. 

همچنین چندهمسري در قلعه گنج تفاوت هایی با دیگر مناطق کشور که چندهمسري در آن رایج است دارد و آن رغبت خود زنان
براي ازدواج به عنوان همسر چندم، مانع نشدن تحصیلات و ... در شکل گیري ازدواج چندم و زندگی مستقل و جدا ازهم همسران یک

 
مرد است. 

 
تعداد زنان داراي همسران در زندان، نیز یکی از مسائل اجتماعی مشهود در منطقه است. 

اما تفاوت عمده ي جامعه زنان قلعه گنج نسبت سایر مناطق محروم عدم ممنوعیت تحصیل از سوي خانواده ها است. خانواده ها در

 
این منطقه نه تنها مانع تحصیل دختران نمی شوند بلکه آنها را براي تحصیل در مقاطع دانشگاهی نیز تشویق می کنند. 



هم چنین حضور زنان در اجتماع نیز نکته قابل توجهی است براي مثال، آنها بدون محدودیت در خیابان ها و کافی شاپ ها حضور
پیدا می کنند و دهیاران زن حتی در دور دست ترین روستاها محسوس است که داراي نفوذ بالایی نیز هستند براي مثال در روستایی

 
در دهستان مارز، مردان براي استفاده از زمین فوتبال روستا نیز بایستی از قبل با دهیار هماهنگ شوند. 

استقبال زنان قلعه گنج از اورژانس اجتماعی نیز حکایت قابل توجهی است چراکه در دي ماه، 70 مورد مراجعه و تماس با این اورژانس

 
نشانگر تفاوت آنان با بسیاري از مناطق محروم است. 

نرخ اعتیاد زنان در قلعه گنج نسبت سایر نقاط استان پایین تر است اما با توجه به بالابودن نرخ اعتیاد نسبت به نرُم کشوري، این

 
شهرستان فاقد مرکز ترك اعتیاد مختص بانوان است. 

مواد مخدر صنعتی در قلعه گنج تقریبا متقاضی ندارد درعین حال مواد مخدر سنتی هم چون تریاك در بین جوانان نفوذ بالایی دارد

 
به گونه اي که 76 درصد از گروه هاي شناسایی شده زیر 46 سال سن دارند. 

نبود درآمد کافی در منطقه، مهاجرت جوانان براي کار، رها شدن زنان توسط همسر و تعداد زیاد فرزندان در خانوارهاي قلعه گنجی
باعث تقاضاي زیاد بخش بزرگی از شهروندان جهت عضویت در مراکز امدادي شده است چرا که عمده ترین درآمد آنان یارانه پرداختی

 
دولت است که همین موضوع سبب اشتیاق خانواده ها به فرزندآوري شده است. 

در اداره بهزیستی این شهرستان که حدود هفتاد و پنج هزار نفر جمعیت دارد، به تنهایی 2500 پرونده تشکیل شده درخصوص
مددجویان ثبت شده است که حدود 40 درصد از این پرونده ها مربوط به بدسرپستان است. معلولین و شبه خانواده ها در رتبه هاي

 
بعدي پرونده هاي ثبت شده در بهزیستی این شهر هستند. 

شبه خانواده عمدتا به کودکانی گفته می شود که بر اثر جدایی والدین بدون سرپرست مانده اند که یا در مراکز نگهداري خارج

 
شهرستان نگهداري می شوند یا به اقوام درجه یک سپرده شده اند. 

تعداد زیاد خانوار هاي متقاضی تحت پوشش قرار گرفتن در کمیته امداد و بهزیستی باعث شده است که صف انتظار طویلی براي
رسیدگی به درخواست هاي شهروندان تشکیل شود به گونه اي که کودك داراي سه نوع سندروم، وارد سومین سال زندگی خود شده
اما خانواده اش هنوز موفق به دریافت مقرري از سوي بهزیستی نشده اند یا در مواردي دیگر هم چون فوت سرپرست خانوار، همسر
متوفی پس از دو سال و نیم هنوز نتوانسته تحت پوش کمیته امداد قرار بگیرد به دنبال همین موضوع دچار اختلالات اعصاب و روان

 
شده است. رییس اداره بهزیستی قلعه گنج تنها راه حل این مشکل را تخصیص سهمیه ویژه درخصوص این شهرستان می داند. 
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(تصویر کودك داراي سه سندروم که هنوز تحت پوشش بهزیستی قرار نگرفته است.) 

همچنین مسئله رها شدن خانواده از سوي سرپرست خانوار در برخی روستاها که در منطقه مشهود است با توجه به قبیح بودن امر
طلاق در مناطق روستایی، باعث شده تا امکان ثبت درخواست برخی مددجویان در کمیته امداد به دلیل ضعف قانونی امکان پذیر

 
نباشد.از سوي دیگر طی یک سال گذشته کیفیت خدمات برخی نهادهاي امدادي در منطقه کاهش پیدا کرده است. 



 
صحراي دیدنی جاز، معبر قاچاق سوخت 

بخش وسیعی از تالاب جازموریان که اکنون به صحراي جاز معروف شده است در جنوب استان کرمان قرار دارد که خشک شدن شدن
آن باعث شده تا جاده اي به وسعت 35000 کیلومتر بدون کوچکترین دست انداز ایجاد شود تا قاچاقچیان سوخت بتوانند به راحت با

 
حداکثر سرعت به سمت سیستان و بلوچستان بتازند. 

سهمیه بندي قیمت سوخت حجم سوخت قاچاق را کاهش داده است اما در طول روز سوخت بر هاي خالی در جاده هاي آسفالته به

 
وفور دیده می شوند. 

باکی ها نام کسانی است که هر باك بنزین آزاد اتومبیل خود را در حیاط منزل قاچاقچیان سوخت تخلیه می کنند تا به ازاي هر لیتر

 
بنزین 3000 تومانی، 500 تومان دستمزد بگیرند. 

تلفات بسیار زیاد قاچاقچیان که ناشی از انفجار سوخت بر است، باعث افزایش تمایل آنان به تغییر شغل درصورت امکان اشتغال در

 
بازار شده است. 

از سوي دیگر صحراي جاز مکان بسیار مستعدي جهت توسعه گردشگري منطقه است که درصورت مورد توجه قرار گرفتن می تواند

 
زمینه اشتغال بسیاري از جوانانی که به خاطر فقر مجبور به قاچاق سوخت می شوند، شود. 

 
کاروان هاي متعدد شترها، امکان آفرود سواري و شن زار هاي زیبا منطقه اي شگفت انگیز در جازموریان به وجود آورده است. 

 
چاه داد خدا، معلق در میان طرح هاي توسعه اي 

یکی از بخش هاي شهرستان قلعه گنج، بخش چاه داد خداد واقع در 60 کیلومتري مرکز شهرستان است. مرکز چاه داد خدا را یک
خیابان کوچک در حاشیه جاده اصلی تشکیل داده است و داراي یک درمانگاه است که عمده مراجعین آنان زنان باردار، به دلیل نرخ
بالاي فرزندآوري در منطقه است. دیوار نوشته هشدار آمیز بزرگی که در ورودي درمانگاه وجود دارد حاکی از آن است که بر خلاف
بسیاري از ادعاها، «مالاریا» در برخی مناطق کشور ریشه کن نشده است. هشدار درباره مالاریا در نقاط دیگري از قلعه گنج نیز دیده

 
می شود. 

 
قلعه گنج 

خدمت رسانی در این درمانگاه طی ساعاتی محدود در روز انجام می گیرد و مشخص نیست که بیماران این مناطق در ساعات شب و

 
جمعه ها براي انجام امور درمانی خود به کجا مراجعه کنند! 

 
قلعه گنج 

 
طرح کپرزدایی ؛ هم خوب هم بد! 



طرح کپرزدایی دردولت هاي نهم و دهم بدون انجام کار کارشناسی و توجه به بافت، فرهنگ و معماري منطقه در بسیاري از مناطق
قلعه گنج به ویژه در چاه داد خدا توسط بنیاد مسکن اجرا شده است که علی رغم نیاز مردم به اسکان در سرپناهی مطمئن، در

 
رسیدن به اهداف خود شکست خورده است. 

بدیهی ترین نیازهاي آدمی براي سکونت در یک منزل که همان سرویس بهداشتی توالت و حمام است در هیچ کدام از این خانه ها

 
لحاظ و هیچ تاسیساتی از جمله امکان لوله کشی آب در آن ها پیش بینی نشده است. 

دو اتاق کوچک بدون آشپزخانه بدون سقف عایق کاري شده در تیراژ انبوهی ساخته شده است که نبود امکانات و ضعف شدید مالی
مردم در تکمیل این واحدها باعث شده که عمده شان خالی بمانند و مردم مجددا اقدام به ساخت کپر در کنار خانه هاي سیمانی شده

 
اند. 

 
قلعه گنج 

در سال هاي اخیر مدل کپر توپی مورد استقبال مردم قرار گرفته است چراکه این نوع کپر با دیواره هاي بلوکی و سقف کپري

 
سازگاري بیشتري با فرهنگ منطقه دارد. 

شهرکی از واحدهاي مسکونی بنیاد مسکن در چاه داد خداد ساخته شده که تقداد قالب آن خالی از سکنه است و تنها در چند واحد

 
سکونت در جریان است که همه ي این چندخانوار از یک حمام و توالت غیر بهداشتی استفاده می کنند! 

 
قلعه گنج 

 
تصویر حمام بیش از ده خانوار: 

 
قلعه گنج 

پوشش تلفن همراه در مرکز چاه دادخدا مقطعی بوده و اینترنت همراه اول در دسترست است اما هر چه از چاه داد خداد به سمت
روستاهاي دوردست رفته، پوشش آنتن همه ي اپراتورها دچار ضعف شده و در روستاهاي مانند سوردر، کهور عباس و چاهک عملا

 
آنتن تلفن قطع است. 

آب آشامیدنی در چاه داد خدا مرکزي توسط لوله کشی تامین شده که دچار قطعی مکرر است و آب روستاهاي دور دست چاه داد خدا

 
هر چند روز یا یک ماه یک بار توسط تانکر تامین می شود. 

بهداشت محیط زندگی مخصوصا براي کودکان به دلیل نبود سرویس هاي بهداشتی حمام و توالت در سطح نازل و تاسف باري قرار
دارد. هر چندخانواده یک از سرویس بهداشتی استفاده می کنند که فاقد لوله کشی آب است، به طور کلی تعداد توالت ها در هر روستا

 
شاید از انگشتان دو دست تجاوز نکند، که عمده آن ها نیز توسط گروه هاي جهادي ساخته شده است. 

راه هاي مواصلاتی روستاهاي چاه داد خدا در سیل اخیر صدمات زیادي دیده اند که ناشی از بی توجهی پیمانکاران به مسیل هاي

 
منطقه و احداث جاده برروي آنها بوده است. 



در بسیاري از نقاط که مسیل مشهود است پیمانکاران با تصور خشک سالی در دهه هاي گذشته، به جاي ساخت پل، قوس هایی در
جاده ایجاد کرده اند تا در صورت بارندگی آب مسیر خود را ادامه دهد اما سیل اخیر در همین نقاط جاده ها را تخریب کرده است. این

 
اتفاق در دیگر بخش هاي شهرستان قلعه گنج نیز به وفور مشاهده می شود. 

 
قلعه گنج 

پوشش آنتن تلویزیونی در مناطق حومه قلعه گنج دچار ضعف شدیدي است تا جایی که عمده ساکنان این دیار از گیرنده هاي ماهواره

 
اي استفاده می کنند. 

طبیعت زیباي چاه داد خدا و وجود گونه هاي جانوري متنوع از جمله چرنده منحصر به فرد کژین، پتانسیل مناسبی براي گردشگري
در ماه هاي سرد سال خواهد بود براي مثال روستاهاي توریگ 1،2،3 ازسوي محصور به نخلستان هاي زیبا و از سویی دیگر محصور به

 
شن زارهاي شگفت انگیز است. 
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سیر، پیاز،گندم و خرما عمده ترین محصولات کشاورزي چاه داد خدا هستند و شتر و بز دام هاي مختص به این منطقه اند. با این
حال کشت محصولات آب بر در این منطقه و برداشت بی رویه از منابع محدود آب و همچنین عدم مدیریت روان آب هاي منطقه،

 
باعث شده تا پدیده فرونشست زمین به مرحله خطرناکی در چاه داد خداد برسد. 

 
قلعه گنج 

اهالی چند روستاي دور دست در این بخش هم چون چاهک و کهورعباس از مناطق خود به مناطق نزدیک تر کوچانده شده اند تا
خدمت رسانی به آنها تسهیل شود اما با وجود این مهم، اصلی ترین نیاز مردم مانند جاده دسترسی، آب آشامیدنی و ... تامین نشده

 
است. 

تحصیل کودکان در عمده ي روستاهاي بخش چاه دادخدا، تا مقطع ابتدایی میسر است و براي ادامه تحصیل دانش آموزان بایستی به

 
نقاط دیگري بروند که تردد ان ها با وسایل نقلیه خطرناکی چون وانت صورت می گیرد. 

 
قلعه گنج 

مشارکت اجتماعی در این بخش مانند دیگر مناطق حومه اي قلعه گنج بسیار پایین است، براي مثال عدم همکاري با خیّر مدرسه ساز

 
در یک روستا، باعث نا تمام گذاشتن پروژه از سوي وي شده است. 

 
سرنوشت نامشخص روستاهاي رمشک! 

محرومیت در رمشک به دلیل جاده ناهموار و تخریب شده توسط سیل حکایت دیگري دارد. در طول مدت حضور خبرنگار جماران در

 
منطقه، امکان دسترسی به برخی روستاها به دلیل وقوع سیل و محصور ماندن آنان در میان آب امکان پذیر نبود. 



جاده اصلی بخش رمشک نیز توسط سیل مسدود شده بود که امکان تردد تنها از طریق میانبر تازه احداث شده میسر است که

 
همچنان آسفالت وبهسازي آن به اتمام نرسیده. 

پمپ بنزین رمشک مانند سایر پمپ بنزین هاي منطقه داراي معماري خاصی است که یکی از دلایل آن حفظ امنیت جایگاه در

 
درگیري ها یا از گزند سارقان است. 

 
قلعه گنج 

 
قلعه گنج 

مردمان ساکن رمشک بلوچ اهل سنت و شیعه هستند که مساجد هردو مذهب در کنار هم بنا شده است. ادویه رمشکی که منحصر به

 
فرد است، می تواند به عنوان یک سوغاتی درآمدزا براي مردمان این دیار معرفی شود. 

عمده ي روستاهاي رمشک راه دسترسی آسفالت ندارند و آب شرب رمشک مرکزي نیز دچار قطعی هاي مکرر می شود که علاوه بر

 
آن از کیفیت بسیار پایینی نیز برخوردار است. 

تعداد سرویس هاي بهداشتی در روستاهاي نزدیک به رمشک مرکزي به مراتب بیشتر از ایر مناطق قلعه گنج است اما نبود لوله کشی

 
و غیر بهداشتی بودن آنان همچنان ویژگی مشترك شان با سایرین است. 

روستاي زهان که تنها چندکیلومتر با رمشک فاصله دارد با تانکر آب رسانی می شود و سایر روستاهایی که امکان بازدید از آنها میسر

 
نبود، گفته می شد که فاقد آب شرب و سرویس هاي بهداشتی هستند. 

تحصیلات دانش آموزان در رمشک مرکزي تا دیپلم میسر است اما در روستاها مدارس فرسوده تنها تا مقطع ابتدایی امکان تحصیل

 
براي دانش آموزان را فراهم کرده اند. 

حصیربافی علاوه بر یارانه، محل در آمد مردمان روستاهاي رمشک است. خریداري این محصولات توسط هتل کپري قلعه گنج متعلق
به بنیاد مستضعفان، باعث اشتیاق زنان براي کسب درآمد شده است. سوزن دوزي یکی دیگر از هنرهاي زنان رمشکی است که در نوع

 
خود ظریف، زیباو دلربا است که در صورت معرفی شدن به عموم می تواند اقتصاد منطقه را متحول کند. 

 
 764_11313758
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یکی از دلایل عمده کاهش نرخ بیکاري در قلعه گنج اشتغال زنان در تولید صنایع دستی است اما همچنان نرخ بیکاري مردان در این

 
شهر بسیار بالا است. 

 
سرخ قلعه، گرفتار دلال ها 



سرخ قلع تنها بخش سرسبز شهرستان قلعه گنج است، این منطقه اگر چه نقطه شهري ندارد اما کشاورزي پررونقی دارد. البته با توجه

 
به تنش شدید آبی شهرستان، کشت محصولات آب بر مانند خیار، گوجه، ذرت و ... در سرخ قلعه چندان توجیه پذیر نیست. 

محصولات کشاورزي این منطقه به دلیل حضور دلالان غیربومی که در جاي جاي جاده ي منتهی به سرخ قلعه دیده می شوند بسیار
ارزان خریداري می شود، از سوي دیگر نبود وسایل نقلیه بومی براي حمل و نقل محصولانت کشاورزي و عدم تلاش کشاورزان براي

رساندن محصولات خود به نقاط دیگر باعث تسلط هرچه بیشتر دلالان بر کشاورزان شده است.



علیرضا تابش: پایان جشنواره کودك، نقطه عطف و افتتاحیه مسیري جدید است

منبع: پاناشماره خبر:  286  |  تاریخ: 1399/08/03

تهران (پانا)- دبیر سی وسومین جشنواره فیلم هاي کودك و نوجوان می گوید مراسم اختتامیه جشنواره کودك را نقطه عطف
و افتتاحیه مسیري می داند که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و تحولات به روز جامعه، به همبستگی

بیشتر اعضاي خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي ...

 
 

تهران (پانا)- دبیر سی وسومین جشنواره فیلم هاي کودك و نوجوان می گوید مراسم اختتامیه جشنواره کودك را نقطه عطف و
افتتاحیه مسیري می داند که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و تحولات به روز جامعه، به همبستگی بیشتر اعضاي

 
خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي جامعه از سوي دیگر بینجامد. 

 
اختتیامیه سی وسومین جشنواره فیلم هاي کودك و نوجوان عصر امروز دوم آبان ماه در پردیس موسیقی و تئاتر باغ کتاب برگزار شد. 

 
این اختتامیه با پخش تلاوت چند آیه از قرآن کریم و با اجراي محمدرضا مقدسیان آغاز شد. 

علیرضا تابش در ابتداي این مراسم گفت: «کودکان و نوجوانان عزیز، والدین و بینندگان گرامی حاضر در خانه، سینماگران و هنرمندان
عزیز و دوست داشتنی سینماي کودك و نوجوان، همکاران عزیزم در دبیرخانه و دیگر بخش هاي سی وسومین دوره جشنواره فیلم
کودك و نوجوان؛ به عنوان دبیر سی وسومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان، در برابر شما ایستاده ام تا مراتب سپاس و

 
تشکرم را از همراهی و هم قدمی تان در مسیر دشوار برگزاري نخستین جشنواره سینمایی آنلاین تاریخ ایران اعلام کنم.» 



 
 

تابش ادامه داد: «براي رسیدن به این نقطه تردید ها، هراس ها و دوراهی هاي فراوانی داشتیم، همچنین باید مسیري می پیمودیم که
نه تنها کسی تا کنون تجربه اش نکرده بود، بلکه بسیاري قدم گذاشتن در آن را نابخردانه یا غیرممکن می دانستند، اما امروز، با این
حجم از استقبال کودکان و نوجوانان کشور، از بخش هاي مختلف جشنواره تجربه لذت بخش مواجهه مستقیم با مخاطبان و قضاوت
آزادانه آن ها از طریق سامانه هاي آنلاین، حس شیرین تشکیل خانواده اي بزرگ با عنوان خانواده صنعت تصویر و بالاخره برگزاري
پرشور چهارمین المپیاد فیلمسازي نوجوانان کشور، گویی چیزي به نام خستگی براي ما وجود ندارد و نه تنها مراسمی را که در آغاز
آنیم اختتامیه نمی دانیم، بلکه آن را نقطه عطف و افتتاحیه مسیري می دانیم که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و
تحولات به روز جامعه، به همبستگی بیشتر اعضاي خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي جامعه از

 
سوي دیگر بینجامد.» 

دبیر سی سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان تصریح کرد: «به همین دلیل هم اگرچه گزارش تحلیلی این دوره افتخارآمیز از
جشنواره را همکارانم اعلام خواهند کرد، اما بنا ندارم همچون دیگر اختتامیه ها سخنم را با گزارش آنچه رخ داد ادامه دهم و در عوض
ترجیح می دهم همچون یک افتتاحیه، گزارشی از آنچه از این پس، تا زمانی که در این مسئولیت هستم، رخ خواهد داد را ارائه دهم با
توجه به ظرفیت بالاي سامانه هاي بخش ویدئویی درخواستی بی تردید از این پس سینماي کودك و سامانه هاي نوین، فصل جدیدي
از روابط متقابل را آغاز خواهندکرد، همچنین وي اودي ها می توانند به صورت مستقیم و بی واسطه نظر و نگاه مخاطبان را به گوش
سینماگران برسانند و از سوي دیگر سینماگران و تولیدکنندگان محتوا خواهند توانسشت با تامین محتواي لازم، سهم محصولات

 
داخلی از سبد مصرف فرهنگی کودکان و نوجوانان را بالا ببرند.» 

او ادامه داد: «همه ما باید تلاش کنیم فاصله میان نگاه بزرگسالان و کودکان، از آنچه هست کمتر شود، داوري سراسري کودکان در
این دوره و افزایش قابل توجه کودك و نوجوان، باعث شگفتی و تصحیح نگاه بسیاري از اهالی صنعت تصویر شده است، باید و ضروري
است که پیش از پیش به شما مخاطبانمان گوش فرا دهیم و از شما بیاموزیم، بی تردید در قدم هاي بعدي این مسیر را دنبال خواهیم

 
کرد.» 

تابش با اشاره به ویروس کرونا عنوان کرد: «هر قدم نخستی، کمی و کاستی هاي خود را دارد، بسیاري ظرایف و نگات فنی در باب
فعالیت در فضاي برخط بود، که تا پیش از این تمرین و به قول معروف دیکته، قابل تشخیص نبود، می شد با انفعال و تسلیم در برابر
کرونا، جشنواره فیلم کودك و نوجوان امسال را تعطیل کنیم، اما وظیفه ملی و اسلامی خود دانستیم که نه تنها نشان دهیم سینما
زنده است، بلکه در کنار قهرمانان سلامت، باید از انفعال خارج شده و دست کم تلاش خود را، براي ایفاي نقش مان در زنده نگاه
داشتن امید و نشاط در میان مخاطبان انجام می دادیم. خداوند را شاکرم که هرآنچه در توانمان بود، انجام دادیم و اکنون با اشتیاق به
سال هاي آینده چشم دوخته ایم تا با گذر از این بحران ناشی از شیوع ویروس منحوس کرونا، شکل جدیدي از جشنواره هاي ترکیبی



 
آنلاین و فیزیکی را تجربه کنیم و در قدم هاي بعدي از کاستی هاي این دوره درس بگیریم.» 

او افزود: «دو چالش «من نقش اول» و «به نظر من» که با همراهی دوتن از مفاخر بزرگ ایران، جناب آقاي هوشنگ مرادي کرمانی و
ایرج طهماسب آغاز شده است، به دلیل استقبال قابل توجه مخاطبان، ادامه خواهد داشت تا بتوانیم امتداد شعار هر خانه یک سینما را

 
در روزهاي آینده نیز شاهد باشیم، جزئبات این رویداد از سوي روابط عمومی جشنواره اطلاع رسانی خواهدشد.» 

دبیر این جشنواره خاطر نشان کرد: «در پایان باید از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و جناب آقاي دکتر انتظامی ریاست محترم
سازمان سینمایی، وزراي محترم بهداشت و درمان، ارتباطات و فناوري اطلاعات و معاون ایشان جناب آقاي دکتر امیر ناظمی و جناب
آقاي دکتر محمد کیاسالار (دبیر کرونا روایت) شهرداري محترم اصفهان، شهرداري محترم تهران، سازمان صداوسیما، سازمان بخش
ویدئو(نماوافیلیموتیوا) اعضاي شوراي برنامه ریزي جشنواره، فعالان سینماي کودك و نوجوان و جمیع دوستان و همکارانی که کمک

 
کردند تا قطار جشنواره، سی وسومین سفر خود را به سلامت طی کند، نیز تشکر می کنم.» 

او در پایان سخنانش گفت: «به تمام همکارانم در خانه هاي اصفهان و تهران جشنواره که چندین ماه شبانه روزي براي تحقق این آرزو
و خواست تلاش کردند و همه شما داوران عزیز کودك و نوجوان که این روزها کنارمان بودید تشکر کنم و شما را با وعده روزهاي

 
رنگین تر و پرنشاط تر از این روزها به خدا بسپارم.» 

 
جوایز بخش بین الملل 

 
جایزه مخصوص بخش «سیفژ» به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت انقلابی)» اهدا شد. 

در ادامه پیام قدرت االله نوروزي شهردار اصفهان و رئیس شوراي شهر اصفهان پخش شد، او در این پیام عنوان کرد: «تمام خیابان هاي
شهر اصفهان شاهد تبلیغات گسترده اي هستیم که در این زمینه انجام گرفته شده است و زمینه شادابی جوانان و نوجوانان عزیز

 
همچنین خانواده هایشان را فراهم کرده است، جشنواره در این شرایط نشان داده که زندگی جاري است.» 

شهردار اصفهان ادامه داد: «در کادر در مانی این بیمارستان که در شرایط کنونی به روحیه مردم فکر می کنند تشکر می کنم. در
شرایط سخت کرونایی پیام زندگی جاریست تحقق یافت. از تمام دست اندرکاران تشکر می کنم که شرایطی فراهم کردند تا تمام به

 
هاي ایران زمین بتوانند از آن استفاده کنند.» 

 
دیپلم افتخار و پروانه زرین بخش کوتاه پویانمایی به فیلم «قدم یازدهم» به کارگردانی «مریم کشکولی نیا» تعلق گرفت. 

 
دیپلم افتخار و پروانه زرین بخش کوتاه داستانی به «عبدنور زیان» براي فیلم «روزه تابستانی» داده شد. 

برنده بخش بهترین دستاوردهاي فنی و هنري به «عباس عسگري» کارگردان فیلم «لپتو» تعلق گرفت. همچنین جایزه بهترین بازیگر

 
در بخش بین الملل، پروانه زرین و دیپلم افتخار به روح االله زمانی داده شد. 

روح االله زمانی پس از دریافت جایزه خود گفت: «خدا را شکر می کنم که توانستم این جایزه را کسب کنم و براي آن بسیار

 
خوشحالم.» 



پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلمنامه به «آرویند سیواکوماران» و «ویجاي ك.باتل» براي فیلم «آن سوي رودخانه» تعلق

 
گرفت. 

او گفت: «افتخاري است براي من که این جایزه را در این جشنواره کسب کنم. امیدوارم که پیوند کشور خودم و ایران بیشتر از قبل

 
شود و همکاري هاي ما نیز بیش از پیش باشد.» 

 
 

 
پروانه زرین بهترین کارگردانی به مجید مجیدي براي فیلم سینمایی «خورشید» تعلق گرفت. 

مجید مجیدي در این بخش با اشاره به جایزه خود عنوان کرد: «این جایزه را از طرف خودم و تمام گروه فیلمسازي به فعالان حوزه
سلامت تقدیم می کنم. آنها جانشان را براي سلامت مردم کشور گذاشته اند. آنها جانشان را در کف دستشان گرفته اند و به مردم

 
کمک می کنم. باید از زحمات این عزیزان در این جشن باشکوه تقدیر کنیم.» 

دکتر عباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: «سینماي کودك و نوجوان ایران بخش مهمی از سینماي ایران است.

 
بعد از انقلاب بیش از 200 فیلم کودك و نوجوان ساخته شده که این اهمیت این سینما را نشان می دهد.» 

او در بخشی از سخنان خود اظهار داشت: «در سال 98، 9 فیلم کودك و نوجوان اکران شد. بخش مهمی از کسانی که در سینماي
ایران به عنوان برجستگان شناخته می شوند کسانی هستند که در سینماي کودك و نوجوان حضور داشته اند. امسال این سینما تحت
فضاي کرونا بود و جشنواره هم با این فضا در تماس بود. اما تحت تاثیر این فضا، اتفاقاتی که می تواند مبدا تحولات تازه باشد، پدید
آمد. فرصتی که از طریق فضاي جدید براي امکان ارتباط فراملی پدید آمد و امکان ورود بهتر به بازارهاي جهانی را فراهم کرد. اگر چه
در تجربه تهدید گونه پدید آمد اما فرصتی جدید را براي سینماي ایران پدید آورد. من از کسانی که این فرصت را براي سینماي ایران

 
و نگاه به افق هاي تازه پدید آوردند، تشکر می کنم.» 



 
 

 
جایزه بهترین فیلم، پروانه زرین و دیپلم افتخار به مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

مجید مجیدي پس از دریافت این جایزه نیز گفت: «رسیدگی به وضعیت کودکان کار در هر کشوري توان و تلاش زیادي می طلبد.
همه ما دوست داریم شرایطی براي کودکان کار فراهم شود که بتوانند شرایط خوبی داشته باشند.رباید مدارسی در سراسر کشور براي
این بخش از کودکان سرزمینمان بسازیم و مردم حامی کودکان کار بیایند و به آنها کمک کنند. در بخش کارآفرینی کمک هاي
فراوانی دریافت کرده ایم تا کودکان کار بتوانند کارآفرین شوند. امیدواریم این فیلم زمینه ساز اتفاق هاي خوبی باشد و با تلاش و
کوشش هایی که صورت گرفته دیگر کودك کاري نداشته باشم و تمام کودکان ایران بتوانند درس بخوانند و آینده خوبی براي کشور

 
عزیزمان فراهم کنند.» 

 
جایزه ویژه هیئت داوران، پروانه زرین و دیپلم افتخار به فریدون نجفی براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تعلق گرفت. 

فریدون نجفی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: «از همه داوران تشکر می کنم که به ما اعتماد کردند، این فیلم ها با شرایط سخت

 
ساخته می شوند از تمام عوامل تولید فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تشکر می کنم.» 

جایزه بخش هیئت داوران کودك ونوجوان، پروانه زرین و دیپلم افتخار به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت

 
انقلابی)» اهدا شد. 

 
جوایز ویژه دبیر جشنواره فیلم کودك و نوجوان 

 
دیپلم افتخار جایزه ویژه دبیر در بخش کرونا روایت به «محمدمهدي فکریان» براي فیلم «ملاقات آخر» تعلق گرفت. 

حسین قناعت به دلیل حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان جایزه ویژه دبیر را دریافت کرد. 

حسین قناعت پس از دریافت این جایزه گفت: «تشکر می کنم که در این شرایط سخت جشنواره کودك برگزار شد. امیدوارم هر چه

 
زودتر این ویروس منحوس برود و بتوانیم در کنار کودکان و خانواده هایشان بنشینیم و فیلم ها را ببینیم.» 

سومین جایزه ویژه دبیر به دلیل توجه ویژه به فرهنگ مقاومت و برداشت ملموس، مردمی و قابل فهم براي نسل امروز ایران اسلامی



به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» و چهارمین جایزه ویژه دبیر به علت نگاه ویژه به کسب و کار و رونق صنعت تصویر کودك و نوجوان

 
به «محمدحسین صادقی» براي فیلم «لوپتو» تقدیم شد. 

 
جوایز بخش پویانمایی 

دیپلم افتخار بخش بهترین وب سري به «علی درخشی» کارگردان مجموعه «کووید19» تعلق گرفت، پروانه زرین و دیپلم افتخار

 
جایزه بخش «پویانمایی کوتاه» به مریم کشکولی نیا براي فیلم «قدم یازدهم» اهدا شد. 

در بخش دیگري از این مراسم، پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «رضا نجاتی» براي فیلم «شوفر» و پروانه زرین و

 
دیپلم افتخار بخش بلند داستانی به «محمد صالحی نژاد» براي فیلم «پیله و پروانه» تعلق گرفت. 

 
جایزه ویژه یونیسف 

 
لوح ویژه یونیسف و دوربین طلایی بخش «یونیسف» به «پوریا حیدري اوره» براي فیلم «بعدازاتفاق» اهدا شد. 

پوریا حیدري اوره پس از دریافت این جایزه گفت: «از تمامی عوامل فیلم تشکر می کنم، گرفتن اي جایزه بدون کمک هاي شهاب

 
حسینی غیرقابل ممکن بود.» 

شهاب حسینی تهیه کننده فیلم «بعد از اتفاق» خاطر نشان کرد: «خوشحالم که در اینجا حضور دارم. تمام کارهاي فیلم را خود پوریا
انجام داده و جایزه اي که امروز دریافت کرده به خاطر نیت پاکی که داشت بود. امیدوارم هر روز حضور کودکان استثنایی را بیشتر

 
حس کنیم و به آنها توجه بیشتري داشته باشیم.» 

 
جوایز بخش سینماي ایران 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین دست آورد فنی یا هنري به «کیوان مقدم» براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
«محمدرضا عالی پور» بازیگر خردسال فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برنده بخش بهترین بازیگر بود. 

 
«فریدون نجفی» کارگردان و نویسنده فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برگزیده بخش بهترین فیلمنامه شد. 

 
چهارمین جایزه بخش سینماي ایران به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» در بخش «زاون فوکاسیان» اهدا شد. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش جایزه «شهید بهنام محمدي» به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» تقدیم شد. 

 
آخرین جایزه بخش سینماي ایران، به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» در بخش بهترین کارگردانی تعلق گرفت. 

 
در این قسمت از برنامه کلیپ نکوداشت «کامبوزیا پرتوي» براي حاضران پخش شد. 



حسین انتظامی رییس سازمان سینمایی با اشاره به جشنواره سی وسومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان گفت: «از تمام سینماگران
به خاطر اینکه چراغ این حوزه را روشن نگه داشته اند تشکر می کنم، همچنین کمال تشکر از دبیرخانه جشنواره،علیرضا تابش و

 
همکارانش را دارم که با خونسردي و دقت نظر فیلم ها را برگزیده اند، فیلم هاي برگزیده از لحاظ کیفیت قابل توجه بودند.» 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلم سینماي ایران به «مجید برزگر» براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد،
«مهین جواهریان» براي فیلم «بعله» جایزه ویژه هیئت داوران را کسب کرد همچنین «نادره ترکمانی» براي فیلم «بازیگوش ها» برنده

 
جایزه ویژه هیئت داوران کودك و نوجوان شد. 

 
در پایان مراسم، کلیپی در نکوداشت «ابراهیم فروزش» کارگردان پیشکسوت سینماي کودك به نمایش درآمد. 

جشنواره فیلم کودك و نوجوان علیرضا تابش مجید مجیدي فیلم خورشید روح االله زمانی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی شهاب حسینی
قدرت االله نوروزي فریدون نجفی حسین قناعت برگزیدگان جشنواره کودك



آنچه که در اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و

نوجوانان گذشت

منبع: موجشماره خبر:  287  |  تاریخ: 1399/08/03

 
 

مراسم اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان با حضور سید عباس صالحی، حسین انتظامی،

 
علیرضا تابش و تعدادي از هنرمندان شرکت کننده این دوره جشنواره برگزار شد. 

به گزارش خبرگزاري موج، مراسم اختتامیه سی و سومین جشنواره بین المللی فیلم هاي کودکان و نوجوانان با پخش تلاوت چند آیه

 
از قرآن کریم و با اجراي محمدرضا مقدسیان آغاز شد. 

علیرضا تابش در ابتداي این مراسم گفت: کودکان و نوجوانان عزیز، والدین و بینندگان گرامی حاضر در خانه، سینماگران و هنرمندان
عزیز و دوست داشتنی سینماي کودك و نوجوان ، همکاران عزیزم در دبیرخانه و دیگر بخش هاي سی وسومین دوره جشنواره فیلم
کودك و نوجوان؛ به عنوان دبیر سی وسومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان، در برابر شما ایستاده ام تا مراتب سپاس و

 
تشکرم را از همراهی و هم قدمی تان در مسیر دشوار برگزاري نخستین جشنواره سینمایی آنلاین تاریخ ایران اعلام کنم. 

تابش ادامه داد: براي رسیدن به این نقطه تردید ها، هراس ها و دوراهی هاي فراوانی داشتیم، همچنین باید مسیري می پیمودیم که
نه تنها کسی تا کنون تجربه اش نکرده بود، بلکه بسیاري قدم گذاشتن در آن را نابخردانه یا غیرممکن می دانستند، اما امروز، با این
حجم از استقبال کودکان و نوجوانان کشور، از بخش هاي مختلف جشنواره تجربه لذت بخش، مواجهه مستقیم با مخاطبان و قضاوت
آزادانه آن ها از طریق سامانه هاي آنلاین، حس شیرین تشکیل خانواده اي بزرگ با عنوان خانواده صنعت تصویر و بالاخره برگزاري
پرشور چهارمین المپیاد فیلمسازي نوجوانان کشور، گویی چیزي به نام خستگی براي ما وجود ندارد و نه تنها مراسمی را که در آغاز
آنیم اختتامیه نمی دانیم، بلکه آن رانقطه عطف و افتتاحیه مسیري می دانیم که می تواند مطابق با منویات گام دوم انقلاب اسلامی و
تحولات به روز جامعه، به همبستگی بیشتر اعضاي خانواده صنعت تصویر از یکسو و تقویت ارزش ها و بنیادهاي راهبردي جامعه از

 
سوي دیگر بینجامد. 



 
 

دبیر سی و سومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان تصریح کرد: به همین دلیل هم اگرچه گزارش تحلیلی این دوره افتخارآمیز از
جشنواره را همکارانم اعلام خواهند کرد، اما بنا ندارم همچون دیگر اختتامیه ها سخنم را با گزارش آنچه رخ داد ادامه دهم و در عوض
ترجیح می دهم همچون یک افتتاحیه، گزارشی از آنچه از این پس، تا زمانی که در این مسئولیت هستم، رخ خواهد داد را ارائه دهم با
توجه به ظرفیت بالاي سامانه هاي بخش ویدئویی درخواستی بی تردید از این پس سینماي کودك و سامانه هاي نوین، فصل جدیدي
از روابط متقابل را آغاز خواهندکرد، همچنین وي اودي ها می توانند به صورت مستقیم و بی واسطه نظر و نگاه مخاطبان را به گوش
سینماگران برسانند و از سوي دیگر سینماگران و تولیدکنندگان محتوا خواهند توانست با تامین محتواي لازم، سهم محصولات داخلی

 
از سبد مصرف فرهنگی کودکان و نوجوانان را بالا ببرند. 

او ادامه داد: همه ما باید تلاش کنیم فاصله میان نگاه بزرگسالان و کودکان، از آنچه هست کمتر شود، داوري سراسري کودکان در این
دوره و افزایش قابل توجه کودك و نوجوان، باعث شگفتی و تصحیح نگاه بسیاري از اهالی صنعت تصویر شده است. باید و ضروري
است که پیش از پیش به شما مخاطبانمان گوش فرا دهیم و از شما بیاموزیم، بی تردید در قدم هاي بعدي این مسیر را دنبال خواهیم

 
کرد. 

تابش با اشاره به شیوع ویروس کرونا عنوان کرد: هر قدم نخستی، کمی و کاستی هاي خود را دارد، بسیاري ظرایف و نکات فنی در
باب فعالیت در فضاي برخط (آنلاین) تا پیش از این تمرین نشده بود و خطاهاي آن قابل تشخیص نبود. می شد با انفعال و تسلیم در
برابر کرونا، جشنواره فیلم کودك و نوجوان امسال را تعطیل کنیم، اما وظیفه ملی و اسلامی خود دانستیم که نه تنها نشان دهیم
سینما زنده است، بلکه در کنار قهرمانان سلامت، باید از انفعال خارج شده و دست کم تلاش خود را، براي ایفاي نقش مان در زنده
نگاه داشتن امید و نشاط در میان مخاطبان انجام می دادیم. خداوند را شاکرم که هرآنچه در توانمان بود، انجام دادیم و اکنون با
اشتیاق به سال هاي آینده چشم دوخته ایم تا با گذر از این بحران ناشی از شیوع ویروس منحوس کرونا، شکل جدیدي از جشنواره

 
هاي ترکیبی آنلاین و فیزیکی را تجربه کنیم و در قدم هاي بعدي از کاستی هاي این دوره درس بگیریم. 

او افزود: دو چالش «من نقش اول» و «به نظر من» که با همراهی دوتن از مفاخر بزرگ ایران، جناب آقاي هوشنگ مرادي کرمانی و
ایرج طهماسب آغاز شده است، به دلیل استقبال قابل توجه مخاطبان، ادامه خواهد داشت تا بتوانیم امتداد شعار «هر خانه یک سینما»

 
را در روزهاي آینده نیز شاهد باشیم، جزئیات این رویداد از سوي روابط عمومی جشنواره اطلاع رسانی خواهد شد. 

دبیر این جشنواره خاطرنشان کرد: در پایان باید از وزیر محترم فرهنگ و ارشاد اسلامی و جناب آقاي دکتر انتظامی ریاست محترم
سازمان سینمایی ، وزراي محترم بهداشت و درمان، ارتباطات و فناوري اطلاعات و معاون ایشان جناب آقاي دکتر امیر ناظمی و جناب
آقاي دکتر محمد کیاسالار (دبیر کرونا روایت)، شهرداري محترم اصفهان، شهرداري محترم تهران، سازمان صداوسیما، سازمان بخش



ویدئو (نماوا،فیلیمو، تیوا) اعضاي شوراي برنامه ریزي جشنواره، فعالان سینماي کودك و نوجوان و جمیع دوستان و همکارانی که

 
کمک کردند تا قطار جشنواره سی وسوم سفر خود را به سلامت طی کند، نیز تشکر می کنم. 

او در پایان سخنانش گفت: به تمام همکارانم در خانه هاي اصفهان و تهران که چندین ماه شبانه روزي براي تحقق این آرزو و خواست
تلاش کردند و همه شما داوران عزیز کودك و نوجوان که این روزها کنارمان بودید تشکر کنم و شما را با وعده روزهاي رنگین تر و

 
پرنشاط تر از این روزها به خدا بسپارم. 

 
در ادامه این مراسم جایزه مخصوص بخش «سیفژ» به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت انقلابی)» اهدا شد. 

در ادامه پیام قدرت االله نوروزي شهردار اصفهان و رئیس شوراي شهر اصفهان پخش شد، او در این پیام عنوان کرد: در تمام خیابان
هاي شهر اصفهان شاهد تبلیغات گسترده اي هستیم که در این زمینه انجام گرفته و زمینه شادابی جوانان و نوجوانان عزیز همچنین

 
خانواده هایشان را فراهم کرده است. جشنواره در این شرایط نشان داده که زندگی جاري است. 

شهردار اصفهان ادامه داد: از کادر درمانی این بیمارستان که در شرایط کنونی به روحیه مردم فکر می کنند تشکر می کنم. در شرایط
سخت کرونایی پیام زندگی جاري ست تحقق یافت. از تمام دست اندرکاران تشکر می کنم که شرایطی فراهم کردند تا تمام بچه هاي

 
ایران زمین بتوانند از آن استفاده کنند. 

جوایز بخش بین الملل پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه پویانمایی به فیلم «قدم یازدهم» به کارگردانی «مریم کشکولی نیا»

 
تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «عبدنور زیان» براي فیلم «روزه تابستانی» داده شد. 

برنده بخش بهترین دستاوردهاي فنی و هنري به «عباس عسگري» کارگردان فیلم «لپتو» تعلق گرفت. همچنین جایزه بهترین بازیگر

 
در بخش بین الملل، پروانه زرین و دیپلم افتخار به روح االله زمانی براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
روح االله زمانی پس از دریافت جایزه خود گفت: خدا را شکر می کنم که توانستم این جایزه را کسب کنم و براي آن بسیار خوشحالم. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلمنامه به «آرویند سیواکوماران» و «ویجاي ك.باتل» براي فیلم «آن سوي رودخانه» تعلق

 
گرفت. 

او گفت: افتخاري است براي من که این جایزه را در این جشنواره کسب کنم. امیدوارم که پیوند کشور خودم و ایران بیشتر از قبل

 
شود و همکاري هاي ما نیز بیش از پیش باشد. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به مجید مجیدي براي فیلم سینمایی «خورشید» تعلق گرفت. 



 
 

مجید مجیدي در این بخش با اشاره به جایزه خود عنوان کرد: این جایزه را از طرف خودم و تمام گروه فیلمسازي به فعالان حوزه
سلامت تقدیم می کنم. آنها جانشان را براي سلامت مردم کشور گذاشته اند. آنها جانشان را در کف دستشان گرفته اند و به مردم

 
کمک می کنند. باید از زحمات این عزیزان در این جشن باشکوه تقدیر کنیم. 

سیدعباس صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اظهار داشت: سینماي کودك و نوجوان ایران بخش مهمی از سینماي ایران است. بعد

 
از انقلاب بیش از 200 فیلم کودك و نوجوان ساخته شده که اهمیت این سینما را نشان می دهد. 

او در بخشی از سخنان خود اظهار داشت: در سال 98، 9 فیلم کودك و نوجوان اکران شد. بخش مهمی از کسانی که در سینماي ایران
به عنوان برجستگان شناخته می شوند کسانی هستند که در سینماي کودك و نوجوان حضور داشته اند. امسال این سینما تحت
فضاي کرونا بود و جشنواره هم با این فضا در تماس بود. اما تحت تاثیر این فضا، اتفاقاتی که می تواند مبدا تحولات تازه باشد، پدید
آمد. فرصتی که از طریق فضاي جدید براي امکان ارتباط فراملی پدید آمد و امکان ورود بهتر به بازارهاي جهانی را فراهم کرد. اگر چه
تجربه برگزاري جشنواره به صورت آنلاین در تجربه تهدیدگونه پدید آمد اما فرصتی جدید را براي سینماي ایران موجب شد. من از

 
کسانی که این فرصت را براي سینماي ایران و نگاه به افق هاي تازه پدید آوردند، تشکر می کنم. 

 
 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین فیلم به مجید مجیدي براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

مجید مجیدي پس از دریافت این جایزه نیز گفت: رسیدگی به وضعیت کودکان کار در هر کشوري توان و تلاش زیادي می طلبد. همه



ما دوست داریم شرایطی براي کودکان کار فراهم شود که بتوانند شرایط خوبی داشته باشند. باید مدارسی در سراسر کشور براي این
بخش از کودکان سرزمینمان بسازیم و مردم حامی کودکان کار بیایند و به آنها کمک کنند. در بخش کارآفرینی کمک هاي فراوانی
دریافت کرده ایم تا کودکان کار بتوانند کارآفرین شوند. امیدواریم این فیلم زمینه ساز اتفاق هاي خوبی باشد و با تلاش و کوشش
هایی که صورت گرفته دیگر کودك کاري نداشته باشم و تمام کودکان ایران بتوانند درس بخوانند و آینده خوبی براي کشور عزیزمان

 
فراهم کنند. 

 
جایزه ویژه هیئت داوران، پروانه زرین و دیپلم افتخار به فریدون نجفی براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تعلق گرفت. 

فریدون نجفی پس از دریافت جایزه عنوان کرد: از همه داوران تشکر می کنم که به ما اعتماد کردند، این فیلم ها با شرایط سخت

 
ساخته می شوند از تمام عوامل تولید فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» تشکر می کنم. 

جایزه بخش هیئت داوران کودك ونوجوان، پروانه زرین و دیپلم افتخار به «رالف کوکولا و ماتیاس برون» براي فیلم «فریتزي(حکایت

 
انقلابی)» اهدا شد. 

جوایز ویژه دبیر جشنواره فیلم کودك و نوجوان علیرضا تابش درباره جایزه این چهار بخش که توسط خود او طراحی شده، توضیح داد:
از سال گذشته علاوه بر جوایز داوران به تشخیص دبیر در راستاي توسعه سینماي کودك این بخش ها طراحی شد. دبیر جشنواره
جوایزي را به فیلم هایی که بخش فرهنگ و هنري و یا کسب و کار را حمایت می کنند، اختصاص می دهد. به این امید که سازندگان

 
تشویق شوند و شاهد بالندگی این سینما باشیم. 

او ادامه داد: جایزه کرونا روایت که بخش جدید در جشنواره امسال است با همکاري سازمان نظام پزشگی گرد آوري شد و 40 اثر در

 
این بخش به جشنواره رسید. 

 
دیپلم افتخار جایزه ویژه دبیر در بخش کرونا روایت به «محمدمهدي فکریان» براي فیلم «ملاقات آخر» تعلق گرفت. 

 
همچنین ویدئوي مراسم رونمایی از کتاب کرونا روایت که شب گذشته برگزار شده بود، پخش شد. 

حسین قناعت به دلیل حضور مداوم و مستمر در سینماي کودك ایران و تلاش براي پیوند میان میراث فرهنگی ایران و سینماي روز

 
جهان جایزه ویژه دبیر را دریافت کرد. 

حسین قناعت پس از دریافت این جایزه گفت: تشکر می کنم که در این شرایط سخت جشنواره کودك برگزار شد. امیدوارم هر چه

 
زودتر این ویروس منحوس برود و بتوانیم در کنار کودکان و خانواده هایشان بنشینیم و فیلم ها را ببینیم. 

سومین جایزه ویژه دبیر به دلیل توجه ویژه به فرهنگ مقاومت و برداشت ملموس، مردمی و قابل فهم براي نسل امروز ایران اسلامی
به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» و چهارمین جایزه ویژه دبیر به علت نگاه ویژه به کسب و کار و رونق صنعت تصویر کودك و نوجوان

 
به «محمدحسین صادقی» براي فیلم «لوپتو» تقدیم شد. 

تابش درباره بخش المپیاد فیلمسازي نوجوانان توضیح داد: این بخش به صورت مجازي برگزار شد و سرشار از شور و نشاط بود. از ایل
بیگی مدیر این رویداد و شوراي علمی و محتوایی تشکر می کنم. امیدوارم وزارت آموزش پرورش و فرهنگسراي هنر این بخش را به



 
رسمیت بشناسند و در آینده شاهد اتفاقات بهتر در این بخش باشیم. 

او همچنین به کمک انجمن سینماي جوانان ایران و کانون پرورش فکري کودکان و نوجوانان براي شناسایی استعداها در سراسر کشور
اشاره کرد و گفت: این رویداد گستره وسیع کشور را شامل شد و در سراسر کشور بچه ها با هم رقابت کردند. ایده هاي برگزیده امسال

 
و سال گذشته مورد حمایت قرار خواهند گرفت. 

 
بخش وب سري دیپلم افتخار بخش بهترین وب سري به «علی درخشی» کارگردان مجموعه «کووید19» تعلق گرفت. 

 
جایزه ویژه یونیسف لوح ویژه یونیسف و دوربین طلایی بخش «یونیسف» به «پوریا حیدري اوره» براي فیلم «بعد ازاتفاق» اهدا شد. 

پوریا حیدري اوره پس از دریافت این جایزه گفت: از تمامی عوامل فیلم تشکر می کنم، گرفتن این جایزه بدون کمک هاي شهاب

 
حسینی غیرقابل ممکن بود. 

شهاب حسینی تهیه کننده فیلم «بعد از اتفاق» خاطرنشان کرد: خوشحالم که در اینجا حضور دارم. تمام کارهاي فیلم را خود پوریا
انجام داده و جایزه اي که امروز دریافت کرده به خاطر نیت پاك خودش بود. امیدوارم هر روز حضور کودکان استثنایی را در جامعه

 
بیشتر حس کنیم و به آنها توجه بیشتري داشته باشیم. 

 
در ادامه پیام ویدیویی وزیر بهداشت پخش شد. 

سعید نمکی در این پیام بیان کرد: با نام یاد خدا برگزاري جشنواره کودك نوجوان را تبریک می گویم و از همه برگزارکنندگان تشکر
می کنم. چه هنرمندان و سینماگران چه دست اندرکاران. کرونا یکی از بخش هاي مهم این جشنواره بود. این ویروس به عنوان مولفه
اي مهم بر اقتصاد فرهنگ و کلیه موارد اجتماعی کشور مطرح بود تاثیر گذاشت. کودکان و نوجوانانی تحت تاثیر قرار گرفتند و دچار
انزوا شدند و از مدرسه و همبازي هایشان و فضاي اجتماعی نشاط آور دور شدند. برگزاري این جشنواره توانست نشاط را به درون

 
خانواده ها برگرداند و انزواي ناشی از کرونا را به حداقل برساند. 

وزیر بهداشت ادامه داد: یکی دیگر از کارهاي خوبی که برگزار کنندگان انجام دادند برگزاري هر خانه یک سینما و هر کودك یک داور
بود. براي جامعه محور کردن سینما یکی از کارهاي خلاقه اي بود که انجام شد. این دستاورد بزرگ ملی را بار دیگر تبریک می گویم و

 
تشکر می کنم. 

او همچنین ابراز تاسف کرد که به دلیل مشغله نتوانست در این مراسم حضور داشته باشد و براي همه کودکان و نوجوانان آرزوي

 
تندرستی کرد. 

جایزه زاون قوکاسیان جایزه زاون قوکاسیان در سی و سومین جشنواره فیلم هاي کودکان و نوجوانان توسط هیات داوران این جایزه به

 
مجید مجیدي براي فیلم خورشید اهدا شد. 

او در این بخش گفت: از مرحوم قوکاسیان که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما داشت یاد می کنم و خوشحالم که این جایزه را می

 
گیرم. 



جوایز بخش سینماي ایران پروانه زرین و دیپلم افتخار جایزه بخش پویانمایی کوتاه به «مریم کشکولی نیا» براي فیلم «قدم یازدهم»

 
اهدا شد. 

در بخش دیگري از این مراسم، پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش کوتاه داستانی به «رضا نجاتی» براي فیلم «شوفر» و پروانه زرین و

 
دیپلم افتخار بخش بلند داستانی به «محمد صالحی نژاد» براي فیلم «پیله و پروانه» تعلق گرفت. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین دست آورد فنی یا هنري به «کیوان مقدم» براي فیلم «خورشید» اهدا شد. 

 
«محمدرضا عالی ور» بازیگر خردسال فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برنده بخش بهترین بازیگر بود. 

 
عالی ور پس از تشکر از سازندگان این فیلم که او را براي این فیلم انتخاب کردند به زبان محلی براي حاضران خواند. 

در ادامه مراسم علیرضا تابش به تنوع آثار حاضردر این دوره از جشنواره اشاره کرد و گفت: هم کارگردانان پیشکسوت سینماي کودك
و نوجوان و هم جوان ترها آثارشان دیده شد. همچنین از فرهنگ هاي مختلف نماینده داشتیم و توجه به فرهنگ بومی و مناطق

 
مختلف کشور از نکات حائز اهمیت آثار امسال بود. امسال به صورت برخط کلاس آنلاین داشتیم و اتفاقات خوبی رقم خورد. 

او افزود: در سازمان سینمایی و بنیاد سینمایی فارابی طراح حمایتی از فیلمنامه نویسان در دوران کرونا برگزار کردیم که مورد

 
استقبال کانون فیلمنامه نویسان قرار گرفت و امیدوارم نتایج آن را در سال آینده سینما ببینیم. 

 
«فریدون نجفی» کارگردان و نویسنده فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» برگزیده بخش بهترین فیلمنامه شد. 

 
چهارمین جایزه بخش سینماي ایران به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» در بخش «زاون فوکاسیان» اهدا شد. 

مجیدي با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه از مرحوم قوکاسیان یاد کرد و او را فردي دانست که تاثیر جدي در حوزه نقد سینما

 
داشت. 

 
در ادامه کلیپ یاد بود سردار شهید سلیمانی پخش شد و پس از ان جایزه بخش نوجوان شهید «بهنام محمدي» اعلام شد. 

تابش درباره جایزه شهید نوجوان بهنام محمدي گفت: او به عنوان یکی از نوجوانان دفاع مقدس به شهادت رسید و این جایزه هر سال
از سوي جشنواره به فیلمی اهدا می شود که فرهنگ مقاومت را براي کودکان و نوجوانان ترویج می کند. با افتخار یاد و خاطره سردار

 
سلیمانی را گرامی می داریم و به استقبال این بخش می رویم. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش جایزه «شهید بهنام محمدي» به رقیه توکلی براي فیلم «مهران» تقدیم شد. 

رقیه توکلی با ابراز خوشحالی از گرفتن این جایزه گفت: زمانی که فیلمنامه این فیلم را ارائه دادیم، گفتند این فیلم دفاع مقدس نیست
و امروز خوشحالم که ساخته شد و در این بخش جایزه گرفت. همچنین از همسر و خانواده اش که در تمام مراحل کار از من حمایت

 
کردند تشکر می کنم. 



تابش در میانه مراسم اختتامیه به این موضوع اشاره کرد که سینماي کودك و کارگردان هاي کودك در چند دهه گذشته آبروي بین

 
المللی براي سینماي ایران کسب کرده اند. 

 
پروانه زرین و دیپلم افتخار بهترین کارگردانی به «مجید مجیدي» براي فیلم «خورشید» تعلق گرفت. 

مجیدي با تشکر از هیئت داوران ودبیر جشنواره سی وسوم بیان کرد: ظرفیت سینماي ایران بزرگ تر از آن چیزي است که دیگران
فکر می کنند مخصوصا با ورود نسل جوانی که در این جشنواره آثارشان دیده شد. این ها پشتوانه سینماي ایران هستند و باید از این

 
ظرفیت استفاده شود. در معظلات اجتماعی به خصوص در حوزه کودکان می طلبد سینماگران مسئولیت شان را به خوبی ایفا کنند. 

 
در این قسمت از برنامه کلیپ نکوداشت « کامبوزیا پرتوي » براي حاضران پخش شد. 

تابش به مراسم نکوداشتی که شب گذشته در بنیاد سینمایی فارابی براي ابراهیم فروزش و کامبوزیا پرتوي برگزار شد اشاره کرد و
گفت: آقاي فروزش افتخار دادند و امسال در هیئت داوران حضور داشتند همچنین بزرگداشت استاد کامبوزیا پرتوي را برگزار کردیم.

 
رونمایی از بسته آثار این دو استاد از دیگر بخش هاي برنامه شب گذشته بود. 

 
 

حسین انتظامی رییس سازمان سینمایی با اشاره به برگزاري سی وسومین جشنواره فیلم کودك و نوجوان گفت: از تمام سینماگران به
خاطر اینکه چراغ این حوزه را روشن نگه داشته اند تشکر می کنم. تولید آثار فرهنگی در حوزه کودك و نوجوان نشان می دهد چه
قدر آن کشور به ساخت فرهنگی توجه دارد. همچنین کمال تشکر از دبیرخانه جشنواره، علیرضا تابش و همکارانش را دارم که با

 
خونسردي و دقت نظر فیلم ها را برگزیده اند، فیلم هاي برگزیده از لحاظ کیفیت قابل توجه بودند. 

پروانه زرین و دیپلم افتخار بخش بهترین فیلم سینماي ایران به « مجید برزگر » براي فیلم «بچه گرگ هاي دره سیب» اهدا شد.
«مهین جواهریان» براي فیلم انیمیشن «بعله» جایزه ویژه هیئت داوران را کسب کرد همچنین «نادره ترکمانی» براي فیلم «بازیگوش

 
ها» برنده جایزه ویژه هیئت داوران کودك و نوجوان شد. 

نادره ترکمانی با ابراز خوشحالی و قدردانی از برگزاري این جشنواره گفت: از آقاي تابش براي اینکه جریانی را ایجاد کرد که امسال هم

 
چراغ جشنواره کودك روشن، پرنور و درخشان بماند ممنونم و امیدوارم سالیان سال چراغ این جشنواره روشن باشد. 

او از بچه هایی که به این فیلم راي دادند تشکر کرد وگفت: امیدواریم این فیلم در نمایش هاي آنلاینی که خواهد داشت باعث نشاط



بچه ها شود. همچنین سپاس ویژه دارم از تمام کادر درمانی که این روزها بیشترین تلاش را دارند. امیدوارم ما سینماگران کودك هم

 
در حوزه خود مثل این عزیزان کار کنیم و نشاط و شادي رابراي بچه ها فراهم بیاوریم. 

تابش نیز از کودکان و نوجوانان سراسر کشور که برنامه هاي امسال را دنبال کردند و همکارانی که ریسک برگزاري این جشنواره را

 
تحمل کردند تشکر کرد. او همچنین گفت: از اینکه براي رونق سینماي کودك کار می کنیم به خودمان می بالیم. 

در پایان مراسم، کلیپ نکوداشت «ابراهیم فروزش» کارگردان پیشکسوت سینماي کودك به نمایش درآمد. همچنین به عنوان حسن
ختام برنامه کلیپ از تهران تا اصفهان پخش شد.



اجحاف در حق نیروهاي بومی پارس جنوبی/ عدالت در انتخاب ها رعایت شود

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  288  |  تاریخ: 1399/08/03

بوشهر - علی رغم میزبانی شایسته مردم استان بوشهر از صنایع پارس جنوبی، ولی نیروهاي بومی این استان تاکنون رفتار
عادلانه اي را در صنایع این منطقه شاهد نبوده اند.

 بوشهر - علی رغم میزبانی شایسته مردم استان بوشهر از

 
صنایع پارس جنوبی، ولی نیروهاي بومی این استان تاکنون رفتار عادلانه اي را در صنایع این منطقه شاهد نبوده اند. 

خبرگزاري مهر، گروه استان ها: از حدود 23 سال پیش که عملیات احداث فازهاي پارس جنوبی در شهرستان هاي عسلویه و کنگان

 
آغاز شد، مردم این استان امیدوار بودند که با استقرار این صنایع مشکل اشتغالشان حل شود. 

در همه جاي دنیا، صنایع حق مسئولیت اجتماعی در حق مردم محیط پیرامونی رعایت می کنند ولی گویا این حق براي صنایع

 
مستقر در پارس جنوبی در حد یک متن روي کاغذي بوده که حالا در پستوها خاك می خورد. 

علاوه بر اینکه مسئولیت هاي اجتماعی در این زمینه نادیده گرفته شده است، مصوبه دولت مبنی بر اشتغال 50 درصد نیروهاي بومی

 
در پارس جنوبی نیز هیچ گاه محقق نشده است. 

بر اساس خوشبینانه ترین نگاه ها و آماري که از سوي مدیران پارس جنوبی ارائه شده است، اشتغال نیروهاي بومی در این تأسیسات

 
کمتر از 30 درصد است و این آمار بیانگر بی عدالتی در اشتغال نیروها است. 

در این صنایع حتی نگهبان و آبدارچی هم از استان هاي دیگر و با پرواز به منطقه می آیند ولی از نیروهاي مستحق بومی استفاده نمی

 
شود تا همچنان وضعیت اشتغال در این استان نامناسب باشد. 

یکی دیگر از ظلم هایی که در حق نیروهاي بومی پارس جنوبی شده است، بی توجهی به حق بومی بودن بعضی نیروها در زمان تعدیل

 
نیرو در فازهاي پارس جنوبی است که نارضایتی تعداد خیلی زیادي از نیروها را فراهم کرده است. 

اخراج مدیران بومی و بکارگیري نیروهاي غیربومی به جاي آنها ظلم دیگري در حق نیروهاي توانمند و شایسته استان بوشهر است؛



 
انتصاب هایی که یا مسئولان استان بوشهر خبري از آن ندارند و یا اینکه براي دخل و تصرف در آن ناتوان هستند. 

 
 

 
مردم استان بوشهر میزبان شایسته صنعت 

کانون پیشگامان انرژي و توسعه استان بوشهر در بیانه اي خطاب به امام جمعه بوشهر، نماینده استان در مجلس خبرگان، استاندار
بوشهر، مجمع نمایندگان استان، ائمه جمعه و فرمانداران بیان کرد: همانطور که مستحضرید، سال 1399 بنا به فرمایش مقام معظم
رهبري مدظله العالی به نام سال جهش تولید نامگذاري گردیده است. لازمه جهش تولید و افزایش بهره وري، توانمند سازي، توسعه
دانش و مهارت نیروي انسانی است. امري که سبب تعالی و جهش کشور عزیزمان و قطع وابستگی ها در راستاي منویات معظم له

 
خواهد بود. 

استان بوشهر، پایتخت انرژي کشور، از دیرباز و خصوصاً طی دو دهه گذشته میزبان شایسته پروژه هاي عظیم نفتی و گازي بوده است.
پروژه هایی که نقش بسزایی در توسعه ملی و تأمین سبد انرژي کشور داشته اند. اما سوال اساسی و تکراري آن است که آیا این
صنعت در طول بیش از دو دهه، آن طور که انتظار و توقع می رفت، توانسته در توسعه استان بوشهر نقش آفرینی کند و آیا اصلاً اراده
اي براي تحقق این امر وجود داشته است؟ البته که نمی توان از اقدامات و خدمات اندك صنعت نفت در استان و منطقه چشم پوشی
کرد اما ماحصل کار می بایست استان بوشهر را طی 20 سال اخیر، به استانی توسعه یافته و پیشگام در کشور از نظر تمامی شاخصه

 
هاي اقتصادي و رفاهی بدل می کرد و نه موقعیت کنونی! 

 
اجحاف در حق نیروهاي بومی 

کانون پیشگامان انرژي و توسعه استان بوشهر اضافه کرد: آنچه امروز در صنایع گاز و پتروشیمی منطقه پارس جنوبی آشکارا دیده می
شود اجحاف بسیاري است که در حق کارجویان لایق و توانمند بومی در امر گزینش و جذب وجود دارد در حالی که این فرآیند براي
افراد غیربومی علی رغم نداشتن هیچ گونه تخصص و مشخصه ي مثبت نسبت به نیروهاي بومی، به سهولت و بدون مشکل انجام می

 
گیرد. 

طی سالیان گذشته نه تنها حمایتی از مدیران و متخصصان توانمند استان بوشهر نشده است بلکه همواره با بی مهري برخی از مدیران،
اندك پست ها و کرسی هاي مدیریتی استان نیز متزلزل شده و مدیران توانمند استان که کارنامه موفقی طی زمان تصدي خود داشته

 
اند، برکنار شدند 

مورد دیگر و مهم تر، عدم سپردن سمت هاي مدیریتی و تصمیم گیر به متخصصان توانمند هم استانی است. شواهد بسیاري حاکی از



استخدام افراد غیر بومی و بدون تخصص در این صنایع موجود است در حالی که فارغ التحصیلان بومی از بهترین دانشگاه هاي کشور

 
بیکار بوده و شانسی براي جذب در این صنایع نداشته اند. 

این حقایق وقتی تلخ تر می شود که در می یابیم طی سالیان گذشته نه تنها حمایتی از مدیران و متخصصان توانمند استان بوشهر
نشده است بلکه همواره با بی مهري برخی از مدیران، اندك پست ها و کرسی هاي مدیریتی استان نیز متزلزل شده و مدیران توانمند

 
استان که کارنامه موفقی طی زمان تصدي خود داشته اند، برکنار شدند یا در حال برکناري هستند. 

متأسفانه این اقدامات که قطعاً بر علیه منافع استانی و ملی است در منطقه پارس جنوبی و پتروشیمی هاي مستقر در آن بیشتر به

 
چشم می خورد و عملاً استان بوشهر را به حیات خلوت مدیران بعضاً فرسوده و ناکارآمد بدل کرده است. 

 
 

 
قلع و قمع مدیران توانمند بومی 

در ادامه بیانیه کانون پیشگامان انرژي و توسعه استان بوشهر آمده است: یکی از این اتفاقات تلخ در چند ماه گذشته، حذف یکی از
معدود مدیران عامل توانمند بومی صنعت نفت استان و دادن این سکان به افرادي بدون تخصص و سابقه است که از برکات حضورشان
در چند روز اخیر و در شرکت هاي پتروشیمی پلی پروپیلن جم و همچنین مجتمع پتروشیمی جم به صورت قلع و قمع مدیران

 
توانمند بومی بهره مند شده ایم. 

برکناري یا جابجایی و خنثی سازي سرمایه هاي توانمند مدیریتی استان در پتروشیمی هاي نامبرده طی روزهاي اخیر خبر از این
واقعیت تلخ دارد که هیچ اهتمامی به حمایت از مدیران و متخصصان توانمند در بدنه صنعت نفت وجود ندارد و بلکه عده اي با

 
مقاصدي شوم در حال لطمه زدن به منافع ملی و استانی هستند. 

متأسفانه اتفاقاتی از این دست در سایر شرکت هاي تابعه وزارت نفت مستقر در استان نیز در حال رخ دادن است که در راستاي

 
صیانت از منافع استان پیشنهاد می گردد هر چه زودتر جلوي این دست اقدامات گرفته شود. 

خواسته اصلی کانون مردم نهاد پیشگامان انرژي و توسعه استان بوشهر آن است که هیچ مدیر و مسئولی بدون هماهنگی و مهر تائید
مسئولان و مجمع نمایندگان استان وارد استان عزیزمان نشود و این شور و مشورت با دلسوزان استان بوشهر به عنوان میزبان صنعت
عظیم نفت باید به یک رویه در انتخاب مدیران صنعتی تبدیل گردد، کما اینکه این رویه، در استان هاي خوزستان و فارس جاري است
و با اهتمام ویژه اي نیز انجام می شود که نمونه اخیر آن را در برکناري هم استانی عزیزمان در یکی از پتروشیمی هاي ماهشهر



 
مشاهده نمودیم. 

 
قطعاً رویه سازي این مهم، شأن استان و مسئولین استانی را بیش از پیش، مورد احترام قرار می دهد. 

کانون پیشگامان انرژي و توسعه استان بوشهر ضمن اعلام آمادگی جهت ارائه توضیحات و راهکارهاي پیشنهادي در قالب جلسه
حضوري یا مکاتبه اي از شما اساتید و بزرگواران استدعا داریم به عنوان دلسوز مردم استان و در راستاي منافع ملی نسبت به پیگیري

 
و اقدامات لازم در این خصوص دستورات لازم را مبذول فرمائید. 

 
بی عدالتی ها در جذب و بکارگیري نیروها 

نماینده مردم شریف دشتستان در مجلس شوراي اسلامی نیز از بی عدالتی ها در جذب و بکارگیري نیروهاي مورد نیاز پالایشگاه هاي

 
پارس جنوبی ابراز نارضایتی کرد و خواستار توقف این روند ناعادلانه شد. 

ابراهیم رضایی در تذکر کتبی به وزیر نفت بیان کرد: با توجه به انتقال قریب الوقوع طرح هاي توسعه اي خاتمه یافته میدان گازي
پارس جنوبی به شرکت ملی گاز ایران، بسیاري از نیروهاي بومی در دیسیپلین هاي فنی و مهندسی و نیز خدمات اداري و عمومی در
طی سالیان اجراي طرح ها با پیمانکاران اصلی و فرعی فازها همکاري داشته و تجارب ارزشمندي را نیز کسب کرده اند و این در حالی
است که پس از انتقال طرح هاي مذکور به مجتمع گازي پارس جنوبی، این نیروهاي توانمند بومی ترخیص و بیکار شده اند و در
عوض بهره برداران، نسبت به جذب جدید نیروهاي انسانی مورد نیاز خود از افراد غیربومی اقدام و با هزینه هاي کلان و آموزش مجدد
نسبت به توانمندسازي نیروهاي جدید اقدام می نمایند یا با مکانیسمی ناعادلانه، غیرشفاف و تحت تأثیر فشارهاي فراقانونی گزینش

 
می کنند. 

استفاده از ظرفیت حداکثري نیروهاي با تجربه طرح هاي توسعه در تأسیسات بهره برداري، صرفه جویی در زمان و هزینه و افزایش

 
کیفیت دانش و تجربه براي صنعت نفت را به دنبال خواهد داشت 

وي افزود: متأسفانه این وضعیت و عدم بکارگیري نیروي بومی در مجتمع هاي پتروشیمی هم به وفور دیده می شود. این مسئله طی
سالیان اخیر تبعات منفی اجتماعی و امنیتی در پی داشته و موجب نارضایتی شدید مردم شریف و جوانان متخصص استان بوشهر

 
شده است. 

نماینده دشتستان ادامه داد: پرواضح است استفاده از ظرفیت حداکثري نیروهاي با تجربه طرح هاي توسعه در تأسیسات بهره برداري،
صرفه جویی در زمان و هزینه و افزایش کیفیت دانش و تجربه براي صنعت نفت را به دنبال خواهد داشت و در حال حاضر علاوه بر
این نیروهاي تخصصی مجرب و خدماتی، دیگر نیروهاي متعهد و جوان بومی و جویاي کار متعلق به ساکنان همه ده شهرستان استان،
شامل بوشهر، تنگستان، جم، دشتستان، دشتی، دیر، دیلم، عسلویه، کنگان و گناوه نیز هستند که سال هاست در انتظار بکارگیري و

 
جذب در صنعت نفت در استان می باشند اما بنا به دلایلی غیرموجه ناشی از انحصارطلبی و پارتی بازي موفق به این مهم نشده اند. 



 
 

 
لزوم جذب نیرو با مکانیسمی عادلانه و شفاف 

وي افزود: همچنین طبق ماده 47 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه جمهوري اسلامی ایران مصوب مجلس شوراي اسلامی همه
دستگاه هاي اجرایی از جمله وزارتخانه هاي نفت و نیرو، سازمان انرژي اتمی و بنگاه هاي اقتصادي نهادهاي عمومی غیردولتی مکلف
اند در طول اجراي قانون برنامه، در طرح هاي (پروژه ها) خود و در شرایط برابر به پیمانکاران بومی واجد شرایط استانی اولویت دهند

 
و در قرارداد با همه شرکت ها و پیمانکاران، اولویت با بکارگیري نیروهاي بومی استانی را درج و بر حسن اجراي آن نظارت کنند. 

رضایی خطاب به وزیر نفت اضافه کرد: از جنابعالی انتظار می رود، براي حسن اجراي این تکلیف قانونی، دستور فرمائید که شرکت
مجتمع گازي پارس جنوبی ضمن توقف فوري فرایند جذب اخیر نیروي انسانی، تمام نیاز خود به نیروي انسانی را با مکانیسمی عادلانه
و شفاف و با بکارگیري نیروهاي بومی همه شهرستان هاي استان بوشهر در تأسیسات پالایشی بهره برداري و البته فارغ از اعمال نفوذ

 
صاحبان قدرت و ثروت و سیاست انجام دهد. 

وي خاطرنشان کرد: همچنین شرکت هاي پتروشیمی مستقر در منطقه ویژه اقتصادي انرژي پارس نیز بر همین اساس ضمن

 
پاسخگویی و شفافیت، نسبت به جذب و بکارگیري نیروهاي بومی استان بوشهر اقدام کنند. 

رضایی تصریح کرد: همچنین تأکید کنید تا زمانی که نیروي تخصصی و یا خدماتی درون استان بوشهر وجود دارد، همه شرکت هاي
تابعه، از جذب نیروي غیربومی، جداً پرهیز نمایند. طبیعی است که در غیر این صورت خلاف نص صریح ماده 47 قانون برنامه ششم

 
توسعه عمل کرده و مصداق «ترك فعل» هستند. 

پیگیري هاي خبرنگار مهر براي دریافت اطلاعات و پاسخ از مسئولان پارس جنوبی راه به جایی نبرده و همچنان منتظر دریافت جوابی

 
قانع کننده در ارتباط با بکارگیري نیروها در پارس جنوبی است. 

یکی از انتظارات بحق مردم و مسئولان استان بوشهر این است که مدیران شرکت هاي مستقر در پارس جنوبی، به مسئولان ارشد
استان بوشهر پاسخگو باشند ولی اینگونه نیست.



چرا توسعه انسانی استان ها به اندازه تهران نیست؟

منبع: ایسناشماره خبر:  289  |  تاریخ: 1399/08/03

محققان کشور در یک پژوهش که نتایج ارزشمندي را به همراه داشته است، به بررسی شاخص هاي توسعه انسانی در نقاط
مختلف کشور پرداخته اند و بار دیگر بر تبعیض هاي موجود بین استان ها بالأخص بین تهران با دیگر مناطق صحه گذارده

اند.

عکس آرشیوي است به گزارش ایسنا، سازمان ملل متحد
در گزارش هاي مربوط به توسعه کشورها در دهه 1990،
بهبود کیفیت زندگی انسان ها را هدف اساسی توسعه
معرفی کرده و انسان را هم عامل توسعه و هم هدف نهایی
آن ذکر کرده است. توسعه انسانی از دیدگاه فلسفی به
مفهوم توجه و احترام به فردیت انسان است. دستیابی به
زندگی بهتر، ازیک طرف نیازمند مصرف بیشتر کالاها و
خدمات و از طرف دیگر ثمره رشد استعدادها و ظرفیت
هاي انسانی است. لذا گسترش ظرفیت هاي ذهنی از طریق
آموزش در کنار درآمد، از عناصر اصلی توسعه انسانی به

 
شمار می رود. 

بنا بر نظر متخصصان، توسعه انسانی، شالوده اصلی خود را از رویکردي تحت عنوان «قابلیت هاي سن» گرفته است که عبارت از
توانایی یک فرد براي داشتن انتخاب هاي مختلف براي دستیابی به سطح رفاه متناظر است. بر اساس این رویکرد، رشد اقتصادي می
تواند یکی از ابزارهاي دستیابی به زندگی بهتر باشد؛ ولی نمی تواند لزوماً به عنوان هدف در نظر گرفته شود. تفاوت رشد اقتصادي و
توسعه انسانی به این صورت است که رشد اقتصادي منحصراً بر گسترش یک انتخاب؛ یعنی درآمد است، درحالی که توسعه انسانی

 
شامل گسترش تمام انتخاب هاي انسانی مانند اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی است. 

با توجه به اهمیت روزافزون این مفهوم در جهان و لزوم توجه بیشتر به این حوزه در کشور ما، گروهی از محققان دانشگاه شهید
چمران اهواز، اقدام به انجام پژوهشی در این خصوص کرده اند که در آن، نسبت به برآورد شاخص توسعه انسانی استان هاي ایران و

 
بررسی تأثیر آن بر رشد اقتصادي اقدام شده است. 

در این تحقیق، ابتدا شاخص توسعه انسانی (بدون نفت) براي استان هاي ایران در سال هاي 1385، 1390 و 1395 با تکیه بر روش

 
جدید سازمان ملل محاسبه شده و سپس تأثیر این شاخص بر رشد اقتصادي با استفاده از داده هاي استانی بررسی شده است. 

طبق نتایج حاصله از این بررسی ها که بسیار قابل تأمل است، بیشترین شاخص توسعه انسانی استان ها در هر سه سال مورد بررسی،
براي استان تهران و کمترین آن براي استان سیستان و بلوچستان بوده است. بعد از سیستان و بلوچستان نیز استان هاي کردستان،

 
خراسان شمالی، کهگیلویه و بویراحمد و لرستان پایین ترین شاخص توسعه انسانی را در بین استان هاي کشور داشته اند. 



دیگر نتایج این تحقیق نشان می دهند که متوسط توسعه انسانی استان ها در کشور ما در فاصله 1385 الی 1390 رشدي معادل 3

 
درصد داشته است، ولی این رشد در فاصله سال هاي 1390 الی 1395 به نیم درصد کاهش یافته است! 

در خصوص این نتایج، سید مرتضی افقه، پژوهشگر دانشکده اقتصاد دانشگاه شهید چمران اهواز و همکارانش اظهار داشته اند: «بررسی
اجزاء شاخص توسعه انسانی نشان می دهد مهم ترین عامل کندي بهبود این شاخص، رشد منفی درآمد سرانه استان ها در فاصله

 
1385 الی 1395 است. در این فاصله درآمد سرانه استان ها به طور متوسط حدود 20 درصد کاهش یافته است». 

به گفته آن ها، «اما با دقت در یافته ها ملاحظه می شود که شاخص آموزش استان ها، نقطه قوت شاخص توسعه انسانی استان ها
است که نشان می دهد تحولات خوبی در سال هاي اخیر رخ داده است و وضعیت آموزش وپرورش در کشور از دوره 1385 تا 1395

 
همواره رو به بهبود بوده است». 

بر اساس یافته هاي این تحقیق و با توجه به این که در فاصله 1390 الی 1395 روند بهبودي توسعه انسانی نسبت به قبل از آن بسیار
اندك بوده است، افقه و همکارانش به لزوم توجه بیشتر برنامه ریزان کشور براي سرمایه گذاري در آموزش و بهداشت و سلامتی که

 
اجزاي اثرگذار شاخص توسعه اند، تأکید کرده اند. 

به اعتقاد آن ها، «همچنین براي بهبود شرایط زندگی ساکنین استان هایی که شاخص توسعه انسانی پایینی دارند و بنابراین دچار فقر
و محرومیت بیشتري هستند، این موضوع بایستی با حساسیت بیشتري پیگیري شود تا ضمن افزایش درآمد سرانه و اشتغال این
مناطق، شرایط براي کاهش فقر و محرومیت فراهم شود؛ اقداماتی که درنهایت می تواند نابرابري منطقه اي و بین استانی در کشور را

 
کاهش دهد». 

این یافته هاي ارزشمند که در قالب یک مقاله علمی پژوهشی در فصل نامه «اقتصاد مقداري» از انتشارات دانشگاه شهید چمران اهواز
به چاپ رسیده است، بار دیگر اهمیت رسیدگی بیشتر و نگاه یکسان به تمام مناطق این مرز و بوم را نشان می دهند و به خوبی یادآور

 
می شود که «ایران، فقط تهران نیست!». 

انتهاي پیام



صدور 115 معافیت گمرکی واردات ماشین آلات در قم

منبع: تابناكشماره خبر:  290  |  تاریخ: 1399/08/03

 
صدور 115 معافیت گمرکی واردات ماشین آلات در قم 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم گفت: در 6 ماه نخست سال جاري 115 مورد مجوز معافیت گمرکی ماشین آلات در

 
استان به ارزش 187 میلیارد تومان براي واردات ماشین آلات جدید با تکنولوژي بالا صادر شد. 

به گزارش تابناك قم، محمود سیجانی با اشاره به سرمایه گذاري هاي انجام شده در استان قم اظهار کرد: در 6 ماه نخست سال جاري

 
تعداد 69 پروانه بهره برداري ایجادي با 256 میلیارد تومان سرمایه گذاري و اشتغال زایی براي هزار و 450 نفر در استان صادر شد. 

وي ادامه داد: همچنین 63 فقره جواز بهره برداري توسعه اي(توسعه واحدهاي موجود) در 6 ماه نخست سال جاري با 219 میلیارد

 
تومان سرمایه گذاري و اشتغال زایی براي 867 نفر در استان قم صادر شد. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم افزود: در مجموع دو هزار و 259 فقره پروانه بهره برداري با اشتغال زایی 58 هزار و
456 نفر و سرمایه گذاري پنج هزار و 464 میلیارد تومان در استان موجود است و در 6 ماه نخست سال جاري 37 فقره پروانه بهره

 
برداري در استان قم به دلیل عدم فعالیت ابطال یا تعلیق شد. 

سیجانی با اشاره به صدور مجوز معافیت گمرکی در استان قم اظهار کرد: در 6 ماه نخست سال جاري تعداد 115 مورد مجوز معافیت
گمرکی ماشین آلات در استان به ارزش 187 میلیارد تومان براي واردات ماشین آلات جدید با تکنولوژي بالا با هدف راه اندازي

 
واحدهاي تولیدي و صنعتی یا جایگزینی ماشین آلات قدیمی صادر شد. 

وي ادامه داد: خوشه هاي صنعتی شناسایی شده در استان قم عبارت از فرش، کفش ماشینی، سنگ، پسته، انگشترسازي، پوشاك،

 
سیمان، سوهان، فناوري اطلاعات و محصولات پلاستیکی است. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خاطرنشان کرد: خوشه هاي صنعتی پیاده سازي شده یا در حال اجرا شامل فرش،
کفش ماشینی، سنگ، مبلمان وچوب و سوهان است.



رونق روستاگردي از پنج مسیر

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  291  |  تاریخ: 1399/08/03

دنیاي اقتصاد : سازمان جهانی گردشگري که در روز جهانی گردشگري سال 2021-2020 را سال «گردشگري و توسعه
روستایی» با هدف دستیابی به توسعه پایدار نامیده، مسیرهاي دستیابی به آن را نیز براساس یک طرح استراتژیک جامع و فراگیر با
رویکردي مشارکتی در جهت رونق روستاگردي اعلام کرده است. سازمان جهانی گردشگري جغرافیاي جدید گردشگري را در پنج
توصیه با هدف حمایت از دولت ها، بخش خصوصی و جامعه جهانی در توسعه گردشگري مناطق روستایی مطرح کرده تا به توسعه
فراگیر، پایدار و مقاوم دست یابد که منجر به ایجاد اشتغال، محافظت از منابع طبیعی و میراث فرهنگی، توانمندسازي جوامع محلی و

 
گروه هاي محروم سنتی به ویژه زنان و جوانان و بومیان شود. 

پس از همه گیري ویروس کرونا، نقش گردشگري در توسعه
روستایی بیش از هر زمان دیگري مورد توجه قرار گرفته است
زیرا باتوجه به اینکه گردشگران به دنبال مقاصد کم جمعیت و
فعالیت ها و تجربه ها در فضاي باز هستند، گردشگري در مناطق
روستایی فرصت هاي بسیاري را براي بازیابی فراهم می کند.
همچنین باتوجه به تسریع ارتباط توسعه شهري و روستایی در
بحران فعلی و تغییر در جمعیت جهان به سمت مناطق شهري
فرصت هایی براي یک نگاه پویاي جدید در جهت چگونگی بهبود
بهتر ارتباطات شهري و روستایی ایجاد شده است که براین اساس

سازمان جهانی گردشگري براي دستیابی به ابزاري موثر براي توسعه روستایی پنج توصیه کلیدي را به عنوان راهنماي ایجاد

 
گردشگري مطرح کرده است. 

در نخستین گام، گردشگري باید به عنوان یک ستون استراتژیک در سیاست هاي توسعه روستایی قرار داده شود که این امر نیازمند
همکاري مشترك دولت هاي ملی، منطقه اي و محلی است که باتوجه به اقتصاد متنوع روستایی باید اقدام به ایجاد یک چارچوب
هنجاري، سرمایه گذاري کافی، راهنمایی و مشوق توسعه و مدیریت گردشگري در مناطق روستایی به طور موثر و پایدار کرد. دولت
ملی و محلی باید به طراحی برنامه هاي توسعه فراگیر، مقاوم و پایدار مناطق روستایی بپردازند و با ایجاد سیاست گذاري هایی در
سطح ملی، منطقه اي و محلی با توجه به پتانسیل هاي توسعه روستایی، گردشگري را به حداکثر برسانند. این امر با مشارکت تمامی
ذي نفعان بخش گردشگري، ایجاد فرصت هاي برابر براي زنان و مردان، بهره گیري از تمامی ظرفیت هاي گردشگري به منظور ارتقا و
افزایش سرمایه گذاري ها، نوآوري، کارآفرینی و دیجیتال سازي و ارتقاي ارتباط بین بافت هاي شهري و روستایی امکان پذیر است.
جامعه جهانی و سازمان هاي بین المللی با همکاري چندجانبه با دولت ها می توانند به ترویج سیاست ها و ابتکاراتی در جهت
دستیابی به رشد اقتصادي و مشاغل روستاها و کاهش فقر با استفاده از تنوع زیستی، تنوع زراعی، میراث فرهنگی و غذاي محلی
مناطق روستایی بپردازند و تامین مالی کشورهاي وابسته به گردشگري با درآمد بالا را بهبود بخشند و از میزان آسیب پذیري این

 
مناطق بکاهند. 

سازمان جهانی گردشگري در دومین توصیه کاربردي خود، گردشگري را به ایجاد بخشی عادلانه، فراگیر، مقاوم و پایدار رهنمون کرده



که به نفع و رفاه جوامع روستایی منجر شود و حس برد را در فعالان گردشگري ایجاد کند. سیاست هاي ملی، منطقه اي و محلی باید
اولویت اصلی خود را بر مبناي توجه اقتصادي، فرهنگی، اجتماعی و زیست محیطی جوامع روستایی قرار دهند. این امر با تقویت
مدیریت محلی، حمایت گسترده و موثر جامعه در مناطق روستایی، احترام به فرهنگ روستایی، تقسیم مساوي سود حاصل از
گردشگري با جوامع روستایی و مشارکت کامل تمامی اعضاي جامعه در زنجیره گردشگري به ایجاد یک مکانیزم جامع تقسیم منافع
در سطح محلی منجر می شود و شرایط محیط مساعد کارآفرینی در یک سیستم نظارتی مناسب براي تمامی اقشار جامعه به ویژه
گروه هاي در حاشیه همچون زنان و جوانان فراهم کند. این امر با آموزش و پرورش و توسعه مهارت هاي متخصصان و کارآفرینان
گردشگري در مناطق روستایی با تمرکز بر اقتصاد دیجیتالی امکان پذیر است تا به بهبود جوامع بومی و ایجاد رفاه و فرصت هاي

 
شغلی جدید منجر شود. 

در گام سوم توصیه ها باید با ایجاد فرصت هاي جدید براي گردشگري و توسعه روستایی به نوآوري، فناوري و دیجیتالی شدن روي
آورد. ایجاد سیاست هاي نوآورانه، فناوري و دیجیتالی سازي منجر به تسریع دسترسی مشاغل گردشگري محلی و ایجاد رقابت و
توسعه زیرساخت هاي گردشگري و افزایش محصولات سبز می شود که به تقویت و ارتقاي پایداري در غذا، کشاورزي، تولید، سلامتی،
ورزش و طبیعت کمک خواهد کرد. براي دستیابی به این امر تمامی فعالان گردشگري باید شرایط اتصال و دسترسی به فناوري ها را
همانند مناطق شهري براي جوامع روستایی فراهم کنند که این امر با همکاري مشترك فعالان این بخش و ارائه دهندگان خدمات

 
فناوري و ایجاد برنامه ها و مدیریت صحیح در حوزه گردشگري امکان پذیر است. 

سازمان جهانی گردشگري در چهارمین توصیه خود به توسعه محصولات زنجیره بازار گردشگري براي تجربه یک سفر پایدار و پیشرفته
اشاره کرده است. توسعه محصولات گردشگري مناطق روستایی باید به بررسی و مطالعه نقاط قوت و ضعف هاي پتانسیل هاي محیطی
آنها جهت توانمندسازي بپردازد که این امر تنها بر اساس ایجاد یک برنامه بلندمدت راهبردي اقتصادي و از یک دیدگاه جامع امکان
پذیر است که با مشارکت تمامی ذي نفعان در زنجیره فعالیت هاي اقتصادي-اجتماعی و زیست محیطی روستایی صورت می گیرد.
براي دستیابی به این منظور فعالان بخش گردشگري باید به ارتقاي مسیرهاي ارتباطی مقاصد روستایی، ترویج تجربه هاي جدید و
معتبر منحصر به مناطق روستایی، توجه به فرهنگ و طبیعت روستایی، بازاریابی و ارتقاي گردشگري در مناطق روستایی، توجه به
اهمیت جوامع روستایی و سهم آنها در اقتصاد ملی به منظور ارتقاي بازار داخلی، به روزرسانی محصولات و خدمات سفر روستایی،

 
ایجاد انگیزه و اعتماد سازي در گردشگران با ایجاد رقابت در بازار داخلی بپردازند. 

و در پایان پنجمین توصیه سازمان جهانی گردشگري براي دستیابی به توسعه روستایی پرورش سیاست ها و عملکردهاي پایدار در
مقاصد روستایی است که باتوجه به چشم انداز برنامه 2030 و اهداف مهم آن همچون رفع فقر، برابري جنسیتی، کار مناسب و رشد
اقتصادي، صنعت، نوآوري و زیرساخت ها، کاهش نابرابري ها، جوامع پایدار، مصرف و تولید انبوه می توان از گردشگري به عنوان
ابزاري موثر براي دستیابی به توسعه روستایی بهره وري کرد. براي دستیابی به این امر فعالان بازار گردشگري باید پنج مفهوم «مقصد
هوشمند» یعنی حاکمیت، نوآوري، فناوري، قابلیت دسترسی و پایداري را به اجرا درآورند که براي این منظور باید به ترویج شیوه هاي
پایدار و کارآمدتر منابع محلی و کاهش ضایعات با اقداماتی همچون استفاده از انرژي پاك ممنوعیت استفاده از پلاستیک و مواد مضر
در جهت رسیدن به اقتصاد سبز بپردازند. همچنین با ادغام منابع طبیعی و فرهنگی، نظارت بر تاثیرات اقتصادي، و اجتماعی و
فرهنگی و زیست محیطی مناطق روستایی و بهینه سازي منابع، جمع آوري اطلاعات و پردازش و ارزیابی آنها با همکاري و مشارکت

 
سازمان جهانی گردشگري می توانند به توسعه و رشد گردشگري دست یابند 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 9 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد





فرش قرمز روستاها جلوي پاي توریست ها

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  292  |  تاریخ: 1399/08/03

دنیاي اقتصاد : یک هفته پس از اعلام خط مشی سازمان جهانی گردشگري براي روند توریسم یکساله با عنوان «توسعه
روستایی»، فائو نیز به منظور رونق بومگردي در جهان دست به کار شد تا براي رونق اقتصادي روستاها در بخش غذا و کشاورزي با
همکاري سازمان جهانی گردشگري براي دولت ها فرصتی را ایجاد می کنند که فرش قرمز روستاها را براي جذب گردشگران پهن
کنند، تا بدین وسیله افراد ساکن در روستا محصولات کشاورزي و غذایی خود را در قالب توریسم در اختیار گردشگران قرار دهند که

 
این امر علاوه بر افزایش اشتغال و رونق اقتصادي روستاها منجر به عدم مهاجرت جمعیت روستاها خواهد شد. 

فائو به عنوان یک سازمان بین المللی در بخش غذا و کشاورزي عمده
فعالیت خود را در روستاها و اقتصاد روستاها بنا نهاده است و سیاست
گذاري آن در جهت توسعه اقتصادي و اشتغال روستاها و بهبود محصولات
غذایی و کشاورزي آنهاست. سیاست جدید سازمان جهانی گردشگري
فرصتی را براي همکاري این سازمان ایجاد کرده است که از طریق جذب

گردشگر به توسعه روستایی و رونق بخش غذایی و کشاورزي روستاها دست یابند. اجراي این طرح در ایران نیز می تواند در توسعه
بازار گردشگري و رونق اقتصادي آن بسیار تاثیرگذار باشد، زیرا ایران داراي بیش از 37 هزار روستا است که با توجه به تنوع محصولات
کشاورزي و غذایی و پتانسیل ها و ظرفیت هاي گردشگري فراوان فرصت مناسبی را براي رونق بومگردي و توسعه روستایی و اشتغال

 
مردم بومی ایجاد خواهد کرد. 

به گزارش «دنیاي اقتصاد» سازمان جهانی گردشگري و سازمان خواربار و کشاورزي ملل متحد به توافق نامه اي در زمینه توسعه
گردشگري جهت رسیدن به توسعه روستایی دست یافتند. این دو سازمان به منظور ارتقاي گردشگري پایدار روستایی و تقویت اقتصاد
روستاها و حفظ اکوسیستم ها با یکدیگر همکاري می کنند. این مشارکت جدید با هدف ارتقاي نوآوري و کارآفرینی، توسعه پایدار و
تقویت معیشت به ویژه براي زنان و جوانان در مناطق روستایی انجام می شود. براساس این همکاري این دو سازمان درجهت پیشبرد
اهداف مشترك براي دستیابی به رشد پایدار گردشگري روستایی یک تفاهم نامه همکاري پنج ساله منعقد کردند. تمرکز سازمان
جهانی گردشگري بر گردشگري پایدار براي توسعه روستایی عمیقا مورد توجه سازمان بین المللی غذا و کشاورزي قرار گرفت. زیرا
گردشگري در مناطق روستایی می تواند منجر به افزایش درآمد کشاورزان، ایجاد اشتغال، افزایش آگاهی عمومی در مورد اهمیت
مناطق روستایی براي امنیت غذایی، زیست محیطی، حفاظت از میراث فرهنگی و آشپزي و تنوع زیستی محلی و حفاظت از مناظر
زیبا شود. این امر منجر به اتحاد این دو سازمان بین المللی براي دستیابی به توسعه روستایی شده است. سازمان غذا و کشاورزي
سازمان ملل (FAO) و سازمان جهانی گردشگري (UNWTO) با هدف حمایت از اقتصاد روستایی براي ارتقاي گردشگري پایدار در

 
مناطق روستایی متحد شدند. اولین توافق نامه بین دو سازمان در 22 سپتامبر در رم با حضور مدیر کل هر دو سازمان به امضا رسید. 

گردشگري پایدار در مناطق روستایی منجر به ایجاد انواع گردشگري همچون کشاورزي، طبیعت گردي و ماهیگیري می شود که عامل
مهمی در رشد اقتصادي-اجتماعی، کاهش نابرابري ها، افزایش انعطاف پذیري جوامع روستایی و افزایش درآمد روستاها محسوب می
شوند. هدف اصلی این همکاري افزایش تاب آوري جوامع روستایی در برابر شوك هاي اجتماعی و اقتصادي است تا در جهت رشد
گردشگري پایدارتر و فراگیرتر گام بردارد. اولویت هاي اصلی ذکر شده در این توافق نامه همکاري تشویق به کارآفرینی در جوامع



روستایی به ویژه براي جوانان و زنان با هدف دسترسی به بازارهاي محلی و جهانی محصولاتشان و آموزش و پرورش مهارت ها به

 
منظور ایجاد فرصت هاي جوامع در بخش گردشگري است. 

مشارکت این دو سازمان منجر به اتحادي جهانی براي دستیابی به برنامه هاي حفاظت از اکوسیستم ها و توسعه سیستم هاي مهم
جهانی میراث کشاورزي فائو(GIAHS) و حمایت از اکوسیستم هاي شکننده (COFE) شده است که می تواند از جوامع آسیب پذیر
در اکوسیستم هاي شکننده همچنین از اکوسیستم هاي کوهستانی، جزیره اي و جمعیت حفاظت کند. در میان شبکه سیستم هاي
میراث کشاورزي مهم جهان گردشگري پیشرو برابري است. این بخش منجر به اشتغال زنان و جوانان و دادن سهمی در رشد اقتصادي
می شود. گردشگري روستایی و کشاورزي همچنین از میراث فرهنگی غنی بسیاري از جوامع در جهت زنده نگه داشتن فرهنگ

 
عامیانه و سنت هاي دیگر براي نسل آینده حفاظت می کند. 

تفاهم نامه همکاري بین دو سازمان بین المللی بر ماهیت جهانی گردشگري و اهمیت همکاري در هر سطح براي اعتمادسازي و ایجاد
اطمینان جوامع در سراسر جهان تاکید می کند باتوجه به اینکه گردشگري و کشاورزي به عنوان عوامل حیاتی جوامع در سراسر جهان
محسوب می شوند، این تفاهم نامه در بهترین زمان ممکن یعنی پس از انتخاب هدف سال جهانگردي 2020 «توسعه روستایی و
بهبود اقتصادي» اتفاق افتاده است. این تفاهم نامه پنج ساله بین دو سازمان جهانی شامل اقدامات مشترك براي برنامه تقویت نوآوري
و کارآفرینی، توسعه پایدار و فرصت هاي متنوع درآمد و تقویت معیشت با تمرکز بر جوانان و زنان ایجاد شده است. این توافق نامه
همچنین بر توسعه گردشگري ماهیگیري به عنوان نوع جدیدي از گردشگري متمرکز است. تا با جذب گردشگران براي تجربه
ماهیگیري به گردشگري ماهیگیري پایدار دست یابند. این مشارکت بی نظیر ضمن اینکه منجر به ایجاد تجارب جدید، پرورش شبکه
ها و ایجاد اتحاد بخش هاي دولتی و خصوصی در بین دو نهاد بین المللی می شود به حمایت و توسعه راه حل هایی براي تسهیل
دسترسی کشاورزان محلی و تولیدکنندگان مواد غذایی به بازارهاي جهانی خواهد انجامید. از مهم ترین نقاط قوت توافق نامه جدید
تمرکز بر اشاعه دانش و راهنمایی براي توسعه و مدیریت گردشگري پایدار از طریق ترویج روش هاي کاربردي، راه حل هاي هوشمند،
محصولات نوآورانه در گردشگري روستایی با حفظ ارزش هاي سنتی است. همچنین دو سازمان جهانی با طرح یک پروژه آرمانگرایانه
در تلاش براي تبدیل هزار روستا به دیجیتالی شدن هستند که این پروژه با همکاري شرکت هاي بزرگ مایکروسافت، آي بی ام، بنیاد

 
بیل و ملیندا گیتس اجرا خواهد شد. 

به گزارش «دنیاي اقتصاد» ترکیب نقاط قوت هر دو سازمان و اشتراك گذاري منابع و دانش خود می تواند به بازیابی و ارتقاي
گردشگري روستایی و در نتیجه دستیابی به توسعه روستایی منجر شود. سازمان جهانی گردشگري با تخصص خود در شناسایی
مزایاي گردشگري و ارزش این دهکده ها و فائو با دانش خود، محصولات کشاورزي را از طریق تجارت الکترونیک به بازار عرضه می
کنند. اجراي موفقیت آمیز این پروژه می تواند روستاها و موتورهاي گردشگري روستایی را براي افزایش انعطاف پذیري با ایجاد تنوع

 
در درآمد کشاورزان و بازسازي بهتر در برابر بحران کووید-19 آماده کند. 

 
این مطلب برایم مفید است بلی 7 نفر این پست را پسندیده اند 

کپی شد



مدیرعامل ایرانسل: ایرانسل، ثمره یک تصمیم درست در وقت مناسب است

منبع: خبر ایرانشماره خبر:  293  |  تاریخ: 1399/08/03

خبرایران : مراسم چهاردهمین سالروز راه اندازي شبکه تلفن همراه ایرانسل، با ارائه پنج خدمت جدید در حوزه زندگی
دیجیتال، برگزار شد.

خبرایران : مراسم چهاردهمین سالروز راه اندازي شبکه تلفن همراه ایرانسل، با ارائه پنج خدمت جدید در حوزه زندگی دیجیتال،

 
برگزار شد. 

به گزارش خبرایران بنابراعلام روابط عمومی ایرانسل، در این
مراسم که با حضور دکتر بیژن عباسی آرند، مدیرعامل و جمعی
از اعضاي هیأت مدیره و مدیران ایرانسل، در سالن همایش هاي
ساختمان مرکزي ایرانسل برگزار شد. به دلیل شرایط کرونایی و
لزوم رعایت پروتکل هاي بهداشتی، ایرانسل به صورت آنلاین از
طریق اپلیکیشن تلویزیون اینترنتی لنز و نیز سامانه «دانا پلاس»،
پذیراي خبرنگاران بود و شمار کمی از اصحاب رسانه نیز، از میان
افرادي که متقاضی حضور در مراسم بودند و در قرعه کشی

برگزیده شدند، در این مراسم حضور داشتند. در این مراسم، بالغ بر 40 رسانه حضوري و بیش از 80 رسانه به صورت آنلاین از طریق

 
پلتفرم داناپلاس، مشارکت کردند. 

مدیرعامل ایرانسل، در این مراسم، طی سخنانی با اشاره به سال هاي آغاز به کار ایرانسل، اظهار داشت: ایرانسل براي ورود به بازار و
گرفتن سهم بازار، رقابتی جدي با رقبایی سرسخت، با سابقه کار 12 ساله داشت و خوشبختانه با تلاش همکاران من، در این مدت،

 
ایرانسل به یک برند تأثیرگذار و رقیبی جدي براي سایر بازیگرانِ این عرصه تبدیل شده است. 

وي با اشاره به سابقه ورود تلفن همراه به ایران و اینکه زمانی تلفن همراه به عنوان کالایی لوکس در کشور در نظر گرفته می شد،
گفت: در مقطعی که ثبت نام سیم کارت، محلی براي جمع آوري نقدینگی بود، راه اندازي ایرانسل با حضور سرمایه گذار داخلی و
خارجی و یک استراتژي بزرگ، باعث شد انحصار در این زمینه شکسته شده و زمینه بروز و حضور فناوري هاي جدید در کشور فراهم

 
شود. 

عباسی آرند گفت: تجربه ایرانسل نشان داد، اگر اجازه دهیم بخش خصوصی وارد فعالیت ها شود، این امر انحصار را از بین برده و

 
زمینه ارائه خدمات با کیفیت تر را فراهم می کند. 

وي با اشاره به 53.5 میلیون مشترك ایرانسل، افزود: اگر برُوز و حضور ایرانسل در وقت مناسب نبود و رقابتی در این 14 سال شکل
نمی گرفت، شاید امروز این شبکه با کیفیت را ذیل شبکه ملی اطلاعات نداشتیم و نمی توانستیم خدمات مناسبی را در ایام سخت
کرونایی که بسیاري از خدمات بر بستر فضاي مجازي ارائه می شود، عرضه کنیم. ایرانسل، ثمره یک تصمیم درست، در یک وقت

 
مناسب است. 



 
 5G ارائه خدمات

عباسی آرند در ادامه با قدردانی از سهامداران و اعضاي هیأت مدیره ادوار مختلف ایرانسل و افرادي که طی سال هاي گذشته، در
فعالیت هاي این اپراتور نقش داشته اند و تعامل ارزشمند وزارت ارتباطات و رگولاتوري، اظهار کرد: ایرانسل پرچم دار نسل جدید تلفن
همراه در کشور است و همچنان در ارائه خدمات جدید، این پیشتازي را حفظ کرده و با خدمات نسل پنج (5G) که به زودي در نقاط

 
بیشتري از تهران، ارائه خواهد شد و توسعه خدمات دیجیتال، فعالیت هاي خود را دنبال می کند. 

مدیرعامل ایرانسل در ادامه صحبت هاي خود با بیان این که فضاي مجازي، امروز به یک واقعیت انکارناپذیر تبدیل شده که تاثیري
جدي بر زندگی مردم می گذارد، اظهار کرد: طبیعتاً ایرانسل هم به عنوان جزئی از این شبکه، براي توسعه زیرساخت هاي خود تلاش
هاي فراوانی داشته است. برهمین اساس، طبق آمارها، اکنون بیش از 53.5 میلیون مشترك در حال استفاده از خدمات ایرانسل

 
هستند. 

 
 

 
40 میلیون مشترك دیتاي ایرانسل 

وي تعداد مشترکان دیتاي ایرانسل را بالغ بر 40 میلیون نفر عنوان کرد و گفت: در حال حاضر بیش 39 میلیون نفر مشترك اینترنت
همراه ایرانسل هستند و بیش از 660هزار نفر از خدمات اینترنت ثابت ایرانسل استفاده می کنند. از نظر جمعیتی نیز 89 درصد

 
جمعیت کشور، تحت پوشش این اپراتور قرار دارند. 

عباسی آرند در ادامه به نقش ایرانسل در اقتصاد دیجیتال پرداخت و گفت: از ابتداي فعالیت ایرانسل تاکنون، حدود هشت میلیارد دلار
سرمایه گذاري در این شرکت صورت گرفته و تا پایان سال گذشته، سهم این اپراتور در اقتصاد دیجیتال کشور، بالغ بر 15هزار میلیارد
تومان بوده است و این عدد در سال جاري به بین 18 تا 19هزار میلیارد تومان می رسد. از سوي دیگر، حدود 70 هزار شغل مستقیم
و غیرمستقیم به واسطه فعالیت این اپراتور در کشور ایجاد شده و سهم درآمدي ما، براي دولت، تاکنون حدود 36 هزار میلیارد تومان و

 
کل درآمدهاي مستقیم و غیرمستقیم ما براي دولت، بیش از 46 هزار میلیارد تومان بوده است. 

مدیرعامل ایرانسل در ادامه صحبت هاي خود به سهم ایرانسل از ترافیک دیتا در سال هاي گذشته پرداخت و گفت: در این سال ها،

 
سرانه دیتاي همراه مشترکان ما 40 برابر و رشد ترافیک دیتاي همراه 1228 برابر شده است. 

وي همچنین متذکر شد: اکنون دسترسی به اینترنت 4G مطالبه شهري و روستایی شده و در این زمینه، رشد بیش از 1400 برابري
داشته ایم و بیش از 1100 شهر و دهستان بزرگ، اکنون از خدمات نسل چهار ارتباطی استفاده می کنند که در حدود 90 درصد این

 
موارد، نسل 4.5 نیز در دسترس است. 

مدیرعامل ایرانسل با اشاره به سیاست هاي چند ساله اخیر دولت در بحث توسعه ارتباطات روستایی و عدالت ارتباطی اظهار کرد:
حدود 11 میلیون نفر از جمعیت روستایی کشور تحت پوشش شبکه پهن باند قرار گرفته اند که از این میان حدود هفت میلیون نفر

 
به صورت مستقیم و در بقیه موارد، با بهره گیري از رومینگ ملی و روستایی و از طریق سایر اپراتورها دسترسی ایجاد شده است. 

وي ادامه داد: در قالب اجراي طرح USO، نصب بیش از 400 سایت در نقاط روستایی براي سال جاري پیش بینی شده که از این



 
میان، تاکنون بیش از 270 مورد راه اندازي شده است. 

عباسی آرند همچنین خاطر نشان کرد: علاوه بر این اقدامات در مناطق روستایی و کوهستانی کشور، پرداختن به نسل پنجم ارتباطی
نیز از برنامه هاي ما بوده که خوشبختانه زیرساخت هاي لازم براي دسترسی به این شبکه ایجاد شده است و بیش از 1.5 سال است

 
که فعالیت براي گذر از LTE به نسل پنجم (5G) را شروع کرده ایم. 

وي ادامه داد: اکنون نیز در دو نقطه، یعنی ساختمان مرکزي ایرانسل و پژوهشگاه ارتباطات و فناوري اطلاعات، خدمات 5G ایرانسل
راه اندازي شده و به زودي در دو نقطه دیگر نیز امکان دسترسی به شکل Hot Spot فراهم می شود که با توجه به محدودیت گوشی

 
هایی که امکان ارائه خدمات نسل پنجم را دارند، نقاطی در شهرها به این شبکه ارتباطی، تجهیز شود. 

 
تلاش براي بهره گیري بهتر از اینترنت اشیا 

مدیرعامل ایرانسل در ادامه صحبت هاي خود با اشاره به تحریم ها و محدودیت هایی که در حوزه تامین تجهیزات وجود دارد، اظهار
کرد: با این وجود ، تلاش می کنیم تجهیزات مدنظر را تأمین کنیم؛ چرا که 5G تنها یک نسل جدید براي استفاده مشترکان نیست

 
بلکه یک زیست بوم از خدمات جدید است که در قالب آن می تواند خدمات مختلفی به جامعه و صنعت ارائه کرد. 

وي ادامه داد: در تجربه اینترنت اشیا، هنوز ظرفیت تجاري بخش، به شکل شایسته شکل نگرفته است. البته زیرساخت هاي این
موضوع در کشور فراهم شده و امید است با ورود نسل پنجم به کشور و همکاري صنایع، بتوانیم ظرف مدت چند سال آینده به معناي

 
واقعی، شتاب و رشد اقتصاد دیجیتال را شاهد باشیم. 

عباسی آرند، همچنین به تلاش هاي ایرانسل براي بومی سازي تجهیزات اشاره کرد و گفت: از ابتدا در این زمینه تلاش هاي فراوانی
داشتیم و اکنون نیز بخشی از تجهیزات و دستگاه هایی که قرار است در آینده مورد استفاده قرار گیرد، در کشور تولید شده و ما در
حال تست آنها هستیم. برهمین اساس تلاش داریم با شرکت هاي دانش بنیان همکاري بیشتري داشته باشیم، البته کماکان براي

 
حفظ کیفیت، از ظرفیت فروشندگان خارجی نیز، استفاده خواهیم کرد. 

 
ارائه 57 درصدي خدمات پس از فروش آنلاین 

مدیرعامل ایرانسل به موضوع خدمات فروش در محیط هاي فیزیکی و الکترونیک اشاره کرد و گفت: در یک سال گذشته، فروش
دیجیتال ایرانسل از 92 به 95 درصد ارتقا پیدا کرده است. در بحث خدمات پس از فروش نیز، بیش از 18 میلیون گفت وگوي آنلاین
در کانال هاي متنوع پشتیبانی از مشتریان انجام شده که این رقم در نوع خود، یک رکورد محسوب می شود و براساس آن می توان

 
گفت که بیش از 57 درصد ارتباطات مشترکان ایرانسل، به صورت گفت و گوهاي آنلاین بوده است. 

وي با اشاره به این که ایرانسل در زمینه خدمات سازمانی هم به بیش از 8000 کسب و کار، خدمات مختلفی از جمله دسترسی به
محیطی امن براي برگزاري جلسات آنلاین، ارائه داده است، اضافه کرد: از جمله این مراکز، می توان به مجلس شوراي اسلامی اشاره
کرد که براي برگزاري جلسات غیرحضوري خود از این بستر استفاده می کند. البته با نیروي انتظامی هم براي ارائه خدمات هوشمند

 
پلیس همکاري هایی صورت گرفته و به زودي خدماتی در قالب اپراتور مجازي (MVNO) ارائه و راه اندازي خواهد شد. 

عباسی آرند ارائه زیرساخت هاي ارتباطی امن به بانک ها و مؤسسه هاي مالی و ارائه چند سرویس در حوزه اینترنت اشیا، از جمله



پارکینگ هوشمند در شهر مشهد را از دیگر فعالیت هاي ایرانسل برشمرد و در عین حال به تست کنتورهاي هوشمند گاز اشاره کرد و
گفت: در حال حاضر با شرکت گاز، همکاري هایی در این زمینه صورت گرفته و پس از تجاري سازي این طرح، امکان تعمیم آن به

 
سایر حوزه ها نیز وجود خواهد داشت. 

مدیرعامل ایرانسل در بخش دیگري از سخنان خود، خدمات ابري سازمانی را از دیگر خدمات ایرانسل براي کسب و کارهاي کوچک و
متوسط خانگی برشمرد و اظهار کرد: در دوران کرونا، در راستاي مسؤولیت هاي اجتماعی، خدمات متعددي از سوي ایرانسل ارائه شده
است که شاید مهم ترین آنها خدماتی باشد که به مشترکان اینترنت پرسرعت ثابت (TD-LTE) داده شد. کمک به بیمارستان ها
براي بخشی از نیازها، دسترسی رایگان به محتواي آموزشی و مشارکت فعال در کمپین هاي کمک، از جمله ایران همدل و ارائه

 
خدمات به استان هاي محروم، کمک به منابع طبیعی و جنگل ها و ساخت و تجهیز مدارس، از دیگر اقدامات این شرکت بوده است. 

 
تأسیس صندوق پژوهش و فناوري نوآفرین 

مدیرعامل ایرانسل ادامه داد: در حوزه کارآفرینی نیز اقدامات متعددي صورت گرفته و از جمله سرمایه گذاري در صندوق پژوهش و
فناوري نوآفرین براي حمایت از ایده هاي خلاقانه ایجاد شده است. از سوي دیگر، مرکز تحقیق و توسعه نیز در شرکت ایرانسل شکل

 
گرفته که ذیل آن حمایت از استارت آپ ها مورد توجه قرار می گیرد. 

عباسی آرند اظهار کرد: در توسعه کسب و کارها نیز از سوي ایرانسل سرمایه گذاري هاي متعددي صورت گرفت که از جمله در قالب

 
اسنپ، تاکنون حدود 2.5 میلیون شغل غیرمستقیم و بیش از 3000 شغل مستقیم ایجاد شده است. 

وي در عین حال به شکل گیري آکادمی ایرانسل نیز اشاره کرد و گفت: در قالب این آکادمی، بیشتر به ارائه خدمات تخصصی آموزشی

 
پرداخته می شود. 

مدیرعامل اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، در بخش دیگري از صحبت هاي خود با اشاره به پنج خدمت جدیدي که همزمان
با چهاردهمین سالروز آغاز به کار ایرانسل ارائه شده است، اظهار کرد: به نظر می رسد در زمینه تحول دیجیتال، همه سازمان ها و
ارگان ها به ویژه شرکت هاي تجاري باید توجه کافی، داشته و این موضوع را جزء اولویت هاي سازمانی خود قرار دهند. ما نیز در
شرکت ایرانسل این بحث را در دو حوزه پیگیري کرده ایم؛ اول بحث تحول اساسی در فرآیند هاي داخلی شرکت (توسعه و تکمیل

 
دفتر کار دیجیتال) و دوم، بحث خدماتی که می توان بر این اساس ارائه کرد. 

عباسی آرند اضافه کرد: پیش بینی می شود تا انتهاي سال 2021، این پروژه به نتیجه برسد و بتوان از مزایاي آن و خدماتی که در
این قالب ارائه می شود، استفاده کرد. وي ادامه داد: در حوزه هاي توانمندسازي، بر خدمات محتوایی، خدمات ابري، سلامت، اینترنت

 
اشیا، پیام رسان ها، سرگرمی، آموزش و دولت الکترونیک تمرکز داریم تا بتوانیم خدماتی را در این بخش ها ارائه کنیم. 

وي همچنین به پلتفرم آموزشی «دانا پلاس» به عنوان یک سامانه آموزش مجازي که قابلیت استفاده در دانشگاه ها و مدرسه ها را

 
دارد، اشاره کرد و یادآور شد: در قالب ارائه شبکه دانا در حضور رئیس جمهوري، پلتفرم آموزشی دانا پلاس نیز رونمایی شد. 

وي همچنین با اشاره به تأکید وزیر ارتباطات و فناوري اطلاعات در حوزه تحول در ایجاد محتوا، اظهار داشت: یکی از راه ها، ایجاد
برخی بسترها مانند آنچه امروز تحت سرویس سه -دو- یک ارائه می شود، است. البته نیاز است در این زمینه قوانین خاصی نیز از
سوي سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی تدوین شود که در حال مذاکره با رگولاتور هستیم تا در مواردي مانند بحث هاي



مالکیتی و غیره، مباحث دیده شود و پس از آن بتوان این خدمات را در قالب یک سرویس، در دسترس عموم مردم قرار داد. البته در
این زمینه چالش هایی مانند «اصالت محتوا» هم مطرح است که باید به آنها پرداخته شود، اما قطعاً استفاده از این نوع سرویس ها

 
باعث افزایش ترافیک دیتاي داخلی در قیاس با دیتاي بین الملل خواهد شد. 

مدیرعامل ایرانسل در زمینه ارائه خدمات نسل پنجم تلفن همراه (5G) و افزایش سرعت اینترنت گفت: با تجمیع فرکانس، سرعت
هاي بالاتري نیز تجربه خواهد شد، اما هنوز دستگاه هاي پشتیبانی کننده از این تکنولوژيِ سرعت هاي بالاتر، وارد بازار نشده و به
محض اینکه این نمونه ها عرضه شوند، آن ها را براي تست در شبکه ایرانسل، مورد استفاده قرار خواهیم داد. در تست هاي قبلی،
سرعت 1.5 گیگابیت بر ثانیه تجربه شده و با گوشی هاي جدیدي که تلاش می کنیم در همین فصل پائیز تهیه کنیم، قابلیت ثبت

 
رکورد جدید تا سه گیگابیت بر ثانیه در شبکه ایرانسل وجود دارد. 

عباسی آرند در بخش دیگري از صحبت هاي خود با اشاره به ارائه سرویس «دانا پلاس» گفت: در گذشته، در حوزه آموزش، به طور
پراکنده از پلتفرم هایی استفاده می شد که در اغلب موارد از بسترهاي خارجی تأمین می شدند. از سویی، مؤسسات و مدارس نیز
هزینه هاي زیادي براي تجهیز و نگهداري زیرساخت ها متحمل می شوند که با توجه به تکنولوژي هاي آموزشیِ روز دنیا، با بهره
گیري از خدمات ابري می توان این هزینه ها را کاهش داد. ما اکنون بر این باوریم که باید این فضا به سمت بومی شدن پیش رود،
چرا که استفاده از بسترهاي قبلی و نگهداري از اطلاعات آن ها، هزینه هاي بسیاري را به شرکت هاي استفاده کننده، تحمیل می
کند؛ در زمینه نگهداري از داده ها نیز مشکلاتی وجود دارد که با بهره گیري از سامانه هاي ابري، مانند داناپلاس، این مشکلات برطرف

 
خواهد شد. 

 
 

 
تجاري سازي پنج سرویس دیجیتال 

در این مراسم همچنین مهندس باقر صمدي، معاون دیجیتال ایرانسل به ارائه توضیحاتی درباره پنج خدمت جدید دیجیتالِ این

 
اپراتور، پرداخت و گفت: این خدمات بر اساس دو استراتژي ارائه خدمت به مشترکان و توانمندسازي کسب و کارها ارائه شده است. 

وي در معرفی این پنج سرویس، به یلوهاب (Yellow Hub)، سامانه خدمات API براي توانمندسازي کسب و کارها، سامانه تبلیغات
دیجیتال «یلو ادوایز (Yellow Adwise)»، سامانه پایش هوشمند «یلو مانیتورینگ»، بستر توزیع محتواي «سه، دو، یک» و خدمات
ذخیره سازي ابري «ابرتو» اشاره و اظهار کرد: با توجه به شرایط فعلی باید از مدیرانی که فعالانه از توسعه این نوع دستاوردها حمایت
می کنند، تقدیر کرد. با وجود مشکلات موجود، این مسیر در ایرانسل ادامه خواهد یافت و در حوزه هاي جدید نیز سعی داریم، در

 
آینده نزدیک، با ارائه سرویس هاي جدید، در مسیر توسعه اقتصاد دیجیتال گام برداریم. 

 
 

 
تلاش براي خلق ارزش برمبناي تحقیق و توسعه 

دکتر حسن بولوردي معاون فنی و مهندسی ایرانسل نیز در این مراسم، به ارائه توضیحاتی درباره فعالیت هاي این شرکت در زمینه
هاي تحقیق و توسعه پرداخت و ابراز امیدواري کرد با توسعه زیرساخت هاي لازم و نیروي انسانی، شرایط به گونه اي پیش رود که
ایرانسل به جایگاه برتر در این حوزه تبدیل شده و براي خلق ارزش در حوزه ارتباطات و فناوري اطلاعات، محصولات و خدمات



 
جدیدي ارائه کند. 

وي با بیان اینکه در این بخش، سه مجموعه کلی طراحی شده، متذکر شد: مرکز نوآوري ایرانسل در حوزه هایی مانند رباتیک، کلان

 
داده، رایانش ابري، زنجیره بلوکی، پردازش زبان طبیعی، اینترنت اشیا، هوش مصنوعی و بیومتري، فعالیت هاي خود را دنبال می کند. 

بولوردي افزود: در این مرکز، بر حوزه هایی مانند سلامت هوشمند، تبلیغات دیجیتال، خدمات شهر هوشمند، احراز هویت دیجیتال و...
تمرکز شده و نیمه آبان ماه نیز یک رویداد استارتاپی خواهیم داشت که براي حضور در آن، 12 تیم انتخاب می شوند تا از سوي مرکز
نوآوري ایرانسل مورد حمایت قرار گیرند. در این زمینه، با وجود آنکه دو هفته از انتشار فراخوان می گذرد، درخواست هاي متعددي به

 
دست ما رسیده است. 

وي همچنین به آکادمی ایرانسل اشاره و اظهار کرد: در این آکادمی به دنبال آموزش هاي دیجیتال و دسترسی به آنها و ارتقاي سطح

 
دانش فنی هستیم که این خدمات به کل زیست بوم ایرانسل و سایر سازمان ها انتقال پیدا خواهد کرد. 

 
 

در انتهاي این مراسم، با حضور دکتر بیژن عباسی آرند مدیرعامل و دکتر سعید عسکري مدیرکل روابط عمومی و ارتباطات سازمانی
ایرانسل، بخش پرسش و پاسخ برگزار شد و به پرسش هاي خبرنگاران حاضر در سالن و خبرنگارانی که از طریق سامانه داناپلاس به

صورت آنلاین در مراسم شرکت کرده بودند، پاسخ داده شد.



در خطبه هاي نماز جمعه کهگیلویه و بویراحمد چه گذشت؟

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  294  |  تاریخ: 1399/08/03

خطبه هاي نماز جمعه شهرهاي دهدشت، قلعه رئیسی، لنده و باشت امروز جمعه 2 آبان ماه برگزار شد.

کبنا ؛خطبه هاي نماز جمعه شهرهاي دهدشت، قلعه

 
رئیسی، لنده و باشت امروز جمعه 2 آبان ماه برگزار شد. 

 
تکیه به دیوار متزلزل امریکا اشتباه است 

امام جمعه دهدشت برخی تحلیل ها از نتیجه انتخابات
امریکا را دشمن شادکن خواند وگفت: امریکابا ترامپ یا

 
بایدن قطعا رو به افول است. 

حجت الاسلام علی وحدانی فر امروز در خطبه هاي نماز جمعه دهدشت پایان تحریم تسلیحاتی کشورمان را پیروزي ملت ایران بر
استکبار جهانی دانست و اظهار داشت: پایان تحریم تسلیحاتی بعد از 13سال نشان از موفقیت ملت ایران و گفتمان مقاومت و

 
ایستادگی دارد. 

امام جمعه دهدشت تصریح کرد: این پیروزي حقوقی، سیاسی راهبردي نتیجه تلاش تیم دیپلماسی براي مقابله با شیطان بزرگ و نیز

 
ایستادگی ملت به عنوان پشتوانه محکم بود. 

وي در خصوص پیامدهاي این پیروزي گفت: ایستادگی جمهوري اسلامی قدرت ایران را به منصه ظهور رساند و برگ برنده براي

 
مبارزه با دشمن شده است. 

 
خطیب نماز جمعه دهدشت اضافه کرد: سهم اصلی را شهیدان دفاع از حرم و سردارانی همچون سلیمانی دارند. 

حجت الاسلام وحدانی فر با بیان اینکه صنعت دفاعی و نظامی ایران هدف اصلی تحریم طی 42سال گذشته استکبار بود،افزود: علیرغم
همه تحریم ها امروز بسیاري از تسلیحات نظامی در کشور ساخته می شود و انچه باعث امنیت و استقلال است اتکاي درونی است که

 
این را مدیون دانشمندان جوان انقلابی، هدایت هاي رهبري و پاسخگویی به عملیات روانی و ایستادگی قواي سه گانه هستیم. 

 
وي، انتخابات پیش رو در امریکا را یادآور شد و گفت: امریکا چه با ترامپ چه بایدن این شرایط را برنخواهد تافت. 

وحدانی فر برخی تحلیل ها از نتیجه این انتخابات را غلط و دشمن شاد کن خواند و تصریح کرد: نتیجه انتخابات تفاوتی ایجاد نمی

 
کند؛ امریکا امریکاست و دشمن دشمن است. 

وي با بیان اینکه طبیعی است امریکا یا روباه پیر براي کاهش تلخی شکست شیطنت کنند،تاکید کرد: اعتماد به اروپا صحیح نیست،

 
برخی فکر می کنند راي ممتنع اروپا در یک مسئله هنر است. 

خطیب نماز جمعه دهدشت درباره تاثیر انتخابات امریکا بر ایران گفت: جمهوري اسلامی امروز داراي قدرت و عزت در دنیاست برخی

 
کف و سوت می زنند اگر فلانی بیاید چنان می شود! خیر، سگ زرد برادر شغال است و تکیه به دیوار متزلزل امریکا کاري اشتباه. 

وي در ادامه افزود: باید قدرت درونی را افزایش داد به کسانی که قدرت امریکا را بزرگنمایی و قدرت کشور را نادیده می گیرند توصیه

 
می کنم تاریخ را مطالعه و امریکا را در یک قرن گذشته پایش کنند. 

وحدانی فر گفت: قطعا امریکا رو به افول است با ترامپ افول با سرعت بیشتر و اگر بایدن باشد ممکن است مدتی طول بکشد. 



امام جمعه دهدشت تصریح کرد: رژیم غاصب صهیونیست این مسئله را توجه کند اگر قرار است تخطی کند و براي جریان مقاومت

 
مشکلی ایجاد کند پاسخ جمهوري اسلامی قطعا پشیمان کننده است. 

وي در بخش دیگري از سخنانش هشتم ربیع الاول سالروز شهادت امام حسن عسکري(ع) را تسلیت گفت و افزود: جوانان زندگی امام

 
عسکري را مطالعه و سرمشق زندگی خود قرار دهند. 

خطیب نماز جمعه دهدشت همچنین با تبریک هفته نیروي انتظامی به سبزپوشان تصریح کرد: آسایش و آرامش امروز مرهون زحمات

 
این عزیزان است با رافت و مهربانی و اقتدار نشان داد از نیروهاي قابل اتکاست. 

 
تحول در دیشموك با اقدامات بنیاد علوي 

 
امام جمعه دیشموك گفت: بنیاد علوي براي تحول در دیشموك وارد عمل شده که مردم و مسوولان باید همکاري کنند. 

حجت الاسلام علی اکبر راوند امام جمعه شهر دیشموك ضمن توصیه مردم به تقواي الهی اظهار کرد: تبعیت از امامان و اهل بیت و

 
آرزوي قلبی مومنان براي ظهور امام زمان(عج) پایان بخشی بدرفتاري، بداخلاقی و بدگوي است. 

خطیب جمعه شهر دیشموك بااشاره به اینکه پایان 13 سال تحریم هاي تسلیحاتی و لغو تحریم هاي تسلیحاتی ایران باعث پیروزي
ایران در این عرصه شد عنوان کرد: تلاش هاي ترامپ رئیس جمهور بی عقل آمریکا در 27 مهرماه و تلاش ایشان بر اینکه پرونده ایران
را به شوراي امنیت ببرد و قطعنامه علیه ایران صادر کند با همکاري نکردن و همراهی نکردن کشورهاي اروپایی مواجه گردید و باعث

 
لغو تحریم هاي تسلیحاتی شد این خود پیروزي ایران را به همراه داشت. 

وي گفت: لغو تحریم هاي تسلیحاتی به چند دلیل باعث ناتوان ماندن آمریکا بر اهداف شوم خود بود که از مهم ترین دلایل یکی
پیروزي حقوقی و سیاسی محصول مجاهدت ها و مدافعان حرم و جبهه مقاومت در طول سالهاي اخیر در برابر دشمنان تکفیري است

 
که نمونه بارز دفاع از حریم امنیت شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی بود. 

راوند از دیگر دلایل پیروزي ایران در این عرصه گفت: مسئله صنعت دفاعی کشور در 42 سال گذشته بود که تحریمهاي صنعت دفاعی

 
کشور باعث شد که 85درصد صنایع دفاعی ما به خودکفا برسد. 

وي تکیه برجوانان در صنعت دفاعی کشور و صنایع نظامی کشور را مهم ترین دلیل لغو تحریم هاي تسلیحاتی دانست و گفت:

 
خودکفایی 85 درصدي ایران وابسته به همین دلیل است و شهادت تهرانی مقدم از شهداي بزرگوار در این عرصه دفاع و مقاومت بود. 

امام جمعه دیشموك به مسئله دیگري اشاره کرد و گفت: 6سال سختی تحریم فلج کننده دشمن باعث شد که مردم این پیروزي را
رقم بززند و مردم در این شرایط بد اقتصادي و دشواري هاي اقتصادي که به وجود آمد صبر کردند و با تبعیت از ولی رهبري خود

 
موفق شدند و در برابر دشمن سرخم نکردند و با تحمل تحریم ها با صبر باعث این پیروزي شدند. 

وي گفت: بی تدبیري ها و بدعملی مسوولان را تحمل کردند و بخاطر رهبر، نظام اسلامی و بخاطر خون شهدا با وجود این

 
افسارگسیختگی بازار صبوري کردند که خود نشانه مهمترین دلایل موفق لغو تحریم هاي تسلیحاتی بود. 

خطیب نماز جمعه شهر دیشموك گفت: نکته دیگري که باید مد نظر ما قرار بگیرد پیروزي هر کدام از بایدن و یا ترامپ در انتخابات

 
پیش روي آمریکا است که برنده شدن هرکدام به ریاست جمهوري آمریکا براي ایران اسلامی قابل تحمل نیست. 

وي گفت: طبیعی است که در امریکا چه بایدن و چه ترامپ پیروز انتخابات باشد این پیروزي تسلیحاتی ایران براي هرکدام از ریاست

 
جمهوري هاي امریکا خاطره تلخی برایشان است. 

راوند گفت: اولا دستگاه دیپلماسی ما باید خودش و اقتدار نظام اسلامی را حفظ و صیانت کند و مراقبت از دستاوردهاي که نظام

 
اسلامی بدست آورد را باشد. 

وي با بیان اینکه دستگاه دیپلماسی باید عدم ارتباط با آمریکا و اروپایی ها را از برنامه خود خارج کنند گفت: اروپاییها نشان دادند که

 
راه آمریکا و منافع آمریکا برایشان بسیار مهم است. 

امام جمعه شهر دیشموك گفت: تداوم قاطعانه و بدون وقفه و تاخیر بدون تاخیر کاهش آن چیزهایی که در هسته اي وجود دارد یعنی

 
اینکه ما باید به خاطر اینکه انها دست ما را بستند بر غنی شدن اورانیم فعالیت بیشتري در دستور کار داشته باشیم. 

وي با اشاره به اجراي سند امنیت قضائی توسط رئیس قوه قضائیه گفت: از طرف رئیس قوه قضائیه سند امنیت قضائی در 2مهرماه



99براي اجرا به دادگستري ها اعلام شد که این خود گام بلندي است در عدالت قضائی و مبارزه با مفاسد اقتصادي در کشور است و

 
اگر تضمین اجرایی پیدا کند می تواند تحول عظیمی در عدالت قضائی به وجود بیاورد. 

راوند تشریح کرد: اصلاح پرونده ها در احکام اجرایی و لغو برخی از لغات مبهم، جلوگیري دستگاه قضا از بازداشت هاي خودسرانه،
حمایت از تولیدکنندگان، جلوگیري از ورشکستگان تولیدي و بنگاههاي اقتصادي، عدم تعطیلی کارگاههاي تولیدي در کشور، تداوم

 
فعالیت هاي کارآفرینی در کشور باعث کمک قوه قضائیه در این اجرائیه گردد. 

وي عنوان کرد: تاکید بر علنی بودن دادرسی ها که این گامهاي بلند اگر اجرایی شوند در مبارزه با مفاسد اقتصادي و عدالت قضائی در

 
کشور اتفاق می افتد. 

خطیب نماز جمعه دیشموك با اشاره به هفته نیروي انتظامی و تقدیر و تشکر از فرمانده کلانتري دیشموك و پرسنل انتظامی در این
یگان و همچنین فرمانده پاسگاه اسفندان و پرسنل این پاسگاه عنوان کرد: هفته اي در نیروي انتظامی نیست که این جان برکفان در

 
کشور ایران اسلامی ما شهید نداشته باشند. 

وي گفت: نیروي انتظامی موجب دلگرمی و امنیت جامعه است و پشتوانه محکمی براي نظام مقدس اسلامی است که جاي تقدیر و

 
تشکر دارند. 

رئیس شوراي فرهنگ عمومی شهر دیشموك با اشاره به حضور بنیاد علوي در منطقه دیشموك داشت و گفت: حضور مدیرعامل بنیاد

 
علوي و دیدن مناطق دیشموك یکی از اتفاقات خوب است که باعث تحول می شود. 

وي به همراهی و همکاري مردم و مسوولان با بنیاد علوي توصیه کرد و گفت: عدم وجود معارضات، عدم وجود اختلافات در این

 
منطقه باعث پیشرفت منطقه خواهد شد. 

 
راوند گفت: با توجه به اینکه اختلافات باعث کمتر پیشرفت منطقه دیشموك می شوداز مردم خواست تا اختلافات را کنار بگذارند. 

وي گفت: مسوولان بصورت جهادي فعالیت کنند چون بنیاد علوي براي کمک به دولت و مردم که به میدان آمده است و اگر چند
ماهی در منطقه فعالیت داشته باشند و با همکاري و همراهی مسوولان براي اجراي فعالیت ها متحد نباشند از ادامه فعالیت در این

 
منطقه دست برمی دارند. 

 
راوند گفت: حضور بنیاد علوي و فعالیت شان در صورتی در منطقه باعث تحول می شود که مسوولان و مردم پاي کاري داشته باشیم. 

 
اقتصاد کشور را به بودن و نبودن ترامپ گره نزنید 

 
امام جمعه قلعه رئیسی گفت: اقتصاد کشور را با آمدن یا نیامدن ترامپ و بایدن گره نزنید. 

حجت الاسلام اسماعیل صلواتی در خطبه هاي نماز جمعه این هفته شهر قلعه رئیسی ضمن دعوت همگان به رعایت تقوي الهی به
مقام شفاعت در قیامت اشاره و بیان کرد: مفسران شیعه و سنی مقام محمود را به شفاعت کبري تفسیر کردند و یعنی پیامبر به مقامی
می رسد که همه او را ستایش و حمد می کنند و پیامبر در قیامت کاري می کند که همه مومنان از آن سود می برند و این غیر از

 
شفاعت نیست. 

امام جمعه قلعه رئیسی به سند امنیت قضایی توسط رئیس قوه قضائیه اشاره و تصریح کرد: سند امنیت قضایی یک گام مهم براي
تحول قضایی در محاکم و توسعه عدالت قضایی و سندي براي ارتقا حقوق شهروندي و عامه مردم و همچنین باعث جلوگیري از

 
تضییع حقوق مردم است. 

وي با بیان اینکه این روزها شاهد مظلومیت امام حسن مجتبی(ع) در برخی اظهار نظرها هستیم ادامه داد: هدف از این تحریف زمینه
سازي براي دوستی شیطان با القاي همسان انگاري شرایط امروز کشور با زمانه صلح امام حسن مجتبی(ع) است و می خواهند بگویند
امام حسن محتبی(ع) صلح کردند پس ما هم باید به دنبال صلح باشیم در حالیکه نه شرایط جمهوري اسلامی مشابه دوران امام حسن
مجتبی(ع) است و شرایط و مقتضیاتی که منجر به صلح شد در شرایط فعلی موجود نیست و این تحریف یک هدف متوسط را هم

 
دنبال می کند. 

صلواتی خاطرنشان کرد: افکار عمومی به دنبال راهکارهاي مناسب براي حل مشکلات معیشتی خود هستند و یک عده اي با طرح



مسائل انحرافی و انداختن نارنجک هاي دورزا در افکار عمومی مطالبات و اولویت هاي کشور را به حاشیه می برند و این روش براي به
هم ریختن دستگاه محاسباتی و جابه جایی اهم و مهم و غیر مهم در افکار عمومی است و آمریکا به دنبال این است که افکار مردم
دنیا را منحرف و اغوا کند و اصلی ترین راهبرد در شرایط کنونی کشور گفتمان سازي دولت جوان حزب الهی است و امروز علاج کشور

 
دولت جوان حزب الهی است با روي کارآمدن چنین دولتی می توان گفتمان سازي کرد. 

خطیب جمعه قلعه رئیسی به وضعیت این روزهاي انتخابات آمریکا هم اشاره و یادآور شد: این روزها یک عده اي دوست دارند زلف
اقتصاد و سیاست و ثبات و آرامش ایران را با آمدن و نیامدن ترامپ و بایدن گره بزنند و حدود دو هفته به پایان ماراتن نفس گیر
انتخابات با آمریکا مانده است مناظره اول تبدیل به جنگ لفظی دو نامزد دموکرات و جمهوري خواه شد و مناظره دوم با بازي
تبلیغاتی ترامپ با بیماري کرونا بصورت جداگانه برگزار شد اما آنچه مهم است که با این مناظره مفتضحانه که اوج بداخلاقی و جنگ

 
لفاظی غرب بود مهم نیست چه کسی راي بیاورد و مهمتر از انتخابات دوره پسا انتخابات است. 

صلواتی به پایان رسیدن تحریم هاي تسلیحاتی ایران هم اشاره و تاکید کرد: این پیروزي حقوقی و سیاسی و راهبردي بیش از هر چیز
محصول مقاومت و مجاهدت ملت بزرگ ایران و مدیون شهدا مدافع حرم و شهید حاج قاسم و طهرانی مقدم ها و دانشمندان جوان و
انقلابی و هدایت ها و تدابیر معصوم گونه رهبر انقلاب بود و این پیروزي مهم اعلام رسمی شکست آمریکا و این شکست پیروزي
گفتمان مقاومت است و آمریکا چه با ترامپ و چه با بایدن اقتدار نظامی ایران را تاب نمی آورد و هوشیاري مسئوولان سیاسی را می
طلبد و راه اصلی مقابله عدم اعتماد به اروپا و تداوم قاطعانه و بدون تاخیر کاهش تعهدات هستند و آمادگی براي مقابله با هرگونه

 
شیطنت دشمن است. 

وي در پایان به شهادت امام حسن عسکري(ع) در روز 4آبان هم اشاره و با تسلیت این روز از همه مردم و مسئولینی که تدارك و در
مراسم پنج شنبه هاي شهدایی در یادواره شهدا روستاهاي چاروسا شرکت می کنند تشکر کرد و خواستار باشکوه برگزار شدن این

 
یادواره ها شد. 

 
سند امنیت قضایی گام بلندي به سمت عدالت قضایی است 

امام جمعه باشت هفته نیروي انتظامی را به فرماندهی و پرسنل نیروي انتظامی تبریک گفت و از خدمات و زحمات این نیرو

 
درشهرستان باشت تشکر وقدردانی کردند. 

 
حجت الاسلام عبودي افزود: نیروي انتظامی با همه محدودیت ها و درحد توان وباهمه محدودیت ها کار می کنند. 

وي گفت: سند امنیت قضایی ابلاغ شده از طرف رئیس قوه قضائیه، گام بلندي به سمت عدالت قضایی است که اگر اجرا شود عدالت

 
اجرا می شود. 

 
عبودي ادامه داد: عملکرد دستگاه قضا دربرخورد با مفسدین و اختلاسگران مردم را امیدوار کرده است. 

عبودي با انتقاد از مسئولان اداره صمت در خصوص بازرسی ها از بازار، گفت: وضعیت بازار شهر سروسامان ندارند ومسئولین هم به

 
فکر نیستند ونظارتی هم نیست. 

حجت السلام سید هدایت محمودي اصل امام جمعه لنده در خطبه هاي نماز این هفته به پایان تحریم تسلیحاتی جمهوري اسلامی
ایران اشاره کرد و گفت: تحریم هاي تسلیحاتی 13 ساله اي که در این حوزه گریبان گیر ملت بود به لطف خدا با مقاومت مردم ایران،
پیروزي مهمی رابراي ملت رقم زد که این دستاورد مهم در حقیقت اعلام رسمی شکست آمریکا در زمینه هاي امنیتی نظامی سیاسی

 
و دیپلماسی بود. 

امام جمعه لنده افزود: در آمریکا هر رئیس جمهور سر کار بیاید شرایط موجود را تحمل نخواهند کرد و با توجه به اینکه جمهوري

 
اسلامی در تسلیحات قدرتمند شود براي آمریکا دردآور است. 

محمودي اصل به سند امنیت قضایی کشور اشاره کرد و گفت: ابلاغیه رئیس قوه قضائیه به دستگاه قضایی براي کشور موثر واقع می

 
شود و نشان دهنده حرکت به سوي عدالت قضایی است. 

امام جمعه لنده در بخش دیگري از خطبه ها به هفته نیروي انتظامی اشاره کرد و گفت: یکی از بهترین عمل ها کمک به برقراري



آرامش و آسایش در جامعه است؛ امروز خانواده ها بدون دغدغه به راحتی در خیابان ها حاضر می شوند و این مهم در سایه زحمات

 
همه نیرو هاي مسلح از جمله نیروي محترم انتظامی است. 

وي به تغییر مبلمان شهري در لنده اشاره کرد و افزود: کار هاي در شرف انجام است تا ظاهر شهر از این حالت بی روحی درآید و
شکل بهتري به خود گیرد.




